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+ÖÁÌÉÔÁÔÉÖÎþ éÜÓÔ ÓÔÕÄÉÅ 0!$ 

½łǾŠǊŜőƴł ȊǇǊłǾŀ1 ǎǳōǎǘǳŘƛŜ t!5 όtǊƻƧŜƪǘ ŀƴŀƭȇȊȅ ŘƻǇŀŘǻ ƴƻǾŞ 
ŘǊƻƎǾŞ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾȅ Ǿ 2wύ ƻōǎŀƘƻǾŀƭŀ ǇǌŜƘƭŜŘ ȊłƪƭŀŘƴƝŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ 
ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǎǘǳŘƛŜ t!5 ǎƭƻȌŜƴŞ ȊŜ ǘǌƝ ǾŜƭƪȇŎƘ ǎǳōǎǘǳŘƛƝ ŘŠƭŜƴȇŎƘ 
ŘƭŜ ǎƪǳǇƛƴ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇƴǘǻΦ tǊǾƴƝ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ ǇǊŀŎǳƧŜ ǎŜ 
skupinou  ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ŘǊƻƎΣ ŘǊǳƘł ǎ ǇǊŀŎƻǾƴƝƪȅ 
zdravotnickȇŎƘ ŀ ƴŜȊŘǊŀǾƻǘƴƛŎƪȇŎƘ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ǇƻǎƪȅǘǳƧƝŎƝŎƘ ǎƭǳȌōȅ ŀ 
ǇŞőƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ŘǊƻƎΦ ¢ǌŜǘƝ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ ƧŜ ȊŀƳŠǌŜƴŀ ƴŀ 
ǇƻƭƛŎƛǎǘȅΣ ǾȅǑŜǘǌƻǾŀǘŜƭŜΣ ǎǘłǘƴƝ ȊłǎǘǳǇŎŜ ŀ ǎƻǳŘŎŜΦ 5ƻ ŘƛǊŜǎǘŀőƴƝ ǇǊłŎŜ 
ōȅƭŀ ǾȅōǊłƴŀ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ ǾŠƴƻǾŀƴł ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ŘǊƻƎ v! t!5 ¦5Σ 
ƴŜōƻǙ ǎǇƭƶƻǾŀƭŀ Ȋ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƳƝǊȅ ƪǊƛǘŞǊƛŀ ǾȊƻǊƻǾŞƘƻ ȊǇǻǎƻōǳ ȊŀŎƘłȊŜƴƝ 
s Řŀǘȅ ƴŀ ǘŞǘƻ ǵǊƻǾƴƛ ǇǊłŎŜΦ ±ȅƴŜŎƘłƴŀ ƧŜ őłǎǘ ǾŠƴƻǾŀƴł ǇƛƭƻǘƴƝ 
ǎǘǳŘƛƛΣ ƴŜōƻǙ ǘŀ ōȅ ǎǾȇƳ ǊƻȊǎŀƘŜƳ ǇǌŜƪǊŀőƻǾŀƭŀ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǘŜȄǘǳΦ 

6ÚÔÁÈ ÍÅÚÉ ËÖÁÎÔÉÔÁÔÉÖÎþ Á ËÖÁÌÉÔÁÔÉÖÎþ éÜÓÔþ 

projektu PAD  

±ȇȊƪǳƳƴȇ ǇǊƻƧŜƪǘ t!5 όtǊǻōŠȌƴł ŀƴŀƭȇȊŀ ŘƻǇŀŘǻύ ōȅƭ ǇǻǾƻŘƴŠ 
ƴŀǾǊȌŜƴ Ƨŀƪƻ ǎǘǳŘƛŜ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝŎƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƪǾŀƴǘƛŦƛƪǳƧƝŎƝŎƘ ƳŜǘƻŘ ƴŀ 
ǇƻŘƪƭŀŘŠ ƳŜǘƻŘƛƪȅ /ƻǎǘ ƻŦ ƛƭƭƴŜǎǎ ό/hLύ ŀ /ƻǎǘ ŀƴŘ ōŜƴŜŦƛǘ ŀƴŀƭȅǎƛǎ 
ό/.!ύΦ {ŀƳƻǘƴŞ ǇǊƻǾŜŘŜƴƝ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ ǎǘǳŘƛŜ ōȅƭƻ ƴŀǾǊȌŜƴƻ ŀ 
realizƻǾłƴƻ ƴŀ ǇƻǇǳŘ ǎǳǇŜǊǾƛȊƴƝƘƻ ǘȇƳǳ School of Criminal Justice, 
Florida State University, ŀ ǘƻ ȊŜ ǘǌƝ ȊłƪƭŀŘƴƝŎƘ ŘǻǾƻŘǻΥ 

a) tǊǾƴƝ ŘǻǾƻŘŜƳ ƧŜ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎŜ ǾȊǘŀƘǻ ŀ ǎƳŠǊǳ ǇǻǎƻōŜƴƝ 
ƳŜȊƛ ǇǊƻƳŠƴƴȇƳƛ ŘŜŦƛƴƻǾŀƴȇƳƛ Ǿ ǊłƳŎƛ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ 
ǎǘǳŘƛŜ t!5Σ ŀ ǘƻ ƴŀ ǵǊƻǾƴƛ ǇǌƝǇŀŘƻǾȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝΦ ¢ȅ ǇƻǎƪȅǘǳƧƝ 

                                                            
1  aƛƻǾǎƪȇΣ aΦ ŀ ƪƻƭΦ όнллмύΥ t!5Υ tǌŜƘƭŜŘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǎǳōǎǘǳŘƛƝ 
v ǊłƳŎƛ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘǳΦ  
     ½łǾŠǊŜőƴł ȊǇǊłǾŀΦ tǊŀƘŀΦ    



10 
 

ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ǇŜǾƴƻǳ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀőƴƝ ȊłƪƭŀŘƴǳ ǇǊƻ ƪǾŀƴǘƛŦƛƪǳƧƝŎƝ 
vztahy v ǊłƳŎƛ ŀƴŀƭȇȊȅ ƴłƪƭŀŘǻ ŀ Ǿȇƴƻǎǻ ό/.!ύ Ŏƻōȅ 
ȊŀǎǘǌŜǑǳƧƝŎƝ ς ŦƛƴłƭƴƝ ς ǎƭƻȌƪȅ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5Φ bŀǑƝƳ ŘŀƭǑƝƳ  
ȊłƳŠǊŜƳ ƧŜ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ǇƻǘǌŜōȅ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ǘŞǘƻ ƛŘŜƴǘƛŦikace 
ƴŀǾǊƘƴƻǳǘ ƳŜǘƻŘȅ ǇǊƻ ȊǇŠǘƴŞ ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪŞ ƻǾŠǌŜƴƝ ǘŠŎƘǘƻ 
ǾȊǘŀƘǻΦ  

b) 5ǊǳƘȇƳ ŘǻǾƻŘŜƳΣ ƴŀǾŀȊǳƧƝŎƝƳ ƴŀ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝΣ ƧŜ ǾȅǳȌƛǘƝ 
ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ƳŜǘƻŘ Ƨŀƪƻ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ǾŀƭƛŘƛȊŀŎŜ 
ǾȇǎƭŜŘƪǻ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ŀƴŀƭȇȊΦ /ƘŎŜƳŜ ǘŜŘȅ ƻǾŠǌƛǘΣ ȊŘŀ 
ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪŞ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǎƪǳǘŜőƴŠ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ όǊŜǎǇŜƪǘƛǾŜ Ǿ őŜƳ ǎŜ 
ƭƛǑƝύ ǊŜłƭƴȇƳ ǇƻŘƳƝƴƪłƳ ŀ ǇǊƻōƭŞƳǻƳ ƴŀ ǵǊƻǾƴƛ 
ǇǌƝǇŀŘƻǾȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝ ŀ ȊŘŀ ōȅƭȅ ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪȅ ƻǾŠǌƻǾłƴȅ ŀ 
ǘŜǎǘƻǾłƴȅ ǊŜƭŜǾŀƴǘƴƝ ƘȅǇƻǘŞȊȅ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ŎƝƭǻƳ ǾȇȊƪǳƳǳΦ 
Budou-ƭƛ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪȇŎƘ ŀƴŀƭȇȊ ǾŀƭƛŘƴƝ ŀ ōǳŘƻǳ-li 
ǾŀƭƛŘƴƝ ǘŞȌ ǇƻȊƴŀǘƪȅ ȊƝǎƪŀƴŞ v!Σ Ǉŀƪ ƳǳǎƝ ǾȊłƧŜƳƴŠ 
ƪƻǊŜǎǇƻƴŘƻǾŀǘΣ őƛ ŜǾŜƴǘǳłƭƴŠ ƳǳǎƝƳŜ ōȇǘ ǎŎƘƻǇƴƛ ǳȌƛǘȇƳƛ 
ǾȇȊƪǳƳƴȇƳƛ ƴłǎǘǊƻƧƛ ƻōƧŀǎƴƛǘ ŀ ȊŘǻǾƻŘƴƛǘΣ ǇǊƻő ŀ Ȋŀ ƧŀƪȇŎƘ 
ǇƻŘƳƝƴŜƪ ǎŜ Řŀƴȇ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ǇǌƝǇŀŘ ƭƛǑƝ ƻŘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ 
ŘƻǎŀȌŜƴȇŎƘ ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪƻǳ ŀƴŀƭȇȊƻǳΦ 

c) ¢ǌŜǘƝƳ ŘǻǾƻŘŜƳ ǇǊƻ ǇƻǳȌƛǘƝ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ǇǌƝǎǘǳǇǳ ƧŜ ǘȊǾΦ 
αǇƻŘōŀǊǾŜƴƝά ŀ ŘƻǇƭƴŠƴƝ ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪȇŎƘ Řŀǘ ŀ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ƻ 
ǇǌƝƪƭŀŘȅ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ƪŀǎǳƛǎǘƛƪΣ ŎƻȌ ǾŜŘŜ ƴŜƧŜƴ ƪ ȊǾȇǑŜƴƝ 
ōƻƘŀǘƻǎǘƛ ŀ ȊŀƧƝƳŀǾƻǎǘƛ ǘŠŎƘǘƻ ŘŀǘΣ ŀƭŜ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǘƻ ȊǾȅǑǳƧŜ 
ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴƻǎǘ ǇǊŜȊŜƴǘƻǾŀƴȇŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǎǇƻƭǳ ǎ akcentem 
ŜǘƛŎƪŞƘƻ ǊƻȊƳŠǊǳ ǾȇȊƪǳƳǳ ŀ αǾƛŘŠƴƝά ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ƭƛŘǎƪȇŎƘ 
ǇǌƝōŠƘǻ ŀ ǇǊƻōƭŞƳǻ Ȋŀ ǾȇǎƭŜŘƴȇƳƛ őƝǎƭȅΦ ¢ƻ ƧŜ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǘŀƪŞ 
jeden z ƘƭŀǾƴƝŎƘ ŎƝƭǻ ŎŜƭŞ ǎǘǳŘƛŜ t!5 ς ǘŜŘȅ ȊǾƛŘƛǘŜƭƴŠƴƝ 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ŘƻǇŀŘǻΣ ƴŀ ƴƛŎƘȌ ǎŜ ǇǊƻƧŜǾƛƭŀ ƴƻǾł ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾƴƝ 
ƻǇŀǘǌŜƴƝΣ ŀ ǘƻ ƴŜƧŜƴ ǾŜ ŦƻǊƳŠ ǎǘŀǘƛǎǘƛƪΣ ǘŀōǳƭŜƪ ŀ ƎǊŀŦǻΣ ŀƭŜ 
ǇǊłǾŠ ƴŀ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ǇǌƝōŠȊƝŎƘ ƪƭƛŜƴǘǻ ŀ ǇŀŎƛŜƴǘǻ ƴŀ ǎǘǊŀƴŠ 
ƧŜŘƴŞ ŀ ǎƭƻȌŜƪ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǇǊƻǎŀȊǳƧƝŎƝŎƘ ǎǘłǘƴƝ ǇǊƻǘƛŘǊƻƎƻǾƻǳ 
Ǉƻƭƛǘƛƪǳ ƴŀ ǎǘǊŀƴŠ ŘǊǳƘŞ ς ǘŜŘȅ ǘŠŎƘΣ ƪǘŜǊȇŎƘ ǎŜ ǘŀǘƻ ƻǇŀǘǌŜƴƝ 
ōŜȊǇǊƻǎǘǌŜŘƴŠ ŘƻǘȇƪŀƧƝΦ    

tƻ ǎŜȊƴłƳŜƴƝ ǎŜ ǎ ŘŜŦƛƴƻǾŀƴȇƳƛ ƘȅǇƻǘŞȊŀƳƛ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ t!52 
ƧŜ ǊƻƭŜ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴŠƧǑƝΦ IȅǇƻǘŞȊȅ Ƨǎƻǳ Ȋ hlediska QA 

                                                            
2 tƻŘǊƻōƴŠƧƛΥ ½łōǊŀƴǎƪȇΣ ¢Φ όнлллύΦ tǊǻōŠȌƴł ŀƴŀƭȇȊŀ ŘƻǇŀŘǻ ƴƻǾŞ ŘǊƻƎƻǾŞ 
legislativy ς stav projektu k нрκLκнллл ŀ ƴłǾǊƘ   
     ǇǊƻǾŜŘŜƴƝ  ŘǊǳƘŞ ŦłȊŜ όǎōŠǊ ŀ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ŘŀǘύΦ  ½ǇǊłǾŀ ǇǊƻ ȊŀǎŜŘłƴƝ aŜȊƛǊŜǎƻǊǘƴƝ 
ǇǊƻǘƛŘǊƻƎƻǾŞ ƪƻƳƛǎŜΦ {ǘǊΦоΦ 
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t!5 ǾȇȊƴŀƳƴŞ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ ȊŜǾǊǳōƴł ƻǇŜǊŀŎƛƻnalizace 
ǾȇȊƪǳƳƴȇŎƘ ƻǘłȊŜƪΦ ¢ȅ ǾǑŀƪ ƴŜƧǎƻǳ ǇǊƻ ǎŀƳƻǘƴƻǳ v! ȊłǾŀȊƴŞ Ǿ tom 
ǎƳȅǎƭǳΣ ȌŜ ōȅ ƧŜƧƝ ǇǊǻōŠƘ ŀ ȊŀƳŠǌŜƴƝ ƻƳŜȊƻǾŀƭȅΣ ƴŜōƻǙ ƧŜŘƴƝƳ 
z ŘƝƭőƝŎƘ ǵƪƻƭǳ v! t!5 ƧŜ ƻǾŠǌƛǘΣ ȊŘŀ ǘŀƪǘƻ ŘŜŦƛƴƻǾŀƴŞ ƘȅǇƻǘŞȊȅ Ƨǎƻǳ 
ǎƪǳǘŜőƴŠ ǊŜƭŜǾŀƴǘƴƝ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪŜ ȊƪƻǳƳŀƴŞƳǳ ǇǊƻōƭŞƳǳ ŀ zda 
ǇƻǎǘƛƘǳƧƝ ǾǑŜŎƘƴȅ ǾȇȊƴŀƳƴŞ ƧŜǾȅ ŀ ŦŀƪǘƻǊȅΦ ¢ƝƳ ǎǇƝǑŜΣ ȌŜ ǘȅǘƻ 
ƘȅǇƻǘŞȊȅ ŘǻǎƭŜŘƴŠ ǎƭŜŘƻǾŀƭȅ ŘǻǾƻŘǻǾŞ ȊǇǊłǾȅ ǾŜŘƻǳŎƝ ƪ ǇǌƛƧŜǘƝ 
Ȋłƪƻƴŀ ŀ ƳŠƭȅ Ȋŀ ǵƪƻƭ ƻǘŜǎǘƻǾŀǘ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ŘƻǇŀŘǳ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜ 
ǇǌŜŘǇƻƪƭłŘŀƴŞ ǇǌŜŘƪƭŀŘŀǘŜƭƛΦ 

Role substudie QA PAD v ÒÜÍÃÉ projektu PAD  

½łƪƭŀŘƴƝ őǘȅǌƛ ŎƝƭŜ ǘǌƝ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ǎǘǳŘƛƝ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5 ƧǎƻǳΥ 
 

a) ½ŀƧƛǎǘƛǘ Řŀǘŀ ǇƻǘǌŜōƴł ǇǊƻ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ ŀƴŀƭȇȊȅΣ ƪǘŜǊł ƴŜƳŀƧƝ 
Ƨƛƴȇ ȊŘǊƻƧ όŀύΦ 

b) bŀ ǵǊƻǾƴƛ ǇǌƝǇŀŘƻǾȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝ ŘƻƪƭŀŘƻǾŀǘ ǊǻȊƴŞ ƳƻŘŜƭƻǾŞ 
ǎƛǘǳŀŎŜ ŘƻǇŀŘǻ Ȋłƪƻƴŀ όōύΦ  

c) tƻǎƪȅǘƴƻǳǘ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀőƴƝ ōłȊŜ ǾȇǎƭŜŘƪǻƳ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ 
ŀƴŀƭȇȊ όŎύΦ 

d) αtƻŘōŀǊǾƛǘάΣ ŘƻǇƭƴƛǘ ŀ αƻȌƛǾƛǘά ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ŀƴŀƭȇȊ 
(d).  

 
V ƴłǾŀȊƴƻǎǘƛ ƴŀ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝ ƪŀǇƛǘƻƭǳ ōǳŘŜ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ŘŜǎƪǊƛǇŎŜ 
ǎƭŜŘƻǾŀƴȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻ ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴŠƧǑƝ ǘŀƪŞ ǾȊǘŀƘ ƳŜȊƛ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ ŀ 
ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƝ ǇǊƻƧŜƪǘǳΦ bŀ ǇƻȊŀŘƝ ǳǾŜŘŜƴȇŎƘ őǘȅǌ ŎƝƭǻ Ƨǎƻǳ 
ǊƻȊǇǊŀŎƻǾłƴȅ ŘƝƭőƝ ŎƝƭŜ ǊŜŀƭƛȊƻǾŀƴŞ Ǿ ǊłƳŎƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǎǳōǎǘǳŘƛƝ v! 
PAD. 

1! 0!$ ÊÁËÏ ÚÄÒÏÊ ÄÁÔ ÐÒÏ ËÖÁÎÔÉÔÁÔÉÖÎþ ÚÐÒÁÃÏÖÜÎþ  

½ŘǊƻƧŜ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƪƭƝőƻǾȇŎƘ Řŀǘ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌƴŠ ŘƻǎǘǳǇƴŞ ŀ 
doposud o nich v 2w ƴŜŜȄƛǎǘǳƧƝ ȌłŘƴŞ ǾȇȊƪǳƳƴŞ ǎǘǳŘƛŜ Ǿ ǇƻǘǌŜōƴŞƳ 
ǊƻȊǎŀƘǳ ŀ ƘƭƻǳōŎŜΦ YƻƴǾŜƴőƴƝƳƛ ǾȇȊƪǳƳƴȇƳƛ ƴłǎǘǊƻƧƛ Ƨǎƻǳ Ȋŀ 
ǎǘłǾŀƧƝŎƝƘƻ ǎǘŀǾǳ ǘȅǘƻ ȊŘǊƻƧŜ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŜŘƻǎǘǳǇƴŞΦ YǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ 
ƳŜǘƻŘȅ ǘŀƪ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƧŜŘƛƴƻǳ ƳƻȌƴƻǎǘΣ Ƨŀƪ ǎŜ 

                                                                                                                               
    ½łōǊŀƴǎƪȇΣ ¢Φ όнлллύΦ tǊǻōŠȌƴł ŀƴŀƭȇȊŀ ŘƻǇŀŘǻ όt!5ύ ƴƻǾŞ ŘǊƻƎƻǾŞ 
legislativy v 2w LbCh нΦлΦ aŀǘŜǊƛłƭ    
    ǳǊőŜƴȇ ƧŜƴ ǇǊƻ ǾƴƛǘǌƴƝ ǇƻǘǌŜōǳ ǾȇȊƪǳƳƴŞƘƻ ǘȇƳǳΦ 
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k ǘŠƳǘƻ ȊŘǊƻƧǻƳ Řŀǘ Řƻǎǘŀǘ ŀ ǇƻǳȌƝǘ ƧŜ ǇǊƻ ŘŀƭǑƝ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ 
ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛΦ WŜŘƴł ǎŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƻ ƻōƭŀǎǘƛΥ 
 

¶ ƻōƭŀǎǘ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ 

¶ ƻōƭŀǎǘ  ǾȊƻǊŎǻ ǳȌƝǾłƴƝ ŀ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ ǎǘȅƭǳΣ 

¶ ƻōƭŀǎǘ ǾȇǊƻōȅ ŀ ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜ ht[Σ 
 
YǊƛƳƛƴŀƭƛǘǳ ¦5 ƧŜ ǘǌŜōŀ ǊƻȊƭƛǑƻǾŀǘ ƴŀ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǘǌƛ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǎƪǳǇƛƴȅΦ 
YǊƛƳƛƴŀƭƛǘǳ ǇǌƝƳƻ ǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝ ǎ ǾȇǊƻōƻǳΣ ŘǊȌŜƴƝƳ ŀ ŘƛǎǘǊƛōǳŎƝ ŘǊƻƎΦ 
5łƭŜ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘǳ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝ ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎΣ ƻǾǑŜƳ ƴƛƪƻƭƛ 
v ƻōƭŀǎǘƛ αŘǊƻƎƻǾȇŎƘ ǇŀǊŀƎǊŀŦǻάΣ ŀƭŜ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ƳŀƧŜǘƪƻǾŞ őƛ ƴłǎƛƭƴŞ 
ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ƳŀƧƝŎƝ ǇǌƝƳƻǳ ǎƻǳvislost s ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎȅΦ bŜ 
ǾǑŜŎƘƴŀ ǘǊŜǎǘƴł őƛƴƴƻǎǘ ¦5 ǾǑŀƪ Ƴł ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘ ǎ ŘǊƻƎŀƳƛΦ WŜ ǘǌŜōŀ 
ǾȊƝǘ Ǿ ǵǾŀƘǳ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘΣ ƪǘŜǊƻǳ ƴŠƪǘŜǌƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǇłŎƘŀƭƛ 
ƧŜǑǘŠ ǇǌŜŘ ȊŀƘłƧŜƴƝƳ ƪŀǊƛŞǊȅ ¦5Σ ƴŜōƻ ƪǘŜǊł ǎƻǳǾƛǎƝ ǎ ƧŜƧƛŎƘ ƻǎƻōƴƻǎǘƝ 
őƛ ƧƛƴȇƳƛ ȊłƭƛōŀƳƛ όƴŀǇǌΦ ƪŀǇǎłǌΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ȌƛǾȇ ŘǊƻōƴȇƳƛ ƪǊłŘŜȌŜƳƛ ŀ 
ƳƛƳƻ ǘƻ ǎƛ ƧŜŘƴƻǳ Ȋŀ őŀǎ όǎ ǊǻȊƴƻǳ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴƻǎǘƝύ Řł ƴŠƧŀƪƻǳ ŘǊƻƎǳύΦ     

3ÐÏÊÅÎÜ Ó ÖĻÒÏÂÏÕ Á ÄÉÓÔÒÉÂÕÃþ 
{ŞǊƛŜ ƻǘłȊŜƪ ǎŜƳƛǎǘǊǳƪǘǳǊƻǾŀƴŞƘƻ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ǎƭŜŘǳƧŜ ƭƛƴƛƛ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ 
ǎǇƻƧŜƴȇŎƘ ǎ ƻōƭŀǎǘƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ŘǊƻƎΣ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƧŜƧƛŎƘ ǾȇǊƻōȅΣ 
ǇǌŜŎƘƻǾłǾłƴƝ ŀ ǇǊƻŘŜƧŜ őƛ ŘŀǊƻǾłƴƝΦ bŜƧŘǻƭŜȌƛǘŠƧǑƝ Ƨǎƻǳ ȊǾȅƪƭƻǎǘƛ ŀ 
ǾȊǘŀƘȅΣ ƪǘŜǊŞ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ƴŀǾȊłƧŜƳ ŀ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ŀ ƧŜƧƛŎƘ 
ŘƻŘŀǾŀǘŜƭƛ ŜȄƛǎǘǳƧƝΦ WŘŜ ǘŜŘȅ ƻ ǇƻŎƘƻǇŜƴƝ ŘȅƴŀƳƛƪȅ ǘŠŎƘǘƻ ǾȊǘŀƘǻ ŀ 
ŦŀƪǘƻǊǻΣ ƪǘŜǊŞ ƧŜ ƻǾƭƛǾƶǳƧƝ ŀ ƧŀƪΦ YǊƻƳŠ ǘŠŎƘǘƻ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ǎŜ ŘłƭŜ 
ȊƧƛǑǙƻǾŀƭŀ ƪǾŀƭƛǘŀ ŘǊƻƎ Ȋ ǇƻƘƭŜŘǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǎŎƘƻǇƴƻǎǘ 
ǇƻǎƻǳŘƛǘ ǘǳǘƻ ƪǾŀƭƛǘǳΣ ŘłƭŜ ŎŜƴȅ ŘǊƻƎ Ǿ ǊǻȊƴȇŎƘ ƭƻƪŀƭƛǘłŎƘΣ ŦŀƪǘƻǊȅ 
ƻǾƭƛǾƶǳƧƝŎƝ ǘȅǘƻ ŎŜƴȅ ŀǘŘΦ  5ǻƭŜȌƛǘȇƳ ƪǊƛǘŞǊƛŜƳ ƧŜ őŀǎƻǾł ƻǎŀ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ п ƭŜǘ όƻŘ Ǌƻƪǳ мффсύ ŀ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎŜ ǇǌƝǇŀŘƴȇŎƘ ȊƳŠƴ 
v ǊłƳŎƛ ǘŠŎƘǘƻ ǎƭŜŘƻǾŀƴȇŎƘ ƻƪǊǳƘǻΦ    

3ÅËÕÎÄÜÒÎþ ËÒÉÍÉÎÁÌÉÔÁ 
{ŜƪǳƴŘłǊƴƝ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘŀΣ ǘŜŘȅ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘŀ ǇǌƝƳƻ ǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝ ǎŜ ǳȌƝǾłƴƝƳ 
ŘǊƻƎΣ Ƴł ƴŠƪƻƭƛƪ ǊƻǾƛƴΦ WŜŘƴŀƪ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘǳ ǎǇłŎƘŀƴƻǳ 
v ƛƴǘƻȄƛƪŀŎƛΣ ǘŜŘȅ ǊǻȊƴŞ ǾȇǘǊȌƴƻǎǘƛΣ ŦȅȊƛŎƪł ƴŀǇŀŘŜƴƝ ŀǇƻŘΦ ½ŘŜ ƧŜ 
ǾŜƭƳƛ ŘǻƭŜȌƛǘŞΣ ƧŀƪŞ ŘǊƻƎȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ȊƴŜǳȌƝǾłΣ ƴŜōƻǙ ǇƻǘŜƴŎƛłƭ 
ǾȅǾƻƭłǾŀǘ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǘƻƘƻǘƻ ǘȅǇǳ ƳŀƧƝ ǎǇƝǑŜ ǎǘƛƳǳƭŀőƴƝ ŘǊƻƎȅΣ 
ȊŜƧƳŞƴŀ ƳŜǘŀƳŦŜǘŀƳƛƴ όǇŜǊǾƛǘƛƴύ ŀ ŀƳŦŜǘŀƳƛƴȅΦ 5ŀƭǑƝ ƻōƭŀǎǘ ǘǾƻǌƝ 
ǘǊŜǎǘƴł őƛƴƴƻǎǘ ǎǇƻƧŜƴł ǎ ƴǳǘƴƻǎǘƝ ȊƝǎƪłǾŀǘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ƴŀ ŘǊƻƎȅΦ ½ŘŜ 
ŘƻƳƛƴǳƧƝ ƴŜƧǊǻȊƴŠƧǑƝ ǘȅǇȅ ƳŀƧŜǘƪƻǾŞ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ƻŘ ƪŀǇŜǎƴƝŎƘ 
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ƪǊłŘŜȌƝΣ ǇǌŜǎ ƪǊłŘŜȌŜ ȊōƻȌƝ Ǿ ƻōŎƘƻŘŜŎƘ ŀǘŘΦ Wŀƪȇǎƛ ǾǊŎƘƻƭ ǘǾƻǌƝ 
ƴŜǇƻőŜǘƴł ǎƪǳǇƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎŎƘƻǇƴȇŎƘ ǇłŎƘŀǘ ƭƻǳǇŜȌƴł ǇǌŜǇŀŘŜƴƝ 
ŀǇƻŘΦ  błǎƛƭƴł ǘǊŜǎǘƴł őƛƴƴƻǎǘΣ Ƨŀƪ ǳƪŀȊǳƧŜ ƪƭƛƴƛŎƪł ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƛ 
ǾȇȊƪǳƳ ǎŀƳƻǘƴȇΣ ƧŜ ǎǇƻƧŜƴŀ ǎ ǳǊőƛǘȇƳƛ ƻǎƻōƴƻǎǘƴƝƳƛ Ǌȅǎȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ŀ 
ǊƻȊƘƻŘƴŠ ƴŜǇŀǘǌƝ ƪ ƻōǾȅƪƭŞ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƴŜƴƝ ǾȅƭƻǳőŜƴ 
ǾƭƛǾ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŞƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƴŀ ŘŜƎǊŀŘŀŎƛ ƻǎƻōƴƻǎǘƛ ŀ ǘȊǾΦ 
ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ǇǎȅŎƘƻǇŀǘƛȊŀŎƛΣ Ǿ ƧŜƧƝƳȌ ŘǻǎƭŜŘƪǳ ƧŜ ǇłŎƘłƴŀ ǘŀƪŞ ƴłǎƛƭƴł 
ǘǊŜǎǘƴł őƛƴƴƻǎǘΦ      
 
bŜƧǾȇȊƴŀƳƴŠƧǑƝ ǇǊƻ ǾȇȊƪǳƳ ōȅƭƻ ǎƭŜŘƻǾłƴƝ ƳƻȌƴƻǎǘƝ ¦5 ȊƝǎƪłǾŀǘ 
ŦƛƴŀƴőƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅΣ ǘŜŘȅ ȊǇǻǎƻō ƧŜƧƛŎƘ ƻǇŀǘǌŜƴƝ όƪǊłŘŜȌŜ ƪƻƭΣ ƪƴƛƘΣ 
ƪŀǇŜǎƴƝ ƪǊłŘŜȌŜ ŀǘŘΦύΣ ȊǇǻǎƻōŜ ǇǊƻŘŜƧŜ ǘŠŎƘǘƻ ƪǊŀŘŜƴȇŎƘ ǾŠŎƝ ŀ 
ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƛ αǾȇƪǳǇƴƝ ŎŜƴȅάΣ ŎŜƭƪƻǾŞ ǇƻƳŠǊȅ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ 
s ƪǊŀŘŜƴȇƳ ȊōƻȌƝƳΣ ƻōƧŜƳ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǇƻǘǌŜōƴŞ ƪ ƻǇŀǘǌŜƴƝ 
ƻōƧŜƳǳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ŀǘŘΦΣ ŀ ŦŀƪǘƻǊȅ ƻǾƭƛǾƶǳƧƝŎƝ ǘǳǘƻ 
ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘǳΦ hǇŠǘ ƛ ǘŀǘƻ ƻōƭŀǎǘ ōȅƭŀ ǎƭŜŘƻǾłƴŀ Ǿ kontextu 
őŀǎƻǾŞ ƻǎȅ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ п ƭŜǘ ŀ ǎǘŠȌŜƧƴƝ ōȅƭŀ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎŜ ȊƳŠƴ Ǿ tomto 
ƻōŘƻōƝΦ   

Oblast ÅÐÉÄÅÍÉÏÌÏÇÉÃËĻÃÈ ÉÎÄÉËÜÔÏÒĳ 
hōƭŀǎǘ ŜǇƛŘŜƳƛƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ƛƴŘƛƪłǘƻǊǻ ǇƻƪǊȇǾł ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ 
ǊƻȊǎłƘƭƻǳ ƻōƭŀǎǘΦ hŘ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ǾȊƻǊŎǻ ǳȌƝǾłƴƝ ȊŀƘǊƴǳƧƝŎƝŎƘ ǎŘƝƭŜƴƝ 
ƧŜƘŜƭ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝ όƳƝǊǳ ǎŘƝƭŜƴƝύ ŀ ǇǌƝǇŀŘƴł ƻǇŀƪƻǾŀƴł όǇƻőŜǘύ 
ŀǇƭƛƪŀŎŜ ǇƻǳȌƛǘƻǳ ƧŜƘƭƻǳΣ ȊŘǊƻƧŜ ǎǘŜǊƛƭƴƝŎƘ ƧŜƘŜƭ ŀ ƳƝǊŀ ƧŜƧƛŎƘ 
ǾȅǳȌƝǾłƴƝΣ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝ ǎǘŀǾ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όȊŜƧƳŞƴŀ ǎƻƳŀǘƛŎƪȇύΣ őƛǎǘƻǘŀ 
ŀǇƭƛƪƻǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎΣ ǎŜȄǳłƭƴƝ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ŎƘƻǾłƴƝ όǾőŜǘƴŠ ǇǊƻǎǘƛǘǳŎŜύ ŀǘŘΦ 
hǇŠǘ ǾǑŜ ȊŀǎŀȊŜƴŞ Řƻ ƪƻƴǘŜȄǘǳ őŀǎƻǾŞ ƻǎȅ ƭŜǘ мффс-2000 a 
ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎŜ ȊƳŠƴ Ǿ ǘƻƳǘƻ ƻōŘƻōƝΦ 
 
5ŀƭǑƝ ǎŀƳƻǎǘŀǘƴƻǳ őłǎǘƝ ƧŜ ƻōƭŀǎǘ Řŀǘ ǇƻǘǌŜōƴȇŎƘ ǇǊƻ ǇǊŜǾŀƭŜƴőƴƝ 
ƻŘƘŀŘȅΦ ½ŀ ǘƝƳǘƻ ǵőŜƭŜƳ ōȅƭƻ Řƻ ǎŜƳƛǎǘǊǳƪǘǳǊƻǾŀƴŞƘƻ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ 
ȊŀǌŀȊŜƴƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ƻǘłȊŜƪ ȊƧƛǑǙǳƧƝŎƝŎƘΣ Ǿ ƧŀƪȇŎƘ ǇŀǊǘłŎƘ ŀ ƳƝǎǘŜŎƘ ǎŜ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǇƻƘȅōǳƧƝ ŀ Ƨŀƪ ǾŜƭƛƪŞ ǘȅǘƻ ǇŀǊǘȅ ƧǎƻǳΦ YǊƻƳŠ ǘƻƘƻ pak okruh 
ŘŀƭǑƝŎƘ ƭƛŘƝ όǳȌƛǾŀǘŜƭǻύ ƳƛƳƻ ǇŀǊǘΣ ǎ ƴƛƳƛȌ ǳŘǊȌǳƧƝ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠƧǑƝ 
ƪƻƴǘŀƪǘΦ ¢ȅǘƻ ȊŘǊƻƧŜ Řŀǘ ǇǊƻ ƭƻƪłƭƴƝ ƻŘƘŀŘȅ ǇǊŜǾŀƭŜƴŎŜ ǎƭƻǳȌƝ Ƨŀƪƻ 
ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾƴƝ ȊŘǊƻƧ ǇǊƻ ǘǊƛŀƴƎǳƭŀŎƛ ǎ ōŠȌƴȇƳƛ ȊŘǊƻƧƛ ŘŀǘΣ ǎ ƴƛƳƛȌ ǎŜ ǘȅǘƻ 
ƪƻƴŦǊƻƴǘǳƧƝΦ YǊƻƳŠ ƧƛƴŞƘƻ Ǉŀƪ ōȅƭƻ ǘŀƪŞ ǾȅǳȌƝǾłƴƻ ƪ ǘŠƳǘƻ ǵőŜƭǻƳ  
ƴƻƳƛƴŀőƴƝ ƳŜǘƻŘȅ αǎƴƻǿōŀƭƭ ǎŀƳǇƭƛƴƎά ƪŜ ȊƝǎƪłƴƝ ǘȅǇǻ ŀ ƪƻƴǘŀƪǘǻ 
ƴŀ ŘŀƭǑƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ȊŀǇƻƧƛǘŜƭƴŞ Řƻ ǾȇȊƪǳƳǳΦ 
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1! 0!$ ÊÁËÏ ÚÄÒÏÊ ÄÁÔ ÐÒÏ ÄÅÍÏÎÓÔÒÁÃÅ ÒĳÚÎĻÃÈ 

ÒÏÖÉÎ  ÄÏÐÁÄÕ ÎÏÖïÈÏ ÚÜËÏÎÁ ÎÁ ĭÒÏÖÎÉ 

ÐĠþÐÁÄÏÖĻÃÈ ÓÔÕÄÉþ 

aƻȌƴƻǎǘ ŘŜƳƻƴǎǘǊƻǾŀǘ ǊǻȊƴŞ ǊƻǾƛƴȅ ŘƻǇŀŘǳ ǊŜǇǊŜǎƛǾƴƝŎƘ ƻǇŀǘǌŜƴƝ 
ƴŀ ¦5 ǾȅȌŀŘǳƧŜ ǇǊłŎƛ ǎ ƪŀǎǳƛǎǘƛŎƪȇƳƛ ǎǘǳŘƛŜƳƛ Ƨŀƪƻ ŎŜƭƪŜƳΦ 5ǾŠƳŀ 
ƘƭŀǾƴƝƳƛ ŘǻǾƻŘȅ ƪ ǘƻƳǳ Ƨǎƻǳ ƪƻƳǇƭŜȄƴƻǎǘ ŀ ǇǻǎƻōŜƴƝ ǊŜǇǊŜǎƛǾƴƝŎƘ 
ƻǇŀǘǌŜƴƝ ƴŀ ƳƴƻƘŀ ǊƻǾƛƴłŎƘ ŀ ŘłƭŜ ǎƭƻȌƛǘƻǎǘ ȊƻōǊŀȊŜƴƝ ǘƻƘƻǘƻ ǾƭƛǾǳ 
ƴŀ ȌƛǾƻǘ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝƘƻ ¦5Φ bŜƴƝ ǘƻǘƛȌ ǇǊƻƎǊŀƳƻǾŠ ƳƻȌƴŞ ǾȅōƝǊŀǘ 
ǇƻǳȊŜ ƴŠƪǘŜǊŞ ŀǎǇŜƪǘȅ ŀ ƧƛƴŞ ǇƻǘƭŀőƻǾŀǘ őƛ ȊŎŜƭŀ ǾȅƴŜŎƘłǾŀǘΣ ƴŜōƻǙ 
ǎŜ ǘŀƪ ŘŜŦƻǊƳǳƧŜ ŎŜƭƪƻǾȇ ƻōǊŀȊΣ ƪǘŜǊȇ ƴŜǾȅƪŀȊǳƧŜ ǇǌƝƭƛǑ ǾȇǊŀȊƴƻǳ 
ƪƻƴȊƛǎǘŜƴŎƛΦ ¢ƻ ƧŜ ƧŜŘƴƝƳ Ȋ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛŎƪȇŎƘ Ȋƴŀƪǻ Řŀǘ ƴŀ ǘŞǘƻ 
ǵǊƻǾƴƛΦ ½Ǉǻǎƻō ȌƛǾƻǘŀ ŀ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘ ƳŜȊƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ ƧŜǾȅ Ǿ ȌƛǾƻǘŠ ¦5 
ƴŜǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǾȌŘȅ ǇǌƝƭƛǑ ƪƻƴȊƛǎǘŜƴǘƴƝ ƻōǊłȊŜƪ όǇǌƝōŠƘύΣ őƝƳȌ ƧŜ ǾŜƭƳƛ 
ǾȇǊŀȊƴŠ ƻƳŜȊŜƴŀ ƳƻȌƴƻǎǘ ȊłǎŀƘǳ Řƻ ǘŠŎƘǘƻ αǇǌƝōŠƘǻάΣ ƴŜōƻǙΣ Ƨŀƪ 
ǳƪłȊŀƭŀ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΣ ǇƻŘƻōƴŞ ȊłǎŀƘȅ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪǻ őŀǎǘƻ ǾŜŘƭȅ 
k ǾȅǘǾłǌŜƴƝ αǳƳŠƭŞά ƪƻƴȊƛǎǘŜƴǘƴƻǎǘƛ ŘŀƴŞ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ƧŀƪȇƳ ǳǾŀȌǳƧŜ 
ǾȇȊƪǳƳƴƝƪ ƻ ǘŠŎƘǘƻ ƧŜǾŜŎƘΦ ½ǇŠǘƴł ƪƻƴǘǊƻƭŀ ǾǑŀƪ Ǿ ƳƴƻƘŀ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ 
ƻŘƘŀƭƛƭŀΣ ȌŜ ǘŀǘƻ ƪƻƴȊƛǎǘŜƴǘƴƻǎǘ ƴŜƻŘǇƻǾƝŘł ǊŜłƭƴŞ ǊƻǾƛƴŠ ǇǌƝōŠƘǳ ŀ 
ƧŜ Řƻ ƴŠƧ ƛƳǇƭŀƴǘƻǾłƴŀ ŀȌ ȊłǎŀƘŜƳ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀΣ ƪǘŜǊȇ Řŀǘŀ 
ȊǇǊŀŎƻǾłǾal.  
.ȅƭƻ ǘŜŘȅ ǘǌŜōŀ ȊŀƧƝƳŀǘ ǎŜ ƻ ŎŜƭƪƻǾƻǳ ƻōƭŀǎǘ ȌƛǾƻǘƴƝƘƻ ǎǘȅƭǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ŘǊƻƎΣ Řƻ ƴƝȌ ƪǊƻƳŠ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ǇŀǘǌƝ ǘŀƪŞ ƘǳŘōŀΣ ƪƻƴƝőƪȅΣ ƘƻŘƴƻǘȅΣ 
ǇŀǊǘƴŜǊǎƪŞ ǾȊǘŀƘȅ ŀ ŘŀƭǑƝΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ǘȅǘƻ ŘŀƭǑƝ ƻōƭŀǎǘƛ ƴŜǘǾƻǌƛƭȅ ƘƭŀǾƴƝ 
ŦƻƪǳǎΣ ōȅƭƻ ǘǌŜōŀ ƧƛƳ ǾŠƴƻǾŀǘ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘ ȊŜƧƳŞƴŀ ǘŜƘŘȅΣ ǾƴłǑŜƭƛ-li je 
Řƻ ƘƻǾƻǊǳ ǎŀƳƻǘƴƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ǇƻǇƛǎƻǾŀƭƛ 
ƧƛƴŞ ƧŜǾȅ őƛ ǇƻǳȌƝǾŀƭƛ ǊǻȊƴŞ ǇǌƝƳŠǊȅ őƛ ǇŀǊŀƭŜƭȅΦ     

(ÉÓÔÏÒÉÅ ȵÄÒÏÇÏÖï ËÁÒÉïÒÙȰ 
5ǊƻƎƻǾł ƪŀǊƛŞǊŀ ȊŀƘǊƴǳƧŜ ǇǊǻōŠƘ ǳȌƝǾłƴƝ ǇƻőƝƴŀƧŜ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ 
όȊƻƘƭŜŘƶǳƧƝŎƝ ǘŀƪŞ ǳȌƝǾłƴƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳ ŀ ŎƛƎŀǊŜǘύΣ ǎ ƪȇƳ ǘŀǘƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ 
ōȅƭŀ ǳőƛƴŠƴŀΣ ƪŘŜ όǇǊƻǎǘǌŜŘƝύΣ ƧŀƪΣ Ŏƻ ƪ tomu participanta vedlo atd. 
5ŀƭǑƝ ǇǊǻōŠƘ ǳȌƝǾłƴƝΣ ƧŀƪŞ ŘǊƻƎȅΣ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻΣ Ƨŀƪ őŀǎǘƻΣ Ǿ ƧŀƪŞƳ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ Ƨŀƪ őƛǎǘŞΣ ȊǇǻǎƻō ŀǇƭƛƪŀŎŜ ŀ ǎŜǘǘƛƴƎ ŀǇƭƛƪŀŎŜΣ ȊǇǻǎƻō 
oǇŀǘǌŜƴƝ ŀǘŘΦ  5łƭŜ ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴƝ ǾȇȊƴŀƳ ŀ ǊƻƭŜ ŘǊƻƎȅ Ǿ ȌƛǾƻǘŠ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ŀ ȊƳŠƴȅ ǘŞǘƻ ǊƻƭŜΦ hōƭŀǎǘ ǎƻŎƛłƭƴƝŎƘ ŀ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝŎƘ 
ǇǊƻōƭŞƳǻ ƭŜƳǳƧƝŎƝŎƘ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ƪŀǊƛŞǊǳ ŀǘŘΦ  
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!ËÔÕÜÌÎþ ÕĿþÖÜÎþ 
tǌŜƘƭŜŘ ƻ ŀƪǘǳłƭƴƝƳ ǳȌƝǾłƴƝ ŀ ǾȊƻǊŎƝŎƘ ǳȌƝǾłƴƝ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ 
ǘƻǘƻȌƴȇ ǎŜǘ ƻǘłȊŜƪ Ƨŀƪƻ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅΣ ŘǻǊŀȊ ƧŜ ǾǑŀƪ 
ƪƭŀŘŜƴ ƴŀ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǎƛǘǳŀŎƛ ¦5Φ ¢ŜŘȅ ǇǌŜƘƭŜŘ ŀƪǘǳłƭƴƝ ȊƴŜǳȌƝǾŀƴŞ 
ƘƭŀǾƴƝΣ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŀ ǇǌƝǇŀŘƴŠ ǘŜǊŎƛłǊƴƝ ŘǊƻƎȅΦ aƴƻȌǎǘǾƝ ŀ ŦǊŜƪǾŜƴŎƛ 
ƧŜƧƛŎƘ ǳȌƝǾłƴƝΣ ŘłƭŜ őƛǎǘƻǘǳ ŀ ȊǇǻǎƻō ŀǇƭƛƪŀŎŜΦ /ŜƴǳΣ Ȋŀ ƴƝȌ Ƨǎƻu 
ȊƝǎƪłǾłƴȅ ŀ ȊǇǻǎƻōΣ ƧŀƪȇƳ ƧŜ ȊƝǎƪłǾłΦ YƻƴǘŀƪǘΣ Ǿ ƧŀƪŞƳ Ƨǎƻǳ ŘǊƻƎȅ 
ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǳȌƝǾłƴȅ ŀ ǇǊƻőΦ !ƪǘǳłƭƴƝ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝ ŀ ǎƻŎƛłƭƴƝ ǎǘŀǾΦ WŀƪŞƪƻƭƛ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŀǘŘΦ   

2ÉÚÉËÏÖï ÃÈÏÖÜÎþ 
bŀ ǇƻȊŀŘƝ ǊŜƪƻƴǎǘǊǳƻǾŀƴŞ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ōȅƭŀ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘ ȊƴƻǾǳ 
ǾŠƴƻǾłƴŀ ƻōƭŀǎǘŜƳ ǊƛȊƛƪƻǾŞƘƻ ŎƘƻǾłƴƝ ¦5Φ hŘ ǎŘƝƭŜƴƝ ƧŜƘŜƭ ŀ 
ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝΣ ȊŘǊƻƧǻ ƧŜƘŜƭΣ ǇǌŜǎ őƛǎǘƻǘǳ ŀǇƭƛƪƻǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎΣ ŀȌ Ǉƻ 
ǎŜȄǳłƭƴƝ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ŎƘƻǾłƴƝΣ ǇǊƻǎǘƛǘǳŎƛ Ȋŀ ǵőŜƭŜƳ ȊƝǎƪłƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ƴŀ 
drogy apod. 

/ÂÌÁÓÔ ÖĻÒÏÂÙ Á ÄÉÓÔÒÉÂÕÃÅ /0, 
h ƻǾŠǌŜƴƝ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀƴȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻ ƳŜȊƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ ƧŜǾȅ ƧǎƳŜ ǎŜ 
v ƪƻƴǘŜȄǘǳ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ  Ǉƻƪǳǎƛƭƛ ǘŀƪŞ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǾȇǊƻōȅ ŀ ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜ 
ŘǊƻƎΦ hŘ ƻōǘƝȌƝ ǎǇƻƧŜƴȇŎƘ ǎŜ ȊƝǎƪłǾłƴƝƳ ŘǊƻƎȅ όƧŀƪŞ Ƨǎƻǳ őŀǎǘŞ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ őƛ ƪƻƳǇƭƛƪŀŎŜ Ǉǌƛ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ht[ ŀ ƧŀƪŞƘƻ ǘȅǇǳ ŀ Ƨŀƪ ƧŜ ¦5 
ǌŜǑƝύΣ ȊǾȅƪƭƻǎǘƛ ŀ ǇƻƳŠǊȅ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ǎ ht[Σ ŘŜŀƭŜǊǎƪŞ ȊǾȅƪƭƻǎǘƛΣ 
ƪǾŀƭƛǘŀ ŀ ŎŜƴȅ ŘǊƻƎΣ ŦŀƪǘƻǊȅ ƳŀƧƝŎƝ ǾƭƛǾ ƴŀ ƪǾŀƭƛǘǳ ŀ ŎŜƴȅ ŘǊƻƎ ŘƭŜ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀǘŘΦ 

2ÏÖÉÎÙ ÄÏÐÁÄÕ ÒÅÐÒÅÓÉÖÎþÃÈ ÏÐÁÔĠÅÎþ   
bŀ ǾȇǎƭŜŘŎƝŎƘ ŀƴŀƭȇȊȅ ƳŀǘŜǊƛłƭǻ Ȋ ƪŀǎǳƛǎǘƛŎƪȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝ Ƨǎƻǳ ǾȅǎǾŠǘƭŜƴȅ 
vliǾȅ ƭŜƎƛǎƭŀǘƛǾƴƝŎƘ ƻǇŀǘǌŜƴƝ ǇǊƻƳƝǘŀƧƝŎƝŎƘ ǎŜ Řƻ ȌƛǾƻǘŀ ¦5Φ /ƝƭŜƳ 
ǾȇȊƪǳƳǳ Ǿ ǘŞǘƻ őłǎǘƛ ƴŜƴƝ ǇǌƛǎǳȊƻǾŀǘ ǘŠƳǘƻ ǾƭƛǾǻƳ ƘƻŘƴƻǘƝŎƝ ƪǊƛǘŞǊƛŀΣ 
ŀƭŜ ǇƻǳȊŜ ȊƴłȊƻǊƴƛǘ ŀ ǾȅǎǾŠǘƭƛǘ ȊǇǻǎƻōΣ ƧŀƪȇƳ ƪ ƻǾƭƛǾƴŠƴƝ ŘƻŎƘłȊƝ ŀ ƴŀ 
ƧŀƪŞ ǊƻǾƛƴȅ ǘŀƪƻǾȇ ǾƭƛǾ Ƴł őƛ ƳǻȌŜ ƳƝǘΦ {ŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ȌŜ ƛƴǘŜƴȊƛǘŀ ŀ 
ǊƻȊǎŀƘ ǘŀƪƻǾŞƘƻǘƻ ǾƭƛǾǳ ƧŜ ǊǻȊƴȇ ǳ ǊǻȊƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ¦5Σ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ 
ǇƻŘƻōƴȇƳƛ ƻǇŀǘǌŜƴƝƳƛ ȊŀǎŀȌŜƴȅ ǊǻȊƴŠΦ     

1! 0!$ ÊÁËÏ ÉÎÔÅÒÐÒÅÔÁéÎþ ÂÜÚÅ ÖĻÓÌÅÄËĳ 

ËÖÁÎÔÉÔÁÔÉÖÎþ ÁÎÁÌĻÚÙ 

YǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ ŀƴŀƭȇȊŀ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ƴŜƧŜƴ ǾŜƭƳƛ ŜŦŜƪǘƛǾƴƝ ƴłǎǘǊƻƧ 
k identifƛƪŀŎƛ ǾȊǘŀƘǻ ǎ ƳƻȌƴƻǎǘƝ ƧŜƧƛŎƘ ƴłǎƭŜŘƴŞƘƻ ǘŜǎǘƻǾłƴƝ 
ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪȇƳƛ ƳŜǘƻŘŀƳƛΣ ŀƭŜ ǳƳƻȌƶǳƧŜ ŘłƭŜ ǘŀƪŞ ȊǇŠǘƴŞ ƻǾŠǌŜƴƝ 
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ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪȇŎƘ ŀƴŀƭȇȊ ƴŀ ǵǊƻǾƴƛ ǇǌƝǇŀŘƻǾȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝΦ ¢ƻ ƴŀ 
ƧŜŘƴŞ ǎǘǊŀƴŠ ǇǌƛǎǇƝǾł ƪ ƻōƧŜǾŜƴƝ ǘȊǾΦ ŦŀƭŜǑƴȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻΣ ŀƭŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
k hlubǑƝ ŀ ǾƝŎŜ ǾŀƭƛŘƴƝ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƛ ǘŜǎǘƻǾŀƴȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻΣ ƪǘŜǊŞ ƭȊŜ 
ŘłǾŀǘ Řƻ ǾȊłƧŜƳƴȇŎƘ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƝ ŀ ǾȅǎǾŠǘƭƻǾŀǘ ȊǇǻǎƻōΣ ƧŀƪȇƳ ǎŜ 
ƳƻƘƻǳ ƻǾƭƛǾƶƻǾŀǘΦ YǊƻƳŠ ƧƛƴŞƘƻ ƧŜ ǘŀƪ ǇǌŜƪƭŜƴƻǾłƴ ǇǊƻōƭŞƳ ǾŜƭƳƛ 
ǊƻȊŘƝƭƴȇŎƘ ǊƻǾƛƴΣ Ǿ ƴƛŎƘȌ Ƨǎƻǳ ƴŠƪǘŜǊŞ ƘƭŀǾƴƝ ƘȅǇƻǘŞȊȅ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ 
őłǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5 ǘŜǎǘƻǾłƴȅ ŀ ƭŞǇŜ ƧŜ ǳǾłŘŠǘ Řƻ ǾȊłƧŜƳƴȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻΦ  

Kvalitat ÉÖÎþ ÄÁÔÁ ÊÁËÏ ÚÐĳÓÏÂ ÏĿÉÖÅÎþ Á 

ȵÐÏÄÂÁÒÖÅÎþȰ ÄÁÔ ËÖÁÎÔÉÔÁÔÉÖÎþ ÁÎÁÌĻÚÙ 

WŜŘƴƝƳ Ȋ ŘŀƭǑƝŎƘ ŎƝƭǻ ǇǊłŎŜ ǎ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ ŀƴŀƭȇȊȅ Řŀǘ  ƧŜ 
ȊǾȇǑŜƴƝ ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴƻǎǘƛ ŀ ƴłȊƻǊƴƻǎǘƛ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ǵŘŀƧǻ Ǉǌƛ ƧŜƧƛŎƘ 
ǇǊŜȊŜƴǘŀŎƛΦ tƻƪǳǎƛǘ ǎŜ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ƪŀǎǳƛǎǘƛŎƪȇŎƘ ǎǘǳŘƛƝ ŀ ǵǊȅǾƪǻ 
z ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ŘƻŎƝƭƛǘ ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴŠƧǑƝ ǇǌŜŘǎǘŀǾȅ ƻ ǾȇȊƴŀƳǳ ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪȇŎƘ 
ǵŘŀƧǻΦ /ƻ ǘȅǘƻ ǵŘŀƧŜ ȊƴŀƳŜƴŀƧƝ Ǿ ǘŜǊŞƴǳΣ Ƨŀƪ ǎŜ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ƘƻŘƴƻǘȅ 
ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪȇŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǇǊƻƳƝǘŀƧƝ Ǿ ǇǊŀȄƛΦ ¢ƻ ƪǊƻƳŠ ƧƛƴŞƘƻ ǘŀƪŞ 
ǇǌƛǇƻƳƝƴł ŜȄƛǎǘŜƴŎƛ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ƭƛŘǎƪȇŎƘ ǇǌƝōŠƘǻ ǎƪǊȅǘȇŎƘ Ȋŀ 
őƝǎŜƭƴȇƳƛ ǵŘŀƧƛΣ ǘȊǾΦ αǾƛŘŠƴƝ Ȋŀ őƝǎƭŀάΦ {Ǉƻƭǳ ǎ ǘƝƳ Ƨǎƻǳ ŘłƭŜ 
ŀƪŎŜƴǘƻǾłƴŀ ǘŀƪŞ ŜǘƛŎƪł ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǾȇȊƪǳƳǳΣ ƧŜƘƻȌ ǊŜŀƭƛȊŀŎŜ ōȅƭŀ 
spojena s ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ŜǘƛŎƪȇŎƘ ƻǘłȊŜƪ ŀ ǇǊƻōƭŞƳǻΦ  

#þÌÅ ÓÕÂÓÔÕÄÉÅ 1! 0!$ 5$ 
tǻǾƻŘƴŠ ŘŜŦƛƴƻǾŀƴŞ ŎƝƭŜ όǾƛȊ ǇǊǻōŠȌƴł ƘƻŘƴƻǘƝŎƝ ȊǇǊłǾŀ őΦмύ 
ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ƳŀȄƛƳŀƭƛǎǘƛŎƪȇ ǎŎŞƴłǌΣ ƪǘŜǊȇ ǇǌŜǎŀƘƻǾŀƭ ǇƻǘǌŜōȅ 
ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ŀ ǇǌŜŘƧƝƳŀƭ ŘŀƭǑƝΣ ƴŀǾŀȊǳƧƝŎƝ ǇǊłŎƛ ǎ ŘŀǘȅΣ ƪǘŜǊȇŎƘ 
bylo v ǇǊǻōŠƘǳ ǎǘǳŘƛŜ ǎƘǊƻƳłȌŘŠƴƻ ǘŀƪ ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ȌŜ ōȅ ōȅƭƻ 
ǾŜƭƛƪƻǳ ǑƪƻŘƻǳ ŀ ƳǊƘłƴƝƳ ŦƛƴŀƴőƴƝƳƛ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ƴŜǾȅǳȌƝǘ ƧŜƧƛŎƘ 
ǇƻǘŜƴŎƛłƭ ŀ ƴŜǾȅőŜǊǇŀǘ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ Ǿ ƴƛŎƘ ƻōǎŀȌŜƴŞΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ 
ǇǌŜǎŀƘǳƧƝ ǊłƳŜŎ ǇǊƻƧŜƪǘǳΦ tǊƻǘƻ ŘƻǑƭƻ ƪ ǊƻȊŘŠƭŜƴƝ ŎƝƭǻ ŘƭŜ ǇǊƛƻǊƛǘ ŀ Ǉƻ 
ǎƪƻƴőŜƴƝ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5 ǎŜ ǇǌŜŘǇƻƪƭłŘł ŘŀƭǑƝ ǇǊłŎŜ ǎ daty a navaȊǳƧƝŎƝ 
ǇǳōƭƛƪƻǾłƴƝ ǾȇǎƭŜŘƪǻΦ  
½ƴŀƳŜƴł ǘƻΣ ȌŜ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ǊŜŀƭƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǘǌƝ ǎǳōǎǘǳŘƛƝ ǎŜ ƧŜŘƴł 
ƻ ǎƭŜŘƻǾłƴƝ ǎǘłƭŜ ǘȇŎƘȌ ƻōƭŀǎǘƝΣ ƻǾǑŜƳ Ȋ ǊǻȊƴȇŎƘ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾΣ ŘŀƴȇŎƘ 
ǎƪǳǇƛƴƻǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΦ hōƭŀǎǘΣ Ǿ ƴƝȌ ǎŜ Řŀǘŀ ǎŜǘƪłǾŀƧƝ ƴŜōƻ ƴŀƻǇŀƪ 
ǊƻȊŎƘłȊŜƧƝ ǇǌƛǘƻƳ ǘǾƻǌƝ ǎǘŠȌŜƧƴƝ őłǎǘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǘŞǘƻ őłǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘǳΦ 
V ƴŜƧƻōŜŎƴŠƧǑƝ ǊƻǾƛƴŠ ƧŘŜ ƻ ȊŀŎƘȅŎŜƴƝ ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝŎƘ őǘȅǌ ƻƪǊǳƘǻ 
ǇǊƻōƭŞƳǻ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾ ȊŀǇƻƧŜƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ 
ƧŜŘƴŀƪ ǇǊƻŦŜǎƛƻƴłƭǻ ǇǊŀŎǳƧƝŎƝŎƘ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǇƻǎƪȅǘƻǾłƴƝ ǇŞőŜ ŀ ǎƭǳȌŜō 
ƻǎƻōłƳ ǳȌƝǾŀƧƝŎƝƳ ƴŜŀƭƪƻƘƻƭƻǾŞ ŘǊƻƎȅΣ ŘłƭŜ ǎŀƳƻǘƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
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ƴŜŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇŎƘ ŘǊƻƎ ŀ ƪƻƴŜőƴŠ ǊŜǇǊŜǎƛǾƴƝŎƘ ƻǊƎłƴǻ ŀ ǎƭƻȌŜƪ 
όǇƻƭƛŎƛǎǘǻΣ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǎǘǻΣ ǾȅǑŜǘǌƻǾŀǘŜƭǻΣ ǎǘłǘƴƝŎƘ ȊłǎǘǳǇŎǻ ŀ ǎƻǳŘŎǻύΥ  
 

¶ hōƭŀǎǘ ǊƛȊƛƪƻǾŞƘƻ ŎƘƻǾłƴƝ ¦5 ŀ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ǎƭǳȌŜōΥ  Ȋƴŀƭƻǎǘ ȊƳŠƴ 
ve spektru a mnƻȌǎǘǾƝ ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳΣ ǾȊƻǊŎŜ ǳȌƝǾłƴƝ 
ŘǊƻƎΣ ȊƳŠƴȅ Ǿ ǊƛȊƛƪƻǾŞƳ ŎƘƻǾłƴƝ ŀ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎŜ ǘŠŎƘǘƻ ȊƳŠƴΣ 
ȊƳŠƴȅ Ǿ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǘȅǇǻ ǎƭǳȌŜōΣ ȊƳŠƴȅ Ǿ motivaci 
ǾȅǳȌƝǾŀǘ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǘȅǇǻ ǎƭǳȌŜōΦ   

¶ ½ƳŠƴȅ ƴŀ ŘǊƻƎƻǾŞƳ ǘǊƘǳΥ αŎƘƻǾłƴƝ ǎŎŞƴȅά όƻǘŜǾƝǊłƴƝκǳȊŀǾƝǊłƴƝ 
ŀǇƻŘΦύΣ ƻōŜŎƴŞ ƛƴŘƛƪłǘƻǊȅ όŎŜƴŀΣ ƪǾŀƭƛǘŀΣ őƛǎǘƻǘŀΣ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŀ 
őŀǎƻǾȇ ǎƭŜŘ ȊƳŠƴύΣ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ƴƻǾȇŎƘκƧƛƴȇŎƘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ŀ 
ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛƝ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛ ŘǊƻƎΣ ŎƘƻǾłƴƝ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƴƝ  
ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƻŘŘŠƭŜƴƝκǇǊƻǇƻƧŜƴƝ ǘǊƘǳ ǎ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ 
ƭłǘƪami ς ȊƳŠƴȅ v ǇƻǎǘŀǾŜƴƝ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳΣ 
ȊƳŠƴȅ Ǿ ǎŜǎƪǳǇŜƴƝ ŀ ǎǘǊǳƪǘǳǌŜ ǇǊƻŘŜƧŜΦ 

¶ /ƘƻǾłƴƝ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ ƧƛƴȇŎƘ ǎǘłǘƴƝŎƘ ƛƴǎǘƛǘǳŎƝ ŀ ǎƭƻȌŜƪΥ ǇǊŀƪǘƛŎƪŞ 
ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ǇŀǊŀƎǊŀŦǳ мутŀ όƧŜƘƻ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ Ǉǌƛ ǇǊłŎƛ ς kde a jak se 
ǘƻ ǇǊƻƧŜǾǳƧŜύΣ ȊŀŎƘłȊŜƴƝ ǎ tŜǊƳƝƴŜƳ αƳƴƻȌǎǘǾƝ ǾŠǘǑƝ ƴŜȌ ƳŀƭŞά ŀ 
ƧŜƘƻ ǇǊŀƪǘƛŎƪŞ ƴŀǇƭƴŠƴƝ Ǿ ƪŀȌŘƻŘŜƴƴƝ ǇǊŀȄƛΣ ȊŀǇƻƧŜƴƝ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ Řƻ 
ǎǘǊǳƪǘǳǊ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳ ŀ ǊƛȊƛƪƻ ƪƻǊǳǇŎŜΣ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǾƭƛǾǳ ƭƻƪłƭƴƝŎƘ 
ǊŜǇǊŜǎƛǾƴƝŎƘ ƻǇŀǘǌŜƴƝ ŀ ŀƪŎƝ ƴŀ ƳƝǎǘƴƝ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ǎŎŞƴǳ ŀ ǇƻƳŠǊȅ 
Ǿ ƴƝΦ   

 
YǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ ǵŘŀƧŜΥ ǵŘŀƧŜ ƻ ǇƻőǘŜŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ŀ ǇŀǊǘ Ǿ ƭƻƪŀƭƛǘŠΣ ǊŜƎƛƻƴǳΣ 
ǇƻőǘŜŎƘ őƭŜƴǻ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴΣ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀƴŞ ǾǊǎǘǾȅ ǘŞǘƻ ǎǘǊǳƪǘǳǊȅ ŀǘŘΦ 
5łƭŜ ǎǇƻǘǌŜōǳ ƧŜƘŜƭ ŀ ǎǘǌƝƪŀőŜƪ όƴŀǇǌΦ ǇƻőŜǘ ŀǇƭƛƪƻǾŀƴȇŎƘ ŘłǾŜƪΣ 
ǇƻőŜǘ ƻǇŀƪƻǾŀƴȇŎƘ ŀǇƭƛƪŀŎƝ ǎ jednou jehlou apod.), rozsah trestnŞ 
őƛƴƴƻǎǘƛ όƻōƧŜƳΣ ǾȇƪǳǇƴƝ ŎŜƴȅΣ ŘǊǳƘ ȊōƻȌƝ ŀǘŘΦύΣ Ǉƻőǘȅ ƭŞőŜƴȇŎƘ őƭŜƴǻ 
ǇŀǊǘ ŀ Ǉƻőǘȅ ǵƳǊǘƝ Ǿ ǇŀǊǘłŎƘΦ             

0ÒÏÃÅÓ ÚÐÒÁÃÏÖÜÎþ Á ÁÎÁÌĻÚÙ ÄÁÔ 

tǊƻŎŜǎ ŀƴŀƭȇȊȅ ǾȅŎƘłȊŜƭ Ȋ ǇƻȌŀŘŀǾƪǻ ŘŀƴȇŎƘ ȊǾƻƭŜƴȇƳƛ ŎƝƭȅΣ ƪǘŜǊŞ 
ōȅƭȅ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ ƻōŜŎƴŞ ŀ ƴŜƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ȊŎŜƭŀ ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ 
ȊƻōŜŎƴŠƴƝ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ŘŀǘΦ ½ŀ ǘƝƳǘƻ ǵőŜƭŜƳ ǘŜŘȅ ōȅƭȅ ǇƻǎǘǳǇƴŠ 
ȊǇǊŀŎƻǾłƴȅ Ǿ ǇǊǾƴƝƳ ƪƻƭŜ ǾȇǎƭŜŘƪȅ Ǉƻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ŀ ŀȌ 
ƴłǎƭŜŘƴŠ ōȅƭȅ ǘȅǘƻ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƛƴǘŜǊƎƻǾłƴȅ Řƻ ƘƭŀǾƴƝƘƻ ǇǌŜƘƭŜŘǳ 
ǾȇǎƭŜŘƪǻ όǾƛȊύΦ 
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tƻǎǘǳǇ ƪƻǇƝǊƻǾŀƭ ƭƛƴƛƛ ŀƴŀƭȇȊȅ ǇƻƘȅōǳƧƝŎƝ ǎŜ Ǉƻ αǎǇƛǊłƭŜάΣ ǘŜŘȅ 
ƴŜƧŘǌƝǾŜ ōȅƭŀ ǇǊƻǾŜŘŜƴŀ ŎŜƭƪƻǾł ŀƴŀƭȇȊŀ ǾǑŜŎƘ ǎƭŜŘƻǾŀƴȇŎƘ ƻōƭŀǎǘƝ 
v w¢ hƭƻƳƻǳŎΣ ƪǘŜǊł ǘǾƻǌƝ ǾȇŎƘƻȊƝ ǊŜŦŜǊŜƴőƴƝ ǊłƳŜŎ ŀƴŀƭȇȊȅΦ ±ǑŜŎƘƴȅ 
ƻǎǘŀǘƴƝ ǊŜƎƛƻƴȅ ƧƛȌ ǘŜƴǘƻ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǊłƳŜŎ ǇƻǳȊŜ ŘƻǇƭƶǳƧƝΣ ǳǇǌŜǎƶǳƧƝ őƛ 
ǊƻȊƭƛǑǳƧƝ ǾȇȊƴŀƳ ƧŜŘƴƻƭǘƛǾȇŎƘ ȊƧƛǑǘŠƴƝΦ bŜƻǇŀƪǳƧŜ ǎŜ ǘŀƪ ǇǊƻŎŜǎ ǳ 
ƪŀȌŘŞƘƻ ǊŜƎƛƻƴǳ ȊƴƻǾǳΣ ŀƭŜ ǇƻǳȊŜΥ 
 

¶ ȊƧƛǑǙǳƧŜƳŜ ƴƻǾŞ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ŀ ǾȊǘŀƘȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƴŜƻōƧŜǾƛƭȅ 
v ǇǌŜŎƘƻȊƝŎƘ ŀƴŀƭȇȊłŎƘΣ 

¶ ȊǇǌŜǎƶǳƧŜƳŜ ǇƻǇƛǎ ŀ ǾȅǎǾŠǘƭŜƴƝ ƧŜŘƴƻƭǘƛǾȇŎƘ ƧŜǾǻΣ 

¶ ǎƭŜŘǳƧŜƳŜ ŦǊŜƪǾŜƴŎƛ ŀ ƪƻƴǘŜȄǘ Ǿȇǎƪȅǘǳ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƧŜǾǻΣ 

¶ ǎƭŜŘǳƧŜƳŜ ǾƪƭłŘŀƴŞ ŀ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴŞ ǾȇȊƴŀƳȅ ƧŜǾǻ . 
 
V ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǎŜ ǘŀƪ ƘƭŀǾƴƝ ȊƧƛǑǘŠƴŞ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ǎǘłƭŜ ƻǇŀƪǳƧƝΣ 
ƧƛƴŘȅ ǎŜ ǾȅǎƪȅǘǳƧƝ ƧŜƴ ȊǌƝŘƪŀΣ Ƨǎƻǳ ǾǑŀƪ ǾȇȊƴŀƳƴŞ Ȋ ƘƭŜŘƛƪŀ ǾȅǎǾŠǘƭŜƴƝ 
ǾȊǘŀƘǻ ƳŜȊƛ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀƴȇƳƛ ƧŜǾȅΦ !Ȍ Řƻ ǘƻƘƻǘƻ ƳƻƳŜƴǘǳ je 
ǇǊŀŎƻǾłƴƻ ǎ ǇƭƴȇƳƛ ǇǌŜǇƛǎȅ ƛƴǘŜǊǾƛƝΦ 5łƭŜ Ǉŀƪ Ǉƻ ȊłƪƭŀŘƴƝ ŘŜǎƪǊƛǇŎƛ 
ƴłǎƭŜŘǳƧŜ ǇǊłŎŜ ǎ ǊŜŘǳƪƻǾŀƴȇƳƛ ȊłȊƴŀƳȅΣ ƪŘŜ ƧŜ ƪƻƴǘǊƻƭƻǾłƴŀ ƪŀȌŘł 
z ƘƭŀǾƴƝŎƘ ƻōƭŀǎǘƝΦ 

/ÒÇÁÎÉÚÁéÎþȟ ÐÅÒÓÏÎÜÌÎþ Á ÔÅÃÈÎÉÃËï zÁÊÉĤÔñÎþ 

ÖĻÚËÕÍÕ  

¢ǌƛ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ ǊŜŀƭƛȊƻǾŀƴŞ Ǿ ǊłƳŎƛ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5 ǘǾƻǌƝ 
ǇŜǾƴƻǳ ǎƻǳőłǎǘ ƧŜƘƻ ŎŜƭƪƻǾŞƘƻ ƻǊƎŀƴƛȊŀőƴƝƘƻ ǎŎƘŞƳŀǘǳ ŀ ǎǘǊǳƪǘǳǊȅΦ3 
±ŠƴƻǾŀǘ ǎŜ ǘŀƪ ȊŘŜ ōǳŘŜƳŜ ǇƻŘǊƻōƴŞƳǳ ƻǊƎŀƴƛȊŀőƴƝƳǳ őƭŜƴŠƴƝ 
ǇƻǳȊŜ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛΦ 

Regiony  
¢ǌƛ ǊŜŀƭƛȊƻǾŀƴŞ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ Ǿ ǊłƳŎƛ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘǳ ǇǊƻōƝhaly 
celkem v ǑŜǎǘƛ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ 2ŜǎƪŞ ǊŜǇǳōƭƛƪȅΦ ¢ȅǘƻ ǊŜƎƛƻƴȅ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ 
ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀƴǘȅ ǊǻȊƴȇŎƘ ǘȅǇǻ ŘƭŜ ǵǊƻǾƴŠ ȊŀƳŠǎǘƴŀƴƻǎǘƛΣ ǇǊǻƳŠǊƴȇŎƘ 
ǇǌƝƧƳǻ ŀ ŎŜƴΣ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛΣ ƪǳƭǘǳǊƴƝ ŀ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪŞ ǎǇŜŎƛŦƛőƴƻǎǘƛ 
ŀǇƻŘΦ bŜƴƝ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƳƻȌƴŞ ǎŜ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ƴƻƳƛƴƻǾŀƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴǻ ŀ 
v ƧŜƧƛŎƘ ǊłƳŎƛ ǎŜ ǎƻǳōƻǊŜƳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ȊŀŎƘłȊŜǘ Ƨŀƪƻ 
s ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝƳ ǾȇōŠǊƻǾȇƳ ǎƻǳōƻǊŜƳ Ǿ duchu pravidel statistiky. 

                                                            
3  ½łōǊŀƴǎƪȇΣ ¢Φ όнлллύΦ tǊǻōŠȌƴł ŀƴŀƭȇȊŀ ŘƻǇŀŘǻ όt!5ύ ƴƻǾŞ ŘǊƻƎƻǾŞ 
legislativy v 2w LbCh нΦлΦ aŀǘŜǊƛłƭ    
     ǳǊőŜƴȇ ƧŜƴ ǇǊƻ ǾƴƛǘǌƴƝ ǇƻǘǌŜōǳ ǾȇȊƪǳƳƴŞƘƻ ǘȇƳǳΦ 
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±ȅŎƘłȊŜƧŜ Ȋ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ŎƝƭǻ ǎǘǳŘƛŜ ŀ Ǿ ǎƻǳƭŀŘǳ ǎ ƳŜǘƻŘƛƪƻǳ ǳȌƛǘȇŎƘ 
ƳŜǘƻŘ ŀ ǇǌƝǎǘǳǇǻΣ ōȅƭ ǇǊƻǾŜŘŜƴ ǾȇōŠǊ ǊŜƎƛƻƴǻ ȊłƳŠǊƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ 
ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ Ǉƻőǘǳ ŀ ǎǘǊǳƪǘǳǊȅ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǎƻǳōƻǊǻ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ȊƝǎƪŀƴȇŎƘΦ ¢ȅ ƻǇŠǘ ƻŘǊłȌŜƭȅ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƘƭŜŘƛǎƪƻ ȊłƳŠǊƴŞƘƻ ǾȇōŠǊǳ όǾ ƪƻƳōƛƴŀŎƛ ǎ ƴƻƳƛƴŀőƴƝ 
metodou snowball sampling), s ŎƝƭŜƳ ȊƝǎƪŀǘ ŘƻǎǘŀǘŜőƴȇ ǇƻőŜǘ 
ȊłǎǘǳǇŎǻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴΣ ƴƛƪƻƭƛ Ȋ ƴƛŎƘ ȊƝǎƪŀǘ 
ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝ ǾȇōŠǊƻǾȇ ǎƻǳōƻǊΦ ¢ƻ ƧŜ ǎǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ 
ƴŜƳƻȌƴŞ ŘƝƪȅ ŀƪǘǳłƭƴƝ ƴŜȊƴŀƭƻǎǘƛ ǾǑŜŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ¦5 Ǿ ǇƻǇǳƭŀŎƛΣ ǎǘŜƧƴŠ 
Ƨŀƪƻ ōȅ ōȅƭƻ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȅ ƴŜŀŘŜƪǾłǘƴƝ ŘŠƭŀǘ ǇǊǻȊƪǳƳ Ǿ ǇǌŜǎƴŞƳ 
zaǎǘƻǳǇŜƴƝ ǇǊƻŦŜǎƝ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǾȊłƧŜƳƴŞƘƻ ǇƻƳŠǊǳ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǇŞőŜ ŀ 
ǎƭǳȌŜō ƻ ¦5Φ             
{ŜȊƴŀƳ с ǊŜƎƛƻƴǻΣ Ǿ ƴƛŎƘȌ ōȅƭȅ ǇǊƻǾłŘŠƴȅ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ v! t!5 ¦5Υ 
 

¶ ¨ǎǘƝ ƴŀŘ [ŀōŜƳ ŀ ¢ŜǇƭƛŎŜ  

¶ Praha 

¶ Brno 

¶ ¢ǌŜōƝő 

¶ Olomouc 

¶ YŀǊǾƛƴł 

0ÅÒÓÏÎÜÌÎþ ÚÁÊÉĤÔñÎþ Á ÏÒÇÁÎÉÚÁéÎþ ÓÔÒÕËÔÕÒÁ ÓÕÂÓÔÕÄÉþ 
IƭŀǾƴƝ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊ ǾȇȊƪǳƳƴŞƘƻ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5 ōȅƭ a¦5ǊΦ ¢ƻƳłǑ 
½łōǊŀƴǎƪȇ ό¨ǎǘŀǾ ŜǇƛŘŜƳƛƻƭƻƎƛŜΣ ƘȅƎƛŜƴȅ ŀ ǇǊŜǾŜƴǘƛǾƴƝƘƻ ƭŞƪŀǌǎǘǾƝ 
[ŞƪŀǌǎƪŞ Ŧŀƪǳƭǘȅ ¦ƴƛǾŜǊȊƛǘȅ tŀƭŀŎƪŞƘƻ hƭƻƳƻǳŎύΦ 
YƻƻǊŘƛƴłǘƻǊ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5 ōȅƭ aƎǊΦ aƛŎƘŀƭ aƛƻǾǎƪȇ 
(PsycƘƻƭƻƎƛŎƪȇ ǵǎǘŀǾ !ƪŀŘŜƳƛŜ ǾŠŘ .ǊƴƻύΦ 
 
±ŜŘƻǳŎƝ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝŎƘ ǘȇƳǻ όŘłƭŜ ƧŜƴ w¢ύΥ 

RT Praha (1): a¦5ǊΦ ½łōǊŀƴǎƪȇ 
RT Brno (2):  aƎǊΦ aƛƻǾǎƪȇ   aƎǊΦ aƛƻǾǎƪȇ 
RT Olomouc (3): aƎǊΦ aƛƻǾǎƪȇ 
w¢ YŀǊǾƛƴł όпύΥ a¦5ǊΦ aǊŀǾőƝƪ 
w¢ ¢ǌŜōƝő όрύΥ aƎǊΦaƛƻǾǎƪȇ 
w¢ ¨ǎǘƝ nad Labem (6): a¦5ǊΦaƛƴŀǌƝƪ 

 

¢ǊŜǎǘƴŠ-ǇǊłǾƴƝ őłǎǘ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ ōȅƭŀ ǌƝȊŜƴŀ aƎǊΦDŀƧŘƻǑƝƪƻǾƻǳΦ 
/ŜƭƪƻǾŞ ƻǊƎŀƴƛȊŀőƴƝ őƭŜƴŠƴƝ  ƧŜ ǇŀǘǊƴŞ ȊŜ ǎŎƘŞƳŀǘǳ ƴŀ ƻōǊΦп.    
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hōǊΦмΥ hǊƎŀƴƛȊŀőƴƝ ǎǘǊǳƪǘǳǊŀ v! t!5 

 

-ÁÔÅÒÉÜÌÎþ Á ÔÅÃÈÎÉÃËï ÚÁÊÉĤÔñÎþȡ    
v! t!5 Ƨŀƪƻ ǎƻǳőłǎǘ ǾȇȊƪǳƳƴŞƘƻ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5 ōȅƭŀ ƳŀǘŜǊƛłƭƴŠ ŀ 
ŦƛƴŀƴőƴŠ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴŀ Ǿ ǊłƳŎƛ ǎŎƘǾłƭŜƴŞƘƻ ǇǊƻƧŜƪǘǳ t!5Φ ¢ŜŎƘƴƛŎƪŞ 
όǎƻŦǘǿŀǊƻǾŞ ƛ ƘŀǊŘǿŀǊƻǾŞύ ȊłȊŜƳƝ ƧŜ Ǉƻǎƪȅǘƴǳǘƻ ŘƻƳƻǾǎƪȇƳƛ 
organizacemi4 ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǇǊŀŎƻǾƴƝƪǻ ȊŀǇƻƧŜƴȇŎƘ Řƻ ǇǊƻƧŜƪǘǳΦ 
tǊƻƧŜƪǘ ǎƛ ǘŀƪ ǾȅȌłŘŀƭ ȊŎŜƭŀ ƳƛƴƛƳłƭƴƝ ƛƴǾŜǎǘƛőƴƝ ǇƻƭƻȌƪȅ ŀ ŘƝƪȅ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀŎƛ ȊŀǇƻƧŜƴȇŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊŀŎƝ ōȅƭȅ ǾȇǊŀȊƴŠ ǎƴƝȌŜƴȅ ǘŀƪŞ ƳȊŘƻǾŞ ŀ 
ǇǊƻǾƻȊƴƝ ƴłƪƭŀŘȅΦ  

IÁÓÏÖĻ ÈÁÒÍÏÎÏÇÒÁÍȡ  
/ŜƭƪƻǾȇ őŀǎƻǾȇ ƘŀǊƳƻƴƻƎǊŀƳ ŦłȊƝ v! t!5  όőŀǎƻǾȇ ŀ ǘŜŎƘƴƛŎƪƻ-
ƻǊƎŀƴƛȊŀőƴƝ Ǉƭłƴ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ŦłȊƝ ǎǳōǎǘǳŘƛŜύΥ 
 

I. I. ŦłȊŜ όсκфф-11/99): ǾȅǘȅőŜƴƝ ŎƝƭǻ ŀ ǇƻȌŀŘŀǾƪǻ ƴŀ v! t!5; 
ǇǌƝǇǊŀǾŀ ǇƛƭƻǘƴƝ ǎǘǳŘƛŜ 

¶ ǾȅǘǾƻǌŜƴƝ /ƻǊŜ ǘŜŀƳǳ v! t!5  
II. LLΦŦłȊŜ όммκфф-3/00): ǇƛƭƻǘƴƝ ǎǘǳŘƛŜ 

¶ ǾȅƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǇƛƭƻǘƴƝ ǎǘǳŘƛŜ 

¶ ƴłǾǊƘ ƳŜǘƻŘΣ ǘŜŎƘƴƛƪ ǇǊƻ ƘƭŀǾƴƝ ǾȇȊƪǳƳ 

                                                            
4  [Şƪŀǌǎƪł Ŧŀƪǳƭǘŀ tŀƭŀŎƪŞƘƻ ǳƴƛǾŜǊȊƛǘȅ hƭƻƳƻǳŎΣ tǎȅŎƘƻƭƻƎƛŎƪȇ ǵǎǘŀǾ 
!ƪŀŘŜƳƛŜ ǾŠŘ .ǊƴƻΣ {ŘǊǳȌŜƴƝ tƻŘŀƴŞ   
     ruce Brno, o.s. Sananim, Katedra psychologie FFUP Olomouc, OHS 
YŀǊǾƛƴłΣ wŜǎ!Ř tǊŀƘŀ ŀ ŘŀƭǑƝ.    
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¶ ǇǊǻōŠȌƴł ȊǇǊłǾŀ όȊŀƪƻƴőŜƴƻ ƪƻƴȊǳƭǘŀŎƝ ŀ 
oponenturou) 

III. LLLΦŦłȊŜ όоκлл-04/01): ƘƭŀǾƴƝ ǾȇȊƪǳƳΥ ǇǊǾƴƝ őłǎǘ 

¶ ǇǊƻǾŜŘŜƴƝ ǊłƳŎƻǾŞ ŀƴŀƭȇȊȅ Řŀǘ  

¶ konfrontace s ŘƻǎŀȌŜƴȇƳƛ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘ  

¶ ȊƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǇǊǻōŠƘǳ ŀ ȊłǾŠǊȅ ǇǊƻ L±Φ ŦłȊƛ 

¶ volba metod kontroly validity 

¶ tǊǻōŠȌƴł ȊǇǊłǾŀ őΦ о 
IV. L±ΦŦłȊŜ όлпκлл-08/01)Υ ŘƻƪƻƴőŜƴƝ ǇǊƻŎŜǎǳ ȊƝǎƪłǾłƴƝ Řŀǘ όŘƭŜ 

ǾȇǎƭŜŘƪǻ LLLΦ ŦłȊŜύ  

¶ ǇǊƻǾŜŘŜƴƝ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ŀƴŀƭȇȊ Řŀǘ  

¶ ŘƻǎōŠǊ Řŀǘ ŀ ŜǾŜƴǘΦ ƪƻǊŜƪŎŜ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ŀƴŀƭȅǘƛŎƪȇŎƘ 
procedur   

¶ tǊǻōŠȌƴł ȊǇǊłǾŀ őΦп ŀ ½łǾŠǊŜőƴł ƘƻŘƴƻǘƝŎƝ ȊǇǊłǾŀ 
QA PAD 

+ÏÎÚÕÌÔÁÃÅ Á ÓÕÐÅÒÖÉÚÅ ÐÒÜÃÅȡ   
tǊƻ ǎǳǇŜǊǾƛȊƴƝ ŀ ƪƻƴȊǳƭǘƴƝ ǇǊłŎƛ ōȅƭƛ ǇǊƻ ǇƻǘǌŜōȅ ǎǳōǎǘǳŘƛƝ v! t!5 
ƴŀƪƻƴǘǊŀƪǘƻǾłƴƛ ǇǊƻŦΦ .ǊǳŎŜ .ǳƭƭƛƴƎǘƻƴΣ tƘ5Φ ŀ {ǘŜǾŜ 5ŀǾƛǎ ό{ŎƘƻƻƭ ƻŦ 
/ǊƛƳƛƴŀƭ WǳǎǘƛŎŜΣ CƭƻǊƛŘŀ {ǘŀǘŜ ¦ƴƛǾŜǊǎƛǘȅύΦ 5łƭŜ Ǿ ƴłǾŀȊƴƻǎǘƛ ƴŀ 
projekt Copernicus (Global Approach on Drugs) realizoǾŀƴȇ ǇŀǊŀƭŜƭƴŠ 
s v! t!5 Ǉƭƴƛƭ Ǌƻƭƛ ƪƻƴȊǳƭǘŀƴǘŀ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǇǊƻŦΦ wƻƎŜǊ tŀƭƳΣ 
PhD. (Belgie).     
YƻƴȊǳƭǘŀƴǘŜƳ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǎǘǳŘƛŜ t!5 Ȋŀ 2Ŝǎƪƻǳ ǎǘǊŀƴǳ ōȅƭ 
a¦5ǊΦ tŀǾŜƭ .ŞƳΦ ±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǊƻȊǎłƘƭƻǎǘƛ ŀ ƴłǊƻőƴƻǎǘƛ ǎǘǳŘƛŜ ōȅƭƛ 
ŘłƭŜ ƻ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛ ǇƻȌłŘłƴƝ ŘǾŀ ƴŜȊłǾƛǎƭƝ ƪƻƴȊǳƭǘŀƴǘƛ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊŀ v! 
t!5Υ 5ƻŎΦ tƘ5ǊΦ LǾƻ 2ŜǊƳłƪΣ /{ŎΦ όǌŜŘƛǘŜƭ tǎȅŎƘƻƭƻƎƛŎƪŞƘƻ ǵǎǘŀǾǳ 
!ƪŀŘŜƳƛŜ ǾŠŘ .Ǌƴƻύ ŀ tƘ5ǊΦ [ŀŘƛǎƭŀǾ /ǎŞƳȅ ό±ȇȊƪǳƳƴȇ ǵǎǘŀǾ 
ǇǎȅŎƘƛŀǘǊƛŎƪȇ tǊŀƘŀύΦ    

4Ġþ ÚÜËÌÁÄÎþ ĭÒÏÖÎñ ÓÕÐÅÒÖÉÚÅȡ 
a) ǎǳǇŜǊǾƛȊŜ ƴŀ ǵǊƻǾƴƛ w¢Υ ŘǾŀ ȊłƪƭŀŘƴƝ ȊǇǻǎƻōȅ ƧŜƧƝƘƻ 
ǾȅƪƻƴłǾłƴƝΥ ǎŀƳƻǘƴȇƳƛ őƭŜƴȅ w¢ ƴŀǾȊłƧŜƳ ŀ ŘłƭŜ ǾŜŘƻǳŎƝƳ 
w¢Σ ƪǘŜǊȇ ƧŜ Ȋŀ ƻōŀ ȊǇǻǎƻōȅ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴȇΣ ǇǌƛőŜƳȌ ǇǊǾƴƝƘƻ ǎŜ 
ȊǵőŀǎǘƶǳƧŜ Ǿ Ǌƻƭƛ ƳƻŘŜǊłǘƻǊŀ 

b) ǎǳǇŜǊǾƛȊŜ ƴŀ ǵǊƻǾƴƛ /¢Υ  ŀƴŀƭƻƎƛŎƪȅ ǎ ǵǊƻǾƴƝ w¢ ƧŜ ǎǳǇŜǊǾƛȊŜ 
ǇǊƻǾłŘŠƴŀ ƧŜŘƴŀƪ ǾǑŜƳƛ őƭŜƴȅ /¢ ƴŀǾȊłƧŜƳ ŀ ƧŜŘƴŀƪ 
ƻǎƻōŀƳƛ ƘƭŀǾƴƝƘƻ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊŀ ŀ ƪƻƴȊǳƭǘŀƴǘŀ ƳŜǘƻŘƻƭƻƎƛŜ 
v!Φ IƭŀǾƴƝ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊ ƧŜ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴȇ Ȋŀ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴƝ 
ǎǳǇŜǊǾƛȊƴƝŎƘ ǎŜǘƪłƴƝ Ǿ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŞ ŦǊŜƪǾŜƴŎƛ ƛ ǊƻȊǎŀƘǳΦ    
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c) ŜȄǘŜǊƴƝ ǎǳǇŜǊǾƛȊŜΥ ǾȅƪƻƴłǾłƴƝ ŜȄǘŜǊƴƝ ǎǳǇŜǊǾƛȊŜ ƧŜ ǊƻȊŘŠƭŜƴƻ 
ƴŀ ŘǾŠ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǵǊƻǾƴŠΣ ŀ ǘƻ ȊłƪƭŀŘƴƝΣ ƪǘŜǊƻǳ ǇǊƻǾłŘƝ ŀ ƧŜ Ȋŀ 
ƴƛ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴȇ a¦5ǊΦ .ŞƳΣ ŀ ǘƻ ǾȌŘȅ Ǉƻ ǳƪƻƴőŜƴƝ ŘƝƭőƝƘƻ 
ǾȇȊƪǳƳƴŞƘƻ ǵƪƻƭǳΣ ŜǾŜƴǘǳłƭƴŠ ƴŀ ǾȅȌłŘłƴƝ ƘƭŀǾƴƝƘƻ 
ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊŀΣ ŀ ŘǊǳƘƻǳ ǵǊƻǾƴƝΣ ƪǘŜǊƻǳ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ƴŜȊłǾƛǎƭł 
ƻǇƻƴŜƴǘǳǊŀ ǇǊŀŎƻǾƴƝƘƻ ǘȇƳǳ ¦ƴƛǾŜǊǎƛǘȅ ƻŦ CƭƻǊƛŘŀ όǾŜŘƻǳŎƝ 
ǎǳǇŜǊǾƛȊŜ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛΥ ǇǊƻŦΦ .ǊǳŎŜ .ǳƭƭƛƴƎǘƻƴΣ tƘ5Φύ        

 
IƭŀǾƴƝ ŘǻǊŀȊ ǎǳǇŜǊǾƛȊƴƝ ǇǊłŎŜ ǎǇƻőƝǾł Ǿ ǇǌƝƳŞ ǵőŀǎǘƛ ƴŀ ǇƻǊŀŘłŎƘ 
ŎƻǊŜ ƎǊƻǳǇ t!5 ŀ ƪƻƴǘǊƻƭŜ ǾǑŜŎƘ ǇƝǎŜƳƴȇŎƘ ȊǇǊłǾ ǾȅǇǊŀŎƻǾŀƴȇŎƘ 
ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝƳƛ ǘȇƳȅ ŀ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴƻǳ ƪƻƴǘǊƻƭƻǳ ǎǘŀǾǳ ǇǊǻōŠȌƴŞ ȊǇǊłǾȅ 
v! t!5Σ Ȋŀ ƴƝȌ ƧŜ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴȇ ƪƻƻǊŘƛƴłǘƻǊ v! t!5Φ 

%ÔÉÃËï ÁÓÐÅËÔÙ ÐÒÜÃÅ  

wŜŀƭƛȊŀŎŜ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǎǳōǎǘǳŘƛƝ ǎ ǎŜōƻǳ ǇǌƛƴŜǎƭŀ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŜǘƛŎƪȇŎƘ 
ƻǘłȊŜƪΦ aŜȊƛ ƴƛƳƛ ƴŀǇǌΦ Ƨŀƪ ƻŎƘǊłƴƛǘ ƻǎƻōƴƝ Řŀǘŀ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ƪǘŜǌƝ 
ǇǊƻ ǇƻǘǌŜōȅ ǾȇȊƪǳƳǳ ǇƻǇƛǎǳƧƝ ȊǇǻǎƻōΣ ƧŀƪȇƳ ǎƛ ƻǇŀǘǌǳƧƝ ŘǊƻƎȅΣ 
ŎƘƻǾłƴƝ ǎǾȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻ ƴŜōƻ ǎǾƻƧƛ ǾƭŀǎǘƴƝ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘΣ ŘłƭŜΣ Ƨŀƪ 
ǳŎƘǊłƴƛǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ Ȋ ǌŀŘ ǇǊƻŦŜǎƛƻƴłƭǻΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘƝƳ 
ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƳƻƘƻǳ ǾȅǎǘŀǾƛǘ ǊƛȊƛƪǳ ǇŜǊȊŜƪǳŎŜ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ 
ŘƻƴłǘƻǊǻ ǇǊƻƎǊŀƳǳΣ ƴŜōƻ ƻŎƘǊŀƴǳ ƛŘŜƴǘƛǘȅ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ ǇƻǎƪȅǘǳƧƝŎƝŎƘ 
Řŀǘŀ ƻ ȊǇǻǎƻōŜŎƘ ȊƧƛǑǙƻǾłƴƝ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ Řŀǘ őƛ ȊǾȅƪƭƻǎǘŜŎƘ ƴŀ ƳƝǎǘƴƝ 
ǎŎŞƴŠ ŀǘŘΦ tƻ ŘƛǎƪǳǎƝŎƘ ǎ ǇǊłǾƴƝƪȅ ŀ ƪƻƴȊǳƭǘŀƴǘȅ ōȅƭŀ ǇǌƛƧŀǘŀ 
ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝ ƻǇŀǘǌŜƴƝΣ ƪǘŜǊȇƳƛ ōȅƭƻ ǇǌŜŘŎƘłȊŜƴƻ ǇǌƝǇŀŘƴȇƳ 
ƪƻƳǇƭƛƪŀŎƝƳ ŀ ǊƛȊƛƪǻƳ ǇǊƻ  ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ ƛ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪȅΦ   

0ĠÉÊÁÔï ÅÔÉÃËï ÎÏÒÍÙ Á ÐÒÁÖÉÄÌÁ ÖĻÚËÕÍÕ 1! 0!$ȡ 
a) tǌŜǎǘƻȌŜ ƧŜ ǳ ƳƴƻƘŀ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǇǊƻōƝƘŀƧƝŎƝŎƘ ǾȇȊƪǳƳǻ ōŠȌƴƻǳ 
ƴƻǊƳƻǳ Ǉƭŀǘƛǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻƳ Ȋŀ ƧŜƧƛŎƘ ǵőŀǎǘ ǾŜ ǾȇȊƪǳƳǳΣ 
ƴŜŘƻǎǘłǾŀƭƛ ƪƭƛŜƴǘƛ Ȋŀ ǵőŀǎǘ Ǿ v! t!5  ǇŜƴƝȊŜ Ȋŀ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ŀƴƛ 
ohniskƻǾŞ ǎƪǳǇƛƴȅΣ ƴȇōǊȌ ǇƻǳȊŜ ŎƛƎŀǊŜǘȅ ŜǾŜƴǘΦ ƧƛƳ ƭȊŜ ƴŠŎƻ 
ƪƻǳǇƛǘ ƪ ǇƛǘƝ ς ƴƛƪƻƭƛ ǾǑŀƪ ŀƭƪƻƘƻƭΦ 

b) V ǊłƳŎƛ ƴƻƳƛƴŀőƴƝ ƳŜǘƻŘȅ {ƴƻǿōŀƭƭ ǎŀƳǇƭƛƴƎ ƴƛƪŘȅ ƴŜŘƻǑƭƻ 
k ǾȅǳȌƛǘƝ ƪƭƛŜƴǻ ȊŜ ǎǘǊǳƪǘǳǊƻǾŀƴŞ ƭŞőōȅ όƪƻƳǳƴƛǘŀΣ ǎǘŀŎƛƻƴłǌ 
ŀǇƻŘΦύ ȊǇŠǘƴŠ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ŀ ǾȅǎǘŀǾŜƴƝ ƧŀƪŞƳǳƪƻƭƛ Ǌiziku s ǘƝƳ 
ǎǇƻƧŜƴŞƳǳΦ tǊƻ ǎƴƻǿōŀƭƭ ǘŀƪ ōȅƭƻ ǾȅǳȌƝǾłƴƻ ǇƻǳȊŜ ǇƻƳƻŎƛ 
ƪƭƛŜƴǘǻ Ǿ Y-centru a na streetworku 

c) tŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ōȅƭƛ ƴŀ Ȋŀőłǘƪǳ ǎŜȊƴłƳŜƴƛ ǎŜ ǾǑŜƳƛ ȊłƪƭŀŘƴƝƳƛ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎŜƳƛ ƻ ǎǘǳŘƛƛ ŀ ǎǾȇŎƘ ǇǊłǾŜŎƘ όǾőŜǘƴŠ ǇǊłǾŀ 
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ƻŘƳƝǘƴƻǳǘ ƴŀƘǊłǾłƴƝ őƛ ǇǊłǾƻ ƪŘȅƪƻƭƛ ȌłŘŀǘ ƻ ȊƴƛőŜƴƝ 
ƴŀƘǊłǾƪȅύΦ ½Ǉǻǎƻō ƴŜōȅƭ ȊłǾŀȊƴȇ ŀ ōȅƭƻ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƴǳǘƴŞ 
ƧŜƧ ƳƻŘƛŦƛƪƻǾŀǘ ǇǊƻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΦ 

d) bŀƘǊłǾƪȅ ȊǻǎǘłǾŀƭȅ ǳ ǘŀȊŀǘŜƭǻ ŀ ƳƻƘƭȅ ōȇǘ ǾȅǳȌƛǘȅ ǇƻǳȊŜ ǇǊƻ 
ǇƻǘǌŜōȅ w¢ ŀ ǘƻ ǾȇƘǊŀŘƴŠ ƧŜƘƻ őƭŜƴȅΦ bŜƳŠƭ ŀ ƴŜōǳŘŜ ƪ nim 
ƳƝǘ ǇǌƝǎǘǳǇ ƴƛƪŘƻ ŘŀƭǑƝ ŀ ƴŜǎƳŠƧƝ ōȇǘ ǳȌƛǘȅ ƪ ȌłŘƴŞ ƧƛƴŞ 
őƛƴƴƻǎǘƛ ƴŜ ƧŜ őƛƴƴƻǎǘ ǇǌƝƳƻ ǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝ ǎ QA PAD (tedy typu 
ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝŎƘ ŀƴŀƭȇȊ Řŀǘ ǇǊƻ ǾȇȊƪǳƳύΦ 

e) ±ǑƛŎƘƴƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǾȅǎǘǳǇǳƧƝ ǇƻŘ ǎǇŜŎƛłƭƴŠ ǎŜǎǘŀǾŜƴȇƳƛ 
ƪƽŘȅ ŀ ǾŜǑƪŜǊł ƻǎƻōƴƝ Řŀǘŀ ŀ ǇǌƝǇŀŘƴŞ ƪƻƳǇǊƻƳƛǘǳƧƝŎƝ 
informace ǇƻŘƭŞƘŀƭȅ ǇǌƝǎƴŞ ƻŎƘǊŀƴŠΦ ½ ǇƝǎŜƳƴȇŎƘ ȊłȊƴŀƳǻ 
ǇǊƻ ǇǊłŎƛ Ƨǎƻǳ Ǉŀƪ ǘŀǘƻ Řŀǘŀ ǾȅƳŀȊłƴŀ ƴŜōƻ ȊƳŠƴŠƴŀ ƴŀ 
ǎƳȅǑƭŜƴŞ ƴłȊǾȅ ŀ ƧƳŞƴŀΣ ŀōȅ ōȅƭƻ ȊŀōǊłƴŠƴƻ ƳƻȌƴƻǎǘƛ 
identifikace zdroje dat.   

f) ±ǑƛŎƘƴƛ ǘŀȊŀǘŜƭŞ ōȅƭƛ ǇƻǳőŜƴƛ ƻ ǊƛȊƛŎƝŎƘ ǾȅǇƭȇǾŀƧƝŎƝŎƘ Ȋ jejich 
ǇǊłŎŜ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘŜŎƘΣ Ƨŀƪ ǌŜǑƛǘ ƪǊƛȊƻǾŞ ŀ ƴŜōŜȊǇŜőƴŞ ǎƛǘǳŀŎŜ 
v ǘŜǊŞƴǳ ŀǇƻŘΦ  ±ŜŘƻǳŎƝ w¢ ōȅƭƛ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴƝ Ȋŀ ƪƻƴǘǊƻƭǳ ŀ 
ŘƻƘƭŜŘ ƴŀ ƧŜƧƛŎƘ ǇǊłŎƛ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǌŜǑŜƴƝ ǇǌƝǇŀŘƴȇŎƘ 
ƪǊƛȊƻǾȇŎƘ ǎƛǘǳŀŎƝΦ 

g) hǎǘŀǘƴƝΣ ŘǊƻōƴł ǇǊŀǾƛŘƭŀ ōȅƭŀ ǳǇǌŜǎƴŠƴŀ ŀ ŘƻǇƭƴŠƴŀ 
v ǇǊǻōŠȌƴŞ ȊǇǊłǾŠ v! t!5Φ  

OchÒÁÎÁ ÄÁÔ ÐĠÅÄ ÚÎÅÕĿÉÔþÍȡ  
Vzhledem k tomu, s Ƨŀƪ ŎƛǘƭƛǾȇƳƛ Řŀǘȅ ƧŜ ǾŜ ǾȇȊƪǳƳǳ ȊŀŎƘłȊŜƴƻΣ ōȅƭƻ 
ǘǌŜōŀ ǇǌƛƧƳƻǳǘ ƴŠƪƻƭƛƪ ƻǇŀǘǌŜƴƝ ȊŀƧƛǑǙǳƧƝŎƝŎƘ ƻŎƘǊŀƴǳ Řŀǘ ǇǌŜŘ 
ȊƴŜǳȌƛǘƝƳΦ ±ǑŜƳ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘǻƳ ōŜȊ ƻƘƭŜŘǳ ƴŀ ǎƪǳǇƛƴǳ όǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
ŘǊƻƎΣ ŘŜŀƭŜǌƛΣ ǎƻŎƛłƭƴƝ ǇǊŀŎƻǾƴƝŎƛΣ ƭŞƪŀǌƛΣ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǎǘŞΣ ǎƻǳŘŎƛ ŀǘŘΦύ 
ƧǎƳŜ ȊŀƧƛǑǙƻǾŀƭƛ ȊŀŎƘƻǾłƴƝ ƴŀǇǊƻǎǘŞ ŀƴƻƴȅƳƛǘȅ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ ǾȇȊƪǳƳǳ ƛ 
Ǉƻ ƧŜƘƻ ǎƪƻƴőŜƴƝΦ ±ǑŜŎƘƴȅ ȊłȊƴŀƳȅ Ȋ ǊƻȊƘƻǾƻǊǻ ŀ ƻƘƴƛǎƪƻǾȇŎƘ 
ǎƪǳǇƛƴ ōȅƭȅ ƪƽŘƻǾłƴȅ мт ƳƝǎǘƴȇƳ ƪƽŘŜƳΣ ǇƻŘ ƴƝƳȌ Ƨǎƻǳ ȊǇǊŀŎƻǾłƴȅ 
ŀ ǇƻŘ ƴƛƳƛȌ ōȅƭȅ ǇǌŜŘłƴȅ ƪ vyhodƴƻŎŜƴƝΦ ±ǑŜŎƘƴȅ ŘƻƪǳƳŜƴǘȅΣ 
ƴŀƘǊłǾƪȅΣ ǇƻȊƴłƳƪȅ ŀǇƻŘΦ Ƨǎƻǳ ǇǌŜŘƳŠǘŜƳ ƻŎƘǊŀƴȅ ŀ Ƨǎƻǳ 
ŀǊŎƘƛǾƻǾłƴȅ ǘŀƪΣ ŀōȅ ōȅƭŀ ȊŀōŜȊǇŜőŜƴŀ ƻƘǊŀƴŀ ǇǌŜŘ ƧŜƧƛŎƘ ȊƴŜǳȌƛǘƝƳΦ 
bŜƳŠƭ ƪ ƴƛƳ ǇǌƝǎǘǳǇ ƪǊƻƳŠ ǾŜŘƻǳŎƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝŎƘ ǘȇƳǻ ŀ 
ǾŜŘƻǳŎƝƘƻ ǎǘǳŘƛŜ ƴƛƪŘƻ ŘŀƭǑƝΦ tǌƛ ŎƛǘŀŎƛ ǘŠŎƘǘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǻ Ǉŀƪ ǾŜŘƻǳŎƝ 
v! t!5 ȊǾƻƭƛƭ ƧŜǑǘŠ ŘŀƭǑƝ ǎǘǳǇŜƶ ƪƽŘƻǾłƴƝΣ ŀ ǘƝƳ ȊƴŜƳƻȌƴƛƭ ǇǌŜőǘŜƴƝ 
ƪƽŘǳΣ ƪǘŜǊȇ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪǳƧŜ ƳƝǎǘƻΣ őŀǎ ŀ ǘŀȊŀǘŜƭŜΦ ¢ƝƳ ƧŜ ȊŀƧƛǑǘŠƴŀ 
ǇƭƴłƻŎƘǊŀƴŀ ǵŘŀƧǻΦ /ƝƭŜƳ ǾȇȊƪǳƳǳ ƧŜ ƳŀǇƻǾŀǘΣ ǇƻǇƛǎƻǾŀǘ ŀ 
ǾȅǎǾŠǘƭƻǾŀǘΦ bƛƪƻƭƛ ǾȅǑŜǘǌƻǾŀǘΦ ! ǎǘŜƧƴł ƻŎƘǊŀƴŀΣ Ƨŀƪł ōȅƭŀ Ǉƻǎƪȅǘƴǳǘŀ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ŘǊƻƎ ŀ ŘŜŀƭŜǊǻƳΣ ǎŜ Ǉŀƪ ǾȊǘŀƘǳƧŜ ǘŀƪŞ ƴŀ ǾǑŜŎƘƴȅ ƻǎǘŀǘƴƝ 
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ǎƪǳǇƛƴȅΣ ƴŜōƻǙ ƳƴƻȊƝ Ȋ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ ǳǾŜŘƭƛ ǘŀƪƻǾŞ ǳƴŦƻǊƳŀŎŜΣ ƪǘŜǊŞ 
ƳƻƘƻǳ ǾŞǎǘ ƪ ƻƪŀƳȌƛǘŞƳǳ ǇǊƻǇǳǑǘŠƴƝ ȊŜ ǎƭǳȌōȅ őƛ ƧƛƴȇƳ ȊłǾŀȌƴȇƳ 
ǎŀƴƪŎƝƳΦ tǊƻǘƻ ǎŜ ƴŀ ƴŠ ǾȊǘŀƘǳƧŜ ǎǘŜƧƴł ǵǊƻǾŜƶ ƻŎƘǊŀƴȅ Ƨŀƪƻ ƴŀ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ŀ ŘŜŀƭŜǊȅΦ          

Techniky kontroly validity da t ÕĿÉÔï ÖÅ ÓÔÕÄÉÉ 1! 

PAD UD 

¢ŜŎƘƴƛƪȅ ƪƻƴǘǊƻƭȅ ǾŀƭƛŘƛǘȅ Řŀǘ ōȅƭȅ ŀŘŀǇǘƻǾłƴȅ ƴŀ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ǎǘǳŘƛŜ 

v souladu se zdroji a ŘƻǇƻǊǳőŜƴƝƳƛ
5
 ŀǳǘƻǊǻ 2ŜǊƳłƴƪŀ ŀ ~ǘŠǇŀƴƝƪƻǾŞΦ  

 

4ÅÃÈÎÉËÙ ÔĻËÁÊþÃþ ÓÅ ÓÈÒÏÍÁĿìÏÖÜÎþ ÉÎÆÏÒÍÁÃþ Ï ÚËÏÕÍÁÎïÍ 
jevu  
WŜŘƴƻǳ Ȋ ƴŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ ǘŜŎƘƴƛƪ ƪƻƴǘǊƻƭȅ ǾŀƭƛŘƛǘȅ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƳ 
ǾȇȊƪǳƳǳ Ǉǌƛ ǇƭłƴƻǾłƴƝΣ ǘǾƻǊōŠ ƛ ǾȅƘƻŘƴƻŎŜƴƝ Řŀǘ ƧŜ triangulace. Ta v 
ǇƻŘǎǘŀǘŠ ȊƴŀƳŜƴł ǳǊőƻǾłƴƝ ǇƻȊƛŎŜ ƻōƧŜƪǘǳ όǇǌŜŘƳŠǘǳ ǾȇȊƪǳƳǳ őƛ 
ǇƻǳȊŜ ǳǊőƛǘŞƘƻ ƧŜǾǳύ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ǘǌƝ όŀ ǾƝŎŜύ ǊǻȊƴȇŎƘ ǇƻƘƭŜŘǻΣ 
ƳŠǌŜƴƝΣ ǇƻǎǘƻƧǻΣ ƳŜǘƻŘΣ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪǻΣ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘǻΣ ǘȅǇǻ ŀ ȊǇǻǎƻōǻ 
ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƝΣ ǘŜƻǊŜǘƛŎƪȇŎƘ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾ ŀǘŘΦ  
 
¢ŀƪƻǾŞǘƻ ƛƴǘŜƎǊƻǾłƴƝ ǊǻȊƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ Řŀǘ őƛ ǇǌƝǎǘǳǇǻ ǎŜ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ 
neobejde bŜȊ ǇǊƻōƭŞƳǻ ŀ ƴŜƴƝ ǾȌŘȅ ǇǊŀǾƛŘƭŜƳΣ ŀōȅ ǘȅǘƻ varianty 
ǎǇƻƭǳ ƪƻƴǾŜǊǘƻǾŀƭȅ ŀ ǾȅǘǾłǌŜƭȅ ƛƘƴŜŘ ƪƻƴȊƛǎǘŜƴǘƴƝ ƻōǊŀȊΦ WŜ Řƻ 
ȊƴŀőƴŞ ƳƝǊȅ ƴŀ ǎŎƘƻǇƴƻǎǘŜŎƘ ŀ ǇƻŎǘƛǾƻǎǘƛ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀΣ Ƨŀƪ ǎƛ ǎ ǘƝƳǘƻ 
ǇǊƻōƭŞƳŜƳ ōǳŘŜ ǎŎƘƻǇŜƴ ǇƻǊŀŘƛǘΦ ± ǇǌƝǇŀŘŠ ǘǊƛŀƴƎǳƭŀŎŜ ǎŜ ǘŜŘȅ 
ƴŜƧŜŘƴł ǇƻǳȊŜ ƻ ƴłǎǘǊƻƧ ǾŀƭƛŘƛȊŀŎŜΣ ŀƭŜ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǘŀƪŞ ƻ ŘŀƭǑƝ 
ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾƴƝ ȊŘǊƻƧ ŘŀǘΦ 
 

6 ÚÜÓÁÄñ ÌÚÅ ÒÏÚÌÉĤÉÔ éÔÙĠÉ ɉÐñÔɊ ÚÜËÌÁÄÎþ ÄÒÕÈÙ ÔÒÉÁÎÇÕÌÁÃÅȡ 
¶ triangulace ƳŜǘƻŘ ȊƝǎƪłǾłƴƝ Řŀǘ ǊǻȊƴȇƳƛ ǇƻǎǘǳǇȅ όǾƘƻŘƴŞ 
ȊŜƧƳŞƴŀ ƧŜ-ƭƛ ƪƻƳōƛƴƻǾłƴ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ ǇǌƝǎǘǳǇ ǎ 
ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝm).  

¶ triangulace ȊŘǊƻƧǻ Řŀǘ όƧŜ-ƭƛ ƴŀǇǌΦ ǳȌƛǘŀ ƧŜŘƴŀ ƳŜǘƻŘȅ ŀ ǾƝŎŜ 
ȊŘǊƻƧǻύΦ ± ƴŀǑŜƳ ǾȇȊƪǳƳǳ ƧŜ ǘǊƛŀƴƎǳƭŀŎŜ ȊŘǊƻƧǻ ȊŀƧƛǑǘŠƴŀ 
ŘǾŀƪǊłǘΥ ŀύ ǇƻǊƻǾƴłǾłƴƝƳ Řŀǘ Ȋ ǊǻȊƴȇŎƘ ǎŜȊŜƴƝ ǎ ƧŜŘƴƝƳ 

                                                            
5  2ŜǊƳłƪΣ LΦΣ ~ǘŠǇŀƴƝƪƻǾłΣ LΦ όмффуύΥ YƻƴǘǊƻƭŀ ǾŀƭƛŘƛǘȅ Řŀǘ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƳ 
ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛŎƪŞƳ ǾȇȊƪǳƳǳΦ  
    2ŜǎƪƻǎƭƻǾŜƴǎƪł ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛŜ мΣ [·LLΦ 
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ƪƭƛŜƴǘŜƳ όƴŜōƻ ǊǻȊƴȇŎƘ ŦłȊƝ ǘŜǊŀǇƛŜύΣ ōύ ǇƻǊƻǾƴłƴƝƳ Řŀǘ 
ǊǻȊƴȇŎƘ ƪƭƛŜƴǘǻ   

¶ triangulace ŀƴŀƭȅȊŀƴŘǻ ƧŜ ǇƻǾŠǌŜƴƝ ǊǻȊƴȇŎƘ ƻǎƻō ŀƴŀƭȇȊƻǳ 
ǘȇŎƘȌ ŘŀǘΣ όƭȊŜ ƪƻƳōƛƴƻǾŀǘ ƴŀǇǌΦ ǎ ƳŜǘƻŘƻǳ ϦƻōƘŀƧƻōȅ-
ƻōȌŀƭƻōȅϦύ ǵŘŀƧǻ ŀ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƝΣ ǘŜŘȅ ŦƻǊƳŀ ƪƻƴŦǊƻƴǘŀŎŜ 
ŘǾƻǳ ǘłōƻǊǻ Ǿ ǘȇƳǳΣ ƪŘȅ ƧŜŘƴƛ ƳŀƧƝ Ȋŀ ǵƪƻƭ ƴŀƭŞȊǘ ƳŀȄƛƳǳƳ 
Řŀǘ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝŎƝŎƘ ōǳŘƻǾŀƴƻǳ ǘŜƻǊƛƛ ŀ ŘǊǳƘł Ƴł ƴŀƻǇŀƪ ƴŀƭŞȊǘ 
ƳŀȄƛƳǳƳ ǾȅǾǊŀŎŜƧƝŎƝŎƘ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƝΣ ƴŜƪƻƴȊƛǎǘŜƴǘƴƝŎƘ ǵŘŀƧǻ 
ŀǇΦ ± ƴŀǑŜƳ ǾȇȊƪǳƳǳ ƧŜ ǘŜƴǘƻ ǘȅǇ ǘǊƛŀƴƎǳƭŀŎŜ ȊŀƧƛǑǘŠƴ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ƪƻƴȊǳƭǘŀŎƝ ǎ ƻǇƻƴŜƴǘȅΣ ƪǘŜǊȇƳ Ƨǎƻǳ 
ǇǌŜŘƪƭłŘłƴŀ Řŀǘŀ ŀ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ Ȋŀ ǵƪƻƭ ǇǊƻǾŞǎǘ ƪƻƴǘǊƻƭǳ ŀ 
ǇǌƝǇŀŘƴŠ ǎŀƳƛ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘƻǾŀǘ ŘƻǎǘǳǇƴŞ ǵŘŀƧŜΦ 

¶ triangulace ǘŜƻǊƛƝ őƛ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾ ƧŜ ƳŜǘƻŘŀ ǳȌƛǘƝ ǊǻȊƴȇŎƘ ǘŜƻǊƛƝΣ 
ǇǌƝǎǘǳǇǻ őƛ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾ Ǉǌƛ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƛ ŘŀǘΦ 

¶ bŠƪŘȅ ōȇǾł ǇǌƛŘłǾłƴŀ ǘȊǾΦ ƛƴǘŜǊŘƛǎŎƛǇƭƛƴłǊƴƝ ǘǊƛŀƴƎǳƭŀŎŜ, 
ƪǘŜǊł ƳǻȌŜ ƴŀǇǌΦ ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛŎƪŞƳǳ ǾȇȊƪǳƳǳ ǇǌƛƴŞǎǘ ƴƻǾŞ 
rƻȊƳŠǊȅ ƴŀȊƝǊłƴƝ ƴŀ ǇǌŜŘƳŠǘ ǾȇȊƪǳƳǳ Ȋ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾȅ ƧƛƴȇŎƘ 
ƻōƻǊǻ όŀƴǘǊƻǇƻƭƻƎƛŎƪȇΣ ǎƻŎƛƻƭƻƎƛŎƪȇΣ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪȇ ŀǘŘΦύΦ  

 

4ÅÃÈÎÉËÙ ÔĻËÁÊþÃþ ÓÅ ÐÏÖÁÈÙ ÄÁÔ  

{ŜǊƛƽȊƴƻǎǘ ŀ ŘǻǾŠǊȅƘƻŘƴƻǎǘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴŠ ǇƻƧŀǘŞƘƻ 
ǾȇȊƪǳƳǳ όŀ ǘȇƪł ǎŜ ǘƻ Ƨŀƪƪƻƭƛ Ƨƛƴŀƪ ǇƻƧŀǘŞƘƻ ǾȇȊƪǳƳǳύ ƧŜ 
ȊƴŀőƴŠ ȊłǾƛǎƭł ƴŀ ȊǇǻǎƻōǳ ŀ ƪǾŀƭƛǘŠ ȊƝǎƪŀƴȇŎƘ ŘŀǘΦ YƻƴƪǊŞǘƴŠ Ǿ 
ƪƻƴǘŜȄǘǳ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ǾȇȊƪǳƳǳ Ƨǎƻǳ ƴŀ Řŀǘŀ ǳǇƭŀǘƶƻǾłƴȅ 
ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ ǇƻŘǊƻōƴƻǎǘƛΣ ǵǇƭƴƻǎǘƛ όŀŘŜƪǾłǘƴŠ ǎƳȅǎƭǳ ŀ ŎƝƭƛύΣ 
ƛƴŦƻǊƳŀǘƛǾƴƻǎǘƛ ŀ ŀōȅ ƧŜƧƛŎƘ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ōȅƭƻ ǇǊƻǾŜŘŜƴƻ Ǿ 
ǇƻŘƳƝƴƪłŎƘ όƪƻƴǘŜȄǘǳύ ȊǾȅǑǳƧƝŎƝŎƘ ƧŜƧƛŎƘ ǾȇǇƻǾŠŘƴƝ 
όǾȅǎǾŠǘƭǳƧƝŎƝΣ ŜȄǇƭƛƪŀőƴƝύ ǎƝƭǳ ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǘŀƪŞ ƳƻȌƴƻǎǘ 
ǎƳȅǎƭǳǇƭƴŞ ƎŜƴŜǊŀƭƛȊŀŎŜΦ {ƻǳőŀǎƴŠ ƧŜ ƴǳǘƴŞ ǇŀƳŀǘƻǾŀǘ a 
ǾŠƴƻǾŀǘ ƴłƭŜȌƛǘƻǳ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘ ǇƻǘŜƴŎƛłƭƴƝƳ ȊŘǊƻƧǻƳ ȊƪǊŜǎƭŜƴƝ ŀ 
ƴŜƧƭŞǇŜ ŜȄǇƭƛŎƛǘƴŠ ǘȅǘƻ ȊŘǊƻƧŜ ǾȅƧłŘǌƛǘ όǾƘƻŘƴŞ ƧŜ ǇǊƻǾŞǎǘ ƧŜƧƛŎƘ 
ǇƻŘǊƻōƴŠƧǑƝ ŘŜǎƪǊƛǇŎƛ ŀ ŀƴŀƭȇȊǳύΦ  
 
± ǇǊǻōŠƘǳ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ǾȇȊƪǳƳǳ ǎŜ ŘŀǘŀΣ Ǉǌƛ ƧŜƧƛŎƘ ǘǾƻǊōŠΣ 
ƴŜǇƻŘǊƻōǳƧƝ ǊŜǎǘǊƛƪŎƛ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ǊŜƭŜǾŀƴǘƴƝŎƘ ȊƪƻǳƳŀƴŞ 
ƻǘłȊŎŜΦ bŀƻǇŀƪ ǎƴŀƘƻǳ ƧŜΣ ŀōȅ ȊŘǊƻƧŜ Řŀǘ ƳŠƭȅ Ǉǌƛ ŘŜǎƪǊƛǇŎƛ 
ƳŀȄƛƳłƭƴƝ ǇǊƻǎǘƻǊ ǇǊƻ ǾȅƧłŘǌŜƴƝ ǎǾȇŎƘ ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴƝŎƘ ǾȇȊƴŀƳǻ ŀ 
ȊŀŎƘȅŎŜƴƝ ƪƻƴǘŜȄǘǳΦ tǊƻǘƻ ǎŜ Ƨŀƪƻ ǾȇƘƻŘƴŠƧǑƝ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ƭƻƎƛőǘŠƧǑƝ 
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ƧŜǾƝ ǇƻǘǌŜōŀ ǾȅƳŜȊƛǘ ǇƻŘƳƝƴƪȅΣ Ȋŀ ƪǘŜǊȇŎƘ ƭȊŜ ǳǾŜŘŜƴł ƪǊƛǘŞǊƛŀ 
ƴŀǇƭƴƛǘ ŀ ȊŀōŜȊǇŜőƛǘ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŞ ȊŀŎǾƛőŜƴƝΣ ǾȅǑƪƻƭŜƴƝ ŀ ǾȇŎǾƛƪ 
ǾȇȊƪǳƳƴƝƪǻΣ ƴŜȌƭƛ ǎǘŀƴƻǾƻǾŀǘ ǘŜŎƘƴƛƪȅ ƻǾŠǌǳƧƝŎƝΣ ȊǇŠǘƴŠ ƪƻƴǘǊƻƭǳƧƝŎƝ 
apod. - ƴŜōƻǙ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ȊǊŜƪƻƴǎǘǊǳƻǾŀǘ ǘȅǘŞȌ ǇƻŘƳƝƴƪȅΣ ǘŜƴǘȇȌ 
ƪƻƴǘŜȄǘ ŀ ȊŀƧƛǎǘƛǘ ǘŜƴǘȇȌ ǇǊǻōŠƘ - ǘƻ ōȅ ǎǘŀǾŠƭƻ ƴŀ ƘƭŀǾǳ 
ƴŜƧȊłƪƭŀŘƴŠƧǑƝ Ǉƻǎǘǳƭłǘȅ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ǇǌƝǎǘǳǇǳΦ 

4ÅÃÈÎÉËÙ ÔĻËÁÊþÃþ ÓÅ ÒÏÌÅ ÖĻÚËÕÍÎþËÁ: 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ǉǌƛ ƧŀƪŞƳƪƻƭƛ ƧƛƴŞƳ ǘȅǇǳ ǾȇȊƪǳƳǳ ƧŜ ǎƴŀƘƻǳ 
ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ǇǌƝǎǘǳǇǳ ȊŀƧƛǎǘƛǘ ƪƻƴǘǊƻƭǳ ŜŦŜƪǘǳ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀΦ ¢ƻ 
ȊŀƘǊƴǳƧŜ Ǿ ŘŜŦƛƴƻǾŀƴŞƳ ǇƻƧŜǘƝ ƴŜƧŜƴ ǾƭƛǾ ƻǎƻōȅ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀ ƴŀ ŘŀǘŀΣ 
ŀƭŜ ƛ ƻǇŀőƴŠ ǾƭƛǾ Řŀǘ ƴŀ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀΦ ½ŀƧƛǑǘŠƴƝ ƪƻƴǘǊƻƭȅ ƭȊŜ ƻōŜŎƴŠ 
ǇǊƻǾŞǎǘ őǘȅǌƳƛ ȊǇǻǎƻōȅΥ ŀύ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƻǳ ǇǌƝǘƻƳƴƻǎǘƝ ōŀŘŀǘŜƭŜ ƴŀ 
ƳƝǎǘŠ ǾȇȊƪǳƳǳ όƧŜƘƻ ȊŀőƭŜƴŠƴƝ ǎŜ Řƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝύΣ ōύ ǳȌƛǘƝ ƴŜƧƳŞƴŠ 
ǊǳǑƛǾȇŎƘ ƳŜǘƻŘ ǾȇȊƪǳƳǳΣ Ŏύ ǇƻǾŠǌŜƴƝ ǘǌŜǘƝ ƻǎƻōȅ ƳƻƴƛǘƻǊǳƧƝŎƝ ǾƭƛǾ 
ōŀŘŀǘŜƭŜΣ Řύ ƛƴŦƻǊƳƻǾłƴƝ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘǻ ƻ ȊłƳŠǊŜŎƘ ōŀŘŀǘŜƭŜΦ 5ƻōǊŞ 
ōȇǾł ǳȌƛǘƝ ƳŜǘƻŘȅ ǘǊƛŀƴƎǳƭŀŎŜΣ ȊǾƭłǑǘŠ ƳŜǘƻŘȅ ϦƻōƘŀƧƻōŀ - ƻōȌŀƭƻōŀϦ 
(advocacy -ŀŘǾŜǊǎŀǊȅύΣ ǘŜŘȅ ƴŀŎƘłȊŜƴƝ ǎǇƝǑŜ ƪǊŀƧƴƝŎƘ ǾŀǊƛŀƴǘΦ bŀ 
ȊłƪƭŀŘŠ ƴŀƭŞȊłƴƝ ƴŜƻōǾȅƪƭȇŎƘΣ ƪǊŀƧƴƝŎƘ ǾŀǊƛŀƴǘ ǎŜ Ǉŀƪ ƭŞǇŜ ŘŀǌƝ ǳǊőƛǘ 
ƪƻƴǘǳǊȅ ǇǌŜŘƳŠǘǳ ǾȇȊƪǳƳǳ ŀ ƭŞǇŜ ƴŀƭŞȊǘ ȊŘǊƻƧŜ ƳƻȌƴȇŎƘ ȊƪǊŜǎƭŜƴƝΦ 

4ÅÃÈÎÉËÙ ÔĻËÁÊþÃþ ÓÅ ÖĻÂñÒÕ ÒÅÓÐÏÎÄÅÎÔĳ: 
5ǻƭŜȌƛǘƻǎǘ ǾȇōŠǊǳ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘǻΣ ŀ ǘŀƪ ȊŀƧƛǑǘŠƴƝ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝƘƻ 
ǾȊƻǊƪǳ ƧŜ ǎǇƻƭŜőƴŞ ǇƻƭŜ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ƛ ƪǾŀƴǘƛǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ǾȇȊƪǳƳǳΦ 
IƭŀǾƴƝ ǇƻȌŀŘŀǾŜƪ ȊƴƝΣ ŀōȅ ƪǘŜǊȇƪƻƭƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇ ǇǌƝǇŀŘ όŘŀǘŀ ƻ ƴŠƳύ 
ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ ƪƻƴŦǊƻƴǘƻǾŀǘ ŀ ƪƻƴȊƛǎǘŜƴǘƴŠ ŀ ǎƳȅǎƭǳǇƭƴŠ ǇƻǊƻǾƴŀǘ ǎŜ 
ǾȊƴƛƪƭƻǳ ǘŜƻǊƛƝ όǇƻȊƴŀǘƪȅύΦ tǊƻǘƻ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ ǾȇƘƻŘƴŞΣ ƧƛȌ 
ƴŠƪƻƭƛƪǊłǘŜ ǾȊǇƻƳƝƴŀƴŞΣ ȊłƳŠǊƴŞ ǾȅōƝǊłƴƝ ŜȄǘǊŞƳƴƝŎƘ őƛ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝŎƘ 
ǇǌƝǇŀŘǻ όƻǳǘƭƛŜǊǎύΣ ȊǾȇǑŜƴƝ Ǉƻőǘǳ ǇǌƝǇŀŘǻ όǵőŀǎǘƴƝƪǻύΣ ǇǌƝǇŀŘƴŠ 
ƴłƘƻŘƴȇ ǾȇōŠǊ Ȋ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝƘƻ ǎƻǳōƻǊǳΦ     
 

4ÅÃÈÎÉËÙ ÔĻËÁÊþÃþ ÓÅ ÁÎÁÌĻÚÙ Á ÉÎÔÅÒÐÒÅÔÁÃÅ ÓÈÒÏÍÜĿÄñÎïÈÏ 
ÍÁÔÅÒÉÜÌÕ 
tǌƛ ŀƴŀƭȇȊŜ ŀ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƛ Řŀǘ ǎŜ ȊŀƳŠǌǳƧŜƳŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƴŀ ƧŜƧƛŎƘ 
ǎƳȅǎƭ όǾ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝƳ ǇǌƝǎǘǳǇǳ ǾȌŘȅ ǎƳȅǎƭΣ ǾȇȊƴŀƳ ǇǊƻ ƴŠƪƻƘƻ 
όƪƻƴƻǘŀŎŜύύΦ ±ȅŎƘłȊƝ ǎŜ ǘŜŘȅ Ȋ ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘǳΣ ȌŜ őƭƻǾŠƪ Ƴł ǾȌŘȅ 
ǘŜƴŘŜƴŎƛ ŘłǾŀǘ ƛ ǘŠƳ ƴŜƧŎƘŀƻǘƛőǘŠƧǑƝƳ ǳŘłƭƻǎǘŜƳ ŀ ƧŜǾǻƳ ƴŠƧŀƪȇ 
ǎƳȅǎƭΣ ǾȇȊƴŀƳΦ hǘłȊƪƻǳ ǎŜ ǘŀƪ ǎǘłǾłΣ ȊŘŀ ǾȇȊƴŀƳȅ ŀ ǎƳȅǎƭΣ ƪǘŜǊŞ Ǿ 
ŘŀǘŜŎƘ ƴŀŎƘłȊƝƳŜΣ Ƨǎƻǳ ǎǇƻƭŜƘƭƛǾŞΣ ƻǇŀƪƻǾŀǘŜƭƴŞ ŀ ȊŘŀ ǎǇǊłǾƴŠ 
ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ŘŜŦƛƴƻǾŀƴȇƳ ǇƻŘƳƝƴƪłƳ όƪƻƴǘŜȄǘǳύ ŀ ƻǎƻōŠΦ    
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¶ ȊŀŎƘȅŎŜƴƝ ǾȊƻǊŎǻΣ ǘŞƳŀǘΣ ϦƎŜǎǘŀƭǘǻϦ ŀ ǇǊǻōŠȌƴŞ ǾȅǘǾłǌŜƴƝ 
ƧŀƪŞƘƻǎƛ ϦǇǌƝōŠƘǳϦΣ Řƻ ƴŠƘƻȌ ǎŜ ŘŀƭǑƝ Řŀǘŀ ϦǾŜǎǘŀǾǳƧƝϦΣ    

¶ ǾƛŘŠƴƝ ǇƭŀǳȊƛōƛƭƛǘȅ ƴŜƧŘǌƝǾŜ ƴŀ ǇƻŎƛǘƻǾŞ ǵǊƻǾƴƛ 
ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀΣ ǇƻȊŘŠƧƛ Ǿ ƪƻƴǘŜȄǘǳ ǾȊƴƛƪŀƧƝŎƝ ǘŜƻǊƛŜ ŀ ƧŜƧƝƘƻ 
ƻǾŠǌƻǾłƴƝ ŀ ǇƻǘǾǊȊƻǾłƴƝΣ 

¶ ǾȇőŜǘ όŎƻǳƴǘƛƴƎύ Ƴł Ȋŀ ǵƪƻƭ ǇƻƳƻŎƛ ƻŘǇƻǾŠŘŠǘ ƴŀ 
ƻǘłȊƪǳΣ Ŏƻ ȊŘŜ ƧŜΣ Ŏƻ ŜȄƛǎǘǳƧŜ ŀ ƧŜ ƴłƳ ŦƻǊƳƻǳ Řŀǘ ƪ 
ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ ŀ ƴŀǳőƛǘ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀ ǳǾŀȌƻǾŀǘΣ ƪŘȅ Ƴł ŀ ƪŘȅ 
ƴŜƳł ǎƳȅǎƭ ƪǾŀƴǘƛŦƛƪƻǾŀǘΣ ǎǊƻǾƴłǾŀǘΣ ƘƻŘƴƻǘƛǘΣ ǾłȌƛǘ 
apod.,  

¶ ǳȌƛǘƝ ƪƻƴǘǊŀǎǘǳΣ   

¶ ǊƻȊƭƛǑŜƴƝ ǇǊƻƳŠƴƴȇŎƘ ǎŜ ǳȌƝǾł Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠΣ ȌŜ ƧŜ ƴǳǘƴł 
ŘƛŦŜǊŜƴŎƛŀŎŜ ǇǌŜŘ ƛƴǘŜƎǊŀŎƝΦ bŀǇǌΦ ǾŜ ǾȇȊƪǳƳǳ ǎƭŜŘǳƧŜƳŜ 
ǳǊőƛǘƻǳ ƪƻƴǎǘŜƭŀŎƛ ǇǊƻƳŠƴƴȇŎƘ ŀ ǎ ǇƻǎǘǳǇǳƧƝŎƝƳ 
ǾƘƭŜŘŜƳ ŀ ƴƻǾȇƳƛ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜƳƛ ȊƧƛǎǘƝƳŜΣ ȌŜ ǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ 
ǇǊƻƳŠƴƴȇŎƘ ƳǳǎƝƳŜ ǊƻȊƭƛǑƛǘ ƧŜƧƛŎƘ ŘƝƭőƝ őłǎǘƛΣ ƴŜōƻǙ ǘȅ ǎŜ 
ǳƪłȊŀƭȅ ōȇǘ ǎǾȇƳ ǊǻȊƴȇƳ ǾȇȊƴŀƳŜƳ ŀ ƪƻƴǎǘŜƭŀŎƝ Ƨŀƪƻ 
ǾȇȊƴŀƳƴŞ ŀǘŘΦ  

 

4ÅÃÈÎÉËÙ ÔĻËÁÊþÃþ ÓÅ ÒÅÆÌÅØÎþ Á ÄÉÁÇÎÏÓÔÉÃËï ÐÏÖÁÈÙ 
ÖĻÚËÕÍÕȡ 
Validizace respondentem (respondent validation, member check) 
ōȅƭŀ ǇǻǾƻŘƴŠ ǾȅǾƛƴǳǘŀ Ǿ ǎƻŎƛƻƭƻƎƛƛΦ WŜŘƴł ǎŜ ƻ ŘŀƭǑƝ ǇǊƻ ƴłǎ ŘǻƭŜȌƛǘȇ 
ȊǇǻǎƻō ǾŀƭƛŘƛȊŀŎŜ ǳȌƛǘȇ Ǿ ƴŀǑŜƳ ǾȇȊƪǳƳǳΦ WŜŘƴł ǎŜ ƻ ȊƝǎƪłǾłƴƝ 
ǎǇƻƭŜƘƭƛǾƻǎǘƛ Řŀǘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ŘƛǎƪǳǎŜ ǎ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘŜƳΣ 
ǇƻƭŜƳƛȊƻǾłƴƝ ƴŀŘ ǾȇȊƴŀƳȅΣ ƻǾŠǌƻǾłƴƝΣ ȊǇǌŜǎƶƻǾłƴƝΣ ŀ ǘƝƳ ƛ 
ƪƻǊƛƎƻǾłƴƝΦ WŜŘƴł ǎŜ ƻ ŘƻǎŀƘƻǾłƴƝ ƪƻƴǎŜƴǎǳ Ǿ ŘƛŀƭƻƎǳ. Podstatou je 
ȊǇŠǘƴł ǾŀȊōŀ ƴŜƧŜƴ ōŜȊǇǊƻǎǘǌŜŘƴŠ ǾŜ ǾȇȊƪǳƳƴŞ ǎƛǘǳŀŎƛΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ Ǉǌƛ 
ǇǊƻŎŜǎǳ ŀƴŀƭȅȊƻǾłƴƝ ŘŀǘΣ ƪŘȅ ǎŜ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘǻƳ ŘŀƧƝ ƪ ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ 
ǇǌŜŘōŠȌƴŞ ǇǊŀŎƻǾƴƝ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ŀ ǎ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘȅ ǎŜ ƴŀŘ ƴƛƳƛ ǾŜŘŜ 
ŘƛǎƪǳǎŜ ŀ ǊŜŦƭŜƪǘǳƧŜ ǎŜ ǘŀƪ ǘƻΣ Ŏƻ ǎŜ ƴŀ ƴƛŎƘ ȊƪƻǳƳłΦ  ¢ƝƳ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘƛ 
mohou pomoci hodnotiǘ ȊƧƛǑǘŠƴƝ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀ ŀ Ǉƻǎƪȅǘƴƻǳǘ ǘŀƪ 
ƳŀǘŜǊƛłƭ ƪ ƧŜƧƛŎƘ ŘƻǇƭƴŠƴƝΣ ǇǌƝǇŀŘƴŠ ƪƻǊŜƪŎƛΦ 5ǻǊŀȊ ƧŜ ǾǑŀƪ Ǿ ǘŀƪƻǾŞƳ 
ǇǌƝǇŀŘŠ ƴǳǘƴƻ ŘłǾŀǘ ƴŀ ƻŘƭƛǑŜƴƝ Řŀǘ Ȋ ǾȇȊƪǳƳƴŞ ǎƛǘǳŀŎŜ ŀ Řŀǘ 
ǾȊƴƛƪƭȇŎƘ ǘƝƳǘƻ ǇƻǎǘǳǇŜƳΦ ¢ƝƳ ƭȊŜ ǇǌƛǎǇŠǘ ƪ ŜǇƛǎǘŜƳƛŎƪȅ ƭŞǇŜ 
ǊŜŦƭŜƪǘƻǾŀƴŞƳǳ ȊłǾŠǊǳΣ ƴŜōƻǙ ǳǾŜŘŜƴȇ ȊǇǻǎƻō Ƴł ƧƛǎǘŠ ƴŜŘƻǎǘŀǘƪȅ 
ƴŀǇǌΦ Ǿ ǘƻƳΣ ȌŜ ǾȇȊƪǳƳƴŞ ƻǎƻōȅ ƴŜƳǳǎƝ ȊŎŜƭŀ ŎƘłǇŀǘ ǎƳȅǎƭΣ ŎƝƭ ŀ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ǾȇȊƪǳƳǳΣ ƳƻƘƻǳ ƳƝǘ ǘŜƴŘŜƴŎƛ ǎŜ ƧŜǾƛǘ ƭŜǇǑƝΣ ƴŜǎƻǳƘƭŀǎƛǘ ǎ 
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ƘƻŘƴƻŎŜƴƝƳ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀ ŀǇƻŘΦ ½ ǘŠŎƘǘƻ ŘǻǾƻŘǻ ƧŜ ǾƘƻŘƴŠƧǑƝ ƻŘƭƛǑƛǘ 
a) validizaci prostǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ŘƛŀƭƻƎǳ ǇǌƝƳƻ ǾŜ ǾȇȊƪǳƳƴŞ ǎƛǘǳŀŎƛ ŀ ōύ 
ǇǊƻŎŜŘǳǌŜ ƪƻƴŦǊƻƴǘŀŎŜ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘŀ ǎ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝƳ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀ Ǿ 
ǇǊƻŎŜǎǳ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ŀ ŀƴŀƭȇȊȅ ŘŀǘΦ 
 
½ǇŠǘƴƻǳ ǾŀȊōǳ ƳƻƘƻǳ Ǉƻǎƪȅǘƴƻǳǘ ƛ ŘŀƭǑƝ ƻǎƻōȅ ƳƛƳƻ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀ ŀ 
ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘŀ όƧŜŘƴł ǎŜ ƻ ǘǌŜǘƝ ȊŘǊƻƧ ŘŀǘΣ ŘƭŜ CǊȇōy6 - ǘȊǾΦ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ 
ƛƴǘŜǊŀƪŎŜύ ƴŜōƻ ȊǇŠǘƴƻǳ ǾŀȊōǳ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǇǌŜŘƭƻȌŜƴŞ 
ŀƴŀƭȇȊȅΦ hǇŠǘ ƧŜ ǾǑŀƪ ǘǌŜōŀ ŘǻǎƭŜŘƴŠ ǊƻȊƭƛǑƻǾŀǘ ƳŜȊƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ 
ȊŘǊƻƧƛ ŘŀǘΣ ƴŜōƻǙ ōŜȊ ƧŜƧƛŎƘ ƴłƭŜȌƛǘŞƘƻ ƻŘƭƛǑƻǾłƴƝ ōȅ ǾȊƴƛƪƭŀ ȊƳŠǙ 
ŜǇƛǎǘŜƳƛŎƪȅ ǾŜƭƳƛ ƴŜƧŀǎƴŞƘƻ ǇǻǾƻŘǳ ōŜȊ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƧŀƪŞƪƻƭƛ ƪƻƴǘǊƻƭȅΦ 
¢ƝƳ ǎŜ ŘƻǎǘłǾłƳŜ ƪ ǇƻƧƳǳ ƴŜȊłǾƛǎƭȇ ŀǳŘƛǘ. Formu pseudoauditu 
ƳǻȌŜ ǇǊƻǾŞǎǘ ǎłƳ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪΣ ōǳŘŜ-ƭƛ ǎŜ ǎƴŀȌƛǘ ƻ ƴŜȊŀǳƧŀǘƻǳ 
ƪƻƴǘǊƻƭǳ ŀ ǊŜŦƭŜƪǘƻǾŀƴŠ ȊƴƻǾǳ ǇǊƻƧŘŜ ƪǊƻƪ Ȋŀ ƪǊƻƪŜƳ ŎŜƭȇ ǾȇȊƪǳƳΦ 
tƻƪǳŘ ǎŜ Ƴł ǾǑŀƪ ƧŜŘƴŀǘ ƻ ǎƪǳǘŜőƴŠ ƴŜȊłǾƛǎƭȇ ŀǳŘƛǘΣ Ǉŀƪ ƧŜ ƴǳǘƴŞΣ 
ŀōȅ ƻǎƻōŀΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ǾȇȊƪǳƳǳ ǎŀƳŀ ƴŜȊǵőŀǎǘƴƛƭŀΣ ƳƻƘƭŀ ŎŜƭȇ ǾȇȊƪǳƳ 
όƻŘ ǇǊǾƻǘƴƝŎƘ ǇƻȊƴłƳŜƪΣ ƴŀƘǊłǾŜƪΣ ǇǌŜǇƛǎǻ ŀǇƻŘΦύ ȊƪƻƴǘǊƻƭƻǾŀǘ ŀ 
ǇǊƻƧƝǘ ƘǊǳōƻǳ ǾŜǊȊƛ ȊǇǊłǾȅ ŀȌ Ǉƻ ƪƻƴŜőƴȇ ǾȇǎƭŜŘŜƪ ŀ ǎƘǊƴǳǘƝΦ  
 
5ǻƭŜȌƛǘȇƳ ƪǊƛǘŞǊƛŜƳ ǳǇƭŀǘƴŠƴȇƳ ƛ Ǿ ƴŀǑŜƳ ǾȇȊƪǳƳǳ ƧŜ prezentace 
ǇǊǻƪŀȊƴȇŎƘ ŘŀǘΣ ǘŜŘȅ ǇǌƝǎǘǳǇ ƘƻŘƴƻǘƛǘŜƭŜ ƪ ƘǊǳōȇƳ ŘŀǘǻƳ ǇǌŜŘ 
ƧŜƧƛŎƘ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƝ ŀ ŀƴŀƭȇȊƻǳΦ Y ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ Ƨǎƻǳ ƪƻƳǇƭŜǘƴƝ ȊłǇƛǎȅ Ȋ 
ǇǊǻōŠƘǳ ǘŜǊŀǇƛŜ ǎ ƻŘƭƛǑŜƴȇƳ ǘŜȄǘŜƳ ǇǊǾƻǘƴƝŎƘ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƝΣ ǇƻŎƛǘǻ 
ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀΣ ƴłǇŀŘǻ ǾȇȊƪǳƳƴƝƪŀ ŀǇƻŘΦ ƻŘ ǘextu respondenta, jeho 
ǇƻȊƴłƳŜƪΣ ǇǊƻƘƭłǑŜƴƝ ŀǇƻŘΦ   

                                                            
6  CǊȇōŀΣ aΦ όмффрύΦ tǎȅŎƘƻƭƻƎƛŜ ȊǾƭłŘłƴƝ ȌƛǾƻǘŀΦ Masarykova univerzita, 
Brno, s. 21-29. 
     CǊȇōŀΣ aΦ LƴǘŜǊŀƪŎŜ Ǿ ǇǎȅŎƘƻǘƻǇǳ ŀ ǘǾƻǌŜƴƝ ŘŀǘΦ {ŜƳƛƴłǌ ƴŀ t{ǵ CCa¦Σ 
ǇǊƻōƝƘŀƧƝŎƝ Ǿ ȊƛƳƴƝƳ 
     semestru 1996-97. 
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0ÏÐÉÓ ÓÏÕÂÏÒÕ 

 0ÏÈÌÁÖþ Á ÎÜÒÏÄÎÏÓÔ ÐÁÒÔÉÃÉÐÁÎÔĳ 

Z ŎŜƭƪƻǾŞƘƻ Ǉƻőǘǳ мср ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ōȅƭƻ мол ƳǳȌǻ όтф҈ύ ŀ ор ȌŜƴ 
όнм҈ύΦ ¢ŀǘƻ Ǿȅǎƻƪł ƴŜǾȅǾłȌŜƴƻǎǘ ǎƻǳōƻǊǳ ōȅƭŀ ȊǇǻǎƻōŜƴŀ ƴŠƪƻƭƛƪŀ 
ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƳƛΦ WŜŘƴŀƪ ǘƝƳΣ ȌŜ ȌŜƴ ƧŜ ƳŜȊƛ ǘŠȌǑƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ƳŞƴŠ ŀ 
ƘǻǌŜ ǎŜ ǎ ƴƛƳƛ ƴŀǾŀȊǳƧŜ ƪƻƴǘŀƪǘΦ 5łƭŜ ǘŀƪŞ ǘƝƳΣ ȌŜ ǘŀȊŀǘŜƭŞ ōȅƭƛ Ȋ ǾŠǘǑƝ 
őłǎǘƛ ƳǳȌƛ ŀ ǘƛ ǎƛ ǾȅōƝǊŀƭƛ ǇǊƻ ǊƻȊƘƻǾƻǊ ǎǇƝǑŜ ƻǇŠǘ ƳǳȌŜΣ ƴŜōƻǙ ǇǊƻ ƴŠ 
ōȅƭƻ ƧŜŘƴƻŘǳǑǑƝ ǎ ƴƛƳƛ ƴŀǾłȊŀǘ ƪƻƴǘŀƪǘΦ  
 

tƻƘƭŀǾƝ 2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta 

aǳȌ 130 79% 

¿Ŝƴŀ 35 21% 

Celkem 165 100% 

Tab. 5: tƻƘƭŀǾƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
 
Diferenciace z ƘƭŜŘƛǎƪŀ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛ ƧŜ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǾŜƭƳƛ ƳŀƭłΦ мрм 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όфмΣр҈ύ ōȅƭƛ őŜǎƪŞ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛΦ Y ǊƻƳǎƪŞ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛ ǎŜ 
ǇǌƛƘƭłǎƛƭƻ с ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όǇǌŜǎǘƻȌŜ ŘŀƭǑƝ п ƛ ǇǌŜǎ ǎǾǻƧ vzhled se 
ƴŜƘƭłǎƛƭƛ ŀ ōȅƭƛ ȊŀǌŀȊŜƴƛ Řƻ őŜǎƪŞ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛύΦ hǎǘŀǘƴƝ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƴƝ 
ƳŜƴǑƛƴȅ ōȅƭȅ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴȅ у ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅΦ bŜǇƻŘŀǌƛƭƻ ǎŜ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾŀǘ 
ƴŜƭŜƎłƭƴƝ ǇǌƛǎǘŠƘƻǾŀƭŎŜ őƛ ǇǌŜŎƘƻŘƴŠ ȌƛƧƝŎƝ ŎƛȊƛƴŎŜΦ ¢Ŝƴǘƻ ǾȇǎƭŜŘŜƪ ǘŀƪ 
znovu  potvrdil7 ƧƛȌ ŘǌƝǾŜ ƪƻƴǎǘŀǘƻǾŀƴƻǳ ƻōǘƝȌƴƻǳ ǇǌƝǎǘǳǇƴƻǎǘ ƪ 
ǎƻŎƛłƭƴŠ ƳŀǊƎƛƴŀƭƛȊƻǾŀƴȇƳ őƛ ŜǘƴƛŎƪȇƳ ƳƛƴƻǊƛǘłƳΣ ƪǘŜǊŞ ƧŜ ƧŜƴ ǾŜƭƳƛ 
ƻōǘƝȌƴŞ ȊƝǎƪŀǘ Řƻ ǾȇȊƪǳƳǳΦ 
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błǊƻŘƴƻǎǘ błǊƻŘƴƻǎǘ όőŜǘƴƻǎǘύ Procenta 

2Ŝǎƪł 151 91,5% 

wƻƳǎƪł 6 3,6% 

Wƛƴł 8 4,8% 

Cizinec 0 0% 

Celkem 165 100% 

Tab. 6:  błǊƻŘƴƻǎǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
 
±ŠƪƻǾŞ ǎƭƻȌŜƴƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ souboru 
±ŠƪƻǾŞ ǎƭƻȌŜƴƝ ǎƻǳōƻǊǳ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ƻōŘƻōƴŞ ǊƻȊƭƻȌŜƴƝ 
ȊƴłƳŞ Ȋ ƧƛƴȇŎƘ ǾȇȊƪǳƳǻ ŀ ƻŘǊłȌŜƧƝŎƝ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ƴŜƭŜƎłƭƴƝ ƭłǘƪȅ 
Ƨǎƻǳ ƴŜƧǾƝŎŜ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ǳ ǎƪǳǇƛƴȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜ ǾŠƪǳ Řƻ ол ƭŜǘΦ L ǇǌŜǎǘƻΣ 
ȌŜ ǎŜ ƴŜǇƻŘŀǌƛƭƻ ȊŀŎƘȅǘƛǘ ǾƝŎŜ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ȊŜ ǎƪǊȅǘŞ 
ǇƻǇǳƭŀŎŜΣ ǘǾƻǌƝ ǘƛǘƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǇƻŘǎǘŀǘƴƻǳ őłǎǘ ǳ ǎƪǳǇƛƴȅ Řƻ нн ƭŜǘΦ    
±Ŝ ǾŠƪǳ Řƻ мс ƭŜǘ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ōȅƭƻ ŎŜƭƪŜƳ с ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όоΣс҈ύΦ ±Ŝ 
ǾŠƪǳ мт ŀ му ƭŜǘ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ōȅƭƻ му ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όмлΣу҈ύΦ 2ŜǘƴƻǎǘƴŠ 
ƴŜƧƻōǎŀȊŜƴŠƧǑƝ ƪŀǘŜǊƎƻǊƛƝ ƧŜ ǾŠƪƻǾł ǎƪǳǇƛƴŀ му-нн ƭŜǘΣ ƪǘŜǊƻǳ ǘǾƻǌƝ 
ǎƪǳǇƛƴŀ сс ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όплΣл҈ύΦ 5ǊǳƘƻǳ őŜǘƴƻǎǘƴŠ ƴŜƧƻōǎŀȊŜƴŠƧǑƝ 
ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ǘǾƻǌƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǾŜ ǾŠƪǳ но-нр ƭŜǘ ŀ ǘƻ ǇƻőǘŜƳ от 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όннΣо҈ύΦ  
5ǊǘƛǾł őłǎǘ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧŜ ǾŜ ǾŠƪǳ Řƻ ол ƭŜǘΣ ƧƛŎƘȌ ƧŜ мпу 
(89,8%). Naopak nad 36 let je v ǎƻǳōƻǊǳ ǇƻǳȊŜ мл ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǘǾƻǌƝŎƝŎƘ 
6% souboru.     
 

±Šƪ !ōǎƻƭǳǘƴƝ 
őŜǘƴƻǎǘ 

Procenta YǳƳǳƭŀǘƛǾƴƝ 
procenta 

Abs. 
őŜǘƴƻǎǘ 
ȌŜƴȅ 

Abs. 
őŜǘƴƻǎǘ 
ƳǳȌƛ 

16 let a 
ƳŞƴŠ 

6 3,6% 3,6% 4 2 

17-18 18 10,8% 14,4% 3 15 

19-22 66 40,0% 54,4% 21 45 

23-25 37 22,3% 76,7% 6 31 

26-30 21 12,6% 89,3% 1 20 

31-35 7 4,2% 93,5% 0 7 

36 let a 
ǾƝŎŜ 

10 6% 100,0% 0 10 

Celkem 165 100% - 35 130 

Tab. 7: ±Šƪ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 



31 
 

 

:ÁÓÔÏÕÐÅÎþ ÄÌÅ ÓËÕÐÉÎ ËÌÁÓÉÆÉËÁÃÅ 5$ 
tǌƛ ǾȇōŠǊǳ ȊłǎǘǳǇŎǻ Ȋŀ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ōȅƭƻ ǇǌƛƘƭŞŘƴǳǘƻ ȊŜƧƳŞƴŀ 
k ƻōǘƝȌƴƻǎǘƛ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾłƴƝ ǎŜ ǎ ƴƛƳƛ ŀ ŘłƭŜ ƻōǘƝȌƴƻǎǘƛ ǇǊƻ ȊƝǎƪłǾłƴƝ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ŀ ǾŜŘŜƴƝ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿΦ {ƪǳǇƛƴŀ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǘƻǊǻ 
ōȅƭŀ ƻōǎŀȊŜƴŀ ǇƻǳȊŜ ƧŜŘƴƝƳ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜƳ ŀ ǾŜ ǎǘǳŘƛƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ƴŀ ǘǳǘƻ 
skǳǇƛƴȅ ŘłƭŜ ƴŜȊŀƳŠǌƻǾŀƭƛΣ ƴŜōƻǙ ƘȅǇƻǘŞȊȅ ǾȊǘŀƘǳƧƝŎƝ ǎŜ ƪ ǘŞǘƻ 
ǎƪǳǇƛƴŠ ǘǾƻǌƝ ǎƻǳőłǎǘ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŀƴŀƭȇȊȅ ǑƪƻƭƴƝŎƘ ǎǘǳŘƛƝ όǾƛȊΦύ ŀ 
ƴŜōȅƭƻ ǘǌŜōŀ ǎŜ ƧƛƳ ȊŘŜ ǾƝŎŜ ǾŠƴƻǾŀǘΦ bŀƻǇŀƪ ƴŀ ǵƪƻǊ ǇǌŜŘŎƘłȊŜƧƝŎƝ 
ǎƪǳǇƛƴȅ ōȅƭŀ ǇƻǎƝƭŜƴŀ ǎƪǳǇƛƴŀ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎΦ ¢ŀ ōyla 
ȊŀǎǘƻǳǇŜƴŀ ŎŜƭƪŜƳ му ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ όмм ƳǳȌǻ ŀ т ȌŜƴύΦ {ƪǳǇƛƴŀ 
ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ht[Σ ƪǘŜǌƝ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǇŀǘǌƝ Řƻ ǎƪǊȅǘŞ ǇƻǇǳƭŀŎŜ 
(tedy nikdy v ȌƛǾƻǘŠ ƴŜǾȅƘƭŜŘŀƭƛ ȌłŘƴƻǳ ǎǇŜŎƛŀƭƛȊƻǾŀƴƻǳ ǇƻƳƻŎ 
spojenou s ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎȅ ŀ ǊłƳŜŎ ƧŜƧƛŎƘȌ ǳȌƝǾłƴƝ ǇǌŜǎŀƘǳƧŜ 
rŜƪǊŜŀőƴƝ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎύΣ ƧŜ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴŀ оо ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ όно ƳǳȌǻΣ мл 
ȌŜƴύΦ {ƪǳǇƛƴŀ ǘŠȌƪȇŎƘ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ȋ ǌŀŘ ƪƭƛŜƴǘǻ 
streetworku a K-ŎŜƴǘŜǊΣ ǘŜŘȅ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎΣ ƪǘŜǌƝ ƻōőŀǎ 
ƴŜōƻ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ ǾȅƘƭŜŘłǾŀƧƝ ǎŜǊǾƛǎ ǇƻǎƪȅǘƻǾŀƴȇ ƴŀ ǘŞǘƻ ǵǊƻǾƴƛΣ je 
ȊŀǎǘƻǳǇŜƴŀ ут ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ όтн ƳǳȌǻΣ мр ȌŜƴύΦ ¢ŀǘłȌ ǎƪǳǇƛƴŀ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀǾǑŀƪ ƳƛƳƻ ƪƻƴǘŀƪǘ ǎ ƭŞőŜōƴȇƳƛ ȊŀǌƝȊŜƴƝƳƛ ŀ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇƳƛ ǇǊƻƎǊŀƳȅ ƧŜ ǘǾƻǌŜƴŀ нс ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ όно ƳǳȌǻΣ о ȌŜƴȅύΦ 
{ƪǳǇƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜ Ǿȇƪƻƴǳ ǘǊŜǎǘǳ ōȅƭŀ ȊŜ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ Ȋ ǘŜŎƘƴƛŎƪȇŎƘ 
ŘǻǾƻŘǻ ǾȅǇǳǑǘŠƴŀΦ 
 

{ƪǳǇƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Celkem aǳȌƛ ¿Ŝƴȅ 

мΦ 9ȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǘƻǌƛ 1 1 0 

нΦ wŜƪǊŜŀőƴƝ  ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ  18 11 7 

оΦ 5ƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ ǎŜ ǾȊƻǊŎŜƳ 
ǳȌƝǾłƴƝΣ ǇǌŜǎŀƘǳƧƝŎƝƳ ǊłƳŜŎ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƘƻ 
charakteru   

33 23 10 

пΦ ¢ŠȌŎƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝŎƝ 
ǎƭǳȌŜō Y/ ŀ ǎǘǊŜŜǘǿƻǊƪǳ 

87 72 15 

рΦ ¢ŠȌŎƝΣ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎΣ 
ƴŜǾȅǳȌƝǾŀƧƝŎƝ ȌłŘƴȇŎƘ ǎƭǳȌŜō ŀ ǇŞőŜ 

26 23 3 

сΦ ¦ȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŀȊōŠ őƛ Ǿȇƪƻƴǳ ǘǊŜǎǘǳ  0 0 0 

CELKEM  165  130  35 

¢ŀōΦ уΥ ½ŀǎǘƻǳǇŜƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
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 0ÁÒÔÎÅÒÓËĻ Á ÒÏÄÉÎÎĻ ÓÔÁÖ ÐÁÒÔÉÃÉÐÁÎÔĳ 
Wŀƪ ƭȊŜ ƛƴǘǳƛǘƛǾƴŠ ƻőŜƪłǾŀǘ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ǇǌŜƘƭŜŘǳ Ǿ ǘŀōǳƭŎŜ őΦмм 
όƻōǎŀȊŜƴƻǎǘ ǎƪǳǇƛƴ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻύΣ ōǳŘƻǳ ǎŜ ǇŀǊǘƴŜǊǎƪŞ ŀ ǊƻŘƛƴƴŞ ǾȊǘŀƘȅ 
ǳ ǘŀƪǘƻ ǘŠȌƪŞ ƪƭƛŜƴǘŜƭȅ ƻŘǾƝƧŜǘ ƻŘ ȊłǾŀȌƴƻǎǘƛ ƧŜƧƛŎƘ ǊƛȊƛƪƻǾŞƘƻ 
ŎƘƻǾłƴƝΣ ǾŠƪǳ ŀ ŘŞƭƪȅ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝΦ улΣс҈ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όмооύ ƧŜ 
ǎǾƻōƻŘƴȇŎƘ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ōŜȊŘŠǘƴȇŎƘ όȊ ǘƻƘƻ млл ƳǳȌǻ ŀ оо ȌŜƴύΦ нм 
όмнΣт҈ύ ƧƛŎƘ ƧŜ ǎǾƻōƻŘƴȇŎƘ ŀ ƳŀƧƝŎƝŎƘ ŀƭŜǎǇƻƶ ƧŜŘƴƻ ŘƝǘŠ όȊ ǘƻƘƻ мф 
ƳǳȌǻ ŀ н ȌŜƴȅύΦ ¿Ŝƴŀǘȇκ ǾŘŀƴłΣ ŀǾǑŀƪ ōŜȊŘŠǘƴƝ Ƨǎƻǳ п ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛΦ 
tƻǳȊŜ т ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όпΣн҈ύ ȌƛƧƝ Ƨŀƪƻ ƳŀƴȌŜƭŞ ŀ ƳŀƧƝ ŘŠǘƛ όт ƳǳȌǻ ŀ 
ȌłŘƴł ȌŜƴŀύΦ 
 

   {ǘŀǾ κ ŘŠǘƛ 2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ ¿Ŝƴŀ 

{ǾƻōƻŘƴȇ όłύ κ 
ōŜȊŘŠǘƴȇ όłύ 

133 80,6% 100 33 

{ǾƻōƻŘƴȇ όłύ κ ŘŠǘƛ 21 12,7% 19 2 

¿Ŝƴŀǘȇ όǾŘŀƴłύ κ 
ōŜȊŘŠǘƴȇ όłύ  

4 2,4% 4 0 

¿Ŝƴŀǘȇ όǾŘŀƴłύ κ ŘŠǘƛ   7 4,2% 7 0 

CELKEM 165 100% 130 35 

¢ŀōΦ фΥ wƻŘƛƴƴȇ ǎǘŀǾ ŀ ǇƻőŜǘ ŘŠǘƝ 
 
¢ƻǘŞȌ ƭȊŜ ǳǾŞǎǘ ƛ ǳ ǇŀǊǘƴŜǊǎƪȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻΦ ¿ƛǾƻǘ ǎ ŘǊƻƎƻǳ ǎǇƻƧŜƴȇ 
s ƳƴƻƘŀ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝƳƛ ŦŀƪǘƻǊȅ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǇŀǊǘƴŜǊǎƪŞƳǳ ǾȊǘŀƘǳ ǾŜƭƳƛ 
ȊłǎŀŘƴŠ ƻǾƭƛǾƶǳƧŜ ǇǊłǾŠ ƛ ǘȅ ƻōƭŀǎǘƛΣ ƪǘŜǊŞ ȊŘłƴƭƛǾŠ ǇǌƝƳƻ ǎŜ 
ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝƳ ƴŜǎƻǳǾƛǎŜƧƝΦ мом ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όтфΣф҈ύ ƴŜǳŘǊȌǳƧŜ 
ŀƪǘǳłƭƴŠ ǇŀǊǘƴŜǊǎƪȇ ǾȊǘŀƘ ƴŜōƻ  ǳŘǊȌǳƧŜ ǇƻǳȊŜ ƪǊłǘƪƻŘƻōŞ ȊƴłƳƻǎǘƛ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎǇƝǑŜ ǎŜ ǎŜȄǳłƭƴƝ ǎǘǊłƴƪƻǳ ǾȊǘŀƘǳΦ tƻǳȊŜ му 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όмм҈ύ ȌƛƧŜ Ǿ ǘǊǾŀƭŜƧǑƝŎƘ ǾȊǘŀȊƝŎƘΦ мл όсΣм҈ύ Ƨǎƻǳ ȌŜƴŀǘƝ 
ƴŜōƻ ǾŘŀƴŞ ŀ р Ƴł Ȋŀ ǎŜōƻǳ ǊƻȊǾƻŘΦ 
 

tŀǊǘƴŜǊǎƪŞ ǾȊǘŀƘȅ 2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ ¿Ŝƴŀ 

{ǾƻōƻŘƴȇόłύ 132 80,0% 108 24 

¿ƛƧŜ ǎ partnerem 18 10,9% 7 11 

¿ŜƴŀǘȇκǾŘŀƴł 10 6,1% 10 0 

wƻȊǾŜŘŜƴȇόłύ 5 3% 5 0 

CELKEM 165 100% 130 35 

¢ŀōΦ млΥ tŀǊǘƴŜǊǎƪŞ ǾȊǘŀƘȅ 
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6ÚÄñÌÜÎþȟ ÓÏÃÉÜÌÎþ ÓÔÁÖ Á ÚÐĳÓÏÂ ÏÂĿÉÖÙ ÐÁÒÔÉÃÉÐÁÎÔĳ 

tƻǳȊŜ нс ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ Ƴł ŀƪǘǳłƭƴŠ ǘǊǾŀƭŞ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝ 
όмрΣс҈ύ ŀ ŘŀƭǑƝŎƘ нр όмрΣн҈ύ Ƨǎƻǳ ǎǘǳŘŜƴǘƛΦ LƴǾŀƭƛŘƴƝ ŘǻŎƘƻŘ ƳŀƧƝ ŘǾŀ 
participanti v ǎƻǳōƻǊǳΦ tǌƝƭŠȌƛǘƻǎǘƴȇƳƛ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝƳƛ ǎŜ ȌƛǾƝ мн 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όтΣо%). bŀŘǇƻƭƻǾƛőƴƝ ǾŠǘǑƛƴŀ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όртΣс҈ύ Ƨǎƻǳ 
ƴŜȊŀƳŠǎǘƴŀƴƝΣ ƪǘŜǌƝ ƴŜƳŀƧƝ ŀƴƛ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴŞ ǇǌƝƧƳȅ ȊŜ ǎŜȊƽƴƴƝŎƘ 
ǇǊŀŎƝ ŀǇƻŘΦ όƴŜ ǾǑƛŎƘƴƛ Ȋ ƴƛŎƘ ǾǑŀƪ ǇƻōƝǊŀƧƝ ǎƻŎƛłƭƴƝ ǇƻŘǇƻǊǳΣ ŎŎŀ нκо 
z ǳǾŜŘŜƴȇŎƘ фр ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻύΦ 
 

½Ǉǻǎƻō ƻōȌƛǾȅ 2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ ¿Ŝƴa 
bŜȊŀƳŠǎǘƴŀƴȇκł 95 57,6% 78 17 
tǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴŞ 
ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝ 

12 7,3% 10 2 

¢ǊǾŀƭŞ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝ 26 15,6% 23 3 
Student 25 15,2% 14 11 
LƴǾŀƭƛŘƴƝ ŘǻŎƘƻŘŎŜ  2 1,2% 2 0 
Wƛƴȇ 5 3,1% 3 2 
CELKEM 165 100% 130 35 

Tab 11: ½Ǉǻǎƻō ƻōȌƛǾȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
 
±ȊŘŠƭŀƴƻǎǘƴƝ ƘƭŀŘƛƴŀ ǎƻǳōƻǊǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƧŜ ƻōŜŎƴŠ ǾŜƭƳƛ ƴƝȊƪłΦ р 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƴŜƳł ǳƪƻƴőŜƴƻǳ  ȊłƪƭŀŘƴƝ ǑƪƻƭƴƝ ŘƻŎƘłȊƪǳ ŀ ŘŀƭǑƝŎƘ мт 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όмлΣо҈ύ ȊƝǎƪŀƭƻ ǇƻǳȊŜ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǾȊŘŠƭłƴƝΦ !ƭŜǎǇƻƶ 
ȊŀǇƻőŀǘŞ ǎǘǌŜŘƴƝ ǾȊŘŠƭłƴƝ ōŜȊ ƳŀǘǳǊƛǘȅ Ƴł фл ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όрпΣр҈ύ 
z ƴƛŎƘȌ пн ƴŜƳł ǘƻǘƻ ǾȊŘŠƭłǾƴƝ ǳƪƻƴőŜƴŞΦ 5ŀƭǑƝŎƘ ос ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
όнмΣу҈ύ ȊŀǇƻőŀƭƻ ǎǘǌŜŘƴƝ ǾȊŘŠƭłƴƝ ǎ maturitou a 19 z ƴƛŎƘ ƧŜ ƴŜƳł 
ǳƪƻƴőŜƴŞΦ {ǘǳŘŜƴǘƛ ǾȅǎƻƪȇŎƘ  Ǒƪƻƭ ǘǾƻǌƛƭƛ Ǿ souboru 10,3% (17). 
 

±ȊŘŠƭłƴƝ 2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ ¿Ŝƴŀ 

bŜǳƪƻƴőŜƴŞ ȊłƪƭŀŘƴƝ 5 3% 4 1 

½łƪƭŀŘƴƝ 17 10,3% 15 2 

{ǘǌŜŘƴƝ ōŜȊ ƳŀǘǳǊƛǘȅ 90 54,5% 73 17 

{ǘǌŜŘƴƝ ǎ maturitou 36 21,8% 25 11 

±ȅǎƻƪƻǑƪƻƭǎƪŞ  17 10,3% 12 5 

CELKEM 165 100% 129 36 

Tab. 12: ±ȊŘŠƭŀƴƻǎǘƴƝ ǵǊƻǾŜƶ 
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6ñË ÐÒÖÎþ ÚËÕĤÅÎÏÓÔÉ Ó ÄÒÏÇÏÕ Á ÉÎÉÃÉÜÌÎþ ÄÒÏÇÁ 
±Šƪ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ s ŘǊƻƎƻǳ ōȇǾł ǾŜƭƳƛ őŀǎǘƻ ƧŜŘƴƝƳ Ȋ ǾȇȊƴŀƳƴȇŎƘ 
ǳƪŀȊŀǘŜƭǻΦ tǊƻǘƛ ŀƪǘǳłƭƴƝƳǳ ǘǊŜƴŘǳ ƳŜȊƛ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭłƪȅΣ8 ƳŜȊƛ ƴƛƳƛȌ 
V флΦƭŜǘŜŎƘ ŘƻǑƭƻ ƪŜ ǎƴƝȌŜƴƝ ǾŠƪƻǾŞ ƘǊŀƴƛŎŜ ƪ ƻōŘƻōƝ ƳŜȊƛ мп-16 
ǊƻƪŜƳΣ ǎŜ ǳ ƴŀǑŜƘƻ ǎƻǳōƻǊǳ όŘƝƪȅ ǾŠƪƻǾŞƳǳ ǊƻȊŘƝƭǳύ ƻōŜƧǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ 
ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾȇŎƘ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƝΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ƳŜȊƛ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭłƪȅ ƧŜ ƴŜƧǾŠǘǑƝ 
ƴłǊǻǎǘ ƳŜȊƛ мр-мс ƭŜǘȅΣ ǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ souboru je to mezi 14-15 
lety.  
tǌŜŘ мр ǊƻƪŜƳ ǳőƛƴƛƭƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ŘǊƻƎƻǳ ртΣс҈ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όфпύΦ 
мм ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǳőƛƴƛƭƻ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ŘǊƻƎƻǳ ƴŀ ǾƻƧƴŠ ƴebo zde 
ŘƻǑƭƻ ƪ ǇǌŜŎƘƻŘǳ ƴŀ Ƨƛƴƻǳ ŘǊƻƎǳ ŀ ȊǾȇǑŜƴƝ ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ƛ ŘłǾŜƪ ǳȌƝǾłƴƝΣ 
ŀ ǘƻ Ȋŀ ƻƪƻƭƴƻǎǘƝΣ Ȋ ƴƛŎƘȌ  ƭȊŜ ǳǎǳȊƻǾŀǘΣ ȌŜ ƴŠƪǘŜǊŞ ǵǘǾŀǊȅ Ƨǎƻǳ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƳƝǎǘȅΣ ƪǘŜǊł Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǾȅǎƻŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾł Ȋ hlediska 
ǑƝǌŜƴƝ ƴŜŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇŎƘ ŘǊƻƎ ς ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ȋ hledisƪŀ ǇǊƻƘƭǳōƻǾłƴƝ ŀ 
ȊǾȅǑƻǾłƴƝ ƳƝǊȅ ǇƻȌƝǾłƴƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳΦ       
 

±Šƪ ǇǊǾƴƝ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ
i 

2Ŝǘƴƻǎ
t 

Procenta YǳƳǳƭŀǘƛǾƴƝ 
(%) 

aǳȌ 
όőŜǘƴƻǎǘύ 

¿Ŝƴŀ 
όőŜǘƴƻǎǘ
) 

10 a 
ƳŞƴŠ 

1 0,6% 0,6% 1 0 

11 1 0,6% 1,2% 1 0 

12 6 3,7% 4,9% 5 1 

13 16 9,8% 14,7% 10 6 

14 34 20,8% 35,5% 26 8 

15 36 22,1% 57,6% 31 5 

16 26 15,9% 73,5% 18 8 

17 15 9,2% 82,7% 11 4 

18 12 7,4% 90,1% 9 3 

19 7 4,3% 94,4% 7 0 

20 1 0,6% 95% 1 0 

нм ŀ ǾƝŎŜ 8 4,9% 99,9% 8 0 

CELKEM 163 100% - 128 35 

¢ŀōΦ моΥ ±Šƪ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎti s drogou 

                                                            
8 aƛƻǾǎƪȇΣ aΦΣ ¦ǊōłƴŜƪΣ ¢Φ όмфффύΦ b9!5 фуΦ ½ǇǊłǾŀ Ȋ ǾȇȊƪǳƳǳΦ !ƭōŜǊǘΦ 
Boskovice. 
    aƛƻǾǎƪȇΣ aΦΣ ¦ǊōłƴŜƪΣ ¢Φ όнллмύΦ b9!5 нлллΦ ½ǇǊłǾȅ Ȋ ǾȇȊƪǳƳǳΦ !ƭōŜǊǘΦ 
Boskovice.     
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5ƭŜ ƻőŜƪłǾłƴƝ ƧŜ ƴŀǇǊƻǎǘƻ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝ ǇǊǾƴƝ ŘǊƻƎƻǳ Ǿ ȌƛǾƻǘŠ ǳ ǾŠǘǑƛƴȅ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ŏŀƴƴŀōƛǎ όмлр ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ спΣп҈ύΣ ŎƻȌ ƧŜ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ƻ 
ол҈ ƳŞƴŠ ƴŜȌƭƛ ǳ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭłƪǻΣ ƪŘŜ ǇǊƻŘǳƪǘȅ ƪƻƴƻǇƝ Ƨǎƻǳ ƛƴŎƛŀőƴƝ 
ŘǊƻƎƻǳ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ǇǊƻ фл҈ Ȋ ƴƛŎƘΦ tǊłǾŠ ǘŠŎƘǘƻ ол҈ ƴŀǾȅǑǳƧŜ ƳƝǊǳ 
ǊƛȊƛƪŀ ǘŠŎƘǘƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΦ  ¢ƻƭǳŜƴ Ƨŀƪƻ ƛƴƛŎƛŀőƴƝ ŘǊƻƎŀ ōȅƭ ǳ мр 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όфΣн҈ύΦ tŜǊǾƛǘƛƴ ǳ нл όмнΣо҈ύΦ wŜƭŀǘƛǾƴŠ Ǿȅǎƻƪȇ ǵŘŀƧ ƧŜ ǳ 
ƘŜǊƻƛƴǳ Ƨŀƪƻ ƛƴƛŎƛŀőƴƝ ŘǊƻƎȅ όу ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ п҈ύΦ ½ƴŜǳȌƝǘƝ ƭŞƪǻ ǳ мо 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όтΣф҈ύ Ǉŀƪ ƧƛȌ ǘŀƪƻǾȇƳ ǇǌŜƪǾŀǇŜƴƝƳ ƴŜƴƝ ŀ ȊƧŜǾƴȇ ƧŜ zde 
ǘŀƪŞ ǾȇȊƴŀƳƴȇ ǇƻŘƝƭ ȌŜƴ όǾƛȊΦ ǘŀōǳƭƪŀ őΦмтύΦ bŀ ƻǘłȊƪǳ ƴŜƻŘǇƻǾŠŘŠƭƛ 
2 participanti. 
 

tǊǾƴƝ ŘǊƻƎŀ 2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ 
όőŜǘƴƻǎǘύ 

¿Ŝƴŀ όőŜǘƴƻǎǘύ 

Cannabis 105 64,4% 83 22 

Toluen (ap.) 15 9,2% 12 3 

Pervitin 20 12,3% 16 4 

Heroin 8 4,9% 8 0 

[Şƪȅ 13 7,9% 7 6 

WƛƴŞ 2 1,2% 2 0 

CELKEM 163 100% 128 35 

¢ŀōΦмпΥ  5ǊǳƘ ǇǊǾƴƝ ŘǊƻƎȅ 
 

$ïÌËÁ ÕĿþÖÜÎþ Á ÈÌÁÖÎþ ÕĿþÖÁÎï ÄÒÏÇÙ 
{ƻǳōƻǊ ƧŜ ǎƭƻȌŜƴ Ȋ ǇƻƳŠǊƴŠ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ 5Şƭƪƻǳ ǳȌƝǾłƴƝ 
ŘǊƻƎ ǎŜ ǊƻȊǳƳƝ ŘƻōŀΣ ƪŘȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ Ȋŀőŀƭ ŘǊƻƎȅ ǳȌƝǾŀǘ Ǿ ƳƛƴƛƳłƭƴƝ 
frekvenci 1 ƪǊłǘ Ȋŀ мп ŘƴƝΣ ƴŜōƻǙ őŀǎǘƻ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ őŀǎƻǾŞƳǳ Ǉƻǎǳƴǳ 
ƳŜȊƛ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ŀ ȊŀőłǘƪŜƳ ƻōőŀǎƴŞƘƻ ǳȌƝǾłƴƝΦ tǊƻǘƻ ƧǎƳŜ ǎŜ 
ǘƻǘƻ Ǉƻƪǳǎƛƭƛ ȊƳŜƴǑƛǘ ǳǾŜŘŜƴȇƳ ǵŘŀƧŜƳΦ bŜŘǇƻǾŠŘŠƭ ƧŜŘŜƴ 
participant. 
tƻǳȊŜ н ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǳȌƝǾŀƧƝ ŘǊƻƎǳ ƳŞƴŠΣ ƴŜȌ ƧŜŘŜƴ ǊƻƪΦ м-3 roky 
dŞƭƪȅ ǳȌƝǾłƴƝ ǳŘłǾł мр ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όфΣм҈ύΦ о-п Ǌƻƪȅ Ǉŀƪ ŘŀƭǑƝŎƘ мрΦ 
bŜƧǇƻőŜǘƴŠƧƛ ƻōǎŀȊŜƴƻǳ ƪŀǘŜƎƻǊƛƝ ƧŜ ŘŞƭƪŀ ǳȌƝǾłƴƝ ƻƪƻƭƻ с ƭŜǘ όоп 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ нлΣт҈ύΦ h ŘǾŀ ƳŞƴŠΣ онΣ ǳŘłǾł ŘŞƭƪǳ ǳȌƝǾłƴƝ 
ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ŘǊƻƎ т-8 let. 24 pak v ǊƻȊƳŜȊƝ ф-мн ƭŜǘ ŀ ƪƻƴŜőƴŠ мт 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ŘŞƭŜ ƴŜȌ мн ƭŜǘΦ  
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5Şƭƪŀ ǳȌƝǾłƴƝ I5 2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ όőŜǘƴƻǎǘύ ¿Ŝƴŀ 
όőŜǘƴƻǎ
t) 

do 1 roku 2 1,2% 2 0 

1-3 15 9,1% 10 5 

4 15 9,1% 10 5 

5 25 15,2% 19 6 

6 34 20,7% 23 11 

7-8 32 19,5% 26 6 

9-12 24 14,6% 23 1 

±ƝŎŜΣ ƴŜȌ мн ƭŜǘ   17 10,4% 17 1 

CELKEM 164 100% 129 35 

¢ŀōΦмрΥ  /ŜƭƪƻǾł ŘŞƭƪŀ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ 
 
!őƪƻƭƛ ƳŜȊƛ ǇƻǇǳƭŀŎƝ ƪƭƛŜƴǘǻ Y-ŎŜƴǘŜǊ ŀ ǎǘǊŜŜǘǿƻǊƪǳ ǎŜ ǾŜƭƳƛ ȊǌƝŘƪŀ 
ƻōƧŜǾǳƧƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ǇǊƻ ƴŠȌ ōȅ Ŏŀƴƴŀōƛǎ ōȅƭ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎƻǳΣ ǾŜ ǎƪǊȅǘŞ 
ǇƻǇǳƭŀŎƛ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧŜ ǇǊƻŎŜƴǘƻ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ 
ƴŜǎǊƻǾƴŀǘŜƭƴŠ ǾȅǑǑƝΦ hǘłȊƪŀ ǇǊƛƳłǊƴƝ ŘǊƻƎȅ ƧŜ ǾǑŀƪ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌnou 
ȊŜƧƳŞƴŀ ŘƝƪȅ ǇƻƭȅƳƻǊŦƴƝƳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ǊȅŎƘƭŜ ǎǘǌƝŘŀƧƝŎƝƳ ǊǻȊƴŞ ŘǊƻƎȅ 
ŀ ǳ ƴƛŎƘȌ őŀǎǘƻ ƻ ǘƻƳΣ Ŏƻ ǎƛ ǇǊłǾŠ ŀǇƭƛƪǳƧƝΣ ǊƻȊƘƻŘǳƧƝ ƴŀǇǊƻǎǘƻ 
ƴŜǾȅȊǇȅǘŀǘŜƭƴŞ ŦŀƪǘƻǊȅ όŎƻ ƧŜ ǇǊłǾŠ ŘƻǎǘǳǇƴŞΣ ƻŘ ƪƻƘƻΣ Ǿ ƧŀƪŞƳ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ȊŘŀ ƧŜ ǾƝŎŜ ƳƻȌƴƻǎǘƝ ŀǘŘΦύ ς ǘŜƴǘƻ ǘȅǇ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƧŜ 
ǾǑŀƪ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴȇ ǳ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ ¢ƻ ǾŜƭƳƛ ȊǘŠȌǳƧŜ 
Ƨŀƪƻǳƪƻƭƛ ƪƭŀǎƛŦƛƪŀŎƛΣ ŀ ǇǊƻǘƻ ƛ ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝ ǵŘŀƧŜ Ƨǎƻǳ ǳǊőƛǘƻǳ ƳƝǊƻǳ 
ȊƪǊŜǎƭŜƴȅ ǘƝƳΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ǎŜ Ǉƻƪǳǎƛƭƛ ƪƭŀǎƛŦƛƪƻǾŀǘ ƛ ǘƻΣ Ŏƻ Ǿ ǊŜłƭƴŞƳ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǇƻŘƭŞƘł ƴŀǎǘƝƴŠƴȇƳ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘŜƳΦ bŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ȊƪǊŜǎƭŜƴƝ 
ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ǇǊłǾŠ ǳ ǎƪǳǇƛƴȅ ǳŘłǾŀƧƝŎƝ Ƨŀƪƻ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎǳ ƴŠƪǘŜǊȇ 
z ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝΣ ƴŜōƻǙ ǳ őłǎǘƛ Ȋ ƴƛŎƘ όǇǌƛōƭƛȌƴŠ нл҈ύ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ 
ƴłƘǊŀŘǳ Ȋŀ ƧŜƧƛŎƘ ǇǊƛƳłǊƴƝ ŘǊƻƎǳ όƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴύΣ ƪǘŜǊƻǳ ƴȅƴƝ 
nemohou z ƴŠƧŀƪŞƘƻ ŘǻǾƻŘǳ ȊƝǎƪŀǘ ƴŜōƻ ǎŜ ƧƝ ǎƴŀȌƝ ǾȅƘƴƻǳǘ όƧǎƻǳ 
v ǇƻŘƳƝƴŎŜ ŀǇƻŘΦύΦ    
V ƴŀǑŜƳ ǎƻǳōƻǊǳ ōȅƭ ǇǊƻ ро ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όонΣм҈ύ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎƻǳ 
ƴŠƪǘŜǊȇ Ȋ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝΦ tǊƻ сн όотΣс҈ύ Ǉŀƪ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀ ǇǊƻ нс 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όмрΣу҈ύ ƘŜǊƻƛƴΦ { ǘƻƭǳŜƴŜƳ Ƨŀƪƻ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎƻǳ ƧǎƳŜ ǎŜ 
setkalƛ ǳ мм ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όсΣт҈ύΦ !ƭƪƻƘƻƭ ǳŘŀƭƻ Ƨŀƪƻ ǎǾƻƧƛ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎǳ 
ф ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όрΣп҈ύΦ  
 
 



37 
 

IƭŀǾƴƝ 
droga 

2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ 
όőŜǘƴƻǎǘύ 

¿Ŝƴŀ 
όőŜǘƴƻǎǘύ 

Kumulativ
ƴƝ ό҈ύ 

Cannabis 53 32,1% 43 10 32,1% 

Toluen 11 6,7% 9 2 38,8% 

Pervitin 62 37,6% 42 20 76,4% 

Heroin 26 15,8% 24 2 92,2% 

Alkohol 9 5,4% 9 0 97,6% 

[Şƪȅ 1 0,6% 1 0 98,2% 

Opioidy 1 0,6% 1 0 98,8% 

Metadon 1 0,6% 1 0 99,4% 

9ȄǘłȊŜ 1 0,6% 0 1 100% 

CELKEM 165 100% 130 35 - 

¢ŀōΦ мсΥ tǊƛƳłǊƴƝ ŘǊƻƎŀ 
 
 
bŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŘǊƻƎƻǳ ƧŜ Ŏŀƴƴŀōƛǎ - celkem u 18 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όмлΣф҈ύΦ ¦ пс ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όнтΣф҈ύ ƧŜ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŘǊƻƎƻǳ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀ ǳ мп ƻǇƛłǘȅ όȊ ǘƻƘƻ мн ƘŜǊƻƛƴύΦ tǊƻ т ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƧŜ 
ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŘǊƻƎƻǳ ǘƻƭǳŜƴΦ tǊƻ ŘŀƭǑƝŎƘ р ŀƭƪƻƘƻƭ ŀ с ƭŞƪȅΦ рс 
pŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǳŘŀƭƻΣ ȌŜ ƴŜǳȌƝǾł ŘŀƭǑƝ όǎŜƪǳƴŘłǊƴƝύ ŘǊƻƎǳΦ hǾǑŜƳ 
ǇǌƛōƭƛȌƴŠ тл҈ Ȋ ǘŠŎƘΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ ƴŠƧŀƪƻǳ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŘǊƻƎǳ ǳȌƝǾŀƧƝ ǘŞȌ 
ŘǊƻƎǳ ǘŜǊŎƛłǊƴƝΣ ǇǌƝǇŀŘƴŠ ƪƻƳōƛƴǳƧƝ ƧŜǑǘŠ ǾƝŎŜ ŘǊǳƘǻ ŘǊƻƎ ŀ 
ǇǌŜŎƘłȊŜƧƝ ŘƭŜ ǇƻǘǌŜōȅ ŀ ŎƘǳǘƛ ƻŘ ƧŜŘƴƻƘƻ ƪ ŘǊǳƘŞƳǳ ƴŜōƻ ƧŜ 
navzłƧŜƳ ƪƻƳōƛƴǳƧƝΦ   
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{ŜƪǳƴŘłǊƴƝ 
droga 

2Ŝǘƴƻǎǘ Procenta aǳȌ όőŜǘƴƻǎǘύ ¿Ŝƴŀ 
όőŜǘƴƻǎǘύ 

Cannabis 18 10,9% 13 5 

Toluen 7 4,2% 7 0 

Pervitin 46 27,9% 36 10 

Opioidy 14 8,5% 7 5 

Alkohol 5 3,0% 5 0 

[Şƪȅ 6 3,6% 4 2 

LSD  7 4,2% 5 2 

hǎǘŀǘƴƝ 6 3,6% 5 1 

bŜƳł 
ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ 
drogu  

56 33,9% 47 9 

CELKEM 165 100% 130 35 

¢ŀōΦ мтΥ {ŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŘǊƻƎŀ 

0ĠÅÈÌÅÄ ÈÌÁÖÎþÃÈ ÖĻÓÌÅÄËĳ ÓÕÂÓÔÕÄÉÅ 

tǌŜƘƭŜŘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ Ƴł ƻŘƭƛǑƴƻǳ ǎǘǊǳƪǘǳǊǳ ƻŘ ½łǾŠǊŜőƴŞ 
ȊǇǊłǾȅ v! t!59 v ǘƻƳ ǎƳȅǎƭǳΣ ȌŜ ǇǊƻ ǇƻǘǌŜōȅ ŘƛǎŜǊǘŀőƴƝ ǇǊłŎŜ ōȅƭ 
v ǇƭƴŞƳ ȊƴŠƴŞ ǇƻǳȌƛǘ ǇƻǳȊŜ ǊŜƎƛƻƴ hƭƻƳƻǳŎƪŀΦ ¢Ŝƴ ƧŜ ȊǇǊŀŎƻǾłƴ 
v ǇǻǾƻŘƴƝƳ ǊƻȊǎŀƘǳΣ Ǿŀ ƧŀƪŞƳ ōȅƭȅ ȊǇǊŀŎƻǾłƴȅ ǾǑŜŎƘƴȅ ǊŜƎƛƻƴȅ 
v ½łǾŠǊŜőƴŞ ȊǇǊłǾŠΦ ¢ƧΦ ƻŘ ǇƻǇƛǎǳ ǎƻǳōƻǊǳΣ ǇǌŜǎ ŀƴŀƭȇȊǳ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ 
ƻƪǊǳƘǻ ŀȌ ƪ hǊǳōŞƳǳ ŀ ȊƪǊłŎŜƴŞƳǳ ǎƻǳƘǊƴǳΦ 5ƛǎŜǊǘŀőƴƝ ǇǊłŎŜ ŘƭŜ 
ǘŞǘƻ ǎǘǊǳƪǘǳǊȅ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ƳƻŘŜƭƻǾŠ ǇƻǳȊŜ ǇǊłǾŜ ǾȇǎƭŜŘƪȅ 
z hƭƻƳƻǳŎƪŀΦ ¦ ƻǎǘŀǘƴƝ ǊŜƎƛƻƴǻ Ƨǎƻǳ ǳȌƛǘŀ ǇƻǳȊŜ Řŀǘŀ Ȋ ŀƴŀƭȇȊȅ 
ƻƪǊǳƘǻΣ ōŜȊ ǇƻǇƛǎǳ ǎƻǳōƻǊǻ ŀ ƻōƻǳ ǎƻǳƘǊƴǻΦ bŀƻǇŀƪΣ ƴŀ ȊłǾŠǊ ƧŜ 
ǇƻǳȌƛǘƻ ǇƭƴŞ ȊƴŠƴƝ ŎŜƭƪƻǾŞƘƻ ǎƻǳƘǊƴǳ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǎǳōǎǘǳŘƛŜ ƛ ƧŜƘƻ 
ȊƪǊłŎŜƴł ǾŜǊȊŜΦ hōŀ ȊǇǎǻǎƻōȅ őƭŜƴŠƴƝ ǇǌƛǘƻƳ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ 
Ƨŀƪ ǾȅƘƻŘƴƻŎǾŀǘ ǵŘŀƧŜ Ȋ ǘŀƪ ǊƻȊǎłƘƭŞƘƻ ǵȊŜƳƝ όǘƧΦǾƝŎŜ ǊŜƎƛƻƴǻύΦ 
tƻŘǊƻōƴŠƧƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ǘƝƳǘƻ ȊǇǻǎƻōŜƳ ȊŀōȇǾȅƭƛ Ǿ ǘŜƻǊŜǘƛŎƪŞ ǎǘŀǘƛ 
ǾŠƴƻǾŀƴŞ ƳŜǘƻŘƛŎŜ w!t ŀ ƧŜ ƴŀ ƳƝǎǘŠ ȊŘǻǊŀȊƴƛǘΣ ȌŜ ƳŜǘƻŘƛƪȅ ƧŜ 
ǳǊőŜƴŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƪ ƭƻƪłƭƴƝƳ ǘȅǇǻƳ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ǎǘǳŘƛƝ ŀ ȌŜ ƧŜƧƝ 
ǇƻǳȌƛǘƝ ǇǊƻ ǘŀƪǘƻ ǾŜƭƪł ǵȊŜƳƝ όŘƻƪƻƴŎŜ ǎ ǳǊőƛǘȇƳ ǇǌŜǎŀƘŜƳ 
ȊƻōŜŎƶǳƝŎƝƳ ƴŠƪǘŜǊŞ Ȋ ǾȇǎƭŜŘƪǻύ ǾȅȌŀŘǳƧŜ ƳƻŘƛŦƛƪƻǾŀƴŞ ǇƻǳȌƛǘƝ 
ƳŜǘƻŘƛƪȅΦ tǌƛǘƻƳ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƛ ǘŀƪǘƻ ȊǇǊŀŎƻǾŀƴŞ ŀ ǇǊŜȊŜƴǘƻǾŀƴŞ 
                                                            
9 aƛƻǾǎƪȇΣ aΦ ŀ ƪƻƭΦ όнллмύΥ t!5Υ tǌŜƘƭŜŘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǎǳōǎǘǳŘƛƝ 
v ǊłƳŎƛ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ őłǎǘƛ ǇǊƻƧŜƪǘǳΦ  
     ½łǾŠǊŜőƴł ȊǇǊłǾŀΦ tǊŀƘŀΦ    
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ǾȇǎƭŜŘƪȅ Ƨǎƻǳ ȊŀǘƝȌŜƴȅ Ƨƛǎǘƻǳ ƳƝǊƻǳ ƴŜǇǌŜǎƴƻǎǘƛ ŀ ǇƻǘŜƴŎƛłƭƴƝ 
ŎƘȅōƻǾƻǎǘƛ ȊǇǻǎƻōŜƴŞ ƴŜǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƛǘƻǳ ǎƻǳōƻǊǳΣ ǎŜ ƪǘŜǊȇƳ ƛ ǇǌŜǎ 
ƧŜƘƻ ǾŜƭƛƪƻǎǘ ƴŜƳǻȌŜ όŀ ōȅƭƻ ōȅ ǘƻ ǇǊƻǘƛ ǎƳȅǎƭǳ ǇǊŜȊŜƴǘƻǾŀƴȇŎƘ 
ǎǘǳŘƛƝύ ȊŀŎƘłȊŜƴƻ Ƨŀƪƻ ǎ reprezentatiǾƴƝƳ ǎƻǳōƻǊŜƳ Ǿ ǘǊŀŘƛőƴŠ 
ǇƻƧŀǘŞƳ ǾȇȊƪǳƳǳΦ             
 

2ÅÇÉÏÎÜÌÎþ ÔĻÍ /ÌÏÍÏÕÃȡ ÐÏÐÉÓ ÓÏÕÂÏÒÕ 
{ƻǳōƻǊ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ hƭƻƳƻǳŎŜ őƝǘŀƭ нт ƻǎƻōΦ WŜƘƻ 
ƴŜǾȅǾłȌŜƴƻǎǘ ǇǌŜǎ ǇƻƘƭŀǾƝ ƧŜ ȊǇǻǎƻōŜƴŀ ƧŜŘƴŀƪ ƳŜƴǑƝ ƻŎƘƻǘƻǳ ȌŜƴ 
k ǵőŀǎǘƛ ƴŀ ǾȇȊƪǳƳǳ ŀ ƧŜŘƴŀƪ ǎŀƳƻǘƴȇƳ ŦŀƪǘŜƳ ǇǌŜǾŀƘȅ ƳǳȌǎƪŞ 
őłǎǘƛ ǇƻǇǳƭŀŎŜ ƳŜȊƛ ǘŠȌǑƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΦ ½łƪƭŀŘƴƝ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛƪȅ 
souboru jsou shrnuty v ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝŎƘ ōƻŘŜŎƘΦ     
 

a) ±ŠƪƻǾł ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛƪŀ 
{ƻǳōƻǊ ƧŜ ǘǾƻǌŜƴ нл ƳǳȌƛ ŀ т ȌŜƴŀƳƛΦ tǊǻƳŠǊƴȇ ǾŠƪ ƳǳȌǻ ƧŜ нпΣп ƭŜǘΣ 
ȌŜƴ нмΣп ƭŜǘΦ ±ȇǊŀȊƴȇ ǊƻȊŘƝƭ ƧŜ ȊǇǻǎƻōŜƴ ŘǾŠƳŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇƳƛ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ǾŜ ǾȅǑǑƝƳ ǾŠƪǳΣ ƪǘŜǌƝ ǇƻǎƻǳǾŀƧƝ ǇǊǻƳŠǊ ǳ ƳǳȌǻ ǾȇǊŀȊƴŠ 
ǾȇǑŜΦ /ŜƭƪƻǾȇ ǇǊǻƳŠǊƴȇ ǾŠƪ ǇǊƻ ŎŜƭȇ ǎƻǳōƻǊ ƧŜ ноΣр ƭŜǘΦ [ŞǇŜ ƧŜ ǊƻȊŘƝƭ 
ǇŀǘǊƴȇ Ȋ ǊƻȊŘƝƭǳ ƳŜȊƛ ƴŜƧƴƛȌǑƝƳ ŀ ƴŜƧǾȅǑǑƝƳ ǾŠƪŜƳ ƻǎƻō Ǿ souboru. 
½ŀǘƝƳŎƻ ǳ ȌŜƴ ƧŜ ǘƻ м-но ƭŜǘΣ ǳ ƳǻȌǳ нл-38 let.      
 

 Celkem Z toho  Z toho  

/ŜƭƪƻǾȇ ǇƻőŜǘ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 

27 aǳȌǻ 20 ¿Ŝƴ 7 

±ŠƪƻǾȇ ǇǊǻƳŠǊ 
ŎŜƭƪƻǾȇ 

23,5 aǳȌǻ 24,2 ¿Ŝƴ 21,4 

bŜƧƴƛȌǑƝ - ƴŜƧǾȅǑǑƝ 
ǾŠƪ 

19-38 aǳȌǻ 20-38 ¿Ŝƴ 19-
23 

¢ŀōΦ нмΥ ±ŠƪƻǾł ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛƪŀ ǎƻǳōƻǊǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ 
 

b) wƻȊŘŠƭŜƴƝ Řƻ ǎƪǳǇƛƴ ŘƭŜ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊǳ ǳȌƝǾłƴƝ 
bŜƧǇƻőŜǘƴŠƧƛ ƧŜ ƻōǎŀȊŜƴł ǎƪǳǇƛƴŀ őΦ пΣ ǘŜŘȅ ǘŠȌŎƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝŎƝ ǇŞőŜ ŀ ǎƭǳȌŜō ǎǘǊŜŜǘǿƻǊƪǳ ƴŜōƻ Y/Σ ŀ ǘƻ мм 
ƻǎƻōŀƳƛΦ 5łƭŜ ǎƪǳǇƛƴŀ őΦоΣ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ǳ ƴƛŎƘȌ ǾȊƻǊŜŎ 
ǳȌƝǾłƴƝ ǇǌŜƪǊŀőǳƧŜ ǊłƳŜŎ ōŠȌƴŞƘƻ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝΣ т ƻǎƻōΦ 
ShodƴŠ Ǉƻ п ƻǎƻōłŎƘ Ƨǎƻǳ ƻōǎŀȊŜƴȅ ǎƪǳǇƛƴȅ őΦ н ŀ рΣ ǘŜŘȅ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ 
ƻōŀ ƪƻƴŎŜ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǑƪłƭȅΣ ƴŜōƻǙ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ǾŜ Ǿȇƪƻƴǳ ǘǊŜǎǘǳ ǎŜ 
ȊƝǎƪłǾŀƭƻ ȊǾƭłǑǘŠ ŀ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǘƻǊ ōȅƭ ǘŀƪŞ ǇƻǳȊŜ ƧŜŘƛƴȇΦ  
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{ƪǳǇƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Celkem aǳȌƛ ¿Ŝƴȅ 

мΦ 9ȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǘƻǌƛ 1 1 0 

нΦ wŜƪǊŜŀőƴƝ  ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ  4 2 2 

оΦ 5ƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ ǎŜ ǾȊƻǊŎŜƳ 
ǳȌƝǾłƴƝ ǇǌŜǎŀƘǳƧƝŎƝƳ ǊłƳŜŎ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƘƻ 
charakteru   

7 5 2 

пΦ ¢ŠȌŎƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝŎƝ ǎƭǳȌŜō 
KC a streetworku 

11 8 3 

рΦ ¢ŠȌŎƝΣ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ 
ƴŜǾȅǳȌƝǾŀƧƝŎƝ ȌłŘƴȇŎƘ ǎƭǳȌŜō ŀ ǇŞőŜ 

4 4 0 

сΦ ¦ȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŀȊōŠ őƛ Ǿȇƪƻƴǳ ǘǊŜǎǘǳ  0 0 0 
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¢ŀōΦ ннΥ tƻőŜǘƴƝ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ŘƭŜ ǎƪǳǇƛƴ 
 

c) 9ƪƻƴƻƳƛŎƪł ŀƪǘƛǾƛǘŀ 
½ŀǎǘƻǳǇŜƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎŜ ǇƭƴŠ ǇǊƻƳƝǘŀƧƝ Řƻ Ǒƪłƭȅ 
ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȇŎƘ ŀƪǘƛǾƛǘΦ мо ƻǎƻō Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ƧŜ ƴŜȊŀƳŠǎǘƴŀƴȇŎƘ ŀ ƴŜƳł 
ŀƴƛ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴŞ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝΦ р Ƴł ǎǘłƭŞ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝ ŀ с Ƨǎƻǳ ǎǘǳŘŜƴǘƛ 
ǎǘǌŜŘƴƝŎƘ ƴŜōƻ ǾȅǎƻƪȇŎƘ ǑƪƻƭΦ  
 

Skupina  Celkem aǳȌƛ ¿Ŝƴȅ 

1. {ǘǳŘŜƴǘΣ Ȍłƪ 6 3 3 

нΦ 9ƪƻƴƻƳƛŎƪȅ ŀƪǘƛǾƴƝ όǎǘłƭŞ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝύ  5 4 1 

оΦ 9ƪƻƴƻƳƛŎƪȅ ŀƪǘƛǾƴƝ όǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴŞ 
ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝύ   

0 0 0 

пΦ bŜȊŀƳŠǎǘƴŀƴȇ 13 10 3 

рΦ LƴǾŀƭƛŘƴƝ ŘǻŎƘƻŘ 1 1 0 

сΦ ¿Ŝƴŀ Ǿ ŘƻƳłŎƴƻǎǘƛ  0 0 0 

тΦ Wƛƴł  2 2 0 
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Tab. 23: tǌŜƘƭŜŘ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȇŎƘ ŀƪǘƛǾƛǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
 

d) !ƪǘǳłƭƴŠ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎŀ 
tǌŜƘƭŜŘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ŘǊƻƎ ǳ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧŜ ǇƻƴŠƪǳŘ ƳŀǘƻǳŎƝΦ 
aŀǊƛƘǳŀƴŀ ǎƛŎŜ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǇǊƻ мп ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎǳΣ 
ƻǾǑŜƳ ƳŜȊƛ ƴƛƳƛ Ƨǎƻǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǎƴŀȌƝ Ȋǻǎǘŀǘ ƛ Ǉƻ  ŘƭƻǳƘŞ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ƴŀǇǌΦ ǎ ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳ ŀǇƻŘΦ ƴŜōƻ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴ őƛ Ƨƛƴƻǳ 
ŘǊƻƎǳ ƻƳŜȊƛǘ ŀ ƻǇŠǘ Ȋǻǎǘŀǘ ǳ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ƴŜōƻ ƴŀ ǎǾƻƧƛ αƻōƭƝōŜƴƻǳά 
ŘǊƻƎǳ  ƴŜƳŀƧƝ ǇŜƴƝȊŜΣ ŀ ǘŀƪ Ƨƛ ƴŀƘǊŀȊǳƧƝ ƴŜōƻ ŀƪǘǳłƭƴŠ ƴŜƳŀƧƝ ŘƻōǊȇ 
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ƪƻƴǘŀƪǘ ƴŀ ƴłƪǳǇΣ ŀ ǘŀƪ ƻǇŠǘ ǇǌŜŎƘƻŘ ǌŜǑƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǳΦ tǌŜƪǾŀǇƛǾȇŎƘ 
ƧŜ ǾǑŀƪ ƪǊƻƳŠ с ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ с ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǘƻƭǳŜƴǳ őƛ 
ƧƛƴȇŎƘ ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪΦ ½ŜƧƳŞƴŀ Ǉŀƪ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴƛǎǘǻΣ ƪǘŜǌƝ ǇǌŜǑƭƛ ǇǊłǾŠ 
na toluen.   
 

Typ drogy  Celkem aǳȌƛ ¿Ŝƴȅ 

мΦ ¢ƻƭǳŜƴ őƛ Ƨƛƴł ǘŠƪŀǾł ƭłǘƪŀ 6 5 1 

2. Pervitin  6 3 3 

3. Marihuana   14 11 3 

4. Alkohol 1 1 0 
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¢ŀōΦ нпΥ tǌŜƘƭŜŘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎ 
 

e) !ƪǘǳłƭƴŠ ǇǌŜǾƭłŘŀƧƝŎƝ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻƎȅ 
½ƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ƛƴƧŜƪőƴƝ ŀǇƭƛƪŀŎƝ Ƴł мс ƻǎƻō Ǿ ǎƻǳōƻǊǳΣ ŎƻȌ ƧŜ ǇƻƳŠǊƴŠ 
Ǿȅǎƻƪȇ ǇƻőŜǘ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪŜ  ǎƪǳǇƛƴłƳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ ½ƴŀƳŜƴł ǘƻΣ ȌŜ ǎƛ ƛ 
ƴŠƪƻƭƛƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ȊŜ ǎƪǳǇƛƴȅ н ƴŜōƻ о ǾȅȊƪƻǳǑŜƭƻ ƛƴƧŜƪőƴƝ ŀǇƭƛƪŀŎƛ 
ǘŀƪŞΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ǳ ƴƝ ƴŜǎŜǘǊǾŀƭƛΣ ƧŜ ȊŀƧƝƳŀǾŞΣ ȌŜ ǇǊƻ ƴŠ ȊǌŜƧƳŠ ōȅƭŀ 
ƭłƪŀǾł ŀ ǎǘłƭŀ Ȋŀ ǾȅǎǘŀǾŜƴƝ ǎŜ ǊƛȊƛƪǳ ǎ ǘƝƳ ǎǇƻƧŜƴŞƳǳΦ aŀǊƛƘǳŀƴŀ ƧŜ 
ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ƪƻǳǌŜƴŀΣ ŀőƪƻƭƛ őłǎǘ Ƨƛ ǘŀƪŞ ǇƻƧƝŘł Ǿ ǊǻȊƴȇŎƘ ǵǇǊŀǾłŎƘΦ  
 

Typ aplikace Celkem aǳȌƛ ¿Ŝƴȅ 

мΦ ½ƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ƛƴƧŜƪőƴƝ ŀǇƭƛƪŀŎƝ ǇǊƛƳłǊƴƝ ƴŜōƻ 
ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŘǊƻƎȅ  

16 12 4 

нΦ YƻǳǌŜƴƝ  14 11 3 

оΦ LƴƘŀƭŀŎƝ όǘƻƭǳŜƴύ  6 5 1 

¢ŀōΦ нрΥ tǌŜƘƭŜŘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎ 
 

f) tǊƻŘŜƧ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ 
tǌƛ ȊƧƛǑǙƻǾłƴƝ ƪƻƭƛƪ ƳǳǎƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ƴŀƪǊłǎǘΥ ǾƝŎŜ ȊōƻȌƝΣ ŀōȅ ȊƝǎƪŀƭ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ƴŀ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǇƻǘǌŜōƴŞ ŘǊƻƎȅ ǇǊƻ ǎǾƻƧƛ ǇƻǘǌŜōǳΣ ƧǎƳŜ 
zjisǘƛƭƛΣ ȌŜ ǎŜ όǳ ǎƪǳǇƛƴȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ п ŀ рύ ƧŜŘƴł ƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ƪǘŜǊŞ 
όǾȅŎƘłȊƝƳŜ-li  v ǇǊǻƳŠǊǳ Ȋ ŘłǾƪȅ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀŘ лΣоƎκŘŜƴ Ґ оллΣ-/den) 
ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ŘŜƴƴŠ ƳǳǎƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ǳŘŠƭŀǘ  ƻōŎƘƻŘ Ȋŀ сллΣ- jen pro 
drogu = 18 000,-κƳŠǎƝŎΦ ¦ ŘłǾŜƪ ƴŀŘ лΣсƎ ǎŜ ǘŀƪ ƧŜŘƴł ƻ őłǎtku 
ŘǾƻƧƴłǎƻōƴƻǳΦ tǌƛǘƻƳ ǎǇƻǘǌŜōŀ лΣрƎ ƴŜƴƝ ǘƻƭƛƪ ǾȇƧƛƳŜőƴƻǳΦ bŀǾƝŎ ǎŜ 
ƧŜŘƴł ƻ ƻŘƘŀŘ Ǉǌƛ рл҈ ŎŜƴȅ ǳƪǊŀŘŜƴŞ ǾŠŎƛΦ tǌŜƪǳǇƴƝŎƛ ǾǑŀƪ Ǿ ŘǊǘƛǾŞ 
ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ŘłǾŀƧƝ ƳŞƴŠΦ /Ŝƴŀ Ȋŀ ƪǊŀŘŜƴŞ ȊōƻȌƝ ǎŜ ƻōǾȅƪƭŜ 
pohybuje mezi 30-пр҈Φ ¨ƳŠǊƴŠ ƪ ǘƻƳǳ ƧŜ ǘŜŘȅ ǘǌŜōŀ ȊŀŎƘłȊet 
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s őłǎǘƪƻǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǑƪƻŘŀΣ ƪǘŜǊƻǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭ Ȋŀ ƧŜŘŜƴ ƳŠǎƝŎ 
ǎǇłŎƘłΣ ŀōȅ ŘƻǎłƘƭ ǘŞǘƻ őłǎǘƪȅ ǇƻǘǌŜōƴŞ ƴŀ ŘǊƻƎǳΦ  

 
g) Ceny drog v regionu 

{ǇƻŘƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ ǳ ŘƻƳłŎƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ƧŜ ŎŎŀ рл-150,-κƎ Ǉǌƛ ǾŜƭƳƛ 
ŘƻōǊŞƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ŀ ȊƴłƳƻǎǘƛ ǎ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭŜƳΦ IƻǊƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ ǎŜ 
pohybuje okolo 200-250,-YőκƎΦ {ƪǳƴƪ ŀ ƘŀǑƛǑ ƻƪƻƭƻ нлл-350,-/g. 
Pervitin 800,-κƎ ǳ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞƘƻ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ŀ ȊƴłƳƻǎǘƛΣ ƻōǾȅƪƭł ŎŜƴŀ 
je okolo 1000-1200,-κƎΦ ½ŀ ǾłȌŜƴȇ ƎǊŀƳ όǘŜŘȅ ŘƻŘǊȌŜƴł ǾłƘŀ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŘǊƻƎȅύ ŀȌ мрллΣ-/g.   
¢ǊƛǇȅ ǎǇƻŘƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ мпл-170,-κƪǳǎΣ ƘƻǊƴƝ олл-350,-κƪǳǎΦ 9ȄǘłȊŜΥ 
200-450,-κƪǳǎΦ IŜǊƻƛƴ ƴŜƳł ȊŎŜƭŀ ǳǎǘłƭŜƴŞ ŎŜƴƻǾŞ ƘƭŀŘƛƴȅΣ ŘƭŜ ǵŘŀƧǻ 
ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǊŜƭŀŎŜ м000-1300,-/gram. 
 
 

2ÅÇÉÏÎÜÌÎþ ÔĻÍ /ÌÏÍÏÕÃȡ !ÎÁÌĻÚÁ ÊÅÄÎÏÔÌÉÖĻÃÈ ÏËÒÕÈĳ 

/ÂÌÁÓÔ ÕĿþÖÜÎþ ÄÒÏÇ    
±ŜƭƳƛ ǇƻŘǎǘŀǘƴȇƳ ǊȅǎŜƳ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƧŜ ǾȊłƧŜƳƴŞ ǇǊƻƭƴǳǘƝ 
ŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇŎƘ ŀ ƴŜŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇŎƘ ŘǊƻƎΦ bŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ƻōŀ ǘȅǘƻ ǎǾŠǘȅ ƻŘ 
ǎŜōŜ ƻŘŘŠƭƛǘ ƧƛȌ ƧŜƴ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ƴŀǇǊƻǎǘł ǾŠǘǑƛƴŀ ¦5 όŀȌ ƴŀ о ǾȇƧƛƳƪȅ 
v souboru za RT Olomouc), s ƴƛƳƛȌ ƧǎƳŜ ǇǌƛǑƭƛ Řƻ ƪƻƴǘŀƪǘǳΣ ǳȌƝǾŀƧƝ 
ŀƭƪƻƘƻƭ όŀ őŀǎǘƻ ǘŞȌ ǘŀōłƪƻǾŞ ŎƛƎŀǊŜǘȅύΦ tǌƛǘƻƳ ǾȊƻǊŜŎ ǳȌƝǾłƴƝ 
v ƳƴƻƘŀ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǇǌŜƪǊŀőǳƧŜ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ǎǘȅƭΦ bŜōȅƭƻ ōȅ ǘŜŘȅ ŀƴƛ Ǉƻ 
eticko-ǾȇȊƪǳƳƴŞ όǾȊƘƭedem k ǎƻǳőŀǎƴŞƳǳ ȊǇƻƭƛǘƛȊƻǾłƴƝ ǘŞƳŀǘǳύΣ ŀƴƛ 
ƳŜǘƻŘƻƭƻƎƛŎƪŞ όƻŘƭƛǑŜƴƝ ŜǘƛƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ŦŀƪǘƻǊǻύ Ǿ ǇƻǌłŘƪǳ ǘǳǘƻ 
ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘ Ƨŀƪƪƻƭƛ ȊŀǎǘƝǊŀǘ őƛ ȊƪǊŜǎƭƻǾŀǘΦ ± ƛƴǘŜƴŎƝŎƘ ǘƻƘƻǘƻ ȊƧƛǑǘŠƴƝ ƧŜ 
Ǉŀƪ ǘŀƪŞ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ όƻǇŠǘ 
s ǾȇƧƛƳƪƻǳ о ǇǌƝǇŀŘǻύ ¦5 Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ Ƨǎƻǳ ȊŀȊƴŀƳŜƴłƴȅ ǾŜƭƳƛ ǊŀƴŞ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ alkoholem a cigaretami.  
YƻƴǎǘŀǘƻǾŀƴŞ ȊƧƛǑǘŠƴƝ ōȅ ǎŀƳƻ ƻ ǎƻōŠ ƴŜǇǌŜŘǎǘŀǾƻǾŀƭƻ ǘŀƪ ȊłǎŀŘƴƝ 
ƻŘƭƛǑƴƻǎǘ ƻŘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǾǊǎǘŜǾƴƝƪǻ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ǿ ǑƛǊǑƝ 
ǇƻǇǳƭŀŎƛΣ ƻǾǑŜƳ ȊǌŜǘŜƭƴȇƳ ǊȅǎŜƳ ǳ ǾŠǘǑƛƴȅ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ōȅƭƻ 
ǎƻǳőŀǎƴŞ ōǊȊƪŞ ȊŀƘłƧŜƴƝ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞƘƻ ǇƛǘƝΣ ƪǘŜǊŞ ƧƛȌ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǾŠƪƻǾŞƳ 
ƻōŘƻōƝ ǘŀƪ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ƴŜƴƝΦ WŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǘƻ ǾȇǎǘƛȌƴŠ ǇƻǇƛǎǳƧŜ 
ǎŜ ǎǾƻƧƝ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΥ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммоύΦ αΧŎƻ ǎƛ ǇŀƳŀǘǳƧǳΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ 
ǎŜ ƻȌǊŀƭΣ ǘƻ Ƴƛ ƧŜǑǘŠ ƴŜōȅƭƻ мрΧΧǇƛƭ ƧǎŜƳ ǇƛǾƻΧΦƴƻ ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǘŀƳ 
ŎƘǾƝƭƛ ǎǘłƭΧƧł ƧǎŜƳ ŘƻŎŜƭŀ ŘƭƻǳƘƻ ǾȅŘǊȌŜƭ ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ Ǉƻōƭƛƭ 
ǇǊłǾŠΦΦǇŀƪ Ƴƛ ōȅƭƻ ōƭōŠΣ ƴŜǾƝƳ ƪƻƭƛƪ ƧǎŜƳ ǾȅǇƛƭΣ ǘŀƪ ǇŠǘΣ ǑŜǎǘ ǇƛǾΧŀ 
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Ǉŀƪ ƧǎƳŜ ƧŜƭƛ ǘŀȄƝƪŜƳ ŘƻƳǻΧΦόŘłƭŜ ƴŀǾŀȊǳƧŜ ƴŀ ŘƻǘŀȊΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǎ ǇƛǘƝƳ 
ōȅƭƻ ŘłƭύΧΦŎƘƭŀǎǘŀőƪȅΣ ǇǊƻǎǘŠ ŎƘƭŀǎǘŀőƪȅ ǎ ƴŠƧŀƪŜƧƳŀ ƪłƳƻǑŜƳŀΧ 
ƻōőŀǎ ƳŜƧŘŀƴΣ ȌŜ ƧƻΣ ǾƻōőŀǎΧƧł ƴŜǾƝƳΣ Ǿ parku nebo do hospody 
ƧǎƳŜ ǑƭƛΣ ƳŠ ǾǑǳŘŜ ƴŀƭƛƭƛΣ Ƨł ƧǎŜƳ ǾȅǇŀŘŀƭ ƛ ǎǘŀǊǑƝΧΦǇŀƪ ǊƻȊƭǳőłƪ ƴŀ 
ƪƻƴŎƛ ƻǎƳƛőƪȅΣ ǘŀƪȅ ŎƘƭŀǎǘŀőƪŀΧΦǾǑƛŎƘƴƛ ǎŜ ǵǇƭƴŠ ōǊǳǘłƭƴŠ 
ƻȌǊŀƭƛΧΦǇŀƪ ǘƻ ǇǌƛōŜƧǾŀƭƻΧάΦ ¦ ƳƴƻƘŀ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όȊŜƧƳŞƴŀ ǾŜ 
ǎƪǳǇƛƴŠ о-рύ ǎŀƘł ǾŠƪ ǇǊǾƴƝ ƻǇƛƭƻǎǘƛ ŘƻƪƻƴŎŜ Řƻ ƻōŘƻōƝ  ƻƪƻƭƻ мл ƭŜǘ 
(protokol 105): αΧƴƻ Ǿ ŘŜǾƝǘƛ ƭŜǘŜŎƘ ƴŀ ǘƻƳΧƴŀ ǎǾŀǘōŠ ǳ 
ōǊŀǘǊŀƴŎŜΧƧł ƧǎŜƳ ƳŠƭ ƘƴŜŘ ƻǘǊŀǾǳΧά V ǎƻǳōƻǊǳ ƧǎƳŜ ǎŜ ŘłƭŜ ǎŜǘƪŀƭƛ 
ǘŀƪŞ ǎ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ ŜȄǘǊŞƳƴƝƳƛ ǇǌƝǇŀŘȅ ǊȅŎƘƭȇŎƘ Ȋŀőłǘƪǻ ŘǊƻƎƻǾŞ 
ƪŀǊƛŞǊȅ ǇǊƻƭƴǳǘŞ ǎ ƭŜƎłƭƴƝƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млтύΥ αΧόǇǊǾƴƝ ƻǇƛǘƝΚύ 
ƧŞΧǾŜ ǘǌƛƴłŎǘƛΧǎ ƪłƳƻǑŜƳŀΣ ƴƻΧǊǳƳΣ őǳőƻΣ Ǉŀƪ ǇǊłǑƪȅΣ ǊƻƘłőŜΣ 
ŘƛłőŜΣ ƪƻŘƛŜƴȅ όƘƴŜŘ Ǉǌƛ ǇǊǾƴƝƳ ƻǇƛǘƝΚύΧNo..pak ve 14 jsem si 
ŘǾŀƪǊłǘ ǑƶǳǇƭŀ ǇŜǊƴƝƪΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ Ȋŀőŀƭŀ ǇƝŎƘŀǘΣ ƧǎŜƳ ƧŜƭŀ ǇŠǘ 
ƭŜǘΧƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴά  tǌŜǎǘƻȌŜ ǇƻŘƻōƴȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘǻ ƴŜƴŀŎƘłȊƝƳŜ ƳƴƻƘƻΣ 
ƧŜ ŘƻōǊŞ ǎƛ ƧƛŎƘ ǇƻǾǑƛƳƴƻǳǘ ȊŜƧƳŞƴŀ Ǿ ƪƻƴǘŜȄǘǳ ǎƻŎƛłƭƴƝŎƘ ǾȊǘŀƘǻ ŀ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ǉŀƪ ŦǳƴƎƻǾłƴƝ ǇǊƛƳłǊƴƝ ǊƻŘƛƴȅΦ     
±ŜƭƳƛ ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ƴŜƭŜƎłƭƴƝƳƛ 
ŘǊƻƎŀƳƛ ŀ ǘŜǇǊǾŜ ƴłǎƭŜŘƴȇƳ ȊŀƘłƧŜƴƝƳ ǘŀƪŞ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ 
ŀƭƪƻƘƻƭǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧŀƭƪƻƘƻƭΧǘŀƪ Ǿ ǘŠŎƘ муΦΦόΧύΧόǘŀƪȌŜ ƧŜǑǘŠ 
ǇƻȊŘŠƧƛ ƴŜȌ ǘŜŎƘƻΚύΦ.no.(od 16 let).ά   
±ŜƭƳƛ ƻōŘƻōƴł ǎƛǘǳŀŎŜ ƧŜ ǎ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ŀ ȊŀőłǘƪŜƳ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞƘƻ 
ƪƻǳǌŜƴƝ ƴƛƪƻǘƛƴƻǾȇŎƘ ŎƛƎŀǊŜǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млуύΥ αΧόŎƛƎŀǊŜǘȅΚύΦΦtak od 12, 
ǘŜřƪŀ ŀǎƛ плΧǘƻ Ȋŀőŀƭƻ ƳŜƴǘƻƭƪŀƳŀΣ ȊƴłǑ ǘƻΣ ǾŜ ǎƪƭŜǇŠ 
s ƘƻƭƪŀƳŀΧǘƻ ƧǎŜƳΧǘƻ ƧǎŜƳ ǘŀƪ ƳƻŎ ƴŜƪƻǳǌƛƭŀΣ ǘŜřƪŀ ŀȌ ǘŀƪ 
ƘƻŘƴŠΧŀƭŜ ƧƻΣ ǾȌŘȅŎƪȅ ƧǎŜƳ ƘƻŘƴŠ ƪƻǳǌƛƭŀΣ ŀƭŜ ǘŜřƪŀ ƧŜǑǘŠ 
ǾƝŎŜΧόΧύΧǘŜřƪŀ пл όŘŜƴƴŠύΧά 
WƛǎǘŠ Ȋŀ ǇƻȊŀǎǘŀǾŜƴƝ ǎǘƻƧƝΣ ȌŜ ǎ ǾȇƧƛƳƪƻǳ п ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ƨǎƻǳ ǾǑƛŎƘƴƛ 
v ǎƻǳōƻǊǳ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴȇƳƛ ƪǳǌłƪȅ ǎ ŘŜƴƴƝ ǇǊǻƳŠǊƴƻǳ ŘłǾƪƻǳ 
ǇǌŜǾȅǑǳƧƝŎƝ мл ŎƛƎŀǊŜǘ όǾŠǘǑƝ őłǎǘ ǾƝŎŜ ƴŜȌ нл ŎƛƎŀǊŜǘκŘŜƴύΦ    
 
¦ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ м-о ǎŜ ǎŎŞƴłǌ ǇǊǾƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ 
s ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ ƭłǘƪŀƳƛ ǾŜƭƳƛ ōƭƝȌƝ ǎŎŞƴłǌƛΣ ƪǘŜǊȇ ȊƴłƳŜ Ȋ ǾȇȊƪǳƳǻ 
ƳŜȊƛ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭǎƪƻǳ ƳƭłŘŜȌƝ - ǎ ƻŘǎǘǳǇŜƳ ǌłŘƻǾŠ ƳŠǎƝŎǻΣ őŀǎǘŠƧƛ 
ǾǑŀƪ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƭŜǘ Ǉƻ ǇǊǾƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ŀ ȊŀƘłƧŜƴƝ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞƘƻΣ 
v ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǎǇƝǑŜ ŜȄŎŜǎƝǾƴƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳΣ ǇǌƝǇŀŘƴŠ 
ǘŀƪŞ ŎƛƎŀǊŜǘΣ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƧƛƴȇƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛΦ aŜȊƛ ƴƛƳƛ 
v ǇƻǌŀŘƝ ŘƻƳƛƴǳƧŜ ƳŀǊƛƘǳŀƴŀΦ ½ŀƧƝƳŀǾŞ ƧŜ ȊƧƛǑǘŠƴƝΣ ȌŜ ƳŜȊƛ 
participanty v w¢ hƭƻƳƻǳŎ ōȅƭƻ ƻōǾȅƪƭŜƧǑƝ ǳőƛƴƛǘ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ 
s marihuanou ve stavu opilosti (protokol 113): αΧƻƴƻ ǘƻ ǘŜƴƪǊłǘ 
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ƴŜōȅƭƻ ƳƻŎ ŘƻǎǘǳǇƴȇΣ Ƨƻ ǾŠŘŠƭ ƧǎŜƳ ƻ ǇŀǊǘƛőŎŜ ƭƛŘƝ ƪǘŜǌƝ őŀǎǘƻ ƘǳƭƛƭƛΣ 
ŀƭŜ ƴŠƧŀƪ ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠ ǎ ƴƛƳŀ ƴŜƪŀƭƛƭΧΦ ! Ǉŀƪ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ ǎ ōǊłŎƘƻǳ 
ƴŠƪŘŜ ŀ ōȅƭƛ ƧǎƳŜ ƻǇƛƭƝ ŀ Ǒƭƛ ƧǎƳŜ Řƻ ǘŀƪƻǾȇƘƻ ǇƻŘƴƛƪǳ όΧύ ŀ ǘŀƳ 
ƪƻǳǌƛƭƛ ƴŠƧŀŎƝ ƭƛŘƛ Ȋ ǾƻŘƴƝ ŘȇƳƪȅΧŀ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ǎƛ ƪ ƴƛƳ ǎŜŘƭƛ ΧŘŀƭƛ ǎƛ ŘǾŀ 
ǇƻǘŀƘȅ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ōȅƭ ƧǎŜƳ ǵǇƭƴŠ ΧǳŘŠƭŀƭƻ ǎŜ Ƴƛ ƴŜƧŘǌƝǾ ōƭōŠΣ ǇǊƻǘƻȌŜ 
ƧǎŜƳ ōȅƭ ƻǇƛƭŜƧΣ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻōƭƛƭΧάΦ       
tǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƴŜŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛ ōȇǾŀƧƝ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ŘǊƻƎȅ 
Ǉƻǎƪȅǘƴǳǘȅ ȊŘŀǊƳŀΣ ǾǻōŜŎ ƴŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ ƧŜ ǾȊƻǊŜŎΣ ƪŘȅ ƪŀƳŀǊłŘ őƛ 
ȊƴłƳȇ ƴŠŎƻ Ƴł ŀ ƴŀōƝŘƴŜΣ ƴŜōƻ ƻŘƴŠƪǳŘ ǇǌƛǾŜȊŜΦ bƛŎ ƴŜƻōǾȅƪƭŞƘƻ 
ƴŜƧǎƻǳ ŀƴƛ ƴłƘƻŘƴŞ αƴŀŎƘƻƳȇǘƴǳǘƝ ǎŜά ƪŜ ǎƪǳǇƛƴŎŜ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ αƴŠŎƻά 
ƳŀƧƝ ŀ ǾŜȊƳƻǳ ƴƻǾŞƘƻ ȊłƧŜƳŎŜ ƳŜȊƛ ǎŜōŜΦ bŜƴƝ ǘŜŘȅ ƴƛŎ 
ƴŜƻōǾȅƪƭŞƘƻΣ ȌŜ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƧŜ ǳőƛƴŠƴa i s ǵǇƭƴŠ ƴŜȊƴłƳȇƳƛ 
ƭƛŘƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ŘǊƻƎǳ ǇƻǎƪȅǘƴƻǳΦ ± ǘŞǘƻ ƻōƭŀǎǘƛ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ŘǊƻōƴȇ ǊƻȊŘƝƭ 
ƳŜȊƛ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ¦5Σ ƴŜōƻǙ ǇǊƻ ǎƪǳǇƛƴȅ о-5 je velmi 
ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛŎƪŞΣ ȌŜ ƛ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ όŀƭƪƻƘƻƭΣ ƳŀǊƛƘǳŀƴŀ ŀǇƻŘΦύ ǳ 
ƴƛŎƘ ōȇǾŀƧƝ ǾŜƭƳƛ ŘǊŀƳŀǘƛŎƪŞ ŀ αƴŀŘƻǊŀȊά όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧƪŘȅȌ 
ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻǇǊǾŞ ȊƘǳƭƛƭΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ȊƘǳƭƛƭ Řƻ ǘŀƪƻǾȇƘƻ ǎǘŀǾǳΣ Ƨŀƪ ǎŜŘƝǑ ŀ 
ƴŜǾƝǑ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ƘŀƭǳǑƪȅ ŀ ƧŜƭ ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠ ǘǳƴŜƭ ŀ ŦǳǊǘ ƧǎŜƳ ǎƛ ǌƝƪŀƭΥ αǘŀƪ 
ƪǳǊǾŀ ǘƻ Ƨǎƻǳ ǘȅ ŘǊƻƎȅΣ ǘƻ ƧŜ ǾƻƴƻΚΧǘŀƪ ǘƻ ƧŜ ǘŜŘȅ ǎǳǇŜǊΣ ƴŀ ǘƻƳ ƴŠŎƻ 
ƧŜΣ ȌŜΚ..όȊŀőŀƭ ǎŜ ƻǇŠǘ ǎƳłǘ ς ǇƻȊƴΦǘŀȊŀǘŜƭŜύΦΦά ½ charakteru mnoha 
interview s participanty z ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴł ƻŘƭƛǑƴł 
ǎǘǊǳƪǘǳǊƻǾŀƴƻǎǘ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝŎƝ ǊǻȊƴȇƳ ǘȅǇǻƳ ŀ ƛƴǘŜƴȊƛǘŠ ƻǎƻōƴƻǎǘƴƝŎƘ 
ǇƻǑƪƻȊŜƴƝΦ h ƪǳǊƛƽȊƴƝ ǎƛǘǳŀŎŜ ǎ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΣ ƪǘŜǊƻǳ ǳőƛƴƝ ȊŘŀǊƳŀ 
όŘǊƻƎŀ ƧŜ ŘŀǊƻǾłƴŀύ ǳ ƧƛƴȇŎƘ ǘȅǇǻ ŘǊƻƎ ƴŜȌƭƛ ƧŜ ƳŀǊƛƘǳŀƴŀ őƛ 
ƘŀƭǳŎƛƴƻƎŜƴƴƝ ƭłǘƪȅΣ ƴŜōȅƭŀ ƳŜȊƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ ƴƻǳȊŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мнлύΥ 
αΧƧǎŜƳ ǘŀƳ ƳŠƭŀ ǎǇƻƭǳǎǘǳŘŜƴǘŀ ǾŜŘƭŜ ƴŀ ǇƻƪƻƧƛΣ ƪǘŜǊŞƘƻ ƧǎŜƳ 
sledovala tak v ǇǊǻōŠƘǳ Ǉǻƭ ǊƻƪǳΣ ƧŀƪȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǘƻ ōŜǊŜΣ Ƨŀƪ ǳ 
tohƻ ǾȅǇŀŘłΧƻƴ ǎŜ ƳŠ Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ Ǉǘŀƭ ǇŠǘƪǊłǘ ŘŜƴƴŠΣ ƧŜǎǘƭƛ ǎƛ ŘłƳ 
ǘŀƪȅΦ ! ǾȌŘȅŎƪȅ ƧǎŜƳ Ƴǳ ǌƝƪŀƭŀΣ ȌŜ ǎƛ ƴŜŘłƳ ŀ Ǉŀƪ ƳŠ ǘƻ ƧŜŘƴƻǳ 
ƴŀǇŀŘƭƻΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ōƭōƻǳ ƴłƭŀŘǳΧόΧύΧǘŜƴ ŘŜƴ ōȅƭ ǘŀƪƻǾȇ 
ǇǌŜƪǾŀǇŜƴȇΣ ǘŀƪ Ƴƛ ǘƻ ǘŀƳ ƴŀŎƘȅǎǘŀƭΣ ƧǎŜƳ ǎƛ ǑƶǳǇƭŀ ŀ ǌƝƪŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛ 
αƴƻ ǘƻ ȊŀǎŜ ōǳŘŜάΧƳŠ ǾǻōŜŎ ƴŜƴŀǇŀŘƭƻΣ ȌŜ ōȅŎƘ ƴŠŎƻ ƳƻƘƭŀ ŎƝǘƛǘ 
v ǘƻƳ ǊƻȊǇƻƭƻȌŜƴƝΣ ƴƻ ƻǾǑŜƳ Ǉƻ Ǉǻƭ ƘƻŘƛƴŠΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭŀ ǘƻ Ǉƛƪƻ 
ƧǎŜƳ ǎƛ ǌƝƪŀƭŀ αōŀŎƘŀ ƴŀ ǘƻΣ ōŀŎƘŀ ƴŀ ǘƻά όǎƳŠƧŜ ǎŜ ς 
ǇƻȊƴΦǘŀȊŀǘŜƭŜύΧά   WŜ ǘŀƪ ǾŜƭƳƛ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƳƻƳŜƴǘ ȊǾȇǑŜƴŞ 
dostupnosti a mƻȌƴƻǎǘƛ ȊƝǎƪŀǘ ŘǊƻƎǳ ƳǻȌŜ ǎŜƘǊłǘ Ǿ ƻƪŀƳȌƛƪǳ 
ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ǾŜƭƳƛ ƪƭƝőƻǾƻǳ Ǌƻƭƛ ƛ ǳ ƻǎƻōΣ ƪǘŜǊŞ ōȅ Ȋŀ ƧƛƴȇŎƘ ƻƪƻƭƴƻǎǘƝ 
ǇƻŘƻōƴƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƴŜǳőƛƴƛƭȅ ŀ ǾȅƘƴǳƭȅ ǎŜ ƧƝ ς na 
ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ȊǾȇǑŜƴł ƴŀōƝŘƪŀ ƴŜƴƝ ƧŜŘƛƴȇƳ ƪƭƝőƻǾȇƳ 
faktorem a ȌŜ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƻǎǘ ŀ ǾŠŘƻƳŞΣ őƛ ƴŜǾŠŘƻƳŞ αǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝά 
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őƭƻǾŠƪŀ ǾȊƝǘ ǎƛ ŘǊƻƎǳ Ƴł ƳƴƻƘŜƳ ƘƭǳōǑƝ ƪƻƴǎŜƪǾŜƴŎŜ ŀ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ 
ŎŜƭƻǳ ƛƴƛŎƛŀőƴƝ ǎƛǘǳŀŎƛ ǊŜŘǳƪƻǾŀǘ ƴŀ ƻǘłȊƪǳ ƴŀōƝŘƪȅ - ǇƻǇǘłǾƪȅΦ     
 
¨őƛƴŜƪ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ Ǉǌƛ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ƧŜ ƳƻƳŜƴǘŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ǳƪŀȊǳƧŜ 
ǇǊłǾŠ ǇǌŜŘŜǑƭŞ ƪƻƴǎǘŀǘƻǾłƴƝ Ǿ ƪƻƴƪǊŞǘƴŠƧǑƝƳ ǎǾŠǘƭŜΦ tǊƻ ƳƴƻƘƻ ƭƛŘƝ 
ƴŜƴƝ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǳ ƴƛőƝƳ ȊǾƭłǑǘƴƝ ς ǇǊƻǎǘŠ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ 
ƴŀ ǎƻōŠ ƴŜǾƴƝƳŀƧƝ ǇǌƝȊƴŀƪȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ αƻōƧŜǾƛǘ ƳŀƧƝά όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммпύ αΧ 
Ƨŀƪƻ Ƨł ƻǎƻōƴŠ ƴŜȊƴłƳ ƳƻŎ ǘȅ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ȊƘǳƭƛƭƛ ƘƴŜŘƪa na 
ǇƻǇǊǾŞΧάΦ tǌŜǎǘƻ ǎŜ őłǎǘ Ȋ ƴƛŎƘ ǊƻȊƘƻŘƴŜΣ ȌŜ ǘŠŎƘǘƻ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇŎƘ 
ǇǌƝȊƴŀƪǻ ŎƘŎŜ ŘƻǎłƘƴƻǳǘ ŀ ǾȅǾƛƴŜ ŘŀƭǑƝ ǵǎƛƭƝΣ ŀōȅ ǎŜ ƧƛƳ ǘƻ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ς 
ȊŘŜ ƧƛȌ ƧŜ ƴŀǇǊƻǎǘƻ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ ƳƻǘƛǾŀŎŜ ƧŜ ƳƴƻƘŜƳ ǎƛƭƴŠƧǑƝΣ 
ƴŜȌ ǇƻǳȊŜ ƪƻƭƝǎłƴƝ ƳŜȊƛ ƴłƘƻŘƴƻǳ ǎƛǘǳŀŎƝ ǎƪǾŠƭŞ ƴŀōƝŘƪȅ ς ƧŜŘƴł ǎŜ 
ƧƛȌ ƻ ƴŀǇǊƻǎǘƻ ƧŀǎƴŞ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ǎ ŀƪǘƛǾƛǘƻǳ ǎƳŠǌǳƧƝŎƝ ƪ ŘƻǎŀȌŜƴƝ ŎƝƭŜΦ    
bƛőƝƳ ǾȇƧƛƳŜőƴŞ ƴŜƴƝ ŀƴƛ αȊŀǑƪƻƭŜƴƝά Řƻ ŘǊƻƎ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘŞ ƻŘ 
ƴŠƪǘŜǊŞƘƻ Ȋ ǊƻŘƛőǻ őƛ ǎƻǳǊƻȊŜƴŎǻΦ tƻŘƻōƴȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘǻ ǎǘłƭŜ ǇǌƛōȇǾł ŀ 
ǘŀƪŞ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǎ podobnou 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧόƪŘȅǎ ǇƻǇǊǾŞ ōǊŀƭ ǘŜŎƘƻΚύΦΦǾ мсΣ ǘƻ ƳŠ 
ǾǑŜŎƘƴƻ ƴŀǳőƛƭ ōǊłŎƘŀΣ ǇǊłǾŠΧά    
¦ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ȊŜ ǎƪǳǇƛƴȅ н-о ōȅƭƻ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛŎƪŞ ǳǊőƛǘŞ ƴŜƴłǎƛƭƴŞ 
ȊŀŎƘłȊŜƴƝ ǎ ŘǊƻƎŀƳƛΦ WŜƧƛŎƘ ǾƴƝƳłƴƝ ŘǊƻƎ ƻŘǇƻǾƝŘŀƭƻ ǇǌŜŘǎǘŀǾłƳ ƻ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳ ǾȊƻǊŎƛ ǳȌƝǾłƴƝΥ 5ǊƻƎŀ ƧŜ ǘƻ ƴŠŎƻΣ Ŏƻ Ƴƛ ƳǻȌŜ ȊǇǌƝƧŜƳƴƛǘ 
ȌƛǾƻǘΣ ōǳŘŜ Ƴƛ ƭŞǇŜΣ ǳȌƛƧƛ ǎƛ ǾƝŎŜ ǎ ǇǌłǘŜƭƛ ŀǘŘΦ bŜƻōƧŜǾǳƧŜ ǎŜ ȊŘŜ ǎƛƭƴł 
ǇƻǘǌŜōŀ ƴŠŎƻ ǳȌƝǘΣ ƴŠŎƻ ǇǌŜƘƭǳǑƛǘΣ ƴŠŎƻ ǌŜǑƛǘ ƴŜōƻ ƧŜƴ ǇǊƻǎǘȇ ǇƻŎƛǘΣ 
ȌŜ ƧŜ ǘƻ ƧŜŘƛƴȇ ȊǇǻǎƻōΣ Ƨŀƪ ǎŜ Řł ǊƻȊǳƳƴŠ ŦǳƴƎƻǾŀǘΣ ǘŜŘȅ ōȇǘ ǇƻŘ 
ǾƭƛǾŜƳ ƴŠƧŀƪŞ ŘǊƻƎȅΦ bŜƧǾƝŎŜ ǎŜ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ н-о όмн ǇŀǊǘƛŎƛŀǇƴǘǻύ 
ƧŜŘƴŀƭƻ ƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ όтύΣ ƻǎǘŀǘƴƝ όрύ ǘǾƻǌƛƭƛ ǎǇƝǑŜ 
ƴŜƘƻƳƻƎŜƴƴƝ ǎŜǎƪǳǇŜƴƝ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǘƻǊǻ ŀ ƴłƘƻŘƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ƴŜǾȅƘƭŜŘłǾŀƧƝŎƝŎƘ ŘǊƻƎǳ ȊłƳŠǊƴŠΦ ½ŀ ǇƻǾǑƛƳƴǳǘƝ ǘŀƪ ǎǘƻƧƝ ǎǇƝǑŜ ǇǊǾƴŠ 
ƧƳŜƴƻǾŀƴł ǎƪǳǇƛƴƪŀ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪƻƴƻǇƝ ǎŜ vzorcem 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝΦ !őƪƻƭƛ ǎŜ Ǿ ƳƴƻƘŀ ŀǎǇŜƪǘŜŎƘ ƧŜƧƛŎƘ ǳȌƝǾłƴƝ ƛ 
ȊǇǻǎƻōǳ ȌƛǾƻǘŀ ƻŘƭƛǑǳƧƝΣ ƧŜŘƴƻ ƳŀƧƝ ǎǇƻƭŜőƴŞΣ ƪŘȅȌ ƳŀƧƝ ƪǾŀƭƛǘƴƝ 
ŘǊƻƎǳΣ ƳŀƧƝ ŎƘǳǙ ŀ ƳŀƧƝ ƪŘŜΣ Ǉŀƪ ƪƻǳǌƝ őƛ Ƨƛƴŀƪ ǇƻȌƝǾŀƧƝ ǇǊƻŘǳƪǘȅ 
ƪƻƴƻǇƝΦ YŘȅȌ ƴŜΣ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜƪƻǳǌƝ ŀ ƴŜƳŀƧƝ ǇƻǘǌŜōǳ αƭłƳŀǘ ǘƻ ǇǌŜǎ 
ƪƻƭŜƴƻά ς ǘŜŘȅ ƴŀǇǌΦ ƪŘȅȌ ƧƛƳ ŘǊƻƎŀ ŘƻƧŘŜΣ ǘŀƪ ǘǌŜōŀ ƛ ƳŠǎƝŎ ƴŜōƻ 
ŘŞƭŜ ƴŜƪƻǳǌƝ ŀ Ǿ ƧŜƧƛŎƘ ȌƛǾƻǘŠ ǎŜ ǘŀǘƻ ȊƳŠƴŀ ȊǌŜƧƳŠ ƴƛƧŀƪ ǾȇǊŀȊƴŠ 
ƴŜǇǊƻƳƝǘłΦ YŘȅȌ ƳŀƧƝ ƳƻȌƴƻǎǘΣ ǘŀƪ ǎƛ Ƨƛ ǎŜȌŜƴƻǳ όǘǌŜōŀ ƛ ƪƻǳǇƝύΣ ƪŘȅȌ 
ƴŜΣ ǘŀƪ ǎŜ Ǉƻ ƴƝ ŘłƭŜ ƴŜǇƝŘƝΦ      
¦ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ƳŜȊƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ 
ǑƭŜŎƘǘƛǘŜƭǎƪŞ ǇƻƪǳǎȅΦ WŜŘŜƴ Ȋ ƴƛŎƘ ƴŀǇǌΦ ƻŘƭƛǑǳƧŜ ǵǊƻŘǳ ǇƻŘƭŜ ǊǻȊƴŞƘƻ 
ȊŘǊƻƧŜ ǎŜƳƝƴŜƪ ƛ ƳƝǎǘΣ ƪŘŜ ǇŠǎǘǳƧŜ ŀ Ǉŀƪ ǘŀΣ ƪǘŜǊł Ƴǳ ŎƘǳǘƴł ƴŜƧǾƝŎŜΣ 
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ǘŀƪ ƻŘ ǘŞ ǘŀ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ǎŜƳƝƴƪŀ ǇƻǳȌƛƧŜ ŘŀƭǑƝ ǊƻƪΣ Ǉǌƛ ǇƻǇƛǎƻǾłƴƝ ǘŞǘƻ 
ǘŜŎƘƴƛƪȅ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴȇ ǾƭƛǾ ǘŀƪŞ ƛƴǘƻȄƛƪŀŎŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммнύΥ αΧǘƻ ƧŜ 
ƳȅǎƭƝƳ ƴŜƧƛƴǘŜƭƛƎŜƴǘƴŠƧǑƝ ȊǇǻǎƻō ǎŜƭŜƪŎŜ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΣ ǘŀƪ Ƨŀƪ 
ƪŘȅȌ ǑƭŜŎƘǘƝǑ ŘǾŀ ǇƛǘōǳƭǘŜǊƛŞǊȅ ŀ ǇǊƻǎǘŠΣ ƪŘȅȌ ǘȅ ŘƛǎǇƻȊƛŎŜ ŦǳǊǘ  
ǘƻΦΦǇǊƻǘƻȌŜ ǎŀƳŎŜ ƴŜǾƝǑΣ ƪŘƻ ǘƛ ƻƳǊŘŀƭΧǘŜŘȅ ƪǘŜǊŜƧ ǎŀƳŜŎ 
ǎŀƳƛŎǳΧŀƭŜ Ƨŀƪƻ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΣ ŦǳǊǘ ƳŠ ǘƻ ŎƘǳǘƴłΧΦόƴŀ ƻǘłȊƪǳΣ ƪƻƭƛƪ 
ǇŠǎǘǳƧŜΣ ŘƻŘłǾłύΧǘŀƪ Ǿ ǊƻŎŜ мффт ƳƻƧƛŎƘ ǎŜŘƳ ǎŀƳƻǾȊƪƭƝőŜƴȇŎƘ 
rostlin a po ob roce (1999) to ƳŠƭƻ kvantitu, asi 10-мр ƪƛƭƻ ǎǳǑƛƴȅΧƴƻΣ 
ǳȌ Ȋ ǘƻƘƻ ƴŜƳłƳ ǎƪƻǊƻ ƴƛŎΧǇƻŘŀǌƛƭƻ ǎŜ ƳŠ ƪŀȌŘŜƧ Ǌƻƪ 
ǾȅǇŠǎǘƻǾŀǘΧƴłǎƭŜŘƴȇ Ǌƻƪȅ ƧǎŜƳ ǎƛ ǾȌŘȅ ǾȅǇŠǎǘƻǾŀƭ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǇǊƻ 
ƻǎƻōƴƝ ǇƻǘǌŜōǳΦΦάΦ hōŘƻōƴƻǳ ǎŜƭŜƪŎƛ ǾǑŀƪ ǇǊƻǾłŘŠƧƝ ƛ ƻǎǘŀǘƴƝ 
ǇŠǎǘƛǘŜƭŞ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мнлύΥ αΧƭƛŘƛΣ Ŏƻ ǇǌƛǾŜȊƻu z IƻƭŀƴŘǎƪŀ ŀ ƴŠŎƻ 
ƪƻǳǇƛƭƛ ŀ ǾŠƴǳƧƻǳ ǘƛ ǘǌƛ ǎŜƳƝƴƪŀΧƴŠƧŀƪƻǳ ǘǊłǾǳΣ ƪǘŜǊł ǘƛ ƴŠƧŀƪ ȊǾƭłǑǙ 
ŎƘǳǘƴłΣ ǾƛŘƝǑΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ƳŀǎƻΣ ǘŀƪ ǎƛ ǘƻ ǎŎƘƻǾłǑΧƴŀ ŦƛƭƳƻǾƪǳ ǾȌŘȅŎƪȅ 
ǇŠƪƴŠ ŎŜŘǳƭƪŀΣ Ŏƻ ǘƻ ƧŜΧǇŀƪ ǘƛ ƧƛŎƘ ǘŀƳ мр ǎǘƻƧƝ ŀ ǌƝƪłǑ ǎƛ αƪŀƳ ǘƻ 
ȊŀǎłȊƝƳ ǘȅ ƪȅǘƪȅΚΧά             
WŜ ǾǑŀƪ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǎŜ ȊǾȅǑǳƧŜ ǇƻőŜǘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ ƳƝǎǘƻ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ŎƘƻŘƝ 
ǘŠǎƴŠ ǇǌŜŘ ƪƻƴŎŜƳ ǎŜȊƽƴȅ ŀ ƪǊŀŘƻǳ Ǌƻǎǘƭƛƴȅ ǇŠǎǘƛǘŜƭǻƳΦ ±ŠǘǑƛƴŀ 
ǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ǇǌƛŎƘłȊƝ ƻ ǵǊƻŘǳ ǇǊłǾŠ ǘƝƳǘƻ ȊǇǻǎƻōŜƳΦ ½ǾȇǑŜƴŞ ǊƛȊƛƪƻΣ ȌŜ 
ǇŠǎǘƛǘŜƭŞ ǇǌƛƧŘƻǳ ƻ ǎǾƻǳ ǵǊƻŘǳΣ ƧŜ ƴǳǘƝ ǾȅƘƭŜŘłǾŀǘ ǎǘłƭŜ ƴƻǾłΣ ǎƪǊȅǘł ŀ 
ƘǻǌŜ ǇǌƝǎǘǳǇƴł ƳƝǎǘŀ ŀ ƳƝǘ ǾƝŎŜ ƳŜƴǑƝŎƘ ǇƻƭƝőŜƪΣ ƴŜȌƭƛ ƧŜŘƴƻ ǾŜƭƪŞΦ 
hōƧŜǾƛƭȅ ǎŜ ƛ ƪǳǊƛƽȊƴƝ ǎƛǘǳŀŎŜ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ǇŠǎǘƻǾłƴƝƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммпύΥ 
αΧόƴŀ ƻǘłȊƪǳ ƪƻƭƛƪ ǾȅǇŠǎǘƻǾŀƭ ǇǌŜŘ р ǊƻƪȅύΧǘŀƪƻǾȇŎƘ нл-30 rostlin, 
ale to se mi o to starala maminŀΣ ȌŜΧόΧύΦΦΦǘŜřƪŀΣ ǘŀƪ ŘǾŀ Ǌƻƪȅ ƧǎŜƳ 
ƴŜǎƪƭƛŘƛƭ ƴƛŎΦΦ όΧύΦΦǳƪǊŀŘƭƛΣ ƴŜōƻ Ƴƛ ǘƻ ǎƪƭƛŘƛƭƛ ȊŜƳŠŘŠƭŎƛΧ(a 
letos?)..ΦȊƘǊǳōŀ ǇŠǘ Ǌƻǎǘƭƛƴ ŀǎƛΦΦά  ½ǌŜƧƳŠ ƴŜƧǾŠǘǑƝƳ ǇǊƻŘǳŎŜƴǘŜƳ 
v ǎƻǳōƻǊǳ ōȅƭŀ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇƴǘƪŀΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ǎǾȇƳ ǇŀǊǘƴŜǊŜƳ Ǿ jednom 
ƻōŘƻōƝ ǇƻŘƝƭŜƭŀ ƴŀ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƪƻƴƻǇƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млуύΥ αΧƪƻƭƛƪ 
ǊƻǎǘƭƛƴΚΧƳȅ ƧǎƳŜ ƳŠƭƛ ȊŀǎŀȊŜƴȇŎƘ тллΧŀƭŜ Ȋ ǘƻƘƻΣ ȌŜΣ ƻƴƛ ƴłƳ ƻōǊŀƭƛ 
ǾǊŎƘȅ ŀ ȊōȅǘŜƪ ȊǻǎǘŀƭΧǘƻ ƴłƳ ǾȌŘȅŎƪȅ ǾȅŘǊȌŜƭƻ ŘƭƻǳƘƻΧά   
 
aŜȊƛ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭƛ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ōȅƭƛ ǇƻǳȊŜ ŘǾŀΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ƻōőŀǎ 
ǇǊƻŘłǾŀƧƝ όƧŜŘŜƴ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠύΦ ±ǑƛŎƘƴƛ ƻǎǘŀǘƴƝ ǘƻ ǇƻǾŀȌǳƧƝ αȊŀ ōƭōƻǎǘά ŀ 
ǎŀƳƛ ōȅ ǎƛ ǘŀƪŞ ƴŜǑƭƛ ƪƻǳǇƛǘ όǇƻǳȊŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ǎŜ ƧƛƳ ǘƻ н-оƪǊłǘ 
Ȋŀ ȌƛǾƻǘ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ ƳŠƭƛ ǘŀƪƻǾȇ ƴŜŘƻǎǘŀǘŜƪ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ŎƘǳǙΣ ȌŜ ǎƛ ƴŀ 
őŜǊƴȇ ǘǊƘ Ǒƭƛ ƪƻǳǇƛǘύΦ  
 
¦ȌƝǾłƴƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ п-р ǎƪǳǇƛƴȅ ƧŜ ŘƻǇƭƶƪƻǾȇƳ őƛ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳΣ ƴŜǾƴƝƳŀƧƝ ŀƴƛΣ ȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ƴŠƧŀƪƻǳ ŘǊƻƎǳΣ ƧŜ ǘƻ ǎǇƝǑŜ 
ǊŜƭŀȄŀőƴƝ ŘǊƻƎŀ ŀ ƛƴǘŜƴȊƛǘŀ ƧŜƧƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ƧŜ őŀǎǘƻ ȊłǾƛǎƭł ǎǇƝǑŜ ƴŀ 
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ƳƻȌƴƻǎǘƛ όǊŜǎǇΦ ƴŜƳƻȌƴƻǎǘƛύ ǎƛ ƻǇŀǘǌƛǘ αǎǾƻƧƛά ŘǊƻƎǳ όǇǊƻtokol 105): 
αΧƎŀƴƧŀΧǇƻƪǳŘ ƧŜΣ ǘŀƪ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ŘŜƴƴŠΣ ȌŜΧǘƻ ƧŜ ƭŞƪΣ ȌŜ όȊŀőŀƭ ǎŜ 
ǎƳłǘ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧά  aŀǊƛƘǳŀƴŀ ǘŀƪ Ƴł ǳ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴ 
ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ȊǾƭłǑǘƴƝ ǇƻǎǘŀǾŜƴƝ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ƘƭŀǾƴƝ ŘǊƻȊŜΣ ƴŠƪŘȅ ŦǳƴƎǳƧŜ 
Ƨŀƪƻ ƴłƘǊŀȌƪŀΣ ƧƛƴŘȅ Ƨŀƪƻ ȊǇǻǎƻō ƻŘǊŜŀƎƻǾłƴƝ ŀǇƻŘΦ  
 
р Ȋ мл ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ н ŀ о ƳŀƧƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ 
ƪǊłǘƪƻǳ ǇŜǊƛƻŘƻǳ ǳȌƝǾłƴƝ ƴŠƪǘŜǊŞ Ȋ ǾŜƭƳƛ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ŘǊƻƎ όǇŜǊǾƛǘƛƴΣ 
ƘŜǊƻƛƴ ŀǇƻŘΦύΦ ½ǌŜǘŜƭƴŠƧǑƝ ƧŜ ǘƻ ǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ǿ kategorii 3., kde je 
z ŎƘŀǊŀƪǘŜǊǳ ƻŘǇƻǾŠŘƝ ǾȇǊŀȊƴŠƧƛ őƛǘŜƭƴŞΣ ȌŜ н Ȋ ǘŠŎƘǘƻ р ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ƨǎƻǳ 
ŀƪŎŜƴǘƻǾŀƴŞ ƻǎƻōƴƻǎǘƛΣ ǳ ƴƛŎƘȌ ǎŜ ȊŘł ōȇǘ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘƻǾłƴƝ ǎ drogou 
spojeno s ŎŜƭƪƻǾƻǳ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ǘŜƴŘŜƴŎƝ ǾȅƘƭŜŘłǾŀǘ ŀ ǾȅǎǘŀǾƻǾŀǘ ǎŜ 
ǊǻȊƴȇƳ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ǎƛǘǳŀŎƝƳ ŀ ǎǘłƭŜ ŦƭǳƪǘǳƻǾŀǘ ŀ ȊƪƻǳǑŜǘ ŘŀƭǑƝ ŀ ŘŀƭǑƝ 
ŘǊƻƎȅ ŀ őƛƴƴƻǎǘƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммпύΥ αΧόǇƻ ƻǘłȊŎŜΣ Ƨŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ 
s houbama)ΧǇƻ ǳǊőƛǘŞ ŘƻōŠ ƧǎŜƳ ǎ ƴŠƳŀ Ȋŀőŀƭ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘƻǾŀǘΣ ȌŜ 
ƧǎŜƳ ƧŜŘŜƴ ǾŜőŜǊ Řŀƭ ƧŜŘƴǳ Ƙƻǳōǳ ŀ ǇǌŜƳȇǑƭŜƭ ƧǎŜƳΣ Ŏƻ ǘƻ ŘŠƭłΧǇǌŜǎ 
ǇŠǘΣ ŘŜǎŜǘΣ ǇŀǘƴłŎǘΣ ǘǌƛŎŜǘ ŀȌ Ǉƻ мол ƴŜōƻ ǘŀƪ ƴŠƧŀƪΧόΧύΧŎŜƭƪŜƳ 
ǾŜƭƪŜƧŎƘΣ ŀƭŜ ƴŜƧǾŠǘǑƝ Ƴƛ ǎŜȌǊŀƭ ǇŜǎΧόȊŀőŀƭ ǎŜ ŘƭƻǳȊŜ ǎƳłǘ ς pozn. 
ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧόΧύΧƘŜǊƻƛƴ ƪƻǳǌƝƳΣ ŀƧƛ ǑƶǳǇǳ ŀ ƪƻƪŀƛƴ ǑƶǳǇǳΧόΧύΧŀƭŜ 
ƴŜŎƘŎƛ ƴŀ ǘƻƳ ǳƧŜǘΣ ǘŀƪ ǎƛ ƴŀ ǘƻ ŘłǾłƳ ƻōǊƻǾǎƪȇƘƻ ōŀŎƘŀΣ 
ȌŜΧόΧύΧƳǳŎƘƻƳǻǊƪȅ ƧǎŜƳ ƧŜǑǘŠ ƴŜȊƪƻǳǑŜƭΣ ŀƭŜ ŎƘȅǎǘłƳ ǎŜ ƴŀ 
ǘƻΧόΧύΧŀ ǊŀƧǎƪŜƧ ǇƭȅƴΧ άΦ  
 
Vzhledem k ǳǾŜŘŜƴȇƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ŀ ƳƴƻƘƻőŜǘƴȇƳ ƻǇŀƪƻǾłƴƝƳ 
ƛƴǘƻȄƛƪŀŎƝ ƘŀƭǳŎƛƴƻƎŜƴȅ ƛ ƪƻƴƻǇƝƳ ƧǎƳŜ ǎŜ ȊŀƧƝƳŀƭƛ ƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ tzv. 
ōŀŘ ǘǊƛǇȅΦ tǌŜƪǾŀǇƛǾŠ όǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ǳȌƛǘȇŎƘ 
ŘǊƻƎύ ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ǎƪǳǘŜőƴŠ Ƨǎƻǳ ǘȅǘƻ ŦŜƴƻƳŞƴȅ ǾŜƭƳƛ ǾȊłŎƴŞΦ 
Pouze 4 participanti ze sƻǳōƻǊǳ w¢ hƭƻƳƻǳŎ ƳŀƧƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ bad 
tripem, z ǘƻƘƻ н ƴŜ ǳ ǎŜōŜΣ ŀƭŜ ǇƻǳȊŜ ǳ ƴŠƪǘŜǊŞƘƻ ȊŜ ǎǾȇŎƘ ǇǌłǘŜƭΦ 
±ŠǘǑƛƴƻǳ ƧŜ ǾǑŀƪ ȊǾƭłŘŀƧƝ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǌŜ ŀ ȌłŘƴȇ ƴŜǎƪƻƴőƛƭ ŀƴƛ ǵǊŀȊŜƳΣ 
ŀƴƛ ƘƻǎǇƛǘŀƭƛȊŀŎƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммпύΥ αΧƧŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ ȊŀȌƛƭ ǾȅƭƻȌŜƴŠ 
ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ǵƭŜǘ ŀ ǘƻ bylo z ǾȇǊƻőƴƝƘƻ IƻŦƳŀƴƴŀ όǇŀǇƝǊŜƪ ǎ LSD ς pozn. 
tazatele)Σ ǘƻ ƧǎŜƳ ōȅƭ ǎ ƪłƳƻǑŜƳ ŀ ǘŜƴ ǘƻ Ŧŀƪǘ ǇǎȅŎƘƛŎƪȅ ƴŜȊǾƭłŘƭΣ ȌŜΣ 
ǊƻȊƪƭŜǇŀƭ ǎŜΣ ƴŜōȅƭƻ Ƴǳ ŘƻōǌŜΣ ǎŜ ǊƻȊōǊŜőŜƭ ŀ Ǉŀƪ ǳǘŜƪƭ Řƻ ǘŜƳƴŀ ŀ 
ƴŜŎƘǘŠƭ ǾȅƭƝȊǘΧόΧύΧƧł ƧǎŜƳ ǎŜ ǎ ƴƝƳ ǇƻǌłŘ ōŀǾƛƭΧόΧύΧǇƻőƝǘłƳΣ ȌŜ ōȅ 
sŜ Ƨƛƴŀƪ ȊōƭłȊƴƛƭΧŀōǎƻƭǳǘƴŠ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ǎǘŀǾΣ ǵǇƭƴŠΧά  Wƛƴł 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ōŀŘ ǘǊƛǇ ǳ ǎǾŞ ƪŀƳŀǊłŘƪȅ Ƨŀƪƻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млсύΥ 
αΧȊŀőŀƭŀ ƳƝǘ ǑƝƭŜƴŜƧ ǎǘƛƘƻƳŀƳ ŀ ƴŜǾŠŘŠƭŀΦΦƴŜōȅƭŀ ǎŎƘƻǇƴł ǇƻǎƻǳŘƛǘΣ 
Ŏƻ ƧŜ ǊŜŀƭƛǘŀΧǘǌŜōŀ ƴŜŎƝǘƛƭŀ ǾǻōŜŎ ƴŠƧŀƪ ǘŠƭƻΣ ƴƛőŜƳǳ ƴŜǊƻȊǳƳŠƭa, 
ǇǊƻǎǘŠ ƴŜŎƘȅǘŀƭŀ ǎŜ ǾǻōŜŎ ŀ ǾŀŘƛƭƻ ƧƝΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜƳł ǇƻŘ 
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ƪƻƴǘǊƻƭƻǳΧǇǊƻǎǘŠ ƳƝǎǘƻ ǘƻƘƻ ŀōȅΣ ǘƻ ǇǳǎǘƛƭŀΣ ǘŀƪ 
ǾȅǎǘƝƘƻǾŀƭŀΧόΧύΧǾȊŀƭŀ ƧǎŜƳ ƧƝ Řƻ ƪǳŎƘȅƴŠ ŀ ōŀǾƛƭŀ ǎŜ ǎ ƴƝ ƻ ǵǇƭƴŠ 
ƴƻǊƳłƭƴƝŎƘ ǾŠŎŜŎƘΧƧŀƪƻ ƻ ǑƪƻƭŜΣ ƻ ƻōƭŜőŜƴƝ ŀ ƻ ǘŀƪƻǾȇŎƘ ōƭōƻǎǘŜŎƘ ŀ 
Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ƧƝ Řŀƭŀ ƴŀƧƝǎǘΧόΧύΧŀ ōȅƭƻ ǘƻ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΧάΦ ½ŀǊłȌŜƧƝŎƝ ƧŜΣ Ƨŀƪ 
ǾȅǎƻƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀ ǘƝƳ ƛ ŘłǾƪȅ ǎƛ ƳƴƻȊƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǘǊƻǳŦƴƻǳ ǾȊƝǘΦ 
tǌŜǎǘƻȌŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ Ƨǎƻǳ ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƴƝ ƻ ƳƻȌƴȇŎƘ ǊƛȊƛŎƝŎƘΣ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ 
ȊǾŠŘŀǾƻǎǘ ŀ ǘƻǳƘŀ Ȋƪǳǎƛǘ ǇǊƻȌƝǘ ƘƭǳōƻƪŞ ǎǘŀǾȅ ȊƳŠƴȅ ǾŠŘƻƳƝ ǾŜƭƳƛ 
ǎƛƭƴł όǇǊotokol 106): αΧƭŜǘƻǎ ƧǎŜƳ ǳȌ ŘłǾŀƭŀ ƧŜƴƻƳ Ǿ lednu, v ǵƴƻǊǳ 
ƴŀƭƻȌŜƴȇ Ǿ ƳŜŘǳ Σ ƪƻǇƛƴŀǘƪȅΦΦƴƻ ǾȊŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛ ƧƛŎƘ плΧόΧύΧǵǇƭƴŠ 
jsem ztratila kontakt s ǊŜŀƭƛǘƻǳΧόΧύΧǾǑƛŎƘƴƛ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ ǵǇƭƴŠ 
ƳƛƳƻΧόΧύΧǇǊƻǎǘŠ ƧǎŜƳ ƴŜǾŠŘŠƭŀ ƪŘƻ ƧǎŜƳ ŀ Ŏƻ ƧǎŜƳ ǇƻǎƭŜŘƴƝƘƻ Ǉǻƭ 
Ǌƻƪǳ ŘŠƭŀƭŀΧǘƻ ƧǎŜƳ ǘŀƪȅ ƴŜǾŠŘŠƭŀΣ Ƨł ƧǎŜƳ ƴŜǊƻȊǳƳŠƭŀ ƴƛƪƻƳǳΧάΦ 
tƻŘƻōƴŠ ǾȅǎƻƪŞ ŘłǾƪȅ ǾǑŀƪ ƴŜƧǎƻǳ ȌłŘƴƻǳ ǾȇƧƛƳƪƻǳ ŀ ŘƻƪƻƴŎŜ ǎŜ 
ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ƧŜǑǘŠ ǾŠǘǑƝƳ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝƳΣ ƧŜŘŜƴ όƧƛȌ ŎƛǘƻǾŀƴȇ ǇǊƻǘƻƪƻƭύ ŘƻƪƻƴŎŜ ǇƻȊǌŜƭ мол ƪǳǎǻΦ      
     
Ve spojitosti s ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘƻǾłƴƝƳ ǎ ǊǻȊƴȇƳƛ ƭłǘƪŀƳƛ ǎŜ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ 
ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ƻōƧŜǾƛƭȅ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ǇƻȊƴłƳƪȅ ƻ ǳȌƝǾłƴƝ ƳŞƴŠ ǊƻȊǑƝǌŜƴȇŎƘ 
όǇǌŜǎǘƻȌŜ ǾŜƭƳƛ ŘƻǎǘǳǇƴȇŎƘύ ƭłǘŜƪ Ƨŀƪƻ ƧŜ ƴŀǇǌΦ ƻǇƛǳƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
114): αΧƪŀȌŘŜƧ ǊƻƪΧόΧύΧǎǇƝǑŜ Řƻ ƪłǾȅΧŘǌƝǾ ƧǎŜƳ ǘƻ ƘƻŘƴŠ ƪƻǳǌƛƭΣ ŀƭŜ 
Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǇƻȊƴŀƭ ƪƻǳȊƭƻ ƪłǾȅ ŀ ƻŘ ǘŞ Řƻōȅ Ƴƛ ǘƻ ƴŜŘłΦΦόȊŀőŀƭ ǎŜ ǎƳłǘ 
ς pozn. tazatele)ΦΦƴƻ ƧƻΣ ƻǇƛłǘȅ ǘƻ ƧŜ ƳƻƧŜ ǎƭŀōǻǎǘƪŀΧάΦ      
 
V w¢ hƭƻƳƻǳŎ ƴŜōȅƭƻ ȊƝǎƪłƴƻ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ǎŜ ȊłǎǘǳǇŎƛ ǘȊǾΦ ǘŀƴŜőƴƝ 
ǎŎŞƴȅΦ bŜƴƝ ǇǌƝƭƛǑ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȊŘŀ ǘŀǘƻ ǎŎŞƴŀ Ǿ OlomoǳŎƛ ǾǻōŜŎ ƴŠƧŀƪŞ 
ǎƛƭƴŠƧǑƝ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ƳłΦ ½ ǾȇǇƻǾŠŘƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƧŜ ǘŀǘƻ 
ǎŎŞƴŀ Ǿ ǵǇƭƴŞƳ Ǉƻőłǘƪǳ ǎǾŞƘƻ ȊǊƻŘǳ ŀ ȌŜ ŘƻǇƻǎǳŘ ƴŜƳł ǾȅǘǾƻǌŜƴƻ 
ǎƛƭƴŠƧǑƝ ƧłŘǊƻΦ ¢ƻƳǳ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ƻǎǘŀǘƴƝ ǵŘŀƧŜ ς ǾŜƭƳƛ ƳŀƭŞ ǊƻȊǑƝǌŜƴƝ ŀ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ŜȄǘłȊƝ όőŀǎǘƻ ǳőƛƴŠƴł ƧƛƴŘŜ ƴŜȌƭƛ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛύ ŀ ƧŜƧƝ ƘƻǊǑƝ 
ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŀ ǊƻȊǑƝǌŜƴƻǎǘΦ ~ƪƻƭƴƝ ǾȇȊƪǳƳȅ ǘŜƴǘƻ ǎǘŀǾ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝ ŀ ȊŘł 
ǎŜΣ ȌŜ ǎŜ ǘŀǘƻ ǎŎŞƴŀ ȊŀőƝƴł ǊƻŘƛǘ ǎǇƝǑŜ ƳŜȊƛ ǾŜƭƳƛ ƴƝȊƪȇƳƛ ǾŠƪƻǾȇƳƛ 
ƪƻƘƻǊǘŀƳƛΣ ƪŘŜ ǾǑŀƪ ƴŀ ŘǊǳƘƻǳ ǎǘǊŀƴǳ ōǳŘŜ ȊǌŜƧƳŠ ƧŜƴ ǇƻȊǾƻƭƴŀ 
ȊƝǎƪłǾŀǘ ǎǾǻƧ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛŎƪȇ ǊłȊΦ      
bŀǇǊƻǘƛ ǘƻƳǳ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǘŠƪŀǾŞ ƭłǘƪȅ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ 
ǇǊƻŘŠƭłǾŀƧƝŎƝ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ п ƭŜǘŜŎƘ ƳƴƻƘƻ ȊƳŠƴ Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ ƧŜƧƛŎƘ 
ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ őƛ ǘŞƳŠǌ ŀȌ ǊŜƴŜǎŀƴŎƛΦ tǌŜƪǾŀǇƛǾł ōȅƭŀ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴł 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ ƪǘŜǌƝ Ƨƛƴŀƪ ǾȅƪŀȊǳƧƝ ƳŞƴŠ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ǾȊƻǊŎŜ 
ŎƘƻǾłƴƝ - ǇǌŜǎǘƻ ƳƴƻȊƝ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ŜǇƛȊƻŘƛŎƪȅ ƳŀƧƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ 
s ƴŠƪǘŜǊƻǳ Ȋ ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммпύΥ αΧōȅƭ ƧǎŜƳ ƴŀ ǘƻƳ ŀǎƛ ǘŀƪ 
Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ ȊłǾƛǎƭŜƧΧόΧύΧǘƻƭǳŜƴ ƧǎŜƳ ƴŜŦǳőŜƭΣ ǘƻ ōȅƭ ±ǳƭƪŀƴΧŀ ǘŀƪ ƻŘ 
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ƧŜŘƴƻƘƻ Ǉƻ ǘȅ п ƭŜǇƛŘƭŀ Ȋŀ ŘŜƴΧǇǊłǾŠ ƧǎŜƳ ǎƛ Ȋƴƛőƛƭ ǎƭƛȊƴƛŎŜΣ ǎǘǊŀǑƴŠ 
ƳƻŎΧƧǎŜƳ ǎƛ Ȋƴƛőƛƭ Ǉǻƭ ȊŘǊŀǾƝ ǘȅ ǾƻƭŜΧǘƻƘƻ ƻǇǊŀǾŘǳ ƭƛǘǳƧǳΣ Ƨŀƪƻ ƧŜŘƛƴŞ 
ƴŠŎƻ Ŏƻ ƧǎŜƳ Ǿ ȌƛǾƻǘŠ ǌŜǑƛƭΧά  
 
{ƪǳǇƛƴŀ ǘŠȌƪȇŎƘ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧŜ ȊƴŀőƴŠ ǎȅŎŜƴŀ ƭƛŘƳƛ 
ƳŀƧƝŎƝƳƛ ƻǇŀƪƻǾŀƴŞΣ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ŜǇƛȊƻŘƛŎƪŞ όǎǇƝǑŜ ŀƭŜ 
ŘƭƻǳƘƻŘƻōŞύ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ǘŠƪŀǾȇƳƛ ƭłǘƪŀƳƛΦ tǌƛǘƻƳ  ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǳȌƛǘȇŎƘ 
ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ ƧŜ Ǿ ƳƴƻƘŀ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ȊƴŀőƴŞ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млпύΥ αΧƴŜ 
ǇǻƭƭƛǘǊ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴ ƴŜΦΦƳŠ ǇǻƭƭƛǘǊ ǘǌŜōŀ ǾȅŘǊȌƝ ŘǾŀΣ ǘǌƛ ŘƴȅΦΦƧŀƪ ƪŘȅΧά  
V ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ƧŜ ŀȌ ȊŀǊłȌŜƧƝŎƝ ŀ ƴŜǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ 
ƳǻȌŜ Ǉǌƛ ǘŀƪ ōƻƘŀǘŞ ƴŀōƝŘŎŜ ǊǻȊƴȇŎƘ ŘǊƻƎ ȊŎŜƭŀ Ǉǌƛƭƴƻǳǘ ƪ ǘŠƪŀǾȇƳ 
ƭłǘƪłƳΣ ǎ ƧŜƧƛŎƘȌ ǳȌƝǾłƴƝƳ ƧŜ ƪǊƻƳŠ ȊƴŀőƴȇŎƘ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝŎƘ ǊƛȊƛƪ ǎǇƻƧŜƴ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ȋƴŀőƴȇ ǘŜŎƘƴƛŎƪȇ ȊłǇŀŎƘ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪǳƧƝŎƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ƴŀ Řłƭƪǳ 
(protokol 102): αΧƳŠ ǘŜƴ ǘƻƭǳŜƴ ŘƻǎƭƻǾŀ ŎƘǳǘƴłΣ ǘŀƪ Ƨŀƪƻ ƴŠƪƻƳǳ 
ŎƘǳǘƴŀƧ ŎƛƎłǊŀΣ ǘŀƪ ƳŠ ŎƘǳǘƴł ǘŜƴ ǘƻƭǳŜƴΦ Wł ǇǊłǾŠ ƧŘǳ ƴŀ ǘƻ ƭŞőŜƴƝ 
ƧŜƴƻƳ ƪǾǻƭƛ ǘƻƳǳΣ ŀōȅŎƘ ǎŜ Ȋ ǘƻƘƻ ŘƻǎǘŀƭΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǳȌ Ƨǎǳ Ȋ toho 
ǾȅǌƝȊŜƴŜƧ ǇǎȅŎƘƛŎƪȅΣ ȌŜΧά    
 
¦ ¦5 ǊƻƳǎƪŞ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ǳȌƝǾłƴƝ ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ ǾŜƭƳƛ 
ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ όƧƛǎǘƻǳ ǾȇƧƛƳƪǳ ǘǾƻǌƝ ǊŜƎƛƻƴȅ tǊŀƘŀ ŀ ǎŜǾŜǊƴƝ 2ŜŎƘȅ ŀ 
hǎǘǊŀǾŀΣ ƪŘŜ ƧŜ ǘŀƪŞ ǾŜƭƪȇ ǇƻŘƝƭ ƘŜǊƻƛƴǳύ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммлύΥ αΧƴƻ Ƨł ǎǇƝǑ 
ǘƻƭǳŜƴ ǎƛ ƪǳǇǳƧǳΧƧł ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ŦŜǘƻǾŀǘΦΦƭŜǇƛŘƭŀΧƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ 
ŦŜǘƻǾŀǘΦΦ±ǳƭƪŀƴƛƪΧόΧύΧǘǌƛƴłŎǘ Ƴƛ ōȅƭƻΧ(a ten toluen?)...ǘŜřƪŀ ty dva 
ǊƻƪȅΧόΧύΧǇǻƭƭƛǘǊ ŘŜƴƴŠΣ ƴƻΧǎƪƻǊƻ ƪŀȌŘȇ ŘŜƴΧΦƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴΣ ŦŀƪǘΧƧł 
ƳłƳ ǇƭŜŎƘƻǾƪǳ ƴŜōƻ ǎƪƭƛƴƪǳΣ ǾƝǑ ŀ Ȋŀ ƧŜŘŜƴ ŘŜƴ ǘƻ ƳłƳΧŘƻ 
ǾŜőŜǊŀΧά  WŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ Ƨŀƪ ǎƛƭƴȇ ǾƭƛǾ Ǿ ǘŞǘƻ ƪƻƳǳƴƛǘŠ Ƴł ǊƻŘƛƴŀ ŀ Ƨŀƪ 
ǾȅǎƻŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ƧŜΣ ƪŘȅȌ ǎŜ Ǿ ǘŀƪǘƻ ǎŜƳƪƴǳǘȇŎƘ ŀ ǳȊŀǾǌŜƴȇch 
ǎƪǳǇƛƴłŎƘ ƻōƧŜǾƝ ǇǊǾƴƝ ¦5 ŀ ƻǎǘŀǘƴƝ őŀǎǘƻ ǊȅŎƘƭŜ ƴłǎƭŜŘǳƧƝΥ αΧƳȅ 
ŦǳőƝƳŜ ŘǾŀ όōǊŀǘǌƛύ ǎǇƻƭǳΧƧŜǑǘŠ ǎǘŀǊǑƝ ōǊłŎƘŀΧǘŜƴ Ȋŀőŀƭ ŦŜǘƻǾŀǘ Ƨŀƪƻ 
ǇǊǾƴƝΧόΧύΧƳŠ ǘƻ ƴŀǳőƛƭ ǎǘŀǊǑƝ ōǊŀǘǊΧόΧύΧǾŜƴƪǳ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ 
v ǇŀǊƪǳΧǘŀƳ ŎƘƻŘƝƳŜ ƴŀǾŜőŜǊΧά  ½ŀƧƝƳŀǾƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǇƻǇƛǎǳƧŜ 
s pƻƭƛŎƛƝ όǎƪǊȊŜ ǘƻƭǳŜƴύΥ αΧƴƻΣ ƪƻƭƛƪǊłǘ ƳŠ ŎƘȅǘƭƛ ǎ ǘƻƭǳŜƴŜƳΧƻƴƛ ǎƛ ƳŠ 
ȊŀǇƝǑƻǳ ŀ ǾȅƭƛƧƻǳ Ƴƛ ǘƻΧόŀ ƻŘŜƧŘƻǳύΧά  wƻȊǑƝǌŜƴƻǎǘ ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ 
v souboru v hƭƻƳƻǳŎƛ ōȅƭŀ ƧŜŘƴƝƳ Ȋ ƴŜƧǾŠǘǑƝŎƘ ǇǌŜƪǾŀǇŜƴƝ ƳŜȊƛ 
ǾǑŜƳƛ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ ǾȇǎƭŜŘƪȅΦ    
{ƛƭƴŞ ǇǳȊŜƴƝ ƪ ǾȅǎƻƪȇƳ ŘłǾƪłƳ ŀ ǊƛȊƛƪǳ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴłŎƘ ¦5 о-р ƧŜ őŀǎǘŞΦ 
bŜƳǳǎƝ ǎŜ ǇǌƛǘƻƳ ƧŜŘƴŀǘ ƻ ƴŜƧǘǾǊŘǑƝ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
105): αΧǘȅ ǾƻƭŜΦΦőǘǾǊǘƪǳ ƎŜǎŀ όƎǊŀƳǳύΦΦƧŀƪƻ Ŧŀƪǘ ǇƻƪǳŘΧǇƻƪǳŘ 
ƴŜƪƻƪǘłƳ ŀ ƴŜǇƭŀȊƝƳ ǎŜ Ǉƻ ȊŜƳƛ ǇƛőƻΣ Ǉƻ ǘŞ ǊłƴŠΣ ǘŀƪ ǘƻ ƴŜƴƝ ƻƴƻ 
όȊŀőŀƭ ǎŜ ǘƻƳǳ ƘƻŘƴŠ ǎƳłǘ ς pozn. tazatele)..tak to nebrat, no (zase 
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ǎƳƝŎƘ ς pozn. tazatele)Χ ǘƻƭŜǊŀƴŎŜ Ǒƭŀ ƘƻŘƴŠ ƴŀƘƻǊǳΧόΧύΧŎƘŎǳ ƻŘ 
ǘƻƘƻ ǘǊƻǑƪǳ ƴŠŎƻ ƧƛƴȇƘƻΣ ƴŜƴƝ ǘƻ ǘŀƪƻǾł ǘŀ ŜǳŦƻǊƛŜΣ ŀƭŜ ƪŘȅȌ ǳȌΣ ǘŀƪ ǳȌ 
ŀȌ Řƻ ǵǘƭǳƳǳΣ ȌŜΧά 
 

Aplikace drog 
tǌŜŎƘƻŘ ƻŘ ƳŞƴŠ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ȊǇǻǎƻōǻ ǳȌƝǾłƴƝ k ǾƝŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ 
όǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƛΦƳΦ ŀ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎŜύ ǎŜ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ŘŠƧŜ ǾŜƭƳƛ 
ƴŜƴŀŘłƭŜ ŀ ōŜȊƳȅǑƭŜƴƪƻǾƛǘŠΣ ƧƛƴŘŜ Ǉƻ ǵǾŀȊŜ ŀ ǇƻŘƭŜƘƴǳǘƝ ȊǾŠŘŀǾƻǎǘƛ 
(protokol 120): αΧǇŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ Řŀƭŀ ǇǌŜǎ ȌƝƭǳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ 
ȊǾŠŘŀǾłΣ Ƨŀƪȇ ƧŜ Ǿ ǘƻƳ ǊƻȊŘƝƭ ŀ ǌƝƪŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛΥ αǎŀƪǊŀ Ŏƻ ǘŀŘȅ ǾǑƛŎƘƴƛ 
ƪŜŎŀƧƝΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ǘŀƪƻǾł ƴłŘƘŜǊŀΦΦάΧά hǾǑŜƳ ƻǘłȊƪŀΣ ȊŘŀ Řƻ ȌƝƭȅ ƴŜōƻ 
ǑƶǳǇłƴƝƳ ƳǻȌŜ ōȇǘ ƻǾƭƛǾƴŠƴŀ ǘŀƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ŘǊƻƎȅΣ Ƨŀƪƻǳ ǎƛ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ƧŜ ǎŎƘƻǇŜƴ ƻǇŀǘǌƛǘΣ ǘŜŘȅ ƛ ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻΣ ƪǘŜǊŞ ƴŀ ƴƛ ƳłΦ ¢ŀǘłȌ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ŘƻŘłǾłΥ αΧǊŀŘǑƛ ǘƻ 
ƳłƳ ǇǌŜǎ ƴƻǎΣ ŀƪƻǊłǘ ƪŘȅȌ ƧŜ ǘƻƘƻ Ƴłƭƻ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠΣ ǘŀƪ ǎƛ ǌƝƪłƳŜ αƴƻ 
ƴŀōƻǌƝƳ ǘƻ Řƻ ǇƻǘǊǳōƝΣ ŀōȅŎƘƻƳ Ȋ ǘƻƘƻ ƴŠŎƻ ƳŠƭƛάΧόΧύΧƪŘȅȌ ƧŜ ǘƻƘƻ 
ŘƻǎǘΣ ŘłƳ ǎƛ ǘƻ ǊŀŘŠƧƛ ǇǌŜǎ ƴƻǎΧΦά  ¢ǳǘŞȌ ǎǇƻƧƛǘƻǎǘ ǳǾłŘƝ ƛ ŘŀƭǑƝ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ŀ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ Ǿ ŘƻōŠ ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ ƴŜōƻ Ǉǌƛ 
ȊƘƻǊǑŜƴŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ƴŀ ǘǊƘǳΣ ǎŜ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ƧŜŘƴł ƻ ŦŀƪǘƻǊȅ 
ȊǾȅǑǳƧƝŎƝ ǊƛȊƛƪƻǾƻǎǘ ǳȌƝǾłƴƝΦ hǾǑŜƳ ǳǾŜŘŜƴȇ ƪŀǳȊłƭƴƝ ǾȊǘŀƘ ƴŜƳǳǎƝ 
ōȇǘ Ǿ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǘŀƪ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǾȅƧłŘǌŜƴȇ ŀ ǳƪŀȊǳƧŜ ǎŜΣ 
ȌŜ ƪƭƝőƻǾƻǳ Ǌƻƭƛ ȊŜƧƳŞƴŀ ƴŀ Ȋŀőłǘƪǳ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ όƴŜƧŜŘƴł-li se o 
ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ǎƛƭƴƻǳ ƻǎƻōƴƻǎǘύ ǎŜƘǊłǾł ǇŀǊǘŀ ŀ ƧŜƧƝ ƴƻǊƳȅ ŀ ǊƛǘǳłƭȅΣ ƪǘŜǊŞ 
ǎŜ ǾȅǘǾłǌŜƧƝ ŀ ǎŘƝƭŜƧƝΦ ¢ȅ őŀǎǘƻ ȊŎŜƭŀ ǳǊőǳƧƝ ǎƳŠǊ ŀ ȊǇǻǎƻōΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻǘƻ 
ƳŀƭŞ ǎǇƻƭŜőŜƴǎǘǾƝ ǾȅǾƝƧƝ ŀ ƧŀƪŞ Ǿ ƴŠƳ Ƨǎƻǳ ǎŘƝƭŜƴŞ ǾȊƻǊŎŜ ǳȌƝǾłƴƝ 
(protokol 102): αΧǘƻ ōȅƭƻ Ǿ ǘŞ ǇŀǊǘŠΣ ȌŜΦΦόΧύΦΦǘŀƪ Ƴȅ ƧǎƳŜ Ǿŀǌƛƭƛ ǾŜ 
ǎǘŀǊȇƳ ƭŜǘŜŎƪȇƳ ōǳƴƪǊǳΧǘŜƴ ǇŜǊƴƝƪ Ǿŀǌƛƭƛ ǾŜ ǎǘŀǊȇƳ ƭŜǘŜŎƪȇƳ 
ōǳƴƪǊǳΣ ǾǻōŜŎ ƧǎƳŜ ƧŜǑǘŠ ƴŜǾŠŘŠƭƛΣ ƻ Ŏƻ ƧŘŜΦ ¢ŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǇǊłǾŠ ǌƝƪŀƭΣ 
ƧŜǎǘƭƛ ōȅŎƘ ǘƻ ƴŜƳƻƘƭ ǘŀƪȅ ȊƪǳǎƛǘΧόΧύΧƧŜƴƻƳ ƴƛǘǊƻȌƛƭƴŠΣ Ƨƛƴŀƪ ƴŜΣ ƴƻ ŀ 
ǇƻǘƻƳ ƧǎŜƳ ōǊŀƭ ǎƪƻǊƻ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴ ǎƪƻǊƻ п ǊƻƪȅΧόΧύΧǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪ р 
ŘłǾŜƪΦΦƴƻΣ Ǉǻƭ ƎŞőƪŀ όлΣрƎκŘŜƴύάΦ   
aƝǎǘƻΣ ƪŘŜ ƧŜ ŘǊƻƎŀ ŀǇƭƛƪƻǾłƴŀ Řƻ ȊƴŀőƴŞ ƳƝǊȅ ǳǊőǳƧŜ ƳƻȌƴƻǎǘƛ Ƨŀƪ 
Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ ƘȅƎƛŜƴȅΣ ǘŀƪ ǘŀƪŞ ǳǊőƛǘŞƘƻ ƪƻƳŦƻǊǘǳ őƛ ōŜȊǇŜőƝΦ {ǘǳǇŜƶ 
ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΣ ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊǇǳǎǘƭƻǎǘƛ ŀ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞ ŘŜǾŀǎǘŀŎŜ ǘŀƪ ǎǇƻƭǳǳǊőǳƧƝΣ 
Ŏƻ ƧŜ ƧƛȌ ǵƴƻǎƴŞ ŀ ƴŀŘ őƝƳ ¦5 ƳłǾƴŜ Ǌǳƪƻǳ ŀ Řł ǇǌŜŘƴƻǎǘ ƻƪŀƳȌƛǘŞ 
aplikaci ς ǇǌŜǎǘƻȌŜΣ Ƨŀƪ ǳƪŀȊǳƧŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǘŜǊŞƴƴƝŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ŀ Y/Σ 
ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǇƻǎǘƻƧ ¦5 ƪ ƻǘłȊƪłƳ ȊǇǻǎƻōǳ ŀ ƳƝǎǘŀ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ŜŦŜƪǘƛǾƴŠ 
ƻǾƭƛǾƶƻǾŀǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧΦΦǾȌŘȅŎƪȅΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ƴŠŎƻ ǎŜƘƴŀƭΣ ǘŀƪ 
ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ ƘƴŜŘ ǑƭŜƘƭ ƴŜōƻ ƧǎŜƳ ǘƻ ƴŜǇǊƻŘŀƭΧόΧύΧƪŘŜΚ ±ǑǳŘŜ ƳƻȌƴŠΣ 
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ǾŜƴƪǳΣ ƪŘŜƪƻƭƛΧǘƻ Ƨǎƻǳ ǊƻƘƻǾƪȅΣ Ȋŀ ǊƻƘŜƳ ƴŜōƻ ƴŠƪŘŜ Řƻ ōŀǊłƪǳΣ ǘƻ 
Ƨǎƻǳ ǊȅŎƘƭƻǾƪȅΣ Řƻ ǾŎƘƻŘǳΧόΧύΦΦǘƻ Ƨǎƛ Ȋŀ Ƴƛƴǳǘǳ ƴŀǑƛǘŜƧΣ ƪŘȅȌ ǘƛ ǘƻ ƧŘŜΣ 
ƪŘȅȌ ƳłǑ ŘƻōǊȇ ȌƝƭȅΣ ȌŜ ΧƧǎŜƳ ǎŜ ǘǊŜŦƛƭΣ ǵǇƭƴŠ Ǿ klidu jsem se trefil, 
ǵǇƭƴŠ Ǿ ƪƭƛŘǳΧά               
 
h ǘƻƳΣ Ƨŀƪ ǎƛƭƴŞ ƳǻȌŜ ōȇǘ ǇǳȊŜƴƝ ƪ ǳȌƛǘƝ ŘǊƻƎȅΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ 
ȊŀőłǘŜőƴƝƪŀ őƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ōŜȊ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƛΦǾΦ őƛ ƛΦƳΦ ŀǇƭƛƪŀŎƝΣ 
ǎǾŠŘőƝ ǇƻǇƛǎ ƧŜŘƴŞ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪΣ ƪǘŜǊł ƧŜ ŘƻƪƭŀŘŜƳ ǘƻƘƻΣ ȌŜ Ƴł-li 
ƴŠƪŘƻ ƴŀǎǘƻǳǇŜƴǳ ŎŜǎǘǳ ǎƳŠǊŜƳ ƪ ŘǊƻƎłƳΣ Ƨǎƻǳ ƧŜƴ ƻƳŜȊŜƴŞ 
ƳƻȌƴƻǎǘƛ Řƻ ǘŀƪƻǾŞǘƻ ȊǾƻƭŜƴŞ ŎŜǎǘȅ ǾǎǘƻǳǇƛǘ ŀ ȊŀōǊłƴƛǘ Ǿ ƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
млоύΥ αΧόǇƻǇǊǾŞ ǎŜǎ ƴŀǎǘǌŜƭƛƭŀ ǎŀƳŀΚύ ƴŜ ȊƴłƳŜƧΣ ƴŜŎƘǘŠƭ ǘŜŘȅΣ ȌŜ 
(ukecalas ho?)..ƴŜΣ ŀƭŜ ǇǊƻǘƻȌŜ ƻƴ ƴłƳ ƴŠŎƻ ǎŜƘƴŀƭ ŀ Ƴȅ ƧǎƳŜ Ƴǳ 
ǎƭƝōƛƭȅΣ ȌŜ Ƴǳ Ȋŀ ǘƻ ŘłƳŜ όŘǊƻƎǳύΣ ƪŘȅȌ ƴłǎ ƴŀǑƛƧŜΦΦƧŜǑǘŠ ǎ jednou 
ƪłƳƻǑƪƻǳΦ bƻ ŀ ǇǊƻǘƻȌŜ ƻƴ ǘŀƪȅ ōŜǊŜ ŀ ƴŜƳŠƭ ȌłŘƴŞ ǇǊŀŎƘȅΣ ǘŀƪΧά  
¢Ŝƴǘƻ ǇǌƝƪƭŀŘ ƧŜ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǘŀƪŞ ǳƪłȊƪƻǳ ǾȅŘƝǊłƴƝ ŀ ȊƴŜǳȌƛǘƝ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛ 
ƴŜǎǘŀƴŘŀǊŘƴƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΥ ŘƻǎłƘƴƻǳǘ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ƻǇƭłǘƪƻǳ Ȋŀ ǘǊƻŎƘǳ 
ŘǊƻƎȅ ōǳŘŜ ǘƻΣ ȌŜ ȊƪǳǑŜƴȇ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ȊŀǳőƝ Řƻ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ŘǾŠ 
ȊŀőłǘŜőƴƛŎŜ ǎ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎƝΣ ƪǘŜǊŞ ƻ ǘƻ ǘŀƪ ǎǘƻƧƝΣ ȌŜ ȊƴŜǳȌƛƧƝ ƧŜƘƻ ǑǇŀǘƴŞ 
ŦƛƴŀƴőƴƝ ǎƛǘǳŀŎŜΣ ŀōȅ ƛ ǇǌŜǎ ƧŜƘƻ ƴŜǎƻǳƘƭŀǎ ŘƻǎłƘƭȅ ǎǾŞƘƻΥ ƴŜŎƘŀǘ ǎƛ 
ŘǊƻƎǳ ŀǇƭƛƪƻǾŀǘ ƛƴƧŜƪőƴŠ Řƻ ȌƝƭȅΦ                
 
bŠƪǘŜǊŞ Ȋ ǾȇǇƻǾŠŘƝ Ǿ ǇǊƻǘƻƪƻƭŜŎƘ ǎƛ ǾȊłƧŜƳƴŠ ƻŘǇƻǊǳƧƝΣ őƛ ƭȊŜ ƴŀƭŞȊǘ 
ƴŜǎǊƻǾƴŀƭƻǎǘƛ ƛ ǇǌƝƳƻ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝŎƘΦ bŀǇǌΦ ƧŜ 
ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƧƛȌ ŘƴŜǎ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǾŠǘǑƝŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ǾŠǘǑƛƴŀ ƪƭƛŜƴǘǻ Y/ ǾƝΣ 
ȌŜ ōȅ ƴŜƳŠƭŀ ǎŘƝƭŜǘ ƧŜƘƭȅ ŀ ǾƝΣ ȌŜ ƧŜ ŘƻōǊŞ ƳƭǳǾƛǘ ƻ ǘƻƳΣ ȌŜ ƴŜǎŘƝƭŜƧƝ 
όαƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ƧƛŎƘ ƴŀ ǘƻ ǇǘŀƧƝΣ ǘƻ ǘŀƪ ŀǎƛ ŎƘǘŠƧƝ ǎƭȅǑŜǘά ŀ ƧŜ ŘƻōǊŞ ŀ 
ǇƻǘŠǑƝ ƧŜΣ ƪŘȅȌ ƧƛƳ ǘƻ ǘŜŘȅ ǌŜƪƴƻǳύΦ WŜ ȊƴłƳŞ ƛ ȊŜ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΣ ȌŜ ¦5 Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ŎƛǘƭƛǾƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ǇǊłǾŠ ƴŀ ǎƻŎƛłƭƴŠ 
ȌłŘƻǳŎƝ ƻŘǇƻǾŠŘƛ ŀ ȌŜ ǘȅ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǾŜƭƪŞ ǊƛȊƛƪƻ ǇǊƻ ǾŀƭƛŘƴƻǎǘ 
ȊƧƛǑǘŠƴȇŎƘ ǵŘŀƧǻΦ  
tǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƪŜ ǎŘƝƭŜƴƝ ƧŜƘŜƭ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝ ǎǘłƭŜ ŘƻŎƘłȊƝ ǾŜ ǾŜƭƪŞ 
ƳƝǌŜ ŀ ǇǌŜǎǘƻȌŜ ǎƛ ƪƭƛŜƴǘƛ Ƨǎƻǳ ǾŠŘƻƳƛ ǊƛȊƛƪ ŀ ŘłǾŀƧƝ ǎƛ ǾŠǘǑƝ ǇƻȊƻǊ ƴŜȌ 
ŘǌƝǾŜΣ ǇǌŜǎǘƻ ǎǘłƭŜ Řƻƪƻƭŀ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǇƻŘƻōƴȇƳ ǎƛǘǳŀŎƝƳ ƛ ǳ 
ƻǎǘǌƝƭŜƴȇŎƘ ¦5Φ ½ŀƧƝƳŀǾŞ ƻǇŠǘ ƧŜΣ ȌŜ ƳƴƻƘŜƳ ǎƴŀŘƴŠƧƛ ǘƻ ǌŜƪƴƻǳ ƻ 
ŘǊǳƘȇŎƘ ¦5Σ ƴŜȌƭƛ ǎŀƳƛ ƻ ǎƻōŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млоύΥ αΧόŎƘƻŘƝǑ ǎƛ 
ǾȅƳŠƶƻǾŀǘΚύΦΦƴƻ ǘŀƪ ǎŜƳƪŀ ǳȌ ǘŜřƪŀ ƳłƭƻƪŘȅΧƴŜǾƝƳΦΦƧŀƪ ƪŘȅΧǘŀƪ 
ƴłƘƻŘƻǳΣ ƪŘȅȌ ǘƻ ǘŀƪȅ ƴŜǎǘƛƘƴǳΣ ǘŀƪ Ǿ ƭŞƪłǊƴŠ όƪǳǇǳƧŜύΧόΧύΧƧł Ǉƻ 
ƴƛƪƻƳ ƴŜŘłǾłƳΧόŀ Ǉƻ ǘƻōŠΚύΧƧƻ ǘŀƪ Ǉƻ ƳŠ ǘŀŘȅ ŘłǾł ǎƪƻǊƻ 
ƪŀȌŘŜƧΧƪǊƻƳŠ ŘǾƻǳ ƴŜōƻ ǘǌƝ ƭƛŘƝΧά  Wƛƴł ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ōŜȊ ǎŜǊǾƝǘƪǻ ŀ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƳƴƻƘŜƳ ǊŜŀƭƛǎǘƛőǘŠƧƛ ƻǘłȊƪȅ ƪomentuje (protokol 
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млтύΥ αΧόYŘŜǎ ōǊŀƭŀ ƧŜƘƭȅΚύΦΦǘŀŘȅ ƻŘǎŀř όY/ύ ƴŜōƻ ƪǳǇƻǾŀƭŀΧǾȌŘȅŎƪȅ 
byly..(ŘłǾŀƭŀǎ ƴŠƪŘȅ Ǉƻ ƴŠƪƻƳΚύΦΦƴƻΣ ƪƻƭƛƪǊłǘΧόƛ ǘŜřΚύΦΦƴŜ ǘŜřƪŀ 
ƴŜΦΦƧŀƪƻ ƪŘȅȌ ƧŜ ƪǊƛȊŜΣ ƪƻƭƛƪǊłǘ ǎŜ ǎǘłƘƴŜ ŀƧƛ ǾƻŘȅ Ȋ ƪŀƭǳȌŜ ΧƴŜōƻ 
ǊƻȊŜƘǌŜƧŜǑ ǎƴƝƘ ƴŀ ƭȌƛőŎŜΧόΧύΦΦƪŘȅȌ ƴŀ ǘƻ őƭƻǾŠƪ ǎǇŠŎƘłΣ ǘŀƪ ƴŀ ǘƻ 
ƴŜƳł őŀǎΦΦά   WŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǾŜƭƳƛ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǎƛǘǳŀŎƛΣ Ǿ ƧŀƪŞ ǎŜ 
¦5 ƴŀŎƘłȊŜƧƝ ŀ ƧŜ ǘǌŜōŀ ǎƛ ǳǾŠŘƻƳƛǘΣ ȌŜ ƪŘȅȌ ǌŜƪƴƻǳΣ ȌŜ Ǿ krizi jsou 
ǎŎƘƻǇƴƛ ǳŘŠƭŀǘ ǘƻ ŀ ǘƻΣ ȌŜ ǎŜ ƧƛƳ ǘȅǘƻ ƪǊƛȊŜ αǎǘłǾŀƧƝά ǾŜƭƳƛ őŀǎǘƻ ŀ ȌŜ 
ǘƻ ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴŞ ǾŠŎƛ ƴŜƧǎƻǳ ƴƛőƝƳ ǾȇƧƛƳŜőƴȇƳΦ 
Filtrujeme-ƭƛ ǘŜŘȅ ƳƝǊǳ ǾƭƛǾǳ ǎƻŎƛłƭƴŠ ȌłŘƻǳŎƝŎƘ ƻŘǇƻǾŠŘƝΣ Ǉŀƪ ƧŜ 
ǘǌŜōŀ ȊŘǻǊŀȊƴƛǘΣ ȌŜ ¦5 ǎƛŎŜ ƴŀ ƪƻƎƴƛǘƛǾƴƝ ǵǊƻǾƴƛ Ƨǎƻǳ ŘƝƪȅ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇƳ ǇǊƻƎǊŀƳǻƳ ǾȊŘŠƭłǾłƴƛΣ ŀǾǑŀƪ ƴŜƳŀƧƝ ƴŀ hƭƻƳƻǳŎƪǳ 
ŘƻǇƻǎǳŘ ǾȅōǳŘƻǾŀƴŞ ƴŀǘƻƭƛƪ ǎƛƭƴŞ ǇƻǎǘƻƧƻǾŞ αƳŀƴǘƛƴŜƭȅάΣ ŀōȅ 
v ƪǊƛȊƻǾȇŎƘ ǎƛǘǳŀŎƝŎƘ ƴŜǎŜƭƘłǾŀƭƛ ŀ ƴŜǎłƘƭƛ ƪ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ǾȊƻǊŎǻƳ 
ŀǇƭƛƪŀŎŜΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ Ǿ ŘŀƴŞ ŎƘǾƝƭƛ ƴŜƧǊȅŎƘƭŜƧǑƝ όǇǌŜǎǘƻȌŜ ǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝύ 
ŎŜǎǘƻǳ ŘǊƻƎȅ Řƻ ǘŠƭŀΦ    
 
V ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ н-о ƭŜǘŜŎƘ ǎŜ ȊǾȇǑŜƴŠ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ƪƻƳōƛƴǳƧƝŎƝ 
pervitin s heroinem v ǊłƳŎƛ ƧŜŘƴŞ ƛƴǘƻȄƛƪŀŎŜΦ WŜŘƴŀ Ȋ participantek 
ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŠ ǇƻǇǎŀƭŀ ȊǇǻǎƻōΣ Ƨŀƪ ǎŜ ƪŜ ƪƻƳōƛƴƻǾŀƴŞƳǳ ōǊŀƴƝ 
Řƻǎǘŀƭŀ ǇƻǇǊǾŞ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мнлύΥ αΧǘŜƴ ŘŜƴΣ ƪŘȅ ƧǎƳŜ Ƙƻ ǇƻǘƪŀƭƛΣ ǘŀƪ 
ho vyrazili (z detoxu ς pozn. tazatele) ǇǊƻǘƻȌŜ ƴŜǾǎǘŀƭ ƴŀ ǊƻȊŎǾƛőƪǳΣ 
ǘŀƪ ǇǊǾƴƝ Ŏƻ ǳŘŠƭŀƭΣ ȌŜ ǎŜ ǎŜōǊŀƭ ŀ ƴŀǑƛƭ Řƻ ǎŜōŜ ƴŠŎƻΦΦόΧύΧǳȌ ǇŠƪƴŠ 
ŦƛőŜƭ ƴŀ ǇŜǌƝ ƛ ƴŀ ƘŜǊǳ ŀ ƪ ǘƻƳǳ ƧǎŜƳ ǎŜ ŎƘǘŠƭŀ ŘƻǎǘŀǘΦΦΦόΧύΧƳȅ ƧǎƳŜ 
ōȅƭƛ ǇŠƪƴŠ ƴŀǎǘǌŜƭŜƴȇ ǘƝƳ ǇƛƪŜƳΣ ǘƻ ƧǎƳŜ ƳŠƭƛ ƴŀǑƶǳǇŀƴȇΣ Ŧŀƪǘ ƧǎƳŜ 
ǎŜ ŀǎƛ ŘǾŀƪǊłǘ ƴŜōƻ ǘǌƛƪǊłǘ ŘƻƪǊƳƻǾŀƭƛΣ ƴƻ ŀ ƻƴ ǾȅǘłƘƭΣ ƧŜǎǘƭƛ ǎƛ 
ƴŜŎƘŎŜƳŜ Řłǘ ƘŜǊƻ Řƻ ǘƻƘƻΧόΧύΧǘƻ ōȅƭ ǎǘŀǾΣ ƪǘŜǊŞƳǳ ǎŜ ƴƛŎ 
ƴŜǾȅǊƻǾƴłΧά     
       
±ŜƭƳƛ ǎƭŜŘƻǾŀƴƻǳ ƻōƭŀǎǘƝ ōȅƭƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀǇƭƛƪŀŎƝ ǳǊőƛǘŞƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ŘǊƻƎȅ ƴŀǊłȊ ǇǊƻ ȊƧƛǑǘŠƴƝ Ǉƻőǘǳ ŀǇƭƛƪŀŎƝ ǳ ǳǊőƛǘŞƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǳȌƝǾŀƴŞ 
ƭłǘƪȅΦ ¦ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧǎƳŜ ǎŜ ǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜǘƪŀƭƛ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ 
s ŀǇƭƛƪŀŎƝ Ǉƻ лΣмƎ ƴŀǊłȊΦ L Ǉǌƛ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾȅǎƻƪŞ ŘłǾŎŜ όлΣр-0,7g/den) 
ǳŘłǾŀƭƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛΣ ȌŜ ǎƛ ǘƻǘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀǇƭƛƪǳƧƝ Ǉƻ ƭŀƧƴŠ όлΣмƎύΦ 
9ǾŜƴǘǳłƭƴŠ ǳ ǾŠǘǑƝŎƘ ŘłǾŜƪ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭȅ ŀǇƭƛƪŀŎŜ Ǉƻ лΣн-0,3g (protokol 
108): αΧƴƻ Ƨł ƴŜǾƝƳΦΦǇǻƭ ƎǊŀƳǳ όŘŜƴƴŠύΧƴŀŘǾŀƪǊłǘΣ ƴŀǘǌƛƪǊłǘΧάΦ 
tƻǳȊŜ ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜǘƪŀƭƛ ǎ ǇǌƝǇŀŘȅ ǾȅǑǑƝŎƘ ŘłǾŜƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
млтύΥ αΧόŘŜƴƴŠΚύ ƪŘȅȌ ōȅƭ ŘƻōǊŜƧ ƳŀǘǊƻǑ ǘŀƪ ƎǊŀƳΧƪŘȅȌ ōȅƭ 
ŘƻōǊŜƧΧƴŀŘǾŀƪǊłǘΣ ƴŀǘǌƛƪǊłǘΦΦƧŀƪ ƪŘȅΣ ǇƻŘƭŜ ǘƻƘƻΣ Ŏƻ ǘƻ bylo za 
ƳŀǘǊƻǑΧǇŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ Řƻǎǘŀƭŀ ƪ ǾŀǊǻƳΧƧł ŎƘƻŘƝƳ ǎ ǾŀǌƛőŜƳΧƻƴ ƪǾǻƭƛ 
ƳƴŠ ǇǌŜǎǘŀƭ ǾŀǌƛǘΣ ǘŀƪȌŜ ǳȌ ǘŜřƪŀ ƴŜǾŀǌƝƳŜΧά  tƻƴŠƪǳŘ ŜȄǘǊŞƳƴƝΣ 
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ŀǾǑŀƪ ƴŜ ǾȇƧƛƳŜőƴƻǳ ƻŘǇƻǾŠŘƝ ƴŀ ǇƻőŜǘ ŀǇƭƛƪŀŎƝ ƧŜŘƴƻǳ ƧŜƘƭƻǳ ōȅƭƻ 
(protokol 119): αΧƴƻΣ Ƨł ƧǎŜƳ ƳŠƭ ƧŜŘƴǳ ǇƝŎƘŀőƪǳ ƴŀ ǇŠǘƪǊłǘΣ ƴŀ 
ƻǎƳƪǊłǘΧƧł ƴŜǇƻǘǌŜōǳƧǳ ǇƻƪŀȌŘŞ ƴƻǾƻǳΧά 
 
U heroinu jsme se setkali s ŀǇƭƛƪŀŎƝ о-рƪǊłǘ Ȋŀ ŘŜƴ ǊǻȊƴŠ Ǿȅǎƻƪł 
ŘłǾƪŀ ŘƭŜ ǎǘǳǇƴŠ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΦ ±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ Ǉƻőǘǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ souboru 
ǎ ōƻƘŀǘǑƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ƘŜǊƻƛƴŜƳ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ Ȋ ǳǾŜŘŜƴŞƘƻ ŘŠƭŀǘ 
ƴŠƧŀƪŞ ŘŀƭǑƝ ȊłǾŠǊȅΦ   
  

3ÏÃÉÜÌÎþ ÏÂÌÁÓÔ Á ÖÚÄñÌÜÎþ 
Pro skupiƴǳ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǘƻǊǻ ŀ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ ƧŜ 
ǎǇƻƭŜőƴȇƳ ȊƴŀƪŜƳ ȊŎŜƭŀ ǎǘŀƴŘŀǊŘƴƝ  ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊłȊŜƳƝ όǳōȅǘƻǾłƴƝΣ 
ǎǘǊŀǾŀ ŀǘŘΦύΦ bŜ ǳ ǾǑŜŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ Ȋ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όоύ ǇƭŀǘƝ ǘƻǘŞȌΣ ŀőƪƻƭƛ ǎǘłƭŜ ƭȊŜ ƧŜƧƛŎƘ ȊǇǻǎƻō ȌƛǾƻǘŀ όǇƻ 
ǎǘǊłƴŎŜ ǎƻŎƛłƭƴƝƘƻ ȊłȊŜƳƝύ ǇƻǾŀȌƻǾŀǘ Ȋŀ ƻōǾȅƪƭȇ Ǿ ǊłƳŎƛ ǑƛǊǑƝ ƴƻǊƳȅΦ 
V ǎƻǳōƻǊǳ ƴŜōȅƭ ƧŜŘƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘΣ ƪǘŜǊȇ ōȅ ƴłƭŜȌŜƭ Řƻ ƧƳŜƴƻǾŀƴȇŎƘ 
ǎƪǳǇƛƴ ŀ ǇǌƛǘƻƳ ƳŠƭ ȊŎŜƭŀ ǊƻȊǾǊłŎŜƴŞ ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊłȊŜƳƝΦ tƻƪǳŘ ƴŜōȅŘƭƝ 
z ƴŠƧŀƪŞƘƻ ŘǻǾƻŘǳ ǳ ǊƻŘƛőǻΣ Ƨǎƻǳ ƴŀ ƪƻƭŜƧƝŎƘ őƛ ǳ ǎǾȇŎƘ ƪŀƳŀǊłŘǻΣ 
ǇǌłǘŜƭ ŀǇƻŘΦ bŜƴƝ ǾȇƧƛƳƪƻǳΣ ȌŜ ƧƛȌ ōŠƘŜƳ ǎǘǳŘƛƝ ǇǊŀŎǳƧƝ ŀ ȌƛǾƝ ǎŜ ǎŀƳƛΣ 
ǾőŜǘƴŠ ǇƭŀŎŜƴƝ ƴłƧƳǻ ŀǘŘΦ ¦Ǌőƛǘł ƳƝǊŀ ǾȅǊƻǾƴŀƴƻǎǘƛ ŀ ǳǎǇƻǌłŘłƴƝ 
ȊłƪƭŀŘƴƝŎƘ ƘƻŘƴƻǘ ƧŜ ǇŀǘǊƴł ƧƛȌ ȊŜ ȊǇǻǎƻōǳΣ ƧŀƪȇƳ ƻ ǘŞǘƻ ƻōƭŀǎǘƛ 
ƘƻǾƻǌƝΦ tƻƪǳŘ ƴŀƻǇŀƪ ǎŜ Ǿ ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴŠ ǾȅǎƪȅǘǳƧŜ őƭƻǾŠƪ ǎ ǾȇǊŀȊƴŠ 
ŀƴƻƳłƭƴƝƳƛ ǇǊƻƧŜǾȅ ǾȅōƻőǳƧƝŎƝ ǇǌƝƭƛǑ ǾȇǊŀȊƴŠΣ ƭȊŜ ǊƻȊŜȊƴłǾŀǘ 
z ǊǻȊƴȇŎƘ ƻōƭŀǎǘƝΣ ȌŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǎƳŠǌǳƧŜ Řƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ǘŠȌǑƝŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀ ȌŜ ǎŜ ǳ ƴŠƧ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊłȊŜƳƝ ǊƻȊǇŀŘł ŀ ƻƴ ǎŜ 
ŘƻǎǘłǾł Řƻ ǎǘłƭŜ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝŎƘ ƪƻƴŦƭƛƪǘǻ ǎ ƻƪƻƭƝƳΦ      
±Ŝ ǎƪǳǇƛƴŠ ǘŠȌƪȇŎƘ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜƭƳƛ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ 
ǾǑŀƪ ǘŀǘƻ ǎƛǘǳŀŎŜ ƧŜ ƻŘƭƛǑƴł ŀ ŘƻōǊŞ ȊłȊŜƳƝ ƧŜ ƴŀƻǇŀƪ ǾȇƧƛƳƪƻǳ ƛ ǳ 
ǾŠƪƻǾŠ ǾŜƭƳƛ ƳƭŀŘȇŎƘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млпύΥ αΧόǾŠƪ ноΣ ƻǘłȊƪŀ 
ƪŘŜ ōȅŘƭƝύΧōȅŘƭƝƳ ƴŀ ŀȊȅƭƻǾŞƳ ŘƻƳŠΦΦόƪŘȅ Ƨǎƛ ƻŘŜǑŜl z domu?)Χǘƻ 
Ƴƛ ƳƻƘƭƻ ōȇǘ ǘŀƪƻǾȇŎƘ Χŀƴƛ ƴŜ мр ƭŜǘΦΦƴŠƧŀƪ ǇǌŜŘ мрΦ 
ǊƻƪŜƳΧόΧύΧǇǊƻōƝƘŀƭƻ ǘƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŜƧŘǌƝǾ ǘŀƪ Ŧƭłƪŀƭ Ǉƻ ǳƭƛŎƝŎƘ 
ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇǌŜǎ ƴŠƧŀƪȇƘƻ ȊƴłƳȇƘƻΣ ƪǘŜǊŜƧ ȊƧƛǎǘƛƭΣ ȌŜ ŜȄƛǎǘǳƧŜ 
ƴŠƧŀƪŜƧ ŀȊȅƭłƪΧ(celou dobu jsi bydlel tam?)ΧbƻΣ Ǉƻ ȊƴłƳȇŎƘΣ ƴŀ 
ƴłŘǊŀȌƝ ŀ ǘŀƪΣ ƪŘŜ ǎŜ Řŀƭƻ ǇǊƻǎǘŠ ƭŜƘƴƻǳǘΦΦǘŀƪΧά         
 
±ȊŘŠƭłƴƝ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇȊƴŀƳƴŞ ŘƛŦŜǊŜƴŎǳƧƝŎƝ ƪǊƛǘŞǊƛǳƳΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ǎƪǳǇƛƴȅ 
1-о Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŠ ǎȅŎŜƴȅ ǇǊłǾŠ ǎǘǳŘŜƴǘȅΣ őƛ ƳƭŀŘȇƳƛ ƭƛŘƳƛ 
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s ŘƻƪƻƴőŜƴȇƳ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǎǘǌŜŘƴƝƳ ǾȊŘŠƭłƴƝƳΣ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ п-5 je 
ǇƻőŜǘ ƭƛŘƝ ǎ ŘƻƪƻƴőŜƴȇƳ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭǎƪȇƳ ǾȊŘŠƭłƴƝƳ ƳƛƴƛƳłƭƴƝΦ 
 
tƻƪǳŘ ǾǻōŜŎ Ȋŀőƴƻǳ ƴŠƧŀƪƻǳ Ǒƪƻƭǳ őƛ ǳőƛƭƛǑǘŠ Ǉƻ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǑƪƻƭŜΣ Ǉŀƪ 
ǾŜƭƳƛ őŀǎǘƻ ǾȅǇŀŘłǾŀƧƝ ƧƛȌ ōŠƘŜƳ ǇǊǾƴƝŎƘ ŘǾƻǳ ǊƻőƴƝƪǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
млпύΥ αΧƴŜ Ƨł ƧǎŜƳ ƴŜƻŘŜǑŜƭΧƴƻ ǘŀƪ ƳŠƭ ƧǎŜƳ ƴŠƧŀƪȇ ǇǊƻōƭŞƳȅ 
dƻƳŀΣ ȌŜΧǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇǊƻǎǘŠ ǎǘłƘƭ ǎ ƴŠƧŀƪŜƧƳŀ ƪłƳƻǑŀƳŀΣ ǇǊƻǎǘŠΣ 
Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ŦƭłƪŀǘΣ Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ ŎƘƻŘƛǘ Ȋŀ ǑƪƻƭǳΧǇƻǇǊǾŞ ƴŀ ǳőƴłƪǳΣ ŀȌ 
ǇƻǇǊǾŞ ǘŀƳ ƧǎŜƳ ǾƭŀǎǘƴŠ Ȋŀőŀƭ ŦŜǘƻǾŀǘΧόΧύΧƴŀ ǳőƶłƪǳ ƧǎŜƳ ōȅƭ Ǌƻƪ ŀ 
ǇǻƭΧά  U mnoha z ƴƛŎƘ ƧƛȌ Řƻ ǇǊǻōŠƘǳ Ǒƪƻƭȅ ƴŀǇƭƴƻ ȊŀǎłƘƭȅ ǇǊƻōƭŞƳȅ 
ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜōȅƭȅ ȊǾƭłŘƴǳǘŜƭƴŞ ŀƳōǳƭŀƴǘƴƝ 
ƭŞőōƻǳ ŀ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ȊƴŀƳŜƴŀƭȅ ǇǌŜǊǳǑŜƴƝ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ǳƪƻƴőŜƴƝ 
Ǒƪƻƭȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧƧł ƧǎŜƳ ŎƘƻŘƛƭ ƴŀ ǵőƶłƪΣ ƧǎŜƳ ǎŜ Ǿȅǳőƛƭ 
ǇǊƻŘŀǾŀőŜƳΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ŘŠƭŀƭ ƴŀŘǎǘŀǾōǳΣ ƧŜƴƻƳȌŜ Řƻ ǘƻƘƻ Ƴƛ Ǉŀƪ ǳȌ 
ǾƭŜȊƭŀ ƭŞőŜōƴŀΣ ǘŀƪȌŜ ƧǎŜƳ ǘǳ ǇǊǾƴƝ ƴŀŘǎǘŀǾōǳ ƴŜŘƻŘŠƭŀƭΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ōȅƭ 
ƴŀ ǘŞ ƪƻƳǳƴƛǘŠ Ǿ όΧύΣ ƴƻ ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǑŜƭ ȊƴƻǾǳ ƴŀ ƴŀŘǎǘŀǾōǳΣ ƴƻ ŀ Ȋŀǎ 
Řƻ ǘŜ ŘǊǳƘŞ ƴŀŘǎǘŀǾōȅ Ƴƛ ǾƭŜȊƭŀ ǘŀŘȅ ǘŀ ȌƭƻǳǘŜƴƪŀΧά  Prakticky 
ǘŞƳŠǌ ǾǑƛŎƘƴƛ ¦5 Ǿ ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴŠ όǎ ƴŜŘƻƪƻƴőŜƴȇƳ ǾȊŘŠƭłƴƝƳύ ǘǾǊŘƝΣ 
ȌŜ ƴŜōȅƭƛ ǾȅƘƻȊŜƴƛΣ ŀƭŜ ȌŜ ƻŘŜǑƭƛ ǎŀƳƛΣ ŎƻȌ ǎŜ ƧŜǾƝ ǇƻƳŠǊƴŠ ǾŜƭƳƛ 
ƴŜǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŞΣ ȌŜ ōȅ ǎŜ αƴłƘƻŘƻǳά ǎŜǑƭƻ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǘŀƪƻǾŞ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ ȊǾłȌƝ ǎǾŞ ǇǊƛƻǊƛǘȅ ŀ ƻŘŎƘłȊŜƧƝ ȊŜ ǑƪƻƭȅΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧŜ 
ƴŜōŀǾƝΣ ƴŜōƻ ǇǊƻǘƻȌŜ ŎƘǘŠƧƝ ƴŠŎƻ ƧƛƴŞƘƻΦ tǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠƧǑƝ ǎŜ ƧŜǾƝ 
ƴŀōƝȊŜƧƝŎƝ ǎŜ ǾȅǎǾŠǘƭŜƴƝΣ ȌŜ ȊŀǘƝƳŎƻ ƴŠƪǘŜǊŞ ƧƛƴŞ ƻōƭŀǎǘƛ όƭŞőōŀ ŀ ƧŜƧƝ 
ǾȇǎƭŜŘƪȅ ŀǇƻŘΦύ Ƨǎƻǳ ǇǊŜȊŜƴǘƻǾłƴȅ ȊƴŀőƴŠ ŜȄǘŜǊƴŀƭƛȊƻǾŀƴŠ όȊŀ ǾǑŜ 
ƳǻȌƻǳ ƭƛŘŞ ƻƪƻƭƻ ƳŠ ŀ ǘȅ ǾŠŎƛΣ ƻǎǳŘΣ ǊƻŘƛƴŀ ŀǘŘΦύΣ ǘŀƪ ƧƛƴŞ ƻōƭŀǎǘƛ Ƨǎƻǳ 
naproti tomu prezenǘƻǾłƴȅ ǎ ŀȌ ŜȄǘǊŞƳƴƝ ŀ ƴŜǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴƻǳ 
ƛƴǘŜǊƴŀƭƛȊŀŎƝ όǾŠŘƻƳŠ ŀ ǎłƳ ƧǎŜƳ ǎŜ ǘŀƪ ǊƻȊƘƻŘƭΣ ǾȊŀƭ Ȋŀ ǘƻ 
ȊƻŘǇƻǾŠŘƴƻǎǘ  ŀ ǳŘŠƭŀƭ ƧǎŜƳ ǘƻΧύΦ ¢Ŝƴǘƻ ȊƧŜǾƴȇ ǊƻȊǇƻǊ ƻŘǇƻǾƝŘł 
ŘƻǇƻǎǳŘ ȊƧƛǑǘŠƴȇƳ ǾȇǎƭŜŘƪǻƳ ǳ ¦5 Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ αƭƻŎǳǎ ƻŦ ŎƻƴǘǊƻƭάΣ 
ƻǾǑŜƳ ƘƭǳōǑƝ ǇƻŎƘƻǇŜƴƝ ŘȅƴŀƳƛƪȅ ǘƻƘƻǘƻ ȊǇǻǎƻōǳ ǳǾŀȌƻǾłƴƝ ŀ 
ǾŠŘƻƳȇŎƘ ƛ ƴŜǾŠŘƻƳȇŎƘ ƳƻǘƛǾǻ ƪ ƴŠƳǳ ŀ ȊƳŠƴ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ ŘǊƻƎƻǾŞ 
ƪŀǊƛŞǊȅ ōȅ ǾȅȌŀŘƻǾŀƭƻ ǎŀƳƻǎǘŀǘƴȇ ǾȇȊƪǳƳΦ      
 
±ŜƭƳƛ ǇƻŘƻōƴȇ ǊƻȊŘƝƭ ƧŜ ǘŀƪŞ Ǿ ǇǊłŎƛΣ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǎƻǳōƻǊǳ о-5 
v ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŜǇǊŀŎǳƧƝ όǾƛȊ ǘŀōǳƭƪŀ őΦ ноύ ŀ ȌƛƧƝ ȊŜ ǎƻŎƛłƭƴƝŎƘ 
ŘłǾŜƪΣ ǇƻƪǳŘ ƧŜ ƳŀƧƝ ǾȅǌƝȊŜƴŞ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млпύΥ αΧƴŜƧŘŜƭǑƝ ǇǊłŎŜΣ ǘƻ 
ōȅƭƻ ǘŀƪ ŘǾŀ ƳŠǎƝŎŜΧόΧύΧǘŜř ƴŀ ǎƻŎƛłƭŎŜΧά  Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ 
ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾŞ Ǉƻƪǳǎȅ ǇǊŀŎƻǾŀǘ ōŠƘŜƳ ŘƻōȅΣ ƪŘȅ  ƧŜƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ōȅƭƻ ƴŀ 
ǾǊŎƘƻƭǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧƴƻ ǘŀƪ ƴŀ ǘŠŎƘ ŘƻƧŜȊŘŜŎƘ ǎŜ ǘƻ ōƭōŠ ȊǾƭłŘłΣ 
ǘŀ ǇǊłŎŜΧƪƻƭƛƪǊłǘ ƧǎŜƳ ǎƛ ǾȊŀƭ ƴŜǎŎƘƻǇŜƴƪǳΣ ȌŜ ŀōȅŎƘ ǎŜ Ȋ toho dostal 
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ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǑŜƭ ǘŜǇǊǾŜ Řƻ ǇǊłŎŜΦΦŀ Ƨƛƴŀƪ ǇǊǻōŠȌƴŠ ƧǎŜƳ ŘŠƭŀƭ - Ƨł ƴŜǾƝƳ 
ǘȅ ǘǌƛ ƳŠǎƝŎŜΣ ƳŠǎƝŎΣ ǇƻǘƻƳ ƧǎŜƳ ȊŀǎŜ ƪǾǻƭƛ ŦŜǘǳ ǇǌŜǎǘŀƭ ŀ ŀȌ ƧǎŜƳ ǎŜ 
dal zase trochu dohroƳŀŘȅΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ȊŀǎŜ ƴŠƧŀƪƻǳ ǇǊłŎƛ ƴŀǑŜƭΧά     
5ƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ Ǿ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ōŜȊŘƻƳƻǾŎǻΣ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝ 
ƳƻȌƴƻǎǘƛ ȌŜōǊłƴƝΣ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǎǘǳǇŜƶ ǾƴŠƧǑƝ ŘŜǾŀǎǘŀŎŜ ƧŜ ǳ 
ƴƛŎƘ ƻōǾȅƪƭŜ ǾȅǎƻƪȇΣ ŘŀǌƝ ǎŜ ƧƛƳ ȊŜƧƳŞƴŀ ƻŘ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ǘǳǊƛǎǘǻ 
ȊƝǎƪłǾŀǘ ƴŜȊŀƴŜŘōŀǘŜƭƴŞ ŦƛƴŀƴőƴƝ ƻōƴƻǎȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧƴƻ ŀ 
ƪŘȅȌ ƴŜƧǎƻǳ ǇŜƴƝȊŜΣ ǘŀƪ ŎƘƻŘƝƳŜ Ǉƻ ƳŠǎǘŠ ŀ ǎƻƳǊǳƧŜƳŜΦΦƻŘ ƴŠƳŎǻ ŀ 
ǘŀƪΦ ¢ǊƻŎƘǳ ƴŠƳŜŎƪȅ ǳƳƝƳΣ ȌŜ ǎƛ ǾȅǎƻƳǊƻǾŀǘ ƴŠƧŀƪȇ ǇŜƴƝȊŜ ƴŀ ƧƝŘƭƻ ŀ 
ǘŀƪΧŘłǾŀƧƝΧŘŜƴƴŠ ǎƛ ǾȅŘŠƭłƳ ǘȅ ŘǾŠ ǎǘƻǾƪȅΣ ƴŠƪŘȅ ǘǌŜōŀ ƛ рллΣ-, 
ƴŠƪŘȅ ȊŀǎŜ ƴƛŎΣ ƘƭŀǾƴŠ ǘƛ ƴŠƳŎƛ ŘłǾŀƧƝΧά     
 

$ÉÓÔÒÉÂÕÃÅ Á éÅÒÎĻ ÔÒÈ Ó drogami 
о Ǌƻƪȅ ǇŠǎǘƻǾŀƭΣ ƴȅƴƝ ƴŜΣ ƴŜǎǘƻƧƝ ǘƻ Ȋŀ ǘƻΣ Ƴł ǇǌƝǎǳƴ ƧŜƴ Ƙƻ ǑǘǾŜ ȌŜ ǎƛ 
ƴŜƳǻȌŜ ǾȅōǊŀǘ ƭƛŘƛ ǎ ƪȇƳ ς мс Ƴł ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ¢ǊŀƳŀƭŜƳ ŀ мн Ƨƛ Ƴł 
opakovanou nebo dokonce s ŜǇƛȊƻŘƛŎƪȇƳ ǳȌƝǾłƴƝƳΣ ƪŘȅȌ ōȅƭ 
k ŘƛǎǇƻȊƛŎƛΦ YǊƻƳŠ ƪŀǇŜƪ ƴŜƴƝ ǾȇƧƛƳƪƻǳ ŀƴƛ ǾŜ ŦƻǊƳŠ őƝǇƪǻΦ  
±ŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ōȅƭƻ ǊƻȊǑƝǌŜƴƝ ¢ǊŀƳŀƭǳ ƳŜȊƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ Ǿ souboru v 
Olomouci. Pokud se s ƴƝƳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ƴŜǎŜȊƴłƳƝ ǇǌŜǎ ǎǾŞ ƪŀƳŀǊłŘȅΣ 
ƪǘŜǌƝ ƪ ƴŠƳǳ ƳŀƧƝ ǇǌƝǎǘǳǇ ŀ ǇǊǻōŠƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǘŀƪ ƻŘǇƻǾƝŘł 
ōŠȌƴŞƳǳ ǎŎŞƴłǌƛ Ƨŀƪƻ ǳ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ŘǊƻƎΣ Ƴł ǇǊǻōŠƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ 
ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ōŠȌƴȇ ǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǘȅǇǻ ƭŞƪƻǾȇŎƘ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мнлύΥ 
αΧƳƛ Ƙƻ ƧŀƪƻȌǘƻ ŀƴŀƭƎŜǘƛƪǳƳ ǇƻǎǘǘǊŀǳƳŀǘƛŎƪȅ ŀǇƭƛƪƻǾŀƭƛΣ ŀōȅ Ƴƛ 
ƴŜōȅƭƻ ǘŀƪ ōƭōŠΧǇŀƪ ƧǎŜƳ ȊƧƛǎǘƛƭŀΣ ȌŜ ƪŘȅȌ ƧŜ Ƴƛ ŘƻōǌŜ ŀ ŘłƳ ǎƛ ƘƻΣ 
ǘŀƪ ƧŜ Ƴƛ ƧŜǑǘŠ ƭƝǇΧά ǎǘŜƧƴł ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ Ǉŀƪ ƧŜǑǘŠ ŘƻŘłǾłΥ 
αΧόΧύΧwŜƳŞŘƛŀ ƳƻƧŜ ƴŜƧƻōƭƝōŜƴŠƧǑƝ ƪƴƝȌƪŀΣ ŀ ǘŜř ǎƛ ǘŀƳ ƪƻƳōƛƴǳƧǳΣ 
ƴƻ ŀ ǘƻ ƧǎŜƳ ǎƛ ǵǇƭƴŠ ǎ ƪƭƛŘƴȇƳ ǎǊŘŎŜƳ ƴŀǑƭŜƘƭŀΣ ƳŠ ǘƻ ǾǻōŜŎ ƴŜǘǊłǇƝΣ 
ŀƴƛ ƳŠ ƴƛƪŘȅ ƴŜǘǊłǇƛƭȅ ƧŜƘƭȅΧǾƝǑ ŎƻΧƪŘȅȌ Ƴƛ ōȅƭƻ ŀǎƛ ǘŀƪ ǇŠǘΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
ǎŞƎǌŜ ƴŀǇƝŎƘƭŀ .мнΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎǘǊŀǑƴŠ ōǊŜőŜƭŀΧόΧΦύΧƴƻ ǘƻ ƧǎŜƳ ǎƛ 
ƧŜƴƻƳ ƘǊłƭŀ ƴŀ ǇŀƴƝ ŘƻƪǘƻǊƪǳΧά  
 
LƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝ ǊƻȊƘƻǾƻǊ ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭ ǎ őƭŜƴŜƳ ǎƪǳǇƛƴƪȅ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪƻƴƻǇƝΦ ¢ŀǘƻ ǎƪǳǇƛƴƪŀ ƧŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǇǌƛǊƻȊŜƴȇƳ 
ǾȅǵǎǘŠƴƝƳ v ǌŜǑŜƴƝ ǇǊƻ ƧŜƧƝ őƭŜƴȅ Ƨŀƪ Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ ǊŜƭŜǘƛǾƴŠ ōŜȊǇŜőƴŞƘƻ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǇǊƻ ǳȌƝǾłƴƝ ƪƻƴƻǇƝΣ ǘŀƪ ǇǊƻ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƧŜƘƻ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ мннύΥ αΧǳǊőƛǘȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǘŀƪƻǾł ƪƻƳǳƴƛǘŀΣ ƪǘŜǊł ǎƛ 
ǾȌŘȅŎƪȅ ƳȅǎƭŜƭŀΣ ȌŜ ƪƻǳǌƝ ƴŠŎƻ ƧƛƴȇƘƻ ƴŜȌ ƻǎǘŀǘƴƝ ŀ ƻƴŀ ǘƻ ǎǾȇƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳ ōȅƭŀ ǇǊŀǾŘŀΧόΧύΧƴŜƴƝ ǘƻ ǘŀƪƻǾł ǎǇǊƻǎǘł ƪƻƴȊǳƳŀŎŜΧȌŜ 
ǘƻ ƧŜ ǘŀƪƻǾȇ ȊłƧŜƳ Řƻ Ƙƭƻǳōƪȅ ŀ ŘƻǑƛǊƻƪŀ ŀ ǳǊőƛǘŜƧ ǾȇǾƻƧ Ǿ tom 
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ǇŠǎǘƻǾłƴƝΣ Ǿ ǘŞ ƪǾŀƭƛǘŠΧόƪƻƭƛƪ ƧŜ ǘƻ ƭƛŘƝΚύΦΦŀǎƛ нлΦΦόΧύΦΦΦǘƛ ƭƛŘƛ ƴŜōƻ ǘŀ 
ǎƪǳǇƛƴƪŀ ǎŜ ǇǌŜƻǊƛŜƴǘƻǾŀƭŀ Ȋ ǘŞ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǾŜƴƪƻǾƴƝ ƴŀǇǌŜŘ ƴŀ 
sklenƝƪƻǾƻǳ ǇǊƻŘǳƪŎƛ ŀ ǇƻǘƻƳΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻ ǘŀŘȅ Ȋŀőŀƭƻ ǊƻȊǾƝƧŜǘ ǘƻ 
ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ǇƻŘ ǘƝƳ ǳƳŠƭȇƳ ǎǾŠǘƭŜƳΣ ǘŀƪ ǎŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ǾǊƘƭƛ ƴŀ 
ǘƻΧόΧύΧǾŜƳΣ ȌŜ Ǿ ǘŠŎƘ ǾŜƴƪƻǾƴƝŎƘ ǊƻǎǘƭƛƴłŎƘΣ ƪŘȅȌ Ƨǎƛ ŦǊŀƧŜǊΣ ǘŀƪ 
ǳŘŠƭłǑ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ с҈ ŀ ǾŜ ǎƪǳƴƪǳΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǵǇƭƴŠ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƴǳƭŀΣ ǘŀƪ 
ǳŘŠƭłǑ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǘŠŎƘ ф҈ΧόΧύΦΦόǇǊƻŘłǾłǘŜΚύΧƪŘȅȌ ƴŠƪŘƻ ŎƘŎŜΣ ŀƭŜ 
ǎǇƝǑ ƳŜȊƛ ǳȊŀǾǌŜƴȇƳ ƻƪǊǳƘŜƳ ƭƛŘƝ ŀ ǎǇƝǑŜ ǾŜ ǾŠǘǑƝƳ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝΧόΧύΧǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǎ ǘƝƳ ǘŀŘȅ ǘŀ ǎƪǳǇƛƴŀ 
ƻōŎƘƻŘǳƧŜΧόΧύΧǾŠǘǑƛƴŀ Ȋ ƴƛŎƘ ǘƻ Ƴł Ƨŀƪƻ ŘǊǳƘŞ ǇƻǾƻƭłƴƝΧόΧύΧŎŜƴȅ 
ǇǊƻ ȊƴłƳȇΚΧǘŀƪ ǘŠƳ Ŏƻ ǎŜ ȊƴŀƧƝ млл-160,- za gram όŀ ǘŠƳ 
ƴŜȊƴłƳȇƳΚύΦΦod 200-300,- (za gram)ΦΧά   
  
aŀǊƛƘǳŀƴǳ ƧŜȊŘƝ őłǎǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όп-сύ ƪǳǇƻǾŀǘ ǇǌŜǾłȌƴŠ Řƻ tǊŀƘȅΦ 
WŜŘŜƴ Ƨƛ ȊƝǎƪłǾł ǇǌŜǎ ŘŜŀƭŜǊŀ ŀǊŀōǎƪŞƘƻ ǇǻǾƻŘǳ Ȋŀ ŎŜƴǳ оллΣ-/gram, 
ƪŘȅȌ ƻŘŜōŜǊŜ ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ŘłǾł Ƴǳ ǎƭŜǾǳ ƴŀǇǌΦ Ȋŀ пллΣ-/2 gramy. 
V tǊŀȊŜ ƧŜ ǘŀƪŞ ǾŠǘǑƝ ǾȇōŠǊ ŀ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǊǻȊƴȇŎƘ ǎƪǳƴƪǻΦ 2Ŝǎƪł ǘǊłǾŀ 
ǎŜ ǇǊƻŘłǾł ǇǊȇ ǇǊǻƳŠǊƴŠ ƻƪƻƭƻ мрл-250,-κƎǊŀƳΦ tǌƛ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞƳ 
ƻǎƻōƴƝƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǎŜƘƴŀǘ ƘŀǑƛǑ ƛ Ȋŀ мтлΣ-/gram. 
 
9ȄǘłȊƛ Ƴł ǾŠǘǑƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ƳƻȌƴƻǎǘ ȊƝǎƪŀǘ ǇǌŜǎ ǎǾŞ 
ƪŀƳŀǊłŘȅΣ ǇƻǳȊŜ ƻōőŀǎ ǎƛ ƧŘƻǳ ƪƻǳǇƛǘ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻ ƧƛƴŞƘƻΣ ƪƻƘƻ 
ƴŜȊƴŀƧƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млсύΥ αΧǎǘłƭŀ оллΣ- ŀ ƪƻǳǇƛƭŀ ƧǎŜƳ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ǇǌŜǎ 
domluvu v ƪƭǳōǳ όΧύΦΦǘŀƪȌŜ Ƨŀƪƻ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ǾƝƳΣ Ƨŀƪ ǘŜƴ őƭƻǾŠƪ ǾȅǇŀŘŀƭΣ 
ale nebyla jsem s ƴƝƳ ƴŠƧŀƪ Ǿ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ŀ ōȅƭƻ ǘƻ ǇƻǇǊǾŞΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ƴŠŎƻ 
ŘłǾŀƭŀ ǘŀŘȅ ǘŀƪƘƭŜΧǇǊƻǘƻȌŜ ǾǑŜŎƘƴƻ Ƴƛ ǾƻȊƛƭƛ ƭƛŘƛ ƻŘƴŠƪǳŘΣ ȌŜ 
nakoupili v .ǊƴŠ ŀ ŘƻǾŜȊƭƛ ƛ ǇǊƻ ƳŠΧά  /Ŝƴŀ ŜȄǘłȊŜ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧŜ ƻƪƻƭƻ 
250-300,-κȊŀ ƪǳǎΦ tǌƛ ǾŜƭƳƛ ƪǾŀƭƛǘƴƝƳ ŀ ƻǎƻōƴƝƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƭȊŜ ȊƝǎƪŀǘ ŀȌ 
za 170,-/kus. 
Cena pervitinu je prakticƪȅ ǾŜƭƳƛ ǎǘŀōƛƭƴƝ ŀ ƴƛƧŀƪȇ ȊǾłǑǘƴƝ ǾȇǾƻƧ Ȋŀ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ р ƭŜǘ ƴŜǇǊƻŘŠƭłǾłΦ tǊƻŘłǾł ǎŜ ƻƪƻƭƻ мллΣ-/lajnu (0,1g) = 
1000,-κƎǊŀƳΣ Ǉǌƛ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞƳ ŀ ƻǎƻōƴƝƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƭȊŜ ȊƝǎƪŀǘ ŀȌ Ȋŀ 
cenu 700-800,-κƎǊŀƳΦ wƻȊƘƻŘǳƧƝŎƝ ƧŜ ǾǑŀƪ ƪǾŀƭƛǘŀ ŘǊƻƎȅ ς ǾƛȊΦ ŘłƭŜΦ 
Heroin se pohybuje v ǇƻŘƻōƴȇŎƘ ŎŜƴƻǾȇŎƘ ƘƭŀŘƛƴłŎƘΣ ǘŜŘȅ  мллΣ-
/lajnu (0,1g) a 800-1200,-κƎǊŀƳΦ tǌƛ ǾŜƭƳƛ ƪǾŀƭƛǘƴƝƳ ŀ ŘƻōǊŞƳ 
ƻǎƻōƴƝƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƭȊŜ ŀȌ Ȋŀ тлл-800,-/gram. 
/Ŝƴȅ [{5 Ƨǎƻǳ ƭƻƪłƭƴŠ ǾŜƭƳƛ ƪƻƭƝǎŀǾŞΦ tǌƛ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞƳ ƻǎƻōƴƝƳ 
kontaktu lze koupit okolo 170,-/kus. {ǘŀƴŘŀǊŘƴƝ ŎŜƴŀ ƧŜ нлл-300,-
κƪǳǎΦ bŠƪŘȅ Ƨǎƻǳ ƻǾǑŜƳ ƛ Ȋŀ ǾƝŎŜΣ ƴŜōƻ ƪŘȅȌ ƧŜ ǘƻ ǾȅƘƭłǑŜƴł ƪǾŀƭƛǘŀ 
(protokol 120): αΧŀƭŜ ǇƻƪǳŘ ǎŜ ŀƪǘǳłƭƴŠ ƴŠŎƻ ǾȅǎƪȅǘƴŜ ŀ Ƨł ƳłƳ 
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ƘǊƻȊƴƻǳ ŎƘǳǙΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎŎƘƻǇƴł Ȋŀ ǘƻ ȊŀǇƭŀǘƛǘ ƛ ǘȅ оллΣ-Χǘƻ ƧŜ ŀǎƛ 
ƳŀȄƛƳǳƳΣ Ŏƻ ǎŜ ǘƻ ǘŀƪ ǇǊƻŘłǾŀƭƻΧά 
    
/Ŝƴȅ Ƨǎƻǳ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎǘŀōƛƭƴƝ ŀ ƭȊŜ ƻōŜŎƴŠ ǌƝŎƛΣ ȌŜ ŎŜƴȅ Ƨǎƻǳ ƧŜŘƴŀ 
z Ƴłƭŀ ƻōƭŀǎǘƝΣ ƪǘŜǊł ǎŜ Ȋŀ ǇƻǎƭŜŘƴƝ п Ǌƻƪȅ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŜȊƳŠƴƛƭŀΦ 
hōƧŜǾǳƧŜ ǎŜ ǎƛŎŜ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾł ǇƻȊƴłƳƪŀ ǳ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ 
ȌŜ ǎŜ ƴȅƴƝ ƻōőŀǎ ǎǘŀƴŜΣ ȌŜ ƪŘȅȌ ǎŜ ƴŀ ǘǊƘǳ ƻōƧŜǾƝ ƴŠŎƻ ƴƻǾŞƘƻΣ ǘŀƪ ƧŜ 
ǘƻ Ȋŀ ƴƛȌǑƝ ŎŜƴȅΣ ƴŜȌ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘłǾł ǇƻȊŘŠƧƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммпύΥ αΧǎǘŀƴŜ 
ǎŜΣ ȌŜ ƪŘȅȌ ǇǌƛƧŘŜ ƴƻǾł ŘǊƻƎŀΣ ǘŀƪ Ƨǎƻǳ ǘŀŘȅ ŘǳƳǇƛƴƎƻǾȇ ŎŜƴȅΦΦά  Tato 
ǇƻȊƴłƳƪŀ ǾǑŀƪ ƧŜ ȊŎŜƭŀ ƻƧŜŘƛƴŠƭł ŀ ƴŜǾȊǘŀƘǳƧŜ ǎŜ ƪ na trhu 
ȊŀǾŜŘŜƴȇƳ ŘǊƻƎłƳΣ ŀőƪƻƭƛ ǘŜƴǘȇȌ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǇƻŘƻǘȇƪłΣ ȌŜ ǎŜ ǘƻ ǘȇƪł 
ƛ ƴƻǾȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǌƝ ŎƘǘŠƧƝ ǇǌŜǘłƘƴƻǳǘ αȊłƪŀȊƴƝƪȅάΣ ŀ ǘŀƪ ƴŀ 
Ȋŀőłǘƪǳ ƴŀǎŀŘƝ ƭŜǇǑƝ ŎŜƴȅΥ αΧǇǌƛƧŘŜ ƴŠƧŀƪŜƧ ƴƻǾŜƧ ŘŜŀƭŜǊ ŀ ƴŀōƝŘƴŜ 
ƴƛȌǑƝ ŎŜƴȅΣ ȌŜΣ ŀōȅ ƪ ƴŠƳǳ ƭƛŘƛ ǇǌŜǑƭƛΣ ŀ Ǉŀƪ ǘƻ ȊǾŜŘƴŜ ƴŀ ƴƻǊƳłƭƴƝ 
ŎŜƴȅΧόΧύΧƧŜ ǘƻ ƴƻǊƳłƭƴƝ ǎǘŀƴŘŀǊŘƴƝ ƻōŎƘƻŘ ΧάΦ   
aƻȌƴƻǎǘƛ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ŘǊƻƎ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊŘƝƭƴŞΣ ǳ ƭŞƪǻ ǎŜ ǎǘłƭŜ ŘǊȌƝ ƴŀ 
ǇƻǇǳƭŀǊƛǘŠ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ǊŜŎŜǇǘǻ όŀőƪƻƭƛ ƳƴƻƘŜƳ ǎƻŦƛǎǘƛƪƻǾŀƴŠƧƛ ƴŜȌƭƛ 
v Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛύ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мнлύΥ αΧόƴŀ ƻǘłȊƪǳΣ Ƨŀƪ ǎŜ ƪ ǘƻƳǳ ƧŜǑǘŠ Ƨƛƴŀƪ 
ŘƻǎǘłǾłΣ ŘƻŘłǾłύΧǾ ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ ǎƛ ƴŀ ¢ǊŀƳŀƭǳ ǎƪƻǊƻ ǾǻōŜŎ 
ƴŜǳƧƝȌŘƝƳΧόΧύΧōŜǊǳ Ƙƻ ƘƭŀǾƴŠ ǇǊƻ ƪŀƳŀǊłŘȅΣ ƪŀƳŀǊłŘƪȅΣ ƪǘŜǌƝ Ƙƻ 
ǊłŘƛ ŎŜƭƪŜƳΣ ŀ ǘƻ ǘŀƪƻǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ȌŜ Ƙƻ ǇǌŜŘŜǇƝǑǳ ƴŀ ƻǘŎǻǾ 
ǊŜŎŜǇǘΧƴŀ ǇŀŎƛŜƴǘŀ ǎŜ ƪǘŜǊȇƳ Ƴł ǎƳƭƻǳǾǳ  ǎ ǘƻǳ ǇƻƧƛǑǙƻǾƴƻǳΧά   
bƛőƝƳ ƴŜƻōǾȅƪƭȇƳ ƴŜƴƝ ōŠȌƴȇ ǾȇƳŠƴƴȇ ƻōŎƘƻŘΣ ƪŘȅ ǎŜ ǎƳŠƶǳƧƝ 
ǊǻȊƴŞ ŘǊƻƎȅ Ȋŀ ƧƛƴŞΦ ± ǎŜȊƽƴłŎƘ ƧŜ ǘŀƪǘƻ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴł ǾȇƳŠƴŀ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ őƛ ƭȅǎƻƘƭłǾŜƪ Ȋŀ ƧƛƴŞ ŘǊƻƎȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧƻƴƻ ǎŜ ǘƻ 
όƭȅǎƻƘƭłǾƪȅύ Řł ǇǊƻŘŀǘΣ ȌŜΦΦǾȅƪǑŜŦǘƻǾŀǘ Ȋŀ ǇŜǊƴƝƪ ŀ ǘŀƪΧΦά   
 
S ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧŜ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǎǇƻƧŜƴƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ǇǊƻōƭŞƳǻ ŀ ǘŀƪ ǎƛǘǳŀŎƛ ǌŜǑƝ ¦5 ǇƻǊǻȊƴǳΣ őƝƳ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝ ŀ ǎƻŎƛłƭƴŠ 
ǎŎƘƻǇƴŠƧǑƝ ƧǎƻǳΣ ǘƝƳ Ƨǎƻǳ ǌŜǑŜƴƝ ƪǊŜŀǘƛǾƴŠƧǑƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млтύΥ αΧƪŘȅȌ 
ǎŜ ǾǊłǘƝƳ ȊǇłǘƪȅΧǑŜǎǘ ƭŜǘΦΦǘŠŎƘ ǑŜǎǘ ƭŜǘ ȊǇłǘƪȅΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ǾǑǳŘŜ ǘŀŘȅ 
v hƭƻƳƻǳŎƛΦΦǘƻ ǘŀŘȅ ōȅƭƻ ǵǇƭƴŠ ƧƛƴŀőƝΧǘŀŘȅ ōȅƭƛ ǘƛ ŦŜǙłŎƛ ǵǇƭƴŠ ƧƛƴƝΣ 
ǎǇƻǳǎǘŀ ƭƛŘƝ ȊƳƛȊŜƭƻ ƻŘǎŀř Ȋ OlomouceΦΦόƧŀƪ ǎŜ ǘƻ Řł ǎŜƘƴŀǘ 
ǘŜřƪŀΚύΧŀƭŜ ǘƻ ōȅƭȅ ǘŜƭŜŦƻƴȅ ȊŀǎΣ ȌŜ ǘƻ Ȋŀǎ ōȅƭȅ ƪƻƴǘŀƪǘȅΧǘƻ ōȅƭȅ 
ǘŜƭŜŦƻƴȅΧƴŜƴƝ ǇǊƻōƭŞƳ Ǿ ƧŀƪȇƳƪƻƭƛ ƳŠǎǘŠ ƪŘȅƪƻƭƛ ǎŜƘƴŀǘΣ ȌŜΧόȊƴłǑ 
ǘŀŘȅ ƴŠƪƻƘƻΚύΦΦŀ ǘŀƪ ƧŀƪƻȌŜ ƳłƳ ƪƻƴǘŀƪǘȅΣ ƧŀǎƴŠ ȌŜ ƳłƳΣ ŀƭŜ ƭŜǇǑƝ ƧŜ 
ǎƛ ǘƻ ǳǾŀǌƛǘΣ ƴŜȌ ǘƻ ƪǳǇƻǾŀǘΦΦόΧύΧőƭƻǾŠƪ ƴŜǾƝΣ Ŏƻ ƪǳǇǳƧŜΣ ǘƻ ƧŜ ǘƻΦΦŀ 
ƪŘȅȌ őƭƻǾŠƪ ǾŀǌƝΣ ǘŀƪΧόΧύΦΦƴƻΣ ǘŀƪ ǘŀƪȅ ǎŜ ǘƻ ƴŜǇƻǾŜŘŜΣ ȌŜ ŀƭŜΧΦόȊ 
őŜƘƻ ǾŀǌƝǘŜΚύΦΦ{ƻƭǳǘŀƴ ŀ ΧόƴŜǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴŞύ ΦΦόŀ ƻŘƪǳŘΚύΧto se 
ǌƛƪłΧόΧύΧƴƻ Ƨǎƻǳ ƪƻƴǘŀƪǘȅΣ ƴƻΧόΧύΦΦǾŠǘǑƛƴƻǳ ǇǌŜǎ 
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ŘƻƪǘƻǊȅΧόΧύΦΦƴŜōƻ ƻŘ ǎǘŀǊȇŎƘ ŀǎǘƳŀǘƛƪǻ ƴŜōƻ ŀƭƪƻƘƻƭƛƪǻΣ ǘŠƳ ǎŜ ŘŀƧƝ 
ǇŜƴƝȊŜΣ ǘƛ Ƨǎƻǳ ǊłŘƛΣ ȌŜ ƳŀƧƝ ƴŀ ǇƛǾƻΦΦŀ Ƴȅ ŘƻǎǘŀƴŜƳŜ ǎǾƻƧŜΧά   ¢ŀǘłȌ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ƧŜǑǘŠ ŘƻŘłǾł Ǉǌƛ ǇƻǇƛǎǳ ǇǊǻōŠƘǳ ǎǾŞ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅΣ 
ȌŜ ƴƛƪŘȅ ƴŜƳŠƭƛ ǎŜ ǎǾȇƳ ǇŀǊǘƴŜǊŜƳ ƳƻŎ ȊłƧŜƳ ǎŜ ƳƝŎƘŀǘ ƳŜȊƛ 
ȊōȅǘŜƪ ǎŎŞƴȅ ŀ ǊŀŘŠƧƛ ǎƛ Ȍƛƭƛ ŀ Ǿŀǌƛƭƛ ƧŜƴ ǘŀƪ ǎŀƳƛ ǇǊƻ ǎŜōŜΥ αΧƳȅ ƧǎƳŜ 
ǎƛ ǘƻΧƧŀƪƻ ƻƴƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ǎǾŀǌƛƭƛ ŀ Ƴȅ ƧǎƳŜ ǎƛ ǘƻΦΦƳȅ ƧǎƳŜ ǎƛ ǘƻ Ǿŀǌƛƭƛ ǇǊƻ 
ǎŜōŜΣ ƧŀƪƻΣ Ƴȅ ƧǎƳŜ ǘƻ ǳǾŀǌƛƭƛΣ ŘƻōǊŜƧ ƳŀǘǊƻǑ ƧǎƳŜ ǎƛ ǾȅƧŜƭƛΣ Ƴȅ ƧǎƳŜ 
ƴƛŎ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƭƛΣ Ƴȅ ƧǎƳŜ ŘǌƝǾ ƳŠƭƛ ōȅǘΧόΧύΧǇŀƪ ƧǎŜƳ ǇǊƻŦŜǘƻǾŀƭŀ 
ƴłƧŜƳΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ǎŜ ƳǳǎŜƭƛ ǾȅǎǘŠƘƻǾŀǘΣ Ǉŀƪ ƧǎƳŜ ōȅŘƭŜƭƛ Ǿ lese chvilku, 
s ŘŜƪŀƳŀΣ ǾŜ ǾŀƎƽƴŜŎƘ ŀ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ǎǉǳŀǘƻǾŀƭƛΧά  {Ŝ ǎǾȇƳ ǇŀǊǘƴŜǊŜƳ 
Ƨǎƻǳ ȊǌŜƧƳŠ ǘȅǇƛŎƪȇƳ ǇǌƝƪƭŀŘŜƳ ǾŜƭƳƛ ǳȊŀǾǌŜƴŞ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘi UD na 
bytech s ƳƛƴƛƳłƭƴƝƳ ȊłƧƳŜƳ ƻ Ƨŀƪȇƪƻƭƛ ŘŀƭǑƝ ǇǊƻŘŜƧ ŘǊƻƎȅ ς pouze, 
ŀōȅ ƳŠƭƛ ǎŀƳƛ ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ǎǾŞ ǇǌłǘŜƭŜΣ ƪǘŜǊȇŎƘ ǾǑŀƪ ƳŠƭƛ ǾŜƭƳƛ ƳƴƻƘƻΥ 
αΧǘŀƪ ǘŀƳ ǎŜ ŎƘƻŘƛƭƻ ƻƪƴŜƳΣ ƴŜ ŘǾŜǌƳŀΣ ŀƭŜ ƻƪƴŜƳ Řƻ ǘƻƘƻ ƴŀǑŜƘƻ 
ōŀǊłƪǳΦΦǘŀƪȌŜ ǾȌŘȅŎƪȅΣ ƪŘȅȌ ƴŠƪŘƻ Ǿ ƴƻŎƛ ǇǌƛǑŜƭΣ ȊŀǙǳƪŀƭ ƴŀ ƻƪƴƻΣ 
ǎƪƻőƛƭ ǘŀƳ ƻƪƴŜƳΧŎƝǘƛƭΣ ȌŜ ǎŜ ǘŀƳ ǾŀǌƝ ƴŜōƻ ƴŠŎƻΧǘŀƪ ǎŜ ǘŀƳ ǾȌŘȅŎƪȅ 
ǎƧŜƭƻ ΧƭƛŘƝΣ ƴƻ ǘƻ ōȅƭƻ ǎǘǊŀǑƴȇΧόΧύΦΦǘŀƳ ƪŘȅȌ ǎƛ ƴŠƪŘƻ ŎƘǘŠƭ ƴŠŎƻ 
ǳǾŀǌƛǘ ƴŀ ǎǘƻƭŜΣ ǘŀƪ ǘƻ ǘŀƳ ƻƪŀƳȌƛǘŠ ȊǊŜŀƎƻǾŀƭƻΧόΧύΦΦƳƝǎǘƻ  ƧƝŘƭŀ 
ƧǎŜƳ ƳŠƭƛ Ǉƭƴƻǳ ǎƪǌƝƶ ǘǌŜǇŜƪ ƻŘ ǎŜŘłƪǳ ŀ ƳŀǘŜőƝ ǎǘŀǊȇŎƘΣ ǘƻ ōȅƭƻ 
ƘǊƻȊƴȇΧόΧύΧǘǌŜōŀ Ȋ ƧŜŘƴƻƘƻ {ƻƭǳǘŀƴǳ ƧŜ ҁ ǾłȌŜƴȇƘƻ ƎǊŀƳǳ ŀ 
ƪŘȅōȅŎƘ ǘƻ ŎƘǘŠƭŀ ǇǊƻŘŀǘ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ǘŀƪ Ȋ ǘƻƘƻ ǳŘŠƭłƳ ŘǾŀ ŘƻǊōȇ ƎǊŀƳȅ 
ŀ ǇǊƻŘłƳ ǘƻ Ȋŀ нлллΣ-ΦΦόΧύΧƪŘȅȌ ǎƛ őƭƻǾŠƪ ƪƻǳǇƝ ƴŠƧŀƪȇΣ ƴŠŎƻ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ 
ǘŀƪ Ȋŀ ŘǾŠ ƘƻŘƛƴȅ ƧŘŜ ǎǇłǘΧƧŀƪƻ ƴǳŘŀ ΧάΦ       
Wƛƴł ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾǻƧ ƪƻǳǎŜƪ ǇǌƝōŠƘǳ ǎǇƻƧŜƴȇ ǎ ǾȇǊƻōƻǳ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ млуύΥ αΧόƧŀƪ őŀǎǘƻ ƧǎǘŜ ǾŀǌƛƭƛΚύΦΦCǳǊǘΧŀƭŜ ƳŠƭƛ ƧǎƳŜ ŀƧƛ 
ǘŀƪƻǾȇ ǇŀǳȊȅΣ ǘǌŜōŀ ȌŜ ƧǎƳŜ п ƳŠǎƝŎŜ ƴŜŘłǾŀƭƛΧƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ǎŜ 
ƻŘǎǘŠƘƻǾŀƭƛ ǘŀƳΦΦόΧύΧƴƻ Ƴȅ ƧǎƳŜ ŎƘǘŠƭƛ Ȋƪǳǎƛǘ ƧŜǎǘƭƛ ǘƻ ǇǻƧŘŜ όƴŜƧŜǘ 
v ƴƛőŜƳύΧŀ ƴŜǑƭƻ ǘƻ..(a z őŜƘƻ ƧǎǘŜ ǾȅǌƛƭƛΚύΦ.No tak ze Solutanu nebo 
z ŜŦȅ όőƛǎǘȇ ŜŦŜŘǊƛƴύΧόΧύΦΦƪŘȅȌ ǘƻ ŘŠƭŀƭƛ Ǉƻ ƘƻŘƴŠ ǘŠŎƘΦΦǇƻ ƘƻŘƴŠ 
ƎǊŀƳŜŎƘΣ ǘǌŜōŀ Ǉƻ ǎǘƻ ƎǊŀƳŜŎƘΣ ǘŀƪ ǎƛǎ ǘƻ ƳǳǎŜƭ ƪƻǳǇƛǘΧά  Wƛƴȇ 
ǇŀǊǘƛŎƛŀǇǘƴ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ȊƳŠƴȅ Ǿ ƳƻȌƴƻǎǘŜŎƘ Ǿŀǌƛǘ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ мл 
letech (protokol 109): αΧǘŀƪ ƪŘȅǎƛ ǎŜ ǾŀǌƝǾŀƭƻΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ 
ȊŀŘŀǊƳƻΦΦу ƪƻǊǳƴ ǎǘłƭ ƪŘȅǎƛ {ƻƭǳǘŀƴΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭŀ ǇƻƘƻŘŀΣ ǘƻ ǎŜ ǾŀǌƛƭƻΣ 
ȌŜΧόŘƻ ƪŘȅ Ƨǎƛ ǘƻ ƳŠƭ ǘŀƪǘƻ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΚύΦΦǘŀƪ Řƻ ǘƻƘƻ фтΧόΧύΧȊŀőƝƴŀƭƛ 
ƧǎƳŜ #őƪŜƳ ό!ƭƴŀƎƻƴύΧǘƻ ƴłƳ ōȅƭƻΣ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ муΦΦƴƻǊƳłƭƴŠ 
v ƭŞƪłǊƴŠ Ȋŀ о ƪƻǊǳƴȅΦΦȊŀ ǘǌƛ ƪŀőƪȅ ƧǎŜƳ ƪǳǇƻǾŀƭƛ !ƭƴŀƎƻƴ ŀ ƛƴƧŜƪőƴƝ 
ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ς to jsme chodili k ƴŜƳƻŎƴƛŎƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ŀ Řƻ ƪƻƴǘŜƧƴŜǊǳΣ ƪŘŜ 
ƧǎƳŜ ǘƻ ǾȅōƝǊŀƭƛ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ƪǾŀǊǘȇǊ ŀ ǳȌ ǘƻ ǘŀƳ ƧŜƭƻΧά      
hōƧŜǾƛƭ ǎŜ ǘŀƪŞ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ǾŀǌŜƴƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ 
z aƻŘŀŦŜƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммфύΥ αΧόȊ ƧŜŘƴƻƘƻ ōŀƭŜƴƝύΦΦƧŜŘƴǳΣ Ƨŀƪƻ ŘǾŠǎǘŠ 
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ƳƛƭƛƎǊŀƳǻΧƧŜŘƴǳ ǇŜŎƪǳΧǇǊƻǘƻȌŜ ƧŜ ǘŀƳ олл ƳƛƭƛƎǊŀƳǻ ŀ ǘƻ 
ƴŜǾȅǘłƘƴŜǑ ǾǑŜŎƘƴƻΣ ǘŀƳ ƳłǑ ƴŠƧŀƪȇ ȊǘǊłǘȅΧƧŜŘƴƻ ōŀƭŜƴƝ ς jedna 
ǇŜŎƪŀΧόΧύΧƴŠƪŘȅ ŘłǾłƳ ǘǌŜōŀ ŘǾŠ ŘŜƴƴŠΦΦόΧύ ƴŀǊłȊΧǘƻ ƧŜ Ƨŀƪƻ 
ƘǳƪƻǘΧόΧύΦΦ ŀ ƴŠƪŘȅ ƴƛŎΧƴŠƪŘȅ ǘǌŜōŀ мп ŘƴƝ ƴƛŎ Χόŀ ƪƻƭƛƪ ƴŀǊłȊ Ǉǌƛ 
ƧŜŘƴƻƳ ǾŀǊǳ ŘŠƭłǾłǑΚύΧƴƻ ŀǎǇƻƶ ŘŜǎŜǘ ǇŜŎŜƪ ƴƻΧόa na kolik to 
ǾȅƧŘŜΚύΧasi na 400,- όǎŜ ǾǑƝƳ ǾǑǳŘȅΚύ bƻΧ ά  
 
½Řł ǎŜΣ ȌŜ ŘŜŀƭƛƴƎ ƴŀ ƳŀƭŞƳ ƳŠǎǘŠ ƴŜƳł ǘŀƪ ǇŜǾƴł ǇǊŀǾƛŘla jako ve 
ƳŠǎǘŜŎƘ ǾŜƭƪȇŎƘΦ tǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǘǾǊŘŠ ǊƻȊŘŠƭŜƴȇ ǘǊƘ ŀ ƧŀǎƴŞ ƭƛƴƛŜ 
ǊǻȊƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴΦ aŜƴǑƝ ƳŠǎǘƻ ǇƻǎƪȅǘǳƧŜ ǾŠǘǑƝ ǇǊƻǎǘƻǊ ǇǊƻ ǊǻȊƴŞ ǾŀǊƛŀƴǘȅ 
ŀ ȊŘł ǎŜΣ ȌŜ ǘǊƘ ǎ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛ ƧŜ ƘƻŘƴŠ ǇǊƻƭƴǳǘ ŀ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǳ 
ǇǌŜƪǳǇƴƝƪŀ Ǉǌƛ ŘƻōǊŞƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ȊƝǎƪŀǘ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ Ŏƻƪƻƭƛ όǳ ǾȇǊƻōŎǻ ƴŜōƻ 
ǎǇŜŎƛŀƭƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ƧŜ ǘƻ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƧƛƴŞΣ ȊŘŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǎƪǳǇƛƴǳ 
ǇǌŜƪǳǇƴƝƪǻ ǎƻƭƛǘŜǊǻύ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧόƘŜǊłƪ ǘŀƪȅΚύ ƧƻΣ Řŀƭƻ ǎŜΧǾƭŀǎǘƴŠ 
ǘŀŘȅ ƻŘ ǘƻƘƻƘƭŜ őƭƻǾŠƪŀΦΦƻŘ ǘƻƘƻ ƳǻȌǳ ȊƝǎƪŀǘ ŎƻƪƻƭƛΧόΧύΦΦȌƛǾƝ ǘƝƳ ǊƻŘƛƴǳ 
a ƛ ǇǊƻ ǎŜōŜΣ ŀōȅ ƳŠƭΧƴŜŘŠƭł ǘƻΣ ŀōȅ ǎƛ ǾȅŘŠƭŀƭΣ ŀƭŜ ŀōȅ ǾǻōŜŎ ōȅƭΧά  
WŜŘƴƻǳ ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ǎǘǊłǾƛǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƻǾƛ ǎŜ ǎǾȇƳ ŘŜŀƭŜǊŜƳ ŎŜƭȇ ƧŜŘŜƴ 
ŘŜƴ ŀ ƴŀ ƻǘłȊƪǳΣ ƪƻƭƛƪ Ƴǳ Ǿƻƭŀƭƻ ȊłƪŀȊƴƝƪǻ Ȋŀ ƧŜŘŜƴ ǘŜƴǘƻ ŘŜƴ ƴŀ ƳƻōƛƭΣ 
ƻŘǇƻǾƝŘłΥ αΧƘƳƳΣ ŀƧƛ ǾƝŎΦΦƧŀƪƻ ƴŜŘŠƭł ǘƻ Ǿ toƳ ƳŠǎǘŠΣ ƪŘŜ ōȅŘƭƝΧά.  
5ŜŀƭŜǌƛ Ȋ ǌŀŘ ¦5 Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ǾǑƛŎƘƴƛ ǎƘƻŘƴŠ ǳŘłǾŀƧƝΣ ȌŜ ƛ ǇǌŜǎ ǾŜƭƳƛ 
ŜŦŜƪǘƛǾƴƝ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ȊłǘŀƘȅΣ ƳŀƧƝ ǎǘłƭŜ ƪŘŜ ƪǳǇƻǾŀǘ ŀ ȌŜ ǎŜ ǎǘłƭŜ ǎǘŜƧƴŠ 
ǾȌŘȅ ƻōƧŜǾƝ ƴƻǾƝ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪ őƛ ǾȇǊƻōŎŜΣ ƻŘ ƪǘŜǊŞƘƻ ƳƻƘƻǳ ōǊłǘ ǇǊƻ ǎǾŞ 
ȊłƪŀȊƴƝƪȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млоύΥ αΧȊŀǾƻƭłƳ ŀ ŘƻƳƭǳǾƝƳ ǎŜ ǎ ƴƝƳ όȊƴłǑ ƧŜƴ 
jednoho?)..ǾƝŎ όƪŘȅȌ ƴŠƪƻƘƻ ǾȅōŜǊƻǳΣ ƳłǑ ǇƻǌłŘ ƳƻȌƴƻǎǘƛΚύΦΦno, tak aji 
jo..όǘŀƪȌŜ ǘŜřƪŀ ȊƴłǑ Ǿ h[ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇƳ ōȅǎ ƳƻƘƭŀ ǘŜřƪŀ ȊŀǾƻƭŀǘ ŀ 
objednat si?).ΦƘƳƳΧόΧύΧƴŜƴƝ ǘƻ ōŜȊ ǇǊƻōƭŞƳǻΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƪŘȅȌ ƴŜǎŜȌŜƴŜ 
on, tak su v ǇǊŘŜƭƛΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘŜƴ ŘǊǳƘŜƧ ǘŀƪȅ ƴŜōǳŘŜ ƳŠǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘƻ ƳŀƧ 
ƻōŀ ŘǾŀ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƻŘ ǎǘŜƧƴȇƘƻ ǘƻƘƻ  ΧόΧύΧόƪƻƭƛƪŀ ƭƛŘŜƳ ǇǊƻŘłǾłǑΚύΧΣ ƴƻ 
ƘƻŘƴŠΣ ǇŀŘŜǎłǘ ǳǊőƛǘŠΧά   
   
bŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǊǻȊƴŞ ȊǇǻǎƻōȅΣ Ƨŀƪ ŘǊƻƎǳ ƻǑƛŘƛǘ ŀ ȊƝǎƪŀǘ 
ǘŀƪ Ȋŀ ƴƛ ǾƝŎŜ ǇŜƴŠȊ ƴŜōƻ ǾƝŎŜΣ ŀōȅ Ȋōȅƭƻ ƴŀ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ǇǊƻŘŜƧŎŜΣ 
ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǘŀƪŞ ¦5Φ YƭŀǎƛŎƪȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ƧŜ ƻǑƛȊŜƴƝ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛΦ hōƧŜǾǳƧŜ 
ǎŜ ǘŀƪ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾȇ ǘŜǊƳƝƴ αǾłȌŜƴȇ ƎǊŀƳά ƴŜōƻ αǾłȌŜƴł ƭŀƧƴŀάΣ 
ƪǘŜǊȇ ǾȅǎǘƛƘǳƧŜ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ǎŜ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŘǊƻƎȅ ǾȅŘłǾŀƴŞ Ȋŀ ƎǊŀƳ 
όƭŀƧƴǳύΣ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǘŞǘƻ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛ ōƭƝȌƝΦ 5ǊƻƎȅ Ƨǎƻǳ ƴŀǎǘŀǾƻǾłƴȅ 
ǊǻȊƴȇƳƛ ǇǌƝƳŠǎŜƳƛΣ ƪǘŜǊŞ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǘǳ ƳŜƴǑƝΣ ǘǳ ǾŠǘǑƝ ǊƛȊƛƪƻ ǇǊƻ 
ƪƻƴŎƻǾŞ ȊłƪŀȊƴƝƪȅΦ WŜŘƴł ǎŜ ƻ ǊǻȊƴŞ ŘǊŎŜƴŞ ƭŞƪȅΣ ǎƻŘǳ ŀǘŘΦΣ ƴŠƪŘȅ ƛ 
ƴŜőƛǎǘƻǘȅ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ǇǌƝƳƻ ƧŜŘƻǾŀǘŞ ƭłǘƪȅΦ     
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V situaci, kdy jsou UD z ǌŀŘ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪǻ ƴŀ ŎƘǾƝƭƛ ȊŀǎƪƻőŜƴƛ ƴŠƧŀƪƻǳ 
z ƻǘłȊŜƪΣ ǇƻǇƛǎǳƧƝ ƴŠƪǘŜǊŞ ȊŜ ȊǇǻǎƻōǻ ǾŜƭƳƛ ƧŜŘƴƻŘǳǑŜ ŀ ƴŜȊŀǎǘǌŜƴŠ 
(protokol 103): αΧƧł ǘǌŜōŀ Řƻǎǘŀƴǳ ƴŀ ǾłƘǳ ƴŀ ǇǊƻŘŜƧΣ ǘŀƪ ŀōȅ ǘƻ 
ǾȅǇŀŘƭƻ ǎƭǳǑƴŠ ΦΦǘŀƪ Ƨł Ȋ toho gesa όƎǊŀƳΣ ƪǘŜǊȇ ƴŀƪƻǳǇƛƭŀ Ȋŀ млллΣ-) 
ǳŘŠƭłƳ Ȋŀ мрлл,- όǘŜŘȅ ƴŀǌŜŘƝ ƻ ǇƻƭƻǾƛƴǳ ŀ ǳŘŠƭł мΣрƎ ǇǊƻ 
ƪƻƴŜőƴŞƘƻ ȊłƪŀȊƴƝƪŀύ ŀ ǘƻ ǇƻǑƭǳ ƴŠƪŀƳ ŘłƭΦΦ ƴƻ ŀ ƴŠŎƻ Řƻǎǘŀƴǳ ƧŜǑǘŠ 
όƴŀǾƝŎ ƻŘ ǾȇǊƻōŎŜ őƛ ǾȅǑǑƝƘƻ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪŀ Ȋŀ ǇǊƻŘŜƧ 
ǎŀƳƻǘƴȇύΧόΧύΧǘŀŘȅ Ƨŀƪƻ ǾłƘǳ ǇǊƻŘłǾł ΧǾŜƭƛŎŜ ƳłƭƻΧόŀ ƳŠƴƝ ǎŜ 
ƴŠŎƻ Ȋŀ ǘȅ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ŘǾŀ ǊƻƪȅΚύ..NoΣ ǾǑŜŎƛ ǘƻ ƻƳǊŘłǾŀƧƝΧƧł ǘƻ ŀƭŜ Ȋŀǎ 
ǘƻƭƛƪ ƴŜƻƳǊŘłǾłƳΦΦ ά    
bŠƪŘȅ ǎŜ ƴŀ ǌŜŘŠƴƝ ǇƻǳȌƛƧƝ ŘǊŎŜƴŞ ƭŞƪȅΣ ƴŜōƻǙ ƴŠƪǘŜǌƝ ƴŜȊƪǳǑŜƴƝ ¦5 
ǘƻ ƴŜǊƻȊŜȊƴŀƧƝΦ 
   
YǊƻƳŠ ƴŜőƛǎǘƻǘ ŀ ǊǻȊƴȇŎƘ ǇǌƝƳŠǎƝ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǘŀƪŞ ƧƛƴŞ ŘǊƻƎȅ 
ǇǌƛƳƝŎƘłǾŀƴŞ Řƻ ǇǻǾƻŘƴƝΣ Ȋŀ ƴƝȌ ƧŜ ƭłǘƪŀ ǾȅŘłǾłƴŀΦ bƛŎ ƴŜƻōǾȅƪƭŞƘƻ 
ƴŜƧǎƻǳ ǘŀƪ ƭŀŎƛƴŠƧǑƝ ŘǊƻƎȅΣ ƧƛƳƛȌ ƧŜ ƴŀŘǎǘŀǾŜƴƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǇǻǾƻŘƴƝ 
ƭłǘƪȅΦ WŜŘƴǳ ǘŀƪƻǾƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ƴŀƳƝŎƘŀƴȇƳ ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳ ǇƻǇǎŀƭ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ȊǾȅƪƭȇ ǎƛ ǾȅǊłōŠǘ ǎłƳ ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ǾŜ ŎƘǾƝƭƛΣ ƪŘȅ ƳŠƭ ƪǊƛȊƛ ǎƛ 
ȊŀǑŜƭ ƪƻǳǇƛǘ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ƴŀ ǳƭƛŎƛ όǇǊƻǘƻƪƻl 119): αΧǘƻ ōȅƭƻ ƴŀƳƝŎƘŀƴȇ 
s őƝƳǎƛΧǎ ƴŠƧƪȇƳ ǎǾƛƶǎǘǾŜƳΧόƻƳƝǘƪŀΚύΧƴƻ ƴŠƧŀƪȇ ǇǊłǑŜƪΧǇłƭƛƭŀ 
z ǘƻƘƻ Ǌǳƪŀ ŀƪƻǊłǘΧǘƻ ōȅƭ ƘƴǳǎΧά {ƪǳǘŜőƴŠ ȊŀǊłȌŜƧƝŎƝ ƧŜΣ ȌŜ ƻ 
ƴŜƪǾŀƭƛǘŠ ȊŀƪƻǳǇŜƴŞ ŘǊƻƎȅ ¦5 ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾŠŘƝ ς ǇƻȊƴŀƧƝ ǘƻΣ ǇǌŜǎǘƻ 
ǊƛǎƪǳƧƝ όƴŜǾŠŘƝ őƝƳ ǇǌŜǎƴŠ ǘƻ ƴŀǌŜŘŠƴŞ ƧŜύ ŀ ŘǊƻƎǳ ǎƛ ŀǇƭƛƪǳƧƝ ǊƻǾƴƻǳ 
Řƻ ȌƝƭȅ ς ǘƻ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇƳƭǳǾƴȇƳ ǇǌƝƪƭŀŘŜƳ ǘƻƘƻΣ Ƨŀƪ ǾƴƝƳŀƧƝ ǎǾŞ 
αƪǊƛȊŜάΣ ƪŘȅȌ ƘƻǾƻǌƝ ƻ ǘƻƳΣ Ŏƻ Ƨǎƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ ŎƘǾƝƭƝŎƘ ǾȊƝǘ 
όŀǇƭƛƪƻǾŀǘύ ŀ őƝƳ όƧŜƘƭȅ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛŜύ ŀ ƪŘŜ όƴŀ ǳƭƛŎƝŎƘΣ Ǿ parku, na 
WC atd.).   
 
¦ ŜȄǘłȊŜ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǊǻȊƴŞ ȊłƳŠƴȅ Ȋŀ ǘŀōƭŜǘȅ ƴŠőŜƘƻ ƧƛƴŞƘƻΦ ½ƪǳǑŜƴȇ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭ ǇƻȊƴł ǘǳǘƻ ȊłƳŠƴǳ ǎƴŀŘƴŠƧƛΣ ƴŠƪŘȅ ǾǑŀƪ ƴŜ ŀ ǇƻȊƴł ǘƻ ŀȌ 
z ǵőƛƴƪǳ ƭłǘƪȅΦ hǾǑŜƳ Ǉǌƛ ŎŜƭƻǾŜőŜǊƴƝƳ ǳȌƝǾłƴƝΣ ƪŘȅ ƴŀ ǇŀǊǘȅ ǇƻȌƛƧŜ р 
ƛ ǾƝŎŜ ǘŀōƭŜǘ ǎŜ ǇƻŘƻōƴŞ ȊłƳŠƴȅ ƴŠƪŘȅ ǊƻȊǇƻȊƴłǾŀƧƝ ƘǻǌŜΦ   
±ȇƧƛƳƪƻǳ ƴŜƧǎƻǳ ŀƴƛ ǇǊłȊŘƴł ǇǎŀƴƝőƪŀ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мнлύΥ αΧǌƝƪŀƭ ȌŜ 
ƴŠƪƻƘƻ αƻōƭƻȌƛƭάΦΦά ¢ŜǊƳƝƴ ƻōƭƻȌƛƭ ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ƴŠƪƻƳǳ ǇǊƻŘŀƭ 
ǇǊłȊŘƴł ǇǎŀƴƝőƪŀ ŀ Ȋŀ ǇŜƴƝȊŜ ǎƛ  ƪƻǳǇƛƭ Ƨƛƴƻǳ ŘǊƻƎǳ ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ǘǊƻŎƘǳ 
ŘǊƻƎȅ ƴŀǾƝŎΣ ŀōȅ ƳƻƘƭ ȊŀǎŜ ǊƻȊǇǊƻŘŀǘ ŘłƭΦ 
wƻȊǇƻȊƴłƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ ƧŜ ƻōǘƝȌƴŞ ƛ ǇǊƻ ȊƪǳǑŜƴŞ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млоύΥ 
αΧǘŀƪ ǘƻ ǾƝ ƪŀȌŘŜƧΣ ƳǳǎƝ ǘƻ ōȇǘ ƘƻǌƪȇΧŀ ǘƻ ƧŜ ŀƧƛ ǾƛŘŠǘΣ ƴŜΧƴŀŘǊŎŜƴȇ 
ǇǊłǑƪȅ ǘƻ ƪŀȌŘŜƧ ǇƻȊƴłΧόΧύΧŀƧƛ ǘƻ ǇŜǌƝΣ ƪǘŜǊȇ ƴŜƳł ƴłƧŜȊŘȅΣ ǘƻ ǎŜ 
ǇƻȊƴł ŀȌ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ όȊƪǳǎƝǑύΦΦόŀ ƻŘ ǘƻƘƻ őƭƻǾŠƪŀ ǳȌ Ǉŀƪ 
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ƴŜōŜǊŜǑΚύΧƴŞŞΣ ǘŀƪ Ƙƻ ȊŘǊōǳ Ƨŀƪ ǎǾƛƶŀΣ Ŏƻ ǘƻ ōȅƭƻ Ȋŀ ǎƘƛǘΣ ƴƻ ŀ ƪŘȅȌ 
ǎŜ ǘƻ ƴŜȊƭŜǇǑƝ ǘŀƪ ƧŘǳ ƧƛƴŀƳΧά 
 
V ǎŜȊƽƴŠ όǇƻŘȊƛƳύ ƧŜ ƳŜȊƛ ¦5 ƻōŜŎƴŠ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ƻōőŀǎƴŞ 
ǳȌƝǾłƴƝ ƘǳōΣ ƪǘŜǊŞ ȊǇŜǎǘǌǳƧŜ αƧƝŘŜƭƴƝőŜƪά ǇǊŀǾƛŘŜƭƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƻ 
ƘŀƭǳŎƛƴƻƎŜƴƴƝ ȊłȌƛǘƪȅ ƻȊǾƭłǑǘƶǳƧƝŎƝ ǵőƛƴŜƪ ƧƛƴȇŎh drog. 
 
/ŜƭƪƻǾł ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǎŜ ōŠƘŜƳ флΦ ƭŜǘ ƳŠƴƛƭŀΦ WŜƧƝ ƪƻƭƝǎŀǾł ǘŜƴŘŜƴŎŜ 
ƪƻǇƝǊǳƧƝŎƝ ǘǳ ǾƝŎŜΣ ǘǳ ƳŞƴŠ ǵǎǇŠǑƴŞ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ȊłǎŀƘȅ ǾǑŀƪ ŎŜƭƪƻǾŠ 
ǾȅǇƻǾƝŘł ƻ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎŜ ǎǘłƭŜ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝŎƘ ǇƻŘƳƝƴƪłŎƘ Ǿ ōŠȌƴŞ 
ƴŀōƝŘŎŜ αƧŜƴ ǘŀƪάΣ ǘŜŘȅ ƴŀōƝŘŎŜΣ ƪŘȅ ŘǊƻƎ ŀ ǎ ǘƝƳ ƛ ƴŀōƝŘŜƪ ƧŜ ǾŜƭƪŞ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǎƴŀŘƴƻ ŘƻǎǘǳǇƴŞ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǇǌŜǎ ƪƻƘƻƪƻƭƛ 
v ƻƪƻƭƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧǇƻ ǘŠŎƘ ƪƻƳǳƴƛǎǘŜŎƘ ǘŀŘȅ ōȅƭƻ ǘŠŎƘ ŘǊƻƎ 
ǎǘǊŀǑƴŠ ƳƻŎΦΦǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƪŀȌŘŜƧΧόƧƳŜƴǳƧŜ ƳƝǎǘŀύΧǾǑǳŘŜ ǘƻƘƻ ōȅƭƻ Ƨŀƪ 
ǇǊŀǎŜΧόΧύΧŘƴŜǎ ƧŜ Ƙƻ όǇŜǊǾƛǘƛƴǳύ ǘŀŘȅ ǎǘǊŀǑƴŠ ƳłƭƻΧά ¢Ŝƴǘƻ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘΣ ǇƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ ƴŠƪǘŜǌƝ ƧƛƴƝΣ ŘłǾł ƴƻǾȇ Ȋłƪƻƴ ŀ ǾȇǾƻƧ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ п ƭŜǘ Řƻ ǇǌƝƳŞ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƛ ǎŜ ȊƘƻǊǑŜƴƻǳ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƝ 
pervitinu v hƭƻƳƻǳŎƛΥ αΧŘǾŀ Ǌƻƪȅ ȊǇłǘƪȅΦΦƧŀƪ ǇǊƻōŠƘƭ ǘŜƴ ȊłƪƻƴΦΦǾƝǑ 
Ŏƻ ƳȅǎƭƝƳΚΧǘŜř ǎƛ őƭƻǾŠƪ ƳǳǎƝ ǎŜƘƴŀǘ {ƻƭǳǘŀƴ Ǿ lŞƪłǊƴŠΣ ȌŜ ƳŀǘǊƻǑ ŀ 
ǳǾŀǌƛǘ ǎƛ ǘƻ ǎłƳ ŀ ƴŜōƻ ŘƻƧŜǘ Řƻ ŎƛȊƝƘƻ ƳŠǎǘŀΦ ¢ŀŘȅ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ƴŜƴƝ 
ǘŀƪǌƪŀ ǾǻōŜŎ ƴƛŎΦΦΦά   
bŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǾƴƝƳŀƧƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǘŀƪǘƻ ȊƘƻǊǑŜƴƻǳΣ ƻǾǑŜƳ 
v ƴŀǑŜƳ ǎƻǳōƻǊǳ ǇƻŘƻōƴŞ ƴłȊƻǊȅ ǇǌŜǾƭłŘŀƭȅΦ        
 
Wŀƪ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊŘƝƭƴł ƳǻȌŜ ōȇǘ ƳƻǘƛǾŀŎŜ őƭƻǾŠƪŀ ƪ ǇǊƻŘŜƧƛ ŘǊƻƎ ǳƪłȊŀƭȅ 
ƴŠƪǘŜǊŞ ǾŜƭƳƛ ǾȇƧƛƳŜőƴŞ ǇǌƝǇŀŘȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧǇŀƪ ƧǎŜƳ ŀƧƛ 
ǇǊƻŘłǾŀƭ ǇŜǌƝ Ǿ ǘƻƳ ƪƭǳōǳ όΧύ ΧƧŀƪƻ ǘƻ ǇǊƻŘłǾłƴƝΣ ǘƻ ƴŜōȅƭƻ ǇǊƻ 
ƳŠΧƧł ƧǎŜƳ ǘƻ ƴŜǌŜǑƛƭ ǇǊƻ ǇŜƴƝȊŜΣ ȌŜΧόΧύΧŀōȅŎƘ ƳŠƭ ǎłƳ ǇǊƻ ǎŜōŜΣ 
ŀƭŜ ǌŜǑƛƭ ƧǎŜƳ ǘƻ ŀƧƛ ǎƪǊȊ ǘƻΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƳƻƘƭ ȊŀƳŜǘŀǘ ǎ ǘŠƳŀ ƭƛŘƳŀΣ 
ǊƻȊǳƳƝǑ ƳƛΚ WŀƪƻȌŜ ǇǊƻǎǘŠ ƳłǑ ǇǊŀŎƘȅΣ ƳłǑ ǇŜƴƝȊŜΣ ƴŜƳłǑ ǇŜƴƝȊŜΣ 
ǘŀƪ ƧŘƛ Řƻ ƘŀƧȊƭǳΧǇǊƻǎǘŠ Ƨł ƧǎŜƳ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŎŜ ǇƻȊƴŀƭΧƧł ƧǎŜƳ ōȅƭ 
ǘƭǳǎǘȇΣ ōǊŜƧƭŀǘȇ ŘŠŎƪƻΣ ǘŀƪȌŜ ǎƛ Řƻ ƳŠ ƪŀȌŘŜƧ ǊłŘ ƪƻǇƭ ŀ ǘŀƪƘƭŜΣ ǾƝǑΣ ƳŠƭ 
ƧǎŜƳ ƴŠƧŀƪȇ ǇƻǎǘŀǾŜƴƝΣ ǊƻȊǳƳƝǑ ƳƛΚΧŀ ǇǌƛǇŀŘŀƭ ƧǎŜƳ ǎƛ Ƨŀƪƻ ƘƻŘƴŠ 
ŘǊǎƴŠ ŀ ƘƻŘƴŠ ŘƻōǌŜΧάΦ L Ȋ ǘƻƘƻǘƻ ƪǊłǘƪŞƘƻ ǇǌƝƪƭŀŘǳ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǇŀǘǊƴŞΣ 
Ƨŀƪ ǊǻȊƴŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ƧƛȌ Ǿ ǊŀƴŞƳ ŘŠǘǎǘǾƝ ƳƻƘƻǳ ƳƻŘŜƭƻǾŀǘ ŀ 
ȊłǎŀŘƴƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ƻǾƭƛǾƶƻǾŀǘ ȊǇǻǎƻōΣ ƧŀƪȇƳ őƭƻǾŠƪ ǳǾŀȌǳƧŜ ƻ ǎƻōŠ 
ŀ ǎǾŞƳ ƻƪƻƭƝ ƛ Ǿ ǘŀƪƻǾȇŎƘ ƻōƭŀǎǘŜŎƘ Ƨŀƪƻ ƧŜ ǇǊƻŘŜƧ ŘǊƻƎΦ aƻǘƛǾŀőƴƝ 
ƳŜŎƘŀƴƛǎƳȅ ǾǑŀƪ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧǎƻǳ ǘŀƪ ƧŜŘƴƻŘǳŎƘŞ ŀƴƛ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ 
ŎƛǘƻǾŀƴŞƘƻ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŀΣ ƴƛŎƳŞƴŠ ōƻƭŜǎǘƛǾŞ ŀ ȊǊŀƶǳƧƝŎƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ 
s ŎƘƻǾłƴƝƳ ǾǊǎǘŜǾƴƝƪǻ ǇŀǘǌƝ ƻōŜŎƴŠ ƪ ǾŜƭƳƛ ǎƛƭƴȇƳ ƳƻǘƛǾŀőƴƝƳ 
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ǾƭƛǾǻƳ όǾ ƴŜƧǊǻȊƴŠƧǑƝŎƘ ǎƳŠǊŜŎƘύΦ ±ǑƛŎƘƴƛ ¦5 ǎŜ ǾǑŀƪ ǎƘƻŘǳƧƝ 
v ƧŜŘƴƻƳΣ ŀ ǘƻ ƧŜ ŎŜƭƪƻǾŠ ǾȇǊŀȊƴŠ ȊƘƻǊǑŜƴł ƪǾŀƭƛǘŀ ŘǊƻƎȅ ς ƛ ǇǌŜǎ 
ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ ƧŜŘƴƻƭǘƛǾȇƳƛ ŘŜŀƭŜǊȅ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŠ ǎŜ ƴŀǇǌƝő ǘǊƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠ 
ȊƘƻǊǑƛƭŀ őƛǎǘƻǘŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƛ ƧƛƴȇŎƘ ŘǊƻƎΦ bŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧŜ ǘƻ ǇǊȇ ŀƭŜ 
nŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧƛ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ǾƛŘŠǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мофύΥ αΧƧŀƪƻ ŘǌƝǾ ǎŜ ǘŀŘȅ Řŀƭ 
Ȋŀ ǇǊŀŎƘȅ ƪƻǳǇƛǘ ǎƭǳǑƴŜƧΣ ŘƻōǊŜƧ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŀŘȅ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛΣ ŀƭŜ ǘŜř ǳȌ ǘƻ 
ƴŜƴƝ ƳƻȌƴȇΣ ǘƻ ƧŜ ǾǑŜŎƘƴƻ ǎŀƳŜƧ ǎƘƛǘΣ ƪŘȅȌ ƴŠŎƻ ƧŜΧƧŀƪƻ ǎƭǳǑƴȇ ǘƻ 
ōȅƭƻ Řƻ Ǌƻƪǳ фуΣ ффΣ ǘƻ ǎŜ ƧŜǑǘŠ ŘŀƭƻΣ ŀƭŜ ǘŜřΣ Ǌok 2000, 2001 to je 
ƪƻƴŜŎΧόΧύΦΦǘƻ ŀƪƻǊłǘ őƭƻǾŠƪŀ ƳǻȌŜ Ȋƴƛőƛǘ ƴŜōƻ ǎŜ ȊŀōƝǘΦΦƪŘȅōȅŎƘ 
ŎƘǘŠƭ ǎŜƘƴŀǘΣ ǘŀƪ ōȅŎƘ ƧŜƭ Řƻ tǊŀƘȅΧά Wƛƴȇ ƧŜ ƧŜǑǘŠ ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴŠƧǑƝ 
v ǇƻǇǎƛǳ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǎƛǘǳŀŎŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мплύΥ αΧǾǑŜŎƘƴȅ ƳƻƧŜ ƪƻƴǘŀƪǘȅΣ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ŘŜŀƭŜǊȅ ȊƴłƳȇ Ƴƛ ǇƻȊŀǾƝǊŀƭƛ ŀ ƻŘ ǘŞ ŘƻōȅΣ ǘŜř ƴŜƳłƳ ȌłŘƴŜƧ 
ȊŘǊƻƧΣ ŘƴŜǎƪŀ ƧŜ ǘƻ őƝƳ Řłƭ ǘƝƳ ǾŠǘǑƝ ǇǊƻōƭŞƳ ǎŜƘƴŀǘ ƴŠŎƻΧǇǊƻǘƻȌŜ 
ƻƴƛ ǾǑŜŎƘƴƻ ǾȅŎƘȅǘłǾŀƧƝΧǘŀƳ ȊŀǾǌƻǳΦΦǘŀƳ ȊŀǾǌƻǳΧόΧύΧŦǳǊǘ ǘƻ 
ǾȅōƝǊŀƧƝΧŀ ǘŀŘȅ ǎŜ ǘƻ ǘŠȌƪƻ ƻōƴƻǾǳƧŜΣ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ ƧŜǎǘƭƛ ǘƛ ƭƛŘƛ ƳŀƧ 
ǎǘǊŀŎƘΧŘł ǎŜ ǎŜƘƴŀǘΣ ŀƭŜ ƧŜ ǘƻ őƝƳ Řłƭ ǾŠǘǑƝ ǇǊƻōƭŞƳΣ ǎŜƘƴŀǘ ǘŀŘȅ 
ǇŜǊƴƝƪΧŀ ŘƻōǊŜƧ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŀŘȅ Ŏƻ ƪƻǳǇƝǑΣ ǘŀƪ ƧŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ 
ǎƘƛǘΧόΧύΧǾłȌŜƴł ƭŀƧƴŀ ǎŜ ƴŜŘł ǎǊƻǾƴŀǘ ǎ ǘƝƳΣ Ŏƻ ƧŜ ƴȅƴƝ Ȋŀ ǇŠǘƛƪƛƭƻΧά 
tǌƛǊƻǾƴłǾł ǘŜŘȅ лΣмƎ ƪǾŀƭƛǘƴƝƘƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƪ ǇƻǳƭƛőƴƝƳǳ ƳƴƻȌǎǘǾƝ лΣрƎΣ 
ŀ ǘǾǊŘƝΣ ȌŜ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ƴŜƭȊŜ ǎǊƻǾƴŀǘΦ yŜŘŠƴƝ мΥр ƧŜ ǇǌƛǘƻƳ ǇƻǾŀȌƻǾłƴƻ Ȋŀ 
ƧƛȌ ǇƻƳŠǊƴŠ ǾŜƭƳƛ ǾȅǎƻƪŞΦ  5ŀƭǑƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎƻǳőŀǎƴȇ ǎǘŀǾ 
ǘŀƪΣ ȌŜ ƧŜ ƳƴƻƘƻ ƴƻǾłőƪǻΣ ƪǘŜǌƝ ǾŀǌƝ ǾŜƭƳƛ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴŠ ŘƝƪȅ ǑǇŀǘƴŞ 
ŀǇŀǊŀǘǳǌŜ ŀ ǎǳǊƻǾƛƴłƳ ς ǎłƳ ǎƛ ƳȅǎƭƝΣ ȌŜ ǘƻ Ƨǎƻǳ ƘƭŀǾƴƝ ŘǻǾƻŘȅΣ ǇǊƻő 
ƧƛƳ ǇƻƪŀȌŘŞ αǾȅƭŜȊŜά ƴŠŎƻ ƧƛƴŞƘƻ ŀ Ǉŀƪ ŘƻŘłǾł ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ǾŠŎ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ мплύΥ αΧǾ ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ ǘŀŘȅ Ǿ ƻƪǊŜǎŜ hƭƻƳƻǳŎ ƴŠƪŘƻ ǾŀǌƝ 
ŘƻōǊȇ ǇƛƪƻΣ Ƨł ƴŀ ƴŠƧ ǇǌƝƳŜƧ ƪƻƴǘŀƪǘ ƴŜƳłƳΣ ŀƭŜ ǾŠŘŠƭ ōȅŎƘΣ ǇǌŜǎ 
ƪƻƘƻ ƧŜƧ ȊƝǎƪŀǘΦ hƴƛ ǾŀǌƝ Ȋ ƪǊȅǎǘŀƭƛŎƪŞ ŜŦȅΣ ǘŀƪȌŜ ƧŜ ǘƻ ŘƻōǊȇΧǘŀ ŜŦŀ je 
ǇǊŜƧ ƧŜǑǘŠ Ȋ ǘƻƘƻΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘŜƘŘȅ ǘŀŘȅ ȊǘǊŀǘƛƭŀΧόΧύΧƪŘȅȌ ƳłǑ ŘƻōǊƻǳ 
aparaturu, tak je to v ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƧŜŘƴŀ ƪǳ ƧŜŘƴŞΣ ǘŀƳ Ƨǎƻǳ ƳƛƴƛƳłƭƴƝ 
ȊǘǊłǘȅΧά bŀǊłȌƝ ǘŀƪ ƴŀ ƴŜǎƳƝǊƴŠ ȊłƘŀŘƴȇ ǇǌƝǇŀŘΣ ƪŘȅ ǎŜ ǇƻŘƭŜ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƻŘ ǾȇǊƻōŎŜ ǵŘŀƧƴŠ ȊǘǊŀǘƛƭƻ Ȋŀ ǾŜƭƳƛ ȊǾƭłǑǘƴƝŎƘ ƻƪƻƭƴƻǎǘƝ 
ƻƪƻƭƻ рл ƪƎ őƛǎǘŞƘƻ ŜŦŜŘǊƛƴǳ ŀ ƴƛƪŘƻ ƴƛƪŘŜ ǎŜ Ǉƻ ǘƻƳǘƻ ƻōǊƻǾǎƪŞƳ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǇǌƝƭƛǑ αƴŜǎƘłƴƝά ŀ ŀƴƛ ǇƻƭƛŎƛŜ ƻ ǘƻƳǘƻ ǇǌƝǇŀŘǳ ƴŜƘƻǾƻǌƝΦ 
WŜŘƴł ǎŜ ƻ ǾŜƭƳƛ ȊǾƭłǑǘƴƝ ǇǌƝǇŀŘΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭ ǾŜ о ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘ ŀ Ǉǌƛ 
ƻŘōŠǊǳ ǾŜƭƪŞƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƧŜ ǇǊȇ ƴŀōƝȊŜƴŀ ŎŜƴŀ 90-100,-/gram.   
 
½ŀƧƝƳŀǾŞ Ǿ ƪƻƴǘŜȄǘǳ hƭƻƳƻǳŎƪŀ Ƨǎƻǳ ȊƳƝƴƪȅ ƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ 
ŘŜŀƭŜǊŜŎƘ ǇǻǎƻōƝŎƝŎƘ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧƧƻ ǎŜƘƴŀƭƛ ōȅ ƳƛΣ 
ƪŘȅōȅŎƘ ŎƘǘŠƭΧǎŜȌŜƴƻǳΣ ǌƝƪłƳΣ ƴƻ ŀƭŜ Ȋ ŘƻǾƻȊǳΦΦƻŘ ¦ƪǊŀƧƛƴŎǻ ŀ 
ǘŀƪΧ!ƭōłƴŎƛ ŀ ǘŀƪΧόΧύΧƴƻ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘƛ ŎƛȊƛƴŎƛΣ ȌŜ ŀƴebo z ǘŠŎƘ 
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ƻƪƻƭƴƝŎƘ ǾŜǎƴƛŎΧǇǊƻǘƻȌŜ ǘŀŘȅ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ǎƛ ǘƻ ǳȌ ƴƛƪŘƻ ƴŜǘǊƻǳŦƴŜΧ ά  
Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ Ƴł ƪǊłǘƪƻǳΣ ŀǾǑŀƪ ǇǌƝƳƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǇǌŜƪǳǇƻǾłƴƝƳ 
ƻŘ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млоύΥ αΧƴƻ ŀƧƛ ƧǎŜƳ Ȋƴŀƭŀ ǘŀƪ ǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳ 
ŀ ǇǻƭΣ ŘǾƻǳƳŀΧόŀ ōǊŀƭŀǎ ƻŘ ƴƛŎƘ ƴŠƪŘȅΚύΦ.bƻΣ ŀƭŜ ŀǎƛ ƧŜƴƻƳ ŘǾŀƪǊłǘ 
ƴŜōƻ ǘǌƛƪǊłǘΧά  WŜ ǘŀƪ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ǘȅǘƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ǎƪǳǇƛƴȅ 
ƻǇŜǊǳƧƝ ƧƛȌ ŘŜƭǑƝ ŘƻōǳΣ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ŘŞƭŜ ƴŜȌ н-3 roky.      
 
[Şƪȅ ǇŀǘǌƝ ƳŜȊƛ ǾŜƭƳƛ ƻōƭƝōŜƴȇ ŀǊǘƛƪƭ ƴŀǇǌƝő ǾǑŜƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ όƳŞƴŠ 
ǇƻǳȊŜ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ м-нύΦ YǊƻƳŠ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧƝ ōȇǘ 
ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƪƻƳōƛƴŀŎƝ ƛ ŘŀƭǑƝŎƘ ǵǇǊŀǾ ǎǘłƭŜ Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ǇǊƻ ¦5Φ 
{ǘłƭŜ ȊǌŜƧƳŠ ȊǻǎǘłǾł ōȇǘ ǘŀƪŞ ƘƭŀǾƴƝƳ ȊŘǊƻƧŜƳ ǘŠŎƘǘƻ ƭŞƪǻ ǎȅǎǘŞƳ 
ǎŀƳƻǘƴȇ ς ǊŜǎǇŜƪǘƛǾŜ ǇǌƝƳƻ ƭŞƪŀǌƛ ǇƻŘƝƭŜƧƝŎƝ ǎŜ ƴŀ ǘƻƳǘƻ ǎǘŀǾǳ ŀ 
ǇǌŜŘŜǇƛǎǳƧƝŎƝ ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƭŞƪǻ ƴŜȌ ƧŜ ǘǌŜōŀ ƴŜōƻ ǇƻŘƭŜƘƴƻǳ 
ƴŀƭŞƘŀƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƧŜƴ ŀōȅ ƻŘ ƴƛŎƘ ƳŠƭƛ ǇƻƪƻƧ όǇǊƻǘƻƪƻƭ  млуύΥ 
αΦΦόƳŀǘƪŀύΦΦƴƻ ǎǘǊŀǑƴŠ ŎƘƭŀǎǘłΧόΧύΧƴƻ ƻƴŀ ǎǘǊŀǑƴŠ ŎƘƭŀǎǘłΧƴƻ ǘŜřƪŀ 
ǎŜ ƳŠ ǇǘŀƭŀΣ ƧŜǎǘƭƛ ǎŜȌŜƴǳ ŘƛłƪȅΧŀƭŜ ǎŜǊǳ ƴŀ ƴƛΧƴŠƪŘȅ ƧƝ ƴŠŎƻ ŘłƳΣ 
ȌŜΣ ƪŘȅȌ ƳłƳΧƧŀƪƻ Řƛłƪȅ ƴŜōƻ ǊƻƘłőŜΧόŀ ƻŘƪǳŘ ƧŜ ōŜǊŜǑΚύΧtak 
ōǳřǘƻ ƻŘ ȊƴłƳŜƧŎƘ ƴŜōƻ ΦΦόƭŞƪŀǌύΦΦΣ ǘŜƴ ǘƛ ƴŀǇƝǑŜ Ŏƻ ŎƘŎŜǑΧά  Wƛƴȇ 
participant s ǵǎƳŠǾŜƳ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾŞ ŘłǾƪȅ ƭŞƪǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млфύΥ 
αΦΦƧŀƪƻ Ƨł ƳłƳ ƻŘ ŘƻƪǘƻǊƪȅ ǇǌŜŘŜǇǎŀƴȇ ƴŀ ƳŠǎƝŎ αǘǌƛ ōŜŘƴȅάΦΦƧŀƪƻ ǘȅ 
psycho..(farmaka?)ΦΦƧƻΣ ƧƻΦΦƴƻ Řƛłƪȅ ŀ ǘŀƪΧά  h ǘƻƳΣ Ƨŀƪ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ 
ƳƴƻƘȇƳƛ ƭŞƪŀǌƛ ǇƻŘŎŜƶƻǾłƴŀ ŘƛŦŜǊŜƴŎƛłƭƴƝ ŘƛŀƎƴƻǎǘƛƪŀΣ ŘƝƪȅ őŜƳǳȌ 
ƳǻȌŜ ŘƻŎƘłȊŜǘ ƪ ǾŜƭƳƛ ƪǳǊƛƽȊƴƝƳ ǎƛǘǳŀŎƝƳΣ ǎǾŠŘőƝ ƪƻƳŜƴǘłǌ ƧŜŘƴƻƘƻ 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ōŀǾƝ ƴŀŘ ǘƝƳΣ ȌŜ όǇǊƻǘƪƻƭ ммнύΥ  άΦΦΦŀ Ƨƛƴŀƪ ǳ 
ƭŞƪŀǌǻ ƧǎŜƳ ǾŜŘŜƴŜƧ Ƨŀƪƻ ŀƭƪƻƘƻƭƛƪΣ ǘŀƪ Ƴƛ ǇǊƻǎǘŠ ŘłǾŀƧ 
ǇǎȅŎƘƻŦŀǊƳŀƪŀΣ ŘƛŀȊŜǇŀƳΣ ŀōȅŎƘ ōȅƭ ƪƭƛŘƴŠƧǑƝ ŀ ǘŀƪΧά      
 
±Ŝ ǾŠȊŜƴƝ ƧŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŘǊƻƎ ƻŘƭƛǑƴł όƘƻǊǑƝύ ŀ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧƝ 
ǇƻƴŠƪǳŘ Ǿ ƻŘƭƛǑƴȇŎƘ ǊƻȊƳŠǊŜŎƘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млпύΥ αΧƴƻΦΦǘŀƪ ƪƭŜǇƪȅ ŀ 
ǘŀƪƻǾȇ ǾŠŎƛ ǘŀƳ ōȅƭȅΧǘƻ Ƨǎƻǳ ǇǊłǑƪȅΧǊƻƘłőŜ ŀ ǘŀƪΧόΧύΧǊƻƘłő Ȋŀ 
10,-ΧƧŀƪ ƪŘȅ ŀ Ƨŀƪ ƪŘƻΧƴŀ Ǉƛƪƻ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ƴŜƴŀǊŀȊƛƭΧά ¢ƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛΣ 
ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǇƻōȅǘŜƳ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝΣ ǎŜ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǎƘƻŘǳƧƝ ƴŀ 
ǘƻƳΣ ȌŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝ  ƧŜ ǾŜƭƪłΦ Wǎƻǳ ǾŜƭƪŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ 
ǾŠȊƴƛŎŜƳƛ ƴŀǾȊłƧŜƳ ŀ ǘŀƪŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ŘƭŜ ǘȅǇǳ ŘǊƻƎȅΣ ƴŠƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ǾŜ 
ǾŠȊŜƴƝ ŘƻǎǘǳǇƴŠƧǑƝΣ ƧƛƴŞ ƘǻǌŜ ŀ ǘŜƴǘƻ ǊƻȊŘƝƭ ƴŜƻŘǇƻǾƝŘł ǇƻƳŠǊǻƳ 
venku (protokol 109): αΧǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ŦǳǊǘΦΦǘŀƳ ǎŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ŀƭƴŀƎƻƴΣ 
ȌŜΧƪƭŜǇƪȅΣ {ƻƭǳǘŀƴ ŀ ǘŀƪƻǾȇ ǾŠŎƛ όŎƘƭŀǎǘΚύΧŀ ŎƘƭŀǎǘ ƴƻΧά 
JednƻȊƴŀőƴŠ ƴŜƧŘƻǎǘǳǇƴŠƧǑƝ ȊŘŜ ƪǊƻƳŠ ŀƭƪƻƘƻƭǳ Ƨǎƻǳ ǊǻȊƴŞ 
ȊƴŜǳȌƛǘŜƭƴŞ ƭŞƪȅΦ  hǾǑŜƳ ǇǊƻōƭŞƳ ƴŜƴƝ ǵŘŀƧƴŠ ŀƴƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴΦ /Ŝƴȅ ǾǑŀƪ 
ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ȊƘƻǊǑŜƴȇƳ ǇƻŘƳƝƴƪłƳΦ {ǇƻŘƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧŜ 



64 
 

okolo 4-р ƴłǎƻōƪǳ ŎŜƴȅ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ƘƻǊƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ мл ƴłǎƻōƪǳ ǘŞǘƻ ŎŜƴȅ 
(protokƻƭ мплύΥ αΧŘŀƭ ǎŜ ǘŀƳ ǎŜƘƴŀǘ ŀƧƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ŀƭŜ ǘƻ ōȅŎƘ ƳǳǎŜƭ 
ƳƝǘ ǇǊŀŎƘȅΣ Ȋŀ ǘƻΣ Ŏƻ ōȅ ǘŠ ǾŜƴƪǳ ǎǘłƭƻ нл ƪƻǊǳƴΣ ōȅǎ ǘŀƳ ƳǳǎŜƭ Řłǘ 
200,-Σ ŀƭŜ ǇƻƪǳŘ ŎƘŎŜǑ Ǿ ƪǊƛƳƛƴłƭŜ ŦŜǘƻǾŀǘΣ ƧŜ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ǎƛ ǾȅōǊŀǘ 
ΦΦόƴłȊŜǾ ǾŠȊƴƛŎŜύΦΦΦǇǊƻǘƻȌŜ ǘŀƳ ƧŜ ǇŜǊƴƝƪǳ ǾƝŎ Ƨŀƪ ƪłǾȅΦΦǘŀƳ ǎŜ ǾŀǌƝ 
ǇŜǊƴƝƪ ǇǌƝƳƻ Ǿ ƪǊƛƳƛƴłƭŜΧόΧύΦΦǘŀƳ ǘƛ ǇǌƛƧŘŜ ƴƻǊƳłƭƴŠ 
ōŀƭƝƪΧόΧύΦΦǇƻŘłǑ ǾȅŎƘƻǾŀǘŜƭƛ ǊǳƪǳΣ ǾŜ ƪǘŜǊŞ ƳłǑ ƭƛǘǊ όмлллΣ-) a on ti 
ǘŜƴ ōŀƭƝƪ ǾǻōŜŎ ƴŜǇǊƻƘƭŜŘłΧŀƭŜ ǎłƳ ōȅŎƘ ǎƛ ǇŜǊƴƝƪ Ǿ ƪǊƛƳƛƴłƭŜ ŀǎƛ 
ƴŜŘŀƭΧǘƻ ōȅŎƘ ǎŜ ǘŀƳ ȊōƭłȊƴƛƭΧά    
 

4ÒÅÓÔÎÜ éÉÎÎÏÓÔ 
aƻȌƴƻǎǘ ȊƝǎƪłǾŀǘ ŦƛƴŀƴőƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ŦƻǊƳƻǳ ȌŜōǊłƴƝ ƴŀ 
ǳƭƛŎƝŎƘ ōȅƭŀ ȊƳƝƴŠƴŀ Ǿ {ƻŎƛłƭƴƝ ƻōƭŀǎǘƛΦ ½ŘŜ ǎŜ ōǳŘŜƳŜ ǾŠƴƻǾŀǘ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǎŀƳƻǘƴŞ ǎ ǾȇƧƛƳƪƻǳ ǇǌƝƳŞ ǾȇǊƻōȅ ŀ 
obchodu s ŘǊƻƎŀƳƛΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ȊƳƝƴŠƴȅ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳΦ 
Oblast trestnŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ƻǇŀǘǌƻǾłƴƝƳ ǎƛ ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǾŜƭƳƛ ōƻƘŀǘŞ ǎǇŜƪǘǊǳƳ ǊǻȊƴȇŎƘ 
ƻōƭŀǎǘƝΣ ƪŘŜ ƭȊŜ ǘȅǘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ȊƝǎƪŀǘΦ bŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ Ƨǎƻǳ ƪŀǇŜǎƴƝ 
ƪǊłŘŜȌŜ ŀ ƪǊłŘŜȌŜ Ǿ ƻōŎƘƻŘŜŎƘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧǇƻ ƻōŎƘƻŘŜŎƘ 
ƧǎŜƳ ƪǊŀŘƭ ƪƴƝȌƪȅΣ ŘǊƻƎŞǊƛƛΣ ǇŀǊŦǳƳŞǊƛƛ ǘŀƪΧƘƻǊǎƪȇ ƪƻƭŀ ƧǎƳŜ ƪǊŀŘƭƛ ŀ 
ǘŀƪΦΦǇǊƻǎǘŠ ǎƘłƴŠƭƛ ƧǎƳŜ ǇŜƴƝȊŜ ƴŀ ŘǊƻƎȅΣ ȌŜΧά     
 
aŜȊƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ŦƻǊƳȅ ƻǇŀǘǌƻǾłƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ǇŀǘǌƝ ƪǊłŘŜȌŜ ƪƴƛƘΦ 
YǊƻƳŠ ŘǾƻǳΣ ƳŀƧƝ ǎ ƪǊłŘŜȌƝ ƪƴƛƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǾǑƛŎƘƴƛ ¦5Σ ƪǘŜǌƝ ƴŠƪŘȅ 
v souvislosti s drogoǳ ǎǇłŎƘŀƭƛ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘΦ WŜŘƴƻǳ Ȋ forem jsou 
ƪǊłŘŜȌŜ ŘǊŀƘȇŎƘ ƪƴƛƘ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǇǊƻŘŜƧ Ǿ ŀƴǘƛƪǾŀǊƛłǘŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млтύΥ 
αΧőƭƻǾŠƪ ǾƝΣ Ŏƻ Ƴł ǳƪǊłǎǘΦΦόΦΦύΧǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘƻ ōȅƭŀ ƻŘōƻǊƴł 
literaturaΦΦόƪŘƻ ǘƻ ƻŘ Ǿłǎ ōǊŀƭΚύΦΦƴƻ ǘŀƪ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘƻ Ȋŀǎ ōȅƭƛ ƪǳǇŎƛ ƴŀ 
ǘƻΣ ȌŜ Χǎǘudenti a tak ς ōȅƭƛ ǊłŘƛΣ ȌŜ ǘƻ ƳŠƭƛ ǇƻƭƻǾƛƴǳ ƭŜǾƴŠƧǑƝΧόΧύΧȊŀ 
ǇƻƭƻǾƛƴǳ ƴŜōƻ Ȋŀ ǘǌŜǘƛƴǳ ŀ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭȅ ƪƴƝȌƪȅ ǘǌŜōŀ Ȋŀ ŘǾŀ ǎŜŘƳ 
(2700,-ύ ŀ ǘŀƪΧŀōȅ ǎŜ ǘƻ ǾȅǇƭŀǘƛƭƻΧǾ ŀƴǘƛƪǾŀǊƛłǘŠ ƧŜ ǾŜȊƳƻǳ 
ǾȌŘȅŎƪȅΧƳȅ ƧǎƳŜ ǘƻ ŘŠƭŀƭƛ ǘŀƪΣ ΧƳȅ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ƴŜŎƘƻŘƛƭƛ ƴŀ ǎǾƻƧŜ 
ƧƳŞƴƻ ǘƻ ǇǎŀǘΣ Ƴȅ ƧǎƳŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ŎƘȅǘƭƛ ƴŠƪƻƘƻ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ƴŠƧŀƪȇƘƻ 
ōƭōŜőƪŀΣ ǘƻƳǳ ƧǎƳŜ ǘƻ ŘŀƭƛΣ ǌŜƪƭƛ ƧǎƳŜ ƳǳΣ Ȋŀ ƪƻƭƛƪ ǘƻ Ƴł ǇǊƻŘŀǘΣ ƻƴ 
ǘŀƳ ǑŜƭΣ ƴŜŎƘŀƭ ǘƻ ƴŀ ǎŜōŜ ƴŀǇǎŀǘΣ Ƴȅ ƧǎƳŜ Řƻǎǘŀƭƛ ǇŜƴƝȊŜΣ Ƴǳ ƧǎƳŜ 
Řŀƭƛ ǘǌŜōŀ ŎƛƎłǊƻ ŀ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ǎƛ Ǒƭƛ ƪƻǳǇƛǘΧŘŜƴƴŠ ƧǎŜƳ ǘǌŜōŀ ƳŠƭa ty 
ŘǾŀ ǘƛǎƝŎŜΣ ŀƭŜ ǘƻ ƧǎŜƳ ǾǑŜŎƘƴƻ ǇǊƻŦŜǘƻǾŀƭŀΣ ƴƻΧά  5ǊǳƘȇ ȊǇǻǎƻō ƧŜ 
ǾȇƘǊŀŘƴŠ ȊŀƪłȊƪƻǾŞ ƪǊłŘŜȌŜ ƪƴƛƘΣ ƪŘŜ ǎƛ ƴŠƪŘƻ Ǿ ƘƻǎǇƻŘŠ őƛ ƧƛƴŘŜ 
ƻōƧŜŘƴł ǇǌŜǎƴŠ ǘƛǘǳƭΣ ƪǘŜǊȇ ŎƘŎŜ ŀ ǘŜƴ ƧŜ ǇǊƻ ƴŠƧ ǳƪǊŀŘŜƴΣ ȊŘŜ ǎŜ 
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ƻōǾȅƪƭŜ ǇƭŀǘƝ рл҈ ŎŜƴȅΦ /ŜƭƪƻǾŠ ǎŜ ǘŀƪ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛ όǊŜǎǇΦ ƴłƪǳǇǳ ƻŘ 
¦5ύ ƪƴƛƘȅ ǇƻƘȅōǳƧƝ ǇƻŘƭŜ ƪƻƴŎƻǾŞƘƻ ȊłƪŀȊƴƝƪŀ ƻŘ ол-рл҈ ǇǻǾƻŘƴƝ 
ceny.      
hǾǑŜƳ ƴƛőƝƳ ƴŜƻōǾȅƪƭȇƳ ƴŜƧǎƻǳ ŀƴƛ ƪǊłŘŜȌŜ ƪƻƭΣ ŀǳǘƻǊłŘƛƝΣ ŀǳǘ ŀǘŘΦ 
{ŀƳƻǎǘŀǘƴƻǳ ƪŀǇƛǘƻƭǳ Ǉŀƪ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǾƭƻǳǇłƴƝ Řƻ ƻōƧŜƪǘǻ όƻōŎƘƻŘȅΣ 
restaurace, byty atd.) a v omezenŞ ƳƝǌŜ ǘŀƪŞ ƭƻǳǇŜȌƴł ǇǌŜǇŀŘŜƴƝΦ 
aŞƴŠ ƻōǾȅƪƭŞ Ƨǎƻǳ ǎƭƻȌƛǘŠƧǑƝ ǇƻŘǾƻŘȅ ŀ ƳŀŎƘƛƴŀŎŜΣ ǇǌŜǎǘƻ ƴŠƪǘŜǌƝ 
¦5 ȊǾƭłŘƴƻǳ ǳŘŠƭŀǘ ǇǊłǾŠ ǘƻǳǘƻ ŦƻǊƳƻǳ ƴŜƳŀƭŞ ǑƪƻŘȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
млнύΥ αΧƳłƳ ǘŜřƪŀ ǇƻŘƳƝƴƪǳΦΦόΧύΧƧł ƧǎŜƳ ŘŠƭŀƭ ƘƻƳŜ-credit, jsem 
ōǊŀƭ ŜƭŜƪǘǊƻƴƛƪǳ ƴŀ ǎǇƭłǘƪȅΧόYƻƭƛƪ ƳłǑ ŘƭǳƘΚύΧнлл ǘƛǎƝŎΦΦŀ ǘŀƪȅ ƪǾǻƭƛ 
ŘǊƻƎłƳΧŘŠƭł őƭƻǾŠƪ ǇƛőƻǾƛƴȅΦΦά       
 
tǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ ǳ ǾŠǘǑƝŎƘ ŀƪŎƝ ŀ ǊƻȊǎłƘƭŞ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞ ǘǊŜǎǘƴŞ 
őƛƴƴƻǎǘƛ ƧŜ ƴŀǇƻƧŜƴƝ ƴŀ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪȅ ŀǙ ƧƛȌ ƴŀ αǾƻƭƴŞ ƴƻȊŜά ƴŜōƻ 
ȊŀǎǘŀǾłǊƴƝƪȅΣ ǇǊƻŘŜƧŎŜ ŀǳǘƻŘƝƭǻΣ ǇǊƻŘŜƧŎŜ Ǿ bazaǊŜŎƘ ŀǘŘΦ ¦5Σ ƪǘŜǌƝ 
ǎŜ ƴŀ ǘŞǘƻ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǇƻŘƝƭŜƧƝ ǘŀƪ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ Ƨǎƻǳ Ǿ situaci, kdy 
ǇǌŜƪǳǇƴƝŎƛ ŘƻōǌŜ ǾŠŘƝ ƻ ǎƛǘǳŀŎƛΣ Ǿ ƧŀƪŞ ǎŜ ƴŀŎƘłȊŜƧƝ ŀ ǎƴŀȌƝ ǎŜ Ȋ ƴƝ 
ǇǊƻŦƛǘƻǾŀǘ ŀ ¦5 ǇǊƻ ȊƳŠƴǳ ƳŀƧƝ ȊŀƧƛǑǘŠƴ ƻŘōȅǘ ς ǎƛŎŜ ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ƳŞƴŠ 
Ȋŀ ǳƪǊŀŘŜƴŞ ȊōƻȌƝΣ ŀƭŜ ƳŀƧƝ ȊŎŜƭŀ ǇƻǎǘŀǊłƴƻ ƻ ƻŘƪƻǳǇŜƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
139): αΧǇǊƻŘłǾŀƭ ƧǎŜƳ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪƻǾƛΣ ǘƻ ōȅƭƻ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƴŀ 
ƻōƧŜŘƴłǾƪǳΣ ŘłǾŀƭ Ƴƛ Ȋŀ ǘƻ ŀǎƛ ƴŜŎŜƭƻǳ Ǉǻƭƪǳ ŎŜƴȅΧά 5ŀƭǑƝ ƪƻƳŜƴǘǳƧŜ 
(protokol 140): αΧǇǊŀŎƘȅ ƧǎŜƳ ƳŠƭ Ȋ őƽǊŜƪ ŀ Ȋ ǘƻƘƻ ȌŜ ƧǎŜƳ ŘŠƭŀƭ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƝƪŀ όǇǌŜƪǳǇƻǾŀƭύΧόΧύΧƴŀƪǊŀŘƭƛ ƧǎƳŜ ǎ ƧŜŘƴƝƳ ƪłƳƻǑŜƳ Ȋŀ 
п όǘƛǎƝŎŜύ ŀ Řƻǎǘŀƭƛ Ȋŀ нΧƭŜǇǑƝ ŀƭŜ ōȅƭƻ ŘŠƭŀǘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƝƪŀΧόΧύΧŘƻǎǘŀƭ 
jsem trochu od toho, od koho jsem bral, i od toho, komu jsem 
ŘłǾŀƭΧȊŀ ƪŀȌŘŜƧ ƎǊŀƳ ƻŘ ŘŜŀƭŜǊŀ ƧǎŜƳ ŘƻǎǘłǾŀƭ ōƻƴǳǎ ǾłȌŜƴƻǳ 
ƭŀƧƴǳΧά  

3ÏÍÁÔÉÃËĻ ÓÔÁÖ 
VeƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾȇƳ ƳƻƳŜƴǘŜƳ ƧŜΣ ȌŜ ǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǾŜƭƳƛ ǘŠȌƪȇŎƘ ¦5 ǎŜ 
Ǉƻ ǇǊƻŘŠƭŀƴȇŎƘ ǾȇǊŀȊƴȇŎƘ ǇǊƻōƭŞƳŜŎƘ ǇǌŜŎŜ ƧŜƴ ƻōƧŜǾǳƧƝ ƴłȊƴŀƪȅ 
ǾǻƭŜ ƪ ƧƛƴŞƳǳ ȌƛǾƻǘǳΣ ŀǾǑŀƪ ǎǘŀǾ ŘŜǾŀǎǘŀŎŜ ƻǊƎŀƴƛǎƳǳ ƧŜ ƻōǾȅƪƭŜ ƧƛȌ 
ǘŀƪƻǾȇΣ ȌŜ ǘȅǘƻ ǎƭŀōŞ ǎƛƎƴłƭȅ ȊŀǎŜ ǊȅŎƘƭŜ ȊŀǇŀŘŀƧƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мл5): 
αΧǘƻ Ǉƛƪƻ ǇǊƻ ƳŠ ƴŜȊƴŀƳŜƴł ǘƻΣ Ŏƻ ȊƴŀƳŜƴŀƭƻ ŘǌƝǾŜΧƴŜƴƝ ǘƻ ǇǊƻ ƳŠ 
ǘŀƪƻǾŜƧ ǎǘǌŜŘƻōƻŘ  ǾŜǎƳƝǊǳΧόΧύΧǎǇƻǳǎǘŀ ǾƻƭƴȇƘƻ őŀǎǳΣ ƴƛŎƴŜŘŠƭłƴƝΣ 
ƴǳŘŀΧόΧύΧƧŀƪƻ ǎƴŀȌƝƳ ǎŜ ŀƧƛ ƪŘȅȌ ƴŜƳǻȌǳΣ ǘŀƪƻǾȇ ǘȅ ōǊƛƎłŘȅΣ ƴŠƧŀƪ 
ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƴŠőƝƳ ǾȅǇƭƴƛǘΧόΧύΧȊƧƛǎǘƛƭƛΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǾƭŀǎǘƴŠ #őƪƻ ǇǊƻŘŠƭŀƭ ŀ 
ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ƻŘƧƝȌŘŠƭΣ ǘŀƪ Ƴƛ ǌŜƪƭƛ ƛ /ŞőƪƻΧόΧύΧǎƴŀȌƝƳ ǎŜ ƴŜŎƘƻǾŀǘ Ƨŀƪƻ 
ȌŜ ƧǎŜƳ ƴŜƳƻŎƴŜƧ ƳƻŎΣ őƝƳ ǾƝŎ ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ ǇǌƛǇƻǳǑǘŠƭΣ ǘƝƳ Ƙǻǌ Ƴƛ 
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ōȅƭƻΧόΧύΧόƪƻƭƛƪ ƳłǑ ǘŜƴ ŘǻŎƘƻŘΚύΧǇŠǘƪǳΧόΧύΧŀƭŜ ǊŀŘǑƛ ōȅŎƘ Ƴŀƪŀƭ 
Ȋŀ ǘȅ ǇǊŀŎƘȅΧά     
tƛǘƝ ōŜǊƻǳ ¦5 őŀǎǘƻ ƴŀ ǾŜƭƳƛ ƭŜƘƪƻǳ ǾłƘǳ ŀ ǘŀƪ ǊŜƎǳƭŀǘƛǾŜƳ ƧŜ ǇǊƻ ƴŠ 
őŀǎǘƻ ŀȌ ǘŠȌǑƝ ǇƻǑƪƻȊŜƴƝ ƻǊƎłƴǻΣ ŀƭŜ ŀƴƛ ǘŀƪ ƴŜŘƻŎƘłȊƝ ƪ ȊłǎŀŘƴƝƳǳ 
zlomu ς ǇǊƻǎǘŠ ǇƛƧƝ Řłƭ ǾȌŘȅ Ǉƻ ƘǊŀƴƛŎƛΣ Ǉƻ ƪǘŜǊƻǳ ƧƛƳ ƧŜƧƛŎƘ ǎǘŀǾ 
ŘƻǾƻƭƝΣ ŀƭŜ ƴŜ ƳŞƴŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧǘŜřƪŀ ŀƴƛ ƴƛƧŀƪ ƴŜǇƛƧǳ ǎƪǊȊ ǘȅ 
ƧłǘǊŀΧά 
 
½ǌŜƧƳŠ ƴŜƧǘǊŀƎƛőǘŠƧǑƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ŏƻ Řƻ ƪƻƴŎǻ Ƨǎƻǳ ƻǎǳŘȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪΦ YǊƻƳŠ ƴŜǎƳƝǊƴŠ ǊȅŎƘƭŞ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞ ŘŜǾŀǎǘŀŎŜΣ ǎŜ 
ŘƻǎǘŀǾǳƧƝ ǘŀƪŞ ǘŠȌƪŞ ǇǎȅŎƘƛŎƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΣ ƪǘŜǊŞ Ǉƻ őŀǎŜ ƳƻƘƻǳ  
ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǇǌƛǾŞǎǘ ŀȌ ƪ ǎǳƛŎƛŘłƭƴƝƳǳ Ǉƻƪǳǎǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧƳŠƭ 
jsŜƳ ƧŜǑǘŠ ƧŜŘƴƻƘƻ ōǊłŎƘǳΣ ƧŜƴƻƳȌŜ ǘŜƴ ȊŀƪƭŜǇŀƭ ƴŀ ŘǊƻƎȅΧόΧύΧƴƻ 
ǘŀƪȅ ǘƻƭǳŜƴΧƘƭŀǾƴŠ ǘƻƭǳŜƴΧƴƻ ƻƴ ǘƻ ǇǎȅŎƘƛŎƪȅ ƴŜǾȅŘǊȌŜƭ ŀ ƻƴ ǎŜ 
ƻōŠǎƛƭΧά   
  
½łǎŀŘƴƝƳ ǇǊƻōƭŞƳŜƳ ȊǻǎǘłǾł ǾȊǘŀƘ ¦5 ƪ ǾƭŀǎǘƴƝƳǳ ǎǘŀǾǳ ŀ ȊŘǊŀǾƝΦ 
5ƻƪǳŘ ǎŜ ƴŜŘƻǎǘŀƴƻǳ ƴŀ ǵǇƭƴŞ Řƴƻ όŎƻȌ ǾƴƝƳŀƧƝ ƪŀȌŘȇ ƻŘƭƛǑƴŠ ŀ 
ƧƛƴŘŜύΣ ƴŜƴƝ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƳƻȌƴŞ ƻ őŜƳƪƻƭƛ ŘƛǎƪǳǘƻǾŀǘ ŀ ŎŜƭƻǳ ƻǘłȊƪǳ 
ǎǾŞƘƻ ǎǘŀǾǳ ǾŜƭƳƛ ōŀƎŀǘŜƭƛȊǳƧƝΦ ±ŜƭƳƛ ƛƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝ ƧŜ ǇƻǇƛǎ ǎǾŞƘƻ ǎǘŀǾǳ 
ƧŜŘƴŞ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪ ȊŜ ǎƪǳǇƛƴȅ ƴŠƧǘŠȌǑƝŎƘ ¦5 όǇǊƻǘƻƪƻƭ млтύΥ 
αΧŀƪƻǊłǘ ƴŀ ǘǳ ȌƭƻǳǘŜƴƪǳ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘŠƭŀƭŀ ǘŜǎǘȅΣ ƳłƳ Ǿ ǎƻōŠ ŀƪƻǊłǘ ǘŜƴ 
ǾƛǊǳǎ ƴŀ ƘŜǇŀǘƛǘƛŘǳ /ΧŀƭŜ ƧŜǑǘŠ ǘƻ Ƨŀƪƻ ƴŜǾƝƳΧǘŜřƪŀ ǎƛ Ȋŀǎ ōǳŘǳ ŘŠƭŀǘ 
ǘŜǎǘȅ ƴŀ ƧłǘǊŀΦΦŀƭŜ ǘƻ ǎƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ŘŠƭłƳ ƧŜƴƻƳ Ƨŀƪƻ ƪǾǻƭƛ ǘŞ 
ŀƴǘƛƪƻƴŎŜǇŎƛΧƧƛƴŀƪ Řƻ ƳŠ ǾȌŘȅŎƪȅ Ƨŀƪƻ ǊǾŀƭƛ ǇǊłǑƪȅ ƴŀ ƧłǘǊŀ ŀ 
ǾȌŘȅŎƪȅ ǎŜ Ƴƛ ŎƘǾƛƭƪǳ ǎŜ ǘƻ ǎǇǊŀǾƛƭƻΣ Ƨł ƴŜǾƝƳΧƧł ǘƻ ǊŀŘǑƛ ŀƴƛ ƴŜŎƘŎǳ 
ǾŠŘŠǘΦΦŎƘŀΧά 
         

,ïéÂÁ Á ÖÙÕĿþÖÜÎþ ÓÌÕĿÅÂ 
tǊƻōƭŞƳ ǎŜ ǎǘƛƎƳŀǘƛȊŀŎƝ ŀ ƴŜŎƘǳǙ ǾȅǎǘŀǾƻǾŀǘ ǎŜ ƧŜƧƝƳǳ ǊƛȊƛƪǳΣ ǎǘŜƧƴŠ 
Ƨŀƪƻ ǊƛȊƛƪǳ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝƘƻ ƳƻƴƛǘƻǊƛƴƎǳ ǎŜ ǇǊƻƧŜǾǳƧŜ Ǿ ǊǻȊƴȇŎƘ ǌŜǑŜƴƝŎƘ 
ǇǊƻōƭŞƳǳ ȊƝǎƪłǾłƴƝ őƛǎǘŞƘƻ ƴłőƛƴƝ ǇǊƻ ŀǇƭƛƪŀŎƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧǾƝŎ 
ǎŜ ōƻƧƝƳΦΦƳłƳ ǾŠǘǑƝ ǎǘǊŀŎƘ όǘŀƪȌŜ ǾŠǘǑƝ ƻǇŀǘǊƴƻǎǘΚύ ƧƻΣ Ƨł ǘǌŜōŀ 
ƴŜǌŜǑƝƳ ŀƴƛ ǘŀŘȅ Yłőƪƻ ƴŜōƻ ǘŀƪƘƭŜΧƻōőŀǎ ǎƛ ȊŀƧŘǳ ƴŀ ǘƻ όΧύ ȌŜΣ ŀƭŜ 
ǎǇƝǑŜ Ƨŀƪƻ ƴŀ ǇƻƪŜŎΧƴŜŎƘƻŘƝƳ ǎƛ ǘŀƳ ƳŠƴƛǘ őƛǎǘȇΦΦƪŘȅȌ ǘȅ őƛǎǘȇΣ ǘŀƪ ǘƻ 
ƴŜƴƝ ǘŀŘȅ Ǿ ǘƻƳƘƭŜ ƳŠǎǘŠΣ ƴŜōǳŘǳ ǳǾłŘŠǘ ƪŘŜΧά      
 
bŀ ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ ǾǑŀƪ ŜȄƛǎǘǳƧƝ ǘŀƪŞ ƴŠƪŘȅ ǇƻŘŎŜƶƻǾŀƴŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΣ 
ƪǘŜǊŞ őƛƴƝ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ǇǊƻ ƪƭƛŜƴǘȅ ȊŀƧƝƳŀǾŠƧǑƝƳΣ ƴŜōƻ ƴŀƻǇŀƪ 
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ƴŜȊŀƧƝƳŀǾȇƳΦ aŜȊƛ ƴŠ ǇŀǘǌƝ ƛ ǘȅǇ ǇƻǎƪȅǘƻǾŀƴŞƘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǳΣ ƴŜōƻǙ 
ƴŀǇǌΦ ǳ ƧŜƘŜƭ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǇƻŘǎǘŀǘƴŞΣ Ƨŀƪ ƪǾŀƭƛǘƴƝ Ƨǎƻǳ ŀ Ƨŀƪ ǇƻƘƻŘƭƴł ŀ 
ōƻƭŜǎǘƛǾł őƛ ƳŞƴŠ ōƻƭŜǎǘƛǾł ƧŜ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ŘǊƻƎȅ ǎ ƴƛƳƛΦ tǊłǾŠ ƛ ǘȅǘƻ 
ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ Ǉŀƪ őŀǎǘƻ ǎǇƻƭǳǊƻȊƘƻŘǳƧƝ ƻ ǘƻƳΣ ȊŘŀ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ōǳŘŜ 
ƴŀǾǑǘŠǾƻǾŀƴŞ ǾƝŎŜ őƛ ƳŞƴŠ ŀ ƪƻƭƛƪ ǎŜ Ƴǳ ǇƻŘŀǌƝ Řƻǎǘŀǘ ƳŜȊƛ ¦5 
ǎǘŜǊƛƭƴƝƘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млоύΥ άΧόǇǊƻő ǘŀƳ ƴŜŎƘƻŘƝǑΚύΧ jo, je 
ǘƻ ǘŀƳΣ ŀƭŜ ǘŀƳ  ƳŀƧ ǘŀƪƻǾȇ ǘȅ ōƭōȇΣ ǘȅ őŜǊǾŜƴȇ όƧŜƘƭȅύΣ Ŏƻ Ƨǎƻǳ ōŀƭŜƴȇ 
ǘŀƪȅ Ǉƻ ƧŜŘƴŞΣ ǘŀƪƻǾŜƧ ƧŜ ǘƻ ƘƴǳǎΣ ȊŀǎŜƪłǾł ǎŜ ǘƻ ǘŜƴ ǇƝǎǘ ŀ 
ōƭŞŞΧόǑƪƭŜōƝ ǎŜ ς pozn. tazatele)ά       
 
{ƴƝȌŜƴł ƳƻǘƛǾŀŎŜ ƭŞőƛǘ ǎŜ ŀ ƴŜŎƘǳǙ ǎŜ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾŀǘ ǎ ƭŞőŜōƴȇƳƛ 
institucemi s ǇŜǾƴȇƳ ǊŜȌƛƳŜƳ ƧŜ ǳ ƳƴƻƘȇŎƘ ǾȅƧłŘǌŜƴŀ ŘŞƭƪƻǳΣ 
ƪǘŜǊƻǳ ǾǻōŜŎ ǾȅŘǊȌŜƭƛ Ǿ ƴŠƧŀƪŞ ƭŞőōŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млпύΥ αΧƴƻΦΦōȅƭ ƧǎŜƳ 
ǾŜ ~ǘŜǊƴōŜǊƪǳΧǘŀƳ ƧǎŜƳ ōȅƭ мп ŘƴƝ ƧŀƪƻȌŜ ŘƻōǊƻǾƻƭƴŠΧƧǎŜƳ ǘŀƳ 
ƴŀǎǘƻǳǇƛƭ ŀ ŘƻōǊƻǾƻƭƴŠ ƧǎŜƳ Ȋ ǘŀƳŀ ƻŘŜǑŜƭΧά hǇŠǘ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ȊǌŜǘŜƭƴȇ 
ǾȇȊƴŀƳ ƻǎƻōƴƝ ƳƻǘƛǾŀŎŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪ ƭŞőōŠ ŀ ǇǊƻōƭŞƳ ǎ ƭŞőōƻǳ 
ƴŀǎǘƻǳǇŜƴƻǳ ƴŀ ƴłǘƭŀƪ ǊƻŘƛőǻ őƛ ǎƻǳŘƴƝ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ŀǇƻŘΦ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
105): αΧόŀ ƭŞőŜōƴŀΣ Ƨŀƪ ōȅǎ ǘƻ ǇƻǇǎŀƭΚύΦΦƧƻΣ ƧƻΣ ƧƻΧƳƭŀŘŜƧ ƪƭǳƪ 
ǾȅƧǳƪŀƴŜƧΣ ƪǘŜǊŜƧ ǇǌƛƧŘŜ ƳŜȊƛ ǎǇƻǳǎǘǳ ΧƘƳƳΦΦtǊŀȌłƪǻ ƴŀ 
heruΧǎƻǳōƻƧŜ ƳŜȊƛ ŀƭƪƻƘƻƭƛƪŀƳŀΣ ƘŜǊƻƛƴƛǎǘŀƳŀ ŀ ǇŜǊƴƝƪłǌŜƳŀΣ ƪŘƻ 
ƧŜ ƭŜǇǑƝΣ ƪŘƻ ƧŜ ŘǊǎƴŠƧǑƝΧ όŀ ǇŜǊǎƻƴłƭΚύΦΦǾȇōƻǊƴŜƧΣ Ƨŀƪƻ ƘƻŘƴŠ Ƴƛ ǘƛ ƭƛŘƛ 
ŘŀƭƛΣ Řŀƭƻ Ƴƛ ǘƻ ǘŀƳ ƘƻŘƴŠΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻȊƴŀƭΧǇƻȊƴŀƭ ƧǎŜƳΣ ƧŀƪƻȌŜ 
ŎƻΧƧǎŜƳ ƳȅǎƭŜƭΣ ȌŜ ǘŀƳ ƧŜŘǳ ƪǾǻƭƛ ǎƻōŠΣ ŀƭŜ ǎǇƝǑ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ƧŜƭ ƪǾǻƭƛ 
ƴŀǑƛƳΣ ƧƻΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ǘƻ ƴŠƧŀƪ ǇǊƻŦƭłƪƭƻΦΦǘŀƪƻǾȇΧƘƻŘƴŠ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ƧŜƭ 
s ǘƝƳΣ ȌŜ Ƨł ƧǎŜƳ ȊłǾƛǎƭŜƧ ŀ ƴŠŎƻ ǘƻ ǇǊƻ ƳŠ ȊƴŀƳŜƴŀƭƻΣ ōȇǘΧǾƭŀǎǘƴŠ ǘƻ 
ōȅƭƻ ƧŜŘƛƴȇ Ŏƻ ƧǎŜƳ ŘƻƪłȊŀƭΧά  hŘ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƧƛƴȇŎƘ ¦5 Ƨǎƻǳ ǇǊƻ 
ȊƳŠƴǳ ǎƭȅǑŜǘ ǾŜƭƳƛ ƪǊƛǘƛŎƪŞ Ƙƭŀǎȅ ƴŀ ŀŘǊŜǎǳ ŎƘƻǾłƴƝ ǇŜǊǎƻƴłƭǳ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ млуύΥ αΧƴƻ Ƨŀƪƻ ǎ ŦŜǘƪŀƳŀΣ ƻƴƛ ǘŠ ōŜǊƻǳ Ƨŀƪƻ ŦŜǙłƪŀΧǘƻ ōȅƭƛ 
ŦŜǙłŎƛ  - ǾƭŀǎǘƴŠ ǘŀƳ ōȅƭȅ ōŀōȅ ƧŜƴƻƳΣ ŦŜǙŀőƪȅ ŀ ŀƭƪƻƘƻƭƛőƪȅ 
dohromady, a oni s ǘŜōƻǳ ȊŀŎƘłȊƛƧƻǳ Ƨŀƪ ǎŜ ǑƳŜƧŘŜƳΧά  ½ǌŜǘŜƭƴȇ ƧŜ 
ǊƻȊŘƝƭ Ǿ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ŀ ǎƪǳǇƛƴ ǾŜ ǎǘǊǳƪǘǳǌŜ 
ǇŜǊǎƻƴłƭǳΦ   
 
aƴƻȊƝ Ȋ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾƴƝƳŀƧƝΣ ȌŜ ƪƻƴǘŀƪǘ ǎ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳ ƧŜ ǇǊƻ 
ƴŠ ǎǇƻƧŜƴ ǎ ǾȅǎƻƪȇƳ ǊƛȊƛƪŜƳ ǊŜƭŀǇǎǳΣ ƻǾǑŜƳ ǇǌŜǎǘƻ ƴŜƧǎƻǳ őŀǎǘƻ 
schopni s ǘƝƳǘƻ ŦŀƪǘŜƳ ǵőƛƴƴŠ ȊŀŎƘłȊŜǘ ŀ ȊƴƻǾǳ ŀ ȊƴƻǾǳ ǎŜ ǎƴŀȌƝ 
ƘƭŜŘŀǘ ŘǻǾƻŘȅΣ ǇǊƻő ǘƻ ƴŜƧŘŜ ŀ Ŏƻ ǾǑŜ ōȅ ǇƻǘǌŜōƻǾŀƭƛ ƪ ǘƻƳǳΣ ŀōȅ ǘƻ 
Ǒƭƻ ŀ ȌŜ ǘƻ ǾƭŀǎǘƴŠ ƴŜƴƝ ŀƴƛ ŘƻǎŀȌƛǘŜƭƴŞΣ ŀ ǘŀƪ Ƨǎƻǳ ƴŀ ǘƻƳ ǘŀƪΣ Ƨŀƪ 
ƧǎƻǳΧΥ αΧƧł ǳȌ ƧǎŜƳ ōȅƭ ǘƻƭƛƪǊłǘ ƴŀ ƭŞőōŠΦΦƧł ƴŜǾƝƳΣ ŀǎƛ ǇŠǘƪǊłǘΣ 
ǎŜƳŘƪǊłǘΧƧŜƴƻƳȌŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ƧǎŜƳ ǎŜ Řƻǎǘŀƭ  ƳŜȊƛ ǘŀŘȅ ǘȅ ƭƛŘƛ ŀ ōȅƭ 
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jsem tam znovu..(Dalo se to ((drogy)) tam sehnat?)..no, tak dalo se 
ǘƻΣ ŀƭŜ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƴŀ ǘŞ ƭŞőōŠΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǾȅŘǊȌŜƭ ǘǌŜōŀ Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ ƴŜōƻ 
ǊƻƪΣ ƧŜƴƻƳȌŜ ǇŀƪΣ ǌƝƪłƳΣ Řƻǎǘŀƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ƳŜȊƛ ǘȅ ƭƛŘƛ ŀ Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ ȊŀǎŜ 
ōǊłǘΧόΧύΧǌƝƪłƳΣ ŎƘǘŠƭƻ ōȅ ǘƻ ƴŠƧŀƪȇ ōȅŘƭŜƴƝΣ ƴŠƧŀƪȇ ƭŜǇǑƝΣ ŀbych se 
ƳƻƘƭ ƻǎŀƳƻǎǘŀǘƴƛǘ ŀ ƳƝǘ ǘŀƳ ǎǾǻƧ ƪƭƛŘΣ ŀōȅŎƘ ōȅƭ ǾƭŀǎǘƴŠ ǇǊȅő ǘŀŘȅ ƻŘ 
ǘŠŎƘ ƭƛŘƝΧά  bŜȊǾƭłŘƴǳǘƝ ŦłȊŜ ƭŞőōȅΣ ƪŘȅ Ƨǎƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ ǇǌƛƧƳƻǳǘΣ ȌŜ 
ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ȊŀőƝǘ αƴŠƪŘŜ ŘŀƭŜƪƻ ŀ Ǿ ōŜȊǇŜőƝά ƧŜ ǾŜƭƳƛ 
ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛŎƪł ǳ ŀƪǘǳłƭƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǌƝ ǘŀƪ ǎŜōŜ ŀ ƴŠƪŘȅ ƛ ǎǾŞ 
ƻƪƻƭƝ ǳŘǊȌǳƧƝ ǾŜ ŦŀƭŜǑƴŞ ƴŀŘŠƧƛΣ ȌŜ ǎǘŀőƝ αƧŜƴ ǘƻƘƭŜ ǾǑŜά ȊŀǌƝŘƛǘ ŀ ǳȌ ǘƻ 
ōǳŘŜ ŘƻōǊŞ ŀ ƻƴƛ ǘƻ ƪƻƴŜőƴŠ ǾȅŘǊȌƝ ŀ ȊǾƭłŘƴƻǳ ŀōǎǘƛƴƻǾŀǘΦ tǊłǾŠ ǇǊƻ 
ƪƭƛŜƴǘȅ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ Ȋŀ ǎŜōƻǳ ƻǇŀƪƻǾŀƴŞ ǊŜƭŀǇǎȅ ƧŜ ǘȅǇƛŎƪŞ 
ƴŜȊǾƭłŘƴǳǘƝ ŦłȊŜ ǾŠŘƻƳŞƘƻ ǾȅǊƻǾƴłƴƝ se s ǘƝƳΣ ȌŜ ŜŦŜƪǘƛǾƴŠ 
ŀōǎǘƛƴƻǾŀǘ ƭȊŜ ǇƻǳȊŜ ŀƪǘƛǾƴƝ ŀōǎǘƛƴŜƴŎƝΣ ǎ ǾŠŘƻƳȇƳ ƳƻȌƴȇŎƘ ǊƛȊƛƪΣ 
ȊƴŀƭƻǎǘƝ ǾƭŀǎǘƴƝŎƘ ǎƭŀōƻǎǘƝ ŀ ȊƴŀƭƻǎǘƝ ǎƭŜǇȇŎƘ ƳƝǎǘΦ ¢ŜŘȅΣ ȌŜ ƴŜƴƝ 
ƳƻȌƴŞ ǎŜ ǾȅƘƴƻǳǘ ŀƴƛ ǇǊƻōƭŞƳƻǾȇƳ ƭƛŘŜƳ ŀ ƳƝǎǘǻƳΣ ŀƭŜ ȌŜ ƧŜ ǘǌŜōŀ 
ǎŜ ƴŀǳőƛǘΣ Ƨŀƪ ǘŜƴǘƻ ƪƻƴǘŀƪǘ ȊǾƭłŘŀǘ ŀ Ƨŀƪ ȊŀŎƘłȊŜǘ ǎ ǾƭŀǎǘƴƝ ǎƭŀōƻǎǘƝΣ 
ŀōȅ ōȅƭƻ ǊƛȊƛƪƻ Ŏƻ ƴŜƧƳŜƴǑƝΦ .ƻƘǳȌŜƭ ǇǊłǾŠ ƻƴƻ ƻōǾȅƪƭŞ 
αŜȄǘŜǊƴŀƭƛȊƻǾłƴƝά ǇǊƻōƭŞƳǻΣ ǘŜŘȅ ƘƭŜŘłƴƝΣ ƪŘŜ ǾǑǳŘŜ όƳƛƳƻ ƳŠύ ŀ 
ǇǊƻő ǘƻ ƴŜƧŘŜ όαƧł Ȋŀ ǘƻ ǘƻǘƛȌ ƴŜƳǻȌǳΣ ǘƻ ǘȅƘƭŜ ǾǑŜŎƘƴȅ ǾŠŎƛ ŀ ƭƛŘƛ 
ƻƪƻƭƻ ƳŠ Ȋŀ ǘƻ ƳǻȌƻǳ ŀ ƪŀȊƝ Ƴƛ ǘƻΣ ǎǘǊƘłǾŀƧƝ ƳŠ ŀ Ƨł ǎŜ ǇǌƛǘƻƳ ǘŀƪ 
ǎƴŀȌƝƳάύΣ ƧŜ Ǉŀƪ ǵőƛƴƴƻǳ ȊōǊŀƴƝ Ǿǻőƛ ƳƻȌƴƻǎǘƛ Ǉƻǎǳƴƻǳǘ ǎŜ Ǿ ƭŞőōŠ Řƻ 
ȊǊŀƭŜƧǑƝ ǊƻǾƛƴȅ ǇǌƝǎǘǳǇǳ ƪŜ ǎǾȇƳ ǇǊƻōƭŞƳǻƳΣ ǎƻōŠ ƛ ǎǾŞƳǳ ƻƪƻƭƝ 
(protokol 102): αΧŀ Ƨƛƴŀƪ Řŀƭƻ ōȅ ǎŜ ǌƝŎƛΣ ȌŜ ǾǑŜŎƘƴƻ Ŏƻ ǎŜ ǘȇőŜ ǘŀŘȅ 
ǘŀƘƭŜ ǾŠŎΣ ƪǘŜǊƻǳ ǇǊƻǎǘŠ ŘŠƭłƳΣ ŦŜǘȅ ŀ ǘŀƪΣ ǘŀƪ Ȋŀ ǘƻ ƳǻȌŜ ƴŀǑŜ 
ǾƭłŘŀΧōƻǊŘŜƭΧŎƘŀƻǎΦΦƴŜƴƝ ǇǊłŎŜΣ ƴŜƴƝ ōȅŘƭŜƴƝΧŀ ǾƭŀǎǘƴŠ Ȋŀ ǘƻ 
ǾŘŠőƝƳ ƴŀǑƝ ǾƭłŘŠΣ ǘŜƳǳ ōƻǊŘŜƭǳ ǘŀŘȅ ǳ ƴłǎΦ ±ǑǳŘŜ ŘŠƭŀƧ ǎŀƳȇ 
¦ƪǊŀƧƛƴŎƛ Ȋŀ ǇƻƭƻǾƛőƴƝ ƳȊŘǳΦ ¢ȅΣ ƪŘȅȌ ǎƛ ŎƘŎŜǑ ƴŀƧƝǘ ǇǊłŎƛΣ ǘŀƪ ǘƛ ǌŜƪƴƻǳ 
α2ŜŎƘȅ ƴŜōŜǊŜƳάΧόΧύΧǎƴŀȌƝƳ ǎŜ ƴŀƧƝǘ ǇǊłŎƛΣ ŀƭŜ Ŧŀƪǘ ǌƝƪŀƧƝ ǇǊƻǎǘŠ 
ΦΦǘŀƳ ƳłǑ ƴŀǇǎŀƴȇΣ ȌŜ ƧŜƴƻƳ ǇǊƻ ŎƛȊƛƴŎŜΣ ȌŜ ŀ ǘŀƪΧΦŘŠƭŀƧƝ Ȋŀ нр ƪƻǊǳƴ 
ƴŀ ƘƻŘƛƴǳΣ ƧƛƳ ǘƻ ǎǘŀőƝΣ ȌŜΧόΧύΧǌƝƪłƳ ƳǻȌŜ Ȋŀ ǘƻ ǾƭłŘŀΣ ǘŀŘȅ ǘŜƴ 
ȊƪǳǊǾŜƴŜƧ ōƻǊŘŜƭΧόΧύΧǇǌłƭ ōȅŎƘ ǘŠƳ ƘŀƧȊƭǻƳ ƴŀǾǊŎƘǳΣ ǘŠƳ 
ǎǘłǘƴƝƪǻƳΣ ŀōȅ ǎƛ ǘƻ ǾȅȊƪƻǳǑŜƭƛΣ Ƨŀƪȇ ǘƻ ƧŜΣ ȌƝǘ Ȋŀ ŘǾŀ ǘƛǎƝŎŜ ƴŀ ƳŠǎƝŎΣ 
ŀǙ ǎƛ ǾȅȊƪƻǳǑƛƧƻǳ ǘŜƴ ƴłǑ ȌƛǾƻǘΦΦŀ ƘƴŜŘ ōȅ ƧŜŘƴŀƭƛ Ƨƛƴŀƪ ƴŀ ǾƭłŘŠΧ ά          
 
bŠƪǘŜǌƝ ¦5 ŘƻǎŀƘǳƧƝ Ǿ Ǉƻőǘǳ ƭŞőŜō ȊŎŜƭŀ ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴȇŎƘ ǇƻőǘǻΣ ǳ 
ƧŜŘƴŞ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪ ǘƻ ōȅƭƻ ǇǌŜǎƴŠ м ƭŞőōŀ ǊƻőƴŠ (protokol 107): 
αΧόǘȅǎ ǎƴŀŘ ōȅƭŀ Ŧŀƪǘ ƪŀȌŘŜƧ Ǌƻƪ ƴŠƪŘŜ ƴŀ ƭŞőŜƴƝύΧǾǑŜŎƘƴȅ ǎǾƻƧŜ 
narozeniny od 14 let jsem slavila v ǇŀƪłǊƴŠΦΦŘƻǳŦłƳΣ ȌŜ ƭŜǘƻǎ ƴŜΦΦά          
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bŀ ǇǌƝƳƻǳ ƻǘłȊƪǳ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾǑƛŎƘƴƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ŀȌ ƴŀ н 
ǾȇƧƛƳƪȅ ǎƘƻŘƴŠΣ ƪŘƻ ōȅƭ ǾŜ ǎǘłǘƴƝŎƘ ƭŞőŜōƴȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳŜŎƘΣ ǘŜƴ ƧŜ 
ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ ǘŀƳ ŘǊƻƎȅ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ȊłƧƳǳ ƪ dispozici. 
LƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝ ƧŜ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǎƳŠǊǳ ƪƻƳŜƴǘłǌ ƧŜŘƴŞ Ȋ participantek 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ млтύΥ αΧΦΦƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ƴŀ ǘƻƳ ƭŞőŜƴƝ Ǿ tǊŀȊŜ όΧύΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ 
ǘŀƳ ǎƧƝȌŘŠƭƛ Ǿ ƭŞőŜōƴŠ ƘŜǊłƪΧόnƻǊƳłƭƴŠ ǎŜ ǘƻ ǘŀƳ Řŀƭƻ ǎŜƘƴŀǘΚύ 
ΦΦǾǑŜŎƘƴƻΧόΧύΧǾǑŀƪ ǘŀƳ tǊŀȌłŎƛ ŀ ¨ǎǘŜőłŎƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ƪŘȅȌ ƧŜƭƛ ŘƻƳΣ 
ǘŀƪ ǾȌŘȅŎƪȅ ŘƻǘłƘƭƛΣ ƴƻΧόΧύ ǇƻŘŎƘȅǘƛƭƛ ǘƻΣ ǾȅƘƻŘƛƭƛΣ ŀƭŜ Ǉŀƪ ǎŜ ǘǌŜōŀ 
Ȋŀ ƳŠǎƝŎ ƳƻƘƭ ǾǊłǘƛǘΣ ǘŀƪ ǎŜ ǘŀƳ ǾǊłǘƛƭ ŀ ǘŀƳ ǾȌŘȅŎƪȅ ƪŀȌŘȇ ŘǾŀ ƴŜōƻ 
ǘǌƛ ƳŠǎƝŎŜ ǎƛ ǘŀƳ ƴŠƪŘƻ ǳƭŜǘŠƭ ƴŀ ƴŠőŜƳΧά 
 

:ÍñÎÁ ÚÜËÏÎÁ Á ÊÅÊþ ÄÏÐÁÄ Ú ÐÏÈÌÅÄÕ ÕĿÉÖÁÔÅÌĳ 
{ǇƻǊƴƻǳ ǊƻǾƛƴƻǳ ƧŜ ƧƛȌ ǎŀƳƻǘƴŞ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ Ȋƴŀƭƻǎǘƛ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜ ƳŜȊƛ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ŀ ǎŎƘǇƴƻǎǘ ƛƴǘŜǇǊŜǘŀŎŜ ǘŞǘƻ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜΦ 9ȄƛǎǘǳƧƝ ȊƴŀőƴŠ 
ŜȄǘǊŞƳƴƝ ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ ¦5 ƴŀǾȊłƧŜƳΣ ŀ ǘƻ Ƨŀƪ ǳǾƴƛǘǌ ƧŜŘƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅΣ ǘŀƪ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƛ ƳŜȊƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ƴŀǾȊłƧŜƳΦ ½ǌŜƧƳŠ ƴŜƧŘǻƪƭŀŘƴŠƧǑƝ 
ǇǌŜƘƭŜŘ όŀőƪƻƭƛ ƴŜ ǾȌŘȅύ ƳŀƧƝ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
s ǾȅǑǑƝƳ ǾȊŘŠƭłƴƝƳΦ bŀƻǇŀƪ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧƘƻǊǑƝ Ȋƴŀƭƻǎǘ ōȅƭŀ ǎƘƭŜŘłƴŀ  
ƳŜȊƛ ǘŠȌƪȇƳƛ ¦5 ǎŜ ȊŎŜƭŀ ƴŀǊǳǑŜƴȇƳ ǎƻŎƛłƭƴƝƳ ȊłȊŜƳƝƳ 
όōŜȊŘƻƳƻǾŎƛύΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƧƛȌ ǾŜƭƳƛ ƴŀǊǳǑŜƴȇ ƪƻƴǘŀƪǘ ǎŜ ǎǾȇƳ 
ƻƪƻƭƝƳ ŀ ƧŜǾȅ ƻƪƻƭƻ ǎŜōŜ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘǳƧƝ ǾŜƭƳƛ ǎǾŞǊłȊƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ 
(protokol  102): αΧǘȅ ŘǊƻƎȅ Ƨǎƻǳ ǾƭŀǎǘƴŠ ǘŀƪǌƪŀ ȊƭŜƎŀƭƛȊƻǾŀƴȇΦΦƳǻȌŜǑ 
ƳƝǘ ǳ ǎŜōŜΧƧł ƴŜǾƝƳΣ ƪƻƭƛƪ ǘƻ ƧŜΣ ǘƻƘƻ ǇŜǊƴƝƪǳΦΦŘǾŠ ǘǌƛ ŘłǾƪȅΧǘǊłǾȅ 
ǘŀƪȅ ŘǾŠ ŘłǾƪȅΣ ƘŜǊłƪ ǘŀƪȅ ǘǌƛΧǾƭŀǎǘƴŠ ƻƴƛ ǘƻ ȊƭŜƎŀƭƛȊƻǾŀƭƛΧǘŀƪȌŜΣ 
ƪŘȅȌ ǘŠ ŎƘȅǘƴƻǳΣ ȌŜ ƳłǑ ǳ ǎŜōŜ ŘǾŠ ŘłǾƪȅΣ ǘŀƪ ǘƛ ƴŜƳǻȌƻǳ ƴƛŎ ǌƝŎǘΧά   
 
aŜȊƛ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧŜ ƴŜƧƻōǾȅƪƭŜƧǑƝ ŘŜŀƭƛƴƎ 
ǊŜŎƛǇǊƻőƴŠ ƴŜōƻ ƧŘŜ ŘŀǊŜƳ ς ƴŠƪŘȅ ǎŜ ǎƪƭłŘŀƧƝ ƴŀ ŘǊƻƎǳ ŀ ƧŘƻǳ ǎƛ Ƨƛ 
ƪƻǳǇƛǘΣ ŀōȅ ƧŜ ǾȅǑƭŀ ƭŀŎƛƴŠƧƛΦ bŠƪǘŜǌƝ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭŞ ōȅ ǎƛ ƴƛƪŘȅ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ƴŜƪƻǳǇƛƭƛ ŀ ŀƴƛ Ƨƛ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƧƝΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ ǾŠǘǑƝ őłǎǘ ǵǊƻŘȅ 
ǊƻȊŘŀƧƝΣ ƧŜŘŜƴ ǇƻȊƴŀƳŜƴłǾłΣ ȌŜ ǊƻȊŘł ǾƝŎŜ ƴŜȌ тл҈ ǘƻƘƻΣ Ŏƻ 
ǾȅǇŠǎǘǳƧŜΦ hōŜŎƴŠ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŀǇǊƻǎǘł ǾŠǘǑƛƴŀ Ȋ ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǳǾłŘƝΣ ȌŜ ƳŀƧƝ ǾƝŎŜ ƻōŀǾǳ Ȋ ǇǊƻōƭŞƳǻ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ŀ ŘłǾŀƧƝ ǎƛ 
ƳƴƻƘŜƳ ǾŠǘǑƝ ǇƻȊƻǊ ƴŜȌ ŘǌƝǾŜΦ tǌŜǎƴŞ ȊƴŠƴƝ ŀ ǾȇȊƴŀƳ ǘƻƘƻǘƻ ȊƴŠƴƝ 
z ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǘǊŜǎǘƴƝŎƘ ǇƻǎǘƛƘǻ ǾǑŀƪ ǾŠŘŠƭŀ ƧŜƴ ǘǌŜǘƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƻǎǘŀǘƴƝ 
ǎŜ ƻŘ ǾȇƪƭŀŘǳ ǊǻȊƴŠ ƻŘŎƘȅƭƻǾŀƭƛΦ ½ŎŜƭŀ ǾȇƳƭǳǾƴȇ ƧŜ ƪƻƳŜƴǘłǌ ƧŜŘƴŞ 
z participantek (protokol 106): αΧƴƻΣ ƴŜƴŜŎƘłǾłƳ ǎƛ ƪȅǘƪȅ ƴŀ 
ōŀƭƪƽƴŠΧƳǳǎŜƭŀ ƧǎŜƳ ƧŜ ƻŘǾƝȊǘΦ wŀŘǑƛ ōȅŎƘ ƧŜ ƳŠƭŀ ƴŀ ōŀƭƪƽƴŠΣ ȌŜ 
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ōȅŎƘ ƧŜ ƳŠƭŀ ǇƻŘ ƪƻƴǘǊƻƭƻǳΣ ŀōȅ Ƴƛ ǘƻ ƴƛƪŘƻ ƴŜǳƪǊŀŘƭΧŀƭŜ Ƨƛƴŀƪ 
ƴŜƳłƳ ǎǘǊŀŎƘΧόΧύΧǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ȌŜ ƴŜƘǳƭƝƳ ƴŀ ƴłƳŠǎǘƝΧά     
 
aŜȊƛ ǘŠȌǑƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ǾȅƘƴƻǳǘ ǇǊƻōƭŞƳǻƳ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ƧŜ 
ǇƻǾŠŘƻƳƝ ƻ ǾŜƭƳƛ ǎƛƭƴŞ ƪƻƴǘǊƻƭŜ ǇƻƭƛŎƛŜ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞΦ ±ŠŘƝΣ ȌŜ ǎŜ ƳǳǎƝ 
ǾȅƘȇōŀǘ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ƳƝǎǘǻƳ ƛ ƭƛŘŜƳΣ ƴŜōƻǙ ƧŜ hƭƻƳƻǳŎ ǇǌƝƭƛǑ ƳŀƭŞ 
ƳŠǎǘƻ ŀ ǎƴŀŘƴŠƧƛ Ƨǎƻǳ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀǘŜƭƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧŀƭŜ ƴŜŎƘŎƛ 
ǎŜ ƳŜȊƛ ǘŀŘȅ ǘŠƳŀ ƭƛŘƳŀ ƳƻŎ ǇƻƘȅōƻǾŀǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘŜřƪŀ ƧŜ ǘƻ ŘƻŎŜƭŀ 
ƴŜōŜȊǇŜőƴȇ ǎƪǊȊ ǇƻƭƛŎŀƧǘȅ ŀ ǾǑŜŎƘƴƻΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘƛƘƭŜ ǘƛ ƭƛŘƛ Ƨǎƻǳ ǾŠǘǑƛƴƻǳ 
ƘƻŘƴŠ ǇǊƻǾŀǌŜƴƝΧά  {ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǘŜƴǘƻ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘΣ ǾǑŀƪ ǾŠǘǑƛƴŀ 
ǘŠȌǑƝŎƘ ¦5 ƴŜǾƝ ǇǌŜǎƴŠΣ Ǿ őŜƳ ȊƳŠƴŀ ǎǇƻőƝǾłΣ ŀƴƛ ȊŘŀ Ǉƭŀǘƴł ŀ ƻŘ ƪŘȅ 
ǾǻōŜŎ ƧŜΥ αΧƴŜǾƝƳ Ƨŀƪƻ ƧŜǎǘƭƛ ǘƻ ǎŎƘǾłƭƛƭƛΣ ƧŜǎǘƭƛ ƧŜ ǘƻ ǇǌŜǎƴŠ ǘŀƪΧά     
 
bŀ ǵǊƻǾƴƛ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όнύ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όоύ ƧŜ 
ȊƳŠƴŀ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǾƴƝƳłƴŀ ŀ ȊŀȊƴŀƳŜƴłƴŀ ǇƻǳȊŜ u 
marihuany ς v ƧƛƴȇŎƘ ƻōƭŀǎǘŜŎƘ ƴŜ ς ŎŜƴȅ ǇǊȇ Ƨǎƻǳ ǎǘŜƧƴŞ ŀ ȊǇǻǎƻō 
ƻǇŀǘǌŜƴƝ ǘŀƪȅ ς ƻǾǑŜƳ ǘƻǘƻ ǘǾǊŘƝ ǘƛΣ ƪǘŜǌƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ƴŜƳŀƧƝ 
ȌłŘƴƻǳΦ  
bŠƪǘŜǌƝ ǾǑŀƪ ȊƳŠƴǳ Ȋłƪƻƴŀ ǾƴƝƳŀƧƝ ŀ ƘƻŘƴŠ ƻ ƴƝ ǇǌŜƳȇǑƭŜƧƝΣ ƧŜŘŜƴ 
z ƴƛŎƘ ƴŀ ƻǘłȊƪǳΣ Ƨŀƪ ƳƻŎ Ƙƻ ǘƻ ƻǾƭƛǾƶǳƧŜ Ǿ ƧŜƘƻ ŎƘƻǾłƴƝ ǾŜ ǾȊǘŀƘǳ 
k ŘǊƻȊŜΣ ŘƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммнύΥ αΧƪǊƻƳŠ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎƛ ǳŘŠƭŀƭ ƴŀ 
ǎƭƛǇŜŎƘ ǎǇŜŎƛłƭƴƝ ƪŀǇǎƛőƪǳΦΦόǎƳŠƧŜ ǎŜ ǘƻƳǳύ..pak jsem se na to vysral. 
Po konfrontaci s J.X.D. όƴŠƧŀƪł ōŜǎŜŘŀύ jsem nosil dva tanky 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǳ ǎŜōŜΣ ƴŜǎƳȅǎƭƴŠΣ ŎƻȌ ōȅƭƻ ŀȌ ƴŜōŜȊǇŜőƴŠ ƘƭƻǳǇŞΣ ǘŀƪ 
ƧǎŜƳ ǘƻ ȊŀǎŜ ȊǊŜŘǳƪƻǾŀƭ ȊǇłǘƪȅΧά Φ !Ȍ ƴŀ о ǾȇƧƛƳƪȅ ǾǑŀƪ ǘŀǘƻ ǎƪǳǇƛƴŀ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƴŜƳł ǇǌƝƳƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝΦ     
 
!őƪƻƭƛ ǎŜ ƴŜƧŜŘƴł ƻ ǇǌƝƭƛǑ őŀǎǘƻ ǳǾłŘŠƴŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΣ ƧŜ ǇŀǊŀŘƻȄƴƝΣ ȌŜ 
k ƴƛƳ ŘƻŎƘłȊƝ ŀ ƧŜŘƴł ǎŜ ƻ ƧŜǾȅ ƪƻǊŜǎǇƻƴŘǳƧƝŎƝ ǎ ƧƛȌ ȊƳƝƴŠƴȇƳƛ 
ƻōŀǾŀƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪƻƴƻǇƝΦ bŜƴƝ ȊŎŜƭŀ ƧŀǎƴŞΣ ȊŘŀ ǎŜ Ǿ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇŎƘ 
ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ƧŜŘƴł ƻ ǇǌƛǇǊŀǾƻǾŀƴŞ ŀƪŎŜΣ őƛ ƻ ƴłƘƻŘƴŞ ƧŜǾȅΣ ƻǾǑŜƳ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǇƻǇƛǎǳƧŜ Ƴł ǎ ƴƛƳƛ ǇƻƳŠǊƴŠ ƳƴƻƘƻ 
ƻǇŀƪƻǾŀƴȇŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΣ ŀ ǘƻ Ƨŀƪ ǎǾȇŎƘ Σ ǘŀƪ ǎǾȇŎƘ ƪŀƳŀǊłŘǻ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ  мннύΥ αΧŀ ƴŠƪŘƻ ƧŜ ŀǎƛ ƴŀǇǊłǑƛƭΣ ƴŜōƻ ƳŠƭƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ƪƻƴǘŀƪǘ 
s ƴŠƧŀƪȇƳ ƳƝǎǘƴƝƳ ŘŜŀƭŜǊŜƳΣ ƪǘŜǊŜƧ ǎŜ ƴŀ ƴŠ ƴŀǎǊŀƭ ŀ ƴŀǇǊłǑƛƭ ƧŜΦΦƳȅ 
ƧǎƳŜ ǎŜ ȊǊƻǾƴŀ ǊƻȊŘŠƭƛƭƛ ŀ ƻƴƛ ŎƘȅǘƭƛ ƴłǎ όŘǊǳƘł ǎƪǳǇƛƴŀ ǳ ǎŜōŜ ƳŠƭŀ 
ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳύΧƳȅ ƧǎƳŜ ƴŜƳŠƭƛ ƴƛŎΣ ŀƪƻǊłǘ ƘǊƻƳŀŘȅ 
ƘǳƭŜƴƝΣ ȌŜΧǘŀƪ ƴłǎ т ƘƻŘƛƴ ƳŀŎŜǊƻǾŀƭƛ ŀ ƳŀǎƝǊƻǾŀƭƛΧόΧύ ǘƻ ōȅƭƻ 
ƻōǾƛƴŠƴƝ ǇŀǊŀƎǊŀŦ мутΣ ǾȇǊƻōŀ ŀ ŘǊȌŜƴƝΧƴƻ ŀ ǘŜřȺƪŀ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ ǎǘŀƭƻ 
s ǘƝƳ ŀǳǘŜƳΧǘƻ ōȅƭƻ ŘƻŎŜƭŀ ƻǎǘǊȇΧόǇƻǇƛǎǳƧŜ ŀƪŎƛΣ Ǉǌƛ ƪǘŜǊŞ ōȅƭ ȊŀǘőŜƴ 
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ǇǊƻ ǇƻŘŜȊǌŜƴƝΣ ȌŜ ǳƪǊŀŘƭ ŀǳǘƻΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜǳƪǊŀŘƭύΧǘŀƪȌŜ ƴłǎ ŀǎƛ Ȋŀ п 
ƘƻŘƛƴȅ ǾȅƪƻǇƭƛ ŀ ƻŘ ǘŞ Řƻōȅ ǎŜ ƴŜƻȊǾŀƭƛΧόΧύΧόƴƻ ŀ ƪłƳƻǑΦΦύΦΦǘŀƪ ǑŜƭ 
Řƻƭǻ ŀ ǘŀƳ ōȅƭƛ ōŜƴƎŀΣ ƻƪŀƳȌƛǘŠ ǎǊŘŎŜ ŀȌ Ǿ ǇǊŘŜƭƛΧόΧύΧŀƭŜ ƻƴƛ Ƴǳ ƧŜƴ 
ǌŜƪƭƛΣ ŀǙ ǎŜ ƻōƭƝƪƴŜ ŀ ƧŘŜ ǎ ƴƛƳŀΧόΧύΧōȅƭƻ Ƴǳ ǎŘŠƭŜƴƻΣ ȌŜ Ƴǳ ǇǌƛǑŜƭ 
dopis z Holandska s ŘǾŠƳŀ ƎǊŀƳȅ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ŀ Ƨŀƪ ƧŜ ǘƻ ƳƻȌƴȇ ŀ ƪŘƻ 
Ƴǳ ǘƻ ǘŜŘȅ Ƨŀƪƻ ǇƻǎƭŀƭΧόΧύΧΦőƭƻǾŠƪ ȊŀőƴŜ  ōȇǘ ǇŀǊŀƴƻƛŘƴƝΦΦǾƴƝƳłƳ 
ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ Ƨŀƪƻ ƴŜǇǌƝƧŜƳƴƻǳ ǇŀǊŀƴƻƛǳΣ ƪǘŜǊł ǎŜ Ƴƛ ǳǎƝŘƭƛƭŀ Ǿ ȌƛǾƻǘŠΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ нп ƘƻŘƛƴ ǾȅǎǘŀǾŜƴŜƧ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ƳŠ ƳǻȌƻǳ 
kdykoli zavǌƝǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ǳ ǎŜōŜ ƴŠŎƻ ƳłƳ  ŀ ƧŜ ƧŜƴƻƳ ƴŀ ƧŜƧƛŎƘ 
ǾǻƭƛΣ ƧŜǎǘƭƛ ƳŠ ǎŜōŜǊƻǳ ƴŜōƻ ƴŜΧǘŀƪȌŜ ǎŜ ǾƭŀǎǘƴŠ ƴŜǳǎǘłƭŜ 
ōƻƧƝƳΧΦόΧύΧǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǘƻ ƧŘŜ ŎŜƭŞ ƻƪƻƭƻ ƳŠ ŀ ƳȇŎƘ ȊƴłƳȇŎƘΣ ŀƪƻǊłǘ 
ǎŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ǎǘǊŜǎǳƧƻǳΣ ȌŜ ƪŘȅƪƻƭƛǾ ƧŜ ƳǻȌƻǳ ȊŀǾǌƝǘΧǇǊƻǎǘŠ ǎŜ ƴŠƪƻƳǳ 
ȊƴŜƭƝōƝǑΣ ƪŘƻ ƻ ǘƻōŠ ǾƝ ǘƻƘƭŜǘƻ ŀ ǳŘł ǘŠ ŀ Ƨǎƛ ǇǊƻǎǘŠ Ǿ ǇǊŘŜƭƛΧά     
 
hǘłȊƪŀ ƘǊŀƴƛŎŜ αƳƴƻȌǎǘǾƝ ǾŠǘǑƝƘƻ ƴŜȌ ƳŀƭŞƘƻά ƧŜ Ƨŀƪ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ 
ǘŀƪ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜ ǇǌŜƪǊǳŎƻǾłƴŀ όŀǙ ƧƛȌ Ȋ ƴŜȊƴŀƭƻǎǘƛ őƛ ȊłƳŠǊƴŠύ ς 
ƴŜƘƭŜŘŠ ƪ ǇǊƻōƭŞƳǳ ƪƻƴŎŜƴǘǊŀŎŜ őƛǎǘŞ ŘǊƻƎȅ Ǿ ǇƻǎǳȊƻǾŀƴŞm vzorku. 
bŀ ǘŜƴǘƻ ǵőŜǘ ƧŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ όŀőƪƻƭƛ ƴŜƴƝ ƻǾŠǌƛǘŜƭƴŞΣ 
zda se popis shoduje s ǵŘŀƧƛ Ǿ ǎƻǳŘƴƝƳ ǎǇƛǎŜ ŀ ȊŘŀ ƴŜōȅƭ ƻŘǎƻǳȊŜƴ Ȋŀ 
Ƨƛƴȇ ŘŜƭƛƪǘ ƴŜȌ ǇƻǇƛǎǳƧŜύ ǎǾƻƧƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммфύΥ αΧƴƻ ǘŀƪ ƻƴƛ 
ƴŜƧŘǌƝǾΣ ȌŜ ƳǻȌŜǑ ƳƝǘ ƎǊŀƳΣ ƴŞΧŀ Ǉŀƪ ǳȌ ƴŀƧŜŘƴƻǳ Ȋ toho bylo jenom 
ǎǘƻ ƳƛƭƛƎǊŀƳǻΧǘƻ ōȅƭƻ ƴŠƧŀƪȇ ŘƛǾƴȇΣ ǘƻ ƴŜƴƝ ŀƴƛ ŎŜƭł ŘłǾƪŀΧόΧύΧƴƻ 
ƧŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ ǎŜŘŠƭΧŀƭŜ Ǌƻƪ ƧŜƴƻƳΧǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳ ŀ ǇǻƭΧΦǘƻ ōȅƭƻ Ȋŀ 
ǾȇǊƻōǳΣ ƴƻΣ ŀƭŜ ǘƻ Ƴƛ ǎǇǊłǾƴŠ ƴŜƳŠƭƛ ŘłǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ǇǊƻ ǾƭŀǎǘƴƝ 
ǇƻǘǌŜōǳ ŀ ōȅƭƻ ǘƻƘƻ ƳłƭƻΣ ǘƻ ōȅƭ ƎǊŀƳ ŀǎƛΣ ǎǘǊŀǑƴŠ  Ƴłƭƻ Χό ƪŘŜ ǘŠ 
ǾȅƳłƪƭƛΚύΧƴŀ ŎƘŀǘŠΧƴŀ ǘŀƪƻǾŞ ŎƘŀǘŎŜΧά   
½ƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ǎŜ ǾŜƭƳƛ ǊǻȊƴƝΦ hŘ ǵőŀǎǘƛ ƴŀ ŘǊƻōƴȇŎƘ 
ǇǊƻƘƭƝŘƪłŎƘΣ ǇǌŜǎ ǇǌƝƳȇ ƪƻƴǘŀƪǘ ǎ ǇǊƻƘƭŜŘłǾłƴƝƳ ŀ ƘƭŜŘłƴƝƳ ŘǊƻƎ ƴŀ 
ǳƭƛŎƛΣ ŀȌ Ǉƻ ǊŀȊƛŜ ŀ ȊŀǘȇƪłƴƝΦ ±ŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŠ ǇƻǇƛǎǳje jeden 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ƪŀƳŜǊƻǾȇƳ ǎȅǎǘŞƳŜƳΣ ƪŘȅ ƧŜƘƻ ǊƻŘƛőŜ 
ōȅƭƛ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾłƴƛ ǇƻƭƛŎƛƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млрύΥ αΧǇłǊ ƭƛŘƝ Ƴƛ ǌŜƪƭƻΣ ȌŜ ŀƧƛ 
ƴŠƧŀƪȇ ƳƻƧŜ Ŧƻǘƪȅ ǵŘŀƧƴŠ ǾƛŘŠƭƛ ƴŀ ōŜƴƎłőƝŎƘΣΧǇǌŜŘ ƪƭǳōŜƳ  όΧύ Ƨŀƪ 
ǎŜ ǘƻ ƪŘȅǎƛ ǌŜǑƝǾŀƭƻΣ ȌŜ ǘŀƳ ƧǎŜƳ ōȅƭ ǾƛŘŠƴΧά  5ŀƭǑƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ 
ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾŞ ȊŀǘőŜƴƝ ŀ ǾȇǎƭŜŎƘ ǎ ǾȅǳȌƛǘƝƳ ŦƻǘƻƎǊŀŦƛƝ ŀ ȊłȊƴŀƳǻ ƻ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭƝŎƘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млоύΥ αΧƴƛŎΦΦǎŜŘŠƭŀ ƧǎŜƳ ǘŀƳΣ ǳƪŀȊƻǾŀƭƛ Ƴƛ 
ŦƻǘƪȅΧŀƭōǳƳΧƪƻƘƻ ȊƴłƳΧόΧύΦΦόǘƭŀőƛƭƛ ƴŀ ǘŜōŜΚύΧƴŜ Ƨł ƧǎŜƳ ǌŜƪƭŀ 
ǘǌŜōŀΣ ȌŜ ƧŜ ȊƴłƳΣ ŀƭŜ ȌŜ ƴƛŎ ǘŀƪƻǾȇƘƻΣ ȌŜ ƻ ƴƛŎƘ ƴƛŎ ƴŜǾƝƳΧŀƪƻǊłǘ ƴŀ 
ƧŜŘƴƻƘƻ ȊƳǊŘŀ ǘŀƪƻǾȇƘƻ ƧǎŜƳ ǘƻ ǌŜƪƭŀΣ ȌŜ ƧƻΣ ȌŜ ǾƝƳΣ ȌŜ ǇǊƻŘłǾłΧά 
tƻŘƻōƴŞ ǾȅǌƛȊƻǾłƴƝ ǵőǘǻ ƴŜƴƝ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƴƛŎ ƴŜƻōǾȅƪƭŞƘƻΣ 
ƻǾǑŜƳ ȊŘł ǎŜΣ ȌŜ ǘŀƪ ǇƻƭƛŎƛŜ ȊƝǎƪłǾł őŀǎǘƻ ǾŜƭƳƛ ȊŘŜŦƻǊƳƻǾŀƴȇ 
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ƻōǊłȊŜƪ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝŎƝ ǇƻǳȊŜ Ǿ ŘƝƭőƝŎƘ ƻōƭŀǎǘŜŎƘΣ ƴŜōƻǙ ƛ Ǉǌƛ ǎǊƻǾƴłƴƝ 
ǘŀƪƻǾȇŎƘǘƻ ǾȇǇƻǾŠŘƝ ƪǌƝȌŜƳ ƴŜƭȊŜ ǎŜǎǘŀǾƛǘ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ƳŀǇǳ ƳƝǎǘƴƝ 
ǎŎŞƴȅΣ ǇƻƪǳŘ Řƻ ǎȅǎǘŞƳǳ ƴŜǾǎǘƻǳǇƝ ƧƛƴŞΣ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ ȊŘǊƻƧŜ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝΦ      
 
±ȅǳȌƝǾłƴƝ ƪŀƳŜǊƻǾŞƘƻ ǎȅǎǘŞƳǳ ǘŀƪ ŘƻǎǘłǾł ǊǻȊƴŞ ǊƻȊƳŠǊȅ ǎǘȅƭǳ 
ǇǊłŎŜΦ tǌƛ ǾȇǎƭŜǑƝŎƘ Ƨǎƻǳ ȊłōŠǊȅ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǾȅǳȌƝǾłƴȅ 
k ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎƛ ƻǎƻō ŀ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ŀ ǇƻǘǾǊȊƻǾłƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ƴƛŎƘΦ 
tǌŜǎǘƻȌŜ ¦5 ƻ ǘƻƳǘƻ ȊǇǻǎƻōǳ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǌŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾŠŘƝΣ ƳƴƻȊƝ ƧŜƧ 
ƛƎƴƻǊǳƧƝ ŀ ƧŜ ƧƛƳ ƭƘƻǎǘŜƧƴȇΣ ƻǎǘŀǘƴƝ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ŀƭŜǎǇƻƶ ǾȅƘȇōŀǘ ƳƝǎǘǻƳΣ 
ƪŘŜ Ƨǎƻǳ ƪŀƳŜǊȅ ǳƳƝǎǘŠƴȅΦ 
Jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǊƻȊǾłŘƝ ȊłȌƛǘŜƪ ȊŜ ȊłǘŀƘǳ ǳ ǾŀǊǳΣ ƴŀ ƪǘŜǊŞƳ ƧŜ 
ǇŀǘǊƴŞΣ ȌŜ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ȊłǎŀƘǻ ǇƻǘǾǊȊǳƧŜ ǾȅǑǑƝ ǇǊƻŦŜǎƛƻƴŀƭƛǘǳ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ¦5 ŀ ƧŜ ǇƭƴŠ Ǿ souladu s ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƻƘƴƛǎƪƻǾȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ 
(protokol 105): αΧƧł ƧǎŜƳ ǘŀƳ ōȅƭ ǘŜƴ ŘŜƴ Ŏƻ Ƙƻ ǾȅōǊŀƭƛΧŘǾŠ ƘƻŘƛƴȅ 
ǇǌŜŘ ǘƝƳ ƧǎƳŜ ǘŀƳ ǎ ƳƭŀŘƻǳ Ǒƭƛ ǾŜƴƪǳ ŀ ǌƝƪłƳ αƳłǑ ǘŀƳ ƴŠƧŀƪȇ ŀǳǘƻ 
ǇǌŜŘ ōŀǊłƪŜƳά ŀ ȊǊƻǾƴŀ ǘŀƳ ǇǊƻōƝƘŀƭ ǾŀǊΣ ȌŜ ŀ αŎƻ ǎǘƛƘǳƧŜǑΣ Ŏƻ ŘŠƭłǑΣ 
ǘƻ ǎŜ ǘƛ ȊŘłΣ ǇƛőƻΦΦά ƴƻ ŀ ƻŘƧŜƭƛ ƧǎƳŜ ŀ ŘǾŠ ƘƻŘƛƴȅ ƴŀ ǘƻ ǳȌ ǘŀƳ ŘŠƭŀƭƛ 
ŘǌŜǇȅ ƴŀƘŀǘƝ ǾŜ ǎƭƛǇŜŎƘ ǎŜ ǑƪƻǊǇƝƪŀƳŀΧόΧύΦΦŘƻǎǘŀƭƛ ǘǊƻǑƪǳΣ ǘƻ ƧƻΧŀƭŜ 
ȌŜ ǾǻōŜŎ ȊłƭŜȌƛǘƻǎǘΣ ȌŜ ƳǳǎƝǑ ǇǌŜŘ ōƻǊŎŜƳ Ǿ ƪǳƪƭŜ ǎǾƭƝƪƴƻǳǘ ǎŜ Řƻ 
ƴŀƘŀΣ Řłǘ ǎƛ ǘǊƛőƪƻ ǇǌŜǎ ƘƭŀǾǳ ŀ ŘŠƭŀǘ ŘŜǎŜǘ ŘǌŜǇǻΣ ŀōȅ ǘƛ ǾȅƭŜȊƭƻ ƴŠŎƻ 
ȊŜ ȊŀŘƪǳΣ ǎŜ ǑƪƻǊǇƝƪŜƳ ǳ ƘƭŀǾȅΣ ǘƻ ƧŜ Řƻǎǘ ƴŜǇǌƝƧŜƳƴł ȊłƭŜȌƛǘƻǎǘΧά     
 
tǌŜǎǳƴ ǎŎŞƴȅ Ȋ ǳƭƛŎ ŀ ǳȊŀǾƝǊłƴƝ ǎƪǳǇƛƴŜƪ ƧŜ ƧŜŘƴƝƳ ȊŜ Ȋƴŀƪǻ ƴŀ 
ƳŜƴǑƝƳ ƳŠǎǘŠΣ ƧŀƪȇƳ hƭƻƳƻǳŎ ƧŜΦ {ǘŀȌŜƴƝ Ȋ ǳƭƛŎ ƧŜ ǎƻǳőŀǎƴŠ 
ŘƻǇǊƻǾłȊŜƴƻ ǘŀƪŞ ǎ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠƧǑƝƳƛ ǘǊŜƴŘȅ ŀ ȊƳŠƴŀƳƛ ǎǘǊŀǘŜƎƛŜ 
prodeje (protokol 105): αΧƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǎŜ ǘƻ ǇǌŜǎǳƴǳƭƻ ǘŀƪƘƭŜΦΦόΧύΧŎƻ 
ǎŜ ǘȇőŜ ǇŜǊƴƝƪǳΧȌŜ ǎŜ ǘƻ ǇǌŜǎǳƴǳƭƻ ƴŀ ōȅǘȅ ŀ ȌŜ ǘƻ ƴŜƴƝ ǘƻƭƛƪ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ŀ 
ȌŜ ǎŜ ǳȌ ƴŜǇǊƻŘłǾł Ǉƻ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ǘŠŎƘ ƪƛƭƻǾƪłŎƘ (lajna 0,1g za 100,-), 
ŀƭŜ ǎǇƝǑŜ ǾŜ ǾŠǘǑƝƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝΧά        
¦Ǌőƛǘł ƻōŜȊǌŜǘƴƻǎǘ ŀ ƴŜŘǻǾŠǊŀΣ ƴŠƪŘȅ ȊƴŀőƴŠ ǇƻǎƝƭŜƴł ǾƭƛǾŜƳ 
ƪƻƴȊǳƳŀŎŜ ŘǊƻƎΣ ƧƛƴŘȅ ƻǇǊłǾƴŠƴŠΣ ƴŠƪŘȅ ƴŜǎǘŀőƝ ¦5 ƻŎƘǊłƴƛǘ ǇǌŜŘ 
ƴŀǎŀȊŜƴȇƳƛ ǘŀƧƴȇƳƛ ǇƻƭƛŎƛǎǘȅΣ ŀőƪƻƭƛ ƴŜƴƝ ǾȌŘȅ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ 
ǊƻȊƭƛǑƛǘŜƭƴŞΣ ȊŘŀ ǎŜ Ǿ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝƳ ǇǌƝǇŀŘŠ ǎƪǳǘŜőƴŠ ƧŜŘƴŀƭƻ ƻ ǇǊłŎƛ 
ǘŀƧƴŞƘƻ ǇƻƭƛŎƛǎǘȅ őƛ ŀƪŎƛ ƴŀ ǳŘłƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΦΦǘŀŘȅ ǳȌ ƧŜ ǘƻ 
ǎŀƳŜƧ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ΦΦƴŀǎǘǊőƛƧƻǳΣ ƴŀǎǘǊƪłǾŀƧ ƭƛŘƛ ƳŜȊƛ ƴłǎΣ ŦŜǙłƪȅΧόΧύΧƴŀ 
όΧύ ōȅƭƛ ƧǎƳŜ ƴŀ όΧύΣ Ǿŀǌƛƭƛ ƧǎƳŜ ǘŀƳ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ǘƻ ōȅƭƻ ƴŜŘłǾƴƻ ŀ 
ƴŀǎǘǊőƛƭƛ ǘŀƳ  ƳƭŀŘȇƘƻ ƪƭǳƪŀΦΦƪƻƭŜƳ ннΣ нл  ƭŜǘΣ ƴƛƪŘƻ Ƙƻ ƴŜȊƴŀƭΣ 
ƴŜǾƝƳ ŀƴƛΣ ƪŘƻ Ƙƻ ǘŀƳ ŘƻǘłƘƭΣ ƴŠƪŘŜ Ȋ όΧύΣ ƴƻ ŀ ƴŀ ŘǊǳƘŜƧ ŘŜƴ ǘŀƳ 
ǇǌƛƧŜƭ ȊłǘŀƘΦΦǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǾǑŜŎƘƴƻ ȊƭƛƪǾƛŘƻǾŀƭƛΣ  ȊłǎŀƘƻǾƪŀΧά     
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/ƘƻǾłƴƝ ǇƻƭƛŎƛŜ ƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǾŜƭƳƛ ǇŜǎǘǊƻǳ ǇŀƭŜǘǳΦ ½łƭŜȌƝ 
nejen na tom, k ƧŀƪŞƳǳ ǵǘǾŀǊǳ őƛ ǎƭƻȌŎŜ ǇƻƭƛŎƛŜ ǇŀǘǌƝΣ ŀƭŜ ȊłƭŜȌƝ ǘŀƪŞ 
z ŘǊǳƘŞ ǎǘǊŀƴȅ ƴŀ ǘƻƳΣ ƪ ƧŀƪŞ ǎƪǳǇƛƴŠ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪŘƻ ǇŀǘǌƝ ŀ Ƨŀƪ ǎŜ ǳƳƝ 
chovat k ǇƻƭƛŎƛƛ ŀ αŎƘƻŘƛǘ Ǿ ǘƻƳάΦ WŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǎ ǾŜƭƳƛ ōƻƘŀǘȇƳƛ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƳƛ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ŀ ǾŠȊŜƴƝƳ ǘƻ Ȋŀ ǎŜōŜ ǎƘǊƴǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ мплύΥ αΧƧł 
s ƴŠƳŀ ǳƳƝƳ ƳƭǳǾƛǘΣ ƪŘȅȌ ǳȌ ǎ ǘŠƳŀ ǇƻƭƛŎŀƧǘŀƳŀ ƳłǑ ǾƝŎ Ŏƻ Řƻ őƛƴŠƴƝ - a 
Ƨł ǳȌ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƳƻŎƪǊłǘ ƴŀ ǇƻƭƛŎŀƧǘŜŎƘ ς ǘŀƪ ǳȌ ǎ ƴŠƳŀ ǳƳƝǑ ƳƭǳǾƛǘΦ ! 
ƪŘȅȌ ǳȌ ǎ ƴŠƳŀ ǳƳƝǑ ƳƭǳǾƛǘΣ ǘŀƪ ƴŜǇƻǘǌŜōǳƧŜǑ Řƻǎǘŀǘ ǇǌŜǎ ŘǊȌƪǳΧά  
tǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ŀǎƛ ƴŜƧǾƝŎŜ αǇƻǎǘƛȌŜƴƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻά Ŏƻ Řƻ 
ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ŀ ŀƎǊŜǎƛǾƛǘȅ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜ Ƨǎƻǳ ǘŠȌŎƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
drog ze skupiny bezdomoǾŎǻΣ ƴŀ ƪǘŜǊȇŎƘ Ƨǎƻǳ ŘǻǎƭŜŘƪȅ ƧŜƧƛŎƘ ǳȌƝǾłƴƝ 
ǾŜƭƳƛ ǾƛŘƛǘŜƭƴŞΣ ǎƻŎƛłƭƴƝ ŘƻǾŜŘƴƻǎǘƛ ƻōǾȅƪƭŜ ǾŜƭƳƛ ǑǇŀǘƴŞ ŀ ǳ ƪǘŜǊȇŎƘ ƛ 
ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ǾŠŘƝΣ ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ ǎǘƝȌƴƻǎǘƛ ƴƛƪŘƻ ƴŜōǳŘŜ ōǊłǘ ǾłȌƴŠΦ ½ ŘƻǎǘǳǇƴȇŎƘ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƭȊŜ ƧŜƴ ǾŜƭƳƛ ǘŠȌƪƻ ǳǊőƛǘΣ Ƨŀƪ ƻōǾȅƪƭŞ ǇƻŘƻōƴŞ ǇǊŀƪǘƛƪȅ jsou, 
z ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ƧŜƧƛŎƘ Ǿȇǎƪȅǘǳ Ǿ ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘ ŀ ƴŀǊłȌŜƪ ƴŀ ƴŠ ƭȊŜ ǳǎǳȊƻǾŀǘΣ ȌŜ 
ƴŜǇŀǘǌƝ ƳŜȊƛ ǾȇƧƛƳŜőƴŞ ǇǌƝǇŀŘȅ ŀ ȌŜ ǎŜ ƴŀ ƴƛŎƘ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǇƻŘƝƭŜƧƝ 
ǇǌƝǎƭǳǑƴƝŎƛ ƳŠǎǘǎƪŞ ǇƻƭƛŎƛŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ  млнύΥ αΧȊŀǾŜŘƻǳ ǘŠ ƴŀ ŎŜƭǳΣ 
ŘƻǳōƻǳŎƘŀƧ ǘŠΧƪŘȅȌ ƧƛƳ ƴƛŎ ƴŜǌŜƪƴŜǑ ŀ ǾȅƘƻŘƛƧƻǳ ǘŠ ǾŜƴΦ ¢ƻ ǎŜ Ƴƛ ǎǘŀƭƻ 
ƳƛƴǳƭŜƧ ǘȇŘŜƴΧƧǎŜƳ ƴƛŎ ƴŜŘŠƭŀƭΣ ƧǎŜƳ ǎǇŀƭ ǾŜƴƪǳΣ Ŧƻǳƪŀƭ ƧǎŜƳΣ ȌŜΣ  ƴŀ 
ǳƭƛŎƛ ǾŜőŜǊ  ƳŠ ƴŀƭƻȌƛƭƛ Řƻ ŀǳǘŀΣ ȊŀǾŜȊƭƛ ƳŠ Ȋŀ ƳŠǎǘƻΧ(Kam?)..Tady 
όΧύΦΦƘƻŘƛƭƛ ƴŀ ƳŠ ŘŜƪǳΣ ȌŜ ŀ ǇŜƴŘǊŜƪŀƳŀ ƧǎŜƳ ŘƻǎǘŀƭΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƴŜƳƻƘƭ 
ŀƴƛ ŎƘƻŘƛǘ ŀ ȊłŘŀ ƳŠ ōƻƭƛƧƻǳ ƧŜǑǘŠ ǘŜřƪŀΧά h ǘŠŎƘǘƻ ǇǊŀƪǘƛƪłŎƘ όƻǇŠǘ 
v ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƛ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎ ƳŠǎǘǎƪƻǳ ǇƻƭƛŎƛƝύ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭȅ ǇƻȊƴłƳƪȅ 
v ŘŀƭǑƝŎƘ ǘǌŜŎƘ ǊƻȊƘƻǾƻǊŜŎƘ ǎ ǘŠȌƪȇƳƛ ¦5 Ȋ ǌŀŘ ōŜȊŘƻƳƻǾŎǻΦ    
 
tǌƝƳƻ ǾŜ ǎǇƻƧƛǘƻǎǘƛ ǎ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎŜ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝƳƛ ¦5 ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜ 
Ƨŀƪƻ ǾŜƭƪł ǇǌƝǘŠȌΣ ƴŜōƻǙ ƳƴƻƘł ȊŜ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝ ǇǊƻǘƛ ƴŠƪƻƳǳ Ƨǎƻǳ 
ǎƻǳőŀǎƴŠ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝƳ ǇǊƻǘƛ ǎƻōŠ ς ve vztahu k ŘǊȌŜƴƝ ŀ ǳȌƝǾłƴƝΣ ŀ ǘŀƪ Ƨǎƻǳ 
ǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠ ƻŘƳƝǘłƴŀ ŀ ¦5 ƳŀƧƝ ƻ ŘǻǾƻŘ ǾƝŎŜ ƪ odƳƝǘƴǳǘƝ ƧƛȌ ƴŀ 
ȊłƪƭŀŘŠ ǘŞǘƻ ƧŜŘƴƻŘǳŎƘŞ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛΣ ȌŜ ōȅ ǎŜ ƧŜƧƛŎƘ ǾƭŀǎǘƴƝ ǾȇǇƻǾŠř 
ƻōǊŀŎŜƭŀ ǘŀƪŞ ǇǊƻǘƛ ƴƛƳ ǎŀƳƻǘƴȇƳΦ !ǾǑŀƪ ŀƴƛ ōŜȊ ǘŞǘƻ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ƴŜƴƝ 
ƧŜŘƴƻŘǳŎƘŞ Ǿ ŘǻƪŀȊƴƝƳ ǌƝȊŜƴƝ ȊƝǎƪŀǘ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млуύΥ 
αΧƴŀǎŀŘƛƭƛ ƴłƳ ƪƭŜǇŜǘŀΣ ǇǌƛǾŜȊƭƛ ƴłǎ ǘŀƳΣ ǇǌƛǇƻǳǘŀƭƛ ƪ ȊłōǊŀŘƭƝΣ ǘƻ ǾƝǑΣ  Ǉƻ 
ǎŎƘƻŘŜŎƘ ƪŀȌŘȇƘƻΣ ȌŜΣ ŀōȅŎƘƻƳ ǎŜ ǎǇƻƭǳ ƴŜƳƻƘƭƛ ōŀǾƛǘ ŀ Ǉŀƪ ƴłǎ Ǿƻƭŀƭƛ 
ƴŀ ǾȇǎƭŜŎƘȅΦ bƻ ŀ Ǉŀƪ ƴłǎ ǘŜŘȅ ǇǳǎǘƛƭƛΧΦόΧύΧǘŜřƪŀ ǇǌŜŘ ŘǾƻǳƳŀ 
ƳŠǎƝŎŜƳŀ ōǊŀƭƛ ȊŀǎŜ ǾǑŜŎƘƴȅ ǘȅ ǎǾŠŘƪȅΣ ǘŀƪ ǘƻΧόΧύΧȌŜ ƴŜƳǳǎƝƳ 
ǾȅǇƻǾƝŘŀǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧŜ ǘƻ ƻǎƻōŀ ōƭƝȊƪłΧόΧύΦΦƧŜǎǘƭƛ ƳŠ ǇǌŜŘǾƻƭŀƧƝΣ Ƨŀƪƻ ȌŜ 
ƳƻȌƴł ƳŠ ǇǌŜŘǾƻƭŀƧƝΣ ŀƭŜ ǎǾŠŘőƛǘ ƴŜƳǳǎƝƳΧά  5łƭŜ ŘƻŘłǾł ŘŀƭǑƝ ƴŀǊłȌƪǳ 
ƴŀ ǾŜŘŜƴƝ ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎŜ ŀ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ¦5 ŀ ǾȅőƪłǾłƴƝ ƴŀ ǾƘƻŘƴƻǳ 
ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜΥ αΧǾƝ ƻ ǾǑŜŎƘ ƭƛŘŜŎƘΦΦǘŀƳ ǎǇƝǑ Ǒƭƻ ƻ ǘƻΣ ŀōȅ ƻƴi 
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ǳŘŜǌƛƭƛ Ǿ ǘǳ ǇǊŀǾƻǳ ŎƘǾƝƭƛΦΦƪŘȅȌ ǾƛƧƻǳΣ ȌŜ ǘǌŜōŀ ƴŠƪŘŜ ƧŜΣ ȌŜ ǘǌŜōŀ ƴŠƪŘŜ 
ǾŀǌƝΦΦŀ ǘŀƳ ƧŘŜ ǎǇƝǑŜ ƻ ǘƻΣ ƪŘƻ ǘƻ ƴŀōƻƴȊƻǾŀƭΣ ȌŜ ǎŜ ƴŠŎƻ ȊǊƻǾƴŀ Ǿ tu 
ŎƘǾƛƭƪǳ ŘŠƧŜΧά  5ŀƭǑƝ ǾȇȊƴŀƳƴƻǳ ƻǘłȊƪƻǳ ƧŜ ǊƻȊƭƛǑƻǾłƴƝ ¦5 ƻŘ ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ 
ǊǻȊƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ŘŜŀƭŜǊǻ ƻŘ ǎŜōŜΦ ½ ǾȇǇƻǾŠŘƝ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇǘƴǻ ƧŜ ȊŎŜƭŀ ȊǌŜƧƳŞΣ 
ȌŜ ǇƻƭƛŎƛŜ ƴŜƳǻȌŜ ŀƴƛ Ȋ őŀǎƻǾȇŎƘ ŀ ŀǎƛ ŀƴƛ ƧƛƴȇŎƘ ŘǻǾƻŘǻ ƧƝǘ Ǉƻ ǾǑŜŎƘΣ ƻ 
ƪǘŜǊȇŎƘ ǘƻ ǾƝ ŀ ƳǻȌŜ ǘƻ ǘŀƪŞ ǇǊƻƪłȊŀǘ ς ǘŜŘȅΣ ȌŜ ƴŜƻŘǎǘƝƘł ǾǑŜŎƘƴȅ 
ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴȅΣ ƻ ƴƛŎƘȌ ǾƝ ŀ ȊŀƳŠǌǳƧŜ ǎŜ ƴŀ ǾŠǘǑƝ ŘŜŀƭŜǊȅΦ ¢ƻǘƻ αǇǌŜƘƭƝȌŜƴƝά 
participŀƴǘƪŀ ƛƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴŠ ǇƻǇƛǎǳƧŜΥ αΧƻƴƛ ƴŜŎƘȅǘŀƧ Ƴŀƭȇ ǊȅōȅΧǘŜƴ Ȋłƪƻƴ 
ƧŜ ǵǇƭƴŠ ƴŀ ƘƻǾƴƻΣ ƧŀƪƻΧƧŜ ƴŜȊŀƧƝƳł ƴƛƪŘƻΣ ƪŘƻ ǎƛ ǘŀŘȅ ǇǊƻŘłǾł Ǉƻ 
ǇǎŀƴƝőƪłŎƘΣ ŀƧƛ ƪŘȅȌ ǘƻƘƻ Ƴł ƎǊŀƳΧŀƧƛ ƪŘȅōȅ ǘƻƘƻ ƳŠƭ ŘǾŀ ƎǊŀƳȅΧŀƧ 
ƪŘȅōȅ ƳŠƭ ŘŜǎƝǘƪǳ ƧŜŘƴƻǳ Ȋŀ ƳŠǎƝŎΣ ǘŀƪ ƧƛƳ ƧŜ ǘƻ ƧŜŘƴƻ ǘŀŘȅ to a aji kdyby 
Ƙƻ ŎƘȅǘƭƛΣ ǘŀƪ Ƙƻ ǎǘŜƧƴŠ ǇǳǎǘƛƧƻǳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǇǻƧŘƻǳ Ǉƻ ǾŜƭƪŜƧŎƘ ǊȅōłŎƘΦΦŀ ƻƴƛ 
ǾƝΣ ȌŜ ƧŜ ǘŜƴ ƳŀƭŜƧ ŘŜŀƭŜǊ ƪ ǘƻƳǳ ŘƻǾŜŘŜΦΦǇǊƻǘƻȌŜ Ƙƻ ōǳŘƻǳ ƻőǳŎƘłǾŀǘ ŀ 
Ƨł ƴŜǾƝƳ ŎƻΣ ǎƭŜŘƻǾŀǘΧά  bŀ ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ ǾǑŀƪ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ 
ƧŜ ǇƻƴŜŎƘłƴƻ ǇǌƝƳƻ ƴŀ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǎǘƻǾƛ ŀ ǘŜƴΣ ǇƻƪǳŘ ǎŜ ǊƻȊƘƻŘƴŜ ƻŘǎǘƝƘŀǘ 
αƳŀƭŞ ǊȅōȅάΣ ƪ ƴƛƳȌ ǎŜ ŘƻǎǘŀƴŜ ǎƴŀŘƴƻ ŀ ǊȅŎƘƭŜ ŀ ǾȅƪłȌŜ ƳƴƻƘƻ 
αǾȅǌŜǑŜƴȇŎƘά ǇǌƝǇŀŘǻ όƘƻŘƴƻŎŜƴȅ Ƨǎƻǳ őłǊƪƻǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǾȅǌŜǑŜƴŞ 
ǇǌƝǇŀŘȅύΣ ǎŜ Ǉŀƪ ŘƻǎǘŀƴŜ Řƻ ȊƴŀőƴŞ ǾȇƘƻŘȅ ǾŜ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǎ ƪƻƭŜƎȅΣ ƪǘŜǌƝ 
budou pracoǾŀǘ ƴŀ ǾŜƭƪŞƳ ǇǌƝǇŀŘǳ ŘƭƻǳƘƻ ŀ ǇǌŜǎ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƳŀƭȇŎƘ 
ŘŜŀƭŜǊǻ ǎŜ ǇǊƻǇǊŀŎǳƧƝ ƪ ƧŜŘƴƻƳǳ ǾŠǘǑƝƳǳ ς ƻǾǑŜƳ ƴŀ ƪƻƴŎƛ ōǳŘƻǳ ƳƝǘ 
ƧŜŘƴǳ őłǊƪǳ Ȋŀ ǘŀƪƻǾȇǘƻ ǇǌƝǇŀŘ ς ƴŀ ǊƻȊŘƝƭ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻΣ ƪŘƻ őłǊƪȅ 
αŘƻǎłƘƴŜά ǊȅŎƘƭŜ ǇǌŜǎ ƳŀƭƻŘŜŀƭŜǊŀΦ [ȊŜ ǘŀƪ ǾȅǎƭƻǾƛǘ ƻōŀǾǳΣ ȌŜ ǳǾŜŘŜƴȇ 
sysǘŞƳ ōǳŘŜ ǾŜƭƳƛ ǎǾłŘƛǾȇ ȊŜƧƳŞƴŀ ǇǊƻ ƳƭŀŘǑƝ ǇƻƭƛŎƛǎǘȅ ŀ ȊƴŜǳȌƝǾŀƴȇ Ǉǌƛ 
αƘƻƴōŠά Ȋŀ ǊȅŎƘƭȇƳƛ őłǊƪŀƳƛ ŀ ǘƝƳ ŘƻōǊȇƳƛ ǾȇǎƭŜŘƪȅΣ ƴŜōƻǙ ƧŜ ǘƻ 
ƧŜŘƴƻŘǳǑǑƝΣ ƳŞƴŠ ǇǊŀŎƴŞΣ ǊȅŎƘƭŞ ŀ ǾȇǎƭŜŘŜƪ ǇǊƻ ƴŀŘǌƝȊŜƴŞ αŘƻōǌŜ 
ǾȅǇŀŘŀƧƝŎƝάΦ            

2ÅÇÉÏÎÜÌÎþ ÔĻÍ /ÌÏÍÏÕÃȡ 3ÏÕÈÒÎ ÈÌÁÖÎþÃÈ ÖĻÓÌÅÄËĳ  
5ǊƻƎƻǾł ǎŎŞƴŀ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ Ƴł ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ƘƛǎǘƻǊƛƛ Řŀƴƻǳ Ƨŀƪ 
ȊŜƳŠǇƛǎƴƻǳ ǇƻƭƻƘƻǳΣ ǘŀƪ ƪǳƭǘǳǊƴŠ ƘƛǎǘƻǊƛŎƪȇƳ ƪƻƴǘŜȄǘŜƳΦ tǌŜǎǘƻȌŜ 
ǎŜ ƻ ƴƝ ŘƻǾƝŘłƳŜ ǇƻǳȊŜ ǵǘǊȌƪƻǾƛǘŠΣ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƪǊƻƳŠ ǎƛƭƴŞƘƻ 
ƻǾƭƛǾƴŠƴƝ tǊŀȌǎƪƻǳ ŀ .ǊƴŠƴǎƪƻǳ ǎŎŞƴƻǳ ƧŜ Ǿ nƝ ǇŀǘǊƴȇ ƳŜŎƘŀƴƛǎƳǳǎ 
ǾƴƛǘǌƴƝ ŘȅƴŀƳƛƪȅ ǾǎǘǌŜōłǾŀƧƝŎƝ ƴƻǾŞ ǾƭƛǾȅ ŀ ǘǊŜƴŘȅ Řƻ ǎŜōŜ ŀ ƧŜƧƛŎƘ 
ǇǌƛȊǇǻǎƻōƻǾłƴƝ ƳƝǎǘƴƝƳ ǇƻŘƳƝƴƪłƳΦ bŀ ƧŜŘƴŞ ǎǘǊŀƴŠ ǘŀƪ Ǿ ƴƝ ƭȊŜ 
ǇƻȊƻǊƻǾŀǘ Ǌȅǎȅ ƪƭŀǎƛŎƪŞ ƳŠǎǘǎƪŞ ǎǳōƪǳƭǘǳǊȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ ǎ ƴłȊƴŀƪȅ 
ǾȅǘǾłǌŜƴƝ ǇȅǊŀƳƛŘƻǾŞƘƻ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝƘƻ ǎȅǎǘŞƳǳ ƻōǾȅƪƭŞƘƻ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ǳ ŘǊƻƎ ƻǇƛłǘƻǾŞƘƻ ǘȅǇǳ ǾŜ ǾŜƭƪȇŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘΦ bŀ ǎǘǊŀƴŠ ŘǊǳƘŞ ǎƛ 
ƴŠƪǘŜǊŞ őłǎǘƛ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ǇƻƴŜŎƘłǾŀƧƝ ǾȇǊŀȊƴƻǳ ŀǳǘƻƴƻƳƛƛ 
ǘȅǇƛŎƪƻǳ ǎǇƝǑŜ ǇǊƻ ƳŜƴǑƝ ƳŠǎǘŀ ς ǾȇǊŀȊƴŞ ȊƳŠƴȅ ŎŜƴΣ ƴŜŘƻŘǊȌƻǾłƴƝ 
ƴŜǇǎŀƴȇŎƘ ǇǊŀǾƛŘŜƭ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳΣ ǊǻȊƴŞ ƴŜǎǘŀƴŘŀǊŘƴƝ ƳŜǘƻŘȅ 
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prodeje. S Ƨƛǎǘƻǳ ƴŀŘǎłȊƪƻǳ ƭȊŜ ǇǊƻŎŜǎ ǾȇǾƻƧŜ ƳƝǎǘƴƝ ǎŎŞƴȅ ǇƻǇǎŀǘ 
Ƨŀƪƻ ǇǊƻŎŜǎ ǇǌƛǊƻȊŜƴŞƘƻ ǾȅǘǾłǌŜƴƝ αƘȅōǊƛŘƴƝƘƻά ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ƪǌƝȌŜƴƝƳ 
ǇǊŀǾƛŘŜƭ ǾŜƭƪƻƳŠǎǘǎƪȇŎƘ ŘǊƻƎƻǾȇŎƘ ǎŎŞƴ Řƻ ǇƻŘƳƝƴŜƪ ƳŠǎǘŀΣ ƪŘŜ 
ǎƻŎƛłƭƴƝ ƪƻƴǘǊƻƭŀ ŀ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ƳŀƧƝ ōƭƝȌŜƧƛ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊǳ ƳŀƭŞƘƻ ƳŠǎǘŀΦ  
½ŀ Řƻōǳ ƴŜƧƳŜƴǑƝƘƻ ƻƳŜȊŜƴƝ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜ ǎǘŀǊǑƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
ǇƻǾŀȌǳƧƝ ǇǊǾƴƝ ǇƻƭƻǾƛƴǳ флΦƭŜǘΣ ƪǘŜǊł Ƨǎƻǳ ŘƭŜ ǘŠŎƘǘƻ ¦5 ǾŜ ȊƴŀƳŜƴƝ 
ǇƻǎǘǳǇƴŞƘƻ ǎǘłƭŞƘƻ ƴłǊǻǎǘǳ Ǉƻőǘǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ǿ ǇŀǊǘłŎƘ ŀ ǾŜƭƳƛ 
ǎƴŀŘƴŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǘǊŀŘƛőƴƝŎƘ ŘǊƻƎΦ 5ǊǳƘł ǇƻƭƻǾƛƴŀ флΦƭŜǘ Ǉŀƪ 
ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǇǌƛƴŜǎƭŀ ǎǘłƭŜ ȊǊȅŎƘƭƻǾłƴƝ ǇǊƻŎŜǎǳ ȊƳŠƴ ǇǊŀǾƛŘŜƭ ŀ ȊǾȇǑŜƴƝ 
ǇƻŘƝƭǳ ǾƴŠƧǑƝŎƘ ǾƭƛǾǻ ƴŀ ǘŠŎƘǘƻ ȊƳŠƴłŎƘ  Ǿ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎǳōƪǳƭǘǳǌŜΦ 
YǊƻƳŠ ŎŜƭƻǎǇƻƭŜőŜƴǎƪȇŎƘ ȊƳŠƴ ȊǌŜƧƳŠ ŘƻǑƭƻ ƪ ǇƻǎǘǳǇƴŞƳǳ ȊŜǎƝƭŜƴƝ 
ŀƪǘƛǾƛǘȅ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ ȊƭŜǇǑŜƴƝ ƳƻƴƛǘƻǊƻǾŀŎƝƘƻ ǎȅǎǘŞƳǳΦ ½ǌŜƧƳŠ ȊƭƻƳƻǾŞ 
je v ǘƻƳǘƻ ƻƘƭŜŘǳ ƻōŘƻōƝ ƳŜȊƛ ƭŜǘȅ фс-фтΣ ƪŘȅ ŀƪǘƛǾƛǘŀ ǇƻƭƛŎƛŜ ȊƝǎƪŀƭŀ 
ǇƻǎǘǳǇƴŠ ƴŀ ǊŀȊŀƴŎƛ ŀ ƧŀǎƴŞƳ ǎƳŠǊǳΦ {ŀƳƻǘƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǘŜƴǘƻ ǇǊƻŎŜǎ 
ƴŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧƛ ǾƴƝƳŀƧƝ ƴŀ ŀƪŎƝŎƘ Ǿ letech 98-ффΣ ƪŘȅ ǎŞǊƛŜ ǾŜƭƪȇŎƘ 
ȊłǘŀƘǻ ŀ ǊŀȊƛƝ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎŎŞƴǳ ǇǌƛǇǊŀǾƛƭȅ ƻ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ƳƝǎǘƴƝ ǾŀǌƛőŜ ŀ 
ŘƛǎǘǊƛōǳǘƻǊȅΦ aƴƻȊƝ Ȋ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎƛ ǾŜƭƳƛ ǘǊŜŦƴŠ ǇƻǾǑƛƳƭƛΣ ȌŜ ƧŜŘƴƻǳ 
z ǇǌƝőƛƴ ōȅƭŀ ǘŀƪŞ ǾŜƭƳƛ Ƴŀƭł ƻǇŀǘǊƴƻǎǘ ǳ ǘŠŎƘǘƻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŎǻ ŀ ǇǌƝƭƛǑ 
ƛƴǘŜƴȊƛǾƴƝ ƻǎƻōƴƝ ƪƻƴǘŀƪǘΦ ± ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƛ ǎŜ ȊŀǾŜŘŜƴƝƳ Ȋłƪƻƴŀ Ǉŀƪ 
ŘƻǑƭƻ ƪ dŀƭǑƝƳǳ ǾȅǎǘǳǇƶƻǾłƴƝ ŀƪǘƛǾƛǘȅΣ ƪǘŜǊł ǇǌŜǊƻǎǘƭŀ Ǿ ǎȅǎǘŜƳŀǘƛŎƪŞ 
ƴŀǊǳǑƻǾłƴƝ ŎƘƻŘǳ ƳƝǎǘƴƝƘƻ Y/ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜΦ ¢ƻǘƻ ƴŀǊǳǑƻǾłƴƝ ǇƻŘ 
ȊłƳƛƴƪƻǳ ǊǻȊƴȇŎƘ ƧƛƴȇŎƘ őƛƴƴƻǎǘƝ ōȅƭƻ ƴŀǘƻƭƛƪ ŘǻǎƭŜŘƴŞ ŀ ŘƭƻǳƘŞΣ ȌŜ 
vedlo k ǇƻǎǘǳǇƴŞƳǳ αǾȅƭƛŘƴŠƴƝά Y/Σ ƪǘŜǊŞ ŘƻŘƴŜǎ ȊłǇŀǎƝ ǎ ǘƝƳΣ ȌŜ ƧŜƴ 
s ƻōǘƝȌŜƳƛ ŘƻǎłƘƭƻ ǇƻƭƻǾƛőƴƝƘƻ ƻōƧŜƳǳ ƪƻƴǘŀƪǘǻ ŀ ǇǊłŎŜ Ƨŀƪƻ ǇǌŜŘ 
ǘŠƳƛǘƻ ǇǊƻōƭŞƳȅΦ h ǘƻƳΣ Ƨŀƪ ǾȇǊŀȊƴȇ ǾƭƛǾ ƳŠƭȅ ǘȅǘƻ ŀƪŎŜΣ ƳǻȌŜƳŜ 
ǘǳǑƛǘ ǘŀƪŞ Ȋ ǾȅǇƻőƝǘŀƴŞƘƻ ƛƴŘŜȄǳ ǇǊƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ Řƻ ƭŞőōȅ ƻǊƛŜƴǘƻǾŀƴŞ 
ƴŀ ŀōǎǘƛƴŜƴŎƛ ƛ ƴŀ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾŞ ǎƭǳȌōȅ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǾȊłƧŜƳƴŞƘƻ ǇƻƳŠǊǳ 
όǾƛȊ ȊłƪƭŀŘƴƝ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛƪŀ ǎƻǳōƻǊǳύΦ hƭƻƳƻǳŎ ƭȊŜ Ǿ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ ǎŜ 
ǾǑŜƳƛ ȊōȇǾŀƧƝŎƝƳƛ ǊŜƎƛƻƴȅ ƻȊƴŀőƛǘ Ȋŀ ǊŜƎƛƻƴ ǎ ƴŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧƛ ǇŀǘǊƴȇƳ 
ǳǇƭŀǘƴŠƴƝƳ ǊŜǇǊŜǎƛǾƴƝŎƘ ǇǊǾƪǻ Ǉǌƛ ǇǊƻǎŀȊƻǾłƴƝ ȊłƪƻƴŀΦ ±ŜŘƭŜ ǘƻƘƻ 
ƳǻȌŜƳŜ ǎƭŜŘƻǾŀǘ ƴłǊǻǎǘ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝŎƘ ƛƴŘƛƪłǘƻǊǻ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ 
Ƨŀƪƻ ƧŜ Ǿȇǎƪȅǘ ƛƴŦŜƪőƴƝŎƘ ƻƴŜƳƻŎƴŠƴƝΣ ȊƘƻǊǑŜƴƝ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ŀ ǾȅƘȇōłƴƝ 
ǎŜ ƪƻƴǘŀƪǘǳΣ ƴłǾǊŀǘ ƴŀ ƘƻǊǑƝ ǵǊƻǾŜƶ ŘƻŘǊȌƻǾłƴƝ ƘȅƎƛŜƴƛŎƪȇŎƘ ƴłǾȅƪǻ 
ŀ ȊǾȇǑŜƴƝ ǊƛȊƛƪƻǾƻǎǘƛ ǾȊƻǊŎǻ ǳȌƝǾłƴƝΣ ǇǌŜƪǾŀǇƛǾŠ ǊƻȊǎłƘƭȇ ǇǌŜŎƘƻŘ ƴŀ 
ǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝ ŘǊƻƎȅ όǘŠƪŀǾŞ ƭłǘƪȅύΣ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŞ ǳŎƘȅŎŜƴƝ 
ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ǇƻŘƝƭŜƧƝŎƝŎƘ ǎŜ ƴŀ ǾȇǊƻōŠ ŀ 
ŘƛǎǘǊƛōǳŎƛ ŘǊƻƎΦ bŜƴƝ ƪ ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ ƧŜŘƛƴȇ ǵŘŀƧ ǎǾŠŘőƝŎƝ ƻ ȊǇƻƳŀƭŜƴƝ ŀ ƧƛȌ 
ǾǻōŜŎ ƴŜ ȊŀǎǘŀǾŜƴƝ Ǌǻǎǘǳ ǘŠŎƘǘƻ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝŎƘ ǘǊŜƴŘǻΦ hōŜŎƴŠ ǎŜ ǾǑŀƪ 
ȊŘłΣ ȌŜ ǘȅǘƻ ȊƳŠƴȅ Ƨǎƻǳ ƴŜƧǾƝŎŜ ǇŀǘǊƴŞ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ǎŀƳƻǘƴŞ ŀ 
v ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǎƭǳȌōłŎƘΣ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ƻǊƛŜƴǘƻǾŀƴł ƴŀ ŀōǎǘƛƴŜƴőƴƝ 
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ƭŞőōǳ ŀ ȊŜƧƳŞƴŀ Ǉŀƪ ǎǘłǘƴƝ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ƧŜ ǊŜƎƛǎǘǊǳƧƝ ƧŜƴ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌƴŠ 
ƴŜōƻ ǾǻōŜŎΦ tǌŜǎǘƻΣ Ƨŀƪ ǳƪłȊŀƭŀ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŀƴŀƭȇȊŀ Řŀǘ Ȋ ƭǻȌƪƻǾȇŎƘ 
ȊŀǌƝȊŜƴƝΣ ŜȄƛǎǘǳƧƝ ǳƪŀȊŀǘŜƭŜ ƘƻǾƻǌƝŎƝ ŀ ǇƻŘǇƻǊǳƧƝŎƝ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝ ǘǾǊȊŜƴƝΣ 
ƴŀǇǌΦ ȊǾȅǑǳƧƝŎƝ ǎŜ ǾŠƪ ƘƻǎǇƛǘŀƭƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǇŀŎƛŜƴǘǻ ǇŀǊŀŘƻȄƴŠ ǎŜ ǎǘłƭŜ 
ǎŜ ǎƴƛȌǳƧƝŎƝƳ ǇǊǻƳŠǊƴȇƳ ǾŠƪŜƳ ƴŀ ǎŎŞƴŠΣ ŎƻȌ ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ƭƛŘŞ Řƻ 
ƭŞőōȅ ǇǌƛŎƘłȊŜƧƝ ǇƻȊŘŠƧƛ ŀ ǎ ŘŜƭǑƝ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ƪŀǊƛŞǊƻǳΣ ǳ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ƧŜ 
naopak ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǇǌƛŎƘłȊŜƧƝ ǇƻŘ ƴłǘƭŀƪŜƳ ǊƻŘƛƴȅ őƛ Ǒƪƻƭȅ ŀǘŘΦΣ 
ƴŜōƻǙ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ƧŜƧƛŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ ƴŜƻŘǇƻǾƝŘł ƛƴŘƛƪŀŎƛ ƪ ǵǎǘŀǾƴƝ ƭŞőōŠ 
ŀ ǎǇƝǑŜ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ǘŀǘƻ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ǾȅŎƘłȊŜƧƝ ǾǎǘǌƝŎ ǎǇƻƭŜőŜƴǎƪŞ ǇƻǇǘłǾŎŜ 
apod. V ōƻŘŜŎƘ ƭȊŜ ƘƭŀǾƴƝ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ŘƭŜ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƻōƭŀǎǘƝ ǎƘǊƴƻǳǘ 
takto:  

/ÂÌÁÓÔ ÕĿþÖÜÎþ ÄÒÏÇ    
±ŜƭƳƛ ǇƻŘǎǘŀǘƴȇƳ ǊȅǎŜƳ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƧŜ ǾȊłƧŜƳƴŞ ǇǊƻƭƴǳǘƝ 
ŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇŎƘ ŀ ƴŜŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇŎƘ ŘǊƻƎΦ  
¦ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ м-о ǎŜ ǎŎŞƴłǌ ǇǊǾƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ 
s ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ ƭłǘƪŀƳƛ ǾŜƭƳƛ ōƭƝȌƝ ǎŎŞƴłǌƛΣ ƪǘŜǊȇ ȊƴłƳŜ Ȋ ǾȇȊƪǳƳǻ 
ƳŜȊƛ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭǎƪƻǳ ƳƭłŘŜȌƝ - ǎ ƻŘǎǘǳǇŜƳ ǌłŘƻǾŠ ƳŠǎƝŎǻΣ őŀǎǘŠƧƛ 
ǾǑŀƪ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƭŜǘ Ǉƻ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ŀ ȊŀƘłƧŜƴƝ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞƘƻΣ 
v ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǎǇƝǑŜ ŜȄŎŜǎƝǾƴƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳΣ ǇǌƝǇŀŘƴŠ 
ǘŀƪŞ ŎƛƎŀǊŜǘΣ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ jiƴȇƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛΦ aŜȊƛ ƴƛƳƛ 
v ǇƻǌŀŘƝ ŘƻƳƛƴǳƧŜ ƳŀǊƛƘǳŀƴŀΦ  
tǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƴŜŀƭƪƻƘƻƭƻǾȇƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛ ōȇǾŀƧƝ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ŘǊƻƎȅ 
Ǉƻǎƪȅǘƴǳǘȅ ȊŘŀǊƳŀΣ ǾǻōŜŎ ƴŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ ƧŜ ǾȊƻǊŜŎΣ ƪŘȅ ƪŀƳŀǊłŘ őƛ 
ȊƴłƳȇ ƴŠŎƻ Ƴł ŀ ƴŀōƝŘƴŜΣ ƴŜōƻ ƻŘƴŠƪǳŘ ǇǌƛǾŜȊŜΦ bƛŎ ƴŜƻōǾȅƪƭŞƘƻ 
nejsou ŀƴƛ ƴłƘƻŘƴŞ αƴŀŎƘƻƳȇǘƴǳǘƝ ǎŜά ƪŜ ǎƪǳǇƛƴŎŜ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ αƴŠŎƻά 
ƳŀƧƝ ŀ ǾŜȊƳƻǳ ƴƻǾŞƘƻ ȊłƧŜƳŎŜ ƳŜȊƛ ǎŜōŜΦ tǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƧŜ őŀǎǘƻ 
ǳőƛƴŠƴŀ ƛ ǎ ǵǇƭƴŠ ƴŜȊƴłƳȇƳƛ ƭƛŘƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ŘǊƻƎǳ Ǉƻǎƪȅǘƴƻǳ ȊŘŀǊƳŀΦ  
WŜ ǘŀƪ ǾŜƭƳƛ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƳƻƳŜƴǘ ȊǾȇǑŜƴŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘƛ 
ȊƝǎƪŀǘ ŘǊƻƎǳ ƳǻȌŜ ǎŜƘǊłǘ Ǿ ƻƪŀƳȌƛƪǳ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ǾŜƭƳƛ ƪƭƝőƻǾƻǳ Ǌƻƭƛ ƛ 
ǳ ƻǎƻōΣ ƪǘŜǊŞ ōȅ Ȋŀ ƧƛƴȇŎƘ ƻƪƻƭƴƻǎǘƝ ǇƻŘƻōƴƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƴŜǳőƛƴƛƭȅ ŀ ǾȅƘƴǳƭȅ ǎŜ ƧƝ ς na stranu druhou je 
ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ȊǾȇǑŜƴł ƴŀōƝŘƪŀ ƴŜƴƝ ƧŜŘƛƴȇƳ ƪƭƝőƻǾȇƳ ŦŀƪǘƻǊŜƳ ŀ ȌŜ 
ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƻǎǘ ŀ ǾŠŘƻƳŞΣ őƛ ƴŜǾŠŘƻƳŞ αǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝά őƭƻǾŠƪŀ ǾȊƝǘ ǎƛΣ 
Ƴł ƳƴƻƘŜƳ ƘƭǳōǑƝ ƪƻƴǎŜƪǾŜƴŎŜ ŀ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ŎŜƭƻǳ ƛƴƛŎƛŀőƴƝ ǎƛǘǳŀŎƛ 
ǊŜŘǳƪƻǾŀǘ ƴŀ ƻǘłȊƪǳ ƴŀōƝŘƪȅ - ǇƻǇǘłǾƪȅΦ     
bŜƴƝ ƴƛőƝƳ ǾȇƧƛƳŜőƴŞ ŀƴƛ αȊŀǑƪƻƭŜƴƝά Řƻ ŘǊƻƎȅ ǇƻǎƪȅǘƴǳǘŞ ƻŘ 
ƴŠƪǘŜǊŞƘƻ Ȋ ǊƻŘƛőǻ őƛ ǎƻǳǊƻȊŜƴŎǻΦ tƻŘƻōƴȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘǻ ǎǘłƭŜ ǇǌƛōȇǾł ŀ 
ǘŀƪŞ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǎ pobodnou 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝΦ  
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¦ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ȊŜ ǎƪǳǇƛƴȅ н-о ōȅƭƻ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛŎƪŞ ǳǊőƛǘŞ ƴŜƴłǎƛƭƴŞ 
ȊŀŎƘłȊŜƴƝ ǎ ŘǊƻƎŀƳƛΦ WŜƧƛŎƘ ǾƴƝƳłƴƝ ŘǊƻƎ ƻŘǇƻǾƝŘŀƭƻ ǇǌŜŘǎǘŀǾłƳ ƻ 
rekreaőƴƝƳ ǾȊƻǊŎƛ ǳȌƝǾłƴƝΥ 5ǊƻƎŀ ƧŜ ǘƻ ƴŠŎƻΣ Ŏƻ Ƴƛ ƳǻȌŜ ȊǇǌƝƧŜƳƴƛǘ 
ȌƛǾƻǘΣ ōǳŘŜ Ƴƛ ƭŞǇŜΣ ǳȌƛƧƛ ǎƛ ǾƝŎŜ ǎ ǇǌłǘŜƭƛ ŀǘŘΦ bŜƻōƧŜǾǳƧŜ ǎŜ ȊŘŜ ǎƛƭƴł 
ǇƻǘǌŜōŀ ƴŠŎƻ ǳȌƝǘΣ ƴŠŎƻ ǇǌŜƘƭǳǑƛǘΣ ƴŠŎƻ ǌŜǑƛǘ ƴŜōƻ ƧŜƴ ǇǊƻǎǘȇ ǇƻŎƛǘΣ 
ȌŜ ƧŜ ǘƻ ƧŜŘƛƴȇ ȊǇǻǎƻōΣ Ƨŀƪ ǎŜ Řł ǊƻȊǳƳƴŠ ŦǳƴƎƻǾŀǘΣ ǘŜŘȅ ōȇǘ ǇƻŘ 
ǾƭƛǾŜƳ ƴŠƧŀƪŞ ŘǊƻƎȅΦ  
¦ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ƳŜȊƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ 
ǑƭŜŎƘǘƛǘŜƭǎƪŞ Ǉƻƪǳǎȅ ƳŀƧƝŎƝ Ȋŀ ŎƝƭ ȊƭŜǇǑƛǘ ƪǾŀƭƛǘǳ ǇǊƻŘǳƪƻǾŀƴŞƘƻ 
ƪƻƴƻǇƝΦ WŜ ǾǑŀƪ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǎŜ ȊǾȅǑǳƧŜ ǇƻőŜǘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ ƳƝǎǘƻ 
ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ŎƘƻŘƝ ǘŠǎƴŠ ǇǌŜŘ ƪƻƴŎŜƳ ǎŜȊƽƴȅ ŀ ƪǊŀŘƻǳ Ǌƻǎǘƭƛƴȅ 
ǇŠǎǘƛǘŜƭǻƳΦ ±ŠǘǑƛƴŀ ǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ǇǌƛŎƘłȊƝ ƻ ǵǊƻŘǳ ǇǊłǾŠ ǘƝƳǘƻ 
ȊǇǻǎƻōŜƳΦ  
aŜȊƛ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭƛ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ōȅƭƛ ǇƻǳȊŜ ŘǾŀΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ƻōőŀǎ 
ǇǊƻŘłǾŀƧƝ όƧŜŘŜƴ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠύΦ ±ǑƛŎƘƴƛ ƻǎǘŀǘƴƝ ǘƻ ǇƻǾŀȌǳƧƝ Ȋŀ ƴŜǎƳȅǎƭ ŀ 
ǎŀƳƛ ōȅ ǎƛ ǘŀƪŞ ƴŜǑƭƛ ƪƻǳǇƛǘ όǇƻǳȊŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ǎŜ ƧƛƳ ǘƻ н-оƪǊłǘ 
Ȋŀ ȌƛǾƻǘ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ ƳŠƭƛ ǘŀƪƻǾȇ ƴŜŘƻǎǘŀǘŜƪ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ŎƘǳǙΣ ȌŜ ǎƛ ƴŠŎƻ 
ƴŀ őŜǊƴȇ ǘǊƘ Ǒƭƛ ƪƻǳǇƛǘύΦ  
¦ȌƝǾłƴƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ п-р ǎƪǳǇƛƴȅ ƧŜ ŘƻǇƭƶƪƻǾȇƳ őƛ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳΣ ƴŜǾƴƝƳŀƧƝ ŀƴƛΣ ȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ƴŠƧŀƪƻǳ ŘǊƻƎǳΣ ƧŜ ǘƻ ǎǇƝǑŜ 
ǊŜƭŀȄŀőƴƝ ŘǊƻƎŀ ŀ ƛƴǘŜƴȊƛǘŀ ƧŜƧƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ƧŜ őŀǎǘƻ ȊłǾƛǎƭł ǎǇƝǑŜ ƴŀ 
ƳƻȌƴƻǎǘƛ όǊŜǎǇΦ ƴŜƳƻȌƴƻǎǘƛύ ǎƛ ƻǇŀǘǌƛǘ αǎǾƻƧƛά ŘǊƻƎǳΦ 
tǌŜƪǾŀǇƛǾŠ ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻ όǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ǇƻȌƛǘȇŎƘ 
ŘǊƻƎύΣ ȌŜ ǇƻǳȊŜ п ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ȊŜ ǎƻǳōƻǊǳ w¢ hƭƻƳƻǳŎ ƳŀƧƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ 
s tzv. bad tripem, z ǘƻƘƻ н ƴŜ ǾƭŀǎǘƴƝ ƴŀ ǎƻōŠΣ ŀƭŜ ǇƻǳȊŜ ǳ ƴŠƪǘŜǊŞƘƻ 
ȊŜ ǎǾȇŎƘ ǇǌłǘŜƭΦ ±ŠǘǑƛƴƻǳ ƧŜ ǾǑŀƪ ȊǾƭłŘŀƧƝ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǌŜ ŀ ȌłŘƴȇ 
ƴŜǎƪƻƴőƛƭ ŀƴƛ ǵǊŀȊŜƳΣ ŀƴƛ ƘƻǎǇƛǘŀƭƛȊŀŎƝΦ 
V w¢ hƭƻƳƻǳŎŜ ƴŜōȅƭƻ ȊƝǎƪłƴƻ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ǎŜ ǘȅǇƛŎƪȇƳƛ Ȋłǎǘupci tzv. 
ǘŀƴŜőƴƝ ǎŎŞƴȅΦ bŜƴƝ ǇǌƝƭƛǑ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȊŘŀ ǘŀǘƻ ǎŎŞƴŀ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ǾǻōŜŎ 
ƴŠƧŀƪŞ ǎƛƭƴŠƧǑƝ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ƳłΦ ½ ǾȇǇƻǾŠŘƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƧŜ 
ǘŀǘƻ ǎŎŞƴŀ Ǿ ǵǇƭƴŞƳ Ǉƻőłǘƪǳ ǎǾŞƘƻ ȊǊƻŘǳ ŀ ȌŜ ŘƻǇƻǎǳŘ ƴŜƳł 
ǾȅǘǾƻǌŜƴƻ ǎƛƭƴŠƧǑƝ ƧłŘǊƻΦ  
¢ŠƪŀǾŞ ƭłǘƪȅ ǘǾƻǌƝ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ǇǊƻŘŠƭłǾŀƧƝŎƝ ȊǌŜƧƳŠ 
v ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ п ƭŜǘŜŎƘ ƳƴƻƘƻ ȊƳŠƴ őƛ ǘŞƳŠǌ ŀȌ ǊŜƴŜǎŀƴŎƛΦ tǌŜƪǾŀǇƛǾł 
ōȅƭŀ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴł ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ ƪǘŜǌƝ Ƨƛƴŀƪ ǾȅƪŀȊǳƧƝ 
ƳŞƴŠ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ǾȊƻǊŎŜ ŎƘƻǾłƴƝ - ǇǌŜǎǘƻ ƳƴƻȊƝ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ŜǇƛȊƻŘƛŎƪȅ 
ƳŀƧƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎt s ƴŠƪǘŜǊƻǳ Ȋ ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪΦ ± ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ƧŜ 
ŀȌ ȊŀǊłȌŜƧƝŎƝ ŀ ƴŜǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ¦5 Ǉǌƛ ǘŀƪ ōƻƘŀǘŞ ƴŀōƝŘŎŜ ǊǻȊƴȇŎƘ 
ŘǊƻƎ ȊŎŜƭŀ Ǉǌƛƭƴƻǳǘ ƪ ǘŠƪŀǾȇƳ ƭłǘƪłƳΣ ǎ ƧŜƧƛŎƘȌ ǳȌƝǾłƴƝƳ ƧŜ ǎǇƻƧŜƴƻ 
ǘƻƭƛƪ ǾȇǊŀȊƴȇŎƘ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝŎƘ ǊƛȊƛƪΦ 
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Aplikace drog  
WŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ Ȍe v ŘƻōŠ ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ ƴŜōƻ Ǉǌƛ ȊƘƻǊǑŜƴŞ 
ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ƴŀ ǘǊƘǳΣ ǎŜ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ƧŜŘƴł ƻ ŦŀƪǘƻǊȅ ȊǾȅǑǳƧƝŎƝ 
ǊƛȊƛƪƻǾƻǎǘ ǳȌƝǾłƴƝΦ hǾǑŜƳ ǳǾŜŘŜƴȇ ƪŀǳȊłƭƴƝ ǾȊǘŀƘ ƴŜƳǳǎƝ ōȇǘ 
v ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǘŀƪ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǾȅƧłŘǌŜƴȇ ŀ ǳƪŀȊǳƧŜ ǎŜΣ ȌŜ 
ƪƭƝőƻǾƻǳ Ǌƻƭƛ ȊŜƧƳŞƴŀ ƴŀ Ȋŀőłǘƪǳ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ όƴŜƧŜŘƴł-li se o 
ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ǎƛƭƴƻǳ ƻǎƻōƴƻǎǘύ ǎŜƘǊłǾł ǇŀǊǘŀ ŀ ƧŜƧƝ ƴƻǊƳȅ ŀ ǊƛǘǳłƭȅΣ ƪǘŜǊŞ 
ǎŜ ǾȅǘǾłǌŜƧƝ ŀ ǎŘƝƭŜƧƝΦ ¢ȅ őŀǎǘƻ ȊŎŜƭŀ ǳǊőǳƧƝ ǎƳŠǊ ŀ ȊǇǻǎƻōΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻǘƻ 
ƳŀƭŞ ǎǇƻƭŜőŜƴǎǘǾƝ ǾȅǾƝƧƝ ŀ ƧŀƪŞ Ǿ ƴŠƳ Ƨǎƻǳ ǎŘƝƭŜƴŞ ǾȊƻǊŎŜ ǳȌƝǾłƴƝΦ 
aƝǎǘƻΣ ƪŘŜ ƧŜ ŘǊƻƎŀ ŀǇƭƛƪƻǾłƴŀΣ Řƻ ȊƴŀőƴŞ ƳƝǊȅ ǳǊőǳƧŜ ƳƻȌƴƻǎǘƛ Ƨŀƪ 
Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ ƘȅƎƛŜƴȅΣ ǘŀƪ ǘŀƪŞ ǳǊőƛǘŞƘƻ ƪƻƳŦƻǊǘǳ őƛ ōŜȊǇŜőƝΦ {ǘǳǇŜƶ 
ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΣ ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊǇǳǎǘƭƻǎǘƛ ŀ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞ ŘŜǾŀǎǘŀŎŜ ǘŀƪ ǎǇƻƭǳǳǊőǳƧƝΣ 
Ŏƻ ƧŜ ƧƛȌ ǵƴƻǎƴŞ ŀ ƴŀŘ őƝƳ ¦5 ƳłǾƴŜ Ǌǳƪƻǳ ŀ Řł ǇǌŜŘƴƻǎǘ ƻƪŀƳȌƛǘŞ 
aplikaci ς ǇǌŜǎǘƻȌŜΣ Ƨŀƪ ǳƪŀȊǳƧŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǘŜǊŞƴƴƝŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ŀ Y/Σ 
ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǇƻǎǘƻƧ ¦5 ƪ ƻǘłȊƪłƳ ȊǇǻǎƻōǳ ŀ ƳƝǎǘŀ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ŜŦŜƪǘƛǾƴŠ 
ƻǾƭƛǾƶƻǾŀǘΦ 
bŀ ȊłƪƭŀŘŠ ƴŜǎǊƻǾƴŀƭƻǎǘƝ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘ ōȅƭŀ ǾȅǎƭƻǾŜƴŀ 
ŘƻƳƴŠƴƪŀΣ ȌŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƪŜ ǎŘƝƭŜƴƝ ƧŜƘŜƭ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝ ǎǘłƭŜ 
ŘƻŎƘłȊƝ ǾŜ ǾŜƭƪŞ ƳƝǌŜ όǊƻȊƘƻŘƴŠ ǾŠǘǑƝΣ ƴŜȌ ōȅŎƘƻƳ ǎƛ ǇǌłƭƛύΣ ŀ 
ǇǌŜǎǘƻȌŜ ǎƛ ƪƭƛŜƴǘƛ Ƨǎƻǳ ǾŠŘƻƳƛ ǊƛȊƛƪ ŀ ŘłǾŀƧƝ ǎƛ ǾŠǘǑƝ ǇƻȊƻǊ ƴŜȌ ŘǌƝǾŜΣ 
ǇǌŜǎǘƻ ǎǘłƭŜ Řƻƪƻƭŀ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǇƻŘƻōƴȇƳ ǎƛǘǳŀŎƝƳ ƛ ǳ ƻǎǘǌƝƭŜƴȇŎƘ ¦5Φ 
WŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǾŜƭƳƛ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǎƛǘǳŀŎƛΣ Ǿ ƧŀƪŞ ǎŜ ¦5 ƴŀŎƘłȊŜƧƝΦ 
V ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ н-о ƭŜǘŜŎƘ ǎŜ ȊǾȇǑŜƴŠ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ƪƻƳōƛƴǳƧƝŎƝ 
pervitin s heroinem v ǊłƳŎƛ ƧŜŘƴŞ ƛƴǘƻȄƛƪŀŎŜΦ  
¦ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧǎƳŜ ǎŜ ǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜǘƪŀƭƛ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ 
s ŀǇƭƛƪŀŎƝ Ǉƻ лΣмƎ ƴŀǊłȊΦ L Ǉǌƛ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾȅǎƻƪŞ ŘłǾŎŜ όлΣр-0,7g/den) 
ǳŘłǾŀƭƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛΣ ȌŜ ǎƛ ǘƻǘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀǇƭƛƪǳƧƝ Ǉƻ ƭŀƧƴŠ όлΣмƎύΦ 
9ǾŜƴǘǳłƭƴŠ ǳ ǾŠǘǑƝŎƘ ŘłǾŜƪ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭȅ ŀǇƭƛƪŀŎŜ Ǉƻ лΣн-0,3g. Pouze 
ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜǘƪŀƭƛ ǎ ǇǌƝǇŀŘȅ ǾȅǑǑƝŎƘ ŘłǾŜƪ ƴŀƧŜŘƴƻǳΦ ¦ 
heroinu jsme se setkali s ŀǇƭƛƪŀŎƝ о-рƪǊłǘ Ȋŀ ŘŜƴ ǊǻȊƴŠ Ǿȅǎƻƪł ŘłǾƪŀ 
ŘƭŜ ǎǘǳǇƴŠ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΦ ±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ Ǉƻőǘǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ souboru s 
ōƻƘŀǘǑƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ƘŜǊƻƛƴŜƳ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ Ȋ ǳǾŜŘŜƴŞƘƻ ŘŠƭŀǘ ƴŠƧŀƪŞ 
ŘŀƭǑƝ ȊłǾŠǊȅΦ   

3ÏÃÉÜÌÎþ ÏÂÌÁÓÔ Á ÖÚÄñÌÜÎþ 
tǊƻ ǎƪǳǇƛƴǳ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǘƻǊǻ ŀ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ ƧŜ 
ǎǇƻƭŜőƴȇƳ ȊƴŀƪŜƳ ȊŎŜƭŀ ǎǘŀƴŘŀǊŘƴƝ  ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊłȊŜƳƝ όǳōȅǘƻǾłƴƝΣ 
ǎǘǊŀǾŀ ŀǘŘΦύΦ bŜ ǳ ǾǑŜŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ Ȋ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όоύ ǇƭŀǘƝ ǘƻǘŞȌΣ ŀőƪƻƭƛ ǎǘłƭŜ ƭȊŜ ƧŜƧƛŎƘ ȊǇǻǎƻō ȌƛǾƻǘŀ όǇƻ 
ǎǘǊłƴŎŜ ǎƻŎƛłƭƴƝƘƻ ȊłȊŜƳƝύ ǇƻǾŀȌƻǾŀǘ Ȋŀ ƻōǾȅƪƭȇ Ǿ ǊłƳŎƛ ǑƛǊǑƝ ƴƻǊƳȅΦ  
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±Ŝ ǎƪǳǇƛƴŠ ǘŠȌƪȇŎƘ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜƭƳƛ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ ƧŜ 
ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊłȊŜƳƝ ǎǇƝǑŜ ǾȇƧƛƳƪƻǳ ƛ ǳ ǾŠƪƻǾŠ ǾŜƭƳƛ ƳƭŀŘȇŎƘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΦ 
±ȊŘŠƭłƴƝ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇȊƴŀƳƴŞ ŘƛŦŜǊŜƴŎǳƧƝŎƝ ƪǊƛǘŞǊƛǳƳΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ǎƪǳǇƛƴȅ 
1-3 Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŠ ǎȅŎŜƴȅ ǇǊłǾŠ ǎǘǳŘŜƴǘȅ őƛ ƳƭŀŘȇƳƛ ƭƛŘƳƛ 
s ŘƻƪƻƴőŜƴȇƳ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǎǘǌŜŘƴƝƳ ǾȊŘŠƭłƴƝƳΣ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ п-5 je 
ǇƻőŜǘ ƭƛŘƝ ǎ ŘƻƪƻƴőŜƴȇƳ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭǎƪȇƳ ǾȊŘŠƭłƴƝƳ ƳƛƴƛƳłƭƴƝΦ tƻƪǳŘ 
ǾǻōŜŎ Ȋŀőƴƻǳ ƴŠƧŀƪƻǳ Ǒƪƻƭǳ őƛ ǳőƛƭƛǑǘŠ Ǉƻ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǑƪƻƭŜΣ Ǉŀƪ ǾŜƭƳƛ 
őŀǎǘƻ ǾȅǇŀŘłǾŀƧƝ ƧƛȌ ōŠƘŜƳ ǇǊǾƴƝŎƘ ŘǾƻǳ ǊƻőƴƝƪǻΦ ¦ ƳƴƻƘŀ Ȋ ƴƛŎƘ ƧƛȌ 
Řƻ ǇǊǻōŠƘǳ Ǒƪƻƭȅ ƴŀǇƭƴƻ ȊŀǎłƘƭȅ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎΣ 
ƪǘŜǊŞ ƴŜōȅƭȅ ȊǾƭłŘƴǳǘŜƭƴŞ ŀƳōǳƭŀƴǘƴƝ ƭŞőōƻǳ ŀ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ 
ȊƴŀƳŜƴŀƭȅ ǇǌŜǊǳǑŜƴƝ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ǳƪƻƴőŜƴƝ ǑƪƻƭȅΦ 
wƻȊŘƝƭ ƳŜȊƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ¦5 ƧŜ ǘŀƪŞ Ǿ ǇǊłŎƛΣ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǎƻǳōƻǊǳ о-5 
v ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŜǇǊŀŎǳƧƝ ŀ ȌƛƧƝ ȊŜ ǎƻŎƛłƭƴƝŎƘ ŘłǾŜƪΣ ǇƻƪǳŘ ƧŜ 
ƳŀƧƝ ǾȅǌƝȊŜƴŞΦ 
5ƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ Ǿ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ōŜȊŘƻƳƻǾŎǻΣ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝ 
ƳƻȌƴƻǎǘƛ ȌŜōǊłƴƝΣ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǎǘǳǇŜƶ ǾƴŠƧǑƝ ŘŜǾŀǎǘace je u 
ƴƛŎƘ ƻōǾȅƪƭŜ ǾȅǎƻƪȇΣ ŘŀǌƝ ǎŜ ƧƛƳ ȊŜƧƳŞƴŀ ƻŘ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ǘǳǊƛǎǘǻ 
ȊƝǎƪłǾŀǘ ƴŜȊŀƴŜŘōŀǘŜƭƴŞ ŦƛƴŀƴőƴƝ ƻōƴƻǎȅΦ 

$ÉÓÔÒÉÂÕÃÅ Á éÅÒÎĻ ÔÒÈ Ó drogami  
aŀǊƛƘǳŀƴǳ ƧŜȊŘƝ őłǎǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όп-сύ ƪǳǇƻǾŀǘ ǇǌŜǾłȌƴŠ Řƻ tǊŀƘȅΦ 
V tǊŀȊŜ ƧŜ ǘŀƪŞ ǾŠǘǑƝ ǾȇōŠǊ ŀ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǊǻȊƴȇŎƘ ǎƪǳƴƪǻΦ 2Ŝǎƪł 
ƳŀǊƛƘǳŀƴŀ ǎŜ ǇǊƻŘłǾł ǇǊǻƳŠǊƴŠ ƻƪƻƭƻ мрл-250,-κƎǊŀƳΦ tǌƛ ǾŜƭƳƛ 
ŘƻōǊŞƳ ƻǎƻōƴƝƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǎŜƘƴŀǘ ƘŀǑƛǑ ƛ Ȋŀ мтлΣ-/gram. 
/Ŝƴȅ ŘǊƻƎ ƴŀ ǘǊƘǳ Ƨǎƻǳ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎǘŀōƛƭƴƝ ŀ ƭȊŜ ƻōŜŎƴŠ ǌƝŎƛΣ ȌŜ ŎŜƴȅ 
jsou jedna z Ƴłƭŀ ƻōƭŀǎǘƝΣ ƪǘŜǊł ǎŜ Ȋŀ ǇƻǎƭŜŘƴƝ п Ǌƻƪȅ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ 
ƴŜȊƳŠƴƛƭŀΦ  
aƻȌƴƻǎǘƛ ȊƝǎƪłǾłƴƝ όŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘύ ŘǊƻƎ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊŘƝƭƴŞΣ ǳ ƭŞƪǻ ǎŜ 
ǎǘłƭŜ ŘǊȌƝ ƴŀ ǇƻǇǳƭŀǊƛǘŠ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ǊŜŎŜǇǘǻΦ  
S ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧŜ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǎǇƻƧŜƴƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ǇǊƻōƭŞƳǻΣ ŀ ǘŀƪ ǎƛǘǳŀŎƛ ǌŜǑƝ ¦5 ǇƻǊǻȊƴǳΣ őƝƳ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝ ŀ ǎƻŎƛłƭƴŠ 
ǎŎƘƻǇƴŠƧǑƝ ƧǎƻǳΣ ǘƝƳ Ƨǎƻǳ ǌŜǑŜƴƝ ƪǊŜŀǘƛǾƴŠƧǑƝΦ 
bŠƪǘŜǌƝ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝ ¦5 ȊƻǎǘǌǳƧƝŎƝ ǎƛǘǳŀŎƛ ǾȅǌŜǑƛƭƛ ǳȊŀǾǌŜƴƝƳ ǎŜ ƻŘ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ¦5 ƴŀ ōȅǘŜŎƘ ǎ ƳƛƴƛƳłƭƴƝƳ ȊłƧƳŜƳ ƻ Ƨŀƪȇƪƻƭƛ 
ŘŀƭǑƝ ǇǊƻŘŜƧ ŘǊƻƎȅ ς ǇƻǳȊŜΣ ŀōȅ ƳŠƭƛ ǎŀƳƛ ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ǎǾŞ ƴŜƧōƭƛȌǑƝ 
ǇǌłǘŜƭŜΦ 
½Řł ǎŜΣ ȌŜ ŘŜŀƭƛƴƎ ƴŀ ƳŀƭŞƳ ƳŠǎǘŠ ƴŜƳł ǘŀƪ ǇŜǾƴł ǇǊŀǾƛŘƭŀ Ƨŀƪƻ ǾŜ 
ƳŠǎǘŜŎƘ ǾŜƭƪȇŎƘΦ tǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǘǾǊŘŠ ǊƻȊŘŠƭƴȇ ǘǊƘ ŀ ƧŀǎƴŞ 
ƭƛƴƛŜ ǊǻȊƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴΦ aŜƴǑƝ ƳŠǎǘƻ ǇƻǎƪȅǘǳƧŜ ǾŠǘǑƝ ǇǊƻǎǘƻǊ ǇǊƻ ǊǻȊƴŞ 
ǾŀǊƛŀƴǘȅ ŀ ȊŘł ǎŜΣ ȌŜ ǘǊƘ ǎ jednotƭƛǾȇƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛ ƧŜ ƘƻŘƴŠ ǇǊƻƭƴǳǘ ŀ ƧŜ 
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ƳƻȌƴŞ ǳ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪŀ Ǉǌƛ ŘƻōǊŞƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ȊƝǎƪŀǘ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ Ŏƻƪƻƭƛ όǳ 
ǾȇǊƻōŎǻ ƴŜōƻ ǎǇŜŎƛŀƭƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ƧŜ ǘƻ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƧƛƴŞΣ ȊŘŜ ǎŜ 
ƧŜŘƴł ƻ ǎƪǳǇƛƴǳ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪǻ ǎƻƭƛǘŜǊǻύΦ 
5ŜŀƭŜǌƛ Ȋ ǌŀŘ ¦5 Ǿ h[ ǾǑƛŎƘƴƛ ǎƘƻŘƴŠ ǳŘłǾŀƧƝΣ ȌŜ ƛ ǇǌŜǎ ǾŜƭƳƛ ŜŦŜƪǘƛǾƴƝ 
ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ȊłǘŀƘȅ ƳŀƧƝ ǎǘłƭŜ ƪŘŜ ƪǳǇƻǾŀǘ ŀ ȌŜ ǎŜ ǎǘłƭŜ ǎǘŜƧƴŠ ǾȌŘȅ 
ƻōƧŜǾƝ ƴƻǾƝ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪ őƛ ǾȇǊƻōŎŜΣ ƻŘ ƪǘŜǊŞƘƻ ƳƻƘƻǳ ōǊłǘ ǇǊƻ ǎǾŞ 
ȊłƪŀȊƴƝƪȅΦ 
bŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǊǻȊƴŞ ȊǇǻǎƻōȅΣ Ƨŀƪ ŘǊƻƎǳ ƻǑƛŘƛǘ ŀ ȊƝǎƪŀǘ 
ǘŀƪ Ȋŀ ƴƛ ǾƝŎŜ ǇŜƴŠȊ ƴŜōƻ ǾƝŎŜΣ ŀōȅ Ȋōȅƭƻ ƴŀ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ǇǊƻŘŜƧŎŜΣ 
ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǘŀƪŞ ¦5Φ YƭŀǎƛŎƪȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ƧŜ ƻǑƛȊŜƴƝ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛΦ hōƧŜǾǳƧŜ 
ǎŜ ǘŀƪ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾȇ ǘŜǊƳƝƴ αǾłȌŜƴȇ ƎǊŀƳά ƴŜōƻ αǾłȌŜƴł ƭŀƧƴŀάΣ 
ƪǘŜǊȇ ǾȅǎǘƛƘǳƧŜ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ǎŜ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŘǊƻƎȅ ǾȅŘłǾŀƴŞ Ȋŀ ƎǊŀƳ 
όƭŀƧƴǳύΣ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǘŞǘƻ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛ ōƭƝȌƝΦ 5ǊƻƎȅ Ƨǎƻǳ ƴŀǎǘŀǾƻǾłƴȅ 
ǊǻȊƴȇƳƛ ǇǌƝƳŠǎŜƳƛΣ ƪǘŜǊŞ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǘǳ ƳŜƴǑƝΣ ǘǳ ǾŠǘǑƝ ǊƛȊƛƪƻ ǇǊƻ 
ƪƻƴŎƻǾŞ ȊłƪŀȊƴƝƪȅΦ WŜŘƴł ǎŜ ƻ ǊǻȊƴŞ ŘǊŎŜƴŞ ƭŞƪȅΣ ǎƻŘǳ ŀǘŘΦΣ ƴŠƪŘȅ 
ōƻƘǳȌŜƭ ƛ ƴŜőƛǎǘƻǘȅ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ǇǌƝƳƻ ƧŜŘƻǾŀǘŞ ƭłǘƪȅΦ h ƴŜƪǾŀƭƛǘŠ 
ȊŀƪƻǳǇŜƴŞ ŘǊƻƎȅ ¦5 ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾŠŘƝ ς ǇƻȊƴŀƧƝ ǘƻ ŀ ǇǌŜǎǘƻ ǊƛǎƪǳƧƝ 
όƴŜǾŠŘƝ őƝƳ ǇǌŜǎƴŠ ǘƻ ƴŀǌŜŘŠƴŞ ƧŜύ ŀ ŘǊƻƎǳ ǎƛ ŀǇƭƛƪǳƧƝ ǊƻǾƴƻǳ Řƻ ȌƝƭȅ 
ς ǘƻ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇƳƭǳǾƴȇƳ ǇǌƝƪƭŀŘŜƳ ǘƻƘƻΣ Ƨŀƪ ǾƴƝƳŀƧƝ ǎǾŞ αƪǊƛȊŜάΣ ƪŘȅȌ 
ƘƻǾƻǌƝ ƻ ǘƻƳΣ Ŏƻ Ƨǎƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ ŎƘǾƝƭƝŎƘ ǾȊƝǘ όŀǇƭƛƪƻǾŀǘύ ŀ őƝƳ 
όƧŜƘƭȅ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛŜύ ŀ ƪŘŜ όƴŀ ǳƭƛŎƝŎƘΣ Ǿ parku, na WC atd.).   
¦ ŜȄǘłȊŜ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǊǻȊƴŞ ȊłƳŠƴȅ Ȋŀ ǘŀōƭŜǘȅ ƴŠőŜƘƻ ƧƛƴŞƘƻΦ ½ƪǳǑŜƴȇ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭ ǇƻȊƴł ǘǳǘƻ ȊłƳŠƴǳ ǎƴŀŘƴŠƧƛΣ ƴŠƪŘȅ ǾǑŀƪ ƴŜ ŀ ǇƻȊƴł ǘƻ ŀȌ 
z ǵőƛƴƪǳ ƭłǘƪȅΦ hǾǑŜƳ Ǉǌƛ ŎŜƭƻǾŜőŜǊƴƝƳ ǳȌƝǾłƴƝΣ ƪŘȅ ƴŀ ǇŀǊǘȅ ǇƻȌƛƧŜ р 
ƛ ǾƝŎŜ ǘŀōƭŜǘ ǎŜ ǇƻŘƻōƴŞ ȊłƳŠƴȅ ƴŠƪŘȅ ǊƻȊǇƻȊƴłǾŀƧƝ ƘǻǌŜΦ   
/ŜƭƪƻǾł ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǎŜ ōŠƘŜƳ флΦ ƭŜǘ ƳŠƴƛƭŀΦ WŜƧƝ ƪƻƭƝǎŀǾł ǘŜƴŘŜƴŎŜ 
ƪƻǇƝǊǳƧƝŎƝ ǘǳ ǾƝŎŜΣ ǘǳ ƳŞƴŠ ǵǎǇŠǑƴŞ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ȊłǎŀƘȅ ǾǑŀƪ ŎŜƭƪƻǾŠ 
ǾȅǇƻǾƝŘł ƻ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎŜ ǎǘłƭŜ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝŎƘ ǇƻŘƳƝƴƪłŎƘ Ǿ ōŠȌƴŞ 
ƴŀōƝŘŎŜ αƧŜƴ ǘŀƪάΣ ǘŜŘȅ ƴŀōƝŘŎŜΣ ƪŘȅ ŘǊƻƎ ŀ ǎ ǘƝƳ ƛ ƴŀōƝŘŜƪ ƧŜ ǾŜƭƪŞ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǎƴŀŘƴƻ ŘƻǎǘǳǇƴŞ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǇǌŜǎ ƪƻƘƻƪƻƭƛ 
v ƻƪƻƭƝΦ bŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǾǑŀƪ ǾƴƝƳŀƧƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǘŀƪǘƻ 
ȊƘƻǊǑŜƴƻǳΣ ƻǾǑŜƳ Ǿ ƴŀǑŜƳ ǎƻǳōƻǊǳ ǇƻŘƻōƴŞ ƴłȊƻǊȅ ǇǌŜǾƭłŘŀƭȅΦ        
bŠƪǘŜǌƝ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇǌƛǊƻǾƴłǾŀƧƝ лΣмƎ ƪǾŀƭƛǘƴƝƘƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ 
k ǇƻǳƭƛőƴƝƳǳ ƳƴƻȌǎǘǾƝ лΣрƎ ŀ ǘǾǊŘƝΣ ȌŜ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ƴŜƭȊŜ ǎǊƻǾƴŀǘΦ tǊȇ 
ƳƴƻƘƻ ƴƻǾłőƪǻ ǾŀǌƝ ƴŀ ǾŜƭƳƛ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ŀ ǑǇŀǘƴŞ ŀǇŀǊŀǘǳǌŜ ŀ ȊŜ 
ǑǇŀǘƴȇŎƘ ǎǳǊƻǾƛƴΦ  
½ŀƧƝƳŀǾŞ Ǿ kontextu OƭƻƳƻǳŎƪŀ Ƨǎƻǳ ȊƳƝƴƪȅ ƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ 
ŘŜŀƭŜǊŜŎƘ ǇǻǎƻōƝŎƝŎƘ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млнύΥ αΧƧƻ ǎŜƘƴŀƭƛ ōȅ ƳƛΣ 
ƪŘȅōȅŎƘ ŎƘǘŠƭΧǎŜȌŜƴƻǳΣ ǌƝƪłƳΣ ƴƻ ŀƭŜ Ȋ ŘƻǾƻȊǳΦΦƻŘ ¦ƪǊŀƧƛƴŎǻ ŀ 
ǘŀƪΧ!ƭōłƴŎƛ ŀ ǘŀƪΧόΧύΧƴƻ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘƛ ŎƛȊƛƴŎƛΣ ȌŜ ŀƴŜōƻ Ȋ ǘŠŎƘ 
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ƻƪƻƭƴƝŎƘ ǾŜǎƴƛŎΧǇǊƻǘƻȌŜ ǘŀŘȅ v hƭƻƳƻǳŎƛ ǎƛ ǘƻ ǳȌ ƴƛƪŘƻ ƴŜǘǊƻǳŦƴŜΧ ά  
Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ Ƴł ƪǊłǘƪƻǳΣ ŀǾǑŀƪ ǇǌƝƳƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǇǌŜƪǳǇƻǾłƴƝƳ 
ƻŘ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млоύΥ αΧƴƻ ŀƧƛ ƧǎŜƳ Ȋƴŀƭŀ ǘŀƪ ǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳ 
ŀ ǇǻƭΣ ŘǾƻǳƳŀΧόŀ ōǊŀƭŀǎ ƻŘ ƴƛŎƘ ƴŠƪŘȅΚύΦΦbƻΣ ŀƭŜ ŀǎƛ ƧŜƴƻƳ ŘǾŀƪǊłǘ 
ƴŜōƻ ǘǌƛƪǊłǘΧά  WŜ ǘŀƪ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ǘȅǘƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ǎƪǳǇƛƴȅ 
ƻǇŜǊǳƧƝ ƧƛȌ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ н-3 roky.      
[Şƪȅ ǇŀǘǌƝ ǎǘłƭŜ ƳŜȊƛ ǾŜƭƳƛ ƻōƭƝōŜƴȇ ŀǊǘƛƪƭ ƴŀǇǌƝő ǾǑŜƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ 
όƳŞƴŠ ǇƻǳȊŜ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ м-нύΦ YǊƻƳŠ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǎŜ 
ǳƪŀȊǳƧƝ ōȇǘ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƪƻƳōƛƴŀŎƝ ƛ ŘŀƭǑƝŎƘ ǵǇǊŀǾ ǎǘłƭŜ Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ 
ȊŀƧƝƳŀǾŞ ǇǊƻ ¦5Φ {ǘłƭŜ ȊǌŜƧƳŠ ȊǻǎǘłǾł ōȇǘ ǘŀƪŞ ƘƭŀǾƴƝƳ ȊŘǊƻƧŜƳ 
ǘŠŎƘǘƻ ƭŞƪǻ ǎȅǎǘŞƳ ǎŀƳƻǘƴȇ ς ǊŜǎǇŜƪǘƛǾŜ ǇǌƝƳƻ ƭŞƪŀǌƛ ǇƻŘƝƭŜƧƝŎƝ ǎŜ ƴŀ 
ǘƻƳǘƻ ǎǘŀǾǳ ŀ ǇǌŜŘŜǇƛǎǳƧƝŎƝ ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƭŞƪǻ ƴŜȌ ƧŜ ǘǌŜōŀ ƴŜōƻ 
ǇƻŘƭŜƘƴƻǳ ƴŀƭŞƘŀƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧŜƴ ŀōȅ ƻŘ ƴƛŎƘ ƳŠƭƛ ǇƻƪƻƧΦ 
±Ŝ ǾŠȊŜƴƝ ƧŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŘǊƻƎ ƻŘƭƛǑƴł όƘƻǊǑƝύ ŀ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧƝ 
v ƻŘƭƛǑƴȇŎƘ ǊƻȊƳŠǊŜŎƘΦ tŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ pobytem ve 
ǾŠȊŜƴƝ ǎŜ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ όǎ ǊǻȊƴƻǳ ƳƝǊƻǳύ ǎƘƻŘǳƧƝ ƴŀ ǘƻƳΣ ȌŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ 
ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝ  ƧŜ ǇƻƳŠǊƴŠ ǾŜƭƪłΦ Wǎƻǳ ǾŜƭƪŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ ǾŠȊƴƛŎŜ 
ƴŀǾȊłƧŜƳ ŀ ǘŀƪŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ŘƭŜ ǘȅǇǳ ŘǊƻƎȅΣ ƴŠƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝ 
ŘƻǎǘǳǇƴŠƧǑƝΣ ƧƛƴŞ ƘǻǌŜ ŀ ǘŜƴǘƻ ǊƻȊŘƝƭ ƴŜƻŘǇƻǾƝŘł ǇƻƳŠǊǻƳ ǾŜƴƪǳΦ 
WŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ƴŜƧŘƻǎǘǳǇƴŠƧǑƝ ȊŘŜ ƪǊƻƳŠ ŀƭƪƻƘƻƭǳ Ƨǎƻǳ ǊǻȊƴŞ 
ȊƴŜǳȌƛǘŜƭƴŞ ƭŞƪȅΦ  hǾǑŜƳ ǇǊƻōƭŞƳ ƴŜƴƝ ǵŘŀƧƴŠ ŀƴƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴΦ /Ŝƴȅ ǾǑŀƪ 
ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ȊƘƻǊǑŜƴȇƳ ǇƻŘƳƝƴƪłƳΦ {ǇƻŘƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧŜ 
okolo 4-р ƴłǎƻōƪǳ ŎŜƴȅ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ƘƻǊƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ мл ƴłǎƻōƪǳ ǘŞǘƻ ŎŜƴȅΦ  

4ÒÅÓÔÎÜ éÉÎÎÏÓÔ 
hōƭŀǎǘ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ƻǇŀǘǌƻǾłƴƝƳ ǎƛ ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǾŜƭƳƛ ōƻƘŀǘŞ ǎǇŜƪǘǊǳƳ ǊǻȊƴȇŎƘ 
ƻōƭŀǎǘƝΣ ƪŘŜ ƭȊŜ ǘȅǘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ȊƝǎƪŀǘΦ bŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ Ƨǎƻǳ ƪŀǇŜǎƴƝ 
ƪǊłŘŜȌŜ ŀ ƪǊłŘŜȌŜ Ǿ ƻōŎƘƻŘŜŎƘΦ aŜȊƛ ȊǌŜƧƳŠ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ŦƻǊƳȅ 
ƻǇŀǘǌƻǾłƴƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ǇŀǘǌƝ ƪǊłŘŜȌŜ ƪƴƛƘΦ YǊƻƳŠ ŘǾƻǳΣ ƳŀƧƝ 
s ƪǊłŘŜȌƝ ƪƴƛƘΣ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǾǑƛŎƘƴƛ ¦5Σ ƪǘŜǌƝ ƴŠƪŘȅ Ǿ souvislosti 
s ŘǊƻƎƻǳ ǎǇłŎƘŀƭƛ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘΦ α±ȇƪǳǇƴƝ ŎŜƴȅά ƪƴƛƘȅ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧƝ 
ǇƻŘƭŜ ƪƻƴŎƻǾŞƘƻ ȊłƪŀȊƴƝƪŀ ƻŘ ол-рл҈ ǇǻǾƻŘƴƝ ŎŜƴȅΦ      
5ŀƭǑƝƳƛ ǘȅǇȅ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ Ƨǎƻǳ ƪǊłŘŜȌŜ ƪƻƭΣ ŀǳǘƻǊłŘƛƝΣ ŀǳǘ ŀǘŘΦ 
Samostatnou kapitolu pŀƪ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧƝ ǾƭƻǳǇłƴƝ Řƻ ƻōƧŜƪǘǻ όƻōŎƘƻŘȅΣ 
restaurace, byty atd.) a v ƻƳŜȊŜƴŞ ƳƝǌŜ ǘŀƪŞ ƭƻǳǇŜȌƴł ǇǌŜǇŀŘŜƴƝΦ 
aŞƴŠ ƻōǾȅƪƭŞ Ƨǎƻǳ ǎƭƻȌƛǘŠƧǑƝ ǇƻŘǾƻŘȅ ŀ ƳŀŎƘƛƴŀŎŜΣ ǇǌŜǎǘƻ ƴŠƪǘŜǌƝ 
¦5 ȊǾƭłŘƴƻǳ ǳŘŠƭŀǘ ǇǊłǾŠ ǘƻǳǘƻ ŦƻǊƳƻǳ ƴŜƳŀƭŞ ǑƪƻŘȅΦ 
tǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ ǳ ǾŠǘǑƝŎƘ ŀƪŎƝ ŀ ǊƻȊǎłƘƭŞ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŞ ǘǊŜǎǘƴŞ 
őƛƴƴƻǎǘƛ ƧŜ ƴŀǇƻƧŜƴƝ ƴŀ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪȅ ŀǙ ƧƛȌ ƴŀ αǾƻƭƴŞ ƴƻȊŜά ƴŜōƻ 
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ȊŀǎǘŀǾłǊƴƝƪȅΣ ǇǊƻŘŜƧŎŜ ŀǳǘƻŘƝƭǻΣ ǇǊƻŘŜƧŎŜ Ǿ ōŀȊŀǊŜŎƘ ŀǘŘΦ ¦5Σ ƪǘŜǌƝ 
ǎŜ ƴŀ ǘŞǘƻ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǇƻŘƝƭŜƧƝ ǘŀƪ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ Ƨǎƻǳ Ǿ situaci, kdy 
ǇǌŜƪǳǇƴƝŎƛ ŘƻōǌŜ ǾŠŘƝ ƻ ǎƛǘǳŀŎƛΣ Ǿ ƧŀƪŞ ǎŜ ƴŀŎƘłȊŜƧƝ ŀ ǎƴŀȌƝ ǎŜ Ȋ ƴƝ 
ǇǊƻŦƛǘƻǾŀǘ ŀ ¦5 ǇǊƻ ȊƳŠƴǳ ƳŀƧƝ ȊŀƧƛǑǘŠƴ ƻŘōȅǘ ς ǎƛŎŜ ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ƳŞƴŠ 
Ȋŀ ǳƪǊŀŘŜƴŞ ȊōƻȌƝΣ ŀƭŜ ƳŀƧƝ ȊŎŜƭŀ ǇƻǎǘŀǊłƴƻ ƻ ƻŘƪƻǳǇŜƴƝΦ 

3ÏÍÁÔÉÃËĻ ÓÔÁÖ 
tƛǘƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳ ōŜǊƻǳ ¦5 őŀǎǘƻ ƴŀ ǾŜƭƳƛ ƭŜƘƪƻǳ ǾłƘǳΣ ŀ ǘŀƪ Ǌegulativem 
ƧŜ ǇǊƻ ƴŠ őŀǎǘƻ ŀȌ ǘŠȌǑƝ ǇƻǑƪƻȊŜƴƝ ƻǊƎłƴǻΣ ŀƭŜ ŀƴƛ ǘŀƪ ƴŜŘƻŎƘłȊƝ 
k ȊłǎŀŘƴƝƳǳ ȊƭƻƳǳ ς ǇǊƻǎǘŠ ǇƛƧƝ Řłƭ ǾȌŘȅ Ǉƻ ƘǊŀƴƛŎƛΣ Ǉƻ ƪǘŜǊƻǳ ƧƛƳ 
ƧŜƧƛŎƘ ǎǘŀǾ ŘƻǾƻƭƝΦ 
½ǌŜƧƳŠ ƴŜƧǘǊŀƎƛőǘŠƧǑƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ŏƻ Řƻ ƪƻƴŎǻ Ƨǎƻǳ ƻǎǳŘȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪΦ YǊƻƳŠ ƴŜǎƳƝǊƴŠ ǊȅŎƘƭŞ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞ ŘŜǾŀǎǘŀŎŜ ǎŜ 
ŘƻǎǘŀǾǳƧƝ ǘŀƪŞ ǘŠȌƪŞ ǇǎȅŎƘƛŎƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΣ ƪǘŜǊŞ Ǉƻ őŀǎŜ ƳƻƘƻǳ  
ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǇǌƛǾŞǎǘ ŀȌ ƪ ǎǳƛŎƛŘłƭƴƝƳǳ ǇƻƪǳǎǳΦ 

,ïéÂÁ Á ÖÙÕĿþÖÜÎþ ÓÌÕĿÅÂ 
tǊƻōƭŞƳ ǎŜ ǎǘƛƎƳŀǘƛȊŀŎƝ ŀ ƴŜŎƘǳǙ ǾȅǎǘŀǾƻǾŀǘ ǎŜ ƧŜƧƝƳǳ ǊƛȊƛƪǳΣ ǎǘŜƧƴŠ 
Ƨŀƪƻ ǊƛȊƛƪǳ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝƘƻ monitoringu se projevuje v ǊǻȊƴȇŎƘ ǌŜǑŜƴƝŎƘ 
ǇǊƻōƭŞƳǳ ȊƝǎƪłǾłƴƝ őƛǎǘŞƘƻ ƴłőƛƴƝ ǇǊƻ ŀǇƭƛƪŀŎƛΦ 
9ȄƛǎǘǳƧƝ ǘŀƪŞ ǇƻŘŎŜƶƻǾŀƴŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΣ ƪǘŜǊŞ őƛƴƝ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ǇǊƻ ƪƭƛŜƴǘȅ 
ȊŀƧƝƳŀǾŠƧǑƝƳΣ ƴŜōƻ ƴŀƻǇŀƪ ƴŜȊŀƧƝƳŀǾȇƳΦ aŜȊƛ ƴŠ ǇŀǘǌƝ ƛ ǘȅǇ 
ǇƻǎƪȅǘƻǾŀƴŞƘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǳΣ ƴŜōƻǙ ƴŀǇǌΦ ǳ ƧŜƘŜƭ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǇƻŘǎǘŀǘƴŞΣ Ƨŀƪ 
ƪǾŀƭƛǘƴƝ Ƨǎƻǳ ŀ Ƨŀƪ ǇƻƘƻŘƭƴł ŀ ōƻƭŜǎǘƛǾł őƛ ƳŞƴŠ ōƻƭŜǎǘƛǾł ƧŜ ŀǇƭƛƪŀŎŜ 
drogy s nimi.  
bŠƪǘŜǌƝ ¦5 ŘƻǎŀƘǳƧƝ Ǿ Ǉƻőǘǳ ƭŞőŜō ȊŎŜƭŀ ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴȇŎƘ ǇƻőǘǻΣ ǳ 
ƧŜŘƴŞ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪ ǘƻ ōȅƭƻ ǇǌŜǎƴŠ м ƭŞőōŀ ǊƻőƴŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ млтύΥ 
αΧόǘȅǎ ǎƴŀŘ ōȅƭŀ Ŧŀƪǘ ƪŀȌŘŜƧ Ǌƻƪ ƴŠƪŘŜ ƴŀ ƭŞőŜƴƝύΧǾǑŜŎƘƴȅ ǎǾƻƧŜ 
narozeniny od 14 let jsem slavila v ǇŀƪłǊƴŠΦΦŘƻǳŦłƳΣ ȌŜ ƭŜǘƻǎ ƴŜΦΦά          
bŀ ǇǌƝƳƻǳ ƻǘłȊƪǳ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾǑƛŎƘƴƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ŀȌ ƴŀ н 
ǾȇƧƛƳƪȅ ǎƘƻŘƴŠΣ ƪŘƻ ōȅƭ ǾŜ ǎǘłǘƴƝŎƘ ƭŞőŜōƴȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳŜch, ten je 
ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ ǘŀƳ ŘǊƻƎȅ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ȊłƧƳǳ ƪ dispozici. 
LƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝ ƧŜ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǎƳŠǊǳ ƪƻƳŜƴǘłǌ ƧŜŘƴŞ Ȋ participantek 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ млтύΥ αΧΦΦƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ƴŀ ǘƻƳ ƭŞőŜƴƝ Ǿ tǊŀȊŜ όΧύΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ 
ǘŀƳ ǎƧƝȌŘŠƭƛ Ǿ ƭŞőŜōƴŠ ƘŜǊłƪΧόƴƻǊƳłƭƴŠ ǎŜ ǘƻ ǘŀƳ Řŀƭƻ sehnat?) 
ΦΦǾǑŜŎƘƴƻΧόΧύΧǾǑŀƪ ǘŀƳ tǊŀȌłŎƛ ŀ ¨ǎǘŜőłŎƛ ǾȌŘȅŎƪȅΣ ƪŘȅȌ ƧŜƭƛ ŘƻƳΣ 
ǘŀƪ ǾȌŘȅŎƪȅ ŘƻǘłƘƭƛΣ ƴƻΧόΧύ ǇƻŘŎƘȅǘƛƭƛ ǘƻΣ ǾȅƘƻŘƛƭƛΣ ŀƭŜ Ǉŀƪ ǎŜ ǘǌŜōŀ 
Ȋŀ ƳŠǎƝŎ ƳƻƘƭ ǾǊłǘƛǘΣ ǘŀƪ ǎŜ ǘŀƳ ǾǊłǘƛƭ ŀ ǘŀƳ ǾȌŘȅŎƪȅ ƪŀȌŘȇ ŘǾŀ ƴŜōƻ 
ǘǌƛ ƳŠǎƝŎŜ ǎƛ ǘŀƳ ƴŠƪŘƻ ǳƭŜǘŠƭ ƴŀ ƴŠőŜƳΧά 
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:ÍñÎÁ ÚÜËÏÎÁ Á ÊÅÊþ ÄÏÐÁÄ Ú ÐÏÈÌÅÄÕ ÕĿÉÖÁÔÅÌĳ 
{ǇƻǊƴƻǳ ǊƻǾƛƴƻǳ ƧŜ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ Ȋƴŀƭƻǎǘƛ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ŀ 
ǎŎƘƻǇƴƻǎǘ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎŜ ǘŞǘƻ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜΦ 9ȄƛǎǘǳƧƝ ȊƴŀőƴŠ ŜȄǘǊŞƳƴƝ 
ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ ¦5 ƴŀǾȊłƧŜƳ ŀ ǘƻ Ƨŀƪ ǳǾƴƛǘǌ ƧŜŘƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅΣ ǘŀƪ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƛ ƳŜȊƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ƴŀǾȊłƧŜƳΦ ½ǌŜƧƳŠ ƴŜƧŘǻƪƭŀŘƴŠƧǑƝ 
ǇǌŜƘƭŜŘ όŀőƪƻƭƛ ƴŜ ǾȌŘȅύ ƳŀƧƝ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
s ǾȅǑǑƝƳ ǾȊŘŠƭłƴƝƳΦ bŀƻǇŀƪ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧƘƻǊǑƝ Ȋƴŀƭƻǎǘ ōȅƭŀ ǎƘƭŜŘłƴŀ 
ƳŜȊƛ ǘŠȌƪȇƳƛ ¦5 ǎŜ ȊŎŜƭŀ ƴŀǊǳǑŜƴȇƳ ǎƻŎƛłƭƴƝƳ ȊłȊŜƳƝƳ 
όōŜȊŘƻƳƻǾŎƛύΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƧƛȌ ǾŜƭƳƛ ƴŀǊǳǑŜƴȇ ƪƻƴǘŀƪǘ ǎŜ ǎǾȇƳ 
ƻƪƻƭƝƳ ŀ ƧŜǾȅ ƻƪƻƭƻ ǎŜōŜ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘǳƧƝ ǾŜƭƳƛ ǎǾŞǊłȊƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΦ 
hōŜŎƴŠ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŀǇǊƻǎǘł ǾŠǘǑƛƴŀ Ȋ ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǳǾłŘƝΣ ȌŜ 
ƳŀƧƝ ǾƝŎŜ ƻōŀǾǳ Ȋ ǇǊƻōƭŞƳǻ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ŀ ŘłǾŀƧƝ ǎƛ ƳƴƻƘŜƳ ǾŠǘǑƝ ǇƻȊƻǊ 
ƴŜȌ ŘǌƝǾŜΦ tǌŜǎƴŞ ȊƴŠƴƝ ŀ ǾȇȊƴŀƳ ǘƻƘƻǘƻ ȊƴŠƴƝ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǘǊŜǎǘƴƝŎƘ 
ǇƻǎǘƛƘǻ ǾǑŀƪ ǾŠŘŠƭŀ ƧŜƴ ǘǌŜǘƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƻǎǘŀǘƴƝ ǎŜ ƻŘ ǾȇƪƭŀŘǳ ǊǻȊƴŠ 
odchylovali.  
bŀ ǵǊƻǾƴƛ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όнύ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όоύ ƧŜ 
ȊƳŠƴŀ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǾƴƝƳłƴŀ ŀ ȊŀȊƴŀƳŜƴłƴŀ ǇƻǳȊŜ u 
marihuany ς v ƧƛƴȇŎƘ ƻōƭŀǎǘŜŎƘ ƴŜ ς ŎŜƴȅ ǇǊȇ Ƨǎƻǳ ǎǘŜƧƴŞ ŀ ȊǇǻǎƻō 
ƻǇŀǘǌŜƴƝ ǘŀƪȅ ς ƻǾǑŜƳ ǘƻǘƻ ǘǾǊŘƝ ǘƛΣ ƪǘŜǌƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ƴŜƳŀƧƝ 
ȌłŘƴƻǳΦ  
hǘłȊƪŀ ƘǊŀƴƛŎŜ αƳƴƻȌǎǘǾƝ ǾŠǘǑƝƘƻ ƴŜȌ ƳŀƭŞƘƻά ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ Ƨŀƪ ƳŜȊƛ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ ǘŀƪ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜ όǳ ǎƭƻȌŜƪΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜƳŀƧƝ ǇǌƝƳƻǳ 
souvislost s ŘǊƻƎŀƳƛύ ǇǌŜƪǊǳŎƻǾłƴŀ όŀǙ ƧƛȌ Ȋ ƴŜȊƴŀƭƻǎǘƛ őƛ ȊłƳŠǊƴŠύ ς 
ƴŜƘƭŜŘŠ ƪ ǇǊƻōƭŞƳǳ ƪƻƴŎŜƴǘǊŀŎŜ őƛǎǘŞ ŘǊƻƎȅ Ǿ ǇƻǎǳȊƻǾŀƴŞƳ ǾȊƻǊƪǳΦ 
bŀ ǘŜƴǘƻ ǵőŜǘ ƧŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ όŀőƪƻƭƛ ƴŜƴƝ ƻǾŠǌƛǘŜƭƴŞΣ 
zda se popis shoduje s ǵŘŀƧƛ Ǿ sƻǳŘƴƝƳ ǎǇƛǎŜ ŀ ȊŘŀ ƴŜōȅƭ ƻŘǎƻǳȊŜƴ Ȋŀ 
Ƨƛƴȇ ŘŜƭƛƪǘΣ ƴŜȌ ǇƻǇƛǎǳƧŜύ ǎǾƻƧƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ммфύΥ αΧƴƻΣ ǘŀƪ 
ƻƴƛ ƴŜƧŘǌƝǾΣ ȌŜ ƳǻȌŜǑ ƳƝǘ ƎǊŀƳΣ ƴŞΧŀ Ǉŀƪ ǳȌ ƴŀƧŜŘƴƻǳ Ȋ toho bylo 
ƧŜƴƻƳ ǎǘƻ ƳƛƭƛƎǊŀƳǻΧǘƻ ōȅƭƻ ƴŠƧŀƪȇ ŘƛǾƴȇΣ ǘƻ ƴŜƴƝ ŀƴƛ ŎŜƭł 
ŘłǾƪŀΧόΧύΧƴƻ ƧŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ ǎŜŘŠƭΧŀƭŜ Ǌƻƪ ƧŜƴƻƳΧǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳ ŀ 
ǇǻƭΧΦǘƻ ōȅƭƻ Ȋŀ ǾȇǊƻōǳΣ ƴƻΣ ŀƭŜ ǘƻ Ƴƛ ǎǇǊłǾƴŠ ƴŜƳŠƭƛ ŘłǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘƻ 
ōȅƭƻ ǇǊƻ ǾƭŀǎǘƴƝ ǇƻǘǌŜōǳ ŀ ōȅƭƻ ǘƻƘƻ ƳłƭƻΣ ǘƻ ōȅƭ ƎǊŀƳ ŀǎƛΣ ǎǘǊŀǑƴŠ  
Ƴłƭƻ Χό ƪŘŜ ǘŠ ǾȅƳłƪƭƛΚύΧƴŀ ŎƘŀǘŠΧƴŀ ǘŀƪƻǾŞ ŎƘŀǘŎŜΧά   
±ȅǳȌƝǾłƴƝ ƪŀƳŜǊƻǾŞƘƻ ǎȅǎǘŞƳǳ ŘƻǎǘłǾł ǊǻȊƴŞ ǊƻȊƳŠǊȅ ǎǘȅƭǳ ǇǊłŎŜΦ 
tǌƛ ǾȇǎƭŜǑƝŎƘ Ƨǎƻǳ ȊłōŠǊȅ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǾȅǳȌƝǾłƴȅ ƪ identifikaci 
ƻǎƻō ŀ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ŀ ǇƻǘǾǊȊƻǾłƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ƴƛŎƘΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ¦5 ƻ ǘƻƳǘƻ 
ȊǇǻǎƻōǳ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǌŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾŠŘƝΣ ƳƴƻȊƝ ƧŜƧ ƛƎƴƻǊǳƧƝ ŀ ƧŜ ƧƛƳ 
ƭƘƻǎǘŜƧƴȇΣ ƻǎǘŀǘƴƝ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ŀƭŜǎǇƻƶ ǾȅƘȇōŀǘ ƳƝǎǘǻƳΣ ƪŘŜ Ƨǎƻǳ ƪŀƳŜǊȅ 
ǳƳƝǎǘŠƴȅΦ 
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tǌŜǎǳƴ ǎŎŞƴȅ Ȋ ǳƭƛŎ ŀ ǳȊŀǾƝǊłƴƝ ǎƪǳǇƛƴŜƪ ƧŜ ƧŜŘƴƝƳ ȊŜ Ȋƴŀƪǻ ƴŀ 
ƳŜƴǑƝƳ ƳŠǎǘŠΣ ƧŀƪȇƳ hƭƻƳƻǳŎ ƧŜΦ {ǘŀȌŜƴƝ Ȋ ǳƭƛŎ ƧŜ ǎƻǳőŀǎƴŠ 
ŘƻǇǊƻǾłȊŜƴƻ ǘŀƪŞ ǎ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŠƧǑƝƳƛ ǘǊŜƴŘȅ ŀ ȊƳŠƴŀƳƛ ǎǘǊŀǘŜƎƛŜ 
prodeje (protokol 105): αΧƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǎŜ ǘƻ ǇǌŜǎǳƴǳƭƻ ǘŀƪƘƭŜΦΦόΧύΧŎƻ 
ǎŜ ǘȇőŜ ǇŜǊƴƝƪǳΧȌŜ ǎŜ ǘƻ ǇǌŜǎǳƴǳƭƻ ƴŀ ōȅǘȅ ŀ ȌŜ ǘƻ ƴŜƴƝ ǘƻƭƛƪ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ŀ 
ȌŜ ǎŜ ǳȌ ƴŜǇǊƻŘłǾł Ǉƻ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ǘŠŎƘ ƪƛƭƻǾƪłŎƘ (lajna 0,1g za 100,-), 
ŀƭŜ ǎǇƝǑŜ ǾŜ ǾŠǘǑƝƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝΧά        
/ƘƻǾłƴƝ ǇƻƭƛŎƛŜ ƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǾŜƭƳƛ ǇŜǎǘǊƻǳ ǇŀƭŜǘǳΦ ½łƭŜȌƝ 
nejen na tom, k ƧŀƪŞƳǳ ǵǘǾŀǊǳ őƛ ǎƭƻȌŎŜ ǇƻƭƛŎƛŜ ǇŀǘǌƝΣ ŀƭŜ ȊłƭŜȌƝ ǘŀƪŞ 
z ŘǊǳƘŞ ǎǘǊŀƴȅ ƴŀ ǘƻƳΣ ƪ ƧŀƪŞ ǎƪǳǇƛƴŠ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪŘƻ ǇŀǘǌƝ ŀ Ƨŀƪ ǎŜ ǳƳƝ 
chovat k ǇƻƭƛŎƛƛ ŀ αŎƘƻŘƛǘ Ǿ ǘƻƳάΦ  
tǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ŀǎƛ ƴŜƧǾƝŎŜ αǇƻǎǘƛȌŜƴƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻά Ŏƻ Řƻ 
ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ŀ ŀƎǊŜǎƛǾƛǘȅ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜ Ƨǎƻǳ ǘŠȌŎƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ ȊŜ ǎƪǳǇƛƴȅ ōŜȊŘƻƳƻǾŎǻΣ ƴŀ ƪǘŜǊȇŎƘ ƧŜ ƧŜƧƛŎƘ ǳȌƝǾłƴƝ 
ǾŜƭƳƛ ǾƛŘƛǘŜƭƴŞΣ ǎƻŎƛłƭƴƝ ŘƻǾŜŘƴƻǎǘƛ ƻōǾȅƪƭŜ ǾŜƭƳƛ ǑǇŀǘƴŞ ŀ ǳ ƪǘŜǊȇŎƘ 
ƛ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ǾŠŘƝΣ ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ ǎǘƝȌƴƻǎǘƛ ƴƛƪŘƻ ƴŜōǳŘŜ ōǊłǘ ǾłȌƴŠΦ 
Z ŘƻǎǘǳǇƴȇŎƘ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƭȊŜ ƧŜƴ ǾŜƭƳƛ ǘŠȌƪƻ ǳǊőƛǘΣ Ƨŀƪ ƻōǾȅƪƭŞ 
ǇƻŘƻōƴŞ ǇǊŀƪǘƛƪȅ ƧǎƻǳΣ Ȋ ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ƧŜƧƛŎƘ Ǿȇǎƪȅǘǳ Ǿ ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘ ŀ 
ƴŀǊłȌŜƪ ƴŀ ƴŠ ƭȊŜ ǳǎǳȊƻǾŀǘΣ ȌŜ ƴŜǇŀǘǌƝ ƳŜȊƛ ǾȇƧƛƳŜőƴŞ ǇǌƝǇŀŘȅ ŀ ȌŜ 
ǎŜ ƴŀ ƴƛŎƘ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǇƻŘƝƭŜƧƝ ǇǌƝǎƭǳǑƴƝŎƛ ƳŠǎǘǎƪŞ ǇƻƭƛŎƛŜΦ 
tǌƝƳƻ ǾŜ ǎǇƻƧƛǘƻǎǘƛ ǎ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎŜ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝƳƛ ¦5 ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ 
ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜ Ƨŀƪƻ ǇǌƝǘŠȌΣ ƴŜōƻǙ ƳƴƻƘł ȊŜ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝ ǇǊƻǘƛ ƴŠƪƻƳǳ Ƨǎƻǳ 
ǎƻǳőŀǎƴŠ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝƳ ǇǊƻǘƛ ǎƻōŠ ς ve vztahu k ŘǊȌŜƴƝ ŀ ǳȌƝǾłƴƝΣ ŀ ǘŀƪ 
Ƨǎƻǳ ǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠ ƻŘƳƝǘłƴŀ ŀ ¦5 ƳŀƧƝ ƻ ŘǻǾƻŘ ǾƝŎŜ ƪ ƻŘƳƝǘƴǳǘƝ ƧƛȌ 
ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ǘŞǘƻ ƧŜŘƴƻŘǳŎƘŞ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛΣ ȌŜ ōȅ ǎŜ ƧŜƧƛŎƘ ǾƭŀǎǘƴƝ 
ǾȇǇƻǾŠř ƻōǊŀŎŜƭŀ ǘŀƪŞ ǇǊƻǘƛ ƴƛƳ ǎŀƳƻǘƴȇƳΦ 5łƭŜ ŘƻŘłǾł ŘŀƭǑƝ 
ƴŀǊłȌƪǳ ƴŀ ǾŜŘŜƴƝ ŘƻƪǳƳŜƴǘŀŎŜ ŀ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ¦5 ŀ ǾȅőƪłǾłƴƝ ƴŀ 
ǾƘƻŘƴƻǳ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘ ȊŜ strany policie: αΧǾƝ ƻ ǾǑŜŎƘ ƭƛŘŜŎƘΦΦǘŀƳ ǎǇƝǑ Ǒƭƻ 
ƻ ǘƻΣ ŀōȅ ƻƴƛ ǳŘŜǌƛƭƛ Ǿ ǘǳ ǇǊŀǾƻǳ ŎƘǾƝƭƛΦΦƪŘȅȌ ǾƛƧƻǳΣ ȌŜ ǘǌŜōŀ ƴŠƪŘŜ ƧŜΣ 
ȌŜ ǘǌŜōŀ ƴŠƪŘŜ ǾŀǌƝΦΦŀ ǘŀƳ ƧŘŜ ǎǇƝǑŜ ƻ ǘƻΣ ƪŘƻ ǘƻ ƴŀōƻƴȊƻǾŀƭΣ ȌŜ ǎŜ 
ƴŠŎƻ ȊǊƻǾƴŀ Ǿ ǘǳ ŎƘǾƛƭƪǳ ŘŠƧŜΧά  5ŀƭǑƝ ǾȇȊƴŀƳƴƻǳ ƻǘłȊƪƻǳ ƧŜ 
rozliǑƻǾłƴƝ ¦5 ƻŘ ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ ǊǻȊƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ŘŜŀƭŜǊǻ ƻŘ ǎŜōŜΦ 
Z ǾȇǇƻǾŠŘƝ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇǘƴǻ ƧŜ ȊŎŜƭŀ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǇƻƭƛŎƛŜ ƴŜƳǻȌŜ ŀƴƛ 
z őŀǎƻǾȇŎƘ ŀ ŀǎƛ ŀƴƛ ƧƛƴȇŎƘ ŘǻǾƻŘǻ αƧƝǘ Ǉƻ ǾǑŜŎƘάΣ ƻ ƪǘŜǊȇŎƘ ǾƝΣ ȌŜ 
ǇǌŜƪǳǇǳƧƝ ŀ ƳǻȌŜ ǘƻ ǘŀƪŞ ǇǊƻƪłȊŀǘ ς ǘŜŘȅΣ ȌŜ ƴŜƻŘǎǘƝƘł ǾǑŜŎƘƴȅ 
ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴȅΣ ƻ ƴƛŎƘȌ ǾƝ ŀ ȊŀƳŠǌǳƧŜ ǎŜ ƴŀ ǾŠǘǑƝ ŘŜŀƭŜǊȅΦ bŀ ǎǘǊŀƴǳ 
ŘǊǳƘƻǳ ǾǑŀƪ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƧŜ ǇƻƴŜŎƘłƴƻ ǇǌƝƳƻ ƴŀ 
ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǎǘƻǾƛ ŀ ǘŜƴ ǇƻƪǳŘ ǎŜ ǊƻȊƘƻŘƴŜ ƻŘǎǘƝƘŀǘ αƳŀƭŞ ǊȅōȅάΣ ƪ ƴƛƳȌ 
ǎŜ ŘƻǎǘŀƴŜ ǎƴŀŘƴƻ ŀ ǊȅŎƘƭŜ ŀ ǾȅƪłȌŜ ƳƴƻƘƻ αǾȅǌŜǑŜƴȇŎƘά ǇǌƝǇŀŘǻ 
(hodnocŜƴȅ Ƨǎƻǳ őłǊƪƻǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǾȅǌŜǑŜƴŞ ǇǌƝǇŀŘȅύΣ Ǉŀƪ ǎŜ 
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ŘƻǎǘŀƴŜ Řƻ ȊƴŀőƴŞ ǾȇƘƻŘȅ ǾŜ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǎ ƪƻƭŜƎȅΣ ƪǘŜǌƝ ōǳŘƻǳ 
ǇǊŀŎƻǾŀǘ ƴŀ ǾŜƭƪŞƳ ǇǌƝǇŀŘǳ ŘƭƻǳƘƻ ŀ ǇǌŜǎ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƳŀƭȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻ 
ǎŜ ǇǊƻǇǊŀŎǳƧƝ ƪ ƧŜŘƴƻƳǳ ǾŠǘǑƝƳǳ ς ƻǾǑŜƳ ƴŀ ƪƻƴŎƛ ōǳŘƻǳ ƳƝǘ ƧŜŘƴǳ 
őłǊƪǳ Ȋŀ ǘŀƪƻǾȇǘƻ ǇǌƝǇŀŘ ς ƴŀ ǊƻȊŘƝƭ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻΣ ƪŘƻ őłǊƪȅ αŘƻǎłƘƴŜά 
ǊȅŎƘƭŜ ǇǌŜǎ ƳŀƭƻŘŜŀƭŜǊŀΦ  

!ÎÁÌĻÚÁ ÖĻÓÌÅÄËĳ ÖÅ ÚÂĻÖÁÊþÃþÃÈ ÒÅÇÉÏÎÅÃÈ  

¢ŀǘƻ ƴŀǾŀȊǳƧƝŎƝ ƪŀǇƛǘƻƭŀ ƧŜ ǎƻǳƘƴƴȇƳ ǇǌŜƘƭŜŘŜƳ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ 
ȊŜ ȊōȇǾŀƧƝŎƝƘ ǊŜƎƛƻƴǻΣ ǾŜ ƪǘŜǊȇŎƘ ǾȇȊƪǳƳ ǇǊƻōŠƘƭΥ {ŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŀΣ 
SeǾŜǊƴƝ 2ŜŎƘȅΣ tǊŀƘŀΣ .ǊƴƻΣ ¢ǌŜōƝőǎƪƻΦ 

/ÂÌÁÓÔ 3ÅÖÅÒÎþ -ÏÒÁÖÁȡ 
¦ ǘŠȌǑƝŎƘ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ¦5 ǎŜ ƴłǇŀŘƴŠ őŀǎǘƻ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǇƻƳŠǊƴŠ 
ǾŜƭƳƛ ōǊȊƪŞ ŜȄŎŜǎƝǾƴƝ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ŀƭƪƻƘƻƭŜƳΦ WƛǎǘŠ ƴŜƴƝ ōŜȊ 
ȊŀƧƝƳŀǾƻǎǘƛΣ ȌŜ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ōȇǘ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾŜƭƳƛ Ƴŀƭȇ ǊƻȊŘƝƭ Ǿ ǘŞǘƻ 
oblŀǎǘƛ ƳŜȊƛ ƻōŠƳŀ ǇƻƘƭŀǾƝƳƛΦ WŜŘƴŀ Ȋ participantek popisuje svoji 
ǇǊǾƴƝ ƻǇƛƭƻǎǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлмύΥ αΧƴƻ ōȅƭȅ ƴŠƧŀƪŞ ǇǊǾƴƝ ǎƪƭŜƴƛőƪȅ ǳȌ Řƻǎǘ 
ōǊȊƻΣ ǘǌŜōŀ ƧǎŜƳ ǾȅǇƛƭŀ ǎƪƭŜƴƛőƪǳ ǇƛǾŀ ŀ ǘŀƪΦ tƻǇǊǾŞΣ ƪŘȅ ƧǎŜƳ ǎŜ 
ŘƻƻǇǊŀǾŘȅ ƻǇƛƭŀΣ ōȅƭƻ Ǿ мр ƭŜǘŜŎƘΦ tǊƻǎǘŠ ƧǎƳŜ ƪƻǳǇƛƭƛ vodku 
s ƪłƳƻǑŜƳŀ ŀ  ǇǊƻǎǘŠ ƴŜǾƝƳ őƝ ǘƻ ōȅƭ ƴłǇŀŘΣ ŀƭŜ ǇǊƻǎǘŠΣ ȌŜ ƳǳǎƝƳ 
αŜȄƴƻǳǘά Ǉǻƭƪǳ ǘŞ ŦƭŀǑƪȅΦ ¢ŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ ǾȅǇƛƭŀ ŀ ǇǌƛǑƭŀ ƧǎŜƳ Ǉƻ αőǘȅǊŜŎƘά 
ŘƻƳǻΣ  ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ǇƻȊǾǊŀŎŜƴłΧΦƧŀƪƻ Ƴŀǘƪŀ ƳƴŠ ǾƛŘŠƭŀΣ ǌŜƪƭŀ ƳƛΥ αWŘƛ 
ǎŜ ǳƳȇǘ ŀ ƧŘƛ ǎǇłǘάΧά  Wƛƴł ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ǳǾłŘƝ ǎǾƻƧƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΣ ƴŀŘ 
kterou se s ƻŘǎǘǳǇŜƳ őŀǎǳ ǎŀƳŀ ǇƻȊŀǎǘŀǾǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлсύΥ 
αΧS ŀƭƪƻƘƻƭŜƳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƳłƳ ŘƻŎŜƭŀ ǳȌ ƻŘ ōǊȊƪŞƘƻ ǾŠƪǳΧΦόYƻƭƛƪ ǘƛ 
ōȅƭƻ ƭŜǘΚύΧмо ƭŜǘΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻǇǊǾŞ ƻǇƛƭŀΦ ¢ƻ ƧǎƳŜ ōȅƭŀ Ƴŀƭł 
ŘŠŎƪŀΣ ƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ǎƛ ǾƝƴƻ ƪƻǳǇƛƭƛ ŀ ǳ ōŀōƛőƪȅ ƻ ǇǊłȊŘƴƛƴłŎƘ  ƧǎƳŜ Ƙƻ ǾŜ 
ǎǘƻŘƻƭŜ ǾȅǇƛƭƛΦ tŀƪ ƻŘ ǘŠŎƘ мп ƭŜǘ - ƴƻ ǘƻ ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ŘƻŎŜƭŀ 
ƘǳǎǘŞΦ WǎƳŜ Ǉƛƭȅ ǎ ƪŀƳŀǊłŘƪƻǳ ƻŘ ǘŠŎƘ мп ƭŜǘ ŀ ǘƻ ōȅƭƻ Řƻǎǘ ǘǾǊŘŞΦ WŜ 
ǘƻ ǇǊƻ ǘŜƴ ǾŠƪ ƴŜǇǌƛǊƻȊŜƴŞΣ Ƴƛ ǘƻ ǘŀƪ ŀǎǇƻƶ ǇǌƛǇŀŘłΦ bƻ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ 
Ȋŀőŀƭŀ Ƙǳƭƛǘ ƻŘ ǘŠŎƘ мр letΧΦά  tƻ ŎƘǾƝƭƛ ŘƻŘłǾłΣ Ƨŀƪ ǇǊƻōƝƘŀƭƻ ƛ ƧŜƧƝ 
ŘŀƭǑƝ ƻōŘƻōƝΦ ½ ƧŜƧƝƘƻ ǇƻǾƝŘłƴƝ ƧŜ ŀȌ ȊŀǊłȌŜƧƝŎƝΣ Ƨŀƪ ŘǊǎƴƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ 
v ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ƴƝȊƪŞƳ ǾŠƪǳ ǇǊƻǑƭŀ ŀ Ƨŀƪ ƧŜ ŀƭƪƻƘƻƭ Ǿ ƴŀǑƝ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ 
ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴŠ ǘƻƭŜǊƻǾłƴ ŀ ƻƳƭƻǳǾłƴ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлсύΥ αΧΦǾƝƴƻ ŀ ǊǻȊƴł 
pivŀΦ ¢ƻ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ǘǌŜōŀ ǎŎƘƻǇƴŀ ǾȅǇƝǘ ƭƛǘǊ ŀ Ǉǻƭ ǾƝƴŀ ŀ ƪŀȌŘȇ п ǇƛǾŀ ŀ 
о Ǉŀƴłƪȅ Ȋŀ ƴƻŎΦ Wŀƪƻ Ǉŀƪ ǳȌ ǘƻ ōȅƭȅ ǎǘŀǾȅΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎƛ Ŧŀƪǘ ƴƛŎ 
nepamatovala z ǘƻƘƻ ǾŜőŜǊŀΦ aŀƳƪŀ ǳȌ ƴŀŘłǾŀƭŀΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǎŜ 
ǾǊŀŎŜƭŀ ǵǇƭƴŠ ƘƻǘƻǾł ǾȌŘȅŎƪȅ ŘƻƳǻΦ WŜŘƴƻǳ ǘƻ ǘŀƪ ǾȅǾǊŎƘƻƭƛƭƻΣ Ȍe mi 
ōȅƭƻ Ŧŀƪǘ ǘŀƪ ǑǇŀǘƴŠΣ ȌŜ ƧǎŜƳ о Řƴȅ ƭŜȌŜƭŀ ǳ ȊłŎƘƻŘǳ ŀ ƳŀƳƪŀ ƳƴŠ ǳȌ 
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ŎƘǘŠƭŀ ƻŘǾŞǎǘ ƴŀ ǇƻƘƻǘƻǾƻǎǘΦ .ȅƭŀ Ȋ ǘƻƘƻ ǵǇƭƴŠ ƘƻǘƻǾłΦ bƻ ǇƻǘƻƳ 
ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŠƧŀƪ ȊƪƭƛŘƴƛƭŀΣ ŀƭŜ Ǉŀƪ ǘƻ Ȋŀőŀƭƻ ƴŠƧŀƪ ƴŀƴƻǾƻΦ ¢ƻ ǳȌ Ƴƛ ōȅƭƻ 
ǾƝŎŜ ǊƻƪǻΣ ŀǎƛ мс ƴŜōƻ мт ƭŜǘΣ ǘŀƪ ǘƻ ǳȌ ƧǎŜƳ ƳƻƘƭŀ ōȇǘ ŘŞƭŜ ǾŜƴƪǳΦ 
tŀƪ ǘƻ Ȋŀőŀƭƻ ƛ ǇǌŜŘ Ǒƪƻƭƻǳ ŀ Ǉƻ ǑƪƻƭŜΧΦόaŠƭŀ Ƨǎƛ ƴŠƧŀƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΚ 
¢ƻ Ƨǎƛ ƧŜǑǘŠ ŎƘƻŘƛƭŀ ƴŀ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǑƪƻƭǳΚύΧbŀ ǘŞ ȊłƪƭŀŘŎŜ ǘƻ ōȅƭƻ ŀǎƛ 
v ƻǎƳƛőŎŜΣ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ƴŜōȅƭƻ ǘŀƪ ƘƻǊƪŞΣ ǎŜƳ ǘŀƳ ƴŠƧŀƪŞ ǇƛǾƻ ŀ ǘŀƪΦ 
Potom v ǘƻƳ мΦ ǊƻőƴƝƪǳ Ǿ ǘŠŎƘ мр ƭŜǘŜŎƘΣ ǘƻ ǳȌ Ȋŀőŀƭƻ ōȇǘ ŘƻŎŜƭŀ 
ǘŀƪƻǾŞ ŘƛǾƴŞΦ ½ŀǇƻƳƝƴŀƭŀ ƧǎŜƳ ǾŠŎƛΣ Ŧŀƪǘ ƧǎŜƳ Ƨǎƛ ƴƛŎ ƴŜǇŀƳŀǘƻǾŀƭŀΦ 
¢ǌŜōŀ ǾǻōŜŎ ƴƛŎ Ȋ ǘƻƘƻ ǾŜőŜǊŀ Ŏƻ ǎŜ ǎǘŀƭƻΦ tǊƻǎǘŠ ǘƻ ōȅƭƻ ǳȌ ǘŀƪƻǾŞ 
ƴŜǵƴƻǎƴŞΣ ŀ ǘŀƪ ǘƻ ǇƻƪǊŀőƻǾŀƭƻ ŘłƭΧΦό¢ŀƪȌŜ ǘȅ ǇǊƻōƭŞƳȅ ōȅƭȅΣ ŀƭŜ 
ǌŜǑƛǘ ƧŜ Ǿ ǘŞ ŘƻōŠ ǇǊƻ ǘŜōŜ ƴŜōȅƭƻ ƴǳǘƴŞΚύΧbƻΣ Ƨŀƪƻ ǳ ƴłǎ ōȅƭȅ ǘȅ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ Řƻǎǘ ǇǌŜƘƭƝȌŜƴŞΦ aŀƳƪŀ ǘƻ ǾȌŘȅŎƪȅ ǾȅǌŜǑƛƭŀ Ȋŀ ȊłŘȅ Ƨŀƪƻ 
ƻǘŎŜΣ ǇƻǘƻƳ ƴŜǾƭŀǎǘƴƝƘƻ ƻǘŎŜΦ 5ŠƭŀƭŀΣ Ƨŀƪƻ ȌŜ ǘƻ ƴŜǾƛŘƝΣ ƧŀƪŞ ƳłƳ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ ŀ ȌŜ Ŧŀƪǘ ƴŀ ƳǻƧ ǾŠƪ ǘƻ ōȅƭƻ ƴŜǇǌƛǊƻȊŜƴŞΦ błǎ ǳȌ Ȋƴŀƭȅ 
ǾǑǳŘŜ Ǉƻ ƘƻǎǇƻŘłŎƘ Ǉƻ IŀǾƝǌƻǾŠΦ ¦Ȍ ƴłƳ ƴŜŎƘǘŠƭȅ ƴŀƭƝǾŀǘ ƴƛƪŘŜΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎƳŜ ōȅƭȅ ǳȌ ƘƻǘƻǾŞΦ όǾ ǘŞ ŘƻōŠ ƧǎƳŜ Ǉƛƭȅ ǎŀƳŞ Ƙƻƭƪȅύ WǎŜƳ 
ǘŀƪ ǇƻƪǊŀőƻǾŀƭŀΣ ƴŜȌ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭŀ ōǊłǘ ǇƛƪƻΧΦόbŜōȅƭ ǇǊƻōƭŞƳ 
v ƘƻǎǇƻŘŠΣ ȌŜ ōȅ ǾłƳ ƘƻǎǇƻŘǎƪȇ ƴŜƴŀƭƛƭΚύΧbŜΣ ƳƻȌƴł Ǿ ƘƻǎǇƻŘłŎƘΣ 
v ƪǘŜǊȇŎƘ ƴłǎ ȊƴŀƭȅΣ ǘŀƪ ǳȌ ƴŜΦ tƻǘƻƳ ǳȌ ǎŜ ǾƝƴƻ ƪƻǳǇƛƭƻ ŀ ǳȌ ǎŜ 
ƴŜŎƘƻŘƛƭƻ Řƻ ƘƻǎǇƻŘΦ ¢ƻ ƧǎƳŜ ǎƛ ƪƻǳǇƛƭȅ ŦƭŀǑƪǳ όȊŀǎŜ ƧŜƴ Ƙƻƭƪȅύ ŀ 
ǾȅǇƛƭƻ ǎŜ ǘƻ ƴŠƪŘŜ ƴŀ ƭŀǾƛőŎŜΧά 
 
aƴƻȊƝ Ǉƻ ŀƭƪƻƘƻƭǳ ŀ ŎƛƎŀǊŜǘłŎƘ όǾȇƧƛƳŜőƴŠ ƻǇŀőƴŠύ ǇǌŜŎƘłȊŜƧƝ ƴŀ 
ŘŀƭǑƝ ǘȅǇȅ ŘǊƻƎΣ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ Ȋ ƻƪǊǳƘǳ ǘŀƴŜőƴƝŎƘ ŘǊƻƎΣ marihuanu, LSD 
őƛ ƭȅǎƻƘƭłǾŜƪΦ ± souvislosti s ŜȄǘłȊƝ ƧǎƳŜ ƴŀǊŀȊƛƭƛ ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ƴŀ Ǿȇǎƪȅǘ 
ƴŜǇǊŀǾȇŎƘ ǇƛƭǳƭŜƪΦ {ǘłƭŜ Řƻƪƻƭŀ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ƴłƘǊŀȌƪȅΣ Ȋ ƴƛŎƘȌ ƴŠƪǘŜǊŞ 
ƳƻƘƻǳ ƻōǎŀƘƻǾŀǘ ƛ ƧŜŘƻǾŀǘŞ ƭłǘƪȅΦ ±ŜŘƭŜ ǘƻƘƻ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǎŜ ǘȅǘƻ 
ƭłǘƪȅ ǎǘŀƭȅ ǎƻǳőłǎǘƝ ǘŀƴŜőƴƝ ǎŎŞƴȅ ŀ ƴƻǾŞƘƻ ǎǘȅƭǳ ȊłōŀǾȅ ŀ ȌŜ ǎƛ ƳƴƻȊƝ 
ƳƭŀŘƝ ŘƴŜǎ ƴŜŘƻǾŜŘƻǳ ǾǻōŜŎ ǇǌŜŘǎǘŀǾƛǘ ƴŠƧŀƪƻǳ ǘŀƴŜőƴƝ ǇłǊǘȅ ōŜȊ 
ǘŠŎƘǘƻ ŘǊƻƎΦ tƻǇǘłǾƪŀ ǘŀƪ ȊŎŜƭŀ ƧŀǎƴŠ ǎƛƎƴŀƭƛȊǳƧŜΣ ȌŜ ƛ ǇǌŜǎ ǎŜōŜǘǾǊŘǑƝ 
ƻǇŀǘǌŜƴƝ ƳǻȌŜ ƪ ƴŠƧŀƪŞƳǳ ƻǾƭƛǾƴŠƴƝ ǾŜ ǎƳȅǎƭǳ ƧŜƧƝƘƻ ǎƴƝȌŜƴƝ ŘƻƧƝǘ 
ǾŜƭƳƛ ǘŠȌƪƻΦ WŜ ǘǌŜōŀ ǘŀƪ ǎǇƝǑŜ ǾƴƝƳŀǘ ǇƻƳŠǊƴŠ Ƨŀǎƴł ŀ ŜȄǇƭƛŎƛǘƴƝ 
ǎŘŠƭŜƴƝΣ ȌŜ ŘǊƻƎȅ Ƨǎƻǳ ǎƻǳőłǎǘƝ ȌƛǾƻǘŀ ǾŜƭƪŞ őłǎǘƛ ƳƭŀŘŞ ƎŜƴŜǊŀŎŜ ŀ ǘŀ 
ǎŜ ƧƛŎƘ ƴŜŎƘŎŜ ǾȊŘłǘ ŀƴƛ Ȋŀ ŎŜƴǳ ǾȅǎƻƪȇŎƘ ƻōŠǘƝΣ ǎŀƴƪŎƝ ŀƴƛ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝ 
ŀ ǎƻŎƛłƭƴƝŎƘ ǊƛȊƛƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлмύΥ αΧŀƭŜ ȊŀǎŜ ŘłǑ ǎƛ ǘǌŜōŀ ǘŀŘȅ 
v IŀǾƝǌƻǾŠΣ α9ά Ȋŀ ул-мсл ƪƻǊǳƴΦ ! ƧŜŘƴƻǳ ǎŜ Ƴƛ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ ƧǎƳŜ 
s ƪŀƳŀǊłŘƪƻǳ Ǒƭƛ ƪǳǇƻǾŀǘ αŞőƪŀά п ƪǳǎȅ ƴŀ н ŘƴȅΣ ȌŜ ǇǻƧŘŜƳŜ ƪŀƭƛǘΣ ŀ  
ǇǊƻǎǘŠ ǾǻōŜŎ ƴƛŎΣ ƴŜŦǳƴƎƻǾŀƭƻ ǘƻΦ WǎƳŜ ōȅƭȅ ŘƻŎŜƭŀ ƴŀǑǘǾŀƴŞΣ ŀ ǘŀƪ 
ƴłǎ ŀǎǇƻƶ ȊŀŎƘǊłƴƛƭƛ ƪŀƳŀǊłŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ƴłƳ ŘƻƴŜǎƭƛ ƧŜƧƛŎƘ ǾȇǇŠǎǘƪȅ ŀ 
ƪƻǳǇƛƭƛ ƴłƳ ŦƭŀǑƪǳΣ ŀǙ ǎŜ ŀǎǇƻƶ ōŀǾƝƳŜΣ ƪŘȅȌ ǳȌ ƧǎƳŜ ǇǌƛƧŜƭȅΦ ¢ŀƪ ƴłǎ 
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ȊŀŎƘǊłƴƛƭƛΣ ŀǎǇƻƶ ƧǎƳŜ ǎŜ ƴŜƴǳŘƛƭȅΦ !ǎƛ ōȅŎƘ ǎŜ ōŜȊ ǘƻƘƻ ƴŜōŀǾƛƭŀΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ȊǾȅƪƭł ƪŀƭƛǘΣ Ǉŀǌƛǘ ŀ ǘŀƴŎƻǾŀǘΦ ! Ƨŀƪ ǎƛ ƴƛŎ ƴŜƳŠƭΣ ǘŀƪ 
Ƨǎƛ Ȋŀ ŎƘǾƝƭƛ ōȅƭ ǳƴŀǾŜƴȇ ŀ ƴƛŎ Ƨsi z ǘƻƘƻ ƴŜƳŠƭΣ ōȅƭ Ƨǎƛ ȊŀŘȇŎƘŀƴȇ ŀ 
ǘŀƪΧΦά 
    
tǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƴŜōŜȊǇŜőƴŠƧǑƝƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛ Ƨŀƪƻ ƧŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴ őƛ ƘŜǊƻƛƴ 
όǇǌƝǇŀŘƴŠ ƻƪƻƭƴƻǎǘƛ ǇǌŜŎƘƻŘǳ ŀ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎƝύ 
ƳƻƘƻǳ ōȇǘ ǾŜƭƳƛ ǊǻȊƴŞΦ tǊƻ ǾŜƭƪƻǳ őłǎǘ Ȋ ƴƛŎƘ ǾǑŀƪ ƭȊŜ ƴŀƭŞȊǘ 
ǎǇƻƭŜőƴŞƘƻ ƧƳŜƴƻǾŀǘŜƭŜΦ 2ŀǎǘƻ ƪ ǘŠƳǘƻ ǇǊǾƴƝƳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘŜƳ 
ŘƻŎƘłȊƝ Ǿ ǎƛǘǳŀŎƛ ǇƻŘ ǾƭƛǾŜƳ ƧƛƴŞ ƭłǘƪȅΣ ƴŜȊǌƝŘƪŀ ŀƭƪƻƘƻƭǳΣ ǘŜŘȅ 
v ƻǇƛƭƻǎǘƛΦ bŠƪǘŜǌƝ ǇǌƝƳƻ ǎŀƳƛ ǇƻǇƛǎǳƧƝΣ ȌŜ ŀƴƛ ƴŜǾŠŘƝΣ Ƨŀƪ ƪ tomu 
ǾƭŀǎǘƴŠ ŘƻǑƭƻ ŀ ȌŜ ŎŜƭƻǳ ǳŘłƭƻǎǘ ƳŀƧƝ ǇƻƴƻǌŜƴǳ Řƻ ƴŜƧŀǎƴȇŎƘ 
ǾȊǇƻƳƝƴŜƪΦ ½ŀƧƝƳŀǾŞ ǾǑŀƪ ƧŜ ǘƻΣ ȌŜ ƛ ƪŘȅȌ ǘŀǘƻ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ōȅƭŀ 
őłǎǘƛ Ȋ ƴƛŎƘ ƴŜǇǌƝƧŜƳƴł ƴŜōƻ ōȅ ǎƛ őǘŜƴłǌ ƳƻƘƭ ǌƝŎƛ αǘŀƪ ǇƻŘǊǳƘŞ ǎŜ 
ǘƻƘƻ ƧƛǎǘŠ ǾȅǾŀǊƻǾŀƭƛΣ ƪŘȅȌ ƻ ǘƻ ƴŜƳŠƭƛ ǇǌƝƳƻ ȊłƧŜƳά όƴŜōƻ 
ƪƻƳōƛƴŀŎŜ ƻōƻƧƝƘƻύ ς tak s ȌŜƭŜȊƴƻǳ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴƻǎǘƝ ǎŜ Ǿ ƪǊłǘƪŞƳ őŀǎŜ 
ǘŀǘƻ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎǘŀƭŀ ƻǇŀƪƻǾŀƴƻǳ ς ǘŜŘȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǇǌŜǑƭƛ ƴŀ 
ƴƻǾƻǳ ŘǊƻƎǳ őƛ ǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝ ȊǇǻǎƻō ŀǇƭƛƪŀŎŜΦ bŀōƝȊƝ ǎŜ ǘŀƪ 
v ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛŎƪŞ ǊƻǾƛƴŠ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǾȅǎǾŠǘƭŜƴƝΣ ȌŜ ƪ ǘƻƳǳǘƻ ǇǌŜŎƘƻŘǳ 
όǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛύ ƳǳǎŜƭƛ ōȇǘ ǾƴƛǘǌƴŠ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƛ ŀ ƴŀƭŀŘŠƴƛΣ ƴŜōƻǙ 
z ƴŠƧ ƴŜŘŠƭŀƭƛ ŀƴƛ ƴƛŎ ȊǾƭłǑǘƴƝƘƻ ŀ ǇƭȅƴǳƭŜ ǇƻƪǊŀőƻǾŀƭƛ Řłƭ ŀ őŀǎǘƻ ŀƴƛ 
ƴŜƳŠƭƛ ǎƴŀƘǳ ǾǊŀŎŜǘ ǾŠŎƛ Řƻ αǎǘŀǊȇŎƘ ƪƻƭŜƧƝά ŀ ǎǾŞ ƧŜŘƴłƴƝ ƪƻǊƛƎƻǾŀǘ 
(protokol 207): αΧbƻ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪΣ ƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ǳ ƴłǎ ŘƻƳŀ Ǉŀǌƛƭƛ ŀ 
ǇǊƻǎǘŠ ǇǌƛǑŜƭ ǘŀƳ ƧŜŘŜƴ ƪŀƳŀǊłŘ ŀ ŘƻƴŜǎƭ ǇŜǊƴƝƪȅΦ WǎŜƳ ǎŜ ƘƻŘƴŠ 
ƴŀǑƶǳǇŀƭŀ ŀ ōȅƭŀ ƧǎŜƳ ǵǇƭƴŠ ƳƛƳƻ ŀ ƴŀōƝŘƭ ƳƛΣ ȌŜ Ƴƛ ǘƻ ǾȅƧŜŘŜΦ aƴŠ 
ǳȌ ǘƻ ōȅƭƻ ƧŜŘƴƻ ŀ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǌŜƪƭŀΣ ȌŜ ƧƻΦ !ƴƛ ƴŜǾƝƳΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻ ǎǘŀƭƻΦ 
ό¢ŀƪȌŜ ǘŜƴ ƪŀƳŀǊłŘ ǘŠ ǇƻǇǊǾŞ αƴŀǑƭŜƘƭάΚύΧWƻΧό¢ŀƪȌŜ ŀƴƛ ƴŜǾƝǑΣ ƧŜǎǘƭƛ 
ǘƻ ōȅƭŀ őƛǎǘł ǎǘǌƝƪŀőƪŀ ƴŜōƻ ǇƻǳȌƛǘłΚύΧbƻΧάΦ ±ŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴƻǳ 
ǎƛǘǳŀŎƝ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ƧŜ ǎŜ ǎǘŀǊǑƝƳ ǇŀǊǘƴŜǊŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ŘǊƻƎȅ ǳȌƝǾł 
όǾȇƧƛƳŜőƴŠ ǇŀǊǘƴŜǊƪƻǳύ ŀ ƧŜŘƴł ǎŜ ƻ ƧŜŘŜƴ Ȋ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝŎƘ ƪƻƴǘŜȄǘǻ 
ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нмфύΥ αΧόtŜǊǾƛǘƛƴ Ƨǎƛ ƳŠƭŀ ƪŘȅ 
ǇƻǇǊǾŞΚύΧ¢ƻ ōȅƭƻ ǘŀƪȅ Ǿ мсΦ ¢ƻ ōȅƭƻ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ŎƘƻŘƛƭŀ Řƻ ǇǊǾłƪǳΣ 
ǇǊłǾŠ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭŀ ŎƘƻŘƛǘ ǎ klukem z όƳŠǎǘƻύΣ Ŏƻ ƧǎƳŜ ǎǇƻƭǳ ōȅƭƛ ǎƪƻǊƻ 
Ǌƻƪ ŀ ŎŜƭȇ ǘŜƴ ǊƻƪΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƻƴ ōǊŀƭ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ōǊŀƭŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀ 
ŎŜƭȇ ǘŜƴ Ǌƻƪ ƧǎŜƳ Ƙƻ ōǊŀƭŀΦ bŜ ƘƻŘƴŠΣ ŀƭŜ ǘǌŜōŀǎ ƳŠƭŀ ƧǎŜƳ ƻōŘƻōƝ 
v ȊƛƳŠΣ ƴƻ ǾƭŀǎǘƴŠ Ǿ ȊƛƳŠ ŀ ƴŀ ǇƻŘȊƛƳ ŀ ǳȌ ǘƻ ōȅƭƻ ƛ ƴŀ ƳŠ ƳƻŎ ǘŀƪ 
ƧǎŜƳ ǘƻƘƻ ƴŜŎƘŀƭŀΧΦά  
½ŀƧƝƳŀǾȇ ƳŀǘŜǊƛłƭ ǇƻǎƪȅǘǳƧƝ ǇƻǇƛǎȅ ǇǊǾƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ heroinem, 
s ƴƝƳȌ ŀƭŜ ǾŠǘǑƝ őłǎǘ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ¦5 ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƴŜƳł ŀ Ǿ regionu se 
ƧŜŘƴł ƻ ƘǻǌŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǳ ŘǊƻƎǳΦ L Ȋ ǘŠŎƘǘƻ ƴŠƪƻƭƛƪŀ Ƴłƭƻ ǊŜƪŀŎƝ ƧŜ 
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ǾǑŀƪ ǇŀǘǊƴŞΣ ȌŜ ǇǊƻŎŜǎ αȊŘƻƳłŎƴŠƴƝά ƘŜǊƻƛƴǳ ŀƴƛ ȊŘŜ ƴŜōǳŘŜ ǇǌƝƭƛǑ 
ŘƭƻǳƘȇ ŀ ȌŜ ǘŀǘƻ ŘǊƻƎŀ ǎƪǳǘŜőƴŠ ȊƝǎƪłǾł ǎǾŞ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭŜ ŀ 
ǇǊƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ǘŀƪŞ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǊŜƎƛƻƴǳ ōǳŘŜ ȊƴŀƳŜƴŀǘ ǾȇǊŀȊƴƻǳ ȊƳŠƴǳ 
v ǇƻƳŠǊǳ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ƴŀ ǎŎŞƴŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлтύΥ αΧό¢ƻ ōȅƭƻ Ǿ ktŜǊŞƳ 
ǊƻŎŜ ŀ Ƨŀƪƻǳ ŦƻǊƳƻǳ Ƨǎƛ ƧŜƧ ȊƴŜǳȌƛƭŀΚύ ¢Ŝř ǇǊłǾŠ ƴŜǾƝƳ ƧŜǎǘƭƛ Ǌƻƪ мффт 
ƴŜōƻ мффуΦ .ȅƭƻ ǘƻ Ǉƻ ƳȇŎƘ ·Φ ƴŀǊƻȊŜƴƛƴłŎƘΦ ¢ŀƪ ǘƻ ōȅƭ Ǌƻƪ мффтΦ ¢ƻ 
ƧǎƳŜ ƧŜƭƛ ǎŜ Ǒƪƻƭƻǳ Řƻ tǊŀƘȅ ƴŀ ǾȇƭŜǘ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ōȅƭŀ ƴŀ 
ǇŜǊƴƝƪǳ ŀ Ȋŀőŀƭŀ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ǎƘłƴŠǘΣ ŀōȅŎƘ ƳŠƭŀ ŘłǾku a narazila jsem 
ƴŀ αǘȇǇƪŀάΦ ¢Ŝƴ Ƨŀƪƻ ǎŜƘƴŀƭ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀ  ƳŠƭ ǳ ǎŜōŜ ƘŜǊƻƛƴΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ǘƻ 
ǘŀƪ ǾȅƳŠƴƛƭƛ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ ǎƛ ǇƻǇǊǾŞ ŘŀƭŀΧόWŀƪŞ ǘƻ ōȅƭƻΚύΧCŀƧƴŞΦ όWŀƪł ǘƻ 
ōȅƭŀ ŘłǾƪŀ ŀ Ƨŀƪ Ƨǎƛ ǘƻ ǳȌƛƭŀΚύΧΦ bŜǾƝƳ Ƨŀƪł ǘƻ ōȅƭŀ ŘłǾƪŀΦ aŠƭŀ ƧǎŜƳ 
ǾŠǘǑƝ ƪǳǇƪǳ ŀ Ȋ toho jsem ǎƛ ȊŜ Ȋŀőłǘƪǳ ǘǊƻǑƪǳ ƻŘŜōǊŀƭŀΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ 
ƳŠƭŀ ǎǘǊŀŎƘΣ ŀōȅŎƘ ǘƻ ƴŠƧŀƪ ƴŜǇǌŜƘƴŀƭŀΦ 5ŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛ ǇƻǇǊǾŞ ǎǇŜŜŘŀΣ 
Ƨŀƪƻ ƳƝŎƘŀƴŞ ǎ ǇŜǊƴƝƪŜƳ ς ǑƶǳǇƭŀ ƧǎŜƳ ǘƻΦ ¢ƻ Ƴƛ Ƨŀƪƻ ƳƻŎ 
ƴŜǾȅƘƻǾƻǾŀƭƻΣ ŀƭŜ őƛǎǘȇ ƘŜǊƻƛƴ ǘŜƴ ōȅƭ ŦŀƧƴΦ YŘȅōȅ ǘŀŘȅ όǾ IŀǾƝǌƻǾŠύ 
ōȅƭƻ ǾƝŎŜ αƘŜǊłƪǳά, tak v ǘƻƳ ǳǊőƛǘŠ ǾƝŎ ƧŜŘǳΣ ƴŜȌ Ǿ ǇŜǊƴƝƪǳΧά 
aŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ōŜȊ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƘŜǊƻƛƴŜƳ ǇŀƴǳƧŜ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƻōŀǾ ŀ 
ǊǻȊƴȇŎƘ ŦŀƴǘŀȊƛƝ ƻ ŘƻǇŀŘŜŎƘ ǳȌƝǾłƴƝ ƘŜǊƻƛƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нмпύΥ αΧto mi 
ƪłƳƻǑ ŘƻƴŜǎƭ ƻŎƘǳǘƴŀǘΣ ȊƪǳǎƛǘΣ  ƧŀƪŞ ǘƻ ƧŜΦ ¢ŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ Ȋƪǳǎƛƭ ŀ Ŧŀƪǘ 
jsem to 2Ȅ ƪƻǳǌƛƭ ǘȅ ŘǾŀ Řƴȅ ŀ ƧǎŜƳ ǎƛ ƪ ǘƻƳǳ ƛ ǑƶǳǇƴǳƭΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
z ǘƻƘƻ ƳŠƭ ƴƻǊƳłƭƴŠ ǎǊŀőƪǳΦ ¢ŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ ǇǌŜōƛƭ ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳΦ aŠƭ ƧǎŜƳ 
ǎǘǊŀŎƘ ȊŜ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΦ ½ŀ ǇǊǾŞΣ ǳ ǘƻƘƻ ƧŜ ǾŜƭƪł ȊłǾƛǎƭƻǎǘΦ aŠƭ ōȅŎƘ ƪǌŜőŜ 
ŀ ǘŀƪ Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ǎǘǳŘƻǾŀƭΣ ǎƭȅǑŜƭ ŀ ǾƛŘŠƭ ƻ ǘƻƳ ƘŜǊƻƛƴǳΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ƳŠƭ 
strach. Aji z ǘŠŎƘ ŘłǾŜƪ ǘǌŜōŀΦ ¢ŀƳ őƭƻǾŠƪ ōŜǊŜ н ǇǎŀƴƝőƪŀ ƘŜǊƻƛƴǳΣ 
ŀōǎǘƛƴǳƧŜ ǘǌŜōŀ ǘȇŘŜƴΣ мл ŘƴǻΦ tŀƪ ǎƛ Řł ǘƻ ǎŀƳŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀ ƳǻȌŜ ǎŜ 
ȊŀōƝǘΦ ¢ȅΣ Ŏƻ ōŜǊƻǳ ǾƝŎΣ ǾƝǑ ƧŀƪΦ ¢ƻ ǎŜ ǘƛ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŜǎǘŀƴŜΧά bŀōƝȊƝ ǎŜ 
ǘŀƪ ƻǘłȊƪŀΣ Ƨŀƪ ƧŜ ƳƻȌƴŞ όȊŜ ȊƪǳǑŜƴosti v ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘύΣ ȌŜ ǘŀƪƻǾŞ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇǌŜŎƘłȊƝ ǇǊłǾŠ ƴŀ ǘǳǘƻ ŘǊƻƎǳΦ YǊƻƳŠ ƭłƪŀǾƻǎǘƛ 
ǾǎǘǳǇƴƝŎƘ ŎŜƴΣ ǊȅŎƘƭŞƘƻ ȊǾȇƘƻŘƴŠƴƝ ƴŀ ǘǊƘǳ ǇǊƻǘƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǎŜ ƳŜȊƛ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ŘŀƭǑƝŎƘ ŦŀƪǘƻǊǻ ǾȅƴƻǌǳƧŜ ǘŀƪŞ ƧŜŘŜƴ Ȋ ŜŦŜƪǘǻ ȊƴłƳȇŎƘ 
z ƻōƭŀǎǘƛ ǇǊǾƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ Ƨŀƪƻǳƪƻƭƛ ŘǊƻƎƻǳΦ 2ƝƳ ǾƝŎŜ ƧŜ ǳǊőƛǘł 
ƭłǘƪŀ őƛ őƛƴƴƻǎǘ ƳȅǘƻƭƻƎƛȊƻǾłƴŀ ŀ ŘŞƳƻƴƛȊƻǾłƴŀΣ ǘƝƳ ōȇǾł ƪƻƴǘǊŀǎǘ 
Ǉƻ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƴƝ ǾŠǘǑƝ ŀ ƻ ǘƻ ǎ ǾŠǘǑƝ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴƻǎǘƝ ŘƻŎƘłȊƝ 
k ƧŜǾǳ ǾȅǾƻƭłǾŀƧƝŎƝŎƝƳǳ ȊŎŜƭŀ ƻǇŀőƴȇ ŜŦŜƪǘ ς ǇƻŘŎŜƴŠƴƝ ŘǊƻƎȅΦ  
       
tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ hƭƻƳƻǳŎƛ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇǌƝǇŀŘǻ ǇǌŜŎƘƻŘǻ ŀ 
ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ŜǇƛȊƻŘƛŎƪŞƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ ǘŠƪŀǾȇŎƘ ƭłǘŜƪΣ ȊŜƧƳŞƴŀ ǘƻƭǳŜƴǳΦ 
Vzhledem k ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ǎƻǳōƻǊǳ Ǿ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ƴŜƴƝ 
ƳƻȌƴŞ Ǿȅƭƻǳőƛǘ ƴłƘƻŘƴƻǎǘ ǘƻƘƻǘƻ ƧŜǾǳ Ǿ ǎƻǳōƻǊŜŎƘΦ tǌŜǎǘƻ ƧŜ 
ȊŀƧƝƳŀǾŞΣ ȌŜ ǎŜ ǘŜƴǘƻ ƧŜǾ Ǿȅǎƪȅǘƭ Ǿ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǇǊłǾŠ 
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v ōƭƝȊƪȇŎƘ ǎƻǳǎŜŘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜǾŜǊƴƝ ǎ ǎǘǌŜŘƴƝ aƻǊŀǾȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
нлрύΥ αΧόWŀƪ őŀǎǘƻ ǘƻ ōȅƭƻΚύΧ¢ƻ ōȅƭƻΣ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ ƧŜǎǘƭƛ ǎŜ ǘƻ Řł ǌƝŎǘ 
ƴłƘƻŘŀΣ ǘŀƪƻǾŞ ƻōŘƻōƝ ǇǊƻǎǘŠΣ ŀ ǘƻ ȊŀǎŜ ǘǌŜōŀ ǘŀ ǇŀǊǘŀΣ ȌŜ ǎŜ ƧƛƳ ǘƻ 
ƭƝōƝ ƴŜōƻ ǘŀƪΦ yƝƪŀƭƛΣ ȌŜ ƴƛƪŘȅ ƴƛŎ ƧŜ ƴŜǇǌƛǘłƘƭƻ ǘŀƪ  ŀ ǇƻŘƭŜ ǘƻƘƻ ƧǎŜƳ 
ǎƛ ǳǾŠŘƻƳƛƭ ǇǊƻǎǘŠΣ ȌŜ ΦΦΦΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǾƛŘŠƭ ƴŠƪƻƘƻ ōǊŜőŜǘ ƴŜōƻΣ Ƨł 
ƴŜǾƝƳΧΦό5ƻōǊłΣ Ƨŀƪ őŀǎǘƻΣ Ƨŀƪ ƛƴǘŜƴȊƝǾƴŠ Ƨǎƛ őƛŎƘŀƭΚύΧtǊƻǎǘŠ Ǿ tom 
ƻōŘƻōƝΣ ŀǎƛ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ ȊŜ Ȋŀőłǘƪǳ ŀǎƛ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠΣ ǘŀƪ őŀǎǘƻΣ ȌŜ ƧǎƳŜ 
ǘǌŜōŀ ƪŀȌŘȇ ŘŜƴ ƧŀƪƻΣ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ ŀ ǇƻǘƻƳ ǳȌ Ƨŀƪƻ ǘŀƪ ƻōőŀǎΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ 
ǘƻ Ȋƪǳǎƛƭ ǘǌŜōŀ ŀȌ Ȋŀ Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ ƴŜōƻ Ȋŀ ǊƻƪΧά 
  

Oblast Brno  
.ǊƴŠƴǎƪȇ ǊŜƎƛƻƴ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ȊƴłƳȇΣ ƪǊƻƳŠ ǘǊŀŘƛőƴƝƘƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ƴȅƴƝ 
ǘŞȌ ƘŜǊƻƛƴǳΣ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ƨŀƪƻ ƳƝǎǘƻΣ ƪŘŜ Ǿ sezƽƴŠ ǊƻǎǘŜ ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ƭȅǎƻƘƭłǾŜƪΦ ¦5 Ȋ ǊǻȊƴȇŎƘ ƪƻǳǘǻ 2w ǎŜƳ ƧŜȊŘƝǾŀƧƝ ƴŀ ǎŜȊƽƴǳ ǇǊłǾŠ 
ƪǾǻƭƛ ǘŠƳǘƻǳ ƘƻǳōłƳΦ ± ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜ ŘƻƪƻƴŎŜ ƻōƧŜǾƛƭƛ о ƻōőŀƴŞ {wΣ 
ƪǘŜǌƝ ƳƧΦ ǇǌƛƧŜƭƛ ǘŀƪŞ ƪǾǻƭƛ ƘƻǳōłƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омтύΥ αΧόƘƻǳōȅΚύ ΦΦƧŀǎƴŞΣ 
ƪǾƻƭƛ ǘƻƳǳ ƧǎŜƳ ŀƧƛ ŘƻǑƛŜƭ ǎŜƳΧόΧύΧŘƴŜǎƪŀ ǎƻƳ Ƴŀƭ ǊłƴƻΧǎŜŘŜƳΣ 
ƻǎŜƳΣ ŀƭŜ ōƻƭƛ ǘŀƪŞ ƳŜƴǑƛŜΧΦά             
 
{ǘłƭŞ ǇǊƻƳƝŎƘłǾłƴƝ ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ŘǊƻƎ ǎ alkoholem je v souboru Brna 
ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŞΦ bŜƧŜŘƴł ǎŜ ǾǑŀƪ ǇƻǳȊŜ ƻ ƪƻƴǘŜȄǘ ǇƻƭȅƳƻǊŦƴƝƘƻ 
ǳȌƝǾłƴƝ ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ƭłǘŜƪ ŀ ŀƭƪƻƘƻƭƛǎƳǳΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ ƻ ȊǇǻǎƻō ǌŜǑŜƴƝ 
ŀōǎǘƛƴŜƴőƴƝŎƘ ǇǌƝȊƴŀƪǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ онпύΥ αΧǇǌŜǑƭŀ ƧǎŜƳ ƴŀ ŎƘƭŀǎǘ ŀ 
ƪƭŜǇƪȅ ŀ Ƨŀƪƻ ǾƝǑΣ Řƻǎǘŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎŜ Ȋ ǘƻƘƻΧά  2ŀǎǘƻ ƴŜƴƝ ǾǻōŜŎ ƳƻȌƴŞ 
ǊƻȊƭƛǑƛǘΣ ƪǘŜǊł Ȋ ŘǊƻƎ ƧŜ ǇǊƛƳłǊƴƝ ŀ ƪǘŜǊł ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝΣ őƛ ǘŜǊŎƛłǊƴƝΦ 
YǊƻƳŠ ȊƴŀőƴŞƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳ όǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴƛǎǘǻύ ǎŜ 
ƻōƧŜǾǳƧƝ ȊƳƝƴŠƴŞ ƪƻƳōƛƴŀŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴ-heroin, pervitin-toluen apod. 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ омсύΥ αΧǳȌ ƳŠ ǘƻ ƴŜōŀǾƝΧǳȌ ƧǎŜƳ ǎǘŀǊǑƝΧǳȌ ǘƻ ǘƻƭƛƪ 
ƴŜǇƻǘǌŜōǳƧǳΧŀƭŜ ƧŀƪƻΣ ƪŘȅȌ ƧŜ ŘƻǎǘΣ ǘŀƪ ƧŜŘǳ пΣ р ŘƴƝΧǇŀƪ ǾȅǎŀŘƝƳ 
ǘǌŜōŀ ƴŀ ƳŠǎƝŎ ŀ ŎƘƭŀǎǘłƳΧΦƧŀƪ ƧǎŜƳ ǌƝƪŀl ς őƭƻǾŠƪ ƪǘŜǊŜƧ Ƴł 
vypatlanou hlavu z ǇƛƪŀΣ ǘŀƪ ƳǳǎƝ ƧƝǘ Řƻ ŎƘƭŀǎǘǳΣ ŀōȅ ǎŜ Ƴǳ ǘƻ 
ƪƻƴŜőƴŠ ǘǊƻŎƘǳ ȊǇǊŀǾƛƭƻ ƴŜōƻ Ȋ ŎƘƭŀǎǘǳ ǾȅǇŀǘƭŀƴŜƧΣ ǘŀƪ ƘƻŘƝƳ ǘƻ ǘŀƳ 
Řƻ ǘƻƘƻΦΦŘłƳ ǎƛ ǇŜŎƪǳΣ ǾȅƴŜǊǾǳƧǳΣ ǾȅƭƝǘłƳ ǎŜ ŀ ƳłƳ ƪƭƛŘ ŀ ȊŀǎŜ ƳǻȌǳ 
ƧƝǘ ŎƘƭŀǎǘŀǘ ȊƴƻǾǳΧǇŀƪ Ƴƛ ȊŀőƴŜ ƘǊŀōat z ǘƻƘƻ ŎƘƭŀǎǘǳ ƪƻƭƛǊƪłǘΧΦά 
LƴŘƛǾƛŘǳłƭƴƝ ȊƳŠƴȅ ǾŜ ǎǇŜƪǘǊǳ ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎ Ƨǎƻǳ ȊƴŀőƴŞΦ ±Ŝƭƪł 
ǇǌƛȊǇǻǎƻōƛǾƻǎǘ ŀ ǾȊłƧŜƳƴŞ ƪƻƳōƛƴƻǾłƴƝ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ƭłǘŜƪ ǇŀǘǌƝ 
k ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŠ ǳǊőǳƧƝŎƝƳ ǊȅǎǻƳ ǾŜ ǾȊƻǊƪǳ ȊƝǎƪŀƴȇŎƘ ¦5Σ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ 
ȊƳƝƴŠƴł Ǿȅǎƻƪł ǎǇƻǘǌŜōŀ ŀƭƪƻƘƻƭu .   
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Z ǾȇǇƻǾŠŘƝ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ǇŠǘƛƴȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όŎŜƭƪŜƳ ȊŜ ǾǑŜŎƘ ǊŜƎƛƻƴǻύ ƧŜ 
ȊŎŜƭŀ ŜǾƛŘŜƴǘƴƝΣ ȌŜ ǇǊłǾŠ ǾƻƧŜƴǎƪł ǎƭǳȌōŀ ƧŜ ƳƝǎǘŜƳΣ ƪŘŜ ŘƻŎƘłȊƝ 
ǇƻǇǊǾŞ ƪŜ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ǎ ŘǊƻƎƻǳ ŀ ƪŘŜ ŘƻƪƻƴŎŜ ƴŠƪǘŜǌƝΣ Řƻ ǘŞ Řƻōȅ ǎǇƝǑŜ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ǇǌŜƧŘƻǳ ƪ ƳƴƻƘŜƳ ǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝƳ ǾȊƻǊŎǻƳ ǳȌƝǾłƴƝ 
ŀ ǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝƳ ǎƪǳǇƛƴłƳ ƭłǘŜƪΣ ƴŜōƻǙ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŀ ŦƛƴŀƴőƴƝ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ Ƨǎƻǳ ƻŘ ŎƛǾƛƭǳ ƻŘƭƛǑƴŞ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омрύΥ αΧƧǎŜƳ ōȅƭ 
ƻȌǊŀƭŜƧΧόΧύΧŀ ŘƻǑŜƭ ƧǎŜƳ ƴŀ ǵǘǾŀǊ ŀ ǘƻ ōȅƭŀ ǎƻōƻǘŀ ƴŜōƻ ǘŀƪ ƴŠƧŀƪ ŀ 
ōȅƭȅ ǇǊłȊŘƴȇ ƪŀǎƝƴŀΧƴƻ ŀ ƴŀ ǇƻƪƻƧǳ ōȅƭƛ ƧŜƴ ŘǾŀ ƪƻǌƝƴŎƛΣ ƪǘŜǌƝ ōȅƭƛ ƻ ѻ 
Ǌƻƪǳ ƳƭŀŘǑƝ ŀ ǘƛ ǘŀƳ ƪƻǳǌƛƭƛΣ ǎƳǊŀŘ Ǉƻ ŎŜƭȅƳ ǇƻƪƻƧǳ ŀ Ƨł ƧƛƳ ǌƛƪłƳΦ 
αŎƻ ǘǳ ƪƻǳǌƝǘŜΚά ŀ ƻƴƛ αǘŀōłƪΣ ŘŜƧ ǎƛάΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭ ŀ ǑŜƭ ƧǎŜƳ 
ōƭƝǘΧόΧύΦΦƴƻ ǾƭŀǎǘƴŠΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ Ȋƪǳǎƛƭ ƧŜǑǘŠ ŘǊǳƘŜƧ ŘŜƴ ǾŜ ǎƭǳȌōŠ 
ƴŜǾƻȌǊŀƭŜƧΧΦά    
 
Jeden z paǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǾŜƭƳƛ ƪǳǊƛƽȊƴƝ ǎƛǘǳŀŎƛ ǎǾŞƘƻ Ȋŀőłǘƪǳ 
s ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳΣ ƪŘȅ ŎƘƻŘƛƭ ƴŀ Y/ ƧŜƴƻƳ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ǘŀƳ Řƻǎǘŀƭ ƧƝŘƭƻ ŀ 
servis ς ǎłƳ Ǿ ǘŞ ŘƻōŠ ǇƻǳȊŜ ƘƻŘƴŠ Ǉƛƭ ŀ ōȅƭ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ς ƴŜƳŠƭ ƪŀƳ 
ǇǌŜǎ ŘŜƴ ƧƝǘ ŀ ōȅƭŀ ȊƛƳŀΣ ǘŀƪ ǘƻ ǌŜǑƛƭ ǇǊłǾŠ ǇǌŜǎ Ǉƻōȅǘȅ ƴŀ Y/ 
(protokol 323): αΧǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ŘƻƳƭǳǾƛƭ ǎ ƪłƳƻǑŜƳΣ ȌŜ Ƴǳ ǘŀƳ ōǳŘǳ 
ƳŠƴƛǘΣ ǘǌŜōŀ ƧŜƴƻƳ ŘǾŠ ǘǌƛ ǇǳƳǇȅΣ ŀǙ ǘƻ ƴŜǾȅǇŀŘł όǇǌŜŘ ǇŜǊǎƻƴłƭŜƳ 
Y/ύ ǘŀƪ ōƭōŠΧƴƻ ŀ ǘƝƳ ǘƻ ǾƭŀǎǘƴŠ ȊŀőŀƭƻΧƧǎŜƳ ǎŜ ǎŜȊƴłƳƛƭ ǎ ƘƻŘƴŠ 
ƭƛŘƳŀ ǘŀƪƘƭŜ ƧŀƪƻΧǑƝƭŜƴƻǎǘ ǇǊƻǎǘŠΧŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ōǊŀƭ ǘŜƴ ǇŜǊƴƝƪΧά 
OōƧŜǾƛƭȅ ǎŜ ƛ ǾŜƭƳƛ ƴŜǘǊŀŘƛőƴƝ ŘǊƻƎȅ ƳŜȊƛ ¦5 Ǿ ǎƻǳōƻǊǳΦ ½ǌŜƧƳŠ 
ƴŜƧȊŀƧƝƳŀǾŠƧǑƝ ŘǊƻƎƻǳ ōȅƭƻ ƪƻǳǌŜƴƝ ǑŀƭǾŠƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омрύΥ αΧǑŀƭǾŠƧ 
ƧǎŜƳ ƪƻǳǌƛƭ ǘŜǇǊǾŜ ƴŜŘłǾƴƻΧƴƻ ƪłƳƻǑ ǘƻ ŘƻǘłƘƭΣ ȌŜ ǘƻ ƴŠƪŘŜ ǎǇƭŀǑƛƭ ŀ 
ǘŀƪƻǾȇ ŎŜƭƪƻǾŠ ȊŀƧƝƳŀǾȇΧόΧύΧǘŀƪƻǾȇ ŘƛǾƴȇΦΦƴŜǾƝƳ ōȅƭƻ ǘƻ ǘŀƪƻǾȇ 
ȊŀƧƝƳŀǾȇΧΦόΧύΧƧł ƴŜǾƝƳΦΦŘł ǎŜ ǘƻΧǘŀƪƻǾŜƧ ŎƘǾƛƭƛőƪǳ ǎǘŀǾ Ƨŀƪƻ ƴŀ 
ƘƻǳōłŎƘΣ ŎƘǾƛƭƛőƪǳ ƴŀ ǘǊƛǇǳΧŎƘǾƛƭƛőƪǳ ǎǘŀǾ ȊŀǎŜ Ƨŀƪ ƴŀ ǘǊƛǇǳΧά     
 

Oblast 4ĠÅÂþéÓËÏ 
¦ őłǎǘƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌƴŞ ǊƻȊƭƛǑƛǘΣ ȊŘŀ ǎŜ ŘƝƪȅ 
ȊƴŀőƴŞ ƪƻƴȊǳƳŀŎƛ ŀƭƪƻƘƻƭǳ ǳ ƴƛŎƘ ƧŜŘƴł ǾƝŎŜ ƻ ǇǊƻōƭŞƳȅ 
s ƴŜƭŜƎłƭƴƝƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛΣ ƴŜōƻ ǇǊłǾŠ ŀƭƪƻƘƻƭŜƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ порύΥ 
αΧŀƪǘǳłƭƴŠ ŎƘƻŘƝƳ Řƻ ƘƻǎǇƻŘȅ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴΣ ǾȅǇƛƧǳ ǘƻƘƻ Ƨŀƪ ƪŘȅΣ ƪŘȅȌ 
ƳłƳ ǇǊŀŎƘȅ ǘŀƪ ǘǌŜōŀ ƛ му ǇƛǾΧόΧύΧƴŀ ǇƛǾƻ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ŎƘƻŘƛǘ ŀǎƛ ǾŜ 
моΧόΧύΦΦǎ ƪłƳƻǑŜƳŀΧά Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǇƻǇƛǎǳƧŜΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǎǾȇƳ 
ōǊŀǘǊŜƳ ƻŘ ƻǎƳƛ ƭŜǘ ŎƘƻŘƛƭƛ ƻǘŎƛ ƴŀ ǾƝƴƻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ понύΥ αΧǘŀƪ ƧǎƳŜ ǎƛ 
ǾȌŘȅŎƪȅΧόΧύΧǎǘƻőƛƭƛ ǇƻǘŀƧƝ ŘǾŀ ƭƛǘǊȅ ŀ Ƨŀƪƻ Ƴŀƭȇ ŘŠŎƪŀ ƧǎƳŜ ǘƻ 
ǾȅǇƛƭƛΧƧǎƳŜ ōȅƭƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ǵǇƭƴŠ ƴŀ ǎǊŀőƪȅΧά  tǌŜǎǘƻ Ȋ charakteru 
ǳȌƝǾłƴƝ ŀ ǇǊŜŦŜǊŜƴŎƝ ƭȊŜ ǘȅǘƻ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇŀƴǘȅ ǇƻǾŀȌƻǾŀǘ ǾƝŎŜ Ȋŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ 
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ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ŘǊƻƎΣ ƴŜȌƭƛ ŘǊƻƎ ƭŜƎłƭƴƝŎƘΣ ƻǾǑŜƳ ōŜȊ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƻŘƭƛǑƛǘΣ 
ƪǘŜǊł Ȋ ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ ƭłǘŜƪ ƧŜ ȊƻŘǇƻǾŠŘƴł Ȋŀ ŎƻΦ   
U 4 osob jsme se setkali s ƪƻƳōƛƴƻǾŀƴȇƳ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŀƴŀƭƎŜǘƛƪ 
s ŀƭƪƻƘƻƭŜƳΣ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎ ǇƛǾŜƳ Ǉǌƛ ōŠȌƴȇŎƘ ƘƻǎǇƻŘǎƪȇŎƘ ŀƪŎƝŎƘ ŀ 
nejednalo se v ƧŜƧƛŎƘ ǇǌƝǇŀŘŠ ƻ ǾȇƧƛƳŜőƴŞ ǎƛǘǳŀŎŜΦ bŜŘł ǎŜ ǾǑŀƪ 
z ƳŀǘŜǊƛłƭǳ ƴƛƧŀƪ ŘłƭŜ ǾŜǊƛŦƛƪƻǾŀǘ ƴŀǑƛ ƘȅǇƻǘŞȊǳ ƻ ǎƛƎƴƛŦƛƪŀƴǘƴŠ 
őŀǎǘŠƧǑƝƳ Ǿȇǎƪȅǘǳ ƪƻƳōƛƴŀŎŜ ǘŠŎƘǘƻ ƭłǘŜƪ ƴŀ ƳŜƴǑƝŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ƴŜȌƭƛ 
ǾŜ ƳŠǎǘŜŎƘ ǾŜƭƪȇŎƘΦ ½ŜƧƳŞƴŀ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǾŜƴƪƻǾǎƪȇŎƘ 
ȊłōŀǾ ŀ ƳŀƭȇŎƘ ƪƻƴŎŜǊǘǻΣ ƪŘŜ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ōȅ ǘȅǘƻ ƭłǘƪȅ ƳƻƘƭȅ ōȇǘ 
ǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝΦ    
tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ƛ Ǿ ¢ǌŜōƝőƛ 
s ǇƻǎǘƻƧŜƳΣ ȌŜ ƳŀǊƛƘǳŀƴŀ ƴŜƴƝ αŘǊƻƎŀά ŀ ƧŜ ǘƻ ƭłǘƪŀ αƪǘŜǊł ƧŜ 
v ǇƻƘƻŘŠά ŀ ƧŜƧƝȌ ǳȌƝǾłƴƝ ƴŜƴƝ ǎǇƻƧŜƴƻ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǎ ȌłŘƴȇƳ ǊƛȊƛƪŜƳΦ 
tƻǎǘƻƧƻǾŞ ǾȇǊƻƪȅ ǎŜ ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŠ ǇǌƛōƭƛȌǳƧƝ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳ ǾŜ 
ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ ŀ ƳŜȊƛ ƻōŠƳŀ ƭłǘƪŀƳƛ ǇƻȊǾƻƭƴŀ ȊǌŜƧƳŠ Ǿ tomto smyslu 
ȊŀőƝƴł ŘƻŎƘłȊŜǘ ƪ ǇǌŜƪǊȇǾłƴƝ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǊƛȊƛƪ ŀ ǇƻǎǘƻƧǻ ƪ ƴƛƳΦ   
 
{ƛƭƴȇ ǾƭƛǾ ŀ ǇǌƝƪƭŀŘ ǎƻǳǊƻȊŜƴŎǻ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ŀ Ȋŀőłǘƪǳ 
ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ƧŜ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ŀȌ ǇǌŜƪǾŀǇƛǾȇ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
пнуύΥ αΧόōǊŀǘǊύ Ȋŀőŀƭ ōǊłǘ ŀȌ Ǉƻ ƳȇƳ ǘǌŜǘƝƳ ǇǌŜŘłǾƪƻǾłƴƝΦ ¢Ŝřƪŀ ǘŜƴ 
ƘŜǊłƪ ōŜǊŜ ŀǎƛ ǘŀƪ ŘǾŀ ǊƻƪȅΦ ½Ŝ Ȋŀőłǘƪǳ ƻ ǘƻƳ ƴƛŎ ƴŜǾŠŘŠƭΧΦά   
2łǎǘ ¦5 ǎŜ ŘƻƳƴƝǾłΣ ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ ǇǌłǘŜƭŞ ŀ ȊƴłƳƝ Ǿ ŘǻǎƭŜŘƪǳ ȊƘƻǊǑŜƴŞ 
situace v ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ŘǊƻƎ ŀ ǾȅƻǎǘǌŜƴƝ ŀƪǘƛǾƛǘ ǇƻƭƛŎƛŜ ǇǌŜŎƘłȊŜƧƝ ƴŀ 
ƪƻƴƻǇƝ ƴŜōƻ ǘǊƛǇȅ őƛ ŜȄǘłȊƛΦ ¦ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘƻƳƛƴǳƧƝ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƪƭŀǎƛŎƪŞ ŘǊƻƎȅ ǘŀƴŜőƴƝ ǎŎŞƴȅΣ ŀőƪƻƭƛ ǎŜ 
objevǳƧƝ ǇǌƝǇŀŘȅ ǇƻȌƝǾłƴƝ ǾŜƭƳƛ ǾȅǎƻƪȇŎƘ ŘłǾŜƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнтύΥ 
αΧƴŠƪŘȅ ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭŀ ǘǌŜōŀ ƛ ǑŜǎǘ όŜȄǘłȊƝύ Ȋŀ ǾŜőŜǊΧƧł ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠ 
ŘƻōȅǘŜƪΧά     
IƻŘƴƻŎŜƴƝ ǇǊƻŎŜǎǳ ǾȇǾƻƧŜ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ŀ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝƘƻ ǎȅǎǘŞƳǳ ƧŜ 
őŀǎǘƻ ǎǘŀǊǑƝƳƛ ŀ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝƳƛ ¦5 ȊŀǊłƳƻǾłƴ ŀ ǇƻǊƻǾƴłǾłƴ ǎ 
ƪƻƴǘŜȄǘŜƳ ǾȇǾƻƧŜ ǎƛǘǳŀŎŜ Ǿ tǊŀȊŜΦ WŜŘƴŀƪ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ƧƛȌ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ 
ŘǌƝǾŠƧǑƝ Řƻōȅ όǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳ ффύ ƧŜȊŘƛƭƛ ƘǊƻƳŀŘƴŠ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘ όŘǊƻƎȅύ Řƻ 
tǊŀƘȅ ŀ ŘłƭŜ ǘŀƪŞ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ƪǊłǘƪŞ Ǉƻōȅǘȅ Ǿ tǊŀȊŜ őƛ ƧƛƴȇŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ 
ǇŀǘǌƝ Řƻ ŦŜƴƻƳŞƴǳ ǘȊǾΦ ŘǊƻƎƻǾŞ ǘǳǊƛǎǘƛƪȅ ŀ ǾŠǘǑƛƴŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ǾȊǇƻƳƝƴł ƴŀ tǊŀƘǳ ŘƝƪȅ ŘƻōǊŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ όǾ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ ǎŜ ǎƛǘǳŀŎƝ 
ƧƛƴŘŜύ ŀ ŎŜƴłƳ ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧΧƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ 
asi v мт ǎƳŀȌƛǘ ǇŜǌƝΧόΧύΧƴŀǇǌŜŘ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘłǾŀƭ ǘŀƪ  ƧŜŘƴƻǳΣ ŘǾŀƪǊłǘ 
ǘȇŘƴŠΣ Ǉŀƪ ǾƭŀǎǘƴŠ ǳȌ ǎƪƻǊƻ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴΦ ½Ŝ Ȋŀőłǘƪǳ ƧǎŜƳ ǘŀƪ ŘǾŀΣ ǘǌƛ 
ƳŠǎƝŎŜ ǑƶǳǇŀƭΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ Ȋŀőŀƭ ǑƭŜƘŀǘΣ ƴƻ ŀ Ǉƻ Ǉǻƭ ǊƻŎŜ ƧǎŜƳ ȊƧƛǎǘƛƭΣ 
ȌŜ ǳȌ Ǿ ǘƻƳ ŘƻŎŜƭŀ ŦǊőƝƳΧόΧύΧǎƳŀȌƛƭƛ ƧǎƳŜ ƘƻŘƴŠΣ ǘŀƪ Ǉǻƭ ƎŞőƪŀΣ 
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ǇǌŜǎ Ǉǻƭ ƎŞ ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŜŘƻǎǘŀƭΧǘƻƘƻ Ǉǻƭ ƎŞőƪŀ ƧǎŜƳ ŘłǾŀƭ ǘŀƪ 
ƴŀǘǌƛƪǊłǘΣ ƴŀőǘȅǌƛƪǊłǘΧǘŜƴƪǊłǘ ōȅƭ ŘƻōǊŜƧ ǇŜǊƴƝƪ ƧŜǑǘŠΣ ǘŜř ǳȌ ǎŜ ǘƻ 
ƴŜŘł ǎǊƻǾƴłǾŀǘΧά         
tǌŜŎƘłȊŜƴƝ Ȋ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴ ȊŀőƝƴł ōȇǘ ǎǘłƭŜ őŀǎǘŠƧǑƝ ƛ ƳƛƳƻ 
tǊŀƘǳΣ ƪŘŜ ǘŜƴǘƻ ǘǊŜƴŘ ōȅƭ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀǘŜƭƴȇ ƻ н-о Ǌƻƪȅ ŘǌƝǾŜ 
(protokol 428): αΧǘŜƴƪǊłǘ ǘƻ ōȅƭ  ƧŜƴ ƘƴŠŘŜƧ ƘŜǊłƪΣ ǇǊƻŘłǾŀƭ ǎŜ Ȋŀ 
100 marŜƪ ƎǊŀƳΧόΧύΧǘŜƴ ƘŜǊłƪ ƧǎƳŜ ǎƛ ǾǑƛŎƘƴƛ ǑƭŜƘŀƭƛΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǳȌ 
ƧǎƳŜ ǎƛ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ǑƭŜƘŀƭƛ ǇŜǌƝΧőŀǎǘƻ ƧǎƳŜ ǘƻ ƪƻƳōƛƴƻǾŀƭƛ ǎ ǇŜǌƝƳΣ ƴŜōƻ 
ƧǎƳŜ ǎƛ ŘłǾŀƭƛ ƘŜǊłƪ ƴŀ ŘƻƧŜȊŘ Ǉƻ ǇŜǊƴƝƪǳΦΧŀ ǇƻǘƻƳ ǾƭŀǎǘƴŠ ƧǎƳŜ őƝƳ 
Řłƭ ǘƝƳ ǾƝŎ ōǊŀƭƛ ǘŜƴ ƘŜǊłƪΣ ǘƝƳ ƳƝƶ ƧǎƳŜ ǇƻǘǌŜōƻǾŀƭƛ ǘŜƴ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŀƪȌŜ 
ǾƭŀǎǘƴŠ ǎǇƻǳǎǘŀ Ȋ ƴłǎ ǇǌŜǑƭŀ ƴŀ ƘŜǊłƪ ŀ ƴŀ ǇŜǊƴƝƪ ǎŜ ǾȅǎǊŀƭŀΧΦΦƛ ƪŘȅȌ 
ƴŠƪǘŜǌƝ Ȋǻǎǘŀƭƛ ƴŀ ǘƻƳ ǇŜǊƴƝƪǳΧΦά  
 
bŀ ƳƝǎǘƴƝ ǎŎŞƴŠ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧŜ ǘŀƪŞ ȊǇǻǎƻō ǵǇǊŀǾȅ ǎǳǊƻǾŞƘƻ ƻǇƛŀ 
z ƳŀƪƻǾƛŎ ǇǊƻ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎŜΣ Ǉƻ ƻŘǎǘǊŀƴŠƴƝ ǘǌƝǎƭƻǾƛƴ ŀ ƻőƛǎǘŠƴƝ ƧŜ ǘƻ ǇǊȇ 
pouȌƛǘŜƭƴŞ ƛ ǇǊƻ ǘǳǘƻ ŀǇƭƛƪŀŎƛΦ WŜŘƴŀ ȊŜ ŘǾƻǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ 
ǘǳǘƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΣ ǇƻǇƛǎǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ попύΥ αΧǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳ Ǿ ƭŞǘŠ ƧǎŜƳ 
ōȅƭŀ ǎōƝǊŀǘ ƻǇƛǳƳΧόΧύΧƧŀƪ ƧǎƳŜ ƧŜƭƛΣ ǘŀƪ ǇƻǘƻƳ ǘƻ ƪŀƳƻǑ ǳǇǊŀǾƻǾŀƭ 
ǇǊƻ ƴƛǘǊƻȌƛƭƴƝ ŀǇƭƛƪŀŎƛΧά     

Oblast Praha 
V souboru se  ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ǿ ƴƝȊƪȇŎƘ ǾŠƪƻǾȇŎƘ 
ƪƻƘƻǊǘłŎƘΣ ƪǘŜǌƝ ǇŀǘǌƝ Řƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ƳƭŀŘȇŎƘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ Ȋŀőŀƭƛ ǎ drogami v 
ŜȄǘǊŞƳƴŠ ƴƝȊƪŞƳ ǾŠƪǳ όƳŜȊƛ мо-мс ǊƻƪŜƳύ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ŘǊƻƎƻǾł ƪŀǊƛŞǊŀ 
Ƴł ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭȇ ǇǊǻōŠƘ ŀ ǾȅȊƴŀőǳƧŜ ǎŜ ǾȅǎƻŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ŎƘƻǾłƴƝƳ ŀ 
ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴŠ ǊȅŎƘƭȇƳ ǎƻŎƛłƭƴƝƳ ǇǊƻǇŀŘŜƳΦ bŜǇƻŘŀǌƛƭƻ ǎŜ ƴłƳ ŀƴƛ 
v ƧŜŘƴƻƳ ǇǌƝǇŀŘŠ όǾ ȌłŘƴŞƳ Ȋ ǊŜƎƛƻƴǻύ ŘƻƭƻȌƛǘ ǘȅǘƻ ǇǌƝōŠƘȅ ǘŀƪƻǾȇƳƛ 
ŘŀǘȅΣ ƪǘŜǊł ōȅ ǎǾŠŘőƛƭŀ ǇǊƻ ǘƻΣ ȌŜ ǇǊǻōŠƘ ȌƛǾƻǘƴƝŎƘ ǳŘłƭƻǎǘƝ ƳŠƭ ǳǊőƛǘȇ 
ƭƻƎƛŎƪȇ ǎƭŜŘ ƭŜƳƻǾŀƴȇ ǎǇŜŎƛŦƛŎƪȇƳƛ ǇǌƝőƛƴŀƳƛΦ bŀƻǇŀƪΣ ȊŘł ǎŜΣ ȌŜ 
ȊǾƭłǑǘƴƝ ŎƘƻǾłƴƝ ŀ ǳǾŀȌƻǾłƴƝ ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴƪȅ ƭƛŘƝ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜȊŀŘǊȌƛǘŜƭƴŠ 
ǎǇŠƭƻ ƪ ǾȅǵǎǘŠƴƝ Řƻ ŘǊƻƎ őƛ ƧƛƴŞƘƻ όƻōŘƻōƴŞƘƻύ ȊǇǻǎƻōǳ ǌŜǑŜƴƝ ŀ ȌŜ 
ƴŜƴƝ ǾŜ ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ƳƻȌƴƻǎǘ Řƻ ǘƻƘƻǘƻ ǇǊƻŎŜǎǳ ǾǎǘƻǳǇƛǘ ŀ 
ȊŀōǊłƴƛǘ ƳǳΦ WŜŘƴŀ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪ ƴŀ ƻǘłȊƪǳΣ Ƨŀƪ ǎŜ Řƻǎǘŀƭŀ ǇƻǇǊǾŞ 
k ŘǊƻƎłƳ ǳǾłŘƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлнύΥ αΧWł ƧǎŜƳ ǾȌŘȅŎƪȅ ŎƘǘŠƭŀ ōǊłǘ ŘǊƻƎȅΦ 
tǊƻǎǘŠ ƳŠ ǾȌŘȅŎƪȅ ƴŠƧŀƪ ǇǌƛǘŀƘƻǾŀƭȅΣ Ƨł ƴŜǾƝƳ ǇǊƻőΦ tǊƻǎǘŠ ƧǎŜƳ 
ǾŠŘŠƭŀΣ ȌŜ ǇƻƳƻŎƝ ŘǊƻƎ ǎŜ ƶłƪ ǎƴŀŘƴŠƧƛ Řƻǎǘŀƴǳ Řƻ ǘŀƪƻǾȇƘƻ ǘƻƘƻ 
ǾƴƛǘǌƴƝƘƻ ǎǾŠǘŀΦ Wł ƧǎŜƳ ǾƭŀǎǘƴŠ ȊŀőƝƴŀƭŀ ƴŀ halucinogenech. No, tak 
ǾȌŘȅŎƪȅ ƧǎŜƳ ŎƘǘŠƭŀ ǘǳ ŘǊƻƎǳ ƻƪǳǎƛǘ ŀ ƪŘȅȌ ǳȌ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ƘƻŘƴŠ ōƭƝȊƪƻ 
k ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛΣ Ƨŀƪ ōȅŎƘ Ƨƛ ƳƻƘƭŀ ǘǌŜōŀ ǎŜƘƴŀǘΣ ƴŜōƻ ƧǎŜƳ ŎŜƧǘƛƭŀΣ ƧƻΣ ǘŜř 
ōȅŎƘ ǎƛ ǘǳ ŘǊƻƎǳ ŘŀƭŀΣ ƛ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ƧŜǑǘŠ ƴŜǾŠŘŠƭŀΣ Ŏƻ ǘƻ ƧŜΣ ǘŀƪ ǇǊƻǎǘŠ 
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jakoby do toho ƻōǳƭŀΣ ŀōȅŎƘ ƧƝ ǎŜƘƴŀƭŀ ŀ ǾȅȊƪƻǳǑŜƭŀ ǘƻΦ ! ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
nakonec se jednoho dne k ǘȇ ŘǊƻȊŜ Řƻǎǘŀƭŀ ŀ ǾȅȊƪƻǳǑŜƭŀΧΦά   
WŜǑǘŠ ƴŜƻōǾȅƪƭŜƧǑƝ ōȅƭ ǇǊǻōŠƘ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎŜ ȊƴŜǳȌƛǘƝƳ ƭŞƪǻ Ǿ 
ƪƻƴǘŜȄǘǳ ŘƻŎƘłȊƪȅ ƴŀ ƎȅƳƴłȊƛǳƳ ǎ ǾŜƭƳƛ ǇǌƝǎƴȇƳ ǊŜȌƛƳŜƳΥ αΧΦƴƻ 
ƪŀƳŀǊłŘƪŀ ǘǊƻǑƪǳ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘƻǾŀƭŀΧƳŠƭŀ ŘƻƳŀ Ǿ ƭŞƪłǊƴƛőŎŜ ŀ 
ǾȅȊƪƻǳǑŜƭŀ ǘƻΣ ƧŜƭƛƪƻȌ Ǿƻƴŀ ƴŜƳŠƭŀ ƴŠƧŀƪƻǳ ǇǳŘƻǾƻǳ ȊłōǊŀƴǳ Ƨŀƪƻ 
ƴŜƧƝǎǘ ǇǊłǑƪȅΣ ƴŜōƻ ǘŀƪƘƭŜΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ƨł ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ƴŀǳőŜƴł Ȋ domova, 
ȌŜ ǇǊƻǎǘŠ ǇǊłǑƪȅ ǎŜ ƴŜƧƝΦ WŜƴƻƳΣ ƪŘȅȌ őƭƻǾŠƪŀ ƴŠŎƻ ōƻƭƝ ƴŜōƻ Ƴǳ ƴŠŎƻ 
ƧŜΣ ƳŀȄƛƳłƭƴŠ Ǉǻƭƪŀ ŀŎȅƭǇȅǊƛƴǳΣ ǘƻ ōȅƭƻ ǾǑŜŎƘƴƻΦ ¢ŀƪȌŜ ǇǌŜŘǎǘŀǾŀΣ ȌŜ 
ōȅŎƘ ǎƴŠŘƭŀ ƶłƪŜƧŎƘ ǇŠǘ ǇǊłǑƪǻ ƴŀ ǎǇŀƴƝ ǾŜ ƳƴŠ ǾȅǾƻƭłǾŀƭŀ Ǿ ǘȇ ŘƻōŠ 
ǘŀƪƻǾƻǳ ǾƛŘƛƴǳ ǎǇƝǑ ǎƳǊǘƛΦ ¢ŀƪȌŜ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ Ȋ toho i docela strach. No 
ŀƭŜ ƪŀƳŀǊłŘƪŀ ǘƻ ǾȅȊƪƻǳǑŜƭŀ ŀ ǌŜƪƭŀ Ƴƛ ǘƻ ƧŜŘƴƻǳ ƻ ǾŜƭƪȇ ǇǌŜǎǘłǾŎŜΣ 
ŀ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ƧƝ ǇǘŀƭŀΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻ ƧƳŜƴǳƧŜΣ ƻƴŀ ǌƝƪŀƭŀ wƻƘȅǇƴƻƭ ŀ ƳƴŠ ǳȌ 
ǎŜ ƭƝōƛƭ ǘŜƴ ƴłȊŜǾΣ Ƨŀƪƻ ςƘȅǇƴƻƭΦ ¢ŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ƧƝ ȊŜǇǘŀƭŀΣ ƧŜǎǘƭƛ ƴłƘƻŘƻǳ 
ƴŜƳł ǘŀƪȅΣ ǘŀƪ Ƴƛ ŘŀƭŀΣ ƴƻΦ όYŀƳ Ƨǎƛ ŎƘƻŘƛƭŀ Řƻ ǑƪƻƭȅΚύ bŀ 
ƎȅƳǇƭΧΦόΧύΧ ǘŀ ƴŀǑŜ Ǒƪƻƭŀ ōȅƭȅ ǘŀƪƻǾȇ ƎŀƭŜƧŜΧƘƻŘƴŠ ǇǌƝǎƴłΣ Řł ǎŜ 
ǌƝŎǘΣ ƴŀ ǾǑŜŎƘƴƻΦ ! ƘƭŀǾƴŠ Ƨŀƪƻ ƴŀ ǘŀƪƻǾȇ ƶłƪȇ ƭǳƳǇłǊƴȅΦ ¢ŀƪȌŜ ǘŀƳ 
Ǿƻ ǎƻōŠ ƳƻȌƴłΧƳȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ǘŀƳ ōȅƭƻ ǾƝŎ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝΧƧŀƪ ǎŜ ǘƻ 
ǌŜƪƴŜΧǇǊƻǎǘŠ ƴŠŎƻ ƳŠƭƛ ǎ ŘǊƻƎŀƳŀΣ ŀƭŜ Ƨƛƴŀƪ ƴŀǾȊłƧŜƳ ƧǎƳŜ ƻ ǎƻōŠ 
ǾǻōŜŎ ƴŜǾŠŘŠƭƛΦ tǊƻǘƻȌŜ ƪŀȌŘŜƧ ǎŜ ǘƻ ǎƴŀȌƛƭ Ŏƻ ƴŜƧǾƝŎ ǘŀƧƛǘΦ ¢ǌŜōŀ 
v ǇǳōŜǊǘŠ ǊłŘ ŘłǾłǑ ƴŀƧŜǾƻΣ Ƨł ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠ ŦŜǙłƪΧǘŀƪ ǘŀƳ ǘƻ ǾǑƛŎƘƴƛ 
tajejΧΦά ¦ǾŜŘŜƴȇ ǇǌƝƪƭŀŘ ƴŜƴƝ ǇǊłǾŠ ǘȅǇƛŎƪȇƳ ŀ ǳǾłŘƝƳŜ ƧŜƧ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ŘƻƪƭłŘł ƻǇŀƪƻǾŀƴȇ ŀ ȊƴłƳȇ ŦŀƪǘΣ ǘƻǘƛȌΣ ȌŜ ǇǌƝǎƴȇ 
ǊŜȌƛƳ ƴŀ ǑƪƻƭłŎƘ ƴŜƳǳǎƝ ȊƴŀƳŜƴŀǘ ƻƳŜȊŜƴƝ ǊƻȊǑƝǌŜƴƝ ŘǊƻƎ ƳŜȊƛ 
ǎǘǳŘŜƴǘȅΣ ŀƭŜ ƳǻȌŜ ȊƴŀƳŜƴŀǘ ǘƻΣ ȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǘŀōǳƛȊƻǾŀƴŞ ǘŞƳŀΣ ƻ 
ƪǘŜǊŞƳ ǎŜ ƴŀ ǑƪƻƭŜ ƴŜƳƭǳǾƝ ŀ ǘƝƳ ǇłŘŜƳ ǎŜ ǘŀƪŞ ǇǌƝƭƛǑ ŜŦŜƪǘƛǾƴŠ 
ƴŜǌŜǑƝ ŀ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ƭȊŜ ǌƝŎƛΣ ȌŜ ƴŜȊƴŀƭƻǎǘ ŀ ƴŜǾŠŘƻƳƻǎǘ ǎŜ Ǿ tomto 
ǇǌƝǇŀŘŠ ǎǘłǾŀƧƝ ƪƻƴǘǊŀǇǊƻŘǳƪǘƛǾƴƝΦ  
Jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǉŀƪ ŘƻƪłȊŀƭ ǇǌŜŘőƛǘ ƛ ǘǳǘƻ ǎƪǳǇƛƴǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀ 
ƴŜƧŜƴ ȌŜ ȊŀƘłƧƛƭ ǎǾƻƧƛ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ƪŀǊƛŞǊǳ ǾŜ ȊŎŜƭŀ ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴŞƳ ǾŠƪǳ 
мл ƭŜǘΣ ŀƭŜ ŘƝƪȅ ŘǊƻƎłƳ ƳŠƭ ǇǊƻōƭŞƳȅ Řƻƪƻƴőƛǘ ƛ ȊłƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻƭǳ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ рмоύΥ αΧΦƧł ƧǎŜƳ ȊłƪƭŀŘƪǳ ǾƭŀǎǘƴŠ ŘƻŘŠƭŀƭ ƭŜǘƻǎΧƧł ƧǎŜƳ 
ǾȅǎǘǌƝŘŀƭ ǘǌƛ Ǒƪƻƭȅ ǾƭŀǎǘƴŠΧǘǳ Ǿ ǘŠŎƘ όƳŠǎǘƪł őłǎǘ tǊŀƘȅύΣ Ǿ όƧƛƴł 
ƳŠǎǘǎƪł őłǎǘύ ŀ Ǉŀƪ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭ ǳ ǘłǘȅ Ǿ όŘŀƭǑƝ ƳŠǎǘǎƪł őłǎǘύΦ ¢ŀƳ 
ƧǎŜƳ ŘŠƭŀƭ ŘŜǾƝǘƪǳ ŘƝƪȅ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ƻǘŜŎ ǘŀƳ Ƴł ȊƴłƳȇΣ ȌŜ ƧƻΦ ¢ŀƳ ƧǎŜƳ 
ǾƭŀǎǘƴŠ Ǿ ǎŜŘƳƛőŎŜ ǇǊƻƭƝǘΦ .ƻƘǳȌŜƭ ƧǎŜƳ ŀƭŜ ǇǌŜǊǳǑƛƭ ǎǘǳŘƛǳƳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ 
ǎŜ ǘƻ ƴŜŘŀƭƻ ȊǾƭłŘŀǘΣ ǾƛřΦ bŀǾƝŎ ŘƭǳȌƝƳ ǘŠƳ ǊƻŘƛőǻƳ 
ǇŜƴƝȊŜΧΦό½łƪƭŀŘƪǳ Ƨǎƛ ǘŜŘȅ ŘƻŘŠƭŀƭ ŀȌ ƭŜǘƻǎΚύΧ[ŜǘƻǎΣ ƴƻΧόƧŜ Ƴǳ мт ƭŜǘ 
ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧΦό! Ƨŀƪ ǎŜǎ ǾƭŀǎǘƴŠ ǇƻǇǊǾȇ Řƻǎǘŀƭ ƪ ƴŠƧŀƪŜƧƳ 
ŘǊƻƎłƳΚ ¢ƻ ȊƴƝ Ƨŀƪƻ ȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ƘƻŘƴŠ ōǊȊƻΧύΧΦbƻ ƴŀ ŘŜǎłǘȇ 
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narozeniny. Jo a to bylo, jak jsem jezdil k ǘłǘƻǾƛ ƴŀ ǾƝƪŜƴŘȅΣ ǘŀƪ ǎ tim 
ǾƭŀǎǘƴŠ ōǊłŎƘƻǳΣ Ƨŀƪƻōȅ ōǊłŎƘƻǳΣ ǎ ǘƛƳ ǎȅƴŜƳ ǘȇ όƧƳŞƴƻύΣ ǘŜƴ 
s ƪŀƳŀǊłŘŀƳŀΧƧƻƛƴǘȅΣ ǘŀƪȌŜ ǘŀƪƘƭŜΧΦά  tƻ ŘŀƭǑƝ ŎƘǾƝƭƛ ŘƻŘłǾł ƪŜ ǎǾŞ 
ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳΥ αΧto ǾƝǑΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƴŜǾŠŘŠƭ ƴƛŎΣ ŀƪƻǊłǘ 
ƧǎŜƳ ōȅƭ ȊǾŠŘŀǾŜƧ ŀ ǇǌƛȊƴłƳ ǎŜ ƪ ǘƻƳǳ ŀ ƳȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ƪŘƻ ǌƝƪłΣ ȌŜ 
ƴŜȊŀőŀƭ Ȋ ŦǊŀƧŜǌƛƴȅΣ ŀōȅ ƳŜȊƛ ǎǘŀǊǑƝƳŀ ǾȅǇŀŘŀƭ ŘǊǎƴŠΣ ǘŀƪ ƪŜŎłΦ ½ŀőŀƭ 
ƧǎŜƳ ǘŀƪȅ ƪǾǻƭƛ ǘƻƳǳ ŀ ƘƭŀǾƴŠ ǘŀƪȅ ȊŜ ȊǾŠŘŀǾƻǎǘƛΦ όWŀƪŜƧ ōȅƭ ǘŜƴ ǇǊǾƴƝ 
ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘΚύΧ5Šƭŀƭ ƧǎŜƳ ǇǌŜǎ ƴƻŎ όǵŘŀƧŜƴŠ ǎƛ ŎƘƻŘƛƭ ǇǌƛǾȅŘŠƭłǾŀǘ 
ǇƻƪƭƝȊŜƴƝƳ ƴŀ ŘƛǎƪƻǘŞŎŜ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΣ ǾȅŘǊȌŜƭ ƧǎŜƳ ŎŜƭƻǳ ƴƻŎ ŀ 
Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ōȅƭ ǇǌŜƪƻǇŀƴŜƧΦ .ȅƭƻ Ƴƛ ȊƭŜΣ Ȋ ǘƻƘƻΧά 
bŀ ƴŜǳǎǘłƭŜ ƴƛȌǑƝ ǾŠƪ ƴƻǾŠ ǇǌƝŎƘƻȊƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƴŀ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ǎŎŞƴǳ 
ǳǇƻȊƻǊƶǳƧŜ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƪŀȌŘȇ ǎǘŀǊǑƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ŀ ǇǊƻ ƳƴƻƘŞ Ȋ nich byla 
ǇǊłǾŠ ǘŀǘƻ Ǿƭƴŀ ŘǻǾƻŘŜƳ ƪŜ ǎǘłƘƴǳǘƝ ǎŜ ȊŜ ǎŎŞƴȅ Ȋ ƻōŀǾȅΣ ȌŜ 
z kontaktu s ƴŜȊƭŜǘƛƭȇƳƛ ōǳŘƻǳ ƳƝǘ ƳƴƻƘŜƳ ǾŠǘǑƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ 
ŀ ǎŜ ȊłƪƻƴŜƳΦ ¢Ŝƴǘƻ ǇƻǎǘƻƧ ƴŜƴƝ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǳƴƛǾŜǊȊłƭƴƝ ƴŀǇǌƝő 
ŎŜƭƻǳ ǎŎŞƴƻǳΣ ŀƭŜ ȊǌŜƧƳŠ ƪŀȌŘȇ Ȋ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǊȇ Ƴł ȊŀŎƘƻǾŀƴŞ 
ǳǊőƛǘŞ ƘǊŀƴƛŎŜ ŀ ǊƻȊŜȊƴłǾł ǊƛȊƛƪƻǾƻǎǘ ǎƛǘǳŀŎƝΣ Ǿ ƴƛŎƘȌ ǎŜ ƻŎƛǘłΣ őƛ ƳǻȌŜ 
ƻŎƛǘƴƻǳǘ ǎŜ ǾƝŎŜ ƳŞƴŠ ōƭƝȌƝ ƻŘƳƝǘŀǾŞƳǳ ǇƻǎǘƻƧƛ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪŜ 
ƪƻƴǘŀƪǘǳ όǳȌƝǾłƴƝΣ ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜ őƛ ŘƻƪƻƴŎŜ ǾȇǊƻōŀύ ǎ ƴŜȊƭŜǘƛƭȇƳƛ ¦5Φ 
aƴƻȊƝ ǎƛ ǾǑŀƪ ǘŀƪŞ ǳǾŠŘƻƳǳƧƝΣ ȌŜ ǘŜƴǘƻ ǘǊŜƴŘ Ƴł ǎǇƻƧƛǘƻǎǘ ǎŜ ǎƛǘǳŀŎƝ 
ǾŜ ǾŠǘǑƝŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ŀ ǊƛȊƛƪƻǾƻǎǘƝ ǎƛǘǳŀŎƝΣ Ǿ ƴƛŎƘȌ ǎŜ ƳƭŀŘƝ ƭƛŘŞ ƻŎƛǘŀƧƝΦ 
WŜŘŜƴ ȊŜ ǎǘŀǊǑƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ȋŀ ǎŜōŜ ǾŜƭƳƛ ƧŜŘƴƻŘǳǑŜ ǎƘǊƴǳƭ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
530): αΧόWŀƪƻ ȊŘł ǎŜ ǘƛΣ ȌŜ ǎŜ ǎƴƛȌǳƧŜ ǾŠƪƻǾł ƘǊŀƴƛŎŜΚύΧΦbƻΣ ƘǊƻȊƴŠΣ 
ǇǊƻ ƳŠ ǵǇƭƴŠ ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴŠΣ ƧǎŜƳ ǎƭȅǑŜƭ ƴŀ ǳƭƛŎƛ мо ƭŜǘȇ ŘŠǘƛΣ Ƨŀƪ ǎŜ 
ōŀǾŠƧΣ ȌŜ ǎƛ ƧŘƻǳ ƪƻǳǇƛǘ ƘŜǊƻΧΦǘƻ ƳŠ ǑƻƪǳƧŜΦ WǎŜƳ ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴŜƧΣ ȌŜ 
ƪŘȅōȅŎƘ ǘǌŜōŀ ǾȅǊǻǎǘŀƭ Ǿ tǊŀȊŜΣ ǘŀƪ ǘƻ ŘƻǇŀŘƭƻ ŘŀƭŜƪƻ ƘǻǌΦ Wł ǎŜ ƪ 
ǘƻƳǳ Řƻǎǘŀƭ Ǿ нрΣ Ƨł ǳȌ ƧǎŜƳ ǘƻ ƳŠƭ ŘƻŎŜƭŀ ǎǊƻǾƴŀƴȇΣ Ƨł ǘƻ ōǊŀƭ Ƨŀƪƻ 
ȊǇǻǎƻō ǊŜƪǊŜŀŎŜΣ ƪǘŜǊŜƧ ǎŜ Ǉŀƪ ǘǌŜōŀ ȊǾǊƘƴǳƭΣ ƪŘȅōȅŎƘ ǎŜ ƪ tomu ale 
Řƻǎǘŀƭ ǾŜ моΣ ǘŀƪ ǾǻōŜŎ ƴŜǾƝƳΣ Ƨŀƪ ōȅ ǎŜ ǘƻ ƳƻƘƭƻ ǾȅǾƝƧŜǘΧΦά  
      
Wŀƪƻ ȊǾƭłǑǘŠ ǾȅǎƻŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾł ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ōȇǘ ǎƪǳǇƛƴŀ ŘƝǾŜƪ ȊŀőƝƴŀƧƝŎƝŎƘ 
ǾȊǘŀƘ ǎŜ ǎǘŀǊǑƝƳΣ őŀǎǘƻ ȊƪǳǑŜƴȇƳ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜƳ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ 
ŘŜŀƭŜǊŜƳΦ bŜƧŜŘƴł ǎŜ ƧŜƴ ƻ ǾŜƭƳƛ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ȊŀƘłƧŜƴƝ ŘǊƻƎƻǾŞ ŘǊłƘȅΣ 
ŀƭŜ ƛ ƻ ƧŜƧƝ ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭȇ ǇǊǻōŠƘ ŘƝƪȅ ǾŜƭƳƛ ƛƴǘŜƴȊƝǾƴƝƳǳ ƻǾƭƛǾƴŠƴƝ ŀ 
ǇǌŜǾȊŜǘƝ ǾȊƻǊŎǻ ǳȌƝǾłƴƝ ƻŘ őƭƻǾŠƪŀΣ ƪǘŜǊȇ Ƴł Ȋŀ ǎŜōƻǳ ǾƝŎŜ ƭŜǘ 
ǳȌƝǾłƴƝΦ ½ ŘǊǳƘŞ ǎǘǊŀƴȅ Ǉŀƪ ǎǘŜƧƴŠΣ őƛ ƧŜǑǘŠ ǾƝŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾƻǳ ƳǻȌŜ ōȇǘ 
ƴŜȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǇŀǊǘƴŜǊŀΣ ƪǘŜǊȇ ǎłƳ ƴŜŘƻƪłȌŜ ƻŘƘŀŘƴƻǳǘ ŘłǾƪǳ 
(protokol 504): αΧǎŜƳ ƧŜŘƴƻǳ ǎŜŘŠƭŀ ǎŜ ǎǾȇƳ ǇǌƝǘŜƭŜƳ ƴŀ ǾŜőŜǌƛΦΦƳŠ 
ōȅƭƻ ƶłƪŜƧŎƘ муΧΦƻƴ ōȅƭ ǎǘŀǊǑƝΣ ƴŜōǊŀƭΣ ŀƭŜ ƳŠƭ ǎ ǘƝƳ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΧΦƴŠƧŀƪȇ őƭƻǾŠƪ ǾŜŘƭŜ ǇƻǊŎƻǾŀƭ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ǘŀƪȌŜ ƧǎƳŜ Ƙƻ ƻŘ 
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ƴŠƧ ƪƻǳǇƛƭƛΧΦǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƴŜōȅƭŀ ŘƻōǊłΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǎƛ 
ǑƶǳǇƭŀ ǇǊǾƴƝ ŘǾƻǳƪƛƭƻΧΦ ƴƻ ǎŜƳ ƳŠƭŀ ǇƻŎƛǘΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜǇǻǎƻōƝΣ ǘŀƪȌŜ 
ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭŀ ƧŜǑǘŠΧΦŀǎƛ Ǉǻƭ ƎǊŀƳǳΧΦΦŀ ȊŀƳŜǘƭƻ ǘƻ ǎŜ Ƴƴƻǳ Ƨŀƪ 
ƘǊƻƳΧŘǊǳƘŜƧ ŘŜƴ ƧǎŜƳ ǎƪƻƴőƛƭŀ Ǿ neƳƻŎƴƛŎƛΣ ǾłȌƴŞ ǘƻ ƴŜōȅƭƻΧƧŜƴƻƳ 
ƧǎŜƳ ǎŜ ǇǌŜƪƻǇƭŀΧΦά 
 
bŠƪǘŜǊŞ Ȋ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇŎƘ ȊłȌƛǘƪǻ ƳŀƧƝ ǇƻŘƻōƴƻǳ ŘȅƴŀƳƛƪǳ Ƨŀƪƻ ǇǊǾƴƝ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ŀƭƪƻƘƻƭŜƳ όǊŜǎǇΦ ǘŠȌǑƝ ƻǇƛƭƻǎǘƝύΣ ǇǌŜǎǘƻ ǾǑƛŎƘƴƛ ƻǎƭƻǾŜƴƝ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ƛ Ǉƻ ƴŠƪŘȅ ǾŜƭƳƛ ƴŜǇǌƝƧŜƳƴȇŎƘ ǇǊǾƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘŜŎƘ 
s drogou v ǳȌƝǾłƴƝ όǎǘŜƧƴŞ őƛ ƧƛƴŞ ŘǊƻƎȅύ ǇƻƪǊŀőƻǾŀƭƛ Řłƭ όǇǊƻǘƻƪƻƭ  
ронύΥ αΧƴƻ ŀ ǇƻǇǊǾŞ ǎŜ Ƴƛ ǘŜƴ ƪƻƪǎ ƭƝōƛƭ ŀ Ǉŀƪ ǳȌ ǘƻ ōȅƭƻ 
ǎǳŎƘȇΧόǘŀƪȌŜǎ ǘƻ ƴŜōǊŀƭ ƶłƪ ŘȇƭΚύΧΦbŜΣ ƧŜǎǘƭƛ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ ƳŠƭ рȄ ŀ 
z ǘƻƘƻ Ƴƛ ƧŜŘƴƻǳ ōȅƭƻ ǑǇŀǘƴŠ ŀ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ǘƻƘƻ ƧǎŜƳ ǇǌŜǎǘŀƭ ǘƻ 
ǳȌƝǾŀǘΣ ǇǻǾƻŘƴŠ ƧǎŜƳ ƳŠƭ Ǿ ǵƳȅǎƭǳ ǎƪƻƴőƛǘ ǵǇƭƴŠ ǎ ŘǊƻƎŀƳŀΧόƧǎƛ ƳŠƭ 
ƶłƪƻǳ ǎǘƝƘǳΚύΧΦƴƻΣ Ƨł ƧǎŜƳ ƳȅǎƭŜƭΣ ȌŜ ǳƳǌǳΣ Ƨł ƧǎŜƳ ǎŜ ƻȌǊŀƭ Ƨŀƪƻ 
ǇǊŀǎŜΣ Ǉŀƪ Ƨŀƪ ƧŜ őƭƻǾŠƪ ƻǇƛƭŜƧΣ ǘŀƪ ȊŀőƴŜ ŘŠƭŀǘ ǾŜƭƪȇ ǊŀƳŜƴŀΣ ƧǎƳŜ ǎŜ 
domluvili s ƪŀƳŀǊłŘŀƳŀΣ ȌŜ ȊŀǾƻƭłƳŜ ŘŜŀƭŜǊŀΣ ŀǙ ŘƻǾŜȊŜ ƶłƪŜƧ 
ƪƻƪŀƛƴΣ ǘŀƪ ŘƻǾŜȊƭƛ ƪƻƪŀƛƴΣ ƪŀƳŀǊłŘ ƳŠƭ ƴŀǊƻȊŜƴƛƴȅΣ ǘŀƪ ǎŜ ȊŀǾƻƭŀƭŀ 
ǎǘǊƛǇǘŞǊƪŀΣ ǘŀ ǘŀƴŎƻǾŀƭŀ ƴŀ ǎǘƻƭŜΣ ƧǎƳŜ ǎƛ ǇƻǎƝƭŀƭƛ ƪƻƭŜƳ ǎǘƻƭǳ ƴŀ 
ŎŞŘŞőƪǳΣ ƪŀȌŘŜƧ ǎƛ ǑƶǳǇŀƭΣ Ƨŀƪ ŎƘǘŠƭΦΦΦ ƴƻ ŀ ƧłΣ  Ƨŀƪ ƧǎŜƳ Řƻ ǘƻƘƻ 
ŎƘƭŀǎǘŀƭΣ ǘŀƪΦΦΦ Ȋŀ ƴƻǊƳłƭƴƝŎƘ ƻƪƻƭƴƻǎǘƝ ōȅ ƳŠ ǘo, co jsem vychlastal 
ǇƻƭƻȌƛƭƻΣ ŀƭŜ ǎ tim kokainem to bylo v ǇƻƘƻŘŠ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ ǎƛ ƧŜǑǘŠ ŘłǾŀƭΣ 
ǘŀƪȌŜ Ƴƛ ōȅƭƻ Ŧŀƪǘ ǑǇŀǘƴŠΣ ƴƻ ŀ ƭŞőƛƭ ƧǎŜƳ ǎŜ Ȋ ǘƻƘƻ о ŘƴȅΣ ǇƻǌłŘ ƧǎŜƳ 
ƳŠƭ Ǿ ǊǳŎŜ ǘŜƭŜŦƻƴ ŀ ǇǌƛǇǊŀǾƻǾŀƭ ǎŜΣ ȌŜ ȊŀǾƻƭłƳ ȊłŎƘǊŀƴƪǳΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ 
to rozchodil, tak jsem ǎƛ Řŀƭ ǇƻƪƻƧ ƻŘ ŎƛƎŀǊŜǘ ƴŀ п ƳŠǎƝŎŜΣ ƻŘ ǇƛǾ ƴŀ н 
ƳŠǎƝŎŜΣ ƻŘ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ƴŀ Ǌƻƪ ΧΦά  tƻ ŎƘǾƝƭƛ ŘƻŘłǾł ƧŜǑǘŠ ƧŜŘƴǳ 
ǇƻŘƻōƴƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΣ ƪǘŜǊƻǳ ǳŘŠƭŀƭ ƴŠƧŀƪƻǳ Řƻōǳ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ǎ tripy 
ό[{5ύΥ αΧΦǘƻ ōȅƭȅ ǘȅ ǇŀǇƝǊȅΣ ƧǎŜƳ ƪǳǇƻǾŀƭ ǇŀǇƝǊȅ ŀ ǘȅ ōȅƭȅ ǇǊłȊŘƴȇΣ ƴƻ 
a pak mi zƴłƳȇ ǇǊƻŘłǾŀƭƛ ŀ ǌƛƪŀƭƛΣ ǘƻƘƭŜ ƧŜ Ŧŀƪǘ ǎƭŀōȇΧƧŜ ǘŀƳ ǘƻƘƻ ǘŀƪ 
ƻǎƳƛƴŀ Ŏƻ ƴƻǊƳłƭƴŠΧΦƴƻ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ƪƻǳǇƛƭ р ǇŀǇƝǊǻ ŀ Ƨŀƪƻ ƴŀ 
ǇƻǘǾƻǊǳ ōȅƭȅ ŘƻōǊȅΧΦŘŀƭ ƧǎŜƳ ǎƛ ƧŜŘƴƻƘƻ ŀ Ǉŀƪ ŘǊǳƘȇƘƻΧΦƴƻ ǘƻ ōȅƭ 
ƻŘǾŀǊΣ ǘƻ ƧǎŜƳ Ŧŀƪǘ ƴŜȊŀȌƛƭΦ bŜƧŘǌƝǾ ƪŜŎŀǾłΣ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ōłƭ ŀ ȊŀƭŜȊ 
ƧǎŜƳ Řƻ ƪƻǳǘŀ ŀ ǾǑŜƘƻ ƧǎŜƳ ǎŜ ōłƭΦ tŀƪ ǇǌƛǑƭŀ ŘƻōǊł ƴłƭŀŘŀΣ ǘƻ ƧǎƳŜ ǎƛ 
ǇƻǾƝŘŀƭƛΣ ǎƳłƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜΧΦƴƻ ŀ Ǉŀƪ Ǒƭŀ ŀƭŜ Ǿ televizi reklama na tu 
ǾƛŘŜƻƪŀȊŜǘǳΧΦƴŀ ǎƳǊǘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ ǳƳƝǊŀƧΣ ȌŜΣ Ƨŀƪ Ƨǎƻǳ ƴŀƘǊŀƴȇΣ ǘȅ 
ǇƻǇǊŀǾȅ  ƴŜōƻ ǘŀƪΧΦΦΦŀ ǾƻŘ ǘȇ Řƻōȅ ǎƛ ŘłǾłƳ ǇƻȊƻǊ ƴŀ ǇŀǇƝǊȅΧΦΦά   
 
5ŀǘŀ ƻŘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇƭƴŠ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝ ǎǇǊłǾƴŞ őŀǎƻǾŞ ǵŘŀƧŜ ƻŘ ǇǊŀŎƻǾƴƝƪǻ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻΣ ȌŜ ǎŜ ōȇƭȇ ƘŜǊƻƛƴ ǾƝŎŜ ƻōƧŜǾƛƭ ƴŀ ǇǌŜƭƻƳǳ 
roku 97-фу ŀ Ǉƻ ǘŞ ǎŜ Ǿ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ǾƭƴłŎƘ ǎǘŀƭ ōŠȌƴƻǳ ǎƻǳőłǎǘƝ ƴŀōƝŘƪȅΦ 
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{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƧŜ Ȋ ǇƻǇƛǎǳ ǾŜƭƳƛ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ¦5 ǎŀƳƻǘƴƝ ƴŜōȅƭƛ 
ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƛ ŀ ƴŠǾŠŘŠƭƛΣ Ŏƻ ƳƻƘƻǳ ƻŘ ƴƻǾŞ ŘǊƻƎȅ őŜƪŀǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлмύΥ 
αΧό¢ȅ Ƨǎƛ ǎŜ ȊƳƛƶƻǾŀƭΣ ȌŜ ǘȅ ǎłƳ Ƨǎƛ ƴŠƪŘȅ ǇǊƻŘłǾŀƭ ƘŜǊƻƛƴύΧ.ƝƭŜƧ 
ƘŜǊƻƛƴΣ ƴƻΧΦόŀ őŀǎƻǾŠ ǘƻ ōȅƭƻ ƪŘȅΚύΦΦΧŘŜǾŀŘŜǎłǘ ƻǎƳΧΦό!Ȍ Řƻ 
tŜřƪŀΚύΧbƻΣ ŀǎƛ Řƻ ǇƻƭƻǾƛƴȅ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƘƻ ŘŜǾłǘȇƘƻΧΦόΧύΧόǘƻǳ 
Řƻōƻǳ Ƨǎƛ ƘŜǊƻƛƴ ōǊŀƭ ΚύΧ.ǊŀƭΣ ƴƻΣ ǇƻǘƻƳ ōƝƭŜƧ ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŀ ōƝƭŜƧ 
ǾȅƪŀǑƭŀƭΦ ¢Ŝƴ ōƝƭŜƧΣ ǎǘƻǳǇł ƘƻŘƴŠ ǊȅŎƘƭŜ ǘƻƭŜǊŀƴŎŜ ŀ Ƨǎƻǳ ǎ ǘƝƳ 
ǇǊƻōƭŞƳȅΧΦόǘƻ Ƨǎƛ ƴŜǾŠŘŠƭΣ ƪŘȅȌ Ƨǎƛ ƴŀ ƴŠƧ ǇǌŜŎƘłȊŜƭΚύΧ¢Ŝƴ ǊƻȊŘƝƭ ƧǎŜƳ 
ƳǳǎŜƭ ǇƻȊƴŀǘ ŀȌ ǎłƳΣ ǘƻ ƳłƭƻƪŘƻ ǾŠŘŠƭΣ ȌŜ ƧƻΦ ½ƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ǘƝƳ ƳŠƭ 
ƳłƭƻƪŘƻΧά  WƛƴƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ǎŜ ǇǌƝƳƻ ƴŜǘŀƧƝ ǎŜ ǎǾȇƳ ǎǘǊŀŎƘŜƳ 
z ōƝƭŞƘƻ ƘŜǊƻƛƴǳ ŀ ǘǾǊŘƝΣ ȌŜ ōȅ ǎƛ ƧŜƧ ƴƛƪŘȅ ƴŜǾȊŀƭƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлоύΥ 
αΧό.Ǌŀƭ Ƨǎƛ ƴŠƪŘȅ ōƝƭŜƧΚύΧbŜŎƘŎƛ ƘƻΧΦόtǊƻő ƴŜΚύΧWŜ to svinstvo. 
IƻŘƴŠ ƪŀƳŀǊłŘǻΣ ƳǻƧ ƪłƳƻǑΣ ƴŀ ǘƻ ȊŜƳǌŜƭƻΣ ƴŜŎƘŎƛ ƘƻΧΦό½ŜƳǌŜƭ ǘƛ 
ƪŀƳŀǊłŘΚύΧtǊłǾŠ ƪłƳƻǑƛ ȊŜƳǌŜƭƛ ƴŀ ǇǌŜŘłǾƪƻǾłƴƝ ǘƻƘƻ őƝƴǎƪȇƘƻ 
ŘǊŀƪŀΧό/ƻ ƧŜ őƝƴǎƪŜƧ ŘǊŀƪΚύΧΦbƻ ǘƻ ƧŜ ǘŜƴ ōƝƭŜƧΧΦόYŘȅ ǘƻ ōȅƭƻΣ ƪŘȅ 
ȊŜƳǌŜƭƛΚύΧ5Ǿŀ Ǌƻƪȅ ȊǇłǘƪȅΧΦό± ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƳ ƻǎƳȇƳΚύ Hm. (A kdy se 
ƻōƧŜǾƛƭ ǘŜƴ ōƝƭŜƧΚύΧƴƻ ǘŀƪ ƶłƪ Ǿ ǘȇ ŘƻōŠΦΦΦάΦ tǌƛ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ 
ƴŀǾȊłƧŜƳ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ őŀǎƻǾȇŎƘ ƻǎ Ǿȇǎƪȅǘǳ ƘƴŠŘŞƘƻ ŀ ōƝƭŞƘƻ ƘŜǊƻƛƴǳ 
ƴŀ ǎŎŞƴŠ Ǿ tǊŀȊŜ ƧŜ ƴŜƧǎǘŀǊǑƝ ŘŀǘǳƳ ƻȊƴŀőǳƧƝŎƝ ǇǊǾƴƝ ƳƻȌƴƻǎǘ ȊƝǎƪŀǘ 
ōƝƭȇ ƘŜǊƻƛƴ ƻƪƻƭƻ Ǌƻƪǳ мффоΦ {ƪǳǘŜőƴŠ ƳŀǎƛǾƴŠƧǑƝ ƴłǎǘǳǇ ƧǎƳŜ 
ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ǳȌ Ǿ ǇǊǾƴƝ ǾƭƴŠ Ǿ letech 97-фу ŀ ŘǊǳƘŞ ǾƭƴŠ фу-ффΦ ½Řł ǎŜ 
ǘŀƪΣ ȌŜ ǎŜ ǘȅǘƻ ȊƳƝƴƪȅ ƻ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ȊƝǎƪŀǘ ōƝƭȇ ƘŜǊƻƛƴ ǾȊǘŀƘǳƧƝ ǇƻǳȊŜ 
k ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴƝƳ ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ ƳŜȊƛ Ƴŀƭƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ƭƛŘƝ ŀ ǊƻȊƘƻŘƴŠ ƴŜ 
ƪŜ ǎƪǳǘŜőƴŞƳǳ ƳŀǎƝǾƴƝƳǳ ƻōƧŜǾŜƴƝ ŘǊƻƎȅ ƴŀ ǘǊƘǳΦ       
 
±ȇǊŀȊƴŠ ƳƻǘƛǾǳƧƝŎƝ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ǇǌŜŎƘƻŘǳ Ȋ pervitinu na heroin 
ŘƻƪǳƳŜƴǘƻǾŀƴŞ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ - ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŠ ǎŜ 
ȊǾȅǑǳƧƝŎƝ ŀ ƭłƪŀǾƻǳ ƴŀōƝŘƪƻǳ ƘŜǊƻƛƴǳ ŀ ƴŀƻǇŀƪ - ǎǘłƭŜ ǎŜ ƪƻƳǇƭƛƪǳƧƝŎƝ 
ŀ ƻƳŜȊŜƴŠƧǑƝ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΣ ǾŜƭƳƛ ǾȇƳƭǳǾƴŠ ǇƻƧƳŜƴƻǾłǾł 
jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ǇǊƻ ƪǘŜǊŞƘƻ ƧŜ όȊ ƧŜƘƻ ǵƘƭǳ ǇƻƘƭŜŘǳύ ǎƴŀȊǑƝ ǎƛ ƧƝǘ 
ƴŀƪǊłǎǘ ŘƻǎǘŀǘŜƪ ǾŠŎƝ ǇǊƻ ǇǊƻŘŜƧΣ ŀōȅ ƳŠƭ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴΣ ƴŜȌ ǎƛ ƻōǘƝȌƴŠ 
ǎƘłƴŠǘ ǎǳǊƻǾƛƴȅ ƴŀ ǘƻΣ ŀōȅ ǎƛ ǇǊƻ ǎǾƻƧƛ ǇƻǘǌŜōǳ őƛ ƪŀƳŀǊłŘȅ ǇǊƻǾŜŘƭ 
ǾŀǊ ŀ ǳŘŠƭŀƭ ǇŜǊǾƛǘƛƴ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлмύΥ αΧbƻΣ ŀƭŜ ǳȌ ŀƴƛ ǘƻ Ƴƛ ƴŜǑƭƻΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ ǘŜƴ ƘŜǊƻƛƴΧǳȌ ƧǎŜƳ ƴŜƳŠƭ ǘƻƭƛƪ őŀǎǳ ǎƘłƴŠǘ ǾŠŎƛ ƴŀ ǘŜƴ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ǘƻ ƧǎŜƳ ǊŀŘǑƛ ǎƪƻőƛƭ ƴŠŎƻ ǳƪǊłǎǘΣ ŀōȅŎƘ ƳŠƭ ƴŀ ǘǳ ŘłǾƪǳ 
ƘƴŜŘΣ ȌŜ ƧƻΧΦǘƻ ƧǎŜƳ ǎƛ ƴŜƳƻƘ ŘƻǾƻƭƛǘ őŜƪŀǘΣ ŀȌ ƴŠŎƻ ǾȅǊƻōƝƳΧΦά  
    
tǌŜǎǘƻȌŜ ƳŀǎƛǾƴƝ ƴłǊǻǎǘ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ ƘŜǊƻƛƴǳ ƧŜ ǾȊǘŀƘƻǾłƴ ŀȌ ƪ ƻōŘƻōƝ 
ŘǊǳƘŞ ǇƻƭƻǾƛƴȅ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇŎƘ ƭŜǘΣ ƻōƧŜǾƛƭƻ ǎŜ ƴŠƪƻƭƛƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎŜ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎŜ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝƳ ƘŜǊƻƛƴǳ ƧƛȌ ƻŘ Ȋŀőłǘƪǳ флΦ ƭŜǘΣ ƪŘȅ ōȅƭ 
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v tǊŀȊŜ ȊǌŜƧƳŠ ƪ ȊƝǎƪłƴƝ ƧŜƴ ƻōǘƝȌƴŠ ŀ ¦5 ƳǳǎŜƭƛ ƳƝǘ ǾƝŎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ŀ 
dobǊŞ ƪƻƴǘŀƪǘȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлоύΥ αΦΦΦƴƻΣ ƻŘ ƶłƪȇƘƻ ǘƻƘƻ ƻǎƳŘŜǎłǘȇƘƻ 
ŘŜǾłǘȇƘƻΣ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƘƻ ƧǎŜƳ ƴŀ ƻǇƛłǘŜŎƘΣ ƧƻΣ ǘŀƪȌŜ ƧŀƪƻΣ ŘƻƳŀ 
ƘłŘƪȅ ŀ ǘŀƪ ŘłƭŜΧǘŀƪȌŜ ƧǎŜƳ ǑŜƭ ǇǊȅőΣ ƴƻΧΦόƻǇƛłǘŜŎƘΣ ǘƻ 
ȊƴŀƳŜƴłΧύΧbŀ ƘŜǊǳΣ ƴƻΧόǳȌ ƻŘ ƻǎƳŘŜǎłǘȇƘƻ ŘŜǾłǘȇƘƻΚύΧbƻΧό¢ƻ 
ǘƻƘƻ ƧŜǑǘŠ ƳƻŎ ƴŜōȅƭƻΣ ƴŜΚύΧΦbƻ ƴŜōȅƭƻΣ ƴƻΣ ŀƭŜ Řŀƭ ǎŜ ǎŜƘƴŀǘ ŀ Řŀƭŀ 
ǎŜ ǎŜƘƴŀǘ ƛ ƴłƘǊŀȌƪŀΣ ƳƝǎǘƻ ǘƻƘƻ ōȅƭ ±ŀƭƻǊƻƴΣ ȌŜ ƧƻΧΦά 
  
Jeden z ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǘłƭŜ ǎŜ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝ 
ƪǾŀƭƛǘǳ ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŀ ǳƭƛŎƛ όƪǘŜǊȇ ǎłƳ ǳȌƝǾł ǘŞƳŠǌ мл ƭŜǘύ Ƨŀƪƻ ŘǻǎƭŜŘŜƪ 
ȊǾȅǑǳƧƝŎƝŎƘƻ ǎŜ Ǉƻőǘǳ ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ Ȋ prodeje 
ǎƴŀȌƝ Řƻǎǘŀǘ Ŏƻ ƴŜƧǾƝŎŜ ǇŜƴŠȊ ŀ ƪƻƴŎƻǾƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ Ƨǎƻǳ ǇǊƻ ƴŠ ƧŜƴ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘŜƪΦ ¢ŜŘȅ ƴƛƪƻƭƛ ǇǊŀŎƝ ǇƻƭƛŎƛŜΣ ŀƭŜ ȊǾȇǑŜƴȇƳ ƴŀǇŠǘƝƳ ƴŀ ǘǊƘǳ 
ǾȊƴƛƪƭȇƳ ǾŜƭƪƻǳ ƪƻƴƪǳǊŜƴŎƝ ƳŜȊƛ ŘŜŀƭŜǊȅ όƴŀ őŜƳȌ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞΣ 
ȌŜ ǘŀǘƻ ƪƻƴƪǳǊŜƴŎŜ ǾŜŘŜ ƪ poklesu kvality) (protokol 501): αΧYǾŀƭƛǘŀ 
ǎŜ ƳŠƴƝ Řƻǎǘ őŀǎǘƻΦ 5ǌƝǾ ōȅƭ ƘŜǊƻƛƴ ǇƻƳŠǊƴŠ ƭŜǇǑƝΧό¢Ŝř ƧŜ ƘƻǊǑƝΣ őƝƳ 
ǘƻ ƧŜΚύ bƻΣ ƴŜƴƝ ƘƻǊǑƝΣ ŀƭŜ ƧŜ ƳƝƶ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǊȇ ƳŀƧ ŘƻōǊŜƧ ƘŜǊƻƛƴΧΦƧŜ 
ǎǇƻǳǎǘŀ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǊȇ ƳŀƧ ǑǇŀǘƴŜƧ ƳŀǘŜǊƛłƭΧΦǘȅ ǎ ǘƛƳ ŘƻōǊȇƳ 
ƳŀǘŜǊƛłƭŜƳΣ ǘŠŎƘ ƧŜ ƳłƭƻΦ tǌƛōȅƭƻ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǎƴŀȌŜƧ ƴŠƧŀƪ ȌƛǾƛǘ 
ŀ ǾȅŘŠƭłǾŀǘ ŀ ǇǊƻŘłǾŀƧ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝΧΦό¢ȅ Ƨǎƛ Ȋŀőŀƭ ŎƘƻŘƛǘ Řƻ ƴŠƧŀƪŜƧŎƘ 
ǇƻŘƴƛƪǻΣ ƪŘŜ ǎƛǎ ƪǳǇƻǾŀƭ ƻŘ !ǊŀōǻΣ ōȅƭƛ ǘƻ ǇƻǌłŘ ǎǘŜƧƴȇ ƭƛŘƛΣ ƴŜōƻ ǎŜ 
ƳŠƴƛƭƛΚύΧ¢ȅ ƭƛŘƛ ōȅƭƛ ǎǘŜƧƴȇΣ ƧŜƴƻƳ ƻōőŀǎ Ǉǌƛōȅƭ ƴŠƪŘƻ ƴƻǾŜƧΦ WŜŘƴƻǳ 
Ȋŀ ƳŠǎƝŎΣ ƧŜŘƴƻǳ Ȋŀ ŘǾŀ ǘǌƛ ƳŠǎƝŎŜ ŘȅŎƪȅ Ǉǌƛōȅƭ ƴŠƧŀƪŜƧ ƴƻǾŜƧ 
ŘŜŀƭŜǊΧΦόbŜǳōŜƧǾŀƭƛΚύΧbƻ ǾƻōőŀǎΣ ƪŘȅȌ ƴŠƪƻƘƻ ǎŜōǊŀƭŀ ǇƻƭƛŎƛŜΦ !ƭŜ 
ȌŜ ƪƻƴƪǊŞǘƴŠΣ ȌŜ ōȅ ƴŠƧŀƪ ǳōȅƭƻ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ȌŜ ōȅ ƴŜōȅƭƻ ƪŘŜ ǎŜƘƴŀǘΣ ǘƻ 
ǎŜ ƴŜǎǘŀƭƻΧΦό¢ŀ ƪǾŀƭƛǘŀ ǘȇ ŘǊƻƎȅ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ƪƭŜǎłΣ ƴŜōƻ ǘŀƳ ōȅƭȅ 
ƴŠƧŀƪȇ ǾȇǊŀȊƴȇ ƳƝǎǘŀΣ ƪŘȅΧύΦΦbƻ ǘŀƪƘƭŜΣ ƪǾŀƭƛǘŀ ŘǊƻƎȅΧ ¢ŀƳ ƧŘŜ Ǿƻ 
ǘƻΣ ȌŜ ƴŠƪǘŜǊȇ ǘȅ ŘŜŀƭŜǌƛ ǘǳ ŘǊƻƎǳ ǇǊƻǎǘŠ ƳƛȄǳƧƻǳΧό! őƝƳ Ƨƛ 
ƳƛȄǳƧƻǳΚύΧΦbƻ ǎǇŜŎƛłƭŜƳΣ ŎƻȌ ƧŜ ǘŀƪƻǾŜƧ ǾƻŘǇŀŘ Ȋ ǾȇǊƻōȅ ƘŜǊƻƛƴǳΣ 
ǇǌƝƳƻΦ ał ǘƻ ǇƻŘƻōƴƻǳ ōŀǊǾǳ ƛ ŎƘǳǙΣ Ƨŀƪƻ ƴŀ ǾƻŎƘǳǘƴłƴƝΣ ǇǊƻǎǘŠΣ 
ǇŜǊƻǊłƭƴŠΦ bƻ ŀƭŜ ǘƻ ƴŜŦǳƴƎǳƧŜ Ƨŀƪƻ ƻǇƛłǘ Řƻ ȌƝƭȅΧΦŀ ƴŠƪǘŜǊȇ ƪŀŦŜƳΣ 
ǇǊƻǎǘŠ ǇƻŘƭŜ ōŀǊǾȅΣ ȌŜ ƧƻΦ DƭǳƪƽȊƻǳΧά 
    
2łǎǘ Ȋ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇŎƘ Ǉƻƪǳǎǻ ƻ ǎŜōŜǾǊŀȌŘǳ ƴŜƳł ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ 
ǇǌƝƳƻǳ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘ ŀ Ƨǎƻǳ ǾȅǵǎǘŠƴƝƳ ƧƛȌ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ŜȄƛǎǘǳƧƝŎƝŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ 
ŀ ǎǘǊŀǎǘƝΣ ƪǘŜǊŞ ƴŀƪƻƴŜŎ ¦5 ǇǌƛǾŜŘƻǳ ƪ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ǳƪƻƴőƛǘ ȌƛǾƻǘΦ 
V jednom z interview participantka popisuje (protokol 502): αΧό¢ȅ Ƨǎƛ 
ȊŜ Ȋŀőłǘƪǳ ƳƭǳǾƛƭŀ ƻ ǘƻƳΣ ȌŜ Ƨǎƛ ǳǾŀȌƻǾŀƭŀ ƻ ǎŜōŜǾǊŀȌŘŠΧƳŠƭƻ ǘƻ 
ƴŠƧŀƪȇ ŘǻǾƻŘȅΣ ƪǘŜǊȇ ǘǌŜōa souvisej s ŘǊƻƎŀƳŀΣ ǘŜř ǎ vodstupem, 
ǇǊƻő ǘƻ ǘŜƘŘȅ ǘŀƪ ōȅƭƻΚύ bƻΧƧł ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ƴŠƪƻƭƛƪ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ƻōŘƻōƝΣ 
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ǇǊłǾŠΦ WŜŘƴƻΣ ǘƻ ǇǊǾƴƝ ƻōŘƻōƝΣ ǘƻ ōȅƭƻ ƧŜǑǘŠ ŘǌƝǾ ƴŜȌ Ǿ ǘŠŎƘ ǑŜǎǘƴłŎǘƛΦ 
Wł ƧǎŜƳ ǎƛ ŎŜƭŜƧ ȌƛǾƻǘ ǇǌƛǇŀŘŀƭŀ ǎǘǊŀǑƴŠ ǇǌŜōȅǘŜőƴł ŀ ǇǊƻǎǘŠ Ƴȇ 
ǎŜōŜǾŠŘƻƳƝ ōȅƭƻ ǵǇƭƴŠ ǎǘǊŀǑƴŠΧȌłŘƴȇΣ ǾǻōŜŎ ȌłŘƴȇΦ aȅǎƭŜƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛΣ 
ȌŜ ƧǎŜƳ ƴŜƧƘƴǳǎƴŠƧǑƝΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƻŘǇŀŘΣ ǇǊƻǎǘŠΦ ¢ƻ ƧǎŜƳ ƻ ǎƻōŠ ǾŠŘŠƭŀΣ 
ƴŜǇŀǘǌƝƳ ǘŀŘȅ ƴŀ ǘŜƴ ǎǾŠǘΦ Wł ƧǎŜƳ ŎƘǘŠƭŀ ōŜƧǘ ǾȌŘȅŎƪȅ ǎǘǊŀǑƴŠ 
ƭŞƪŀǌƪƻǳΣ ƴƻ ŀ ƴŀǑƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛΣ Ƨŀƪ ƪŘȅōȅΧƧł ƴŜǾƝƳΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǌƝŎǘΣ Ƨŀƪ ǘƻ 
poǇǎŀǘΣ ǘǳ ŘƻōǳΦ tǊƻǎǘŠ Ƨł ƧǎŜƳ ǎŜ ǳǇƴǳƭŀ ƴŀ ǎǘǳŘƛǳƳΣ Řł ǎŜ ǌƝŎǘΦ bŀ 
ōƛƻƭƻƎƛƛΣ ŎƘŜƳƛƛ ŀ ŦȅȊƛƪǳΣ ǇǊƻǎǘŠ ǘŀŘȅ ǘƻƘƭŜ Ƴƛ ŘłǾŀƭƻ ǎǘǊŀǑƴŠ ǇƻŎƛǘ 
ōŜȊǇŜőƝΦ ¢ȅ ǾŠŘƻƳƻǎǘƛΣ ǾƝǑΣ Ƨŀƪ ƪŘȅōȅ ǎŜ Ƴƛ Ȋ ǘƻƘƻΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŀǳőƛƭŀΣ 
ǊȇǎƻǾŀƭŀ ǘŀƪƻǾłΣ Ƨŀƪ ƪŘȅōȅ ǾŜǎƳƝǊΣ ǘŀƪƻǾł ǊƻǾƴƛŎŜ ǾŜǎƳƝǊǳΦ ! őƝƳ ǾƝŎ 
ƧǎŜƳ ǘƻƘƻ ǾŠŘŠƭŀΣ ǘŀƪ Ƶłƪ ǾƝŎ ƧǎŜƳ ŎƘłǇŀƭŀΣ ȌŜ ǇƻǌłŘΧƧŀƪ ƪŘȅōȅΣ Ƨł 
ƴŜǾƝƳΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǌƝŎǘΣ Ƨł ƧǎŜƳ Ǿ ǘƻƳ ŎƝǘƛƭŀ ƘŀǊƳƻƴƛƛΦ ! ǘƻ ƳŠ ƘƻŘƴŠ 
ǳƪƭƛŘƶƻǾŀƭƻΣ ǘƻ ōȅƭŀ ƳƻƧŜ Ƨƛǎǘƻǘŀ ǾŜ ǾŜǎƳƝǊǳΧΦά      
 
błǎƭŜŘǳƧƝŎƝ ǵǊȅǾŜƪ Ȋ ƧŜŘƴƻƘƻ ǇǌƝōŠƘǳ ƧŜ ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ƛƭǳǎǘǊŀŎƝ ǾȇǾƻƧŜ 
ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ȊŀƴŜŎƘŀǘ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ Ȋŀőŀƭƻ ǾȅƳȅƪŀǘ 
participantovi z ǊǳƪȅΦ LƭǳǎǘǊǳƧƝŎƝ ƧŜ ȊŜƧƳŞƴŀ Ǿ ǘƻƳΣ ȌŜ ǾŠǘǑƛƴŀ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ 
ŘǊƻƎȅ Ȋŀőƴƻǳ ǳȌƝǾŀǘ ŀ Ƨǎƻǳ Ƨƛƴŀƪ ǇǎȅŎƘƛŎƪȅ őƛ ǎƻƳŀǘƛŎƪȅ Ǿ ǇƻǌłŘƪǳ ǎŜ 
Ǉƻ ǳǊőƛǘŞ ŘƻōŠ Řƻǎǘŀƴƻǳ Řƻ ǎƛǘǳŀŎŜΣ ƪŘȅ ƳǳǎƝ Ǿƻƭƛǘ ƳŜȊƛ ŘǊƻƎƻǳ ŀ 
ǘƝƳΣ Ŏƻ ǾŜ ǎǾŞƳ ȌƛǾƻǘŠ ǾƭŀǎǘƴŠ ŎƘǘŠƭƛ ŀ ŎƘǘŠƧƝΦ 2ƝƳ ǾƝŎŜ ǇǊƻōƭŞƳǻ 
őƭƻǾŠƪ Ƴł όŀǙ ƧƛȌ ƧŀƪŞƘƻƪƻƭƛ ǊłȊǳύΣ ǘƝƳ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠƧǑƝ ƧŜΣ ȌŜ ǎŜ ǘŀǘƻ 
Ǿƻƭōŀ ǎǘŀƴŜ ƻǎǳŘƴƻǳ ŀ ǊƻȊƘƻŘƴŜ ǎŜ ǇǊƻ ŘǊƻƎǳΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƴŜƭȊŜ ŎŜƭȇ 
tento proces takto sympƭƛŦƛƪƻǾŀǘΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ ƻŘŜƘǊłǾł ǾŜ ǎƭƻȌƛǘȇŎƘ 
ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛŎƪȇŎƘ ŀ ǎƻŎƛłƭƴƝŎƘ ǾŀȊōłŎƘ ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ȌŜ ǎŜ ƻǇŀƪǳƧŜ ŀ 
ƪŀȌŘȇ ǳȌƛǾŀǘŜƭ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ ǎǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ǌŜǑƝ ǇƻŘƻōƴƻǳ Ǿƻƭōǳ ǾƝŎŜƪǊłǘΣ 
ǇǌŜǎǘƻ ƧŜ ƴłǎƭŜŘǳƧƝŎƝ ǇǌƝƪƭŀŘ ǳǊőƛǘƻǳ ƳƛƴƛŀǘǳǊƻǳ ȊŀŎƘȅŎǳƧƝŎƝ ǾŜƭƳƛ 
ƴłȊƻǊƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǇǊƻŎŜǎ ǘŞǘƻ Ǿƻƭōȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ролύΥ αΧόałǑ 
z pervitinu a z ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŠƧŀƪȇ ǇƻǘƝȌŜ Ȋ ǳȌƝǾłƴƝ ǘŠƘƭŜ ŘǾƻǳ ŘǊƻƎΚ 
bŜƎŀǘƛǾƴƝ ŘǻǎƭŜŘƪȅΣ ƪǘŜǊȇ ōȅǎ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭ ƴŀ ǎƻōŠΣ ŦȅȊƛŎƪȇ ŀ 
ǇǎȅŎƘƛŎƪȇΚύΧΦ½ŘǊŀǾƻǘƴƝ ƴŜΦ aƻȌƴł ȌŀƭǳŘŜƪΦ ±ȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ ƴŜΣ 
ǘŜƴ ȌŀƭǳŘŜƪ ǎŜ Ǉŀƪ ǇƻȊŘŠƧŎ ǇƻǘǾǊŘƛƭΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƴŀ ƴŠƧŀƪȇƳ 
ǾȅǑŜǘǌŜƴƝΦ ! ǇǎȅŎƘƛŎƪȇ ǘŀƪȅ ǾƭŀǎǘƴŠ ƴŜΦ hƴƻ ǘŀƳ ƧŜ ǾƝŎŜ ǎƪǳǇƛƴ ƭƛŘƝΣ 
ƪǘŜǊȇ ǘƻ ōŜǊƻǳΣ ǘǌŜōŀ Ƨǎƻǳ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ Ƨǎƻǳ ƴŀ ōȅǘŜŎƘ ŀ Ƨǎƻǳ ǘŀƳ ǘŜƧŘƴȅ 
ŀ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǎŜ ŘŜǇƪǳƧƻǳΣ ŀƭŜ Ƨł ƧǎŜƳ ǎŜ ƪ ǘƻƳǳ Řƻǎǘŀƭ ǇǌŜǎ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ 
ǘƻ ǎǇƝǑ ǇƻǳȌƝǾŀƭƛ ƪ ǘƻƳǳΣ ŀōȅ ǾȅǾƻƭłǾŀƭƛ ƴŠƧŀƪȇ ŘƛǎƪǳǎŜ ƴŜōƻ ƪǘŜǊȇ ǎƛ 
ƘǊłƭƛ ƴŀ ǘƻΣ ȌŜ ǎƛ ƻōƧŜǾǳƧƻǳ ƴŠƧŀƪȇ ǾŠŘƻƳƝΣ ƴŜōƻ ǇƻŘǾŠŘƻƳƝ ŀ ƘǊŀōŀƭƛ 
se v ǎƻōŠΣ ŀƭŜ ōȅƭƻ ǘƻ ǎǇƝǑ Ƨŀƪƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘŜƪΣ ǘŀƪȌŜ ǘŀƳ ǇǊƻōƭŞƳ ƴŜōȅƭΦ 
±ŠǘǑƛƴƻǳ ǇŀƪΣ ǇǊƻő ǘƻƘƻ őƭƻǾŠƪ ƴŜŎƘŀƭ ƧŜΣ ȌŜ ȊƧƛǎǘƝΣ ȌŜ Ƴǳ ǘƻ ōŜǊŜ őŀǎ ŀ 
ȌŜ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜƧŘŜΧΦΦόCƛƴŀƴőƴƝ ǇƻǘƝȌŜΚύΧbŜΧόtƻǘƝȌŜ ǎ ŎƘƻȊŜƴƝƳ Řƻ 
ǇǊłŎŜΣ ǎǇƻƭŜƘƭƛǾƻǎǘ ŀ ǘŀƪΚ {ƻŎƛłƭƴƝ ǇƻǘƝȌŜΚύΧΦ¢ȅ ǘŀƳ ǳǊőƛǘŠ ƧǎƻǳΣ ŀƭŜ 
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ǘƝƳΣ ȌŜ ǘƻ ōǊŀƭƻ ƘƻŘƴŠ ƭƛŘƝΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪΦΦΦΦΦ ƴƻ ǎ ǘƝƳ ƘŜǊƻƛƴŜƳ 
ǇƻȊŘŠƧŎ ǎŜ ǘƻ ǾȅǇǊƻŦƛƭƻǾŀƭƻΣ ōǳř ŀ ƴŜōƻΦ ¿Ŝ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ǳȌ 
ƴŜǎƭǳőƻǾŀƭƻ ǎ ȌƛǾƻǘŜƳ ŦƛǊƳȅΣ ǘŜƴ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀƴƛ ƴŜΣ ǘƛƳ ȌŜ ǘƻ ƧŜ 
ǇƻǾȊōǳȊǳƧƝŎƝΣ ǘŀƪ ǘƻ ǾȅǇŀŘłΣ ȌŜ ŘƭƻǳƘƻ ǇǊŀŎǳƧŜǘŜ ŀ ŀȌ Ǉŀƪ ƴŀ ƪƻƴŎƛ ƧŜ 
ǇƻȊƴŀǘΣ ȌŜ ǘȅ ǾȇǎƭŜŘƪȅ ƴŜƧǎƻǳΦΦΦΦǘŀƪȌŜ ǘƻ ƴŜōȅƭƻ ƴƛƧŀƪ ƴŀ ƘǊŀƴŠΥ ! ŘƝƪȅ 
ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǘǳ ŦƛǊƳǳ Ȋőłǎǘƛ ǾƭŀǎǘƴƝƳΣ ǘŀƪ ƴŜōȅƭ ƴƛƪŘƻΣ ƪŘƻ ōȅ 
ǘƭŀőƛƭΧό{ ǘŠƳŀ ƻǇƛłǘŀƳŀ ǘƻ ŀǎƛ ōȅƭƻ ƘƻǊǑƝΧύΧbƻΣ ŀƴƛ ƴŜ ǘŀƪ ǎŜ ƳƴƻǳΣ 
jako s ƪƻƭŜƎƻǳ ǎŜ ǘƻ Ǉŀƪ ƳǳǎŜƭƻ ǌŜǑƛǘ ǊŀŘƛƪłƭƴŠƧŎΦ ¢ŀƪȌŜ Ǿ ǇǊłŎƛ ŀƴƛ 
ƴŜΦΦό! ǎƻŎƛłƭƴƝ ǾȊǘŀƘȅ ōƭƝȊƪȇΚύΧtǌƝǘŜƭƪȅƴŠΣ ǘŀƳ ǘȅ ǇǊƻōƭŞƳȅ ōȅƭȅΣ ŀƭŜ 
ani z jŜŘƴȇ ǎǘǊŀƴȅ ƴŜōȅƭŀ ǘŜƴŘŜƴŎŜ Ƙƴłǘ ǘƻ Řƻ ŜȄǘǊŞƳǳΦΦΦ ± ǇǌƝǇŀŘŠ 
ǘŠŎƘ ƻǇƛłǘǻ Ǉŀƪ ŘƻǑƭƻ ƴŀΥ ƧŜǑǘŠ ƧŜŘƴƻǳ ŀ ǳȌ ǎŜ ǎǇƻƭǳ ƴŜǳǾƛŘƝƳŜΦΦΦ ŀƭŜ 
ǎǇƝǑ ǘƻ ōȅƭƻ ƳȅǑƭŜƴƻ ƧŀƪƻΣ ŀōȅŎƘ ǎƛ ǇƻƳƻƘƭ ǎłƳ ŀ ŀƭŜ ƴƛƪŘȅ ǘƻ ƴŜŘƻǑƭƻ 
ǘŀƪΣ ŀōȅ ǎŜ ǘƻ ƴŜŘŀƭƻ ǾǊłǘƛǘΧΦό! ǘŜƴ ƛƳǇǳƭǎ ŘŜŦƛƴƛǘƛǾƴƝΦ ¨ǇƭƴŠ ǘƻƘƻ 
nechat... byl z ǾŀǑƝ ǎǘǊŀƴȅ ƴŜōƻ ȊǾŜƴƪǳΚύΧ¢Ŝƴ ǘƭŀƪ ōȅƭ ȊǾŜƴƪǳ ƻŘ 
ǇǌƝǘŜƭƪȅƴŠΣ ǳǊőƛǘŠΦ !ƭŜ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ƘƭŀǾƴŠ ǘƻ ōȅƭƻ ȊŜǾƴƛǘǌΦΦΦΦΦΦΦΦ ±ƻƴƻΣ 
ƪŘȅȌ ǘƻƘƻ őƭƻǾŠƪ ƴŜŎƘł ƴŀ ŎƘǾƝƭƛΣ ǘǌŜōŀ ƴŀ ƳŠǎƝŎΣ ǘŀƪ ȊƧƛǎǘƝΣ ȌŜ Ƨŀƪƻ ōȅ 
ǘŜƴ Ǉǻƭ Ǌƻƪ Ȍƛƭ Ƨŀƪƻ Ǿ ƛƎŜƭƛǘƻǾȇƳ Ǉȅǘƭƛ ŀ ȊŀőƴŜ Ƙƻ ǘƻ ȊŀǎŜ ōŀǾƛǘΦ ¿Ŝ 
ǾƴƝƳł ǘȅ ǎǘǊƻƳȅΣ ǘŀƪƻǾȇ ǘȅ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǾŠŎƛΦΦΦ ŀ ƪŘȅȌ ǎŜ Ǉƻǘƪł ǇłǊ 
ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ƴłƘƻŘΣ ƪŘȅȌ Řƻ ǘƻƘƻ ƴŠƧŀƪ ōƭōŠ ƴŜǾƭƝǘƴŜ ȊƴƻǾŀ ŀ Ǉŀƪ ǘǌŜōŀ 
ȊŀőƴŜ ȊƴƻǾŀ Ǉƻ ǘǌŜŎƘ ƳŠǎƝŎƝŎƘΣ ǘŀƪ ǳȌ ǎƛ ǘƻ ǇŀƳŀǘǳƧŜ ŀ ǳȌ Ƴǳ ǘƻ Ǿ ǘȇ 
ƘƭŀǾŠ ƘǊŀƧŜΣ ǇƻŘǾŠŘƻƳŠ Ƴǳ ǘƻ ǌƝƪłΣ ȌŜ ƴŜŘŠƭł ŘƻōǊƻǳ ǾŠŎΦΦΦΦ ¢ǌŜōŀ Ŏƻ 
ǎŜ ǘȇőŜ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΣ ǎ ǘƝƳ ƴŜƳłƳ ȌłŘƴŜƧ ǾƴƛǘǌƴƝ ǇǊƻōƭŞƳΣ ȌŜ ōȅ Ƴƛ ǘƻ 
Ƨŀƪƪƻƭƛ ōǊłƴƛƭƻ Ǿ őŜƳƪƻƭƛΣ ƛ ƪŘȅȌ  ǘƻ ƧŜ ǘŀƪΣ ȌŜ őƭƻǾŠƪ ƴŜƘǳƭƝ ƻŘ Ǌłƴŀ Řƻ 
ǾŜőŜǊŀΦΦΦΦΦΦΦΦŀƭŜ ǘƻƘƭŜ ōȅƭƻ ȊłǾŀȌƴŠƧǑƝΣ ǘŀƳ ǎŜ őƭƻǾŠƪ ǾȅŘŠƭǳƧŜΣ ƘǊƻȊƴŠ 
ǎƛ ǇƻǑƭŀǇłǾł ŜƎƻΦΦΦΦ ! ǘǳ ǇǊłŎƛΣ Ŏƻ Ƨł ŘŠƭłƳΣ ǘŀƪ ƴŀ ǘƻƳ ŜƎǳ ƧŜ Řƻǎǘ 
ǎǘŀǾŠƴłΣ Ƨǎƻǳ ǘƻ ƪǊŜŀǘƛǾƴƝ ǾŠŎƛΣ ƴŀ ƪǘŜǊȇ ǎƛ őƭƻǾŠƪ ƳǳǎƝ ǾŠǌƛǘΦ ¢ŀƪȌŜ ǘƻ 
Ǒƭƻ ǎǇƝǑ Ǿƻ ǘƻΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎƛ ǳǾŠŘƻƳƻǾŀƭΣ ȌŜ ȊǘǊłŎƝƳ ƴŠƪǘŜǊȇ ǎǾȇ 
ǎŎƘƻǇƴƻǎǘƛΧΦά 
 

Oblast 3ÅÖÅÒÎþch IÅÃÈ 
½ŀőłǘƪȅ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ƛ ǳ ƴŜōŜȊǇŜőƴȇŎƘ ŘǊƻƎ Ƨŀƪƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴ őƛ 
ƘŜǊƻƛƴ ƳƻƘƻǳ ōȇǘ ǾŜƭƳƛ ƴŜǾƛƴƴŞΣ ŀ ǘƻ ƛ ǳ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ƳŠƭƛ 
k ǘŠƳǘƻ ŘǊƻƎłƳ ǾŜƭƳƛ ƻŘƳƝǘŀǾȇ ǇƻǎǘƻƧ ŀ Ǉŀǘǌƛƭƛ Řƻ ǎƪǳǇƛƴȅ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪƻƴƻǇƝ ŀǇƻŘΦ όǇǊƻǘƻƪƻƭ смфύΥ αΧǎŜƳ ŎƘǘŠƭŀ 
ǾŠŘŠǘΣ ǇǊƻő ǘƻ ǘȅ ŦŜǙłŎƛ ŘŠƭŀƧΣ ŎƘǘŠƭŀ ƧǎŜƳ ƧƛƳ ƴŠƪŘȅ 
ǇƻƳłƘŀǘΧόΧύΦΦƻƴŀ όƪŀƳŀǊłŘƪŀύ ǎŜ ǘƻƘƻ ƴŠƧŀƪ ŎƘȅǘƛƭŀ ŀ Řƻ о ǘŜƧŘƴǻ 
ǇǌƛǑƭŀ ǎ ǇŜǊƴƝƪŜƳ Ǿ ǊǳŎŜ ŀ ǌŜƪƭŀ αǇƻřΣ ǑƶǳǇƴŜƳ ǎƛάΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ǎƛ Řŀƭȅ ŀ 
ƻƴŀ ǇǌƛƴŜǎƭŀ ȊƴƻǾŀ ŀ ȊƴƻǾŀΦ bŀǇǌŜŘ ǘƻ ōȅƭƻ Ǉƻ мп ŘƴŜŎƘΣ Ǉŀƪ Ǉƻ 
tejdnech a pak tƻ ƴŀƧŜŘƴƻǳ ōȅƭƻ ŘŜƴƻŘŜƴƴŠΧά  YƻƳōƛƴŀŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴ-
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ƳŀǊƛƘǳŀƴŀ ƧŜ ǇƻƳŠǊƴŠ ǾŜƭƳƛ őŀǎǘł ƛ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘΦ {ǘŀǾȅ Ǉƻ 
ǾȅǎŀȊŜƴƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ Ǉŀƪ őŀǎǘƻ ǎǾłŘŠƧƝ ƪŜ ȊǾȇǑŜƴŞƳǳ ǳȌƝǾłƴƝ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΦ ¢ŀǘłȌ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ǾȇǎǘƛȌƴŠ ƪƻƳŜƴǘǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ смфύΥ 
αΧƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǇǌŜǎǘŀƭŀ s ǇŜǊƴƝƪŜƳΣ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻǘǌŜōƻǾŀƭŀ ǳƪƭƛŘƶƻǾŀǘ ŀ 
Ƙǳƭƛƭŀ ƧǎŜƳ ŘƻǎǘΧόΧΦύΦΦōȅƭƻ Ƴƛ ǇǎȅŎƘƛŎƪȅ ƘƻŘƴŠ ȊƭŜΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ǎƛ 
ǳǾŠŘƻƳƻǾŀƭŀΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ŘŠƭŀƭŀΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōǊŀƭŀΧǇǊƻǘƻȌŜΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ 
ōǊŀƭŀΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ ƴŜǳǾŠŘƻƳƻǾŀƭŀΣ ƴŜƳǳǎŜƭŀ ƧǎŜƳ Ǿƻ ǘƻƳ 
ǇǌƳȇǑƭŜǘΧƴŀƧŜŘƴƻǳ ǎŜƳ ǎŜ Řƻǎǘŀƭŀ Řƻ ǎǘŀǾǳΣ ƪŘȅ ǇǌŜƳȇǑƭŜǘ 
ƳǳǎƛƳΧόΧύΧƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǎŜ Řƻǎǘŀƭŀ Řƻ ǎǘŀǾǳΣ ȌŜ ǎŜƳ ƳǳǎŜƭŀ ǇǌƳȇǑƭŜǘΣ 
ǘŀƪ ǎŜƳ ǎƛ ȊŀƘǳƭƛƭŀΧά     
 
tǌŜǎǘƻȌŜ ǎŜ ǘǊŀŘǳƧŜΣ ȌŜ ƎȅƳƴłȊƛŀ Ƨǎƻǳ ǾȇƘǊŀŘƴƝ ŘƻƳŞƴƻǳ ǇǊƻ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ŀ ƳƭŀŘƝ ƭƛŘŞ ȊŘŜ ƳŀƧƝ ƪ ƧƛƴȇƳ ŘǊƻƎłƳ ŘŀƭŜƪƻΣ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǎŜ 
uȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ƪǘŜǌƝ Ȋŀőƴƻǳ ƛ ǎ ƴŜƧǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛ ǇǊłǾŠ ǘŀƳ 
(protokol 606): αΧǾƻŘ ǎǇƻƭǳȌłƪŀΧǾƝǑΣ ƪŘȅȌ ǎŜƳ ǎŜƳ ǇǌƛǑŜƭ ƴŀ ƎȅƳǇƭΣ 
tak sem s ƴƛƳ ǎŜŘŠƭ Ǿ ƭŀǾƛŎƛΣ ƴƛƪƻƘƻ ǎŜƳ ǘŀŘȅ Ǿ όƳŠǎǘƻύ ƴŜȊƴŀƭΣ ŀ Ǿƻƴ 
ōȅƭ ǇǊƛƳŀΧΦōŀǾƛƭƛ ǎƳŜ ǎŜ Ǿƻ ǘƻƳ ŀ Ƨł Ƴǳ ǌŜƪΣ ȌŜ ōȅŎƘ ǘƻ ǊłŘ ȊƪǳǎƛƭΧǾƝǑ 
Ǿƻƴ ƳŠƭ ōǊłŎƘǳ ŀ ǘŜƴ ǘŀƪȅ ōǊŀƭΣ ōǊŀƭƛ ǾƻōŀΧΦǘŀƪ ǎŜƳ ǎŜ ǎ nim 
ŘƻƘƻŘƴǳƭ ŀ Ǉŀƪ ǎƳŜ ǎŜ ǎŜǑƭƛ ǎ ƧŜƘƻ ōǊłŎƘƻǳ ŀ ǾǑƛŎƘƴƛ ǘǌƛ ǎƳŜ ǎƛ ǘƻ 
ƴŀŎǇŀƭƛ Řƻ ŦǊƶłƪǳΧΦōȅƭŀ ǘƻ ōƻƳōŀΧΦƭƝōƛƭƻ ǎŜ Ƴƛ ǘƻΣ ŀƭŜ őŜƪŀƭ ǎŜƳ 
ǾƝŎΧΦƴƻ ŀ ǘŜƴ ƧŜƘƻ ōǊłŎƘŀ ǳȌ ǎƛ ǇǊłǾŠ ǘŜƴƪǊłǘ ǑƭŜhal, tak sem mu 
ǇǌƝǑǘŠ ǌŜƪ Ǿƻ ǘƻΣ ŀōȅ ƳŠ ǘŀƪȅ ƴŀǑƭŜƘΧΦό! ƴŀǑƭŜƘΚύΦΦWƻΧόWŜƴ ǘŀƪ ōŜȊ 
ǇǘŀƴƝΚύΧIƳΦ ΦΦƴƻΧǌŜƪ ƳƛΣ ȌŜ ǘƻ Ǉŀƪ ǳȌ ƴŜƴƝ ǎǊŀƴŘŀΣ ŀƭŜ Ƨł 
ŎƘǘŠƭΧόYŘȅȌ Ƨǎƛ ǇƻǇǊǾŞ ƳŠƭ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ǘƻ ōȅƭƻ Ǿ ǘƻƳ ǇǊǾłƪǳΚύ IƳΧάΦ 
     
L ǾŜƭƳƛ ǇŜǾƴŞ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝ ƻ ŀōǎǘƛƴŜƴŎƛ ƻŘ ŘǊƻƎ ƴŜƳǳǎƝ ǾȅŘǊȌŜǘ ǇǌƝƭƛǑ 
ŘƭƻǳƘƻ ŀ ǎƛƭƴŞ ǾŀȊōȅ ǎ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳ ǎŜƘǊłǾŀƧƝ ǾŜƭƳƛ ǾȇȊƴŀƳƴƻǳ Ǌƻƭƛ 
ǘƭŀƪǳ ƴŀ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŎŜΣ ƴŠƪŘȅ ȊǌŜƧƳŠ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠ ǾƝŎŜΣ ƴŜȌƭƛ 
ǎŀƳƻǘƴł ŎƘǳǙ ƴŀ ŘǊƻƎǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слмύΥ αΧόƧŀƪȇ ōȅƭȅ ǘǾƻƧŜ ƳƻǘƛǾȅΣ ȌŜ 
ǎƛ Ȋŀőŀƭ Ǉƻ ǘŠŎƘ ŘǾƻǳ ƭŜǘŜŎƘ ȊƴƻǾǳ ōǊłǘΚύΧbƻ ǇǊłǾŠ ǘƻ ǎƛ ƳȅǎƭƛƳΣ ȌŜ 
ǘƻ ōȅƭƻ ǵǇƭƴŠ Ȋ ōƭōƻǎǘƛΦ ¨ǇƭƴŠ ǇƻǇǊǾȇ Ŏƻ ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭ Ǉƻ ǘŠŎƘ ŘǾƻǳ 
ƭŜǘŜŎƘ ǘƻ ōȅƭƻΣ ǇǊƻǎǘŠΣ ȌŜ ƧǎŜƳ Ǉƻǘƪŀƭ ƪłƳƻǑŜ ƧŜǑǘŠ ȊŜ ǎǘǌŜŘƴƝ ŀ ƻƴƛ 
ŎƘǘŠƭƛ ƪƻǳǇƛǘΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ƧƛƳ ǘƻ ǎŜƘƴŀƭΧƧŀƪƻ ƧǎŜƳ ǾŠŘŠƭΣ ȌŜ ǾŜ όƻōƧŜƪǘ 
ǊŜǎǘŀǳǊŀŎŜύ ǘłƳƘƭŜ ǘŜƴ ǇǊƻŘłǾłΣ ƴƻ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǑŜƭ Ȋŀ ƴƛƳ ŀ ǌŜƪ ǎŜƳ Ƴǳ 
ǘƻΦ bƻ ŀ ƻƴƛ ŎƘǘŠƭƛΣ ŀōȅŎƘ ǎƛ ǘŀƪȅ ƪƻǳǇƛƭ Σ ƧłΣ ȌŜ ƴŜΣ ȌŜ ƴŜΣ ȌŜ ƴŀ ǘƻ 
ƪŀǑƭǳΣ ŀƭŜ Ǉŀƪ ǇǌƛǑŜƭ ǘŜƴ őƭƻǾŠƪΣ ƻŘ ƪǘŜǊȇƘƻ ƧǎŜƳ ǘƻ ǇǊƻ ƴŠ ƪƻǳǇƛƭ ŀ 
ŦǳǊǘ Ƴƛ ǘƻ ŎǇŀƭΣ αƴłΦΦƧł ǘƛ ǘƻ ŘłƳ ȊŀŘŀǊƳƻΧΦǎƛ ǘƻ ǾŜƳά ŀ ǘŀƪΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ǳŘŠƭŀƭΦ yŜƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǇǊƻǎǘŠΣ ȌŜ ƧŜŘƴƻǳ ǘƻ ƴŜǾŀŘƝΦ bƻ ƧŜƴƻƳȌŜ 
Ǉŀƪ ǎŜ ǘƻ ŘƻȊǾŠŘŠƭƻ Ǉƭƴƻ ƳŜƧŎƘ ōƭƝȊƪŜƧŎƘ ǇǌłǘŜƭΣ ƴƻ ŀ ǘȅ ǎƛ ǘŀƪȅ ŘŀƭƛΦ 
tŀƪ Ȋŀ Ƴƴƻǳ ǇǌƛǑŜƭ ƳǻƧ ƪłƳƻǑΣ ƪǘŜǊŜƧ ǳǘŜƪƭ Ȋ ŘƻƳƻǾŀ ŀ ǌƛƪŀƭΣ ȌŜ ōȅ ǎƛ 
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ŘŀƭΣ ŦǳǊǘ ƳŠ ǇǌŜƪŜŎłǾŀƭΣ ƴƻ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠ ǑŜƭ ǎ nim, koupili jsme 
ǎǇƻƭǳ ŀ Ǉŀƪ ǎŜ ǘƻ ǳȌ ǊƻȊƧŜƭƻΦ WǎƳŜ ȊŜ Ȋŀőłǘƪǳ ǎǇƻƭǳ ōǊŀƭƛΣ ōȅƭ ǘƻ ǇǊłǾŠ 
jeden z ǘȇ ǇŀǊǘȅ ƭƛŘƝ ƳŜȊƛ ƪǘŜǊŜƧƳŀ ǘƻ ŦǳƴƎƻǾŀƭƻΣ Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ǌƛƪŀƭ 
ǇǌŜŘǘƝƳΦ tŀƪ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ǾƝŎ ŀ ǾƝŎΣ ŀȌ ǎŜ ǘƻ Ǉŀƪ ǊƻȊƧŜƭƻΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎŜ 
ŎƘȅǘƛƭ ƧƛƴŜƧŎƘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ v ǘƻƳ ƧŜƭƛ ŘȇƭΧΦǘŀƪȌŜ ǘƻ ǇƻƪǊŀőƻǾŀƭƻΧΦΦόYƻƭƛƪ ǎƛ 
ǳŘŠƭŀƭ ŘŜƴƴŠΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻ ȊǾȅǑƻǾŀƭƻ ƴŜōƻ ǎƴƛȌƻǾŀƭƻΚύΧΦƴƻΣ ǘŀƪ ȊŜ 
ȊŀőłǘƪǳΣ ƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ǵǇƭƴŠ ȊŀőƝƴŀƭƛ Σ ǘŀƪ ƴłƳ ǎ ǘƝƳ ƪłƳƻǑŜƳ ǎǘŀőƛƭƻ 
ǘŀƪ Ȋŀ ǎǘƻǾƪǳ ƴŀ ǇǻƭΣ ǇǊƻǎǘŠ ƘƻǇ Řƻ ƴƻǎǳΣ ǘƻ ƴłƳ ǎǘŀőƛƭƻ ǇǌŜǎ ƴƻŎ 
ōƻƘŀǘŠΦ tŀƪ ǳȌ ǇǊƻǎǘŠ ǘƻ ƴŜǎǘŀőƛƭƻ ǘŀ ǇŀŘŜǎłǘƪŀΣ ǘŀƪ ǎŜ ǾȅƭŜȊƭƻ ƴŀ 
ǎǘƻǾƪǳ ƪŀȌŘŜƧ ǎǾȇΣ ŀōȅ Ȋ ǘƻƘƻ ŀƭŜǎǇƻƶ ƳŠƭ ŀ ƪŜ ƪƻƴŎƛ ǘƻ ƴŜǑƭƻ ǎǇƻőƝǘŀǘ 
Ȋŀ ƪƻƭƛƪ ǇŜƴŠȊ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘłǾŀƭΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ǌƛƪŀƭΣ ǾƛřΦ bƻΣ ǘŀƪ ǘŠŎƘ 
őǘǾǊǘ ŀȌ Ǉǻƭ ƎǊŀƳǳ Ȋŀ ŘŜƴΧΦǘƻ ǳǊőƛǘŠΧΦά    
WŜŘŜƴ ȊŜ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝŎƘ ¦5 ǇƻƘȅōǳƧƝŎƝ ǎŜ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ƧƛȌ ŘƭƻǳƘƻǳ Řƻōǳ ŀ 
ǘŀƪŞ ǇǊƻŘłǾŀƧƝŎƝ ȊƘƻŘƴƻǘƛƭ ȊƳŠƴȅ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ȊŜ ǎǾŞƘƻ ǇƻƘƭŜŘǳ ǾŜƭƳƛ 
ƧŜŘƴƻŘǳǑŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слоύΥ αΧǎǇƻǳǎǘŀ ƭƛŘƝ ǇǌŜǑƭŀ ƴŀ ƘŜǊłƪΦΦά ŀ ŘƻŘłǾł 
ƴŀ ǵőŜǘ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ Ǉǌƛ ƴłǎǘǳǇǳ ƘŜǊƛƻƴǳ Ǿ regionu: αΧǘƻƘƭŜ ƭŜȌŜƭƻ ƴŀ 
ǳƭƛŎƝŎƘ ŀ őŜƪŀƭƻ ǘƻ ǘŀƳΧȊŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳ ƧǎŜƳ ǎŜ ƳǳǎŜƭ ƘƻƴƛǘΣ 
ǘŜƭŜŦƻƴƻǾŀǘΣ ƧŜȊŘƛǘ ŀ őŜƪŀǘ ŀ ǘƻƘƭŜ ōȅƭƻ ƴŀ ǳƭƛŎƛΧǘŀƪȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ 
ƧŜŘƴƻŘǳǑǑƝΧά  ½ŀƧƝƳŀǾŞ ŎŜƴƻǾŞ ƴŀōƝŘƪȅ ŀ ǾȇǊŀȊƴŠ ƭŜǇǑƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ŘƻƪłȊŀƭȅ Ǉǌƛ ƴłǎǘǳǇǳ ŘǊƻƎ ƴŀ ǘǊƘ ōŠƘŜƳ ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴŠ ƪǊłǘƪŞ 
Řƻōȅ ȊƝǎƪŀǘ ȊǌŜƧƳŠ ƻōǊƻǾǎƪƻǳ őłǎǘ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴȅΦ 5ƻŘƴŜǎ ƧŜ ǇǊȇ 
ǊƻȊŘƝƭ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ƳŜȊƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳ ŀ ƘŜǊƻƛƴŜƳΣ ƴŜōƻǙ ƘŜǊƻƛƴ Ƴł ƴŀ ǳƭƛŎƛ 
ǇǊȇ ƭŜǇǑƝ ƪǾŀƭƛǘǳ ƴŜȌ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ƴŀ ǳƭƛŎƛΦ Wŀƪƻ ȊƪǳǑŜƴȇ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭ ƧŜǑǘŠ Ǉǌƛ ŎŜƭƪƻǾŞƳ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǾȇǾƻƧŜ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ŘƻŘłǾłΥ 
αΧǎǇƝǑ ƳłƳ ǇƻŎƛǘΣ ȌŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ƪƭŜǎłΣ ƪǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ƘƻǊǑƝΧƘƻŘƴŠ ƪǾŀƭƛǘƴƝŎƘ 
Ǿŀǌƛőǻ ƧŜ ȊŀǾǌŜƴŜƧŎƘ ŀ ǘȅ ƳƭŀŘǑƝ Ƨǎƻǳ ǇǊƻǎǘŠ ŀƳŀǘŞǌƛΣ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜǳƳŠƧ 
ǾŀǌƛǘΦΦόΧύΦΦ{ƻƭǳǘŀƴǳ ƧŜ ƳłƭƻΣ ǾǑŜŎƘƴƻ ƧŜ ƴŀ ǊŜŎŜǇǘȅΦΦΦƴŜŘł ǎŜ ǘƻ ƪƻǳǇƛǘ 
ƴƻǊƳłƭƴŠ Ǿ ƭŞƪłǊƴŠΧǎǇƻǳǎǘŀ ƭƛŘƝ ƧŜ ȊŀǾǌŜƴŜƧŎƘΧƪǾǻƭƛ ǾȇǊƻōŠ ŀ 
ŘƛǎǘǊƛōǳŎƛΧόΧΦύΧŎŜƴŀ ƧŜ ǇƻŘƻōƴłΣ ŀƭŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ǎŜ ȊƳŠƴƛƭŀ ƪ ƘƻǊǑƝƳǳΧά 
WŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾł ǎŎŞƴŀ Ǿ deŦŜƴȊƝǾŠ ŀ ƧƛȌ 
ƳƛƴƛƳłƭƴŠ о-п Ǌƻƪȅ ƛƴǘŜƴȊƝǾƴŠ ǇǊƻōƝƘŀƧƝŎƝ ǇǊƻŎŜǎ Ǿ ŎŜƭŞƳ ǊŜƎƛƻƴǳ 
ǇǌŜŎƘƻŘǳ ƻŘ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴ ŀ ǳ ƴƻǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎǘłƭŜ őŀǎǘŠƧƛ 
ǇǌƝƳƻ ƘŜǊƻƛƴΦ  ± ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǘŀƪ ǾȅƧłŘǌƛƭ ƴŜƧǇƻŘǎǘŀǘƴŠƧǑƝ ȊƳŠƴȅ 
ǇƻǘǾǊȊǳƧƝŎƝ ǎŜ Ȋ ǾƝŎŜ ȊŘǊƻƧǻΣ ǾŜ ǎƪƭŀŘōŠ ŘǊƻƎ ŀ ǘǊŜƴŘǻ Ǿ ƧŜƧƛŎƘ ǳȌƝǾłƴƝ 
v regionu.   
 
YǊƻƳŠ ǘƻƘƻ ǎŜ Ǿ w¢ ǎŜǾŜǊƴƝ 2ŜŎƘȅ ƳŞƴŠ Ǿ souboru objevil tak 
ǾȇǊŀȊƴȇ ǇƻƭȅƳƻǊŦƴƝ ǾȊƻǊŜŎ ǳȌƝǾłƴƝΣ Ƨŀƪƻ ǘƻƳǳ ōȅƭƻ ǳ aƻǊŀǾǎƪȇŎƘ 
ǊŜƎƛƻƴǻ ŀ Ǿ ǘƻƳǘƻ ƻƘƭŜŘǳ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ¦5 Ǿ ǘƻƳǘƻ ǎƻǳōƻǊǳ ƳŀƧƝ 
ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ōƭƝȌŜ ƪ ǘȊǾΦ αȊłǇŀŘƴƝƳǳ ǎǘȅƭǳάΣ ǘŜŘȅ ƳƴƻƘŜƳ 
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ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ǾȅƘǊŀƴŠƴƝ ƧŜŘƴƻƭǘƛǾȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ¦5 ŘƭŜ ǇǊƛƳłǊƴƝ ŘǊƻƎȅ ŀ 
ƴŀǇǌΦ ƛ ǊƻȊǾƻƧ ǎǇŜŎƛŦƛŎƪȇŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ ǇǊƻ ƪŀȌŘƻǳ Ȋ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴΦ ¢ƻ 
ƧŜ ǾŜƭƳƛ ȊłǎŀŘƴƝ ȊƧƛǑǘŠƴƝ ǇǊƻ ǇǌƝǇŀŘƴŞ ȊǾŀȌƻǾłƴƝ ǊƻȊǾƻƧŜ ŀ ǇƭłƴƻǾłƴƝ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǎƭǳȌŜōΣ ƪǘŜǊŞ ōȅ ƳŠƭȅ ȊŀőƝǘ ǘǳǘƻ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘ 
ǊŜǎǇŜƪǘƻǾŀǘ ŀ ƳƻŘƛŦƛƪƻǾŀǘ ǎǘǊŀǘŜƎƛŜ ǎǾŞ ǇǊłŎŜ ŘƭŜ ƳŠƴƝŎƝŎƘ ǎŜ ŀ 
ǾȅƘǊŀƴƛőǳƧƝŎƝŎƘ ǇƻǘǌŜō ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴΦ   
 
tǌŜƪǾŀǇƛǾł ǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ōȅƭŀ ƴŜǾǊŀȌƛǾƻǎǘ Ǿǻőƛ ƧƛƴȇƳ 
ǎƪǳǇƛƴłƳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ bŀǇǌΦ ƪŘȅȌ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ ƻǇƻǾǊƘoval 
ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ αǎƳŀȌƪȅά ƴŜōƻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слоύΥ αΧόǳƳǌŜƭ ƴŠƪŘƻ ǾŜ 
±ŀǑŜƳ ƻƪǊǳƘǳ ƪǾǻƭƛ ŘǊƻƎłƳΚύΧƧƻΣ ȊƴłƳ ƴƻΣ Ƴł ƪƻǳǎŜƪ ƘǊƻō ǾŜŘƭŜ 
Ƴȇ ƳłƳȅΧόǇǌŜŘłǾƪƻǾŀƭ ǎŜΚύΧƘƳƳ όƪȇǾŜύΦΦŀƭŜ Ƨŀƪ ǌƝƪłƳΣ ƘŞǊłŎƛ ƳŠ 
ƴŜȊŀƧƝƳŀƧΣ ǘƻ ƧŜ ƻŘǇŀŘΦ YƻƭƛƪǊłǘ ǎŜ ǘŀŘȅ ǇǊƻƧŘǳ Ǉƻ aƝǊłƪǳ ŀ ǾƛŘƝƳΣ Ƨŀƪ 
ǎƛ ǘŀƳ ƘǳƭŜƧΣ ǾƻǑƪǊŀōłǾŀƧ ǎŜΣ ƴŜƴƝ ǘƻ ƘŜȊƪŜƧ ǇƻƘƭŜŘΣ ƘƴǳǎƝ ǎŜ Ƴƛ ǘƻΧά    
 
YǾŀƭƛǘŀ ŘǊƻƎ ŎŜƭƪƻǾŠ ǎŜ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ǇǊǻōŠȌƴŠ ȊƘƻǊǑǳƧŜΣ ǇǌŜǎǘƻ ǾǑŀƪ 
ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ǘƻǘƻ ȊƧƛǑǘŠƴƝ ȊŎŜƭŀ ƎŜƴŜǊŀƭƛȊƻǾŀǘΦ tǌƛ ŘƻōǊŞƳ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ŀ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘŜŎƘ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ȊƝǎƪłǾŀǘ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŘǊƻƎǳ ǎǘłƭŜΦ hǾǑŜƳ ǇǊƻ ǾŠǘǑƝ 
őłǎǘ ƪƻƴŎƻǾȇŎƘ ȊłƪŀȊƴƝƪǻ ǎŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ŘǊƻƎȅ ȊƘƻǊǑƛƭŀΦ [ƛƳƛǘƻǾŀƴƻǎǘ 
ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻ ŀ ȊǘǊłǘŀ ŘƻōǊŞƘƻ ƪƻƴǘŀƪǘǳ όƴŀǇǌΦ ȊŀǘőŜƴƝƳ őƛ 
ǘƝƳΣ ȌŜ ǘƻƘƻ ŘŜŀƭŜǊ ƴŜŎƘł őƛ ǎŜ ƻŘǎǘŠƘǳƧŜύ ƳǻȌŜ ȊƴŀƳŜƴŀǘ ǾŜƭƳƛ 
ȊłǎŀŘƴƝ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ ǇǊƻǇŀŘΦ hǇŠǘ ǘŀƪ Ƨŀƪƻ Ǿ ƻǎǘŀƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǇƭŀǘƝΣ 
ȌŜ ƴŜƧƘƻǊǑƝ ƪǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ƳƴƻƘŜƳ ƭŜǇǑƝ ƧŜ Ǿ bytech (pokud se 
ƧŜŘƴł ƻ ǾŀǊƴǳΣ Ǉŀƪ ƧŜ ȊŘŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ƴŜƧǾȅǑǑƝύ ŀ ǳ ƘŜǊƻƛƴǳ őƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ 
ƴŀƪǳǇƻǾŀƴŞƳ ǇǌŜǎ Ƴƻōƛƭȅ ƧŜ ŘǻƭŜȌƛǘȇ ƻōƧŜƳ ŀ ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ƻŘōŠǊǳ ς 
őƝƳ ǾƝŎŜΣ ǘƝƳ ƭŞǇŜΦ 5ŜŀƭŜǌƛ ǘŀƪ ƳƻǘƛǾǳƧƝ ƪ Ŏƻ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝƳ ƻŘōŠǊǻƳ ŀ 
v Ŏƻ ƴŜƧǾȅǑǑƝƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝΦ tŀƪ ƧŜ ŘƻǎŀƘƻǾłƴƻ ƭŜǇǑƝƘƻ ŘƻŘǊȌƻǾłƴƝ 
ƘƳƻǘƴƻǎǘƛ ŀ ŘǊƻƎŀ ƧŜ ǾȇǊŀȊƴŠ őƛǎǘǑƝΦ ½ ŘǊǳƘŞ ǎǘǊŀƴȅ ǎŜ ǾǑŀƪ ǘŀƪŞ 
ǳƪŀȊǳƧŜΣ ȌŜ ǘŀǘƻ ǾǑŜŎƘƴŀ ǇǌŜŘŜǑƭł ȊƧƛǑǘŠƴƝ ƴŜǇƭŀǘƝ ǳƴƛǾŜǊȊłƭƴŠΣ ƴŜōƻǙ ƛ 
zƪǳǑŜƴƝ ŘŜŀƭŜǌƛ όƛ ƪŘȅȌ Ƨǎƻǳ ǎŀƳƛ ǾȇǊƻōŎƛύ ƴŜƳǳǎƝ ȊƝǎƪŀǘ ǾȌŘȅ ƴŜƧƭŜǇǑƝ 
ȊōƻȌƝ ƻŘ ǎǾȇŎƘ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭǻ ŀ ƴŠƪŘȅ ǘŀƪ ƴŜƳƻƘƻǳ όőƛ ƧŜƴ ƻƳŜȊŜƴŠύ 
ƻǾƭƛǾƴƛǘ ƪǾŀƭƛǘǳ ŘǊƻƎȅΣ ƪǘŜǊƻǳ Ǉŀƪ ǇƻǎƝƭŀƧƝ ŘłƭŜ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ őƛ ƴƛȌǑƝ 
őƭłƴƪȅ ǌŜǘŠȊŎŜΦ /Ŝƭȇ ǘǊƘ ƧŜ ǘŀƪ ƧŀƪȇƳǎƛ ȌƛǾȇƳ ƻǊƎŀnismem, kdy se boj 
ƻ Ŏƻ ƴŜƧƭŀŎƛƴŠƧǑƝ ŀ ƴŠƧőƛǎǘǑƝ ŘǊƻƎǳ ƻŘŜƘǊłǾł ƻŘ ƴŜƧǾȅǑǑƝŎƘ ǇŀǘŜǊ 
ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ŀȌ Ǉƻ ƪƻƴŎƻǾŞ ǎǇƻǘǌŜōƛǘŜƭŜ ŀ ƴƛƪŘƻ Ȋ ŘŜŀƭŜǊǻ 
ƴŜŎƘŎŜ ǊƛǎƪƻǾŀǘ ǎǘłƭŞ ȊłƪŀȊƴƝƪȅΣ ƳŀƧƝ-ƭƛ ǾȇōŠǊΦ ¢ƛ ǇǊƻ ȊƳŠƴǳ ǇƻƪǳŘ 
ǾȇōŠǊ ƴŜƳŀƧƝΣ Ƨǎƻǳ ƴǳŎŜƴƛ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘ ǾȅǎƻŎŜ ƴŜƪǾŀƛǘƴƝ ŘǊƻƎȅ Ȋŀ 
ǾȅǑǊƻǳōƻǾŀƴŞ ŎŜƴȅΣ ŎƻȌ ƧŜ ȊǇŠǘƴŠ ƴǳǘƝ ƪŜ ȊǾȇǑŜƴƝ ŀƪǘƛǾƛǘȅ Ǿ ƻǇŀǘǌŜƴƝ 
ǎƛ ǇŜƴŠȊ ς ǘŜŘȅ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘŠΦ          
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Aplikace drog  

3ÅÖÅÒÎÎþ -ÏÒÁÖÁ 
bŠƪǘŜǌƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ƳŀƧƝ Ȋ ƛƴƧŜƪőƴƝ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ȊŜƧƳŞƴŀ Ȋ Ǉƻőłǘƪǳ 
ǎǘǊŀŎƘΦ ±ŠǘǑƛƴŀ ƧƛŎƘ ǘŜƴǘƻ ǎǘǊŀŎƘ ǊȅŎƘƭŜ ǇǌŜƪƻƴłǾł ŀ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ǎŜ 
ǇǊƻ ƴŠ ǎǘłǾł ŘŜƴƴƝ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳƻǎǘƝΣ ƴŀŘ ƴƝȌ ǎŜ ŘłƭŜ ƴŜǇƻȊŀǎǘŀǾǳƧƝΦ WŜƴ 
ǾŜƭƳƛ Ƴŀƭł őłǎǘ ƴŜƴƝ ǎŎƘƻǇƴŀ  ǘŜƴǘƻ ǎǘǊŀŎƘ ǇǌŜƪƻƴŀǘ ŀ ŘƝƪȅ ǘƻƳǳ 
ȊǻǎǘłǾł ǳ ǑƶǳǇłƴƝΣ ƪǘŜǊŞ ƧŜ ƳƴƻƘŜƳ ōŜȊǇŜőƴŠƧƝΦ 2łǎǘ Ǉŀƪ ƴŀŎƘłȊƝ 
ǊǻȊƴŞ ƪƻƳǇǊƻƳƛǎȅ ƴŀǇǌΦ Ǿ ǇƻŘƻōŠΣ ȌŜ ƧƛƳ ŘǊƻƎǳ ŀǇƭƛƪǳƧŜ ƴŠƪŘƻ Ƨƛƴȇ 
(protokol 201): αΧό¢ƻ Ƨǎƛ ǎǘłƭŜ ǑƶǳǇŀƭŀΚύΧbŜΦ ¢ƻ ǳȌ ǇƻǘƻƳ ƴŜΦ Wł 
ƧǎŜƳ ǎƛŎŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ǑƶǳǇƭŀΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ƨł ƻǎƻōƴŠ ƴŜƳłƳ ǊłŘŀ ƧŜƘƭȅΦ ałƳ 
ŀǎƛ ŘƻŎŜƭŀ Ŧƽōƛƛ Ȋ ƪǊǾŜΦ .ȅƭŀ ƧǎŜƳ ǳ ȊƴłƳȇŎƘ ŀ ǌƝƪŀƭƛ ƳƛΣ ƧŜǎǘƭƛ ǎƛ ŘłƳ 
ǇŜǌƝΣ ǘŀƪ ǌƝƪłƳΣ ȌŜ ƧƻΦ hƴƛ ƴŀ ǘƻΣ ȌŜ ƳŀƧƝ ǇŜǌƝ ƧŜƴ ƴŀǌŜŘŠƴŞΦ ¢ŀƪ ǌƝƪłƳΣ 
ȊƪǳǎƝƳŜ ŀ ǳǾƛŘƝƳŜΦ aƴŠ ǾȌŘȅŎƪȅ ƳǳǎŜƭ ƴŠƪŘƻ αƴŀƧŜǘάΦ bƻΣ Ƨł ǎƛ 
ƳȅǎƭƝƳΣ ƪŘȅōȅŎƘ ǎƛ ƴŠƪŘȅ ƧŜǑǘŠ Řŀƭŀ ǇŜǊƴƝƪΣ ŘƻǳŦłƳΣ ȌŜ ǎƛ Ƙƻ ǳȌ 
ƴŜŘłƳΣ ǳȌ ǘƻ ŀƴƛ ƴŜƳłƳ Ǿ ǇƭłƴǳΣ ǘŀƪ ǳȌ ƧŜƴƻƳ ƧŜƘƭƻǳΣ ŀƭŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ōȅ 
Ƴƛ ǘƻ ƳŠƭ ƴŠƪŘƻ ǳŘŠƭŀǘΦ Wł ƧǎŜƳ ǘǌŜōŀ ƴŠƪƻƘƻ ǎŀƳŀ ƳƻƘƭŀ ƴŀƧŜǘΣ ŀƭŜ 
ǎŀƳŀ ƴƛƪŘȅ ƴŜΧάΦ 
bŜǇǎŀƴŞ ƴƻǊƳȅ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴłŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ƨǎƻǳ ǇǊƻ ƴƻǾŠ ǇǌƝŎƘƻȊƝ 
prostorem, ktŜǊȇ Ƨǎƻǳ ƴǳŎŜƴƛ ǊŜǎǇŜƪǘƻǾŀǘ ŀ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘȅǘƻ ƴƻǊƳȅ 
ǇǌŜƧƝƳŀƧƝΦ 2ƝƳ ƴƛȌǑƝ ƧŜ ǾŠƪ ƴƻǾłőƪŀΣ ǘƝƳ ƧŜ αǇƭŀǎǘƛőǘŠƧǑƝά ŀ őŀǎǘƻ ƻ ǘƻ 
ǾƝŎŜ Ƴǳ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ǘƻƳΣ Ǉŀǘǌƛǘ Řƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ŀ ŘƻƪłȊŀǘΣ ȌŜ ǘŀƳ Ƴł ǎǾŞ 
ƳƝǎǘƻΦ ±ŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǾŜƭƳƛ ŘǊǎƴŞ ōȇǾŀƧƝ ǇƻǇƛǎȅ 
ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǊǾƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ όƴŜȊłǾƛǎƭŜ ƴŀ ǇƻƘƭŀǾƝύ ǳ ƳƭŀŘȇŎƘ ƭƛŘƝ 
ǇƻŘ мр ƭŜǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ннлύΥ αΧǇƛƪƻΧΦόWƻΚ ! Ǿ ƪƻƭƛƪŀ ƭŜǘŜŎƘΚύΧ±Ŝ мо 
ƭŜǘŜŎƘΧόWŀƪ ǎŜǎ ƪ ǘƻƳǳ ŘƻǎǘŀƭŀΚ WŀƪŞ ōȅƭȅ ƻƪƻƭƴƻǎǘƛ 
ƪƻƴǘŀƪǘǳΚύΧ/ƘǘŠƭŀ ƧǎŜƳ ǘƻ ȊƪǳǎƛǘΣ ŀ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǎŜƘƴŀƭŀ ǇƛƪƻΣ 
ƪŀƳŀǊłŘ Ƴƛ ǘƻ ƴŀōƝŘƭΧΦό¢ŀ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ōȅƭŀ ƧŀƪłΚ WŀƪȇƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳ Ƨǎƛ ǳȌƛƭŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴΚύΧΦ5ƻ ȌƝƭȅΧΦό¢ƻ ōȅƭŀ ȊǾŠŘŀǾƻǎǘΣ ȌŜ Ƨǎƛ ǘƻ 
ŎƘǘŠƭŀ ǾȅȊƪƻǳǑŜǘΚύΧΦbƻΦ Wł ƧǎŜƳ ǎŜ ƘƻŘƴŠ ǎǘȇƪŀƭŀ ǎ ŦŜǙłƪŀƳŀΧΦόhŘ 
ƪƻƭƛƪŀ ƭŜǘΚύΧ!ǎƛ ƻŘ мн ƴŜōƻ мо ƭŜǘΧΦό! Ŏƻ ǘƻ ōȅƭƻ Ȋŀ ƭƛŘƛΚύΧ.ȅƭƛ ǘƻ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎǘŀǊǑƝ ƭƛŘŞΦΦό¢ƻ ōȅƭŀ ǘŜŘŀ ǘǾƻƧŜ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΦ aŠƭŀ Ƨǎƛ 
őƛǎǘƻǳ ƧŜƘƭǳ Ǉǌƛ ƛƴƧΦ ǇƻǳȌƛǘƝΚύΧ¢ƻ ƴŜǾƝƳΦ YƭǳŎƛ ǌƝƪŀƭƛΣ ȌŜ ƧŜ őƛǎǘłΣ ŀƭŜ 
ǇǌŜǎƴŠ ǘƻ ƴŜǾƝƳΧΦά 
    
±ȇƳŠƴƴȇ ǇǊƻƎǊŀƳ ǇǌƝƳƻ Ǿ hǎǘǊŀǾŠ ōȅƭ Ǉƻ ŘƭƻǳƘƻǳ Řƻōǳ ƘǻǌŜ 
ŘƻǎǘǳǇƴȇΦ CǳƴƎǳƧŜ ȊŘŜ ƧŜŘƛƴŞ Y/ ŀ ǘƻ ƧŜ ȊŀƳŠǌŜƴŞ ƴŀ ǾŜƭƳƛ ǘŠȌƪƻǳ 
ƪƭƛŜƴǘŜƭǳΦ aƴƻƘƻ ȊŜ ȊŀőƝƴŀƧƝŎƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όǇǌŜǎǘƻȌŜ ŀǇƭƛƪǳƧƝŎƝŎƘ 
ƛƴƧŜƪőƴŠύ ƳŠƭƻ őƛ Ƴł ƻōŀǾǳ ŎƘƻŘƛǘ ƳŠƴƛǘ Řƻ Y/ ȊŘǻǾƻŘǳ ǎǘƛƎƳŀǘƛȊŀŎŜ 
(protokol 202): αΧόYŘŜ Ƨǎƛ ȊƝǎƪłǾŀƭ ƛƴƧΦ ǎǘǌƝƪŀőƪȅΚ YǳǇƻǾŀƭ ǎƛǎ ƧŜƧ 
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v ƭŞƪłǊƴłŎƘΚύΧΦWŜƴƻƳ Ǿ ƭŞƪłǊƴłŎƘΧόh ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǾȇƳŠƴȅ ƛƴƧŜƪőƴƝŎƘ 
ǎǘǌƝƪŀőŜƪ Ǿ ƪƻƴǘŀƪǘƴƝŎƘ ŎŜƴǘǊŜŎƘ Ƨǎƛ ƴŜǾŠŘŠƭΚύΧΦ±ŠŘŠƭ ƧǎŜƳ ƻ ǘƻƳΧΦό! 
ǇǊƻő ǎƛǎ ƴŜȊŀǑŜƭ ǾȅƳŠƴƛǘ ǎǘǌƝƪŀőƪǳ Řƻ ƪƻƴǘŀƪǘƴƝƘƻ ŎŜƴǘǊŀΚύΧWǎŜƳ ƳŠƭ 
ǎǘǊŀŎƘΣ ȌŜ ōǳŘǳ ōǊłƴ Ƨŀƪƻ ƴŀǊƪƻƳŀƴ ƴŜōƻ ǘŀƪΧΦό¢ŀƪȌŜ ǘȅ ǎŜǎ ƴƛƪŘȅ 
ƴŜŎƝǘƛƭ Ƨŀƪƻ ƴŀǊƪƻƳŀƴ ƴŜōƻ őƭƻǾŠƪ ǳȌƝǾŀƧƝŎƝ ŘǊƻƎȅΚύΧbŜΦ tǊƻǎǘŠ ƧǎŜƳ 
ƴŜŎƘǘŠƭΣ ŀōȅ ƻ ǘƻƳ ǾŠŘŠƭƛΣ ȌŜ ōŜǊǳΧΦά 
 
{ƴŀȌƛƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ȊƧƛǘƛǘΣ Ƨŀƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ƘƻŘƴƻǘƝ ȊƳŠƴǳ ǎƛǘǳŀŎŜ ƴŜƧŜƴ 
v ƻōŘƻōƝ ǘŠǎƴŠ ǇǌŜŘ ǇǌƛƧŜǘƝƳ ƴƻǾŞƘƻ Ȋłƪƻƴŀ ŀ Ǉƻ ƴŠƳΣ ŀƭŜ ȊŀƧƝƳŀƭȅ 
ƴłǎ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ȊƳŠƴȅ ŀ ƪƻƴǘǊŀǎǘȅ ǇǊƻǘƛ ƻōŘƻōƝ Ȋŀőłǘƪǳ флΦ ƭŜǘ őƛ 
ƪƻƴŎŜ улΦ ƭŜǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлуύΥ αΧΦǾŠǌƝǑ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ƴŀŘ ǘƝƳ ƴƛƪŘƻ 
ƴŜǇǌŜƳȇǑƭŜƭΚ ± ǘŞ ŘƻōŠ ƴŜōȅƭŀ ǾǻōŜŎ ȌłŘƴł ƻǎǾŠǘŀΣ ǾǻōŜŎ ȌłŘƴłΣ 
ǘŜŘȅ Ȋŀ ƪƻƳłǊǻ ǎŜ ƻ ƴŠƧŀƪȇŎƘ ƴŀǊƪƻƳŀƴŜŎƘ ǎƴŀŘ ŀǎƛ ŀƴƛ ƴŜƳƭǳǾƛƭƻΦ 
yƝƪŀƭƻ ǎŜ ǎƴŀŘΣ ȌŜ ǘŀŘȅ ŀǎƛ ŀƴƛ ƴŜŜȄƛǎǘǳƧƻǳΣ ƴŀǊƪƻƳŀƴƛΦ ¢ŀƪȌŜ ƻǎǾŠǘŀ 
ƴŜōȅƭŀ ǾǻōŜŎ ȌłŘƴłΣ ƧŜ ǇǊŀǾŘƻǳΣ ȌŜ ƴŠƪŘȅ ƧǎƳŜ ǎƛ ǾȅǾŀǌƻǾŀƭƛ 
ǎǘǌƝƪŀőƪȅΣ ƪǘŜǊŞ ƧǎƳŜ ǇƻǾȅǘŀƘƻǾŀƭƛ Ȋ ǇƻǇŜƭƴƛŎΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƴŜōȅƭȅ 
ƴŜƧőƛǎǘŠƧǑƝ ƴŠƪǘŜǊŞΣ ƴŠƪǘŜǊŞ ōȅƭȅ ǵǇƭƴŠ őƛǎǘŞ ǎŜ ǇƻǳȌƝǾŀƭȅ ƴŀ ƴŠƧŀƪŞ 
ǾƻŘȅ ǘŀƳ ƴŜōƻ ƴŜǾƝƳ ƴŀ Ŏƻ ŀ ǘŀƪȅ ǎŜ Ƴƛ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ƻōőŀǎ ȊŀƧƝǘ ƴŀ 
ǎǘǌŜŘƛǎƪƻ ŀ ǌƝŎǘ ǘŀƳ ǎŜǎǘǌƛőŎŜΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƳƻŘŜƭłǌ ŀ ȌŜ ǇƻǘǌŜōǳƧǳ Řƻ 
ƴŠƧŀƪȇŎƘΣ ƴŠƧŀƪȇŎƘ ǘŠŎƘ ΦΦΦ ŀ ǎ Řƻōƻǳ ǇǌƛǑƭȅ ǊǻȊƴŞ ǎŀƴƛǘŀǎȅ ŀ ǘŀƪƻǾŞ ǘȅ 
ǎǘǌŜŘƛǎƪŀΣ ƪŘŜ ǎŜ Ȋŀőŀƭȅ ǇǊƻŘłǾŀǘ ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ŀ ǊǻȊƴȇ ȊŘǊŀǾƻǘƴƛŎƪȇ 
ƳŀǘŜǊƛłƭΣ ǘŀƪ ǳȌ ƧǎƳŜ ǎƛ Ǉŀƪ Ȋŀőali kupovat. V ǘŞ ŘƻōŠΣ ƴŜȌ ǎŜ Ȋŀőŀƭƻ 
ƳƭǳǾƛǘ ƻ ǊǻȊƴȇŎƘ ƴŜƳƻŎŜŎƘ ƴŀǊƪƻƳŀƴǻ ŀ ǘŀƪΣ ǎŜ ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ƴƻǊƳłƭƴŠ 
ǇǻƧőƻǾŀƭȅ ŀ ǾǑŜŎƪƻ ŀ ƳȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ƴƛƪŘƻ Ȋ ƴłǎ Ƨŀƪƻ ƛƴŦƛƪƻǾŀƴȇ ȌłŘƴƻǳ 
ǘŀƪƻǾƻǳ ƴŜƳƻŎƝΣ ƪǘŜǊł ƧŜ ǇǌƝƳƻ ƴŜƳƻŎƝ ƴŀǊƪƻƳŀƴǻΧΦόΧύΧά  
tǌƛ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ ǊŜƎƛƻƴȅ ōȅƭƻ ǇǊłǾŠ ƴŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ 
ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝ ƻŘǇƻǾŠŘƝΣ ȌŜ ǎŜ ƻōőŀǎ ǎǘŀƴŜΣ ȌŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ǎŘƝƭƝ ƧŜƘƭǳ ŀ 
ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ŀ ȌŜ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǎƭǳȌŜō ǾȅǳȌƝǾł ƳŞƴŠΦ bŜƴƝ  
ȊƻŘǇƻǾŠŘƛǘŜƭƴŞΣ ȊŘŀ ƧŜ ǘƻ Řłƴƻ ǳǊőƛǘȇƳ ǇƻƳŀƭŜƧǑƝƳ ōǳŘƻǾłƴƝƳ 
ǘŠŎƘǘƻ ǎƭǳȌŜō ŀ ƧŜƧƛŎƘ ƻƳŜȊŜƴŞ ƴŀōƝŘce nebo zda se na tomto stavu 
ǾƝŎŜ ǇƻŘƝƭƝ ǘŀƪŞ ǘƻΣ ȌŜ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǊŜƎƛƻƴǳ ƧŜ αŘǊƻƎƻǾł ǘǳǊƛǎǘƛƪŀά ȊǌŜƧƳŠ 
ƴŜƧƴƛȌǑƝ ǇǊƻǘƛ ǾǑŜƳ ƻǎǘŀǘƴƝƳ ŀ ȊŀǘƝƳŎƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ƧŜ ǎǇƝǑŜ 
ƻōǾȅƪƭŞ ǳǊőƛǘŞ ǇǌƛōƝǊłƴƝ ƴƻǊŜƳ ŀ ȊǾȅƪǻ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ƴŀǾȊłƧŜƳΣ ƴŀ 
ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƧŜ ǊŜƎƛƻƴ ŎŜƭƪƻǾŠ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ǳȊŀǾǌŜƴȇ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлоύΥ αΧόƳŠƭ Ƨǎƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ǎǾƻƧƛ őƛǎǘƻǳ ƧŜƘƭǳΚύΧΦǾȌŘȅŎƪȅ 
ƴŜΧΦόYƻƭƛƪǊłǘ ǎŜ ǘƛ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ Ƨǎƛ ƴŜƳŠƭ őƛǎǘƻǳ ƛƴƧŜƪőƴƝ ǎǘǌƝƪŀőƪǳ ŀ ǇƻǳȌƛƭ 
Ƨǎƛ ǇƻǳȌƛǘƻǳ ƻŘ ƪŀƳŀǊłŘŀΚύΧbŜǾƝƳ ƪƻƭƛƪǊłǘΣ ŀƭŜ őŀǎǘƻ ǎŜ ǘƻ 
ǎǘŀƭƻΧΦόΧύΧŀ ƴŠƪŘƻ Ǉƻ ǘƻōŠ ǇƻǳȌƝǾŀƭ ƛƴƧŜƪőƴƝ ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ƴŜōƻ ǎƛǎ 
őŀǎǘŠƧƛ ǇǻƧőƻǾŀƭ ǘȅΚΧǳǊőƛǘŠ ƻŘŜ ƳƴŜΦ ± ǇŀǊǘŠ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ ǘǌŜōŀ ǘǌƛ ƴŜōƻ 
őǘȅǌƛ ŀ ƳŠƭƛ ƧǎƳŜ ƧŜŘƴǳ ƧŜƘƭǳΣ ǘŀƪ ǘǳ ƧǎƳŜ ǇƻǳȌƛƭƛ ŀ Ǉŀƪ ǘǌŜōŀ Ȋŀ őǘȅǌƛ 
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Řƴȅ ȊƴƻǾŀΣ ȊƳŠƴƛƭƻ ǎŜ ǇƻǌŀŘƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ǘŀƪ ƴŠƪŘƻ ǇƻǳȌƛƭ ƧŜƘƭǳ Ǉƻ 
ƳƴŠΧΦά  Wƛƴȇ ƴŀ ƻǘłȊƪǳ ȊŘŀ Ǿ ǇŀǊǘŠ ƧƛȌ ŘƴŜǎ ƳŀƧƝ ǾǑƛŎƘƴƛ ǎǾƻƧƛ ǾƭŀǎǘƴƝ 
ƧŜƘƭǳ ŀ ǾȊłƧŜƳƴŠ ƴŜǎŘƝƭŜƧƝ ƻŘǇƻǾƝŘł όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлуύΥ αΧό!ƭŜ ƳŠƭƛ ƧǎǘŜ 
ƪŀȌŘȇ ǎǾƻƧŜ ǾƭŀǎǘƴƝΚύ ±ŠǘǑƛƴƻǳ ǘƻ ǘŀƪ ƧŜΣ ȌŜ Ƴł ǾƭŀǎǘƴƝΦ !ƭŜ ƪŘȅȌ ƴŠƪŘƻ 
ƴŜƳł ǘŀƪ ǎƛ ǾŜƳŜ ƻŘ ǘƻƘƻΣ ƪŘƻ ǇǊƻǎǘŠ Ƴł ǾƝŎΦ .ǳř ƧƛŎƘ Ƴł ǾƝŎ ƴƻǾȇŎƘΣ 
ƴŜōƻ ǎƛ Řł ƴƻǾƻǳΣ ǎƛ ƴŠŎƻ Řł ŀ ǇǊƻǎǘŠ ǾƝ ǎŜ ƻ ǘƻƳ őƭƻǾŠƪǳΣ ȌŜ ƧŜ ǇǊƻǎǘŠ 
ȊŘǊŀǾȇΦ ¢ŀƪȌŜ ǘŜƴ őƭƻǾŠƪ ǘƻ Řł ƴŠƪƻƳǳ ƧƛƴŞƳǳ ƴŜōƻ Ƨƛ ȊŀƘƻŘƝΦ ½łƭŜȌƝ 
ƴŀ ǎǾŠŘƻƳƝ ǘƻƘƻ őƭƻǾŠƪŀ ŀ ǘƻ ǎǾŠŘƻƳƝ ƧŜ ǘŀƳ Řƻǎǘ ƳŀƭŞΦ ¢ƻ ǘŀƪ ŀǎƛ 
ōǳŘŜ ǇƻǌłŘ ŘƴŜǎƪŀΧΦά  
 
Ze ǎǊƻǾƴłƴƝ ƛƴǘŜǊǾƛƝ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ŘǾŠ ȊƧƛǑǘŠƴƝ Ǉƭŀǘƴł Ǿ ƧƛƴȇŎƘ 
ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜ ǾȊǘŀƘǳƧƝ ǘŀƪŞ ƴŀ ǎƻǳōƻǊ ȊƝǎƪŀƴȇ ƴŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠΦ 
tǊǾƴƝ ǾȅǎƻŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ Ƨǎƻǳ ƴŜƧƳƭŀŘǑƝΣ ƴŜƧƳŞƴŠ ȊƪǳǑŜƴƝ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎΦ tǌƛǘƻƳ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠƛ ǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝ ƧŜ ǾŠƪ 
ǎŀƳƻǘƴȇ ƴŜȌƭƛ ǎŀƳƻǘƴŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ όƴŜōƻǙ ǘȅ ƭȊŜ ǊȅŎƘƭŜ ȊƝǎƪŀǘ ŀ Ǉǌƛǳőƛǘ 
ǎŜ ƻŘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘΣ őƛ ǎŜ ȊŜǇǘŀǘ ƴŜōƻ ǎƛ ƴŠŎƻ ǇǌŜőƝǎǘύΦ 2ƝƳ ƴƛȌǑƝ ƧŜ ǾŠƪ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ όǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ ƛƴǘǊŀǾŜƴƽȊƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻύΣ ǘƝƳ ǎŜ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠƧƛ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ǎ ǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝƳƛ ǾȊƻǊŎƛ ǳȌƝǾłƴƝ a 
ȊƭŜƘőƻǾłƴƝƳ ǊƛȊƛƪΦ 5ǊǳƘȇƳ ȊƧƛǑǘŠƴƝƳ ƧŜ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
ŎŜƭƪƻǾŠ ǾŜƭƳƛ ǇƻŘŎŜƶǳƧƝ ƴŠƪǘŜǊł ǊƛȊƛƪŀ ŀ ȊŜƧƳŞƴŀ ŎƛǘŜƭƴŞ ƧŜ ǘƻ ǳ 
ƘŜǇŀǘƛǘƛŘΣ ƪǘŜǊŞ ǾƴƝƳŀƧƝ Ƨŀƪƻ ƴŠŎƻ ȊŎŜƭŀ ƴƻǊƳłƭƴƝƘƻ ŀ ǇŀǘǌƝŎƝƘƻ 
k ȌƛǾƻǘǳΦ ¢ŀǘƻ ƻōƭŀǎǘ Ǉŀƪ ǾŜƭƳƛ ǵȊŎŜ ǎƻǳǾƛǎƝ ǎ ǘƝƳΣ ȌŜ ƴŀ ƪƻƎƴƛǘƛǾƴƝ 
ǊƻǾƛƴŠ ǾŠŘƝΣ Ŏƻ ƧŜ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ŀ őŜƘƻ ǎŜ ƳŀƧƝ ǾȅǾŀǊƻǾŀǘ ŀ Ǿ ǇǊŀȄƛ ǘƻ ŘŠƭŀƧƝ 
ƳƴƻƘŜƳ ƳŞƴŠΣ ƴŜȌ ƻǘŜǾǌŜƴŠ ǇǌƛǇƻǳǑǘŠƧƝ ŀ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǾŜ ǾȇȊƪǳƳǳ 
ƻŘǇƻǾƝŘŀƭƛ Ǿ ŘǳŎƘǳ ǎƻŎƛłƭƴŠ ȌłŘƻǳŎƝ ƻŘǇƻǾŠŘƛ ŀ ƴƛƪƻƭƛΣ Ƨŀƪ ǘƻ 
ǎƪǳǘŜőƴŠ ƧŜΦ LƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝ ƳǻȌŜ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǎƳŠǊǳ ōȇǘ ƻŘǇƻǾŠř ƧŜŘƴƻƘƻ 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлрύΥ αΧόǇǻƧőƛƭ ǎƛǎ ƴŠƪŘȅ ŎƛȊƝ ƧŜƘƭǳΚύΧΦ!ƭŜ Ƨł 
ƧǎŜƳ ǎƛ ǇǻƧőƛƭ ƧŀƪƻΣ ŀƭŜ Ƨł ƧǎŜƳ Ȋ ǘƻƘƻ ƳŠƭ ǎǘǊŀŎƘΣ ǘƻ ƧǎŜƳ ǎƛ ǇǻƧőƛƭ 
ǘǌŜōŀΣ ȊƪƻǳǑŜƭ ǇƻǇǊǾŞ ƴŜōƻ ǘŀƪΣ Ƨƛƴŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ƴŜ ǘƻΣ Ƨƛƴŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǊŀŘǑƛ 
ƴŜŘłǾŀƭΧΦό5ƻōǌŜΣ ƪƻƭƛƪǊłǘ ǎŜ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ ǎƛǎ ǇǻƧőƛƭ ǘǳ ƧŜƘƭǳΚύΧaƻŎƪǊłǘΣ 
Ƨł ƴŜǾƝƳ ƧŀƪƻΦ !ƭŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ƧǎŜƳ ǘƻƳǳ őƭƻǾŠƪǳ ǾŠǌƛƭΦ tǊłǾŠ ŘƴŜǎƪŀ 
ƧǎŜƳ ǎƛ ǳŘŠƭŀƭ ǘŜƴ ǘŜǎǘ Χά 
   
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƧƛƴŘŜ ǎŜ ǘŀƪŞ ƴŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ǎ ǘƝƳΣ ȌŜ 
ƴŠƪǘŜǊŞ ƭŞƪłǊƴȅ ƻŘƳƝǘŀƧƝ ǇǊƻŘłǾŀǘ őƛǎǘŞ ƧŜƘƭȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ŘǊƻƎΦ 
tǌŜǎǘƻȌŜ ƧŜ ǘŜƴǘƻ ǇƻǎǘƻƧ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƭŞƪłǊƴƝƪǻ ȊǾƭłǑǘƴƝ ŀ ƧŜŘƛƴŞ őŜƘƻ 
ŘƻǎŀƘǳƧƝ ƧŜΣ ȌŜ ¦5 ƴŜƴŀǾǑǘŠǾǳƧƝ όőƛ ƻƳŜȊŜƴŠύ ƧŜƧƛŎƘ ƭŞƪłǊƴȅ όƻ ŎƻȌ 
ȊǌŜƧƳŠ ƳƴƻƘȇƳ ǘŀƪŞ ƧŘŜύΣ ƻǾǑŜƳ ǊƻȊƘƻŘƴŠ ǘƝƳ ƴŜǎƴƛȌǳƧƝ ƴƛŎ ƧƛƴŞƘƻ ŀ 
v ȌłŘƴŞƳ ǇǌƝǇŀŘŠ ǎŜ ƴŜǎǘłǾł ǘƻΣ ȌŜ ƪŘȅȌ ¦5 ƴŜƳŀƧƝ őƛǎǘƻǳ ƧŜƘƭǳΣ ǘŀƪ 
ǎƛ ŘǊƻƎǳ ƴŜŘŀƧƝΦ 5ǊƻƎǳ ǎƛ ŘŀƧƝ ǾȌŘȅ ŀ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǘŞƳŠǌ őƝƳƪƻƭƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
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нлнύΥ αΧƪŘȅȌ ƳŀƧƝ ƴŀ ǘȅ ŘǊƻƎȅΣ ǘŀƪ ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ оΣрл Yő Ȋŀ ƛƴƧŜƪŎƛ ƧŜ 
ƴŜȊŀōƛƧŜΦ !ǎƛ ȊŜ ȊǾȅƪǳΧΦ!ƭŜ ƪƻƭƛƪǊłǘ ǎŜ ƴłƳ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ ǘǌŜōŀ ƧǎƳŜ Ǒƭƛ 
v noci na pohotovost ǇǊƻ ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ŀ ōȅƭŀ ǘŀƳ ŎŜŘǳƭŜΣ ȌŜ ǎŜǘȅ Ǉƻ 
ннΦƘƻŘΦ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƧƝ ƴŜōƻ ǎŜ ƴłƳ ǾȅǎƳłƭƛ ŀ ǇǌŜŘ ƴƻǎŜƳ ƴłƳ ȊŀǾǌŜƭƛ 
ŘǾŜǌŜΧΦά 
 

Brno  
½ŀǘƝƳŎƻ ǳ ƘŜǊƻƛƴǳ Ƨǎƻǳ ǾȅǑǑƝ ŘłǾƪȅ ǇƻƳŠǊƴŠ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ŀ ǳ 
ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƻōǾȅƪƭŞΣ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎ ǾȅǎƻƪȇƳƛ 
ŘłǾƪŀƳƛ ǳ ¦D v ǎƻǳōƻǊǳ ǘŀƪ őŀǎǘƻ ƴŜǎŜǘƪłǾŀƭƛΦ hōƧŜǾƛƭȅ ǎŜ ǇǌƝǇŀŘȅ 
ǇƻƳŠǊƴŠ ǾŜƭƪŞƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀǇƭƛƪƻǾŀƴŞ ŘǊƻƎȅ όǇŜǊǾƛǘƛƴǳύ ƴŀƧŜŘƴƻǳ 
(protokol 344): αΧǘŀƪ ƴŀ ƪƻƴŎƛ όǇƻǇƛǎƻǾŀƴŞƘƻ ƻōŘƻōƝύ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘłǾŀƭ 
ǘǌŜōŀ Ǉƭƴƻǳ ƴŜōƻ ҁ ƎǊŀƳǳ ƴŀǊłȊΧά  ¦ ƧƛƴŞƘƻ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŀ ǎŜ 
dokonce objeǾƛƭȅ ŘłǾƪȅ ŀȌ н ƎǊŀƳȅ Ȋŀ ŘŜƴΣ ƪŘȅȌ ƳŠƭ όǇǊƻǘƻƪƻƭ онпύΥ 
αΧΧǇŀƪ ǳȌ ǘǌŜōŀ ŘǾŀ ƎǊŀƳȅ Ȋŀ ŘŜƴΦΦόƴŀ ƪƻƭƛƪǊłǘΚύΧƴŀ ǇŠǘƪǊłǘΧά  
5ŀƭǑƝ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ƧŜǑǘŠ ŘƛǾƻőŜƧǑƝ ƻōŘƻōƝ ǾŜ ǎǾŞƳ ȌƛǾƻǘŠ ŀ ƧŜŘƴǳ Ȋ ƴƻŎƝ 
(protokol 323): αΧǾŜ ŘǾƻǳ Ŏƻ ƧǎƳŜ ǘƻ ǾȅŦŜǘƻǾŀƭƛ Ȋŀ ƧŜŘƴǳ ƴƻŎΧόΧύΧǘƻ 
jsƳŜ ȊłǾƻŘƛƭƛΣ ƪŘƻ ǾȅŘǊȌƝ ŘȇƭΣ ŀ ǘƻ ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŀƪƻǇłǾŀƭ Ǉƻ Ǉǻƭ 
ƎǊŀƳŜŎƘΧΦόΧύΧŀ ƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ǎƛ ŘłǾŀƭƛ ǘŜƴ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǇǻƭƎǊŀƳΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ 
ƻōŀ ȊƪƻƭŀōƻǾŀƭƛΣ ƧŜǑǘŠ ȌŜ ōȅƭŀ ǎ ƴłƳŀ όƪŀƳŀǊłŘƪŀύΣ ǘŀƪ ƴłǎ 
ǊƻȊōƻǳŎƘŀƭŀ όȊłǎǘŀǾŀ ǎǊŘŎŜύΧόΧύΧǘƻ ōȅƭƻ Ŧŀƪǘ ǑƝƭŜƴȇΣ ǘƻ ƧǎŜƳ 
ƴŜŎƘłǇŀƭΧǇǊƻǎǘŠ Ȋŀ ƴƻŎ ƧǎƳŜ ǾȅŦŜǘƻǾŀƭƛ оΣр ƎǊŀƳǳ ǾŜ ŘǾƻǳ ƭƛŘŜŎƘΧά    
 
tǌŜŎƘƻŘ ƻŘ ǑƶǳǇłƴƝ ƪ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎƛ ƧŜ ǳ ǾŠǘǑƛƴȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
ŘƻǇǊƻǾłȊŜƴ ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴƝƳΣ ȌŜ ǑƶǳǇłƴƝ ƴŜƴƝ ƻƴƻΦ ¢ƻǘƻ ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴƝ 
ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ȊƝǎƪŀƧƝ ƻŘ ǎǾŞƘƻ ƻƪƻƭƝΣ ǇƻƪǳŘ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧƝ Ǿ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ¦5Σ 
ale ƴŠƪŘȅ ǘŀƪŞ ǇǊƻǎǘŠ ŎƘǘŠƧƝ αǾƝŎάΣ Ƨǎƻǳ ƴŜǎǇƻƪƻƧŜƴƛΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜƴƝ 
ƛƴǘŜƴȊƛǾƴŠƧǑƝ ŀ ŎƘǘŠƧƝ ƧƝǘ αŘłƭά όǇǊƻǘƻƪƻƭ онпύΥ αΧƧǎŜƳ ǎƛ ƧŜŘƴƻǳ 
ǑƶǳǇƴǳƭΣ ŀ Ǉŀƪ Ƴƛ ǌƝƪł ƧŜŘŜƴ Ǉŀƴƪłő Ǿ tǊŀȊŜ ƴŀ ƴłŘǊǳ αƴŜǑƶǳǇŜƧ ǘƻΣ 
ǘƻ ƧŜ ƴŀ ƘƻǾƴƻΧά ŀ Ƨł Ƴǳ ǌƝƪłƳ αǾȌŘȅǙ ǘƻ ƴŜǳƳƝƳΣ Ƨł ƧǎŜƳ ǘƻ Ǿ ȌƛǾƻǘŠ 
ƴŜƳŠƭ Ǿ ǊǳŎŜΦΦά ƻƴ Ƴƛ ǘƻ ǳƪłȊŀƭΧǎŜŘƭƛ ƧǎƳŜ ǎƛ ǾŜŘƭŜ ǎŜōŜΣ ƻƴ Ƴƛ ǘƻ 
ǳƪłȊŀƭ ŀ ƻōŀ ƧǎƳŜ ǎƛ ǑƭŜƘƭƛΧά  bŠƪǘŜǌƝ ǾǑŀƪ ȊŀőƝƴŀƧƝ ǇǌƝƳƻ ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎƝ 
ŀ ǾǻōŜŎ ƴŀŘ ȊǇǻǎƻōŜƳ ƴŜǇǌŜƳȇǑƭƝΦ  
 
Ani v ƧŜŘƴƻƳ ǇǌƝǇŀŘŠ ƧǎƳŜ ǎŜ ƴŜǎŜǘƪŀƭƛ ŀƴƛ Ǿ jednom souboru s ǘƝƳΣ 
ȌŜ ōȅ ƴŠƪŘƻ ȊłƳŠǊƴŠ ȊŀƘŀȊƻǾŀƭ ǇƻǳȌƛǘŞ ƧŜƘƭȅΣ ŀőƪƻƭƛ ƳƴƻȊƝ 
ǇƻǘǾǊȊƻǾŀƭƛΣ ȌŜ ǎŜ ƧƛƳ ƳǻȌŜ ǎǘłǘΣ ȌŜ Ǉƻ ŀǇƭƛƪŀŎƛ Ƨǎƻǳ ǘŀƪ ƳƛƳƻΣ ȌŜ Ƨƛ 
ƴŜŎƘŀƧƝ ƴŠƪŘŜ ȊŀǇƻƳŜƴǳǘƻǳΦ {ƴŀȌƝ ǎŜ ǇǊȇ ŀƭŜ ǘƻ ǾȌŘȅ ǇƻƪǳŘ ƳƻȌƴƻ 
Ǉƻ ǎƻōŠ ƻŘƪƭƛŘƛǘ ŀ ȊōȅǘŜőƴŠ ƴŀ ǎŜōŜ ƴŜǳǇƻȊƻǊƶƻǾŀǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ооуύΥ 
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αΧŦǊƪƴȅ ōŜǊǳ Ǿ ƭŞƪłǊƴŠ ƴŜōƻ ƻŘ ƭƛŘƝΧǘŀŘȅ ǎƛ ƴŜƳŠƴƝƳΣ ŀōȅŎƘ ǘƻ 
ƴŠƪŘŜ Ǉƻ ŎŜǎǘŠ ƴŜȊǘǊŀǘƛƭ ŀ ƴŠƧŀƪł Ǉƛőŀ ǘƻ ƴŜǾȊŀƭŀ ŀ ƴŜŘƻǎǘŀƭŀ ŎŞőƪƻ 
Ƨŀƪ ƧłΧΦΦΦǘŀƪ Ƨł ǾȌŘȅŎƪȅ ǘƻƳǳ ǳƭƻƳƝƳ ǘǳ ǑǇƛŎǳ ŀ ȊŀƘƻŘƝƳ ƧŜ Řƻ 
ƪƻǑŜΧΦά 
 

4ĠÅÂþéÓËÏ 
όǾƛȊ őłǎǘ ¦ȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎύ  
 

Praha 
±ȇȊƴŀƳǳ ȊŀǳőŜƴƝ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝƳƛ ¦5 ƧǎƳŜ ǾŠƴƻǾŀƭƛ ƳƴƻƘƻ ǇǊƻǎǘƻǊǳ 
v ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘΦ tǌŜƧƝƳłƴƝ ƴƻǊŜƳ ǇǊƻ ŀǇƭƛƪŀŎƛ ŀ ȊłƪƭŀŘƴƝ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ƻ ǘƻƳΣ ƴŀ Ŏƻ ŘłǾŀǘ ǇƻȊƻǊ ŀ Ƨŀƪ ǎƛ ŘǊƻƎǳ Ŏƻ ƴŜƧƭŞǇŜ ŀ 
ƴŜƧōŜȊǇŜőƴŠƧƛ ŀǇƭƛƪƻǾŀǘ ς ǘƻ ǾǑŜ ¦5 ȊƝǎƪłǾŀƧƝ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ƻŘ ƪŀƳŀǊłŘǻ 
ς ƴŀ ƧŜƧƛŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ŀ ǎǘŀǾǳ Ǉŀƪ őŀǎǘƻ ȊłǾƛǎƝ ǇǌŜƧƝƳŀƴŞ ƴƻǊƳȅ 
ƳƭŀŘǑƝƳƛ ¦5Φ bŀ ȊłȌƛǘƪǳ ǇǊǾƴƝ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ōŜȊ ǘƻƘƻǘƻ ȊŀǑƪƻƭŜƴƝ ƧŜ 
ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ƧŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƭŜǇǑƝ ƛ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ŀ Ƴłƭƻ 
ȊƪǳǑŜƴȇ αǳőƛǘŜƭά ƴŜȌƭƛ ȌłŘƴȇ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлнύΥ αΧόƧŀƪ ǘŜŘŀ ŘƻǇŀŘƴǳƭ 
ǇǊǾƴƝ Ǉƻƪǳǎ ƻ ƛƴƧŜƪőƴƝ ŀǇƭƛƪŀŎƛΚύΧΦbƻΣ Ƨł ƧǎŜƳ ǎƛ ǘŀŘȅ ƴŀǑƭŀ ƪǊłǎƴƻǳ 
ȌƝƭǳ ƴŀ ƴƻȊŜΣ ōȅƭŀ ƧǎŜƳ ǎŀƳŀ ŘƻƳŀΣ ǘŀƪȌŜ ƧǎŜƳ ƴŀ ǘƻ ƳŠƭŀ ƘŜȊƪȅ ƪƭƛŘ 
ŀ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǘƻ Řƻǎǘŀƭŀ ƶłƪ Řƻ ǘȇ ǎǘǌƝƪŀőƪȅΣ ǘŀƪ Ƨł ƧǎŜƳ ǾǻōŜŎ 
ƴŜǾŠŘŠƭŀΣ Ƨŀƪ ǇƻȊƴłƳΣ ȌŜ ƧǎŜƳ Ǿ ȌƝƭŜΣ ȌŜ ƴŀǘłƘƴǳ ƪǊŜǾΣ ǾǻōŜŎ ƧǎŜƳ 
ƴŜǾŠŘŠƭŀΣ ȌŜ ƶłƪł ƪǊŜǾ Ƴł ƧƝǘ Řƻ ǎǘǌƝƪŀőƪȅΦ bƻ ǘŀƪ ȊǊƻǾƴŀ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ 
ŀǎƛ ǑǘŠǎǘƝΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƧƝ ƴŀōƻŘƭŀΣ ǘǳ ȌƝƭǳ ŀ Ȋŀőŀƭŀ ƧǎŜƳ ǘƻ ǘŀƳ ŘłǾŀǘΦ WŜƴȌŜ 
to bylo s ǘƝƳ ŎƛǘǊƽƴŜƳ ŀ ǘƻ ǎǘǊŀǑƴŠ ǇłƭƛƭƻΣ ǵǇƭƴŠ ƘǊƻȊƴŠΦ ¢ŀƪ Ƨł ƧǎŜƳ 
ǌƝƪŀƭŀΣ ƧŜȌƛǑƳŀǊƧŀΣ ǘƻ ōƻƭƝΦ ¢ƻ Ƴł ōŜƧǘ ǘƻ ƘŜȊƪȇ ƴŀ tom fetu? Ale jela 
ƧǎŜƳΣ ȌŜ ǘƻ ǘŀƳ ŎƘŎƛ ƳƝǘΦ ¢ŀƪ ǘƻ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ŀǎƛ Ǿ ȌƝƭŜΦ !ƭŜ ǇƻǘƻƳΣ Ƨŀƪ ǎŜ 
őƭƻǾŠƪ ƪƭŜǇŜ ƴŀǇƻǇǊǾȇΣ ǎǘǊŀǑƴŠ ƳƻŎΣ ƧŜ ǘƻ ƘƻŘƴŠ ǾȊǊǳǑǳƧƝŎƝΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
ŀǎƛ ǇƻǾȅƧŜƭŀ ŀ ǳŘŠƭŀƭŀ ǎŜ Ƴƛ ōƻǳƭŜΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭŀ ǾŜŘƭŜΦ ¢ŀƪ 
jsem to rychle vodjela do tȇ ōƻǳƭŜΣ ƴŀǎƪƻőƛƭŀ ƳƛΣ ŀƭŜ ǘƻ ǳȌ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭŀ 
ŎŜƧǘƛǘ ǘŀƪƻǾȇ ǘȅ ǵőƛƴƪȅΣ ǇǊƻǎǘŠΣ ōǊƴŠƴƝ ƘƭŀǾȅ ŀ ƴŀƧŜŘƴƻǳ ǘŀƪƻǾȇ ǘƻ 
ƘŜȊƪȇ ƴŀ ǘƻƳΣ ǘŜƴ ƘǳƪƻǘΦ ! Ƨł ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ǇŜƧǎƪŀΣ ǇǳŘƭƝőƪŀΣ ŘƻƳŀ ŀ 
ƴŀƧŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ ƧƝ ǾƛŘŠƭŀ ŀ ǳȌ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ǇŜǊƴƝƪƻǾŜƧ ǎǘŀǾΣ ǳȌ ƧǎŜƳ ǎ ƴƝ 
Ȋŀőŀƭŀ ōŠƘŀǘ Ǉƻ ǇƻƪƻƧƛΣ ōȅƭƻ ǘƻ ǎǘǊŀǑƴŠ ƪǊłǎƴȇΣ Ƨŀƪƻ ƪŘȅōȅ ƴŀ ƳƴŠ 
ƳƭǳǾƛƭ ƭƛŘǎƪƻǳ ǌŜőƝΦ ¢ŀƪ ǾƭŀǎǘƴŠ ǎ ǘƝƳ ǇǎŜƳ ƧǎŜƳ ȊŀȌƛƭŀ ǘǳ ǇǊǾƴƝ 
ƧƝȊŘǳΧΦόIŜƭŜ ŀ ǎ ǘƛƳ ŎƛǘǊƽƴŜƳ ǳ ǇŜǊƴƝƪǳύΧΧƴƻ ŎƛǘǊƽƴ ǎŜ ŘłǾł Řƻ 
ƘŜǊłƪǳΣ ǾƛřΣ ŀōȅ ǎŜ ǊƻȊǇǳǎǘƛƭΧόtǊłǾŠ ǇǊƻǘƻ ƳŠ ǘƻ ǘǊƻŎƘǳ 
ȊŀǊŀȊƛƭƻύΧΦbƻ Ƨł ƧǎŜƳ ǘƻ ƴŜǾŠŘŠƭŀΣ ƴƻ ǇǊłǾŠΧΦΦƴƻ ǘƻ ƴŜǳŘŠƭł ƴƛŎΣ 
ƧŜƴƻƳ ƧŜ ǘŀƳ ŎƛǘǊƽƴΣ ȌŜ ǘƻ ǑǘƝǇŜΧά  
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3ÅÖÅÒÎþ IÅÃÈÙ 
{ǘłƭŜ Řƻƪƻƭŀ ǎŜ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ǎŜ ǘƝƳΣ ȌŜ ¦5 ƧƛȌ ǾŠŘƝΣ ƧŀƪŞ ƻŘǇƻǾŠŘƛ Ƨǎƻǳ 
ƻőŜƪłǾłƴȅ ŀ Ŏƻ ōȅ ƳŠƭƛ őƛ ƴŜƳŠƭƛ ǌƝƪŀǘΦ ¢ƻ őŀǎǘƻ ȊƴŜƘƻŘƴƻŎǳƧŜ Řŀǘŀ ŀ 
ƧŜ ǘŀƪ ǘŠȌƪŞ ȊƧƛǎǘƛǘΣ Ƨŀƪ ǳǊőƛǘƻǳ ǾŠŎ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǾƴƝƳŀƧƝ ŀ Ŏƻ ǎƛ ƻ ƴƝ ƳȅǎƭƝΦ 
Jednou z ǘŀƪƻǾȇŎƘ ƻōƭŀǎǘƝ ƧŜ ǘŀƪŞ ƻǘłȊƪŀ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ŘǊƻƎȅΣ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ƛΦǾΦ ŀǇƭƛƪŀŎŜΣ ƪǘŜǊł ǳ ¦5 ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ƘŜǊƻƛƴǳ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǇǌŜǾƭłŘŀƭŀΦ 
aŀƭł Ȋƴŀƭƻǎǘ ǊƛȊƛƪ ŀ ǇƻǘǌŜōƴȇŎƘ ǇǊƻŎŜŘǳǊ ǳ ƳƴƻƘȇŎƘ Ȋ ƴƛŎƘ ǳƪłȊŀƭŀ, 
ȌŜ ŘƻǎǘłǾŀǘ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ Řƻ ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅ Ǉǌƛ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ 
ǇǊƻƎǊŀƳŜŎƘ ƧŜ ǎƪǳǘŜőƴŠ ŘƭƻǳƘƻŘƻōł ȊłƭŜȌƛǘƻǎǘ ŀ ǘƻΣ ȌŜ ƳŀƧƝ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎƛΣ ƧŜǑǘŠ ƴŜȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜ ǎŜ ƧƝ ǌƝŘƝ ŀ ǇǌƛƪƭłŘŀƧƝ ƧƝ ƴŠƧŀƪƻǳ ǾłƘǳΦ 
±ŜƭƳƛ ƛƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝƳ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǎƳŠǊǳ ƧŜ ǾȇǊƻƪ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ na 
ǘŞƳŀ ƻǇŀƪƻǾŀƴŞƘƻ ǇƻǳȌƛǘƝ ƧŜƘƭȅ ŀ ƧŜƧƝ ǇǌƝǇŀŘƴƻǳ ŘŜǎƛƴŦŜƪŎƛΣ ƪŘȅȌ 
ƴŜƳł ǎǘŜǊƛƭƴƝ ƴƻǾƻǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слпύΥ αΧόIŜƭŜΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ǘǌŜōŀ ǎǘŀƴŜΣ ȌŜ 
ƴŜƳłǑ ǎǾƻǳ ǾƭŀǎǘƴƝΣ ƴŜōƻ ƳłǑ ǎǾƻǳ ǾƭŀǎǘƴƝΣ ŀƭŜ ǇƻǳȌƛǘƻǳΦ ŘŜȊƛƴŦƛƪǳƧŜǑ 
Ƨƛ ƴŠƧŀƪΚ ±ƝǑ ŎƻΣ Ǌłƴƻ ǎŜ ƴŀǑƭŜƘƴŜǑΣ ǾƻŘǇƻƭŜŘƴŜΣ ƴŜōƻ ǾŜőŜǊ ǇƻǘƪłǑ 
ƴŠƪƻƘƻ ǎ ƳŀǘǊƻǑŜƳΣ ƭŞƪłǊƴŀ ƧŜ ȊŀǾǌŜƴłΣ ƪŘȅȌ ǎƛ ŎƘŎŜǑ ŘłǘΣ ǘŀƪ ƳłǑ 
ŀƪƻǊłǘ ǎǾƻƧƝ ǎǘŀǊƻǳύΧbƻǊƳłƭƴŠ Ƨƛ ǇƻǳȌƛƧǳΣ ƛ ƪŘȅȌ ƧŜ ǇƻǳȌƛǘłΧόL ƪŘȅȌ ƧŜ 
ǇƻǳȌƛǘł ŀ ƴŜŘŜȊƛƴŦƛƪǳƧŜǑ ƧƝ ƴŠƧŀƪΚύ bŜΦ όbŜΦ ! ƪŘȅȌ ƳłǑ ǘǌŜōŀ Ƨŀƪƻ ƴŜ 
ǎǾƻƧƝΚύΦΦbŜ ǎǾƻƧƝΧόYŘȅȌ ǘǌŜōŀ ƴŠƪƻƘƻ ǇƻǘƪłǑΚύΧYŘȅȌ ōȅ ƳŠƭ Ƨŀƪƻ 
őƛǎǘȇΣ ƴŜǇƻǳȌƛǘȇΣ ǘŀƪ ǎƛ ƧŜ ƻŘ ƴŠƧ ǾŜȊƳǳΧΦό! ǇƻǳȌƛǘȇΚύΧWŀƪƻ ǇƻǳȌƛǘƻǳΣ 
ƘƻŘƴŠΣ ƘƻŘƴŠ ōȅŎƘ ǇǌŜƳŜƧǑƭŜƭΧΦόIƳΦ bŜǎǘŀƭƻ ǎŜ ǘƛ ǘƻΧΚύΧaǳǎŜƭ ōȅŎƘ 
ǾŠŘŠǘΣ ƪŘƻ ǘƻ ƧŜ ƧŀƪƻΣ ƳǳǎŜƭ ōȅŎƘ ǘƻƘƻ őƭƻǾŠƪŀ ȊƴłǘΣ Ƨƛƴŀƪ ƴŜΧΦǇǊƻǎǘŠ 
ƴŀ ǘǳ ƧŜŘƴǳ ŘłǾƪǳΣ ƴŜΧΦόIŜƭŜ ŀ ŘŜȊƛƴŦƛƪƻǾŀƭ ŀ ŘŜȊƛƴŦƛƪƻǾŀƭ ōȅǎ ǘƻ 
ƴŠƧŀƪΣ ƳłǑ ƴŠƧŀƪƻǳ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳΣ Ƨŀƪ ōȅ ǎŜ Řŀƭŀ ŘŜȊƛƴŦƛƪƻǾŀǘ ǘŀƪƻǾł 
ōǳŎƘƴŀΚύΧbƻ ǇǊƻǇƭłŎƘƴƻǳǘΧΦά 
¦ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǎŜ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ǎ ǇƻŘƻōƴȇƳ őƛ ƧŜǑǘŠ ƘƻǊǑƝƳ ǇƻǎǘƻƧŜƳ ŀ 
ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƴƻǎǘƝ ƻ ǊƛȊƛŎƝŎƘ ǎǇƻƧŜƴȇŎƘ ǎŜ ǎŘƝƭŜƴƝƳ ƧŜƘŜl (protokol 605): 
αΧǇƻǳȌƛǘƻǳ ǎǘǌƝƪŀőƪǳΣ ƴŜ ǘǳ ǎǾƻƧƛΣ ǘǳ ǎƛ ŘȅŎƪȅ ƴŜŎƘłǾłƳΧǘǳ ǇǳőǳƧǳΦ 
ΧΦǘǌŜōŀ ǎƛ Ƨƛ ǇǳőƝ ƪłƳƻǑΣ ǾȅǇƭłŎƘƴŜΣ ǾǊłǘƝ Ƴƛ Ƨƛ ŀ Ǉŀƪ ŎƘŎŜ Ǉǳőƛǘ ŘŀƭǑƝ 
ƪłƳƻǑΣ ǘǌŜōŀ ƴŀ ƧƛƴȅƳ ōȅǘŠΦ Wł Ƴǳ ǌŜƪƴǳΣ ȌŜ ōȅƭŀ ƧŜǘłΣ ΧΣ Ǿ poslednim 
ƳŠǎƝŎƛ ǎŜ ǘƻ ǎǘŀƭƻ ǘŀƪ м-2x. Wł ǎłƳ ǎŜƳ ǎƛ Ǉǳőƛƭ ǾȅǇƭłŎƘƴǳǘƻǳ ǳǊőƛǘŠ 
ǇǌŜŘ ǾƝŎ ƴŜȌ ƳŠǎƝŎŜƳΧΦΦƴƻ ƴŀǇƻǎƭŜŘ ƳƛƴǳƭŜƧ ǘŜƧŘŜƴΧƪłƳƻǑƻǾƛΣ ƳŠƭ 
ǘǳǇƻǳ ŀ ŘłǾł ǎƛ ǘƻ Řƻ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ƳƝǎǘΣ ȌŜ ǇƻǘǌŜōǳƧŜ ǾƻǎǘǊƻǳΧΦΦǇƻǳȌƛǘȇ 
ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ƧŜƴ ǾȅǇƭŀŎƘǳƧǳΧǘƻǳ ƧŜŘƴƻǳ ƛƴƧŜƪŎƝ ǎƛ ŘłƳ ǘŀƪ рȄ-сȄΣ ƳŠƴƛƳ 
Ƨƛ ǾȌŘȅŎƪȅΣ ƪŘȅȌ ƧŜ ǘǳǇłΧόΧύΧȊŀ ƪƻƳǳƴƛǎǘǻ ǘƻ ǾȅǇŀŘŀƭƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ǎƳŜ 
őŜƪŀƭƛ Ǿ ƴŜƳƻŎƴƛŎƝŎƘ ǳ ǎǘǌŜŘƛǎƪŀ ǳ ƪƻƴǘŜƧƴŜǊǻ ŀ ƪŘȅȌ ǾȅƴŜǎƭƛΣ ǘŀƪ ǎƳŜ 
ǘƻ ǾȅǾŀǌƛƭƛ ŀ ǘǳ ƧŜŘƴǳ ƛƴƧŜƪőƴƝ ǎǘǌƝƪŀőƪǳΣ ƛƴȊǳƭƝƴȅ Ǿ ǘȇ ŘƻōŠ ƴŜōȅƭƛΣ ǘǳ н 
ƴŜōƻ р Ƴƭ ƧǎƳŜ ƳŠƭƛ ƛ ǎǘƻǳ ƧŜƘƭƻǳΣ ǘƻ ōȅƭƛ ǎǘǊŀǑƴȇ ƪƻǇȅǘŀΧΦόΧύΧǘƻ ōȅƭƻ 
Řƻ ǘȇ ŘƻōȅΣ ƴŜȌ ǇŀŘƭƛ ƪƻƳǳƴƛǎǘƛ ŀ αŘŜƳƻƪǊŀŎƛŜά ƴłƳ ǘƻ ǳƳƻȌƴƛƭŀ ǎƛ ǘƻ 
koupit v ƭŞƪłǊƴŠΧΣ ǘŜŘŀ ƴŜȌ ǾȊƴƛƪƭȅ ƪłőƪŀΣ ǘŀƪ ǎƳŜ ǎƛ ǘƻ ƳƻƘƭƛ ƪƻǳǇƛǘ 
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v ƭŞƪłǊƴŠΧΦΣ ƴƻ ŀ ƪŘȅȌ ǾȊƴƛƪƭƻ ƪłőƪƻΣ ǘŀƪ ǎŜƳ ǎƛ ǘƻ Ȋŀőŀƭ 
ƳŠƴƛǘΧΦόΧύΧǾƻƴƻ ǘƻ ŦǳƴƎǳƧŜ ǘŀƪΣ ȌŜ ƭƛŘƛΣ Ŏƻ ǎƻǳ ǘǌŜōŀ ƴŀ ōȅǘŜŎƘ ǘŀƪ 
ƧŜŘƻǳΧΦƪŀȌŘŜƧ Ƴł ǎǾƻǳ ŀ ƧŜŘƴƻǳ Ȋŀ őŀǎ ƴŠƪŘƻ ŘƻƧŘŜ Řƻ ƪłőƪŀ ŀ 
ǾȅƳŠƴƝ ǘǌŜōŀ рлΧΦόΧύΧǇŀƪ ǘǌŜōŀ ƴŠƪŘƻ ǇǌƛƭƝǘƴŜ ƴŀ ōȅǘ ŀ ƧŜ ōŜȊ 
ƛƴƧŜƪŎŜΣ ǘŀƪ ǎŜ Ƴǳ Řł őƛǎǘȇΧΦά          
 
V ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭƻ ƧŜƴ р ƻǎƻōΣ ƪǘŜǊŞ ǳǾŜŘƭȅΣ ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ ƘƭŀǾƴƝƳ 
zdrojem jsou jehly z ǾȇƳŠƴƴŞƘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳΦ tǊƻ ǾŠǘǑƝ őłǎǘ ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜ 
ǇƻƳŠǊ ƳŠȊƛ ǾȇƳŠƴƻǳ ŀ ƴłƪǳǇŜƳ ǇƻƘȅōƻǾŀƭ Ǿ ǊƻȊƳŜȊƝ мΥп - 1:8 ve 
ǇǊƻǎǇŠŎƘ ƴłƪǳǇǳ Ǿ ƭŞƪłǊƴłŎƘΦ bŠƪǘŜǌƝ όоύ ǎƛ ƧŜƘƭȅ ƴŜŎƘƻŘƝ ƳŠƴit 
ǾǻōŜŎ ŀ ǇƻǳȊŜ ƴŀƪǳǇǳƧƝ őƛ ŘƻǎǘłǾŀƧƝΦ ±ŠǘǑƝ ǇǊƻǇŀƎŀŎŜ ŀ ȊƭŜǇǑŜƴƝ 
ƴŀōƝŘƪȅ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǎƭǳȌŜō Ǿ ǊłƳŎƛ IŀǊƳ ǊŜŘǳŎǘƛƻƴ ǎŜ ǘŀƪ 
ǳƪŀȊǳƧŜ ōȇǘ Ƨŀƪƻ ƧŜŘƴŀ Ȋ ǾȇȊŜǾ ς ƴŜōƻǙ Řŀǘŀ ƧǎƳŜ ȊƝǎƪłǾŀƭƛ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ƻŘ ƪƭƛŜƴǘǻ ƳƝǎǘƴƝƘƻ Y/ ŀ ǘŜǊŞƴƴƝŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻΣ ǘŜŘȅ ƭƛŘƝΣ ǳ ƴƛŎƘȌ ƭȊŜ 
ƻőŜƪłǾŀǘ ƳƴƻƘŜƳ ǾŠǘǑƝ ǇƻŘƝƭ ǾȇƳŠƴ ƴŜȌ ƴłƪǳǇǻ ŀ ǘŀƪŞ ǾŠǘǑƝ 
ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƴƻǎǘ  ƻ ǇǊƻōƭŞƳŜŎƘ ǎ ŘŜǎƛƴŦŜƪŎƝ őƛ ǎŘƝƭŜƴƝƳ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝΣ 
ŎƻȌ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧƝ ōȇǘ ƴŜƧǾƝŎŜ ǇƻŘŎŜƴŠƴŞ ƻōƭŀǎǘƛΦ        

3ÏÃÉÜÌÎþ ÏÂÌÁÓÔ Á ÖÚÄñÌÜÎþ 

3ÅÖÅÒÎþ -ÏÒÁÖÁ 
tǊƻōƭŞƳȅ ǾŜ ǑƪƻƭŜΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǳ ǎƪǳǇƛƴȅ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ŘǊƻƎ ǾȊƴƛƪŀƧƝ ŀ ƻŘŜƘǊłǾŀƧƝ ǎŜ Ǿ ŘƛƪŎƛ ŎŜƭƻǎǇƻƭŜőŜƴǎƪŞƘƻ ǘƭŀƪǳ Ǉƻ 
ǎǘƝƘłƴƝ ŀ ƻŘƘŀƭƻǾłƴƝ ŀ ƴłǎƭŜŘƴŞ ǎŜǇŀǊŀŎƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƻŘ Ȋōȅǘƪǳ 
ǎǇƻƭŜőŜƴƻǎǘƛΦ bŜȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ƧǎƳŜ ƧŜŘƛƴȇ ǇǌƝǇŀŘΣ ƪŘȅ ōȅ ǘȅǘƻ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ ǳ ȊƳƝƴŠƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾȊƴƛƪƭȅ ƴŀǇǌΦ 
ƧŜƧƛŎƘ ƴŜǎŎƘƻǇƴƻǎǘƝ ȊǾƭłŘŀǘ ǇƻȌŀŘŀǾƪȅ ǑƪƻƭȅΣ őƛ ȊŜ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝŎƘ ƴŜōƻ 
ƧƛƴȇŎƘ ǇǌƝőƛƴΦ ±ȌŘȅ ǎŜ ƧŜŘƴŀƭƻ ƻ ŀƪŎƛ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ȊƧƛǑǘŠƴƝ όƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ 
ǎǘƝȌƴƻǎǘƛ ǊƻŘƛőǻΣ ƧŜƧƛŎƘȌ ŘƝǘŠ ǎŜ ŘƻƳŀ ǇƻŎƘƭǳōƛƭƻ őƛ ǎǾŠǌƛƭƻύΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ 
s drogou ve ǑƪƻƭŜ őƛ ƳŜȊƛ ƪŀƳŀǊłŘȅ ƳŀƴƛǇǳƭƻǾŀƭ ŀ ǳȌƝǾŀƭ ƴŜōƻ 
ƴŀōƝȊŜƭ Ƨƛ ŘŀƭǑƝƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлуύΥ αΧόYǾǻƭƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΣ ƴŜōƻ ŘǊƻƎłƳΣ 
ƳŠƭŀ Ƨǎƛ ƴŠƧŀƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǾŜ ǑƪƻƭŜΚύ Χbƻ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŎŜ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ Ȋ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƪƻǳǌƛƭŀ ǘǊłǾǳΦ bŀ ǘƻ ǇǌƛǑƭƛ ŀ ǘŜř ǾƭŀǎǘƴŠ ƴŀ ǘŞ 
ƴƻǾŞ ǑƪƻƭŜ ΦΦΦ ¢ƻ ƧŜ ǾƭŀǎǘƴŠ Ƴŀƭƛƴƪł ǑƪƻƭŀΣ ǘŀƪȌŜ ǘŀƳ ǎŜ ǘƻ ǾǑŜŎƘƴƻ ǾƝΣ 
ǘŀƪ ǘŀƳ ǎŜ ǘƻ ǌŜǑƛƭƻ ǘŀƪȅ ǘǊƻǑƪǳΣ ƴłǎ Ǿ ǌŜŘƛǘŜƭƴŠ ōȅƭƻ ŀǎƛ у ŀ ǘƻ ǾȌŘȅŎƪȅ 
ƪŀȌŘȇ ƴŠƧŀƪ ƻƳƭǳǾƛƭΦ ό¢ƻ ōȅƭƻ ƪǾǻƭƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŜōƻ ǘǊłǾŠΚύΦΦ¢ƻ ōȅƭƻ 
ƪǾǻƭƛ ǘǊłǾŠ ŀ ǘǊƛǇǻƳ ŀ ǘŀƪƻǾȇƳ ǾŠŎŜƳΧό¢ƻ ƧǎǘŜ ƛ ǾŜ ǑƪƻƭŜ ōǊŀƭƛ 
ǘǊƛǇΚύΧbŜΣ Ƨŀƪƻ ƴŜǾƝƳΦ ¢ŀƳ ǎŜ ǘƻ ǌŜǑƛƭƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ ǘȅ ŘǊƻƎȅ ƳŠƭ ŀ 
ǌŜŘƛǘŜƭ ȊƧƛǑǙƻǾŀƭΣ ƪŘƻΧΦά  
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½ŎŜƭŀ Ƨƛƴł ǎƛǘǳŀŎŜ ƧŜ Ǉŀƪ ǳ ǎƪǳǇƛƴȅ ǘŠȌǑƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǊȇƳ ŘǊƻƎȅ ƧƛȌ 
ȊǇǻǎƻōǳƧƝ ƴŠƧŀƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅ ŀ ƧŜƧƛŎƘȌ ǾȊƻǊŎŜ ǳȌƝǾłƴƝ ƧƛȌ ƴŀ ȊłƪƭŀŘƴƝ Ǒƪƻle 
ǇǌŜƪǊŀőǳƧƝ ǊłƳŜŎ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƘƻ ǳȌƛǘƝΦ bŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅΣ 
ǳ ƴƛŎƘȌ ƧŜ Ȋ ǇƻǇƛǎǳ ǇŀǘǊƴŞΣ ȌŜ ōȅƭŀ ǾŜ ǑƪƻƭŜ ȊŀƴŜŘōłƴŀ Ǿőŀǎƴł 
ŘƛŀƎƴƻǎǘƛƪŀ ŀ ƛƴǘŜǊǾŜƴŎŜΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ ƧŜŘƴł Ǿ ǇǊǾŞ ǌŀŘŠ ƻ ǾȇŎƘƻǾƴŞ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ őƛ ǇƻǊǳŎƘȅ ŎƘƻǾłƴƝ ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŞƘƻ ǇǊƻŦƛƭǳ όǇǊotokol 203): 
αΧό±Ŝ ƪǘŜǊŞƳ ǊƻőƴƝƪǳ ¢Š ǾȅƘƻŘƛƭƛΚύΧΦǾŜ оΦ ǊƻőƴƝƪǳΧΦό¢ŀƪ Ŏƻ ŘŠƭłǑΚ 
tǊŀŎǳƧŜǑΚ Wǎƛ ƴŀ ǵǌŀŘǳ ǇǊłŎŜ ȊŀŜǾƛŘƻǾłƴΚύΧΦbŜƧǎŜƳ ȊŀŜǾƛŘƻǾłƴ ƴŀ 
ǵǌŀŘǳ ǇǊłŎŜΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ǘŀŘȅΣ ƧŜǑǘŠ ƧǎŜƳ ǘƻ ƴŜǎǘƛƘƭΧΦά bŜŘƻƪƻƴőŜƴƝ 
ǎǘǌŜŘƴƝ ǑƪƻƭȅΣ őƛ ƧŜǑǘŠ őŀǎǘŠƧƛ ŀƴƛ ǌłŘƴŞ ƴŜŘƻƪƻƴőŜƴƝ ǾǑŜŎƘ ǘǌƝŘ ȊłƪƭŀŘƴƝ 
ǑƪƻƭȅΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ όȊŀőƝƴŀƧƝŎƝŎƘ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ƪŀǊƛŞǊǳ ǾŜ 
ǾŠƪǳ мм-мр ƭŜǘύ ǾŜƭƳƛ ƻōǾȅƪƭŞΣ Ƨǎƻǳ Ǿ ǘŀƪ ǊƛȊƛƪƻǾŞƳ ǊŜƎƛƻƴǳΣ ƧŀƪȇƳ 
ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŀ ƧŜΣ Ƨƛǎǘƻǳ ǾǎǘǳǇŜƴƪƻǳ Řƻ ǎƻŎƛłƭƴƝ ǎƝǘŠΦ ±ȅǎƻƪł ƳƝǊŀ 
ƴŜȊŀƳŠǎǘƴŀƴƻǎǘƛΣ ƴƛȌǑƝ ǾȊŘŠƭŀƴƻǎǘƴƝ ǵǊƻǾŜƶ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘƛ Ǿ regionu 
v ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƴŀǇǊƻǎǘƻ ōŜǊƻǳ ƳƻȌƴƻǎǘ ǘŠƳǘƻ ƭƛŘŜƳ ǎŜ ƻ Ŏƻƪƻƭƛ ǇƻƪƻǳǑŜǘΣ 
ƴŜōƻǙ ƧŜƧƛŎƘ ǾǊǎǘŜǾƴƝŎƛΣ ƪǘŜǌƝ ƴŜƳŀƧƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ŘǊƻƎƻǳ ǎŜ ǇƻǘȇƪŀƧƝ 
s ǘȇƳƛȌ ǇǊƻōƭŞƳȅ ŀ ƴŜƧǎƻǳ ƧŜ ƳƴƻȊƝ ǎŎƘƻǇƴƛ ǌŜǑƛǘ ŀƴƛ Ƨŀƪƻ ȊŘǊŀǾƝ ƭƛŘŞΣ 
ƴŀǘƻȌ Ǉŀk s ƘŀƴŘƛŎŀǇŜƳ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛ Ǿ ǊłƳŎƛ ǳƪƻƴőƻǾłƴƝ ƭŞőōȅ ŀ ȊŀǇƻƧŜƴƝ 
se do procesu resocializace.  
aŜȊƛ ǾȇǇƻǾŠřƳƛ ƧŜŘƴƻƭǘƛǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƭȊŜ ƴŀƭŞȊŀǘ ǳǊőƛǘŞ ǇŀǊŀƭŜƭȅΦ 
Wǎƻǳ ǾǑŀƪ ǇǌƝǇŀŘȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ǾȅƳȅƪŀƧƝ ƻǎǘŀǘƴƝƳ ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴȇƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳ ŀ ƪǘŜǊŞ ƴŜƭȊŜ Řƻ ȌłŘƴȇŎƘ ƪŀǘŜƎƻǊƛƝ ȊŀǌŀŘƛǘΦ bŜƧƳƭŀŘǑƝ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘǊƻƎ όǇƻŘ му ƭŜǘύ ƳƝǎǘȅ ƭŀǑƪƻǾŀƭƛ ǎ ƴŠƪǘŜǊȇƳƛΣ ǇǊƻ ƴŠ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳȇƳƛ ǾŠŎƳƛΦ WŜŘƴŀ мт ƭŜǘł ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ȊŎŜƭŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ 
ƳŜȊƛ ǌŜőƝ ǳǾŜŘƭŀΣ ȌŜ ǎƛ ƧƛȌ ǘŞƳŠǌ ŘǾŀ Ǌƻƪȅ όǘŜŘȅ ƻŘ ǎǾȇŎƘ мр ƭŜǘύ 
ƻōőŀǎƴŠ ǇǌƛǾȅŘŠƭłǾł ƴŀ ŘǊƻƎȅ Ǿ ƳƝǎǘƴƝƳ ǇƻƭƻƭŜƎłƭƴƝƳ ƴŜǾŠǎǘƛƴŎƛ 
(protokol 221): αΧόWŀƪ Ƨǎƛ ȊƝǎƪłǾŀƭŀ ǘȅ ǇǌƝǎŀŘȅΚύΧbƻΣ ǘƻ ƧŜ ƘƻŘƴŠ ƻŘ 
ŎƛƎłƴǻ ŀ ǘŀƪΣ ŀƭŜ ǎǇƝǑ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎǇƻƭǳŦƛƴŀƴŎƻǾŀƭŀΧόhŘƪǳŘ 
Ƨǎƛ ƳŠƭŀ ǇŜƴƝȊŜΚύΧWǎŜƳ ǇǊŀŎƻǾŀƭŀ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴŠ 
v ōƻǊŘŜƭǳΧό± őŜƳΚύΧ± bordeluΧά 

Brno  
½ŜƧƳŞƴŀ ǳ ƳƭŀŘǑƝŎƘ ǊƻőƴƝƪǻ ¦5 ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ȌƛǾƻǘƴƝ ǎǘȅƭ ǎǇƻƧŜƴȇ 
s ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ ƴŜƳǳǎƝ ōȇǘ ǎŀƳƻǘƴȇƳ ǳȌƝǾłƴƝƳ ƻǾƭƛǾƶƻǾłƴ ǇǌƝƭƛǑ 
ǾȇǊŀȊƴŠ όŘƝƪȅ ƪǊłǘƪŞ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǌŜ őƛ ƳŞƴŠ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ǎƪǳǇƛƴłƳ 
ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎύΣ ŀƭŜ ȌŜ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ Ǌƻƭƛ ǎŜƘǊłǾŀƧƝ ƻǎƻōƴƻǎǘƴƝ 
vƭƛǾȅ ǇƻȊƴŀƳŜƴŀƴŞ ǊƻŘƛƴƻǳ ŀ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳΣ Ǿ ƴŠƳȌ ¦5 ǾȅǊǻǎǘŀƭƛΦ 
{Ƴǳǘƴȇ ƻōǊłȊŜƪ ǘŀƪ ǇƻǎƪȅǘǳƧƝ ƴŀǇǌΦ ǇǌƝǇŀŘȅ ƴŜȊƭŜǘƛƭȇŎƘ ƳƭŀŘȇŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƧƛƳȌ ƪ ƘǊŀƴƛŎƛ ȊƭŜǘƛƭƻǎǘƛ ŎƘȅōƝ н-о Ǌƻƪȅ ŀ ƪǘŜǊŞ ǇƻƭƛŎƛŜ Ȋŀǘȇƪł 
na squatech (protokol 343): αΧƳŠƭŀ ōȅŎƘ ƧƝǘ Řƻ ǇŀǎǙłƪǳΧȌŜ 
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ƴŜŎƘƻŘƝƳ Řƻ ǑƪƻƭȅΧŘƴŜǎƪŀ ƳŠ ŎƘȅǘƭƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ƴŀ ǎǉǳŀǘǳΣ ǎŜ ǘŀƪƘƭŜ 
ǇƻƘȅōǳƧǳ ǳȌ ŀǎƛ Ǉǻƭ ǊƻƪǳΣ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ƧǎŜƳ ǘŀƪȅ ƻōőŀǎ ƳŠƭŀ ƴŠƧŀƪŜƧ 
ǵƭŜǘΧόΧύΧōǊłŎƘŀ ƴƛŎ ƴŜōŜǊŜΣ ƻƴ ƧŜ ŦŀǑƛǎǘŀΣ ǎƪƛƴƘŜŀŘΧΦόΧύΧōȅŎƘ 
ƻŦƛŎƛłƭƴŠ ƳŠƭŀ ŎƘƻŘƛǘ ƴŀ ȊłƪƭŀŘƪǳΣ ŀƭŜ ƳƻŎ őŀǎǘƻ ǘŀƳ ƴŜƧǎŜƳΧǘŜřƪa 
ǘŀƳ ŀǎƛ ƳŠǎƝŎ ƴŜŎƘƻŘƝƳΧά  Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾǻƧ ƻŘŎƘƻŘ 
z ŘƻƳǳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎŜ ƴŜǎƴŜǎƭ ǎ ƴŜǾƭŀǎǘƴƝƳ ƻǘŎŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜƧ ŦȅȊƛŎƪȅ 
velmi bil (protokol 318): αΧƻƴ ōȅƭ ƘŀƧȊƭ ƴŀ ƳŠΣ ƻƴ ǎƛ ƳȅǎƭŜƭΣ ȌŜ ǘƻ ȊŜ 
ƳŠ ǾȅƳƭłǘƝΧόΧύΧǾƝǑ ŎƻΣ ƻƴ ƳŠ ǾȌŘȅŎƪȅ ȊǌŜȊŀƭ ŀ Ƨł ƧǎƳŜ Ƴǳ ǌƝƪŀƭ αŎƻ 
Ǉƻ ƳŠ ŎƘŎŜǑΣ Ƨǎƛ ŎƛȊƝ ƴŜΚά ŀ ƻƴ ƳŠ ǌŜȊŀƭΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ǇƭŀƪŀƭΧǳȌ Ƨŀƪƻ 
ŘŠŎƪƻΧόΧύΧǾƝǑ ŎƻΣ ƧŜǑǘŠ ƪŘȅȌ Ƴƛ ōȅƭƻ ǘŠŎƘ мсΣ ǘȅ ǾƻƭŜΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ƧŜǑǘŠ 
ŎƘǘŠƭ ȊǇłǘƪȅΣ ǾƝǑ Ŏƻ ȊǇłǘƪȅ ŀ ƴŠŎƻΣ ŀōȅ ƳŠ ƴŠƪŘƻ 
ǊŜǎǇŜƪǘƻǾŀƭΧόΧύΧŀƭŜ ƴŜǑƭƻ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠΧά    

4ĠÅÂþéÓËÏ 
±ŠǘǑƝ őłǎǘ ǇǊƻōƭŞƳǻΣ ƪǘŜǊŞ ¦5 ȊŀǌŀȊŜƴƝ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴłŎƘ м-3 ve spojitosti 
s ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ ƳŀƧƝΣ Ƨǎƻǳ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǾȊƴƛƪƭŞ Ȋ ǇƻŘǎǘŀǘȅ ƴŜƭŜƎłƭƴƝƘƻ 
ǎǘŀǘǳǘǳ ŘǊƻƎΣ ƪǘŜǊŞ ǳȌƝǾŀƧƝΦ bŜƧŜŘƴł ǎŜ ǘŜŘȅ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ŀƴƛ ƻ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝ 
ǇǊƻōƭŞƳȅΣ ŀƴƛ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ƴŜȊǾƭłŘłƴƝƳ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝΣ őƛ Ǒƪƻƭȅ, ale o 
ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ƴŜȊłƪƻƴƴƻǎǘƝ ǘŠŎƘǘƻ ƭłǘŜƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧŎƘƻŘƛƭ ƧǎŜƳ 
ƴŀ ǎǘǌŜŘƴƝ Ǒƪƻƭǳ Ǿ όΧύΣ ȊŜ ƪǘŜǊŞ ƧǎŜƳ ƳǳǎŜƭ ƻŘŜƧƝǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƴŀ ƳŠ ōȅƭȅ 
ǇƻŘłƴȅ ƴŠƧŀƪȇ ǘǊŜǎǘƴƝ ƻȊƴłƳŜƴƝ ƪǾǻƭƛ ŘǊƻƎłƳΦ Wŀƪƻ ƴŜōǊŀƭ ƧǎŜƳ ǘƻ 
ǘŜƴƪǊłǘ ƳƻŎ ǾłȌƴŠΣ Ƨł ƧǎŜƳ ǘŀƳ ǇǊƻŘłǾŀƭ ǘǊłǾǳ ŀ ǘǊƛǇȅΣ ŀƭŜ ƴŜǇǌƛǑƭƻ 
Ƴƛ ǘƻ Ƨŀƪƻ ƴŠƧŀƪŜƧ ǇǌŜǎǘǳǇŜƪΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ Ǿ фмΦ ǊƻŎŜ ŀ ƴŜǇǌƛǑƭƻ Ƴƛ 
ǘƻ Ƨŀƪƻ ƴŠŎƻ ȊłǾŀȌƴȇƘƻΧά  ½ŀƧƝƳŀǾŞ ƧŜΣ ȌŜ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ȊŀǌŀȊŜƴƝ 
v ƧƛƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴłŎƘ όǘŜŘȅ ŘƭƻǳƘƻŘƻōƝ ǘŠȌŎƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞύ ōȅƭƛΣ ŀȌ ƴŀ 
ƧŜŘƴƻƘƻΣ ǾǑƛŎƘƴƛ ǇƻƳŠǊƴŠ ǎƻŎƛłƭƴŠ ȊŘŀǘƴƝ ŀ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƧŜ ƭƛƳƛǘƻǾŀƭƻ 
ǇǊƻ ŦǳƴƎƻǾłƴƝ ǾŜ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ ƧŜƴ ǾŜƭƳƛ ƳłƭƻΦ     

Praha 
bŀ ǇǌƝƪƭŀŘǳ ƧƛȌ ŎƛǘƻǾŀƴŞƘƻ ǇǌƝōŠƘǳ ƳƭŀŘŞ ¦5 ƧŜ ǇŀǘǊƴŞΣ Ƨŀƪ ǾȅǎƻƪŞ 
ǊƛȊƛƪƻ ǊȅŎƘƭŞƘƻ ǎƻŎƛłƭƴƝƘƻ ǇǊƻǇŀŘǳ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ōǊȊǎƪŞƘƻ όǾŜ ǾŠƪǳ мо-16 
ƭŜǘύ ȊŀƘłƧŜƴƝ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ƘǊƻȊƝΦ ½ŜƧƳŞƴŀ ǵǘŠƪȅ Ȋ ŘƻƳǳ Řƻ ǾŠǘǑƝŎƘ 
ƳŠǎǘ Ƨǎƻǳ ƴłǎƭŜŘƴŠ ŘƻǇǊƻǾłȊŜƴȅ ŘǊŀǎǘƛŎƪȇƳƛ ǳŘłƭƻǎǘƳƛ ŀ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƳƛΦ tŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǇǊǾƴƝ ƳŠǎƝŎŜ Ǿ tǊŀȊŜ Ǉƻ ǵǘŠƪǳ 
z ŘƻƳǳΥ αΧǘȅ ǇǊǾƴƝ ŘǾŀ ƳŠǎƝŎŜ ōȅƭȅ ǘŀƪƻǾȇ ǎǘǊŀǑƴŠ ȊǾƭłǑǘƴƝΣ Ƨŀƪ ƪŘȅōȅ 
ǇƻȊƴłǾłƴƝ ƴƻǾȇƘƻΦ tƻ ǘŠŎƘ őǘǊƴłŎǘƛ ŘƴŜŎƘ Ǿ ǘƻƳ ƭŜǎŜΣ ǘŀƪ ǳȌ ƧǎŜƳ 
ōȅƭŀ ƘƻŘƴŠ ǾȅőŜǊǇŀƴłΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴ ƧǎŜƳ ǎŜ ƳǳǎŜƭŀ ƴŠƪŘŜ 
ǳƳŜƧǘΣ Ƨł ƧǎŜƳ Ǒƭŀ ǘǌŜōŀ Řƻ ±ƭǘŀǾȅΣ ƴƻǊƳłƭƴŠ ƧǎŜƳ ǎŜ Ƴȅƭŀ ǾŜ ±ƭǘŀǾŠΣ 
ƶłƪ Ƴƛ ƴŜǇǌƛǑƭƻΣ ȌŜ ƴŀ ƳŠ ǘǌŜōŀ ƪƻǳƪŀƧ ƭƛŘƛ ƴŜōƻ ǘŀƪƘƭŜΦ {ƴŀȌƛƭŀ ƧǎŜƳ 
ǎŜ ǳŘǊȌŜǘ ƧŜŘƛƴȇ ǾŠŎƛΣ ƪǘŜǊȇ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀΣ őƛǎǘȇΦ 2ŜǊƴȇ ƪŀƭƘƻǘȅ ŀ ǘǊƛőƪƻ 



112 
 

ŦƛŀƭƻǾȇΣ Ƨŀƪƻ ƶłƪȇ ǘŀƪƻǾȇ ƘŜȊőƝΦ ¢ƻ ōȅƭƻ ǘƻ ƧŜŘƛƴȇΣ Ŏƻ ǇǊƻǎǘŠΧƧƻ ŀ 
ƳƛƪƛƴǳΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ŀ ǎ őƝƳ ƧǎŜƳ ƳƻƘƭŀ ǾȅǎǘǳǇƻǾŀǘ Ƨŀƪƻ ǳŎƘŀȊŜő ƻ 
ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝΦ bƻ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴ ƧǎŜƳ ƘƭŜŘŀƭŀ ŀ ƴƛƪŘŜ ƧǎŜƳ ǇǊłŎƛ ƴŜƳƻƘƭŀ 
seƘƴŀǘΣ ǾȌŘȅŎƪȅ ǳȌ ōȅ ǘƻ ƳƻƘƭƻ ǾȅƧƝǘΣ ŀƭŜ ƴŀƪƻƴŜŎ ƴŜ ŀ ōȅƭŀ ƧǎŜƳ 
z ǘƻƘƻ ǎǘǊŀǑƴŠ ǾȅőŜǊǇŀƴłΣ ŀƭŜ ǾŠŘŠƭŀ ƧǎŜƳΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜǾȊŘłƳΣ Ƨƛƴŀƪ ōȅŎƘ 
ǘƻ ǇǊƻƘǊłƭŀΦ ! ǘŀƪȅ ƧǎŜƳ ǾŠŘŠƭŀΣ ȌŜ Ǿ ǘƻƳ ƭŜǎŜ ǳȌ ƴŜƳǻȌǳ ǎǇłǘΣ ȌŜ 
ǇƻǘǌŜōǳƧǳ ŀǎǇƻƶ Ƴŀƭƛőƪȇ ȊłȊŜƳƝΦ Wł ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠΦΦǘŀƪƘƭŜ ƴŠƧŀƪΧǇǊƻǎǘŠ 
ƧǎŜƳ ǇǊƻǎƛƭŀ ƴŠŎƻΣ Ƨł ǘƻ ƴŀȊȇǾłƳ .ǻƘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘƻ ǘŀƪ ƭƛŘƛ ƴŀȊȇǾŀƧƝΣ ŀƭŜ 
ƴŠŎƻΣ Ŏƻ ǘǌŜōŀ Ƴƛ ǇƻƳłƘłΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ ǎǘǊŀǑƴŠ ǇǊƻǎƛƭŀΣ ŀǙ ǇǊƻǎǘŠ ƴŠŎƻ 
ǳŘŠƭłΣ ŀǙ ǘƻ ȊǾƭłŘƴǳΦ !Ǚ Ƴƛ ƶłƪ ǇƻƳǻȌŜ Ǿ ǘƻƳƘƭŜΦ ! ȊǊƻǾƴŀΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ 
ƴŀŘ ǘƝƳ ǘŀƪ ǳǎƛƭƻǾƴŠ ǇǌŜƳŜƧǑƭŜƭŀ ŀ Ǒƭŀ ƧǎŜƳ ǘƝƳ ƭŜǎŜƳΣ ƧŜŘƴƻǳ ǳƭƛŎƝΣ ƧƻΣ 
bylo to v όƳŠǎǘǎƪł őłǎǘ tǊŀƘȅύΣ ǘŀŘȅΣ ȌŜ ǇǊƻǎǘŠ ƴŠŎƻ ǇƻǘǌŜōǳƧǳΣ ƪŘŜ 
ōȅŎƘ ƳƻƘƭŀ ōŜƧǘΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǳǾƛŘŠƭŀ ȊƴƛőŜƘƻƴƛŎ ǊƻȊǇŀŘƭŜƧ ōŀǊłƪΦ ¢ŀƪ 
ƧǎŜƳ ǎŜ ƪƻǳƪƭŀΣ ǘŀƳ ŀǎƛ ƴƛƪŘƻ ƴŜōȅŘƭƝΣ ƪŘȅȌ ǘŀƳ ƴŜƧǎƻǳ ǾƻƪƴŀΣ ǘŀƪ 
jsem tam vlezla a ǘŜř ƧǎŜƳ ǾƛŘŠƭŀΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ǘŀƳ ǊƻȊǘǌƝǎƪŀƴȇƳ ǾǑǳŘŜ 
ōƻǊŘŜƭΣ ǾǑŜŎƘƴƻΣ ȌŜ ǘŀƳ Ŧŀƪǘ ƴƛƪŘƻ ƴŜōȅŘƭƝΦ ¢ŀƪ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ǇǌŜǎǇŀƭŀ 
ǇǊǾƴƝ ƴƻŎ ŀ ōȅƭŀ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ƴŀƪƻƴŜŎ ŘǾŀ ƳŠǎƝŎŜΦ ! ƴŀǑƭŀ ƧǎŜƳ ǘŀƳ 
ǇƻŎƛǘ ōŜȊǇŜőƝΦ ½ŀőŀƭŀ ƧǎŜƳ ǇƻȊƴłǾŀǘ ƴƻǾȇ ƭƛŘƛΣ Ǉǌƛ ǎƘłƴŠƴƝ ȊŀƳŠǎǘƴłƴƝ 
a takhleΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ǎŜȊƴłƳƛƭŀ ǎ ƭƛŘƳƛΣ ƪǘŜǌƝ ƳŠ ƴŀǳőƛƭƛ ǘƻŘƭŜΣ Ƨŀƪƻ 
ŦłǊŀǘ Ǿ ƪƻƴǘŜƧƴŜǊǳΦ ¢ƻ ƧǎŜƳ ǾǻōŜŎ ƴŜǾŠŘŠƭŀΣ ȌŜ ōȅ ǎŜ Řŀƭƻ ƴŠŎƻ ƴŀƧƝǘ 
v ƪƻƴǙłƪǳ ŀ ǘŀƪƘƭŜ ŀ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǘŀƳ ǳŘŠƭŀƭŀ ǎǾǻƧ ǘŀƪƻǾŜƧ ƳŀƭŜƧ 
ŘƻƳƻǾΧΦά  tƻ ǘŞΣ Ŏƻ ǎŜ ƴŀ ƴŠƧŀƪȇ őŀǎ ǾǊłǘƛƭŀ ŘƻƳǻ ǎŜ ȊƴƻǾǳ Ǌƻzhodla 
ƻŘŜƧƝǘΦ tǌŜǎ ȊƛƳǳ Ƨǎƻǳ ǇǊƻ ōŜȊŘƻƳƻǾŎŜ ƧŜŘƴƻǳ Ȋ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾ ƪŀƴłƭȅΣ 
ƪŘŜ ǎŜ Řł ǇǌŜȌƝǘ ƛ ǇƻƳŠǊƴŠ ǎƛƭƴȇ ƳǊłȊ όǇǊƻǘƪƻƭȅ рлнύΥ αΧŀ ƴŀǑƭŀ ƧǎŜƳ 
ǎƛ ƴƻǾŜƧ ƪŀƴłƭΧƧŀƪ ƴłǎ ǇƻǌłŘ ǾȅƘŀȊƻǾŀƭƛΧōȅƭƻ ǘƻ ƘƴǳǎƴȇΣ ǾȅƘƻŘƛƭƛ ƴłǎ 
ǘǌŜōŀ Ȋ ƧŜŘƴƻƘƻ ƪŀƴłƭǳ ǘŠǎƴŠ ŘǾŀ Řƴȅ ǇǌŜŘ ±łƴƻŎŜƳŀΦ ! ƳƴŠ ǘƻ 
ǇǌƛǇŀŘŀƭƻ ǘŀƪƻǾȇΣ ǾƝǑΣ ǾǑƛŎƘƴƛ Ƨǎƻǳ ǘŀƪƻǾȇ ŘƻƧŜƳƴȇΣ ƳƛƭǳƧƻǳ ǎŜΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ Ƨǎƻǳ ±łƴƻŎŜΣ ƳƴŠ ǘƻ Ȋŀőŀƭƻ ǇǌƛǇŀŘŀǘ ǘŀƪ ǎǘǊŀǑƴŠ ƘƴǳǎƴŠ 
ǇƻƪǊȅǘŜŎƪȇΣ ƪŘȅȌ ŘƻƪłȌƻǳ ǳŘŠƭŀǘ ǘƻΣ ȌŜ ƴŜǊƛǎƪƴƻǳ ƳŜƴǑƝ ǇǊǻǎŜǊ 
v ǇǊłŎƛ ŀ ŀǎǇƻƶ ǇǌŜǎ ǘȅ ±łƴƻŎŜ ƴłǎ ǘŀƳ ƴŜƴŜŎƘŀƧΧΦά   tǊŀƘŀΣ ǎǘŜƧƴŠ 
ƧŀƪŞƪƻƭƛ ƧƛƴŞ ǾŜƭƪŞ ƳŠǎǘƻΣ ƧŜ ǎŜ ǎǾȇƳƛ ǇǊŀǾƛŘƭȅ ǾŜƭƳƛ ŘǊǎƴȇƳ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳ ǇǊƻ ǘŀƪƻǾŞǘƻ ǎǘŀǊǘȅΦ bƝȊƪȇ ǾŠƪΣ ƴŜȊƴŀƭƻǎǘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŀ 
ǇƻƳŠǊǻΣ ŀōǎŜƴŎŜ ƧŀƪȇŎƘƪƻƭƛ ƻǇŠǊƴȇŎƘ ŀ ȊłŎƘȅǘƴȇŎƘ ōƻŘǻ ς ǘƻ ǾǑŜ ƧŜ 
ƪƻƴǎǘŜƭŀŎŜ ǇǊƻ ǎŎŞƴłǌŜ ƪƻƴőƝŎƝ ƴŜǎƳƝǊƴŠ ǊȅŎƘƭȇƳ propadem, 
ǎƻƳŀǘƛŎƪƻǳ ŘŜǾŀǎǘŀŎƝ ƴŜƧƘƻǊǑƝ ƪǾŀƭƛǘƻǳ ŘǊƻƎ ƻŘ αƴŜƧƭŀŎƛƴŠƧǑƝŎƘά 
ǇƻǳƭƛőƴƝŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ŘŀƭǑƝƳƛ ŘƻǇǊƻǾƻŘƴȇƳƛ ƧŜǾȅ όŘƝƪȅ 
ƴƝȊƪŞƳǳ ǾŠƪǳ ǎŜ őŀǎǘƻ ŘŀǌƝ ǇǊƻŘłǾŀǘ ŀƭŜǎǇƻƶ ȊǇƻőłǘƪǳ ǘŠƭƻ ŀ Ƨŀƪ 
ƳǳȌǎƪłΣ ǘŀƪ ȌŜƴǎƪł ǇǊƻǎǘƛǘǳŎŜ ƳƻƘƻǳ ōȇǘ ŘƻőŀǎƴȇƳ ȊŘǊƻƧŜƳ ƻōȌƛǾȅΣ 
ƪǘŜǊȇ ǾǑŀƪ ǎ ǇƻǎǘǳǇƴƻǳ ȊŎƘłǘǊŀƭƻǎǘƝ ǇǌŜǎǘłǾŀƧƝ ōȇǘ ƳƻȌƴŞύΦ 
{ŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ȌŜ ƪǊƻƳŠ ǊƛȊƛƪ ǎǇƻƧŜƴȇŎƘ ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ όƛƴŦŜƪőƴƝ 
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ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣ ǾȅǎƻŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ǾȊƻǊŎŜ ǳȌƝǾłƴƝ ŀ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ƴŜǎǘŜǊƛƭƛƴƝŎƘ 
ƧŜƘŜƭ ŀ őƛǎǘȇŎƘ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝΣ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ŘǊƻƎŀ ŀǘŘΦύ ǎŜ objevuje riziko 
ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ŘƻǇǊƻǾƻŘƴƻǳ ŘǊƻōƴƻǳ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘƻǳ ŀ ƴłǊƻőƴȇƳ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝƳ ǇǊƻ ōȅŘƭŜƴƝ όƭŀǾƛőƪȅ Ǿ ǇŀǊŎƝŎƘΣ ǎǉǳŀǘȅΣ Ǿ ȊƛƳŠ ƪŀƴłƭȅΣ 
stoky apod.).            

3ÅÖÅÒÎþ IÅÃÈÙ 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ǌƝŎƛΣ ȌŜ ōȅ ǎŜ ŘǊƻƎȅ ǾȅƘȇōŀƭȅ ǳǊőƛǘȇƳ ǘȅǇǻƳ 
ǑƪƻƭΣ ǘŀƪ ǎŜ ƴŜǾȅƘȇōŀƧƝ ŀƴƛ ǎƻŎƛłƭƴƝƳ ǎƪǳǇƛƴłƳΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƧŜ ǘƻ ǎǘłƭŜ 
ƻǇŀƪƻǾŀƴȇƳ ŀ ŘƻƪƭłŘŀƴȇƳ ŦŀƪǘŜƳΣ Ƨǎƻǳ ƳƻȌƴł ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ǇǌƝōŠƘȅ 
ƭŜǇǑƝƳ ŘƻƪƭŀŘŜƳΦ WŜŘƴŀ Ȋ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜƪ ǇƻǇƛǎǳƧŜ Ȋŀőłǘƪȅ ǎǾŞ ŘǊƻƎƻǾŞ 
ƪŀǊƛŞǊȅ ǎŜ ǎǇƻƭǳȌłƪȅ Ȋ ƎȅƳƴłȊƛŀ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слтύΥ αΧno bylo to i jinde, 
to nŜƧŜƴƻƳΣ ŀƭŜ ǾŠǘǑƝƴƻǳ ǘƻ ōȅƭƻ ǎ ǘŠƳŀ ǎǘŜƧƴŜƧƳŀ ƭƛŘƳŀΣ Ǿƻƴƻ ǎŜ ǘƻ 
ǇƻǎǘǳǇƴŠ Ǉŀƪ ǊƻȊǊǻǎǘŀƭƻΣ ǘŜƴ ƻƪǊǳƘ ȊƴłƳŜƧŎƘΣ ŀ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭŀ ǘŀ 
ƎȅƳƴŀȊƛłƭƴƝ Řƻōŀ ŀ ƪǊłǘŎŜ Ǉƻ ƴƝΣ ǘƻ ōȅƭ ǵȊƪŜƧ ƻƪǊǳƘ ƭƛŘƝ Řƻ ǘŠŎƘ мл 
ƳŀȄƛƳłƭƴŠΣ ǾƝŎ ƴŞΧΦǘƻ ƴŜōȅƭƛ ǘŀƪƻǾȇ ǘȅ ŦŜǙłŎƛ ƪƭŀǎƛŎƪȇΣ ǘƻ ōȅƭƛ ǘŀƪƻǾȇ 
ǘȅ ǾƝƪŜƴŘƻǾȇ ƭƛŘƛΣ ǇǊƻǎǘŠ ǇŀǌƛőƛΣ ǘŀƪȌŜ ǎŜ ƴŜƪƻǳƪŀƭƻ ƴŀ ƪƻǊǳƴǳΣ 
ǳǘǊłŎŜƭȅ ǎŜ ǇǊƻǎǘŠ ǘƛǎƝŎŜΣ ōȅƭƛ ǘƻ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ ƴŀ ǘƻ ƳŠƭƛΣ ōȅƭƻ ǘƻΣ Řł ǎŜ 
ǌƝŎǘΧΦΦǎ ǳǊőƛǘƻǳ ƴƻōƭŜǎƻǳΧΦό! ǘȅ ǎƛ ǎŜ ǎ ƴƛƳŀ ǾŜȊƭŀΧύΧbƻ Ƨł ǎŜƳ ǎŜ 
s ƴƛƳŀ ǾŜȊƭŀ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎƳŜ ǎŜ Ȋƴŀƭƛ ǳȌ ǇƻƳŠǊƴŠ ŘƭƻǳƘƻǳ ŘƻōǳΣ Ƨł 
nevim z ŘŠǘǎǘǾƝ ǘƻ ōȅƭƻ ŀ ǘŀƪȅ ƴŜōȅƭƛ ǇǊƻǘƛΣ ōȅƭŀ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘΣ ΧΣ Ǉŀǘǌƛƭŀ 
ǎŜƳ ƳŜȊƛ ǘȅ ƘƻƭƪȅΣ ǎŜ ƪǘŜǊŜƧƳŀ ǎŜ Řł ƛ ōŀǾƛǘΣ ƪǘŜǊȇ ǎƻǳ ǇǊƻ ǎǊŀƴŘǳΣ 
ƪǘŜǊȇ ƴƛŎ ƴŜȊƪŀȊŜƧ ŀ ƴŜƧǎƻǳ ǳǇƭƴŠ ǇƛǘƻƳȇ ŀ ƴŜƧǎƻǳΣ ƪŘȅȌ ǘƻ ǌŜƪƴǳ 
ǾǳƭƎłǊƴŠΣ ƧŜƴƻƳ ƴŀ ǑǳƪłƴƝΣ ōȅƭŀ ǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠ ƪŀƳŀǊłŘƪŀΧΦά     
 
5ƭŜ ƻőŜƪłǾłƴƝ ǎŜ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊǇǳǎǘƭƻǎǘ ŀ ǇƻƪǊƻőƛƭȇ ǇǊƻŎŜǎ 
ǎƻŎƛłƭƴƝƘƻ ǇǊƻǇŀŘǳ ƻōƧŜǾǳƧŜ ǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƘŜǊƻƛƴǳΣ ƴŜȌ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΦ 
bŀǇǊƻǎǘƻ ƴŜƧǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝ ǎƪǳǇƛƴƻǳΣ ƪǘŜǊł ȊǌŜƧƳŠ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ƴŠƪƻƭƛƪŀ 
ƭŜǘŜŎƘ ȊŀőƝƴł ōȇǘ ǇƻőŜǘƴŠƧǑƝ ŀ ǇƻőŜǘƴŠƧǑƝΣ Ƨǎƻǳ ƳƭŀŘƝ ƭƛŘŞ Řƻ му ƭŜǘ 
ȊŀőƝƴŀƧƝŎƝ ǇǌƝƳƻ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴǳΦ ¦ ƴƛŎƘ ȊŀȊƴŀƳŜƴłǾłƳŜ ǘŜƴǘƻ ǇǊƻǇŀŘ ǎ 
ƴŜǳǾŠǌƛǘŜƭƴŠ ǊȅŎƘƭȇƳ ǇǊǻōŠƘŜƳ ŀ ŘƝƪȅ ƴŜŘƻǎǘŀǘŜőƴŞ ǎƝǘƛ ȊłŎƘȅǘƴȇŎƘ 
ōƻŘǻ ǘŀƪ ƪƻƴőƝǾŀƧƝ ōŠƘŜƳ о-6 let v ƴŀǇǊƻǎǘƻ ȊŘŜǾŀǎǘƻǾŀƴŞƳ 
ǎƻŎƛłƭƴƝƳ ƛ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞƳ ǎǘŀǾǳΦ 2ƝƳ ƴƛȌǑƝ ōȅƭ ȊŀȊƴŜƳŜƴłƴ ǾŠƪ Ȋŀőłǘƪǳ 
ǳȌƝǾłƴƝ ƘŜǊƻƛƴǳΣ ǘƝƳ ǊȅŎƘƭŜƧǑƝ ǇǊǻōŠƘ ƪŀǊƛŞǊŀ ƳŠƭŀ ŀ ǘƝƳ ǾƝŎŜ 
ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ŦŀƪǘƻǊǻ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ Ǿ ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀǘΦ ± ǘŞǘƻ 
ƻōƭŀǎǘƛ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ōȇǘ ǇǊłǾŠ ǎƪǳǇƛƴŀ мо-мт ƭŜǘ ŀƪǘǳłƭƴŠ Ǿ regionu 
ƴŜƻƘǊƻȌŜƴŠƧǑƝ ŀ ōȅƭƻ ōȅ ǘǌŜōŀ ȊŀŎƝƭƛǘ ǎǇŜŎƛŦƛŎƪŞ ǇǊŜǾŜƴǘƛǾƴƝ ŀƪǘƛǾƛǘȅ 
ŎƛǘƭƛǾŠ ƴŀƳƝǌŜƴŞ ǇǊłǾŠ ǎƳŠǊŜƳ ƪ ƘŜǊƻƛƴǳ ǇǊłǾŠ ƴŀ ƴƛΦ  
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$ÉÓÔÒÉÂÕÃÅ Á éÅÒÎĻ ÔÒÈ Ó ÄÒÏÇÁÍÉ 

3ÅÖÅÒÎþ -ÏÒÁÖÁ 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ǳ ǾŀƭƴŞ őłǎǘƛ 
ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘ ǊŜǎǇƻƴŘŜƴǘǻ ǎ ƻŘƳƝǘŀǾȇƳ Ǉƻǎǘƻjem k prodeji 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΦ bŀǇǊƻǎǘł ǾŠǘǑƛƴŀ Ȋ ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘ ǇƻǾŀȌǳƧŜ ǇǊƻŘŜƧ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ Ȋŀ ƴŠŎƻ ǑǇŀǘƴŞƘƻ ŀ ƴŠŎƻΣ Ŏƻ ƴŜǇŀǘǌƝ ƳŜȊƛ ƻǇǊŀǾŘƻǾŞ 
αŦŀƧƴǑƳŜƧƪǊȅά όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлмύΥ αΧΦƧŀƪ ƪŘȅΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ƴŠƪŘŜ ǎ lidmi, tak 
si s ƴƛƳŀ ȊŀƘǳƭƝƳΣ ŀƭŜ ƧŜ ǘƻ ǘŀƪȅ ŦŀƧƴŞΣ ƪŘȅȌ Ƨǎƛ ǎłƳ ŘƻƳŀΣ ǾƭŜȊŜǑ ǎƛ Řƻ 
ǾŀƴȅΣ ŘłǑ ǎƛ ƧƻƛƴǘŀΣ ǇƻǎƭŜŎƘƴŜǑ ǎƛ ƳǳȊƛƪǳΣ őǘŜǑ ǎƛ ŀ ƧŜ ǘƻ ǇŠƪƴŞΦ όaǳǎƝǑ 
Ǉƭŀǘƛǘ Ȋŀ αƳŀǊƛłƴƪǳάΚύΧΦbŜΣ ǾǻōŜŎ ƴŜΦ Wł ǘƻ ƴŜƳłƳ ǊłŘŀΣ ƪŘȅȌ ǘƻ 
ƴŠƪŘƻ ǇǊƻŘłǾłΧά tƻƴŠƪǳŘ Ƨƛƴł ǎƛǘǳŀŎŜ ǇŀƴǳƧŜ ǳ αǎƪǳƴƪǻάΣ ǳ ƴƛŎƘȌ ƧŜ 
ǇǊƻŘŜƧΣ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǳ ƘŀǑƛǑŜ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴȇ ŀ ƻōǾȅƪƭȇΥ 
αΧƴƻΣ ǘŀƪ ǘȅ αǎƪǳƴƪȅά ǎŜ ǇǊƻŘłǾŀƧƝΦ bŀ ǘƻ ǎŜ ǘǌŜōŀ ǎƭƻȌƝ ǾƝŎŜ ƭƛŘƝ ŀ 
ƪƻǳǇƝ ǎƛ ŘŜŀƭŜǊłƪόǎłőŜƪύ ŀ ǳŘŠƭł ǎŜ Ȋ ǘƻƘƻ ƧƻƛƴǘΧά  tƻŘƻōƴŠ ǊŜƎǳƧŜ 
ƴŀǇǊƻǎǘł ǾŠǘǑƛƴŀ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ ƧŜ Ȋ ƻŘǇƻǾŠŘƝ 
ȊƴłǘΣ ȌŜ ȊƳŠƴǳ όǾŜ ǎƳȅǎƭǳ ȊŀƘłƧŜƴƝ ǇǊƻŘŜƧŜ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅύ ǾȊŀƭƛ ƴŀ 
ǾŠŘƻƳƝ ŀ ōŜǊƻǳ Ƨƛ Ƨŀƪƻ ōŠȌƴƻǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлтύΥ αΧό¢ŀƪȌŜ Ȋŀ ƳŀǊƛłƴƪǳ 
Ƨǎƛ ƴƛƪŘȅ ƴŜƳǳǎŜƭŀ ǇƭŀǘƛǘΚύΧΦ½Ŝ Ȋŀőłǘƪǳ ŀōǎƻƭǳǘƴŠ ƴŜΣ ŀȌ ǘŜřƪƻƳ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǊƻƪΣ ŘǾŀ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘłǾłΣ ŀƭŜ ƪŘȅǎƛ ǘƻ ǾǻōŜŎ ƴŜōȅƭƻ όǊƻƪ мффп ς 
95). Kdo proŘłǾŀƭ ǘǊłǾǳΣ ǘŀƪ ǘƻƘƻ ǾǑƛŎƘƴƛ ƻƪŀƳȌƛǘŠ ƻŘŜǇǎŀƭƛΦ ¢ƻ ǎŜ 
ƴƛƪŘȅ ƴŜŘŠƭŀƭƻ ǘŀƪƻǾŞ ǾŠŎƛΧΦό! Ǿ ƪǘŜǊŞƳ ǊƻŎŜ ǎŜ ǘƻ ȊƳŠƴƛƭƻΚ YŘȅ ǎŜ 
Ȋŀőŀƭŀ ǘŀ ǘǊłǾŀ ǇǊƻŘłǾŀǘΚύΧ± ǘƻƳ  ǊƻŎŜ мффуΣ ƴŜōƻ ǎǇƝǑ Ǿ roce 1999. 
¢ŀƪ Ŏƻ Ƨł ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭŀ ƻǎƻōƴŠ ǇƻȊƻǊƻǾŀǘΣ ǘŀƪ Řƻ ǘŞ Řƻōȅ ǘƻ ōȅƭƻ ōŜȊ 
ǇǊƻōƭŞƳǻΧΦά 
{ƴŀŘƴł ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǾŠǘǑƛƴȅΣ ǇǊƻ ǊŜƎƛƻƴ ōŠȌƴȇŎƘ ŘǊƻƎ Ǿ ƻōŘƻōƝ фс-98 
ȊǌŜƧƳŠ ǾŠǊƴŠ ƻŘǊłȌŜƭŀ ƧŜŘƴŀƪ ǇƻǇǘłǾƪǳ ŀ ƧŜŘƴŀƪ ǘŀƪŞ Ƴŀƭƻǳ ŀƪǘƛǾƛǘǳ 
ǇƻƭƛŎƛŜΣ ƪǘŜǊł ǎŜ Ȋŀőŀƭŀ ǇǊƻƧŜǾƻǾŀǘ ǾƝŎŜ ŀȌ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ŘǾƻǳ ƭŜǘŜŎƘ 
(protokol 201): αΧόǾȅƭƻȌŜƴŠ ǘƻ ōȅƭ ƴŠƧŀƪȇ podnik, kde se ty drogy 
Řŀƭȅ ǎŜƘƴŀǘΚύΧƧƻΣ ŀǎƛ Ƨŀƪƻ ƴƻǾƛƴȅ Ǿ ƴƻǾƛƴƻǾŞƳ ǎǘłƴƪǳΧΦό¢ƻ ōȅƭƻ ǘŜŘŀ 
v ƪǘŜǊŞƳ ǊƻŎŜΚύΧǾ tom roce 1997Χά 
 
tƻǎǘǳǇƴŞ ȊƘƻǊǑŜƴƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǎǳǊƻǾƛƴ ǇǊƻ ǾȇǊƻōǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ȊŀǎłƘƭƻ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ǊŜƎƛƻƴȅ ǎǘŜƧƴŠΦ {ǘŜƧƴŠ ǎŜ ǘŀƪ ŀƭŜ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ brzy 
ƻōƧŜǾƛƭƛ ƭƛŘŞΣ ƪǘŜǌƝ ƴŀŎƘłȊŜƧƝ ŎŜǎǘǳ ƛ ȊŜ ǎƻǳőŀǎƴŞƘƻ ǎǘŀǾǳ ŀ ȊƳŠƴƛƭƻ ǎŜ 
ƧŜƴ ǘƻΣ ȌŜ ƴŀǇǌΦ Řƻ Ǌƻƪǳ мффу ǾŜƭƳƛ ōŠȌƴȇ ŀ ǊƻȊǑƝǌŜƴȇ {ƻƭǳǘŀƴ ǎŜ ǎǘŀƭ 
ǾŜƭƳƛ ȌłŘŀƴȇƳ ȊōƻȌƝƳ ŀ ǇǌŜŘƳŠǘŜƳ ōŠȌƴŞƘƻΣ ƪƻƳŜǊőƴƝƘƻ ǘȅǇǳ 
ǇǊƻŘŜƧŜ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ŀ ƧŜƘƻ ŎŜƴŀ ǎŜ ǊŀȊŀƴǘƴŠ ȊǾȇǑila. Na trhu je 
ŘƻǎǘǳǇƴȇ ǎǘłƭŜΣ ƧŜƴ ȊǇǻǎƻō ƧŜƘƻ ƻǇŀǘǌŜƴƝ ǾȅȌŀŘǳƧŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ŀ 
Ȋƴŀƭƻǎǘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǘŀƪŞ ŘƻǎǘŀǘŜőƴȇ ƻōƴƻǎ 
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ǇŜƴŠȊ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлмύΥ αΧό½ǻǎǘłǾŀƭŀ ǘŀ ƪǾŀƭƛǘŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǇƻǌłŘ 
ǎǘŜƧƴłΚύΧbŜΣ Ƨł ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǎŜ ǘƻ ǵǇƭƴŠ ȊƘƻǊǑƛƭƻΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎŜ ǘƻ Ȋŀőŀƭƻ 
ŘŠƭŀǘ Ȋ ǘŀōƭŜǘŜƪ ŀ ƴŜ ȊŜ ǎƻƭǳǘŀƴƻǾȇŎƘ ƪŀǇŜƪΣ ƪŘŜ ƧŜ ŜŦŜŘǊƛƴΦ YŘŜȌǘƻ 
v ǘŠŎƘ ǘŀōƭŜǘƪłŎƘ ƧŜ ΦΦΦ ƴŠƧŀƪȇ ƧƛƴȇΣ ŀƭŜ ƧŜ ǘŀƳ αŜŦƻάΧΦό5ƻ ƪǘŜǊŞƘƻ Ǌƻƪǳ 
ǎŜ ŘŠƭŀƭ ǇŜǊƴƝƪ ȊŜ ǎƻƭǳǘŀƴǳ όƪŀǇƪȅύΚύΧΦ5ƻ ǘƻƘƻ Ǌƻƪǳ мффуΦ WŜǑǘŠ ǘŜř 
ǎŜ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ƴŀƧŘŜΣ ŀƭŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎŜ ǘƻ ŘŠƭł Ȋ ǘŠŎƘ ǘŀōƭŜǘŜƪΦ ¢Ŝƴ ǎƻƭǳǘŀƴ 
ǎŜ ǘŜř ǑǇŀǘƴŠ ǎƘłƴƝΧΦόtǊƻő ǎŜ ǎƻƭǳǘŀƴ ǑǇŀǘƴŠ ǎƘłƴƝΚύΧWł ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ 
ǇƻǘƻƳ ǾƝŎŜ ƧŘƻǳΧǾǑƛŎƘƴƛ ƧŀƪƻΧΦƧł ƧǎŜƳ ǘƻ ǘǌŜōŀ ǇƻȊƻǊƻǾŀƭŀ ƴŀ ǎƻōŠΣ 
jak jsem chodila k ŘƻƪǘƻǊŎŜ ǎŜ ƭŞőƛǘ ǎ ǇǊǻŘǳǑƪŀƳŀΣ ǘŀƪ Ƴƛ ǾȌŘȅŎƪȅ 
ǇǌŜŘŜǇǎŀƭŀ ǎƻƭǳǘŀƴƻǾŞ ƪŀǇƪȅΦ tƻȊŘŠƧƛ ǘƻ ǳȌ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜŜȄƛǎǘǳƧŜΣ ȌŜ ōȅ 
Ƴƛ ǘƻ ƴŀǇǎŀƭŀΦ ±ƭŀǎǘƴŠ ǘȅ ŘƻƪǘƻǊƪȅ ŀ ǾǑŜŎƘƴȅ ǘȅ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ǎŜ ǎƘƻŘƭȅ ƴŀ 
ǘƻƳΣ ȌŜ ȊŜ ǎƻƭǳǘŀƴǳ ǎŜ ŘŠƭł ǇŜǌƝΦ Wŀƪƻ ƧŘŜ ǘƻ ǳǊőƛǘŠ ǎŜƘƴŀǘ ƛ 
ǘŜřƪŀΧόΧύΧȌŜ ǘŀƪƻǾƝ ǊǻȊƴƝ ƭƛŘƛΣ ȌŜ ǘƻƘƻ ƳŀƧƝ ŘƻŎŜƭŀ ƘƻŘƴŠ ŀ Ȋŀ 
ƴŠƧŀƪȇ ǇŜƴƝȊ ǘƻ ǇǊƻŘŀƧƝΧΦά 
tǌƛ ƘƭŜŘłƴƝ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾ ǎǳǊƻǾƛƴ ǇǊƻ ǾȇǊƻōǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǎŜ ǇǊłǾŠ ƴŀ 
ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ǾŜƭƳƛ ƪǊŜŀǘƛǾƴƝŎƘ ȊǇǻǎƻōǻΦ WŜŘŜƴ 
z nich byl dovoz surovin z tƻƭǎƪŀ ŀ {ƭƻǾŜƴǎƪŀΣ ƪŘŜ Ƨŀƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǘǊǾŘƝΣ 
ƧŜ ƳƻȌƴƻǎǘ ȊƝǎƪŀǘ ǎǳǊƻǾƛƴȅ ǾŠǘǑƝΦ YǊƻƳŠ ǘƻƘƻ ƧŜ ŘƝƪȅ ǇƻƭƻȊŜ 
hǎǘǊŀǾǎƪŀ ŘŀƭǑƝ ƳƻȌƴƻǎǘ ȊƝǎƪłǾŀǘ ȊǌŜƧƳŠ ǇƻƳŠǊƴŠ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŜŦŜŘǊƛƴ 
z ǇŀǑƻǾŀƴȇŎƘ ŘƻŘłǾŜƪ Řƻ tƻƭǎƪŀ ŀ ƴŀƻǇŀƪΦ ± ƴŜǇƻǎƭŜŘƴƝ ǌŀŘŠ ǎŜ Ǉŀƪ 
ƴŀ ƴŀǑŜƳ ǘǊƘǳ ǎ ŦŀǊƳŀƪȅ ƴŀǑƭŀ ǎƛŎŜ ƴŜ ǇƭƴƻƘƻŘƴƻǘƴłΣ ǇǌŜǎǘƻ ŀƭŜǎǇƻƶ 
ƴŠƧŀƪł ƴłƘǊŀŘŀ Ȋŀ {ƻƭǳǘŀƴ ŀ ǘƻ Ǿ ǇƻŘƻōŠ aƻŘŀŦŜƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нмлύΥ 
αΧόWŀƪ ǎŜ ǘȅ ǘŀōƭŜǘȅ ƧƳŜƴǳƧƝΚύΧaƻŘŀŦŜƴ ŀ ǘŜƴ ƻōǎŀƘǳƧŜ ŜŦŜŘǊƛƴ ŀ 
z ǘƻƘƻ ǘƻ ǘƛ ƭƛŘƛ ǾȅǊłōŠƧƝΦ hƴƛ ǘƻƘƻ ƴŀƪƻǳǇƝ Ȋŀ рлл Yő ŀ ǳŘŠƭŀƧƝ Ȋ toho 
ǘǌŜōŀ нΣр ƎǊŀƳǳΧΦόWŀƪł ƧŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǾȅǊƻōŜƴł 
z ƳƻŘŀŦŜƴǳΚύΧbŜΣ ƴŜƴƝ ǘƻ ŘƻōǊŞΦ ½ ǘƻƘƻ ǘƻ Ǉƛƪƻ ƴŜƴƝ ŘƻōǊŞΣ ƴŜƴƝ ǘƻ 
ono. Z ǘƻƘƻ ǎƻƭǳǘŀƴǳ ǘƻ ƧŜ ƴŠŎƻ ǵǇƭƴŠ ƧƛƴŞƘƻ ƴŜȌ Ȋ ǘŠŎƘ ǘŀōƭŜǘŜƪΧΦό! 
k ǎƻƭǳǘŀƴǳ ǘŜř ƴŜƴƝ ǇǌƝǎǘǳǇΚύΧΦ/ƻ Ƨł ȊƴłƳΣ ǘŀƪ ƳŀƧƝ Ǉƛƪƻ ȊŜ ǎƻƭǳǘŀƴǳΣ 
ŀƭŜ ȊƴłƳ ƧŜǑǘŠ ƧŜŘƴƻƘƻ ŀ ǘŜƴ ǇǌŜǾłȌƴŠ Ƴł ƧŜƴ Ȋ ǘŀōƭŜǘΧΦά 
 
½Řł ǎŜΣ ȌŜ ƧŜŘŜƴ Ȋ ǊƻȊŘƝƭǻ ƳŜȊƛ őłǎǘƳƛ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳ Ǿ hǎǘǊŀǾŠ ŀ ƧƛƴȇŎƘ 
ǇǌƛƭŜƘƭȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ŀ ƳŠǎǘŜŎƘ ƧŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ǿ ǊƻȊƪƻƭƝǎŀƴƻǎǘƛ ŀ 
ƴŜǾȅǾłȌŜƴƻǎǘƛ Ƨŀƪ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŠΣ ǘŀƪ Ǿ ŎŜƴłŎƘΦ ½ƧƛǑǘŠƴŞ ǊƻȊŘƝƭȅ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ 
ǇǊƻǇŀǎǘƴŞ ŀ ƻǇŠǘ ǳƪŀȊǳƧƝ ƴŀ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ Ƨŀƪ ǾȇȊƴŀƳƴƻǳ Ǌƻƭƛ ǎŜƘǊłǾł 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ŀ Ȋƴŀƭƻǎǘ ǘǊƘǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ǘŀƪ ǎƴŀŘƴƻ ƳǻȌŜ ƴŀƪƻǳǇƛǘ 
ȊŎŜƭŀ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ŘǊƻƎǳ Ȋŀ ǾŜƭƳƛ Ǿȅǎƻƪƻǳ ŎŜƴǳ ǇǌŜǎǘƻΣ ȌŜ Ǿ regionu 
ŜȄƛǎǘǳƧƝ ŘŜŀƭŜǌƛ ƳŀƧƝŎƝ ŘǊƻƎǳ őƛǎǘƻǳ ŀ ƪǾŀƭƛǘƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлмύΥ αΧό/Ŝƴŀ 
ǇŜǊƴƝƪǳ ǎŜ ȊǾȇǑƛƭŀ ƴŜōƻ ǎƴƝȌƛƭŀΚύ bƻ ȊǾȅǑƻǾŀƭŀ ǎŜΣ ƪŘȅǎƛ ōȅƭ gram za 
рлл ƪƻǊǳƴΦ /Ŝƴŀ ǎŜ ǳǊőƛǘŠ ȊǾȇǑƛƭŀ ƻŘ Ǌƻƪǳ мффтΦ ¢Ŝř ǾƝƳΣ ȌŜ ŎƘǘŠƧƝ Ȋŀ 
ƎǊŀƳ мллл ƪƻǊǳƴ ŀ ƴŠƪŘŜ ŀȌ Ȋŀ мрлл ƪƻǊǳƴΧΦόΧύΧ ±ƝƳΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ 
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ƪǳǇǳƧŜ ƴŜƧƭŜǾƴŠƧǑƝ Ȋŀ улл ƪƻǊǳƴΣ ŀƭŜ Řł ǎŜ ƪƻǳǇƛǘ ƛ Ȋŀ мрлл ƪƻǊǳƴ ŀ 
ƪǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ǊǻȊƴłΧά  /ŜƭƪƻǾŠ ǎŜ ŎŜƴŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ Ǉƻhybovala v ǊƻȊƳŜȊƝ 
800-1000,-κƎ ŀ ƴƛƧŀƪ ǾȇǊŀȊƴŠ ǎŜ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ Řƻōȅ ƴŜƳŠƴƛƭŀΦ tǊƻ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǘŀƪ ōȅƭƻ ǾŜƭƳƛ ŘǻƭŜȌƛǘŞΣ ȊŘŀ ƳŀƧƝ ƪƻƴǘŀƪǘȅ ƴŀ hǎǘǊŀǾǎƪƻǳ 
ǎŎŞƴǳΣ ƴŜōƻ ȊŘŀ Ƨǎƻǳ ƻŘƪłȊłƴƛ ƴŀ ƳŀƭŞ ŘŜŀƭŜǊȅ Ǿ IŀǾƝǌƻǾŠ őƛ 
YŀǊǾƛƴƴŞΣ ƪŘŜ ȊǌŜƧƳŠ ŘƻŎƘłȊŜƭƻ ŀ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝƳ ƭƻƪłƭƴƝƳ 
ǾȇƪȅǾǻƳΦ tǌƛ ƴłƪǳǇŜŎƘ ǇǌƝƳƻ ƻŘ Ǿŀǌƛőǻ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ ǇŜǊǾƛǘƛƴ 
nakoupit i za 400-500,-κƎǊŀƳΦ hǾǑŜƳ ǇƻǳȊŜ Ȋŀ ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘǳ ƻǇǊŀǾŘǳ 
ŘƻōǊŞƘƻ ƴŀǇƻƧŜƴƝ ŀ ŘǻǾŠǊȅΣ őŜƘƻȌ ƴŠƪŘȅ ōȅƭ ǇƻŘƳƝƴƪƻǳ ǇƻŘƝƭ ƴŀ 
ǎƘłƴŠƴƝ ǎǳǊƻǾƛƴ őƛ ȊŀǇƻƧŜƴƝ Řƻ ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜ ŘǊƻƎȅ ŘłƭΦ          
 
błȊƻǊȅ ƴŀ ǊƻȊŘƝƭȅ Ǿ ŎƘƻǾłƴƝ ŘŜŀƭŜǊǻ ǎŜ ƳŜȊƛ ¦5 ǾŜƭƳƛ ǊǻȊƴƝΦ ½łƭŜȌƝ 
ǾŜƭƳƛ ƴŀ ƧŜƧƛŎƘ ǾƭŀǎǘƴƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘŜŎƘΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ őŀǎǘƻ ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŠ 
ƻŘƭƛǑƴŞ ŀ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ŘƛŦŜǊŜƴŎǳƧƝ ȊŜƧƳŞƴŀ ŘƭŜ ǎƻŎƛłƭƴƝŎƘ ǎŎƘƻǇƴƻǎǘƝΣ 
ƪƻƳǳƴƛƪŀǘƛǾƴƻǎǘƛΣ ǾȅƴŀƭŞȊŀǾƻǎǘƛ ¦5 ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǎ ǘƝƳ ǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝŎƘ 
ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȇŎƘ ƳƻȌƴƻǎǘƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нмлύΥ αΧȊłƭŜȌƝΣ ƪǘŜǌƝ ƭƛŘƛ ǘƻ 
ǇǊƻŘłǾŀƭƛΦ tƻƪǳŘ ǘƻ őƭƻǾŠƪ ōŜǊŜ ŀ ǇǊƻŘłǾł ǘƻΣ ǘŀƪ ǘƻ ǾŠǘǑƛƴƻǳ 
ǇǊƻŘłǾł ƭŜǾƴŠΣ ŀƭŜ őƭƻǾŠƪΣ ƪǘŜǊȇ ǘƻ ƴŜōŜǊŜ ŀ ǇǊƻŘłǾł ǘƻ όƪƭŀǎƛŎƪȇ 
ŘŜŀƭŜǊύΣ ǘŀƪ ǘŜƴ ŎƘŎŜ ǎǘǊŀǑƴŠ ǊȅŎƘƭŜ ȊōƻƘŀǘƴƻǳǘΦ 5łǾł ƳłƭƻΣ ŀƭŜ Ȋŀǎ  
ŘƻōǊȇ ŘłǾłΦ hƴ ǾƝΣ ȌŜ Ȋŀ ƴƝƳ ƭƛŘƛ ōǳŘƻǳ ŎƘƻŘƛǘΧΦά ¢Ŝƴǘƻ ǇǌƝƪƭŀŘ 
ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ƴŜƴƝ ǇǊłǾŠ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝ ǇǊƻ ƴłǑ ǎƻǳōƻǊΣ ǾȅǎǘƛƘǳƧŜ ǾǑŀƪ 
ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ŘŜŀƭŜǌƛ ǎŜ ƻŘ ǎŜōŜ ƭƛǑƝ ǇƻŘƭŜ ǎǾȇŎƘ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭǻ ŀ 
ǾƭŀǎǘƴƝŎƘ ǎŎƘƻǇƴƻǎǘƝΣ ŎƻȌ ǾǑŀƪ Ȋ ŘǊǳƘŞ ǎǘǊŀƴȅ ǘŀƪŞ ŘŜǘŜǊƳƛƴǳƧŜ ƻƪǊǳƘ 
ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇƳ Ƨǎƻǳ Ǉŀƪ ƻŎƘƻǘƴƛ ŘǊƻƎȅ ǇǊƻŘłǾŀǘ ŀ ƴŀƻǇŀƪΣ ƪǘŜǊŞ 
ƻŘƳƝǘŀƧƝΦ   
 
Jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǾȇǎǘƛȌƴŠ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǾȇǾƻƧ ǇǊŀǾƛŘŜƭ Ǿ ǇŀǊǘŠ ǎ ƴƝȌ ǎŜ 
ǇƻƘȅōƻǾŀƭΦ ±ŜƭƳƛ ƴłȊƻǊƴŠ ǎŜ ǘŀƪ ǳƪŀȊǳƧŜΣ Ƨŀƪ ƻǎƻōƴƝ ǾȊǘŀƘȅ ǾŜ 
ǾŠǘǑƛƴŠ ǇŀǊǘ ŘǌƝǾŜ ǇŀƴƻǾŀƭȅ ŀ ȌŜ ƧŜŘŜƴ Ȋ ƴŜƧǾŠǘǑƝŎƘ ȊƭƻƳǻΣ ƪǘŜǊȇ 
ƴŀǎǘŀƭ ŀ ȊƳŠƴƛƭ ŎƘŀǊŀǘŜǊ ǎŎŞƴȅ ƛ ǘŠŎƘǘƻ ǾȊǘŀƘǻ ǳǾƴƛǘǌ ƳŀƭȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴΣ 
ōȅƭ ǊƻȊƳŠǊ ǇŜƴŠȊ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлфύΥ αΧaȅǎƭƝǑ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻΣ ƴŜȌ ƴłǎ 
objevili policajti nebo...? V ǘŞ ŘƻōŠ ǾŀǌŜƴƝ ǇŜǊƴƝƪǳ ƴŜƳŠƭƻ ƴƛŎ ǎŜ 
ȊłƪƻƴŜƳ ǎǇƻƭŜőƴŞƘƻΦ ± ǘŞ ŘƻōŠ ƴłǎ ŎƘȅǘŀƭƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ƧŜƴ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎƳŜ 
ŦŜǘƻǾŀƭƛΦ ±ƭŀǎǘƴŠ Ȋŀ ƪƻƳǳƴƛǎǘǻ ǘƻ ōȅƭƻ ǎŜōŜǇƻǑƪƻȊƻǾłƴƝΣ ƴŠŎƻ 
ǘŀƪƻǾŞƘƻΣ ȌŜ ǎƛǎ ǇƻǑƪƻȊƻǾŀƭ ƻǊƎŀƴƛǎƳǳǎ ƴŜōƻ ƴŠŎƻ ǘŀƪƻǾŞƘƻΣ ŀƭŜ 
Ƨƛƴŀƪ ƴƻ ŀ ȌŜ Ƨǎƛ ŦŜǘƻǾŀƭΦ tƻǘƻƳ ǇǌƛǑŜƭ Ȋłƪƻƴ ƴŠƧŀƪȇ Ȋŀ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ ƭŞƪǻ 
ŀ ǊǻȊƴȇŎƘ ƻƳŀƳƴȇŎƘ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪǻΣ Ǉŀƪ ǳȌ ǘƻ ōȅƭƻ ƘƻǊǑƝΣ ȌŜΣ ŀƭŜ ƴŀ ǘŠŎƘ 
ōȅǘŜŎƘ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻƘȅōƻǾŀƭ ǇƻǌłŘΣ ȌŜΚ /ƘǾƝƭƛ ǘƻ ōȅƭƻ ƴŀ ǘƻƳ ōȅǘŠ ŎƘǾƝƭƛ 
ƴŀ ǘƻƳ ōȅǘŠΣ ǇƻǘƻƳ ǘƻ ōȅƭƻ ǊǻȊƴŠ Ǉƻ ōȅǘŜŎƘ ƻŘ ǊƻŘƛőǻΣ ǊǻȊƴŠ ƴŜōȅƭƛ 
ŘƻƳŀΣ ǘƻ ƴłǎ ōȅƭŀ ōŀƴŘŀΣ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ƭƛŘƛ ŘǊȌŜƭƛ ǇƻƘǊƻƳŀŘŠΦ bŜ Ƨŀƪ 
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ŘƴŜǎƪŀΦ bƻ ŀ ƧƛƴŀƪΣ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻΚ bƻ ǘƻ ƳƻȌƴł Ȋǻǎǘŀƭƻ ŀȌ Ǉƻ ŘƴŜǎƪŀΦ 
ό¢ŀ ǎƪǳǇƛƴŀ ƭƛŘƝΣ ǎ ƪǘŜǊƻǳ ƧǎǘŜ Ǿŀǌƛƭƛ ǇŜǊƴƝƪΣ ǎŜ ƪǘŜǊƻǳ ǎŜǎ ǎǘȇƪŀƭ ƴŜōƻ 
ƧŜǑǘŠ ǘŜřƪŀ ǎŜ ǎǘȇƪłǑΣ ƳŠƴƝ ǎŜ ǘƛ ƭƛŘŞΚ hōƴƻǾǳƧƻǳ ǎŜ ƴŜōƻ ȊǻǎǘłǾŀƧƝ 
ǇƻǌłŘ ǘƛ ǎǘŜƧƴƝΚύ bƻΣ ŘƝǾŜƧ ǎŜΣ ǘƛ Ŏƻ Ƨǎƻǳ ǳ ȊŘǊƻƧŜΣ ǘƛ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ȊǻǎǘłǾŀƧƝ 
ǎǘŜƧƴƝΣ ŀƭŜ ǇǌƛōȇǾŀƧƝΣ ǘŀƪȌŜ ǎŜ ƳŠƴƝΧόΧύΧό5ƻōǌŜΣ ǳȌ ƧǎŜƳ ǎŜ ǘŠ ƧŜŘƴƻǳ 
Ǉǘŀƭ ƴŀ ǾȇǾƻƧ ŎŜƴ ǘŞ ŘǊƻƎȅΦ .ȅƭƻ ōȅ ŘƻōǊŞΣ ƪŘȅōȅǎ Ƴƛ ǌŜƪΣ ŘŜƧƳŜ ǘƻƳǳ 
ǇǌŜŘ ǘƝƳΣ ǇǌŜŘ Ƨł ƴŜǾƝƳ ƴŠƧŀƪƻǳ ŘƻōƻǳΣ с ς т ƭŜǘ ȊǇłǘƪȅΣ ŘŜƧƳŜ ǘƻƳǳ 
ŀ ǘŜřΦ /Ŝƴŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǎŜ ȊƳŠƴƛƭŀ ƴŜōƻ Ȋǻǎǘŀƭŀ ǎǘŜƧƴłΚύΧ{ŀƳƻȊǌŜƧƳŠΦ 
YŘȅǎƛ ǎŜ ǇǊƻŘłǾŀƭŀΣ ƪŘȅǎƛ ȊŜ Ȋŀőłǘƪǳ ǎŜ ǘƻ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƭƻ ǾǻōŜŎΦ ¢ƻ ōȅƭȅ 
ǇŀǊǘȅΣ ƪǘŜǊŞ ŘǊȌŜƭȅ ǘŀƪ ƴŠƧŀƪ ǇƻƪǳǇŠΣ ƪŀȌŘȇ ǎŜƘƴŀƭ ƴŠŎƻ ŀ Ȋ toho se to 
ǳǾŀǌƛƭƻ ŀ ƳŜȊƛ ǘƻǳ ǇŀǊǘƻǳ ǎŜ ǘƻ ΦΦΦ tŀƪ ǎŜ ǘƛ Ǿŀǌƛőƛ ƴŠƧŀƪȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ 
ǘǊƘƭƛΣ Ȋŀőŀƭƻ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘłǾŀǘ Ǉƻ олΣ-Yőǎ ŘłǾƪŀΦ ¢ŀ ŘłǾƪŀ ōȅƭŀ ǇƻŘƭŜ 
ǘƻƘƻΣ Ƨŀƪ ǘƛ Ƨƛ Řŀƭ ǘŜƴ ǾŀǌƛőΦ wƻȊǳƳƝǑΦ tŜǊƴƝƪłǌ Ƨŀƪ Řŀƭ ƴŠƪƻƳǳ ŘłǾƪǳΣ 
ǇƻŘƭŜ ǘƻƘƻΣ ǘŀ ŘłǾƪŀ ƳŠƭŀ ǇƻǌłŘ ŎŜƴǳ олΣ-YőǎΦ ½ǾŜŘƭƻ ǎŜ ǘƻ ƴŀ рлΣ-
Yőǎ ŀ Ǉŀƪ ƴŀ мллΣ-YőǎΣ ǘƻ ōȅƭŀ ǘŀ ŘłǾƪŀΦ ! ƪŘȅȌ őƭƻǾŠƪ ŎƘǘŠƭ ƪƻǳǇƛǘ ǘŜƴ 
ƎǊŀƳ ƴŜōƻ Ǉǻƭ ƎǊŀƳǳ ǘŀƪ ǘƻ ǳȌ ƳŠƭƻ ƘƻŘƴƻǘǳΣ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ ƻŘ оллΣ- 
ƪƻǊǳƴ Ǉǻƭ ƎǊŀƳǳ Řƻ уллΣ- ƪƻǊǳƴΧΦό! ŘłƭŜΚύΧоллΣ- ƪƻǊǳƴ ŀȌ рллΣ-. To 
Ȋǻǎǘŀƭƻ ǾƭŀǎǘƴŠ ŀȌ Ǉƻ ŘƴŜǎƪŀΦ ¢ƻ ƧŜ ǘƻ ǎŀƳŞΧΦά  
aŠƴƝŎƝ ǎŜ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ǎŎŞƴȅ ƪƻǇƝǊǳƧŜ ŀ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǎŜ ƻǾƭƛǾƶǳƧŜ 
s ƳŠƴƝŎƝƳ ǎŜ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊŜƳ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳ ǎ ƻƳŀƳƴȇƳƛ ƭłǘƪŀƳƛΣ ǎ ƴƝƳȌ 
Ƨǎƻǳ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǇǊƻǇƭŜǘŜƴȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нмпύΥ αΧΦǘƻ ǎŜ ǇǊƻŘłǾł ǇƻǌłŘ 
ǎǘŜƧƴŠ ǇƻŘƭŜ ǘŠŎƘ ǘŜƭŜŦƻƴǻΦ ±ƝǑ ƧŀƪΣ ȊŀǾƻƭłǑ ƴŀ ǘŜƭŜŦƻƴ ƳǳΦ .ǳř ǘƛ Řł 
ƻƴ ƴŜōƻ ƻŘ ƪŀƳŀǊłŘŀ ŘƻǎǘŀƴŜǑΧόaǳǎƝǑ ƧŜ Ȋƴłǘ ŀ ƻƴƛ ƘƭŀǾƴŠ 
ǘŜōŜΚύΧbŠƪǘŜǌƝ Ƨƻ ŀ ƴŠƪǘŜǌƝ ƴŜΦ YŘȅȌ Ƨǎƛ ǘǌŜōŀ ǌŜƪƭΣ ȌŜ ȊƴłǑ ǘƻƘƻ ŀ 
ǘƻƘƻ ŀ ƳłǑ ƻŘ ƴŠƧ ǘŜƭŜŦƻƴΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΦ bŠƪŘƻ ǘƛ ǘǌŜōŀ ǌŜƪƭΦΦΦ 
¢Š ǇǊƻǎǘŠ αǾȅŦŀƪƻǾŀƭάΦ ¢Š Ǉƻǎƭŀƭ Řƻ ǇǊŘŜƭŜΦ ¢Š ƴŜȊƴłΧόYŘȅōȅŎƘ ǘŀƳ 
ǘǌŜōŀ ȊŀǾƻƭŀƭ ƧłΣ ǘŀƪΦΦΦΦύΧbŠƪƻƳǳ Ƨƻ ŀ ƴŠƪƻƳǳ ƴŜΦ bŜǌƝƪłƳΣ ȌŜ ǘŜřƪŀ 
ƧŜ ǘƻ ŦǳǊǘ ǘŀƪƻǾŞ ǎǘŜƧƴŞΣ ŀƭŜ ǌƝƪłƳ ǘŀ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴƻǎǘ ƧŜ ǎǇƝǑŜ ǎǘŜƧƴłΦ 
½ŀǎ ǇƻŘƭŜ ǘŠŎƘ ǘŜƭŜŦƻƴǻ ŀ ȌŜ ǘŀƳ ȊŀǾƻƭłǑ ŀ ƻƴ ǇǌƛƧŜŘŜΦ bŜōƻ ǘŀƳ 
ƳǳǎƝǑ ȊŀƧƝǘ ǘȅΦ ¦Ȍ ǘƻ ƴŜƴƝ ǘŀƪ ǾŜǌŜƧƴŞΦ 5ǌƝǾ ǘƻ ōȅƭƻ ǾŜǌŜƧƴŠƧǑƝ ǎi 
ƳȅǎƭƝƳΧWŀƪƻ ǘŀŘȅ ǳ ƴłǎ Ǿ όƴłȊŜǾ ƳŠǎǘŀύΧόΧύΧό¢ŀƪȌŜ ǘŀŘȅ ǘƻ 
ƴŜǇǊƻōƝƘłΣ ȌŜ ōȅ ǘǳ ƴŠƪŘƻ ǎǘłƭ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ŀ ǇǊƻŘłǾŀƭΚύΧΦbƻΣ ǘŀƪ Ƨŀƪƻ 
ƳƻȌƴł ƳŀƭƝ ƪƭǳŎƛΦόмп ςмр ƭŜǘύ /ƻ ǘŀƳ ǇǊƻŘłǾŀƧƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ƴŀ 
tŜǊƳƻƴŠ ŀ ǘŀƪΦ !ƭŜ ǘƛ ǎǘŀǊǑƝΣ ǘƛ ƴŞΦ ¢ƛ ƳǳǎƝ ƴŀ ǘŜƭŜŦƻƴ ȊŀǾƻƭŀǘ ŀ ȌŜ za 
ǇǊǾŞ ŎƘŎŜ ŀ ǘŀƪΦ ¢ŀ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǳȌ ƧŜ ǘŠȌǑƝΣ ƴŜȌ ōȅƭŀΦ ! ǌƝƪłƳ ǘƻΣ ȌŜ Ǉƻ 
Ȋłƪƻƴǳ ǳȌ ǘƻ ƴŜƴƝ ǘŀƪ ǾŜǌŜƧƴŞΦ ¿Ŝ ǳȌ ǎƛ ŘƻƳƭƻǳǾŀƧƝ ƳƝǎǘŀΣ ƳŀƧƝ ǎǘǊŀŎƘ 
ǾŠǘǑƝΦ YŘȅǎƛ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜōȅƭƻ αƴƛƪƻƳǳ ǘƻ ƴŜǌƝƪŜƧάΦ ¢Ŝřƪŀ ǘƛ ǌƝƪł ŦǳǊǘ 
αƴƛƪƻƳǳ ǘƻ ƴŜǌƝƪŜƧάΦ ±ȅǎǘǊŀǑŜƴȇΣ ǾƝǑ ƧŀƪΧάΦ 
bŀ ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ ƴŜƧŘŜ Ǉǌƛ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ŘƻōǊŞƘƻ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƴŀ ŘŜŀƭŜǊŀ 
s ƪǾŀƭƛǘƴƝƳ ȊōƻȌƝƳ ƧŜƴ ƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ŀ Ȋƴŀƭƻǎǘ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŀΣ 
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ŀƭŜ ƛ ƻƴ ƳǳǎƝ ōȇǘ ȊƴłƳ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛΦ ½ƴƻǾǳ ǎŜ ǘŀƪ ǾǊŀŎƝ ǎǘłƭŜ ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ 
ȊƧƛǑǘŠƴł ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ǎŜ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ǊȅŎƘƭŜ ȊƧƛǎǘƝΣ ƪŘȅȌ ƴŀ ƴƛ ƴŠƪŘƻ 
αƴŜǇŀǘǌƝά όƴŀǇǌΦ ƴŜǳƴƛŦƻǊƳƻǾŀƴŞ ǎƭƻȌƪȅ ǇƻƭƛŎƛŜύ ŀ ȌŜ ŘƝƪȅ ŘƻōǊŞ 
ƻǎƻōƴƝ Ȋƴŀƭƻǎǘƛ ŜȄƛǘǳƧƝ ǾƴƛǘǌƴƝ ƻŎƘǊŀƴƴŞ ƳŜŎƘŀƴƛǎƳȅ ȊŀōǊŀƶǳƧƝŎƝ 
ǎƴŀŘƴŞƳǳ ƻŘƘŀƭŜƴƝΦ bŜƴƝ ǎƴŀŘƴŞ ȊƝǎƪŀǘ ƪƻƴǘŀƪǘ ƴŀ ŘŜŀƭŜǊŀ ŀ ǘƝƳ 
ǎǇƝǑŜ ƴŜ ƴŀ ŘŜŀƭŜǊŜ ǎ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŘǊƻƎƻǳ ǎŎƘƻǇƴŞƘƻ ŘƻŘłǾŀǘ ƛ ǾŠǘǑƝ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŀ őƛǎǘŞ ŘǊƻƎȅΦ WŜ ǘŀƪ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ōŜȊ 
ǎǇƻƭǳǇǊŀŎǳƧƝŎƝŎƘ ¦5 ōȅ ǇƻƭƛŎƛŜ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƴŜƳŠƭŀ ǑŀƴŎƛ ȊƝǎƪłǾŀǘ 
ǳǊőƛǘŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ƻ ǎŎŞƴŠ Ƨƛƴƻǳ ŎŜǎǘƻǳ ŀ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ 
ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ƧŜ ǾŠǘǑƛƴŀ ǾŀǊŜƴΣ ŘŜŀƭŜǊǻ ŀǇƻŘΦ ƻŘƘŀƭƻǾłƴŀ ƴŀ ǳŘłƴƝΥ 
αΧΦόŘŜŀƭŜǌƛ ŘłǾŀƭƛ ƧŜƴ ȊƴłƳȇƳ ƭƛŘŜƳΚύΧǘƻ ǎŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ŘŠƭŀƭƻ ǇǌŜǎ 
ƴŠƪƻƘƻΣ ƪŘƻ ǘȅ ŘŜŀƭŜǊȅ ȊƴŀƭΦ ±ȌŘȅŎƪȅ ƴŠƪŘƻ Ȋŀ ƴƛƳƛ ǑŜƭ ŀ Ȋŀ ƘƻŘƛƴƪǳ 
ōȅƭƻ ǇŜǌƝΧόΧύΧόtŜǊƴƝƪ Ƨǎƛ ǘŜŘŀ ǾȌŘȅŎƪȅ ȊƝǎƪłǾŀƭŀ ƻŘ ȊƴłƳȇŎƘΚύΧWƻ ƻŘ 
ȊƴłƳȇŎƘΦ YǾŀƭƛǘŀ ōȅƭŀ ŘƻōǊłΣ ǘƻ ǎŜ ǇŜǌƝ ǾȅǎȅǇŀƭƻ Ȋ αŘŜŀƭŜǊłƪǳά ŀ 
ǘŜřƪƻƳ ƧŜ ǘƻ ǎƭŜǇŜƴŞ ŀ ƘƴǳǎƴŞ ŀ ǾǻōŜŎ ǘƻ ƴŜƴƝ ǇŜǊƴƝƪΧΦό.ȇǾł ǘƻ 
ƴŠőƝƳ ǌƝȊƴǳǘŞΚύΧbƻΣ ŎƘǘŠƧƝ ƴŀ ǘƻƳ ǾȅŘŠƭłǾŀǘ ŀ ƳŀƧƝ ǘǊƻŎƘǳ ǎǘǊŀŎƘ ȊŜ 
ȊƳŠƴȅ Ȋłƪƻƴŀ ŀ ƳǳǎŜƧƝ ǘŀƪȅ ŘłǾŀǘ ǇƻȊƻǊΣ ƪƻƳǳ ǘƻ ŘłǾŀƧƝ ŀ Ŏƻ ǘŜƴ 
őƭƻǾŠƪ ƧŜ ȊŀőΦ ±ƝƳΣ ȌŜ ǘŜřƪƻƳ ŘŜŀƭŜǌƛΣ ǇƻƪǳŘ ǎŜ ƧƛƳ ƴŠƧŀƪȇ őƭƻǾŠƪ 
ƴŜȊŘłΣ ȌŜ Ƴł ƴŀŘ му ƭŜǘΣ ǘŀƪ Ǉƻ ƴŠƳ ŎƘŎƻǳ ƻōőŀƴƪǳΦ tǌŜŎŜ ǘȅ ǇƻǎǘƛƘȅ 
Ƨǎƻǳ ǇƻǘƻƳ ƳŜƴǑƝΣ ƪŘȅȌ ǘƻ ŘŜŀƭŜǊ ƴŀōƝȊƝ ǎǘŀǊǑƝƳǳ ƴŀŘ му 
ƭŜǘΧΦόΧύΧό¢ǌŜōŀ Ƨł ōȅŎƘ ƴŜƳŠƭ ǑŀƴŎƛΣ ƪŘȅōȅŎƘ Ƴǳ ǌŜƪƭΣ ȌŜ ŎƘŎƛ 
ǇŜǊƴƝƪΚύ Χǘƻ ƴŜΣ ŀǎƛ ōȅ ǘƛ ǌŜƪƭΣ ȌŜ ǎƛ ƧŘƛ ƴŀǘǊƘŀǘ ǇŜǊƴƝƪ Řƻ ǇŜǊƴƝƪƻǾŞ 
ŎƘŀƭƻǳǇƪȅΧΦό± Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ǘƻ ōȅƭƻ ƧƛƴŀőƝΣ ŘŜŀƭŜǌƛ ǇǊƻŘłǾŀƭƛ ǾǑŜƳΚ ¢ǌŜōŀ 
ƴŀ ǘŞ ŘƛǎƪƻǘŞŎŜΣ Ƨŀƪ ǾłƳ ōȅƭ ƴŀōƝŘƴǳǘ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ǵǇƭƴŠ 
v ǇƻƘƻŘŠΣ ƴŜΚύΧbƻΣ ǘƻ ƴŜōȅƭ ǇǊƻōƭŞƳΦ tǌƛǑŜƭ Ƨǎƛ ŀ ƪŘȅȌ ǳȌ ǎƛ ǾŠŘŠƭΣ ƪŘŜ 
ƳłǑ ȊŀƧƝǘΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ƧŀǎƴŞΦΧό¢Ŝƴ ŘŜŀƭŜǊ ƴŜƳŠƭ ǎǘǊŀŎƘ ǘƛ ǘƻ ǇǊƻŘŀǘΣ 
ƪŘȅȌ ǘŠ ƴŜȊƴŀƭΚύΧΦ¢ȅ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ ǘŜƘŘȅ ǘŀƳ ǘǊƻŎƘǳ ŎƻǳǾŀƭƛΣ ŀƭŜ Ƨŀƪ ƧǎƳŜ 
ǾȅǘłƘƭƛ ǇǊŀŎƘȅΣ ǘŀƪ ȊƳŠƪƭΧΦά 
 
tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜ Ƨŀƪƻ ƧŜŘƴŀ ȊŜ ȊƳŠƴ ƴŀ 
ǘǊƘǳ ǇǊƻƧŜǾƛƭ ǘƭŀƪ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ŘŜŀƭŜǊǻ ƪ ƻŘōŠǊǻƳ ǾŠǘǑƝƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ƴŀƧŜŘƴƻǳΦ 2ƝƳ ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ǘƝƳ ƭŜǇǑƝ ŎŜƴŀ ŀ ƪǾŀƭƛǘŀ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ Ȋŀ 
ŘƻŘǊȌŜƴƝ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ƴŜŘƻŘǊȌǳƧŜ όƪǊƻƳŠ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ƧŜ 
ŘǊƻƎŀ ƧƛȌ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ƴŀǎǘŀǾŜƴŀύΦ tƻƴŠƪǳŘ ƻǇŀǘǊƴŠƧƛ ƘƻǾƻǌƝ ƧŜŘƴŀ 
z participantek (protokol 207): αΧόWŀƪ ǎŜ ǘǌŜōŀ ǾȅǾƝƧŜƭŀ ŎŜƴŀ ŀ 
ƪǾŀƭƛǘŀΣ ƪƻƴƪǊŞǘƴŠ ǳ ǘƻƘƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΚύΧ¢ŀƪ ƪǾŀƭƛǘŀΣ ǘƻ Ƨŀƪ ǳ ƪǘŜǊŞƘƻ 
őƭƻǾŠƪŀΦ bƻ ǘǌŜōŀ ǾȌŘȅŎƪȅ ǎŜ ǾŠŘŠƭƻΣ ƪŘƻ Ƴł ŘƻōǊȇ ŀ ƪŘƻ ǘǌŜōŀ 
ǑǇŀǘƴȇΦ ! ǘŀ ŎŜƴŀΚ ¢ŜƘŘȅ ǎŜ ƧŜŘƴŀ ŘłǾƪŀ ǇǊƻŘłǾŀƭŀ Ȋŀ ǎǘƻǾƪǳ όǊƻƪ 
1995) a v ŘƴŜǑƴƝ ŘƻōŠ ǳȌ ǇǎŀƴƝ ƴŜƪƻǳǇƝǑΦ YƻǳǇƝǑ Ȋŀ ƭƛǘǊ ŎŜƭȇ ƎǊŀƳ ŀ 
ƴŜōƻΦΦΦό¢ŀƪȌŜ Ǿ Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ōȅƭŀ ǇǎŀƴƝőƪŀ ŀ ŘƴŜǎƪŀ ƳǳǎƝǑ ƪƻǳǇƛǘ ǾŠǘǑƝ 



119 
 

ƳƴƻȌǎǘǾƝΚύΧbƻΦΦόyƝƪŀƭŀ ƧǎƛΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ ƳŠƭ ƭŜǇǑƝ ŀ ƴŠƪŘƻ ƘƻǊǑƝΦ 
bŜȊŀƧƝƳŀƧƝ ƳƴŠ ƧƳŞƴŀΣ ŀƭŜ ƪŘƻ ǘǳ ŘǊƻƎǳ ƳŠƭ ƭŜǇǑƝΚύΧbƻ ǘŀƪ ǾŠǘǑƛƴƻǳ 
ǘƛ Ŏƻ ƧŜƴƻƳ ǇǊƻŘłǾŀƭƛ ƴŜōƻ Ŏƻ ǘƻ ƳŠƭƛ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ƻǑƛȊŜƴŞΦ 
¢ƻ ōȅƭƛ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƭƛŘƛ Ŏƻ ōǊŀƭƛΣ ǘŀƪȌŜ ǘƻ ǑƛŘƛƭƛΦ ¢ŀƪȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ǾŠǘǑƛƴƻǳ Ŧŀƪǘ 
Ƨŀƪƻ ƴŠőƝƳ ƴŀǎǘŀǾƻǾŀƴŞ ƴŠƧŀƪƻǳ ǎƻŘƻǳ ƴŜōƻ ƴŠƧŀƪȇƳ ŎǳƪǊŜƳ ƴŜōƻ 
ƴŠőƝƳΦ ! Ǉŀƪ ǘƻ ōȅƭƛ ƭƛŘƛΣ ŀƭŜ ǘŠŎƘ ōȅƭƻ ƧŜƴ ǇłǊΣ ƪŘŜ ƧǎƳŜ ǾŠŘŠƭƛΣ ȌŜ 
Ǿŀǌƛƭƛ ς ǇǊƻǎǘŠ ƳŠƭƛ ŘƻōǊŞ ǾŠŎƛΣ ŀƭŜ ǘŀƪ ǘƻ ƧƛŎƘ ōȅƭƻ ƧŜƴ ǇłǊΦ bŜǾŠŘŠƭ ƻ 
ƴƛŎƘ ƪŀȌŘȇΦ .ȅƭƛ ǘƻ ǎǘŀǊǑƝ ƭƛŘƛΣ ƪƻƭŜƳ пл ƭŜǘΧά 
  
{ŀƳƻǘƴȇ ǇǊǻōŠƘ ƻōŎƘƻŘǳ Ƴł ǇƻŘƻōƴȇ ǊłȊ Ƨŀƪƻ ƧƛƴŘŜΣ ƧŜƴ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ 
ȊŜ ŘǾƻǳ ƳƻȌƴȇŎƘ ǊŜŀƪŎƝ ǘǊƘǳ ƴŀ ǾȅƻǎǘǌŜƴƝ ǇƻŘƳƝƴŜƪ ŀ ǾŠǘǑƝ ŀƪǘƛǾƛǘǳ 
policie ǾƝŎŜ ƴŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ ǇǌŜǾƭłŘł ǎǘŀȌŜƴƝ ǎŜ Řƻ ōȅǘǻΦ 
tǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ŘƝƪȅ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǎŜ ȊŘŜ ƴƛƪŘȅ ƴŜǾȅǘǾƻǌƛƭŀ ǇǌƝƭƛǑ ǎƛƭƴł 
ƻǘŜǾǌŜƴł ǎŎŞƴŀ ƴŀ ǳƭƛŎƝŎƘ ƧŜ ǘŜƴǘƻ ǇǊƻŎŜǎ ǇǌƛǊƻȊŜƴȇ ŀ ƻŘǇƻǾƝŘł 
ŎƘŀǊŀƪǘŜǊǳ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ ƳƝǎǘƴƝ ǎŎŞƴȅΦ ± ƪŀȌŘŞƳ ǇǌƝǇŀŘŠ ƧŜ ȊǌŜǘƭŜƴŞΣ 
ȌŜ ¦5 ǾƴƝƳŀƧƝ ŀ ǊŜŀƎǳƧƝ ƴŀ ƳŠƴƝŎƝ ǎŜ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ŀ ǎƛǘǳŀŎƛ - ŀƴƛȌ ōȅ 
őŀǎǘƻ ōȅƭȅ ǎŎƘƻǇƴƛ ǘȅǘƻ ȊƳŠƴȅ ǇƻƧƳŜƴƻǾłǾŀǘ őƛ ƧŜ ǾǻōŜŎ ǊŜƎƛǎǘǊƻǾŀǘ 
ς ƳƴƻȊƝ ǘƻ ƴŜǇƻǾŀȌǳƧƝ Ȋŀ ƴŠƧŀƪŞ ȊǾƭłǑǘƴƝ ȊƳŠƴȅ ǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝ ǎ ǾƴŠƧǑƝƳƛ 
ǘƭŀƪȅΣ ŀƭŜ ǇǌƛǊƻȊŜƴȇ ǾȇǾƻƧ ǳǾƴƛǘǌ ǎŎŞƴȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлтύΥ αΧNo tak 
ǇǌŜŘǘƝƳ όмффс ςфтύ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ǎŜ ǾŠŘŠƭƻΣ ƪŘŜ Ƨǎƻǳ ǳǊőƛǘł ƳƝǎǘŀΦ 
±ȌŘȅŎƪȅ ǘŀƳ őƭƻǾŠƪ ǎŜŘŠƭ ŀ ǳ ǎŜōŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ƴŠŎƻ ƳŠƭΦ ¢ŜřƪƻƳ Ŏƻ ǘŀƪ 
ǇƻȊƻǊǳƧƛΣ ǘŀƪ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘȅ ƭƛŘƛ ǘƻ ƳƻŎ ƴŜŘłǾŀƧƝ ƻ ǎƻōŠ ǾŠŘŠǘ ŀ ǾƝ ǘƻ ƧŜƴ 
ǳǊőƛǘƝ ƭƛŘŞΣ ƪŘŜ ƪŘƻ ƧŜ ŀ ǳȌ ǘƻ ƴŜƴƝ ǘŀƪ ƴŀ ƻőƝŎƘΧό± ƭŜǘƻǑƴƝƳ 
ǊƻŎŜΚύΧbƻΣ ƭŜǘƻǑƴƝ ŀ Ƴƛƴǳƭȇ ǊƻƪΧΦόмффф-нлллύΦΦό¢ŀƪȌŜ ŘŜŀƭŜǌƛ ǘŜř 
ƳǳǎŜƧƝ Ȋƴłǘ ǘȅ ƭƛŘƛ ƻǎƻōƴŠΚύΧWƻΦ ¢ƻ ǳȌ ƴŜƴƝ Ƨŀƪ ƪŘȅǎƛ ǇǌƛǑŜƭ ŎƛȊƝ őƭƻǾŠƪ 
ŀ ǌŜƪƭΣ ȌŜ ŎƘŎŜ Ȋŀ н ǎǘƻǾƪȅ ŀ ƻƴ Ƴǳ ǘƻ ŘŀƭΦ ¢ƻ ǘŜřƪŀ ǘŀƪ ƴŜƧŘŜΧό! Ƨŀƪ 
ǎŜ ǘƻ ŘƴŜǎ ǇǊƻŘłǾłΚύΧ±ŠǘǑƛƴƻǳ ŘƻƳŀ ǳ ƴŠƪƻƘƻΧΦό! Ƨŀƪ ǘŜƴ ǇǊƻŘŜƧ 
ǇǊƻōƝƘłΚύΧǘƻ ǎŜ ƳǳǎƝ ȊŀǾƻƭŀǘ ƧŜǎǘƭƛ ƴŠŎƻ ƧŜ ŀ Ŏƻ ƧŜ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ǎŜ ƳǳǎƝ 
ǇǊƻ ǘƻ ƧƝǘΧό¢ȅ ǘŜƭŜŦΦ őƝǎƭŀ Ƨǎƻǳ ƴŠƧŀƪ ǾƻƭƴŠ ǇǌƝǎǘǳǇƴŞ ƴŜōƻ ǎŜ ƳǳǎƝ 
ǎƘłƴŠǘΚύΧ¢ƻ ǘŜƴ ŘŜŀƭŜǊ Ŧŀƪǘ ǘƻƘƻ őƭƻǾŠƪŀ ƳǳǎƝ ȊƴłǘΣ ŀōȅ Ƴǳ ǘŜƴ 
ǘŜƭŜŦƻƴ Řŀƭ όőƝǎƭƻύΦ bŜōƻ ǇƻǘƻƳ Ǉŀƪ ǇǌŜǎ ƴŠƪƻƘƻΣ ƪŘȅȌ ǘǌŜōŀ ƻǎƻōƴŠ 
ƴŠƪŘƻ ǘƻƘƻ ŘŜŀƭŜǊŀ ƴŜȊƴŀƭΦ ¢ŀƪ ƴŠƪƻƘƻΣ ƪƻƘƻ ȊƴŀƭΣ ǘŀƪ ƧƻΧΦά 
 
tǌŜǎǘƻȌŜ ƭȊŜ ƘŜǊƻƛƴ ƴŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ ƻȊƴŀőƛǘ Ȋŀ ŘǊƻƎǳΣ ƪǘŜǊł ǎŜ 
ǘŜǇǊǾŜ ŜǘŀōƭǳƧŜΣ ǇǌŜǎǘƻ ƴŀ ǳǊőƛǘŞ ƳŜƴǑƝ őłǎǘƛ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ƧŜ ŘƴŜǎ ƧƛȌ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳƻǎǘƝΦ V ǇƻǇƛǎŜŎƘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǇƻŘƻōƴŞ 
mechanismy a situace jako v ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ς ǇƻǎǘǳǇƴŞ ȊŀǇƭŀǾƻǾłǾƴƝ 
ǘǊƘǳ ƘŜǊƻƛƴŜƳ ǇǻǎƻōƝ ȊǇƻőłǘƪǳ ƴŜƴłǎƛƭƴŠ ŀ ƴŜƴǳŎŜƴŠΦ /ƻ ƧŜ ƧŜǑǘŠ 
ȊŀƧƝƳŀǾŠƧǑƝ ƧŜ ǘƻΣ Ƨŀƪ ǎŜ Ƨǎƻǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǎƴŀŘƴƻ ƻŎƘƻǘƴƛ ǾȊŘłǘ 
pervitiƴǳ ŀ Ȋƪǳǎƛǘ ǊŀŘŠƧƛ ƘŜǊƻƛƴΣ ƧŜƘƻȌ ǵőƛƴŜƪ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ƻŘƭƛǑƴȇ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 



120 
 

208): αΧΦό.Ǌŀƭ Ƨǎƛ ƘŜǊƻƛƴΣ Ƨǎƛ ǌƝƪŀƭΦ .Ǌŀƭ Ƨǎƛ Ƙƻ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ŀ ƻŘƪŘȅ Ƨǎƛ Ƙƻ 
Ȋŀőŀƭ ōǊłǘΚύΧ¢ŀƳ ƴŜƴƝ ōǊŀƭ Ƨǎƛ Ƙƻ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻΣ ƻŘƪŘȅ Ƨǎƛ Ƙƻ Ȋŀőŀƭ ōǊłǘΦ 
¢ƻ ƧŜ ǘŀƪƻǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ƧŜƭƛ όǇƝchali ς pozn. tazatele), nebo 
Ƨŀƪ Ƨł ƧǎŜƳ ǇƝŎƘŀƭ ŀƳŦŜǘŀƳƛƴ ƴŜōƻ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŀƪ ƪƻƭƛƪǊłǘ ǘǌŜōŀ ƴŜǎŜȌŜƴŜǑ 
ǇŜǌƝ ŀ ƴŀǊŀȊƝǑ ŘǌƝǾ ƴŀ ƘŜǊƻΦ tǌƛƧŘŜǑ ƴŀ ƴŠƧŀƪƻǳ ǇŀǌōǳΣ ƴŜƴƝ ǘŀƳ ƴƛŎ 
ƧƛƴŞƘƻ ƴŜȌ ƘŜǊƻΣ ǘŀƪ ƧŜŘŜǑ ƘŜǊƻƛƴΦ ¢ŀƪ ǘƻ ƧŜΦ WŜ ǘƻ ǇǊŀǾŘŀΣ ȌŜ ǘƻȄƛŎƪł 
ȊłǾƛǎƭƻǎǘ ƴŜƴƝ ǘŀƪ ǾŜƭƪłΣ Ƨŀƪƻ ƪŘȅȌ ƧŜŘŜǑ ƪƻŘŜƛƴ ǇƻǌłŘΣ ƴŜōƻ ƻǇƛłǘȅ - 
ƳƻǊŦƛǳƳ ƴŜōƻ ǘŀƪ ŀ ƳƝŎƘłǑ ǘƻ ǇƻǌłŘ ǎ ǘƝƳΣ ƧŜ ǘŀƳ ǎƛŎŜ ǘŀƪȅ ȊłǾƛǎƭƻǎǘΣ 
ŀƭŜ ǘƻ ƻŘōƻǳǊłǑ ȊŀǎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳΣ ǘŀƪȌŜ ƧŜ ǘƻ ǇƻǌłŘ  ŘƻƪƻƭŀΧΦά  

Brno  
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜ Ǿ .ǊƴŠ ƴŀǇƭƴƻ ǊƻȊƧŜƭ ƻōŎƘƻŘ 
s ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǳ ǾŜ ǎǘŜƧƴȇŎƘ ƛƴǘŜƴŎƝŎƘ Ƨŀƪƻ ǳ ƧƛƴȇŎƘ ŘǊƻƎΦ 2ŀǎǘƻ ǎŜ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƧŜŘƴł ƻ ǘȊǾΦ ǇƻŘƭŀƳǇƻǾƪȅΣ ƪǘŜǊŞ ŘƭŜ ǵŘŀƧǻ ȊŀőƝƴŀƧƝ 
ōȇǘ ǎǘłƭŜ ǇƻǇǳƭłǊƴŠƧǑƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘƝƪȅ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴƻǎǘ 
ƻŘƘŀƭŜƴƝ ƧŜ ƳƛƴƛƳłƭƴƝ ŀ ǊƛȊƛƪƻ ǳƪǊŀŘŜƴƝ ǵǊƻŘȅ όƧŀƪƻ ǘƻƳǳ ƧŜ ǳ 
ǇŠǎǘƻǾłƴƝ Ǿ ǇǌƝǊƻŘŠύ ƴǳƭƻǾŞΦ WŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƪ ƻǘłȊŎŜ ǇǊƻŘŜƧŜ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǾǘƛǇƴŠ ƎƭƻǎǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ оноύΥ αΧǾ tǊŀȊŜ Ȋŀ Ƴƴƻǳ ŘƻǑŜƭ ŀ 
αŎƘŎŜǑ ƪƻǳǇƛǘ ƘǳƭŜƴƝΚά ŀ Ƨł αŎƻȌŜΚά ƴƻ αƧŜǎǘƭƛ ŎƘŎŜǑ ƪƻǳǇƛǘ ƎŀƴƧǳΚά ŀ 
Ƨł ƧǎŜƳ Ƴǳ Řŀƭ ƘƴŜŘ Ǌŀƴǳ ŀ ǑŜƭ ƧǎŜƳ ǇǊȅőΧǘƻ ǎƛ ƪǳǇǳƧƻǳ ǘŀƪƻǾȇ ǘƛ ƭƛŘƛΣ 
ƪǘŜǌƝ ƳŀƧ ǾǑǳŘŜ ǘŀƪƻǾȇ ǘȅ ƭƝǎǘƪȅ ƘǳƭŜƴƝ όǘǊƛőƪŀ ƴŜōƻ ǇǌƝǾŠǎƪȅ 
s ƳƻǘƛǾŜƳ ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǾŞƘƻ ƭƛǎǘǳύ ŀ ǾƝǑ ŎƻΧƳłƳ ƴŀ ǘƻ ǘŜƴ ƴłȊƻǊΣ ȌŜ ƧŜ 
ǘƻ ǇǌƝǊƻŘŀ ŀ ȌŜ ǎŜ ǘƻ ƴŜƳł ǇǊƻŘłǾŀǘΧά  L ǇǌŜǎ ǇƻŘƻōƴŞ ǊŀŘƛƪłƭƴƝ 
ǇƻǎǘƻƧŜ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ŀ ƻǎǘǌƝƭŜƴȇŎƘ ¦5 ǎŜ ǾǑŀƪ ǇǊodej stal i v .ǊƴŠ 
ōŠȌƴƻǳ ƴƻǊƳƻǳ ȊŜƧƳŞƴŀ ƳŜȊƛ ƳƭŀŘǑƝƳƛΣ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴȇƳƛ ¦5 
s ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊŜƳ ǳȌƝǾłƴƝΦ {ǘŀǊǑƝ ƎŜƴŜǊŀŎŜ ¦5 ǎ ŘŜƭǑƝ 
ŘǊƻƎƻǾƻǳ ƪŀǊƛŞǊƻǳ ŀ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƳƛ ǾǑŀƪ ǇǊƻŘŜƧ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǾƴƝƳł 
ǾŜƭƳƛ ƴŜƎŀǘƛǾƴŠ ŀ ƪŀǘŜƎƻǊƛŎƪȅ ƧŜƧ ƻŘƳƝǘł όǇǊƻǘƻƪƻƭ омрύΥ 
αΧΦƴŜƪǳǇǳƧǳΧƪŘȅȌ ƴŠƪŘƻ ƴŀōƝȊƝΣ ǘŀƪ Ƙƻ ǇƻǑƭǳ Řƻ ǇƛőŜΦΦŀǙ Ƴƛ Řł ǇǊŘŀ 
ƴŜōƻΧƧł ǎǳ ǘŀƪȅ ǘŀƪƻǾŜƧΣ ȌŜ ǘƻ ŘłƳΧǾŠǘǑƛƴƻǳ ŀ ƴƛƪƻƳǳ 
ƴŜǇǊƻŘłƳΧǘƻ ǎƛ őƭƻǾŠƪ ƪǳǊǾƝ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊΧΦά ½ǌŜƧƳŠ ǘȅǇƛŎƪȇƳ ǎŀƳƻ 
ǇŠǎǘƛǘŜƭŜƳΣ ƪǘŜǊȇ Ƴł ƳŀǊƛƘǳƴŀƴǳ ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ǎǾŞ ƪŀƳŀǊłŘȅ Ǿ ǇŀǊǘŠ 
byl jeden z pŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ƪǘŜǊȇ ƪǊƻƳŠ ƪƻƴƻǇƝ ǳȌƝǾł ǘŞȌ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ƴŜǾƴƝƳł Ƨŀƪƻ ŘǊƻƎǳΣ ƧŜ ǘƻ ǇǊƻ ƴŠƧ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ȊłƭŜȌƛǘƻǎǘΣ 
ǘŀƪƻǾȇ ƻŘǇƻőƛƴŜƪ ƻŘ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ оотύΥ αΧ Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ Ƙǳƭƛǘ 
ŘŜƴƴƻŘŜƴƴŠΣ Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ ǎłȊŜǘΧŀ ǘƻ ƧŜ ŀȌ Řƻ ǘŜřƪŀΦ tŠǎǘǳƧǳ ǇǌŜǎ ȊƛƳǳ 
ve ǎƪƭŜƴƝƪǳ ǇƻŘƭŀƳǇƻǾƪȅ ŀ ǇǌŜǎ ƭŞǘƻ ƴŀ ȊŀƘǊŀŘŠΦ tƻǎƭŜŘƴƝ ŘǾŀ Ǌƻƪȅ 
ōȅƭŀ ƳƻŎ ŘƻōǊł ǵǊƻŘŀΦ ¢Ŝř ƴŀǇƻǎƭŜŘȅ ƧǎŜƳ ƳŠƭ ср Ǌƻǎǘƭƛƴ ŀ Ȋǻǎǘŀƭƻ 
Ƴƛ ƧƛŎƘ нрΣ ȊōȅǘŜƪ Ƴƛ ƻőƽǊƻǾŀƭƛΧŀƭŜ ǘƻ ōȅƭȅ ǘȅ ƘƻǊǑƝ ǎŜƳƝƴƪŀΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ 
ƳŠƭ ǾŜŘƭŜ ȊŀƘǊŀŘȅ ƴŀ ǇƻƭƛΦ Wƛƴŀƪ ƘǳƭƝƳŜ ŘŜƴƴƻŘŜƴƴŠ Ǿ ōŀƴŘŠΣ ǾȅŘǊȌƝ 
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ƴłƳ ǘŀƪ Řƻ ƪƻƴŎŜ ǇǊłȊŘƴƛƴΦ bƛƪŘȅ ƧǎŜƳ ǎƛ ƴŜƪǳǇƻǾŀƭ ŀ ŀƴƛ ǘƻ 
ƴŜǳȊƴłǾłƳΦ bƛƪŘȅ ƧǎŜƳ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƭΦ Wƛƴŀƪ Ȋ ŘƻǎƭŜŎƘǳ ƳłƳ ǘǊƻŎƘǳ 
ǇǌŜƘƭŜŘΣ ǇǊƻŘłǾł ǎŜ ŦƛƭƳƻǾƪŀ Ȋŀ ŘǾŠ ƪƛƭŀΦ {ŜƳƝƴƪŀ ŘƻǎǘłǾłƳ ƻŘ 
ƪŀƳƻǑǻΧάΦ Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ƴŜƴƝ ǘŀƪ ƪŀǘŜƎƻǊƛŎƪȇ Ǿ ƻŘǎǳȊƻǾłƴƝ 
pǊƻŘŜƧŜ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ  όǇǊƻǘƻƪƻƭ ооуύΥ αΧ¢ǊłǾǳ ƧǎŜƳ ǇǊƻŘłǾŀƭΣ ŎŜƴŀ Ƨŀƪ 
komu - ŎƛƎłƴǻƳ ǇǊƻŘłƳ ŦƛƭƳƻǾƪǳ Ȋŀ олл ŀ ƪŘȅȌ ǇǌƛƧŘŜ ƴƻǊƳłƭƴƝ 
őƭƻǾŠƪ ŀ ǌŜƪƴŜ Ƴƛ ϦƴŜƳłǑ ƴŠŎƻ ƴŀ ǇǊŘŀϦΣ ǘŀƪ Ƴǳ ǘƻ ŘłƳ ȊŀŘŀǊƳƻΦ ! 
ǇǊƻŘłǾŀƭ ƧǎŜƳ ǘǌŜōŀ ƪƛƭƻΣ ƧŜŘƴŀ ƴŀŘǳǇŀƴł ƛƎŜƭƛǘƪŀΣ Řƻ tǊŀƘȅ Ȋŀ 
1лΦлллΣ ŎƻȌ Ƴƛ ǾȅŘǊȌŜƭƻΣ ǘȅ ǇǊŀŎƘȅΣ ŀǎƛ ǘŀƪ ǘǌƛ Řƴȅ όȊŀőŀƭ ǎŜ ǘƻƳǳ ǎƳłǘ 
- ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧά  tǊƻŘŜƧƛ ǎŜ ǇƻŘƭŜ ǾǑŜƘƻ ƴŜƧǾƝŎŜ ǾŠƴǳƧƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ƳƭŀŘǑƝ ¦5Σ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ Řƻ нн ƭŜǘΦ bŠƪǘŜǌƝ ȊŀőƝƴŀƧƝ ƧƛȌ ǾŜ ǑƪƻƭŜΦ ¦ ǎǘŀǊǑƝŎƘ 
¦5 ǎŜ ǇǊƻŘŜƧ ȊŘł ƳŞƴŠ ƻōǾȅƪƭȇ ŀ őŀǎǘŠƧƛ ƻŘƳƝǘŀƴȇ Ƨŀƪƻ ƴŜǎƳȅǎƭΦ  
 
tǊƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ƧŜ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧƻǇǘƛƳłƭƴŠƧǑƝΣ ǇƻƪǳŘ Ƴł ŘǊƻƎǳ 
ƳƻȌƴƻǎǘ ȊƝǎƪŀǘ Ȋ ǾƝŎŜ ƪƻƴǘŀƪǘǻΦ hƳŜȊǳƧŜ ǘƝƳ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴƻǎǘ 
ǊƛȊƛƪŀΣ ȌŜ ƳǻȌŜ ƴŀǇǌΦ ƧŜŘƴƻǳ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ŀƪŎƝ ǇǌƛƧƝǘ ƻ ǎǾŞƘƻ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭŜ ŀ 
ƴŀǾƝŎ Ƴł ƳƻȌƴƻǎǘ ǎƛ ǾȅōƝǊŀǘ ǇƻŘƭŜ ŎŜƴȅ ŀ kvality (protokol 344): 
αΧƳŠƭ ƧǎŜƳ ǾƝŎŜ ȊŘǊƻƧǻΧȌŜΧǊƻȊƘƻŘƻǾŀƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻŘƭŜ ƪǾŀƭƛǘȅΧΦŀƭŜ 
ȊŀǎŜ ƴŀ ŘǊǳƘƻǳ ǎǘǊŀƴǳΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ƴŜƳŠƭ ƳƻŎ ǇŜƴŠȊΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǾȊŀƭ 
ǘƻ ƭŜǾƴŠƧǑƝΧά  {ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƳǳǎƝ ¦5 ȊƝǎƪŀǘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƴŜǇǎŀƴȇƳƛ 
ǇǊŀǾƛŘƭȅ ǘǊƘǳΣ ǳőƝ ǎŜ ŀ ȊŘƻƪƻƴŀƭǳƧƝ v ǊƻȊǇƻȊƴłǾłƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ ǎǾŞ ŘǊƻƎȅ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ оноύΥ αΧőŀǎŜƳΣ ƪŘȅȌ ǘƻ ƪǳǇǳƧŜǑΣ ǘŀƪ ǎŜ ǘƛ ǾȅǾƛƴŜ ǘŀ ǎǇǊłǾƴł 
ŎƘǳǙΣ ƪǘŜǊƻǳ ǘƻ ǎǇǊłǾƴŠ Ƴł ƳƝǘΧŀ ƪŘȅȌ ǘǳ ŎƘǳǙ ǾȅŎƘȅǘłǑΣ ǘŀƪ ǳȌ ǘƻ 
ǇƻȊƴłǑΣ ǘŀƪ ǳȌ ǘŠ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜǾƻƧŜōƻǳ ŀƴƛ ƘƻǾƴƻΧά         
 
błƪǳǇ ƻŘ ŘŜŀƭŜǊǻ ōȅƭ ǇǊȇ ŘǌƝǾ αǇƻƘƻŘƻǾŠƧǑƝά ŀ ƻǎƻōƴŠƧǑƝΦ WŜŘŜƴ 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ оноύΥ αΧǎŜ ŎƘƻŘƛƭƻ Řƻ ǘŀƪƻǾŞ 
ƘƻǎǇƻŘȅ Ȋŀ ƧŜŘƴƝƳ ŎƛƎłƴŜƳ ŀ ǘŜƴ ƪŜ ƳƴŠ ōȅƭ ǵǇƭƴŠ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΧƧł 
ƧǎŜƳ ƧŜƴƻƳ ŘƻǑŜƭΣ ǳƪłȊŀƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ƳŜȊƛ ŘǾŜǌƳŀ ŀ ǳȌ ƪŀȌŘŜƧ αƴŜŎƘŎŜǑ 
ƪƻǳǇƛǘΚά ŀ ǘŜƴ ŎƘƭŀǇƝƪ ŘƻǑŜƭ Ȋŀ Ƴƴƻǳ ŀ ƴŀ ƴŠ αƴŜŎƘǘŜ ƘƻΣ ǘŜƴ ƧŜ ƳǻƧά 
ΧΦΦǳȌ ƧǎƳŜ ǎŜ Ȋƴŀƭƛ ΦΦ ŀ ƻƴ ƳŠƭ ǘŀƪ ƴŠƧŀƪ ΧǾƝǑ ŎƻΧΦόΧύΧŎƻ Ȋŀ ƴƝƳ 
ŎƘƻŘƛƭƛ ŘŜƴƴŠΣ ǘŀƪȌŜ ǘŀƳǎ ǘǌŜōŀ ƪƻǳǇƛƭ Ȋŀ ŘǾŠ ƪƛƭŀ όнллΣ-ύ ǘǌŜōŀ 
ǇǊƻŘŜƧƴƝ όƴŀ ǳƭƛŎƛύ ǘǌƝƪƛƭƻ ƴŜōƻ ƛ őǘȅǌƪƛƭƻΧƧŀƪƻȌŜ ŘǾƻǳƪƛƭƻ 
ǾłȌŜƴȇΧǇǊƻǎǘŠ ŘłǾŀƭ Ŧŀƪǘ ǾƝŎ ŀ ŘłǾŀƭ ŘƻōǊȇΧΦά  {ǘłƭŜ ǎŜ ȊƻǎǘǌǳƧƝŎƝ 
ǎƛǘǳŀŎŜ ōŠƘŜƳ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ƴŠƪŘȅ ŘƻƴǳǘƝ ƪ ȊŀǇƻƧŜƴƝ Řƻ 
ǾȇǊƻōȅ őƛ ǇǊƻŘŜƧŜΣ ƴŜōƻǙ ƧƛȌ ƴŜƧǎƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ ǎƛ ŘǊƻƎǳ ƻǇŀǘǌƛǘ ƧƛƴȇƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ǇǌƛǘƻƳ ŘŜŀƭŜǊǎƪŞ Ȋŀőłǘƪȅ ƳƻƘƻǳ ƳƝǘ ǎǇƝǑŜ ƪƻƳƻǊƴƝ 
ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ƳŜȊƛ ǇŀǊǘƻǳ ȊƴłƳȇŎƘ ƭƛŘƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омрύΥ αΧǘƻ ōȅƭŀ ǘŀƪƻǾł 
ǇŀǊǘŀ ŀ ǾȌŘȅŎƪȅ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎƭƻȌƛƭƛΣ ƪƻǳǇƛƭƛ ƧǎƳŜ ǘƻƘƻ ǾƝŎΣ ƴŀŘŠƭŀƭƛ ƧǎƳŜ 
Ǉǎłƶŀ ŀ ǇǊƻŘłǾŀƭƛ ƧǎƳŜ ǘƻΧόΧύΧȊŀ ŘŜƴ ǘŀƪƻǾȇŎƘ мл ƎǊŀƳǻΦΦǾŠǘǑƛƴƻǳ 
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ǘŀƪƻǾŜƧ ǇłǘŜƪ ŀ ǎƻōƻǘŀ ōȅƭ ǎƛƭƴŜƧΦΦόƪƻƭƛƪ Ǿłǎ ōȅƭƻΚύΧǇŠǘΧόΧύΧƧł ǳȌ 
jsem byl pak ƘƻŘƴŠ ΧǾ ƘƭŀǾŠ ƳƛǑǳƎŜΣ Ǿ ƘƭŀǾŠ Ƴƛ Ȋŀőŀƭƻ ǇǌŜǎƪŀƪƻǾŀǘ Σ 
tak jsem s ǘƝƳ ǎŜƪƭΣ ƴƻΧΦΦόŎƻ ǎŜ ǎǘŀƭƻ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛΚύΧŎƻ ǾƝƳΣ ǘŀƪ ǘǌƛ 
ǎŜŘƛƧƻǳ ŀ ǘŜƴ ƧŜŘŜƴ ǎŜƪł ƭŀǘƛƴǳΧƴƻǊƳłƭƴŠ ǇǊŀŎǳƧŜΦΦόŀ ǘƛ Ŏƻ ǎŜŘƛƧƻǳΣ ǘƻ 
ōȅƭƻ Ȋŀ ǘƻΣ ȌŜ ǇǊƻŘłǾŀƭƛΚύΧƴƻ ǎŜŘƛƧƻǳΧƻƴƛ ǳȌ ǇƻǘƻƳ ŀƧƛ Ǿŀǌƛƭƛ, 
ƧŀƪƻΧǘŀƪ ǳȌ ǘƻ Ȋŀőŀƭƻ ōȇǘ ƪǊǳǘȇΧΦά 
h ǘƻƳΣ ȌŜ ǇǊŀǾƛŘƭŀ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳ Ƨǎƻǳ ǾŜƭƳƛ ǘǾǊŘł ŀ Ƨŀƪłƪƻƭƛ 
ƴŜȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎŜ ƻƪŀƳȌƛǘŠ αǘǊŜǎǘłά ǾŠǘǑƛƴŀ ¦5 ǾŜƭƳƛ ŘƻōǌŜ ǾƝ ŀ ǾƝΣ Ŏƻ ǎƛ 
ǘŀƪŞ ƳƻƘƻǳ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ŘƻǾƻƭƛǘ ŀ Ŏƻ ƴŜΦ ¢ƻ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ǘŀƪŞ ƧŜŘŜƴ 
z ŘǻǾƻŘǻΣ ǇǊƻő ƴŜƴƝ ǘŀƪ ǎƴŀŘƴŞ ǎŜ ƴŀ ǎŎŞƴǳ Řƻǎǘŀǘ ŀ ǇƻƘȅōƻǾŀǘ ǎŜ 
ǘŀƳΣ ŀƴƛȌ ōȅ őƭƻǾŠƪ ƴŜōȅƭ ƧŜƧƝ ǎƻǳőłǎǘƝΦ {ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǎ ǘƝƳ ƳŀƧƝ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǾŜƭƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅ ƴŜǳƴƛŦƻǊƳƻǾŀƴŞ ǎƭƻȌƪȅ ǇƻƭƛŎƛŜΣ ƳǳǎƝ 
se s ǘƝƳ ǾȅǊƻǾƴŀǘ ǘŀƪŞ ȊŀőƝƴŀƧƝŎƝ ¦5 ŀ ǇǊŀǾƛŘƭǻƳ ǎŜ ǊȅŎƘƭŜ ǳőƛǘ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ опоύΥ αΧǾŠǘǑƛƴƻǳ ƧǎƳŜ ǎƛ ōǊŀƭƛ Ȋŀ ŘǾŠ ǎǘƻǾƪȅΣ ŀƭŜ ƧŜŘƴƻǳ 
ƧǎƳŜ ǎƛ ōǊŀƭƛ Ȋŀ ǘƛǎƝŎƻǾƪǳΣ ŀƭŜ ƻōǊŀƭƛ ƴłǎ ƻ ƶǳ ŀ ƧŜǑǘŠ ƻ ƳƻōƛƭŀΧά . 
¢ŠȌƪƻ ƭȊŜ ǾȅǎǘƛƘƴƻǳǘ ŀ ǇƻǇǎŀǘ ǘŀǘƻ ǇǊŀǾƛŘƭŀΣ ƴŜōƻǙ Ƨǎƻǳ αȌƛǾłά ς tedy 
v ƴŜǳǎǘłƭŞƳ ǇǊƻŎŜǎǳ ǾȇǾƻƧŜ ŀ ƪŀȌŘŞ ǎŜǘƪłƴƝ ¦5 ƳŜȊƛ ǎŜōƻǳ 
ƴŀǾȊłƧŜƳ ƴŜōƻ ǎ dŜŀƭŜǊȅ ƴŜƳǳǎƝ ǇǊƻōƝƘŀǘ ǇƻŘƭŜ ƴƛŎƘ ς ƴƛŎ ƴŜƴƝ 
ǇŜǾƴŠ ŘŀƴŞƘƻΣ ŀƭŜ ǇǌŜǎǘƻ ƛ ȊƳŠƴȅ ŀ ƻŘŎƘȅƭƪȅ ƳŀƧƝ ǎǾŞ Ȋłƪƻƴƛǘƻǎǘƛ 
ƛƴǘǳƛǘƛǾƴƝ ƪƻƳǳƴƛƪŀŎŜΦ         
 
½ǾȅǑǳƧƝŎƝ ǎŜ ǊƛȊƛƪƻ Ǉǌƛ ǾŀǊŜŎƘ Ǿ ōȅǘŜŎƘ ƴǳǘƝ ƘƭŜŘŀǘ ¦5 ǎǘłƭŜ ƴƻǾł 
ǌŜǑŜƴƝ ŀ ƳŠƴƛǘ őŀǎǘƻ ƳƝǎǘŀΦ YǊƻƳŠ ōȅǘǻ ǎŜ ǘŀƪ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǇƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ 
v hƭƻƳƻǳŎƛ Ǿŀǌƛőƛ ƳƛƳƻ .Ǌƴƻ ōȅŘƭƝŎƝ Ǿ ǎŀǘŜƭƛǘƴƝŎƘ ǾŜǎƴƛőƪłŎƘ ŀ 
ƳŠǎǘŜŎƘ ƻƪƻƭƻ .Ǌƴŀ ŀ ŘƻǾłȌŜƧƝŎƝ ȊōƻȌƝ Řƻ .ǊƴŀΦ hōƧŜǾƛƭ ǎŜ ƛ ƧŜŘŜƴ 
ƪǳǊƛƽȊƴƝ ǇǌƝǇŀŘ ǾŀǌƛőŜΣ ƪǘŜǊȇ ŎƘƻŘƝ ȊŜ ǎǘǊŀŎƘǳ ǇǌŜŘ ƻŘƘŀƭŜƴƝƳ Ǿŀǌƛǘ 
do lesa (protokol 316): αΧǾŜƴƪǳΧόΧύΧǾ ƭŜǎŜΧόΧύΧǘŜř ǎŜ ƴŜƴŜŎƘłƳ 
ƴƛƪŘŜ ǾȅŎƘȅǘŀǘ ƴŜōƻ ǇƻŘƻōƴŠΧΦǘŀƪ ƧŘǳ ǊŀŘǑƛ Řƻ ƭŜǎŀΧŀ ƧŜ ǘƻ ƭŜǇǑƝΣ ŀƧƛ 
ǎŜ ƴŀƪƻǇƴŜǑ Ǿ ǘŞ ǇǌƝǊƻŘŠΣ ǾƝǑ ƧŀƪΣ ƧŜ ǘƻ ǘŀƪƻǾŜƧ ƭŜǇǑƝ ǇƻŎƛǘΧΦόΧύΧƪŘȅȌ 
ƴŠƪŘƻ ŎƘŎŜ ǳǾŀǌƛǘΣ ǘŀƪ ǘƻ ƪƻǳǇƝ ŀ Ƨł ǎƛ Ȋ ǘƻƘƻ ǾŜȊƳǳ ǇǻƭƪǳΧƳŜȊƛ 
ƪłƳƻǑŜƳŀ ƧŜ ǘƻΣ ǊƻȊǳƳƝǑΚΧƻƴƛ Řƻǎǘŀƴƻǳ ǎƻŎƛłƭƪǳΣ Ȋŀ ǘƻ ǘƻ ƴŀƪƻǳǇƝΣ 
ǳŘŠƭłƳŜ ǘƻ ǇǊƻ ƴŀǑƛ ǇŀǊǘǳΣ ǊƻȊŘŠƭƝƳŜ ǎŜΣ ƴŀƪƻǇƴŜƳŜ ǎŜΣ ǊƻȊǳƳƝǑΣ 
ǇǊƻǎǘŠΧǇƻǘƻƳ ǇǌƛƧŘŜ ŘŀƭǑƝΣ Ŏƻ Ƴł ƭƻǾŜΣ ȊŀǎŜ ǎŜ ǘƻ ǳŘŠƭłΧΦόƪƻƭƛƪ ŀ ƪŘȅ 
ƴŀǇƻǎƭŜŘΚύΧǇǌŜŘ мп ŘƴŀƳŀΧо ƎǊŀƳȅΣ ƴŜŎŜƭȇ нΣтΧά     
L ƭƛŘŞΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ ȊǾȅƪƭƝ ƴŀ ǾƭŀǎǘƴƝ ǾŀǊ ƴŜōƻ ƴŀ ǇŀǊǘǳΣ ƪŘŜ ǾȌŘȅ ƴŠƪŘƻ 
ǎŜȌŜƴŜΣ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝΣ ȌŜ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ƴŠƪƻƭƛƪ ƭŜǘ ǎŜ ǎǘłƭŜ őŀǎǘŠƧƛ ǎǘłǾłΣ ȌŜ 
ƳŀƧƝ ƪǊƛȊƛ ŀ ƴŜƳŀƧƝ ƳƻȌƴƻǎǘ ǎŜƘƴŀǘ ƴƛŎ Ȋ ƻōǾȅƪƭȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
ооуύΥ αΧtƛƪƻ ƧǎŜƳ ǇłǊƪǊłǘ ƪƻǳǇƛƭΣ ƪŘȅȌ Ƨǎƛ Ǿ ƘŀƧȊƭǳΣ ǘŀƪ ƪƻǳǇƝǑΧƪŘȅȌ 
Ƴł ƴŠƪŘƻ ŎƘŜƳƪȅΣ ǘŀƪ Ƴǳ ǇƻƳǻȌǳ ǳǾŀǌƛǘΧǾŀǌƝƳŜ Ȋ ǘƻƘƻΣ Ŏƻ 
ƧŜΧΦƴŠƪŘȅ ǎŜ ǎŜȌŜƴƻǳ {ƻƭǳǘŀƴȅΣ ƴŠƪŘȅ ǘǌŜōŀ ŀƧƛ őƛǎǘł ŜŦŀΧάΦ 
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tƻƪǳǎǻ ƻ ǇǊƻŘŜƧ Ƙǳō ƧǎƳŜ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ǾƝŎŜΣ ƧŜŘŜƴ Ȋ nich je 
ǵǎƳŠǾƴƻǳ ƛƭǳǎǘǊŀŎƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омрύΥ αΧƧŜŘƴƻǳ ƧǎƳŜ ǘƻ ƧŜƭƛ ǇǊƻŘŀǘ ŀƧƛ 
Řƻ tǊŀƘȅΧόΧύΧƴŀǎƭŜǇƻΧόΧύΧŀ ƴŀ {ǘŀǊƻǎƳŠǎǘƪȇƳ ƴłǎ ƻǎƭƻǾƛƭ ƴŠƧŀƪŜƧ 
ƪƻǌƝƴŜƪΣ ƧŜǎǘƭƛ ƴŜƳłƳŜ ƎŀƴƧǳΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ Ƴǳ ǌŜƪƭƛ ȌŜ ƳłƳŜ Ƙƻǳōȅ  ŀ ƻƴ 
ǌƝƪł αƪƻƭƛƪ ŎƘŎŜǘŜ Ȋŀ ǇŠǘ ƘƻǳōƛőŜƪΚά ŀ Ƨł ǌƝƪłƳ αƴƻ Ƨł ƴŜǾƝƳΣ Ȋŀ ƪƻƭƛƪ 
ǎŜ ǘƻ ǘŀŘȅ ƪǳǇǳƧŜΚά ŀ ƻƴ ǌŜƪƭ αȌŜ мл ƪƻǊǳƴ Ȋŀ р ƘƻǳōƛőŜƪΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ Ƴǳ 
ǾǇłƭƛƭƛ ƪƛƭƻ ǊƻǾƴƻǳΧά     
 
YǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ŎŜƭƪƻǾŠ ƴŀǇǌƝő ǾǑŜƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ǾƴƝƳłƴŀ Ƨŀƪƻ ǎǘłƭŜ ǎŜ 
ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝΣ ǊŜǎǇŜƪǘƛǾŜ ǇǌƛōȇǾł ǇƻőŜǘ ƴƻǾȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǌƝ ƴŀǎǘŀǾǳƧƝ ŀ 
ƳŀƧƝ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ȊōƻȌƝΦ ¢ƻ ǎŜ ǾǑŀƪ ǘȇƪł ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘǊƻƎ Ƨŀƪƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀ 
ƘŜǊƻƛƴΦ tǊƻǘƛ ǘƻƳǳ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ƧŜŘƛƴƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ŘǊƻƎΣ ƪǘŜǊł Ƴł ƴŀ 
ǘǊƘǳ ǘŜƴŘŜƴŎƛ ƪŜ ȊǾȅǑƻǾłƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ  ƳŀǊƛƘǳŀƴŀ όǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǘŀƪŞ 
ƘƻǳōȅύΣ ƪǘŜǊŞ ōȅ  ōȅƭƻ Ȋ ǘŞǘƻ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾȅ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞ Ǿ budoucnu 
ǾŠƴƻǾŀǘ ȊǾƭłǑǘƴƝ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ Ƨŀƪƻ ƧŜŘƛƴł όǎǇƻƭǳ 
s ƭȅǎƻƘƭłǾƪŀƳƛ ŀ ŘŀƭǑƝƳƛ ǇǌƝǊƻŘƴƝƳƛ ƭłǘƪŀƳƛύ ǾȅƳȅƪł ƴŠƪǘŜǊȇƳ 
ȊłƪƻƴƛǘƻǎǘŜƳ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ оппύΥ αΧŎƻ ǎŜ ǘȇőŜ ƪǾŀƭƛǘȅ όǳ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅύΣ ǘŀƪ ǎŜ ȊƭŜǇǑƛƭŀΣ ǘŜŘȅ Ŏƻ ǎŜ ǘȇőŜ ƘǳƭŜƴƝΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƻ ǘǾǊŘȇŎƘ 
ǘŜř ǳȌ ƳƻŎ ƴŜǾƝƳΧΦά  
 
tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ƴŀǊłȌƝƳŜ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ǘŀƪŞ Ǿ .ǊƴŠ 
ƴŀ ƪŀǳȊȅ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ǇŠǎǘƻǾłƴƝƳ ƪƻƴƻǇƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ онпύΥ αΧƴŀǇƻǎƭŜŘȅ 
ƧǎŜƳ Řƻǎǘŀƭ ǇƻŘƳƝƴƪǳ Ȋŀ όǇƻőŜǘύ ƪȅǘŜƪΧǇǌŜŘ ǘǌŜƳŀ ǊƻƪŀƳŀΧΦά   
 
¢ŀƪŞ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ Ȋ w¢ .Ǌƴƻ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝ όǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ w¢ύ 
ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŀȊōŠ ŀ Ǿȇƪƻƴǳ ǘǊŜǎǘǳΦ {ǇŜƪǘǊǳƳ ŘǊƻƎ ƧŜ Řłƴƻ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇƻǇǘłǾƪƻǳ ŀ ƴŀōƝŘƪŀ Ƨƛ ǇƻǳȊŜ ǳǎƳŠǊƶǳƧŜ ŎŜƴŀƳƛ ŀ 
ƳƻȌƴƻǎǘƳƛ ŘƻŘłǾŜƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омсύΥ αΧŀƧƛ ǇƛƪƻΣ ŀƧƛ ƘŜǊłƪΧȊŀ ǘƛǎƝŎ 
korun pecka, skoro (0,2g/1000,- Yőύ όŀ ōǊŀƭƛ ǘƻ ǘŀƳ ƴŠƧŀŎƝ Ȋŀ ǘǳ 
ŎŜƴǳΚύΧƧƻ ǘƻ ōȅƭƛ ǘŀƪƻǾƝΣ Ŏƻ ƳŠƭƛΧόΧύΧǘŀƪ Ŏƻ ōȅ ǘƻ ƴŜǾȊŀƭΧόΧύΧƳŠƭ 
jsŜƳ ŘǾŀƪǊłǘΣ ǘƻ Ƴƛ Ǉƻǎƭŀƭƛ ƪƭǳŎƛΧǾŠǘǑƛƴƻǳ ƪƭŜǇƪȅΧόŀ ǘƻ ǎŜ ǘŀƳ 
ǇǊƻŘłǾŀƭƻ Ȋŀ ƪƻƭƛƪΚύΧΦǊƻƘłőŜ Ȋŀ рΣ- Yő ŀ Ǉƭŀǘƻ ǾƭŀǎǘƴŠ Ȋŀ рлΣ- nebo 
ƪŘȅȌ ƳŠƭ ƴŠƧŀƪŜƧ ōƻǊŜŎ ŀ ōȅƭƻ ǇǌŜŘ ǾłƴƻŎŜƳŀΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ŘǊŀƘȅΣ ȌŜ 
ƧƻΧά  Wƛƴȇ ȊŎŜƭŀ ōŜȊ ȊłōǊŀƴ ǇƻǘǾǊȊǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ оотύΥ αΧV krymu jsem 
ƳŠƭ ƪƭŜǇƪȅΣ ƧŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ ƳŠƭ ƛ ƘǳƭŜƴƝΣ ǘƻ Ƴƛ Ǉƻǎƭŀƭƛ ƪŀƳƻǑƛ Ǿ ŎƛƎłǊŜŎƘ 
ŀ ƧŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ƳŠƭ ƛ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŜƴ ōȅƭ ǘŀƪȅ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻ Ȋ ǾŜƴƪǳΦΦάΦ 
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4ĠÅÂþéÓËÏ 
aŜƴǑƝ ƳŠǎǘŀ Ƨŀƪƻ ƧŜ ¢ǌŜōƝő ǎƪȇǘŀƧƝ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ƳƻȌƴƻǎǘƝ ǇǊƻ 
ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƪƻƴƻǇƝ ǇǊƻ ¦5 ƴŜȌƭƛ ƧŜ ǘƻƳǳ ǾŜ ǾŜƭƪȇŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘΦ bŀ 
ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ ǎŜ ȊŘŜ ǾǑŀƪ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠƧƛ ǇǊƻƧŜǾǳƧƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ 
ǎƴƝȌŜƴŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǇǊƻ ǎŜƳƝƴƪŀ ƛ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ όȊŜ ȊŀƘǊŀƴƛőƝύ 
samotnou. Jeden z ƳƝǎǘƴƝŎƘ ƪǳǌłƪǻ ǎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǘŀƪŞ ǎ ƴłƪǳǇȅ 
v IƻƭŀƴŘǎƪǳ ǘƻ ƘƻŘƴƻǘƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ őΦпнсύΥ αΧǇŠǎǘǳƧǳ ƻd roku 
фсΧόΧύΧǎŜƳƝƴƪŀ ƳłƳ ƳƝǎǘƴƝΧόΧύΧǘǊłǾǳ ƧǎŜƳ ǎƛ ƪǳǇƻǾŀƭ  i 
v IƻƭŀƴŘǎƪǳΣ ǳ ƴłǎ Ǿ 2Ŝǎƪǳ ǘŀƪȅΣ ŀƭŜ ƳłƳ ǑǇŀǘƴȇ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΣ ƧŜ ǘƻ 
ǘŀŘȅ ƳǊȊǳǘȇ ǘƻ ŎƘƻǾłƴƝ όŘŜŀƭŜǊǻύ ȌŜ ƧƻΣ Ǿ ƴŠƪǘŜǊŜƧŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ƴƛŎ 
ƧƛƴȇƘƻ ƴŜȊōȇǾł ŀ ŎƘǳǙ ƧŜ ŎƘǳǙ - ŀ Ǉŀƪ őƭƻǾŠƪΧά  tƻőŜǘ ǇŠǎǘƻǾŀƴȇch 
Ǌƻǎǘƭƛƴ ƧŜ ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴŠ ǾŜƭƳƛ ƻŘƭƛǑƴȇΣ ƻŘ ƴŠƪƻƭƛƪŀ Ƴłƭƻ ƪǳǎǻ όн-3), 
ǇǌŜǎ ǎǘǌŜŘƴƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ мл-пл ǊƻǎǘƭƛƴΣ ƴŀƧŘƻǳ ǎŜ ǘŀƪŞ ǇŠǎǘƛǘŜƭŞ ǎ 80 a 
ǾƝŎŜ ƪǳǎȅ ȊŀǎŀȊŜƴȇŎƘ ǊƻǎǘƭƛƴΦ ±ŠǘǑƛƴŀ ƻ ƴŠƪŘȅ ƛ ƴŀŘǇƻƭƻǾƛőƴƝ őłǎǘ 
ǵǊƻŘȅ ǇǌƛƧŘŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘƝƪȅ ȊƭƻŘŠƧǻƳ ƴŜȌ ǇƻƭƛŎƛƛ όprotokol 432): 
αΧǾȌŘȅŎƪȅ ǇǌƛƧŘŜǑ ǘŀƪ ƻ ǘŠŎƘ сл-тл҈ ǵǊƻŘȅΧόΧύΧǾȌŘȅŎƪȅ ǎŜ ƴŀǑƭƛ 
őƽǊƪŀǌƛΦά  Wƛƴȇ ŘƻŘłǾł ǎǾƻƧƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǵǊƻŘƻǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
посύΥ αΧŀ ǘŜƴǘƻ Ǌƻƪ ƧǎŜƳ ƳŠƭ ф ǇƻƭƝΧƻǎƳ Ƴƛ ǾȅǑƪǳōŀƭƛΣ Ȋōȅƭƻ Ƴƛ 
jedno, to bylo asi 30 dvoumetrovejch kytek, ale 
ǾƻǇǊŎŀƴŜƧŎƘΧǾȅŘǊȌŜƭƻ Ƴƛ ǘƻ ǘŀƪ н ƳŠǎƝŎŜΣ ȌŜΧƧǎŜƳ ƴƻǎƛƭ Řƻ Ǒƪƻƭȅ ŀ 
ǾǑǳŘŜ ƳƻȌƴŠΧǘƻ ǎŜ ƧŜƴƻƳ Ƙǳƭƛƭƻ ŀ ƘǳƭƛƭƻΧόΧύΧƧł ƴŜǳȊƴłǾłƳΧƧǎŜƳ 
ƴƛƪŘȅ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƭΣ ƴŜǳȊƴłǾłƳ ƴƛƧŀƪȇ ǇǊƻŘłǾłƴƝΧά   
bŀƪǳǇƻǾŀǘ ƘŀǑƛǑ ŀ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ǎŜ ǵŘŀƧƴŠ ōŜȊ ǇǊƻōƭŞƳǻ Řł Ƨŀƪ 
v ¢ǌŜōƝőƛ ǎŀƳƻǘƴŞΣ ǘŀk v ƧƛƴȇƳ ƳŜƴǑƝŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ƻƪƻƭƻ όbłƳŠǑǙ 
ŀǇƻŘύΦ ¢ȇƪł ǎŜ ǘƻ ƛ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ŘǊƻƎΣ ƻǾǑŜƳ ¦5 ƳŀƧƝ ǇǌŜŎŜ ƧŜƴ 
ǇǌŜǾŀȌǳƧƝŎƝ ŘƻƧŜƳΣ ȌŜ ƪŜ ȊƘƻǊǑŜƴƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ŘƻǑƭƻΣ ŀ ǘŀƪ ƴŀǇǌΦ ǳ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ōȅ αŘƻŘłǾƪŀά ƳƻƘƭŀ ǘǊǾŀǘ ƛ ǘǌƛ ŘƴȅΣ ƴŜȌ ōȅ Ƨƛ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ 
ȊłƧƳǳ  ŘƻǎǘŀƭƛΦ 2łǎǘ ƳƝǎǘƴƝŎƘ ȊƴłƳŠƧǑƝŎƘ Ǿŀǌƛőǻ ƧŜ ƴȅƴƝ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝΣ ŀ 
ǘŀƪ ōȅƭƛ ƴŀƘǊŀȊŜƴƛ ƧƛƴȇƳƛΣ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƳŞƴŠ ȊƪǳǑŜƴȇƳƛ ŀ ƳƭŀŘȇƳƛ 
ǾȇǊƻōŎƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ понύΥ αΧƛ ƪŘȅȌ ŘǌƝǾ ōȅƭȅ őŀǎȅΣ ȌŜ Ƨǎƛ ȊŀǾƻƭŀƭ ŀ ƳŠƭǎ ǘƻ 
ƘƴŜŘΧŀƭŜ ǘƻ ǳȌ ƧŜ ǘŀƪ ŘǾŀΣ ǘǌƛ ǊƻƪȅΦΦƛ ƪŘȅȌ Ƨŀƪƻ ǘŀŘȅ ǇƻǌłŘ Ȋǻǎǘŀƭŀ 
skupina ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊł ǎƛ Ǿ ǘƻƳ ǾŀƭƝΧά               
tǊŀǾƛŘƭŀ ŦǳƴƎƻǾłƴƝ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳ ǎŜ Řƻ ȊƴŀőƴŞ ƳƝǊȅ ŎƘƻǾŀƧƝ ǎǘŜƧƴŠ 
Ƨŀƪƻ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ōŠȌƴŞƘƻ ǘǊƘǳΦ {ǘŜƧƴŠ ƧŜ ǘƻƳǳ ǎ ǊǻǎǘŜƳ αƻōŎƘƻŘƴƝŎƘ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝά ǇǊƻŘŜƧŎǻΦ ½ŀƧƝƳŀǾƻǳ ǎŜ Ǿ ǘƻƳǘƻ ƪƻƴǘŜȄǘǳ ƧŜǾƝ ǇƻȊƴłƳƪŀ 
jednoho z UD v souōƻǊǳΣ ƪǘŜǊȇ ȊŀȌƛƭ Ǉƻƪǳǎ ƻ ƪƻƳŜǊőƴƝ ǇǊƻŘŜƧ ƘǳōΣ 
ƧŜƴȌ ƴŜƴƝ ǇǊłǾŠ ƴŜƧƻōǾȅƪƭŜƧǑƝ ŀ ŀȌ ƴŀ ǾȇƧƛƳƪȅ ƳŀƧƝŎƝ ƪǊŀǘǑƝƘƻ ǘǊǾłƴƝ ǎŜ 
ƴƛƪŘȅ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜǾȅǘǾƻǌƛƭ ƪƭŀǎƛŎƪȇ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝ ǎȅǎǘŞƳ ǇǊƻ ƭȅǎƻƘƭłǾƪȅ 
ǘŀƪΣ Ƨŀƪ ƧŜƧ ȊƴłƳŜ ƴŀǇǌΦ ǳ ǎȅƴǘŜǘƛŎƪȇŎƘ ƭłǘŜƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ 
αΧƴŜƧǇǊǾŜ ƧƛŎƘ ǇǊƻŘłǾŀƭ Ȋŀ тлΣ- Yő мрл ƘƻǳōƛőŜƪΣ ǇƻǘƻƳ Ȋŀ ŘǾŀ 
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ƳŠǎƝŎŜ ǘƻ ȊŘǊŀȌƛƭΣ ǇǊƻŘłǾŀƭ Ȋŀ тлΣ-Yő тл ƘƻǳōƛőŜƪΣ Ǉŀƪ мрлΣ- Yő тл 
ƘƻǳōƛőŜƪ ŀ ƴŀƪƻƴŜŎ ǘƻ ǵǇƭƴŠ ȊǊǳǑƛƭƛ ǘŜƴ ōȅǘΣ ǘŀƪȌŜ ǳȌ ǘŀƳ ƴƛƪŘƻ 
ƴŜƧŜȊŘƛƭΧά        
 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǾŜ ǾŜƭƪȇŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ƛ ŘŜŀƭŜǌƛ ƴŀ ƳŜƴǑƝŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ǎǘłƭŜ 
ǾƝŎŜ ƳƻǘƛǾǳƧƝ ¦5 ƪ ƻŘōŠǊǳ Ŏƻ ƳƻȌƴł ƴŜƧǾŠǘǑƝƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƴŀƧŜŘƴƻǳ 
(protokol 436): αƪŘȅȌ ǘƻ ǇƻǘǌŜōǳƧŜǑ ǎŜƘƴŀǘΣ ǘŀƪ ƻōƧŜŘŜǑ ƪƭƛŘƴŠ ƛ Ǉǻƭ 
ǊŜǇǳōƭƛƪȅΧŎŜƴŀ ǘƛǎƝŎ Ȋŀ ƎǊŀƳ όǇŜǊǾƛǘƛƴǳύΣ ƪŘȅȌ Ƨǎƛ ǘƻƘƻ ōǊŀƭ ǾƝŎΣ ǘŀƪ 
ǘǌŜōŀ р ƎǊŀƳǻ Ȋŀ п ǘƛǎƝŎŜ ƴŜōƻ ƛ оΣр ǘƛǎƝŎŜΧά  ±ŜƭƳƛ ŎŜƴƴƻǳ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ 
ƧŜ ǇƻǇƛǎ ƧŜŘƴŞ Ȋ ǾŠǘǑƝŎƘ ŘŜŀƭŜǊŜƪ όŀƪǘǳłƭƴŠ ŘŜƭǑƝ Řƻōǳ ƧƛȌ ƴŜǇǊƻŘłǾłύΣ 
ƪƻƭƛƪ ŘŜƴƴŠ ǇǊƻŘŀƭŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǇƻŘ ȊǾƭłǑǘƴƝƳ ƪƽŘŜƳύΥ 
αΧƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ǇǌƝǎǘǳǇ ƪ őƭƻǾŠƪǳΣ ƪǘŜǊŜƧ ǘƻ ǾŀǌƛƭΣ ƳƻƘƭŀ ƧǎŜƳ ǇǊƻŘŀǘ ǘŀƪ 
рл ƎǊŀƳǻΣ ƳƻȌƴł ǾƝŎ όȊŀ ŘŜƴύΣ ǇǊƻŘłǾŀƭŀ ƧǎŜƳ ǘƻ ǘŀƪ ǊƻƪΣ Ǌƻƪ ŀ ǇǻƭΧά 
ȊŀǘőŜƴƝ ǇƻƭƛŎƛƝ ƪƻƳŜƴǘǳƧŜΥ αΧǇǊƻ ƳŠ ǇǌƛƧŜƭƛ ŀ ȌŜ αƳłƳŜ ǾȇǇƻǾŠŘƛ ǘŠŎƘ 
ŀ ǘŠŎƘΣ ǾǑƛŎƘƴƛ ƻ Ǿłǎ ǾƛƧƻǳΣ ȌŜ ǇǊƻŘłǾłǘŜΧά     
 
tŀǊŀŘƻȄƴŠ ǎ ǘƝƳΣ ȌŜ ƧŜ ƻōŜŎƴŠ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ 
v ¢ǌŜōƝőƛ ǇƻǾŀȌƻǾłƴŀ Ȋŀ ǾȇǊŀȊƴŠ ȊƘƻǊǑŜƴƻǳΣ ǳŘłǾŀƧƝ ƴŠƪǘŜǌƝ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛΣ ȌŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ порύΥ αΧǇƛƪƻ ǎŜ ǘŀŘȅ ǎŜƘƴŀǘ ŘłΣ ǘŀŘȅ ƧŜ 
ǎǘǊŀǑƴŠ ƳƻŎ ǎƳŀȌłƪǻΧά WƛƴȇΣ ǇƻƳŠǊƴŠ ǾŜƭƳƛ ȊƪǳǑŜƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǾǑŜ 
ƘƻŘƴƻǘƝ ƧŜǑǘŠ ǇǌƝƳƻőŀǌŜƧƛ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧǘŀŘȅ Ǿ ¢ǌŜōƝőƛΣ Ŏƻ ǾƝƳΣ 
ǘŀƪ ǇŜǊƴƝƪǳ ƧŜ ǘŀŘȅ ǇƻǎƪǊƻǾƴǳΣ ƘŜǊłƪ ǘŀŘȅ ƴŜƴƝ ŀǎƛ ȌłŘƴŜƧΣ Ƨƛƴŀƪ 
ƪŘȅōȅŎƘ Ƨł ƴŠŎƻ ŎƘǘŠƭ ǎŜƘƴŀǘΣ ǘŀƪ ƪŘȅōȅŎƘ ŎƘǘŠƭ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŀƪ ǎƛ Ƙƻ 
ǎŜȌŜƴǳ ǘŀŘȅ όǾ ¢ǌŜōƝőƛύΣ ƪŘȅōȅŎƘ ŎƘǘŠƭ ƘŜǊłƪΣ ǘŀƪ ǎƛ ȊŀƧŜŘǳ Řƻ .ǊƴŀΦ 
V ōǊƴŠ ǳȌ ǎŜ ǘƻ ŘƻŎŜƭŀ ǊƻȊƧŜƭƻΣ ǘŜƴ ƘŜǊƻƛƴƻǾŜƧ ǘǊƘΣ ƛ ƪŘȅȌ ǘƻ ǘŀƳ ƴŜƴƝ 
dlouho, je ǘƻ ǘŀƳ όƪƭŀǎƛŎƪȇ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝ ǎȅǘŞƳ ǇǊƻ ƘŜǊƻƛƴύ ǘŀƪ ŘǾŀΣ ǘǌƛ 
ǊƻƪȅΣ ŀƭŜ Řł ǎŜ ǘŀƳ ǎŜƘƴŀǘ ŘƻōǊŜƧ ƘŜǊłƪΣ ƪŘȅȌ ǘƻ őƭƻǾŠƪ ƻōŠƘłΦ ½ƴłƳ 
ǘŀƳ ƴŠƧŀƪȇ ōȅǘȅΣ ƴƻ ŀ ƪŘȅōȅ ǘƻ ŀƴƛ ǘŀƳ ƴŜǾȅǑƭƻΣ ǘŀƪ ǎŜ Řł ǎŜƘƴŀǘ ŀƧƛ 
ƴŀ ǳƭƛŎƛΧόΧύΧƧŜ ǘƻ őƝƳ Řłƭ ǘƝƳ ƘƻǊǑƝΧΦƪŘȅȌ ǎƛ ǾŜȊƳŜǑΣ ȌŜ .Ǌno bylo 
ƳŠǎǘƻΣ ƪŘŜ ŦǳǊǘ Ǿŀƭƛƭƻ ǇŜǌƝ ŀ .ǊƶłŎƛ ǎƛ ǾƭŀǎǘƴŠ ƧŜȊŘƛƭƛ ǇǊƻ  ƘŜǊłƪ Řƻ 
tǊŀƘȅ ŀ ƴŀƧŜŘƴƻǳ ƧŜ ǘƻ ƘŜǊłƪƻǾȇ ƳŠǎǘƻΣ ƪŘŜ ǇŜǊƴƝƪłǌƛ ǇǌŜŎƘłȊŜƧ ƴŀ 
ƘŜǊłƪ ŀ ǘƻ ƴŜƧŜƴƻƳ Ǿ .ǊƴŠΧΦǘŀŘȅ Ǿ ¢ǌŜōƝőƛ ǎƛŎŜ ȊŀǘƝƳ ƴŜΣ ǘŀŘȅ ŦǳǊǘ 
ǾŀƭƝ ǇŜǊƴƝƪ ŀ ǘŜƴ ƘŜǊłƪ ǎŜ ǎŜƳ ƧŜǑǘŠ ƴŜŘƻǎǘŀƭΣ ŀƭŜ ǎǘŜƧƴŠ ǘƻ ǘŀŘȅ ōǳŘŜ 
jak v bŠƳŜŎƪǳΣ ȌŜ Ǿ ƪŀȌŘȇƳ ƳŜƴǑƝƳ ƳŠǎǘŠ ōǳŘŜ ƘŜǊłƪΧǾ .ǊƴŠ ǎŜ ǘŜƴ 
ƘŜǊłƪ ǊƻȊƧŜƭ ǘŀƪȅ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ǎŜ ǘŀƳ ŘŀƧƝ ǎŜƘƴŀǘ ǇŜƴƝȊŜΧΦƪŘŜ ŎƘŎŜǑ ǾȊƝǘ 
ǘŀŘȅ όǾ ¢ǌŜōƝőƛύ н ǘƛǎƝŎŜ ƴŀ ŘŜƴΚΧΦά   I participanti s ƪǊŀǘǑƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ 
s ŘǊƻƎŀƳƛ ŀ őŜǊƴȇƳ ǘǊƘŜƳ ǾǑŀƪ ǾŠŘƝΣ ƪŘŜ ŀ ȊƴŀƧƝ ƴŠƪƻƘƻΣ ƪŘƻ ōȅ ƧƛƳ 
ƳƻƘƭ ƴŠŎƻ ǇǊƻŘŀǘ ŀ Ƴł ǇǌƝƳƻ Ǿ ¢ǌŜōƝőƛ ƴŀ ǎŎŞƴŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ посύΥ 
αΧǘŜƴ őƭƻǾŠƪΣ ƪǘŜǊȇƘƻ ƳȅǎƭƝƳΣ ǘŀƪ Ƴł ǾǑŜŎƘƴƻ όŘǊƻƎȅύΧόΧύΧǾŠŘŠƭ 
ōȅŎƘ ƪŀƳ ƧƝǘΧά    
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±ŠǘǑƝ őłǎǘ ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘ ǇƻǘǾǊŘƛƭŀΣ ȌŜ ǊŀŘŠƧƛ ƧŜȊŘƝ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘ ƧƛƴŀƳ 
(ƳƛƳƻ ¢ǌŜōƝőύΣ ȌŜ ƳƝǎǘƴƝ ƪǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ǇǊȇ ƘƻǊǑƝ ŀ ƧŜ ǘƻƘƻ ƳŞƴŠΦ aƛƳƻ ǘƻΣ 
ƧŜ ƴłƪǳǇ ƧƛƴŘŜ Ȋ ƧŜƧƛŎƘ ǇƻƘƭŜŘǳ ōŜȊǇŜőƴŠƧǑƝΦ tǌŜǎǘƻ ¦5 ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝ ŀ 
ȊƴŀƭŜƧǑƝ ƳƝǎǘƴƝŎƘ ǇƻƳŠǊǻΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ ǎǘłƭŜ Ǿ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ǎŜ ǎŎŞƴƻǳ όƛ Ǉƻ 
ƴŀǇǌΦ ƭŞőōŠ ŀǇƻŘΦύ ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝΣ ȌŜ ƴŀ ƳƝǎǘƴƝ ǎŎŞƴŠ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ƛ 
ƧƛƴŞ ŘǊƻƎȅ ƪ ǎŜƘƴłƴƝ ōŜȊ ǾŜƭƪȇŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ Ƨǎƻǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ попύΥ 
αΧŀƪǘǳłƭƴŠ ǎŜ ǘŀŘȅ ± ¢ǌŜōƝőƛ ǎŜƘƴŀǘ Ǉƛƪƻ ŘłΣ ƛ ƻŘ Ǿŀǌƛőǻ ƛ ƻŘ 
ǇǌŜƪǳǇƴƝƪǻΧǇƻǌłŘ ƳłƳ ƪƻƴǘŀƪǘȅΣ ŀƭŜ ƴŀǑǘŠǎǘƝ ǘȅ ƭƛŘƛ ƴȅƴƝ ƳƻŎ 
ƴŜǾƝŘłƳΧΦά  5ƻƪƻƴŎŜ ǎƛ ¦5 ǊŀŘŠƧƛ ƧŜȊŘƝ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘ ƛ ǘǊƛǇȅ ƧƛƴŀƳ ƴŜȌ 
v ¢ǌŜōƝőƛΦ 5ŠƧŜ ǎŜ ǘŀƪ ǎƛŎŜ Ǿ ȊǌŜƧƳŠ ƳƴƻƘŜƳ ƳŜƴǑƝ ƳƝǌŜ ƴŜȌƭƛ ǳ ƧƛƴȇŎƘ 
ŘǊƻƎΣ ŀƭŜ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ȊōƻȌƝΣ ƪǘŜǊŞ ƧŜ Ǿ regionu obvykle k ǎŜƘƴłƴƝΣ 
ȊǌŜƧƳŠ ƳƻǘƛǾǳƧŜ ƪ ƴłƪǳǇǳ ƧƛƴŘŜ ǾŜ ǾŜƭƪŞƳ ƳŠǎǘŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ посύΥ 
αΧŘŀƭƻ ōȅ ǎŜ ǘŀŘȅ ǎŜƘƴŀǘΣ ŀƭŜ ƻŘ ǘƻƘƻ ǎŀƳȇƘƻ őƭƻǾŠƪŀ ŀ ȊŀǎŜ ƧŜ ǘƻ ƴŀ 
ƘƻǾƴƻΣ Ƨǎƻǳ ǎǘǊŀǑƴŠ ƴŀƪƻǇŀƴȇ ǎƳŀƘŜƳΧΦόΧύΧƴŜƧƭŜǇǑƝ ƧŜΣ ƪŘȅȌ 
ƪłƳƻǑƛ ƧŜȊŘƝ Řƻ IƻƭŀƴŘǎƪŀΣ ǎƛ ƧŜ ƴŜŎƘŀǘ ǇƻǎƝƭŀǘΧΦƧŜ ǘƻ ǘŀƳ ƭŜǾƴŠƧǑƝΣ 
ƪƻǳǇƝǑ Ȋŀ мрлΣ ǘŀŘȅ Ȋŀ оллΣ-  ŀ ƻŘ ǘŀƳ Ƨǎƻǳ ƭŜǇǑƝΧά        

Praha 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǘŀƪŞ Ǿ tǊŀȊŜ Ȋŀ ǇƻǎƭŜŘƴƝ н Ǌƻƪȅ ȊƴƻǾǳ 
Ȋŀőŀƭ ǇǊƻŘŜƧ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΦ ½ŀőŀƭŀ ǎŜ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ŘƛŦŜǊŜƴŎƻǾŀǘ ŎŜƴŀ ƳŜȊƛ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǳ ǇŠǎǘƻǾŀƴƻǳ ǾŜƴƪǳ ŀ ǘȊǾΦ ǇƻŘƭŀƳǇƻǾƪŀƳƛΦ IŀǑƛǑ ǎŜ ǾƝŎŜ 
ƳŞƴŠ ǇǊƻŘłǾŀƭ ǾȌŘȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рнлύΥ αΧŎŜƴŀ αƛƴŘƻƻǊǳά ƧŜ ǇǊƻ ƳŠ ǳ 
ǇŠǎǘƛǘŜƭŜ мол-150 korun zŀ ƎǊŀƳΣ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘłǾł ǘǌŜōŀ ƛ Ȋŀ 
250,-κƎǊŀƳΦ !ǊŀōƻǾŞ ƳŀƧƝ ƘŀǑƛǑ ǾŜ ǾŜƭƪƻƻōŎƘƻŘŠ όǇǊƻ ŘŜŀƭŜǊȅύ Řƻ 
млл ƪƻǊǳƴ Ȋŀ ƎǊŀƳΦ bŀ ǳƭƛŎƛ ǎŜ ǘƻ Ǉŀƪ ǇǊƻŘłǾł Ȋŀ нрлΣ- ƛ ǾƝŎŜΦΦΦΦά 
±ȅǎǾŠǘƭǳƧŜΣ ȌŜ ǊƻȊŘƝƭ ƳŜȊƛ ƎǊŀƳŜƳ ŀ αƎŞőƪŜƳά ƧŜ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǇǌƝǇŀŘŠ ŀȌ 
лΣпƎ όǇƭŀǘƝ ǇǊƻ ǎƪǳƴƪ ƛ ƘŀǑƛǑύΦ  ½ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ǘȅǘƻ 
ŎŜƴȅ όƴŀ ǳƭƛŎƛύ Ƨǎƻǳ ǎǇƝǑŜ Ǉǌƛ ǎǇƻŘƴƝ ƘǊŀƴƛŎƛ ŀ ȌŜ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛ ƴŀ ǳƭƛŎƛ 
ƳƻƘƻǳ ōȇǘ ŀȌ ƻ ǇƻƭƻǾƛƴǳ őƛ ŘǾƻƧƴłǎƻōŜƪ ǾȅǑǑƝΦ 5ǻƭŜȌƛǘƻǳ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƝ 
Ǉŀƪ ƧŜΣ ȌŜ ǾǑŜŎƘƴȅ ǇǊƻŘǳƪǘȅ ƪƻƴƻǇƝ ǎŜ ȊŀőƝƴŀƧƝ ƴŀ ǘǊƘǳ ƻōƧŜǾƻvat 
ǎǘłƭŜ őŀǎǘŠƧƛ αǇƻ ōƻƪǳά ǾǑŜŎƘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ŘǊƻƎΣ ǘŜŘȅΣ ȌŜ ȊŀőƝƴł 
ŘƻŎƘłȊŜǘ ƪŜ ǎǇƭȇǾłƴƝ ǘǊƘǳ ǎ ǘŠƳƛǘƻ ƭłǘƪŀƳƛ ŀ ŘŜŀƭŜǌƛ ǇǊƻŘłǾŀƧƝŎƝ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴ ƴŜōƻ ƘŜǊƻƛƴ ǳ ǎŜōŜ ƳŀƧƝ ƴŀ ǇǊƻŘŜƧ ǘŀƪŞ ƘŀǑƛǑ ƴŜōƻ 
ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ ǎƪǳƴƪȅΦ {ǘłƭŜ ǾȇǊŀȊƴŠƧƛ ǎŜ ǘŀƪ ȊǌŜƧƳŠ ǎǘƝǊł ƘǊŀƴƛŎŜ ƳŜzi 
ǘŠƳƛǘƻ ŘǊƻƎŀƳƛ ŀ ǘǊƘȅ ǎŜ ǎǾȇƳƛ ǇǊŀǾƛŘƭȅ ȊŀőƝƴŀƧƝ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǇƻŘƻōŀǘΦ 
tƻ ŎƘǾƝƭƛ ǇǌŜƳȇǑƭŜƴƝ ƧƛȌ ŎƛǘƻǾŀƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ŘƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ рнлύΥ 
αΧΦƻŘ Řƻōȅ Ǉƭŀǘƴƻǎǘƛ ƴƻǾŜƭȅ ǎŜ Ȋŀőŀƭŀ ǎƴƛȌƻǾŀǘ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǘǊłǾȅ 
ƪƭŀǎƛŎƪƻǳ ŎŜǎǘƻǳΦΦΧΦƧŀƪƻ ȌŜ ǘƻ ǘǌŜōŀ CǊŀƴǘŀ ǇŠǎǘǳƧŜΣ tak si tam 
ǇǌƛƧŜŘŜǑ ǎ ƛƎŜƭƛǘƪƻǳ ŀ ƪƻǳǇƝǑ Ƴǳ ŦƭŀǑƪǳ ƴŜōƻ ƪŀǊǘƽƴ ŎƛƎŀǊŜǘΧΦΦŀ Ȋŀőŀƭƻ 
ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘłǾŀǘ ƴŀ ƪƭŀǎƛŎƪȇ ŘǊƻƎƻǾȇ ǎŎŞƴŠ ŀ Ȋŀőŀƭƛ ǘƻ ǇǊƻŘłǾŀǘ ƭƛŘƛΣ 
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ƪǘŜǊȇ ǇǊƻŘłǾŀƧ ǎǊŀőƪȅΦ 5ŜŀƭŜǊŀ ƴŜȊŀƧƝƳŀƧ ǘȅ ŘǊƻƎȅΣ ŀƭŜ ǇǊŀŎƘȅΦ ± фу 
ǎƛǎ ƻŘ ƪƭǳōƻǾȇƘƻ ŘŜŀƭŜǊŀ ƴŜƪƻǳǇƛƭ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳΣ ƻƴ ǘƻ ƴŜƳŠƭ ŀ ǇǊƻő ōȅ 
ǘƻ ƻŘ ƴŠƧ ƴŠƪŘƻ ƪǳǇƻǾŀƭΣ ƪŘȅȌ ǎƛ ǘƻ ƳǻȌƻǳ ƴŠƪŘŜ ǾȅǇŠǎǘƻǾŀǘ ƴŜōƻ 
Řƻǎǘŀǘ ȊŀŘŀǊƳƻΦ {ƳƝŎƘŀƭƻ ǎŜ ǘƻ ŀ Ƨǎƻǳ ǾƛŘŠǘ ǇǊǾƴƝ ŜŦŜƪǘȅΣ ȌŜ ƳƭŀŘƝ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǇǌŜŎƘłȊŜƧƝ ƴŀ ǘǾǊŘȇ ŘǊƻƎȅΦ 5ŜŀƭŜǌƛ ȊƴŜǳȌƝǾŀƧƝ 
ǘǊłǾǳ ƪ ȊƝǎƪłƴƝ ŘǻǾŠǊȅ ǇƻǘŜƴŎƛƻƴłƭƴƝŎƘ ƻŘōŠǊŀǘŜƭǻ ǘǾǊŘȇŎƘ 
ŘǊƻƎΧΦΦƳŀƧƝ ǾŠǘǑƝ ȊłƧŜƳ ǇǊƻŘłǾŀǘ ǘǾǊŘŞ ŘǊƻƎȅΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧŜ Ȋ ƴƛŎƘ ǾŠǘǑƝ 
ȊƛǎƪΧΦΦǎłƳ ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ ǘŀƪȅ ǾȅȊƪƻǳǑŜƭ - od jednoho dealera jsem 
ƪǳǇƻǾŀƭ ǘǊłǾǳΣ Ǉƻ ǑŜǎǘȇ ǳȌ ǘŜƴ ǎƪǳƴƪ ƴŜƳŠƭΧƧƻΣ ŀƭŜ ƳŠƭ ǾȇōƻǊƴȇ ;őƪŀΣ 
ƴƻ Ŧŀƪǘ ōȅƭȅ ŘƻōǊȇΧΦΦŀƭŜ ǇƻǘǌŜǘƝ ǘƻ Ƨŀƪƻ α9 aƛǘǎǳōƛǎƘƛά ǾȅǇŀŘŀƭƻΧΦΦƴƻΣ 
ōȅƭ ǘƻ ǎƭƛǎƻǾŀƴŜƧ ǇŜǊƴƝƪΧά  ¢ŀƪ Ƨŀƪƻ ƧŜ ƴŀ ƧŜŘƴŞ ǎǘǊŀƴŠ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ 
obchod s ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǳ ŀ ƘŀǑƛǑŜƳ ǎŜ ǎǘŀƭ ōŠȌƴƻǳ ǎƻǳőłǎǘƝ 
ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝƘƻ ǌŜǘŠȊŎŜ ƴŀ ǎŎŞƴŠΣ ǘŀƪ ǾŠǘǑƛƴŀ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ¦5 ǎƘƻŘƴŠ 
ǳŘłǾłΣ ȌŜ ǎŜ ŘƻƳƴƝǾŀƧƝΣ ȌŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ ƴŀ ǘǊƘǳ ǾȊǊƻǎǘƭŀΦ 
aŀƧƝ Ȋŀ ǘƻΣ ȌŜ ƧŜ ƪ ŘƻǎǘłƴƝ ǎǘłƭŜ ƭŜǇǑƝ ǾȇōŠǊ ǾȊƻǊƪǻ ŀ ŎŜƭƪƻǾŠΣ ȌŜ ŘƻǑƭƻ 
ƪŜ ȊǾȇǑŜƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ромύΥ αΧȊŀ ǘǳ ŘƻōǳΣ ƳȅǎƭƛƳΣ ȌŜ Ǿ ǘȇ 
ƪƻƳǳƴƛǘŠΣ ƪŘŜ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧǳΣ ǎŜ ȊƭŜǇǑǳƧŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΧόƧŀƪƻΣ ȌŜ 
je silnŠƧǑƝΚύ bƻΣ ǎƛƭƴŠƧǑƝ ŀ ƭŜǇǑƝΣ ȌŜ ǾƝŎ ƭƛŘƝ Ƴł ŘƻōǊȇ ƘǳƭŜƴƝΧά 
 
Praha v ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǇǊŀǾƛŘƭŜŎƘ ǾȇǾƻƧŜ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ǇǌŜŘƧƝƳł ƴŠƪǘŜǊŞ 
ƧŜǾȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ŘłƭŜ Ǉƻ 2w ǑƝǌƝ ǇƻƳŀƭŜƧƛΣ őƛ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ Ǉƻ ŘƭƻǳƘƻǳ Řƻōǳ 
ǎǇŜŎƛŦƛŎƪŞ ƧŜƴ ǇǊƻ ƴƛΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ǳ ǾŠǘǑƛƴȅ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴǻ jsme 
ŘƻƪƭŀŘƻǾŀƭƛ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ȊƝǎƪŀǘ ƪƻƴǘŀƪǘȅ ƴŀ ŘŜŀƭŜǊȅ ƧŜ ǾŜƭƳƛ 
ƻōǘƝȌƴŞ ŀ ƧŜ ƪ ǘƻƳǳ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘǌŜōŀ ŘƻōǊł ƻǎƻōƴƝ Ȋƴŀƭƻǎǘ ŀ ǳǊőƛǘŞ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΣ ōȅƭƻ Ǿ tǊŀȊŜ ƧƛȌ ǇǌŜŘ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƭŜǘȅ ǇƻƳŠǊƴŠ ƻōǾȅƪƭŞ ȊƝǎƪŀǘ 
ƪƻƴǘŀƪǘ αƴŀǎƭŜǇƻάΦ 5ƴŜǎ ƧŜ ǘŀƪǘƻ ƳƻȌƴŞ ȊƝǎƪŀǘ ŘǊƻƎǳ i jinde v 
ǊŜƎƛƻƴŜŎƘΣ ƻǾǑŜƳ ǎǘłƭŜ ǇƭŀǘƝ ǇǊŀǾƛŘƭƻΣ ȌŜ ǘȅǘƻ ǇǊǾƴƝ ƪƻƴǘŀƪǘȅ Ƨǎƻǳ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƴŀ ŘŜŀƭŜǊȅ ǎƴŀȌƝŎƝ ǎŜ ǇǊƻŘŀǘ Ȋŀ ƪŀȌŘƻǳ ŎŜƴǳ ŀ őŀǎǘƻ ǘŀƪŞ 
ŎƻƪƻƭƛΦ ¢ŜŘȅ ǾŜƭƳƛ ƴƝȊƪł ƪǾŀƭƛǘŀΣ Ǿȅǎƻƪł ŎŜƴŀ ŀ ǊƛȊƛƪƻ ƪǊłŘŜȌƝ ŀǇƻŘΦ 
(protokol 502): αΧ! ǎǘŜƧƴŠ ǘŀƪ ǎŜƳ ǎŜ Ǿ tom ǎŀƳȇƳ Ǌƻƪłőƛ Ǉǘŀƭŀ ƛ ƴŀ 
ǇŜǊƴƝƪΧόƘƳƳΣ ŀ Řƻǎǘŀƭŀ ǎŜǎ ƪ ƴŠƪƻƳǳύ ΧtǌŜǎƴŠ ǘŀƪΧΦόΧύΧόǘŀƪȌŜ ǘȅ 
ses k ǘƻƳǳ ƴŜŘƻǎǘŀƭŀΣ Ƨŀƪ ƧŜ ǘƻ ōŠȌƴȇΣ ǇǌŜǎ ƪŀƳŀǊłŘȅΣ ŀƭŜ ȌŜ Ƨǎƛ 
ǾȅƭƻȌŜƴŠΧύΦΦ{ŀƳŀΧΦόǇłǘǊŀƭŀΣ ƻŘ ƪƻƘƻ ƪƻǳǇƛǘύΧƴƻΣ ƴƻΣ ǘŀƪƘƭŜΣ 
ƴƻΧΦό¢ŀƪȌŜ ǘŀƳ Ƨǎƛ ǇƻǇǊǾŞ ƪƻǳǇƛƭŀ ǇŜǊƴƝƪύΧ Jo, ale nebyl to 
ǇŜǊƴƝƪΧΦόbŜōȅƭ ǘƻ ǇŜǊƴƝƪΚύΧtƻǇǊǾȇ ƴŜΧΦό/ƻ ǘƻ ōȅƭƻΚύΧbŜǾƝƳΣ Ŏƻ ǘƻ 
ōȅƭƻΣ ŀƭŜ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǇƻǘƻƳ ǇƻȊƴŀƭŀ ǵőƛƴƪȅΣ Ƨŀƪȇ Ƨǎƻǳ ƴŀ ǇŜǊƴƝƪǳΣ ǘŀƪ 
ƧǎŜƳ ǾŠŘŠƭŀΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜōȅƭ ǇŜǊƴƝƪΣ ȌŜ ǘƻ ƳƻȌƴł ōȅƭŀ ƳƻǳƪŀΧΦά  
Trh s ŘǊƻƎŀƳƛ ƻōƧŜǾǳƧƝŎƝƳƛ ǎŜ ƴŀ ǘŀƴŜőƴƝ ǎŎŞƴŠ όǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŜȄǘłȊŜύ 
Ƴł ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǎƘƻŘƴł ǇǊŀǾƛŘƭŀ Ƨŀƪƻ ǘǊƘ ǎ ƧƛƴȇƳƛ ŘǊƻƎŀƳƛΦ {ƻǳőŀǎƴȇ 
ǎǘŀǾ ǘƻƘƻǘƻ ǘǊƘǳ ƭȊŜ ǇƻǾŀȌƻǾŀǘ Ȋŀ ǾƝŎŜƳŞƴŠ ǳǎǘłƭŜƴȇΦ /Ŝƴȅ ǎŜ 
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ǇƻƘȅōǳƧƝ ƻŘ ǎǇƻŘƴƝ ƘǊŀƴƛŎŜ ŎŎŀ мрл-200,-κǘŀōƭŜǘǳ ŀȌ Ǉƻ ƘƻǊƴƝ ƘǊŀƴƛŎƛ 
300-350,-/tabletu (protokol 532): αΧΦƴƻΣ Ƨł ǘƻ ƳłƳ ǾȅŎƘȅǘŀƴȇΣ 
ȊƴłƳŜƧΣ Ŏƻ ǘƻ ǇǊƻŘłǾłΦΧΦƪŘȅȌ Ƨŀƪƻ ƴŀƪǳǇǳƧŜƳŜ ǘǌŜōŀ ŘǾŀŎŜǘ ǘŀōƭŜǘΣ 
ǘŀƪ ŘƻǎǘŀƴŜƳŜ ŘǾŠ ȊŘŀǊƳŀΣ ƴƻ ǘŠƳ ƭƛŘŜƳΣ Ŏƻ ǘƻ ǇǊƻ ƴŠ ƪǳǇǳƧŜƳΣ 
ŘłƳŜ ǘƻΣ Ŏƻ ƧǎƳŜ ƪƻǳǇƛƭƛ ŀ ǘȅ ŘǾŠ ǎƛ ƴŜŎƘłƳŜΦΦΦά 
 
tǌŜŎƘƻŘ ƳŜȊƛ ǇǊǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ŀ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴȇƳ ǳȌƝǾłƴƝƳ ƧŜ u 
ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭȇΣ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǇǌŜŎƘƻŘ ƪ ȊŀǇƻƧŜƴƝ Řƻ 
ǾȇǊƻōȅ őƛ ǇǌŜƪǳǇƻǾłƴƝ ŘǊƻƎȅΦ WŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ȊŀőƝƴŀƧƝŎƝ ƴŀ 
ƳŀƭŞƳ ƳŠǎǘŠ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǘȅǘƻ ǊƻȊŘƝƭȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлмύΥ αΧό¢ŀƪȌŜ 
v όƳŠǎǘƻύ ǎƛǎ ǇƻǇǊǾȇ ƪƻǳǇƛƭΚύΧΦ¢ŀƳ ƧǎŜƳ ƴŜƪǳǇƻǾŀƭΣ ǘŀƳ ǘƻ 
fungoǾŀƭƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ǎŜ ŘŠƭƛƭƛΣ ƪŀȌŘŜƧ ǎƘłƴŠƭ ƴŠƧŀƪƻǳ ǎǳǊƻǾƛƴǳΣ ȌŜ ƧƻΣ 
Ǉŀƪ ǎŜ ǎŜƘƴŀƭƛ ǎǳǊƻǾƛƴȅΣ ǳǾŀǌƛƭƻ ǎŜ ǘƻΣ Ǉŀƪ ƧǎƳŜ ǎŜ ǊƻȊŘŠƭƛƭƛΧΦό! ǘȅǎ 
tam v ǘȇ ŘƻōŠ ƶłƪ ōȅŘƭŜƭΚύΧΦ¢ǌƛ ǊƻƪȅΧόYƻƭƛƪ ƭƛŘƝ Ǿ ǘȇ ŘƻōŠ Ǿ όƳŠǎǘƻύ 
ƪƻƭŜƳ ǘŜōŜ ōǊŀƭƻ ǇŜǊƴƝƪΚύΧΦbƻ ŀǎƛ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘΧΦΦƳłƭƻΧΦǘŀƪƻǾŜƧŎƘ нл 
ƭƛŘƝΣ ǘȅ ǎŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ȊƴŀƭƛΣ ǘȅ ōȅǘȅ ŀ ǘŀƪΧΦό¢ŀƪȌŜ Ƨǎƛ ōȅƭ Ǿ ƶłƪȇ ǇŀǊǘŠΣ ƪŘŜ 
ǎŜ ƴŀ ǘƻ ǎƘłƴŠƭ ƳŀǘŜǊƛłƭΧ Yƻƭƛƪ ǘŀƳ ōȅƭƻ ǾŀǌƛőǻΣ 
v όƳŠǎǘƻύΚύΧΦ± όƳŠǎǘƻύ ōȅƭƛ ŘǾŀΣ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǎŜ Ƴƴƻǳ ǘǌƛΦ Wł ƧǎŜƳ ǎŜ ǘƻ 
ƴŀǳőƛƭ ƘƴŜŘ ǘŀƪȅΧΦΦ ό¢ŀƪȌŜ Ƨǎƛ ǾŀǌƛƭΚύΧbƻΧόWŀk to fungovalo, ten 
ƳŜŎƘŀƴƛǎƳǳǎΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻ ŘŠƭŀƭƻΣ ŀōȅ ǎŜ ǎŜƘƴŀƭ ƳŀǘŜǊƛłƭΚύΧbƻΣ ǘŀƪ 
ǾȅǇƛǎƻǾŀƭȅ ǎŜ ŦŀƭŜǑƴȇ ǊŜŎŜǇǘȅΣ ƴŜōƻ ǎŜ ǎŜƘƴŀƭŀ ƴŠƧŀƪł ƪŀƳŀǊłŘƪŀΣ 
ƪǘŜǊł Ƴł ŘƝǘŠ ŀ ŘƝǘŠ ȊŀƪŀǑƭŀƭƻ ǳ ŘƻƪǘƻǊŀΣ ȌŜ Ƨƻ ŀ {ƻƭǳǘŀƴ ǇƻƳłƘłΦ tŀƪ 
ǎŜ ǘȅ ǊŜŎŜǇǘȅ ǇǌŜǇƛǎƻǾŀƭȅΣ ŀōȅ ƴŜōȅƭȅ ǎǘŜƧƴȇΣ ƪƻǇƛŜ ǎŜ ŘŠƭŀƭȅΦ WŜȊŘƛƭƻ ǎŜ 
ǘƻ ǾȅōƝǊŀǘ ƧƛƴŀƳΣ ƴŜƧŜƴƻƳ Ǿ όƳŠǎǘƻύΣ Řƻ ƧƛƴŜƧŎƘ ƭŞƪłǊŜƴΧΦόWŀƪ ŘƭƻǳƘƻ 
ǘƻ ǘǊǾŀƭƻΣ ǘƻƘƭŜ ƻōŘƻōƝ ς нл ƭƛŘƝΣ ǾŀǌƝ ǎŜ ƧŜƴƻƳ ǇǊƻ ǎŜōŜΚύΧbƻ όƳŠǎǘƻύ 
ƧŜ Ƴŀƭȇ ƳŠǎǘƻΣ ǘŀƳ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ŦǳƴƎǳƧŜ ǎǇƝǑ ǘŀƪƘƭŜ ƶłƪΣ ǊƻŘƛƴƴŠΣ ƴŜȌ 
tady, tady v tǊŀȊŜ ƧŜ ǘƻ ƧƛƴȇΧΦόYŘȅȌ Ƨǎƛ ǘŀƳ ǾŀǌƛƭΣ ǘŀƪ ǎŜ ǘŀƳ ǇŜǊƴƝƪ 
ƴŜǇǊƻŘłǾŀƭ ǾƴŠ ǘȇƘƭŜ ǇŀǊǘȅΚ ύΧbŠƪŘȅ ǎŜ ǇǊƻŘłǾŀƭΣ ƴŠƪŘȅ ǎŜ Ȋŀ ǘƻ 
ƴŠƧŀƪȇ ǇŜƴƝȊŜ ǇǌƛƧŀƭȅΦ bŜ ǇǌƝƳƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ōȅ ǎŜ ǇǊƻŘłǾŀƭ ƴŠƪŘŜ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ 
ƴŜōƻ ǘŀƪΧΦΦŀƭŜ ƪŘȅȌ ǎƛ ƴŠƪŘƻ ǇǌƛǑŜƭ ǇǊƻ ŘłǾƪǳΣ ǘŀƪ ǎŜ Ƴǳ ǘǌŜōŀ ǌeklo: 
ƘŜƭŜ ƳłƳŜ ƘƭŀŘΣ ǇǌƛƴŜǎ ƴłƳ ƴŠŎƻ ƪ ƧƝŘƭǳ ŀ ǘŀƪƘƭŜΧΦΦά 
½ŀőłǘŜƪ ǎǾŞƘƻ ǇǻǎƻōŜƴƝ Ǿ Praze v roli dealera popsal jeden 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǘŀƪǘƻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлтύΥ αΧǾ tǊŀȊŜ ƪ ŘǊƻƎłƳΚ bƻΣ Ǿ 
ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƳ őǘǾǊǘȇƳ ƧǎŜƳ ƧŜƭ ǇǌŜǎ tǊŀƘǳΣ ƴŀ ƶłƪȇ ǇǊłȊŘƴƛƴȅΣ ǇǊƻǎǘŠ 
ƴŠƪŀƳ ƧǎŜƳ ƧŜƭΣ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ƧǎŜƳ ǎŜ Ȋƭƛƭ ŀ Ȋǻǎǘŀƭ ƧǎŜƳ ǘŀŘȅ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ 
ŎƘƻŘƛƭ ǎ ǇŀƴƪłőŜƳŀ Ȋ IƭŀǾłƪǳ ŀ ƴŠƪǘŜǊȇ Ȋ ƴƛŎƘ ōǊŀƭƛ ŀ ŎƘƻŘƛƭƛ ƴŀ 
wŜǇǳōƭƛƪǳΣ ǘŜƴƪǊłǘ ƧŜǑǘŠ ōȅƭƻ ƴłƳŠǎǘƝ wŜǇǳōƭƛƪȅ ŀ Ǿƻƴƛ ǘŀƳ ŎƘƻŘƛƭƛ 
ƪǳǇƻǾŀǘΣ ŀ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ ƶłƪ Ǿƻƪƻǳƪƴǳƭ ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ ŎƘǘŠƭ ȊƪǳǎƛǘΣ ten 
ǇŜǊƴƝƪΣ ƴŜΦΧΦόΧύΧΦǘŀƪ ƧǎŜƳ ǇƻǇǊǾȇ ǾȅȊƪƻǳǑŜƭ ǇŜǊƴƝƪ ƘƴŜŘ ƴŀ ȌƝƭǳΧΦǳȌ 
ƧǎŜƳ ōȅƭ ȊŀǾǌŜƴŜƧ Ȋŀ ƪǊłŘŜȌŜΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǇǌŜƳŜƧǑƭŜƭΣ ȌŜ ƭƝǇ Řƻǎǘŀǘ ƪ 
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ǇŜƴŠȊǻƳ Ǿ ǘŠŎƘ ŘǊƻƎłŎƘΣ ȌŜ ƧƻΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ Ǉŀƪ Ȋŀőŀƭ ǇƻȊƴłǾŀǘ ǘȅ 
ŘŜŀƭŜǊȅ ƴŀ ƴłƳŠǎǘƝ wŜǇǳōƭƛƪȅ ŀ ǇƻȊŘŠƧƛ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ƛ ǎłƳ 
ǇǊƻŘłǾŀǘΧΦΦǾƻŘ ǘȇ Řƻōȅ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƶłƪ ǇƛƴƪłƳΣ ƴƻΧΦόŀ Ƨŀƪ ǎŜ ǘƻ ǎǘŀƴŜΣ 
ȌŜ ǎŜ ŘƻǎǘŀƴŜȌ ƳŜȊƛ ǘȅ ŘŜŀƭŜǊȅΚύΧΦƴƻ ǇǊƻŘłǾŀƭƛ ǘƻ ƴŀ błǊƻřłƪǳΦ {ŜƳ 
ǘŀƳ ƳŠƭ ǇłǊ ȊƴłƳŜƧŎƘ Ȋ ŘǌƝǾŠƧǑƪŀΣ ƴŜΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ŀƴƛ ƴŜǾŠŘŠƭΣ ȌŜ ōŜǊƻǳ 
ŘǊƻƎȅ ŀ ȌŜ ǘŀƳ Ƨŀƪƻ ǇǊƻŘłǾŀƧΧŀ ǇǊƻǎǘŠ ƧǎƳŜ ǎŜ Ǉƻǘƪŀƭƛ ƴłƘƻŘƻǳ ƴŀ 
ǎǘŀǊȇƳ YłőƪǳΧΦŀ ƪƻǳƪłƳΣ ǘȅ ǎŜǑ ǘŜƴ ŀ ǘŜƴ ŀ Ƨł ǌƝƪłƳ Ƨł ǎŜƳ ȊŀǎŜ 
ǘŜƴƭŜŎǘŜƴΧΦŀ Ǿƻƴ ǘƻ ōȅƭ Ǿŀǌƛő ȊłǊƻǾŜƶ ŀ ǇǊƻŘłǾŀƭΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ Ƴǳ Ȋŀőŀƭ 
ŘƻƘŀȊƻǾŀƭ ƪǑŜŦǘȅΦ ! ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǾƛŘŠƭΣ ȌŜ ǎŜ Ǿ ǘƻƳ ǘƻőŜƧ ǇŜƴƝȊŜΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
Ǉŀƪ Ȋŀőŀƭ ŘŠƭŀǘ ǇǊƻ ƴŠƧΧΦΦόΧύΧόYƻƭƛƪ ƭƛŘƝ ǎƛ ƪ ƴŠƳǳ ŎƘƻŘƛƭƻΚύΦΦbƻ Ȋŀ 
ǘŠŎƘ ǇŠǘ ƭŜǘ ƧǎŜƳ Ȋƴŀƭ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ǇŠǘ ƴŜōƻ ǑŜǎǘ Ǿŀǌƛőǻ όƳƭǳǾƝ ƘƻŘƴŠ 
ǾȅƘȇōŀǾŠ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύ Χ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ǇŀǘƴłŎǘ ƭƛŘƝΧŀƭŜ ǾŠǘǑƛƴŀ 
Ǿŀǌƛőǻ ǘƻ ǇǌƝƳƻ ƴŜǇǊƻŘłǾłΣ ǾŠǘǑƛƴŀ ǘƻ ǇǊƻŘł ǾŜ ǾŠǘǑƝƳ ƴŠƪƻƳǳΧƴƻΣ 
ŘŜŀƭŜǊƻǾƛΣ ŀ ǘŜƴ Ƴł ƴŠƪƻƭƛƪ ǎǾŜƧŎƘ ŘƛǎǘǊƛōǳǘƻǊǻ ƴŜōƻ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ ƪ ƴŠƳǳ 
ǾƻŘŠƧ Ƨƛƴȇ ƭƛŘƛΦ ¢ȅ όȊǌŜƧƳŠ ƳȅǎƭƝ ǘȅǘƻ ŘǊƻōƴŞ ŘƛǎǘǊƛōǳǘƻǊȅύ ǎƛ ǘǌŜōŀ 
ǾƻŘǑƪǊłōƴƻǳ ǇǊƻ ǎŜōŜΣ ƴŜōƻ ǘǌŜōŀ ǳŘŠƭŀƧ ƳŜƴǑƝ ǇǎŀƴƝőƪŀΣ ƳŜƴǑƝ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ŀƭŜ ǘƛƳΣ ȌŜ ǘƻ ǘǌŜōŀ ǇǌŜƧŜŘƻǳ ƪŀǊǘƻǳΣ ȌŜ ǘƻ Ƴł ǘǌŜōŀ ǾŜƭƪȇ 
krystaly, tak ǎŜ ǘƻ ƴŀŘǊǘƝ ŀ ǾȅǇŀŘł ǘƻΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΧΦά  
 
Jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ȊƪǳǑŜƴȇƳ ŀ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇƳ ¦5 ǎŜ 
ŘƻƳƴƝǾłΣ ȌŜ ǎŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ƘŜǊƻƛƴǳ ōŠƘŜƳ флΦ ƭŜǘ ƴŜǳǎǘłƭŜ ȊǾȅǑǳƧŜΦ  Wŀƪ 
ǎŜ ǾǑŀƪ ȊŘłΣ ƧŜ ǘŜƴǘƻ ƴłȊƻǊ ȊƪǊŜǎƭƻǾłƴ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǘƝƳΣ ȌŜ ŘƝƪȅ ƧŜƘƻ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘŜƳ ŀ ƪƻƴǘŀƪǘǻƳ ǎŜ ōŠƘŜƳ ǎǾŞ ŘƭƻǳƘŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ƳŠƭ ƳƻȌƴƻǎǘ 
ŘƻǎǘłǾŀǘ ƪŜ ǎǘłƭŜ ƭŜǇǑƝƳ ƪƻƴǘŀƪǘǻƳ ŀ ǘƝƳ ƛ ƪǾŀƭƛǘŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлоύΥ 
αΧόƧŀƪȇ ǘƻ ōȅƭƻ ȊŜ ȊŀőłǘƪǳΚύΧƪǊǳǘȇΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎŜ ǘƻ ǇŀƧŎƻǾŀƭƻΣ ōȅƭƻ 
v ǘƻƳ ƘƻŘƴŠ ǎǾƛƴǎǘǾŀΣ ǇǊƻǎǘŠ ƪŘƻ ǎƛ ƪƻǳǇƛƭ ŜƧő ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ǘŀƪ ǇǊƻǎǘŠ 
ǎǊŀőƪȅΦ ±ȅƭƻȌŜƴŠ ǎǊŀőƪȅΣ ōȅƭƻ ǘƻ ǇŀƧŎƻǾŀƴȇΣ ƴŜƳŠƭƻ ǘƻ ǎ ŜƧőŜƳ ƴƛŎ 
ǎǇƻƭŜőƴȇƘƻΦ ό2ƝƳ ǘƻ ōȅƭƻΣ ȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪƘƭŜ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ Ǿ ǘȇ 
ŘƻōŠΚύΧYŀȌŘŜƧ ǎƛ ŎƘǘŠƭ ƴŀ ǘƻƳ ƘƻŘƴŠ ǾȅŘŠƭŀǘΧόtŀƪ ǎŜ ǘƻ ƴŠƧŀƪ 
ƳŠƴƛƭƻΣ ȌŜ ǘŀ ƪǾŀƭƛǘŀ ǎŜ ȊƭŜǇǑƻǾŀƭŀΚύΧbƻ ǳǊőƛǘŠΣ ƴƻΧΦό½ƭŜǇǑƛƭŀ ǎŜ 
ƴŀƧŜŘƴƻǳΣ ƴŜōƻ ǎŜ ȊƭŜǇǑƻǾŀƭŀ ǇƻǎǘǳǇƴŠΚύΧbŜ ǘƻ ǳǊőƛǘŠ ƴŜΣ ǘǊǾŀƭƻ ǘƻ 
ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ǑŜǎǘΣ ǎŜŘƳ ƭŜǘΣ ƴŜȌ ǎŜ ǘŀ ƪǾŀƭƛǘŀ Řƻǎǘŀƭŀ Řƻ ǘŀƪƻǾȇ ǇƻŘƻōȅ 
Ƨŀƪƻ ŘƴŜǎƪŀΧΦό¢ŀƪȌŜ ƳłǑ ǇƻŎƛǘΣ ȌŜ ŘƴŜǎƪŀ ƧŜ ǘƻ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝΚύΧbƻ 
ǳǊőƛǘŠΣ ƧŜ ǘƻ őƛǎǘŠƧǑƝΦ Wł ŘƴŜǎƪŀ ƪŘȅȌ ōŜǊǳ ŘƴŜǎƪŀΣ ǘŀƪ ƳłƳ ǎǾǻƧ ȊŘǊƻƧ 
ǾƻŘ ƪƻƘƻ ōŜǊǳΣ ƶłƪŜƧ ǎŜŘƳŘŜǎłǘƛǇǊƻŎŜƴǘƴƝ ŜƧőΦ {ŜŘƳŘŜǎłǘ ǇǊƻŎŜƴǘ 
őƛǎǘƻǘȅΣ ŀ ǘƻ ƧŜ Ǿƻ ƴŠőŜƳ ƧƛƴȇƳΣ ƴŜȌ ōȅƭƻΧΦό¢ƻ ȊƴƝ ŘƻŎŜƭŀ 
ƴŜƻōǾȅƪƭŜύΧbƻ ȊƴƝΣ ƴƻΣ ƘƻŘƴŠ ƭƛŘƝ ǘƻƳǳ ƴŜǾŠǌƝΣ ŀƭŜ ƧŜ ǘƻ ǘŀƪΧΦόWŜ ǘƻ 
ōŠȌƴȇΣ ȌŜ ǎŜ Řł ƪƻǳǇƛǘ ǘŀƪƘƭŜ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ƘŜǊƻƛƴΚύΧbŜΣ ƴŜΦ ¢ŀƪƻǾŜƧƘƭŜ ŜƧő 
ǇǊƻǎǘŠ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ƴŜƪƻǳǇƝǑ - ƪƻǳǇƝǑ ǘŀƪ ǘǌƛŎƝǘƪǳΣ őǘȅǌƛŎƝǘƪǳΣ ǾƝŎ ƴŜΧόWŀƪȇƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳ ǎŜ ǘŜƴ ƘŜǊƻƛƴ ǇǊƻŘłǾŀƭΣ ōȅƭȅ ǘŀƳ ƴŠƧŀƪȇ ȊƳŠƴȅ Ǿ tom 
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ŘŜŀƭƛƴƎǳΚύΧ½ƳŠƴȅ ǳǊőƛǘŠ ƴŜΦ !ƪƻǊłǘ Ǿ ǘȇ ƪǾŀƭƛǘŠΦ Wƛƴŀƪ ȊƳŠƴȅ ǇǊƻǎǘŠ 
ƴŜΣ Ŏƻ ǎŜ ǘȇőŜ ŘŜŀƭƛƴƎǳ ŀ ǘŀƪ ŘłƭŜ ς ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ŘŜŀƭŜǌƛ ǎŜ ƳŠƴƛƭƛΦ 
WŜŘƴƻƘƻ ȊŀǾǌŜƭƛΣ ǇǌƛǑŜƭ ŘŀƭǑƝΣ ǘƻ ƧŜ ǘŜƴ ȌŜōǌƝőŜƪΣ ǘŀƪƻǾŜƧΧΦΦά  
tǊƻ ȊƻŘǇƻǾŠȊŜƴƝ ƻǘłȊƪȅ Ǉƻ ƪǾŀƭƛǘŠ ƘŜǊƻƛƴǳ ƧǎƳŜ ǘŜŘȅ ƳǳǎŜƭƛ 
ȊƻƘƭŜŘƴƛǘ ǾƝŎŜ ȊŘǊƻƧǻΦ {ƪǳǘŜőƴŠ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ǎ ǇǌƛōȇǾŀƧƝŎƝ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǎŜ 
ǇǊƻ ǳǊőƛǘƻǳ ǇǊƛǾƛƭŜƎƻǾŀƴƻǳ ǎƪǳǇƛƴǳ ȊƪǳǑŜƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ȊƭŜǇǑƛƭŀ 
ƪǾŀƭƛǘŀ όǇƻƪǳŘ ƴŀ ƴƛ ƳŀƧƝ ǇŜƴƝȊŜύ ŀ ƧŜ ǘŜŘȅ ƳƻȌƴŞ ȊŀȊŀƴŀƳŜƴŀǘ ƧƛȌ ƻŘ 
poloviny 90. let v tǊŀȊŜ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ȊƝǎƪŀǘ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ őƛǎǘȇ ƘŜǊƻƛƴΦ 
YǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ǾǑŀƪ ǾŜƭƛŎŜ ȊłǾƛǎƭł ƴŀ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭƛ ŘŜŀƭŜǊŀ ŀ ǘƝƳ ǘŜŘȅ ƴŀ ƧŜƘƻ 
postavenƝ Ǿ ȌŜōǌƝőƪǳ ŀ ƪǾŀƭƛǘŠ ŎŜƭŞ ƘƻǊƴƝ őłǎǘƛ ǎƝǘŠ ȊŀƧƛǑǙǳƧƝŎƝ ŘƻǾƻȊ ȊŜ 
ȊŀƘǊŀƴƛőƝ ŀ ǇǊƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ƧŜ ǘŜŘȅ ƪƭƝőƻǾŞ ȊƝǎƪŀǘ Ŏƻ ƴŜƧƭŜǇǑƝ 
ƪƻƴǘŀƪǘ όǘŜŘȅ ƳƻōƛƭƴƝ őƝǎƭƻ ƴŀ ƪǾŀƭƛǘƴƝƘƻ ŘŜŀƭŜǊŀύΦ YǾŀƭƛǘŀ ŘǊƻƎȅ ƴŀ 
ǳƭƛŎƛ ƧŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠ ƘƻǊǑƝΣ ƴŜȌ Ƨak ji popisuje 
participant v ŎƛǘƻǾŀƴŞ ǇŀǎłȌƛ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŠ ŘǊƻƎȅ ƴŀ ǳƭƛŎƛ 
ŜȄƛǎǘǳƧƝ ǇǊƻǇŀǎǘƴŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ ŘŜŀƭŜǊȅΣ ȊŜƧƳŞƴŀ Ǿ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛ ƴŀ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƭłǘƪȅΣ ƪǘŜǊƻǳ ƧŜ ƘŜǊƻƛƴ ƴŀǎǘŀǾŜƴ ŀ ƧŜƧƝ ƪǾŀƭƛǘƻǳΦ        
 
aŜȊƛ ǎǘŀǊǑƝƳƛ ¦5 ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭ ǵŘŀƧ ƻ ŎŜƴŠ ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŀ Ȋŀőłǘƪǳ флΦ ƭŜǘ ŀȌ 
4000,-κƎǊŀƳΣ ŎƻȌ ōȅƭŀ ƴŜƧǾȅǑǑƝ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƴł ŎŜƴŀΦ ½ŀƧƝƳŀǾŞ ƧŜΣ ȌŜ 
ǘŜƴǘȇȌ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘΣ ƪǘŜǊȇ ǳŘŀƭ ǘǳǘƻ ŎŜƴǳ όŀ ƪǘŜǊȇ Ƴł ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǘŀƪŞ 
s ƴłƪǳǇŜƳ ŘǊƻƎ Ǿ ȊŀƘǊŀƴƛőƝύ ǎŜ ƻŘƳƴƝǾłΣ ȌŜ ǇǌƛȊǇǻǎƻōƻǾłƴƝ ŎŜƴ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ƳŠƭƻ ǇǊǾƻǇƭłƴƻǾȇ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ŀ ƻŘ ǎŀƳŞƘƻ Ȋŀőłǘƪǳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ 
Ŏƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ǇƻǘƭŀőŜƴƝ ŘƻƳłŎƝ ǇǊƻŘǳƪŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ǎǘƛƳǳƭƻǾłƴƝ 
ǇǌŜŎƘƻŘǳ Ȋ ǇŜǊǾƛǘƴǳ ǇǊłǾŠ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴΦ ½ŀƧƝƳŀǾŞ ƧŜ ǘƻǘƻ ƻȊƴŀőŜƴƝ 
ȊŜƧƳŞƴŀ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǾǑŜŎƘƴŀ ŘŀǘŀΣ ƪǘŜǊł ƳłƳŜ ƪ dispozici, 
ŘƻƪƻƴŎŜ ǾőŜǘƴŠ ǎǘǊŀǘŜƎƛŜ ǇƻƭƛŎƛŜΣ ǎǾŠŘőƝ ǇǊƻ ǘƻǘŞȌΦ !Ǚ ƧƛȌ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ 
ǎƻǳƘǊǳ ƻƪƻƭƴƻǎǘƝΣ őƛ ǘȅǘƻ ǊǻȊƴŞ ŦŀƪǘƻǊȅ ƳŀƧƝ ǾƝŎŜ ǎǇƻƭŜőƴȇŎƘ ǊƻǾƛƴΣ 
ƴŜȌ ȊƴłƳŜ ŘƴŜǎΣ ƧŜ ƧƛǎǘŞΣ ȌŜ ŎŜƭȇ ǇǊǻōŠƘ ǾȇǾƻƧŜ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ 
v tǊŀȊŜ ōŠƘŜƳ флΦ ƭŜǘΣ ƭȊŜ ȊŀǊłƳƻǾŀǘ ǇǊłǾŠ ǘƝƳǘƻ ǘǊŜƴŘŜƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧ(a v 2ŜŎƘłŎƘ ǎŜ ǘƻ ƴŠƧŀƪ ƳŠƴƝΚύΧ¦ǊőƛǘŠΣ ŘǌƝǾ ōȅƭ ƭŜǇǑƝΣ Ŏƻ 
ƧǎŜƳ ǎƭȅǑŜƭΦ Wł ƧǎŜƳ Ƙƻ Ǿƻƪǳǎƛƭ ǾƻŘ ǘƻƘƻ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƘƻ ŘǊǳƘȇƘƻΧΦŎƻ 
ǘƻ ǘŀŘȅ ōȅƭƻΧΦǘƻ ŎƘǘŠƭƛ ƧŜǑǘŠ плллΣ- Ȋŀ ƎǊŀƳΦ WŜƴƻƳȌŜ Ǉŀƪ ȊƧƛǎǘƛƭƛΣ ȌŜ 
ƪŘȅȌ ŎƘǘŠƧ ǇǌŜǾłƭŎƻǾŀǘ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ǘŀƪ ǘƻ ƳǳǎŜƧ ǎǊƻǾƴŀǘΦ !ƭŜ ōȅƭ 
ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ όƘŜǊƻƛƴύΣ ǊƻȊƘƻŘƴŠ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝΦ ¢Ŝř ǇƻǎƭŜŘƴƝ 
ŘƻōƻǳΧΦόΧύΧƧŜ ǘƻ ǵǇƭƴŠ ōƝŘŀ ƴŀ ǳƭƛŎƛΦ ΧόtǊƻő ƳȅǎƭƝǑΣ ȌŜ ǘŀ ƪǾŀƭƛǘŀ 
ƪƭŜǎłΚύΧΦtƻŘƭŜ ƳȇƘƻ ȊƧƛǎǘƛƭƛΣ ȌŜ ǘŀŘȅ ǎŜ Řł ǇǊƻŘŀǘ ǵǇƭƴŠ ǾǑŜŎƘƴƻΦ ¿Ŝ 
ǘƻ ǘȅ ƭƛŘƛ ƪƻǳǇŠƧΦ !ƭŜ ƧŜ Ƙƻ ǘŀŘȅ ǎǇƻǳǎǘŀΣ ǘƻƘƻ ƘŜǊƻƛƴǳΦ WŜ ŦŀƪǘΣ ȌŜ ǎŜ 
ōƻƧŜƧΣ ǘȅ ŘŜŀƭŜǌƛΣ ƳŀƧ ǎǘǊŀŎƘΦ tǌŜŎŜ ƧŜƴƻƳ ǎǇƻǳǎǘǳ Ȋ ƴƛŎƘ ȊŀǾǌŜƭƛ ŀ ǘȅ 
ƪƻƴƪǳǊŜƴőƴƝ ǎƪǳǇƛƴȅ ǎƛ ǑƭŀǇƻǳ ƴŀ ƪǊƪΧάΦ  
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tƻǎǘǳǇƴŠ ǎŜ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝ ǎƛǘǳŀŎƛ ǇǊƻ ǾȇǊƻōŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ Ƨŀƪ Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ 
ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛΣ ǘŀƪ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝ ǎŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ флΦ ƭŜǘ Ǉro 
ȊƝǎƪłǾłƴƝ ǎǳǊƻǾƛƴ Ǿ Praze popisuje jeden z ŘǊƻōƴȇŎƘ ǾȇǊƻōŎǻ 
(protokol 501): αΧ ±ȅǊłōŠƭ ƧǎŜƳ ǘŀŘȅ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ Řƻ Ǌƻƪǳ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƘƻ 
ǎŜŘƳȇƘƻΧόΧύΧό.ȅƭŀ ƪƻƭŜƳ ǘŜōŜ Ǿ tǊŀȊŜ ƴŠƧŀƪł ǇŀǊǘŀΚύΧ.ȅƭŀΣ Ƨŀƪƻ 
ƪƻƭŜƳ ƪŀȌŘȇƘƻΣ ƪŘƻ ǾŀǌƛƭΣ ōȅƭŀ ǇŀǊǘŀΧΦόYƻƭƛƪ Ǿ ƴƝ ōȅƭƻ 
ƭƛŘƝΚύΧ¢ŀƪƻǾŜƧŎƘ мр ǎǘłƭŜƧŎƘΣ ƴŀ ǘƻƳ ōȅǘŠ ƧǎƳŜ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ōȅŘƭŜƭƛ 
ǾǑƛŎƘƴƛΧΦό¢ȅ ƻǎǘŀǘƴƝ ǘƛ ƴŠƧŀƪ ǇƻƳłƘŀƭƛ ƴŜōƻ ǎŜ ǇƻŘƝƭŜƭƛ ƴŀ ǘƻƳ 
ǾŀǌŜƴƝΚύΧbƻΣ ǎƘłƴŠƭƛ ǎƻƭǳǘŀƴȅΣ ǘǌŜōŀΧΦΦόCǳƴƎƻǾŀƭƻ ǘƻ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ 
v όƳŠǎǘƻύΣ ǎ ǘŠƳŀ ǊŜŎŜǇǘŀƳŀ ŀ ǇƻŘƻōƴŠΚύΧ CǳƴƎƻǾŀƭƻΣ ƴŜōƻ ǎŜ ǳȌ 
kupovaƭȅ ǎƻƭǳǘŀƴȅ ǇǌƝƳƻ ƻŘ ŎƛƪłƴǻΦ aŠƭƛ ƘƻŘƴŠ ŘŠǘƝΣ ȌŜ ƧƻΣ ǘŀƪȌŜ ǘƻ 
ƴŀȌŜƴŜ ƪ ŘƻƪǘƻǊƻǾƛΣ ƴŀ ƪŀȌŘȇ ŘƝǘŠ ǎŜ ƴŀǇƝǑƻǳ ŘǾŀ ǘǌƛ ƪǳǎȅ ŀ Ǉŀƪ ǎŜ ǘƻ 
ǾȅōŜǊŜΧό¢ŀƪƘƭŜ ǘƻ ǎƘłƴŠƭƛΚύΧΦbƻΣ ǘŀƪƘƭŜ ǎŜ ǘƻ ŘŠƭłΦ ! Ǉŀƪ ƴłƳ ǘƻ 
ǇǊƻŘłǾŀƭƛΧΦό¢ŠŎƘ ǇŀǘƴłŎǘ ƭƛŘƝ ǘƻ ƳŠƭƻ ƧŜƴƻƳ ǇǊƻ ǎŜōŜΣ ƴŜōƻ ǘƻ ƴŠƧŀƪ 
ŘƛǎǘǊƛōǳƻǾŀƭƛΚύΧbƻ ǘƻ ƳŠ ŀƴƛ ǘŀƪ ƴŜȊŀƧƝƳŀƭƻΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ƧƛƳ ŘŀƭΣ ǘƻ ƧǎŜƳ 
ƧƛƳ ŘŀƭΣ ƴŠŎƻ ǇƻǳȌƛƭƛ ǇǊƻ ǎŜōŜΣ ƴŠŎƻ ǘǌŜōŀ ǇǊƻŘŀƭƛΧΦό¢ƻ ōȅƭƻ ƻŘ 
ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƘƻ ŘǊǳƘȇƘƻ Řƻ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƘƻ ǎŜŘƳȇƘƻΦ aŠƴƛƭƻ ǎŜ ǘƻ 
ƴŠƧŀƪ ǇƻǎǘǳǇŜƳ őŀǎǳΣ ƳŠƴƛƭƛ ǎŜ ƭƛŘƛ ƭƻƪŜƳ ǘŜōŜΚύΧbƻ ǇƻǎǘǳǇŜƳ őŀǎǳ 
ōȅƭŀ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŜŦŜŘǊƛƴǳ ŀ ŎƘŜƳƛƪłƭƛƝ őƛƳŘłƭǘƝƳ ƘƻǊǑƝΣ ǇƻƭƛŎƛŜ Ƴł 
ƭŜǇǑƝ ŀ ŘǻƪƭŀŘƴŠƧǑƝ ǎȅǎǘŞƳ ǇƻǎǘƛƘǳ ŀ ǇłǘǊłƴƝΧό! Ŏƻ ƪƻƴƪǊŞǘƴŠ ǎŜ 
ȊƘƻǊǑƻǾŀƭƻΣ ƴŜōƻ Ƨŀƪ ǘƻ ǾȅǇŀŘŀƭƻΚύΧbƻ ǘǌŜōŀ ǘȅ ǊŜŎŜǇǘȅ ǳȌ Ƨǎƻǳ 
ǘŜřƪŀ ǇǌŜǎ ǇƻőƝǘŀőΣ ȌŜ ƧƻΣ ǳȌ ƧŜ ǘƻ ǾǑŜŎƘƴƻ ǇǌŜǎ ŎŜƴǘǊłƭǳΣ ǇǌŜǎ 
ǇƻƧƛǑǙƻǾƴǳΣ ǊƻŘƴȇ őƝǎƭƻΣ ǳȌ ǘƻ ƴŜƴƝ Ƨŀƪƻ ŘǌƝǾΣ ǾȅǇǎŀǘ ƴŠƧŀƪȇ ƧƳŞƴŀΣ ǳȌ 
ǘƻ őƭƻǾŠƪ ƳǳǎƝ ƳƝǘ ǾǑŜŎƘƴƻ ǇǊŀǾȇΣ ǇƻŘƭƻȌŜƴȇΧόWŀƪȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ƧǎǘŜ 
ƴŀ ǘƻ ǊŜŀƎƻǾŀƭƛΚύΧbƻ ǘǌŜōŀ ǎŜ ǊŜŎŜǇǘȅ ǳƪǊŀŘƭȅ ǎ ǊŀȊƝǘƪŜƳ ǇǌƝƳƻ 
doktorovi v ƻǊŘƛƴŀŎƛΣ ǾȅǇǎŀƭȅ ǎŜ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝ ƧƳŞƴŀ Ȋ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ 
ƻōőŀƴŜƪΣ ƴŜ ŦƛƪǘƛǾƴƝŎƘΣ ŀƭŜ ƻǇǊŀǾŘƻǾŜƧŎƘ ƻǎƻōΦ tƻƧƛǑǙƻǾƴŀ ǎŜ ǘŀƳ 
ǾȅǇǎŀƭŀ ǎǇǊłǾƴłΣ ǘŜƴ őƝǎŜƭƴŜƧ ƪƽŘΧΦά  
 
Jeden z ǾŜƭƳƛ ȊƪǳǑŜƴȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾƻƧƛ ŘǊłƘǳ ōŠƘŜƳ флΦ ƭŜǘΣ 
z ƴƝȌ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǇƻǎǘǳǇƴȇ ƴłǊǻǎǘ ƘŜǊƻƛƴǳ Ǿ tǊŀȊŜ ƴŀ ǎŎŞƴŠ Ƴł 
mƴƻƘŜƳ ŘŜƭǑƝ ƘƛǎǘƻǊƛƛΣ ƴŜȌ ǎŜ ƻōŜŎƴŠ ǘǾǊŘƝΦ 5ŀǘŀ ǎŜ ǾȊłƧŜƳƴŠ ŘƻōǌŜ 
ŘƻǇƭƶǳƧƝ ǎ ƧƛƴȇƳƛ ǇƻǇƛǎȅ ǇǊǻōŠƘǳ флΦ ƭŜǘ ŀ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ǇǊǾƴƝ 
ǊȅŎƘƭŜƧǑƝ ǾȊŜǎǘǳǇ ǎŜ ƻŘŜƘǊłƭ ƧƛȌ Ǿ ǇƻƭƻǾƛƴŠ флΦ ƭŜǘΣ ǇǌƛőŜƳȌ ƘŜǊƻƛƴ 
v tǊŀȊŜ ōȅƭ ƻŘ Ǉƻőłǘƪǳ флΦ ƭŜǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧnƻΣ ǇǊƻŘłǾŀƭ 
ƧǎŜƳΦΦ ƴŜȌ ȊŀǾǌŜƭƛ όƧƳŞƴƻύΣ Ŏƻ Ƴƛ ŘƻŘłǾŀƭΧΦόΧύ ό! ǾƝǑ Ƨŀƪ Ƙƻ ȊŀǾǌŜƭƛΣ 
Ǉǌƛ Ƨŀƪȇ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƛΚύ bƻΣ ǇǊƻǎǘŠ ƴŀ ƶłƪȇ ǳŘłƴƝΦΦΦ Σ ȊŜ Ȋŀőłǘƪǳ Ƴƛ ŘłǾŀƭ 
н ƎǊŀƳȅΣ Ǉŀƪ ƧǎƳŜ ǎƛ Ȋŀőŀƭƛ ŘǻǾŠǌƻǾŀǘΣ Ƨł ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ǳȌƝǾŀǘ ǘƻ ƧŜƘƻ 
ȊōƻȌƝΧΦΦǘƻ ōȅƭƻ ŘƻōǊȇΣ ǘƻ ȊōƻȌƝ όƘŜǊƻƛƴύ όŀ ƪŘŜ Ǿƻƴ Ƙƻ ōǊŀƭΚύΧ!ǎƛ 
ǾƻŘƴŠƪǳŘ ȊǾŜƴƪǳΧΦΦόƪƻƭƛƪ Ƨǎƛ ǘƻƘƻ ōǊŀƭΚύΧbƻΣ ƪŘȅȌ Ƙƻ ȊŀǾǌŜƭƛΣ ǘƻ ǳȌ 



132 
 

Ƴƛ ǇǊłǾŠ ŘłǾŀƭ ƛ ŘƻǇǌŜŘǳ όǇƭŀǘƛƭ ŀȌ ƪŘȅȌ ǘƻ ǇǊƻŘŀƭύ ǘŀƪ Ƴƛ Ȋǻǎǘŀƭƻ 
ȊōƻȌƝΣ ƻƴ ǘƛƳ ǇǌƛǑŜƭ ŀǎƛ ƻ сл лллΧό ! ƪƻƭƛƪ ǘƻƘƻ ōȅƭƻΚύΧ aƳΣ ȊƘǊǳōŀΣ 
Ƨł ƴŜǾƛƳ ор ƎǊŀƳǻΧΧόǘŀƪȌŜ ǘȅ Ƨǎƛ ƳŠƭ Ǿ ƪŀǇǎŜ ор ƎǊŀƳǻ ƘŜǊƻƛƴǳΚύ  
IƳΧΦόǘŀƪȌŜ ƻƴ ǘƛ ŘłǾŀƭ ǘŀƪƻǾȇ ǾŜƭƪȇ ŘłǾƪȅΚύΧbƻΣ Ƨŀƪƻ ǘŀƪ ǘƻ ƴŜōȅƭƻ 
ƘƴŜŘΣ ȌŜ ƧƻΧόΧύΧbƻΣ ƻƴƻ ƶłƪŜƧ őŀǎ ǘǊǾł ƴŜȌ őƭƻǾŠƪ ȊƝǎƪł ŘǻǾŠǊǳΧΦό 
ƶłƪŜƧ őŀǎ ƧŜ ƪƻƭƛƪ ǘŜŘŀΚύΧΦнΣ оΣ п ƳŠǎƝŎŜΧΦόȊŀ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻ ǎŜ ǇǊƻŘł ор 
ƎǊŀƳǻ  ƘŜǊƻƛƴǳΚύΧaŠƭ ƧǎŜƳ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ Ǉƭŀǘƛƭƛ ƘƴŜŘ ŀ ǘŀƪȌŜ Ƨŀƪƻ 
ǇǊƻŘłǾŀǘ ǘƻ Ǉƻ ƴŠƧŀƪŜƧŎƘ ŘǾƻǳǎǘƻǾƪłŎƘΦΧόŀ ƪƻƭƛƪ ǎƛ ōǊŀƭƛ ǘȅ ƭƛŘƛ ǇƻŘ 
ǘŜōƻǳ ǘŜŘŀΚύΧΦ ¢ŀƪ Ǉƻ ǇŠǘƛ όŘǾƻǳǎŜǘƳƛƭƛƎǊŀƳƻǾŞ ōŀƭŜƴƝύ ŀ ǘŀƪΧΦΦόŀ 
ǇǊƻŘłǾŀƭ  Ƨǎƛ ǾǑǳŘŜΣ Ǉƻ tǊŀȊŜ ƛ Ǿ όƴłȊŜǾ ƳƝǎǘŀύΚΧƧŜƴƻƳ όőłǎǘ 
PrŀƘȅύΧΦΦόΧύΧό± ǘȇ ŘƻōŠ ǘŠ ƴƛƪŘƻ ƴŜǇǊłǎƪƭΚ ¢ƻ ƧǎƳŜ ŦǳǊǘ Ǿ фсΚύΧbƻΣ 
фсΣ фтΧά 
  
V ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǇƻǇǳƭłǊƴƝ ƪƻƳōƛƴŀŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴ-heroin se 
objevovala v tǊŀȊŜ ƳƴƻƘŜƳ ŘǌƝǾŜ ƴŜȌ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ όǇǌƛōƭƛȌƴŠ 
s ƴłǎƪƻƪŜƳ м-о Ǌƻƪȅ ŘƭŜ ǊŜƎƛƻƴǳύΦ YǊƻƳŠ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴŞƘƻ ǎǘŀǾǳΣ ƪǘŜǊȇ 
ƴŠƪǘŜǌƝ ¦5 ǇƻǾŀȌǳƧƝ Ȋŀ ǾǊŎƘƻƭ ǇǌŜƪƻƴłǾŀƧƝŎƝ ǎŀƳƻǘƴȇ ǇŜǊǾƛǘƛƴ őƛ 
heroin se v ƳƴƻƘŀ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ƧŜŘƴł ǘŀƪŞ ƻ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ǘƻƘƻ ƭŜǇǑƝƘƻ 
z ƻōƻǳ ŘǊƻƎΦ aƻȌƴƻǎǘ ƴŀŘƻǇƻǾŀǘ ǎŜΣ ƪŘȅȌ ǇǌŜǾłȌƝ ǵƴŀǾŀ ŀ ƻǎǇŀƭƻǎǘ ǳ 
ƘŜǊƻƛƴǳΣ ƴŜōƻ ƻōǊłŎŜƴŠΣ ȊƪƭƛŘƴƛǘ ǎŜ Ǉǌƛ ǇǌƝƭƛǑ αǾȅǎǇŜŜŘƻǾŀƴŞƳά ǎǘŀǾǳ 
ƴŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΦ ±ȅǳȌƛǘƝ ƘŜǊƻƛƴǳ Ǿ ƴŜǇǌƝƧŜƳƴȇŎƘ αŘƻƧŜȊŘŜŎƘά ƴŀ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƳƴƻȊƝ ǇƻǾŀȌǳƧƝ Ȋŀ ƴŜƴŀƘǊŀŘƛǘŜƭƴƻǳ ǾŠŎΦ YǊƻƳŠ ȊƳƝƴƪȅ ƻ 
ƪƻƳōƛƴŀŎƛ ƻōƻǳ ǘŠŎƘǘƻ ŘǊƻƎ ǾǑŀƪ ŘŀƭǑƝ ŎƛǘƻǾŀƴȇ ǾȇǊƻƪ ȊƴƻǾǳ ǾȅōƝȊƝ 
k ȊŀƳȅǑƭŜƴƝ ǎŜ ƴŀŘ ǇǊƻōƭŞƳŜƳ ƴŀǎǘŀǾƻǾłƴƝ ŘǊƻƎȅ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛΦ 
tǊŀƪǘƛŎƪȅ ȌłŘƴȇ ŘŜŀƭŜǊ ƴŜǇǌƛȊƴŀƭΣ ȌŜ ōȅ ƴŀǎǘŀǾƻǾŀƭΦ ±ǑŎƛƘƴƛ ǘǾǊŘƝΣ ȌŜ 
ǇǊƻŘłǾŀƧƝ ƳŜƴǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƴŜȌ ƳŀƧƝΣ ŀƭŜ ȌŜ ƴŜƴŀǎǘŀǾǳƧƝΦ tǌƛǘƻƳ ŀƭŜ 
ȊŎŜƭŀ ƻǘŜǾǌŜƴŠ ǘǾǊŘƝΣ ȌŜ ƻǎǘŀǘƴƝ ƴŀǎǘŀǾǳƧƝΦ bŀ ǘǊƘǳ ǇǌƛǘƻƳ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ 
ǾŠǘǑƝ őłǎǘ ŘǊƻƎ ƴŀǎǘŀǾƻǾŀƴł ǾŜƭƳƛ ǾȇǊŀȊƴŠΦ bŀ ƧŜŘƴŞ ǎǘǊŀƴŠ ǎŜ ǘŀƪ 
ȊŘłΣ ȌŜ ƧŘŜ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ŘŜŀƭŜǊǻ ƻ ƪƭŀǎƛŎƪŞ ƻōŎƘƻŘƴƝ ǘǊƛƪȅΥ αƧł ƧǎŜƳ ǘŀ 
ǾȇƧƛƳƪŀΣ Ŏƻ ƴŜƴŀǎǘŀǾǳƧŜΣ Ƨł ƧŜƴ ŘłǾłƳ ƻ ƴŠŎƻ ƳŞƴŠΣ ŀƭŜ ŘǊƻƎŀ ƧŜ 
őƛǎǘłΣ ǘƻ ǘƛ ƻǎǘŀǘƴƝ ǾǑƛŎƘƴƛ ƴŀǎǘŀǾǳƧƝάΦ bŀ ǎǘǊŀƴŠ ŘǊǳƘŞ ƧŜ Ǉŀƪ 
ŜǾƛŘŜƴǘƴƝΣ ȌŜ ƴŀǎǘŀǾƻǾłƴƝ ŘǊƻƎȅ ƧŜ ƻōŜŎƴŠ ǇƻǾŀȌƻǾłƴƻ Ȋŀ ƳƴƻƘŜƳ 
ƘƻǊǑƝΣ ƴŜȌƭƛ ŘłǾłƴƝ ƳŜƴǑƝ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛ ŀ ȌŜ ǎŜ ŘŜŀƭŜǌƛ Ǿ tomto smyslu 
όƪŘȅȌ ǌƝƪŀƧƝ ȌŜ ƴŜƴŀƴǎǘŀǾǳƧƝύ ŎƘƻǾŀƧƝ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǇǊŀǾƛŘŜƭ ŀ ǇƻƳŠǊǻ 
ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ǎƻŎƛłƭƴŠ ȌłŘƻǳŎƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлоύΥ αΧǘȅ Ƨǎƛ 
bral heroin a k ǘƻƳǳ ƶłƪ ǇŜǊǾƛǘƛƴΚύΧbƻ ƧŀǎƴŠΧΦό±ȌŘȅŎƪȅ ǘŀƪƘƭŜ 
v ƪƻƳōƛƴŀŎƛΚύΧbƻ ƧŀǎƴŠΣ ŀōȅŎƘ ǾȅŘǊȌŜƭΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƴŀ ǘƻƳ ŜƧőƛ őƭƻǾŠƪ 
ǳǎƴŜ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ ǇƻǘǌŜōƻǾŀƭ ŎŜƭƻǳ ƴƻŎ ƭƝǘŀǘ ŀ ǇǊƻŘłǾŀǘΦ tƻǘǌŜōƻǾŀƭ ƧǎŜƳ 
ǎŜ ƶłƪ αǾȅǎǇŜŜŘƻǾŀǘάΧΦόWŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ǎ őƛǎǘƻǘƻǳ ǘƻƘƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΣ ƪǘŜǊŜƧ 
se k ǘƻōŠ ŘƻǎǘłǾŀƭΚύΧbƻ Ƨł ƧǎŜƳ Ƙƻ Řƻǎǘŀƭ Ƨŀƪƻ őƛǎǘŜƧ ŀ őƛǎǘŜƧ ƧǎŜƳ Ƙƻ 
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ǇǊƻŘłǾŀƭΦ bŜŘłǾŀƭ ƧǎŜƳ Řƻ ǘƻƘƻ ǇǎŀƴƝőƪŀ ǇǌŜǎƴŠ ǘǳ ǾłƘǳΣ ƪǘŜǊƻǳ 
ƧǎŜƳ ƳŠƭ ŘłǾŀǘΣ ȌŜ ƧƻΣ ŀƭŜ ƭƛŘƛ ǎ ǘƛƳ ōȅƭƛ ǎǇƻƪƻƧŜƴȇΣ ƳŠƭƛ őƛǎǘƻǳ 
ŘǊƻƎǳΧόhǎǘŀǘƴƝ ŘŜŀƭŜǌƛ ǘƻ ŘŠƭŀƭƛ ǇƻŘƻōƴŠΣ ȌŜ ǳōƝǊŀƭƛΣ ƴŜōƻ ǘƻ ǎǇƝǑ 
ƴŠőƛƳ ǇŀƧŎƻǾŀƭƛΚύΧbƻ ǎǇƝǑ ǇŀƧŎƻǾŀƭƛΧΦό±ŠǘǑƛƴŀ Ȋ nich 
ǇŀƧŎƻǾŀƭŀΚύΧIƳΣ ƧƻΦΦΦό/ƻ Řƻ ǘƻƘƻ ŘłǾŀƭƛΚύΧ!ǎƛ ǘŜƴ ƎƭǳƪƻǇǳǊΣ őƛƳ 
ƧƛƴȇƳ ƴŀǇŀƧŎƻǾŀǘ ǇŜǊƴƝƪΣ ȌŜ ƧƻΧǎƻŘƻǳΧά  Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ƧŜ 
v ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǎƻǳőŀǎƴŞ ƪǾŀƭƛǘȅ ƧŜǑǘŠ ǊŀŘƛƪłƭƴŠƧǑƝ όȊǌŜǘŜƭƴŞ ǾǑŀƪ ƧŜΣ ȌŜ 
Ǉƻ ƴłǾǊŀǘǳ Ȋ ƭŞőōȅ ƴŜƳł ƪƻƴǘŀƪǘȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎƛ ƳǳǎƝ ȊƴƻǾǳ ōǳŘƻǾŀǘ ŀ ǘŀƪ 
je nucen nakupoǾŀǘ ƘƻǊǑƝ ƪǾŀƭƛǘǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рмрύΥ αΧza tu dobu, co 
beru, spadla kvalita pervitinu k ōƻŘǳ ƳǊŀȊǳΧΦǘŜřΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ ǾŜƴƪǳΣ ǘȅ н 
ƳŠǎƝŎŜΣ ƧǎŜƳ ƳŠƭ ŀƪƻǊłǘ ƧŜŘƴƻǳ ŘƻōǊŜƧ ƳŀǘŜǊƛłƭΦ 5ŜŀƭŜǌƛ ǘƻ ǌŜȌƻǳ 
ǾǑƝƳ ƳƻȌƴȇƳΣ Ƨǎƻǳ ŎƘŀƳǘƛǾƝΦ tǌŜŘǘƝƳ ǎŜ ƴŜǌŜȊŀƭƻΦ ¢Ŝř ǎŜ ǘƻ ǌŜȌŜ ƻ 
100% ǾƝŎΣ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ōȅŎƘ ǎƛ ƴŜƪƻǳǇƛƭΣ ƛ ƪŘȅōȅ ǘŀƳ ōȅƭȅ ƪǊȅǎǘŀƭȅ Ƨŀƪƻ 
ƪǊłǾŀΧǇǌŜŘ ǘƝƳ ǎƛ ǘƻ Ŧŀƪǘ ƴƛƪŘƻ ƴŜŘƻǾƻƭƛƭΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ōȅ Ƙƻ ǊƻȊƪƻǇŀƭƛ 
όȊŀőŀƭ ǇƻǇƛǎƻǾŀǘ ƘƛǎǘƻǊƪǳΣ Ƨŀƪ ǾȅǘǊŜǎǘŀƭƛ ƴŠƧŀƪŞƘƻ ŘŜŀƭŜǊŀ Ȋŀ ǘƻΣ ȌŜ 
ƘƻŘƴŠ ƴŀǎǘŀǾƻǾŀƭ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧά    
 
tǊƻŘŜƧ ǇǌŜǎ ƳƻōƛƭƴƝ ǘŜƭŜŦƻƴȅ ȊŎŜƭŀ ƻǾƭłŘƭ ǘǊƘΦ aŀǎƛǾƴƝ ƴłǎǘǳǇ ǇǊƻŘŜƧŜ 
ǾǑŀƪ ȊǌŜƧƳŠ ǎƻǳǾƛǎƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎ ǊƻȊǾƻƧŜƳ ǘŞǘƻ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜ ŀ ǘƝƳ ƛ ƧŜƧƝ 
ŦƛƴŀƴőƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛΦ bŀ ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ ǾǑŀƳ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƧŜ ǘŀǘƻ 
ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇƘƻŘƴŠƧǑƝ ǇǊƻ ǇǊƻŘŜƧŎŜ ŀ ǎƪȇǘł ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ 
bezpeőƴƻǎǘƛ ŘƝƪȅ ǇǊǳȌƴƻǎǘƛ ŀ ǊȅŎƘƭƻǎǘƛ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ƪƭƝőƻǾŞ 
ǇǊƻ ǎƻǳőŀǎƴȇ ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭȇ ȊǇǻǎƻō ǇǊƻŘŜƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлмύΥ αΧbƻ 
ǘŜřƪŀ ǳȌ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƪŀȌŘŜƧ ǇǊŀŎǳƧŜ ƴŀ ƳƻōƛƭΧΦό¢ŀƪȌŜ Ƨǎƛ ƳŠƭ ǘŜƭŜŦƻƴƝ 
őƝǎƭŀΦΦύΧbƻΣ ƳłƳ ƧƛŎƘ ǘŀŘȅ ǘǌŜōŀ ǇŀŘŜǎłǘΧΦόbŜǾȅƳŀȊŀƭ Ƨǎƛ ƧŜΣ ƪŘȅȌ Ƨǎƛ 
ǑŜƭ ƴŀ ƳŜǘŀŘƻƴΚύΧbŜǾȅƳŀȊŀƭΧόtǊƻő ƳȅǎƭƝǑΣ ȌŜ ǘȅ ƭƛŘƛ ǘŜř ǇǊƻŘłǾŀƧ 
ƴŀ ƳƻōƛƭΚύΧtǊƻǘƻȌŜ ƧŜ ǘƻ ōŜȊǇŜőƴŠƧǑƝΣ ǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠΦ WŜ ǘƻ ƭŜǇǑƝΣ ƴŜȌ 
ǎǘłǘ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ƳǊȊƴƻǳǘ ŀ Ǉǘłǘ ǎŜ ƭƛŘƝΥ ŎƘŎŜǑ ƴŠŎƻΣ ŀ ǘŀƪƭŜΦ WŜ ƭŜǇǑƝΣ ƪŘȅȌ 
Ƴł őƝǎƭƻΣ Ǉŀƪ őƭƻǾŠƪ ǘŀƪ ƶłƪ ƳŠƴƝ ƳƝǎǘŀΣ ȌŜ ƧƻΣ ƧŜ ǇƻƘȅōƭƛǾŜƧΦ ½ŀǾƻƭł 
ǘłƳƘƭŜΣ ƳǻȌŜ ǘŀƳ ǇǌƛƧŜǘΣ ǾƻōƘƭƝŘƴƻǳǘ ǎƛǘǳŀŎƛΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǘŀƳ ǾȅǇŀŘłΣ 
ƳǻȌŜ ǇƻǇǌƝǇŀŘŠ ƻƪŀƳȌƛǘŠ ȊƳŠƴƛǘ ƳƝǎǘƻΣ ȌŜ Ƴǳ ȊŀǾƻƭłΣ ƴŜ Ƨł ǘŀŘȅ 
ƴŜōǳŘǳΣ ǇǌƛƧŜř ƴŀ IǊŀŘőŀƴǎƪƻǳΣ ŀ ǘŀƪƘƭŜΦ bŀ ǘŜƴ Ƴƻōƛƭ ƧŜ ǘƻ ǇǊƻ ǘƻƘƻ 
ŘŜŀƭŜǊŀ ƭŜǇǑƝΧΦά ½ƳŠƴǳ ǾŜ ȊǇǻǎƻōǳ ŘŜŀƭƛƴƎǳ ǇǌŜŘ ƴƻǾŜƭƻǳ ŀ Ǉƻ ƴƝ 
popisuje jako: αΧbƻ ǇǊƻōƝǊŀƭƻ ǎŜ ǘƻΣ ƴŀŘłǾŀƭƻ ǎŜ ƴŀ ǘƻΣ ȌŜ ƧƻΦ IƻǊǑƝ ƧŜ 
ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ǇǊƻ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ȌƛǾŠƧ ǘƛƳ ǇǊƻŘŜƧŜƳΣ ȌŜ ƴŜƳǻȌŜ ƳƝǘ ǳ ǎŜōŜ 
ǘŜƴ ƳŀǘŜǊƛłƭΣ ȌŜ ƧƻΦ ¿Ŝ Ƙƻ ǾȌŘȅŎƪȅ ƳǳǎƝ ƳƝǘ ƴŠƪŘŜ ǎŎƘƻǾŀƴŜƧ ŀ ǇǊƻǎǘŠ 
to proŘłǾŀǘ ǘŀƪ ƶłƪ ƻǇŀǘǊƴŠΧό¢ŀƪȌŜ Ǿ ǘƻƳƘƭŜ ƧŜ ǘƻ ȊƳŠƴŀΣ ȌŜ ǎŜ 
ǇǊƻŘłǾł ƻǇŀǘǊƴŠΚύΧbƻΣ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǘŜřƪŀ ǳȌ ǎŜ ǇǊƻŘłǾł ƧŜƴƻƳ ƴŀ ǘȅ 
ǘŜƭŜŦƻƴȅΣ ȌŜ ƧƻΣ ǘŜƴ ƳŀǘŜǊƛłƭΦ 2ƭƻǾŠƪ ǘƻ Ƴł ǎŎƘƻǾŀƴȇ ƴŠƪŘŜ ǾŜƴƪǳΦ 
5ƻƳƭǳǾƝ ǎŜ ƳƝǎǘƻ ǇǊƻŘŜƧŜ ŀ őŀǎ ǇǊƻŘŜƧŜΣ őƭƻǾŠƪ ǘŀƳ ǇǌƝŘŜ ōŜȊ ƴƛőŜƘƻΣ 



134 
 

ȌŜ ƧƻΣ ǾƻōƘƭƝŘƴŜ ƭƛŘƛ ŀ Ǉŀƪ ǘŜǇǊǾ ǇǊƻ ǘƻ ǎƪƻőƝ ŀ Ȋŀ ǇŠǘ Ƴƛƴǳǘ ǎŜ ǾǊłǘƝ ŀ 
ǇǊƻŘł ǘƻΦ bŜōƻ ǎŜ ǇǌƝƳƻ Řƻ ǘŜƭŜŦƻƴǳ ǇǊƻǎǘŠ ƘŜǎƭƻǾƛǘŠ ŘƻƳƭǳǾƝ ƪŘƻΣ 
ƪƻƭƛƪΣ Ȋŀ ƪƻƭƛƪ ŀ Ǉŀƪ ǳ ǎŜōŜ Ƴł ǇǌƝƳƻ ǘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ Ƴł 
ŘƻŘŀǘΧΦό¢ŀƪȌŜ ǘŜř ƧŜ ǘƻ ǘŀƪƘƭŜ ŀ ǇǌŜŘ ǘƻǳ ȊƳŠƴƻǳ ǘƻ ōylo 
ƧƛƴŀƪΚύΧbƻΣ ǘƻ ƧǎŜƳ ǘǌŜōŀ ƳŠƭ Ǿ ƪŀǇǎŜ ǑŜŘŜǎłǘ ƪƻǳǎƪǻΣ ǎŜƳ ǎ nima 
ǘŀƪƘƭŜ ƳƻƘ ŎƘƻŘƛǘ Ǉƻ ǳƭƛŎƛΦ tǊƻǘƻȌŜ Ƴƛ ƴƛƪŘƻ ƴŜƳƻƘ ŘƻƪłȊŀǘΣ ȌŜ ǘƻ 
ǇǊƻŘłǾłƳΦ {ŜƳ ƳƻƘ ǌƝŎǘΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ƳƻƧŜΦ Wŀƪƻ ǇǌƛǑŜƭ ōȅŎƘ Ǿƻ ǘƻ ǘŀƪȅΣ 
ŀƭŜ ƴŜōȅƭƻ ōȅ ǘŀŘȅ ǘƻ ƴŜōŜȊǇŜőƝ ǎǘƝƘłƴƝΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻƘƻ ƳƻŎΧΦά  Wƛƴł 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ȊƳŠƴǳ ǾŜ ȊǇǻǎƻōǳ ǇǊƻŘŜƧŜ ŀ ǇƻƘȅōǳ ǎŎŞƴȅ ƪƻƳŜƴǘǳƧŜ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ рннύΥ αΧόȊŀ ǘǳ Řƻōǳ Ŏƻ ōŜǊŜǑΣ ƴŠƧŀƪȇ ȊƳŠƴȅ ǾǻōŜŎ ƴŀ 
ŘǊƻƎƻǾȇ ǎŎŞƴŠΣ ǘǌŜōŀ ƳƝǎǘŀΣ ƪŀƳ ǎŜ ŎƘƻŘƝ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘΣ ƧŜǎǘƭƛ ǎŜ ǘƻ 
őŀǎǘƻ ƳŠƴƝ ŀ ǇǊƻőΚύΧΦbƻΣ ǘŀƪ ƳŠƴƝ ǎŜ ǘƻ őŀǎǘƻΣ ƪǾǻƭƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘǻƳΣ 
ǘǌŜōŀ ȊŀǾƻƭłƳ ŀ Ǿƻƴ Ƴƛ ǌŜƪƴŜΣ ǎǊŀȊ ƧŜ ǘǌŜōŀ ƴŠƪŘŜ ƴŀ ¿ƛȌƪƻǾŠΣ ŀ 
ȊŀǾƻƭłƳ Ȋŀ ƘƻŘƛƴǳ ŀ ǎǊŀȊ ƧŜ ƴŠƪŘŜ ƧƛƴŘŜΧΦŀōȅ ǎƛ ǘƻƘƻ ǘǌŜōŀ ƭƛŘƛ 
ƴŜǾǑƛƳƭƛΣ ȌŜ ǎŜ ǘŀƳ ŎƘƻŘƝ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘ ŘǊƻƎȅΦ bƻΣ ƘƭŀǾƴŠ ǎŜ ǘƻ ŘŠƭł 
ƪǾǻƭƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘǻƳΧΦƳŠƴƝ ǎŜ ƳƝǎǘƻ ƪŀȌŘƻǳ ƘƻŘƛƴǳΣ Ƴłƭƻkterej  je na 
ƧŜŘƴƻƳ ƳƝǎǘŠ ŎŜƭŜƧ ŘŜƴΧΦά  Wƛƴȇ ƪ ǘƻƳǳ ŘƻǾłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ рнпύΥ 
αΧό¢ŀƪȌŜ ƭƛŘƛ Ƨǎƻǳ ƻǇŀǘǊƴŠƧǑƝ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛΚύΧbƻ ƧŀǎƴŠΣ ǎƛ ƪƻǳǇŠƧ 
v ƳŜǘǊǳΧόƧŀƪ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻƧŜǾǳƧŜΚύΧtǊƻǎǘŠ ǌŜƪƴƻǳΣ αǇƻř ŘŜƳ ǎŜ ǇǊƻƧƝǘάΣ 
ƴƻ ŀ ƻƴ ǳȌ ǘƻ ȊƴłΣ Ƴǳ ǇƻŘłǑ ǊǳƪǳΣ ǘŀƳ ƳłǑ ǘŀƪƘƭŜ ǇǎŀƴƝőƪƻΣ ƻƴ ǘƻ 
ǾŜƳŜ ȊƪƻƴǘǊƻƭǳƧŜΣ ǇƻŘłǑ Ǌǳƪǳ ŀ Ǿ ǘȇ ǊǳŎŜ ƳłǑ ǇŜƴƝȊŜΣ ǌŜƪƴŜǑ αƘŜƭŜ 
őŀǳά ŀ ŘŜǑΣ ŀƭŜΣ ƳǳǎƝǑ ōŜƧ ǊȅŎƘƭŜƧΣ ǘƻ ƧŜ ōŠƘŠƳ  ŘǾƻǳΣ ǘǌƝ ƳƛƴǳǘΧά 
 
tǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƳŞƴŠ ƻōǾȅƪƭƻǳ ǳŘłƭƻǎǘ ǎŜ ǎǾȇƳ ŘŜŀƭŜǊŜƳ ǘȅǇƛŎƪƻǳ 
ǎǇƝǑŜ ǇǊƻ ŘǌƝǾŠƧǑƝ ƻōŘƻōƝ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ƧŜŘƴŀ Ȋ participantek (protokol 
рлпύΥ αΧǘŀƪ ǾŠŘŠƭΣ ȌŜ ǳȌ ǘƻ ōŜǊŜǑ ŘƭƻǳƘƻΣ ȌŜ ǳȌ ǎŜǑ ƴŀ ǘƻƳ ǘǊƻǑƪǳ 
ȊłǾƛǎƭŜƧΣ ǘŀƪ Ȋŀőŀƭ ǳōƝǊŀǘΣ Ȋŀőŀƭ ŘłǾŀǘ ǑƳŞőƪŀΣ ǘǊƻǑƪǳ ǘƻ ǎ ƴŠőƛƳ 
ƳƛȄƻǾŀǘΣ ŀōȅǎ ǇǌƛǑŜƭ ǇǌƝǑǘŠ ȊƴƻǾŀΧά tǌŜǎǘƻȌŜ ōȅ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ ƭƻƎƛŎƪȅ 
ƻőŜƪłǾŀǘΣ ȌŜ Ǉƻ ǘŀƪƻǾŞǘƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘi s ŘŜŀƭŜǊŜƳ ōȅ ƪŀȌŘȇ ƻƪŀƳȌƛǘŠ 
ƘƭŜŘŀƭ ƧƛƴŞƘƻΣ ƧŜ ƳƻȌƴŞΣ ȌŜ ƧŜŘƴƝƳ Ȋ ŘǻǾƻŘǻΣ ǇǊƻő ǎŜ ǘŀƪǘƻ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ƴŜȊŀŎƘƻǾŀƭŀ ōȅƭŀ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ Ǿ ŘƻōŠΣ ƪŘȅ ǎŜ ƧƝ ǘŀǘƻ 
ǵŘŀƭƻǎǘ ǎǘŀƭŀΣ ƴŜōȅƭ ǾȇōŠǊ ǇǌƝƭƛǑ ǾŜƭƪȇ ŀ ¦5 ǎƛ ƴŜƳƻƘƭƛ ǇǌƝƭƛǑ ǾȅōƝǊŀǘ ŀ 
ōȅƭƛ ǊłŘƛ Ȋŀ αǎǾŞƘƻά ŘŜŀlera.    
WŜŘŜƴ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ȊƳŠƴǳ ŎƘƻǾłƴƝ ŘŜŀƭŜǊǻ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛȊǳƧŜ Ƨŀƪƻ ǾȅƘǊƻŎŜƴƝ 
ǇǊŀǾƛŘŜƭΣ ǘǾǊŘǑƝŎƘ ǇƻŘƳƝƴŜƪΦ 5łǾł ǘƻ Řƻ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƛ ǎ ǇŜƴŠȊƛ ŀ 
ǾǎǘǳǇŜƳ ǾŜƭƪŞƘƻ Ǉƻőǘǳ ƴƻǾȇŎƘ ƭƛŘƝ όǳȌƛǾŀǘŜƭǻύ ƴŀ ǘǊƘΣ ƻŘ ƴƛŎƘȌ ƴƛƪŘȅ 
ƴƛƪŘƻ őŀǎǘƻ ƴŜǾƝΣ Ŏƻ őŜƪŀǘ ŀ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ǇŀƴǳƧŜ ƳŜƴǑƝ ƳƝǊŀ ƻǎƻōƴƝ 
ǾȊłƧŜƳƴŞ Ȋƴŀƭƻǎǘƛ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ƴŜȌƭƛ ƪŘȅƪƻƭƛ ŘǌƝǾŜΣ ƪŘȅ ŘƻōǌŜ Ȋƴŀƭƛ 
ƧŜŘŜƴ ŘǊǳƘŞƘƻ ŀ ǾŠŘŜƭƛ ƻ ǎƻōŠ ƳƴƻƘƻ ǾŠŎƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлоύΥ αΧdneska 
ǳȌ ǘƛ ǘǌŜōŀ ƴƛƪŘƻ ƴŜŘł ƴŀ ƪǊŜŘƛǘΣ Ƨŀƪƻ όƴŀ ŘƭǳƘύΧό2ƝƳ ǘƻ ƧŜΚύΧ½ƳŠƴŀ 
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ŘƻōȅΦ ½ƳŠƴŀ ƭƛŘƝΧΦΦό¢ƻ ƧŜ ǘŀƪ ƘƻŘƴŠ ƻōŜŎƴŠ ǌŜőŜƴƻΧύΧaŠƴƝ ǎŜ ŘƻōŀΣ 
ƳŠƴŠƧ ǎŜ ƭƛŘƛΣ ƭƛŘƛ ǇƻŘƭŜ ƳŠ ȊŀőƝƴŀƧ ƘƻŘƴŠ ǇŀǊŎƘŀƴǘŠǘΣ ǎǘłǾŀƧ ǎŜ Ȋ nich 
ǾŠǘǑƝ ǎǾƛƴŠ ƴŜȌ ōȅƭƛΧΦό{ǘŀƭƻ ǎŜ ǘƛΣ ƪŘȅȌ ƴŀƪǳǇǳƧŜǑΣ ȌŜ ōȅ ƴŀ ǘŜōŜ ƴŠƪŘƻ 
ǳŘŠƭŀƭ ƴŠƧŀƪƻǳ ǎǾƛƶłǊƴǳΚύΧbŜǎǘŀƭƻ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ ŀ ŀƴƛ ōȅŎƘ ǘƻ ƴƛƪƻƳǳ 
ƴŜŘƻǇƻǊǳőƻǾŀƭΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ōȅ ǘƻ ōȅƭƻ ŀǎƛ Řƻǎǘ ǘǾǊŘȇΧΦ ό[ƛŘƛΣ Ŏƻ ȊƴłǑΣ ȌŜ 
ƪǳǇǳƧƻǳ ƘŜǊƻƛƴΣ Ƨŀƪȇ ƳŀƧ Ǿƻƴƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ŘŜŀƭŜǊŀƳŀΚύΧ¦ǊőƛǘŠ ǎŜ ƧƛƳ 
ǘƻ ǎǘŀƭƻΣ ƳŠ ǘƻ ǘŜŘŀ ƧŜǑǘŠ ƴŜǇƻǘƪŀƭƻΣ ŀƭŜ ǳǊőƛǘŠ ƴŠƪŘƻ Ȋ ƴƛŎƘ ƧƻΣ ƪŀȌŘŜƧ 
ǎƛ ƴŀōŠƘƴŜΣ ƳƴŠ ǘƻ ǘŀƪȅ őŜƪłΣ ȌŜ ƧƻΦ bŜƴŀōŠƘƴǳƭ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘƻǘŜřƪŀ, tak 
ǎƛ ƳǻȌǳ ƴŀōŠƘƴƻǳǘ ǘǌŜōŀ ŘƴŜǎƪŀ ǾŜőŜǊΧΦά 
 
hǇŀƪƻǾŀƴŠ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧŜ ǘƭŀƪ ŘŜŀƭŜǊǻ  ƴŀ ƻŘōŠǊ ǾŠǘǑƝƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝΦ 
¢Ŝƴǘƻ ǘƭŀƪ ǎŜ ǇǊƻƧŜǾǳƧŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ȊƘƻǊǑŜƴƻǳ ƪǾŀƭƛǘƻǳ ŀ ƴƛȌǑƝ ǾłƘƻǳ ǳ 
ƳŜƴǑƝŎƘ ƻŘōŠǊǻΦ bŠƪǘŜǌƝ ŘŜŀƭŜǌƛ ŘƻƪƻƴŎŜ ƻŘƳƝǘŀƧƝ ǾǻōŜŎ ǇǊƻŘŀǘ 
drogu, pokud je ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǇǌƝƭƛǑ ƳŀƭŞ ŀ ǇǊƻ ƴŠ ƴŜȊŀƧƝƳŀǾŞΦ ½ŀǘƝƳŎƻ 
ǘŜŘȅ ƴŠƪǘŜǌƝ ƪƻƴŎƻǾƝ ǇǊƻŘŜƧŎƛ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ǳǾłŘŠƧƝΣ ȌŜ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ǳ ǎŜōŜ 
ƴŜƳƝǘ ǾƝŎŜ ƴŜȌ н-о ǇǎŀƴƝőƪŀ ŀ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝ ƳǊǘǾȇŎƘ ǎŎƘǊłƴŜƪ ŀǇƻŘΦΣ ǘŀƪ 
ȊŘŀǘƴŠƧǑƝ ŀ ǾȇƪƻƴƴŠƧǑƝ ǇǊƻŘŜƧŎƛ ƴŀƻǇŀƪ ǇǊŜŦŜǊǳƧƝ Ŏƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƻŘōŠǊ 
narłȊΦ ¢ƛǘƻ Ƨǎƻǳ ǘŀƪŞ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ǇƻǳȊŜ ƴŀ ǘŜƭŜŦƻƴŜŎƘ ƴŜōƻ Ƨǎƻǳ ƛ 
ƳƻōƛƭƴƝ όǾ ŀǳǘŜŎƘύ ŀ ŘƻǎƭƻǾŀ ŘǊƻƎǳ ǊƻȊǾłȌŜƧƝ Ǉƻ tǊŀȊŜ Ƨŀƪƻ ǇƛȊȊǳ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ рнрύΥ αΧόałǑ ŘƭƻǳƘƻ ǎǘłƭȇƘƻ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭŜ ΚύΧΦǘŜř ƧǎŜƳ 
ȊƳŠƴƛƭΣ ƪƻƭŜƳ ǘƻƘƻ ǇƻǎƭŜŘƴƝƘƻ ǎŜ Ȋŀőŀƭƛ ǘƻőƛǘ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛΧΦΦό! Ƨŀƪ ǎe to 
ŘƻȊǾƝǑΣ ȌŜ ǎŜ ƪƻƭŜƳ ƴŠƧ Ȋŀőƴƻǳ ǘƻőƛǘ ΚύΧƧł ǘƻ ǾƝƳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ƨł ǘȅ ƪǎƛŎƘǘȅ 
z ōŀǊǙłƪǳ ȊƴłƳΣ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ Ȋŀǎ ǘŀƪƻǾŜƧΣ ȌŜ ǳǇƻȊƻǊƴƝƳ ƛ ŘŀƭǑƝΧΦόŀ ƪŘŜ 
ōŜǊŜǑ ƴƻǾȇ ƪƻƴǘŀƪǘȅΚύΧΦ¢ƻ ǎŜȌŜƴŜǑΣ ƴŠƪƻƳǳ ǎƭƝōƝǑΣ ȌŜ Ƴǳ ōǳŘŜǑ 
ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ ǾƻȊƛǘ ŀ ƻƴ ǘƛ Řł ƴƻǾȇ őƝǎƭƻΧόhŘ ƴŠƧ ƳǻȌŜǑ ƪƻǳǇƛǘ ƪƻƭƛƪ 
ŎƘŎŜǑ ΚύΧbƻΣ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ Ǉǻƭ ƎǊŀƳǳΣ Ƨƛƴŀƪ ƴƛŎΧόhŘ ƪƻƘƻ ƴŀƪǳǇǳƧŜ 
ǘŜƴΣ Ŏƻ ǘȅ ƻŘ ƴŠƧ ƪǳǇǳƧŜǑ ΚύΧ¢ȅ ōŜǊƻǳ ǇǌƝƳƻ ƻŘ ǾŀǌƛőǻΣ ǾƛƳ ƻ ŘǾƻǳ 
ǇǊŀȌǎƪŜƧŎƘ ǾŀǌƛőƝŎƘΣ Ƨƛƴŀƪ ǘƻ ƧŜ ƳƛƳƻǇǊŀȌǎƪȇΧΦΦόYƻƭƛƪ ǘƻƘƻ ƻŘ ƴƛŎƘ 
ƪǳǇǳƧƻǳ ΚύΧbƻ Ŏƻ ǾƝƳΣ ǘŀƪ ǘŜƴ ƳǻƧ ǇƻǎƭŜŘƴƝ bral 50 ς ул ƎǊŀƳǻ ƴŀ 
ŘŜƴΧά 
 
½ǾȅǑǳƧƝŎƝ ǎŜ ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ŀƪŎƝ ƻŘ Ǌƻƪǳ фф ȊǌŜǘŜƭƴŠ ƳƝǎǘȅ 
ŘƻőŀǎƴŠ ƴŀōƻǳǊł ǊƻǾƴƻǾłƘǳ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳΣ ƳŀȄƛƳłƭƴŠ ǾǑŀƪ ƴŀ 
ǵǊƻǾƴƛ ǳǊőƛǘŞ ǎƪǳǇƛƴƪȅ ŘŜŀƭŜǊǻ ƴŀ ƴŜƧƴƛȌǑƝŎƘ ǎǘǳǇƴƝŎƘ ς ŎƻȌ ƳǻȌŜ 
ƭƻƪłƭƴŠ ƴŀōƻǳǊŀǘ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝ ǌŜǘŠȊŎŜΦ L ǇǌŜǎǘƻ ƧŜ ǾǑŀƪ ŀƭŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ 
ƘƭŀǾƴƝ ǘǊƘ ƧŜ ȊŎŜƭŀ ƻǾƭłŘłƴ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛΣ ƪǘŜǊŞ ǇƻǳȊŜ ƳŜȊƛ 
ǎŜōƻǳ ǎƻǳǇŜǌƝ ƻ ǇƻƳŠǊƴŞƳ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ƴŀ ǘǊƘǳ ŀ ǇǊƻ ƪǘŜǊŞ ƴŜƧǎƻǳ 
ǘȅǘƻ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ŀƪǘƛǾƛǘȅ ǇǌƝƭƛǑ ƻƘǊƻȌǳƧƝŎƝ όǎƪǊȅǘȇ ƪƽŘ ǇǊƻǘƻƪƻƭǳύΥ 
αΧό½ŀƧƝƳł ƳŠ ƘƻŘƴŠ ƻōŘƻōƝ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ŘǾƻǳ ƭŜǘΣ ǇǌŜƭƻƳ ŘŜǾŀŘŜǎłǘ 
ƻǎƳΣ ŘŜǾŀŘŜǎłǘ ŘŜǾŠǘΦ /ƻ ǎŜ ǘŀƪ Ƨŀƪƻ ŘŠƭƻ ƴŀ ǘȇ ǎŎŞƴŠΚύ hōőŀǎ ōȅƭ 
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ƴŜŘƻǎǘŀǘŜƪ ƳŀǘŜǊƛłƭǳΣ ŘǊƻƎΦ Wŀƪƻ ƴłǊŀȊƻǾŠΣ ǇǊƻǎǘŠΦ ¢ǌŜōŀ ǎŜ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ 
ǎŜ Ǉƻ ŎŜƭȇ tǊŀȊŜ ƴŜŘŀƭ ǎŜƘƴŀǘ ƳŀǘŜǊƛłƭ ƴŜōƻ ƶłƪŜƧ ǑǇŀǘƴŜƧΣ ƘƻǊǑƝΦ 
ό2ƝƳ ǘƻ ōȅƭƻΚύΧtƻƭƛŎƛǎǘƛΣ ƴƻΣ Ǿƻōőŀǎ ǾȅǾƝƧŜƭƛ ǎƴŀƘǳΦ wǻȊƴȇ ŀƪŎŜΣ ƴŀ 
ƘǊŀƴƛŎƝŎƘ ƴŠŎƻ ȊŀōŀǾƛƭƛ ŀ ǘŀƪƭŜΦ tƻƪǳŘ ōȅƭŀ ƶłƪł ŀƪŎŜΣ ǘŀƪ ǾǑƛŎƘƴƛ 
ŘŜŀƭŜǌƛ ȊŀƭŜȊƭƛΣ ȌŜ ƧƻΦ bŀ ǘƻ Ƴł ǾƭƛǾ ƛ wŀƳŀŘłƴΣ ƪŘȅȌ 
ǘŀƪƘƭŜΧ!ǊŀōƻǾŞΧόΧύΧό¢ŀƪȌŜ ŘǌƝǾΣ Ǿ ǘƻƳ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƳ ƻǎƳȇƳΣ ōȅƭƻ 
ǾƝŎ !ǊŀōǻΚύΧ¢Ŝřƪƻ ǳȌ ŘŠƭł ǘŀƪȅ ƘƻŘƴŠ őŜǎƪŜƧŎƘ ƭƛŘƝΧΦό! Ƨƛƴȇ 
ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛΣ Ƨǎƻǳ ǘŀƳ ƴŠƧŀƪ ǾȇǊŀȊƴŠΚύΧwǳǎƻǾŞΣ 2Ŝőƴŀ ŀ 
ǘŀƪƻǾȇƘƭŜΧόΧύΧƴŀƧŜŘƴƻǳ ǇǊƻǎǘŠ ǎŜ ǾǑǳŘŜ ǾƻōƧŜǾƛƭƛ wǳǎƻǾŞΧό! ƪŘȅ ǘƻ 
ōȅƭƻΚύΧ¢ŜƴƘƭŜ Ǌƻƪ ǎŜ Ȋŀőŀƭƛ ƻōƧŜǾƻǾŀǘ ŀ ǘŜř ǳȌ ŦǳƴƎǳƧŜ Řƻǎǘ wǳǎǻΦ ! 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ƳŀǘŜǊƛłƭΧΦά  WŜ ǘŀƪ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǎŜ ƳǻȌŜ ǎǘłǘ όŀ 
ǎǘŀƭƻύΣ ȌŜ Ǉǌƛ ǵǎǇŠŎƘǳ ȊŀōŀǾŜƴƝ ǾŜƭƪŞ Ȋłǎƛƭƪȅ ǳǊőŜƴŞ ǇǊƻ ǘǊƘ Ǿ Praze, 
ǎŜ ȊƘƻǊǑƝ ŘƻőŀǎƴŠ ƪǾŀƭƛǘŀ ŀ ƧŜ ǘǌŜōŀ ǾŠǘǑƝƘƻ ǵǎƛƭƝ ǾŜ ǎƘłƴŠƴƝ ŘǊƻƎȅΣ 
ƴŜōƻǙ Ƨƛ ƳŀƧƝ ƧŜƴ ƴŠƪǘŜǌƝ ŘŜŀƭŜǌƛΦ ½Řł ǎŜ ǾǑŀƪΣ ȌŜ ǎŜ Ǿ ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ 
ƴŜƳǻȌŜ ǎǘłt, aby droga z ǘǊƘǳ ōȅǙ ƛ ŘƻőŀǎƴŠ ȊƳƛȊŜƭŀ ς ǘŜŘȅΣ ȌŜ 
ƴŜȊłǾƛǎƭȇŎƘ ƪŀƴłƭǻ ƳǳǎƝ ōȇǘ ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀ ǘǊƘ Ǿ tǊŀȊŜ ƻǾƭłŘłƴ ǾƝŎŜ 
ǊǻȊƴȇƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ǎ ǊǻȊƴȇƳƛ ƳƻȌƴƻǎǘƳƛ ŘƻŘłǾŜƪΦ ½ ŘŀƭǑƝŎƘ 
ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ Ǉŀƪ ǾȅǇƭȇǾłΣ ȌŜ ǎŜ ǘǊƘ ƳƝǎǘȅ ŘƛŦŜǊŜƴŎƻǾŀƭ ǇƻŘƭŜ ǘȅǇǻ ŘǊƻƎΣ 
ǘŜŘȅΣ ȌŜ ŜȄƛǎǘǳƧƝ ƭƻƪŀƭƛǘȅΣ ƪŘŜ ǳǊőƛǘł ǎƪǳǇƛƴŀ ȊŀƧƛǑǙǳƧŜ ǇǊƻŘŜƧ ƴŀǇǌΦ 
ōƝƭŞƘƻ ƴŜōƻ ƘƴŠŘŞƘƻ ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŜōƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΦ bŀ ǘǊƘǳ ǎŜ ǵŘŀƧƴŠ 
ōŠƘŜƳ ǘŞȌŜ Řƻōȅ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌƛƭŀ ŘŜŀƭŜǊǎƪł ǎƝǙ ȊŀƧƛǑǙƻǾŀƴł ŘŜŀƭŜǊȅ 
ǊƻƳǎƪŞ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛΦ ¢ƛ ǎŜ ǇǊȇ ǇƻŘƝƭŜƧƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƴŀ ŘƛǎǘǊƛōǳŎƛ 
herƻƛƴǳΣ ŀőƪƻƭƛ ǎŜ ƻǎƭƻǾŜƴƝ ¦5 ŀȌ ƴŀ ǾȇƧƛƳƪȅ ǎƘƻŘƭƛ ƴŀ ǘƻƳΣ ȌŜ ƪǾŀƭƛǘŀ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ƧŜ ǇǌŜǎ ǇƻǳƭƛőƴƝ ŘŜŀƭŜǊȅ ǊƻƳǎƪŞƘƻ ǇǻǾƻŘǳ ǾŜƭƳƛ ƴƝȊƪł 
(protokol 502): αΧƴŜōȅƭƛ ƴŀ ǇƭŀŎŜ ǘƛ !ǊŀōƻǾŞΣ ƪǘŜǌƝ ǇǊƻŘłǾŀƭƛ ƘƴŠŘŜƧΣ 
ǇłǊ !Ǌŀōǻ ǇǌŜǑƭƻ ŀ Ȋŀőŀƭƛ ǇǊƻŘłǾŀǘ ōƝƭŜƧ ŀ ƘƴŠŘŜƧ ƘŜǊłƪΣ jak kdyby 
ǇǊƻŘłǾŀƭƛ ƧŜƴƻƳ ƴŠƪǘŜǌƝ !ǊŀōƻǾŞ ŀ /ƛƪłƴƛΧΦά  LƴŦƻǊƳŀŎŜ ƻ ƻŘŘŠƭŜƴƝ 
ǘǊƘǳ ǎŜ ǾŜƭƳƛ ǊǻȊƴƝΦ bŠƪǘŜǌƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ƳŀƧƝ ŘƻƧŜƳΣ ȌŜ ƻōŀ ǘǊƘȅ ƻŘ 
ǎŜōŜ ǳŘŘŠƭŜƴŞ Ƨǎƻǳ ŀ ǎŘƝƭƝ ǎǘłƭŜ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳΣ ȌŜ ǎŜ ƻōŠ ǎƪǳǇƛƴȅ 
όƘŜǊƻƛƴƛǎǘƛ ŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴƛǎǘƛύ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǑǇŀǘƴŠ ǎƴłǑƝΦ 5ǊǳƘł ǎƪǳǇƛƴŀ Ƴł 
ŘƻƧŜƳΣ ȌŜ ǎŜ ƻōŀ ǘǊƘȅ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǇǊƻƭȇƴŀƧƝ ŀ ȌŜ ƧŜ ƻŘ ǎŜōŜ ŘƴŜǎ ƧƛȌ 
ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴŜƭȊŜ ǵǇƭƴŠ ƻŘŘŠƭƛǘΦ tǌƛ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ ǾǑŜŎƘ ƛƴǘŜǊǾƛƝ ŀ ŘŀƭǑƝŎƘ 
ŘƻǎǘǳǇƴȇŎƘ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝΣ ǾőŜǘƴŠ ǇǌƝƳŞƘƻ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ŎŜƭł 
ǎƛǘǳŀŎŜ ƧŜ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ ǇǊƻƳŠƴƭƛǾł ŀ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ ŘƴȅΣ 
ƪŘȅ ƧŜŘƴŀ ƴŜōƻ ŘǊǳƘł ŘǊƻƎŀ ƧŜ ƪ ǎŜƘƴłƴƝ ƘǻǌŜ όǘŀƪŞ Ǿ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛ ƴŀ  
ƪƻƭƝǎłƴƝ ŘƻŘłǾŜƪ ŀ ŀƪǘƛǾƛǘŠ ǇƻƭƛŎƛŜύΦ hǾǑŜƳ ŎŜƭƪƻǾŠ ǎŜ ȊǌŜƧƳŠ ǎƛǘǳŀŎŜ 
ǾȅǾƝƧƝ ǎǇƝǑŜ ǎƳŠǊŜƳ ƪ ǇǊƻƭƴǳǘƝ ƻōƻǳ ǘǊƘǻ ŀ ƳƴƻȊƝ Ȋ ŘŜŀƭŜǊǻ ƧƛȌ ŘƴŜǎ 
ǇǊƻŘłǾŀƧƝ ƻōŠ ŘǊƻƎȅΦ tǌƛǘƻƳ ƴŜƳǳǎƝ ƧƝǘ ƧŜƴ ƻ ƪƻƴŎƻǾŞ ǎǇƻǘǌŜōƛǘŜƭŜ 
ǳȌƝǾŀƧƝŎƝ ŀ ƪƻƳōƛƴǳƧƝŎƝ ƻōŠ ŘǊƻƎȅΣ ŀƭŜ ǇƻǳȊŜ ƻ Ƙƻƭƻǳ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ 
ǾŜƭƪȇ ǇƻƘȅō ŀ ǊȅŎƘƭƻǎǘΣ Ǿ ƴŠƳȌ ǎŜ ǎŎŞƴŀ ƴŀŎƘłȊƝΣ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎǘƝǊŀƧƝ 
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ƴŠƪǘŜǊŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ ƻōŠƳŀ ǎǘǊŀƴŀƳƛ ŀ ƻŘŘŠƭŜƴȇ ǘǊƘ ǳȌ ȊǻǎǘłǾł 
ŘƻƳŞƴƻǳ ǇƻǳȊŜ ǳ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǎǇŜŎƛŀƭƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ όŀǙ ƧƛȌ ǎŜ ƧŜŘƴł 
ƻ őłǎǘ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻ ƴŜōƻ ƻ ŘŜŀƭŜǊȅ ǊƻƳǎƪŞ ƴłǊƻŘƴƻǎǘƛύΦ 
Jeden z ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ ǾȇǊƻōŎǻ ŘƻƪƻƴŎŜ Ƴł ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǾȇǊƻōƻǳ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǇǊƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ǎƪǳǇƛƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧόΧύΧǘƻ ōȅƭƻ 
ǘŀŘȅΣ ŀ ƻƴ ƳŠ ǇƻǘƻƳ ǇǌŜƳƭǳǾƛƭΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǾŠŘŠƭΣ ȌŜ ǇǊƻŘłǾłƳ ǇŜǊƴƝƪΦΧ 
v ƳŀƭȅƳΣ ƧƻΣ Ǉƻ ǇǻƭƪłŎƘΣ ƧƻΦΦΦ ŀ ƻƴƛ ǇǊłǾŠΣ ȌŜ ƧŜǎǘƭƛ ōȅŎƘ ǎƛ ƴŜŎƘǘŠƭ 
ǾȅŘŠƭŀǘ Ƨŀƪƻ ǾŠǘǑƝ ǇŜƴƝȊŜΣ ŀōȅŎƘ ǎ ƴƛƳŀ ƧŜƭ Řƻ bŠƳŜŎƪŀΣ ȌŜ ǳŘŠƭŀǘ 
Ƨŀƪƻ ǾŠǘǑƝ ǾŀǊΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ƧƛƳ ǘƻ ƻŘƪŜƧǾŀƭ ŀ ƧŜƭ ǎŜƳΣ ƧŜƭ ƧǎŜƳ Řƻ bŠƳŜcka 
ŀ Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ ŘŠƭŀǘ ǾŠǘǑƝ ǾŀǊȅ ŀ ƻƴΣ ŀōȅ ǎƛ ƳŠ ǳŘǊȌŜƭΣ ǘŀƪ Ƴƛ Ȋŀőŀƭ ǾƻȊƛǘ 
ƘŜǊłƪ ΧόΧύΧbƻΧΦόƧƳŞƴƻ ƳŠǎǘŀ Ǿ bŠƳŜŎƪǳύ  ŀ ǘŀƳ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ŘŠƭŀǘ 
Ƨŀƪƻ ǾŠǘǑƝ ǾŀǊ  ŀ ǇǊłǾŠ ǇǊƻ WǳƎƻǎƭłǾŎŜ ŀ ǇǊƻ !ƭōłƴŎŜΧΦƴƻ ŀ ŀȌ ǇǊƻǎǘŠ 
ƧŜŘƴƻƘƻ ƪǊłǎƴȇƘƻ ŘƴŜΣ ǇǌƛǑƭŀ ōŀƴŘŀ wǳǎǻΧΦά 
 
Z vƝŎŜ ȊŘǊƻƧǻ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ȊŀǘƝƳŎƻ ǎŜ ǇƻƭƛŎƛƛ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ŘŀǌƝ ƻŘƘŀƭƻǾŀǘ 
ŘǊƻōƴŞ ǾȇǊƻōŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ǾȌŘȅ ƛ ƴŠƪƻƭƛƪ ŘŜŀƭŜǊǻ ȊŜ ǎƝǘŠ ƻƪƻƭƻ 
ǘŀƪƻǾŞƘƻǘƻ ǾȇǊƻōŎŜΣ ƧŜ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ Řŀǘ ƻŘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ōŜȊ ƧŀƪȇŎƘƪƻƭƛ 
ǇƻŎƘȅōΣ ȌŜ ǎŜ ƧƝ ǇǌƝƭƛǑ ƴŜŘŀǌƝ ȊŀƧƛǎƛǘ ǾŠǘǑƝΣ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴłŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴŞ 
ǾȇǊƻōŎŜ ŘƻŘłǾŀƧƝŎƝ ǇǊƻ ǾŠǘǑƝ ƻƪǊǳƘ όőƛ Řƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƝύ ƴŜōƻ ǾȇǑŜ 
ǇƻǎǘŀǾŜƴŞ ŘŜŀƭŜǊȅΦ WŜǑǘŠ ƳŜƴǑƝ ǵǎǇŠǑƴƻǎǘ όǇƻƪǳŘ Ǿ ǘŞǘƻ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƛ 
ƭȊŜ ƧŜǑǘŠ ƘƻǾƻǌƛǘ ƻ ǵǎǇŠǑƴƻǎǘƛύ ƧŜ Ǿ ȊłǎŀȊƝŎƘ Řƻ ǎƝǘŠ ŘŜŀƭŜǊǻ ƘŜǊƻƛƴǳ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлоύΥ αΧƴƻ ǘƻ ƧŜ ƪǑŜŦǘΦ IƭŀǾƴŠ ōȅƭƻ Řƻǎǘ ƭƛŘƝΣ ƘŀƳǘȅ ƘŀƳǘȅΣ 
ŎƘŎƛ ƳƝǘ ǾƝŎ ƴŜȌ ǘŀƳǘȅΣ ŎƘŎƛ ǎƛ Ŏƻ ƴŜƧǾƝŎ ƴŀƘǊŀōŀǘΣ ƴƻ ŀ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǎƛ ǘƻƘƻ 
ǾǑƛƳƴƻǳΣ ǘŜƴ őƭƻǾŠƪ ƧŜ ǘŀƳ ŘŜƴƻŘŜƴƴŠΣ ǇǊƻǎǘŠΦ ±ȅŘŠƭłǾł ǇŜƴƝȊŜΣ 
ǇǊƻǎǘŠΣ ƪŘȅȌ ƴŜƘǊŀƧŜ ŀǳǘƻƳŀǘȅΣ ŎƘƻŘƝ ǾƻƘłƪƭŜƧΣ ƴƻ ǘŀƪ ǎƛ Ƙƻ 
vystopovali, takhle, sebralƛ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ǑŜƭΦ 5ƻǎǘŀƭ ǇŠǘ ƭŜǘ ŀ ƳƝǎǘƻ ƴŠƘƻ 
ǇǌƛǑŜƭ ŘŀƭǑƝΣ ƴƻǾŜƧΣ ȌŜ ƧƻΧΦά tƻ ŎƘǾƝƭƛ Ǉŀƪ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǾƭŀǎǘƴƝ ŎƘȅōǳΣ ƪǘŜǊł 
ƧŜƧ ǎǘłƭŀ ƻǇŀƪƻǾŀƴŞ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝΥ αΧƴƻ ǘŀƪ ǾǑƛƳƭƛ ǎƛΣ ƪŘȅȌ ǎǘƻƧƝǑ 
ŘŜƴƻŘŜƴƴŠ ƴŀ ƧŜŘƴƻƳ ŦƭŜƪǳΣ ȊƳŀǑǘŠƴŜƧΣ Ƨŀƪ ǘŀƳ ǇǊƻŘłǾłǑΣ ȌŜ ƧƻΣ 
ǇǌƛƧŘŜ ŎƘǾƛƭƪŀΣ ƪŘȅ ǎƛ ƴŜŘłǾłǑ ǇƻȊƻǊΦΦƴŜǾƛŘƝǑΣ ȌŜ ǘŜƴ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ǘŀƳ 
ƧŜΧΦǇǊƻŘŀƭ ƧǎŜƳ ǘƻ ǇǌŜŘ ǘƛƳ ǇƻƭƛŎŀƧǘŜƳΣ ƴƻΦ ό¢ƻ ōȅƭƻ ǾƭŀǎǘƴŠ ǘǌƛ ǊƻƪȅΣ 
Ŏƻ Ƨǎƛ ǇǊƻŘłǾŀƭ ŀ ƴŀƪƻƴŜŎ ǘŠ ŎƘȅǘƭƛΣ ƴŜōƻ ǳȌ ǎŜ ǘƻ ǎǘŀƭƻ ŘǌƝǾΚύΧbŜΣ ǳȌ 
ǾƝŎƪǊłǘ ǎŜ ǘƻ ƻǇŀƪƻǾŀƭƻΣ ƴŜ ȌŜ ƧǎŜƳ ǎŜŘŠƭΣ ŀƭŜ ȌŜ ƳŠ ǎŜōǊŀƭƛΣ ŀƭŜ ōǳř ǳ 
ƳŠ ƴŜƴŀǑƭƛ ƴƛŎ ƴŜōƻ ƧŜƴƻƳ ǘŀƪƻǾȇ Ƴŀƭƛƴƪȇ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ȌŜ ƳŠ ƴŀƪƻǇŀƭƛ 
Řƻ ǇǊŘŜƭŜΣ Řŀƭƛ ǇłǊ ŦŀŎŜƪΣ ǾȅǇŀŘƴƛΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ƧƛƳ ǌŜƪΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ǇǊƻ 
ƳƻƧƝ ǾƭŀǎǘƴƝ ǇƻǘǌŜōǳ ŀ ƘƻǘƻǾƻΧόΧΦύΧ bŠƪŘȅ ƳŠ ƻǘǊŀǾƻǾŀƭƛ ǘǌŜōŀ 
őǘǊƴłŎǘ Řƴǻ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴΣ ƴŠƪŘȅ ǎƛ ƳŠ ƴŜǾǑƛƳƭƛ ǘǌŜōŀ ŎŜƭŜƧ ƳŠǎƝŎΦ ¢ƻ 
ȊłƭŜȌŜƭƻ ƴŀ ƴłƭŀŘŠ ǘŠŎƘ ǇƻƭƛŎŀƧǘǻΦ ¢ŀƪȅ ƴŀ ƳȇƳ ŎƘƻǾłƴƝΣ Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ 
ŎƘƻǾŀƭ ƧłΦ YŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƳƻŎ ǾȅǎƳŀȌŜƴŜƧΣ ǘŀƪ Ƴƛ ǘƻ ōȅƭƻ ƧŜŘƴƻΣ ǇǊƻǎǘŠ 
Ŏƻ ŘŠƭłƳΦ !ƭŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ƧǎŜƳ ǇǌŜƳŜƧǑƭŜƭΣ ƴƛƪŘȅ ƧǎŜƳ ƴŜǇǊƻŘŀƭ ŘǊƻƎǳ 
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ǘłƳƘƭŜ ƶłƪȇƳǳ ŘŠŎƪǳΦ bŀ ǘƻ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘłǾŀƭ ōŀŎƘŀΧόΧύΧǘȅ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛΣ Ŏƻ 
Ƨǎƻǳ ƴƻǊƳłƭƴŠ Ǿ ǳƴƛŦƻǊƳŠΣ ǘȅ ǾƛŘƝǑ ƘƴŜŘΣ ȌŜ ƧƻΦ bƻ ŀ Ȋŀ ƶłƪƻǳ Řƻōǳ 
ǇƻȊƴłǑ ǇǊƻǎǘŠ ǘȅ ǘŀƧƴȇΣ ȌŜ ƧƻΦ ±ƛŘƝǑΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ǘŀƧƴŜƧΣ ōŀŎƘŀΣ ǳǇƻȊƻǊƴƝǑ 
ŘŀƭǑƝ ƪłƳƻǑŜΣ ǇǊƻǎǘŠ Ƙƻ ǘŀƳ ǾƛŘƝǑ ǘƻƘƻ ǇƻƭƛŎŀƧǘŀ ŀ ƻƴ ǘŀƳ Ȋŀ ƶłƪƻǳ 
dobǳ ǇƻǘƻƳ ǇǌŜǎǘŀƴŜ ŎƘƻŘƛǘΦ ! Ǿƻƴƛ ǘŀƳ Ȋŀǎ ǇƻǑƭƻǳ ƴŠƪƻƘƻ ŘŀƭǑƝƘƻΣ 
ǘƻ ƧŜ ƪƻƭƻōŠƘΣ ǇǊƻǎǘŠΧ.ά  ½ŎŜƭŀ ŜǾƛŘŜƴǘƴŠ Ȋ ŘƻǎǘǳǇƴȇŎƘ Řŀǘ ȊŜ 
ȊƝǎƪŀƴȇŎƘ  ƛƴǘŜǊǾƛƝ ǾȅǇƭȇǾłΣ ȌŜ ŘƻŎƘłȊƝ ǇƻǳȊŜ ƪ ƻōőŀǎƴŞƳǳ ƻŘƘŀƭŜƴƝ 
ǇƻǳƭƛőƴƝŎƘ ǇǊƻŘŜƧŎǻΣ ƴƛƪƻƭƛ ŘŀƭǑƝŎƘ ǾǊǎǘŜǾ ŘŜŀƭŜǊǎƪŞƘƻ ȌŜōǌƝőƪǳΦ 
tƻȊƻǊƴƻǎǘ ǇƻƭƛŎƛŜ ƧŜ ǘŀƪ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ŀȌ ƴŀ ǾȇƧƛƳƪȅ ǳǇƝǊłƴŀ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƪ ƳŀƭƻǇǊƻŘǳŎŜƴǘǻƳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ŘǊƻōƴȇƳ ŘŜŀƭŜǊǻƳ 
a k ǇƻǳƭƛőƴƝƳ ǇǊƻŘŜƧŎǻƳ ƘŜǊƻƛƴǳΣ ƴŜōƻǙ ƻōǘƝȌƴƻǎǘ ŀ ƴŜŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƧŜ ǇǌƝƭƛǑ Ǿȅǎƻƪł ŀ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ōŜȊ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎǳƧƝŎƝŎƘ ¦5 ōȅ 
ǇƻƭƛŎƛŜ ȊǌŜƧƳŠ ƳŠƭŀ ƧŜƴ ǾŜƭƳƛ Ƴłƭƻ ƧƛƴȇŎƘ ƳƻȌƴƻǎǘƝΣ Ƨŀƪ ǎŜ Řƻ ǘŞǘƻ 
ǎŎŞƴȅ Řƻǎǘŀǘ ŀ ȊƝǎƪŀǘ Ȋ ƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜΣ ƴŜōƻǙ ǎȅǎǘŞƳ 
ƴŜǳƴƛŦƻǊƳƻǾŀƴȇŎƘ ǎƭƻȌŜƪ ƳłΣ Ƨŀƪ ǎŜ ȊŘłΣ ǇƻǳȊŜ ƻƳŜȊŜƴŞ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ŀ 
ǇƻƭƛǎǘŞ Ƨǎƻǳ ǇƻƳŠǊƴŠ ōǊȊȅ ¦5 ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾłƴƛΦ bŀ ŘƻǘŀȊΣ ƪƻƭƛƪ ƪŘƻ 
odhadujŜΣ ȌŜ ƧŜ ƳŜȊƛ ŘŜŀƭŜǊȅ ǘŠŎƘΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ ǎŀƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ǎŜ ƻǇŠǘ 
ǳƪŀȊǳƧŜ ǊƻȊŘƝƭ ƳŜȊƛ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾƻǳ ŀ ƘŜǊƻƛƴƻǾƻǳ ǎŎŞƴƻǳ ς ƧŜ ǇƻŘǎǘŀǘƴŠ 
ǾƝŎŜ ƭƛŘƝ ƻƪƻƭƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴȅΣ ƪǘŜǌƝ ǎŀƳƛ ǳȌƝǾŀƧƝ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ 
ŘƛǎǘǊƛōǳǳƧƝΣ ƴŜȌƭƛ ƧŜ ǘƻƳǳ ƻŘ ŘǊǳƘŞƘƻ ǎǘǳǇƴŠ ŘŜŀƭŜǊǻ ƘŜǊƻƛƴǳ (mezi 
ǇƻǳƭƛőƴƝƳƛ ŘŜŀƭŜǊȅ ƘŜǊƻƛƴǳ ƧŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝύΦ ¦ ŘŜŀƭŜǊǻ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ƧŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƻŘƘŀŘƻǾłƴƻΣ ȌŜ ǾƝŎŜ ƴŜȌ ǇƻƭƻǾƛƴŀ όƳŜȊƛ 
ǇƻǳƭƛőƴƝƳƛύ ƴŜƧǎƻǳ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ς ȌŜ Ƨǎƻǳ ǘƻ ǘŜŘȅ ƭƛŘŞΣ ƪǘŜǊȇƳ 
ƧŘŜ ǾȇƘǊŀŘƴŠ ƻ ǾȇŘŠƭŜƪΣ ŘǊƻƎȅ Ƨǎƻǳ ǇǊƻ ƴŠ ƧŜƴ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪem (od 
ŘǊǳƘŞƘƻ ǎǘǳǇƴŠ ǾȇǑŜ ƧŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾȇǊŀȊƴŠ ƳŞƴŠύΦ {ŀƳƻǘƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
ƳŜȊƛ ǎŜōƻǳ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘǳǑƝΣ őƛ ǇǌƝƳƻ ǾŠŘƝΣ ƪŘƻ Ȋ ƴƛŎƘ όőƛ ŘŜŀƭŜǊǻύ 
spolupracuje s ǇƻƭƛŎƛƝΣ ǇǌŜǎǘƻ ǎƛ ƛ ƻŘ ǘŠŎƘǘƻ ƭƛŘƝ ƴŀƪǳǇǳƧƝΣ ƴŜōƻǙ ǎƛ 
ǇǌƝƭƛǑ ǾȇōƝǊŀǘ ƴŠƪǘŜǌƝ ƴŜƳƻƘƻǳ ƴŜōƻ ƧŜ ǳ ǘŠŎƘǘƻ ƭƛŘƝ ǇǊȇ ŘƻōǊł ƪǾŀƭƛǘŀΦ 
Jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƴŀ ǘŜƴǘƻ ǵőŜǘ ŘƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ рмфύΥ αΧo 10 
ŘŜŀƭŜǊŜŎƘ ǘƻ ǾƝƳ ǘŜŘȅ ǳǊőƛǘŠΧƪŘȅȌ  ǘǌŜōŀ ƴŠƪƻƘƻ Ȋ nich seberou 
ƴŠƪŘŜΧΦŀ Ƨł ǾƝƳΣ ȌŜ Ƴł ǳ ǎŜōŜ млƎ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΦΦƴƻ ŀ Ǿƻƴƛ Ƙƻ Ȋŀ н 
ƘƻŘƛƴȅ ǇǳǎǘƝ ŀ Ǿƻƴ ǘŠŎƘ млƎ Ƴł ȊŀǎŜ ȊƴƻǾǳ ŀ ƧŜŘŜ ŘłƭΣ ǘŀƪ Ŏƻ ǎƛ ŎƘŎŜǑ 
ƳȅǎƭŜǘΧΦΦάΦ 

SÅÖÅÒÎþ IÅÃÈÙ 
aŜȊƛ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ƴŀ ǘŀƴŜőƴƝ ǎŎŞƴŠ Ƨǎƻǳ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝ ǌŜǘŠȊŎŜ 
ȊŎŜƭŀ ƻŘƭƛǑƴŞ ƻŘ αƘŀǊŘ ŎƻǊƻǾŞƘƻά ƧłŘǊŀ ǎŎŞƴȅΦ tŀƴǳƧŜ ȊŘŜ Ƨƛǎǘł 
ƴŜƴłǎƛƭƴƻǎǘΣ ƴŠƪŘȅ ŎƘŀƻǎ ȊǇǻǎƻōƻǾŀƴȇ ƴƻǾȇƳƛ ȊłƧŜƳŎƛ ŀ 
ƴŜȊƪǳǑŜƴȇƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ ƪǘŜǌƝ ǎƛ ǾǑŀƪ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǊȅŎƘƭŜ ȊǾȅƪŀƧƝ ŀ ǇǌŜōƝǊŀƧƝ 
ƴŜǇǎŀƴł ǇǊŀǾƛŘƭŀΦ bŜƴƝ ǘŀƪ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǇǊƻōƭŞƳ ǎŜƘƴŀǘ ƴŀ ǇłǊǘȅ ǘŞƳŠǌ 
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jakoukoli drogu, s ǾȇƧƛƳƪƻǳ ǘŠŎƘ ŘǊŀȌǑƝŎƘ ŀ ƳŞƴŠ ƻōǾȅƪƭȇŎƘ Ǿ tomto 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ όƧŀƪƻ ƘŜǊƻƛƴΣ ƪƻƪŀƛƴ ŀǇƻŘΦύΣ ƻǾǑŜƳ ƛ ǘȅ ƪ ǎŜƘƴłƴƝ Ƨǎƻǳ ς zde 
ƧŜ ǾǑŀƪ ǇƻǘǌŜōŀ ƧƛȌ ǾŜƭƪł ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ŀ ƪƻƴǘŀƪǘȅ ƴŜōƻ ǾŜƭƪŞ ǑǘŠǎǘƝΦ 
!ǘƳƻǎŦŞǊǳ ƳƝǎǘƴƝŎƘ ǇłǊǘȅ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƻǇŀǘǌƛǘ ǎƛ ŘǊƻƎǳ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ƧŜŘƴŀ 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪ όǇǊƻǘƻƪƻƭ смфύΥ αΧƧŜ ǘŀƳ ƘǊƻȊƴŠ ƳƻŎ ƭƛŘƝΣ ŎƘƻŘŠƧ ǘŀƳ 
ŘƻƪƻƴŎŜ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ ǘƛ ƴŀōƝȊŜƧΣ ŎƘŎŜǑ ŜȄǘłȊƛΣ ŎƘŎŜǑ ǘǊƛǇŀΦ {ŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǘƻ 
ƳǳǎƝǑ ƪƻǳǇƛǘ ŀ ƳǳǎŜƧ ƴŀ ǘƻōŠ ǾƛŘŠǘ ŀǎǇƻƶΣ ȌŜ ƘǳƭƝǑΣ ƴŜōƻ ǘŀƳ ƳǳǎƝǑ 
bejt s ƭƛŘƳŀΣ ƪŘŜ ŀǎǇƻƶ ƴŠƪƻƘƻ ȊƴŀƧΦ wƻȊƘƻŘƴŠ ǘƻ ǘŀƳ ƧŜ ŀƭŜ 
ŘƻǎǘǳǇƴȇΣ ŘƻōǌŜ ŘƻǎǘǳǇƴȇ όƴłȊŜǾ ǇƻŘƴƛƪǳύΧƴŀ ǘǳ ǇłǊǘȅ ǎŜƳ ƧŜƭŀ ƪǾǻƭƛ 
ƳǳȊƛŎŜΣ ŎƘǘŠƭŀ ǎŜƳ ǾƛŘŠǘ ƧŜŘƴǳ ƪŀǇŜƭǳ ƴŀ ȌƛǾƻΣ 9ȄǘłȊƛ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘŀƭŀΣ 
ŀōȅŎƘ ǘƻ ǾȅŘǊȌŜƭŀ Řƻ ǊłƴŀΦ .ȅƭƻ ǘŀƳ ƘƻŘƴŠ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ ǘŀƳ ƧŜƭƛ ƪǾǻƭƛ 
ŘǊƻȊŜΦ !ƭŜ ǘŀƪȅ Řƻǎǘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ ǘŀƳ ƧŜƭƛΣ ƪǾǻƭƛ ƳǳȊƛŎŜΦ ¢ȅ ǾƝǑΣ ȌŜ ǘƻ ōǳŘŜ 
ŀȌ Řƻ Ǌłƴŀ ŀ ǾƝǑΣ ȌŜ ǘŀ ŘǊƻƎŀ ǘƛ ǇƻƳǻȌŜ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǎŜǑ ǳǇƭƴŠ ǎǾŠȌƝΦ ! 
ƴŀǾƝŎ ǘŀ ŜȄǘłȊŜ ƧŜ ǾȇōƻǊƴł Ǿ ǘƻƳΣ ȌŜ ǇǌƛƧŘŜǑ ŘƻƳǻ ŀ ŘŜǑ ǎƛ ƭŜƘƴƻǳǘΦ 
¢ǌŜōŀ ǇŜǊƴƝƪ ōȅŎƘ ǎƛ ƪǾǻƭƛ ǘƻƳǳ ƴŜŘŀƭŀΦ Y ǘƻƳǳ ƳłƳ ƘǊƻȊƴŜƧ ǊŜǎǇŜƪǘΦ 
±Ŝ όƳŠǎǘƻύ ǘƻ ŦǳƴƎƻǾŀƭƻ ǘŀƪΣ ȌŜ ŎƘƻŘŠƧ ƭƛŘƛ ǇǌŜŘ ǇłǊǘȅ ŀ ǘȅ ōŜǊƻǳ 
ƻōƧŜŘƴłǾƪȅΥ αǘȅ ŎƘŎŜǑ ŜȄǘłȊƛΣ ǘȅ ŎƘŎŜǑ ǘǊƛǇŀ ΧΦΦǘŀƪȌŜ ǘƻ ƧŜ у ŀ уά ŀ Ǉŀƪ 
ƧŜŘƻǳ Řƻ tǊŀƘȅ ŀ ǇǌƛǾŜȊƻǳ ǘƻ ƴŀ ǘǳ ǇłǊǘȅΦ ± ƻƪƻƭƝ ǎŜ ǇƻǌłŘŀƧ ǇłǊǘȅΣ ƧŜ 
ǘŀƳ ǘŀƪƻǾł ǾŜƭƪł ŎƘŀƭǳǇŀ Ǿ όƳƝǎǘƻύ ŀ ǘŀƳ ǎŜ ǎƧƝȌŘŠƧ ƛ tǊŀȌłŎƛΦ bŀ 
ǇłǊǘȅ ƧŜ ǘŀƪ ŀǎƛ ул҈ ƭƛŘƝ ƴŀŦŜǘƻǾŀƴŜƧŎƘΣ ǾȅƘǳƭŜƴȇ ƴŜǇƻőƝǘłƳΣ ƳȅǎƭƛƳ 
ȌŜ ƳŀƧ ŜȄǘłȊƛ ƴŜōƻ ǘǊƛǇŀΣ ƴŜōƻ ǎǇƝǑ ŜȄǘłȊƛ ƴŜōƻ ǇŜǘǾƛǘƛƴΣ ¢ǊƛǇ ǎ tim 
ƴŜƧŘŜ ŘƻƘǊƻƳŀŘȅΦΦόŀ ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜΚύΧYŘȅȌ ǎŜǑ ƴŠƪŘŜ Ƨŀƪƻ ƧŜ ǘǌŜōŀ ǾŜ 
όƳŠǎǘƻύΣ ǘŀƪ ǘŀƳ ǎŜȌŜƴŜǑ ǇŜǊƴƝƪ ǊƻȊƘƻŘƴŠΣ ƘŜǊƻƛƴ ǘŀƳ ƴŜǎŜȌŜƴŜǑΣ ǘŜƴ 
ƧŜ ƧŜƴƻƳ ƳŜȊƛ ǇŀǇŀƭłǑŜƳŀΣ ǘƻƘƻ ǎŜ ƴƛƪŘƻ ƴŜŘƻǾƻƭƝ ǎŜ ȊŜǇǘŀǘΦ {ǇƝǑ ǘȅ 
ƭƛŘƛ ǘƻ ǇǌƛǾŜȊƻǳ Ȋ Prahy, ƳƻȌƴł ǘƻ ŀƴƛ ƴŜƳǳǎƝǑ ƻōƧŜŘƴŀǘΦ ±ŠŘŠƧΣ ȌŜ 
ƳłǑ ǘǊƛǇŀΣ ƧŞΣ ƪŘŜǎ Ƙƻ ǾȊŀƭ - ǘƻ ƳłƳ ƻŘ ΧΣ ǇǌƛǾŜȊ ǘƻ Ȋ tǊŀƘȅ ƶłƪȇΣ ǘŀƪ 
Řƻǳ Ȋŀ Χ ¢Ŝř ǎŜƳ ƳƭǳǾƛƭŀ ǎ klukem, kterej chodil s tou holkou, se 
ƪǘŜǊƻǳ ǎŜƳ ōǊŀƭŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ǘŀ Ƙƻ Řƻ ǘƻƘƻ ǘŀƪȅ ǎǘłƘƭŀΣ ȌŜ Ƴł ǎǘǊŀǑƴȇ 
ŘƭǳƘȅ ŀ Ȍe se z ǘƻƘƻ ƳǳǎƝ ǾȅƘǊŀōŀǘΣ ǘŀƪ ǇǌƛǾŜȊ ƴŠƧŀƪȇ ǘǊƛǇȅ ŀ ŜȄǘłȊŜ 
z tǊŀƘȅ ŀ ƧŜǎǘƭƛ ƴŜŎƘŎƛ όŎƘŎŜ ǳƘǊŀŘƛǘ ŘƭǳƘȅ ǇǊƻŘŜƧŜƳύΧΦΦȌŜ Ƴł ŘƻōǊŜƧ 
ȊŘǊƻƧ ŀ ȌŜ ǘƻ ǘŠƳ ƭƛŘŜƳ ƴŀ ǘŠŎƘ ǇłǊǘȅ ǇǊƻŘłǾłΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ƨƛƴŀƪ ōȅ ǘƻ ƴŀ 
ŎƛǾƛƭŎŜ ƴŜǳǘłƘΦ ¢Ŝř ǳȌ ǘƻ ōǳŘŜ ŘŀƭŜƪƻ ǎƴŀŘƴŠƧǑƝΣ ǇǊƻǘƻȌŜ lidi si na to 
ǊȅŎƘƭŜ ȊǾȅƪƴƻǳΣ ȌŜ ƳłΧΦάΦ 
 
hōŜŎƴŠ ƴŜƴƝ ȊƝǎƪłƴƝ ǘŜƭŜŦƻƴƴƝƘƻ őƝǎƭŀ ƴŀ ŘŜŀƭŜǊŀ ǾȌŘȅ ǇǌƝƭƛǑ ǎƴŀŘƴŞ ŀ 
ƧŜ ǾŜƭƳƛ ŘǻƭŜȌƛǘŞΣ Ƨŀƪ ƧŜ ƪǘŜǊȇ ŘŜŀƭŜǊ ȊǾȅƪƭȇ ƴŀ ǇǌƛƧƝƳłƴƝ ƴŜȊƴłƳȇŎƘ 
ƴƻǾȇŎƘ ƭƛŘƝΦ hōǾȅƪƭŜ ǎŜ ƪƻƴǘŀƪǘȅ ȊƝǎƪłǾŀƧƝ ǇǌŜǎ ƧƛƴŞ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜΣ ǘŜŘȅ 
proceseƳ ǇǌƛǊƻȊŜƴŞƘƻ ȊŀǳőŜƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слмύΥ αΧƧŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ƻ ƴƛŎƘ 
ŘƻȊǾŠŘŠƭΚΧΦόΧύΧƪŘȅȌ ȊŀǇŀŘƴŜǑ ƳŜȊƛ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ōŜǊƻǳΣ ǘŀƪ ǎŜ 
ŘƻȊǾƝŘłǑΣ ƪŘŜ ƪŘƻ ōȅ ƳƻƘƭ ƴŠŎƻ ǇǊƻŘŀǘ ŀ ǘŀƪƘƭŜΣ ǘŀƪȌŜ ǇƻǎǘǳǇŜƳ ǎŜ 
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ǇǊƻǎǘŠ ƳǳǎƝǑ ǾȅǇǊŀŎƻǾŀǘ ƪ ǘŠƳ ƭƛŘŜƳ ŀ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƧŜ ǘƻ ǇǌŜǎ ȊƴłƳȇ ŀ 
telefƻƴΣ ǘŀƪ ȊƧƛǎǘƛǘ ǇǊƻǎǘŠ ǘƻ ǘŜƭŜŦƻƴƴƝ őƝǎƭƻ ŀ ǘƻƘƻ őƭƻǾŠƪŀΧƧŜ ǘƻ Ǉŀƪ 
őƭƻǾŠƪΣ ƪǘŜǊŜƧ ǘƛ ƴŠŎƻ ǇǊƻŘłΣ ƛ ƪŘȅȌ ǘŠ ƴŜȊƴłΣ ƴŜōƻ ǘƻ ƧŜ ǘŀƪƻǾŜƧΣ ƪǘŜǊŜƧ 
ǘŠ ƴŜȊƴł ŀ ǘŀƪ ǘŠ ǇƻǑƭŜ ǇǊƻǎǘŠ ƴŠƪŀƳΧΦά ¢ŜƴǘȇȌ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ƧŜ 
ǇǌŜǎǾŠŘőŜƴΣ ȌŜ ƴłƪǳǇ ǇǌŜǎ ǘŜƭŜŦƻƴ ƧŜ ƳƴƻƘŜƳ ōŜȊǇŜőƴŠƧǑƝΣ ŀ ǘƻ 
ƴŜƧŜƴ Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ ƪǾŀƭƛǘȅ ŘǊƻƎȅ ǎŀƳƻǘƴŞΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ ǊƛȊƛƪŀ 
ǇǌƛƧƝǘƝ ƻ ǇŜƴƝȊŜ Ǉǌƛ ƴłƪǳǇǳ ŘǊƻƎȅ όƻǑƛȊŜƴƝΣ ƻƪǊŀŘŜƴƝ ŀǘŘΦύΥ αΧΦŀƭŜ ǎǇƝǑ 
ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ƴŀ ǘŜƴ ǘŜƭŜŦƻƴ ƧŜ ǾȇƘƻŘƴȇΣ ȌŜ ǘŠ ƳłƭƻƪŘȅ ȊŀǌƝȊƴƻǳ ƻ 
ǇŜƴƝȊŜΦ YŘȅȌ ǘƻ ƳłǑ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻΣ ǘŀƪ ǾƭŀǎǘƴŠ ŀƴƛ ǇƻǌłŘƴŠ ƴŜǾƝǑΣ 
Ŏƻ ǘƻ ƧŜ Ȋŀ ȊōƻȌƝΣ ŀƭŜ ǎǇƝǑ ǘŀƳ ƧŘŜ ƻ ǘƻΣ ȌŜ ōȅ ǘŠ ǇǌƛǇǊŀǾƛƭƛ ƻ ǇǊŀŎƘȅΧά  
bŀ ǳƭƛŎƛ ƴŀǾƝŎ ƧŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ǾȇǊŀȊƴŠ ƘƻǊǑƝ ƴŜȌ ǇǌƝƳƻ ǳ ȊŘǊƻƧŜ ǇǌŜǎ 
ǘŜƭŜŦƻƴȅ ƴŜōƻ ǇǌŜǎ ōȅǘȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слоύΥ αΧǇǊƻǘƻ ǊŀŘǑƛ ŎƘƻŘƝƳ Ȋŀ 
ȊŘǊƻƧŜƳΣ ƧŜ ǘƻ ƻ ƘƻŘƴŠ ƭŜǇǑƝΣ ƴŜȌ ǎƛ ƪƻǳǇƛǘ ǎǘǊŜŜǘƻǾƻǳ όƴŀ ǳƭƛŎƛύΧǘŀ ƧŜ 
ǘŀƪ Ǉǻƭƪŀ ƴŜōƻ ƻ нκоΣ Ƨƛƴŀƪ ƧŜ ǘƻ ǎƳŀȌŜƴȇ όƴŀǌŜŘŠƴȇύΧƴŜƧƭŜǇǑƝ ƧŜ ǘƻ ǳ 
ǾŀǌƛőŜΧά  ¢ƝƳ ǎŜ ǘŀƪŞ ƻǇŠǘ ǇƻǘǾǊȊǳƧŜ ƻōǘƝȌƴƻǎǘ ǇǊƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ Řƻ ǎŎŞƴȅ 
ǇǊƻ ƴŜǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ŀ ǇǌƝǇŀŘƴŞ ƴŜǳƴƛŦƻǊƳƻǾŀƴŞ ǎƭƻȌƪȅ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ 
potvrzuje sŜ ŘƻƳƴŠƴƪŀΣ ȌŜ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ƴŀ ǘŞǘƻ ǵǊƻǾƴƛ ƳǳǎƝ 
ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀǘ ǇǌƝƳƻ ƴŠƪǘŜǌƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ƴŜōƻǙ ōȅ Ƨƛƴŀƪ ƴŜōȅƭŀ 
ƳƻȌƴƻǎǘ ǎŜ ƪ ƴŠƪǘŜǊȇƳ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝƳ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾǻōŜŎ ŘƻǎǘŀǘΣ ǇƻƪǳŘ 
ƴŜƴƝ őƭƻǾŠƪ ǇǌƝƳƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜƳ ǇƻƘȅōǳƧƝŎƝƳ ǎŜ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ς ƴŜōƻ ƴŠƪŘƻ 
ǘŀƪƻǾȇ ǎ ƴƝƳ ƴŜǎǇƻƭǳǇracuje.  
 
Z ǾȇǇƻǾŠŘƛ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǾȅǇǊŀŎƻǾŀƭ ƻ őƭłƴŜƪ ǾȇǑŜ ŀ 
ǇǊƻŘłǾŀƭ ƳŜƴǑƝƳ ǇƻǳƭƛőƴƝƳ ŘŜŀƭŜǊǻƳΣ ƧŜ ŘłƭŜ ǘŀƪŞ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ Ƨŀƪ 
ǇǊƻǇŀǎƴŞ ǊƻȊŘƝƭȅ Ǿ ƴłƪǳǇƴƝŎƘ ŀ ƪƻƴŎƻǾȇŎƘ ŎŜƴłŎƘ ƳƻƘƻǳ ōȇǘ ŀ Ƨŀƪ 
ǾŜƭƳƛ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ǘƻƳΣ Ƨŀƪ őŀǎǘƻ ŀ ƧŀƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƪŘƻ ƻŘŜōƝǊł ŀ ƪƻƭƛƪ 
őƭłƴƪǻ ƧŜ ƳŜȊƛ ǇǊƻŘǳŎŜƴǘŜƳ όǾŀǌƛőŜƳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳύ ŀ ƪƻƴŎƻǾȇƳ 
ȊłƪŀȊƴƝƪŜƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ смфύΥ αΧΦŀ Ǉŀƪ ǎŜƳ ǾƛŘŠƭ ƪƻƭƛƪ ǾƻŘ ǘŠŎƘ Ǿŀǌƛőǻ 
ŘƻǎǘłǾŀƧ ŀ ƪƻƭƛƪ ǘƻƘƻ ƴłƳ ŘłǾŀƧΧƪƻƭƛƪ ƴŀ ǘƻƳ ƳǳǎŜƧ ǾȅŘŠƭłǾŀǘΧΦWł 
ǎŜƳ ǘƻƘƻ ƳŠƭ Ǉǻƭƪǳ Ŏƻ Ǿƻƴƛ ŀ Řŀƭ ƧǎŜƳ Ȋŀ ǘƻ уллΣ- a ƧŜǑǘŠ ǎŜƳ ƴŀ ǘƻƳ 
1500,- ǾȅŘŠƭŀƭΧΦŘŠƭŀƭ ǎŜƳ ǘŀƪȅ Ȋ ƧŜŘƴƻƘƻ ǾłȌŜƴȇƘƻ ƎǊŀƳǳ Ȋŀ нрллΣ-
ΧΦ aŠƭ ǎŜƳ ŀǎƛ ǘŀƪƻǾŜƧŎƘ ол ƪƻƴŎƻǾŜƧŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΦ bŠƪǘŜǊȇ ǘȅ ƭƛŘƛ 
ŎƘƻŘƛƭƛ ǇǊŀǾƛŘƭŜƴŠΧΦΦόΧύΧΦǳŘŠƭŀƭƛ Ƴƛ ƪǑŜŦǘΣ ǘŀƪ Řƻǎǘŀƭƛ ǘǌŜōŀ н ƎǊŀƳȅ 
ƴŀǾƝŎΧΦbŜ ŘȅŎƪȅ ǎŜ ǘƻ ǇƻǾŜŘƭƻΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ƳŠƭ ŘƻōǊŜƧΣ ŘȅȌ ǎŜ ǘƻ ŀƭŜ 
ǇƻǾŜŘƭƻΧǘŀƪ ǘƻ ƧǎƳŜ ƳŠƭ ƴŜǎƪǳǘŜőƴȇ ǾƻŘǇŀƭȅ όƻŘōȅǘύΧΦΦǘŜƴ őƭƻǾŠƪ ǎŜ 
Ƴƛ Ǿƻǘƻőƛƭ ǘǌŜōŀ ƛ оƪǊłǘΣ пƪǊłǘΧΧƧŀƪƳƛƭŜ ƳłǑ ŘƻōǊŜƧΣ ƘƴŜŘ ǎŜ ǘƻ Ǉƻ 
όƳŠǎǘƻύ ǊƻȊƴŜǎŜΧόΧύΧƪǾŀƭƛǘŀ ōȅƭŀ ǇƻŘƭŜ ǘƻƘƻΣ ǾƻŘ ƪƻƘƻ ƧǎŜƳ 
ƪƻǳǇƛƭΧƪǳǇƻǾŀƭ ƧǎŜƳ ŘȅŎƪȅΣ ƪŘŜ ǘƻ ōȅƭo zrovna 
ƴŜƧƭǇŜǑƝΧόΧύΧƳŠǎƝőƴŠ ƧǎƳŜ ǇǊƻŘłǾŀƭ Ǿ ǇǊǻƳŠǊǳ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ол-40 
ƎǊŀƳǻ ŀƭŜ ǎǇƝǑŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ǾƝŎΧΦǇǊƻŘłǾŀƭ ƧǎŜƳ ƴŀǇǌŜŘ ǇǊƻ ƧŜŘƴƻƘƻ 
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kluka a pak sem se dostal k ǘƻƳǳ ƘƭŀǾƴƝƳǳ ŘŜŀƭŜǊƻǾƛ όǾŀǌƛőύΣ Ŏƻ ǘƻ 
ŘƻǾłȌŜƭΧΦΦǇƭŀǘƛƭ ǎŜƳ Ȋŀ ǘƻ ƳƛƴƛƳǳƳ ΧƧŀƪƻ ǘŜƴΣ Ŏƻ Ƴƛ ǘƻ ǇǌŜŘ ǘƝƳ 
ŘƻŘłǾŀƭΥ пллΣ- Ȋŀ ǾłȌŜƴŜƧ ƎǊŀƳ όǘŀ ŎŜƴŀ ǎŜ Ƴƛ ȊŘł ŘƛǾƴŠ ƴƝȊƪł ς pozn. 
ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧά       
Z ǳǾŜŘŜƴŞƘƻ ƧŜ ǘŀƪŞ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ƻ ƪƻƭƛƪ ǎƭƻȌƛǘŠƧǑƝ Ƨǎƻǳ ǾȊǘŀƘȅ ƴŀ 
ƘŜǊƻƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴŠΣ ƻ ƪǘŜǊŞ ǘƻƘƻ ǾƝƳŜ ǾȇǊŀȊƴŠ ƳŞƴŠ ŀ ƪǘŜǊł Ƴł 
ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ƘƛŜǊŀǊŎƘƛȊŀŎƛ ŀ ǇǊŀǾidla. 
 
tǊŀǾƛŘƭŀ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ȊŀƧƝƳŀǾŠ ƪƻǇƝǊǳƧƝ ōŠȌƴł ƻōŎƘƻŘƴƝ ǇǊŀǾƛŘƭŀ - 
ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ŀ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ƳŀƧƝ ƪƭƝőƻǾƻǳ ŎŜƴǳ ŀ ǎǘŀǾƝ ǘŀƪ ƴŠƪǘŜǊŞ őƭŜƴȅ 
ǇŀǊǘȅ Řƻ ǾȇƧƛƳŜőƴŞƘƻ ǇƻǎǘŀǾŜƴƝ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слмύΥ 
αΧƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǵǇƭƴŠ ȊŀőƝƴŀƭΣ ƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ƪǳǇƻǾŀƭƛ ƻŘ ǳǊőƛǘŜƧŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΣ 
ǘŀƪ ǘŀƳ Ǒƭƻ ǾȌŘȅŎƪȅ ƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ ǘƻ ŎƘǘŠƭƛ ǎŜƘƴŀǘ ŀ ƴŜǾŠŘŠƭƛ ƻŘ 
ƪƻƘƻ ŀ Ƨł ǾŠŘŠƭΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ǎŜ ŘƻƳƭǳǾƛƭƛ ǘŀƪΣ ȌŜ Ƨł ƧƛƳ ǇǊƻ ǘƻ ǎƪƻőƛƳ ŀ 
oni mi z ǘƻƘƻ ƴŠŎƻ ŘŀƧ Φ ! ōȅƭ ǘƻ ǳǊőƛǘŜƧ ƻƳŜȊŜƴŜƧ ǇƻőŜǘ ƭƛŘƝΣ 
s ƪǘŜǊŜƧƳŀ ƧǎƳŜ ǾȅŎƘłȊŜƭƛΣ ŀȌ ƴŀ ǇłǊ ǾȅƧƝƳŜƪΣ ǘŀƪ ȌŜ ƪŘȅȌ ƳŠƭƛ ǇŜƴƝȊŜ 
ƻƴƛΣ ǘŀƪ ȊŀǇƭŀǘƛƭƛ ƻƴƛΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ƳŠƭ ǇŜƴƝȊŜ ƧłΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ȊŀǇƭŀǘƛƭ ƧłΦ 
tǊƻǎǘŠ ǾȌŘȅŎƪȅ ƴŠƪŘƻ Ȋ ǘȇ ǇŀǊǘȅ ȊŀǇƭŀǘƛƭΧόΧύΧ±ŠǘǑƛƴƻǳ ǘƻ Ǒƭƻ ǇǌŜǎ 
ŘŜŀƭŜǊȅ ¢ƻƘƻ ǇǊǾƴƝƘƻ Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ ƧǎƳŜ ǾǑŜŎƘƴƻ ƪǳǇƻǾŀƭƛ ōǳř ƻŘ ŘŜŀƭŜǊǻ 
ƴŜōƻ ƻŘ ǾŀǌƛőǻΣ ŀƭŜ Ǿŀǌƛőƛ ƴłǎ ƴƛƪŘȅ ƴŜǇƻǳǑǘŠƭƛ ƪ varu. To bylo riziko 
ǇǊƻ ƴŠΧΦόΧύΧ ƧŜŘŜƴ őŀǎ ƧǎŜƳ ƧŜȊŘƛƭ Řƻ ƧƛƴȇƘƻ ƳŠǎǘŀ ŀ ǘƻ ōȅƭƻ ς to 
ƳŠƭƛ Ǿ όƳŠǎǘƻύ ƧŜƴƻƳ ǘǌƛ ƴŜōƻ őǘȅǌƛ ŘŜŀƭŜǌƛ ŀ ǘƻ ōȅƭƻ ŘƻōǊȇΣ ŀƭŜ ǇŀƪΣ Ŏƻ 
ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ōǊłǘ ǘŀŘȅ ƻŘ ǘŠŎƘ Ȋ όƳŠǎǘƻύΣ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ ƴƛŎ ƳƻŎΦ aŠ 
dłǾŀƭƛΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƳŠ ƴŜȊƴŀƭƛΣ ǘŀƪ Ƴƛ ŘłǾŀƭƛ ǘƻ ǇƻŘǌŀŘƴŠƧǑƝΦΣ ŀƭŜ Ǉŀƪ 
ƧǎŜƳ ǇƻȊƴŀƭ ǇǌŜǎ ǘŜƭŜŦƻƴ őƭƻǾŠƪŀΣ ƪǘŜǊŜƧ ǾŀǌƝ ǇƻƪŀȌŘȇ Ǿ ƧƛƴȇƳ ƳŠǎǘŠΣ 
ǾȌŘȅŎƪȅ ǎŜ ƴŠƪŘŜ ȊŘǊȌƝ ǳǊőƛǘƻǳ ŘƻōǳΣ ƴƻ ŀ ǘƻ ōȅƭƻ ǵǇƭƴŠ ƴŜƧƭŜǇǑƝΣ Ŏƻ 
ƧǎŜƳ ƪŘȅ ƳŠƭ ΧάΦ 
 
bŠƪǘŜǊł ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝ ƧƛȌ ǾƝŎŜƪǊłǘ ȊƳƝƴŠƴƻǳ ǾȇǊŀȊƴƻǳ 
ƴŜƘƻƳƻƎŜƴƛǘǳ ŎŜƭŞ ǎŎŞƴȅΦ ¢ŀ Ƴł ǾȌŘȅ ƴŠƪƻƭƛƪ ƧŀŘŜǊ ǎ ǊǻȊƴȇƳ 
ǎǘǳǇƴŠƳ ƻǘŜǾǌŜƴƻǎǘƛΣ ǇǌƛǘƻƳ őƝƳ ƻǘŜǾǌŜƴŠƧǑƝ ǎƪǳǇƛƴŀ ƧŜΣ ǘƝƳ ƧŜ ǾȅǑǑƝ 
ǊƛȊƛƪƻ ƻŘƘŀƭŜƴƝ ŀ ǇǊƻōƭŞƳǻ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝΣ ƴŜōƻǙ ǘƝƳ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠƧƛ ǎŜ 
Ȋŀőƴƻǳ ƴŀ ǘŀƪƻǾŞ ƧłŘǊƻ αƴŀōŀƭƻǾŀǘά ŘǾŠ ƴŜƧǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝ ǎƪǳǇƛƴȅΦ 
WŜŘƴŀƪ ƳƭŀŘƝ ŀ ƴŜȊƪǳǑŜƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ƴŜȊƴŀƧƝŎƝ ǇƻƳŠǊȅ ŀ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ŀƴƛ 
ǾŜ ǎŎŞƴŠ ǎŀƳƻǘƴŞ ŀƴƛ ǾŜ ǾȊǘŀƘǳ ƪ ǊŜǇǊŜǎƝǾƴƝƳ ǎƭƻȌƪłƳ ŀ ƧŜŘƴŀƪ 
ƴŜƧǘŠȌǑƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΣ ƪǘŜǊȇƳ ƧŜ ǾǑŜ ǵǇƭƴŠ ƧŜŘƴƻ ŀ ƴŜƧǎƻǳ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ 
ƻōŜȊǌŜǘƴƝ ŀ ǎƴŀȌƝ ǎŜ ƧŜƴ ȊƝǎƪŀǘ Ŏƻ ƴŜƧǾƝŎ Ȋ ŀƪǘǳłƭƴƝŎƘ ƴŀōƝȊŜƧƝŎƝŎƘ ǎŜ 
ƳƻȌƴƻǎǘƝΦ bŜƧǾŠǘǑƝ ǑŀƴŎƛ ƴŀ ŘŜƭǑƝ ȊǇǻǎƻō ŦǳƴƎƻǾłƴƝ ǘŀƪ ƳŀƧƝ ǳȊŀǾǌŜƴŞ 
ǎƪǳǇƛƴȅ ƴŀ ōȅǘŜŎƘΣ ƻŘƪǳŘ ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ȊƝǎƪŀǘ ǘŀƪŞ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
(protokol 609): αΧȊƴłƳ ǎǇƻǳǎǘǳ ƭƛŘƝΣ Ŏƻ ōŜǊƻǳ ŘǊƻƎȅΧƴƻ ŎŜƭƪŜƳ ŀǎƛ п 
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ǾŀǌƛőŜ ŀ ǘȅ ǇŀǊǘƛőƪȅ ƪƻƭŜƳ ƴƛŎƘΦ WŜ ǘƻ ǾŎŜƭƪǳ ǳȊŀǾǌŜƴł ǎƪǳǇƛƴŀΣ ƪŀȌŘł 
ǇŀǊǘƛőƪŀ Ƴł ǘŀƪ ƪƻƭŜƳ мл-мр ƭƛŘƝΧόΧύΧΦ ƴŠƪǘŜǌƝ ȊƴŀƧƝ ǾǑŜŎƘƴȅ п 
ǾŀǌƛőŜΣ Ƨŀƪƻ ǘǌŜōŀ ƧłΣ ƧƛƴƝ ȊƴŀƧƝ ƧŜƴ м ƴŜōƻ нΧΦƪŀȌŘŜƧ ǘŜƴ Ǿŀǌƛő ǾȅǊƻōƝ 
tak asi 10-рлл Ǝ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƳŠǎƝőƴŠΣ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ǘƻƳΣ Ƨŀƪ Ƨǎƻǳ ǎǳǊoviny a 
ǘŀƪΦ hōȅőŜƧƴŠ ƧŜŘŜƴ Ȋ Ǿŀǌƛőǻ ǾȅǊłōƝ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ƘƻŘƴŠΣ ƻǎǘŀǘƴƝ 
ƳłƭƻΧǘŀƪ ƻŘƘŀŘƭ ōȅŎƘΣ ȌŜ ǾǑƛŎƘƴƛ п ǾȅǊłōƝ ƴŠŎƻ Ƴłƭƻ ǇǌŜǎ ǘƻƘƻ мκн 
ƪƛƭŀ ƳŠǎƝőƴŠΧΦ ǾȅǊłōŠƭƛ ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ǇłǊ ƭƛŘƝ ƪƻƭŜƳΧΦƧŜŘŜƴ Ǿŀǌƛő ǾȅǊłōƝ 
ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ƛ ǇǊƻ ǘȅ ƻǎǘŀǘƴƝΣ ƪǘŜǊȇ ȊǊƻǾƴŀ ƴŜǾȅǊłōŠƧΧǾŎŜƭƪǳ ǾǑŜŎƘƴƻΣ 
Ŏƻ ǎŜ ǾȅǊƻōƛƭƻ ǎǇƻǘǌŜōƻǾŀƭƛ ǘȅ ƭƛŘƛ ƪƻƭŜƳΧόΧύΧǘŀƪȌŜ ǎŜ ƴƛŎ ƴŜŘƻǎǘŀƭƻ 
ƴƛƪŀƳ ŘłƭΦ ΧǇƻƪǳŘ ǎŜ ǇǊƻŘłǾł ǾłȌŜƴŜƧ ƎǊŀƳΣ ǘŀƪ ŘŜ ƪƻƭŜƳ уллΣ 
v ǇǎŀƴƝőƪǳ ƧŜ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ǘŀƪ нл-ол ƳƎ ŀ ƳŠƭƻ ōȅ ǘŀƳ ōŜƧǘ мллΦ bŀ ǳƭƛŎƛ ǎŜ 
ǘŜƴ ǾłȌŜƴŜƧ ƎǊŀƳ ǇǊƻŘł ǘŀƪ Ȋŀ оллл-3500,- ŀ ƧŜ ƳŜȊƛ ǘƛƳ ǾŀǌƛőŜƳ ŀ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝƳ ǇǊƻŘŜƧŎŜƳ ǘŀƪ п-р ƭƛŘƝΧΦƴƻ ǘŜƴ ƳǻƧ ǇǊǾƴƝ Ǿŀǌƛő ǳȌ ǇǌŜǎǘŀƭ 
ǾȅǊłōŠǘ ƴŠƪŘȅ ƴŀ ǇǌŜƭƻƳǳ Ǌƻƪǳ мффф-нлллΦ {ƴŀȌƝ ǎŜ ǎłƳ ƻƳŜȊƛǘ 
ōǊŀƴƝ ŀ ƴŜǾƝŎ Ƴł ǎłƳ ǾŜƭƪȇ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝ ǇǊƻōƭŞƳȅΦ ± ŘƻōŠ ƪƻƭŜƳ ǘŠŎƘ 
16-мт ǎŜƳ ǎŜ ǎŜȊƴłƳƛƭ ƛ ǎ ŘŀƭǑƝƳƛΣ Ŏƻ ǾŀǌƛƭƛΦ ¢ŠŎƘΣ Ŏƻ Ǿŀǌƛƭƛ ǾƝŎΣ ōȅƭƛ 
пΧƧŀƪƳƛƭŜ ǎŜ ǎŜȊƴłƳƝǑ ǎ ƧŜŘƴƛƳΣ ǎ ǘŠƳŀ ŘŀƭǑƝƳŀ ǘƻ ǳȌ ƧŘŜ ǎŀƳƻΦ ¢ȅ 
ƭƛŘƛ ǎŜ ȊƴŀƧ ŘƻōǌŜΧΦǘȅ ȊōȅƭƝ оΣ н ǾȅǊłōŠƧΧŎƻ ǾƝƳΧ ƻƧŜŘƛƴŠƭŜ ŀ ƧŜŘŜƴ ƧŜ 
ȊŀǾǌŜƴŜƧ ǘŀƪ мκн ǊƻƪǳΦ bƻ Ǿƻƴ ƧŜ ǘŜř ƴŜŘƻǎǘŀǘŜƪ ŜŦŜŘǊƛƴǳ ŀ Ȋŀ ǘȅ Ǌƻƪȅ 
toho maj aǎƛ ŘƻǎǘΦ /ƘǘŠƧ ǎƛ ǘƻ Ǿ ƪƭƛŘǳ ƳȅǎƭƝƳ ƴŠƧŀƪ ŘƻȌƝǘΦ ± souvislosti 
s ǘƛƳ ȊłƪƻƴŜƳ ǘȅ ƭƛŘƛ ƴŜǇǌƛƧƝƳŀƭƛ ȌłŘƴȇ ƻǇŀǘǌŜƴƝΣ ƳŠƭƛ ǾȌŘȅŎƪȅΣ 
ǾȅǊłōŠƭƛΧά 
aŜȊƛ ŘŜŀƭŜǊȅ Ƨǎƻǳ ȊƴŀőƴŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ŀ ƪŀȌŘȇ Ȋ nich k ǇǊƻŘŜƧƛ ǇǌƛǎǘǳǇǳƧŜ 
ƧƛƴŀƪΦ {ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƧŜ ǊƻȊŘƝƭƴŞΣ ȊŘŀ ŎƘǘŠƧƝ Ȋŀ ŘǊƻƎǳ ǇŜƴƝȊŜ őƛ ȊŘŀ ǎƛ 
ǇƻƴŜŎƘłǾŀƧƝ őłǎǘ ȊōƻȌƝ ǇǊƻ ǾƭŀǎǘƴƝ ǇƻǘǌŜōǳ ŀ ƻōŎƘƻŘ ǘŀƪ ǇǊƻōƝƘł ōŜȊ 
ŦƛƴŀƴőƴƝŎƘ ǘǊŀƴǎŀƪŎƝ ς ǇǊƻǎǘƻǳ ǾȇƳŠƴƻǳΦ hŘǾƛǎƭŞ ƧŜ ǘƻ Ƨŀƪ ƻŘ 
chytrosti dealera, tak jeho vztahu k ŘǊƻȊŜ όǎǘǳǇƴƛ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΣ őƛ ƴŀƻǇŀƪ 
ƪŘȅȌ ƴŜƴƝ ǎłƳ ǳȌƛǾŀǘŜƭύ ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƻŘ ǘƻƘƻ ǎŜ ƻŘǾƝƧŜƧƝŎƝ ƳƻǘƛǾŀŎŜ 
k obchodu s ŘǊƻƎƻǳΦ tǌƝƪƭŀŘŜƳ ŘŜŀƭŜǊŀΣ ƪǘŜǊȇ ƻōŎƘƻŘǳƧŜ ǎ drogou 
ƧŜƴ ǇǊƻǘƻΣ ŀōȅ ƳŠƭ ǎłƳ ŘƻǎǘŀǘŜƪ ŘǊƻƎȅ ǇǊƻ ǎŜōŜ ŀ ƴŜȊŀƧƝƳł ƧŜƧ ŘŀƭǑƝ 
ŦƛƴŀƴőƴƝ ǇǊƻŦƛǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слнύΥ αΧόWŀƪ ǘȅ ǎƛǎ ǾȅŘŠƭłǾŀƭ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ƴŜōƻ 
ǎƛ ǾȅŘŠƭłǾłǑΚύΧǘŜřƪƻ ǳȌ ǎƛ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ƴŜǾȅŘŠƭłǾłƳΣ ǘŜř Ȋŀ Ƴƴƻǳ 
ǇǌƛƧŘƻǳ ƴŠƧŀƪȇ ƭƛŘƛΧΦƴŠŎƻ ǎƘłƴŠƧΣ ǘŀƪ ƧƛƳ ǘƻ ǎŜȌŜƴǳΧΦŘƻǎǘłǾłƳ 
ǇǊƻǾƛȊƛΧΦόWŀƪ ǾŜƭƪƻǳΚύΧǘŀƪ ǾŜƭƪƻǳΣ ŀōȅ ǳƪƻƧƛƭŀ ƳƻƧŜ ǇƻǘǌŜōȅΧΦΦόYƻƭƛƪ 
ǘƻ ƧŜΣ ǇƻƭƻǾƛƴŀΣ ǘǌŜǘƛƴŀΚύΧƧǎƻǳ ƭƛŘƛΣ ǳ ƪǘŜǊȇŎƘ ǎƛ ƳǻȌŜǑ ǌƝŎǘ ǇǻƭƪǳΣ Ƨǎƻǳ 
ƭƛŘƛΣ ǾƝǑ ŎƻΧΦΦόǘƻ ǎƛ ōŜǊŜǑ ǾŜ ŦƛƴŀƴŎƝŎƘΚύΧΦ± ƴŀǘǳǊłƭƛƝŎƘΦ bŀ Ŏƻ ǾŜ 
ŦƛƴŀƴŎƝŎƘΧΦόałǑ ƪƻƭŜƳ ǎŜōŜ ƴŠƧŀƪȇ ƻƪǊǳƘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇƳ ǘŀƪǘƻ 
ǎƭƻǳȌƝǑΚύΧbŜΣ Ƨł ƧƛƳ ƴŜǎƭƻǳȌƛƳΣ ƻƴƛ ǎŜ ƳŠ ōƻƧŜƧΣ ƪŘȅȌ ƴŠŎƻ ǎƘłƴŠƧ 
ƧŘƻǳ ǎŜ ȊŜǇǘŀǘ Ƴȇ ǎǘŀǊȇ ŀ Ǉŀƪ Ȋŀ ƳƴƻǳΧΧǾ ǘȇ ȊƪŀȌŜƴȇ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛ 
jsem asi ƧŜŘƛƴŜƧ ǇǌƝƳŜƧΣ ǇǊƻǘƻ ǘƻ ǘŀƪ ƧŜΧΦά         
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V souboru se objevil jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ƪ prodeji dostal 
ȊŀƧƝƳŀǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ŘłǾł ǘǳǑƛǘΣ ȌŜ ƳƝǊŀ ƪƻƳŜǊŎƛƻƴŀƭƛȊŀŎŜ ŀ 
ǇǊƻŦŜǎƛƻƴŀƭƛȊŀŎŜ ǇƻƳŠǊǻ ŀ ǾȊǘŀƘǻ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ŘƻǎǘƻǳǇƛƭȅ 
ǊƻȊƳŠǊǳΣ ǎ ƴƝƳȌ ǎŜ v ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ƭȊŜ ǎŜǘƪŀǘ ƧŜƴ ǾȇƧƛƳŜőƴŠ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ слоύΥ αΧόƧŀƪ ǎŜǎ Řƻǎǘŀƭ ƪ ǇǊƻŘŜƧƛΚύΧǎ ƪŀƳŀǊłŘŀƳŀΣ ǎŜ Ǉǘŀƭƛ 
jestli si s ǘƝƳ ƴŜŎƘŎƛ ǾȅŘŠƭłǾŀǘΣ Ƨł ƴŀ ǘƻΣ Ƨŀƪ ǎ ǘƝƳΦ bŀǳőƛƭƛ ƳŠ ǎƪƭłŘŀǘ 
ǇǎŀƴƝőƪƻΣ ǘŀƪ ƶłƪ ǘƻ ƻŘƳŠǌƻǾŀǘΣ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ƻ ŎŜƴŠΧΦƴƻ ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ 
ǑŜƭ Ǉƻ ƭƻƪłƭŜŎƘ όƧƳŜƴǳƧŜύΦΦǾŠǘǑƛƴƻǳ ƴŀ ǊƻŎƪƻǘŞƪȅΣ ǘŜŎƘƴƻΣ ƘƻǳǎŜ ƴŜōƻ 
Ƨƛƴȇ ŀƪŎŜΣ ƘƭŀǾƴŠ ƻ ǾƝƪŜƴŘŜŎƘΦΦόŀ ǾŀǌƛőŜ Ƨǎƛ ǇƻȊƴŀƭ ƧŀƪΚύΧǘŀƪȅ ǇǌŜǎ 
ƪŀƳŀǊłŘȅΣ ƴŜƧŘǌƝǾŜ ƧǎŜƳ ōǊŀƭ ǇǌŜǎ ƴŠ ŀ őŀǎŜƳ ƳŠ ǾȊŀƭƛ ƪ ƴŠƳǳΣ ƴŠƧŀƪ 
ǘƻ ǇǌƛǑƭƻΦ tŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ǎ ƴƛƳ ǎŜȊƴłƳƛƭΧΦά      

Jeden z paǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎƛǘǳŀŎƛ ƴŀ ǎŎŞƴŠ Ǿ ŘƻōŠ ǘŠǎƴŠ Ǉƻ 
ȊłǎŀȊƝŎƘ ǇƻƭƛŎƛŜΣ ƪŘȅ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǾŜƭƪȇƳ ǾȇƪȅǾǻƳ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŠ ŀ ŎŜƴŠ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ слмύΥ αΧōȅƭȅ ƪǊƛȊŜΣ ȌŜ ƴŜōȅƭƻ ƪ ǎŜƘƴłƴƝ ǾǻōŜŎ ƴƛŎΣ ȌŜ 
ōȅƭȅ ǘŀƪƻǾȇ ƴłǊŀȊƻǾƪȅΣ ȌŜ ǘǌƛ őǘȅǌƛ Řƴȅ ƴƛŎ ƴŜōȅƭƻΣ ƴŜōƻ ƧŜƴ Ƴłƭƻ 
Ǉƻ ŎŜƭȇƳ όƳŠǎǘƻύΦ bƻ ŀ ǘƻ Ǉŀƪ ǎŜ ǇǊƻŘłǾŀƭȅ ǘȅ ǎǳōǎǘŀƴŎŜ ŀ 
ǘŀƪƻǾȇ ǊǻȊƴȇ ǑƳŞőƪŀΦ /Ŝƴȅ Ǉŀƪ ǎǘƻǳǇƭȅ ƴŀƘƻǊǳ ŎƘǾƛƭƪŀƳŀΧΦά  
½łǎŀƘȅ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ ǊŀȊƛŜ ǎŜ ǾǑŀƪ ƴŜƧǾƝŎŜ ǾȌŘȅ Řƻǘƪƴƻǳ 
ƴŜƧǎǇƻŘƴŠƧǑƝŎƘ όŀ ƴŜƧǇƻőŜǘƴŠƧǑƝŎƘύ ǎƪǳǇƛƴ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ [ŞǇŜ 
ǎƻǳŘǊȌƴŞ ǇŀǊǘȅΣ ƪŘŜ Ƨǎƻǳ ȊƪǳǑŜƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳΣ ƪǘŜǊŞ 
ƳŀƧƝ ƧƛȌ ǳǎǘłƭŜƴŠƧǑƝ ȊǇǻǎƻō ƻōǎǘŀǊłǾłƴƝ ǇŜƴŠȊ ŀ ȊƴŀƧƝ ŘƻōǌŜ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣ Ƨǎƻǳ ȊŀǎŀȌŜƴƛ ƳŞƴŠ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ǾǻōŜŎΦ tǌŜǎǘƻȌŜ 
ƴŜƴƝ ǘŀƪƻǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƳƴƻƘƻΣ ǇǌŜǎǘƻ ǎŜ ǘŀǘƻ αŦŜǙłŎƪł 
ŀǊƛǎǘƻƪǊŀŎƛŜά ƻōƧŜǾǳƧŜ Ǿ ƪŀȌŘŞƳ ǊŜƎƛƻƴǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слсύΥ αΧNo 
Ƨł ƴŀ ǘƻƳ ōȅƭ ŘȅŎƪȅ ŘƻōǌŜΦ aŠƭ ǎŜƳ ǎƭǳǑƴȇ ȊŘǊƻƧŜΦ bŀǇǌŜŘ ǘƻƘƻ 
ƪłƳƻǑŜΣ ǾƭŀǎǘƴŠ ƧŜƘƻ ōǊłŎƘǳΣ ǘŜƴ ƳŠ Ǉŀƪ ǎŜȊƴłƳƛƭ ǎ timle 
ǾŀǌƛőŜƳΣ ǾƝǑ ŀ Ǉŀƪ ǳȌ ǎŜƳ ōȅƭ ǳǇƭƴŠ Ƨƛƴł ǎƻǊǘŀΣ ǇǊƻǎǘŠ ǎŜǑ ǳ 
ȊŘǊƻƧŜ ŀ ŘƻƪłȌŜǑ ŘȅŎƪȅ ǎŜƘƴŀǘ ŘƻōǊȇ ŀ ǘȅ ƪƻƭŜƳ ǘƛ ǘŀƪȅ ŘłǾŀƧ 
ŘƻōǊȇΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǾƝΣ ȌŜ ōȅ ǎŜǎ ƴŜƴŜŎƘŀƭ ǾƻǑƛŘƛǘΣ ǾƝǑ ŎƻΦ ό¢ŀƪȌŜ 
ƪǾŀƭƛǘŀ ōȅƭŀ ŘȅŎƪȅ ŘƻōǊłΚύ WƻΦ  ό¿łŘƴȇ ǾȇƪȅǾȅΚ {ƭȅǑŜƭ ǎŜƳΣ ȌŜ 
ōȅƭƛ ƻōŘƻōƝΣ ƪŘȅ ǘŀŘȅ ƴŜōȅƭƻΣ ŀ ƳǳǎŜƭƻ ǎŜ ǇǊƻ ƘƴŠŘŜƧ ƧŜȊŘƛǘΣ 
ǘǌŜōŀ Řƻ ΧΦΦύΦ bƻ ǘƻ ƧƻΣ ƴŠƪŘȅ ǎŜ ƴŠŎƻ ǎǘŀƴŜΣ ƴŠƪƻƘƻ ǎŜōŜǊƻǳ ŀ 
ǘŀƪΣ ȊƴłǑ ǘƻΦ !ƭŜ Ƨł ǎƛ ǘƻ ǾȌŘȅŎƪȅ ȊŀǌƝŘƛƭΣ ǇǊƻǎǘŠ Ƴƛ ǘƻ ƴŠƪŘƻ 
ŘƻǾŜȊΧΦό±ƝǑ ǘŜŘŀΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǾƭŀǎǘƴŠ ǎ ƪǾŀƭƛǘƻǳ ōȅƭƻΧύΦ IŜƭŜ ǾƭŀǎǘƴŠ 
ŀƴƛ ƴŜΣ ǎǘłǾŀƭƻ ǎŜΣ ȌŜ ƶłƪ ƴŜōȅƭƻΣ ŀƭŜ ǘƻ ȊŀǌƝŘƛƭ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘŜƴ 
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ƪłƳƻǑ ŀ Ƴȅ ǘƻƘƻ ōŜǊŜƳ ǘƻƭƛƪΣ ǾƝǑ Ŏƻ ŀ ȊƴłƳŜ ǎǇƻǳǎǘǳ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ 
ƳŀƧΣ ƴŜƴƝ ǇǊƻ ƴłǎ ǇǊƻōƭŞƳΧΦΦά   
{Ŝ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝ ǎŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƝ ǎǳǊƻǾƛƴ ǎŜ ȊǾȅǑǳƧŜ ƴŀǇŠǘƝ ǎ jejich 
ƻǇŀǘǌƻǾłƴƝƳΦ tǌŜǾƛǎ ǇƻǇǘłǾƪȅ ƴŀŘ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǘŀƪ ȊǇǻǎƻōǳƧŜ ǊǻȊƴŞ 
ƪǌŜőƻǾƛǘŞ ŀƪŎŜ ŀ ȊǇǻǎƻōȅΣ Ƨŀƪ ǎǳǊƻǾƛƴȅ ȊƝǎƪŀǘΦ ± ƻōŜŎƴŞ ǊƻǾƛƴŠ ŀ 
ƴŀŘǎłȊŎŜ ǘŜƴǘƻ ǇǌŜǾƛǎ ǾȅǎǘƛƘƭ ƧŜŘŜƴ Ȋ ŘǊƻōƴȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻ (protokol 
слрύΥ αΧǳȌ ŀƴƛ ƴŀ ŦŀƭŜǑƴȇ ǊŜŎŜǇǘȅ ǘƻ ƴŜƧŘŜΦ WŜ ǘƻ ōƭōȇΦ όWŀƪ ǎŜ ǘƻ ŘŠƭłΣ 
ƧŜǎǘƭƛ ǘƻ ƴŜƴƝ ǘŀƧŜƳǎǘǾƝΦύ ±ŠǘǑƛƴƻǳ Ƨǎƻǳ ǘƻ ƪǊŀŘŜƴȇ ǊŀȊƝǘƪŀΣ ƴŜōƻ 
ǳŘŠƭŀƴȇ ǊŀȊƝǘƪŀΦ bŜǾƛƳ Ƨŀƪ ǘƻ ŘŠƭŀƧΧόtǊƻǎǘŠ ŘƻǎǘŀƴŜǑ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻ 
ǊŜŎŜǇǘ ŀ ƻƴƛ ǘƛ ǌŜƪƴƻǳ ǾȅōŜǊ ǘƻΣ ƧƻΚύ bŠƪŘƻ ǘƻ ǾȅǇƝǑŜΦ ±ƛƳΣ ȌŜ ǘƻ 
ƴŜǾȅǇƛǎǳƧŜ ŘƻƪǘƻǊΦ ¿Ŝ ǘƻ ƴŠƪŘƻ ǾȅǇƝǑŜΦ !ƭŜ ŘƻǎǘŀƴŜ ƻǊƛƎƛƴłƭ ǊŜŎŜǇǘȅΣ 
ƴŜōƻ ƪǊŀŘŜƴȇ ǊŀȊƝǘƪƻΦ ¢ŀƪƘƭŜΦ ! ǇǌƛǘƻƳ ǘȅ ƭŞƪłǊƴƝŎƛ ōȅ ǘŀƪȅ ƳƻƘƭƛΦ 
tǊƻǘƻȌŜ őƛƳ ǾƝŎΣ ǾŠǘǑƝ ǊŜǇǊŜǎŜ ōǳŘƻǳΣ Ƨŀƪƻ ƴŜŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǎǳǊƻǾƛƴΣ ǘƛƳ 
ŀƎǊŜǎƛǾƴŠƧǑƝ ǘƻ ōǳŘŜΦ [ƛŘƛ ǇǳŘƻǳ ƴŀ ǎƝƭǳΦ /ƛƎłƴƛ ǘƻ ǎƻǳ ǇǊŜǾƝǘƛ 
ƴŜƧǾŠǘǑƝƘƻ ǌłŘǳΦ tŀƪ ǎŜ ōǳŘŜ ǎǘǌƝƭŜǘ ǇǊƻ ǑƭŜƘǳΦ ! ȊŀőƝƴŀƭƻ ǘƻ ǘƛƳΣ ȌŜ ǘƻ 
ōŜǊŜǑΣ ŀōȅ ōȅƭŀ ǇƻƘƻŘŀΦ tŀƪ ǇǳŘŜ ȊŀǎǘǌŜƭƛǘ ƭŞƪłǊƴƝƪŀΣ ŀōȅ ǎƛ ǾȊŀƭ о 
ǎƻƭǳǘŀƴȅΦ ¢ƻ ƧŜ ǇǌŜŎŜ ƘƭƻǳǇƻǎǘΣ ŀƭŜ ŘŠƭŀǘ ǘƻ ōǳŘƻǳΣ őƛƳ ǾƝŎ ǎŜ ōǳŘŜ 
ǘƭŀőƛǘΦ tǳŘŜ ǘƻ ǇƻǘƻƳ ƴŀ ǎƝƭǳΧά /Ŝƴŀ {ƻƭǳǘŀƴǳ ƴŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ǎŜ 
ŀƪǘǳłƭƴŠ ǇƻƘȅōǳƧŜ ǇƻŘƭŜ ƪǾŀƭƛǘȅ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƻŘ млл-170,-κƭŀƘǾƛőƪǳΦ Wƛƴȇ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ƴŀ ǘŞƳŀ ǎǳǊƻǾƛƴ ŘƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ слфύΥ αΧȊ efedrinu se 
ǘŜř ǘŀŘȅΣ Ŏƻ ǾƝƳΣ ŘŠƭł ǇƻƳŠǊƴŠ ƳłƭƻΧǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎŜ ŘŠƭł ȊŜ {ƻƭǳǘŀƴǳΣ 
tŜƴ ǎŜ ǎŜƳ ŘƻǾłȌƝ ǇǊŜƧ ǘǌŜōŀ ȊŜ {ƭƻǾŜƴǎƪŀΣ ƪŘŜ ƧŜ ǘƻ ƭƝǇ 
k ǎŜƘƴłƴƝΧƴŜǾƛƳΣ ƧŜǎǘƭƛ ǘƻ ƧŜ ƛ Ǿ ŘƴŜǑƴƝ ŘƻōŠΣ ŀƭŜ мκн Ǌƻƪǳ ȊǇłǘƪȅ ǘƻ 
ōȅƭƻΧƴŠƪŘƻ ƧŜŘŜ ƴŀ {ƭƻǾŜƴǎƪƻ ŀ ƪƻǳǇƝ ǘŀƳ ǘǌŜōŀ рл ƭŀƘǾƛőŜƪ 
ǎƻƭǳǘŀƴǳΧΦǘŀŘȅ ǘƻ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ȊǇǊƻǎǘǌŜŘƪƻǾłǾŀƧƝ ŎƛƎłƴƛΣ ƛ ǘǌŜōŀ 
s jinejmŀ ǇǊłǑƪŀƳŀΣ ǘǌŜōŀ YƻǊȅƭŀƴŜƳΣ ȌŜ ΦΦǾƻƴƛ ǘǌŜōŀ ŀƴƛ ƴŜǾŠŘƝ ƴŀ 
ǾȇǊƻōǳ őŜƘƻ ǘƻ ƧŜΣ ŎƘƻŘƝ ƪ doktorovi s ŘŠǘƳŀ ŀ Ǿƻƴ ƧƛƳ ǇƝǑŜ ǎƻƭǳǘŀƴ ŀ 
Ǉŀƪ Ƙƻ ǇǊƻŘłǾŀƧΦ ±ƻƴ Ƙƻ ǘŜř ǳȌ ŘƻƪǘƻǊ ŀƴƛ ƳƻŎ ƴŜǇǌŜŘŜǇƝǑŜΦ 
[ŀƘǾƛőƪŀ ƧŜ ǘǌŜōŀ ƛ Ȋŀ оллΣ-Φ ½Ŝ {ƭƻǾŜƴǎƪŀ ǘƻ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑ ǾƻȊƝ ǘŀƪȅ ǘy 
ŎƛƪłƴƛΧΦƳŀƧ ǘŀƳ ǇǌƝōǳȊƴȇΦ Wł ǎłƳ ǎŜƳ ǘƻ ƴƛƪŘȅ ƴŜŘŠƭŀƭΣ ƳƻŎ ƳŠ ǘƻ 
ƴŜȊŀƧƝƳŀƭƻΣ ŀƭŜ ǾƛƳΣ ȌŜ ǘƻ Ȋ toho slovenska bylo a naposled to 
s jistotou bylo v ǊƻŎŜ мфффΦ YŘȅōȅŎƘ ǘŜř ƳŠƭ ǎŜƘƴŀǘ {ƻƭǳǘŀƴ ǘŀƪ ŀƴƛ 
ƴŜǾƛƳΣ ŀƭŜ ǾȌŘȅŎƪȅ ǘƻ ōȅƭƛ ƳƝǎǘŀΣ ƪŘŜ ǎŜ ǎƘǊƻƳŀȌřǳƧŜ ƘƻŘƴŠ ǊƻƳǻΧΦά  
    
¦ ƪŀȌŘŞƘƻ Ȋ ŘŜŀƭŜǊǻ ƧŜ ǘŀƪŞ ǊƻȊŘƝƭƴŞΣ ȊŘŀ ƴŀǎǘŀǾǳƧŜ ŘǊƻƎǳ ƴŠƧŀƪƻǳ 
Ƨƛƴƻǳ ƭłǘƪƻǳ őƛ ŘłǾł ƴƛȌǑƝ ǾłƘǳ ŀ ƴŜōƻ ǘƻ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝ ς kombinuje oba 
ȊǇǻǎƻōȅΦ bŀ ǳƭƛŎƛ ǎŜ ǘŀƪ ŘƻǎǘłǾł ŘǊƻƎŀ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŠ Ǿ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ 
s ǇǊƻŘǳƪǘŜƳ ǾȇǊƻōŎŜ ŀȌ ƴŀ ǵǊƻǾŜƶ мΥр ŀ ƴŠƪŘȅ ŘƻƪƻƴŎŜ ƧŜǑǘŠ ƳŞƴŠΦ 
±ŠǘǑƛƴŀ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻ ǾǑŀƪ ǾŜƭƳƛ ƪŀǘŜƎƻǊƛŎƪȅ ƻŘƳƝǘł ǘƻΣ ȌŜ ōȅ 
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ǌŜŘƛƭƛ ŀ ǇǌƛǇƻǳǑǘŠƧƝ ǎƴƝȌŜƴƝ ǾłƘȅΦ ¦ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǘƻ ƳƻȌƴł ǇǊŀǾŘƻǳ ƧŜΣ ǳ 
ƧƛƴȇŎƘ ǎŜ ǾƝŎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƧŘŜ ƻ ƪƭŀǎƛŎƪȇ ƻōŎƘƻŘƴƝ ǘŀƘ ς ƴŜōƻǙ 
ƴŜȊŀǇƻƳŜƴƻǳ ǊȅŎƘƭŜ ŘƻŘŀǘΣ ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ ȊōƻȌƝ ƧŜ ǘƻ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ŀ ǘƻ αǌŜŘŠƴƝ 
ŀ ǑƛȊŜƴƝά ǘƻ ŘŠƭŀƧƝ αǘƛ ŘǊǳȊƝάΣ ƻƴƛ ǎŀƳƛ ƴƛƪŘȅΧΦόǇǊƻǘƻƪƻƭ слнύΥ αΧόƪŘȅȌ 
ǇǊƻŘłǾłǑΣ ǌŜȌŜǑ ǘƻ ƴŠƧŀƪΚύΧƴŜΣ ƴŜΧǘƻ Ŏƻ ŘƻǎǘŀƴǳΧǘƻ ǇǌƛƴŜǎǳΧǘƻ 
ǎǇƝǑΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǇǊƻŘłǾŀƭ ǘƻ ǎǾƻƧŜΧǘƻ ƴŜǌŜȌǳΣ ŀƭŜ ŘłƳ ƳƝƶΧά   
 
hǇŠǘ ǎŜ ǇƻǘǾǊȊǳƧŜ Ǿȇǎƪȅǘ ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŠȊƴƛŎƝŎƘ ŀ ȊŎŜƭŀ ŜȄǇƛƭƛŎƛǘƴŠ 
ǘŜƴǘƻƪǊłǘ ƧŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇƻǇǎŀƭ ȊǇǻǎƻōȅΣ ƧƛƳƛȌ ǎŜ ŘǊƻƎŀ Řł 
ȊƝǎƪŀǘ ƛ Ƨŀƪł ƧŜ ƧŜƧƝ ƪǾŀƭƛǘŀ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слоύΥ αΧƴŀǎǘƻǳǇƛƭ ƧǎŜƳ Ǿ όƴłȊŜǾ 
ǾŠȊƴƛŎŜύΦΦόŀ Ƨŀƪ ǘƻ ǘŀƳ ōȅƭƻ ǎ ŘǊƻƎŀƳŀΚύΧǘŀƳ ƧƻΣ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ tomu, 
ȌŜ ǘƻ ǘŀƳ ƴƻǎƛƭ ōŀŎƘŀǌΣ ǘŀƪ ƧƻΧόŀ ŎŜƴŀΚύΧƘƻŘƴŠ ǾŜƭƪł - kvalita a  
ƪǾŀƭƛǘŀ ƴƝȊƪł όŎƻ ǘƻ ȊƴŀƳŜƴłΚύ Ŏƻ ōȅŎƘ ǘŀŘȅ ƪƻǳǇƛƭ Ȋŀ п ƪǊŀōƛőƪȅ 
Marlbor nebo 200,-Σ ǘŀƪ ōȅŎƘ ƧŜƭ ƘƻŘƴŠ ŘƭƻǳƘƻ ŀ ǘŀƳ Ȋŀ ǎǘŜƧƴƻǳ ŎŜƴǳ  
ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ Řŀƭ ŀ ƴƛŎΣ ƪƻǳƪŀƭ ƧǎŜƳ ŀ ōȅƭƻ ǘƻ ǵǇƭƴŠ 
ȊōȅǘŜőƴȇΦΦόǇŜǊǾƛǘƛƴΚύΦΦƧƻΧόŀ Ƨŀƪ ǘǊłǾŀΚύΦΦƴƻǊƳłƭƴŠ ƪƭŀǎƛŎƪŜƧ ȊǇǻǎƻōΣ 
ǇȅǘƭƝƪ ƴŀ ǇǊƻǾłȊŜƪΣ ǾȅǎǘǊőƝ ǎŜ ǾŜƴΣ ƴƻǊƳłƭƴƝ ŎŜǎǘƻǳΧόΧύΧƳǳǎŜƭƻ ǎŜ 
ŘłǾŀǘ ōŀŎƘŀ ƴŀ ǑŞŦȅ ōŀǊłƪǻ ŀ ǘŀƪΧά  WŜŘŜƴ Ȋ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǊȇ Řƻ 
ǾŠȊƴƛŎŜ ŘƻŘłǾŀƭ ǇƻǇƛǎǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ смфύΥ αΧǎƳŜ ǘŀƪȅ ǾȅǾłȌŜƭƛ ƛ Řƻ 
ǘŠŎƘ ǾŠȊƴƛŎΣ ǘǌŜōŀ Řƻ όƴłȊŜǾ ǾŠȊƴƛŎŜύΧǇǌŜǎ ŘƻȊƻǊŎŜΣ ǘƻ ƧŜ ǘŜřƪŀ 
ǾǑǳŘŜΧƧŀǎƴŠ ƴŜ ǾǑƛŎƘƴƛ ŘƻȊƻǊŎƛΣ ǘƻ ǎƻǳ ǾȇƧƛƳƪȅΣ ǎƻǳ ǘǌŜōŀ ŘǾŀΣ 
ǘǌƛΧƘƭŀǾƴŠ ǊƻƘłőŜ όǊƻƘȅǇƭƴƻƭȅύΦΦǎƻǳ ǘŀƳ Ȋŀ ƴŠ ǘŠȌƪȇ ǇǊŀŎƘȅΧǘȅ 
ǊƻƘȅǇƴƻƭȅ ǎŜ ŎǇŀƭƛ ǘǌŜōŀ Řƻ ǇŀǎǘȅΧǘŀƪ ōȅƭŀ ǾȇŘŜƧƴŀΣ ƪŘŜ ǎŜ ŘłǾŀƭȅ 
ƘƛƎƛŜƴƛŎƪȇ ǇƻǘǌŜōȅΧǘȅ Ǉŀǎǘȅ ōȅƭȅ ƻȊƴŀőŜƴȇΧΦΦόΧύΧǘȅ ŘƻȊƻǊŎƛ ƴłǎ 
ǾȅǇƭłŎŜƧΧǘŀƪȅ ƴŀ ǘƻƳ ƳǳǎŜƧ ǾȅŘŠƭŀǘΣ ŜǑǘŠ ǾƝŎ ƴŜȌ ƧłΧƪƻƭƛƪΣ ŀƭŜ 
ƴŜǾƝƳΧƧł ǎŜƳ ǘƻ ƧŜƴ ƻōǎǘŀǊłǾŀƭΧΦƴŜƧƭƝǇ ǎŜ ǾȅŘŠƭłǾł ǘǌŜōŀ ƴŀ 
ǾłƴƻŎŜΧΦόΧύΧǇǊƻŘłǾŀƭȅ ǎŜ {ƻƭǳǘŀƴȅΣ wƘƻƘȅǇƴƻƭȅΧόΧύΧǘƻ ōȅƭ ŘƻōǊŜƧ 
ƪǑŜŦǘΧΦόΧύΧŘƻ ǘƻƘƻ ǾŠȊŜƴƝ ǎŜ ŘƻǎǘŀƴŜ ǾǑŜŎƪƻΧƛ ƘŞǊƻ ŀ ǇŜǊƴƝƪΧά    
   
±ŜƭƳƛ ōƛȊŀǊŘƴƝΣ ŀǾǑŀƪ ǎǊƻȊǳƳƛǘŜƭƴł ŀ ƴŜǾȅƘȇōŀǾł ōȅƭŀ ƻŘǇƻǾŠř 
jednoho z ŘŜŀƭŜǊǻ ƪ ƻǘłȊŎŜ ǇǊƻōƭŞƳǻ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слоύΥ 
αΧǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ȊƴŀƧ ƛ ƳŠΣ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘƻ Ƨǎƻǳ ȊƴłƳȇ Ȋ ǳőƶłƪǳΣ ȊłƪƭŀŘƪȅΣ 
ƪŀƳŀǊłŘƛ Ȋ ŘŠǘǎǘǾƝΧŀ ǘƻ ƻŘǊŀȊǳƧŜ ȊŀǎŜ ǘȅ Ƴȇ ƪŀƳŀǊłŘȅΧόΧύΦΦǘǌŜōŀ Ȋŀ 
Ƴƴƻǳ ǇǌƛƧŘŜ ŀ ȊŀőƴŜ ǎŜ ǎŜ ƳƴƻƘǳ ōŀǾƛǘ ŀ ƴŀōƝȊƝΣ ŀōȅŎƘ ǇǌƛǑŜƭ ƴŀ 
ƴŠƧŀƪƻǳ ǎƭŜȊƛƴǳ ȊŜ ȊłƪƭŀŘƪȅΧΦόŀ ƪƻƭƛƪ ƭƛŘƝ Ȋ ƻƪǊǳƘǳ Ŏƻ ȊƴłǘŜΣ ǎŜŘƝ ƴȅƴƝ 
Ȋŀ ǇǊƻŘŜƧΚύΦΦƳƻƳŜƴǘłƭƴŠ ǎŜŘŠƧ όőƝǎŜƭƴȇ ǵŘŀƧύΦΦƧǎƻǳ ǘƻ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘȅ 
ǎǘŀǊǑƝ ол-40..jinak spousta jich toho v ǘƻƳƘƭŜ ǾŠƪǳ ƴŜŎƘŀƭƻΣ ƳŀƧ ǎǾƻƧŜ 
ǊƻŘƛƴȅ ŀ ǳȌ ƴŀ ǘƻ ƪŀǑƭƻǳΧόΧύΧόƳłǘŜ ǎǘǊŀŎƘΚύΧƧŀǎƴŠΣ ƳłƳ ǎǘǊŀŎƘΣ 
ǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠΣ ŀƭŜ ƳǳǎƝƳ ǎŜ ƴŠƧŀƪ ȌƛǾƛǘΧόΧύΧƳłƳ ǘƻ ǊƻȊƘłȊŜƴȇ ƴŜōƻ 
ǘŀƪ ǳŘŠƭŀƴȇΣ ŀōȅ ǘƻ ǳ ƳŠ ƴŜƴŀǑƭƛΧόΧύΧǇǊƻŘłǾłƳ ƭƛŘŜƳΣ ƻ ƪǘŜǊȇŎƘ ǎƛ 
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ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ōȅ ƳŠ nepotopili a kdyby se tak stalo, tak jsem 
ȊŀƻǇŀǘǌŜƴŜƧ ǘŀƪΣ ŀōȅ ŘǊȌŜƭƛ ƘǳōǳΦ 5ŠƭłƳ ǘƻ ƴŜǊŀŘΣ ŀƭŜ ōƻƘǳȌŜƭΧǘƻ 
ōȅŎƘ ǎƛ ƳƻƘƭ ǊƻǾƴƻǳ ƴŀǇǎŀǘ ƴŀ őŜƭƻΣ ȌŜ ǇǊƻŘłǾłƳΧά      
 
5ƭŜ о ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ȋ ǊǻȊƴȇŎƘ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ǎŜ Ȋŀ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ƴŠƪƻƭƛƪ 
ƳŠǎƝŎǻ ǘǊƻŎƘǳ ǎǘłƘƭƛ ǇǊƻŘŜƧŎƛ z ǌŀŘ !ƭōłƴŎǻ ŀ WǳƎƻǎƭłǾŎǻΣ ŀ ƳƝǎǘƻ 
ǘƻƘƻ ƧŜ ǇǊȇ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ǾƛŘŠǘ 2ŜŎƘȅΣ wƻƳȅ ŀ ±ƛŜǘƴŀƳŎŜΦ /ŜƭƪƻǾŠ 
ƧǎƳŜ ǾǑŀƪ ȊƝǎƪŀƭƛ ǾŜƭƳƛ Ƴłƭƻ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴȇŎƘ 
ǎƪǳǇƛƴłŎƘΦ ±ŠǘǑƛƴŀ ¦5 ǎŜ ƘƻǾƻǊǳ ƴŀ ǘƻǘƻ ǘŞƳŀ ǾȅƘȇōŀƭŀ ŀ ƴŜŎƘǘŠƭƛ ƻ 
ƴŠƳ ƳƭǳǾƛǘΦ tǌŜǎǘƻȌŜ se tak z ǾƝŎŜ ȊŘǊƻƧǻ ǇƻǘǾǊŘƛƭƻ ƻǇŜǊƻǾłƴƝ ǘŠŎƘǘƻ 
skupin v regionu, nejsme z ǘŠŎƘǘƻ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ǎŎƘƻǇƴƛ ǾȅǘǾƻǌƛǘ ŀƴƛ 
ƻōǊȅǎ ȊǇǻǎƻōǳΣ ƧŀƪȇƳ ŦǳƴƎǳƧƝ ǾŜ ǾȊǘŀƘǳ ƪŜ ǎŎŞƴŠ ¦5Φ        

4ÒÅÓÔÎÜ éÉÎÎÏÓÔ ÕĿÉÖÁÔÅÌĳ ÄÒÏÇ 

3ÅÖÅÒÎþ -ÏÒÁÖÁ 
¢ǊŜƴŘ ǾȇǊŀȊƴŞƘƻ ǎƴƛȌƻǾłƴƝ ǾŠƪǳ ǳ ƴƻǾȇŎƘ ¦5 ƴŀ ǎŎŞƴŠ ǎŜ Ǿ regionu 
ǇǊƻƧŜǾǳƧŜ ǇƻŘƻōƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ Ƨŀƪƻ Ǿ ǎŜǾŜǊƴƝŎƘ 2ŜŎƘłŎƘΦ WŜ ŀȌ 
ȊŀǊłȌŜƧƝŎƝΣ Ƨŀƪ ǇƻŘƻōƴŞ ǎƛ ƳŜŎƘŀƴƛǎƳȅ ǾȊłƧŜƳƴŠ Ǿ ƻōƻǳ ǘŠŎƘǘƻ 
ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ Ƨǎƻǳ ŀ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴŞ ǾȊǘŀƘȅ ŀ ǎƛǘǳŀŎŜ ōȅ ǎŜ Řŀƭȅ ǘŞƳŠǌ 
ȊŀƳŠƴƛǘΦ ¢ȇƪł ǎŜ ǘƻ ǘŀƪŞ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛΣ ƴŜōƻǙ ƴŜƧƳƭŀŘǑƝ ǊƻőƴƝƪȅ 
¦5 ƳŀƧƝ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǾŜƭƳƛ ƻƳŜȊŜƴŞ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǾȇŘŠƭƪǳ őƛ ƧƛƴȇŎƘ 
ȊǇǻǎƻōǻ ƻǇŀǘǌŜƴƝ ǇŜƴŠȊ ƴŀ ŘǊƻƎȅΣ ŀ ǘŀƪ ƧŜ ŘǊƻōƴł ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘŀ ƧŜŘƴƝƳ 
z ƘƭŀǾƴƝŎƘ ȊǇǻǎƻōǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлмύΥ αΧƴƻ ŀ ǇƻǘƻƳΣ Ƨŀƪ Ƴƛ ōȅƭƻ ǘŠŎƘ 
муΣ ǘŀƪ Ȋŀ Ƴƴƻǳ Ȋŀőŀƭƛ ŎƘƻŘƛǘ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ƳŠƭƛ ƳŞƴŠ Ǌƻƪǻ ƴŜȌ Ƨł ŀ 
ƴŜƳƻƘƭƛ ŘłǾŀǘ ƴŠƧŀƪŞ ǾŠŎƛ Řƻ ȊŀǎǘŀǾłǊƴȅΣ ŀōȅ ƳŠƭƛ ƴŠƧŀƪŞ ǇŜƴƝȊƪȅΦ 
¢ŀƪȌŜ ƧǎŜƳ ǾȌŘȅŎƪȅ ǾŠŎƛ  ȊŀƴŜǎƭŀ Řƻ ȊŀǎǘŀǾłǊƴȅΣ ŘƻƴŜǎƭŀ ǇŜƴƝȊŜ ŀ 
ǇƻǘƻƳ ƧǎŜƳ ǾȌŘȅŎƪȅ Řƻǎǘŀƭŀ ǇǊƻǾƛȊƛ ǾŜ ǎǘȅƭǳ ǇŜǊƴƝƪǳΦ ! ǘŀƪ ǎŜƳ ǘƻ 
ǘǌŜōŀ ƴŀƪƻǳǇƛƭŀ ŀ ǳŘŠƭŀƭŀ ǎŜ ŘŜƴƴƝ ƧƝȊŘŀ ŀ Ǉŀƪ ȊŀǎŜ Ƨŀƪ ƪŘȅΣ ƴƻΦ  Wł 
ƳłƳ ǘŀƪ ǾǑŜŎƘƴƻ ŘŜŎŜƴǘƴŠ ǊłŘŀΧΦά   
 
bŠƪǘŜǌƝ ¦5 ȊŀőƝƴŀƧƝ ǎ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘƝ ƧŜǑǘŠ ǇǌŜŘ ȊŀƘłƧŜƴƝƳ ǎǾŞ 
ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ŀ ƪ ŘǊƻƎłƳ ǎŜ ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ǇǊłǾŠ ƴŀƻǇŀƪ ς ǇǊƻǘƻȌŜ ǎŜ 
ŘƝƪȅ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǇƻƘȅōǳƧƝ Ǿ ǊƛȊƛƪƻǾŞƳ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ mezi lidmi, 
z ƴƛŎƘȌ ƳƴƻȊƝ ŘǊƻƎȅ ǳȌƝǾŀƧƝ őƛ ǳȌƝǾŀƭƛ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƳŀƧƝ ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅΣ Ȋŀ 
ƴŠȌ ǎƛ ŘǊƻƎǳ ƪƻǳǇƛǘ ƪŘȅƪƻƭƛ ƳƻƘƻǳΦ {ŀƳƻǘƴł ŘǊƻƎƻǾł ƪŀǊƛŞǊŀ ǘŀƪ 
ƴŀǎŜŘł ƴŀ ƪǊƛƳƛƴłƭƴƝ ƪŀǊƛŞǊǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ƳǻȌŜ ǇƻǎƭŞȊŜ ŘƻǎǘƛƘƴƻǳǘ ŀ ǎǘłǘ 
ǎŜ ŘƻƳƛƴŀƴǘƴƝ Ǿ ǘƻƳ ǎƳȅƭǎǳΣ ȌŜ ŘƻƧŘŜ ƪ ȊłƳŠƴŠ ƪŀǳȊłƭƴƝƘƻ ǾȊǘŀƘǳ ŀ 
ƪǊƛƳƛƴłƭƴƝ ƪŀǊƛŞǊŀ ȊŀőƴŜ ōȇǘ ƴŜȊōȅǘƴƻǳ ǇǊƻ ȌƛǾŜƴƝ ŀ ǳŘǊȌŜƴƝ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛ 
(protokol 202): αΧό/ƻ Ƨǎƛ ƪǊŀŘƭΚύ Χbƻ ǘŀƪ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ƪǊłǎǘ ƘƻǊǎƪł 
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ƪƻƭŀ ŀ ǇƻǘƻƳ ƧǎŜƳ ǇǌŜǑŜƭ ƴŀ ƪǾŀǊǘȇǊȅΧΦό¢ƻ ōȅƭŀ ǘŜŘŀ ǘŀ ǘǊŜǎǘƴł 
őƛƴƴƻǎǘ Ȋ ŘǻǾƻŘǳ ŘǊƻƎΚύΧΧbŜΣ ǘȅ ƪƻƭŀ ȊŜ ȊŀőłǘƪǳΣ ǘƻ ƴŜΦ ¢ƻ ŀȌ 
ǇƻǘƻƳΦ tǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ƴŜǾŠŘŠƭΣ Ŏƻ ǎ ǇŜƴŠȊƳŀ ŀ ƴŠƪƻƘƻ ƴŀǇŀŘƭƻ ōǊłǘ 
ŘǊƻƎȅΧά  
 
DŜƴŜȊŜ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ƧŜ ǳ ǾŠǘǑƛƴȅ ǇǌƝǇŀŘǻ ǇƻȊǾƻƭƴłΦ ½łƭŜȌƝ ƴŀ ǘȅǇǳ 
ȊƴŜǳȌƝǾŀƴŞ ƭłǘƪȅ ŀ ǇǊŀǾƛŘƭŜŎƘ Ǿ ǇŀǊǘŠΣ Ƨŀƪ ǾŜƭƪȇ ǘƭŀƪ ƴŀ ǇƻǘǌŜōǳ ǇŜƴŠȊ 
ǾȅǘǾłǌŜƧƝ ŀ Ƨŀƪ ǊȅŎƘƭŜ ŘƻƴǳǘƝ ¦5 ƪ ǾƻƭōŠ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ Ƨŀƪƻ 
ƴŜƧǎƴŀȌǑƝ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǇŜƴƝȊŜ ȊƝǎƪŀǘΦ ±ǻōŜŎ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǎŜ ȊŀőƝƴł 
ƪǊłŘŜȌŜƳƛ ŘƻƳŀ ŀ Ǉƻ ǇǌƝōǳȊƴȇŎƘ όōŀōƛőƪȅ ŀǇƻŘΦύΦ ¢ŜǇǊǾŜ ǎ ƻǘǊƪłƴƝƳ 
ŀ ŘŀƭǑƝƳ ǎƴƝȌŜƴƝƳ ƘǊŀƴƛŎŜ ǘƻƘƻΣ Ŏƻ ƧŜ őƭƻǾŠƪ ƻŎƘƻǘŜƴ ŀ ǎŎƘƻǇŜƴ 
ǳŘŠƭŀǘ ǎŜ ǇƻǳǑǘƝ Řƻ ƪǊłŘŜȌƝ ƧƛƴŘŜ όƻōŎƘƻŘȅ ŀǘŘΦύΦ {ŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ȌŜ ǎŜ 
Ǿȅǎƪȅǘƴƻǳ ǇǌƝǇŀŘȅΣ ƪŘȅ ¦5 ȊŀőƴŜ ƪǊłǎǘ ƴŜƧŘǌƝǾŜ ƧƛƴŘŜ ŀ ŘƻƳŀ ƴŀǇǌΦ 
ǾǻōŜŎΣ ȊŘł ǎŜ ǾǑŀƪΣ ȌŜ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇ ǇǊǻōŠƘ ǇŀǘǌƝ ƪ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝƳΦ ±ŜŘƭŜ 
ǘƻƘƻ ƧŜ Ǉŀƪ ǘǌŜōŀ ƻŘƭƛǑƛǘ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘΣ ƪǘŜǊł ƧŜ ȊŀƘłƧŜƴŀ ŀ ǇǊƻōƝƘł 
ǇǌŜŘ ǘƝƳΣ ƴŜȌ Řƻǘȅőƴȇ ȊŀőƴŜ ǳȌƝǾŀǘ ŘǊƻƎȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǳǘŀƧŜƴύΥ 
αΧόΧύΦΦό¢ŀƪȌŜ ǇŜƴƝȊŜ ōȅƭȅ ǾȌŘȅ Ȋ ǾƭŀǎǘƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻΚύΧ±ȌŘȅŎƪȅ ōȅƭȅ 
z ǾƭŀǎǘƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ ŀƭŜ ƴŜ Ƨŀƪƻ ǵǇƭƴŠΦ ¦ ǘƻƘƻ ƪƻƴŎŜ ǳȌ ƧǎŜƳ ǾƭŀǎǘƴŠ 
ǳƪǊŀŘƭ ŘƻƳŀ ǇŜƴƝȊŜΣ ƻǘŎƛ ррллΣ-YőΦ WǎŜƳ ǎƛ ƪƻǳǇƛƭ р ƎǊŀƳǻΧ.(To bylo 
v ƪǘŜǊŞƳ ǊƻŎŜΚύΧ¢ƻ ōȅƭ Ǌƻƪ мффуΣ ƭŜŘŜƴΦ WǎŜƳ ǾƭŀǎǘƴŠ ǳƪǊŀŘƭΦΦΦ ŀ мп 
ŘƴƝ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ƧǎŜƳ ƧŜǑǘŠ ōǊŀǘǊƻǾƛ ǳƪǊŀŘƭ нмллΣ-YőΣ ǘŀƪȌŜ Ǉƻ ǘƻƳ ǳȌ 
ǾƭŀǎǘƴŠ ƴƛŎΦ Wŀƪƻ ƴŜŎƘǘŠƭ ƧǎŜƳ ǘƻ ǳŘŠƭŀǘΣ ŀƭŜ ǘƭŀőƛƭƻ ƳƴŠ ǘƻ ǵǇƭƴŠ 
ǑƝƭŜƴŠΦ Cŀƪǘ ƧǎŜƳ ƴŜŎƘǘŠƭΣ ŀƭŜ ǇǊƻǎǘŠ ƳƴŠ ǘƻ ŘƻƴǳǘƛƭƻΦ WǎŜƳ ǎƛ ǌƝƪŀƭΣ ǘƻ 
ƴŜǎƳƝƳ ǳŘŠƭŀǘΣ ƴŜǎƳƝƳΦ ! ƴŀƧŜŘƴƻǳ ǑǳǇ ŀ ǳȌ ƧǎŜƳ ǘȅ ǇŜƴƝȊŜ ƳŠƭ 
v ǊǳŎŜΧό¢ŀƪȌŜ ǘȅ ƪǊłŘŜȌŜ ōȅƭȅ ƧŜƴ ŘƻƳŀΚύΧbŜΣ ƧƻΦ bƻΣ ǘŀƪ ǘȅ ƪǊłŘŜȌŜ 
Ǿ ƻōŎƘƻŘŠ ƧǎƳŜ ȊƪƻǳǑŜƭƛΦ Wł ƧǎŜƳ ōȅƭ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾŜƴƪǳΣ ƴŜōƻ ǘŀƪΦ !ƭŜ 
ǘŀƪŞ ǘȅ ǾȇōŠƘȅ ǎ cigaretama z tǊŀŦƛƪȅΦ bŠƧŀƪŞ ǘƻ ƻōƭŜőŜƴƝΣ ōƻǘȅΦ bƻΣ 
Ƨŀƪƻ Ƨł ƧǎŜƳ ǘƻ ȊƪƻǳǑŜƭ ŀǎƛ нȄΦ ¢ƻ ǎ ǘǊŀŦƛƪƻǳΣ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ ƭƝōƛƭƻ ǎ ǘƝƳ 
ƪŀǊǘƻƴŜƳΦ όŎƛƎŀǊŜǘύΦΦ¢ƻ ōȅƭƻ ǘǌŜōŀ Ȋŀ Ǉǻƭ ƎǊŀƳǳΦ ¢ƻ ƧǎƳŜ ŘŠƭŀƭƛ ǾŜ 
ŘǾƻǳΣ ǾƝǑΦ ¢ƻ ǎŜ ǘǌŜōŀ ŘŀƭƻΦ !ƭŜ Ƨƛƴŀƪ ƧǎŜƳ ǾƛŘŠƭΣ ōȅƭ ƧǎŜƳ ǳ ǘƻƘƻΣ Ƨŀƪ 
tam kradli ǘȅ ǾŠŎƛ ŀ ǘŀƪΦ !ƭŜ Ƨł ƧǎŜƳ ǎŜ ǘƻƘƻ ƴŜȊǵőŀǎǘƶƻǾŀƭΦ Wł ƧǎŜƳ 
ƳŠƭ Ȋ ǘƻƘƻ ǎǇƝǑ ǎǘǊŀŎƘΦ ±ƝƳΣ Ƨŀƪ ƧǎƳŜ ǘȅ ŎƛƎŀǊŜǘȅ ƪǊŀŘƭƛΣ ǘŀƪ ƴłǎ ǘŀƳ 
ƧŜŘƴƻǳ ƳłƭŜƳ ŎƘȅǘƭƛΦ hŘ ǘŞ Řƻōȅ ƧǎŜƳ ǎŜ ǾƭŀǎǘƴŠ ƧŜƴƻƳ ŘƝǾŀƭ ŀ 
ǘŀƪΧό¢ǌŜōŀ ƪŀƳŀǊłŘƛ ƪǊŀŘƭƛ ŀ ǘȅ ǎŜǎ ƧŜƴƻƳ ŘƝǾŀƭΚύΧbƻΣ ƧŜƴƻƳ ŘƝǾŀƭ, 
ƘƭƝŘŀƭ ƧǎŜƳΦ ¢ƻ ōȅƭƻ ǘǌŜōŀ Ǉƻ ƴŠƧŀƪŞ ƧƝȊŘŠ ǊłƴƻΦ WǎƳŜ Ǒƭƛ ŀ ȊŜȊŀŘǳΣ Ƨŀƪ 
ǎŜ ǾƻȊƝ ƧƝŘƭƻΥ ƧƻƎǳǊǘȅΣ ƳƭƝƪƻΣ ǇŜőƛǾƻΦ ¢ŀƪ ƧƳŜ ǇǊƻǎǘŠ ƻŘǎǘǌƛƘƭƛ ǘȅ ȌŜƭŜȊƴŞ 
ty, jak se to jmenuje...  budky. Tak jsme rabovali z ǾǊŎƘǳ ŀ ǘǌŜōŀ ƧǎƳŜ 
ukradli jogurty ς ǇƭŀǘƻΣ ƳƭƝƪƻΣ ǊƻƘƭƝƪȅΦ bŀƧŜŘƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ŀ Ǒƭƛ ƧǎƳŜΦ Wƛƴŀƪ 
ƪǊłŘŜȌŜΣ ǘƻ ǎŜ ƴŜǎǘłǾŀƭƻΧά 
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{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǎŜ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ƴŠƪƻƭƛƪ ƭŜǘ ƻōŜŎƴŠ ŘƛǎƪǳǘǳƧŜ ƻ ǾŠƪƻǾŞ 
ƘǊŀƴƛŎƛ ǘǊŜǎǘƴƝƘƻ ǇƻǎǘƛƘǳΣ ƻōƧŜǾǳƧŜ ǎŜ ǘƻǘƻ ǘŞƳŀ ǘŀƪŞ Ǿ ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘΦ 
bŜƧŜŘƴł ǎŜ ǇǌƛǘƻƳ ǇƻǳȊŜ ǇǌƝƳƻ ƻ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ŘƛǎǘǊƛōǳŎƝ őƛ 
ŘƻƪƻƴŎŜ ǾȇǊƻōƻǳ ŘǊƻƎΣ ŀƭŜ ǎǇƝǑŜ ŘƻǇǊƻǾƻŘƴƻǳ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎt, 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘǊƻōƴŞ ƪǊłŘŜȌŜΣ ǇƻŘǾƻŘȅ ŀǇƻŘΦ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлрύΥ αΧό¢ȅ 
ƪǊłŘŜȌŜ ōȅƭȅ ƧŀƪŞƘƻ ŘǊǳƘǳΚύ Χ9ƭŜƪǘǊƻƴƛƪŀ ƴŜōƻ ƪŀǎŀΦΦΦΧΦό½ aut nebo 
ƻŘƪǳŘΚύΧaƳ Ȋ ƻōŎƘƻŘǳΧΦό9ƭŜƪǘǊƻƴƛƪŀ Ȋ ƻōŎƘƻŘǳΦ ¢ǾƻƧƛ ƪłƳƻǑƛ 
kradli taky z ƻōŎƘƻŘǳ ƴŜōƻύΦΦΦWŀƪƻ Ƨŀƪ ƳȅǎƭƝǘŜ ƧƛƴŘŜ ƴŜȌ Ȋ obchodu 
ƴŜōƻ ƴŜǾƝƳΣ Ŏƻ ƳȅǎƭƝǘŜΧό¢ǌŜōŀ Ȋ ŀǳǘŀ ƴŜǾȅƪǊłŘŀƭƛΚΦΦύΧ½ auta ne, 
ǇǊłǾŠ ǘƻ ƴŜΣ ǾǻōŜŎ Ƨŀƪƻ ƴŜΗΧό! ƪƻƭƛƪ Ǿłǎ ōȅƭƻΣ ƪŘȅȌ ƧǎǘŜ 
ǾȅƪǊłŘŀƭƛΚύΧWǎƳŜ ǎŜ ǎǘǌƝŘŀƭƛΣ Ƨŀƪƻ ǘŀƪƘƭŜΦ ±ȌŘȅŎƪȅ ƴŠƪŘƻ ƴŠŎƻ ŘƻƴŜǎ 
ƴŜōƻ ǘŀƪƘƭŜΦΦόWƛǎǘŠΣ ŀƭŜ ƪƻƭƛƪ Ǿłǎ ōȅƭƻΚύΧΦ¢ƻ Ȋŀőŀƭƻ ǘŀƪΣ ȊŜ Ȋŀőłtku to 
Ȋŀőŀƭƻ ƴŜǾƛƴƴŠΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ ǘǌŜōŀ ǘǌƛ ƴŜōƻ ǘŀƪ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ƪłƳƻǑǻ 
ǇǌƛōȇǾŀƭƻΣ ƳŠ ǎŜ ǘƻ Ƨŀƪƻ ǾǻōŜŎ ƴŜƭƝōƛƭƻΣ ōȅƭƻ ǎŜ Ƴƴƻǳ Ƨŀƪƻ ƘƻŘƴŠ ƭƛŘƝ 
ŀ Ǉǘŀƭƛ ǎŜ ƴŀ ǘƻƘƭŜǘƻΦ bƻ ƧƛŎƘ ǇǊƻǎǘŠ ǇǌƛōȇǾŀƭƻΦ Χό/Ƙȅǘƭƛ Ǿłǎ ǘŜŘȅ 
ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ Ȋŀ ǘȅ ƪǊłŘŜȌŜΚύΧtŀƪ ƴłǎ Ƨŀƪƻ ŎƘȅǘƭƛΣ ŀƭŜ ǇǊƻǎǘŠ ƴƛŎ Ȋ toho 
ƴŀƪƻƴŜŎ ƴŜōȅƭƻΧόYƻƭƛƪ ǾłƳ ōȅƭƻ ƭŜǘΚύΧWł ƧǎŜƳ ōȅƭ ǇǊłǾŠ ǇƻŘ мр ƭŜǘȅΣ 
ǘŀƪȌŜ ΦΦΦά 

Brno  
IǊŀƴƛŎŜ αǾȇƪǳǇƴƝŎƘ ŎŜƴά ǳ ƪǊŀŘŜƴŞƘƻ ȊōƻȌƝ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧŜ ǾŜ ǎǘŜƧƴȇŎƘ 
ǊŜƭŀŎƝŎƘ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘΦ tƻƪǳŘ ǎŜ ƴŜƧŜŘƴł ƻ ƻōƧŜŘƴłǾƪƻǾƻǳ 
ƪǊłŘŜȌΣ Ǉŀƪ ƧŜ ǘƻ ǾȌŘȅ ƳŞƴŠΦ ±ŠǘǑƛƴƻǳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ƛƴǘŜǊǾŀƭ ƳŜȊƛ ол-
рл҈ ǇǻǾƻŘƴƝ ŎŜƴȅ ǳƪǊŀŘŜƴŞƘƻ ȊōƻȌƝ όǇƻƪǳŘ ƧŜ Ǿ ŘƻōǊŞ ƪǾŀƭƛǘŠ ŀ ƧŜ 
ƴƻǾŞύΦ  
 
YǊƻƳŠ ǎƝǘŠ ȊŀǎǘŀǾłǊŜƴΣ ƪǘŜǊł ƧŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƴŜƧǾŠǘǑƝƳ 
ƻŘōȅǘƛǑǘŠƳ ƪǊŀŘŜƴŞƘƻ ȊōƻȌƝΣ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ŀ ƻōǾȅƪƭŞ ƪǊŀŘŜƴƝ ƴŀ 
ȊŀƪłȊƪǳ όǇrotokol 315): αΧŘƻǎǘŀƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ƧŜŘƴǳ Řƻōǳ Řƻ ǇŀǊǘȅΣ ǘƻ 
bylo tady v .ǊƴŠΣ Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ōȅŘƭŜƭ ƘƴŜŘ Ǉƻ ǾƻƧƴŠ ǳ ΧόΧύΧΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
ǌŜǑƛƭ ŀǳǘƻǊłŘƛŀΧόΧύΧǘƻ ǎŜ ǇǊƻŘłǾŀƭƻ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘŀƪ Ȋŀ ǘǌƛőǘǾǊǘŠ 
ŎŜƴȅΦΦόŘƻ ȊŀǎǘŀǾłǊŜƴΚύΦΦƴŜ ōȅƭ ƻŘǇŀƭΧǇǌƝƳƻ őƭƻǾŠƪΣ ƪǘŜǊŜƧ ǘƻ 
bral..jenom ŀǳǘƻǊłŘƛŀΣ őƛǎǘŠ ƧŜƴƻƳΧŎŜƭł ǘŀ ƴŀǑŜ ǇŀǊǘŀ όƴŀ ǘƻƳ 
ŘŠƭŀƭŀύΣ ȊƘǊǳōŀ ǘŀƪ мр ƭƛŘƝΧά ¦ ǇǌƝƳŞƘƻ ǇǊƻŘŜƧŜ ƪǊŀŘŜƴŞƘƻ ȊōƻȌƝ ƴŀ 
ȊŀƪłȊƪǳ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ōȇǘ αǾȇƪǳǇƴƝ ŎŜƴŀά ǾȇƘƻŘƴŠƧǑƝΣ ŀ ǘƻ ƴŠƪŘȅ ŀȌ ƻ 
ǇƻƭƻǾƛƴǳ őƛ ҁ ǇǊƻǘƛ ǇǊƻŘŜƧƛ Ǿ ȊŀǎǘŀǾłǊƴŠ ŀ ǇƻŘƻōƴȇƳ ǇƻŘƴƛƪǻƳΦ 
½ƳƝƴŠƴȇŎƘ тл҈ ŎŜƴȅ ƧŜ ƴŜƧǾȅǑǑƝ ŎŜƴŀΣ Ƨŀƪƻǳ ƪǘŜǊȇ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇƴǘ ǳŘŀƭ ŀ 
ƧŜŘƴŀƭƻ ǎŜ ŀƭŜ ƻ ŘƻōǌŜ ǾȅōǊŀƴł ŀǳǘƻǊŘłŘƛŀ ǾȅǑǑƝ ŎŜƴƻǾŞ ƪŀǘŜƎƻǊƛŜ ŀ 
ŘƝƪȅ ǘŀƪǘƻ ǵȊŎŜ ǇǊƻŦƛƭƻǾŀƴŞƳǳ ƻōŎƘƻŘǳ όǎŜ ȊǌŜƧƳŠ ŘƻōǌŜ ȊŀƧƛǑǘŠƴȇƳ 
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ŘŀƭǑƝƳ ƻŘōȅǘŜƳ ŀ ƴłǾŀȊƴƻǎǘƝύ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ ōȇǘ ƴŀ ǘŀƪ ǾȅǎƻƪŞ 
αǾȇƪǳǇƴƝ ŎŜƴŠάΣ ƪǘŜǊł ƧŜ ǾŜƭƳƛ ƴŜƻōǾȅƪƭłΦ   
bŜƧōŠȌƴŠƧǑƝƳ ŀǊǘƛƪƭŜƳ ƪǊƻƳŠ ŜƭŜƪǘǊƻƴƛƪȅ όƻŘ Ŧƻǘƻ ŀǇŀǊłǘǻ ŀȌ Ǉƻ 
ǘŜƭŜǾƛȊŜ ŀ ƳŀƎƴŜǘƻŦƻƴȅύ Ƨǎƻǳ ŘǊŀȌǑƝ ƘȅƎƛŜƴƛŎƪŞ ǇƻǘǌŜōȅ όƪǊŞƳȅ 
ŀǇƻŘΦύΣ ŘłƭŜ ƪŀǇŜǎƴƝ ƪǊłŘŜȌŜΣ ǑǇŜǊƪȅΣ ƪƻƭŀΣ ƪƴƛƘȅ ŀ ŘłƭŜ ŘǊƻōƴŞ 
podvody.  

4ĠÅÂþéÓËÏ 
5Ɲƪȅ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ƧŜ ǎƻǳōƻǊ ƻōǎŀȊŜƴ Ȋ ǾŠǘǑƝ őłǎǘƛ ȊłǎǘǳǇŎƛ ǎǇƝǑŜ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ȊŜ оΦ ǎƪǳǇƛƴȅΣ ƴŜƴƝ ǇǊƻ ƻōƭŀǎǘ 
ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǇǌƝƭƛǑ ƳƴƻƘƻ ȊŘǊƻƧƻǾȇŎƘ ƳŀǘŜǊƛłƭǻΣ ƴŜōƻǙ ƻōŠ ǘȅǘƻ 
ǎƪǳǇƛƴȅ ƴŜōȇǾŀƧƝ ǇŀŎƘŀǘŜƭƛ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǎǇƻƧŜƴŞ 
s ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ ŀ ƳŀƧƝ Ǿ ŘǊǘƛǾŞ ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ŘƻōǊŞ őƛ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ 
ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǎǘŀōƛƭƛȊƻǾŀƴŞ ǎƻŎƛłƭƴƝ ȊłȊŜƳƝΦ  
±ȇǾƻƧ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ōȇǾł ǳ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƴłǎƭŜŘƻǾłƴ 
ǾȇǾƻƧŜƳ ƪǊƛƳƛƴłƭƴƝ ƪŀǊƛŞǊȅ ǾŜ ǎƳȅǎƭǳ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛΦ ± ƴŀǇǊƻǎǘŞ 
ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ȊŀőƝƴł ǘŀƪƻǾł ƪŀǊƛŞǊŀ ŘǊƻōƴȇƳƛ ƪǊłŘŜȌŜƳƛ ǊƻŘƛőǻƳΣ 
ǎƻǳǊƻȊŜƴŎǻƳΣ ǾŜ ǑƪƻƭŜ ŀǇƻŘΦ ŀ ƧŜƧƝ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ōȇǾł őŀǎǘƻ ǎǇƝǑŜ 
ƛƳǇǳƭȊƛǾƴƝΦ ¢ŜǇǊǾŜ ǇƻȊŘŠƧƛ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǇǌŜƪǊƻőŜƴƝ ǳǊőƛǘŞ ǇƻƳȅǎƭƴŞ 
ƘǊŀƴƛŎŜ ŀ ǘǊŜǎǘƴł őƛƴƴƻǎǘ ŘƻǎǘłǾł ǊłƳŜŎ ǇƭłƴƻǾŀƴŞ όǎ ǾŠǘǑƝ őƛ ƳŜƴǑƝ 
ƳƝǊƻǳύ ǎȅǎǘŜƳŀǘƛŎƪŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ȊŎŜƭŀ ǇƻŘƭŞƘŀƧƝŎƝ ǇƻǘǌŜōŠ ȊƝǎƪŀǘ ŦƛƴŀƴőƴƝ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ƴŀ ŘǊƻƎǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧǇŜƴƝȊŜ ƧǎŜƳ ǎƘłƴŠƭ Ƨŀƪ ǎŜ 
ŘŀƭƻΣ ŀƭŜ ǘŜƴƪǊłǘ ƧǎŜƳ ƧŜǑǘŠ ƳƻŎ ƴŜőƽǊƻǾŀƭΣ ǘŜƴƪǊłǘ ƧǎŜƳ ǎǇƝǑŜ ƪǊŀŘ 
ŘƻƳŀΧǘƻ ƧŜǑǘŠ ƴŜōȅƭƻ ǘŀƪƻǾȇ ǘƻ őƽǊƪŀǌǎƪȇ ƻōŘƻōƝΧά      
¦5 ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǳ ǇłŎƘŀƴŞ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǾŠŘƝΣ ƧŀƪŞ ǎŀȊōȅ ƧƛƳ ƘǊƻȊƝ ŀ 
Ƨŀƪ ǎŜ ƳŀƧƝ ŎƘƻǾŀǘΣ ŀōȅ ƳƛƴƛƳŀƭƛȊƻǾŀƭƛ ǾȇǑƛ ǘǊŜǎǘǳΦ LƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝ Ǿ tomto 
ǎƳŠǊǳ ƧŜ ǇƻȊƴłƳƪŀ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧƳǳǎƝ ǘŠ 
Ǉǳǎǘƛǘ Řƻ пу ƘƻŘƛƴΣ ƪŘȅȌ ǘƻƘƻ ƴŜƳłǑ ƴŀƪǊŀŘŜƴȇƘƻ ǇǌŜǎ ŘǾŀ ǘƛǎƝŎŜΣ ǘŜř 
ǳȌ ǾƭŀǎǘƴŠ ǇǌŜǎ ǇŠǘ ǘƛǎƝŎΧƪŘȅȌ ǘƻƘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜƳłǑ ǾƝŎΣ ǘŀƪ ƧŜ ǘƻ ƧŜƴ 
ǇǌŜǎǘǳǇŜƪΧά     

Praha 
½ŀƘłƧŜƴƝ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ Ǿ ŘǻǎƭŜŘƪǳ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ŎƘłǇƻǳ ƳƴƻȊƝ 
z ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ƨŀƪƻ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳƻǳ ǎƻǳőłǎǘ ȌƛǾƻǘŀ ¦5Φ bŠƧŀƪ ǎŜ ǾŜ ǾŠǘǑƛƴŠ 
ǇǌƝǇŀŘǻ ƴŀŘ ǎǾƻƧƝ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘƝ ƴŜǇƻȊŀǎǘŀǾǳƧƝ ŀ ƻȊƴŀőǳƧƝ Ƨƛ Ȋŀ 
nutnost ς ƴŜōƻǙ ŘǊǘƛǾł ǾŠǘǑƛƴŀ Ȋ ƴƛŎƘ ōȅ ƴƛƪŘȅ ƴŜƳƻƘƭŀ ȊƝǎƪŀǘ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ƧƛƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлуύΥ αΧƴƻΣ ŀǎƛ ǇłǊ 
ƳŠǎƝŎǻ ǘƻ ǘǊǾŀƭƻΣ ŀǎƛ Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ ƴŜŎŜƭŜƧŎƘΣ ǇǊƻǎǘŠΣ ŀƭŜ ǇǊƻǎǘŠ ǎŜ ǘƻ ǘŀƪ 
ǾȅǾƛƴǳƭƻΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƴŀƧŜŘƴƻǳ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ŀ ƳǳǎŜƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ǇƻǎǘŀǊŀǘ ǎłƳ 
o sebe. Byl jsem tam s ǘƛƳ ƪŀƳŀǊłŘŜƳ ŀ Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ ǇƻȊƴłǾŀǘ Ƨƛƴȇ 
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ƭƛŘƛΣ ȌŜ ƧƻΦ ½ ŘǊǳƘȇ ǎǘǊłƴƪȅ ȊŀǎŜΣ ǇǌŜŘǘƝƳ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƴŀƘƻǌŜΣ ǘŜř ƧǎŜƳ 
ȊŀǎŜ ǎǇŀŘƴǳƭ ƴŀ ŘƴƻΦ ¢ƻ ƧǎŜƳ ƴŜƳŠƭ ǇŜƴƝȊŜ ŀ ƳǳǎŜƭ ƧǎŜƳ ǎƛ ƧŜ 
ƴŠƧŀƪȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ƻōǎǘŀǊŀǘΣ ǊǻȊƴŜƧƳŀ ƪǊłŘŜȌŜƳŀΦ ! Ǉŀƪ ǇǌƛǑƭȅ 
ǾƭŀǎǘƴŠ ŘǾŠ ǾŀȊōȅ ƪǾǻƭƛ ǊǻȊƴŜƧƳ ƪǊłŘŜȌƝƳΧΦŀƭŜ ƴŜƧǎŜƳ ƻŘǎƻǳȊŜƴŜƧΣ 
ƧŜǑǘŠ ŀƴƛ Ȋ ƧŜŘƴǳΧΦά WŜ ŘǻƭŜȌƛǘŞ ŀƭŜ ǇƻȊƴŀƳŜƴŀǘ ŀ ȊŘǻǊŀȊƴƛǘ ƧƛȌ 
v ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ȊƳƝƴŠƴƻǳ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ǘƻǘƛȌΣ ȌŜ ǳ őłǎǘƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ 
ǇǌŜŘŎƘłȊŜƭŀ ǘǊŜǎǘƴł őƛƴƴƻǎǘ ȊŀƘłƧŜƴƝ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅΦ ¢ŜŘȅ őłǎǘ 
z ƴƛŎƘ ǾŜŘƭŀ ȌƛǾƻǘ Ȋŀ ƘǊŀƴƛŎƝ Ȋłƪƻƴŀ ƳƴƻƘŜƳ ŘǌƝǾŜΣ ƴŜȌ ǇƻȊƴŀƭƛ ŘǊƻƎȅ 
ƴŜōƻ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǇŀǊŀƭŜƭƴŠ ǎ ǘƝƳ ŀ ƴŜƭȊŜ ǳ ƴƛŎƘ ƳƭǳǾƛǘ ƻ ƪŀǳȊłƭƴƝƳ 
ǇǊƻǇƻƧŜƴƝ ƳŜȊƛ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ ŀ ƴłǎƭŜŘƴƻǳ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘƝΣ 
ǇǌŜǎǘƻȌŜ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅ ƳǻȌŜ ŘƻƧƝǘ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǎŜ ǘǊŜǎǘƴł 
őƛƴƴƻǎǘ ǎǘŀƴŜ ǇƻǳƘȇƳ ȊŘǊƻƧŜƳ ǇǌƝƧƳǻ ƴŀ ŘǊƻƎȅΦ ¦ ǇǊƛƳłǊƴƝ 
ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘȅ όǘŜŘȅ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘȅ ƴŜǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝ ǎ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ƪŀǊƛŞǊƻǳύ ƭȊŜ 
ǊƻȊŜȊƴŀǘ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ŘǾŠ ǊǻȊƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǇǌƝǇŀŘǻΦ WŜŘƴł ǎŜ ōǳřǘƻ ƻ ƭƛŘƛ, 
ƪǘŜǌƝ ǎ ŘǊƎƻǳ ȊŀőƴƻǳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǇƻǘǌŜōǳƧƝ ǇƻǾȊōǳŘƛǘΣ ŀōȅ ǾƝŎŜ ŀ ŘŞƭŜ 
ǾȅŘǊȌŜƭƛ ƴŀǇǌΦ Ǉǌƛ ƴƻőƴƝŎƘ ƪǊłŘŜȌƝŎƘ őƛ ŦȅȊƛŎƪȅ ƴŀƳłƘŀǾŠƧǑƝŎƘ ŀƪŎƝŎƘΦ 
tǌƝǇŀŘƴŠΣ ƪŘȅȌ ǘǊǇƝ ǇƻŎƛǘȅ Ǿƛƴȅ ƴŜōƻ ǎŜ ƴŜƧǎƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ  Ȋ ƴŠƧŀƪŞƘƻ 
ƧƛƴŞƘƻ ŘǻǾƻŘǳ ǎŜ ǎǾƻƧƝ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘƝ ǾȅǊƻǾƴŀǘΦ Druhou skupinu 
Ǉŀƪ ǘǾƻǌƝ ƭƛŘŞΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǎ ŘǊƻƎƻǳ ǎŜȊƴŀƳǳƧƝ ŘƝƪȅ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΦ {ŀƳƛ ƻ ƴƛ 
ƴŜƧŜǾƝ ƴŠƧŀƪȇ ȊǾƭłǑǘƴƝ ȊłƧŜƳΣ ŀƭŜ ŘƝƪȅ ƻōǊƻǾǎƪŞ ƴŀōƝŘŎŜ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘƛ Ƨƛ 
ǇǊƻǎǘŠ ƻŎƘǳǘƴŀƧƝ ŀ Ǉƻ őŀǎŜ Ƨƛ Ȋŀőƴƻǳ ǳȌƝǾŀǘ ǾƝŎŜ ŀ ƛƴǘŜƴȊƛǾƴŠƧƛΦ 
   
¢ǊŜǎǘƴł őƛƴƴƻǎǘ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ ŘǊƻōƴȇŎƘ ƪǊłŘŜȌƝ Ǿ obchodech a na ulici se 
ǇƻƘȅōǳƧŜ ǾŜ ǎǘŜƧƴŞƳ ǊłƳŎƛ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рмоύΥ 
αΧǘƻ ǘǌŜōŀ ƳǻȌǳ ǌƝŎǘΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ǾȅƪǊŀŘƭƛ ƪƻǳǇŀƭƛǑǘŠ όƴłȊŜǾύΣ ƪƻƭŀΣ 
ƳŀƎƴŜǘƻŦƻƴȅΦ ½ŀőŀƭȅ ǎŜ Ȋ ƴłǎ ǎǘłǾŀǘ ƘǊƻȊƴȇ ǎǾƛƴŠΣ ǾƝǑΣ ƛ ƴŀ ƪŀƳŀǊłŘȅ 
ŀ ǘƻΦ !ƭŜ Ƨł ƧǎŜƳ ǎƛ Ǉŀƪ ǳǾŠŘƻƳƛƭΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜƧŘŜΣ ƪŀƳŀǊłŘȅ ƴŜƳǻȌǳ 
ǾƻƪǊłŘŀǘΦ {ƴŀȌƛƳ ǎƛ ȊŀŎƘƻǾŀǘ ǇǊƻǎǘŠ ǊƻȊǳƳ ŀ ƳȅǎƭƛƳΣ ȌŜ Ƙƻ ƳłƳΣ ǘŜƴ 
ǊƻȊǳƳΧΦόΧύΧΦŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ȊƧƛǎǘƛƭΣ ȌŜ ǾƻȊŜƧőŜƪ όōȅƭ ŘƻőŀǎƴŠ ƴŀ ǾƻȊƝƪǳ 
ǇǊƻ ȊƭƻƳŜƴƛƴȅ ƻōƻǳ ƴƻƘƻǳύ ƧŜ ŘƻŎŜƭŀ ǇǊƝƳŀ ǾŠŎΣ ȌŜ ǎŜ ǎ ƴƛƳ ƳǻȌƻǳ 
ŘŠƭŀǘ ǇŜƴƝȊŜΣ ǾƝǑΧΦƧǎŜƳ Ƨŀƪƻ ƴŀƧŜƭ Řƻ ǎłƳƻǑƪȅ ŀ ŘǾŀƴłŎǘ ƪŀŦƝ ŀ 
ǾǑŜŎƘƴƻ ƳƻȌƴȇΣ ƧŀƪƻΧΦόΧύΧŘŠƭŀƭȅ ǎŜ ǎ ǘƛƳ ŘƻōǊȇ ǇŜƴƝȊŜΣ ǘŀƪȌŜ ƧǎŜƳ 
ƴŜƳŠƭ ǇǊƻōƭŞƳΦ tŀƪ ōȅƭƻ ƻōŘƻōƝ ƳŀǘǳǊƛǘΣ ǘŀƪȌŜ ƪłƳƻǑƪŀ ƳŠ ǘƭŀőƛƭŀ 
ƴŀ ǾƻȊŜƧƪǳ ŀ ǾȅōƝǊŀƭƛ ƧǎƳŜ ƴŀ ƳŀǘǳǊƛǘƴƝ ǾŜőƝǊŜƪΣ ǾƛřΦ ¢ŀƪȅ ǇŜƴƝȊŜΦ 
YŀȌŘŜƧ ƳŠƭ ǇǌŜǎ őǘȅǌƛ ǘƛǎƝŎŜ ŘŜƴƴŠΦ YŀȌŘŜƧ ǇǊƻ ǎŜōŜΣ ŘŠƭŀƭƛ ƧǎƳŜ 
ǾƻǎƳƛőƪǳΦ ¢ŀƪȌŜ ǇŜƴƝȊŜ ōȅƭȅΧΦόYŘȅȌ ǎŜ ƪǊŀŘŜ Ǿ ǎłƳƻǑŎŜΣ Ŏƻ ǎŜ ǎ tim 
Ǉŀƪ ƳǳǎƝ ǳŘŠƭŀǘ ǾǑŜŎƘƴƻΚύΧ¢ƻ ǘƛ ǌŜƪƴǳΣ ȌŜ ǾǻōŜŎ ƴŜƴƝ ǇǊƻōƭŞƳΦ ¢ƻ ǘƛ 
ǾŜȊƳŜ ƧŀƪŜƧƪƻƭƛǾ ǾƻōŎƘƻŘƴƝƪ Ǿ ƪǊłƳŠΦ tǊƻǘƻȌŜ ǘƛ ǘƻ ǾŜȊƳŜ Ȋŀ 
polƻǾƛőƴƝ ŎŜƴǳΧό½ŀ Ǉǻƭƪǳ ǎŜ ǇǊƻŘłǾłΚύΧΦ±ŠǘǑƛƴƻǳ ǎŜ ǇǊƻŘłǾŀƧ ǾŠŎƛ Ȋŀ 
ǇƻƭƻǾƛƴǳΣ Ƨŀƪ ƪǘŜǊȇΦ ! Ǿƻƴ ƴŀ ǘƻƳ ǾȅŘŠƭłΣ ǾƛřΣ ǑƳŜƭƝΧΦόYǘŜǊȇ ǾŠŎƛ 
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ǎŜΧǘƻ ƳŠ ȊŀƧƝƳłΧύΧYŀŦŜΣ ŀƭƪƻƘƻƭΣ ŎƛƎłǊŀΣ ŘǊƻƎŞǊƪŀΧό¢ȅƘƭŜ ǾŠŎƛ ƧŘƻǳ 
ǾǑŜŎƘƴȅ Ȋŀ ǇǻƭƪǳΣ ƧƻΚ bŜōƻ Ƨǎƻǳ ǘŀƳ ƴŠƧŀƪȇ ǊƻȊŘƝƭȅ ǘǌŜōŀ Ƴezi 
ǇƻǘǊŀǾƛƴŀƳŀ ŀ ŜƭŜƪǘǊƻƴƛƪƻǳ ƴŜōƻ Ƨŀƪ ǘƻ ƧŜΦύΧWƻΣ ƧŜ ǘƻ ǘŀƪȅ ǊǻȊƴŠΣ ŀƭŜ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǎŜ ŘłǾł ǇƻƭƻǾƛőƴƝ ŎŜƴŀΦ ½ŀ ǾŠǘǑƛƴǳ ǾŠŎƝΦ Wł ƧǎŜƳ ŘǌƝǾ ŘŠƭŀƭ ƛ 
ŀǳǘƻǊłŘƛŀΣ ƧƻΦ !ƭŜ Ƨł ǎŜ ǇǊƻǎǘŠ ōƻƧƛƳ ƪǊłǎǘΣ ǳȌΧΦά     
 
tƻƭƻǾƛőƴƝ ŎŜƴŀ ǳŘłǾŀƴł ƳƴƻƘŀ ƻǎƭƻǾŜƴȇƳƛ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇƴǘȅ ǎŜ ȊŘł ōȇǘ 
ƴŀŘǎŀȊŜƴłΦ tǌƛ ǾȊłƧŜƳƴŞƳ ǎǊƻǾłƴƝ ŀ ƪƻƴŦǊƻƴǘŀŎƛ ǎ ŘŀƭǑƝƳƛ ǵŘŀƧƛ ƧŜ 
ƳƴƻƘŜƳ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠƧǑƝΣ ȌŜ рл҈ ŎŜƴȅ ƧŜ ȊŎŜƭŀ ǾȇƧƛƳŜőƴȇŎƘ ŀ 
ƧŜŘƴł ǎŜ ƻ ǎǘǊƻǇ ŎŜƴȅΣ ƪǘŜǊƻǳ ƧŜ ƳƻȌƴŞ Řƻǎǘŀǘ Ȋŀ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴƻǾŞ 
ȊōƻȌƝΣ ƴŜōƻ Ȋŀ ƪǊłŘŜȌŜ ƴŀ ƻōƧŜŘƴłǾƪǳΦ 5Ɲƪȅ ƻōǊƻǾǎƪŞƳǳ ƴłǊǻǎǘǳ 
ǘƻƘƻǘƻ ǘȅǇǳ ƪǊłŘŜȌƝ ǎ ƴłǎƭŜŘƴȇƳ ǇǊƻŘŜƧŜƳΣ ƧŜ ǘǊƘ ȊǌŜƧƳŠ ǾŜƭƳƛ 
ǇǌŜǎȅŎŜƴ ŀ ƴŀōƝŘƪŀ ƳƝǊƴŠ ǇǌŜŘōƝƘł ǇƻǇǘłǾƪǳΦ ¢ƻ ƳǳǎƝ ȊłƪƻƴƛǘŠ 
ȊǇǻǎƻōƛǘ ŘŜǾŀƭǾŀŎƛ αǾȇƪǳǇƴƝŎƘ ŎŜƴάΦ ±Ŝ ǎǾŠǘƭŜ ǘŠŎƘǘƻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ 
ǵŘŀƧǻ ǎŜ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ǊŜłƭƴŞƳǳ ǎǘŀǾǳ ȊǌŜƧƳŠ ōƭƝȌƝ ǇƻǇƛǎ ƧŜŘƴƻƘƻ 
z ǾŜƭƳƛ ȊƪǳǑŜƴȇŎƘ ǎǘŀǊǑƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǊȇ Ƴł ǎ ƪǊłŘŜȌŜƳƛ ŀ 
ǇǌŜƪǳǇŜƳ ōƻƘŀǘŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ŀ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǾȊǘŀƘȅ ƴŀ ǘǊƘǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧƴŀ ȌƛǾƻōȅǘƝ ƛ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ǎƛ ǾȅŘŠƭłǾłƳ őƽǊƪŀƳƛΧΦǾƻōőŀǎ 
ǾȅƪǊłŘłƳ ƶłƪȇ ŎƘŀǘȅ ƴŜōƻ ƎŀǊłȌŜΦΦǘǌŜōŀ ǾőŜǊŀ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƴŀ 
ƭƻǾǳΧόǳƪŀȊǳƧŜ ǎǘŀǊƻȌƛǘƴƻǳ ƴłōƻȌŜƴǎƪƻǳ ƪƴƝȌƪǳ ǎ ǇŜǊƭŜǙƻǾƻǳ ōǊƻȌƝ 
v ƪƻȌŜƴŞ ǾŀȊōŠ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧŘƴŜǎƪŀ ǘƻ ȊƪǳǎƝƳ ōƻǳŎƘƴƻǳǘΧŎŜƴǳ 
ǾƻŘƘŀŘǳƧǳ ǘŀƪ ƴŀ н ŀȌ о ǘƛǎƝŎŜΧƪŘȅȌ Ƨƛ ǇǊƻŘłƳ ȊƴłƳŞƳǳ ǾŜǘŜǑƴƝƪƻǾƛΣ 
ƪǘŜǊȇ ƪǳǇǳƧŜ ǘȅƘƭŜ ōƭōƻǎǘƛΣ ǘŀƪ Ƴƛ Ȋŀ ƴƛ Řł рлл ς слл ŀ ƳǳǎƝƳ ōȇǘ ǊłŘΣ 
ȌŜ ƧƻΧǘȅ ōŀȊŀǊȅ Ƨǎƻǳ ǘŀƪ ǇǌŜǎȅŎŜƴȇΣ ȌŜ ƴƛŎ Ǿƻōőŀǎ ŀƴƛ ōǊłǘ 
ƴŜŎƘǘŠƧΧΦŎƘǘŠƧƝ ƧŜƴ ƳƻŘŜǊƴƝ ǾŠŎƛΣ ŎƘƻŘƝƳŜ ǘǌŜōŀ Řƻ όƧƳŜƴǳƧŜ ƳƝǎǘƻύ 
s ƴłǌŀŘƝƳ ŀ ǘŀƪΧΦǘŀƳ Ƨŀƪƻ ōŜǊƻǳ ǾǑŜŎƘƴƻ ŀ ŘƻōǌŜ ǇƭŀǘƝΣ ŘłǾŀƧƝ ƛ 
ǇƻƭƻǾƛƴǳΧΦǾőŜǊŀ ƧǎŜƳ ǳŘŠƭŀƭ ŘǾŠ ǎǘǊǳƴƻǾŞ ǎŜƪŀőƪȅΣ ƧŜŘƴŀ ǎǘƻƧƝ ƪƻƭŜm 
о ǘƛǎƝŎ ŀ  ƳłƳ ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƻǳ ƴƻǾƻǳ ŀǳǘƻōŀǘŜǊƛƛΧ ŀƭŜ ƴŜƳłƳŜ ǘƻ Ƨŀƪ 
ǇǌŜǎǳƴƻǳǘΧΦǘƻ ǎŜ ǇǊƻŘł Ǉƻ ōŀȊŀǊŜŎƘΧΦƪŘȅȌ ƧŜ ǘƻ ǘǌŜōŀ ƻōƭŜőŜƴƝΣ 
ƪƻȌŜƴŞΣ ŀǘŘΦ ǘŀƪ ǘƻ ƧŘŜ ŘƻōǌŜ Řƻ ǎǾŠǘŀΧΦΦƪŘȅȌ ƧŜ ǘƻ ƴŠƧŀƪł 
ŜƭŜƪǘǊƻƴƛƪŀΣ ǘŀƪ ǘƻ ƧŘŜ ǇǌŜǎ ōŀȊŀǊȅΦ ± ōŀȊŀǊǳ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘł ƘƻŘƴŠ ǇƻŘ 
ŎŜƴǳΧΦά   
     
±ŠǘǑƛƴŀ ƭƛŘƝ ȊŀǇƻƧǳƧƝŎƝŎƘ ǎŜ Řƻ ǇǌŜƪǳǇƻǾłƴƝ ǘŠŎƘǘƻ ǾŠŎƝ όǾőŜǘƴŠ 
ƪƻƴŜőƴȇŎƘ ƻŘōŠǊŀǘŜƭǻύ ƻŘ ¦5 ǎƛ ȊǌŜƧƳŠ ƧŜ ǇƭƴŠ ǾŠŘƻƳŀ Ƨŀƪȇ ǾŠŎƛ 
ƳŀƧƝ ǇǻǾƻŘ ŀ ȌŜ Ƨǎƻǳ ƪǊŀŘŜƴŞΦ ¦ ȊŀǎǘŀǾłǊŜƴ ŀ ǇƻŘƻōƴȇŎƘ ǇƻŘƴƛƪǻ ǎŜ 
ǎŜǘƪłǾłƳŜ ŘƻƪƻƴŎŜ ǎ ǘƝƳΣ ȌŜ ǇǌŜƪǳǇƴƝŎƛ ǇǌƝƳƻ ǾŠŘƝΣ Ƨŀƪ ǎŜ ǾŠŎƛ ƳŀƧƝ ŀ 
ǎƛǘǳŀŎŜ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ƧŜǑǘŠ ƳŀȄƛƳłƭƴŠ ǾȅǳȌƝǘ ǾŜ ǎǾǻƧ ǇǊƻǎǇŠŎƘΦ hǾǑŜƳ ŀƴƛ 
ŘǊƻōƴƝ ƴłƘƻŘƴƝ ǇǌŜƪǳǇƴƝŎƛ ƴŜƳƻƘƻǳ Ȋǻǎǘŀǘ ƴŀ ǇƻŎƘȅōłŎƘ ƻ ǇǻǾƻŘǳ 
ȊōƻȌƝ ŀ ƴŜƧŜƴ ŘƝƪȅ ŎŜƴŠΣ Ȋŀ ƴƝȌ ƧŜ ȊōƻȌƝ ƴŀōƝȊŜƴƻΣ ŀƭŜ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ 
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ǘŀƪŞ ȊǇǻǎƻōǳ ŀ ƳƝǎǘŠ ǇǊƻŘŜƧŜ ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠΣ ȌŜ ǘŀƪŞ ƳǳǎƝ ǾƴƝƳŀǘ 
ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ αǇǊƻŘŜƧŎŜάΣ ƴŀ ƴŠƳȌ őŀǎǘƻ ǾƴŠƧǑƝ Ȋƴŀƪȅ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ 
ǾƛŘƛǘŜƭƴŞ Ƨǎƻǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рооύΥ αΧόΧǌŜƪƴƛ ƳƛΣ ƪŘƻ ƻŘ ǘŜōŜ ƪƻǳǇƝ 
ȌłǊƻǾƪǳΚύΧ¢ƻ Ƨǎƻǳ ǘȅ ǵǎǇƻǊƴȇ ȌłǊƻǾƪȅ ŀ Ǿ tu dobu, kdy jsme je 
őƽǊƻǾŀƭƛΣ ǘŀƪ ǘƻ ƪƻǳǇƛƭ ǘŀȄƛƪłǌΣ Řƻ ƪǊłƳǳ Ƨsme to nosili...( a ty lidi, co 
ǘƻ ƪǳǇǳƧƻǳΣ  ǘƻ ǾŠŘƛΣ ȌŜ ǘƻ ƧŜ ƪǊŀŘŜƴȇΚύΧΦ±ƝΧόǾŠŘƝΚύ aȅ ƧǎƳŜ ƪƻƭƛƪǊłǘ 
ǇǌƛǑƭƛ Ȋŀ ŎƘƭŀǇŜƳΣ ƪǘŜǊŜƧ ǾȊŀƭ ǘǌŜōŀ плΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƻƴ ƧŜ ƻōǊŀǘŜƳ ǘǌŜōŀ 
ǇǊƻŘŀƭ Ȋŀ ŘǾƻƧƴłǎƻōƴƻǳ ŎŜƴǳΣ ƻƴ ƴłƳ Ȋŀ ƧŜŘƴǳ Řŀƭ ǘǌŜōŀ мрл ƴŜōƻ 
200, ale on je prodal Ȋŀ пллΣ ǘŀƪȌŜ ƧŜƳǳ ǘƻ ōȅƭƻ ƧŜŘƴƻΣ ƻƴ ǎƛ ƧŜ Řŀƭ 
ǇǊƻǎǘŠ Řƻ ƻōŎƘƻŘǳ όǾȅ ǳƪǊŀŘƴŜǘŜ ȊōƻȌƝ Ȋŀ плл ŀ ǇǊƻŘłǘŜ Ƙƻ Ȋŀ ƪƻƭƛƪΚύ 
bƻΣ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘŀƪ Ȋŀ мрлΣ нллΧόőƛƭƛ ǘǌŜǘƛƴƻǾł ŎŜƴŀΚύΧbƻΣ Ƴȅ ƧǎƳŜ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘƻ ƻōƝƘŀƭƛ ŀ ǘŀƳƘƭŜ ǘŀȄƛƪłǌ ǎƛ ǾȊŀƭ ŘǾŠΣ Ǿ hotelu 4 a pak jsme 
ǇǌƛǑƭƛ ƴŀ ƧŜŘƴƻƘƻ ŎƘƭŀǇƝƪŀΣ ƪǘŜǊŜƧ ǘƻ ǾȊŀƭ ǾŜ ǾŜƭƪȅƳΣ ƧǎƳŜ ǘǌŜōŀ ǘŜƧŘŜƴ 
ǘƻ ǎōƝǊŀƭƛ ŀ Ǉŀƪ ƧǎƳŜ Ƴǳ ƧƛŎƘ Ǿ batohu odnesli 40Χά 

SÅÖÅÒÎþ IÅÃÈÙ 
hōƭŀǎǘ ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ ǎŜ ǇǌƝƭƛǑ ƴŜƭƛǑƝ ƻŘ 
ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴǻΦ !ƴƛ Ŏƻ Řƻ ƻōƧŜƳǳΣ ŀƴƛ ǾȇƪǳǇƴƝŎƘ ŎŜn, ani 
ȊǾȅƪƭƻǎǘƝΦ WŜŘŜƴ Ȋ UD s ǘǊƻŎƘƻǳ ƴŀŘǎłȊƪȅ ƳƭǳǾƝ ƻ ǇƻǘǌŜōƴƻǎǘƛ ƪǊłŘŜȌƝ 
ǇǊƻ ȊƝǎƪłƴƝ ǇŜƴŠȊ ƴŀ ŘǊƻƎȅ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слрύΥ αΧƧƛƴŀƪ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘ 
ǇłŎƘłƳ ƴŀ ǇŜǊƴƝƪǳΧƴŜƧŘŜ ƴŠŎƻ ƴŜǇłŎƘŀǘΧΦŀƭŜ ƧŜƴƻƳ ǘŜŘȅ ǘŀƪƻǾȇ 
ŘǊƻōƴƻǎǘƛΣ Ƨŀƪƻ ǾƭƝǎǘ ƴŠƪƻƳǳ Řƻ ǎƪƭŜǇŀ ƴŜōƻ ƴŀ ǇǻŘǳΦ aŠǎƝőƴŠ ǎƛ 
ǾȅŘŠƭłƳ ƧŜƴ ŀōȅŎƘ ƳŠƭ ƴŀ ǘŜƴ ŦŜǘΧΦΦǘƻ ǾƻǎǘŀǘƴƝΣ ǇŜƴƝȊŜΣ ŜƭŜƪǘǊƻƴƛƪŀΣ 
ȊƭŀǘƻΣ ǘƻ ǇǌƛŎƘłȊƝ ŀ ǾƻŘŎƘłȊƝΧΦŎŜƴǳ Ƴł ƧŜƴƻƳ ǘŜƴ ǇŜǊǾƴƝƪΣ ōŜȊ 
ǇŜǊƴƝƪǳ ƴŜǳŘŠƭłǑ ƴƛŎΣ ŀƴƛ ǎŜ ƴŜǾȅǎŜǊŜǑΦ 5ȅȌ ǎƛ ƴŜǑƭŜƘƴǳΣ ǘŀƪ ƴŜƧŘǳ ƴŀ 
ǾŜƭƪƻǳΧΦǘŀƪȌŜ ǘǳ ƘƻŘƴƻǘǳ Ƴł ƧŜƴ ǇŜǊƴƝƪ ŀ ǾǑŜŎƘƴƻΣ Ŏƻ ȊƝǎƪłǾłƳΣ 
ƳŠƴƛƳ Ȋŀ ǇŜǊƴƝƪΧΦά ½ŀ ŎƘǾƝƭƛ ƴŀ ǘŜƴǘƻ ǎǾǻƧ ǾȇǊƻƪ ƴŀǾŀȊǳƧŜ ŀ 
z ǇƻǇƛǎƻǾŀƴŞƘƻ ȊƴƻǾǳ ǾȅǇƭȇǾłΣ Ƨŀƪ ǇǊƻǇƻƧŜƴŞ ǎǾŠǘȅ Ǿ ƻōƭŀǎǘƛ őŜǊƴŞƘƻ 
ǘǊƘǳ Ƨǎƻǳ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ŀ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪȅ ƪǊŀŘŜƴŞƘƻ ȊōƻȌƝ Ȋ ǌŀŘ αǌłŘƴȇŎƘ 
ƻōőŀƴǻάΣ ƪǘŜǌƝ ȊŎŜƭŀ ƴŜǇƻƪǊȅǘŠ ǇǊƻŦƛǘǳƧƝ ƴŀ ǎƛǘǳŀŎƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǊŞ 
ǾȅǳȌƝǾŀƧƝ ƪ ȊƝǎƪłƴƝ ƭŀŎƛƴŠƧǑƝŎƘ ǾŠŎƝΣ ƪǘŜǊŞ Ǉŀƪ ǇǊƻŘłǾŀƧƝ ǾŜ ǎǾȇŎƘ 
ōŀȊŀǊŜŎƘ őƛ ƪǘŜǊŞ ƧŘƻǳ ǇǌŜǎ ƪ ǘƻƳǳ ǾȅǘǾƻǌŜƴŞ ƻōŎƘƻŘƴƝ ƪƻƴǘŀƪǘȅ ŘłƭΦ 
±ȇƧƛƳƪƻǳ ƴŜƧǎƻǳ ŀƭŜ ŀƴƛ ǇƻŘƴƛƪŀǾƝ ŘŜŀƭŜǌƛΣ ƪǘŜǌƝ ōŜǊƻǳ ƪǊŀŘŜƴŞ ȊōƻȌƝ 
ƳƝǎǘƻ ǇŜƴŠȊΥ αΧƧŜ ǘŀƪƻǾł ŘƻōŀΣ ȌŜ ǘȅ ǾŠŎƛ ǎŜ ǳȌ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƧ ŀƴƛ Ȋŀ ѹ 
ǎǾŞ ŎŜƴȅΧΦǘǌŜōŀ ƘƻǊǎƪȇ ƪƻƭƻΣ ƪǘŜǊȇ Ƴł ƘƻŘƴƻǘǳ мн-15 000,- ŘłǑ Ȋŀ 
ƎǊŀƳ ǇŜǊƴƝƪǳΧǇǊƻ ǾŀǌƛőŜ ƧŜ ǘƻ ǇŀƪŀǘŜƭΣ Ȋŀ ŘǊƻƎȅ ǘƻ ƳŠƴƛƳ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳΧΦǇƻƪǳŘ ǎŜ ǎǘŀƴŜΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ ƴŠŎƻ ǇƻǘǌŜōǳƧŜ ǘŀŘȅ Ȋ ǘŠŎƘ 
ƴŜŦŜǙłƪǻΣ ǘǌŜōŀ ǇǌŜƪǳǇƴƝƪǻΣ ΧΣ ǘǌŜōŀ ǘŜƴ őƭƻǾŠƪΧόΧύΧƴłǎ ȊłǎƻōƻǾŀƭ 
{ƻƭǳǘŀƴŀƳŀΧΦΦƻƴ ǎƘłƴŠƭ ǾŠŎƛΣ ƪǘŜǊȇ ƳŀƧ ƴŠƧŀƪƻǳ ǎǘŀǊƻȌƛǘƴƻǳ 
ƘƻŘƴƻǘǳΣ ƳƭŜƧƴƪȅ ŀ ǾłƘȅΧƴƻ  ŀ Ƴȅ ȊŀǎŜ ǾŠŘŠƭƛ Ǿƻ ǎƪƭŜǇŠ Ǿƻ ǘŀƪƻǾȇ 



153 
 

Ƴŀƭȇ ƪƻƳƻŘŠΣ ōȅƭƛ Ȋŀ ǘƻ ƴŠƧŀƪȇ {ƻƭǳǘŀƴȅΧǾŠŎƛΣ ƪǘŜǊȇ ǘŜƴ őƭƻǾŠƪ 
ƴŜǳȌƝǾł ǘŀƪ Řł Řƻ ǎƪƭŜǇŀΣ ƳƛƪǊƻǾƭƴƻǳ ǘǊƻǳōǳΣ ōŀǊŜǾƴƻǳ ǘŜƭŜǾƛȊƛΣ ΧΣ ǘƻ 
ǇƻǘŠǑƝΧΦƭƛŘƛ ǎƻǳ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜǇƻƴŀǳőƛǘŜƭƴȇ - ǘǌŜōŀ ƧǎƳŜ Ǿ ƧŜŘƴƻƳ ǎƪƭŜǇŠ 
ōȅƭƛ оȄ ŀ ǾȌŘȅŎƪȅ ǘŀƳ ƴŠŎƻ ōȅƭƻΧƭƛŘƛ ǘƻ ŀǎƛ ƴŜǇƻǘǌŜōǳƧƻǳΦ ±ƻōőŀǎ ǎŜ 
ƴŠŎƻ ǇƻŘŀǌƝ Ǿ ƪǊłƳŠΦ ¢ǌŜōŀ Ǿ [ŀōƛ ǎŜ Ƴƛ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ǎƛ ǾȅȊƪƻǳǑŜǘ ŘȌƝƴȅ ŀ 
ǾȊƝǘ ǎƛ ǇǌŜǎ ƴŠ ǎǾƻƧŜ Ǿ kabince byly asi za 1 200-1 500, hned sem je 
bouchnul za 500,- na trhu. Nebo s Whiskou, Balantinkou. Naplnili 
ǎƳŜ ƧŜ őŀƧŜƳ Ǉŀƪ ǎŜƳ Ǿ ƪǊłƳŠ ƴŀƘƭłǎƛƭΣ ȌŜ ǎŜƳ ǎƛ ƪƻǳǇƛƭ н ƭŀƘǾŜ 
ǾŜŘƭŜΣ ǾȅƳŠƴƛƭ ǎŜƳ ƧŜΦ .ȅƭƻ ǘƻ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΧΦά     
 
Mezi participanty ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭƻ ȊƝǎƪŀǘ ǇǊƻ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ őƭŜƴǻ 
ǎƪǳǇƛƴȅΣ ƪǘŜǊł ƴŀ ŘǊƻƎȅ ǾȅŘŠƭłǾł ƪǊłŘŜȌŜƳƛ ǾŜ ǾŜƭƪŞƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝΦ 
tǌŜǎǘƻȌŜ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ǳǾŞǎǘ őłǎǘ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ǇǊƻ ƻŎƘǊŀƴǳ ǇǌŜŘ 
ƳƻȌƴƻǎǘƝ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎŜΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǾȅǎƻŎŜ ŎƛǘƭƛǾł Řŀǘŀ ŀ Ŝǘƛƪŀ 
ǾȇȊƪǳƳǳ Ǿ tomto smŠǊǳ ȊŀǾŀȊǳƧŜ ŎƘǊłƴƛǘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘȅ ƛ ǳ ƳŀƧŜǘƪƻǾŞ 
ǘǊŜǎǘƴŞ őƛƴƴƻǎǘƛ όƧŀƪƪƻƭƛ ǊƻȊǎłƘƭŞύΣ ǳǾłŘƝƳŜ ǇǊƻ ƛƭǳǎǘǊŀŎƛ ǇƻǳȊŜ 
ƴŠƪƻƭƛƪ ǵǘǊȌƪǻ Ȋ ǊƻȊƘƻǾƻǊǳ ƛ ōŜȊ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀŎŜ ƪƽŘǳ ǇǊƻǘƻƪƻƭǳΥ αΧǾƝǑΣ 
Ƴȅ ǘƻ ƳłƳŜ ǘŀƪ ŘƻŎŜƭŀ ǾȅŎƘȅǘŀƴȇΣ ǇǊƻǎǘŠ ǘƻ ǾŜƳŜƳ Ǿ ƻōŎƘƻŘŠΣ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ Ǿ  (jƳŞƴŀ ƻōŎƘƻŘǻύΧƴŜƧǎƳŜ ŀƭŜ Ƨŀƪƻ ǘȅΣ Ŏƻ ǘƻ ƪǊŀŘƻǳ ƴŀ 
ƪǊłƳŠΧΦƳłƳŜ ǘƻ ŘƻƘƻŘƴǳǘȇ ǎ ƧŜŘƴƛƳ ȊƴłƳȇƳΣ Ŏƻ ǘŀƳ ŘŠƭł ŀ Ǿƻƴ 
ƴłƳ ǘƻ ǾȌŘȅŎƪȅ ǇǌƛǇǊŀǾƝ ŀ Ƴȅ ǘƻƘƻ Ǉŀƪ ǾƻŘƴŜǎŜƳ ƘƻŘƴŠΧΦǾƻƴƛ ǘƻ 
ƴŜǇƻȊƴŀƧΣ ōŜǊŜƳ ǇƻƪŀȌŘȇ ƴŠŎƻ ƧƛƴȇƘƻΧΦƴƻ ŀ όǾ ŘŀƭǑƝŎƘύ ǘŀƪȅΧΦόŎƻ 
s ǾłƳŀ ǘŀƪǘƻ ŘŠƭŀƧƝ ōŜǊƻǳ ǘŀƪȅΚύ IƳΧΦό¢ƻ ǘƻƘƻ ƳǳǎƝǘŜ ƴŀōǊŀǘ ŘƻŎŜƭŀ 
ŘƻǎǘΣ ǇƻǎƭŜŎƘƴƛ ƳłǑ ƴŠƧŀƪŜƧ ǾƻŘƘŀŘΣ ƪƻƭƛƪ ǘƻƘƻ ƳǻȌŜ ōŜƧǘΚύΧΦΦƴƻ ǎƳŜ 
ǾƭŀǎǘƴŠ όǇƻőŜǘ őƭŜƴǻύΣ ǘȅ όǇƻőŜǘ őƭŜƴǻύΣ Ŏƻ ǘƻ ǇǊƻ ƴłǎ ǎƘłƴŠƧ ŀ ǘŜƴ 
ƧŜǑǘŠ ƪłƳƻǑΧƴƻ ǾȅŎƘłȊƝ ǘƻ ǘŀƪ ƴŀ р лллΣ- ŘŜƴƴŠΧΦό¢ƻ ƧŜ ŀƭŜ мрл лллΣ- 
ƳŠǎƝőƴŠΗύΧIƳΦ ΧόIŜƭŜΣ Ȋŀ ƪƻƭƛƪ ǎŜ ǘȅ ǾŠŎƛΣ Ŏƻ ǾŜƳŜǘŜΣ ǇǊƻŘŀƧΦΚύ bƻ 
Ƨŀƪ ŎƻΣ ǾŠǘǑƛƴƻǳ Ȋŀ ǇǻƭƪǳΧΦό!ƘŀΣ Ŏƻ ǎŜ ǇǊƻŘł Ȋŀ Ǉǻƭƪǳ ŀ Ŏƻ ƧƛƴŀƪΚύΧ 
bƻ ǘǌŜōŀ ȌƛƭŜǘƪȅΣ ǾƝǑΣ ǘȅ aŀŎƘ оΣ ǘȅ Řƻǳ ǘŀƪ Ȋŀ ǇǻƭƪǳΣ ƴƻ ƪŀŦŜ ŀ ǿƘƛǎƪȅ 
ǘŀƪȅΣ ƴƻ ƴŠƪŘȅ Ȋŀ ƳƝƶΦ 9ƭŜƪǘǊƻƴƛƪŀΣ ŘȅȌ ƧŜ ŜǑǘŠ ȊŀōŀƭŜƴł ǘŀƪ Ȋŀǎ Ȋŀ 
ǾƝŎΦ ¢ƻ ƳłǑ ǊǻȊƴȇΧΦΦόIŜƭŜΣ ŀ ƪŘƻ ǘƻ ƪǳǇǳƧŜΚύΧǘƻ ƧŜ ǘŀƪȅ ǊǻȊƴȇΣ ƴŠƪŘȅ 
ƴŀ ǘǊƘǳΣ ƶłƪȇ ƪǊłƳȅ ŀ ƳłƳŜ ƛ ƶłƪȇ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ ǘƻ ŎƘǘŠƧ ŘƻƳǳΧΦόƧŜ 
ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƻ ǘƻƳ ƴŜŎƘŎŜ ǾƝŎŜ ƳƭǳǾƛǘ ŀ ȌŜ ƴŜŎƘŎŜ ǇǌŜǎƴŠƧƛ ǇƻǇǎŀǘ 
ȊǇǻǎƻō ƻŘōȅǘǳ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧΦά 
bŠƪǘŜǊŞ ŘǊǳƘȅ ȊōƻȌƝ Ƨǎƻǳ ŘŀƴŞ ƳƻȌƴƻǎǘƳƛ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ŀ ǇƻǘŜƴŎƛłƭƴƝ 
ǇƻǇǘłǾƪƻǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ смфύ αΧΦƪǊƻƳŠ Ƴƻōƛƭǻ ŀ Ȋƭŀǘŀ ǎŜƳ ǇǌŜƪǳǇƻǾŀƭ 
ǎƳŀƭǘƻǾŀƴȇ ǎƪƭƻΦ ¢ƻ ǎŜ ǾȅǊŀōƝ ǘŀŘȅ ƪƻǳǎŜƪ Ǿ bƻǾȇƳ .ƻǊǳΧƭƛŘƛ ǘƻ 
ǇǊƻƴłǑŜƭƛ Ȋ ŦŀōǊƛƪȅΧƴƻ ŀ Ƨł ƧǎƳŜ ǘƻ ǎ ƴƛƳŀ ƳŠƴƛƭ Ȋŀ ǇŜǊǾǘƛƴΧΦƳŠƭ ǎŜƳ 
klǳƪŀΣ ƪǘŜǊŜƧ Ƴƛ ǘƻ ǾȅǾłȌŜƭ Řƻ bŠƳŜŎƪŀΧΦά 
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/ŜƭƪƻǾŠ ƳŜȊƛ ǎƻǊǘƛƳŜƴǘŜƳΣ ƪǘǊŜǊȇ ǇŀǘǌƝ ƳŜȊƛ ¦5 ƪ ǾȅƘƭŜŘłǾŀƴȇƳ ǎŜ 
v ƴŠƪƻƭƛƪŀ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ǾŜŘƭŜ ŜƭŜǘǊƻƴƛƪȅΣ ŘǊƻƎŜǊƛŜΣ ŘǊƻōƴȇŎƘ ǇǌŜŘƳŠǘǻ 
ŘŜƴƴƝ ǎǇƻǘǌŜōȅΣ ǑǇŜǊƪǻΣ ƘƻŘƛƴŜƪΣ ƪƻƭΣ ƻōƭŜőŜƴƝ όŘǊŀȌǑƝ ōǳƴŘȅΣ 
ƪŀƭƘƻǘȅΣ ƪƻȌŜƴŞ ǘŀǑƪȅΣ ŘƻǇƭƶƪȅ ŀǘŘΦύ ƻōƧŜǾƛƭȅ ǘŀƪŞ ǇƻǘǊŀǾƛƴȅΣ ǊŜǎǇΦ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŀƭƪƻƘƻƭΣ ŎƛƎŀǊŜǘȅΣ ŀƭŜ ƪ ƴŀǑŜƳǳ ǇǌŜƪǾŀǇŜƴƝ ǘŀƪŞ ƴŀǇǌΦ 
ƳǊŀȌŜƴŞ ƳŀǎƻΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ŘƝƪȅ ǎǾŞ ŎŜƴŠ Ȋŀőŀƭƻ ȊǌŜƧƳŠ ǎǘłǾŀǘ ǘŀƪŞ 
ȊŀƧƝƳŀǾȇƳ ȊōƻȌƝƳΦ bŜƧƳŜƴǑƝ ƘƻŘƴƻǘǳ ǳ ǾȇƪǳǇǳ Ƴł ǇǊłǾŠ ŘǊƻōƴŞ 
ȊōƻȌƝΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ǇƻƘȅōǳƧŜ ƻƪƻƭƻ ƳŀȄΦ ол҈Φ bŜƧǾȅǑǑƝ ǾȇƪǳǇƴƝ ŎŜƴȅ Ƨǎƻǳ 
ǘǊŀŘƛőƴŠ ǳ ƪǊłŘŜȌƝ αƴŀ ƻōƧŜŘƴłǾƪǳά ŀ ǇƻƪǳŘ ƧŜ ǎƪǳǇƛƴŀ ǇǊƻŦƛƭƻǾŀƴł 
ǇƻǳȊŜ ƴŀ ǳǊőƛǘȇ ǘȅǇ ȊōƻȌƝΣ ǇǊƻ ƪǘŜǊŞ Ƴł ȊŀƧƛǑǘŠƴȇ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŀ ǊȅŎƘƭȇ 
ƻŘōȅǘ ŀ ƧŜŘƴł ǎŜ ƻ ǎǇŜŎƛŀƭƛȊƻǾŀƴŞ ȊƪǳǑŜƴŞ ǎƪǳǇƛƴƪȅΣ Ǉŀƪ ƳƻƘƻǳ 
ǾȇƪǳǇƴƝ ŎŜƴȅ ŘƻǎłƘƴƻǳǘ ƛ рл-сл҈ ǇǻǾƻŘƴƝ ŎŜƴȅΦ hōƧŜǾƛƭ ǎŜ ǘŞȌ ¦5Σ 
ƪǘŜǊȇ ǎŜ ƪǊƻƳŠ ƧƛƴŞƘƻ ȌƛǾƛƭ Ƨŀƪƻ ǇŀǎłƪΦ 

3ÏÍÁÔÉÃËĻ ÓÔÁÖ ÕĿÉÖÁÔÅÌĳ ÄÒÏÇ 

3ÅÖÅÒÎþ -ÏÒÁÖÁ 
V ǎƻǳōƻǊǳ ƴŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ ƧǎƳŜ ǎŜ Ǿ ƴŀǇǊƻǎǘƻ ƴŜƧǾƝŎŜ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ 
setkali s ƴŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝƳ ǇƻǎǳƴŜƳ ǾȊǘŀƘǳ ƪ ǾƭŀǎǘƴƝƳǳ ȊŘǊŀǾƝ ǳ ¦5Φ 
±ŜƭƳƛ ƭŜƘƪƻǾłȌƴŞ ŀ αƘǊŘƛƴǎƪŞά  ȊŀŎƘłȊŜƴƝ ǎ ǾƭŀǎǘƴƝƳ ȊŘǊŀǾƝƳ ŀ 
ǇƻŘŎŜƶƻǾłƴƝƳ ǊƛȊƛƪ ōȅƭƻ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǎƻǳōƻǊǳ ƴŜƧŎƛǘŜƭƴŠƧǑƝΣ ŀőƪƻƭƛ 
k ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀŎƛ ǘƻƘƻǘƻ ƧŜǾǳ ōȅ ȊǌŜƧƳŠ ōȅƭƻ ǇƻǘǌŜōŀ ŘŀƭǑƝŎƘ ŘŀǘΣ ƪǘŜǊł 
ƧǎƳŜ ƴŜƳŠƭƛ ƪ dispozici (v souhrnu jsme se pokusili o ƪǊłǘƪƻǳ ǊŜŦƭŜȄƛ 
z ŘƻǎǘǳǇƴŞƘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǳύ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлтύΥ αΧόałǑ ƴŠƧŀƪŞ 
ǇǊƻōƭŞƳȅΚύΧWƻΧόWŀƪŞΚύΦΦałƳ ȌƭƻǳǘŜƴƪǳΣ ǘȅǇ /ΧΦό± ƧŀƪŞƳ ǘƻ ƳłǑ 
ǎǘłŘƛǳΚ Wŀƪ ǎŜ ǘƻ ǾȅǾƝƧƝΚύΧWł ǳȌ ƧǎŜƳ ŘƭƻǳƘƻ ƴŜōȅƭŀ ǳ ŘƻƪǘƻǊŀ ŀ 
ƴŜǾƝƳΣ ƧŜǎǘƭƛ ǎŜ ǘƻ ƭŜǇǑƝ ƴŜōƻ ƘƻǊǑƝΦ !ƪƻǊłǘ ǘƻ ƴŜǇƻȊƻǊǳƧƛΣ ȌŜ ƧǎŜƳ 
ƴŠƧŀƪ ƴŜƳƻŎƴłΦ ±ǻōŜŎ ǘƻ ƴŀ ǎƻōŠ ƴŜǇƻȊƻǊǳƧƛΣ ǘŀƪ ƪ ŘƻƪǘƻǊŎŜ ǾǻōŜŎ 
ƴŜŎƘƻŘƝƳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎƛ ǇǌƛǇŀŘłƳ Ƨŀƪƻ ȊŘǊŀǾłΧό¦ǊőƛǘŠ ƳłǑ ƧŜƴ ǘȅǇ /Σ 
ŘŀƭǑƝ ǳȌ Ƨǎƛ ƴŜǇǊƻŘŠƭŀƭŀΚύΧWƻΣ ƧŜǑǘŠ ƳłƳ ǘƻ αDŞőƪƻά ŀ ǘƻ ƧŜ ǇǊȇ ƴŠƧŀƪȇ 
ǾƛǊǳǎ ǘƻƘƻ α/ŞőƪŀάΧά 
tƻŘƻōƴŠ ŘǊǎƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǾȅȊƴƝǾł ƛ ƻŘǇƻǾŠř ŘŀƭǑƝƘƻ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻΣ 
ƪǘŜǊȇ ƧŜ ƴŀƪŀȌŜƴ ƘŜǇŀǘƛǘƛŘƻǳ ǘȅǇǳ / όǇǊƻǘƻƪƻƭ нмоύΥ αΧΦόWŀƪ Řłƭ ǘƻ 
ǇƻƪǊŀőƻǾŀƭƻ ǎ ǘŜōƻǳΚύΧbƻ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ŦǳǊǘ ǇƝŎƘŀƭ ǘŜƴ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ ƳŠƭ 
ƧǎŜƳ ǘȅ ƴŠƧŀƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΦ Wŀƪƻ ǘȅ ŦȅȊƛŎƪŞΣ ōƻƭŜƭȅ ƳƴŠ ǇƻǌłŘ ŦǳǊǘ ǘȅ 
ƭŜŘǾƛƴȅΣ ƧłǘǊŀΦ tŀƪ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ƳƝǘ Ǿ Ƴƻőƛ ƪǊŜǾ ŀ ǘŀƪΦ tŀƪ ƧǎŜƳ ōȅƭ 
jednou s ƪŀƳŀǊłŘȅ ς s ƪŀƳŀǊłŘŜƳ ŀ ƻƴ ǘŀƳ ǇǌƛǾŜŘƭ ŘŀƭǑƝƘƻ 
ƪŀƳŀǊłŘŀ ŀ ƻƴ Ƴƛ ǌŜƪƭΣ ŀǙ ƧŘŜ ǎŜ Ƴƴƻǳ ŀ ǾƭŀǎǘƴŠ Ƴƛ ǇǻƧőƛƭ ǎǘǌƝƪŀőƪǳ ŀ 
ƴŜǌŜƪƭ ƳƛΣ ȌŜ ƧŜ ƴŜƳƻŎƴȇΦ ¿Ŝ Ƴł ȌƭƻǳǘŜƴƪǳΦ bŜǌŜƪƭ Ƴƛ ƴƛŎΦ bŜǾŠŘŠƭ 
jsem o tom. hƴ ǘƻ ǾŠŘŠƭΧΦό¢ƻ ōȅƭƻ Ǿ ƪǘŜǊŞƳ ǊƻŎŜΚύΧ¢ƻ ōȅƭƻ Ǿ roce 
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мффуΦ¢ƻ ƧǎŜƳ ƴŜǾŠŘŠƭ ǇǊƻǎǘŠ ƴƛŎΦ YŘȅōȅ Ƴƛ ǘƻ ǌŜƪƭΣ ǘŀƪ ōȅŎƘ ǎƛ Ǉƻ ƴŠƳ 
ƴŜŘŀƭΧΦόaŠƭ Ƨǎƛ ȊǊƻǾƴŀ ŎƘǳǙΚύΧΦWƻΦ .ȅƭ ƧǎŜƳ ȊǊƻǾƴŀ ƴŀ ŘƻƧŜȊŘǳΦ¢ŀƪȌŜ 
ƧǎŜƳ ƳŠƭ ŎƘǳǙΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘŀƭΦ tƻǘƻƳ ƧǎŜƳ ǘƻ ȊƧƛǎǘƛƭ ǘŀƪΣ ȌŜ Ȋŀ mnou 
ǇǌƛǑƭŀ ƘȅƎƛŜƴŀΦ Wŀƪƻ ǇŀƴƝ Ȋ ƘȅƎƛŜƴȅΦ ½ŀƪƭŜǇŀƭŀΣ ǳƪłȊŀƭŀ Ƴƛ ǘŜƴ ǇŀǇƝǊ ŀ 
ǌŜƪƭŀ ƳƛΣ ŀǙ ƧŘǳ Ȋŀ ƭŞƪŀǌŜƳΦ !Ǚ ǎƛ ǳŘŠƭłƳ ǘȅ ȊƪƻǳǑƪȅ ŀ ǘŀƪΣ ƴŜΦ Wł ƧǎŜƳ 
ƻ ǘƻƳ ǳǾŀȌƻǾŀƭΣ ŀƭŜ ƴŜǑŜƭ ƧǎŜƳ ƴƛƪŀƳΦ ό ǎƳƝŎƘύ ½Řłƭƻ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ 
ȊōȅǘŜőƴŞΦ bŜǾŠǌƛƭ ƧǎŜƳ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǘƻ ƳłƳΧΦό! ǘȅ Ƨǎƛ ōȅƭ ǇǌŜŘǘƝƳ ƴŀ 
ƴŠƧŀƪȇŎƘ ǘŜǎǘŜŎƘΚύΧbŜōȅƭ ƧǎŜƳΧΦό! Ƨŀƪ ǘƛ ǘƻ ȊƧƛǎǘƛƭƛΚ bŜōƻ ǎƛ ǘŠ ǾȅōǊŀƭƛ 
Ƨŀƪƻ ƳƻȌƴŞƘƻ ǇƻǘŜƴŎƛłƭƴƝƘƻ őƭƻǾŠƪŀΣ ƪǘŜǊȇ ǘƻ ƳƻƘƭ αȊƝǎƪŀǘάΚύΧbƻΣ 
ƪǘŜǊȇ ǘƻ ƳƻƘƭ ŎƘȅǘƛǘΣ ǾƭŀǎǘƴŠΧΦό! ƪŘȅ Ƨǎƛ ǘŀƳ ƴŀƪƻƴŜŎ ǑŜƭΚ όƳȅǑƭŜƴƻ 
ƴŀ ǘŜǎǘȅ ƴŜōƻ Řƻ ǇƻǊŀŘƴȅύύΧWł ƧǎŜƳ ǎŜ ǾƭŀǎǘƴŠ ƴŜƻŘƘƻŘƭŀƭ ƴƛƪŘȅΦ Wł 
ƧǎŜƳ ǎŜ ƻŘƘƻŘƭŀƭΣ ŀȌ ƧǎŜƳ ǑŜƭ Ǿ r. 1998 v ǵƴƻǊǳ ƴŀ ƭŞőŜƴƝ Řƻ t[ 
όƴłȊŜǾύΧǘŀƪ ǘŀƳ Ƴƛ ŘŠƭŀƭƛ ǾƭŀǎǘƴŠ ǘŜǎǘȅ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ ǌŜƪƭΣ ȌŜ ōȅŎƘ ƳƻȌƴł 
ƳƻƘƭ ƳƝǘ ȌƭƻǳǘŜƴƪǳ ǘȅǇǳ /Χό¢ŀƪȌŜ Ƨŀƪȇ ǘƻ ǾǑŜŎƘƴȅ ǘȅǇȅ ȌƭƻǳǘŜƴŜƪ 
ƳłǑΚύΧΦ¢ŀƪȌŜ ƳłƳ ȌƭƻǳǘŜƴƪǳ ǘȅǇǳ / ŀ ǘȅǇǳ .ΧΦά 
 
½ŀƧƝƳŀǾł ōȅƭŀ ƻŘǇƻǾŠř ƧŜŘƴŞ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪΣ ƪǘŜǊŞ ǾŀŘƛƭȅ ƧŀƪŞƪƻƭƛ 
ƧƛƴŞ ǘŜǊŀǇŜǳǘƛŎƪŞ ȊłǎŀƘȅΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜƳŠƭŀ ƻƴŀ ǎŀƳŀ ǇƻŘ ƪƻƴǘǊƻƭƻǳ ŀ 
ƻŘƳƝǘŀƭŀ ƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нммύΥ αΧΦόałǑ ƴŠƧŀƪŞ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ 
v souvislosti s ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎΚύΧhŘ ƧƛǎǘŞ ŘƻōȅΣ ƻŘ ǘŠŎƘ мт ƭŜǘ ƳłƳ 
ǘŜŘŀ ǇƻǘƝȌŜ ǎ ȌŀƭǳŘƪŜƳΦ 2ƭƻǾŠƪ ƴŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŘƭƻǳƘƻ ƴŜƧƝ ŀ ǘŀƪ ŘłƭŜΦ 
¢ŀƪȌŜ ƳłƳ ǇƻǘƝȌŜ ǎ ȌŀƭǳŘƪŜƳΣ ŘłƭŜ Ǉŀƪ ǎ nervama ς deprese, 
ǇǎȅŎƘƛƪŀ ŀ ǘŀƪƘƭŜΧΦό¢ȅ ȌŀƭǳŘŜőƴƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ ƧǎƻǳΦΦΦΚύΧ±ǌŜŘȅΦ 2ŀǎǘƻ 
ǇƻƧƝŘłƳ ǇǊłǑƪȅ ƴŀ ȌŀƭǳŘŜƪ ŀ ƴŀ ǇǎȅŎƘƛƪǳΦ hŘ ǇǎȅŎƘƛŀǘǊƛőƪȅ ƳłƳ 
ƴŀǇǎŀƴŞ ƭŞƪȅΣ ƪǘŜǊŞ ƳłƳ ǳȌƝǾŀǘΦ ¦ȌƝǾŀƭŀ ƧǎŜƳ ƧŜ ŀǎƛ ƳŠǎƝŎ ŀ Ǉǻƭ ǎ ǘƝƳΣ 
ȌŜ ƧǎŜƳ ƧŜ ǘŜŘŀ ǾȅǎŀŘƛƭŀ ŀ ǇƻƪǳŘ ƳłƳ ŀƪǳǘƴƝ ǇƻǘƝȌŜΣ ƻǇǊŀǾŘǳ ŀƪǳǘƴƝ 
ǘŀƪΣ ȌŜ ƳłƳ ŘŜǇǊŜǎŜΣ ƴŜƳƻƘǳ ǎǇłǘΣ ǘŀƪ ǎƛ ǘŜƴ ǇǊłǑŜƪ ǾŜȊƳǳΦ !ƭŜ ŎƘŎƛ 
ǾȅƭƻȌŜƴŠ ǎǾƻƧƛ ǇǎȅŎƘƛƪǳ ŀ ǎŀƳŀ ǎŜōŜ ƭŞőƛǘ ŀ ƻǾƭłŘŀǘ ƧŜƴƻƳ ƧłΧά  
 
/ŜƭƪƻǾŠ ƧŜ ǎƻƳŀǘƛŎƪȇ ǎǘŀǾ ǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ȊƝǎƪŀƴŞƳ Ǿ 
ǊŜƎƛƻƴǳ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŀ Ǉǌƛ ǎǊƻǾƴłƴƝ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧƘƻǊǑƝΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƧŜ 
ǘŜƴǘƻ ȊłǾŠǊ ǘǌŜōŀ ōǊłǘ ǎ ǾŜƭƪƻǳ ǊŜȊŜǊǾƻǳΣ ŘƝƪȅ ƴŜǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝƳǳ 
ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ v ǎƻǳōƻǊŜŎƘ ŀ ƴŀǾƝŎ ƴŜǇǊƻǾŜŘŜƴƝ ǌłŘƴŞƘƻ 
ƭŞƪŀǌǎƪŞƘƻ ǾȅǑŜǘǌŜƴƝ όǾȅŎƘłȊƝƳŜ Ȋ ǵŘŀƧǻ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǎŀƳƻǘƴȇŎƘ ŀ 
ŘłƭŜ Ȋ ǇƻȊƻǊƻǾłƴƝ ŀ ƪǾŀƭƛŦƛƪƻǾŀƴŞƘƻ ƻŘƘŀŘǳ ǘŀȊŀǘŜƭǻύΦ  

Brno  
Jednou z ƴŜƧƻƘǊƻȌŜƴŠƧǑƝŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ƳŜȊƛ ¦5 Ǉƻ ǾǑŜŎƘ ǎǘǊłƴƪłŎƘ Ƨǎƻǳ 
ȊŀőłǘŜőƴƝŎƛΦ bŜƧŜƴ ǇǊƻ ǎǾƻƧƛ ƴŜȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ŘłǾƪƻǾłƴƝƳΣ ǇǌƝǇǊŀǾƻǳ ŀ 
ŀǇƭƛƪŀŎƝΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ ǇǊƻ ǎǾŞ ǾŜƭƳƛ ƭƘƻǎǘŜƧƴŞ ǇƻǎǘƻƧŜ ŀ őŀǎǘƻ ƻƪłȊŀƭȇƳ 
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αƘǊŘƛƴǎǘǾƝƳά ǇǌŜŘ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ ȌŜ αƻƴƛ ƴŀ ǘƻ ǎŜǊƻǳ ŀ Ƨǎƻǳ 
ǇǌŜŎŜ ǳȌ ŘƻǎǇŠƭƝ ŀ ƳǻȌƻǳ ǘƻ ǾǑŜŎƘƴƻ ǘŀƪȅά ς v ǇǌƝǇŀŘŠ ƭƘƻǎǘŜƧƴƻǎǘƛ 
ze strany ǘŠŎƘǘƻ ǎǘǊŀǑƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ ǎǇƝǑŜ ǇƻŘƻōƴȇƳƛ ǾŠŎƳƛ 
ōŀǾƝΣ ǘŀƪ ƳǻȌŜ ŘƻŎƘłȊŜǘ ƪ ǾȅǎƻŎŜ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ǎƛǘǳŀŎƝƳΦ WŜŘƴǳ 
ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ όǇǊƻǘƻƪƻƭ опоύΥ αΧƘŜǊƻ 
ƧǎŜƳ ǇƻǇǊǾŞ ŘłǾŀƭŀ ǾŜ мпΧόΧύΧƧǎŜƳ ōȅƭŀ ǎǘǊŀǑƴŠ ƴŀǎǊŀƴłΣ ǎŜŘŠƭŀ 
jsem v hosǇƻŘŠΣ ǘŀƳ ǇǌƛǑƭƛ ƶłŎƝ ƭƛŘƛΣ ƴŞΣ ŀ Ȋŀőŀƭƛ ǎƛ ǘŀƳ ŘłǾŀǘ 
όŀǇƭƛƪƻǾŀǘύΣ ƧǎŜƳ ƧƛƳ ǌƝƪŀƭŀ αǘŀƪ Ƴƛ ŘŜƧǘŜ ǘǊƻŎƘǳΦΦά ƴƻ ŀ ƻƴƛ αǘŀƪ ƧƻΣ 
ǘŀƪ ǇƻƧřΦΦάΦΦǘŀƪ Ƴƛ Řŀƭƛ ǘŀƳ Ǿ ƘƻǎǇƻŘŠΦ bŀǎǘǌŜƭƛƭƛ ƳŠ ƻƴƛΧΦά             
hǾǑŜƳ ŀƴƛ ƳŜȊƛ ƻǎǘǌƝƭŜƴŠƧǑƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ƴŜƴƝ ȌłŘƴƻǳ ǾȇƧƛƳƪou 
ƴŀǇǊƻǎǘł ƭƘƻǎǘŜƧƴƻǎǘ ƪ ǊƛȊƛƪǳ ƛƴŦŜƪőƴƝŎƘ ƻƴŜƳƻŎƴŠƴƝ ŀǇƻŘΦ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
317): αΧόƪŀǑƭŜǑ ƴŀ ǘƻ ǵǇƭƴŠΚύΦΦƴƻΣ ƴƻΣ ƴƻ όƴŜŘŠƭłǑ ǎƛ ŀƴƛ ǘŜǎǘȅ ƴŀ IL± 
ƴŜōƻ ȌƭƻǳǘŜƴƪǳΚύΣ ƴŜΣ ƴŜ όƴƛƪŘȅ Ƨǎƛ ƧŜ ƴŜŘŠƭŀƭΚύ ƴŜΧΦά  /ŜƭƪƻǾȇΣ 
ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƭƘƻǎǘŜƧƴȇ ǇƻǎǘƻƧ ƪ ǾƭŀǎǘƴƝƳǳ ȊŘǊŀǾƝ ŀ ǊƛȊƛƪǻƳ ƧŜ ȊƴŀǘŜƭƴȇ 
ƴŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧƛ ǳ ƳƭŀŘǑƝŎƘ ŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ǘŠȌƪȇŎƘ ¦5 ŀ ¦5 ǾŜ ǎƪǳǇƛƴłŎƘ п ŀ 
рΦ LƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝ ƧŜ ƪǊłǘƪł ǇƻȊƴłƳƪȅ ƧŜŘƴŞ Ȋ мс ƭŜǘȇŎƘ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ опнύΥ αΧƴƻ ƳłƳ Ǿ ǎƻǳőŀǎƴƻǎǘƛ ǘǊƻŎƘǳ ȊǾȇǑŜƴȇ ƧŀǘŜǊƴƝ ǘŜǎǘȅ 
ŀ ƴŜƳǻȌǳ ǘŜř ŀƴƛ ǇƝǘ ŀƴƛ ŦŜǘƻǾŀǘΣ ŀƭŜ ǘȅ ǘŜǎǘȅ Ƴƛ ŘŠƭŀƭƛ ƳƛƴǳƭŜƧ ǇłǘŜƪΣ 
ǇƻǘƻƳ ƧǎŜƳ ƻ ǾƝƪŜƴŘǳ ōȅƭŀ ƴŀ ǘƻƳ ½łƳƻǎǘƝΣ ǘŀƳ ƧǎŜƳ ǎŜ ƻȌǊŀƭŀ ƴƻƴ-
ǎǘƻǇ ŀ ƴŠƧŀƪŜƧ ƘŜǊƻƛƴ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘŀƭŀΣ ǾŜ őǘǾǊǘŜƪ Ǉǻƭƪǳ ŜȄǘłȊŜ ŀ Ǿ ǇłǘŜƪ 
ƧǎŜƳ ƧŜƭŀ ƴŀ ŦŜǎǙłƪ ŀ ǘŀƳ ƧǎŜƳ ǾȅǇƛƭŀ ŀǎƛ ƭƛǘǊ ǾƝƴŀ ŀ ŘŠǎƴŠ ƳƻŎ 
vodky..ά         
 
¿ƛǾƻǘ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ Ǉƻ őŀǎŜ όƴŠƪŘȅ ƛ ǾŜƭƳƛ ƪǊłǘƪŞƳύ ȊŀƴŜŎƘł 
ǇŀƳłǘƪǳ ƴŀ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞƳ ȊŘǊŀǾƝ ¦5 όǇǊƻǘƻƪƻƭ омуύΥ αΧƴƻΣ ǘŜř ƧǎŜƳ ǎƛ 
ǘƻ ǇƻǎǊŀƭΣ Ǿ όƳŠǎǘƻύ Ƨł ƧǎŜƳ ǘŀƳ ǘŜřƪŀ ǌŜǑƛƭ ǘȅ ǵǌŀŘȅΣ ǎǇłǾŀƭ ƧǎŜƳ ǘŀƳ 
ǇƻŘ ƳƻǎǘŜƳ ōŜȊ ǎǇŀŎłƪǳΣ ōŜȊ ƴƛőŜƘƻΧǘŀƪ ƳłƳ ƴŠŎƻ 
s ǇƭƝŎŜƳŀΧόΧύΧƧł ǎŜ Ȋ ǘǾǊŘȇƘƻ ŎƘƭŀǎǘǳ ǇƻŎƘŎłǾłƳΧƳłƳ Ǿ prdeli 
ƭŜŘǾƛƴȅΣ ǾȌŘȅŎƪȅ ƪŘȅȌ ǎŜ ƴŀǇƛƧǳ ƘƻŘƴŠΧόΧύΧǾ ƭŜŘǾƛƴłŎƘ ƳŠ ǇƝŎƘłΣ 
Ƨŀƪƻ ƪŘȅōȅ ǘŀƳ ƴŠƪŘƻ ōƻŘŀƭ ƴƻȌŜƳΣ  Ǿ ǇƭƝŎƝŎƘ ǘŀƪȅΧά  Pokud jsou UD 
na ulici, tak jsou v ǇƻŘǎǘŀǘŠ Ǿ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ōŜȊŘƻƳƻǾŎǻΣ ƪǘŜǌƝ ƴŀǾƝŎ ƧŜǑǘŠ 
ǳȌƝǾłǾŀƧƝ ƴŜƭŜƎłƭƴƝ ŘǊƻƎȅΣ ƻǾǑŜƳ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜǘƪŀƭƛ ǳ ǘŞǘƻ 
kategorie s ǘƝƳΣ ȌŜ ƪǊƻƳŠ ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ŘǊƻƎ ǳȌƝǾŀƧƝ őŀǎǘƻ ǾŜƭƪŞ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀƭƪƻƘƻƭǳ ŀ ǾǑŜ ƳƝŎƘŀƧƝ ŘƻƘǊƻƳŀŘȅΦ   
 
hǑŜǘǌŜƴƝ ǳ ƭŞƪŀǌŜ ƧŜ ǇǊƻ ǎƻƳŀǘƛŎƪȅ ŀ ǎƻŎƛłƭƴŠ ȊŘŜǾŀǎǘƻǾŀƴŠƧǑƝ ¦5 
ƻōŜŎƴŠ ǇǊƻōƭŞƳŜƳ ǾȌŘȅΦ ¦ ǇǊŀƪǘƛŎƪȇŎƘ ƭŞƪŀǌǻ ƛ ǳ ǎǇŜŎƛŀƭƛǎǘǻ Ƨǎƻǳ 
v ŘǊǘƛǾŞ ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ƻŘƳƝǘłƴƛ ŀ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǎŜ ǘŀƪ ƛ Ǿ oblasti 
ǎƻƳŀǘƛŎƪȇŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ ƭŞőƝ Ǿ ǇǊǻōŠƘǳ Ǉƻōȅǘǻ ƴŀ ŘŜǘƻȄƛŦƛƪŀőƴƝŎh 
ƧŜŘƴƻǘƪłŎƘ őƛ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ȊŀǌƝȊŜƴƝŎƘ ƴŜōƻ ƧƛƳ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾł ŎŜƴǘǊŀ 
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ȊŀǌƛȊǳƧƝ ƻǑŜǘǌŜƴƝ ǳ ƭŞƪŀǌŜΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ƻŎƘƻǘŜƴ ƪŜ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛΣ ǘŠŎƘ ǾǑŀƪ 
ƴŜōȇǾł ƻōŜŎƴŠ ƳƴƻƘƻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ онпύΥ αΧƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭ ǘŀŘȅ ǳ 
ŘƻƪǘƻǊŀΣ ǘŀƪ Ƴƛ ǌŜƪƭΣ ȌŜ ǇƻǘǌŜōǳƧǳ ǘǳ ƪŀǊǘƛőƪǳΣ ȌŜ ƳŠ Ƨƛƴŀƪ ƴŜƳǻȌŜ 
ƭŞőƛǘΧά hǾǑŜƳ ǇǊƻōƭŞƳ ƴŜƴƝ ƧŜƴ ǾŜ ȊŘǊŀǾƻǘƴƝƳ ǇƻƧƛǑǘŠƴƝΣ ŀƭŜ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǘŀƪŞ Ǿ ǘƻƳΣ ȌŜ Ƨŀƪ ǇǊŀƪǘƛőƴƝ ƭŞƪŀǌƛΣ ǘŀƪ ǎǇŜŎƛŀƭƛǎǘŞ ǾŜƭƳƛ 
ƴŜǊŀŘƛ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘǳǘƻ ǎƪǳǇƛƴǳ ǾƛŘƝ ǾŜ ǎǾȇŎƘ ƻǊŘƛƴŀŎƝŎƘ ς jednak jim 
ƻŘǊŀȊǳƧƝ ƪƭƛŜƴǘŜƭǳΣ ǾȅǾƻƭłǾŀƧƝ őŀǎǘƻ ƪƻƴŦƭƛƪǘȅ ŀ ǇǊƻōƭŞƳȅ Ƨǎƻǳ ǘŀƪŞ 
s ƘȅƎƛŜƴƻǳ όŀǇƭƛƪŀŎŜ ŘǊƻƎȅ ƴŀ ȊłŎƘƻŘŜŎƘΣ ǾǑƛ ŀǇƻŘΦ ŀ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ 
ǘŀƪŞ ǊƛȊƛƪƻ ƛƴŦŜƪőƴƝŎƘ ƻƴŜƳƻŎƴŠƴƝύΦ ¢ƻ ǾǑŜ ǇǌŜŘǎǘŀǾǳƧŜ ǇǊƻōƭŞƳȅΣ 
ƪǘŜǊŞ őŀǎǘƻ ȊƴŜƳƻȌƶǳƧƝ ƻǑŜǘǌŜƴƝ ŀ ƳƴƻƘƻ Ȋ ƻƴŜƳƻŎƴŠƴƝ ŀ ǇǊƻōƭŞƳǻ 
ǎŜ ŎƘǊƻƴƛŦƛƪǳƧƝ ŀ ƪƻƳǇƭƛƪǳƧƝΦ WŜ ǘǌŜōŀ ǘŀƪŞ ȊŘǻǊŀȊƴƛǘΣ ȌŜ ƪǊƻƳŠ ƴŜ ǾȌŘȅ 
ƳƻǘƛǾƻǾŀƴŞƘƻ ǇƻǎǘƻƧŜ ƪ ƻǑŜǘǌŜƴƝ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ¦5 ǎŜ ƧŜǑǘŠ Ƨŀƪƻ 
ǇǌƛǘŠȌǳƧƝŎƝ ŦŀƪǘƻǊ ǇǌƛŘłǾł Ȋƴŀőƴł ƴŜŘƛǎŎƛǇƭƛƴƻǾŀƴƻǎǘ ŀ ǎǾŞǊłȊƴŞ 
ƧŜŘƴłƴƝ ¦5Σ ŎƻȌ ƳƴƻƘƻ ƭŞƪŀǌǻ ƴŜƴƝ ǎŎƘƻǇƴƻ ǇǌŜƪƻƴŀǘ ŀ ȊŀőƝƴŀƧƝ ōȇǘ 
ǊȅŎƘƭŜ ŀƎǊŜǎƛǾƴƝ ŀ ƻŘƳƝǘŀǾƝΦ ½ǌŜǘŜƭƴł ƧŜ Ƴŀƭł ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƴƻǎǘ ŀ ǎǘłƭŞ 
ŘƛŀƎƴƻǎǘƛŎƪȅ ȊŀǾłŘŠƧƝŎƝ ǇǌŜŘǎǘŀǾȅ ƻ ȊłǾƛǎƭƻǎǘŜŎƘ ƳŜȊƛ ƭŞƪŀǌƛΣ ǇǊƻ 
ƪǘŜǊŞ ƧŜ őŀǎǘƻ ƴŜŀƪŎŜǇǘƻǾŀǘŜƭƴŞ ŎƘƻǾłƴƝ ¦5Σ ƪǘŜǊŞ ǇǊƻǎǘŠ ǇŀǘǌƝ 
k ƧŜƧƛŎƘ ŘƛŀƎƴƽȊŜ ŀ ƪǘŜǊŞ Ƴł őŀǎǘƻ ǇǌƝőƛƴȅ ƪǊƻƳŠ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ 
v ƘƭǳōƻƪȇŎƘ ƻǎƻōƴƻǎǘƴƝŎƘ ǇƻǑƪƻȊŜƴƝŎƘ ŀ ƪǘŜǊŞ ƻŘ ǎƻōŜ ƴŀǾȊłƧŜƳ 
ƴŜƭȊŜ ƻŘŘŠƭƻǾŀǘΦ       

4ĠÅÂþéÓËÏ  
wƻȊŘƝƭ ƳŜȊƛ ǘŠȌƪȇƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ŀ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ Ǿ ǇƻǘǌŜōŠ ŀ 
ƳƻȌƴƻǎǘŜŎƘ ƪ ȊƝǎƪłƴƝ ŘǊƻƎ ŀ ǾȊǘŀƘǳ ƪ ƴƛƳΣ ǎŜ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǇǊƻƳƝǘł 
ƪǊƻƳŠ ƧƛƴŞƘƻ ǘŀƪŞ Řƻ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞƘƻ ǎǘŀǾǳΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ǳ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ¦5 
jǎƳŜ ƴŜȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ȌłŘƴŞ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǇǌƝƳƻ 
ǾłȊŀƴŞ ƴŀ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎΣ ǳ ǘŠȌƪȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ōȅƭŀ ǎƛǘǳŀŎŜ Ƨƛƴł 
(protokol 428): αΧƳłƳ ǇŠǘ ƭŜǘ ƘŜǇŀǘƛǘƛŘǳ /Σ ŎƘǊƻƴƛŎƪƻǳΧƴŜƳłƳ Ƨƛ 
ŀǎƛ ŀƪǘƛǾƴƝ ƴŜōƻ ŎƻΧόΧύΧΦƴŀ ǘŜǎǘŜŎƘ ƛ ǘƻ ƴŠƪŘȅ ƴŜǾȅŎƘłȊƝΧΦǾǑǳŘŜ Ƴƛ 
ǾȌŘȅŎƪȅ ŘŠƭŀƭƛ ƧŀǘŜǊƴƝ ǘŜǎǘȅΧά /ŜƭƪƻǾŠ ǾǑŀƪ ŘƝƪȅ ǎƭŀōŞƳǳ ȊŀǎǘƻǳǇŜƴƝ 
ǘŞǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅΣ ƴŜƭȊŜ ǳǎƻǳŘƛǘΣ Ƨŀƪȇ ƧŜ ǇǌŜǾƭłŘŀƧƝŎƝ ǎǘŀǾ Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ 
ǎƻƳŀǘƛŎƪȇŎƘ ƪƻƳǇƭƛƪŀŎƝ ǳ ǘŠȌƪȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƴŀ ¢ǌŜōƝőǎƪǳΦ   

Praha 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜ ƳŜȊƛ ¦5 ƻōƧŜǾǳƧƝ  ƴłȊƻǊȅ ŀ postoje 
k ƛƴŦŜőƴƝƳ ƻƴŜƳƻŎƴŠƴƝƳΣ ƪǘŜǊŞ ŘłǾŀƧƝ ǘǳǑƛǘ ōǳřǘƻ Ƴŀƭƻǳ 
ƛƴŦƻǊƳƻǾŀƴƻǎǘ ƴŜōƻ ǾȇǊŀȊƴŠ ǇƻǎǳƴǳǘŞ ƘǊŀƴƛŎŜ ǾȊǘŀƘǳ ƪ ǾƭŀǎǘƴƝƳǳ 
ȊŘǊŀǾƝ όőƛ ƻōƻƧƝύΦ {Ŝ ȊƭŜƘőƻǾłƴƝƳ ǘŀƪ ƴŜōŜȊŜőƴŞƘƻ ƻƴŜƳƻŎƴŠƴƝΣ 
ƧŀƪȇƳ ƧŜ ƘŜǇŀǘƛǘƛŘŀ ǘȅǇǳ / ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜǘƪŀƭƛ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾŜ ǾǑŜŎƘ 
souborŜŎƘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рнпύΥ αΧIŜǇŀǘƛǘƛŘǳ /Σ ƴƻΣ ǇǌƝƳƻ Ƨŀƪƻ ȌƭƻǳǘŜƴƪǳΦ 
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.Şőƪƻ ƴŜōƻ łőƪƻ ƧǎŜƳ ƴŜǇǊƻŘŠƭŀƭΦ /ŞőƪƻΣ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠΦ bƻ ŀƭŜ ǾłȌƴȇ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ ƴŜƳłƳΣ Ȋ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ƧƻΣ ǘƻ ƧŜ ǇǊƻǎǘŠ ȌƭƻǳǘŜƴƪŀΣ ƪǘŜǊł ǇǊƻōƝƘł 
ƧƛƴŀƪΦ ¢ȅ ǇǊƻōƭŞƳȅ ƳǻȌƻǳ ƴŀǎǘŀǘ ŀȌ ǇƻȊŘŠƧŎΣ Ǿ ǇƻȊŘŠƧǑƝƳ ǾŠƪǳ. (To 
ŎŞőƪƻ ƳłǑ ǾȅƭŞőŜƴȇΚύΧ¢ƻ ƴŜƧŘŜ ǾȅƭŞőƛǘΣ ǘƻ ƧŜ ŎƘǊƻƴƛŎƪȇΧΦό/ƘǊƻƴƛŎƪȇΣ 
ƘƳΧύΧ¢ƻ ƴŜƴƝ ƴŀƪŀȌƭƛǾȇ ǇǊƻǎǘŠΣ ǘŀƪƘƭŜΧά 
Wƛƴȇ ƧŜǑǘŠ ǎ ǾŠǘǑƝ ƭŜȌŞǊƴƻǎǘƝ ǇƻǇƛǎǳƧŜ όǇǊƻǘƪƻƭ рмрύΥ αΧǾ ƪǊƛƳƛƴłƭŜ Ƴƛ 
ƴŀǑƭƛ ǘǳ ȌƭƻǳǘŜƴƪǳ ŎŞőƪƻΣ ƳŠƭ ƧǎŜƳ ǘƻ ƛ ǎ ǘƝƳ ōŞőƪŜƳΧΦƴƻ ǘǊƻŎƘǳ ƧłǘǊŀ 
młƳ Ƨŀƪƻ ǇƻŎƘǊƻǳƳŀƴȇΣ ŀƭŜ ƴŜǾŀŘƝ Ƴƛ ǘƻ Ȋŀǎ Ƨŀƪƻ ǘŀƪΧΦόΧύΧƳłƳ 
ǇƻǘƝȌŜ ǎŜ ȌƝƭŀƳŀΣ ƴƻ ŘŠƭŀƧƝ ǎŜ Ƴƛ ŦǳǊǘ ŀōǎŎŜǎȅΣ ƴŜƳłƳ ǎƛ ǳȌ ƪŀƳ 
ǇƝŎƘƴƻǳǘΧΦά 
   
±ŜƭƳƛ ƛƭǳǎǘǊŀǘƛǾƴƝƳ ǇǌƝƪƭŀŘŜƳ αǇǊǳȌƴƻǎǘƛά ƘǊŀƴƛŎ Ǿ ȊŀŎƘłȊŜƴƝ 
s ƛƴƧŜƪőƴƝƳ ƴłőƛƴƝƳ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛŜƳƛ ƧŜ ǇƻǇƛǎ ƧŜŘƴŞ Ȋ participantek, 
z ƴŠƘƻȌ ƧŜ ǇŀǘǊƴŞΣ ȌŜ ŘƻōǌŜ ǾƝΣ ƴŀ Ŏƻ ǎƛ Ƴł ŘłǾŀǘ ǇƻȊƻǊ ŀ Ŏƻ ƧŜ 
ƴŜōŜȊǇŜőƴŞΣ ŀƭŜ ȌŜ ǘƻ ǎǘŜƧƴŠ ƴŜƴƝ ǎŎƘƻǇƴŀ ǾȌŘȅ ǳƘƭƝŘŀǘ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳΣ 
ȌŜ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǎƛǘǳŀŎŜ όŀ Řƻ ƴƛŎƘ ǎŜ ¦5 ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ƳƴƻƘŜƳ őŀǎǘŠƧƛΣ ƴŜȌ 
Ƨǎƻǳ ƻŎƘƻǘƴƛ ǇǌƛǇǳǎǘƛǘ ƴŀ ŘƛƪǘŀŦƻƴύΣ ƪŘȅ ǇǊƻǎǘŠ ǾǑŜŎƘƴƻ ǎŜƭȌŜ ŀ 
ƧŜŘƛƴŞΣ Ŏƻ ȊǻǎǘłǾłΣ ƧŜ ƴŜȊƪǊƻǘƴł ǘƻǳƘŀ Řłǘ ǎƛ ŘŀƭǑƝ ŘłǾƪǳ όǇǊƻƪǘƻƭ 
рлнύΥ αΧƳƻƘƭƻ ǎŜ ǘƻ ǎǘłǘ ǘŀƪƘƭŜΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ƧŜŘƴƻǳ ǇǌƛǎǘƛƘƭŀ ƪŀƳŀǊłŘƪǳΣ 
ȌŜ ǎŜ ȊŀǇƻƳƴŠƭŀ ŀ ǾȅǇƭłŎƘƭŀ ǎƛ ǘƝƳΣ ȌŜ ǎǘǊőƛƭŀ Řƻ ǎǇƻƭŜőƴȇ ǾƻŘȅ ς my 
ƧǎƳŜ Ƨŀƪƻ ƳŠƭȅ ǾƻŘǳ ǎǇƻƭŜőƴƻǳΣ ŀƭŜ ǘŀƳ Ǒƭŀ ƧŜƴƻƳ őƛǎǘł ōǳŎƘƴŀΣ ǾƝǑΣ 
ŀ ȌŜ ƧǎŜƳ ƧƝ ǇǌƛǎǘƛƘƭŀΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǘŀƳ ǎǘǊőƛƭŀ ŀ ǾȅǇƭłŎƘƭŀ ǎƛ ǇǌƝƳƻ Ȋ toho. My 
ƧǎƳŜ ōȅƭȅ ȊǾȅƪƭȇ ǎƛ ǘƻ ǾȌŘȅŎƪȅ ƭƝǘ Řƻ ǾƝőƪŀΦ ¢ŀƪ ǘƻ ƧǎŜƳ ǇƻǘƻƳ ōȅƭŀ ƴŀ 
ǇƻŎƘȅōłŎƘΣ ȌŜ ǎŜ ǘƻ ƳƻƘƭƻ ǎǘłǘ ƴŠƪƻƭƛƪǊłǘΣ ǾƝǑΣ ŀ ǳȌ ƧŜ ǘƻ ǾƭŀǎǘƴŠ 
konǘŀƪǘ ƧŜƧƝ ƪǊǾŜ ǎ ǘƝƳ ŀ ǳȌ ǎŜ ǘƻ ƳƻƘƭƻ ǎǘłǘΦ bŠƧŀƪȇ ǇǊƻŎŜƴǘƻ ƧŜΦ ¢ŀƪ 
ǘƻƘƭŜ ŘǾŀƪǊłǘ ƧǎŜƳ ƧƝ ǘŀƪƘƭŜ ǇǌƛǎǘƛƘƭŀ ƴƻ ŀ ƧŜŘƴƻǳ ǘƻ ōȅƭƻ Ƴƻǳ ǾƭŀǎǘƴƝ 
Ǿƛƴƻǳ ŀ ǘƻ ǳȌ ƧǎŜƳ ǾŠŘŠƭŀΣ ȌŜ ǘŀŘȅ ǳȌ ȊŀőƝƴłƳ ȊǘǊłŎŜǘ ǎŀƳŀ ǎŜōŜΣ ǘƻ 
ōȅƭƻ ǇǊłǾŠ ƴŀ ƘŜǊłƪǳΣ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ƴŀ ƘǊƻȊƴȇƳ ŀōǎǙłƪǳ ŀ ƧŜŘƴŀ 
ƪŀƳŀǊłŘƪŀ ǇǊƻǎǘŠ ǌƝƪŀƭŀΥ Ƨł ǘŀŘȅ ƳłƳ ǎŜŘƳ őłǊŜƪΣ ƪǘŜǊȇ 
ƴŜǇƻǘǌŜōǳƧǳΦ IƴŠŘȇƘƻΣ ǇǌƛǘƻƳ ǳȌ ƧǎŜƳ ōȅƭŀ ƴŀ ōƝƭȇƳΦ Wł ƧǎŜƳ ǾŠŘŠƭŀΣ 
ȌŜ ōȅ Ƴƛ ǇƻƳƻƘƭȅ ǾƻŘ ŀōǎǙłƪǳΣ ŀǎǇƻƶ Ǉǻƭ ƘƻŘƛƴȅ ŀ Řƻ ǘȇ ǇǻƭƘƻŘƛƴȅ 
ōȅŎƘ ǎŜƘƴŀƭŀ ǇǊŀŎƘȅΦ ±ƻƴŀ ǌƝƪŀƭŀΥ ŀƭŜ ƧŜ ǘƻ Ǿ Ƴȇ ōǳŎƘƴŠ ŀ Ƨł ƳłƳ 
ȌƭƻǳǘŜƴƪǳΣ Ƨł ǘƛ ǘƻ ŘłƳΣ ƧŜǎǘƭƛ ǘƻ ŎƘŎŜǑΣ ŀƭŜ ǌƝƪłƳ ǘƛ ǘƻΣ ȌŜ ƳłƳ 
ȌƭƻǳǘŜƴƪǳΦ ! Ƨł ƧǎŜƳ ǘŀƪ ƴŀ ǘƻ ƪƻǳƪŀƭŀ ŀ ǎǘǊŀǑƴŠ ƳƻŎ ǘƛ ǘƻƘƻ ǇǊƻōƝƘł 
ƘƭŀǾƻǳΦ ! ȊǾƝǘŠȊƛƭ ǘŜƴ ƘŜǊłƪΣ ǇǊłǾŠΣ ǘŀ ȊłǾƛǎƭƻǎǘ ȊǾƝǘŠȊƛƭŀΧΦΦά 
tƻƴŠƪǳŘ ƪǳǊƛƽȊƴƝ ǎŜ ƧŜǾƝ ǇƻǇƛǎ ƧŜŘƴŞ Ȋ particƛǇŀƴǘŜƪΣ ƪǘŜǊł Ƴł 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎŜ ǎŘƝƭŜƴƝƳ ƧŜƘƭȅ ŀ ǎŜ ǎǾƻƧƝ ƪŀƳŀǊłŘƪƻǳ ǎŘƝƭƝ ǘŀƪŞ őłǎǘ 
ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлпύΥ αΧWŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭŀ Ǉƻ ƴƝ ǇƻǳȌƛǘƻǳ 
buchnou ς ŀǎƛ ǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳΦ ±ȌŘȅŎƪȅ ƧǎƳŜ ƳŠƭȅ ǎǇƻƭŜőƴƻǳ ƭȌƛőƪǳΦ 
/ƘƻŘƝƳŜ ƴŀ ǘŜǎǘȅΧΦƪŀƳŀǊłŘƪŀ ƧŜ ŘƻƪƻƴŎŜ ŘłǊƪȅƴŠ ƪǊǾŜΣ ǘŀƪȌŜ ƧǎŜƳ 
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ǎƛ ƴŀǇǊƻǎǘƻ ƧƛǎǘłΣ ȌŜ ƧǎŜƳ ȊŘǊŀǾłΦ /ƘƻŘƝƳ ƴŀ ƪƻƳǇƭŜȄƴƝ ǘŜǎǘȅ ς HIV, 
ƧŀǘŜǊƴƝ ǘŜǎǘȅΣ ȌƭƻǳǘŜƴƪȅΣ ȊƘǊǳōŀ ƧŜŘƴƻǳ Ȋŀ Ǉǻƭ ǊƻƪǳΦ ~ƭŜƘŀƭŀ ƧǎŜƳ ǎƛ 
ŘŜƴƴŠΣ ǾŠǘǑƛƴƻǳ Ǉƻ ǘȇŘƴǳ ƧǎŜƳ ƳŠƭŀ ǘȇŘŜƴ ŀȌ мп ŘƴƝ ǇŀǳȊǳΧΦά  
 
bŜƧǎƳǳǘƴŠƧǑƝ Ƨǎƻǳ ƳŜȊƛ ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇƳƛ ǇǌƝǇŀŘȅ ǵƳǊǘƝ ƴŀ 
ǇǌŜŘłǾƪƻǾłƴƝΦ YǊƻƳŠ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ǎŜ őŀǎǘƻ ƧŜŘƴł ƻ ǾŜƭƳƛ ƳƭŀŘŞ ƭƛŘƛ ƧŜ 
ǎƳǳǘƴŞ ƛ ǘƻΣ ȌŜ ǎŜ Ǿ ƳƴƻƘŀ ǘŠŎƘǘƻ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ Ǿőŀǎƴƻǳ ǇǊǾƴƝ ǇƻƳƻŎƝ 
Řŀƭ ȌƛǾƻǘ ȊŀŎƘłƴƛǘΦ tǌŜŘłǾƪƻǾŀƴƝ ƭƛŘŞ ƴŠƪŘȅ ǳƳƝǊŀƧƝ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ŘƭƻǳƘƻǳ 
dobu, bez pomoci. Jeden z ǘŠŎƘǘƻ ǇǌƝǇŀŘǻ ȊŘŜ ŎƛǘǳƧŜƳŜΦ bŀ ƧŜƘƻ 
ǇƻǇƛǎǳ ƧŜ ǘŀƪŞ ȊǌŜǘŜƭƴŞ ǳǊőƛǘŞ ƻŘŎƛȊŜƴƝ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŀΣ 
ǇǌŜǎǘƻȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴŀƭƻ ƻ ȌŜƴǳ ƧŜƘƻ ƪŀƳŀǊłŘŀ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧƳŠ 
ƴŀ ōȅǘŠ ǳƳǌŜƭŀ ƘƻƭƪŀΧόΧύΧόŀ ǘƻ ǎŜ ǇǌŜŘłǾƪƻǾŀƭŀ 
ǇŞőƪŜƳΚύΧΦbƻΧΦόǘƻ ǎŜ ƳƻŎ ƴŜŘł Ǉƻǎƪȅǘƴƻǳǘ ǇǊǾƴƝ ǇƻƳƻŎΣ 
coΚύΧbŜŘłΣ ƴƻ ΦΦ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪƻǾȇΧΧΧ ǾǑƛŎƘƴƛ ǳƭƝǘƭƛΦΦΦ ŀ ƧǎƳŜ ƶłƪ Ƨŀƪƻ 
ƴŜōȅƭƛ ƳƻŎ ǎŎƘƻǇƴȇΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƻƴŀ ǘŀƳ ƭŜȌŜƭŀ ǘǌƛ Řƴȅ ŀ ƳƻŘǊȇ ǇȅǎƪȅΣ ŀ 
ŎƘǾƛƭƪŀƳŀ ǎŜōƻǳ Ƨŀƪƻ Ǒƪǳōŀƭŀ ŀ ōȅƭƻ ǘƻ ǘŀƪƻǾȇ ƘǊƻȊƴŠ ƴŜŎƘǳǘƴȇΦΦΦ ƴƻ 
ŀΣ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀƪƻǾȇ ƴŀǇŠǘƝΦΦΦ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ƧƝ ǇǊƻǎǘŠ Řŀƭƛ Řƻ Ƨƛƴȇ ƳƝǎǘƴƻǎǘƛ ŀ 
ƻƴŀ ǎŜ ǘŀƳ ǑƪǳōŀƭŀΣ ŦǳǊǘ ǎŜ ƪƭŜǇŀƭŀΣ Ƨł ƳȅǎƭŜƭΣ ȌŜ ƧŜ ƧƝ ȊƛƳŀΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ƧƝ 
Řŀƭ Řƻ ǾŀƴȅΣ Ȋŀőŀƭ ƧǎŜƳ ƧƝ ƧŜǑǘŠ ǎǇǊŎƘƻǾŀǘ όƪƻƭƛƪ ƧƝ ōȅƭƻΚύΧƴƻΧΦΦόǘƻ 
ȊƴŀƳŜƴłΣ ȌŜǎ ōȅƭ ǘŜƴƪǊłǘ ǾŠőƴŠ ǎƧŜǘŜƧΚύΧΦbƻΣ Ƨŀƪƻ ƴŀ ǇƭŜŎƘΣ 
ǵǇƭƴŠΧΦΦόǇŞőƪŜƳΚύΧΦ bƻΧΦΦόŀ Ȋ ƻǇƛłǘǻ Ƨǎƛ ƻŘŀōǎǘƛƴƻǾŀƭΚύΧΦƴƻΣ 
ǾƭŀǎǘƴŠ  Ǿ ǘȇ ŘƻōŠ Ƨŀƪƻ ǘȅ ƻǇƛłǘȅΦΦΦ Ƨŀƪƻ ōȅƭȅΣ ǘǌŜōŀ ŀƭƴŀƎƻƴΧόǘŀƪȌŜ 
ǇƻǌłŘ ƴłǊŀȊƻǾŠΚύΧΦƧƻƻΣ ƴłǊŀȊƻǾŠΣ ƴƻ ǎǇƝǑ ƴłǊŀȊƻǾŠΣ ƪŘȅȌ  ƧǎŜƳ ǎŜ 
ŎƘǘŠƭ Řƻǎǘŀǘ Ȋ ǇŞőƪŀΣ Ƨŀƪƻ ŀōȅŎƘ ǎƛ ƻŘǇƻőƛƴǳƭ ƻŘ ǇŜǊƴƝƪǳΣ ŀōȅŎƘ ǎŜ 
ǘǊƻǑƪǳ ǎǊƻǾƴŀƭΣ ǘƻ ƧǎŜƳ ǎƛ ƴŀƻǊŘƛƴƻǾŀƭ ƶłƪŜƧ ŀƭƴŀƎƻƴΣ ƶłƪŜƧ ƪƻŘŜƛƴ 
όΧύΧόƘŜƭŜ ŀ Ƨŀƪ ǘƻ ǇǊŀǎƪƭƻΚύΧΦtǌƛǑŜƭ ȊƴłƳŜƧ ƴŀ ǇŜǊƴƝƪΦΧόƧƻ ǘŀƳ 
ŎƘƻŘƛƭƛ ōŠƘŜƳ ǘƻƘƻ ƭƛŘƛ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘΚύΧ bƻΣ ǇǌƛǑŜƭ ǇǊƻǎǘŠ őƭƻǾŠƪΣ ŀ ƪŘȅȌ 
ǘƻ ǾƛŘŠƭΣ ǘŀƪ ȊŀǾƻƭŀƭ ȊłŎƘǊŀƴƪǳΧΦόŀ ǳȌ ōȅƭŀ ƳǊǘǾłΚύΧΦbƻΣ ƻƴŀ 
ŘƻŘŠƭŀƭŀ Ǿ ƴŜƳƻŎƴƛŎƛΧΦόŀ ǘƻ ǾƝǑ ōŜȊǇŜőƴŠ ȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ǘǌƛ ŘƴȅΚύΧΦbƻΣ 
Ƨŀƪƻ ǘŀƪ ƶłƪΣ ǳǎƴǳƭŀ Ǿ ƴŜŘŠƭƛ ŀ ƴŠƪŘȅ Ȋ Ǉłǘƪǳ ƴŀ ǎƻōƻǘǳ ǎƛ Řŀƭŀ ǇǊǾƴƝ 
ǾłǊƪǳΧΦά 
Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾƻƧƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎŜ ǎǾȇƳ ƪŀƳŀǊłŘŜƳΣ ƪǘŜǊȇ 
ǎŜ ǇǌŜŘłǾƪƻǾŀƭ ōƝƭȇƳ ƘŜǊƻƛƴŜƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рооύΥ αΧbŜǾŀŘƝ Ƴƛ ƻ ǘƻƳ 
mƭǳǾƛǘΣ ŀƭŜ ƴŜǾȊǇƻƳŜƴǳ ǎƛΣ ƪŘȅ ǘƻ ōȅƭƻΣ ƧŜ ǘƻ ǘŀƪ ǊƻƪΣ Ǌƻƪ ŀ Ǉǻƭ ȊǇłǘƪȅΦ 
.ȅƭƻ ǘƻ ƴŀ ǎǉǳƻǘŠΣ ƻƴ ǾƭŀǎǘƴŠ ǎŜ ƴŀǎǘǌŜƭƛƭ ŀ ƴŀ όΧύΧ ǎŜ ƴŀǎǘǌŜƭƛƭ ȊƴƻǾŀ 
a jak spal, tak se udusil zvratkama a nikdo mu nepomoh...(a on tam 
ōȅƭ ǎłƳΦΦόΧύΦΦΚΧόΧύΧƻƴ ōȅƭ ƴŀ ǎǉǳƻǘŠ ǎłƳ ŀ Ǉŀƪ Ƙƻ ƴŀǑƭƛ ŀȌ ƴŠƧŀƪ Ȋŀ 
ŘǾŀ ŘƴȅΦΦΦΚΧ bŀǑƭƛ Ƙƻ ŘǊǳƘŜƧ ŀ Ƨł ǾƛƳΣ ȌŜ ǘŀƳ ƴŠƪŘƻ ōȅƭΣ ōȅƭŀ ǘŀƳ 
s ƴƛƳ ƧŜƘƻ ƘƻƭƪŀΣ ƧŜƴƻƳȌŜ ǘŀ ƻ ƴƛőŜƳ ƴŜƳƻƘƭŀ ǾŠŘŠǘ ǘŀ ōȅƭŀ 
ƴŀǎǘǌŜƭŜƴł ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƻƴΦ bƻ ŀ Řł ǎŜ ǌƝŎǘΣ ȌŜ Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ǘƻ ŘƻǾŠŘŠƭΣ 
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ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ ǌŜƪΣ ȌŜ ǎ ƧŜƘƭƻǳ ǳȌ ƴŜΣ Řostal jsem z ǘƻƘƻ ǇŀƴƛŎƪƻǳ ƘǊǻȊǳΣ 
ǎǘǊŀŎƘΣ ƪŘȅȌ ƴŠƪŘƻ ǌŜƪƴŜΣ ŀǙ ǎƛ ŘłƳ ǎ ƴƛƳΣ ǘŀƪ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜΧόŀ ƻŘ ǘȇ 
Řƻōȅ ǎƛ Ŧŀƪǘ ǳȌ ƴŜǇƝŎƘƴǳƭ ƴƛŎΚύΧbƛƪŘȅΣ ƴƛŎΣ ǘƛ ƳǻȌǳ ǳƪłȊŀǘ ȌƝƭȅΣ ȌŜ ƧŜ 
ƳłƳ ǵǇƭƴŠ ƪǊłǎƴȇΧΦόƧŜǑǘŠ ƪ ǘƻƳǳ όƧƳŞƴƻύΣ ǘƻ ōȅƭŀ ǘŀ ŘƻōŀΣ ƪŘȅ ǇǌƛǑŜƭ 
ōƝƭŜƧ ƘŜǊƻƛƴΚύΧWł ƴŜǾƛƳΣ Ƨł ƧǎŜƳ ǎ ǘƛƳ ƴƛƪŘȅ ƴŜǇǌƛǑŜƭ Řƻ ǎǘȅƪǳΦΦΦŀƭŜ 
ǾƛƳΣ ȌŜ ǘƻ ōȅƭ ōƝƭŜƧ ƘŜǊƻƛƴΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ŀǎƛ ƻǎƳ ƴŜōƻ ŘŜǾŠǘ ƘƻŘƛƴ ǇǌŜŘǘƛƳ 
Ƴƛ ǌƛƪŀƭΣ ŀǙ ƧŘǳ ǎ ƴƛƳΣ ȌŜ ǎŜ ƴŀǎǘǌŜƭƝƳŜ ǎǇƻƭǳΣ ƧŜƴƻƳȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ǘŀŘȅ 
v ŘƻƳŠΣ Řł ǎŜ ǌƝŎǘΣ ǎƪƻǊƻΣ  ŀ Ƨł ƧǎŜƳ Ȋ ǘƻƘƻ ƳŠƭ ŘƻŎŜƭŀ ǎǘǊŀŎƘ ŀ ǌƛƪŀƭ 
ƧǎŜƳΣ ȌŜ ǘƻ ƳǳǎƝ ǇǌƛƧƝǘ ǇƻƳŀƭƛƴƪǳΣ ǘƻ ōȅƭ ǘŀƪƻǾŜƧ ƪłƳƻǑΣ ȌŜ ǘǌŜōŀ ƛ 
ǇƻŘŠƭƛƭΣ ƪŘȅȌ ƪƻǳǇƛƭ ǘǌŜōŀ ŘǾƻǳƪƛƭƻΣ ȌŜ ƧǎƳŜ ǎƛ Řŀƭƛ ǎǇƻƭǳ ŀ ƪŘȅȌ Ƨł ƧǎŜƳ 
ƳŠƭΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎ ƴƛƳ ǇƻŘŠƭƛƭΣ ƴƻ ŀ ƻƴ ǑŜƭ ƴŀ ǎǉǳƻǘ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ ǌƛƪŀƭΣ ȌŜ Ȋŀ 
ƴƛƳ ǇǌƛƧŘǳΣ ŀƭŜ ƴŜǇǌƛǑŜƭ ƧǎŜƳΣ ƧǎŜƳ Ǉƻǘƪŀƭ ƪƭǳƪȅ ŀ Ǒƭƛ ƧǎƳŜ Řƻ ƘƻǎǇƻŘȅΦ 
! ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ ǇǌƛǑŜƭ ŘǊǳƘŜƧ ŘŜƴΣ ǘŀƪ Ƴƛ ƪƭǳŎƛ ǌŜƪƭƛΣ ȌŜ ǎŜΦΦόƧƳŞƴƻύΦΦ 
ǇǌŜǎǘǌŜƭƛƭ ŀ Ƨł ƧǎŜƳ ǌŜƪΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴȇΣ ȌŜ ǘƻ ƧŜ ǎƛƭƴŜƧ ƪƭǳƪΣ ȌŜ ƘƻŘƴŠ 
ǾȅŘǊȌƝΦΦΦ ŘƭƻǳƘƻ ƧǎŜƳ ǘƻƳǳ ƴŜǾŠǌƛƭΣ Řł ǎŜ ǌƝŎǘΣ ȌŜ ŘǾŀ ŘƴȅΣ ƧǎŜƳ ǎƛ ǌƛƪŀƭΣ 
ȌŜ ǎŜ ƧŜƴƻƳ ƴŀǎǘǌŜƭƛƭ ŀ ƴŠƪŘŜ ǎŜ ǘƻǳƭł ŀ Ǉŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻƳǳ Ȋŀőŀƭ ǾŠǌƛǘΧά 

3ÅÖÅÒÎþ IÅÃÈÙ 
hōƭŀǎǘ ǎƻƳŀǘƛŎƪŞƘƻ ǎǘŀǾǳ ƻŘǇƻǾƝŘł ǎƛǘǳŀŎƛ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ 
ǊŜƎƛƻƴŜŎƘΦ hōǾȅƪƭŜ őƝƳ ǘŠȌǑƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ƧŜ ŀ Ƴł Ȋŀ ǎŜōƻǳ ŘŜƭǑƝ ƪŀǊƛŞǊǳΣ 
ǘƝƳ Ǿ ƘƻǊǑƝƳ ǎǘŀǾǳ ƧŜ ŀ ǘƝƳ ǾƝŎŜ ƴŀ ǘƻ ƪŀǑle. Nelze zhodnotit a srovnat 
ǎƻǳōƻǊȅ ƴŀǾȊłƧŜƳ ƳŜȊƛ ǊŜƎƛƻƴȅΦ WŜŘƴƻǳ ȊŜ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƴȇŎƘ ŀ ƧƛȌ 
ȊƳƝƴŠƴȇŎƘ ƻŘƭƛǑƴƻǎǘƝ w¢ ǎŜǾŜǊƴƝ 2ŜŎƘȅ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ǾŜƭƪȇ ƴłǊǻǎǘ ¦5 ƴŀ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ǾŜ ǾŜƭƳƛ ƴƝȊƪȇŎƘ ǾŠƪƻǾȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴłŎƘ όмп-мт ƭŜǘύΣ ƪǘŜǌƝ ǎŜ 
ŎƘƻǾŀƧƝ ƴŜǎƳƝǊƴŠ ǊƛȊƛƪƻǾŠΣ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠƧƛ ƴŜȌƭƛ ƧŜƧƛŎƘ őŀǎǘƻ ƻ мл ŀ 
ǾƝŎŜ ƭŜǘ ǎǘŀǊǑƝ ƪŀƳŀǊłŘƛΦ {ƻƳŀǘƛŎƪȇ ǎǘŀǾ ǳ ǘŠŎƘǘƻ ƳƭŀŘȇŎƘ ƭƛŘƝ ƧǎƳŜ 
ǇƻȊƻǊƻǾŀƭƛΣ ȌŜ őŀǎǘƻ ƻŘǇƻǾƝŘł ƴŠƪƻƭƛƪŀƭŜǘŞ ƪŀǊƛŞǌŜ ŀ ǇǌƛǘƻƳ ǎŜ 
v ƧŜƧƛŎƘ ǇǌƝǇŀŘŠ ƧŜŘƴł ƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ƳŠǎƝŎǻ őƛ Ǌƻƪ ŀȌ ŘǾŀΦ      
±ŜƭƳƛ ǾȇƳƭǳǾƴŠ ǊƛȊƛƪƻǾŞ ǎƛǘuace popisuje jeden z UD (protokol 609): 
αΧǘȅ ǾȊƴƛƪŀƧ όǇǊǻǑǾƛƘȅύ ƧŜƴ Ȋ ƴŜŘōŀƭƻǎǘƛΣ ƴŜǑƛƪƻǾƴƻǎǘƛΧǎŜƳ ōȅƭ ŦǳǊǘ 
ǾƻǇŀǘǊƴŜƧΧΦƴƻΣ ǾƛŘŠƭ ǎŜƳ ƪƭǳƪŀΣ ƪǘŜǊŜƧ ǎŜ ƴŀǑƭŜƘƭ ōǳŎƘƴƻǳΣ ƪǘŜǊƻǳ 
ƴŀǑŜƭ ƴŀ ƳƝǎǘŠΣ ƪŘŜ ōŜǊƻǳ ƴŠƧŀƪȇ ƘŜǊƻƛƴƛǎǘƛΧŀƭŜΦΦƧłΦΦǎłƳΧƳłƳ 
ǘŀƪȅΧǘǳ ƴƻΧΦȌƭƻǳǘŜƴƪǳ /Σ ǘŜř őŀƪłƳ ƴŀ ƛƴǘŜǊŦŜǊƻƴΦΦά 

,ïéÂÁ Á ÖÙÕĿþÖÜÎþ ÓÌÕĿÅÂ 

3ÅÖÅÒÎþ -ÏÒÁÖÁ 
±ŜƭƪȇƳ ǇǊƻōƭŞƳŜƳ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ƧŜ ǊȅŎƘƭł ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ 
ǎƭǳȌŜō όȊŜƧƳŞƴŀ Ǿ hǎǘǊŀǾŠύ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎǘǊŜŜǘǿƻǊƪΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ǳ őłǎǘƛ 
ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƻ ƴƝȊƪƻǳ 
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ƳƻǘƛǾŀŎƛ ŀ ȊłƧŜƳ ƻ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ǎƭǳȌŜō όŎƻȌ ƧŜ ǎŀƳƻ ƻ ǎƻōŠ ǘŀƪŞ 
ȊŀƧƝƳŀǾȇ ǇƻŘƴŠǘ ƪ ȊŀƳȅǑƭŜƴƝύ ŀ ǇƻŘƻōƴŞ ƪƻƴǎǘŀǘƻǾłƴƝ ƭȊŜ ǾƴƝƳŀǘ 
ǎǇƝǑŜ Ƨŀƪƻ ǵƘȅōƴȇ ƳŀƴŞǾǊ ƻŘ ǇǌƝƳŞ ƻŘǇƻǾŠŘƛΣ ƧŜ ƴŀ ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ 
ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ƻǇƻȌŘŠƴȇ ǊƻȊǾƻƧ ŀ ōǳŘƻǾłƴƝ ǎƭǳȌŜō Ǿ regionu je ȊƴŀǘŜƭƴȇ 
jak v ǘƻƳΣ ȌŜ ¦5 Ƨǎƻǳ Ƴłƭƻ ȊǾȅƪƭƝ ǘŠŎƘǘƻ ǎƭǳȌŜō ǾȅǳȌƝǾŀǘΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞΣ ȌŜ 
ƻ ƴƛŎƘ ƳŀƧƝ ƴŜŘƻǎǘŀǘŜőƴŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ŀ ƴŜǾƴƝƳŀƧƝ ǾǑŜŎƘƴȅ ƳƻȌƴƻǎǘƛ 
pomoci, kterou v ƴƛŎƘ ƳƻƘƻǳ ȊƝǎƪŀǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нлтύΥ αΧόWŀƪ ƧǎǘŜ ǎƛ 
ƻōǎǘŀǊłǾŀƭƛ ǘȅ ǎǘǌƝƪŀőƪȅΚύΧ± ƭŞƪłǊƴŠΧόbƛƪŘȅ Ƨǎƛ ƴŜǾȅǳȌƛƭŀ ǎƭǳȌŜō Y-
ŎŜƴǘǊŀ ƴŀ ǾȇƳŠƴǳ ƛƴƧΦ ƴłőƛƴƝΚύΧWŜƴƻƳ ƧŜŘƴƻǳΧόtǊƻő ƧǎǘŜ ǘǌŜōŀ 
ƴŜŎƘƻŘƛƭƛ őŀǎǘŠƧƛΚύΧ5ŀƭŜƪƻ ŀ ƴŜƴƝ őŀǎΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ŎŜƭȇ ŘŜƴ ǎƘłƴƝ όǇŜƴƝȊŜ 
őƛ ŘǊƻƎŀύΧόΧύΧ όYŘȅȌ ǎƛǎ ƪǳǇƻǾŀƭŀ ƧŜƘƭȅ Ǿ ƭŞƪłǊƴłŎƘΣ ƴŜƳŠƭŀ Ƨǎƛ 
ƴŠƧŀƪŞ ǇǊƻōƭŞƳȅΚύΧbŜΦ Wŀƪƻ ǇłǊƪǊłǘ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ ǎǘŀƭƻΦ YŘȅȌ ƧǎŜƳ ǘŀƪ 
ǾȅǇŀŘŀƭŀ ŘƛǾƴŠΣ ǘŀƪ ƴŀ ƳƴŠ ȊŀǾƻƭŀƭƛ ŘƻƪƻƴŎŜ ǇƻƭƛŎŀƧǘȅΦ YŘȅȌ ƧǎŜƳ 
ƴŜōȅƭŀ ŘƛǾƴłΣ ό ǇƻŘ ǾƭƛǾŜƳύ ǘŀƪ ǘƻ ōȅƭƻ Ǿ ǇƻƘƻŘŠΧά 
 
bŜƧőŀǎǘŠƧƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜ ȊƭŜƘőƻǾłƴƝƳ ǊƛȊƛƪŀ ŀ ƻǇŀƪƻǾŀƴȇƳ ǾȅǎǘŀǾƻǾłƴƝƳ 
ǎŜ ƴŜōŜȊǇŜőƝ Ǉǌƛ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ ƧŜƘŜƭ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ őƛ ƻǇŀƪƻǾŀƴȇƳ ǇƻǳȌƛǘƝƳ 
ƧŜŘƴŞ ƧŜƘƭȅ ǳ ƴŜƧƳƭŀŘǑƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ WŜƧƛŎƘ ƭŜƘƪƻƳȅǎƭƴƻǎǘ ōȅƭŀ 
v ǘƻƳǘƻ ƻƘƭŜŘǳ ƳƝǎǘȅ ŀȌ ȊŀǊłȌŜƧƝŎƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ нмнύΥ αΧόtǌƛ ǇƻǳȌƝǾłƴƝ 
ƛƴƧΦ ǎǘǌƝƪŀőŜƪ ǎƛ ƳŠƭŀ ǾȌŘȅ őƛǎǘŞΚ Wŀƪ ǎƛ ǘƻ ŘƻŘǊȌƻǾŀƭŀΚύΧ¢ŀƪ ŀǎƛ оκпΣ 
ȌŜ ƧǎŜƳ ƴŜƳŠƭŀ ŀ мκпΣ ȌŜ ƳŠƭŀΦ ¢ƻ ōȅƭƻ ǘǌŜōŀ Ǿ ƴƻŎƛ ǾŜ мн ƘƻŘΦ WƝǘ ƴŀ 
ŘǊǳƘȇ ƪƻƴŜŎ Ǿ όƳŠǎǘƻύ Řƻ ƭŞƪłǊƴȅΣ ŀōȅŎƘ ƳŠƭŀ őƛǎǘƻǳΣ ŀ ƪŘȅȌ ǘŀƳ ƧŜƴ 
Ǉƻ мл ƪǎΦ ǇǊƻŘłǾŀƧƝΧό±ƝŎ ǾłƳ ƴŜŎƘǘŠƭƛ Ǿ ƭŞƪłǊƴŠ ǇǊƻŘŀǘΚύΧ±ƝŎ Ƨŀƪƻ ƧƻΣ 
ŀƭŜ ǇǊłǾŠ Ǉƻ ǘŠŎƘ мл ƪǎ ǘƻ ƧŜ ƘƻŘƴŠΦ YŘȅōȅ ǘǌŜōŀ ƧŜŘƴǳ ǇǊƻŘŀƭƛΣ ǘŀƪ 
3,50 ς ƴŜƴƝ ƘƻŘƴŠΦ .ȅƭŀ ƛ ǇǌƛǊłȌƪŀ Ȋŀ ƴƻőƴƝ ǇǊƻǾƻȊΣ ŀ ǘŀƪΧΦό! ǇǊƻő ƧǎǘŜ 
ǘǌŜōŀ ƴŜǾȅƘƭŜŘŀƭƛ ƳƻȌƴƻǎǘ ǾȇƳŠƴȅ ƛƴƧΦ ƴłőƛƴƝ Ǿ K ς ŎŜƴǘǊǳΚύΧtǊƻǘƻȌŜ 
ǇǌƝǘŜƭ ƴŜŎƘǘŠƭ ƴŜŎƘłǾŀǘ ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ŘƻƳŀ ƴŀ ǾȇƳŠƴǳΧό¢ŀƪȌŜ ǾȌŘȅŎƪȅΣ 
ƪŘȅȌ ōȅƭŀ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘΣ ǘŀƪ ƧǎǘŜ Ǒƭƛ Řƻ ƭŞƪłǊƴȅΚύΧΦbƻΣ ǘŀƪȅ ǾȌŘȅŎƪy 
ƴŜōȅƭƻ ǇƛƪƻΣ ǘŀƪ ƴŜōȅƭƻ ƴƛŎ ǇƻǘǌŜōŀΧΦόbŜƳŠƭŀ Ƨǎƛ ǎǘǊŀŎƘΣ ȌŜ Ƨǎƛ 
ǇƻǳȌƝǾŀƭŀ ƛ ǇƻǳȌƛǘŞ ƛƴƧΦ ǎǘǌƝƪŀőƪȅΚύΧbŜΣ ƴŀ ǘƻ ƧǎŜƳ ƴŜƳȅǎƭŜƭŀΦ 
όYƻƭƛƪǊłǘ ǘƻ ōȅƭƻΣ ȌŜ Ƨǎƛ ǇƻǳȌƛƭŀ ǇƻǳȌƛǘƻǳ ǎǘǌƝƪŀőƪǳ Ǉƻ ƴŠƪƻƳΚ ! 
ƪƻƭƛƪǊłǘ ǎŜ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ ǘȅ Ƨǎƛ ǇǌŜŘŀƭŀ ǎǘǌƝƪŀőƪǳΚύΧ¢ŀƪ ƴŀ 
stejnoΧόΧύΧό¢ŀƪȌŜ Ƨƛ ǇƻǳȌƛƭƻ ǾƝŎŜ ƭƛŘƝΚύΧbƻΧΦά 
   
bŜƳƻǘƛǾƻǾŀƴƻǎǘ ŀ ƴŜǇǌƛǇǊŀǾŜƴƻǎǘ ǇǊƻ ǵǎǘŀǾƴōƝ ƭŞőōǳ ǾȅƪŀȊƻǾŀƭŀ 
ŘǊǘƛǾł ǾŠǘǑƛƴŀ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ .ȅƭƻ ȊŎŜƭŀ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ƧŜƧƛŎƘ 
ǇƻǇƛǎƻǾŀƴŞ Ǉƻƪǳǎȅ ƻ ƭŞőōǳ Ƨǎƻǳ ǎǇƝǑŜ ƳƻǘƛǾƻǾłƴȅ ȊǾŜƴőƝΣ ƴŜȌƭƛ 
ǾƭŀǎǘƴƝƳ ŎƘǘŠƴƝƳ ŀ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǾłȌƴȇƳƛ ŘǻǾƻŘȅΣ Ȋŀ ƴƛƳƛȌ ōȅ ǎƛ ǎǘłƭƛ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ нммύΥ αΧƴƻΣ ŀǎƛ ǇǌŜŘ н ƳŠǎƝŎƛ ƧǎŜƳ ŀōǎƻƭǾƻǾŀƭŀ ǘȇŘŜƴƴƝ 
pobyt v t[ hǇŀǾŀΧό{ ƧŀƪȇƳ ǾȇǎƭŜŘƪŜƳΚύΧhŘŜǑƭŀ ƧǎŜƳΣ ǇƻƴŠǾŀŘȌ 
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ƧǎŜƳ ǇǊƻǎǘŠΦΦΦ  aƛ ǘƻ ǘŀƳ ƴŜǾȅƘƻǾƻǾŀƭƻΦ ał ǘƻ ǳǊőƛǘŠ ǎǾǻƧ ǵőŜƭ ǘŀ 
ƭŞőŜōƴŀΣ ŀƭŜ ǇǊƻǎǘŠ Ƨł ƧǎŜƳ ǎƛ ǘŀƳ ǇǌƛǇŀŘŀƭŀ ƘǊƻȊƴŠ ƻƳŜȊŜƴłΦ ±ƭŀǎǘƴŠ 
ǾǑƛŎƘƴƛ Ƴƛ ǎǘłƭƛ Ȋŀ ȊŀŘƪŜƳ ŀ ǘŀƳǘƻ ƴŜƳǻȌŜǑ ŀ ǘŀƳǘƻ ƴŜƳǻȌŜǑΦ WŜ ǘƻ 
ŀǎƛ ƻ ƳŞ ƻǎƻōŠΦ hƴƻ ǘƻ Ƴł ŀǎƛ ǘŀƪ ōŜƧǘΦ { ǘƝƳΣ ȌŜ ƧǎŜƳ Ǉƻ ǘȇŘƴǳ 
ƻŘŜǑƭŀ ŀ Ȋŀ ǘǌƛ Řƴȅ ƧǎŜƳ ǎƛ ƻǇŠǘ ŘŀƭŀΦ ¦ŘŠƭŀƭŀ ƧǎŜƳ ǘƻ ƻŘ ǘƻƘƻ ƭŞőŜƴƝ 
asi 3x s ǘƝƳΣ ȌŜ ǘŜřƪƻƳ ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ Řŀƭŀ ǾǑŜŎƘƴƻ ŘƻƘǊƻƳŀŘȅ ŀ ǾƛŘƝƳ ǘƻ 
ƧƛƴŀƪΧό¢ŀƪȌŜ ǘŀ ƭŞőōŀ ōȅƭŀ  ƴŜŘƻƪƻƴőŜƴŀΣ ŀƭŜ ƛ ǇǌŜǎǘƻ ǎƛ ƳȅǎƭƝǑΣ ȌŜ ǘƛ 
ǘƻ ƴŠŎƻ ŘŀƭƻΚύΧ!ƴƻΣ ƛ ǘŜƴ ǘȇŘŜƴƴƝ Ǉƻōȅǘ ŀƧƛ Ŏƻ Ƴƛ ǌŜƪƭŀ ǇǎȅŎƘƻƭƻȌƪŀ ƛ 
ǇǎȅŎƘƛŀǘǊƛőƪŀ ōȅƭ Ƨŀƪƻ ƴŀ αǊŜƪǊŜŀŎƛάΦ ¢ƻ ǇƻǾŀȌǳƧƛ Ȋŀ ƘƻŘƴŠ ȊǾƭŀǑǘƴƝ ŀ 
ƘƻŘƴŠ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΧά  YƭƝőƻǾȇƳ ƳƻǘƛǾŀőƴƝƳ ŦŀƪǘƻǊŜƳ ƧŜ ǾƭŀǎǘƴƝ 
ƛƴǘŜƴȊƝǾƴƝ ǇƻŎƛǘ ǇǊƻōƭŞƳǳΣ ƪǘŜǊȇ ƴŜƧǎŜƳ ǎŎƘƻǇŜƴ ǌŜǑƛǘ ǎłƳΣ ŀ ǇǊƻǘƻ 
ǎŜ ǊƻȊƘƻŘǳƧƛ ǇǊƻ ƭŞőōǳΣ ƪǘŜǊŞ ŘǻǾŠǌǳƧƛΣ ȌŜ Ƴƛ ƳǻȌŜ ǇƻƳƻŎƛ ŀ ǎłƳ ǎŜ 
ƴŀ ƭŞőōŠ ŎƘŎƛ ǇƻŘƝƭŜǘΦ ¢Ŝƴǘƻ ŦŀƪǘƻǊ ƧŜ ǾǑŀƪ ǳ ǾŠǘǑƛƴȅ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǾŜƭƳƛ ǎƭŀōȇ ŀ ǎŀƳƛ ǇǌƛǇƻǳǑǘŠƧƝΣ ȌŜ Ƨŀƪ ƻƴƛΣ ǘŀƪ ƧŜƧƛŎƘ 
ƪŀƳŀǊłŘƛ ƭŞőōȅ őŀǎǘƻ ƴŀǎǘǳǇǳƧƝ ƧŜƴ ǇǊƻǘƻΣ ŀōȅ ǳƘƴǳƭƛ ǘƭŀƪǳ ƻƪƻƭƝ 
όƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǊƻŘƛőǻΣ ǇŀǊǘƴŜǊǻ őƛ ƛƴǎǘƛǘǳŎƝ Ƨŀƪƻ ȊŀƳŠǎǘƴŀǾŀǘŜƭŜ ŀǘŘΦύ 
(protokol 219): αΧό¢ǾƻƧƛ ƪŀƳŀǊłŘƛ ōȅƭƛ ƴŀ ƴŠƧŀƪŞƳ ƭŞőŜƴƝΚ bŀǾǑǘƝǾƛƭƛ 
ƴŠƧŀƪŞ ŎŜƴǘǊǳƳ ŘǊƻƎƻǾŞΚύΧbƻ ǘŀŘȅ ƧƛŎƘ ǳǊőƛǘŠ ǇłǊ ōȅƭƻ ŀ ƴŀ ƭŞőŜƴƝ 
z ǘŠŎƘΣ Ŏƻ Ƨł ȊƴłƳΣ ǘŀƪ ōȅƭƛ ŘǾŀ ƭƛŘƛΦ όYŘŜ ōȅƭƛΚύΧ± t[ όƴłȊŜǾύ ōȅƭƛΧό! 
Ŏƻ ǌƝƪŀƭƛΚύΧbƻ ƻƴƛ ƻ ǘƻƳ ǘŀƪ ƳƻŎ ƴŜƳƭǳǾƝΣ ŀƭŜ ȊƴłƳ ƧŜŘƴƻƘƻΣ ƪǘŜǊȇ 
ǘŀƳ ōȅƭ ǳȌ ǘǌƛƪǊłǘ ŀ ǇǊƻǎǘŠ ΦΦΦό.ȅƭ ǘŀƳ ŘƻōǊƻǾƻƭƴŠ ƴŜōƻ ǘŀƳ ǑŜƭ 
z ŘƻƴǳŎŜƴƝΚύΧ½ ŘƻƴǳŎŜƴƝ ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ōȅ ǘŀƳ ǑŜƭ ŘƻōǊƻǾƻƭƴŠΣ ǘƻ 
ƴŜΧΦόYŘƻ Ƙƻ ŘƻƴǳǘƛƭΚύΧaȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǊƻŘƛőŜΧΦά 

Brno  
±ȅǳȌƝǾłƴƝ ǎƭǳȌŜō ƴŜƴƝ ǳ ǾǑŜŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ¦5 ǇǌƛǇŀŘŀƧƝŎƝŎƘ Ǿ ǵǾŀƘǳ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǎƘƻŘƴŞΣ ƻǾǑŜƳ ȊŜ ǎǊƻǾƴłƴƝ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƪŀȌŘȇ 
z ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎłƳ ǇǊƻŎƘłȊƝ ƻōŘƻōƝƳƛΣ ƪŘȅ ǎƭǳȌŜō ǾȅǳȌƝǾł ŀ ƴŀƻǇŀƪ 
ƻōŘƻōƝƳƛΣ ƪŘȅ Ȋ ƴŠƧŀƪŞƘƻ ŘǻǾƻŘǳ ǘȅǘƻ ǎƭǳȌōȅ ƻŘƳƝǘł όǇǊƻǘƻƪƻƭ оппύΥ 
αΧƧŜƘƭȅ ƧǎŜƳ ƪǳǇƻǾŀƭ Ǿ ƭŞƪłǊƴŠΧƴŀ ƪłőƪƻ ƧǎŜƳ Ǿ ǘŞ ŘƻōŠ ǾǻōŜŎ 
ƴŜŎƘƻŘƛƭΧά  ¦ ƧƛƴȇŎƘ ƧŜ ƴŀƻǇŀƪ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ǎƭǳȌŜō ƴŀǇǊƻǎǘƻǳ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳƻǎǘƝ ŀ ŀƴƛ ƴŜǳǾŀȌǳƧƝ ƻ ǘƻƳΣ ȌŜ ōȅ ǎƛ αƴłŘƻōƝőƪƻά ƻǇŀǘǌƻǾŀƭƛ 
dnes jinak (protokol 343): αΧŦǊƪƴȅ ōŜǊǳ ƻŘ ǎǘǊŜŜǘŀΣ Ŏƻ ǘŀŘȅ ǎŜŘłǾł ƻŘ 
ǇŠǘƛΧά  tƻǾŠŘƻƳƝ ƻ ŜȄƛǎǘŜƴŎƛ Y/ ƴŜƳł Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǇǌƝƭƛǑ 
dlouhou tradici a UD byli ȊǾȅƪƭƝ ǎƛ ƧŜƘƭȅ ƻǇŀǘǌƻǾŀǘ ƧƛƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ омрύΥ αΧƴƻΣ ƪŀƳƻǑƪȅ Ȋ ƴŜƳƻŎƴƛŎŜ ƴŜōƻ ƻŘ ƪŀƳƻǑŀ Ƴŀǘƪŀ 
ŘŠƭł Ǿ ƴŜƳƻŎƴƛŎƛ ƴŜōƻ ǘŀƪΧŘłǾŀƭ ƧǎŜƳ ǎƛ ŀƧƛ ƻŘōŠǊƻǾƪƻǳΣ ƧŜ Ǉƻ ǘƻƳ 
ǎƛŎŜ ŘƝǊŀΣ ŀƭŜ ǾƝǑ ƧŀƪΣ ŦǳǊǘ ƭŜǇǑƝ ƴŜȌ ƴƛŎΧά {ƴŀŘƴƻǳ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǇǌŜǎ 
ǾȇƳŠƴƴŞ ǇǊƻƎǊŀƳȅ ƘƻŘƴƻǘƝ ǾŜƭƳƛ ǇƻȊƛǘƛǾƴŠ ǾǑƛŎƘƴƛ ¦5 Ǿ souboru, 
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ƻǾǑŜƳ ǇǊƻ ƳłƭƻƪǘŜǊŞƘƻ Ȋ ƴƛŎƘ ƧŜ ǘƻ ƧŜŘƛƴȇ ȊŘǊƻƧ ƧŜƘŜƭ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝΣ 
ƻōǾȅƪƭŞ ŀ ƴŜƧǾƝŎŜ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ Ƨǎƻǳ ƴłƪǳǇȅ Ǿ ƭŞƪłǊƴłŎƘΦ     
hōŜŎƴŠ ƧŜ ƳƻȌƴŞ ǌƝŎƛΣ ȌŜ ¦5 Ƨǎƻǳ Ǉƻ ǳǊőƛǘŞƳ őŀǎŜ ŀ ǎǘŀōƛƭƛȊŀŎƛ 
ǇƻƳŠǊƴŠ ŎƛǘƭƛǾƝ ƪ atƳƻǎŦŞǌŜ Ǿ ȊŀǌƝȊŜƴƝΣ ƪŘŜ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝ ǎƭǳȌōȅΦ ½Řł ǎŜΣ ȌŜ 
ƧŜ ǇǊƻ ƴŠ ǾŜƭƳƛ ǾȇȊƴŀƳƴŞΣ Ƨŀƪ ǎŜ ƪ ƴƛƳ ǇŜǊǎƻƴłƭ ŎƘƻǾłΣ ƴƛƪƻƭƛ ǾǑŀƪ ǾŜ 
ǎƳȅǎƭǳΣ ȌŜ ōȅ ƴŜŘƻƪłȊŀƭƛ ǊŜǎǇŜƪǘƻǾŀǘ ǇǊŀǾƛŘƭŀΣ ŀƭŜ ǎǇƝǑŜ Ƨŀƪ ǎ nimi 
ǇŜǊǎƻƴłƭ ƧŜŘƴł ŀ ȊŀŎƘłȊƝΦ IƻŘƴƻŎŜƴƝ Ƴł ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǵǎƪŀƭƝ Ǿ ǘƻƳΣ Ȍe 
ƧŜŘƛƴł ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƳǻȌŜ ¦5 ƻǾƭƛǾƴƛǘ ȊŎŜƭŀ ȊłǎŀŘƴƝƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳ ŀ ƪƻƴŦƭƛƪǘȅ όǾȇƧƛƳŜőƴŠ ƛ ƴŀǇŀŘŜƴƝ ǇŜǊǎƻƴłƭǳύ Ƨǎƻǳ ōŠȌƴƻǳ 
ǊǳǘƛƴƴƝ ǇǊŀȄƝΣ ƻǾǑŜƳ ǇǌŜǎǘƻ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƻǎƻōƴŠƧǑƝ ǇǌƝǎǘǳǇ ŀ ȊŀŎƘłȊŜƴƝ 
Ƨǎƻǳ ¦5 ƻōŜŎƴŠ ƴŀǇǌƝő ǎƻǳōƻǊŜƳ ǾƴƝƳłƴȅ ƭŞǇŜ ŀ ȌŜ ŎƘƻǾłƴƝ 
perǎƻƴłƭǳ őŀǎǘƻ ǾŜƭƳƛ ȊłǎŀŘƴŠ ƻǾƭƛǾƶǳƧŜ ƳƝǊǳ ǊƛȊƛƪŀ ǇǌƝǇŀŘƴŞƘƻ 
ƴŀǇŀŘŜƴƝ ŀǇƻŘΦ όǇǊƻǘƻƪƻƭ онпύΥ αΧƧŜ ǘƻ ǘŀƪƻǾȇ 
ƴŜǇǌƝƧŜƳƴȇΧόǇǊŀǾƛŘƭŀΚύΦΦŀƭŜ ƴŞΣ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ōȅƭŀ ǾȌŘȅŎƪȅΣ ŀƭŜ ǇǊƻǎǘŠ ƳŠ 
ǘƻ ǇǌƛƧŘŜ ǘŀƪƻǾȇΣ ΧȌŜ ƧŜ ǘƻ ǘŀŘȅ Ƨŀƪ Ǿ ƴŠƧŀƪȇƳ ǵǎǘŀǾǳΧά         
 
5ŜǘƻȄƛŦƛƪŀőƴƝŎƘ Ǉƻōȅǘǻ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ƘƻƧƴŠ ǾȅǳȌƝǾłƴƻ Ƨŀƪƻ ȊǇǻǎƻōǳΣ Ƨŀƪ 
ȊǊŜŘǳƪƻǾŀǘ ǊƻȊƧŜǘȇ ǎǘŀǾ Ǉƻ ǇǌƝƭƛǑ ŘƭƻǳƘŞƳ ŜǇƛȊƻŘƛŎƪŞƳ ōǊŀƴƝ ŀ ǇƻŘ 
ǾƭƛǾŜƳ ŀ ǇƻƳƻŎƝ ƭŞƪǻ ǎŜ ǘǊƻŎƘǳ ȊƪƭƛŘƴƛǘ όǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳύ ƴŜōƻ ȊƳƝǊƴƛǘ 
ŀōǎǘƛƴŜƴőƴƝ ǇǌƝȊƴŀƪȅ όǳ ƘŜǊƻƛƴǳύΦ WŜŘƴŀ Ȋ participantek zcela bez 
ȊłōǊŀƴ popisuje (protokol 324): αΧόŘŜǘƻȄΚύΧƴŜƧǾƝŎ ǘŀƪ ŘŜǎŜǘ ŘƴƝΣ ŀ 
Ƨƛƴŀƪ ǘŀƪ ǘǌƛ Řƴȅ ǾŠǘǑƛƴƻǳΧƳȅ ƧǎƳŜ ǘƻ ōǊŀƭƛ Ƨŀƪƻ ǎǇƝǑ ǘŀƪΣ ȌŜ ƧŘŜǑ ƴŀ 
ŘŜǘƻȄΣ ŀōȅŎƘƻƳ Ǉƻ ǘŠŎƘ ǘǌŜŎƘ ŘƴŜŎƘ ƳƻƘƭƛ ȊŀǎŜ ȊŀőƝǘ ƻŘ Ƴŀƭȇ 
ŘłǾƪȅΧά   

4ĠÅÂþéÓËÏ 
tǌŜŎƘƻŘ Ȋ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴ ƻōǾȅƪƭŜ ǾŜƭƳƛ ǳǊȅŎƘƭǳƧŜ ǇǊǻōŠƘ 
ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅΣ ƪǘŜǊł ƻ ǘƻ ǊȅŎƘƭŜƧƛ ǎǇŠƧŜ ƪ momentu, kdy se UD 
ǊƻȊƘƻŘǳƧŜ ǇǊƻ ǇǌƝǇŀŘƴƻǳ ƭŞőōǳΦ tǊǾƴƝ ƭŞőōȅ ǾǑŀƪ ōȇǾŀƧƝ ǾŠǘǑƛƴƻǳ 
ŦƛŀǎƪŜƳΣ ŀ ǘƻ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ȋ ŘǻǾƻŘǻ ƴŜȊǊŀƭȇŎƘ ƳƻǘƛǾŀőƴƝŎƘ ǇƻƘƴǳǘŜƪ 
k lŞőōŠ ƻŘǇƻǾƝŘŀƧƝŎƝŎƘ ǎǇƝǑŜ ǇƻǘǌŜōŠ ƴŀ ŎƘǾƝƭƛ ǇǌŜǎǘŀǘ ŀ αƻǊŀȊƛǘ ǎƛάΣ 
ƴŀōǊŀǘ ǎƝƭǳ ŀǘŘΦΣ ƻǾǑŜƳ ƴƛƪƻƭƛ ƪ ŀōǎǘƛƴŜƴőƴŠ ƻǊƛŜƴǘƻǾŀƴŞ ƭŞőōŠΦ 
±ŠǘǑƛƴŀ Ȋ ǇǊǾƴƝŎƘ Ǉƻƪǳǎǻ ƻ ƭŞőōǳ ǘŀƪ ƪƻƴőƝ ǾŜƭƪȇƳ ǊƻȊőŀǊƻǾłƴƝƳ ŀ 
ŀƎǊŜǎƝ όƴŠƪŘȅ ŀǳǘƻŀƎǊŜǎƝύ ŀ ǾȅǎǘǳǇƶƻǾŀƴȇƳ αǊŜōŜƭƻǾłƴƝƳά Ǿǻőƛ 
ǎȅǎǘŞƳǳ ŀ ǎǾŠǘǳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧōŠƘŜƳ Ǉǻƭ Ǌƻƪǳ ƧǎŜƳ ǎŜ ǊƻȊƧŜƭΣ ȌŜ 
ǎŜ Řƻǎǘŀƭ ƴŀ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ Ǉǻƭ ƎǊŀƳǳΧόΧύΧŀ ǘƻ ǳȌ ƧǎƳŜ ǇƻǇǊǾŞ ȊƧƛǎǘƛƭΣ ȌŜ 
ǘƻ ƧŘŜ Řƻ ƘŀƧȊƭǳΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǑŜƭ ƴŀ ƭŞőŜƴƝ ŀ ǎǘŜƧƴŠ ǘƻ ƴŜōȅƭƻ 
k ƴƛőŜƳǳΧόΧύΧǾȅŘǊȌŜƭ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ǇŠǘ ŘƴƝΧόΧύΧǘŜřƪŀ ǳȌ ƧǎŜƳ ǘǌi 
ǘŜƧŘƴȅ őƛǎǘŜƧΣ ǇǌŜŘ ǘǌŜƳŀ ǘȇŘƴŀƳŀ ƳŠ ǾȅƘƻŘƛƭƛ Ȋ ƳŜǘŀŘƻƴǳΧόΧύΧƻƴƛ 
ƳŠ ƴǳǘƛƭƛ ŎƘƻŘƛǘ Řƻ ǇǊłŎŜΣ ŀƭŜ Ƨł ƧǎŜƳ ǘƻ ƴŜȊǾƭłŘŀƭ ƧŜƴƻƳ ƴŀ ǘƻƳ 
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ƳŜǘŀŘƻƴǳΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ Řƻ ǘƻƘƻ ŘłǾŀƭ ƧŜǑǘŠ ōŜƴȊƻŘƛŀȊŜǇŀƳȅΣ Ƨŀƪƻ ŘƛłƪȅΣ 
ǊƻƘȅǇƴƻƭȅΣ ǘŀƪȌŜ ƳŠ ǾȅƘƻŘƛƭƛΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ƳŠƭ ǘǌƛƪǊłǘ ǇƻȊƛǘƛǾƴƝ 
ƳƻőΧόΧύΧάΦ WŜ ǘǌŜōŀ Ǿ ǘƻƳǘƻ ƪƻƴǘŜȄǘǳ ǳǾłȌƛǘΣ ȌŜ ƳŀǘŀŘƻƴƻǾŞ 
ǇǊƻƎǊŀƳȅ ƳŀƧƝ ƻōŜŎƴŠ ƴŀǎǘŀǾŜƴȇ ǘŀƪ ƴƝȊƪȇ ǇǊłƘΣ ȌŜ ōȇǘ ǾȅƘƻȊŜƴ 
z ƳŜǘŀŘƻƴƻǾŞƘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ȊƴŀƳŜƴł Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ 
ƴǳƭƻǾƻǳ ǎƴŀƘǳ ŀƭŜǎǇƻƶ ƳƛƴƛƳŀƭƛȊƻǾŀǘ ƴŜƧƘƻǊǑƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎǇƻƧŜƴŞ 
s ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎΣ ƴŀǘƻȌ ǇƻǘƻƳ ǎƴŀƘǳ Ǉƻ ƴŠƧŀƪŞ ǎȅǎǘŜƳŀǘƛŎƪŞ ƭŞőōŠΦ      
¦ ǘŠȌƪȇŎƘ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƴŜƴƝ ǇƻőŜǘ ȊŀǇƻőŀǘȇŎƘ ƭŞőŜō ƴƛƧŀƪ 
Ƴŀƭȇ ŀ ǾȇƧƛƳƪƻǳ ƴŜƧǎƻǳ ŀƴƛ ǇǌƝǇŀŘȅ ǎ мл ŀ ǾƝŎŜ ȊŀǇƻőŀǘȇƳƛ 
ƴŜǵǎǇŠǑƴȇƳƛ ƭŞőōŀƳƛ Ǿ ǊǻȊƴŞ ŘŞƭŎŜ ǘǊǾłƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧƳłƳ 
ǘǌƛƴłŎǘ ȊŀǇƻőŀǘŜƧŎƘ ƭŞőŜōΣ ǾőŜǘƴŠ ŘŜǘƻȄǻΧόΧύΧǇƻǇǊǾŞ Ǿ муΧΦƛ ƪŘȅȌ 
ǇƻǎƭŜŘƴƝ ǘǌƛ Ǌƻƪȅ ƧǎŜƳ ƴƛƪŘŜ ƴŀ ƭŞőŜƴƝ ƴŜōȅƭΧά 
{ŀƳƻǘƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǎǘŜǊƛƭƴƝƘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǳ ƘƻŘƴƻǘƝ Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ 
dobrou (protokol 428): αΧǾŜƴƪǳ όƳƛƳƻ ǵǎǘŀǾƴƝ ƭŞőōǳύ ŘƝƪȅ ǘŠƳ 5ǊƻǇ-
ƛƴǻƳ ŀ ƪłőƪłƳ Ƴł őƭƻǾŠƪ ǇǌƝǎǘǳǇ ƪ őƛǎǘŜƧƳ ǇƻǌłŘΧόΧύΧǇƻ ƴŠƪƻƳ 
ƧǎŜƳ ŘłǾŀƭ ŀƪƻǊłǘ Ǿ ǘŞ όΧƧƳŞƴƻ t[ύΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǘŀƪȅ ŎƘȅǘƭ ǘƻ ŎŞőƪƻΧά  
½ŘŜ ǎŜ ƻǇŠǘ ǾǊŀŎƝ ǇǊƻōƭŞƳ ƳƻǘƛǾŀŎŜ ƪ ƭŞőōŠ ŀ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ Ǿ ƧŜƧƝƳ 
ǇǊǻōŠƘǳΣ ƴŜōƻǙ ǾŜƭƪł őłǎǘ ƭŞőŜōƴȇŎƘ ȊŀǌƝȊŜƴƝ ƴŜƴƝ ǎŎƘƻǇƴŀ ǇǌƝƭƛǑ 
kvaliǘƴŠ ƻƘƭƝŘŀǘ ǘǳǘƻ ƻōƭŀǎǘ ŀ ŘƻŎƘłȊƝ ǘŀƪ ƪ ǇƻŘƻōƴȇƳ ǎƛǘǳŀŎƝƳ 
őŀǎǘŠƧƛ ƴŜȌ ƧŜ ǵƴƻǎƴŞΦ    

Praha 
Jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǾȊǇƻƳƝƴł ƴŀ ǎƛǘǳŀŎƛ ǇǌŜŘ ǊŜǾƻƭǳŎƝ ŀ ǎǊƻǾƴłǾł Ƨƛ 
s ŘƴŜǑƴƝƳ ǎǘŀǾŜƳ Ǿ ƳƻȌƴƻǎǘŜŎƘ ȊƝǎƪŀǘ ǎǘŜǊƛƭƴƝ ƧŜƘƭȅ ŀ ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛŜΦ 
WŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ƘƻŘƴƻǘƝ ƪƭŀŘƴŠ ǎǘłƭŜ ǎŜ ȊƭŜǇǑǳƧƝŎƝ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ŀ ƪ ŘƻōŠ 
ǇǌŜŘ ǊŜǾƻƭǳŎƝ ƴŀ ǵőŜǘ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǎǘŜǊƛƭƴƝƘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǳ ǇǌƛŘłǾł 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлмύΥ αΧNo v tǊŀȊŜ ǳȌ ǘƻ ōȅƭƻ ƧŜŘƴƻŘǳǑǑƝΣ ŀƭŜ ƴŀ ǘŠŎƘ 
ƳŀƭŜƧŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ǘƻ ōȅƭƻ ǎƭƻȌƛǘŠƧǑƝΦ tǊƻǎǘŠ ǎŜǎǘǊȅΣ ȊƴłƳȇ 
v ƴŜƳƻŎƴƛŎƝŎƘΧƴŜōƻ ǾŜǘŜǊƛƴłǌƛ ŀ ǘŀƪƘƭŜ ƧǎƳŜ ǎƘłƴŠƭƛΦΦό ± ƭŞƪłǊƴŠ ǎŜ 
ǘƻ ǘŀƪȅ Řŀƭƻ ƪƻǳǇƛǘΚύΦΦbƻ ǘŜƘŘȅ ƧŜǑǘŠ ƴŜΣ Ǿ όƳŠǎǘƻύ ƴŜΦ ¢ŀ ƻǎǾŠǘŀ ǘŀƳ 
ƧŜǑǘŠ ƴŜōȅƭŀΧό{ǘŀƭƻ ǎŜΣ ȌŜ ōȅ ǎƛ ǾƝŎ ƭƛŘƝ ŘłǾŀƭƻ ƧŜŘƴƻǳΚύΧ¢ƻ ōȅƭƻ ŘǌƝǾ 
ōŠȌƴȇΧΦΦό{ǘłǾŀƭƻ ǎŜΣ ȌŜ ōȅ ǘƻ ōȅƭƛ ƛ ŎƛȊƝ ƭƛŘƛ ƴŜōƻ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǊȇ Ƨǎƛ 
ƴŜȊƴŀƭΚύΧόΧύΧǘŀƪ ǎǘłǾŀƭƻ ǎŜΣ ȌŜ ǎƛ ƴŠƪŘƻ ǾȊŀƭ ŎƛȊƝ ǎǘǌƝƪŀőƪǳΣ ǾȅǇƭłŎƘ 
ǎƛ ƧƝΣ ƴŀǘłƘ ǎƛ Řƻ ǘƻƘƻ ǎǾƻƧƝ ŘłǾƪǳ ŀ Řŀƭ ǎƛ ƧƝΣ ǘƻ ōȅƭƻ ōŠȌƴȇΦ L Ǉƻ ƭƛŘŜŎƘΣ 
ƪǘŜǊȇ őƭƻǾŠƪ ƴŜȊƴŀƭΧά 
 
Jeden z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƴŀ ŘƻǘŀȊ Ǉƻ ǎƻǳŘƴŠ ƴŀǌƝȊŜƴŞ ƭŞőōŠ Ǉƻ ǳƪƻƴőŜƴƝ 
ǘǊŜǎǘǳ ǊŜŀƎƻǾŀƭ ǾŜƭƳƛ ǾȇƳƭǳǾƴŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлоύΥ αΧǘŀƪ ƧǎŜƳ ƧŜƭ ƧŜǑǘŠ 
Řƻ όƧƳŞƴƻ ƭŞőŜōƴȅύ ƴŀ ƭŞőŜƴƝΣ Řƻǎǘŀƭ ƧǎŜƳ ǘƻ ǎƻǳŘƴŠΦ L ƪŘȅȌ ȊōȅǘŜőƴŠΣ 
ǇǊƻǘƻȌŜ Ǉƻ όǇƻőŜǘύ ƭŜǘŜŎƘ όǾŜ Ǿȇƪƻƴǳ ǘǊŜǎǘǳύΧōȅƭ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ŀǎƛ 
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όőŀǎƻǾȇ ǵŘŀƧύ ŀ Ǉŀƪ ƳŠ ǊŀŘǑƛ ǎŀƳƛ ǇǊƻǇǳǎǘƛƭƛΧόtŀƪ Ƨǎƛ Ȋŀőŀƭ ȊƴƻǾŀ 
ōǊłǘΚύΦΦbƻ ƧƛǎǘŠΣ Ƨł ƧǎŜm bral i v όƧƳŞƴƻ ƭŞőŜōƴȅύΧ ό± όƧƳŞƴƻ ƭŞőŜōƴȅύ 
ǎŜ ōǊŀƭƻΚύΧ¢ŀƳ ƧǎŜƳ ōǊŀƭ ǘŜƴ ±ŀƭƻǊƻƴΧά  tŀƪ ƴŀǾŀȊǳƧŜ ƴŀ ǘŞƳŀ ŘǊƻƎ 
ǾŜ ǾŠȊŜƴƝΥ αΧΦό±Ŝ ǾŠȊŜƴƝΣ Řŀƭƻ ǎŜ ǇǌƛƧƝǘ ƪ ŘǊƻƎłƳΚύΧ¢ŀƪȅΣ ǘƻ ƛ ŘƴŜǎƪŀΦ 
ό¢ȅ ǎłƳ Ƨǎƛ ǎ ǘƝƳ ƳŠƭ Ƨŀƪȇ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΣ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝΚύΧόǇƻ ŎƘǾƝƭƛ ǾłƘłƴƝ ς 
pƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύ ƴŜōǊŀƭ ƧǎŜƳ Ƨŀƪƻ ƻǇƛłǘȅΣ ƳłƭƻƪŘȅ ǎŜ ƪŜ ƳƴŠ Řƻǎǘŀƭ 
ǘǌŜōŀ ǘŜƴ ±ŀƭƻǊƻƴΣ ŀƭŜ ǘŜƴ ǇŜǊƴƝƪΣ ǘŜƴ ƧǎŜƳ ǎƛ ŘŀƭΦ όWŀƪ őŀǎǘƻ Ǒƭƻ ȊƝǎƪŀǘ 
ǇŜǊƴƝƪ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝΚύΧtƻŘƭŜ ǘƻƘƻΣ Ƨŀƪ ǘŀƳ ŘƻǑŜƭΣ ȌŜ ƧƻΧΦά  Velmi 
ȊŀƧƝƳŀǾł ōȅƭŀ ƻŘǇƻǾŠř ƴŀ ƻǘłȊƪǳΣ Ŏƻ Ƙƻ ƴȅƴƝ ƳƻǘƛǾǳƧŜ ƪ chuti zkusit 
ŀōǎǘƛƴƻǾŀǘΥ αΧόǇǊƻő ǎŜǎ ǇƻƪƻǳǑŜƭ ǇǌŜǎǘŀǘΚύΧ¦Ȍ ǘƻƘƻ ōȅƭƻ ƳƻŎΣ ǳȌ 
ƧǎŜƳ ǎƛ ǌƝƪŀƭΣ ȌŜ ǘƻ ǇǌŜƘłƴƝƳΦ ±ƝŎŜƳŞƴŠ ƧǎŜƳ ǾƭƝǘ Řƻ ǇǎȅŎƘƽȊȅΣ Řƻ 
ǘŠȌƪȇ ǇǎȅŎƘƽȊȅΧΦΦόałǑ ǘŜř ƴŠƧŀƪȇ Ǉƭłƴȅ ǎƳŠǊŜƳ 
k ŀōǎǘƛƴŜƴŎƛΚύΧ¢ŜřΚ .ȅƭ ƧǎŜƳ ƴŀ 5ǊƻǇƛƴǳ ŀ ǘŀƳ Ƴƛ ƴŀōƝȊƝ 
metadonovej ǇǊƻƎǊŀƳΣ ƧŜƴȌŜ Ȋ ǘƻƘƻ ƳłƳ ǎǘǊŀŎƘΦ tǊƻǘƻȌŜ ǘŜƴ 
ƳŜǘŀŘƻƴ ƧŜ ǾƝŎ ƴłǾȅƪƻǾŜƧ ƴŜȌ ŎŜƭŜƧ ŜƧőΧΦά  bŜƴƝ ȊǌŜƧƳŞΣ ȊŘŀ ǎƛ ǘƻ 
ƳȅǎƭƝ ƴŀ ȊłƪƭŀŘŠ ǎǾŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΣ őƛ Řƻǎǘŀƭ ǇƻǳȊŜ ƴŜǇǌŜǎƴŞ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜΦ 
5ǻƭŜȌƛǘȇƳ ƳƻƳŜƴǘŜƳ ƧŜ ƻƴƻ ǊƻȊƘƻŘƴǳǘƝΣ ƪǘŜǊŞ ǘŀƪǘƻ ǘŠȌŎƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
jsou schƻǇƴƛ ǳőƛƴƛǘ ŀȌ Ǿ ǎƛǘǳŀŎƛΣ ƪŘȅ ƧƛƳ ŘǊƻƎŀ ȊǇǻǎƻōƝ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǘŠȌƪŞ 
ǇǊƻōƭŞƳȅΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜƧǎƻǳ ǎŎƘƻǇƴƛ ȊǾƭłŘƴƻǳǘΦ !őƪƻƭƛ ƴŜƴƝ ŀƴƛ ȊŘŜ 
ȊŀǊǳőŜƴƻΣ ȌŜ ƧŜ ƳƻǘƛǾŀŎŜ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ǎƛƭƴł ƪŜ ȊǾƭłŘƴǳǘƝ ƭŞőōȅ ŀ ȌƛǾƻǘŀ 
bez drog.      
   
Jednou z ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ǎǘǊłƴŜƪ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ƧŜ ƴŜōŜȊǇŜőƝΣ 
ȌŜ ƴŠƪǘŜǌƝ ŘŜŀƭŜǌƛ Ȋ ǌŀŘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ōǳŘƻǳ ȊƴŜǳȌƝǾŀǘ ƳƻȌƴƻǎǘ ǇƻǘƪłǾŀǘ 
ǎŜ ǎŜ ǎǾȇƳƛ ƪƭƛŜƴǘȅ όƻŘōŠǊŀǘŜƭƛύ ǇǊłǾŠ Ǿ ǇǊƻǎǘƻǊłŎƘ ȊŀǌƝȊŜƴƝΦ WŜŘŜƴ 
z ƴƛŎƘ ǎŜ ǎƴŀȌƛƭ ǘǳǘƻ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘ ȊŀƳŀǎƪƻǾŀǘΣ ƻǾǑŜƳ Ȋ ǌŜőƛ ōȅƭƻ 
ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǇǊłǾŠ ǘƝƳǘƻ ȊǇǻǎƻōŜƳ ȊƴŜǳȌƝǾŀƭ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǇƻǎƪȅǘƻǾŀƴŞ 
ƴłȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇƳƛ ȊŀǌƝȊŜƴƝƳƛ ƪ ǘƻƳǳΣ ŀōȅ ǎƛ ŘƻƳƭƻǳǾŀƭ ǎǾŞ ƻōŎƘƻŘȅ ŀ 
ƪƻƴǘŀƪǘƻǾŀƭ ƻŘōŠǊŀǘŜƭŜΦ bŠƪǘŜǊȇƳ ǘŠƳǘƻ ƻōŎƘƻŘǻƳ őƛ ŘƻƳƭǳǾłƳ 
ƴŜƴƝ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƳƻȌƴŞ ǘŜŎƘƴƛŎƪȅ ȊŀōǊłƴƛǘ ŀ ŘƻŎƘłȊŜƭƻ ōȅ ƪ nim 
ƪŘŜƪƻƭƛ ƧƛƴŘŜΣ ƪŘȅȌ ƴŜƴƝ őƛ ōȅ ƴŜōȅƭŀ ǘŀǘƻ ƳƻȌƴƻǎǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлтύΥ 
αΧƧł ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ ŎƘƻŘƛǘ ƴŀ Yłőƪƻ Ǿ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƳ őǘǾǊǘȇƳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǘȅ 
ȊƴłƳƝΣ ǘȅ ǇŀƴƪłőƛΣ Ŏƻ ƴŠƪǘŜǊȇ Ȋ ƴƛŎƘ ōǊŀƭƛΣ ǘŀƪ ƧǎƳŜ ŎƘƻŘƛƭƛ ƴŀ YłőƪƻΣ 
ƴŜΦ WǎƳŜ ǌŜƪƭƛΣ ȌŜ ƧŜ ǘŀƳ ǇŜǊƴƝƪΣ ǎŜƳǘŀƳ ƧǎƳŜ ǎƛ ƛ ǾȅƳŠƴƛƭƛΣ ŀōȅ ǎŜ 
ƴŜǌŜƪƭƻΣ ŀƭŜ ŜǾƛŘƻǾŀƴŜƧΧόΧύΧΦƧǎŜƳ ƻŘ όǊƻƪύΧόtǊƻő Ƨǎƛ ǘŀƳ ŎƘƻŘƛƭΣ 
ƪǾǻƭƛ ǾȇƳŠƴŠΚύΧYǾǻƭƛ ǾȇƳŠƴŠΣ ǇƻƪŜŎŀǘΣ ǇƻǘƻƳ ƪŘȅȌ ƧǎŜƳ Ȋŀőŀƭ 
ǇǊƻŘłǾŀǘΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ƧŜȊŘƛƭ Ȋŀ ǘŠƳŀ ƭƛŘƳŀΣ Ŏƻ ǎƛ ǘŀƳ ƧŜƭƛ ǾȅƳŠƴƛǘΣ 
ƧŜǎǘƭƛ ōȅ ƴŠƪŘƻ ƴŠŎƻ ƴŜŎƘǘŠƭΣ ƧŜǎǘƭƛ ƳŠ ƴŠƪŘƻ ƴŜǎƘłƴŠƭΣ ƴŜŎƘŀǘ ǾȊƪŀȊ 
ƴŠƪƻƳǳΧΦό{ƴŀȌƝ ǎŜ ȊŀƳƭȌƛǘΣ ȌŜ ǘŀƳ ǘŀƪŞ ƻōőŀǎ ǇǊƻŘłǾŀƭ ς pozn. 
ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧ όWŀǎƴŠ ŀ Ƨŀƪ ǎƭŜŘǳƧŜǑ ǘȅ ǎƭǳȌōȅΣ Ƨŀƪ ǎŜǑ ǎ ǘƝƳ 
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ǎǇƻƪƻƧŜƴŜƧΚύΧWƻΣ ǘȅ ǎƭǳȌōȅ Ƨǎƻǳ Ȋ ƳȇƘƻ ǇƻƘƭŜŘǳ ŘƻǎǘŀőǳƧƝŎƝΦ ¢ŀ 
ǇƻƭƝǾƪŀΣ ƧŜ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ƳłƭƻΣ ǘǌƛ ǇƻƭƝǾƪȅ ƴŀ ƘǊƴŜŎΣ ƧƻΣ ǘȅ őƝƴǎƪȇΦ 2ƭƻǾŠƪ 
ŘƻǎǘŀƴŜ ǾƝŎ ǇƻƭƝǾƪȅ ƴŜȌ ƴǳŘƭƝΣ ŀƭŜ ǇƻǌłŘ ǘƻ ƴŠŎƻ ƧŜΣ ǇƻǌłŘ ƧŜ ǘƻ ƴŠŎƻ 
ǘŜǇƭȇƘƻ Řƻ ȌŀƭǳŘƪǳΣ ȌŜ ƧƻΦ ±ŠǘǑƛƴŀ ŦŜǙłƪǻΣ ƳƴŠ ƴŜǾȅƧƝƳŀƧŜΣ ǾŠǘǑƛƴŀ 
Ƴł ǇǊƻōƭŞƳȅΧΦΦƳŠ ǘǌŜōŀ ƴŀ ǇŜǊƴƝƪǳΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ƴŀ ƳƴŠ ƴŠƪŘƻ ŘƝǾł Ƨŀƪ 
ƧƝƳΣ ǘŀƪ ǘƻƳǳ ƳƻŎ ƴŜŘłƳΧΦά 
     
½ŀƧƝƳŀǾȇƳ ǘŞƳŀǘŜƳ ǎŜ ǳƪłȊŀƭȅ ōȇǘ ŘƛǎƪǳǘƻǾŀƴŞ αƪŀǊǘƛőƪȅάΣ ǘŜŘȅ 
ƛŘŜƴǘƛŦƛƪŀőƴƝ ƪŀǊǘȅΣ ƪǘŜǊŞ ŘƻǎǘłǾŀƧƝ Ǿ tǊŀȊŜ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴƝ ¦5 ƴŀǾǑǘŠǾǳƧƝŎƝ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾŞ ǇǊƻƎǊŀƳȅΦ {Ŝǘƪŀƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ǎ ƴłȊƻǊŜƳΣ ȌŜ ǎŜ 
¦5 ǇƻƪƻǳǑŜƭƛ ƪŀǊǘƛőƪƻǳ ǇǊƻƪłȊŀǘ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻƳΣ ŀƭŜ ǘƛ ƴŀ ǘƻ ǾǻōŜŎ 
nebrali ohled a jednali s nimi stŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƪŘȅƪƻƭƛ ƧƛƴŘȅΦ ½Řł ǎŜ ǾǑŀƪΣ ȌŜ 
ǎǇƻƭŜőƴȇƳ ȊƴŀƪŜƳ őłǎǘƛ ǘŠŎƘǘƻ ǇǌƝǇŀŘǻ ōȅƭƻ ǘƻΣ ȌŜ ¦5 ǳ ǎŜōŜ ŘǊƻƎǳ 
ǎƪǳǘŜőƴŠ ƴŠƧŀƪƻǳ ƳŠƭƛ  - ǇǌŜŘ ǘǊŜǎǘƴƝ ƻŘǇƻǾŠŘƴƻǎǘƝ ȌłŘƴł ƪŀǊǘƛőƪŀ 
ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƴŜŎƘǊłƴƝΦ hōƧŜǾƛƭƻ ǎŜ ǾǑŀƪ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇǌƝǇŀŘǻΣ ƪŘȅ 
participanti popisovali, ȌŜ ƧƛƳ ƪŀǊǘƛőƪŀ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǇƻƳƻƘƭŀ ŀ ȌŜ 
ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ƻǇǊŀǾŘǳ ǇǌƛƘƭŞŘƭƛ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ Řƻǘȅőƴȇ ƧŜ ŜǾƛŘƻǾłƴ Ƨŀƪƻ ƪƭƛŜƴǘ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рмрύΥ αΧƧŜŘƴƻǳ ƧǎŜƳ Ǿ kontaktu 
s ǇƻƭƛŎƛƝ ǾȅǳȌƛƭ ƪŀǊǘƛőƪǳ ǘƻƘƻ ǾȇƳŠƴƴȇƘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳΣ Ŏƻ ƴłƳ ǘŀƳ 
ŘłǾŀƧΧƪŘȅȌ ƧǎŜƳ Ǉǌƛ ƻǎƻōƴƝ ǇǊƻƘƭƝŘŎŜ ƳŠƭ ǳ ǎŜōŜ ŀǎƛ нлл őƛǎǘŜƧŎƘ 
ōǳŎƘŜƴ ŀ ƴŠƧŀƪȇ ǘŀƪȅ ǇƻǳȌƛǘȇΦ { ǇƻƳƻŎƝ ƪŀǊǘƛőƪȅ ƧǎŜƳ ƧƛƳ Ƨŀƪƻ ŘƻƭƻȌƛƭΣ 
ȌŜ ǎǳ ǘƻȄƝƪ ŀ Ǿƻƴƛ ƴŜŎƘŀƭƛ ƳŠ Ŧŀƪǘ ōŜƧǘΧάΦ   

3ÅÖÅÒÎþ IÅÃÈÙ 
tǌƛ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾłƴƝ Řƻ ǎƭǳȌŜō ŀ ȊŀőłǘŜƪ ƧŜƧƛŎƘ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ƧŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ 
ƪƭƝőƻǾȇ ǇƻǎǘƻƧ ǇǌłǘŜƭ ƻƪƻƭƻ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘΣ ƴŜōƻǙ ƻ ǎƭǳȌōŠ ǎŜ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ŘƻȊǾƝŘŀƧƝ ǇǊłǾŠ ƻŘ ƴƛŎƘ ŀ ƛ ƪŘȅȌ ǎŜ ǘƻ ŘƻȊǾƝ Ƨƛƴƻǳ 
ŎŜǎǘƻǳ όƴŀǇǌΦ ƭŜǘłƪȅ Ǉƻ ǊŜǎǘŀǳǊŀŎƝŎƘ ŀ ƪƭǳōŜŎƘ ŀǇƻŘΦύΣ ǊƻȊƘƻŘǳƧŜ 
ǾŠǘǑƛƴƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ƴŠƪƻƘƻ ȊƴłƳŞƘƻΦ {ǘŜƧƴŠ ǘŀƪ Ƨŀƪƻ ƘǊŀƧƝ ŘǻƭŜȌƛǘƻǳ 
Ǌƻƭƛ ƻőŜƪłǾłƴƝ ŀ ǇǌŜŘǇƻƧŀǘƻǎǘƛΣ ǘŀƪ ǘŀƪŞ ǎƛǘǳŀŎŜ ǎ prodejem jehel 
v ƭŞƪłǊƴłŎƘΣ Ȋ ƴƛŎƘȌ ƴŠƪǘŜǊŞ ǎŜ Ȋŀőŀƭȅ ƪ ǇǊƻŘŜƧƛ ƧŜƘŜƭ ¦5 ǎǘŀǾŠǘ ǾŜƭƳƛ 
ƴŜƎŀǘƛǾƴŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слмύΥ αΧŀƪƻǊłǘ ƴŀ ǾȅƳŠƴǳΧŀ ǘƻ ƳŠ ƧŜǑǘŠ ŘƻǘłƘƭ 
ƪłƳƻǑ ǎŜƳ όŘƻ Y/ύΧό¢ƻ ƴŜōȅƭȅ ǎǘǌƝƪŀőƪȅ ƪ ŘƻǎǘłƴƝΚύ bƻ, byly, ale 
ǘŜƴƪǊłǘ ōȅƭ ǇǊƻ ƳŠ ǾŜƭƪŜƧ ǇǊƻōƭŞƳ ƧƝǘ Řƻ ƪǊłƳǳ ǎƛ ǘƻ ƪƻǳǇƛǘΦ ¢ȅ ǎǘƝƘȅ 
z ǘŠŎƘ ƭŞƪłǊƴƛŎΣ Ƨŀƪ ƴŀ ƳŠ ōǳŘƻǳ ƪƻǳƪŀǘΦ ¢ŀƪ ōȅƭƻ ƭŜǇǑƝΣ ǎƛ ǘƻ ƧƝǘ 
ǾȅƳŠƴƛǘΣ ƪŘŜ ƴŀ ǘŜōŜ ƴŜōǳŘƻǳ ƪƻǳƪŀǘ Ƨŀƪƻ ƴŀ ǾǊŀƘŀΧΦόΧύΧǘǌŜōŀ ƴŀ 
όƴłȊŜǾ ƭŞƪłǊƴȅύΧǘŀƳ ǾǻōŜŎ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƭƛΣ Ǉŀƪ ƴŀ όƴłȊŜǾ ƭŞƪłǊƴȅύ ƴŀ 
ƳŠ ȊƪƻǳǑŜƭƛΣ ȌŜ ǘƻ ƳǳǎƝƳ ƳƝǘ ƧŜŘƛƴŠ ƴŀ ǇǌŜŘǇƛǎΧό/ƻ Ƨǎƛ őŜƪŀƭΣ ƪŘȅȌ Ƨǎƛ 
ǑŜƭ ǇǊǾƴŠ Řƻ Y/ΚύΧ2Ŝƪŀƭ ƧǎŜƳΣ ȌŜ ǎŜ ǘŀƳ ƴŀ ƳŠ ǎŜǎȅǇƻǳ ǇǊŀŎƻǾƴƝŎƛ ŀ 
ōǳŘƻǳ ȊŜ ƳŠ ǘŀƘŀǘΣ Ŏƻ ōŜǊǳ ŀ ƪƻƭƛƪ Ƴƛ ƧŜ ŀ ōǳŘƻǳ Řƻ ƳŠ ƘǳőŜǘΣ ŀōȅŎƘ 
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ǘƻƘƻ ƴŜŎƘŀƭΦ {ǇƝǑ ƧǎŜƳ ŀƭŜ ƴŜǾŠŘŠƭΣ Ŏƻ ƻŘ ǘƻƘƻ ƳłƳ őŜƪŀǘΧΦόbŜƳŠƭ 
Ƨǎƛ ǘŜŘȅ ȌłŘƴŞ ƪƭŀŘƴŞ ƻőŜƪłǾłƴƝΚύΧbŜ Σ ǘƻ ƴŜΧΦό! ǎǇƭƴƛƭƻ ǎŜ ǘƻΣ Ŏƻǎ 
őŜƪŀƭΚύ ΧbŜΣ ƻƴ ǘƻ ōȅƭ ǇǊŀǾŜƧ ƻǇŀƪΦ YŘȅȌ ŘƴŜǎƪŀ ǇƻǘƪłǾłƳ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ 
ƧŘƻǳ ǇǊǾƴŠ Řƻ Y/Σ ƳŀƧƝ ǘȅ ǎŀƳȇ ǇǌŜŘǘǳŎƘȅ Ƨŀƪƻ ƧłΣ ǳȌ ǎŜ ǘƻƳǳ ƳǳǎƝƳ 
ȊŀǎƳłǘΦ ±ƝƳΣ ȌŜ ǘŀŘȅ ƧŘŜ ƻ ƴŠŎƻ ƧƛƴȇƘƻΧάΦ 
 
Jeden z ŘŜŀƭŜǊǻ Ǉǌƛ ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ǾȇƳŠƴƴŞƘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳ ƻǘŎƻǾǎƪȅ ŀ 
s ƴŀŘƘƭŜŘŜƳ ŘƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ слоύΥ αΧǎƪƻǊƻ ǾǑƛŎƘƴƛ ŎƘƻŘŠƧ ƳŠƴƛǘ ŀ 
ƴŀ őŀƧΧƧŜ ǘƻ ŘƻōǊȇΣ ŎƘƻŘŠƧ ƛ ƴŀ ǳƭƛŎƛ όǎǘǊŜŜǘǿƻǊƪύ ŀ ƧŜ ǘƻ ƧŜŘƛƴł ǑŀƴŎŜ ƛ 
pro ty zatracence, aby si neŘłǾŀƭƛ ǑǇƛƴŀǾŜƧƳŀ ƧŜƘƭŀƳŀ ŀ ǘŀƪΧά    
 
±ȅǳȌƝǾłƴƝ ŘŀƭǑƝŎƘ ƳƻȌƴƻǎǘƝΣ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƭŞőōȅ ƻǊƛŜƴǘƻǾŀƴŞ ƴŀ 
ŀōǎǘƛƴŜƴŎƛ ƧŜ ǎǇƻƧŜƴƻ ǎǇƝǑŜ ǎ ǇƻǘǌŜōƻǳ αǎƛ ƻŘǇƻőƴƻǳǘά ŀ ƳƝǘ ƳƻȌƴƻǎǘ 
ȊŀőƝǘ ƻǇŠǘ ƻŘ ƴƛȌǑƝŎƘ ŘłǾŜƪΦ ałƭƻƪŘȅ ƧŜ ƭŞőōŀ ƳƻǘƛǾƻǾłƴŀ ǎƪǳǘŜőƴȇƳ 
ȊłƧƳŜƳ ǎŜ ƭŞőƛǘ όŀőƪƻƭƛ ƧŜ ǘǌŜōŀ ǎƛ ǳǾŠŘƻƳƛǘΣ ȌŜ Řŀǘŀ ōȅƭŀ ȊƝǎƪłƴŀ ƻŘ 
ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ ŀƪǘǳłƭƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ǇƻƘƭŜŘ ǎŜ ǘŀƪ ƴǳǘƴŠ ƻŘƭƛǑǳƧŜ 
od UD v ƭŞőōŠ őƛ ŀōǎǘƛƴŜƴŎƛ Ǉƻ ƭŞőōŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слмύΥ αΧό½ƴłǑ ƴŠƧŀƪȇ 
ƛƴǎǘƛǘǳŎŜΣ ƪŀƳ ōȅ ǎŜǎ ƳƻƘƭ ƻōǊłǘƛǘ Ǿ ǘŀƪƻǾȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘΚ ±ŠŘŠƭ 
bys?)ΧbŜΦ ± όƳŠǎǘƻύ ǎƴŀŘ ǳȌ ƴƛŎ ƧƛƴȇƘƻ ƴŜƴƝΧ ŀƪƻǊłǘ ŘŜǘƻȄ ǎƴŀŘΦ 
ό¦ǾŀȌƻǾŀƭ Ƨǎƛ ƴŠƪŘȅ ƻ ƭŞőōŠΚύ h ƭŞőōŠ  ƴŜΧΦƧł ƧǎŜƳ ǘŀƪƻǾȇƘƻ ƴłȊƻǊǳΣ 
ȌŜ ǇƻƪǳŘ őƭƻǾŠƪ ŎƘŎŜ ǇǌŜǎǘŀǘΣ ǘŀƪ ǇǌŜǎǘŀƴŜ ǎłƳΣ ƪŘƻ ƴŜŎƘŎŜΣ ǘŀƪ 
ƴŜǇǌŜǎǘŀƴŜΧΦά    
¦ƪŀȊǳƧŜ ǎŜΣ ȌŜ ǾȇƳŠƴƴȇ ǇǊƻƎǊŀƳ ǇƻǎǘŀǾŜƴȇ ƴŀ ǇǊƛƴŎƛǇǳ αƧŜƘƭŀ Ȋŀ 
ƧŜƘƭǳά ƧŜ ǎƛŎŜ ƻŎƘǊŀƴƻǳ ǇǌŜŘ ȊƴŜǳȌƛǘƝƳ ǇǊƻƎǊŀƳǳΣ ƻǾǑŜƳ Ȋ ŘǊǳƘŞ 
ǎǘǊŀƴȅ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƧŜ ǘŜƴǘƻ ǇǊƛƴŎƛǇ ƪƻƴǘǊŀǇǊƻŘǳƪǘƛǾƴƝ ǳ ǎǘłƭȇŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǊŞ ǘƻ ǘŀƪ ƴǳǘƝ ǎǘłƭŜ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘ Ǿ ƭŞƪłǊƴłŎƘΣ ŎƻȌ 
vzhledem k ƴŜƻŎƘƻǘŠ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ Ȋ nich a dostupnosti (v ƴƻőƴƝŎƘ 
ƘƻŘƛƴłŎƘ ŀǇƻŘΦύ ǾŜŘŜ ƪ ƻǇŀƪƻǾŀƴȇƳ ŀǇƭƛƪŀŎƝƳ ƧŜŘƴƻǳ ƧŜƘƭƻǳ ƴŜōƻ 
ǎŘƝƭŜƴƝΦ WŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ Ȋ hlediska principu Harm reduction by bylo 
ŜŦŜƪǘƛǾƴŠƧǑƝ ǳ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ŀ ǎǘłƭȇŎƘ ǵőŀǎǘƴƝƪǻ ǘƻƘƻǘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳ 
ƳŠƴƛǘ Ǿ ǇƻƳŠǊǳ ƧƛƴŞƳ  - ǘŜŘȅ ǾƝŎŜ ǎǘŜǊƛƭƴƝŎƘ ƴŀ ƳŞƴŠ ǇƻǳȌƛǘȇŎƘ ς 
ƴŜōƻǙ Ȋ Řŀǘ ǎŜ ƧŀǎƴŠ ǳƪŀȊǳƧŜΣ ȌŜ ¦5 Ǿ ǘƻƳǘƻ ǎƳŠǊǳ αǾȅŎƘƻǾŀǘŜƭƴƝά 
Ƨǎƻǳ όŎƻ ǎŜ ǘȇƪł ƭƛƪǾƛŘŀŎŜ ƛƴŦŜƪőƴƝƘƻ ƳŀǘŜǊłƭǳύΣ ŀƭŜ ȌŜ ǇǊƻōƭŞƳ ƧŜ 
ǎǇƝǑŜ Ǿ ǘƻƳΣ ŀōȅ ōȅƭƻ Ŏƻ ƴŜƧǾƝŎŜ ƪ ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ ǎǘŜǊƛƭƴƝŎƘ ƧŜƘŜƭ ŀ 
ǇŀǊŀŦŜǊƴłƭƛƝ ς ƻōŜŎƴŠ ǘƻǘƛȌ ¦5 ŎƘłǇƻǳΣ ȌŜ ƧŜ ǘǌŜōŀΣ ŀōȅ ƛƴŦŜƪőƴƝ 
ƳŀǘŜǊƛłƭ ƭƛƪǾƛŘƻǾŀƭƛ ǎ Ŏƻ ƴŜƧƳŜƴǑƝƳ ǊƛȊƛƪŜƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слфύΥ 
αΧƛƴƧŜƪőƴŠ ŘǊƻƎȅ ǳȌƝǾłƳ с ƭŜǘΣ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ŘŜƴƴŠΣ ƛƴƧŜƪőƴƝ ƴłőƛƴƝ ƧǎŜƳ 
ǎƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ƳŠƴƛƭΣ ŀƭŜ ǘŀƪȅ ƪǳǇƻǾŀƭ Ǿ ƭŞƪłǊƴŠΧǾ ƭŞƪłǊƴŠ ƧǎŜƳ ǎƛ 
ǾȌŘȅŎƪȅ ƪƻǳǇƛƭ ȊłǎƻōǳΣ ǘŀƪ ŀǎƛ рл ƪǎΣ ŀōȅŎƘ ƳŠƭ ƴŀ ǾȇƳŠƴǳ ŀ ǾȌŘȅŎƪȅ 
ƧǎŜƳ ǘƻ ƻǘłőŜƭΧőŀǎŜƳ ƧǎŜƳ ƴŠŎƻ ǊƻȊŘŀƭ ƴŜōƻ ȊǘǊŀǘƛƭΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǎƛ 
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ƳǳǎŜƭ ƪƻǳǇƛǘ ȊƴƻǾŀΧΦǇƻƳŠǊ ǘŠŎƘ ƪƻǳǇŜƴȇŎƘ ŀ ǾȅƳŠƴŠƴȇŎƘ ōȅƭ ǘŀƪ 
мΥмлΦΦƛƴƧŜƪőƴƝ ƴłőƛƴƝ ƧǎŜƳ ǎƛ ǇǻƧőƛƭ ƧŜŘƛƴŠ ƻŘ ǘȇ ƘƻƭƪȅΣ ǎŜ ƪǘŜǊƻǳ ƧǎŜƳ 
ȌƛƭΣ ƳȅǎƭƛƳΣ ȌŜ ǘƻ ōȅƭƻ ƧŜŘƴƻΣ ƪŘȅȌ ƧǎƳŜ ǎǇƻƭǳ Ȍƛƭƛ ŀ ǎǇŀƭƛΦ Ȍƛƭƛ ƧǎƳŜ ǎǇƻƭǳ 
ǎƪƻǊƻ р ƭŜǘΧŎƘƻŘƛƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜƳ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠ ƻōŀ ƴŀ ǘŜǎǘȅΣ ǘŀƪȌŜ ƧǎƳŜ ƻ 
ǎƻōŠ ǾŠŘŠƭƛΣ Ƨŀƪ ƴŀ ǘƻƳ ƧǎƳŜΦ aƻŎ ƧǎŜƳ ƧƝ ŀƭŜ ƴłőƛƴƝ ƴŜǇǻƧőƻǾŀƭΣ ǎǇƝǑ 
ƧǎŜƳ ǎƛ ōǊŀƭ Ƨł Ǉƻ ƴƝΦ  Wƛƴŀƪ ƧǎŜƳ ƛƴƧŜƪőƴƝ ƴłőƛƴƝ ƴŜǇǻƧőƻǾŀƭ ƴƛƪƻƳǳΦ 
Pokud jsŜƳ ǇƻǳȌƝǾŀƭ Ǉƻ ǎǾȇ ƘƻƭŎŜΣ ƴŜōƻ ǎǾƻƧƝ ǎǘŀǊƻǳ ōǳŎƘƴǳΣ ǘŀƪ ƧǎŜƳ 
ƧƝ ƴŠƪŘȅ ŀƭŜǎǇƻƶ ǾȅǇƭłŎƘΧΦƴƻΣ ƴŀ ǘŠŎƘ ōȅǘŜŎƘΣ ƪŀƳ ǎŜƳ ŎƘƻŘƛƭΣ ōȅƭƻ 
ǾȌŘȅŎƪȅ őƛǎǘȇ ƛƴƧŜƪőƴƝ ƴłőƛƴƝ ŀ ƪƻƴǘŜƧƴŜǊ ƴŀ ǑǇƛƴŀǾȇΧŘȅŎƪȅ ǘƻ ƴŠƪŘƻ 
ǑŜƭ ǾȅƳŠƴƛǘΧά 

:ÍñÎÁ ÚÜËÏÎÁ Á ÊÅÊþ ÄÏÐÁÄ Ú pohledu UD 

3ÅÖÅÒÎþ Morava  
½Řł ǎŜΣ ȌŜ ŘǊǘƛǾł ǾŠǘǑƛƴŀ ǵǎǇŠǑƴȇŎƘ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ŀƪŎƝ Ǿ regionu, o 
ƪǘŜǊȇŎƘ ƻǎƭƻǾŜƴƝ ¦5 ƘƻǾƻǌƛƭƛΣ ōȅƭȅ ŀƪŎŜƳƛ ƴŀ ǇƻŘƴŠǘ ǳŘłƴƝΦ ¦ŘłƴƝ ƧŜ 
ȊǌŜƧƳŠ ƧŜŘŜƴ Ȋ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝŎƘ ȊǇǻǎƻōǻΣ ƧŀƪȇƳ ǎŜ ǇƻƭƛŎƛŜ ŘƻȊǾƝŘł 
ǇƻŘǎǘŀǘƴŞ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŀƪǘǳłƭƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ŀ ƳǻȌŜ ǘŀƪ ȊƝǎƪŀǘ ƛ 
ŘǻƪŀȊȅΦ ½łǘŀƘȅ ƴŀ ǳǊőƛǘŞ ƭƛŘƛ ŀ ŀƪŎŜ Ƨǎƻǳ ǘŜŘȅ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ 
ǾȇǎƭŜŘƪŜƳ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǇǊłǾŠ ǳŘłƴƝ ƧƛƴȇŎƘ ¦5 őƛ ƻǎƻō ƻƪƻƭƻ ƴƛŎƘ ƴŜōƻ 
ǾȇǎƭŜŘƪŜƳ ǎƻǳǇŜǌŜƴƝ ŘŜŀƭŜǊǻ ŀǇƻŘΦ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧNo, kdysi 
ǘǌŜōŀ Ǿ ǘŞ ƘŜǊƴŠΣ ǘŀƳ ǇǌƛǑƭƛ ƴŀ ƻōƘƭƝŘƪǳΣ ŀƭŜ ƴƛƪƻƘƻ ƴŜǾȊŀƭƛ ŀ ƳƴŠ ǘƻ 
ǇǌƛǇŀŘŀƭƻΣ ȌŜ ǘƻ ƴŠƧŀƪ ǇǌŜƘƭƝȌŜƧƝΦ ! ǘŜřΣ Ƨŀƪ ƳŠƭƛ ǘǳ ŀƪŎƛΣ ǘŀƪ ǾȅōǊŀƭƛ 
ǾǑŜŎƘƴƻΦ WŜǎǘƭƛ ǘƻ ƳŠƭƛ ƴŠƧŀƪ ƻǘƛǇƻǾŀƴŞ ƴŜōƻ ǘƻ ƴŠƧŀƪ ƘƭƝŘŀƭƛ ǘǳ ŎŜƭƻǳ 
ŘƻōǳΦ {ǇƝǑ Ƴƛ ǇǌƛǇŀŘłΣ ȌŜ ǘŀƳ ōȅƭ ƴŠƪŘƻ ƴŀǎǘǊőŜƴȇ ŀ ǇƻǘƻƳ 
αōƻƴȊƻǾŀƭάΦ tƻƭƛŎŀƧǘƛ ǇƻǘƻƳ ǇǌƛǑƭƛ ƴŀ Ƨƛǎǘƻ ŀ ǾŠŘŠƭƛ ǵǇƭƴŠ ǾǑŜŎƘƴƻΥ ƪŘƻΣ 
ƪŘȅΣ ƪŘŜΦ ±Ȋŀƭƛ ǾǑŜŎƘƴȅΧΦόaȅǎƭƝǑΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ αōƻƴȊƻǾŀƭά 
z ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΚύΧWƻΧά 
.ŜȊ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎǳƧƝŎƝŎƘ ¦5 ōȅ ǇƻƭƛŎƛŜ ƳŠƭŀ ǇƻŘǎǘŀǘƴŠ ƳŞƴŠ ƳƻȌƴƻǎǘƝΣ 
Ƨŀƪ ƴŀ ǎŎŞƴǳ ǾǻōŜŎ ǾǎǘƻǳǇƛǘ ŀ ƻŘŜ ǾǑŜŎƘ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝŎƘ ¦5 ǎŜ 
ŘƻȊǾƝŘłƳŜ ƻ ǊǻȊƴȇŎƘ ŀƪŎƝŎƘΣ ƪǘŜǊŞ ǾǑŜŎƘƴȅ ōȅƭȅ ǇǊłǾŠ ƴŀ ǇƻŘƪƭŀŘŠ 
ǳŘłƴƝΣ ƴŜōƻǙ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜΣ ƪǘŜǊŞ ǇƻƭƛŎƛŜ ƳŠƭŀ ƪ dispozici, byly velmi 
ǇǌŜǎƴŞ ŀ ŀƪǘǳłƭƴƝΣ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƴŜōȅƭŀ Ƨƛƴł ƳƻȌƴƻǎǘ ǘȅǘƻ ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ 
ȊƝǎƪŀǘ ƴŜȌ ƻŘ ƴŠƪƻƘƻ ǳǾƴƛǘǌ ǎƪǳǇƛƴȅ όőƛ ȊŜ ǎƪǳǇƛƴȅ ƻŘōŠǊŀǘŜƭǻύΦ WŜŘŜƴ 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ popisuje situaci z ƻōŘƻōƝ ǇǌŜŘ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƭŜǘȅ όǘŜŘȅ ǇǌŜŘ 
ǇƭŀǘƴƻǎǘƝ ƴƻǾŞƘƻ ȊłƪƻƴŀύΣ ƪŘȅ ƧŜƧ ŀ ƧŜŘƴƻƘƻ ƧŜƘƻ ƪŀƳŀǊłŘŀ όŘŜŀƭŜǊŀύ 
ǳŘŀƭ ƧŜŘŜƴ ƻŘƳƝǘƴǳǘȇ αȊłƪŀȊƴƝƪάΣ ƧŜƳǳȌ ƻŘƳƝǘƭƛ ǇǊƻŘŀǘ Ȋŀ плΣ- (tedy 
ƴŜǎǘŀƴŘŀǊŘƴŠ Ƴŀƭƻǳ ŘłǾƪǳ ς ƳƛƴƛƳǳƳ ƻŘōŠǊǳ ƧŜ ǇǎŀƴƝőƪƻ ς tedy 
cca za 100,-ύ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧWƻΦ ¢ǌŜōŀ ƧŜŘƴƻƳǳ ƧǎŜƳ ǘƻ ƴŜŎƘǘŠƭ 
Řłǘ ŀ Ȋŀ ŎƘǾƛƭƪǳ ƧǎŜƳ ƳŠƭ ƴŀ ƪǊƪǳ ǇƻƭƛŎŀƧǘȅΦ tǌŜǎƴŠ ǾŠŘŠƭƛ ƻ ƳƴŠΣ 
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v ƪǘŜǊŞ ƪŀǇǎŜ ǘƻ ƳłƳ ŀ ǳȌ ƳŠ ŘłǾŀƭƛ ƴŀ ōƻƪΦ !ƭŜ ƴŀ ǘƻ ƴŜōȅƭ ǘŜƘŘȅ 
ȊłƪƻƴΣ ǾȊŀƭƛ ƴłǎ ƴŀ ǇƻƭƛŎƛƛΣ ŀƭŜ ǇƻǘƻƳ ƴłǎ ƳǳǎŜƭƛ ǇǳǎǘƛǘΦ !Ƨƛ ǇǎŀƴƝőƪŀ 
ƴłƳ ǾǊłǘƛƭƛΧΦό¢ƻ ōȅƭƻ Ǿ ƪǘŜǊŞƳ ǊƻŎŜΚύΧWŜǑǘŠ ƴŜǇƭŀǘƛƭ ǘŜƴ ȊłƪƻƴΦ aȅ 
ƧǎƳŜ ǎŜŘŠƭƛ Ǿ ǇŀǊƪǳΣ ƧǎƳŜ Ƴǳ ǘƻ ƴŜŎƘǘŠƭƛ Řłǘ ŀ ōŠƘŜƳ ŎƘǾƛƭƪȅ ǘŀŘȅ ōȅƭƛ 
ǇƻƭƛŎŀƧǘƛΦ aƴŠ ǾȊŀƭƛ ōƻƪŜƳΣ ƧŜƘƻ ǾȊŀƭƛ ōƻƪŜƳ ŀ Ǒƭƛ ƧǎƳŜ ƴŀ ǇƻƭƛŎŀƧǘȅΦ 
bŜƳƻƘƭ ƧǎŜƳ Řłǘ ǊǳŎŜ Řƻ ƪŀǇŜǎΦ tǌƛǑƭƛ ƧǎƳŜ ƴŀ ǇƻƭƛŎŀƧǘȅ ŀ Ȋŀőŀƭƛ ƴłǎ 
ǾȅǑŜǘǌƻǾŀǘΦ aƴŠ ŀƴƛ ǘƻƭƛƪ ƴŜΦ ±ŠŘŠƭƛΣ ƴŀ ƪƻƘƻ ǎŜ ƳŀƧƝ ȊŀƳŠǌƛǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ 
ƻƴ ƧƛƳ ǌŜƪƭΥ αWŜ ǘŀƳ ŎƛƎłƴ ŀ ōƝƭȇ ŀ ōƝƭȇ ǘƻ Ƴł ǳ ǎŜōŜάΦ ¢ŀƪ ƻƴƛ Ǒƭƛ ƴŀ 
ƧƛǎǘƻǘǳΦ aƴŠ ǾȊŀƭƛ ƻōőŀƴƪǳ ŀ ƧŜƘƻ ǾȊŀƭƛ ōƻƪŜƳ όǇŀƪ ƧŜƧ ǵŘŀƧƴŠ Ǉǳǎǘƛƭƛ 
ōŜȊ ǎŜǇǎłƴƝ ǇǊƻǘƻƪƻƭǳύΧΦόbŜƳŠƭ Ƨǎƛ ǳ ǎŜōŜ ƴƛŎΚύΧbŜΧό¢Ŝƴ ǘǾǻƧ 
ƪŀƳŀǊłŘ ōȅƭ ŘŜŀƭŜǊΚύΧόǾȅƘȇōŀǾŠ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΧbƻ ƧŀƪƻΣ ƻƴ ǘƻ 
ŎƘǘŠƭ ƧŜŘŜƴ ŦŜǙłƪ ƻŘ ƴŠƘƻ ƪƻǳǇƛǘ ŀ ƻƴ ƳŠƭ ƧŜƴƻƳ пл YőΣ ǘŀƪ Ƴǳ ǘƻ 
ƴŜŘŀƭΦ ¢ŀƪ ƻƴ ȊŜ ȊƭƻǎǘƛΣ ȌŜ Ƴǳ ǘƻ ƴŜŘŀƭΣ ǘŀƪ ƴŀ ƴłǎ ȊŀǾƻƭŀƭ ǇƻƭƛŎŀƧǘȅΦ 
My jǎƳŜ ƻ ǘƻƳ ƴŜǾŠŘŠƭƛΣ ȌŜ ƴŀ ƴłǎ ȊŀǾƻƭł ǇƻƭƛŎŀƧǘȅΦ tǊƻǑŀŎƻǾŀƭƛ ƳƴŠ 
ŀ Ȋŀőŀƭƛ ƛ ƳƴŠ ǾȅǑŜǘǌƻǾŀǘΣ ŀƭŜ Ƨł ƧǎŜƳ ƧƛƳ ǌƝƪŀƭΥ αƴŜǾȅǑŜǘǌǳƧǘŜ ƳƴŠΣ Ƨł 
ƧǎŜƳ ǘƻ ǳ ǎŜōŜ ƴŜƳŠƭάΦ ¢Ŝƴ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ǎŜǇǎŀƭ ǎŜ Ƴƴƻǳ ǇǊƻǘƻƪƻƭΣ ǎŜǇǎŀƭ 
s ƴƝƳΦ ¢Ŝƴ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ǎƛ ƳȅǎƭŜƭΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ƴŀ ǾŀȊōǳΦ Wł jsem to poznal, on 
ǎŜǇǎŀƭ ǇŀǇƝǊȅ ŀ ǑŜƭ ǇǊȅőΦ tǌƛǑŜƭ ŀǎƛ Ǉƻ нл ƳƛƴǳǘłŎƘΦ ¢Ŝƴ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ǎƛ 
ƴŜōȅƭ ǎłƳ ƧƛǎǘȇΣ ƧŜǎǘƭƛ ǘƻ ƧŜ ƴŀ ȊŀŘǊȌŜƴƝ ƴŜōƻ ƴŜΦ hƴ ǎŜ ǑŜƭ ǳǊőƛǘŠ 
ȊŜǇǘŀǘ ƴŠƪƻƘƻΦ tǌƛǑŜƭ ȊǇłǘƪȅ ŀ ǾƛŘŠƭΣ ȌŜ ƴŜǳǎǇŠƭΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ Ƴǳ ǌŜƪƭΥ 
αaǳǎƝǑ ƧŜ ǇǳǎǘƛǘάΦ ¢ŀƪ ƴłǎ ǇǳǎǘƛƭƛΣ ƴŜƧŘǌƝǾŜ ƧŜƘƻ ŀ ǇƻǘƻƳ Ȋŀ нл Ƴƛƴǳǘ ƛ 
ƳƴŠΦ !ƭŜ ƻƴ ƳƴŠ őŜƪŀƭ ǾŜƴƪǳ ŀ ōȅƭ ŎŜƭȇ ōŜȊ ǎŜōŜΣ ȌŜ Ƴł ǾǑŜŎƘ мт 
ǇǎŀƴƝőŜƪ ȊǇłǘƪȅΧΦά     
 
½ƴŀƭƻǎǘ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎŜ Ȋłƪƻƴŀ ƧŜ ƳŜȊƛ ¦5 ǇƻǾŠǘǑƛƴƻǳ ǾŜƭƳƛ ǑǇŀǘƴłΣ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƴŜƧƘƻǊǑƝ Ǉǌƛ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǎŜ ǎƻǳōƻǊȅ Ȋ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴǻ 
(ǇǊƻǘƻƪƻƭ нлуύΥ αΧΦ¢ŀƪΣ ȌŜ ǾŠǘǑƝ ǇǊƻōƭŞƳ ǎŜ ȊłƪƻƴŜƳ Ƴł ŘŜŀƭŜǊ ƴŜȌ 
ŦŜǙłƪΦ CŜǙłƪŀ ƳŀȄƛƳłƭƴŠ ŎƘȅǘƴƻǳΣ ƳǻȌƻǳ ǘƻ ǎ ƴƝƳ ǎŜǇǎŀǘΣ ǘŜƴ ŘŜŀƭŜǊ 
ƧŜ ǳȌ ǾƭŀǎǘƴŠ ƳƛƳƻ ȊłƪƻƴΣ ȌŜΚ ¦Ȍ ŘŠƭł ƴŠŎƻ ƴŜȊłƪƻƴƴŞƘƻΦ CŜǙłƪ ƧŜǑǘŠ 
ǇƻǌłŘ ƴŜΣ ŦŜǙłƪ ƧŜƴƻƳ ŦŜǘǳƧŜΦ bŜǾƝƳΣ Ƨŀƪ ƧŜ ǘƻ ǘŜřƪŀ ǎ tƝƳ ȊłƪƻƴŜƳΣ 
ƧŜǎǘƭƛ ƧŜ ǘŀƳ ƴŠƧŀƪł ȊƳŠƴŀΣ ȌŜ Ȋŀ ǘƻΣ ȌŜ ōŜǊǳ ŘǊƻƎȅΣ ōȅ ƳŠ ƳƻƘƭƛ 
ȊŀǾǌƝǘΣ ŀƴƛ ƴŜ ŀƭŜΧΦά 
 
/ƻ ōȅƭƻ ǾŜƭƳƛ ǑƻƪǳƧƝŎƝΣ ōȅƭ ǇƻǎǘƻƧ őłǎǘƛ ¦5Σ ƪǘŜǌƝ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎƛ Ȋłƪƻƴŀ 
ȊłǎŀŘƴŠ ƻŘǎƻǳŘƛƭƛΣ ŀƭŜ ǇǌƛǘƻƳ ŘƻŘłǾŀƭƛΣ ȌŜ ǎƛ ƳȅǎƭƝΣ ȌŜ Ǿǻőƛ ƴƛƳ 
ǎŀƳƻǘƴȇƳ όǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳύ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ŘƛǎƪǊƛƳƛƴǳƧƝŎƝ ŀ ȌŜ ōȅ ƳŠƭ ƳƴƻƘŜƳ 
ǾƝŎŜ ŀ ǘǾǊŘŠƧƛ ǇƻǎǘƛƘƻǾŀǘ ŘŜŀƭŜǊȅΦ WŜ ŀȌ ƴŜǇƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŞΣ Ƨŀƪ ǾȇǊŀȊƴŠ 
ǘǳǘƻ ǇƽȊǳ ŀ ǎǇƝǑŜ ŎŜƭƻǎǇƻƭŜőŜƴǎƪȅ ǊƻȊǑƝǌŜƴȇ ǇƻǎǘƻƧ ȊŀőƝƴŀƧƝ ǇǌŜōƝǊŀǘ ƛ 
ǎŀƳƻǘƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞΦ bŜƧŜƴΣ ȌŜ ǾŜƭƪł őłǎǘ Ȋ nich je nucena sama drogy 
ǇǊƻŘłǾŀǘ ŀ ƧŜ ǘƝƳ ǇłŘŜƳ Ǿ ƪŀǘŜƎƻǊƛƛ ŘŜŀƭŜǊǻ ǘŀƪŞΣ ŀƭŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ōŜȊ 
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ŘŜŀƭŜǊǻ ǎŜ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƴŜƳƻƘƻǳ ƻōŜƧƝǘΣ ƴŜōƻǙ ŘƴŜǑƴƝ ǘǊƘ ƧƛȌ ƴŜƴƝ 
ǎŀƳƻȊłǎƛōƛǘŜƭƴȇ ǘŀƪΣ Ƨŀƪ ƧǎƳŜ ƴŀ ǘƻ ōȅƭƛ ȊǾȅƪƭƝ Ȋŀ ƳƛƴǳƭŞƘƻ ǊŜȌƛƳǳΣ 
ƪŘȅ Ƴǳ ƴƛŎ ƧƛƴŞƘƻ ŀƴƛ ƴŜȊōȇǾŀƭƻΣ ƴŜōƻǙ ƧƛƴŞ ƪŀƴłƭȅ ǇǊƻ ŘǊƻƎȅ nebyly. 
V ǘŞǘƻ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƛ ǎŜ ǾǑŀƪ ŀƭŜ ƴŀōƝȊƝ ƧŜŘƴƻ ǎǇƝǑŜ ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛȊǳƧƝŎƝ 
ǾȅǎǾŠǘƭŜƴƝΦ {Ŝ ǾǎǘǳǇŜƳ ƘŜǊƻƛƴǳ ŀ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ƴŀ ǘǊƘ ŀ 
ǊƻȊōƛǘƝƳ ǎǘŀǊȇŎƘ ǾŀȊŜōΣ ǇŀǊǘ ŀ ǎƝǘŠ Ǿŀǌƛőǻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ς ŘƻǑƭƻ ǾŜ ǾƴƝƳłƴƝ 
a diferenciaci trhu k Ǉƻǎǳƴǳ ŀ ƧŜŘƴƻƭǘƛǾŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǎŜ ƻŘ ǎŜōŜ Ȋŀőŀƭȅ 
ƻŘƭƛǑƻǾŀǘΦ bŀǾƝŎ ǎŜ ǾȊǘŀƘȅ ǳǾƴƛǘǌ ǎŎŞƴȅ ǾȇǊŀȊƴŠ ƻŘƻǎƻōƴƛƭȅ ŀ ǾǎǘǳǇŜƳ 
ƪŀǇƛǘłƭǳΣ ŀ ǾǻōŜŎ Řƻ ǘŞ Řƻōȅ ƴŜǾƝŘŀƴŞƘƻ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪŞƘƻ ǊƻȊƳŠǊǳΣ 
ǘŀƪŞ ǾȅƻǎǘǌƛƭȅΦ hŘŘłƭƛƭȅ ǎŜ ǘŀƪ ƻŘ ǎŜōŜ ȊłƧƳȅ ŀ ŎƝƭŜ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ 
ǎƪǳǇƛƴΦ ¢ƝƳ ƳƻƘƭƻ ǘŀƪŞ ŘƻƧƝǘ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǘȅǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ǎŜ ȊŀőƝƴŀƧƝ 
ǾȊłƧŜƳƴŠ ǾƴƝƳŀǘ ǊƛǾŀƭƛǘƴŠ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ƳŜȊƛ ƴƛƳƛ ŘƻŎƘłȊŜǘ 
k ǾŜƭƪŞƳǳ ƴŀǇŠǘƝΦ ¢ƝƳ ōȅ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ ǾȅǎǾŠƭǘƛǘ ƛ ǘƻΣ ȌŜ ȊŎŜƭŀ ǇǊƻǘƛ 
ƭƻƎƛŎŜ ǾŠŎƛ ōȅ ǘȅǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ƳƻƘƭȅ ƴŀǾŜƴŜƪ ǎǘłǘ ǇǊƻǘƛ ǎƻōŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
ннтύΥ αΧŘƝǾŜƧ ǎŜΦ ¢Ŝƴ ƴƻǾȇ ȊłƪƻƴΦ ¢ŀƳ ƧŘŜ ƻ ǘƻΣ ȌŜ ǘŀƳ ǘƻ ƧŜ ƛ ƻ 
ǇƻǎǘƛƘƻǾłƴƝ ƪƻƴȊǳƳŜƴǘǻΣ ŎƻȌ ƧŜ ǇƻŘƭŜ ƳƴŠ ǾŜƭƪł ōƭōƻǎǘΦ ¢ƻ ōȅƭƛ 
ǇǊƻǎǘŠ ƴƻǊƳłƭƴƝ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ǎƛ ƴŠŎƻ ƪƻǳǇƝΣ ǾƝǑ ƧŀƪΦ ¢ŀƪ ōǳŘƻǳ 
ǇƻǎǘƛƘƻǾłƴƛΚ  aŠƭƛ ōȅ ōȇǘ ǇƻǎǘƛƘƻǾłƴƛ ŘŜŀƭŜǌƛΣ ƴŜ ƪƻƴȊǳƳŜƴǘƛΦ ¢ƻ ƧŜ 
ƘƭŀǾƴƝ ǾŠŎ ŀ ƻ ǘƻ Ƴƛ ƧŘŜΦ ¢Ŝƴ Ȋłƪƻƴ ƴŜƴƝ ŘƻōǊȇ Ǿ ǘƻƳΣ ȌŜ ǘŀƳ ƧŜ ǳǊőŜƴŞ 
ǘƻ ƳŀƭŞ ƴŜōƻ ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƴŜōƻ ƳŀƭŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƴŜȌ ǾŜƭƪŞΣ ǾƝǑ ƧŀƪΦ 
Wŀƪƻ Ŏƻ ǘƻ ƧŜΚ ¢ƻ ƴŜƴƝ ȌłŘƴŞ ǳǊőŜƴŞ ƴƛőƝƳΦ /ƻ ƪŘȅȌ ǘŠ ŎƘȅǘƝ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ƴŀ 
ƳƝǎǘŠΚ YŘȅōȅ ǘƻ ōȅƭƻ ǳǊőŜƴŞΣ ǘŀƪ ǘƛ ƭƛŘƛ ǳȌ ǾƝΣ ƪƻƭƛƪ ǘƻƘƻ ǳ ǎŜōŜ ƳǻȌƻǳ 
ƳƝǘΦ ¢ǌŜōŀ ǎƛ ƴŀƪƻǳǇƝ ŀ ǘŀƪΦ ¢ŀƪ ƴŜǾƝΣ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜΦ ¢ŀƪ ǘŜƴ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ǘŠ ȊŜ 
Ȋŀőłǘƪǳ ŎƘȅǘƴŜΣ ƴŜΦ WŜǎǘƭƛ ƧŜ ǘƻ ǘǌŜōŀ ƴŠƧŀƪȇ őƭƻǾŠƪΣ ƪǘŜǊŞƳǳ ǘƻ ƧŜ ƭƝǘƻ 
όǇƻƭƛŎŀƧǘύΣ ǘŀƪ ǘŠ ǘǌŜōŀ ǇǳǎǘƝΦ WŜǎǘƭƛ ƧŜ ƴŠƧŀƪȇ ōƭōŜŎΣ ǘŀƪ ǘŠ ǘǌŜōŀ ȊŀǾǌŜ 
ƴŜōƻ ǇƻƪǳǘŀΦ ¢ŀƪ ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ǘŜƴ ƴƻǾȇ Ȋłƪƻƴ ƴŜǇǌƛƴŜǎƭ ƴƛŎ ŘƻōǊŞƘƻ 
ǘŀŘȅ ǇǊƻ ƴłǎΦ !ƭŜ ǘŀƪȅ ǘŜƴ Ȋłƪƻƴ ƧŜ ƻ ǘƻƳΣ ȌŜ ǘȅ ƭƛŘƛ ǎǘŜƧƴŀƪ 
ƴŜǇǌŜǎǘŀƴƻǳ ǘǳ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ƪƻǳǌƛǘ ŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ōǊłǘΦ ¢ŀŘȅ ƧŘŜ ƻ ǘƻΣ ȌŜ 
ōǳŘƻǳ ǾƝŎŜ ǇƻǎǘƛƘƻǾłƴƛ ƪƻƴȊǳƳŜƴǘƛ ŘǊƻƎ ƴŜȌ ŘŜŀƭŜǌƛΦ ¢ŀƪȌŜ ǎƛ ƳȅǎƭƝƳΣ 
ȌŜ Ȋłƪƻƴ ƴŜƴƝ ŘƻōǊȇΦ tǊłǾŠ ōȅŎƘ Ƙƻ ȊƭŜǇǑƛƭΣ ȌŜ ōȅŎƘ ǘŀƳΣ ƪŘȅȌ ǳȌ ǘŜƴ 
Ȋłƪƻƴ ƧŜΣ ǘŀƪ ōȅŎƘ ǇǊƻǎǘŠ ƴŀǇǎŀƭ ǘȅ ƴŠƧŀƪŞ ǇŀǊŀƳŜǘǊȅΦ bŠƧŀƪŞ ǘȅ ǾŠǘȅ 
ƻŘ ƪƻƭƛƪŀ Řƻ ƪƻƭƛƪŀΣ ƪƻƭƛƪ őƭƻǾŠƪ ǳ ǎŜōŜ ƳǻȌŜ ƳƝǘΦ ±ƝǑΣ Řŀƭ ōȅŎƘ ǘƻ 
ǇǌŜŘŜƳ ƻŘ Ƴŀƭŀ Řƻ ǾŜƭƪŞƘƻΣ ƴŞΦ .ȅŎƘ ǳǊőƛƭ ŘłǾƪǳΣ ƪǘŜǊƻǳ ǳ ǎŜōŜ 
ƳǻȌŜǑ ƳƝǘ ŀ ƪǘŜǊƻǳ ƴŜΦ ¢ƻ ǳǊőŜƴŞ ƴŜƴƝ ŀ ǘƻ ƧŜ ǇƻŘƭŜ ƳƴŠ ƴŜƧǾŠǘǑƝ 
ŎƘȅōŀΦ ~ƪƻŘŀΦ ¢ƻ ōȅŎƘ ǇǊłǾŠ ŀǎƛ ȊƭŜǇǑƛƭ ƴŀ ǘƻƳ ȊłƪƻƴŠΣ Ŏƻ ǎŜ Ƴƛ 
ƴŜƭƝōƝΦ tƻƭƛŎŀƧǘƛ ōȅ ǎŜ ƳŠƭƛ ȊŀōȇǾŀǘΣ ŀōȅ ŘƻǇŀŘƭƛ ǾŀǌƛőŜ ŀ ŘŜŀƭŜǊȅ ŀ ƴŜ 
ǇǊƻǎǘŠ ƻǘǊŀǾƻǾŀǘ ƪƻƴȊǳƳŜƴǘȅ ŘǊƻƎΧΦά 
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Brno  
UD v ǎƻǳōƻǊǳ ƴŜȊłǾƛǎƭŜ ƴŀ ǎƻōŠ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝΣ ȌŜ ŀƎǊŜǎƛǾƴŠƧƛ ǎŜ ƪ nim 
ŎƘƻǾŀƧƝ ǇǌƝǎƭǳǑƴƝŎƛ ƳŠǎǘǎƪŞ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ ȌŜ ŦȅȊƛŎƪŞ ƴŀǇŀŘŜƴƝ ƧŜ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ 
ǇǊłǾŠ ƻŘ ƴƛŎƘ όŀőƪƻƭƛ ƴŠƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ ƛ ƻǇŀőƴŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛύΦ !őƪƻƭƛ 
ƴŠƪǘŜǊŞ Ȋ ǇƻǇƛǎǻ Ǉǌƛ ƻǾŠǌŜƴƝ ŀ ǎǊƻǾƴłƴƝ ƴŜƧǎƻǳ ȊŎŜƭŀ ǾŠǊƻƘƻŘƴŞΣ 
ǇǌŜǎǘƻ ȊǻǎǘłǾł ŘƻǎǘŀǘŜƪ Řŀǘ ǾŜŘƻǳŎƝŎƘ ƪ ǇƻŘŜȊǌŜƴƝΣ ȌŜ ƪ ŦȅȊƛŎƪŞƳǳ 
ƴŀǇŀŘłƴƝ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǎǘǊłȌƴƝƪǻ ƻōőŀǎ ŘƻŎƘłȊƝΦ WŜŘŜƴ 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇƻǇƛǎǳƧŜ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омуύΥ αΧǘƻ ƧǎƳŜ ƧŜŘƴƻǳ ǎŜŘŠƭƛ Ǿ noci 
ƴŀ tŜǘǊƻǾŠΣ ǇǌƛƧŜƭƛ ōŜƴƎŀ όƳŠǎǘǎƪł ǇƻƭƛŎƛŜύ ŀ ǘƻ ƧǎƳŜ ƧŜƴƻƳ 
ŎƘƭŀǎǘŀƭƛΧόΧύΧŀ ƻƴƛ Ȋōƛƭƛ ƪłƳƻǑŀΣ ƳŠƭ ȊŀǇŀŘƭŜƧ ƧŀȊȅƪ ŀ ƪŘȅōȅ ǘŀƳ 
ƴŜōȅƭ ƧƛƴŜƧ ƪŀƳŀǊłŘΣ ƪǘŜǊŜƧ ōȅƭ ƳƝƶ ǾƻȌǊŀƭŜƧ ƴŜȌ Ƴȅ ŀ ƴŜǾȅǘłƘƭ Ƴǳ 
ƧŀȊȅƪΣ ǘŀƪ ǎŜ ǳŘǳǎƛƭΧά  CǊŜƪǾŜƴŎŜ ǘƻƘƻǘƻ ǘŞƳŀǘǳ ōȅ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ jeho 
ƻȌŜƘŀǾƻǎǘƛ ƧƛǎǘŠ ǎǘłƭŀ Ȋŀ ǾŠǘǑƝ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘΣ ƻǾǑŜƳ ǇǊǻƪŀȊƴƻǎǘ ǘŠŎƘǘƻ 
ǎƛǘǳŀŎƝ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ǇǊƻōƭŜƳŀǘƛŎƪł ŀ ƴŜƴƝ ƴŠƪŘȅ ǊƻȊƭƛǑƛǘŜƭƴŞΣ ȊŘŀ ƴŠƪǘŜǊŞ 
ǘȅǘƻ ǎƛǘǳŀŎŜ ƴŜƧǎƻǳ ǎǇƝǑŜ ǎŘƝƭŜƴƻǳ αƳȅǘƻƭƻƎƛƝάΣ őƛ ȊŘŀ ǎŜ ǎƪǳǘŜőƴŠ 
ǘŀƪǘƻ ƻŘŜƘǊłƭȅΦ ½ƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ŦȅȊƛŎƪȇƳ ƴŀǇŀŘŜƴƝ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ 
ǾǑŀƪ Ǿ ƴŠƧŀƪŞ ǇƻŘƻōŠ ǳǾłŘŠƧƝ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ǾǑƛŎƘƴƛ ȊƪǳǑŜƴƝ ¦5Σ ƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ 
ƻǇŀƪƻǾŀƴŞ ŀ ōƻƘŀǘŠƧǑƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝΦ WŜŘƴł ǎŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƻ ¦5 
nad 22 let s ƴŠƪƻƭƛƪŀƭŜǘƻǳ ŘǊƻƎƻǾƻǳ ƪŀǊƛŞǊƻǳ ŀ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ǾȇǊƻōƻǳ ƛ 
ŘƛǎǘǊƛōǳŎƝΣ ŀőƪƻƭƛ őŀǎǘƻ ƴŜǇǊƻƪłȊŀƴƻǳΦ {ŀƳƛ ŦȅȊƛŎƪŞ ŘƻƴǳŎƻǾŀŎƝ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƪȅ Ǉǌƛ ǾȇǎƭŜǑƝŎƘ ŀ ƧƛƴȇŎƘ ƪƻƴŦƭƛƪǘƴƝŎƘ ǎƛǘǳŀŎƝŎƘ ǾƴƝƳŀƧƝ Ƨŀƪƻ 
ȊŎŜƭŀ ƴƻǊƳłƭƴƝ ŀ ƴŜǇƻȊŀǎǘŀǾǳƧƝ ǎŜ ƴŀŘ ǘƝƳ όǇǊƻǘƻƪƻƭ омсύΥ αΧΦƴƻ ƪŘȅȌ 
ƧǎŜƳ ǘŀƳ ōȅƭ ǇƻǇǊǾŞ ŀ ƧŜǑǘŠ ƳŠ ƴŜȊƴŀƭƛΣ ǘŀƳ ƧǎŜƳ Řƻǎǘŀƭ ŦŀŎƪȅ ƧŜǑǘŠ 
ƴŜȌ ǎŜ ƳŠ ȊŜǇǘŀƭƛΣ Ƨŀƪ ǎŜ ƧƳŜƴǳƧǳΧǇŀƪ ǳȌ ƧǎŜƳ ǾŠŘŠƭΣ ŀƭŜ Ƨŀƪƻ ƴŜ ȌŜ 
ōȅŎƘ ƧƛƳ ƴŠŎƻ ǌƝƪŀƭΧΦόōȅƭƛ ƛ ǘǾǊŘǑƝ ƴŜȌ ƧŜƴ ŦŀŎƪȅΚύ ΧŀƭŜ ƧƻΣ ŀƭŜ ǳȌ ƳłƳ 
Ȋŀ ǎŜōƻǳ ƴŠŎƻ ƻŘǎŜȊŜƴȇƘƻΣ ǘŀƪȌŜ ǾƝƳΣ Ƨŀƪ ǎŜ ƪ ƴŠƳǳ ƳłƳ ŎƘƻǾŀǘ ŀ 
ǾƝƳ ǾŠŎƛΣ ƪǘŜǊȇ ǎƛ ƳǻȌǳ ŘƻǾƻƭƛǘ ǌƝŎǘ ŀ ƪǘŜǊȇ ǎƛ ƴŜƳǻȌǳ ŘƻǾƻƭƛǘ ǌƝŎǘΧόƧŀƪ 
ǘƻ ǘŜŘŀ ǌŜǑƛƭƛΣ ǇŠǎǘƛΚύΧƴŜΣ ǘƻ ǳȌ ǎŜ Ƴƴƻǳ ƴŜƳŠƭƻ ŎŜƴǳΧȊŜ Ȋŀőłǘƪǳ 
ƧƻΧΣ ǘƻ ōȅƭȅ ōƛǘƪȅΣ ŀƭŜ ǇƻǘƻƳ ǳȌ ǘƻ ƴŜƳŠƭƻ ŎŜƴǳ ǎŜ Ƴƴƻǳ ƴƛŎ 
ǌŜǑƛǘΧǇǊƻǘƻȌŜ ƧǎŜƳ ǾȌŘȅŎƪȅ Řƻǎǘŀƭ ōƛǘƪǳ ŀ ǳȌ ƧǎŜƳ ƴŜǌŜƪ ŀƴƛ ǎƭƻǾƻΧά  
Wƛƴȇ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǇƻōŀǾŜƴŠ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ƘƛǎǘƻǊƪǳ ǎ ƳŠǎǘǎƪƻǳ ǇƻƭƛŎƛƝ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ оноύΥ αΦΦΦǎŜŘŠƭƛ ƴŀ ƻōǊǳōƴƝƪǳ ŀ ȌŜ ǘŀƳ ƳŠƭƛ ǘŀƪƻǾƻǳ 
ǎƪƭŜƴƛőƪǳ ǎ ǘǊƻŎƘƻǳ ƘǳƭŜƴƝΣ Ŧŀƪǘ ƴŀ ŘƴŠ ǘǊƻŎƘŀ ŀ ƳŠǑǙłŎƛ ƧŜƭƛ ƻƪƻƭƻΦ 
¢ŀƪ ǇǊƻƧŜƭƛΣ ƻōǊłǘƛƭƛ ǎŜ ŀ ǇƻƳŀƭǳ ŘƻǑƭƛ ƪ ƴƛƳ ŀ ǇǊŜƧ αŎƻ ǘƻ ƧŜΚά ŀ ǘƛ 
ƪłƳƻǑƛ ȊƘǳƭŜƴƝ Ƨŀƪ ǇǊŀǎŜΣ ǘŀƪ ƻƴƛ ƴŀ ƴŠ ȊŀǾƻƭŀƭƛ ǇǊƻǘƛŘǊƻƎƻǾƪǳΦ 
tǊƻǘƛŘǊƻƎƻǾƪŀ ŘƻƧŜƭŀ ŀ ǇƻŘƝǾŀƭƛ ǎŜ ƴŀ ǘƻ ŀ ȌŜ αƴŀ ǘƻ ǾłƳ ǎŜǊŜƳΣ to 
ƴŜǎǘƻƧƝ Ȋŀ ǘƻΣ ǘƻƘƻ ƧŜ ƳłƭƻΧάά  bŀ ǎǘǊŀƴŠ ŘǊǳƘŞ ǾǑŀƪ ǘŜƴǘȇȌ 
ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ŘƻŘłǾłΣ ȌŜ ƴŜ ǾǑŜŎƘƴȅ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƳŠǎǘƪƻǳ ǇƻƭƛŎƛƝ Ƨǎƻǳ 
ƴŜƎŀǘƛǾƴƝΦ tǊȇ ǳȌ ȊŀȌƛƭ ƴŠƪƻƭƛƪ ƪƻƴǘŀƪǘǻΣ ƪŘȅ ǎŜ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ŘƭŜ ƧŜƘƻ 
ƴłȊƻǊǳ ŎƘƻǾŀƭƛ αǊƻȊǳƳƴŠά ŀ ŘƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ оноύΥ αΧƴŜŘłǾno 
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ƪłƳƻǑŜ ǾȅƪǊŀŘƭ ƧŜŘŜƴ ōƻǊŜŎΣ Ŏƻ ǎ ƴŠƳŀ ōȅŘƭŜƭΧόΧύΧƪǾŀǊǘȇǊΧŀ ǇǊƻǎǘŠ 
ƻƴƛ ǘŀƳ ƳŠƭƛ ƛƎŜƭƛǘƪǳ ƘǳƭŜƴƝΧόΧύΧƴƻ ŀ ȊŀǾƻƭŀƭƛ ƳŠǑǙłƪȅΣ ǘƛ ǘŀƳ ŘƻƧŜƭƛ 
ŀ ǌŜƪƭƛ ƧƛƳΥ αƴƻ ǾƝǘŜΣ Ƴȅ ǘŜřƪŀ ǇǻƧŘŜƳ ȊŀǾƻƭŀǘ ƪǊƛƳƛƴłƭƪǳ ŀ Ǿȅ ǎƛ 
ǳƪƭƛřǘŜ ǘŀƳǘǳ ƪŀōŜƭǳ ǎ ǘƝƳ ȊŜƭŜƴȇƳΣ ŀǙ ǘƻ ƴŜǾƛŘƛƧƻǳ, jinak byste z toho 
ƳƻƘƭƛ ƳƝǘ ǇǊƻōƭŞƳȅΧƧƽ ƧŀƪƻȌŜΣ ƴŠƪŘȅ Ƨǎƻǳ Ǿ ǇƻƘƻŘŠ ŀ ƴŠƪŘȅ ƴŜΧά  a 
Ǉƻ ŎƘǾƝƭƛ ŘƻŘłǾł ƧŜǑǘŠ ƪǳǊƛƽȊƴŠƧǑƝ ȊłȌƛǘŜƪ ǎ ƳŠǎǘǎƪƻǳ ǇƻƭƛŎƛƝΥ αΧƧǎƳŜ 
ƴŀǎǘǌŜƭŜƴƝ ǎ ƪłƳƻǑŜƳ ōǊƻǳȊŘŀƭƛ Ǉƻ tǊŀȊŜ ŀ ƧŜƭƛ ƪƻƭŜƳ ƳŠǑǙłŎƛ ŀ ƻƴ 
ȊǊƻǾƴŀ ƴŠŎƻ ƘłȊŜƭ Řƻ ǇƻǇŜƭƴƛŎŜ ŀ ǾƝǑ ƴŀƧŜŘƴƻǳΣ ŀƪőƴƝ ǎŎŞƴŀΣ ŀƳŜǊƛőǘƝ 
ǇƻƭƛŎŀƧǘƛΣ ōǊȊŘŀΣ Ǿȅǎƪłƪŀƭƛ Ȋ ŀǳǘŀ ŀ αŎƻ ƧǎǘŜ ǘƻ ǘŀƳ ƘłȊŜƭƛΚά ŀ ƻƴ αƴƛŎΣ 
ǇŀǇƝǊάΧόΧύΧŀ Ǉŀƪ αǊǳŎŜ Ȋ ƪŀǇŜǎ ǾŜƴά ŀ Ƨł ǎƛ ǌƝƪŀƭΣ Řƻ ǇǊŘŜƭŜΧΣ 
v ƪŀȌŘŞ ŘǾŠ ƴŜōƻ ǘǌƛ ŦƛƭƳƻǾƪȅ Ǉƭƴȇ ƘǳƭŜƴƝΣ ŀ ǘŀƪ ƧǎŜƳ ǘƻ ǘŀƳ ǾȅǎƪƭłŘŀƭ 
a oni to tak ƻǘŜǾǌŜƭƛ ŀ ǇƻŘƝǾŀƭƛ ǎŜ ς ŀ ōȅƭƛ ǘƻ ǘƛ ƘƻƭƻƘƭŀǾƝ Ǿ takovejch 
ǘŠŎƘ ƳƻƴǘŞǊƪłŎƘ όǎƳŠƧŜ ǎŜ ς ǇƻȊƴΦ ǘŀȊŀǘŜƭŜύΣ ŀ ǘŜř ǘƻ ǘŀƪ ƻǘŜǾǌŜƭ ŀ 
αǘŀƪ ƘǳƭŜƴƝΣ ƘǳƭŜƴƝΚά ½ŀǾǌŜƭ ǘƻ ŀ αƪƻƭƛƪ ǘƻƘƻ ƳłǑΚά ŀ Ƨł Ƴǳ ǌƝƪłƳΣ 
αǘŀƪ ǘŠŎƘ ǑŜǎǘ ŦƛƭƳƻǾŜƪά ŀ ƻƴ ǘŀƪƻǾȇ αǘŀƪ Ƨł ǎƛ ǾŜȊƳǳ ǘǌƛ ŀ ōǳŘǳ ƳƭőŜǘ 
ŀ ǘȅ ōǳŘŜǑ ǎǇƻƪƻƧŜƴŜƧά ŀ Ƨł Ƴǳ ƴŀ ǘƻ ǇƻǾƝŘłƳ αƴƻ ǘŀƪΣ ƪŘȅȌ ǘƻ ƳǳǎƝ 
ōŜƧǘά ŀ Ƨŀƪƻ ǾƝǑ ƧŀƪΣ ƳƻƘƭ Ƴƛ Ȋ ǘƻƘƻ ŘŠƭŀǘ ǇǊƻōƭŞƳΧά   ¢ƝƳ ǎŜ ƻƪƭƛƪƻǳ 
ȊƴƻǾǳ ŘƻǎǘłǾłƳŜ ƪ ǇǊƻōƭŞƳǳ ƴŜƻŘǎǘƝƘłƴƝ ȊƧƛǑǘŠƴȇŎƘ ǘǊŜǎǘƴȇŎƘ őƛƴǻ ŀ 
ǇǌŜǎǘǳǇƪǻΣ ƴŀŘ ƴƛƳƛȌ őŀǎǘƻ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ αƳłǾƴƻǳ Ǌǳƪƻǳά ŀ ƴŜŎƘŀƧƝ ƧŜ ōŜȊ 
ǇƻǾǑƛƳƴǳǘƝΣ ƴŜōƻǙ ōȅ ƳƧΦ ƪŀǇŀŎƛǘƴŠ ȊǌŜƧƳŠ ǎǘŜƧƴŠ ƴŜōȅƭƛ ǎŎƘƻǇƴƛ 
ǾŠƴƻǾŀǘ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘ ǾǑŜƳ ȊƧƛǑǘŠƴȇƳ ǇǌƝǇŀŘǻƳΦ     
 
¦ȌƛǾŀǘŜƭŞ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ Ƨǎƻǳ ƪ ƴƻǾŜƭŜ ǎǘŜƧƴŠ ƪŀǘŜƎƻǊƛőǘƝ ǾŜ ǾǑŜŎƘ 
ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ƴŀǇǌƝő όǇǊƻǘƻƪƻƭ оппύΥ αΧǎ ƴƻǾŜƭƻǳ ŀōǎƻƭǳǘƴŠ 
ƴŜǎƻǳƘƭŀǎƝƳΧόΧύΧƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ ƭƛŘƛ ƴŀ ǘǳ ƴƻǾŜƭǳ ǵǇƭƴŠ ǎŜǊƻǳ ŀ ƴŜōŜǊƻǳ 
Ƨǳ ƴŀ ǾŠŘƻƳƝΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎ ƶƻǳ ƴŜǎƻǳƘƭŀǎƝΧǘŜƴ Ȋłƪƻƴ ǎŜ Ƴƛƴǳƭ ǵőƛƴƪŜƳΣ 
ǘƻ ŘŜŀƭŜǊǎǘǾƝ ǎŜ ǇǌŜǎǳƴǳƭƻ Řƻ ōȅǘǻ ŀ ƴŀ ǘŜƭŜŦƻƴȅ ŀ ŦǳǊǘ ǎŜ ƳŠƴƝ ƪŀǊǘȅ ŀ 
ǘŀƪƻǾȇΧǘƻ ƴƛƪŘȅ ƴŜƳǻȌƻǳ ǇƻŘŎƘȅǘƛǘΧά  
 
!őƪƻƭƛ ǎŜ ƭƛǑƝ Ǿ ƴłȊƻǊǳΣ ȊŘŀ ǎŜ ŘƝƪȅ ƴƝ ƴŠŎƻ ȊƳŠƴƛƭƻ Ǿ ƧŜƧƛŎƘ ŎƘƻǾłƴƝ ς 
ƻŘ ƴƛőŜƘƻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ оппύΥ αΧǳ ƳŠ ǘƻ ƴŜǾȅǾƻƭŀƭƻ ȌłŘƴƻǳ ȊƳŠƴǳΣ 
ƴŜƻƳŜȊǳƧŜ ƳŠ ǘƻ ǾǻōŜŎΧάΣ ŀȌ Ǉƻ ǎǘǊŀŎƘ ŀ ƻōŀǾȅ Ȋ ƳƻȌƴȇŎƘ ƴłǎƭŜŘƪǻ 
ǇƻǎƛƭƻǾŀƴŞ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ƳŜŘƛŀƭƛȊƻǾŀƴȇƳƛ ƪŀǳȊŀƳƛΦ ½ŀƧƝƳŀǾŞ ƧŜΣ ȌŜ ǳ 
ǾŠǘǑƛƴȅ ƴŜŘƻǑƭƻ ƪ ȌłŘƴŞ ȊƳŠƴŠ ŎƘƻǾłƴƝΣ ŀƭŜ ǇƻǳȊŜ ǎŜ ǇǌƛŘŀƭ ǎǘǊŀŎƘΦ 
5ŀƭǑƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ŘƻŘłǾł ȊŀƧƝƳŀǾƻǳ ǇƻȊƴłƳƪǳ Ȋ ƴƝȌ ƧŜ ǇŀǘǊƴŞΣ ȌŜ ǎŜ ƻ 
ƴƻǾŜƭƛȊŀŎƛ ŀ ǾŠŎŜŎƘ ƻƪƻƭƻ ǎŜōŜ ǎƴŀȌƝ ǇǌŜƳȇǑƭŜǘΣ ŀőƪƻƭƛ ǾȇǊƻƪ ǇƻƴŠƪǳŘ 
ȊǇƻŎƘȅōƶǳƧŜ ƧŜƘƻ ƪŀǘŜƎƻǊƛŎƪȇ ƴŜƎŀǘƛǾƴƝ ǇƻǎǘƻƧ ƪ prodeji marihuany 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ оплύΥ αΧǇƻȊƻǊǳƧǳΣ ȌŜ ǎŜ ǘǊłǾŀ ȊŀőƝƴł ǾƝŎ ǇǊƻŘłǾŀǘΣ ǇǊƻǘƻȌŜ 
ƭƛŘƛ ƳŀƧƝ ǎǘǊŀŎƘ ǇŠǎǘƻǾŀǘ ŀ ǾƝŎ ǇŜƴŠȊ ŘƻǎǘłǾł ƳŀŦƛŜΦ ! ƳłƳ ǎǘǊŀŎƘΣ Ȍe 
ǎŜ ǘƻ ŘƻǎǘŀƴŜ Řƻ ǎǘŜƧƴȇ ǎƛǘǳŀŎŜ Ƨŀƪƻ Ǿ tƻƭǎƪǳΣ ƪŘŜ ƪŘȅȌ ǾȅǇŠǎǘǳƧŜǑΣ ǘŀƪ 
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ǎŜ ƴŜōƻƧƝǑ ǇƻƭƛŎŀƧǘǻΣ ŀƭŜ ƳŀŦƛŜΣ ŀōȅ ǘƛ ƴŜǊƻȊōƛƭƛ ƘǳōǳΣ ȌŜ ƧƛƳ ŘŠƭłǑ 
ƪƻƴƪǳǊŜƴŎƛΧΦά        
 
Mezi UD v ǎƻǳōƻǊǳ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭ ȊłȌƛǘŜƪ ȊǇǻǎƻōǳΣ ƧƛƳȌ ǎƛ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ 
ƻǾŠǌƻǾŀƭƛΣ ȊŘŀ ƧŜ Řƻǘȅőƴȇ ǎƪǳǘŜőƴŠ ¦5 ƴŜōƻ ȊŘŀ ƧŜ ŘŜŀƭŜǊ ŀ ǇƻǳȊŜ 
ǇǊƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ оноύΥ αΧŀƭŜ ƪŘȅȌ ǘŠ ŎƘȅǘƴƻǳ ŀ ȌŜ ƳłǑ Ǿ 10 
ǇǎŀƴƝőƪłŎƘ ƎǊŀƳΣ ǘŀƪ ǾƝǑ ŎƻΣ ǘƻ ƧƛƳ ƴŜƻƪŜŎłǑΧƴƻ  ŀ ǘŀƪ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ 
ƧŜŘƴƻǳ ǎǘŀƭƻ ŀ Ƨł ƧƛƳ ǌƝƪłƳ α ƴƻ Ƨł ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ ƪƻǳǇƛƭ ǘŀƪƘƭŜ ŀ ƴŜǎǘƛƘƭ 
ƧǎŜƳ ǎƛ ǘƻ ǎŜǎȅǇŀǘά όƻōƘŀƧƻǾŀƭ ǎǾƻǳ ŘŜƴƴƝ ŘłǾƪǳΣ ǎƭƻȌŜƴƻǳ Ȋ 10 
ǇǎŀƴƝőŜƪύ ŀ ƻƴƛ ƳŠ ȊŀǾŜȊƭƛ ƴŀ ōŜƴƎłǊƴǳ όǎǘŀƴƛŎƛύ ŀ αǘŀƪ ǘƻ ŎƘŎŜƳŜ 
ǾƛŘŠǘΣ ǘŀƪ ǳƪŀȌά ŀ Ƨł ƧƛƳ ǌƝƪłƳ αōƻǊŎƛΣ Ƨł ǘƻ ƳłƳ ƴŀ ŎŜƭŜƧ ŘŜƴ Σ Ƨł ǘƻ 
ƴŜƳǻȌǳ ǎƧŜǘ ŎŜƭȇ ƴŀƧŜŘƴƻǳά ŀ Ǿƻƴƛ ǾƻƭŜ αƴƻ ǘŀƪ ŀǎǇƻƶ ǇǻƭƪǳΗά ŀ ǘȅ 
Ǉƛőƻ Ǿƻƴƛ ǎŜ ƴƻǊƳłƭƴŠ Ŧŀƪǘ ŘƝǾŀƭƛΣ  Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ǎŜ ǘŀƳ ƴŀǎǘǌŜƭƻǾŀƭ ŀ ŀȌ 
ƧǎŜƳ ǎŜ ƴŀǎǘǌŜƭƛƭΣ ǘŀƪ ƳŠ ǾȅƪƻǇƭƛ Ȋ ōŜƴƎłǊƴȅΧά        
 
¿ƛǾƻǘƴƝ ǎǘȅƭ ŀ ǇǌƝǎǘǳǇ Ƨŀƪ ƪ ȊłƪƻƴǻƳΣ ǘŀƪ ƪ ƧŀƪȇƳƪƻƭƛ ƧƛƴȇƳ ƻƳŜȊŜƴƝƳ 
ŀ ƴŜǇǌƝƧŜƳƴȇƳ ǾŠŎŜƳ ȊłǎŀŘƴƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ŦƻǊƳǳƧƝ ǇǌƝǎǘǳǇ ƛ 
k ƴƻǾŞƳǳ ȊłƪƻƴǳΦ ½ǌŜƧƳŠ ƴŜƧǾȇǎǘƛȌƴŠƧƛ ǎǾǻƧ ƴłȊƻǊ ǎƘǊƴǳƭ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
ооуύΥ αΧƴŠƧŀƪȅ Ȋłƪƻƴȅ ƳŠ ƴŜȊŀƧƝƳŀƧƝΣ Ƨł ǎƛ ŘŠƭłƳΣ Ŏƻ ŎƘŎǳΣ ǵǇƭƴŠ ƴŀ 
ǘƻ ǎŜǊǳΧƳŠ ȊŀƧƝƳł ŀƪƻǊłǘ ǇŜǎΣ ƳŀǌƪȅΣ ǘȅ ŘǊƻƎȅΣ ǘŜƴ ŘŜōƛƭƴƝ ŎƘƭŀǎǘ ŀ 
ŎƛƎłǊƻ ǎƛ ȊŀǇłƭƝƳΣ ǘǊłǾǳ ŀ ǘƻ ƧŜ ǾǑŜŎƘƴƻΧƧł ƧŜƴƻƳ ǘŀƪ ƧŜȊŘƝƳΧ.ǊƴƻΣ 
Praha, tƭȊŜƶΧΦΦόΧύΧŘƻ hǎǘǊŀǾȅ ƳƻŎ ƴŞΣ ǘŀƳ ƧǎŜƳ ōȅƭ ƧŜƴƻƳ ǇłǊƪǊłǘΣ 
ǘŀƳ ƧŜ ŎƘǳŘŜƧ ƪǊŀƧ ŀ ōƭōŠ ǎŜ ǘŀƳ ȌŜōǊłΧƴŀ ȌŜōǊłƴƝ ƧŜ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ǘŀ tƭȊŜƶ 
ŀ tǊŀƘŀ ŀ ƴŜƧƘƻǊǑƝ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ Ƨǎƻǳ Ǿ .ǊƴŠΧƘƭŀǾƴŠ ƳŠǎǘǎƪł όǇƻƭƛŎƛŜύΣ 
ǎǘłǘƴƝ ŀƴƛ ƴŜΣ ŀ ǘƛ Ŏƻ Ƨǎƻǳ ƴŀ ƴłŘǊŀȌƝΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ƳŀƧ Ƴŀƭȇ ƻƪǊǳƘΧ!ƭŜ ǘƻ 
ǾȌŘȅŎƪȅ ȊłƭŜȌƝΣ Ŏƻ ǘƻ ƧŜ Ȋŀ őƭƻǾŠƪŀΧά  {Ŝǘƪŀƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ǘŞȌ ǎ ƧŜŘƴƝƳ 
ǾŜƭƳƛ ƪǳǊƛƽȊƴƝƳ ƴłȊƻǊŜƳ ƴŀ ƴƻǾŜƭƛȊŀŎƛ Ȋłƪƻƴŀ ǳ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ƪƻƴƻǇƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ опуύΥ αΧŎƻ ǎŜ ǘȇőŜ ǇǊƻǘƛŘǊƻƎƻǾŞ ƴƻǾŜƭȅΧόΧύΧƧŀƪ ǘƻ 
ǘŀƪ ǎƭŜŘǳƧǳΣ ǘŀƪ ōȅŎƘ ŀƴƛ ƴŜōȅƭ ǇǊƻ ƴŠƧŀƪƻǳ ƭŜƎŀƭƛȊŀŎƛ ǑƛǊƻƪƻǳΧǘŀŘȅ 
ǘŠŎƘǘƻ ǾŠŎƝΣ ƳŠ ǘŀƳ ŀƧƛ ƴŀ ǘƻƳ ōŀǾƝ ǘƻ ǊƛȊƛƪƻΦ tŀƪ ǎŜ ǘƻ ŘƻǎǘłǾł ƪ 
ŘƛǾƴȇƳ ƭƛŘŜƳΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘłǾłΣ ǘƛ ƭƛŘƛ ǘƻ ƴŜǳƳƝ Ƙǳƭƛǘ ŀ ȊƴŜǳȌƝǾł ǎŜ 
ǘƻ Ƨŀƪƻ ŀƭƪƻƘƻƭΦΦΦŀ ƭƛŘƛ Ƨǎƻǳ ǇƻǘƻƳ ŀƎǊŜǎƛǾƴƝΧǘŀƪȌŜ ǎǇƝǑ Ƨǎǳ ǇǊƻ ǘŀƪƻǾȅ 
ǘƻ ϦǘŀƧƴȅϦ ǎǇƻƭŜőŜƴǎǘǾƝΧǳȊŀǾǌŜƴȅ ƪǊǳƘȅΣ ƪǘŜǊȇ ǎƛ ƧŜŘƻǳΧ! ƧŜ ǘƻ ǘŀƪƻǾȅ 
ǇǌƝƧŜƳƴŠƧǑƝΣ ƴŜȌ ƪŘȅȌ ǎŜ ǘƻ ǇǊƻŘłǾł ŀ ǎǘƻƧƝ ǘƻ ǇŜƴƝȊŜΧbŠƪǘŜǌƝ ƳƻƧƛ 
ƪŀƳƻǑƛ ǎŜ ǘƝƳ ƴŀǇǻƭ ȌƛǾƝΣ ȌŜ ǇǊƻŘłǾŀƧƝΣ ŀƭŜ ƳŠ ǘƻ ƴŜǇǌƛǇŀŘƴŜ Ƨŀƪƻ ƳƻŎ 
Ǿ ǇƻƘƻŘŠΧŀ ǾǻōŜŎ ǘƻ ƴŜƴƝ ƻ ǘƻƳ ǊƛȊƛƪǳ - ƴƻ ǘŀƪ ƳǻȌƻǳ ǘŠ ȊŀǾǌƝǘΣ ƧŜ ǘƻ 
ǎǘǊŀǑƴȅΣ ŀƭŜ Řł ǎŜ ǘƻ ǇǌŜȌƝǘΧǇǊƻǎǘŠ ǎǇƝǑ Ƴƛ ǘƻ ƪ ǘƻƳǳ ƴŜǎŜŘƝΣ ƧŜ ǘƻ ǇǊƻ 
ƳŠ ǾŠŎΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ƴŜǇǊƻŘłǾłΧΦƧŀƪƻ ǘŀ ƴƻǾŜƭŀ ƧŜ ƴŜǇǌƝƧŜƳƴłΣ ǾƝƳΣ ȌŜ 
ǎǇƻǳǎǘŀ ƭƛŘƝ Ȋ ǘƻƘƻ Ƴł ƻōŀǾȅΧŀƭŜ Ƨŀƪƻ Ƨł ƳǻȌǳ ƪŘȅƪƻƭƛǾ ǇǌŜǎǘŀǘ 
ǇŠǎǘƻǾŀǘΣ ƴŜƧǎǳ ƴŀ ǘƻƳ ǘŀƪΣ ŀōȅŎƘ ǘƻ ƳǳǎŜƭ ƳƝǘΧΦά 
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4ĠÅÂþéÓËÏ 
tƻƭƛŎƛŜ ŘƭŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ƴł ǇǊȇ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ȊłōŠǊ ŀƪŎƝ ƴŀ ǇƻŘƪƭŀŘŠ ǳŘłƴƝΦ WŜ 
ǘƻ ŘƭŜ ƴłȊƻǊǳ ¦5 ƘƭŀǾƴƝ ȊŘǊƻƧ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝΣ ƪǘŜǊŞ ǇƻƭƛŎƛŜ ƳłΦ ±ŠŘƝ ƳŜȊƛ 
ǎŜōƻǳ ƴŀǾȊłƧŜƳ ƻ ǎǾȇŎƘ ǎƭŀōȇŎƘ ƳƝǎǘŜŎƘΣ ƻ ƴƛŎƘȌ ǇǌŜŘǇƻƪƭłŘŀƧƝΣ ȌŜ 
ƧƛŎƘ ǇƻƭƛŎƛŜ ǳƳƝ ȊƴŜǳȌƝǘ ǇǊƻ ȊƝǎƪłƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝΦ !Ǚ ƧƛȌ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ 
ǇǊƻōƭŞƳȅ ǾŜ ǑƪƻƭŜΣ ŘƻƳŀΣ őƛ ǎ ōȅŘƭŜƴƝƳ ŀǇƻŘΦ ǳ ƳƭŀŘǑƝŎƘ ǊƻőƴƝƪǻ 
¦5Σ ƴŜōƻ ƻ ƴłǘƭŀƪ ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ǾȇǑƪȅ ǘǊŜǎǘǻ ŀǇƻŘΦ ǳ ǎǘŀǊǑƝŎƘ ¦5Φ  
hōŜŎƴŠ Ƨǎƻǳ ƳŜȊƛ ¦5 ȊƴłƳŞ ƳƝǎǘƴƝ ƪŀǳȊȅ ǘȇƪŀƧƝŎƝ ǎŜ ƪƻƴƻǇƝΦ ½Řł ǎŜΣ 
ȌŜ ǘȅǘƻ ǇǌƝǇŀŘȅ ǇǻǎƻōƝ ƻŘǎǘǊŀǑǳƧƝŎƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ƴƛƪƻƭƛ ǾǑŀƪ ǾŜ ǎƳȅǎƭǳ 
ȊŀƴŜŎƘłƴƝ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ őƛ ǳȌƝǾłƴƝΣ ŀƭŜ ǾŜ ǎƳȅǎƭǳ ǾŠǘǑƝ ƻōŜȊǌŜǘƴƻǎǘƛ ŀ 
ŘǻƳȅǎƭƴŠƧǑƝŎƘ ȊǇǻǎƻōǻΣ Ƨŀƪ ŜƭƛƳƛƴƻǾŀǘ őƛ ǎƴƝȌƛǘ ǊƛȊƛƪƻΦ ±ŜƭƳƛ ǾȇǎǘƛȌƴŠ 
ǘƻ ǇƻƧƳŜƴƻǾłǾł ƧŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнсύΥ αΧo novele 
ǾƝƳΦΦȊƳŠƴƛƭƻ ǎŜ ŀƪƻǊłǘ ǘƻΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜƳǻȌǳ ǇŠǎǘƻǾŀǘ ŘƻƳŀ όǎƳŠƧŜ ǎŜ 
tomu ς pozn. tazatele), ƳǻƧ ȌƛǾƻǘ ŀƭŜ ǾȅǇŀŘł Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǇƻǌłŘ 
ǎǘŜƧƴŠΧά ¦5 ǾǑŀƪ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŞ ƪŀǳȊȅ ǎƭŜŘǳƧƝ ŀ ƻōŀǾȅ Ȋ ǇǊƻōƭŞƳǻ ŘłǾŀƧƝ 
ƧŀǎƴŠ ƴŀƧŜǾƻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнсύΥ αΧƻƴ ƳŠƭ ǾƭŀǎǘƴŠ ƧŜƴƻƳ ŘǾŠ Ǌƻǎǘƭƛƴƪȅ ŀ 
ƘƴŜŘƪŀ ǌŜǑŜƴƝ όǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝύΣ ǎƻǳŘΣ Ǒƪƻƭŀ ŀ ƳȅǎƭƝƳΣ ȌŜ Ƴǳ ǘƻ 
Řƻǎǘ ȊƪƻƳǇƭƛƪƻǾŀƭƻ ȌƛǾƻǘΧά  ½ŀƧƝƳŀǾȇ ƧŜ ǇƻǎǘǌŜƘ ƧŜŘƴƻƘƻ Ȋ ¦5Σ ƪǘŜǊȇ 
Ƴł ƳŜȊƛ ǎǾȇƳƛ ǇǌłǘŜƭƛ ƧƛȌ ƴŠƪƻƭƛƪ ƻǎƻō ǎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ǎƪǊȊŜ 
marihuanu (protokol 426): αΧǾƻƴƛ ǎƛ ǘŀƳ ƴŠƪƻƘƻ όǇƻƭƛŎƛŜ ƴŀ ǾȇǎƭŜŎƘύ 
ǾŜȊƳƻǳ ƪǾǻƭƛ ƴŠőŜƳǳΣ ŀƭŜ ƧŜ ǘƻ ƴŠŎƻ ǵǇƭƴŠ ƧƛƴȇƘƻ ƴŜȌ όƴŜȌ ŘǊƻƎȅύ ŀ ǎŜ 
Ƙƻ Ȋŀőƴƻǳ Ǉǘłǘ ƴŀ ǘǊłǾǳΣ αǎ ƪȇƳǎ ƪƻǳǌƛƭΣ ƪŘȅΣ ƪŘŜΣ ƧƳŞƴŀΚάΣ ŀƭŜ ǇǊƻǎǘŠ 
ƴŜǇƻȊǾŀƭƛ ǎƛ Ƙƻ ǘŀƳ ƪǾǻƭƛ ǘƻƳǳ ǾǻōŜŎΦ ! ǘƻ ƳŠ ƴŀ ǘƻƳ ȊŀǊłȌƝΧƪŘȅȌ ǎŜ 
ōŀǾƝƳŜ ƻ ƴƻǾŜƭŜΣ ǘŀƪ ǎŜ ƴŜƧǾƝŎ ŘƛǾƝƳŜ ǘƻƳǳΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ ǘƻ ǘǌŜōŀ ŘǾŠΣ ǘǌƛ 
Ǌƻǎǘƭƛƴƪȅ ŀ ƻƴƛ Ƨǎƻǳ Ȋŀ ǘƻ ǘŀƘŀƴƝ Ǉƻ ǎƻǳŘŜŎƘΣ ŎƻȌ ƧŜ ǎƳŠǑƴȇΧά 
tƻŘƻōƴŞ ǇǊŀƪǘƛƪȅ ŎƘƻǾłƴƝ ǇƻƭƛŎƛŜ Ǉǌƛ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ƛ 
ƻŘ ŘŀƭǑƝŎƘ ¦5Σ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ƳƭŀŘǑƝ ŘƭƻǳƘƻŘƻōŞ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ 
ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ ǇƻǇƛǎǳƧƝŎƝŎƘ ǇƻŘƻōƴŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǾƭŀǎǘƴƝ ƴŜōƻ 
ƪŀƳŀǊłŘǻ όǇǊƻǘƻƪƻƭ понύΥ αƪŀƳŀǊłŘ ǎƛ ƻǘŜǾǌŜƭ ƘǳōǳΣ Řƻǎǘŀƭ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘ 
se z ǘƻƘƻ ǾȅǎŜƪŀǘ ǘƝƳΣ ȌŜ ȊŀőƴŜ ƳƭǳǾƛǘΧǘŀƪ ȊŀőŀƭΣ ƴŀƳƻőƛƭ Řƻ ǘƻƘƻ 
ǘŀŘȅ Řƻǎǘ ƭƛŘƝΣ ƳŀƧƝ Ƙƻ ƴŀŦƻŎŜƴȇƘƻ ǳ ǊǻȊƴȇŎƘ ǇƻƭƝőŜƪΧόΧύΧƧŜ ǘŀŘȅ 
ƘƻŘƴŠ ǇǊłǎƪŀőǻΧόΧύΧǘȅ ǎǘŀǊǑƝ ǳȌ Ƨǎƻǳ ǎ ǘƝƳ ǾƻōŜȊƴłƳŜƴȇ ŀ ƪŘȅȌ 
ǾƛŘŠƧ ƴŠƪŘŜ Ǿ ȊŀƘǊŀŘŠΣ ǘŀƪ ǘƻ ƴŀǇǊłǎƪŀƧΧά ¢ŜƴǘȇȌ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǎƛ ǾǑŀƪ 
ƳȅǎƭƝΣ ȌŜ ŎŜƭƪƻǾŠ ǎŜ Ǿ ¢ǌŜōƝőƛ ƪƻǳǌƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ƧŜǑǘŠ ǾƝŎŜ ƴŜȌ ǇǌŜŘ н-3 
lety (protokol 430): αΧǳ ƧŜŘƴƻƘƻ ƳƻƧŜƘƻ ƪłƳƻǑŀ ƴŀǑƭƛ ƪȅǘƪǳ ŀ ǘŜƴ 
Řƻǎǘŀƭ ǇƻŘƳƝƴƪǳΦ tǌƛǑƭƛ ƴŀ ƴŠƘƻ ǘŀƪΣ ȌŜ Ƙƻ ƴŠƪŘƻ ƴŀǇǊłǎƪŀƭΣ ȌŜ Ƴł ƴŀ 
ŘǾƻǊƪǳ ƪȅǘƪǳΧά 5ŀƭǑƝ ŘƻŘłǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ посύΥ αΧǾȌŘȅŎƪȅ ǎŜ ƴŀǑŜƭ 
ƴŠƪŘƻΣ ƪŘƻ ƴŀǇǊłǑƛƭ ŀ ƴƛƪŘȅ ƧǎƳŜ ǎŜ ƴŜŘƻȊǾŠŘŠƭƛΣ ƪŘƻ ǘƻ ōȅƭΣ ŀƭŜ ǎǘŜƧƴŠ 
ƧǎƳŜ ƴŀ ǘƻƳ ǾȇǎƭŜŎƘǳ ǾǑƛŎƘƴƛ ōȅƭƛ ŀ ǘƻ ǳȌ ōȅƭƻ ŀǎǇƻƶ пƪǊłǘ ƴŜōƻ 
рƪǊłǘΧόΧύΧόƴŜōƻύ ǘƻ ƴŀōƻƴȊǳƧŜ ƴŠƧŀƪŜƧ ǎƻǳǎŜŘΣ Ǿƻƴƛ ǇǌƛƧŜŘƻǳ ŀ 
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ȊŀōŀǾŠƧ ǘƻΧōŜƘŠƳ ǇƻǎƭŜŘƴƝƘƻ Ǌƻƪǳ ȊƴłƳ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ р ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇƳ 
ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǾȅǑƪǳōŀƭƛ ǇƻƭŜΧΦά             
 
¦ ǘŠȌƪȇŎƘ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎŜ ƻǇŠǘ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǇƻǇƛǎȅ ǎƛǘǳŀŎƝ 
ŦȅȊƛŎƪŞƘƻ ƴŀǇŀŘŜƴƝ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛŜΣ ŀőƪƻƭƛ ǾŠǊƻƘƻŘƴƻǎǘ ŀ ƴŀǇǌΦ 
ƳƻȌƴƻǎǘƝ ǘǊƛŀƴƎǳƭƻǾŀǘ ǎ ŘŀƭǑƝƳƛ ƴŜȊłǾƛǎƭȇƳƛ ȊŘǊƻƧƛ ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƧŜ 
ƻƳŜȊŜƴł όǇǊƻǘƻƪƻƭ пнуύΥ αΧƪŘȅȌ ƳŠ ŎƘȅǘƭƛΣ ǘŀƪ Ǿƻƴƛ ǘƻ ǇƻȊƴŀƧ ȌŜ ǎŜǑ 
ŦŜǙłƪΣ ǘŀƪȌŜ ƪŘȅȌ ǘŠ ŎƘȅǘŠƧ Ǉǌƛ őƽǊŎŜ ŀ ƴŀƧŘƻǳ ǳ ǘŜōŜ ǾŜǊŎŀƧƪ ŀ ȊƧƛǎǘƝΣ ȌŜ 
ǎŜǑ ŦŜǙłƪΣ ǘŀƪ ǘƛ ŘŀƧ ŀƪƻǊłǘ Ǉƻ ǘƭŀƳŠ ŀ Ǉŀƪ ǘŠ ȊŀǎŜ ǇǳǎǘŠƧΧΦά     
tǌŜǎǘƻȌŜ ōȅƭƻ ƻőŜƪłǾłƴƻΣ ȌŜ ǇƻȊƴłƳƪȅ ƪ ƴŜƻŘǎǘƝƘŀƴȇƳ őƛƴǻƳ ǎŜ 
ōǳŘƻǳ ƻōƧŜǾƻǾŀǘ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƳŜȊƛ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇƳƛ ǘŠȌƪȇƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛΣ 
ƻōƧŜǾƛƭȅ ǎŜ ǇƻŘƻōƴŞ ƴŀǊłȌƪȅ ǘŀƪŞ ƳŜȊƛ ƘŀōƛǘǳłƭƴƝƳǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ 
ƪƻƴƻǇƝΣ ƪǘŜǌƝ ǇƻǳƪŀȊǳƧƝ ƴŀ ǘƻΣ ȌŜ ǾŠŘƝΣ ȌŜ ƴŀ ƴŠ ǇƻƭƛŎƛŜ Ƴł ƳƴƻƘƻ 
ǊǻȊƴȇŎƘ ŘǻƪŀȊǻ ŀ ǇƻŘƪƭŀŘǻΣ ŀƭŜ ƴŜƴƝ ȊŀƘłƧŜƴƻ ǘǊŜǎǘƴƝ ǎǘƝƘłƴƝ ŀ ǘȅǘƻ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎŜ ǎŜ ǇƻǳȌƝǾŀƧƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƪ ƴłǘƭŀƪǳ Ǉǌƛ ǾȇǎƭŜǑƝŎƘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
420): αΧǾƻƴƛ ǳŘŠƭŀƭƛ ȊłƪƻƴΣ ŀƭŜ ǾǑƛŎƘƴƛ Ŏƻ ǘƻ ƳŀƧ ƴŠƧŀƪ ƴŀǇƭƶƻǾŀǘΣ ƻŘ 
policƛŜ Ǉƻ ǎƻǳŘȅΧόΧύΧǇǊƻǎǘŠ ƪŘȅōȅ ǎŜ Řƻ ǘƻƘƻ Ǒƭƻ ƴŀǇƭƴƻΣ ǘŀƪ ƧŜ ǘƻ 
ŀǎƛ ǇǊǳŘŀΧά  tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ƛ ȊŘŜ ƭȊŜ ŘƝƪȅ Ǉƻőǘǳ 
ƴŜȊłǾƛǎƭȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ ǘȅǘƻ ȊŘǊƻƧŜ ǘǊƛŀƴƎǳƭƻǾŀǘ ƴŀǾȊłƧŜƳ 
s ǾŜƭƪƻǳ Ƨƛǎǘƻǘƻǳ ǌƝŎƛΣ ȌŜ ǇƻƭƛŎƛŜ Ƴł ƪ ŘƛǎǇƻȊƛŎƛ ƛ ǇǊǻƪŀȊƴƝ ƳŀǘŜǊƛłƭȅ 
ŘƻǎǘŀőǳƧƝŎƝ ƪ ȊŀƘłƧŜƴƝ ŀ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǘŞȌ ǵǎǇŠǑƴŞƳǳ ȊŀƪƻƴőŜƴƝ 
ǘǊŜǎǘƴƝƘƻ ǎǘƝƘłƴƝΣ ŀǾǑŀƪ ƳƴƻƘƻ ǘǊŜǎǘƴȇŎƘ őƛƴǻ ƴŜƴƝ ȊǌŜƧƳŠ ǎǘƝƘłƴƻΦ 
bŠƪŘȅ ƧŜ ǘŀǘƻ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘ ȊǌŜƧƳŠ ǳȌƝǾłƴŀ Ƨŀƪƻ ƴłǘƭŀƪƻǾȇ ǇǊƻǎǘǌŜŘŜƪ 
Ǉǌƛ ǾȇǎƭŜǑƝŎƘ όαƴŀ ƪŀȌŘŞƘƻ ƴŠŎƻ ƳŀƧƝ ŀ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ǘƻƳΣ ƪŘȅ ǘŠ ǎƪǌƝǇƴƻǳ 
a jakάύ ƴŜōƻ ƧŜƴ ǇǊƻǎǘŠ ƴŜƧǎƻǳ ǎǘƝƘłƴȅΦ ±ŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǾŜƭƳƛ 
ƪƻƴƪǊŞǘƴƝŎƘ ǎƛǘǳŀŎƝ ŘƻƪƭŀŘǳƧŜΣ ȌŜ Ƨŀƪ ƴŠƪǘŜǌƝ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞΣ ǘŀƪ 
ǾȅǑŜǘǌƻǾŀǘŜƭŞΣ ǇǊƻǎǘŠ Ȋ ǊǻȊƴȇŎƘ ŘǻǾƻŘǻ ƛ ǇǌŜǎ ŘƻǎǘŀǘŜƪ ŘǻƪŀȊƴƝƘƻ 
ƳŀǘŜǊƛłƭǳ ƴŜŘŀƧƝ ǇƻŘƴŠǘ ƪ ȊŀƘłƧŜƴƝ ǘǊŜǎǘƴƝƘƻ ǎǘƝƘłƴƝΦ ¦ƪŀȊǳƧŜ ǎŜΣ ȌŜ 
ƧŜŘƴƝƳ Ȋ ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝŎƘ ŘǻǾƻŘǻ ƧŜ ƪŀǇŀŎƛǘŀ ς ƴŜƴƝ ǇǊƻǎǘŠ ȊǌŜƧƳŠ 
ƳƻȌƴŞ Ȋŀ ŜȄƛǎǘǳƧƝŎƝŎƘ ǘŜŎƘƴƛŎƪȇŎƘ ƳƻȌƴƻǎǘƝ ǎǘƝƘŀǘ ǾǑŜŎƘƴȅ ǘǊŜǎǘƴŞ 
őƛƴȅ őƛ ǇǌŜǎǘǳǇƪȅ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ paragrafy 187 a 187a.       
 
!őƪƻƭƛ ƧŜ ǘƻ ǾŜƭƳƛ ƪƻƴǘǊƻǾŜǊȊƴƝΣ ƛ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ¢ǌŜōƝőŜ ǎŜ ƴŜȊłǾƛǎƭŜ ƴŀ 
ǎƻōŠ ƻōƧŜǾƛƭƻ Ǿ ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘ ƴŠƪƻƭƛƪ ǇƻȊƴłƳŜƪ ƴŀ ƻōƭŀǎǘ ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ 
ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ ǾŠǘǑƝŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΦ ¦5 ǾƴƝƳŀƧƝ ǘǳǘƻ ƻōƭŀǎǘ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ 
ŎƛǘƭƛǾŠΣ ŀőƪƻƭƛ ƴŀ ǎǘǊŀƴǳ ŘǊǳƘƻǳ ƧŜ ƧŜƧƛŎƘ ǇŀǎƛǾƛǘŀ ŀ ǎƳƝǌŜƴƻǎǘ ǎ touto 
ǎƛǘǳŀŎƝ ŀȌ ǇǌŜƪǾŀǇƛǾł όǇǊƻǘƻƪƻƭ п28): αΧǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƧŜ ŦǳǊǘ ǎǘŜƧƴȇΣ ƛ 
ƪŘȅōȅ ǎŜ Ȋŀ ǘƻ ǎǘǌƝƭŜƭƻΣ ǘŀƪ ƭƛŘƛ ōǳŘƻǳ ŦǳǊǘ ōǊłǘΧƴŜƳȅǎƭƝƳ ǎƛΣ ȌŜ ƧŜ ǘƻ 
ƴŜƧƭŜǇǑƝ ȊǇǻǎƻōΣ Ƨŀƪ ƭƛŘƛ ƻŘ ǘƻƘƻ ƻŘǊŀŘƛǘΦ Wƛƴŀƪ Ǿ undergroundu 
ƴŜŘƻǑƭƻ ƪŜ ȊƳŠƴŠ ŀƴƛ ƴłƘƻŘƻǳΣ Ǿ tǊŀȊŜ ƧŜ ŦǳǊǘ ǎǘŜƧƴŠ ŘŜŀƭŜǊǻ Ƨŀƪƻ 
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ǇǌŜŘ ǘƝƳΣ ŀƪƻǊłǘ ȌŜ ȊŀǾƝǊŀƧ ǘȅ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ǇǊŀŎǳƧƝ ǇǊƻ ŘŜŀƭŜǊȅΧǘȅƘƭŜ ƭƛŘƛ 
ǇǊƻŘłǾŀƧƝ ƧŜƴ ǇǊƻǘƻΣ ŀōȅ ƳŠƭƛ ǇǊƻ ǾƭŀǎǘƴƝ ǇƻǘǌŜōǳΧόΧύΧǘƛ !ƭōłƴŎƛΣ Ŏƻ 
ƧƛƳ ǘƻ ǇǊƻŘłǾŀƧƝ ƴŀƪƻƴŜŎ Ȋǻǎǘŀƴƻǳ ǾŜƴƪǳ ŀ ƪŘȅȌ ǳȌ ƴŠƪƻƘƻ ŎƘȅǘƴƻǳΣ 
ǘŀƪ ǘƻ ŘƻǇŀŘƴŜ Ƨŀƪƻ ǘłƳƘƭŜ ǎ όƧƳŞƴƻ ȊŀǘőŜƴŞƘƻ 
ŘŜŀƭŜǊŀύΧόΧΦύΧƪǘŜǊȇƘƻ Ȋŀ ǘǌƛ ƳŠǎƝŎŜ ǇǳǎǘƛƭƛΣ ƛ ƪŘȅȌ ƴŀ ƴŠƘƻ ƳŠƭƛ пл 
ǎǾŠŘƪǻΦ tǊƻǎǘŠ ƧŜ ǘƻ ǾǑŜŎƘƴƻ ƻ ǇŜƴŠȊƝŎƘ ŀ ǾȌŘȅŎƪȅ ǘƻ ōȅƭƻ ƻ 
ǇŜƴŠȊƝŎƘΧΦƛ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ōȅƭƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǇƻŘǇƭŀŎŜƴȇΣ ǘŀƪȌŜ ƪŘȅȌ őƭƻǾŠƪ 
ǇǊƻŘłǾŀƭ ŀ ƳŠƭ ƘƻŘƴŠ ǇǊŀŎƘǻΣ ǘŀƪ ǎƛ ƳƻƘƭ ȊŀǇƭŀǘƛǘ ǇłǊ ŦƝȊƭǻ ŀ ǎǘŜƧƴŠ ǎŜ 
z toho Řƻǎǘŀƭ ǾŜƴΦ bŀƪƻƴŜŎ ǘƻ ǎǘŜƧƴŠ ƻŘǎŜǊƻǳ ǘƛ ŘǊǳȊƝΧΦά        
 
tǊƻǾƻƪŀǘƛǾƴŠ Ȋŀƪƻƴőƛƭŀ ǎǾŞ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ƧŜŘƴŀ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ όǇǊƻǘƻƪƻƭ 
utajen): αΧƴƻǾŜƭŀΚΧόΧύΧǇƻǌłŘ ǘƻ ǘŀŘȅ ǾŀƭƝ ǎǘŜƧƴŠΣ ƴŜ-li 
ǾƝŎΧόΧύΧŀƪƻǊłǘ ǎŜ ǾȅǎǘǌƝŘŀƭȅ ƎŜƴŜǊŀŎŜΣ ƴŠƪǘŜǌƝ ƭƛŘƛ ǇǌŜǎǘŀƭƛ ōǊłǘΣ 
ƳƭŀŘƝ ȊŀőƝƴŀƧƝ ōǊłǘΣ ƳƻȌƴł ǎŜ ǾȅƳŠƴƛƭƛ ƭƛŘƛΣ ƪǘŜǌƝ ǘƻ ǘŀŘȅ ǇǊƻŘłǾŀƧΧά 
Jedna z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŜƪ ǾȅǎƭƻǾƛƭŀ ŘƻƳƴŠƴƪǳΣ ƪǘŜǊł ǎŜ Ǿ kontextu 
ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ŀ ŎŜƭƪƻǾŞ ǎƛǘǳŀŎŜ ƴŜƧŜǾƝ Ƨŀƪƻ ƘƭƻǳǇƻǎǘΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ 
ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǾŜƭƳƛ ǇŀǊŀŘƻȄƴƝ ǎǘŀǾ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǎƻǳǾƛǎŜƧƝŎƝ 
s αŘǊƻƎƻǾƻǳ ǇǊƻǇŀƎŀƴŘƻǳά ŀ Ƙƻƴōƻǳ Ȋŀ αőłǊƪŀƳƛ Řƻ ǾȇƪŀȊǳ ǇǊłŎŜάΣ 
ŀőƪƻƭƛ ōȅ ǇǊƻ ǾŜǊƛŦƛƪŀŎƛ ǘŞǘƻ ŘƻƳƴŠƴƪȅ ōȅƭƻ ǘǌŜōŀ ǎŜǎǘŀǾƛǘ ǇǌŜǎƴȇ 
ǇǌŜƘƭŜŘ Ǉƻőǘǳ ƻŘǎǘƝƘŀƴȇŎƘ ǘǊŜǎǘƴȇŎƘ őƛƴǻ Ȋŀ ŎŜƭȇ ƻƪǊŜǎ Ȋŀ ǇƻǎƭŜŘƴƝ н 
roky (protokol 427): αΧǘŀŘȅ Ǿ ¢ǌŜōƝőƛ Ƨǎƻǳ ǾŠǘǑƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ ǎ huƭŜƴƝƳ 
ƴŜȌ ǎ ǇƛƪŜƳΦΦǾƻƴƛ ǘƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǾȌŘȅŎƪȅ ƳŀƧƝ ǘŀƪƻǾȇ ƻōŘƻōƝΣ ƪŘȅ Řƻ ǘƻƘƻ 
ǑǙƻǳǊŀƧ ŀ Ǉŀƪ ȊŀǎŜ ŘŀƧ ŘǾŀ Ǌƻƪȅ ǇƻƪƻƧΧά        

Praha 
hōƧŜǾƛƭƻ ǎŜ ƴŠƪƻƭƛƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǌƝ ǾȇȊƴŀƳ ƴƻǾŞƘƻ ȊƴŠƴƝ Ȋłƪƻƴŀ 
ŘƻƪłȊŀƭƛ ǎ ǾŜƭƪƻǳ ǇǌŜǎƴƻǎǘƝ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘƻǾŀǘ ŀ ȊŘł ǎŜΣ ȌŜ ŎŜƭƪƻǾŠ je jeho 
znalost v w¢ tǊŀƘŀ ƻ ƴŠŎƻ ƭŜǇǑƝ ƴŜȌ Ǿ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рлнύΥ 
αΧǘŀƪƘŜΧΦǇǌƛ ŘǊȌŜƴƝ ŘǊƻƎȅ Ǿ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǾŠǘǑƝ ƴŜȌ ƳŀƭŞ ς ǘŜř ƧŜ 
ǘŀƳ ŘŜŦƛƴƻǾŀƴȇΣ Ŏƻ ȊƴŀƳŜƴł ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƴŜȌ Ƴŀƭȇ ǳ ƪŀȌŘȇ ŘǊƻƎȅ ς 
ƧŜ ǘƻ ǇƻǎǳȊƻǾłƴƻ Ƨŀƪƻ ǇǊƻǎǘŠ ǘǊŜǎǘƴŜƧ őƛƴ ŀ ƪŀȌŘȇ ŘǊȌŜƴƝΣ ƪŘȅȌ ƧŜ ǘƻ 
Ƴŀƭȇ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ƧŜ ǇǌŜǎǘǳǇŜƪΦ ±ȌŘȅŎƪȅ Ƨǎƻǳ ǘƻ ǎŀƴƪŎŜΣ ǇǊƻǎǘŠΦ WŜ 
ǘǊŜǎǘƴȇ ƛ ŘǊȌŜƴƝΧά  
      
hōŘƻōƝ ŘǊǳƘŞ ǇƻƭƻǾƛƴȅ флΦ ƭŜǘ ǎŜ ȊŘł ōȇǘΣ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ǾŜ ŘǾƻǳ ǾƭƴłŎƘΣ 
ƻōŘƻōƝƳ ǾŜƭƪŞƘƻ ƴłǊǻǎǘ Ǉƻőǘǳ ƴƻǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜ ǎƪǊȅǘŞ ǎŎŞƴŠΦ 
SamoǘƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǘƻ ǇƻǇƛǎǳƧƝ Ƨŀƪƻ Ǿƭƴȅ ǇǌƝŎƘƻŘǳ ǾŜƭƪŞƘƻ Ǉƻőǘǳ ǾŜƭƳƛ 
ƳƭŀŘȇŎƘ ƭƛŘƝ ŎƘƻǾŀƧƝŎƝŎƘ ǎŜ ǾŜƭƳƛ ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ όƛ Ȋ perspektivy 
ǎŀƳƻǘƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΗύΦ ±ŜƭƳƛ ǇǌŜƪǾŀǇƛǾŞ ōȅƭƻΣ ȌŜ ǎŜ ƳŜȊƛ ǾȇǊƻōŎƛ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƻōƧŜǾƛƭ ƛ ǘŀƪƻǾȇΣ ǇǊƻ ƪǘŜǊŞƘƻ ǘƻ ōȅƭƻ ŘƭŜ ƴŠƧ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ  
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ƘƭŀǾƴƝƳ ƛƳǇǳƭǎŜƳ ƪ ǳƪƻƴőŜƴƝ ǾȇǊƻōȅ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ όŀ ȊŎŜƭŀ ǇǌŜǑŜƭ ƴŀ 
ƘŜǊƻƛƴΣ ƪǘŜǊȇ ǳȌƝǾŀƭ ƧƛȌ ƴŠƪƻƭƛƪ ƭŜǘύΣ ƴŜōƻǙ Ȋŀőŀƭ ƳƝǘ ǎǘǊŀŎƘΣ ȌŜ ōȅ ǎŜ 
ŘƝƪȅ ǘŠƳǘƻ ƳƭŀŘȇƳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ƳƻƘƭ Řƻǎǘŀǘ Řƻ ǾŜƭƪȇŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ 
(protokol 501): αΧό¢ȅ Ƨǎƛ ǇǌŜǎǘŀƭ Ǿ ǘƻƳ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇƳ ǎŜŘƳȇƳ Ǿŀǌƛǘ 
ǵǇƭƴŠΦ tǊƻő Ƨǎƛ ǇǌŜǎǘŀƭ ǵǇƭƴŠΚύΧbƻ ǇǊƻǘƻȌŜ Řƻ ǘƻƘƻ ǾƭƝǘƭƻ ǳȌ ƳƻŎ 
ƳƭŀŘŜƧŎƘ ƭƛŘƝΦ tŀǘƴłŎǘ όƭŜǘύΣ ŀ ǘŀƪ ŘłƭΦ ¢ƻ ƧŜ ƴŜōŜȊǇŜőƴȇΦ ½ŜǎƝƭŜƴŜƧ 
ǇŀǊŀƎǊŀŦΣ ǇƻǘƻƳΧό.ȅƭ ǘƭŀƪΣ ŀōȅǎ ǘƻ ǇǊƻŘłǾŀƭΧΚύΧ¢ bƻ ǘŀŘȅ ƴŜƧŘŜ Ǿƻ 
ǘƭŀƪΣ ƧŘŜ ƻ ǘƻΣ ȌŜ ƴŠƪŘƻ ƴłƘƻŘƻǳ ƴŠƪƻƳǳ Řł ŀ ǌŜƪƴŜΣ ȌŜ ǇƻŎƘłȊƝ ƻŘŜ 
ƳŠ ŀ ǘŜƴ őƭƻǾŠƪ ƴŠƪŘŜ ȊƪƻƭŀōǳƧŜ ŀ ǳȌ ǎŜ ǾŜȊǳΣ ǳȌ Ƴƛ ǘƻ ƴƛƪŘƻ 
ƴŜƻŘǇłǌŜΣ ǘŀƳ ǘȅ ŘǻƪŀȊȅΣ ƴŜǇǌƝƳȇΣ ǌŜƪƴƻǳΣ ȌŜ ǘƻ ǳȊŀǾƝǊł ƪǊǳƘ 
ƴŜǇǌƝƳŜƧŎƘ ŘǻƪŀȊǻ ŀ őƭƻǾŠƪ ƧŘŜ ǎŜŘŠǘΦ ό±ƝǑ ƻ ƴŠƪƻƳΣ ƪƻƳǳ ōȅ ǎŜ ǘƻ 
ǎǘŀƭƻΚύΧ±ƛƳΣ ǎǇƻǳǎǘŀ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǊȇ ȊƴłƳ ƧŜ takhle v baseΧά tƻ ŎƘǾƝƭƛ 
ƧŜǑǘŠ ŘƻŘłǾł ŀ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǾŜƭƳƛ ǇƻŘǎǘŀǘƴƻǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ prodejem pro 
ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ŘŜŀƭŜǊȅΣ ƪǘŜǌƝ ǎ ƘŜǊƻƛƴŜƳ ȊŀőƝƴŀƧƝ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ȊƝǎƪłǾŀǘ ǾŠǘǑƝ ŀ 
ǾŠǘǑƝ ŘƻƳƛƴŀƴŎƛ ŀ ŘƝƪȅ ǇƻǘƭŀőŜƴƝ ŘƻƳłŎƝ ǇǊƻŘǳƪŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ  
ǇƻǎǘǳǇƴŠ ƘŜǊƻƛƴ ƻǾƭłŘł ǘǊƘΦ ½ǌŜǘŜƭƴŞ Ȋ ǾƝŎŜ ȊŘǊƻƧǻ ǘŀƪŞ ƧŜΣ ȌŜ 
ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ŘŜŀƭŜǌƛ Ƨǎƻǳ Řƻ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ƴŜƧǊƛȊƛƪƻǾŠƧǑƝƘƻ ǇǊƻŘŜƧŜ 
ȊŀǇƻƧŜƴƛ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ς ǇƻǳȊŜ ŘƻŘłǾŀƧƝ ȊōƻȌƝ ǎǾȇƳ ŘŜŀƭŜǊǻƳ Ȋ ǌŀŘ 
ƳƝǎǘƴƝŎƘ ¦5 ŀ ǘƛ ǎŜ ǎǘŀǊŀƧƝ ƻ ǎŀƳƻǘƴȇ ƪƻƴŎƻǾȇ ǇǊƻŘŜƧ őƛ ƻ ŘǊƻōƴŞ 
dealery na ulici: αΧόWŀƪ ǎŜǎ ƪ tomu ŘƻǎǘŀƭΚύΧȌŜ ƧǎŜƳ ƧŜȊŘƛƭ ƪǳǇƻǾŀǘ 
ǘŜƴ ōƝƭŜƧ ƘŜǊƻƛƴ Ȋŀ ƧŜŘƴƝƳ !ǊŀōŜƳ ŀ ƻƴ Ƴƛ Ǉŀƪ ƴŀōƝŘ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛΧΦόŀ 
Ƨŀƪ ǘƻ ǾȅǇŀŘŀƭƻΣ ǘŀƪƻǾł ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜΚύΧ ƴƻ Řƻǎǘŀƭ ƧǎŜƳ ƳŀǘŜǊƛłƭΣ ƳŠƭ 
ƧǎŜƳ ǎǾǻƧ Ƴƻōƛƭ ŀ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ƧŜƳǳΣ ƪŘȅȌ ƴŠƪŘƻ ȊŀǾƻƭŀƭΣ ȌŜ ŎƘŎŜ 
heroin, tak von mu dal mojŜ őƝǎƭƻΦ ! ǘŜƴ őƭƻǾŠƪ ǑŜƭ Ȋŀ ƳƴƻǳΧΦǘŀƪƘƭŜ 
ƧǎŜƳ ǘƻ ǇǊƻǎǘŠ ǇǊƻŘłǾŀƭ ƧłΧό¢ŀƪȌŜ Ƨǎƛ ƳŠƭ ƪƭŀǎƛŎƪȅ ƶłƪȇ ǎǊŀȊȅΧύΧbƻ 
dycky ty lidi, co volali, tak jsem si s ƴƛƳŀ ŘƻƳƭƻǳǾŀƭ ǎǊŀȊ ƴŀ ǳǊőƛǘȇƳ 
ƳƝǎǘŠΧΦόYƻƭƛƪ ǘƻ ǘŀƪ ōȅƭƻ ƭƛŘƝΚύΧ¢ŀƪ ǘǌŜōŀ ƛ ǘǌƛŎŜǘΣ ƪŘȅȌ ǎŜ ǘƻ 
ǎŜǑƭƻΧΦό¢ȅ Ƨǎƛ ǇǊƻŘłǾŀƭ ƪŀȌŘŜƧ ŘŜƴ ǘƝƳƘƭŜ ȊǇǻǎƻōŜƳΚύΧYŀȌŘŜƧ ŘŜƴΣ 
ƴƻΧό! ƪƻƭƛƪ Ƨǎƛ ǘƻƘƻ ǘŀƪ ǇǊƻŘŀƭΚύΧ¢ǌŜōŀ ǇŀŘŜǎłǘΣ ǎŜƳŘŜǎłǘ ƪƻǳǎƪǻ 
Ǉƻ ǘǌŜŎƘ ǎǘƻǾƪłŎƘΧΦό/ƻ Ƨǎƛ Ȋ ǘƻƘƻ ƳŠƭΚύΧaƻŎ ƴŜΦ Wł ƧǎŜƳ Ȋ ǘƻƘƻ ƳŠƭ 
v ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǘǌƛ ƪƻǳǎƪȅ ǇǊƻ ǎŜōŜ Ǉƭǳǎ ǘƻΣ Ŏƻ ƧǎŜƳ Ȋ ǘƻƘƻ ǘŜŘŀ ǳōǊŀƭΣ ȌŜ 
jƻΧ ǘŀƪ ǇŠǘ ǎŜǘΣ ǎŜŘƳ ǎŜǘ ƪƻǊǳƴΧΦό¢ƻ ōȅƭƻ Ǿ ŘƻōŠΣ ƪŘȅ ǎŜ ǘŀŘȅ ǘŜƴ 
ōƝƭŜƧ ƻōƧŜǾƛƭΚύΧ± ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǘŀƪ ƶłƪΦ tǻƭ Ǌƻƪǳ ǇƻǘƻƳΣ Ŏƻ ǎŜ 
ƻōƧŜǾƛƭΧΦόΧύΧόWŀƪƻǳ ǘƻ ƳŠƭƻ őƛǎǘƻǘǳΣ ǘƻƘƭŜΚύΦΦΦŘƻōǊƻǳΧό¢ŀ ǎŜ ōŠƘŜƳ 
ǘŠŎƘ ŘǾƻǳ ƭŜǘ ƴŠƧŀƪ ƳŠƴƛƭŀΚύΧ½łƭŜȌƝΣ őƝƳ ǘƻ ƴŀǌŜȌŜΣ őƭƻǾŠƪΣ ȌŜ ƧƻΦ 
tǌƝƳƻ ǘŜƴ ƪƻƴƪǊŞǘƴƝΣ ŦƛƴłƭƴƝ ǾȇǊƻōŜƪ ƴƛƪŘȅ ƴŜōŜƧǾł ǑǇŀǘƴŜƧΦ ¢ŀ ƪǾŀƭƛǘŀ 
ǎŜ ȊƘƻǊǑǳƧŜ ŀȌ Ƨŀƪ ǘƻ ǇǊƻŎƘłȊƝ ǊǳƪŀƳŀ ǎǇƻǳǎǘȅ ǘŠŎƘ ƭƛŘƝΣ Ŏƻ ƴŀ ǘƻƳ 
ŎƘǘŠƧ ǾȅŘŠƭŀǘΧΦά  
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tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ Ǿ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ƧƛƴȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ όƴŀǇǌΦ Ǿ .ǊƴŠύ ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭƻ 
i v tǊŀȊŜΣ ȌŜ ǎƛ ¦5 ƳȅǎƭƝΣ ȌŜ ƳŠǎǘǎƪł ǇƻƭƛŎƛŜ ǎŜ ŎƘƻǾł ǾȇǊŀȊƴŠ 
ŀƎǊŜǎƝǾƴŠƧƛ ŀ ǎ ŦȅȊƛŎƪȇƳ ƴŀǇŀŘŜƴƝƳ ƳŀƧƝ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ н ƭŜǘŜŎƘ 
őŀǎǘŠƧǑƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǇǊłǾŠ ǎ ƴƝ όǇǊƻǘƻƪƻƭ рмоύΥ αΧǘŀƪȅ ƳŠ ƧŜŘƴƻǳ Ȋōƛƭƛ 
ƳŠǑǙłŎƛΣ ƴŀ 5ƭƻǳƘȇ ǘǌƝŘŠΣ Ƨŀƪ ƳłǑ ŀȌ ǳ ƴłōǌŜȌƝ ǘŜƴ ǇŀǊƪΣ ǘŀƪƻǾŜƧΣ ǘŀƪ 
jsem si tam byl koǳǇƛǘΣ ŀƪƻǊłǘ ƧǎŜƳ ǎƛ Řŀƭ ƪƻǳǎŜƪ Ȋ toho paketu a 
vylezu z ǘƻƘƻ ƪǌƻǾƝ ŀ ƪƻƴǘǊƻƭŀΧΦǘƻ Ƨǎƻǳ ǾƭŀǎǘƴŠ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛΣ ƪǘŜǊȇ ǘŠ 
ƴŜǎƳŠƧ ǇǊƻƘƭŜŘŀǘΦ !ƭŜ ǘŜƴ ƧŜŘŜƴΣ ǘƻ ōȅƭ ǘŀƪƻǾŜƧ ǑƳŜƧŘ ŀ ƴŀ ƳŠ 
ǾȅƭƻȌŜƴŠ ǎƛ ȊŀǎŜŘΣ Ƴȅ ƧǎƳŜ ǘŀƳ ōȅƭƛ ǘǌƛΦ ! ƳƴŠ ǾȅǎȅǇŀƭ ƳŀǘŜǊƛłƭ 
όŘǊƻƎȅύ ŀ ƧŜǑǘŠ Ƴƛ Řŀƭ Řƻ ŘǊȌƪȅΦ !ƭŜ ǾƝǑΣ ƪŘȅȌ Ƙƻ ōǳŘŜǑ ŎƘǘƝǘ ȊŀȌŀƭƻǾŀǘΣ 
ǘŀƪ ƧŜ ǘƛ ǘƻ ǎǘŜƧƴŠ ƪ ƴƛőŜƳǳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ Ǿƻƴƛ ǎŜ ƴŜǇƻƭƻȌŜƧΦ tƻƭƛŎŀƧǘ 
v ȌƛǾƻǘŠ ƴŜǇǳŘŜ ǇǊƻǘƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘƻǾƛΧΦά 
V ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ƴŜƧǎƻǳ ¦5 ǾȌŘȅ ƧŜŘƴƻǘƴƛ ŀ ƛ 
ƧŜŘƴƻǘƭƛǾŎƛ ƳŀƧƝ ǊǻȊƴŞ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƻōŠƳŀ Ǿ ǵǾŀƘǳ ǇǌƛǇŀŘŀƧƝŎƝƳƛ 
variantami (protokol 521): αΧόaǻȌŜǑ Ƴƛ ǇƻǇǎŀǘΣ ƪŘȅȌ ǘŠ ǘŀƪƘƭŜ ƴŀ 
ǳƭƛŎƛ ƴŀőŀǇƻǳΣ Ƨŀƪ ǘƻ ǾȅǇŀŘłΚύΧǘƻ ȊłƭŜȌƝ ƴŀ ǇƻƭƛŎƛǎǘŜŎƘΦ bŠƪǘŜǊŜƧ ƧŜ 
ǘŀƪƻǾŜƧ Ƨŀƪƻ ŘǊǎƴŜƧ ŀ ƧƛƴŜƧ ƧŜ ǇƻƘƻŘłǌΧΦό/ƻ ǳŘŠƭł ǘŀƪƻǾŜƧ 
ŘǊǎƴŜƧΚύΧΦ¢ŀƪƻǾŜƧ ŘǊǎƶłƪ ǘƛ ǘƻ ǾǑŜŎƘƴƻ ǊƻȊƪƻǇŜΣ ŘŠƭł Ƨŀƪȇ ƧǎƳŜ ǑǇƝƴȅ 
ŀ ǇƽǾƭƻǾŞΣ ǾȅǾǊƘŜƭƻǾŞ ǎǇƻƭŜőƴƻǎǘƛΣ ǾǑŜŎƘƴƻ ǊƻȊƪƻǇŜΣ ȊŀƘƻŘƝΣ 
ȊƴƛőƝΧΧΦ¢ǌŜōŀ ǎƛ ǘŠ ƛ ƻŘǾŜŘŜΣ ƧŜŘƴƻǳ ǎŜ Ƴƛ ǎǘŀƭƻΣ ȌŜ ƧŜƴ ƪǾǻƭƛ ȊƧƛǑǙƻǾłƴƝ 
ǘƻǘƻȌƴƻǎǘƛ ƧǎŜƳ ǘŀƳ ȊƪŜƧǎ ŘŜǎŜǘ ƘƻŘƛƴΦ ! ȊŀǎŜ ƴŀƻǇŀƪ ǘŀƪƻǾŜƧ 
ǇƻƘƻŘłǌ ǘƛ ƧŜƴƻƳ ǌŜƪƴŜΣ ŀōȅ ǎƛǎ ǘƻ Ȋōŀƭƛƭ ŀ ǑŜƭ ƧƛƴŀƳΦ {Ŝǘƪŀƭ ƧǎŜƳ ǎŜ ƛ ǎ 
ǘŀƪƻǾȇƳ ǇǌƝǇŀŘŜƳΣ ȌŜ Ǉƻőƪŀƭ ƴŀŘŜ ƳƴƻǳΣ ŀȌ ǎƛ ǘƻ ŘłƳΦ ! Ǉŀƪ ƧŜƴ 
ǌŜƪƭΥϦYƭǳŎƛ ƴŜŎƘƻřǘŜ ǎŜƳΣ Ǿƻƴƛ ƴłƳ Ǉŀƪ ŦǳǊǘ ǾƻƭŀƧƝΦϦ  ό! ǇƻƳŠǊ ƳŜȊƛ 
ǎƭǳǑƴŜƧƳŀ ŀ ŘǊǎƶłƪŀƳŀΚύΧ{ǇƝǑ Ƨǎƻǳ ǘȅ ȊƭƝΦ ¢ŠŎƘ ƘƻŘƴŜƧŎƘ ƧŜ ƳłƭƻΧΦά 
  
½ƴƻǾǳ όǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘύ ǎŜ ǘŀƪŞ ƻǇŠǘ 
ƻōƧŜǾǳƧŜ ǇǊƻōƭŜƳŀǘƛƪŀ ŘǊƻƎ ǾŜ ǾŠȊƴƛŎƝŎƘΦ WŜŘŜƴ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛŀǇƴǘǻΣ ƪǘŜǊȇ 
ǇŀǘǌƝ Ǿ souboru k ǘŠƳ ǎ ƴŜƧŘŜƭǑƝƳ ǇƻōȅǘŜƳ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝ όȊŀ ǎǾǻƧ ȌƛǾƻǘ 
ŎŜƭƪŜƳ ǾƝŎŜ ƴŜȌ мл ƭŜǘ ǾŜ ǾŠȊŜƴƝύ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ŎŜƭƻǳ ǎƛǘǳŀŎƛ Ǿelmi 
ƻǘŜǾǌŜƴŠ όǇǊƻǘƻƪƻƭ ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧΦv ōŀǎŜ ƧǎŜƳ ōǊŀƭ ǘŀƪȅΣ ǘŀƳ ƧŜ ǘƻƘƻ ǾƝŎ 
ƴŜȌ ǾŜƴƪǳ όǎƳŠƧŜ ǎŜ ς pozn. tazatele). Byl jenom ale pervitin. 
5ƻǎǘłǾłƭƻ ǎŜ ǘƻ ǘŀƳ ǇǌŜǎ ōŀŎƘŀǌŜΣ ƻƴƛ ƳŀƧƝ ƳŀƭŞ ǇƭŀǘȅΧǾƝǑΣ ȌŜ ƧƻΧƧŜ 
ǘƻ ƴƻǊƳłƭƴƝΣ ŘŠƧŜ ǎŜ ǘƻ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǾŠȊƴƛŎƝŎƘΧόΧύΧƛ ƴŀ ǾŀȊōłŎƘΣ ƴŜȊłƭŜȌƝ 
ƴŀ ǎƪǳǇƛƴŠΣ ƧŜ ǘƻ ƛ ƴŀ ǘƻƳ ǇƻǎǊŀƴȇƳ όƧƳŜƴǳƧŜ ȊƴłƳƻǳ ǾŠȊƴƛŎƛ ǇǊƻ 
ǘŠȌǑƝ ŘŜƭƛƪǘȅύΧΦǾŜ ǾŠȊŜƴƝ ƧǎŜƳ ǎŜ ƪ ǘƻƳǳ Řƻǎǘŀƭ ȊŀŘŀǊƳƻΣ ƳŠƭ ƧǎŜƳ 
ǘŀƳ ƴŠƧŀƪȇ ȊƴłƳȇ ȊǾŜƴƪǳΧǘŜƴƪǊłǘ ōȅƭƻ ǘŀƪƻǾȇ ƻōŘƻōƝΣ ȌŜ ƴłǎ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ǇƻȊŀǾƝǊŀƭƛΧΦŎƘƻŘƝ ǘƻ ǘŀƳ ōŀƭƝƪŀƳŀΣ ǇǌŜǎ ǇƻƭƛŎŀƧǘȅΣ ǇǌŜǎ 
ŘƻǇƛǎȅΧǊǻȊƴŠ ǇǊƻǎǘŠΧǾŠǘǑƛƴƻǳ ǘƻ ƴŜƴŀƧŘƻǳΧΦΦōȅƭ ǎŜƳ ƴŀ ŎŜƭŜ ǎŜ 
ǎǘŀǊȇƳ ȊƴłƳȇƳΣ ȊŜ ƪǘŜǊȇƘƻ ǾȅǇŀŘƭƻ Ȋŀ ǘȇŘŜƴ у ƎŞőŜƪΣ ƴƻΧΦŘŠƭŀƭ 
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ƪǳŎƘŀǌŜ ƴŀ ƭłƎǊǳΣ ƳŠƭ ǎǇƻǳǎǘǳ ǇŜƴŠȊ ȊŜ ƪǑŜŦǘǻ ǎ ōŀŎƘŀǌƛΧΦΦǾ ǘȇ ƧŜŘƴȇ 
ǾŠȊƴƛŎƛ ǎŜ ƛ ǾŀǌƝΧΦǾ у ƘƻŘƛƴ ǎŜ ȊŀǾǌŜ ƪƻǳǇŜƭƴŀ a jsou z ǘƻƘƻ ƘƻǘƻǾȇ 
YŀǊƭƻǾȅ ±ŀǊȅΧΦŘƻ Ǌłƴŀ ǎŜ ǳǾŀǌƝ рл ƎǊŀƳǻΧΦǎŜƳ ǎƛ ƧƛǎǘŜƧΣ ȌŜ Ǿƻ ǘƻƳ 
ōŀŎƘŀǌƛ ƳǳǎƝ ǾŠŘŠǘΣ ǇƻŘǇƻǊǳƧƝ ǘƻΧƴƻǎŜƧ ǘŀƳ ŎƘŜƳƪȅ ŀ ǾǑŜŎƘƴƻΣ Ƨŀƪ 
ōȅ ǎŜ ǘƻ ǘŀƳ ŀǎƛ ŘƻǎǘŀƭƻΚΧάΦ 
bŜȊłǾƛǎƭŞ ǵŘŀƧŜ ƻŘ ǾƝŎŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όƪǘŜǊŞ ǎŜ ǾȊłƧŜƳƴŠ ŘƻǇƭƶǳƧƝ ŀ 
ǇƻǘǾǊȊǳƧƝύ ŘƻƪƭłŘŀƧƝΣ ȌŜ ǾȅǳȌƝǾłƴƝ ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ŦƻǊŜƳ ƴłǘƭŀƪǳ όƴłǎƛƭƝ Ǉǌƛ 
ǾȇǎƭŜŎƘǳύΣ ǎǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƴŀōƝȊŜƴƝ ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ όƛƴŦƻǊƳŀŎŜ Ȋŀ 
ƴŜǾǑƝƳŀǾƻǎǘ ǇƻƭƛŎƛŜ ƪ ǳȌƝǾłƴƝ ŀ ǇǊƻŘŜƧƛύ ŀȌ Ǉƻ ǇǊƻŘŜƧ ǇƻƭƛŎŜƧƴŠ 
ȊŀōŀǾŜƴȇŎƘ ŘǊƻƎΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜōȅƭȅ ǌłŘƴŠ ȊƴƛőŜƴȅΣ Ƨǎƻǳ ōƻƘǳȌŜƭ ǊŜŀƭƛǘƻǳΦ 
2ƝƳ ǾŠǘǑƝ ŀƴƻƴȅƳƛǘŀΣ ǘƝƳ Ƨǎƻǳ ǇƻŘƳƝƴƪȅ ƪ ǘŠƳǘƻ ƧŜǾǻƳ ƭŜǇǑƝΣ ƻǾǑŜƳ 
ŀƴƛ tǊŀƘŀ ƴŜƴƝ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ǘŀƪ ǾŜƭƪȇƳ ƳŠǎǘŜƳΣ ŀōȅ ǎŜ őłǎǘ 
ƛƴŦƻǊƳŀŎƝ ƴŜŘƻǎǘŀƭŀ ǾŜƴ ŀ ƴŀǾƝŎ ƴŠƪǘŜǊŞ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƛ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƭȊŜ ŀƴƛ 
ŘƻōǌŜ ȊŀƪǊȇǘΦ ±ȊƘƭŜŘŜƳ ƪ ŎƘƻǳƭƻǎǘƛǾƻǎǘƛ ƧŜ ƻǇŠǘ ǾȅƴŜŎƘłƴ ƪƽŘ 
interview: αΧό¢ŀƪ ƳŠ ƴŀǇŀŘłΣ ȌŜ ǇǌŜŎŜ ƧŜƴƻƳ ǘŜƴ Ǿŀǌƛő ƧŜ Ǿ ǘȇ 
ƘƛŜǊŀǊŎƘƛƛ ƘƻŘƴŠ ǾȅǎƻƪƻΣ ǘƻ Ƨǎƛ ǇǊƻ ƴŠ ƳǳǎŜƭ ōŜƧǘ ŎŜƴƴŜƧ ǵƭƻǾŜƪΣ ƴŜΚ 
bŜƴŀōƝȊŜƭƛ ǘƛ ǘǌŜōŀΧύΧΦ¢ŀƪ ǘƻ ƴŀōƝȊŜƭƛΣ ƴƻΧΦό/ƻ ǘƛ ƴŀōƝȊŜƭƛΚύΧ¢ŀƪ 
ƴŀōƝŘƭƛ Ƴƛ ǘǌŜōŀ ƴƝȊƪŜƧ ǘǊŜǎǘ ƴŜōƻ ǎǇƻƭǳǇǊłŎƛΣ ǇƻƪǳŘ ǳŘłƳ ǘǌŜōŀ 
zdǊƻƧŜ ŜŦŜŘǊƛƴǳ ŀ ǘŀƪΣ ȌŜ ōȅ ƳŠ ƴŜŎƘŀƭƛ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀǘΣ ǾŀǌƛǘΣ ǾǑŜŎƘƴƻ 
ŀ ȌŜ ōȅŎƘ ǎ ƴƛƳŀ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀƭΧΦΦό¢ƻ ƧŜ ōŠȌƴȇ ƭƛŘŜƳ ǘŀƪƘƭŜ 
ƴŀōƝȊŜǘΚύΧΦWŜΧŘƻƪƻƴŎŜ Ƨǎƻǳ ŘŜŀƭŜǌƛΣ ƪǘŜǊȇ ǇǊƻŘłǾŀƧ ƘŜǊƻƛƴ 
z ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻΧΦό½ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻΚύΧIƳΣ ǘŜƴ ƘŜǊƻƛƴΣ ƪǘŜǊŜƧ 
poƭƛŎŀƧǘƛ ȊŀōŀǾƝΣ ǘŀƪ ƴłǎƭŜŘƴŠ Ƙƻ ƴŠƪǘŜǊȇ ŘŜŀƭŜǌƛ ǇǊƻŘłǾŀƧ ǘŀŘȅ 
v tǊŀȊŜΧό¢ŀƪƻǾȇƘƻ ŘŜŀƭŜǊŀ ǘǌŜōŀ ȊƴłǑ ƶłƪȇƘƻΚύΧ½ƴłƳ ƧŜŘƴƻƘƻΣ ƴƻΦ 
¢Ŝƴ ǇǊƻŘłǾł ǾŜƭƛŎŜ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ƘŜǊƻƛƴΣ ƪǘŜǊŜƧ ȊŀōŀǾƛƭŀ ǇƻƭƛŎƛŜΧΦόtǊƻő 
ƳȅǎƭƝǑΣ ȌŜ ǘƻ ǘȅ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ŘŠƭŀƧΚύΧtŜƴƝȊŜΧΦόaŀƧ Ȋ ǘƻƘƻ ƶłƪȇ 
penƝȊŜΚύΧbƻ ƧƛǎǘŠΣ ǊƻȊƘƻŘƴŠΦ ¢ǌŜōŀ ǘŀƪƻǾł όƧƳŜƴǳƧŜ őǘǾǊǙ Ǿ Praze) 
ǇǊƻǘƛŘǊƻƎƻǾƪŀ ΧΦΦǳȌ ƧǎŜƳ ǌŜƪΦΦΦΦƴƻΣ ǘƻ ƧŜ ƧŜŘƴƻ όǎƳƝŎƘύΧό¢ƻ ƳǻȌŜƳ 
Ǉŀƪ ǎƳŀȊŀǘύΧbƻΣ ǇǊƻǎǘŠ ǇǊƻǘƛŘǊƻƎƻǾƪŀΣ ƪǘŜǊł ƧŜȊŘƝ ƻǾŠǑŜƴł ȊƭŀǘŜƳΣ 
ƧŜȊŘƝ ǎƛ Ǿ ōŀǾƻǊłƪłŎƘΣ ƴƻΣ ǘƻ ǎƛ ƴŜǾȅŘŠƭł ǇƻƭƛŎŀƧǘ ōŠȌƴŠΣ ȌŜ ΧƳƭŀŘŜƧ 
ƪƭǳƪΧΦό/ƘƻǾŀƭƛ ǎŜ ǘȅ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ŘǌƝǾ ƧƛƴŀƪΣ ƴŜōƻ ǘƻ ǘŀƪƘƭŜ ōȅƭƻ 
ǾȌŘȅŎƪȅΧǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǇǊƻŘłǾŀƧ ƘŜǊƻƛƴύΧtƻƭƛŎŀƧǘƛ ǇǌƝƳƻ 
ƴŜǇǊƻŘłǾŀƧΧόƧŀǎƴŠύΧ5ǌƝǾ ǘƻ ǘŀƪ ƴŜōȅƭƻΣ ŀȌ ǘŜř ǎŜ ǘƻ ǊƻȊƳƻƘƭƻΦ !ǎƛ ǘȅ 
Ǉƭƴȇ ǎƪƭŀŘȅ ǘŠŎƘ ŘǊƻƎ ƭłƪŀƧΣ ȌŜ ƧƻΦ ¢łƳƘƭŜ Ǿƻōőŀǎ ǇǊƻōŠƘƴŜ Ǿ televizi, 
ȌŜ Ǿ aŀƭŜǑƛŎƝŎƘ ǎǇłƭƛƭƛ ƴŠŎƻ ǇƻŘ ŘƻƘƭŜŘŜƳΣ ŀƭŜ Ǿƻƴƻ ǘƻƘƻ ƳƻŎ 
ƴŜǎƘƻǌƝΦ 5ƻǎǘ ǎŜ ǘƻƘƻ ǇǊƻŘłΦ ¢ƻ ƭłƪłΣ ǘƻ Ƨǎƻǳ ǇŜƴƝȊŜΣ ȌŜ ƧƻΧΦό5ŀƭƻ ōȅ 
ǎŜ ǘƻ ƶłƪ őŀǎƻǾŠ ȊŀǌŀŘƛǘΚ ¢ȅ ȊƴłǑ ŘŜŀƭŜǊŀΣ ƪǘŜǊŜƧ ǘŜř ǇǊƻŘłǾł 
z ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ ƴŜōƻ ǳȌ ǎƪƻƴőƛƭΚύΧ½ƴłƳ ƧŜŘƴƻƘƻΣ ƴƻΣ kterej 
ǇǊƻŘłǾł Ȋ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ȊŘǊƻƧǻΣ ŀƭŜ ƴŜŎƘƻŘƛƳ Ȋŀ ƴƛƳΧΦ ό±ƝǑ Ƨŀƪ ŘƭƻǳƘƻ 
ǘƻ ŘŠƭłΚύΧbƻ ŀǎƛ Ǌƻƪ ǇǊƻŘłǾł ǘŜƴƘƭŜ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ƘŜǊƻƛƴΧΦΦά  bŀ ŘƻǘŀȊ Ǉƻ 
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ǇƻŘƻōŠ ǘŞ ǎǇƻƭǳǇǊłŎŜ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǾȇƘƻŘȅ ǎǇƻƧŜƴŞ ǎ ǊȅŎƘƭȇƳ 
ǇǊƻǇǳǑǘŠƴƝƳ ŀ αǇǌŜƘƭƝȌŜƴƝƳά ǘǊŜǎǘƴȇŎƘ őƛƴǻ ǳ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎǳƧƝŎƝƘƻ 
ŘŜŀƭŜǊŀ ǇǊƻŘłǾŀƧƝŎƝƘƻ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ƘŜǊƻƛƴΥ αΧ¢ŀƪƘƭŜΣ ƧŜ ǎǇƻǳǎǘŀ ƭƛŘƝΣ 
ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ ǘŀƪƘƭŜΣ ƪǘŜǊȇ ƴŀ ǇƻƭƛŎƛƛ ǇǊƻǎǘŠ ōȅƭƛ ƴŀ ǾȇǎƭŜŎƘǳΣ ȌŜ Ƨƻ ŀ ǘǌŜōŀ 
ƴŜƧŘǌƝǾ ƛ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀƭƛ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝΣ ƴƻ ŀ ƳŜȊƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘŀƳŀ ƧŜ ǎǇƻǳǎǘŀ 
ƳƭŀŘŜƧŎƘ ƭƛŘƝΣ ȌŜ Ƨƻ ŀ ǘŜř ǎƛ ŎƘǘŠƧ ǾȅŘŠƭŀǘΣ ǘŀƪ ƶłƪ ǾȅǘƛǇǳƧŜ ǎƛ őƭƻǾŠƪŀΣ 
ƪǘŜǊŜƧ ōȅ ōȅƭ ǾƘƻŘƴŜƧ ǇǊƻ ǘŜƴƘƭŜŎǘŜƴ ǵőŜƭ ŀ ǇǊƻǎǘŠ Ƴǳ ǇǌŜŘłΧΦǘŜƴ 
ǇƻƭƛŎŀƧǘ ƧŜ ƪǊȅǘŜƧΣ ȌŜ ƧƻΣ Ǿƻƴ ǎƛ ƳǻȌŜ ǾȅƳȅǎƭŜǘ ŎƻƪƻƭƛǾΣ ȌŜ ƧƻΣ Ǿƻƴ ǎƛ ǳǊőƝ 
ǇƻŘƳƝƴƪȅΣ ȌŜ ƧƻΣ ȊŀōŜȊǇŜőƝ ǎƛ ǘƻΣ ǘŀƪ Ƨŀƪƻ ƶłƪΣ ŀōȅ ōȅƭ ƴŜǇƻǎǘƛȌƛǘŜƭƴŜƧ 
a tomu dƻǘȅőƴȇƳǳ Řł ǘǳ ŘǊƻƎǳ ŀ ǌŜƪƴŜΣ ƘŜƭŜΣ ǇǌƛƴŜǎ Ƴƛ ǘƻƭƛƪ ŀ ǘƻƭƛƪ 
ǇǊƻŎŜƴǘΣ ǇŜƴƝȊŜΧΦƴƻ ŀ ǘŀƪƘƭŜ ǘƻ ŦǳƴƎǳƧŜ ƳŜȊƛ ƴƛƳŀ ŦǳǊǘΦ YƻǳǇƝ Ȋŀ 
ƴłƪǳǇƴƝ ŎŜƴǳΣ ȌŜ ƧƻΣ ǘŜƴ Ƴǳ ȊŀǇƭŀǘƝ ŀ Ǿƻƴ ǎƛ ǘƻ Ǉŀƪ ǇǊƻŘłΣ Ȋŀ ƪƻƭƛƪ 
ŎƘŎŜΦ WŜƴƻƳȌŜ ǘȅ ŘŜŀƭŜǌƛ Ƨǎƻǳ ǘŀƪ ƪǊȅǘȇΣ ȌŜ ƳŀƧ ǘŜƭŜŦƻƴƴƝ őƝǎƭƻΣ ǌŜƪƴƻǳ 
ƧƳŞƴƻΣ ǇǊƻǎǘŠ ƶłƪȇƘƻ ǇƻƭƛŎƛǎǘȅΣ ǘŜƴ ǇƻƭƛŎŀƧǘ ȊŀǾƻƭł ƴŀ ǘƻ ǾƻŘŘŠƭŜƴƝΣ 
ƪŘŜ ǘŜƴ ŘŜŀƭŜǊ ƧŜ ǘǌŜōŀ ȊŀŘǊȌŜƴŜƧ ŀ ǾȅǌŜǑŜƧ ǘƻ ǘŀƪ ƴŠƧŀƪȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ 
ȌŜ ƧƻΦ tǊƻǎǘŠ Ƙƻ ǇǊƻǇǳǎǘŠƧΦ .ŜȊ ƧŀƪȇƘƻƪƻƭƛǾ ƶłƪȇƘƻ ŘŀƭǑƝƘƻ ǇƻǎǘƛƘǳΧΦά   
       
Wƛƴł ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƪŀ ǇƻǇƛǎǳƧŜ αȊǾƭłǑǘƴƝά ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ȊłǘŀƘ ƴŀ ǾŀǌƛőŜΣ ƻŘ 
ƪǘŜǊȇŎƘ ōǊŀƭŀ ǎŀƳŀ ǇŜǊǾƛǘƛƴΦ ¢ǾǊŘƝΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜōȅƭȅ ƻŦƛŎƛłƭƴƝ ŀƪŎŜ ŀ ȌŜ ǎƛ 
ǾǑŜ ȊǵőŀǎǘƴŠƴƝ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ƴŜŎƘŀƭƛΣ ƴŜōȅƭƻ ǇǊȇ ƧƛŎƘ ƴƛƪŘȅ ƴŠƧŀƪ ƳƻŎ ŀ ƛ 
ƻǎǘŀǘƴƝ ƳƝǎǘƴƝ ¦5 ǾŠŘŠƭƛΣ ȌŜ ǳȌƝǾŀƧƝ ŘǊƻƎȅ ǘŀƪŞ ŀ ȌŜ ƧŜ ǘƻ ǇǊƻ ƴŠ 
(protokol ǳǘŀƧŜƴύΥ αΧόtǊƻő ƳȅǎƭƝǑΣ ȌŜ ƧŜ ƴŜǎŜōǊŀƭƛ ŘǌƝǾΚύΧbƻ ƻƴƻ ǘƻ 
ƴŜƴƝ ǘŀƪ ƧŜŘƴƻŘǳŎƘŞΧΦό/ƻ ƴŀ ǘƻƳ ƴŜƴƝ ƧŜŘƴƻŘǳŎƘȇƘƻΚύΧbƻΣ ƴŜŎƘǘŠƭƛΣ 
ƻƴƛ ǘƛ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ŀǎǇƻƶ Ǿ ǘƻƳƘƭŜ ƳŠǎǘŠ ǘŀƪȅ ŦŜǘƻǾŀƭƛΣ ȌŜΦ ¢ƻ ǎŜ ǎǘŀƭƻ ŀƧ 
ǘƻƳǳ ƪŀƳŀǊłŘƻǾƛΣ ȌŜ Ƴǳ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǾȅōǊŀƭƛ ōȅǘΧΦΦό±ȅōǊŀƭƛ Ƴǳ byt 
s ǾŀǊŜƳΚύΧbƻΧό{ǘŀƭƻ ǎŜ ǘƻ ƧŜŘƴƻǳΚύΧbŜΣ ǾƝŎƪǊłǘΧΦόYƻƭƛƪǊłǘΚύΧbƻ 
ƧŜŘƴƻǳ Ȋŀ ŘǾŀ Ȋŀ ǘǌƛ ƳŠǎƝŎŜΧƴŀōŠƘƭƛΣ ǾȅōǊŀƭƛ Ƴǳ ōȅǘΣ ǇŜƴƝȊŜΣ ǇŜǊƴƝƪΣ 
ǊƻȊōƛƭƛ ǎƪƭƻΧΦό¢ŀƪȌŜ ǘƻ ƴŜōȅƭƻ ƻŦƛŎƛłƭƴƝ ŎŜǎǘƻǳΚύΧΦbƻ ƴŜōȅƭƻ ǘƻ 
ƻŦƛŎƛłƭƴƝ ŎŜǎǘƻǳΣ ǇǊƻǎǘŠ ǘŀƪΧόWŀƪ ǘƻ ǌŜǑƛƭƛΣ ǘȅ ǾŀǌƛőƛΣ ōǊłƴƛƭƛ ǎŜ ƴŠƧŀƪΚύΧ 
ƴƻ ǘƻ ƴŜƳŠƭƻ ŎŜƴǳ ǎŜ ƴŠƧŀƪ ōǊłƴƛǘΧΦƧƛƴŀƪ ōȅ ǘŀƳ ŘǊǳƘŜƧ ŘŜƴ ǇǌƛǑƭƛ ŀ 
ǎŜōǊŀƭƛ ōȅ ƧŜΧΦƻƴƛ ǘƻ ōǊŀƭƛ ǎǇƝǑ ǘŀƪΣ ȌŜ ƳŀƧ ƻŘ ƴƛŎƘ ǇƻƪƻƧΣ ƴŀ ǘȅ ŘǾŀ ǘǌƛ 
ƳŠǎƝŎŜΧΦΦǘŀƪƻǾȇ ǾȇǇŀƭƴȇΣ ƴŜōƻ ǇǊƻǎǘŠ Ƨł ƴŜǾƛƳΧΦΦά .ŜȊ ȊŀƧƝƳŀǾƻǎǘƛ 
ƧƛǎǘŠ ƴŜƴƝΣ ȌŜ ƻ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ drog v ǌŀŘłŎƘ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ ƘƻǾƻǌƝ ǾŜƭƪł őłǎǘ 
ŘŜŀƭŜǊǻ Ǿ souboru αΧΦǾƝŎ ǇƻƭƛŎŀƧǘǻ ōŜǊŜΧΦŀ Ǿƻ ǎƪƻǊƻ ƪŀȌŘȇ ǊŀȊƛƛ ǎŜ 
ǎǘŜƧƴŠ ǾƝ ŘƻǇǌŜŘǳΣ ȌŜ ƧƻΧόΧύΧǇǌƛƧŘŜ ƴŠƪŘƻ Ȋ ǇƻƭƛŎŀƧǘǻΣ ƪŘƻ ǎƛ ŎƘƻŘƝ 
ƴŀƪǳǇƻǾŀǘΣ ƴŜōƻ ƪŘƻ ǇǌƝƳƻ ǘŀƪȅ ǇǊƻŘłǾłΣ Ƨŀƪƻ ŘŜŀƭŜǌƛ Ȋ ǌŀŘ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ 
ǌŜƪƴŜ ƴłƳΣ ȌŜ ōǳŘŜ ǊŀȊƛŜΧόΧύΧƧŀƪƻ ŎŜƭƪƻǾŠ ǎŜ ǇƻƭƛŎƛŜ ŎƘƻǾł ƻǎǘǌŜƧƛ ŀ 
őŀǎǘŠƧ ƴŜȌ ŘǌƝǾŜ ƳƭłǘƝ ƭƛŘƛ ƴŀ ǎǘŀƴƛŎƛΣ ƴŜōƻ ǇǌƝƳƻ ƴŀ ǳƭƛŎƛΧΦΦά 
Z ǾȇǇƻǾŠŘƝ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƪ ǘŠƳǘƻ ƛƴŎƛŘŜƴǘǻƳ ŘƻŎƘłȊƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ȋ ǌŀŘ 
ƴŜƧƳƭŀŘǑƝŎƘ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻΣ ƪǘŜǌƝ ƴŜƧǎƻǳ ŘƭƻǳƘƻ ǾŜ ǎƭǳȌōŠ ŀ ƪǘŜǊȇƳ ƧŜ 
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ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƳŞƴŠ ƴŜȌ ол ƭŜǘΦ YŘȅȌ ƧǎƳŜ ǎŜ Ǉƻƪǳǎƛƭƛ ȊǊŜƪƻƴǎǘǊǳƻǾŀǘ 
ƻōǊłȊŜƪ ǘŀƪƻǾŞƘƻǘƻ ǇƻƭƛŎƛǎǘȅΣ ȊŘł ǎŜΣ ȌŜ ƪǊƻƳŠ ƴƝȊƪŞƘƻ ǾŠƪǳ ƧŜ 
ǳǊőƛǘƻǳ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛƪƻǳ ǾȅǎƻƪłΣ őƛ ǎǇƝǑŜ ƴŀǾŜƴŜƪ Ŏƻ ƳƻȌƴł ƴŜƧǾƝŎŜ 
ǇǊƻƧŜǾƻǾŀƴł ǎŜōŜƧƛǎǘƻǘŀΣ ǎƴŀƘŀ Ǉǻǎƻōƛǘ αŎƘƭŀǇǎƪȇƳά őƛ ǎǇƝǑŜ 
αŎƻǿōƻȅǎƪȇƳά ŘƻƧƳŜƳΣ ǾŜƭƳƛ ǊŀŘƛƪłƭƴƝ ƴłȊƻǊȅ ƴŀ ŘǊƻƎȅ ŀ ƴłȊƻǊȅ ƴŀ 
ȊǇǻǎƻō ǌŜǑŜƴƝ ǇǊƻōƭŞƳǻ ǎ ƴƛƳƛΣ ǇƻǾȇǑŜƴŞ ŀȌ ŀǊƻƎŀƴǘƴƝ ƧŜŘƴłƴƝ 
ŘƻǇǊƻǾłȊŜƴŞ ŀƎǊŜǎƝǾƴƝƳƛ ǾȇǊƻƪȅ ŀ ƴŠƪŘȅ ƛ őƛƴȅΣ ǾŜƭƳƛ ǎƛƭƴȇ ǇƻǎǘƻƧ 
ƻŘǎǳȊǳƧƝŎƝ ŀ ŘŜǾŀƭǾǳƧƝŎƝ ǑƳŀƘŜƳ ǾǑŜŎƘƴȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜΣ ƪǘŜǊŞ ȊǌŜƧƳŠ 
ǾƴƝƳŀƧƝ Ƨŀƪƻ ƘƻƳƻƎŜƴƴƝ ǎƪǳǇƛƴǳΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƧŜ ǘŀǘƻ ŎƘŀǊŀǘŜǊƛǎǘƛƪŀ 
ǾŜƭƳƛ ȊƧŜŘƴƻŘǳǑǳƧƝŎƝΣ ƧŜŘƴł ǎŜ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƻ ǇǊǻƴƛƪ 
ǇƻǇƛǎƻǾŀƴȇŎƘ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛƪ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǌƝ ǘǳǘƻ ǎƪǳǇƛƴǳ 
ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ ǾƴƝƳŀƧƝ ǇǊłǾŠ ǘƝƳǘƻ ȊǇǻǎƻōŜƳΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ǎŜ Řƻ ǘŞǘƻ 
charakteristiky ƧƛǎǘŠ ǇǊƻƳƝǘŀƧƝ ǊǻȊƴŞ ǎƻŎƛłƭƴŠ-ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛŎƪŞ 
ŦŜƴƻƳŞƴȅΣ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞΣ ȌŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǎŀƳƛ ǎǇƻƴǘłƴƴŠ ǳŘłǾŀƧƝΣ ȌŜ 
ǾȇǊŀȊƴŠ őŀǎǘŠƧƛ ƳŀƧƝ ƭŜǇǑƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎŜ ǎǘŀǊǑƝƳƛ ǇƻƭƛŎƛǎǘȅΣ ƪǘŜǌƝ Ƨǎƻǳ 
ŘƭŜ ƧŜƧƛŎƘ ƴłȊƻǊǳ ǾƝŎŜ ǘƻƭŜǊŀƴǘƴƝ ŀ ƧŜŘƴŀƧƝŎƝ ǾƝŎŜ αƴŀ ǊƻǾƛƴǳά ς pod 
őƝƳȌ ƧŜ ƳƝƴŠƴƻ ƴŀǇǌƝƪƭŀŘ ǘƻΣ ȌŜ ƧƛƳ ǘǌŜōŀ ŘǊƻƎǳ ǾȅǎȅǇƻǳΣ ƴŀŘŀƧƝ ƧƛƳ ŀ 
ǊƻȊƳƭƻǳǾŀƧƝ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎΣ ŀƭŜ ƪǊƻƳŠ ǾȇƧƛƳŜőƴŞ αƻǘŎƻǾǎƪŞ ŦŀŎƪȅά 
ƴŜȊŀŎƘłȊŜƧƝ Řłƭ ŀ ǎ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ȊŀŎƘƻǾłǾŀƧƝ Ǉǌƛ ƧŜŘƴłƴƝ ǳǊőƛǘŞ ƘǊŀƴƛŎŜΦ ½Ŝ 
ȊƝǎƪŀƴȇŎƘ Řŀǘ ǎŜ ǇǌƝƳƻ ƴŀōƝȊƝ ŎŜƭł ǘŀǘƻ ƻōƭŀǎǘ Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾȇ 
ǇƻŘƴŠǘ ǇǊƻ ǇǌƝǇŀŘƴȇ ŘŀƭǑƝ ǾȇȊƪǳƳ ȊŀƳŠǌǳƧƝŎƝ ǎŜ ǎǇŜŎƛłƭƴŠ ƴŀ ƻōƭŀǎǘ 
ƧŜŘƴłƴƝ ŀ ǎǘǊŀǘŜƎƛƝ ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ ƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻƳ ŀ ƴŀƻǇŀƪΦ ±őŜǘƴŠ ǘȅǇƻƭƻƎƛŜ 
ƳƻŘŜƭƻǾȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻ ŀ ǌŜǑŜƴƝ ƪƻƴŦƭƛƪǘƴƝŎƘ ǎƛǘǳŀŎƝΦ WŜ ƳƻȌƴŞΣ ȌŜ ōȅ 
ǘŀƪǘƻ ȊŀƳŠǌŜƴȇ ǾȇȊƪǳƳ ǇƻƳƻƘƭ ǾƘƭŞŘƴƻǳǘ Řƻ ŘȅƴŀƳƛƪȅ ǾȊłƧŜƳƴȇŎƘ 
ǾȊǘŀƘǻ ƴŀǘƻƭƛƪΣ ŀōȅ ƳƻƘƭ ōȇǘ ǇƻŘƪƭŀŘŜƳ ǇǊƻ ǎǇŜŎƛłƭƴƝ ǇǊǻǇǊŀǾǳ 
ǇƻƭƛŎƛǎǘǻ ǇǊƻ ƧŜŘƴłƴƝ ǎ touto skupinou.   

3ÅÖÅÒÎþ IÅÃÈÙ 
tǌƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘŜŎƘ ǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ƻǇŠǘ ƴŀǊłȌƝƳŜ ƴŀ ǇǊƻōƭŞƳ ǾŜǊƛŦƛƪŀŎŜ 
ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝ ŀ ƧǎƳŜ ōŜȊ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǘǊƛŀƴƎǳƭƻǾŀǘ 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƴƛŎǘǾƝƳ ƧƛƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻ Řŀǘ ς ƴŜōƻǙ ƳłƳŜ ƪ dispozici jen 
ƧŜŘƛƴŞƘƻ ǵőŀǎǘƴƝƪŀ ŎŜƭŞ ŀƪŎŜΦ ½ ƳŀǘŜǊƛłƭǳ ǾȅǇƭȇǾł ƻǇŠǘ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ 
őłǎǘ ȊƧƛǑǘŠƴȇŎƘ ŀ ŘƻƪƭŀŘƻǾŀǘŜƭƴȇŎƘ ǘǊŜǎǘƴȇŎƘ őƛƴǻ ŀ ǇǌŜǎǘǳǇƪǻ ƴŜƴƝ 
ǎǘƝƘłƴŀ όǊŜǎǇΦ ƴŜƴƝ ȊŀƘłƧŜƴƻ ǘǊŜǎǘƴƝ ǎǘƝƘłƴƝύ ŀ ǇƻǳȊŜ ŘƻŎƘłȊƝ 
k ȊŀōŀǾŜƴƝ ŘǊƻƎȅ όƴŠƪŘȅ ǾǑŀƪ ƴŜύΦ WŜŘƴǳ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ ǎ ǊŀȊƛƝ ƴŀ ōȅǘŠ 
ǇƻǇƛǎǳƧŜ ƳƝǎǘƴƝ ŘǊƻōƴȇ ŘŜŀƭŜǊ όǇǊƻǘƻƪƻƭ слсύΥ αΧǎƻǳ ƭƛŘƛ Ƨŀƪƻ ƪŀȌŘȇ 
ƧƛƴȇΣ ǎƻǳ ǇǊƻŘŜƧƴȇΣ ƻǾƭƛǾƴƛǘŜƭƴȇΧΦόΧύΧŘȅȌ ǎƻǳ ƶłƪȇ ǘȅ ǊŀȊƛŜ ƴŀ ōȅǘŜŎƘ 
ōŜȊ ǇƻǾƻƭŜƴƝ ƪ ŘƻƳƻǾƴƝ ǇǊƻƘƭƝŘŎŜΣ ǘŀƪ ǘƻ ƧŜ ǳǇƭƴŠ ƴƻǊƳłƭƴƝΧǇǊƻǎǘŠ 
ŘŜ őƛǎǘŠ ƧŜƴƻƳ Ǿƻ ǘŜƴ ǇŜǊƴƝƪΧǳ ǘƻƘƻ ǾŀǌƛőŜ Ǿ ōȅǘŠ ǳŘŠƭŀƧ ōƻǊŘŜƭΣ 
ƴƛƪƻƘƻ ƴŜǎŜōŜǊƻǳ ƧŜƴƻƳ ǘŜƴ ǇŜǊƴƝƪ ǾŜƳƻǳΧΦƳŠ ǎŜ ǘƻ ǘŀƪȅ ƧŜŘƴƻǳ 
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ǎǘŀƭƻΧƴŜōƻ ǘƛ ǘƻ ƴŀōƝŘƭƛΣ ŘȅȌ ǇǊƻȊǊŀŘƝǑΣ ƪŘŜ ƧŜ ƴŠƧŀƪŜƧ ǾŠǘǑƝ ǾŀǊΣ 
ŘƻǎǘŀƴŜǑ Ȋ ƴŠƧ ǇǊƻǾƛȊƛΣ ƴƻ ǎǘŜƧƴŠ ƴŜŘƻǎǘŀƴŜǑ ŀ ŜǑǘŠ ǘŠ ƴŀ ǘƻƳ ōȅǘŠ 
ǇǊƻǇłƭŜƧΧΦόΧύΧǘǳŘƭŜΣ ǎƻǳ ǘƻ ŀǎƛ о ƳŠǎƝŎŜΣ ǎŜƳ Ǉƻǘƪŀƭ ƪłƳƻǑŜΣ ōȅƭ 
v ƪǊƛȊƛΣ ōȅƭ ƴŀ ƘŜǊǳ ŀ ǇǊƻǎƛƭ ƳŠΣ ȌŜ ōȅ Ƴǳ ǇŜǊƴƝƪ ǇƻƳƻƘΧǘŀƪ ǎŜƳ Ƴǳ 
Řŀƭ ǇǻƭƪǳΣ ǇǌƛƧŜƭƛ ǘŀƳ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛΧΦƴƻ ŀ Ǿƻƴ ƳŠ ƴŀƪƻƴŜŎ ƴŀǇǊłǎƪŀƭΣ Ƨł 
ǎŜƳ ŀƭŜ ǘǳ ǎǾƻǳ Ǉǻƭƪǳ ǎŎƘƻǾŀƭ Řƻ ǇƻŘǇŀȌŘƝΣ ǘŀƪȌŜ Ƨƛ ǳ ƳŠ ƴŜƴŀǑƭƛ ŀ 
Ǉŀƪ Ƴƛ ǾȅƘǊƻȌƻǾŀƭƛΣ ȌŜ ƪŘȅȌ ǎŜ ƴŜǇǌƛȊƴłƳΣ ǘŀƪ ƳŠ ǾŜƳƻǳ ǘłƳƘƭŜΣ ƴŀ 
όƳƝǎǘƻύΣ ǘŀƳ ƳŠ ȊƳƭłǘŠƧΧŀƭŜ ƧłΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǳȌ ǘƻ ȊƴłƳΣ ǘŀƪ Ƴǳ ǌƛƪŀƳΥ 
αǾƻŘǾŜȊ ƳŠΣ ȊƳƭŀǙ ƳŠΣ ŘȅȌ ǘƛ ǘƻ ǳŘŠƭł ŘƻōǌŜ - Ƨł ǘŠŎƘ ǇłǊ Ƴƛƴǳǘ 
ǾȅŘǊȌƛƳ ǘƻ ōƛǘƝΣ ƴŜōǳŘŜ ǘƻ ǇƻǇǊǾȇ ŀƴƛ ƴŀǇƻǎƭŜŘΦά ΧǾƻŘǾŜȊƭƛ ƳŠ ƴŀ 
ȊŀŘǊȌƻǾŀőƪǳΣ ōȅƭ ǎŜƳ ǘŀƳ нп ƘƻŘƛƴ ŀ ǘŜƴ ǇƻƭƛŎŀƧǘΣ Ŏƻ ƳŠ ǾȅǑŜǘǌƻǾŀƭ 
Řƻ ǇǊƻǘƻƪƻƭǳ ƴŀǇǎŀƭ ǇƻŘŜȊǌŜƴƝ Ȋ ǑƝǌŜƴƝ ŘǊƻƎ ŀ ǘǳ ǇǻƭƪǳΣ ǘǳ 
ǾȊŀƭƛΧΦΦǾƻƴŀ ǘƻ ƴŜōȅƭŀ ŀƴƛ ǇƻƭƻǾƛőƴƝ ŘłǾƪŀΣ ǘŀƪȌŜ Ƴƛ ƴŜƳƻƘƭƛ ǇǌƛǑƛǘ 
ǇǊƻŘŜƧΧΦΦȊŀǘƝƳ ǘƻ ŀƭe nechaj takhle..ά 
¢ŜƴǘȇȌ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ όŘƭƻǳƘƻŘƻōȇ ǘŠȌƪȇ ǳȌƛǾŀǘŜƭ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ǇƻǳƭƛőƴƝ 
ŘŜŀƭŜǊύ Ǉƻ ŎƘǾƝƭƛ ƘƻŘƴƻǘƝ ȊƳŠƴǳ Ǿ ŎƘƻǾłƴƝ ǇƻƭƛŎƛŜΣ Ƨŀƪ Ƨƛ ǾƴƝƳł ƻƴ 
ǎłƳΥ αΧŘǌƝǾ ǘȅ ǇƻƭƛŎŀƧǘƛ ǎ ǘŠƳŀ ƭƛŘƳŀ ǾƝŎ ǎǇƻƭǳǇǊŀŎƻǾŀƭƛΣ ǾƝŎ ƧŜ 
ȊƴŀƭƛΧΦΦǘŀƳΣ Ƨŀƪ ƧǎŜƳ ōȅŘƭŜƭ όƳŠǎǘƻύΣ ǘŜƴ ƻƪǊǎƪłǌ ǾŠŘŠƭΣ ǘŜƴ ƧŜ 
ŀƭƪƻƘƻƭƛƪΣ ǘŜƴ ŦŜǘǳƧŜΧΦΦƪŘȅȌ ǳ ƴłǎ ƴŠŎƻ ƴŀǑŜƭΣ ǘŀƪ ƴłƳ Řŀƭ ǇłǊ ŦŀŎŜƪΣ 
ƴŜōƻ ƴłƳ ƻǎǘǌƝƘŀƭ ŘƭƻǳƘȇ ǾƭŀǎȅΣ ŀƭŜ ƴŜŎƘŀƭ ƴłǎ ōŜƧǘΧΦǾŠŘŠƭΣ ȌŜ 
ƴŜƧǎƳŜ ŀƎǊŜǎƛǾƴƝ Χ ŀƭŜ ǘȅŘƭŜ ƳƭŀŘȇ ƪƭǳŎƛΣ ǘȅ Ǿ ƪŀȌŘȅƳ ǾƛŘŠƧ ǘŠȌƪȇƘƻ 
ȊƭƻőƛƴŎŜΣ ƳŀŦƛłƴŀΧΦȊƳŠƴƛƭƻ ǎŜ ǘƻΣ Ǿƻƴŀ ǎŜ ȊǾȇǑƛƭŀ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘŀΣ ǇǌƛǑŜƭ 
ǎŜƳ ǘŜƴ ƘŜǊƻƛƴΣ ǘȅ ƭƛŘƛ ƳǳǎŜƧ ƳƝǘ ǘǳ ǎǾƻƧƛ ŘłǾƪǳ ŀ Ǉƻ ǇłǊ ƳŠǎƝŎƝŎƘΣ ƴŜ 
ƭŜǘŜŎƘΣ ƳŠǎƝŎƝŎƘ ǎŜ Ȋ ƴƛŎƘ ǎǘłǾŀƧƝ ǘǊƻǎƪȅΦ tƻ ǊŜǾƻƭǳŎƛ ǘƻ ōȅƭŀ ǇƻƘƻŘŀΦ 
tŀƪ ǎŜ ǘŀŘȅ ƻōƧŜǾƛƭƛ ǘȅ ƧǳƎƻǎƭłǾǎƪȇ ƎŀƴƎȅΣ Řƻ ǳƭƛŎ ǎŜ ǘŀ ŘǊƻƎŀ Řƻǎǘŀƭŀ 
ŀȌ s ƘŜǊƻƛƴŜƳΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǇŜǊƴƝƪłǌƛ ǘƻ ƴŜǇǊƻŘłǾŀƧΣ ƧŜ ǘƻ ƴŀ 
ōȅǘŜŎƘΧΦŘŜŀƭŜǊǎǘǾƝ όƪƭŀǎƛŎƪŞύ ǇǌƛǑƭƻ ŀȌ ǎ  ƘŜǊƻƛƴŜƳΧΦάΦ 
Wƛƴȇ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǎǾƻƧƛ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘ όǇǊƻǘƻƪƻƭ смсύΥ αΧǾƻƴƛ ǾŠŘŠƧ ƪŀƳ ǘŠ 
ƳŀƧƝ ƪƻǇƴƻǳǘΣ ŀōȅ ǘƻ ōƻƭŜƭƻΣ ǘǌŜōŀ ƴŀ ōǌƛŎƘƻ ƭƻƪǘŜƳΣ ŀƭŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ 
tam, kde nejsƻǳ ƭƛŘƛΧŘłǾŀƧ ǎƛ ǇƻȊƻǊΣ ŀōȅ ǘƻ ƴƛƪŘƻ ƴŜǾƛŘŠƭΧόΧύΧƧŜ ǘƻ 
ǎǇƝǑ ƴŀ ǘŠƭƻ ς ƴŜ Řƻ ƘƭŀǾȅΣ ƪŘŜ ƧŜ ǘƻ ǾƛŘŠǘΧΦƴŀ ȌŀƭǳŘŜƪΧΦƴŀ ōǌƛŎƘƻ 
ǇŠǎǘƝ ƴŜōƻ ƭƻƪǘŜƳΧȌłŘƴȇ Ƴŀƭȇ ŦŀŎƪȅΧΦƴƻΣ ƪŘȅȌ ƴŜƻŘǇƻǾƝǑΣ ŘƻǎǘŀƴŜǑ 
ƻ ǘƻ ǾƝŎΧόΧύΧƴŀǇƻǎƭŜŘ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ ǎǘŀƭƻ ǘŀŘȅ ǳ όƧƳŞƴƻ ƳƝǎǘŀύΧ ά  5ŀƭǑƝ 
pŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘ ǊƻƳǎƪŞƘƻ ǇǻǾƻŘǳ Ǿ ƧƛƴŞƳ ǊƻȊƘƻǾƻǊǳ ǇƻǇƛǎǳƧŜ ǇƻǎƭŜŘƴƝ 
ȊłȌƛǘŜƪΣ ƪŘȅ ǵŘŀƧƴŠ Řƻǎǘŀƭ ƴŠƪƻƭƛƪ Ǌŀƴ ǇŠǎǘƝ ŀ ƪƻǇŀƴŜŎ ŀ ƪŘȅ ƴŀ ƴŠƧ 
ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ƪǌƛőŜƭƛΥ αΧőŜǊƴł ƘǳōƻΣ ƴŀ ƪƻƘƻ ǘƻ ȊƪƻǳǑƝǑ ǾƻƭŜΧǘŀƪƘƭŜ 
s ƴłƳŀ ƴŜƧŜŘƴŜƧ ƴŜōƻ ǘƛ ǘƻ ǾȅƳƭłǘƝƳΣ ǘǳ ŘǊȌƪǳΧόΧύΧǳȌ Ƴƛ ǇǌŜǎǘłǾł 
ƴłƭŀŘŀΣ ǘƛ ǊƻȊƪƻǇǳ ǊȅǇłƪΧά ŀǇƻŘΦ  
V w¢ ǎŜǾŜǊƴƝ 2ŜŎƘȅ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜǘƪłǾŀƭƛ ǳ ǘŠȌƪȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǾŜ ǎǊƻǾƴłƴƝ 
s ƧƛƴȇƳƛ w¢ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ƴŀ ǇƻǇƛǎ ŦȅȊƛŎƪŞƘƻ ƴŀǇŀŘŜƴƝ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ǇƻƭƛŎƛǎǘȅΦ 
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¦5 ōŜȊ ǇƻŘƴŠǘƻǾŞƘƻ ƳŀǘŜǊƛłƭǳ ǾǑƛŎƘƴƛ Řƻ ƧŜŘƴƻƘƻ όƪǘŜǌƝ ƳŀƧƝ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ poliŎƛƝ ǎƪǊȊŜ ŘǊƻƎȅ ŀ ŘƻǇǊƻǾƻŘƴƻǳ ǘǊŜǎǘƴƻǳ őƛƴƴƻǎǘύ Ǉƻ 
ƻǘłȊŎŜ ƴŀ ŎƘƻǾłƴƝ ǇƻƭƛŎƛŜ ŀ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ƴƛƳƛ ōŜȊ ȊŀǾłƘłƴƝ ƘƻǾƻǌƛƭƛ 
ƪǊƻƳŠ ƧƛƴŞƘƻ ǇǊłǾŠ ƻ ǎǾȇŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘŜŎƘ ǎ ŦȅȊƛŎƪȇƳ ƴŀǇŀŘŜƴƝƳΦ 
±ǑŜŎƘƴȅ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΣ ƪǘŜǊŞ ƧǎƳŜ ōǊŀƭƛ Ǿ ǵǾŀƘǳ Ƨǎƻǳ ǾƭŀǎǘƴƝƳƛ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƳƛΣ ǘŜŘȅ ǾȅǌŀŘƛƭƛ ƧǎƳŜ ǾǑŜŎƘƴŀ ƴŜǇǌƝƳł ǎǾŠŘŜŎǘǾƝ ǘȅǇǳ 
αƳŞƘƻ ƪŀƳŀǊłŘŀΧΦΣ ƧǎŜƳ ǎŜ ŘƻȊǾŠŘŠƭΧΦΣ ǌƝƪŀƭƛ ƳƛΣ ȌŜΧΧƴŠƪƻƭƛƪŀ 
ƪłƳƻǑǻƳ ǎŜ ǎǘŀƭƻΧΦŀǘŘΦά ± ǵǾŀƘǳ ƧǎƳŜ ōǊŀƭƛ ǇƻǳȊŜ ǾƭŀǎǘƴƝ ȊłȌƛǘŜƪ ŀ 
ǇƻƪǳŘ ƳƻȌƴƻ Ŏƻ ƴŜƧǾƝŎŜ őŜǊǎǘǾȇΦ   
 
±Ŝ ǘǌŜŎƘ ƛƴǘŜǊǾƛƝŎƘ Ǿ regionu se objevily poƳŠǊƴŠ ǾŜƭƳƛ ƪƻƴȊƛǎǘŜƴǘƴƝ 
ŀ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǎŜ ƴŜȊłǾƛǎƭŜ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝŎƝ ǎǾŠŘŜŎǘǾƝ ƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ policisty, 
ƪǘŜǌƝ ǎŀƳƛ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǳȌƝǾŀƧƝ ŘǊƻƎȅ ǘŀƪŞΦ bŀ ƧŜŘƴŞ ǎǘǊŀƴŠ ƧŜ 
ǇŀǘǊƴȇ ǎƪƭƻƴ ǾǑŜŎƘ ǘǌƝ ŎŜƭƻǳ ȊłƭŜȌƛǘƻǎǘ ȊŜǾǑŜƻōŜŎƴƛǘ ŀ ƘƻǾƻǌƛǘ ƻ 
αƳƴƻƘŀ ŦŜǘǳƧƝŎƝŎƘ ǇƻƭƛŎƛǎǘŜŎƘά ŀ Ǉƻ ǾȅƧŀǎƴŠƴƝ ǎŜ ǳƪłȌŜΣ ȌŜ ȊƴŀƧƝ 
ƧŜŘƴƻƘƻ őƛ ŘǾŀΣ ƻǾǑŜƳ ǾȇȊƴŀƳƴŞ ȊƧƛǑǘŠƴƝ ƧŜ ǘƻ Ǿ ƪŀȌŘŞƳ ǇǌƝǇŀŘŠ -  
ƧŜŘƴł ǎŜ ƻ ǾŜƭƳƛ ǘŀōǳƛȊƻǾŀƴŞ ǘŞƳŀ ŀ ƴƛƪŘƻ Ȋ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƻ ǘƻƳ 
ƴŜŎƘǘŠƭ ŘłƭŜ ƘƻǾƻǌƛǘΣ ƧŜ ǾǑŀƪ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǇƻƭƛŎƛǎǘŞ ǇŀǘǌƝ ǘŀƪŞ 
k ǊƛȊƛƪƻǾȇƳ ǎƪǳǇƛƴłƳΣ ŀ ǘƻ ƴŜƧŜƴ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ ǇǌƛŎƘłȊŜƧƝ Řƻ ƪƻƴǘŀƪǘǳ 
s drogou a ƳŀƧƝ ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘ ǎƛ Ƨƛ ǘŀƪ ƻǇŀǘǌƛǘΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ Ƨǎƻǳ 
ǎǘłƭŜ Řƻƪƻƭŀ ǎ ǇǊƻōƭŜƳŀǘƛƪƻǳ ƴŠƪǘŜǌƝ ƪƻƴŦǊƻƴǘƻǾłƴƛ ŀ ƴƻőƴƝ ǎƭǳȌōȅ 
ƳƻƘƻǳ ōȇǘ ǎŜ ǎǘƛƳǳƭŀőƴƝƳƛ ƭłǘƪŀƳƛ ƭŞǇŜ ȊǾƭłŘƴǳǘŜƭƴŞΦ hǇŠǘ ƧŜ 
ǾȅƴŜŎƘłƴƻ ƪƽŘƻǾłƴƝ ǇǊƻǘƻƪƻƭǳ ǇǊƻ ƭŜǇǑƝ ƻŎƘǊŀƴǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŀΣ ƪǘŜǊȇ 
ƪǊƻƳŠ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƧŜ ǎƻǳőŀǎƴŠ ƛ ŘŜŀƭŜǊΥ αΧ ǎǇƻǳǎǘŀ ǇƻƭƛŎŀƧǘǻ ƴŀ 
ǇƛƪǳΦΦΦό/ƻ ǘƻ ƧŜ ǎǇƻǳǎǘŀΚύΧΦbƻ ƶłƪȇΣ ǾƝǑ ŎƻΧΦόtƻǘƪŀƭ ǎƛ ƶłƪȇƘƻΚύΧbƻ 
ŘǾŀ ǎŜƳ ȊƴŀƭΣ Ŏƻ Ǿƻōőŀǎ ǑƶǳǇŀƭƛΧΦΦό!ƘŀΣ ƧŜƴƻƳ ȊƴŀƭΣ ƴƻōƻ ǎƛ ǎ ƴƛƳŀ 
ƴŠŎƻ ƳŠƭ ōƭƛȌǑƝƘƻύΧΦ WŜƴƻƳ ȊƴŀƭΣ ǎŜƳ ǘŀƳ ǎŜƳ ƧŜ Ǉƻǘƪŀƭ ŀ ǑƶǳǇŀǘ 
ǎŜƳ ƧŜ ǾƛŘŠƭ Ǿ ƧŜŘƴȇ ƘƻǎǇƻŘŠΣ ƴƻ ŀ ǘƻ ƴŀ ƴƛŎƘ ǇƻȊƴłǑΣ ȌŜ ǎƻǳ 
ƴŀƧŜǘȇΧΦόL ǾŜ ǎƭǳȌōŠΚύΧbƻ ƧŀǎƴŠΦ 5ȅȌ ŘŠƭŀƧ Ǿ ƴƻŎƛΧΦόIŜƭŜ ǾƛŘŠƭ Ƨǎƛ ǘƻ 
ƴŠƪŘȅΚύΧΦbƻΧƧŜŘƴƻǳΧΦό ! Ƨŀƪ ǘƻ ǇǊƻōƝƘŀƭƻΣ ƴŜōƻ Ŏƻ ǎŜ ǾƭŀǎǘƴŠ 
ŘŠƭƻΚύΧ tǊƻǎǘŠ ƳŠ ŎƘȅǘƛƭ Ǿ ƴƻŎƛΣ ŎƘǘŠƭ ŀōȅŎƘ ǾǑŜŎƘƴƻ ǾȅƴŘŀƭ Ȋ kapes, 
ƴƻǊƳłƭƴŠ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ōȅƭƻ ƳŜȊƛǘƝƳ ǇǎŀƴƝőƪƻΣ ǘƻ Ƴƛ ǎŜōǊŀƭΣ ƻōőŀƴƪǳ ǎŜƳ 
ƴŜƳŠƭΣ ƴŜŎƘŀƭ ƳŠ ƧƝǘ ŀ ǘŜƴ ōƝƭŜƧ Ƴƛ ǎŜōǊŀƭΦ ±ƝǑ ŎƻΣ ōȅƭƻ ƴŀ ƴŠƳ ǾƛŘŠǘΣ 
ȌŜ ƧŜ ƴŀƧŜǘŜƧΣ ƳŠƭ ǘŀƪƻǾȇ ǘȅ ǇƻƘȅōȅΦ ¢Ŝƴ ōƝƭŜƧ Ƴƛ ǎŜōǊŀƭ ŀ ƴŜŎƘŀƭ ƳŠ 
ƧƝǘΦ όIŜƭŜ ōȅƭ ǎłƳΚύΧWƻΧΦά      
 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ǎ ǳȌƝǾłƴƝƳ ŘǊƻƎ ǎŜ ƻǇŠǘ ƻōƧŜǾƛƭƻ ƴŠƪƻƭƛƪ ƛƴǘŜǊǾƛƝ ƴŀȊłǾƛǎƭŜ 
ƴŀ ǎƻōŠ ǳǾłŘŠƧƝŎƝŎƘ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ŦȅȊƛŎƪȇƳ ƴŀǇŀŘŜƴƝƳ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ 
ǇƻƭƻŎƛŜ ŀ ƘǊǳōƻǎǘƝ Ǉǌƛ ǾȅǑŜǘǌƻǾłƴƝ ŀ ǾȇǎƭŜǑƝŎƘΦ WŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƴŠƪǘŜǊŞ 
őłǎǘƛ Ƨǎƻǳ ȊǌŜƧƳŠ ƴŀŘǎŀȊŜƴŞΣ ƻǾǑŜƳ ƴŠƪǘŜǊŞ ȊłȌƛǘƪȅ Ȋ ǇǌƝƳŞ ǵőŀǎǘƛ 
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ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘŀ ǎŜ ŘŀƧƝ ƧŜƴ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌƴŠ ƻȊƴŀőƛǘ Ȋŀ ȊŎŜƭŀ ǾȅŦŀōǳƭƻǾŀƴŞ 
όǇǊƻǘƻƪƻƭ слфύΥ αΧǎ ǇƻƭƛŎƛƝ ƳłƳ ŘƻŎŜƭŀ ǑǇŀǘƴȇ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛΧƴƽΧƴŠƪŘȅ 
ƧŜ ǘƻ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ Ǉƻ ǇǊłǾǳΣ ŀƭŜ ǘǌŜōŀ ǎŜ Ƴƛ ǎǘłǾłΣ ȌŜ ƧŘǳ Ǉƻ όƧƳŞƴƻ 
ǳƭƛŎŜύ ǳƭƛŎƛ ŀ ƴŀƧŜŘƴƻǳ ȊŀǎǘŀǾƝ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝ ŀǳǘƻ ŀ ŎƘŎƻǳΣ ŀōȅŎƘ ǾȅƴŘŀƭ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ǾŠŎƛ Ȋ ƪŀǇŜǎ ƴŀ ƪŀǇƻǘǳ ŀǳǘŀΧΦƪŘȅȌ ƻŘƳƝǘƴǳΣ ǘŀƪ ŀōȅ ƴŀǎŀŘƛƭƛ 
Ǉƻǳǘŀ ŀ ƻŘǾŜȊƭƛ ƳŠ ƴŀ ǎǘŀƴƛŎƛΧǘŀƳ Řƻ ƳŠ Ǉǌƛ ǾȇǎƭŜŎƘǳ ƪƻǇŀƭƛ ǎ ǘƛƳΣ ȌŜ 
ǳ ƳŠ ƴƛŎ ƴŜƴŀǑƭƛΧōȅƭƛ ƴŀǎǊŀƴƝΧΦŀ ǘƻ ǎŜ Ƴƛ ǎǘalo 
ƴŠƪƻƭƛƪǊłǘΧόΧύΧΦǘǌŜōŀ ǎ ǘƛƳ ȌŜ нȄ ǳ ƳŠ ƴŀǑƭƛ ƴŠƧŀƪȇ ŘǊƻƎȅ 
ǘŀƪȅΧƴŀǇƻǎƭŜŘȅ ǎŜ Ƴƛ ǘƻ ǎǘŀƭƻ ǇǌŜŘ ƳŠǎƝŎŜƳ ŀ Ȋŀőŀƭƻ ǘƻ ƴŠƪŘȅ ŀǎƛ 
v ǊƻŎŜ мффуΧόΧύΧǾƛŘƝ ǘŠ ǇƻǇǊǾȇΣ Ǉŀƪ ǇƻŘǊǳƘȇ ŀ ȊŀǎǘŀǾƝ ƘƭƝŘƪƻǾȇ 
ŀǳǘƻΣ ȊŀőƴŜ ƪƻƴǘǊƻƭƻǾŀǘ ŀ ŎƘŎŜΣ ŀōȅŎƘ ǾȅƴŘŀƭ ǾǑŜŎƘƴȅ ǾŠŎƛ ƴŀ ƪŀǇƻǘu 
ŀǳǘŀΧΦƴŜǾƛŘƛƳ ŘǻǾƻŘΣ ǇǊƻő ōȅŎƘ ƳŠƭ ǾȅƴŘŀǾŀǘ ǾǑŜŎƘƴȅ ǾŠŎƛ ƴŀ 
ƪŀǇƻǘǳ ŀǳǘŀΣ ǊƻȊŘŠƭłǾŀǘ ǇŜƴŠȌŜƴƪǳ ŀ ǾȅƴŘŀǾŀǘ Ȋ ƴƝ ǾǑŜŎƘƴȅ ǾŠŎƛΧΦƧŜ 
ǘƻ ƘǊƻȊƴł ǇƻǘǳǇŀΣ ȌŜΧŀ ƪŘȅȌ ƧŜ ǘƻ ǘǌŜōŀ ƴŀ ƴłƳŠǎǘƝ ǾŜ о ƘƻŘƛƴȅ 
ƻŘǇƻƭŜŘƴŜΦ bŜƳŀƧ ƴŀ ǘƻ ƳȅǎƭƛƳ ŀƴƛ ǇǊłǾƻΣ ŎƘƻŘŠƧ ǾŜ ǾŜǎǘłŎƘΣ ƴŀ 
kǘŜǊŜƧŎƘ ƴŜƳŀƧ ǾƛŘŠǘ ǎƭǳȌŜōƴƝ őƝǎƭŀΧΦΦƴŜƧǎŜƳ ōƭōŜƧΣ ǾƛƳΣ Ŏƻ ƧŜ 
v ȊłƪƻƴŜŎƘΧΦόΧύΧƧŜ ǘƻ ōƭōȇ ƘƭŀǾƴŠ ǘŜřƪŀΣ ǇǊƻǘƻȌŜ ǎŜ ǎƴŀȌƛƳ 
ŀōǎǘƛƴƻǾŀǘ ŀ ǳȌ мκн Ǌƻƪǳ ǎŜ ǎƴŀȌƛƳ ƴŜŘŠƭŀǘ ƴƛŎΣ őƛƳ ōȅŎƘ ƳƻƘƭ 
ǑƪƻŘƛǘΧΦǇǌŜŘ ŀǎƛ мп Řƴȅ ǎŜ ƳƻƧŜ ƪŀƳŀǊłŘƪŀ ǎƴŀȌƛƭŀ ǇƻƳƻŎ őƭƻǾŠƪǳΣ 
kterej bȅƭ ȊǊŀƴŠƴŜƧ Ǉƻ ǊǾŀőŎŜ Ǿ ƘƻǎǇƻŘŠΧΦƻōŀ ƧǎƳŜ ōȅƭƛ őƛǎǘȇΣ ǘŀ 
ƪŀƳƻǑƪŀ ǳȌ мκн ǊƻƪǳΣ ǾǊłǘƛƭŀ ǎŜ ȊŜ ǑǇŀƴŠƭǎƪŀΦΦƴƻ ǘȅ ǾƻƭŜ ŀ ǘŜƴ ŎƘƭŀǇ 
ƴŀ ǘƻƳ ƴŜōȅƭ ŘƻōǌŜΣ ǘŜƪƭŀ Ƴǳ ƪǊŜǾ Ȋ ƘƭŀǾȅΧΦΦƴŠƧŀƪŜƧ ƧƛƴŜƧ ƘŀƧȊƭ ōȅƭ 
ƻǇƛƭŜƧ ΦΦΦΦƧƝ Ȋŀőŀƭ ǘƭƻǳŎǘ ǎ ǘƛƳΣ  ȌŜ ǎƳŜ ŦŜǙłŎƛΦΦƳł ǎƛŎŜ ǇǊŀǾŘǳΧΦΣŀƭŜ 
ƳłƳ ŘƻƧŜƳΣ ȌŜ ǘƻ ƴŜōȅƭƻ ǇƻŘǎǘŀǘƴȇΣ ȌŜ Ƨƻ Ǿ ǘȇ ŎƘǾƝƭƛ ς ƴƻ ŀ ǎǘłƭƻ ǘŀƳ 
ŀǎƛ с ǇƻƭƛŎŀƧǘǻΣ Ƨŀƪ ƳŠǎǘǎƪȇ ǘŀƪ ǎǘłǘƴƝ ŀ ŘƝǾŀƭƛ ǎŜ ƴŀ ǘƻΣ Ƨŀƪ ǘŜƴ ƪƭǳƪ 
ōƛƧŜ ǘǳ Ƙƻƭƪǳ ŀ ƴŜȊŀǎłƘƭƛΧΦƪŘȅȌ ǎŜƳ ŎƘǘŠƭΣ ŀōȅ ǘƻ ǳǾŜŘƭƛ Řƻ ȊłǇƛǎǳΣ ǘŀƪ 
ƴłǎ Ȋ  ǇƻƭƛŎƛŜ όǎǘŀƴƛŎŜύ ŀƪƻǊłǘ ǾȅƘƻŘƛƭƛΧά      
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3ÏÕÈÒÎ ÖĻÓÌÅÄËĳ ÚÁÐÏÊÅÎĻÃÈ 

ÒÅÇÉÏÎĳ  

#ÅÌËÏÖĻ ÐĠÅÈÌÅÄ ÖĻÓÌÅÄËĳ ÄÌÅ ÓÌÅÄÏÖÁÎĻÃÈ ÏÂÌÁÓÔþ 

IƻŘƴƻŎŜƴƝ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ ǳƪŀȊŀǘŜƭǻ ǾȇǾƻƧŜ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ 
v ǳǇƭȅƴǳƭȇŎƘ р ƭŜǘŜŎƘ ƧŜ ŘƝƪȅ ƻōǊƻǾǎƪȇƳ ǊƻȊƳŀƴƛǘƻǎǘŜƳ ŀ 
ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝƳ ƻŘƭƛǑƴƻǎǘŜƳ ƴŜǎƴŀŘƴŞΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ōȅƭ ǾȇōŠǊ ǊŜƎƛƻƴǻ ǾƻƭŜƴ 
ǇŜőƭƛǾŠ ǘŀƪΣ ŀōȅ ȊƻƘƭŜŘƴƛƭ ǊǻȊƴł ƪǊƛǘŞǊƛŀ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǾŜƭƛƪƻǎǘƛ ƴŜƧǾŠǘǑƝƘƻ 
ǎƝŘƭŀ ǊŜƎƛƻƴǳΣ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƻōǎƭǳȌƴƻǎǘ ǊŜƎƛƻƴǳΣ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȇ ŀ ǎƻŎƛłƭƴƝ 
ƪƻƴǘŜȄǘ ƛ ƪǳƭǘǳǊƴŠ-ƘƛǎǘƻǊƛŎƪł ǎǇŜŎƛŦƛƪŀΣ ŜȄƛǎǘǳƧŜ Ǉǌƛ ǇƻŘƻōƴŠ ǇƻƧŀǘȇŎƘ 
ǘŜǊŞƴƴƝŎƘ ǎǘǳŘƛƝŎƘ ƻƳŜȊŜƴƝ Ǿ ƳƻȌƴƻǎǘŜŎƘ ǳȌƛǘȇŎƘ ƴƻƳƛƴŀőƴƝŎƘ 
ǘŜŎƘƴƛƪΦ ¢ȅ Ƨǎƻǳ ǾłȊłƴȅ ƴŀ ǇǌŜǎƴƻǳ ŘŜǎƪǊƛǇŎƛ ȊłƪƭŀŘƴƝƘƻ ǎƻǳōƻǊǳΣ 
ƪǘŜǊł ƴŜŜȄƛǎǘǳƧŜ ŀ ŘŠƭŜƴƝ ǎƪǳǇƛƴ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ǿ ǘŜȄǘǳ ǊŜŦƭŜƪǘǳƧŜ ƴŀǑƛ 
ƻƳŜȊŜƴƻǳ Ȋƴŀƭƻǎǘ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŘǊƻƎ Ǿ populaci. Bez 
ƪǾŀƭƛǘƴƝ Ȋƴŀƭƻǎǘƛ ƘƻƳƻƎŜƴƛǘȅ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌƴŞ ƧŜŘƴŀƪ 
ǎŜǎǘŀǾƻǾŀǘ ǎƻǳōƻǊ ȊłǎǘǳǇŎǻ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴ ŀ ƧŜŘƴŀƪ ŀƪǘƛǾƴŠ 
ǾȅƘƭŜŘłǾŀǘ ŀ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾŀǘ ǇǊƻ ǾȇȊƪǳƳƴŞ ǵőŜƭȅ ǘȅǘƻ ƧŜŘƛƴŎŜ 
v populaci. Z ǾȇǎƭŜŘƪǻ ŀƴŀƭȇȊȅ ƧŜ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ŀƴƛ ƴŀǾǊȌŜƴŞ ŘŠƭŜƴƝ ƴŜƭȊŜ 
ǇƻǾŀȌƻǾŀǘ Ȋŀ ƪƻƴŜőƴŞ ŀ ȌŜ ǎŜ Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǾȅǎƪȅǘƻǾŀƭ ǇǌƝƭƛǑ ǾŜƭƪȇ ǇƻőŜǘ 
ƻǎƻōΣ ƪǘŜǊŞ ōȅƭȅ Řƻ ƴŀǾǊȌŜƴȇŎƘ ƪŀǘŜƎƻǊƛƝ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌƴŠ ȊŀǌŀŘƛǘŜƭƴŞ ŀ 
ƧŜƧƛŎƘȌ ȌƛǾƻǘƴƝ ǎǘȅƭ ŀ ǾȊƻǊŎŜ ǳȌƝǾłƴƝ ƴŜǾȅǘǾłǌŜƭȅ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ 
ƘƻƳƻƎŜƴƴƝ ƧŜŘƴƻǘƪǳΦ YǊƻƳŠ ƴŜŘƻǎǘŀǘƪǳ ǾƻŘƝǘŜƪ ŀ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝŎƘ 
ǳƪŀȊŀǘŜƭǻ ǇǊƻ ǇƻǇƛǎ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ¦5 ƴŀǊłȌƝƳŜ ƴŀ ŘŀƭǑƝ 
ƻƳŜȊŜƴƝ Ǿ ǇƻŘƻōŠ ƴŜȊƴŀƭƻǎǘƛ Ǉƻőǘǻ ȊłǎǘǳǇŎǻ ǘŠŎƘǘƻ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ 
ǎƪǳǇƛƴΦ 5ƻ ǘǌŜǘƛŎŜ Ǉŀƪ ŜȄƛǎǘǳƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ƴŀǇǊƻǎǘƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƻƳŜȊŜƴƝΣ 
ƪǘŜǊŞ ǎŜ ȊŎŜƭŀ ȊłǎŀŘƴƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ǇǊƻƳƝǘł Řƻ ƻōƻǳ ǇǌŜŘŎƘƻȊƝŎƘΦ WŜ 
ƧƝƳ ƴŜǎƳƝǊƴŠ ǊȅŎƘƭł ŀ ƴŜǾȅȊǇȅǘŀǘŜƭƴł ŘȅƴŀƳƛƪŀ ǾȇǾƻƧŜ ŘǊƻƎƻǾŞ 
ƪŀǊƛŞǊȅΣ ƻ ƴƝȌ Ǿ ƴŀǇǊƻǎǘŞ ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ƴŜƭȊŜ ǾȌŘȅ ƘƻǾƻǌƛǘ Ƨŀƪƻ ƻ 
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ǾȇǾƻƧƛΣ ƴŜōƻǙ ƴŜƳł ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǇǊƻƎǊŜǎƛǾƴƝ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊΦ ±ŜƭƳƛ őŀǎǘƻ 
ȊŜƧƳŞƴŀ ǳ ƻǎƻō ǎ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳƛ ǾȊƻǊŎƛ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƧŘŜ ƻ ǇŜǊƳŀƴŜƴǘƴƝ 
ƪƻƭƝǎłƴƝ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ƳŜȊƛ ǇǊƻƎǊŜǎƛǾƴƝƳ ŀ ǊŜƎǊŜǎƛǾƴƝƳ ǾȇǾƻƧŜƳΦ 
{ǘǌƝŘłƴƝ ƻōŘƻōƝ ǎ ǾŠǘǑƝ ƛƴǘŜƴȊƛǘƻǳ ǳȌƝǾłƴƝ ǎ ƻōŘƻōƝƳƛ ŀōǎǘƛƴŜƴŎŜ ƻŘ 
ƘƭŀǾƴƝΣ ǇǌƝǇŀŘƴŠ ƛ ŘŀƭǑƝŎƘ ŘǊƻƎΣ ǇǌŜŎƘƻŘȅ ƳŜȊƛ ŘǊƻƎŀƳƛ ŘƭŜ ƳƻȌƴƻǎǘƝ 
ƧŜƧƛŎƘ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛΣ ȊƳŠƴȅ ǾŜ ȊǇǻǎƻōǳ ǳȌƝǾłƴƝ ŀǘŘΦ ς ǘƻ ǾǑŜ őƛƴƝ 
ƧŀƪŞƪƻƭƛ Ǉƻƪǳǎȅ ƻ ƪƭŀǎƛŦƛƪŀŎƛ ǾŜƭƳƛ ƻōǘƝȌƴȇƳƛΦ bŀǾƝŎ ǎŜ ƴŜƧŜŘƴł ǇƻǳȊŜ 
ƻ ǇǊƻōƭŞƳ ǳ ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ŀƭŜ ƻ ƧŜǾΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǇǌƝǘƻƳŜƴ ǘŞƳŠǌ 
ǾŜ ǾǑŜŎƘ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾŀƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴłŎƘΦ ½ŘŜ ǾȅőƴƝǾŀƧƝ ǇƻǳȊŜ ǘŀƪƻǾŞ 
ǾȅƘǊŀƴŠƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅΣ Ƨŀƪƻ Ƨǎƻǳ ƴŀǇǌΦ ȊłǾƛǎƭƝ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴǳΣ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴƝ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ŜȄǘłȊŜ ƴŀ ǘŀƴŜőƴƝ ǎŎŞƴŠ ƴŜōƻ ǳȊŀǾǌŜƴŞ ǎƪǳǇƛƴȅ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ ōȅǘŜŎƘΦ tƻǇƛǎƻǾŀƴȇ ƧŜǾ Ǉŀƪ ŘłǾłƳŜ Řƻ ǎƻǳǾƛǎƭƻǎǘƛ 
s ǘȊǾΦǇƻƭȅƳƻǊŦƴƝƳ ǎǘȅƭŜƳ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎΣ ǎ ƴƝƳȌ ƧǎƳŜ ǎŜ ǾŜƭƳƛ őŀǎǘƻ 
ǎŜǘƪłǾŀƭƛ ŀ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ȊŘł ōȇǘ ǎǘłƭŜ ǇǌŜǾƭłŘŀƧƝŎƝƳ ǾȊƻǊŎŜƳ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ 
όǾőŜǘƴŠ ŀƭƪƻƘƻƭǳ ŀ ǘŀōłƪǳύΦ                    
 
IƭŀǾƴƝ ƻƳŜȊŜƴƝ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǇǌƝƭƛǑ ǊƻȊǎłƘƭŞƘƻ ȊƻōŜŎƴŠƴƝ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ǘŜŘȅ 
ǎǇŀǘǌǳƧŜƳŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ǿ ǘƻƳΣ ȌŜ ǎƻǳōƻǊ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ƴŜƴƝ ƧŜŘƴŀƪ 
ƳƻȌƴŞ ǇƻǾŀȌƻǾŀǘ Ȋŀ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝ ŀ ǳȌƛǘŞ ƴƻƳƛƴŀőƴƝ ǘŜŎƘƴƛƪȅ 
ƳƻƘƭȅ ȊǇǻǎƻōƛǘ ȊƪǊŜǎƭŜƴƝ ǾȇōŠǊŜƳ ƻǎƻō ǾłȊŀƴȇŎƘ ƴŀ ǳǊőƛǘŞ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝΣ 
Řƻ ƴŠƘƻȌ ǎŜ ǘŀȊŀǘŜƭ Řƻǎǘŀƭ ŀ ƪŘŜ ƧŜ ƪƻƴǘŀƪǘƻǾŀƭ Ȋŀ ǾȇȊƪǳƳƴȇƳ 
ǵőŜƭŜƳΦ tƻŎƘƻǇƛǘŜƭƴŠΣ ŀƭŜ ōŜȊ ƴŠƧŀƪŞ ǾŀȊōȅ ƴŀ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ƧƛƴłΣ ƴŜōȅƭŀ 
ƳƻȌƴƻǎǘ Ȋ ƴƛŎƘ ȊƝǎƪŀǘ ŘŀƭǑƝ ƻǎƻōȅΣ ǇǌŜǎǘƻȌŜ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ Ƨƛƴȇch 
ǇǊƻǎǘǌŜŘƝŎƘ Ǿ ǊŜƎƛƻƴǳ ƳƻƘƭȅ ŜȄƛǎǘƻǾŀǘ ƧƛƴŞ ǾȊǘŀƘȅ ŀ ǇǊŀǾƛŘƭŀΣ ƴŜȌ Ƨŀƪł 
ōȅƭŀ ǇƻǇǎłƴŀ ŀ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾłƴŀΦ bŜǑƭƻ ƴłƳ ǾǑŀƪ ƻ ǾȅőŜǊǇłǾŀƧƝŎƝ 
ǇǌŜƘƭŜŘ ǾǑŜŎƘ ƘƭŀǾƴƝŎƘ ǇǊŀǾƛŘŜƭ ŀ ǾȊǘŀƘǻ ŀ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ ǾȇȊƪǳƳ ǎƛ 
ƴŜƪƭŀŘŜ Ȋŀ ŎƝƭ ŘƻǎŀƘƻǾŀǘ ŀ ǇǊŀŎƻǾŀǘ ǎ ǊŜǇǊŜȊŜƴǘŀǘƛǾƴƝƳi soubory ve 
ǎǘŀǘƛǎǘƛŎƪŞƳ ǎƳȅǎƭǳΦ ±ȅŎƘłȊƝƳŜ Ȋ ƧŜŘƴƻƘƻ ȊŜ ȊłƪƭŀŘƴƝ ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘǻ 
ǇǊƻ ƪǾŀƭƛǘŀǘƛǾƴƝ ǾȇȊƪǳƳΣ ǘƻǘƛȌ ȌŜ Ǉǌƛ ŘƻǎǘŀǘŜőƴŠ ƘƭǳōƻƪŞƳ ȊłōŠǊǳ ŀ 
ǑƝǌƛ ȊǇǊŀŎƻǾŀƴȇŎƘ Řŀǘ ǎŜ ǇƻŘŀǌƝ ƴŀƭŞȊǘ ǘŀƪƻǾŞ ǾȊǘŀƘȅΣ ƪǘŜǊŞ ōǳŘƻǳ 
ǎŎƘƻǇƴȅ ǾȅǎǾŠǘƭƛǘ ŀ ǇƻǇǎŀǘ ƳŜŎƘŀƴƛǎƳǳǎΣ ƧŀƪȇƳ ǎƭŜŘƻǾŀƴŞ ƧŜǾȅ 
ǇǊƻōƝƘŀƧƝ ŀ Ŏƻ ǎŜ Ǉǌƛ ƴƛŎƘ ŘŠƧŜΦ /ƝƭŜƳ ǘŜŘȅ ƧŜ ȊƝǎƪŀǘ ƛƴǘŜǊǇǊŜǘŀőƴƝ 
ȊłƪƭŀŘƴǳ ǇǊƻ ƳƻȌƴƻǎǘ ǾȅǎǾŠǘƭƛǘ ŀ ǇƻǇǎŀǘ ƧŜƧƛŎƘ ŘȅƴŀƳƛƪǳ ŀ ƪƻƴǘŜȄǘΣ 
v ƴŠƳȌ ǇǊƻōƝƘŀƧƝΦ    
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6ĻÖÏÊ ÄÒÏÇÏÖï ÓÃïÎÙ ωπȢ ÌÅÔ 

Ö ÈÌÁÖÎþÃÈ ÒÙÓÅÃÈ 

tǊǾƴƝ ǇƻƭƻǾƛƴŀ флΦ ƭŜǘ ǇƻǇǎŀƴł v ƘǊǳōȇŎƘ ǊȅǎŜŎƘ ǎǘǳŘƛŜƳƛ wŀǇƛŘ 
Assessment I10 a II11 ǇǊƻŘŠƭłǾŀƭŀ ǾŜƭƳƛ ȊłǎŀŘƴƝ ǇǊƻƳŠƴȅ ƻǾƭƛǾƴŠƴŞ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ȊƳŠƴƻǳ ǊŜȌƛƳǳ ŀ ǘƝƳ ƛ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȇŎƘ ǇƻƳŠǊǻ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘƝΦ 
S ǳǊőƛǘƻǳ ƳƝǊƻǳ ƴŀŘǎłȊƪȅ ƭȊŜ ǘǳǘƻ Řƻōȅ ƻȊƴŀőƛǘ Ȋŀ Ȋƭŀǘƻǳ ŞǊǳ ǳȌƝǾłƴƝ 
drog v 2ŜŎƘłŎƘΦ aŀƭł ƪƻƻǊŘƛƴƻǾŀƴƻǎǘ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ŀƪǘƛǾƛǘΣ ǳǾƻƭƴŠƴƝ 
ǘǊƘǳ ŀ ǘŜǇǊǾŜ ōǳŘǳƧƝŎƝ ŀ ȊŀőƝƴŀƧƝŎƝ ƳƻŘŜǊƴƝ ŎŜƭƴƝ ǎȅǎǘŞƳȅ ȊŀƳŠǌŜƴŞ 
ƴŀ ǇŀǑƻǾłƴƝ ƴŜƭŜƎłƭƴƝŎƘ ƴłǾȅƪƻǾȇŎƘ ƭłǘŜƪΣ ǎǇƻƭŜőŜƴǎƪł ǳǾƻƭƴŠƴƻǎǘ 
ǘŞƳŀǘǳ Ƨǎƻǳ ƧŜƴ ƴŠƪǘŜǊȇƳƛ Ȋ ŦŀƪǘƻǊǻΣ ƪǘŜǊŞ ǇǌƛǎǇŠƭȅ ƪ ǘƻƳǳΣ ȌŜ ǎŎŞƴŀ 
Ȋŀőŀƭŀ ōȇǘ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ƻǘŜǾǌŜƴłΣ Ȋŀőŀƭƻ Ƨƛ ōȇǘ ǾƛŘŠǘ ǾƝŎŜ Ǿ ǳƭƛŎƝŎƘΣ 
ƪŘŜ ōȅƭ ƴłǊǻǎǘ Ǉƻőǘǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƴŜƧȊǌŜǘŜƭƴŠƧǑƝ όƧŀƪŞƪƻƭƛ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ 
ǾȇȊƪǳƳƴŞ ǵŘŀƧŜ Ȋ ǘƻƘƻǘƻ ƻōŘƻōƝ ǇǊŀƪǘƛŎƪƻǳ ƴŜƧǎƻǳύΦ bŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ 
ǎŜ ƻōƧŜǾƛƭȅ Řƻ ǘŞ Řƻōȅ Ƴłƭƻ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ ŘǊƻƎȅΣ ƪǘŜǊŞ ƴŜōȅƭ ǾŠǘǑƝ 
ǇǊƻōƭŞƳ ǇǌƛǾŞȊǘ ȊŜ ȊŀƘǊŀƴƛőƝΦ tǌŜǎǘƻȌŜ ƳŀǎƛǾƴƝ ƴłǊǻǎǘ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ƧŜ ǾȊǘŀƘƻǾłƴ ŀȌ ƪ ƻōŘƻōƝ ŘǊǳƘŞ ǇƻƭƻǾƛƴȅ ŘŜǾŀŘŜǎłǘȇŎƘ ƭŜǘΣ 
objevilo se v ǎƻǳōƻǊǳ ƴŠƪƻƭƛƪ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎŜ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝƳ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ƧƛȌ ƻŘ Ȋŀőłǘƪǳ флΦ ƭŜǘΣ ƪŘȅ ōȅƭ Ǿ tǊŀȊŜ ȊǌŜƧƳŠ ƪ ȊƝǎƪłƴƝ ƧŜƴ 
ƻōǘƝȌƴŠ ŀ ¦5 ƳǳǎŜƭƛ ƳƝǘ ǾƝŎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ŀ ŘƻōǊŞ ƪƻƴǘŀƪǘȅΦ ±ǑƛŎƘƴƛ 
αǇŀƳŠǘƴƝŎƛά Ȋ ǌŀŘ ŘǊƻƎƻǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀ ŘŜŀƭŜǊǻ Ǿ souboru na toto 
ƻōŘƻōƝ ǾȊǇƻƳƝƴŀƧƝ Ƨŀƪƻ ƴŀ ƻōŘƻōƝΣ ƪŘȅ ƳŠƭƛ ƳƛƴƛƳłƭƴƝ ǇǊƻōƭŞƳȅ 

                                                            
10  ¢ȅǊƭƝƪΣ aΦΣ .ŞƳΣ tΦΣ ½ǳŘŀΣ ¢ΦΣ tƻǿŜǊΣ wΦ όмффсύΦ ½ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ŘǊƻƎƻǾŞ 
situace v 2w όwŀǇƛŘ !ǎǎŜǎǎƳŜƴǘ).  
     ½ǇǊłǾŀ Ȋ ǾȇȊƪǳƳǳΦ tǊŀƘŀΦ   
11   aƛƴŀǌƝƪ WΣ .ŞƳ tΦ όмфффύΦ wȅŎƘƭŞ ȊƘƻŘƴƻŎŜƴƝ όw!tύ ƛƴƧŜƪőƴƝƘƻ ǳȌƝǾłƴƝ 
drog v 2w Ǿ roce 1999.  
     ½ǇǊłǾŀ Ȋ ǾȇȊƪǳƳǳΦ  tǊŀƘŀΦ 
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s ǇƻƭƛŎƛƝΣ ƴŀ ǘǊƘǳ ǇŀƴƻǾŀƭȅ ǾŜƭƳƛ ƻǎƻōƴƝ ǾȊǘŀƘȅΣ Ǿ drogłŎƘ ǎŜ ƴŜǘƻőƛƭƻ 
ǘŀƪ ǾŜƭƪŞ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǇŜƴŠȊ ŀ ǾǑŜ ōȅƭƻ Ǿ ŘǊǘƛǾŞ ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ƴŀ ōłȊƛ 
ƪŀƳŀǊłŘǎƪȇŎƘ ǾȊǘŀƘǻ Ǿ ǇŀǊǘłŎƘΦ ¢ƻ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƴŜȊƴŀƳŜƴł ƛŘȅƭƛŎƪȇ 
ƻōǊłȊŜƪΣ ƪŘȅ ōȅ ǎŜ ƳŠƭƛ ǾǑƛŎƘƴƛ ¦5 ōŜȊ ǇǊƻōƭŞƳǻ ŀ ǎƪǾŠƭŜΣ ȊƴŀƳŜƴł 
ǘƻ ƧŜƴ ǘƻΣ ȌŜ ƴŜƳŠƭƛ ǘƻƭƛƪ ǇǊƻōƭŞƳǻ ǎ polƛŎƛƝΣ ƴŜōȅƭƻ ŘǻǾƻŘǻ ǎŜ ǇǌƝƭƛǑ 
ƻōłǾŀǘ ƻŘƘŀƭŜƴƝΦ 5łƭŜ ƛ Ǿ ǇǌƝǇŀŘŠ ƻŘƘŀƭŜƴƝ ƴŜōȅƭŀ ǾŠǘǑƝ őłǎǘ 
ǇƻǇǎŀƴȇŎƘ ǘǊŜǎǘǻ ǇǌƝƭƛǑ ǘǾǊŘł ŀ ŘƭŜ ¦5 ōȅƭ ǾŜƭƪȇ ǇǊƻǎǘƻǊ ƪ ƭŀǾƝǊƻǾłƴƝΦ 
bŀ ǳƭƛŎƛ ƴŜōȅƭȅ ǾȊǘŀƘȅ ǘŀƪ ǾȅƘǊƻŎŜƴȅ ŀ őŜǊƴȇ ǘǊƘ ǎ ŘǊƻƎŀƳƛ ƴŜƳŠƭ ǘŀƪ 
ǇŜǾƴł ŀ ǘǾǊŘł ǇǊŀǾƛŘƭŀΦ tŜǊǾƛǘƛƴƻǾł ǎŎŞƴŀ ōȅƭŀ ǇƻǎǘŀǾŜƴŀ ƴŀ ōłȊƛ 
ǎŀƳƻȊłǎƻōŜƴƝΣ ǘŜŘȅ ǾƭŀǎǘƴƝ ǾȇǊƻōŀ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ őƛ ƪƻƳǳƴƛǘŠΣ ǎƴŀŘƴł 
ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ǎǳǊƻǾƛƴ ŀ ƧŜƧƛŎƘ ƴƝȊƪł ŎŜƴŀΦ ¢ǊŀŘƛőƴŠ ƴŜƧǊƻȊǾƛƴǳǘŠƧǑƝ ōȅƭŀ 
ǎŎŞƴŀ Ǿ tǊŀȊŜΣ ƪǘŜǊł ƻǾƭƛǾƶƻǾŀƭŀ ǾȇǾƻƧ ƛ ƧƛƴŘŜΦ ± ǘŞǘƻ ŘƻōŠ ƴŜƭȊŜ 
ǾǻōŜŎ ƘƻǾƻǌƛǘ ƻ ƴŠƧŀƪȇŎƘ ŎŜƴƻǾȇŎƘ ƘƭŀŘƛƴłŎƘ ŀ ǘǊƘǳΦ ±ȊǘŀƘȅ ŀ 
ǇǊŀǾƛŘƭŀ ōȅƭȅ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǘŀƪ ǇǊƻƳŠƴƭƛǾŞ ŀ ƻŘƭƛǑǳƧƝŎƝ ǎŜΣ ȌŜ ǘǊƘ 
s ŘǊƻƎŀƳƛ ǘŞƳŠǌ ŀƴƛ ǾŜ ǎƪǳǘŜőƴŞƳ ǎƳȅǎƭǳ ǎƭƻǾŀ Ȋŀ őŜǊƴȇ ǘǊƘ ƴŜƭȊŜ 
ƻȊƴŀőƻǾŀǘΦ .ŠȌƴƻǳ ōȅƭŀ ǾȇƳŠƴŀ ŘǊƻƎȅ Ȋŀ ŀŘŜƪǾłǘƴƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ǎǳǊƻǾƛƴΣ Ƴŀƭł ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴƻǎǘ ŀ ǎǇƝǑŜ Ǿƻƭƴƻǎǘ Ǿ pravidlech apod. 
½ŀőŀƭȅ ǾȊƴƛƪŀǘ ǇǊǾƴƝ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾŞ ǇǊƻƎǊŀƳȅ ŀ ƻǘŜǾƝǊŀƭȅ ǎŜ ǇǊǾƴƝ 
ǘŜǊŀǇŜǳǘƛŎƪŞ ƪƻƳǳƴƛǘȅΦ WƛȌ Ǿ ǘŞǘƻ ŘƻōŠ ƧŜ ǾǑŀƪ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ ǎŜ Ȋŀőŀƭȅ 
ƻŘŜƘǊłǾŀǘ ǇǊǾƴƝ ȊƳŠƴȅ ǎŜ ǾǎǘǳǇŜƳ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝŎƘ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴȇŎƘ 
ǎƪǳǇƛƴ ŀ ƻōƧŜǾŜƴƝƳ ǇǊǾƴƝƘƻ ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŀȊƴŀőǳƧƝŎƝ ōǳŘƻǳŎƝ ǘǊŜƴŘ 
ǾȇǾƻƧŜΦ 
 
½ŀ ǇǊǾƴƝ ȊƭƻƳƻǾŞ ƻōŘƻōƝ ǾŜ ǾȇǾƻƧƛ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ǇƻǾŀȌǳƧŜƳŜ Ǌƻƪȅ 
1994-1996. V ŎŜƭƻǎǇƻƭŜőŜƴǎƪŞƳ ƪƻƴǘŜȄǘǳ ƧŜ ǘƻ ƻōŘƻōƝΣ ƪŘȅ ǎŜ ƻ 
ŘǊƻƎłŎƘ Ȋŀőŀƭƻ ǾƝŎŜ ƘƻǾƻǌƛǘ Ƨŀƪƻ ƻ ǘŠȌƪƻ ǌŜǑƛǘŜƭƴŞƳ ǇǊƻōƭŞƳǳ ŀ ŎŜƭł 
ƻōƭŀǎǘ Ȋŀőŀƭŀ ōȇǘ ǾȇǊŀȊƴŠ ƳŜŘƛŀƭƛȊƻǾłƴŀ ŀ ǇƻƭƛǘƛȊƻǾłƴŀΦ ½Ŝ ǎǘǊŀƴȅ 
ǇƻƭƛŎƛŜ ǎŜ ǇǊłǾŠ Ǿ ǘƻƳǘƻ ƻōŘƻōƝ ŘƭŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ȋŀőŀƭȅ ƻōƧŜǾƻǾŀǘ ǇǊǾƝ 
ŀƪŎŜΣ ƪǘŜǊŞ ǎǾŠŘőƛƭȅ ƻ ǘƻƳΣ ȌŜ ǎŜ ŘǊƻƎƻǾŞ ƻōƭŀǎǘƛ Ȋŀőŀƭƻ ǾŠƴƻǾŀǘ ǾƝŎŜ 
ǇƻȊƻǊƴƻǎǘƛ ŀ ŀƪŎŜ ōȅƭȅ ǇǊȇ ƳƴƻƘŜƳ ǘǾǊŘǑƝ ŀ ƪƻƻǊŘƛƴƻǾŀƴŠƧǑƝ ƴŜȌƭi 
kdykoli v ƳƛƴǳƭƻǎǘƛΦ bŀ ǎŎŞƴŠ Ǿ ǘŞǘƻ ŘƻōŠ ǘŀƪŞ Ȋŀőŀƭȅ ŦǳƴƎƻǾŀǘ 
ŜƪƻƴƻƳƛŎƪŞ ǾȊǘŀƘȅ ǾȊǘŀƘǳƧƝŎƝ ǎŜ ƪ ȊƝǎƪłǾłƴƝ ǎǳǊƻǾƛƴΣ ǇǊƻŘŜƧŜ ŘǊƻƎ ŀ 
ǾŜǊǘƛƪłƭƴƝ ŘƛŦŜǊŜƴŎƛŀŎŜ ǎŎŞƴȅΣ Řŀƴł ǊƻȊǾƻƧŜƳ ŘŜŀƭƛƴƎǳΦ błǊǻǎǘ Ǉƻőǘǳ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όŀ ǘŜŘȅ ȊłƪŀȊƴƝƪǻύΣ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎŜ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝ ǎƛtuace ve vztahu 
k riziku kontaktu s ǇƻƭƛŎƛƝ ŀ ǎƻǳŘȅΣ ƴŜǎǘŜƧƴƻƳŠǊƴł ƳƻȌƴƻǎǘ ƴŀōƝŘƪȅΣ 
ǘƻ ǾǑŜ ȊǌŜƧƳŠ Ȋŀőŀƭƻ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎŎŞƴǳ ƳŠƴƛǘ ǎƳŠǊŜƳ ƪŜ 
ƪƻƳŜǊŎƛƻƴŀƭƛȊŀŎƛ ǾȊǘŀƘǻ Ǿ ƴƝΦ ± ǘŞǘƻ ŘƻōŠ ƧŜ ǘŀƪŞ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ 
ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ Ǿ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇŎƘ őłǎǘŜŎƘ ǊŜǇǳōƭƛƪȅ Ȋŀőŀƭȅ ƳƝǘ mnohem 
ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ǘǾłǌ ƻǾƭƛǾƴŠƴƻǳ ǎǇŜŎƛŦƛƪȅ ǊŜƎƛƻƴǳ ŀ ǾȊƴƛƪŀƧƝŎƝƳƛ 
ƻŘƭƛǑƴƻǎǘƳƛ ƳŜȊƛ ǘŠƳƛǘƻ ǊŜƎƛƻƴȅ ƴŜƳŀƧƝŎƝƳƛ Řƻ ǘŞ Řƻōȅ ǎǊƻǾƴłƴƝ 
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όƴŜȊŀƳŠǎǘƴŀƴƻǎǘΣ ǇƻǎƝƭŜƴƝ ƪǳƭǘǳǊƴƝŎƘ ǾƭƛǾǻΣ ŘƻǇǊŀǾƴƝ ƻōǎƭǳȌƴƻǎǘΣ 
ŘƻǇǊŀǾƴƝ ǘŜǇƴȅ ǾŜ ǾȊǘŀƘǳ ƪ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝƳ ƻōŎƘƻŘǻƳ ŀ ǘŜŘȅ ƛ 
ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ ǇŀǑƻǾłƴƝ ŀ ƳŀǎƛǾƴŠƧǑƝƳ ǊƻȊǾƻƧŜƳ ǊǻȊƴȇŎƘ ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ 
ŀƪǘƛǾƛǘ Ƨŀƪƻ ǇǊƻǎǘƛǘǳŎŜΣ ǾȅŘƝǊłƴƝΣ ǇƻŘǾƻŘƴŞ ƻōŎƘƻŘƴƝ ǎȅǎǘŞƳȅ ƴŀǇǌΦ 
s ǇƻƧƛǑǘŠƴƝƳ ŀǘŘΦύΦ                             
 
Z Řŀǘ ƻŘ ¦5 ǎŜ ǇƻǘǾǊȊǳƧŜΣ ȌŜ Ǌƻƪ мффт ƧŜ ǇƻǾŀȌƻǾłƴ Ȋŀ ŘǊǳƘȇ ȊłǎŀŘƴƝ 
ȊƭƻƳ ǾŜ ǾȇǾƻƧƛ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅΦ tǊłǾŠ ƪ ǘƻƳǳǘƻ Ǌƻƪǳ ǾȊǘŀƘǳƧƝ ¦5 
ƴŜƧǾŠǘǑƝ ȊƳŠƴȅ ǾŜ ǎǘǊŀǘŜƎƛƛ ŎƘƻǾłƴƝ ǎǇŜŎƛłƭƴƝŎƘ ǎƭƻȌŜƪ ǇƻƭƛŎƛŜΣ ƪǘŜǊł 
ǎŜ ŘƭŜ ƧŜƧƛŎƘ ƴłȊƻǊǳ ǇǊłǾŠ Ǿ ǘƻƳǘƻ ǊƻŎŜ Ȋŀőŀƭŀ ƳŠƴƛǘ ƴŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧƛ 
ǎƳŠǊŜƳ ƪ ǇǊƻŦŜǎƛƻƴłƭƴŠƧǑƝƳǳ ǇǌƝǎǘǳǇǳΦ ±ŜŘƭŜ ǘƻƘƻ Ǉŀƪ ǇƻǇƛǎǳƧƝΣ ȌŜ ƧŜ 
ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ƧƛƴŞ ǎƭƻȌƪȅ ǇƻƭƛŎƛŜ ǎŜ ƻ ŘǊƻƎȅ ƴŜȊŀƧƝƳŀƧƝ ǘŀƪ ƛƴǘŜƴȊƝǾƴŠ ŀ 
ǎǇƝǑŜ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǇƻǾǊŎƘƴƝ ȊŀŎƘȅŎƻǾłƴƝ ƴŜƧǎƴŀŘƴŠƧƛ ǎǘƝƘŀǘŜƭƴȇŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όŀǙ ƧƛȌ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ Ȋ ǌŀŘ ǎǘǌŜŘƻǑƪƻƭǎƪŞ 
ƳƭłŘŜȌŜ őƛ ƴŀƻǇŀƪ ƴŜƧǘŠȌǑƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ Ȋ ǌŀŘ ōŜȊŘƻƳƻǾŎǻύΦ {ƘƻŘƴŠ ǎŜ 
ǘŀƪŞ ¦5 ŘƻƳƴƝǾŀƧƝΣ ȌŜ ǎŜ ȊŀőƝƴŀƭȅ őŀǎǘŠƧƛ ƻōƧŜǾƻǾŀǘ ƪƻƴŦƭƛƪǘȅ 
s ƳŠǎǘǎƪƻǳ ǇƻƭƛŎƛƝΦ ½ ƎƭƻōłƭƴƝƘƻ ǵƘƭǳ ǇƻƘƭŜŘǳ Ǉŀƪ ȊŀǎǘłǾŀƧƝ ƴłȊƻǊΣ ȌŜ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ȊłǎŀŘƴƝ ȊƳŠƴȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƻŘŜƘǊłƭȅ Ǿ letech 1999-нлллΣ ƳŀƧƝ 
ǎǾǻƧ ǇƻőłǘŜƪ ƧƛȌ ƻƪƻƭƻ ƭŜǘ мффт-мффуΦ aŀƧƝ Ȋŀ ǘƻΣ ȌŜ ǇǊƻŎŜǎ ǘŠŎƘǘƻ 
ȊƳŠƴ ōȅƭ ƴŀǎǘŀǊǘƻǾłƴ ǇǊłǾŠ Ǿ ǘŠŎƘǘƻ ŘǾƻǳ ƭŜǘŜŎƘ ŀ ȊƳŠƴȅ Ǉƻ 
ȊŀǾŜŘŜƴƝ Ȋłƪƻƴŀ ƧŜƧ ǇǊȇ ƧŜƴ ȊŀǾǊǑƛƭȅΦ  
 
hŘ Ǌƻƪǳ мффт ǘŀƪŞ ƴƛƪŘƻ Ȋ ǘŠȌƪȇŎƘ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ¦5 ƴŜƳł 
ǇƻŎƘȅōƴƻǎǘ ƻ ǘƻƳΣ ȌŜ ŘǊƻƎƻǾł ǎŎŞƴŀ Ȋŀőŀƭŀ ƳƝǘ ǊłȊΣ Ƨŀƪ ƧŜƧ ȊƴłƳŜ 
ŘƴŜǎΦ ¢ŜŘȅ ǾȇǊŀȊƴł ƪƻƳŜǊŎƛƻƴŀƭƛȊŀŎŜΣ ǘǾǊŘǑƝ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ŘƛƪǘƻǾŀƴł 
ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȇƳƛ ȊłƧƳȅΣ ǾŜƭƪȇ ƴłǊǻǎǘ Ǉƻőǘǳ ǇǊƻŘŜƧŎǻ ŀ ƧŜƧƛŎƘ 
ǇǊƻŦŜǎƛƻƴłƭƴŠƧǑƝ ŎƘƻǾłƴƝΦ ±ǎǘǳǇ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛƝ ƴŀ őŜǊƴȇ ǘǊƘ όǇǌŜŘŜǾǑƝƳ 
ƳƻōƛƭƴƝ ǘŜƭŜŦƻƴȅΣ ŀƭŜ ǘŀƪŞ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜ ǾȇǊƻōȅύ ȊƴŀƳŜƴŀƭ 
ƧŜǑǘŠ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ Ǉƻǎǳƴ ŀ ŘƛŦŜǊŜƴŎƛŀŎƛ ƳŜȊƛ ŘŜŀƭŜǊȅ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ŀ αŘǊǳƘƻǳ 
ǇǌƝőƪƻǳά ȌŜōǌƝőƪǳ ŘŜŀƭŜǊǎƪŞ ǇȅǊŀƳƛŘȅΦ ¢ƻ ǾǑŜ Ƴł Ǉŀƪ ǎǇƻƧƛǘƻǎǘ ǎŜ 
tǌŜƳƛ ƴŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝƳƛ ƧŜǾȅΦ  
 
tǊǾƴƝƳ ƧŜ ŘǻǎƭŜŘƴŞ ŀ ǎȅǎǘŜƳŀǘƛŎƪŞ ƛŘŜƴǘƛŦƛƪƻǾłƴƝ ŀ ȊŀǘȇƪłƴƝ 
ŘƻƳłŎƝŎƘ ǾȇǊƻōŎǻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΦ ± ǇƻŘǎǘŀǘŠ  ǘŀƪ ŘƻŎƘłȊƝ 
k ǎȅǎǘŜƳŀǘƛŎƪŞƳǳ ƴŀǊǳǑƻǾłƴƝ ǊƻǾƴƻǾłƘȅ Ǿ ǇŀǊǘłŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ŀ 
ǇǌŜǊǳǑƻǾłƴƝ ǘǊŀŘƛőƴƝŎƘ ǾŀȊŜō ǳǾƴƛǘǌ ƴƛŎƘΣ ȊǇǻǎƻōǳƧƝŎƝ ƴutnost 
ƻǇŀǘǌƻǾŀǘ ǎƛ ŘǊƻƎǳ ƧƛƴȇƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ŀ ƧƛƴŘŜΦ ¢ŜŘȅ ƻŘ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭǻΣ 
ƪǘŜǊŞ ȊƴŀƧƝ ƳŞƴŠ őƛ ǾǻōŜŎ ŀ ȊǇǻǎƻōŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǇƭƴŠ Ǿ ŘƛƪŎƛ ŘƴŜǑƴƝŎƘ 
ǾȊǘŀƘǻ ŀ ǇǊŀǾƛŘŜƭ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳ όαƪǾŀƭƛǘŀ Ȋŀ ǇŜƴƝȊŜάύΦ ¢ƝƳ ŘƻŎƘłȊƝ ƪŜ 
ǎǘłƭŜ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝƳǳ ƴŀǇŠǘƝ ǇƻȊƻǊƻǾŀǘŜƭƴŞƳǳ ƴŀ ǾǑŜŎƘ ŘǊƻƎƻǾȇŎƘ 
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ǎŎŞƴłŎƘΣ ƪŘŜ ǾȇȊƪǳƳ ǇǊƻōƝƘŀƭΦ bŀǇŠǘƝ Ǿ oblasti trhu s pervitinem a 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǘŜŘȅ ǇǌŜƴŜǎŜƴŞ ƴŀǇŠǘƝ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǎŀƳƻǘƴŞΦ hōǘƝȌƴƻǎǘ 
ȊƝǎƪłǾłƴƝ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŘǊƻƎȅΣ ǾȅǎƻƪŞ ǊƛȊƛƪƻ ǎ ǘƝƳ ǎǇƻƧŜƴŞΣ ǾȇǊŀȊƴł ƴŜƧƛǎǘƻǘŀ 
ǎǇƻƧŜƴł ǎ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝƳ ǌŜǘŠȊŎŜƳ  όƪǘŜǊȇ ƧŜ ǎƴŀŘƴŠƧƛ ƻŘƘŀƭƛǘŜƭƴȇ ƴŜȌ ǳ 
ƘŜǊƻƛƴǳύΣ ǊŀǇƛŘƴŠ ǎŜ ǎƴƛȌǳƧƝŎƝ ǇƻőŜǘ ƪƭŀǎƛŎƪȇŎƘ ŘƻƳłŎƝŎƘ Ǿŀǌƛőǻ όƪǘŜǌƝ 
ƪƻƴőƝ ǾŜ Ǿȇƪƻƴǳ ǘǊŜǎǘǳ ƴŜōƻ ȊŀƴŜŎƘłǾŀƧƝ őƛƴƴƻǎǘƛ ƴŜōƻ ƧŘƻǳ ǇǊŀŎƻǾŀǘ 
ǇǊƻ ǾŜƭƪŞ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴŞΣ őŀǎǘƻ ȊŀƘǊŀƴƛőƴƝ ǎƪǳǇƛƴȅΣ ƪǘŜǊŞ ƧƛƳ Ƨǎƻǳ 
ȊǌŜƧƳŠ ǎŎƘƻǇƴȅ ȊŀƧƛǎǘƛǘ ƳƴƻƘŜƳ ǾŠǘǑƝ ōŜȊǇŜőƝ ŀ Ƨƛǎǘƻǘǳ όƪǾŀƭƛǘƴƝ 
ŀǇŀǊŀǘǳǊǳΣ ōŜȊǎǘŀǊƻǎǘƴƻǎǘ ǎŜ ǎǳǊƻǾƛƴŀƳƛ ŀ ƻŘōȅǘŜƳ ŀǘŘΦύΦ ¢ƻ ǾǑŜ Ƨǎƻǳ 
ŦŀƪǘƻǊȅΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǇƻŘƝƭŜƭȅ ƴŀ ǵǇƭƴŞ ǘǊŀƴǎŦƻǊƳŀŎƛ ǘǊŀŘƛőƴƝ 
ŘƻƳłŎƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴȅΣ ƪǘŜǊł ǎŜ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǘŞƳŠǌ ǊƻȊǇŀŘƭŀΦ WŜƧƝ 
ŘƴŜǑƴƝ ǇƻŘƻōŀ ǎŜ ȊŘł ōȇǘ ǎǘłƭŜ ǾƝŎŜ ǎŜ ǇǌƛōƭƛȌǳƧƝŎƝ ƘŜǊƻƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴŠΣ 
s ƴƝȌ ǎŜ ƧƛȌ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ Ȋ ǾŠǘǑƝ ƳƝǊȅ ǇǌŜƪǊȇǾł όŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝ ǎȅǎǘŞƳ 
apod.).                     
 
5ǊǳƘȇƳ ƧŜǾŜƳ ƧŜ ƳŀǎƛǾƴƝ ǾǎǘǳǇ ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŀ ǘǊƘ ŀ ǇƻǎǘǳǇƴŞ 
ƻǾƭłŘƴǳǘƝ ŎŜƭŞ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ǳ ǘŠȌƪȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΦ bŜƧǊƻȊǑƝǌŜƴŠƧǑƝ ŀ 
ƴŜƧǳȌƝǾŀƴŠƧǑƝ ƘƴŠŘȇ ƘŜǊƻƛƴ ŘƴŜǎ ǾŜ ǾŜƭƪȇŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘ ǎƳŠǊŜƳ ƻŘ 
ȊłǇŀŘƴƝ őłǎǘƛ ǊŜǇǳōƭƛƪȅ ȊŀőƝƴł ƧŀǎƴŠ ŘƻƳƛƴƻǾŀǘΦ tǌƛ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǊŜƎƛƻƴǻ 
ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ǘŀǘƻ Ǿƭƴŀ ǎƪǳǘŜőƴŠ ƴŜƧŘǌƝǾŜ Ȋŀőŀƭŀ Ǿ tǊŀȊŜ ŀ ȊłǇŀŘƴƝŎƘ 
2ŜŎƘłŎƘ ŀ ƻŘǘǳŘ ǎŜ ǑƝǌƝ ŘłƭŜ ƴŀ ǾȇŎƘƻŘ ƴŀǑƝ ȊŜƳŠΦ hǇƻȌŘŠƴƝ ƴŀ 
ǎǘǌŜŘƴƝ ŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ όhƭƻƳƻǳŎΣ hǎǘǊŀǾŀΣ IŀǾƝǌƻǾΣ YŀǊǾƛƴłύ 
odhadujeme na 2-о ǊƻƪȅΦ WƛȌƴƝ aƻǊŀǾŀ ŘƝƪȅ ǎǾŞ ǇƻƭƻȊŜ ƴŀ ŘƻǇǊŀǾƴƝŎƘ 
ǘŜǇƴłŎƘ ǘŜƴǘƻ ǘǊŜƴŘ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǎǊƻǾƴŀƭŀΣ ŀőƪƻƭƛ Ȋ ǇǊǻōŠƘǳ ǾȇǾƻƧŜ 
ǎŎŞƴȅ Ǿ tǊŀȊŜ όǇǌƛ ǎƭŜŘƻǾłƴƝ ǊƻȊǾƻƧŜ ǎǳōǎǘƛǘǳőƴƝŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ŀ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǎƭǳȌŜōύ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƛ ȊŘŜ ƧŜ ƧƛǎǘŞ ƻǇƻȌŘŠƴƝ ƻ ŎŎŀ м ǊƻƪΦ 
5ŀǘŀ ƻŘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇƭƴŠ ǇƻǘǾǊȊǳƧƝ ǎǇǊłǾƴŞ őŀǎƻǾŞ ǵŘŀƧŜ ƻŘ ǇǊŀŎƻǾƴƝƪǻ 
ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻΣ ȌŜ ǎŜ ōƝƭȇ ƘŜǊƻƛƴ ǾƝŎŜ ƻōƧŜǾƛƭ ƴŀ ǇǌŜƭƻƳǳ 
roku 97-фу ŀ ǇƻǘŞ se v ƴŠƪƻƭƛƪŀ ǾƭƴłŎƘ ǎǘŀƭ ōŠȌƴƻǳ ǎƻǳőłǎǘƝ ƴŀōƝŘƪȅΦ 
{ǘŜƧƴŠ Ƨŀƪƻ ƧŜ Ȋ ǇƻǇƛǎǳ ǾŜƭƳƛ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ¦5 ǎŀƳƻǘƴƝ ƴŜōȅƭƛ 
ǇǌƛǇǊŀǾŜƴƛ ŀ ƴŜǾŠŘŠƭƛΣ Ŏƻ ƳƻƘƻǳ ƻŘ ƴƻǾŞ ŘǊƻƎȅ őŜƪŀǘΦ tǌƛ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ 
ƛƴǘŜǊǾƛŜǿ ƴŀǾȊłƧŜƳ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ őŀǎƻǾȇŎƘ ƻǎ Ǿȇǎƪȅǘǳ ƘƴŠŘŞƘƻ ŀ ōƝƭŞƘƻ 
heroinu na ǎŎŞƴŠ Ǿ tǊŀȊŜ ǎŜ ƴŜƧǎǘŀǊǑƝ ŘŀǘǳƳ ƻȊƴŀőǳƧƝŎƝ ǇǊǾƴƝ ƳƻȌƴƻǎǘ 
ȊƝǎƪŀǘ ōƝƭȇ ƘŜǊƻƛƴ ƻƪƻƭƻ Ǌƻƪǳ мффоΦ {ƪǳǘŜőƴŠ ƳŀǎƛǾƴŠƧǑƝ ƴłǎǘǳǇ ƧǎƳŜ 
ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ǳȌ Ǿ ǇǊǾƴƝ ǾƭƴŠ Ǿ letech 97-фу ŀ ŘǊǳƘŞ ǾƭƴŠ фу-ффΦ ½Řł ǎŜ 
ǘŀƪΣ ȌŜ ǎŜ ǘȅǘƻ ȊƳƝƴƪȅ ƻ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ȊƝǎƪŀǘ ōƝƭȇ ƘŜǊƻƛƴ ǾȊǘŀƘǳƧƝ ǇƻǳȊŜ 
k ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴƝƳ ƳƻȌƴƻǎǘŜƳ ƳŜȊƛ Ƴŀƭƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ƭƛŘƝ ŀ ǊƻȊƘƻŘƴŠ ƴŜ 
ƪŜ ǎƪǳǘŜőƴŞƳǳ ƳŀǎƛǾƴƝƳǳ ƻōƧŜǾŜƴƝ ŘǊƻƎȅ ƴŀ ǘǊƘǳΦ !ƪǘǳłƭƴŠ ǎŜ ǘǊƘ ǎ 
ōƝƭȇƳ ƘŜǊƻƛƴŜƳ Ǿ tǊŀȊŜ ȊǌŜƧƳŠ ǎǘŀōƛƭƛȊƻǾŀƭ ŀ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ ǾŠŘƝ ƻ ƧŜƘƻ 
ƴŀōƝŘŎŜ ŀ ƳƻȌƴƻǎǘŜŎƘ ŀ ǾȅōƝǊŀƧƝ ǎƛ ƳŜȊƛ ƴƝƳ ŀ ƘƴŠŘȇƳ ƘŜǊƻƛƴΦ ¢Ŝƴ 
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ƴŀ ǘǊƘǳ ȊŀǳƧƝƳł ƧŀǎƴŞ ŘƻƳƛƴŀƴǘƴƝ ǇƻǎǘŀǾŜƴƝΦ ±ȇǾƻƧ ǎƛǘǳŀŎŜ ƻŘ Ǌƻƪǳ 
мффт ƧŜ ǘŀƪ ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǾŜ ȊƴŀƳŜƴƝ ŘŜŦŜƴȊƛǾƴƝƘƻ ǇƻǎǘŀǾŜƴƝ 
ǘǊŀŘƛőƴƝ ŘƻƳłŎƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴȅ ŀ Ƨŀƪ ŘƝƪȅ ǾƭŀǎǘƴƻǎǘŜƳ ƻǇƛłǘǻ 
όǘŠȌƪł ǎƻƳŀǘƛŎƪł ȊłǾƛǎƭƻǎǘύΣ ǘŀƪ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƧŜƧƛŎƘ Ƴƽdnosti, 
ŎŜƴƻǾȇƳ ȊǾȇƘƻŘƴŠƴƝƳ ŀ ȊłƧƳŜƳ ŘŜŀƭŜǊǻ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ǇǌŜōƝǊł 
ŘƻƳƛƴŀƴŎƛ ƘŜǊƻƛƴƻǾł ǎŎŞƴŀΦ  ¢ƻ ǎ ǎŜōƻǳ ǇǌƛƴłǑƝ ŘŀƭǑƝ 
αǇǊƻŦŜǎƛƻƴŀƭƛȊŀŎƛά ǘǊƘǳΣ ƧŜƘƻ ƭŜǇǑƝ ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴƻǎǘ ŀ ǇŜǾƴƻǎǘ ŘŀƴȇƳƛ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝƳ ǇŜƴŠȊΣ ƪǘŜǊŞ ǎŜ ƴŀ ǘǊƘǳ ƻǘłőƝΦ !ƪǘƛǾƛǘȅ ǇƻƭƛŎƛŜ Ǉŀƪ ŀȌ ƴŀ 
ǾȇƧƛƳky prakticky s Ƨƛǎǘƻǘƻǳ ƴŀǇƻƳłƘŀƧƝ ǇǊłǾŠ ǘƻƳǳǘƻ ǇǊƻŎŜǎǳ ŀ 
ǾƝŎŜƳŞƴŠ ƧŜƧ ŀƪŎŜƭŜǊǳƧƝΦ 
 
tƻǎƭŜŘƴƝƳΣ ǘǌŜǘƝƳ ƧŜǾŜƳΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ōȇǘ Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ ǾȇȊƴŀƳƴȇ 
ȊŜƧƳŞƴŀ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǇǊƻƎƴƽȊΣ ƧŜ ƪƻƳŜǊŎƛƻƴŀƭƛȊŀŎŜ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƘƻ 
ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎΦ ¢ŀ ƧŜ ǎƭŜŘƻǾŀǘŜƭƴł Ƨŀƪ Ǿ ǳǎǘłƭŜƴƝ ŎŜƴ ŀ ǾƝŎŜƳŞƴŠ ƛ 
ƪǾŀƭƛǘȅ ŘǊƻƎΣ ǘŀƪ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǾŜ ǎǘŀǊǘǳ ƪƻƳŜǊőƴƝƘƻ ǇǊƻŘŜƧŜ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΣ ƪǘŜǊł ŘƴŜǎ ǘǾƻǌƝ ǎǘŀƴŘŀǊŘƴƝ ƴŀōƝŘƪǳ ǎǇƻƭǳ ǎ ƻǎǘŀǘƴƝƳƛ 
ǇǊƻŘǳƪǘȅ ƪƻƴƻǇƝ όƪǘŜǊŞ ǎŜ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ǇǊƻŘłǾŀƭȅ ƧƛȌ ŘǌƝǾŜύΦ ¢ƻ ǎ sebou 
ǇǌƛƴŜǎƭƻ ƻǇŠǘ ȊŀƧƝƳŀǾƻǎǘ ǇǊƻ ŘŜŀƭŜǊȅ ŘǊƻƎ ǳǾŀȌǳƧƝŎƝŎƘ ŜƪƻƴƻƳƛŎƪȅΣ 
ƴŜōƻǙ ƪǊƻƳŠ ǘƻƘƻΣ ȌŜ ǎŜ ǘȅǘƻ ŘǊƻƎȅ ǎǘŀƭȅ ȊŀƧƝƳŀǾȇƳ ŀ ƭǳƪǊŀǘƛǾƴƝƳ 
ƻōŎƘƻŘƴƝƳ ŀǊǘƛƪƭŜƳΣ ǎ ƧŜƧƛŎƘ ǇǊƻŘŜƧŜƳ ƧŜ ƳƻȌƴƻǎǘ ƴŀōƝȊŜǘ ƛ ƧƛƴŞ 
ŘǊƻƎȅΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ƳŜȊƛ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭƛ ƳŞƴŠ ƻōǾȅƪƭŞΦ bŀ ǎŎŞƴǳ 
ƳŜȊƛ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǎŜ ǘŀƪ ƴȅƴƝ ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ 
v ƳƴƻƘŜƳ ǾŠǘǑƝƳ ƻōƧŜƳǳ ǾȅǘǾłǌŜƧƝŎƝƳ ǾŜƭƪȇ ǇǌŜǾƛǎ ƴŀōƝŘƪȅ ƛ ŘǊƻƎȅΣ 
ƪǘŜǊŞ ȊŘŜ ǇǻǾƻŘƴŠ ǘǾƻǌƛƭȅ ǾȇƧƛƳƪȅ όƘŜǊƻƛƴΣ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀǇƻŘΦύΦ           
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*ÅÄÎÏÔÌÉÖï ÏÂÌÁÓÔÉ 

:ÍñÎÙ Ö ÒÉÚÉËÏÖïÍ ÃÈÏÖÜÎþ Á ÖÙÕĿþÖÜÎþ ÓÌÕĿÅÂ 

¦ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ ǑƭŜŎƘǘƛǘŜƭǎƪŞ 
Ǉƻƪǳǎȅ ƳŀƧƝŎƝ Ȋŀ ŎƝƭ ȊƭŜǇǑƛǘ ƪǾŀƭƛǘǳ ǇǊƻŘǳƪƻǾŀƴŞƘƻ ƪƻƴƻǇƝΦ WŜ ǾǑŀƪ 
ǎƻǳőŀǎƴŠ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǎŜ ȊǾȅǑǳƧŜ ǇƻőŜǘ ƭƛŘƝΣ ƪǘŜǌƝ ƳƝǎǘƻ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ 
ŎƘƻŘƝ ǘŠǎƴŠ ǇǌŜŘ ƪƻƴŎŜƳ ǎŜȊƽƴȅ ŀ ƪǊŀŘƻǳ Ǌƻǎǘƭƛƴȅ ǇŠǎǘƛǘŜƭǻƳΦ 
±ŠǘǑƛƴŀ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ǳŘłǾłΣ ȌŜ ǘŀƪǘƻ ǇǌƛŎƘłȊŜƧƝ ƻ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ 
нκо όƛ ǾƝŎŜύ ǎǾŞ ǵǊƻŘȅΦ tǌƛ ǎǊƻǾƴłƴƝ ƴŀ őŀǎƻǾŞ ƻǎŜ ŘŀǘǳƧƝ ǘƛǘƻ ǇŠǎǘƛǘŜƭŞ 
ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƴłǊǻǎǘ ƪǊłŘŜȌƝ Řƻ ƻōŘƻōƝ фу-ффΦ aŜȊƛ ǘŠƳƛǘƻ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭƛ 
bylo v ŎŜƭŞƳ ǎƻǳōƻǊǳ ǾŜƭƳƛ Ƴłƭƻ ǘŠŎƘΣ ƪǘŜǌƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ ƻōőŀǎ 
ǇǊƻŘłǾŀƧƝ όƴŜōƻ ǇǊŀǾƛŘŜƭƴŠύΦ 5ǊǘƛǾł ǾŠǘǑƛƴŀ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ȋ ǘŞǘƻ 
ǎƪǳǇƛƴȅ ǇƻǾŀȌǳƧƝ ǇǊƻŘŜƧ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ Ȋŀ ƴŜǎƳȅǎƭ ŀ ǎŀƳƛ ōȅ ǎƛ ŘǊƻƎǳ 
ƪƻǳǇƛǘ ƴŜǑƭƛ όőƛ ƧŜƴ Ǿ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƴƻǳȊƛύΦ ¢ŠŎƘǘƻ αƻǊǘƻŘƻȄƴƝŎƘά 
ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ǾǑŀƪ ǾŜƭƳƛ ȊłǎŀŘƴƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ŘǾƻǳ 
letech ubylo ς 2 ze о ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ǳǾłŘŠƭƛΣ ȌŜ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ȊŀƴŜŎƘŀƭƛ ŀ 
ƴȅƴƝ ǎƛ ǊŀŘŠƧƛ Ȋ ƻōŀǾȅ ǇǌŜŘ ǇƻǎǘƛƘŜƳ ŀ ȊƭƻŘŠƧƛ ŎƘƻŘƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴǳ 
ƪǳǇƻǾŀǘΦ WŜŘƴł ǎŜ ǘŀƪ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƻ ƳƴƻƘŜƳ ƳŞƴŠ ǇƻőŜǘƴƻǳ 
ǎƪǳǇƛƴǳ ƴŜȌƭƛ ǇǌŜŘ ŘǾŠƳŀ ƭŜǘȅΣ Ȋ Řŀǘ ƻŘƘŀŘǳƧŜƳŜ ǇƻƪƭŜǎ ŘǊƻōƴȇŎƘ 
ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ƻ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ ѹΦ /Ŝƭł ǎƛǘǳŀŎŜ ǘŀƪ ǾŜŘŜ ƪŜ ǎǘłƭŞƳǳ 
ǇƻǎƛƭƻǾłƴƝ ƳƻǘƛǾŀŎŜ ƪŜ ƪǳǇƻǾłƴƝ ŀ ƴƛƪƻƭƛ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƳŀǊƛƘǳŀƴȅΦ 
bŜǎŜǘƪŀƭƛ ƧǎƳŜ ǎŜ ǳ ȌłŘƴŞƘƻ Ȋ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ȌŜ ōȅ Ǿ ŘǻǎƭŜŘƪǳ ǘŞǘƻ 
ǎƛǘǳŀŎŜ ƻƴ ƴŜōƻ ƴŠƪǘŜǊȇ Ȋ ƧŜƘƻ ƪŀƳŀǊłŘǻ ǳǾŀȌƻǾŀƭ ƻ ǇǌŜǊǳǑŜƴƝ 
ǳȌƝǾłƴƝ όőƛ ǘŀƪ ŘƻƪƻƴŎŜ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǳőƛƴƛƭύΦ 
¦ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ Ȋ ǌŀŘ ǎƻǳőŀǎƴȇŎƘ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ŀ 
ƘŀōƛǘǳłƭƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƧǎƳŜ ƴŜȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ȌłŘƴȇ ƻŘǎǘǊŀǑǳƧƝŎƝ ŜŦŜƪǘ 
ƴƻǾŞƘƻ Ȋłƪƻƴŀ ǾŜ ǎƳȅǎƭǳ ȊŀƴŜŎƘłƴƝ ǇŠǎǘƻǾłƴƝΣ ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜ őƛ ǳȌƝǾłƴƝΣ 
ŀƭŜ ǾŜ ǎƳȅǎƭǳ ǾŠǘǑƝ ƻōŜȊǌŜǘƴƻǎǘƛ ŀ ƻǇŀǘǊƴƻǎǘƛΦ ¦5 ǾȅƳȇǑƭƝ ǊǻȊƴŞ 
ȊǇǻǎƻōȅ ŀƭǘŜǊƴŀǘƛǾΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ƳŞƴŠ ƴŜōŜȊǇŜőƴŞ ŀ ǳǇƻȊƻǊƶǳƧƝŎƝΦ 
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Nesetkali jsme se mezi nimi s ƧŜŘƛƴȇƳ ǇǌƝǇŀŘŜƳΣ ƪŘŜ ōȅ ǘŀƪƻǾŞǘƻ 
ƻŘǎǘǊŀǑŜƴƝ ǾŜŘƭƻ ƪ ȊŀƴŜŎƘłƴƝ ǳȌƝǾłƴƝ ŀ ȊŘł ǎŜΣ ȌŜ ƴŀŘ ǘŀƪƻǾƻǳ 
ǾŀǊƛŀƴǘƻǳ ¦5 ŀƴƛ ƴŜǳǾŀȌǳƧƝ ς ƘƭŜŘŀƧƝ ƪǊŜŀǘƛǾƴƝ ȊǇǻǎƻb, jak riziko 
ŜƭƛƳƛƴƻǾŀǘ őƛ ǎƴƝȌƛǘ ŀ Ƨŀƪ ǎŜ ǾȅƘƴƻǳǘ ǇǌƝǇŀŘƴȇƳ ǇǊƻōƭŞƳǻƳΦ WŜŘƴƝƳ 
ȊŜ ȊǇǻǎƻōǻ ƧŜ ǳȊŀǾƝǊłƴƝ ǎŜ ǳ őłǎǘƛ ǎƪǳǇƛƴ ƘŀōƛǘǳłƭƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝΣ ƪǘŜǊŞ ƧŜ ƧŜŘƴƻǳ Ȋ ƴƻǾƛƴŜƪ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ н ƭŜǘΦ 
V jednom z ǊƻȊƘƻǾƻǊǻΣ ƪǘŜǊȇ ǎŜ ǇƻŘŀǌƛƭ ǎ őƭŜƴŜƳ ǘŀƪƻǾŞ ǎƪǳǇƛƴƪȅ 
ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƪƻƴƻǇƝΣ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜΣ ȌŜ ǘŜƴǘƻ ȊǇǻǎƻō ƧŜ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ǇǌƛǊƻȊŜƴȇƳ ǾȅǵǎǘŠƴƝƳ Ǿ ǌŜǑŜƴƝ ǇǊƻ ƧŜƧƛŎƘ őƭŜƴȅΣ ŀ ǘƻ 
Ƨŀƪ Ǉƻ ǎǘǊłƴŎŜ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ōŜȊǇŜőƴŞƘƻ ǇǊƻǎǘǌŜŘƝ ǇǊƻ ǳȌƝǾłƴƝ ƪƻƴƻǇƝΣ ǘŀƪ 
ǇǊƻ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ŀ ǾȊłƧŜƳƴŞ ȊłǎƻōƻǾłƴƝΦ ¦ ƘŀōƛǘǳłƭƴƝŎƘ 
ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ȋ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴ ǎŜ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ǳ ǾŀƭƴŞ 
őłǎǘƛ ŘƻǘłȊŀƴȇŎƘ  ǎ ƻŘƳƝǘŀǾȇƳ ǇƻǎǘƻƧŜƳ ƪ prodeji marihuany.  
¦ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ ǎŜ ǎŜǘƪłǾłƳŜ ȊǌŜƧƳŠ ŘƝƪȅ ȊǾȇǑŜƴŞƳǳ 
ǇƻƘȅōǳ ŘŜŀƭŜǊǻ ƛ ƴŀ ǘŞǘƻ ǎŎŞƴŠ ǎǘłƭŜ őŀǎǘŠƧƛ ǎŜ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ƘŀǑƛǑŜƳ ŀ 
αǎƪǳƴƪȅάΣ ƪǘŜǊŞ ōȅƭȅ Ǿ ŘǌƝǾŠƧǑƝƳ ƻōŘƻōƝ ǎǇƝǑŜ ǾȇƧƛƳŜőƴŞΦ hƧŜŘƛƴŠƭŜ ǎŜ 
ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ ǎŜǘƪŀǘ ǎ ǇǌŜŎƘłȊŜƴƝƳ Ȋ ƧŜŘƴŞ ŘǊƻƎȅ ƴŀ ŘǊǳƘƻǳ 
v ŘǻǎƭŜŘƪǳ ȊƻǎǘǌǳƧƝŎƝ ǎŜ ǎƛǘǳŀŎŜ ƴŀ ǘǊƘǳΦ WƛȌ ȊƳƝƴŠƴȇ ǇǌŜŎƘƻŘ 
z ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧŦǊŜƪǾŜƴǘƻǾŀƴŠƧǑƝΣ ǾŜŘƭŜ ƴŠƧ ƧŜ ǾǑŀƪ 
ƳƻȌƴŞ ǇƻȊƻǊƻǾƻǎǘ ǘŀƪŞ ƻōƧŜǾŜƴƝ ǎŜ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ǇǌƝǇŀŘǻ ǇǌŜŎƘƻŘǳ 
z ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ ǘƻƭǳŜƴ őƛ Ƨƛƴł ǊƻȊǇƻǳǑǘŠŘƭŀ ŘƻǎǘǳǇƴł ŎŜƴƻǾŠ ŀ ōŜȊ 
ǊƛȊƛƪŀΦ błǎǘǳǇ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛƝ ǳȌƝǾŀƴȇŎƘ Ǉǌƛ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƛƴ-ŘƻƻǊ ǇƻǎǘǳǇƴŠ 
ȊłǎŀŘƴƝƳ ȊǇǻǎƻōŜƳ ƳŠƴƝ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ŀ ǊƛȊƛƪŀ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ ƪƻƴƻǇƝ ŀ 
v ǇƻŘǎǘŀǘŠ Ǉǌƛ ƻǇŀǘǊƴƻǎǘƛ ǇŠǎǘƛǘŜƭŜΣ ƧŜƧΣ ǇƻƪǳŘ ǎŜ ƴŜŘƻǎǘŀƴŜ Řƻ 
konfliktu s ǇƻƭƛŎƛƝ ƴŠƧŀƪȇƳ ŜȄŎŜǎŜƳΣ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ ōŜȊ ǳŘłƴƝ ƴŠƪƻƘƻ Ȋ 
αƻŘōŠǊŀǘŜƭǻά ƻŘƘŀƭƛǘΦ bƻǾŞ ǘǊŜƴŘȅ ŀ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜ Ǿ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ 
ƴŜǳǎǘłƭŜ ȊǾȅǑǳƧƝ ƪǾŀƭƛǘǳ ȊōƻȌƝ ƴŀ ǘǊƘǳΦ  
TǊŜƴŘ ǇǌŜŎƘłȊŜƴƝ Ȋ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ȊŀőƝƴł ōȇǘ őŀǎǘŠƧǑƝ 
ƛ ƳƛƳƻ tǊŀƘǳΣ ƪŘŜ ōȅƭ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀǘŜƭƴȇ ǾȇǊŀȊƴŠ ŘǌƝǾŜ όфу-ффύ ŀ ȊŘł 
ǎŜΣ ȌŜ ǇƻǎǘǳǇ ǇƻƭƛŎƛŜ ǘŜƴǘƻ ǘǊŜƴŘ ƧŜǑǘŠ ǾƝŎŜ ŀƪŎŜƭŜǊǳƧŜ ǾȅǘǾłǌŜƴƝƳ 
ƴŜǊƻǾƴƻǾłƘȅ ƴŀ ǘǊƘǳ ƳŜȊƛ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ƘŜǊƻƛƴǳΦ Dopad 
ƴŀǇǊƻǎǘŞ ǾŠǘǑƛƴȅ ǇƻƭƛŎŜƧƴƝŎƘ ŀƪŎƝ ǎŜ ƴŀ ǘǊƘǳ ŘƭŜ ǵŘŀƧǻ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ǇǊƻƧŜǾǳƧŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎǘłƭȇƳ ȊƘƻǊǑƻǾłƴƝƳ ƳƻȌƴƻǎǘƝ ǘǊŀŘƛőƴƝƘƻ 
ŘƻƳłŎƝƘƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾŞƘƻ ǘǊƘǳΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǘŀƪ ǇǊƻǘƛ ƘŜǊƻƛƴƻǾŞƳǳ ǎǘłƭŜ 
ǾƝŎŜ ȊƴŜǾȇƘƻŘƴŠƴΦ WŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾł ǎŎŞƴŀ ōȇǘ 
v ŘŜŦŜƴȊƝǾŠ ŀ ǘŜƴǘƻ ǇǊƻŎŜǎ ǇǊƻōƝƘł ƧƛȌ ƳƛƴƛƳłƭƴŠ о Ǌƻƪȅ ƴŀǇǌƝő ǾǑŜƳƛ 
с ǊŜƎƛƻƴȅΦ tƻǳȊŜ ƴŀ ǎǘǌŜŘƴƝ ŀ ǎŜǾŜǊƴƝ aƻǊŀǾŠ ǎŜ ǘŜƴǘƻ ǇǊƻŎŜǎ ƧŜǾƝ 
jako o 2-о Ǌƻƪȅ ƻǇƻȌŘŠƴȇ ŀ ǇƻǎǳƴǳǘȇΦ YǊƻƳŠ ǇǌŜŎƘƻŘǳ Ȋ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƴŀ 
ƘŜǊƻƛƴ ǎŜ ǎǘłƭŜ ǾƝŎŜ ƻōƧŜǾǳƧŜ ƴƻǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ȊŀőƝƴŀƧƝŎƝŎƘ ǇǌƝƳƻ ƴŀ 
ƘŜǊƻƛƴǳΦ [łƪŀǾƻǎǘ ǇǌŜŎƘƻŘǳ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴ ƧŜ ŘƻƪǳƳŜƴǘƻǾłƴŀ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ 
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ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ς ǎ ǾȇǊŀȊƴŠ ǎŜ ȊǾȅǑǳƧƝŎƝ  ƴŀōƝŘƪƻǳ ƘŜǊƻƛƴǳ ŀ 
ƴŀƻǇŀƪ  ǎǘłƭŜ ǎŜ ƻƳŜȊŜƴŠƧǑƝ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΣ ƧŜƘƻȌ ȊƝǎƪłƴƝ όǾ 
ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŦƻǊƳŠύ ƧŜ ǇǊƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǾƝŎŜ ƪƻƳǇƭƛƪƻǾŀƴŞΦ tƻǎǘǳǇƴŠ ǎŜ ǘŜƴǘƻ 
ǇǌŜŎƘƻŘǳ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴ ƻōƧŜǾǳƧŜ ƛ ǳ őłǎǘƛ ǎǘŀǊǑƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳΦ 
½ŀƧƝƳŀǾŞ ŎŜƴƻǾŞ ƴŀōƝŘƪȅ όȊǾȇƘƻŘƴŠƴƝ ƘŜǊƻƛƴǳύ ŀ ǾȇǊŀȊƴŠ ƭŜǇǑƝ 
ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘ ŘƻƪłȊŀƭȅ Ǉǌƛ ƴłǎǘǳǇǳ ǘŞǘƻ ŘǊƻƎȅ ƴŀ ǘǊƘ ōŠƘŜƳ ƪǊłǘƪŞ 
doby (odhadem 2-о Ǌƻƪȅύ ȊƝǎƪŀǘ ǾŜƭƪƻǳ őłǎǘ ǇŜǊǾƛǘƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴȅΦ {ǘłƭŜ 
ƧŜ ŘƭŜ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ  ǇŀǘǊƴȇ ǊƻȊŘƝƭ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛ ƻōƻǳ ŘǊƻƎ ƴŀ ǳƭƛŎƛΣ ƴŜōƻǙ 
ƘŜǊƻƛƴ Ƴł ǵŘŀƧƴŠ ƳŜȊƛ ǇƻǳƭƛőƴƝƳƛ ŘŜŀƭŜǊȅ ƭŜǇǑƝ ƪǾŀƭƛǘǳ ƴŜȌ ǇŜǊǾƛǘƛƴΣ 
ƪǘŜǊȇ Ǿ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ ŦƻǊƳŠ ƴŀōƝȊƝ ƳƴƻƘŜƳ ƳŞƴŠ ŘŜŀƭŜǊǻ ŀ ǇǊƻ ȊƝǎƪłƴƝ 
ǘŞǘƻ ŘǊƻƎȅ Ǿ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŦƻǊƳŠ ƧŜ ƴŜƧǾȇƘƻŘƴŠƧǑƝ ƪƻƴǘŀƪǘ ǇǌƝƳƻ ƴŀ ǾŀǌƛőŜΣ 
ƪǘŜǊȇŎƘ ƧŜ ǾǑŀƪ ǎǘłƭŜ ƳŞƴŠ ƻŎƘƻǘƴȇŎƘ ŘƻŘłǾŀǘ ŎƛȊƝƳ ƭƛŘŜƳ ǇǌŜǎ 
prodej na ulici v ǎƝǘƛ ŘŜŀƭŜǊǻΦ 
!Ȍ ǎŜ ǾǎǘǳǇŜƳ ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŀ ǘǊƘ ǎŜ ȊŘł ōȇǘ ȊǌŜǘŜƭƴȇƳ ȊŀőłǘŜƪ ǇǊƻŎŜǎǳ 
ǵǎǘǳǇǳ Řƻ ǘŞ Řƻōȅ όфу-ффύ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞƘƻ ǇƻƭȅƳƻǊŦƴƝƘƻ ǾȊƻǊŎŜ ǳȌƝǾłƴƝΣ 
ƪǘŜǊȇ ƧŜ ŘƴŜǎ ƴŜƧȊǌŜǘŜƭƴŠƧǑƝ ǳ aƻǊŀǾǎƪȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴǻΦ ½Řł ǎŜΣ ȌŜ 
ǾǎǘǳǇŜƳ ŀ ŜǘŀōƭƻǾłƴƝƳ ƘŜǊƻƛƴǳ ƴŀ ǎŎŞƴǳ ǎŜ Ȋŀőŀƭŀ ŞǊŀ ƳƴƻƘŜƳ 
ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝƘƻ ǇǌƛōƭƝȌŜƴƝ ƪ ǘȊǾΦ αȊłǇŀŘƴƝƳǳ ǎǘȅƭǳά ƛ Ǿ ǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎΣ ǘŜŘȅ 
ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝƳǳ ǾȅƘǊŀƴŠƴƝ ƴŠƪǘŜǊȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ¦5 ŘƭŜ ǇǊƛƳłǊƴƝ 
drogy. S ǘƝƳ ǎƻǳǾƛǎƝ ǘŀƪŞ ǾȊƴƛƪ ǎǇŜŎƛŦƛŎƪȇŎƘ ǇǊƻōƭŞƳǻ 
ŎƘŀǊŀƪǘŜǊƛǎǘƛŎƪȇŎƘ ǇǊƻ ƪŀȌŘƻǳ Ȋ ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴΦ ¢ƻ ƧŜ ǾŜƭƳƛ ȊłǎŀŘƴƝ 
ȊƧƛǑǘŠƴƝ ǇǊƻ ǇǌƝǇŀŘƴŞ ȊǾŀȌƻǾłƴƝ ǊƻȊǾƻƧŜ ŀ ǇƭłƴƻǾłƴƝ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ 
ǎƭǳȌŜōΣ ƪǘŜǊŞ ōȅ ƳŠƭȅ ȊŀőƝǘ ǘǳǘƻ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘ ǊŜǎpektovat a 
ƳƻŘƛŦƛƪƻǾŀǘ ǎǘǊŀǘŜƎƛŜ ǎǾŞ ǇǊłŎŜ ŘƭŜ ƳŠƴƝŎƝŎƘ ǎŜ ŀ ǾȅƘǊŀƴƛőǳƧƝŎƝŎƘ 
ǇƻǘǌŜō ǘŠŎƘǘƻ ǎƪǳǇƛƴΦ 
¿łŘƴȇ ȊŜ ȊƝǎƪŀƴȇŎƘ ǵŘŀƧǻ ƴŜƴŀǎǾŠŘőǳƧŜ ǇǊƻ ŎŜƭƪƻǾŞ ǎƴƝȌŜƴƝ 
ǇƻǇǘłǾƪȅΦ {ǇƝǑŜ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ƴŀ ǎŎŞƴŠ ƧŜ ǘǊŜƴŘ ǎǘłƭŞƘƻ ƴłǊǻǎǘǳ 
ǇƻǇǘłǾƪȅ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ƳŜȊƛ ƳƭŀŘǑƝƳƛ ǾŠƪƻǾȇƳƛ ƪƻƘƻǊǘŀƳƛΦ 
½ŀǘƝƳŎƻ ǳ ƘŜǊƻƛƴǳ Ƨǎƻǳ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ǾȅǑǑƝŎƘ ŘłǾŜƪ ǊƻȊǑƝǌŜƴŞ όǾ ǇƻǊƻǾƴłƴƝ 
s ǇŜǊǾƛǘƛƴŜƳύ ŀ ǳ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ƻōǾȅƪƭŞΣ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧǎƳŜ 
se s ǾȅǎƻƪȇƳƛ ŘłǾƪŀƳƛ ǳ ¦5 Ǿ ǎƻǳōƻǊǳ ǘŀƪ őŀǎǘƻ ƴŜǎŜǘƪłǾŀƭƛΦ ¦ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƧǎƳŜ ǎŜ ǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ souboru ǎŜǘƪŀƭƛ ƴŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǎ ŀǇƭƛƪŀŎƝ 
Ǉƻ лΣмƎ ƴŀ ƧŜŘƴǳ ŀǇƭƛƪŀŎƛΦ L Ǉǌƛ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾȅǎƻƪŞ ŘłǾŎŜ όлΣр-0,7g/den) 
ǳŘłǾŀƭƛ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛΣ ȌŜ ǎƛ ǘƻǘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀǇƭƛƪǳƧƝ Ǉƻ αƭŀƧƴŠά όлΣмƎύΣ 
ƳŀȄƛƳłƭƴŠ Ǿ ƴŠƪƻƭƛƪŀ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ Ǉƻ лΣн-0,3g najednou. Pouze 
ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜǘƪŀƭƛ s ǇǌƝǇŀŘȅ ǾȅǑǑƝŎƘ ŘłǾŜƪΦ ¦ ƘŜǊƻƛƴǳ ƧǎƳŜ ǎŜ 
naopak setkali s ŀǇƭƛƪŀŎƝ о-рƪǊłǘ Ȋŀ ŘŜƴ ǊǻȊƴŠ ǾȅǎƻƪŞ ŘłǾƪȅ ŘƭŜ 
ǎǘǳǇƴŠ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛΦ .ƻƘǳȌŜƭ ǾȊƘƭŜŘŜƳ ƪ Ǉƻőǘǳ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ Ǿ souboru s 
ōƻƘŀǘǑƝ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǎ ƘŜǊƻƛƴŜƳ ƴŜƴƝ ƳƻȌƴŞ Ȋ ǳǾŜŘŜƴŞƘƻ ŘŠƭŀǘ ƴŠƧŀƪŞ 
ŘŀƭǑƝ ȊłǾŠǊȅΦ ½Řł ǎŜ ǘŀƪΣ ȌŜ ǎǇƻǘǌŜōŀ ƧŜƘŜƭ ǳ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƛ 
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ƘŜǊƻƛƴǳ ƧŜ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ǎǘŜƧƴłΣ ǘŜŘȅ мΥмΦ 5ƻƪƻƴŎŜ ƴŠƪǘŜǊŞ ȊŜ ȊƧƛǑǘŠƴȇŎƘ 
ǾȊƻǊŎǻ ǳȌƝǾłƴƝ ƴŀǎǾŠŘőǳƧƝΣ ȌŜ Ǿ ƻƧŜŘƛƴŠƭȇŎƘ ǇǌƝǇŀŘŜŎƘ ƳǻȌŜ ōȇǘ 
ŘƻƪƻƴŎŜ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǾȅǑǑƝΦ WŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ǎǇƻǘǌŜōŀ ƧŜƘŜƭ 
nŀ ƘƭŀǾǳ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ǾȇǊŀȊƴŠ ǾȅǑǑƝ ƴŜȌƭƛ ǎŜ Ǿ Ƴƛƴǳƭƻǎǘƛ ǇǌŜŘǇƻƪƭłŘŀƭƻΦ 
±ȅŎƘłȊƝƳŜ-ƭƛ ȊŜ ȊƧƛǑǘŠƴȇŎƘ ǵŘŀƧǻ ŀ ǳǾłȌƝƳŜΣ ȌŜ ǇǊǻƳŠǊƴŠ ǳȌƛǾŀǘŜƭŞ 
ƘŜǊƻƛƴǳ ƳŀƧƝ о-р ŀǇƭƛƪŀŎƝ Ȋŀ ŘŜƴ ŀ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ ǘƻǘŞȌ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴƛǎǘǻ όƪǘŜǌƝ 
ŀƭŜ őŀǎǘŠƧƛ ǳȌƝǾŀƧƝ Ǿ ǘŀȊƝŎƘ ŀ ƴŜƧŜŘƴł ǎŜ ǘŀƪ ƻ ǇǊǻƳŠǊ ōŠƘŜƳ ŎŜƭŞƘƻ 
ƳŠǎƝŎŜΣ ŀƭŜ ǇƻǳȊŜ ōŠƘŜƳ ǘŀƘǳύΣ Ǉŀƪ ƧŜ ƳŠǎƝőƴƝ ǎǇƻǘǌŜōŀ ƧŜƘŜƭ ǳ 
ŘłǾƪȅ ƻƪƻƭƻ лΣрƎκŘŜƴ Řłƴŀ ŎŎŀ фл-мрл ŀǇƭƛƪŀŎŜƳƛ Ȋŀ ƳŠǎƝŎ 
ƧŜŘƴƻȊƴŀőƴŠ ς ǇƻƪǳŘ ƻǾǑŜƳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ ŀǇƭƛƪŀŎŜ ǎǘŜǊƛƭƴƝƳƛ ƧŜƘƭŀƳƛΦ 
tƻƳŠǊ ǎŘƝƭŜƴƝΣ ǾȇƳŠƴ ŀ ƴłƪǳǇǻ Ǿ ƭŞƪłǊƴłŎƘ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ Ƨƛƴȇ ƴŜȌƭƛ ǎŜ 
őŜƪŀƭƻΦ tǌƛ ǎǊƻǾƴłƴƝ ǊŜƎƛƻƴǻ Ȋ ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǇƻƳŠǊǳ ǾȇƳŠƴ ǳ ƪƭƛŜƴǘǻ 
v ǇǊƻƎǊŀƳŜŎƘ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ǾȇƳŠƴƴȇ ǇǊƻƎǊŀƳ ƧŜ ǳ ƪƭƛŜƴǘǻ ƳƛƳƻ tǊŀƘǳ 
v ǇƻƳŠǊǳ ŎŎŀ мΥо-мΥр όŀ ǾƝŎŜύ Ǿ ƴŜǇǊƻǎǇŠŎƘ ǾȇƳŠƴƴŞƘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǳ όŀ 
ǇǊƻǎǇŠŎƘ ǎŘƝƭŜƴƝ ŀ ƴłƪǳǇǳύΦ ± tǊŀȊŜ ǎŜ Ǉŀƪ ȊŘłΣ ȌŜ ǳ ƪƭƛŜƴǘǻ 
v ǇǊƻƎǊŀƳŜŎƘ ƧŜ ǇƻƳŠǊ ŀȌ мΥнΣ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƧŜƴ ǾȇƧƛƳŜőƴŠ ǾƝŎŜΣ 
ǎǇƝǑŜ ǾǑŀƪ ƳŞƴŠ Ǿ ƴŜǇǊƻǎǇŠŎƘ ǾȇƳŠƴΦ  
¦ ƳƛƳƻǇǊŀȌǎƪȇŎƘ ǊŜƎƛƻƴǻ ƧǎƳŜ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƭƛ ǳǊőƛǘŞ ǎǘŀȌŜƴƝ ǎŜ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ Ȋ ƪƻƴǘŀƪǘǳ όǇǌŜŘ ǊƻƪŜƳ мффф ōȅƭŀ ǇǊłŎŜ 
s touto skupinou u mnohŀ ƴƝȊƪƻǇǊŀƘƻǾȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ōŠȌƴłύ ŀ 
ȊǌŜǘŜƭƴȇ ƧŜ ƧŜƧƛŎƘ ǵōȅǘŜƪ ȊŜƧƳŞƴŀ Ǿ ƳŜƴǑƝŎƘ ƳŠǎǘŜŎƘΦ tǌƛ ǊƻȊƘƻǾƻǊǳ 
ǎŜ ǳƪłȊŀƭƻΣ ȌŜ ȊŘŜ ŜȄƛǎǘǳƧŜ ǎǇƻƧƛǘƻǎǘ ǎ obavou z kontaktu s ǇƻƭƛŎƛƝ ŀ 
ƴłǎƭŜŘƴŠ ǎƻŎƛłƭƴƝ ǎǘƛƎƳŀǘƛȊŀŎƝΦ 5ƻ ǘŠŎƘǘƻ ǇǊƻƎǊŀƳǻ ǘŀƪ ǇǌƛŎƘłȊŜƧƝ ƭƛŘŞ 
s mnohem pokrƻőƛƭŜƧǑƝƳ ǎǘłŘƛŜƳ ŘǊƻƎƻǾŞ ƪŀǊƛŞǊȅΦ tƻŘƻōƴŠ ƧŜ ǘƻƳǳ 
ǳ ƭŞőŜōƴȇŎƘ ǇǊƻƎǊŀƳǻΣ ƪŘŜ ƴŀǇǌΦ ǎŜƪǳƴŘłǊƴƝ ŀƴŀƭȇȊŀ Řŀǘ 
v Olomouci12 ǳƪłȊŀƭŀΣ ȌŜ ǇŀǊŀŘƻȄƴŠ ǎ ƴƛȌǑƝƳ ǾŠƪŜƳ ƴƻǾȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ 
ȊǻǎǘłǾł ǾŠƪ ƻǎƻō ǾǎǘǳǇǳƧƝŎƝŎƘ Řƻ ƭŞőōȅ ǎǘŜƧƴȇ ƴŜōƻ ŘƻƪƻƴŎŜ ƳƝǊƴŠ 
ƴŀǊǻǎǘł ŀ ŘłƭŜΣ ȌŜ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ǇƻƭŀǊƛȊŀŎƛ ǎƪǳǇƛƴ ƻǎƻō 
ȌłŘŀƧƝŎƝŎƘ ƻ ƭŞőōǳΦ bŜƧǇƻőŜǘƴŠƧǑƝ ǎƪǳǇƛƴǳ ǎƴƛȌǳƧƝŎƝ ǾŠƪƻǾȇ ǇǊǻƳŠǊ 
ȌŀŘŀǘŜƭǻ ƻ ƭŞőōǳ ǘǾƻǌƝ ƳƭŀŘƝ ƭƛŘŞ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ȋ ǌŀŘ ŜȄǇŜǊƛƳŜƴǘłǊǻ ŀ 
ǊŜƪǊŜŀőƴƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻΣ ƪǘŜǌƝ ƻ ƭŞőōǳ ȌłŘŀƧƝ ǇƻŘ ƴłǘƭŀƪŜƳ ǊƻŘƛƴȅΣ Ǒƪƻƭȅ 
őƛ Ǉƻ ƪƻƴŦƭƛƪǘǳ ǎŜ ȊłƪƻƴŜƳΣ ƴƛƪƻƭƛ ƴŀ ǾƭŀǎǘƴƝ ȌłŘƻǎǘΦ  
 

                                                            
12  IŀǾƭƝőƪƻǾłΣ WΦ όнллмύΦ ½ƘƻŘƴƻŎŜƴƝ ȊƴŜǳȌƝǾłƴƝ ŘǊƻƎ ǳ ǇŀŎƛŜƴǘǻ 
ƘƻǎǇƛǘŀƭƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǾŜ ȊŘǊŀǾƻǘƴƛŎƪȇŎƘ  
     ȊŀǌƝȊŜƴƝŎƘΦ 5ƛǇƭƻƳƻǾł ǇǊłŎŜΣ ƻōƻǊΥ ǇǎȅŎƘƻƭƻƎƛŜ-ƧŜŘƴƻƻōƻǊƻǾłΣ CC¦t 
Olomouc.  
     v hƭƻƳƻǳŎƛΦ 5ƛǇƭƻƳƻǾł ǇǊłŎŜΦ 
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:ÍñÎÙ ÎÁ éÅÒÎïÍ ÔÒÈÕ 

±Ŝ ǾǑŜŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀƴȇ ǵōȅǘŜƪ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ƪƻƴƻǇƝ 
ȊƴŀƳŜƴł Ǉǌƛ ȊŀŎƘƻǾŀƭŞ ƴŜōƻ ƳƝǊƴŠ ƴŀǊǻǎǘŀƧƝŎƝ ǇƻǇǘłǾŎŜ όǾƛȊ 
ǎŜƪǳƴłǊƴƝ ŀƴŀƭȇȊŀ ǑƪƻƭƴƝŎƘ ǎǘǳŘƛƝύ ƴƻǾȇ ǇǊƻǎǘƻǊ ƴŀ ǘǊƘǳΦ ± souboru 
jsme se setkali s ǇǌƛōƭƛȌƴŠ о őƭŜƴȅ ǊǻȊƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ȊŀōȇǾŀƧƝŎƝŎƘ ǎŜ 
ǇŠǎǘƻǾłƴƝƳ ƪƻƴƻǇƝ ǾŜ ǾŠǘǑƝƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ŀ ƴłǎƭŜŘƴŞƳǳ ǇǊƻŘŜƧƛΦ [ȊŜ 
ǘŀƪ ǾȅǎƭƻǾƛǘ ŘƻƳŠƴƪǳΣ ȌŜ ǇƻŘƻōƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ н ƭŜǘŜŎƘ 
ǾȊƴƛƪƭƻ ŀ ǾȊƴƛƪł ǾƝŎŜ ŀ ȌŜ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ȊŀǳƧƝƳŀƧƝ ǾȅǘǾƻǌŜƴȇ ǇǊƻǎǘƻǊ ƴa 
ǘǊƘǳ Řŀƴȇ ǇǊłǾŠ ǵōȅǘƪŜƳ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻΦ ±ŜŘƭŜ ǘƻƘƻ ǎŜ ǇǊƻŘŜƧŜƳ 
ƳŀǊƛƘǳŀƴȅ Ȋŀőŀƭȅ ȊŀōȇǾŀǘ ƛ ŘŜŀƭŜǌƛ ƧƛƴȇŎƘΣ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǾȅǎƻŎŜ 
ǊƛȊƛƪƻǾȇŎƘ ŘǊƻƎΦ ± ŘǻǎƭŜŘƪǳ ǘƻƘƻΣ ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ ŘǾƻǳ 
ƭŜǘŜŎƘΣ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǇƻǎǘǳǇƴŞƳǳ ǇǊƻǊǻǎǘłƴƝ ǘǊƘǳ ǎ ƧŜŘƴƻǘƭƛǾȇƳƛ 
drogamƛΣ ƴŜōƻǙ ƛ Ȋ ƪƻƴƻǇƝΣ [{5 őƛ ŜȄǘłȊŜ ǎŜ ǇǊƻ ŘŜŀƭŜǊȅ ǎǘŀƭȅ ȊŀƧƝƳŀǾŞ 
drogy z ƘƭŜŘƛǎƪŀ ǇǊƻŘŜƧŜ ŀ ƴŀ ǎŎŞƴǳ ƳŜȊƛ ǊŜƪǊŜŀőƴƝ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǎŜ 
ȊǌŜƧƳŠ ǎǘłƭŜ őŀǎǘŠƧƛ ŘƻǎǘłǾŀƧƝ ŘŜŀƭŜǌƛΣ ƪǘŜǌƝ ƪǊƻƳŠ ǇƻȌŀŘƻǾŀƴȇŎƘ ŘǊƻƎ 
ƴŀōƝȊŜƧƝ ƛ ŘŀƭǑƝ όƘŜǊƻƛƴΣ ƪƻƪŀƛƴ ŀǇƻŘΦύΣ ƪǘŜǊŞ ǇǊƻ ǘǳǘƻ ǎŎŞƴǳ ƴŜƧǎƻǳ 
ǘȅǇƛŎƪŞΦ  ± souvislosti s ŜȄǘłȊƝ ƧǎƳŜ Ǉŀƪ ƻǇŀƪƻǾŀƴŠ ƴŀǊŀȊƛƭƛ ƴŀ 
ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƛ ǎ ǾȇǎƪȅǘŜƳ ƴŜǇǊŀǾȇŎƘ ǇƛƭǳƭŜƪΦ ½Řł ǎŜΣ ȌŜ ǎ ƳŀǎƛǾƴƝƳ 
ƴłǎǘǳǇŜƳ ǘŀƴŜőƴƝ ǎŎŞƴȅ ǳ ƴłǎ ǘŠŎƘǘƻ ȊƪǳǑŜƴƻǎǘƝ ǇǌƛōȇǾłΦ  
± ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ н ƭŜǘŜŎƘ Ȋŀőŀƭ ŜȄƛǎǘƻǾŀǘ ƪƻƳŜǊőƴƝ ǇǊƻŘŜƧ ƳŀǊƛƘǳany. 
½ŀőŀƭŀ ǎŜ ǇƻǎǘǳǇƴŠ ŘƛŦŜǊŜƴŎƻǾŀǘ ŎŜƴŀ ƳŜȊƛ ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǳ ǇŠǎǘƻǾŀƴƻǳ 
venku (out-door) a tzv. podlampovkami (in-ŘƻƻǊύΦ IŀǑƛǑ ǎŜ ǾƝŎŜ ƳŞƴŠ 
ŘƭŜ ƻŘǇƻǾŠŘƝ ǇǊƻŘłǾŀƭ ǾȌŘȅΦ 5ǻƭŜȌƛǘƻǳ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘƝ Ǉŀƪ ƧŜΣ ȌŜ ǾǑŜŎƘƴȅ 
ǇǊƻŘǳƪǘȅ ƪƻƴƻǇƝ ǎŜ ȊŀőƝƴŀƧƝ ƴŀ ǘǊƘǳ ƻōƧŜǾƻǾŀǘ ǎǘłƭŜ őŀǎǘŠƧƛ αǇƻ ōƻƪǳά 
ǾǑŜŎƘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ŘǊƻƎΣ ǘŜŘȅΣ ȌŜ ȊŀőƝƴł ŘƻŎƘłȊŜǘ ƪŜ ǎǇƭȇǾłƴƝ ǘǊƘǳ 
s ǘŠƳƛǘƻ ƭłǘƪŀƳƛ ŀ ŘŜŀƭŜǌƛ ǇǊƻŘłǾŀƧƝŎƝ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ƴŜōƻ ƘŜǊƻƛƴ ǳ ǎŜōŜ 
ƳŀƧƝ ƴŀ ǇǊƻŘŜƧ ǘŀƪŞ ƘŀǑƛǑ ƴŜōƻ ƪǾŀƭƛǘƴŠƧǑƝ ǎƪǳƴƪȅΦ {ǘłƭŜ ǾȇǊŀȊƴŠƧƛ ǎŜ 
ǘŀƪ ǎǘƝǊł ƘǊŀƴƛŎŜ ƳŜȊƛ ǘŠƳƛǘƻ ŘǊƻƎŀƳƛ ŀ ǘǊƘȅ ǎŜ ǎǾȇƳƛ ǇǊŀǾƛŘƭȅ 
ȊŀőƝƴŀƧƝ ǾȊłƧŜƳƴŠ ǇƻŘƻōŀǘΦ ¢ŀƪ Ƨŀƪƻ ƧŜ ƴŀ ƧŜŘƴŞ ǎǘǊŀƴŠ ȊǌŜƧƳŞΣ ȌŜ 
obchod s ƳŀǊƛƘǳŀƴƻǳ ŀ ƘŀǑƛǑŜƳ ǎŜ Ǿ ǇƻǎƭŜŘƴƝŎƘ н ƭŜǘŜŎƘ ǎǘŀƭ ōŠȌƴƻǳ 
ǎƻǳőłǎǘƝ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝƘƻ ǌŜǘŠȊŎŜ ƴŀ ǎŎŞƴŠΣ ǘŀƪ ǾŠǘǑƛƴŀ ƻǎƭƻǾŜƴȇŎƘ ¦5 
ǎƘƻŘƴŠ ǳŘłǾłΣ ȌŜ ǎŜ ŘƻƳƴƝǾŀƧƝΣ ȌŜ ƪǾŀƭƛǘŀ ǇǊƻŘǳƪǘǻ ƪƻƴƻǇƝ ƴŀ ǘǊƘǳ 
ǾȊǊƻǎǘƭŀΦ ¦ ǎŀƳƻǇŠǎǘƛǘŜƭǻ ǎŜ ǇƻőŜǘ ǇŠǎǘƻǾŀƴȇŎƘ Ǌƻǎǘƭƛƴ ƛƴŘƛǾƛŘǳłƭƴŠ 
ǾŜƭƳƛ ƻŘƭƛǑǳƧŜΣ ƻŘ ƴŠƪƻƭƛƪŀ Ƴłƭƻ ƪǳǎǻ όн-оύΣ ǇǌŜǎ ǎǘǌŜŘƴƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ мл-
пл ǊƻǎǘƭƛƴΣ ǎŜ ƴŀƧŘƻǳ ǘŀƪŞ ǇŠǎǘƛǘŜƭŞ ǎ ул ŀ ǾƝŎŜ ƪǳǎȅ ȊŀǎŀȊŜƴȇŎƘ 
ǊƻǎǘƭƛƴΦ ±ŠǘǑƛƴŀ Ȋ ƴƛŎƘ ƻ ƴŠƪŘȅ ƛ ƴŀŘǇƻƭƻǾƛőƴƝ őłǎǘ ǵǊƻŘȅ ǇǌƛƧŘŜ 
ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘƝƪȅ ȊƭƻŘŠƧǻƳ ƴŜȌ ǇƻƭƛŎƛƛΦ bŜƧőŀǎǘŠƧƛ ǎŜ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛ 
ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴŠ ƧŜŘƴł ƻ ǘȊǾΦ ǇƻŘƭŀƳǇƻǾƪȅ όƛƴ-ŘƻƻǊύΣ ƪǘŜǊŞ ŘƭŜ ǵŘŀƧǻ 
ȊŀőƝƴŀƧƝ ōȇǘ ǎǘłƭŜ ǇƻǇǳƭłǊƴŠƧǑƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘƝƪȅ ǘƻƳǳΣ ȌŜ 
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ǇǊŀǾŘŠǇƻŘƻōƴƻǎǘ ƻŘƘŀƭŜƴƝ ƧŜ ƳƛƴƛƳłƭƴƝ ŀ ǊƛȊƛƪƻ ǳƪǊŀŘŜƴƝ ǵǊƻŘȅ όƧŀƪƻ 
ǘƻƳǳ ƧŜ ǳ ǇŠǎǘƻǾłƴƝ Ǿ ǇǌƝǊƻŘŠΣ ƻǳǘ-ŘƻƻǊύ ǇǊŀƪǘƛŎƪȅ ƴǳƭƻǾŞΦ L ǇǌŜǎ 
ȊƳƝƴŠƴŞ ǊŀŘƛƪłƭƴƝ ǇƻǎǘƻƧŜ őłǎǘƛ ŘƭƻǳƘƻŘƻōȇŎƘ ŀ ƻǎǘǌƝƭŜƴȇŎƘ ¦5 ǎŜ 
ǾǑŀƪ ǇǊƻŘŜƧ ǎǘŀƭ ōŠȌƴƻǳ ƴƻǊƳƻǳ ȊŜƧƳŞƴŀ ƳŜȊƛ ƳƭŀŘǑƝƳƛ όмр-22 let), 
ǇǌƝƭŜȌƛǘƻǎǘƴȇƳƛ ¦5 ǎ ǊŜƪǊŜŀőƴƝƳ ŎƘŀǊŀƪǘŜǊŜƳ ǳȌƝǾłƴƝΦ  
tƻŘƻōƴŠ Ƨŀƪƻ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ƻǎǘŀǘƴƝŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ǎŜ Ƨŀƪƻ ƧŜŘƴŀ ȊŜ ȊƳŠƴ ƴŀ 
ǘǊƘǳ ǇǊƻƧŜǾƛƭ ǘƭŀƪ ȊŜ ǎǘǊŀƴȅ ŘŜŀƭŜǊǻ ƪ ƻŘōŠǊǻƳ ǾŠǘǑƝƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ƴŀƧŜŘƴƻǳΦ 2ƝƳ ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝΣ ǘƝƳ ƭŜǇǑƝ ŎŜƴŀ ŀ ƪǾŀƭƛǘŀΣ ǎƻǳőŀǎƴŠ Ȋŀ 
ŘƻŘǊȌŜƴƝ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛΣ ƪǘŜǊł ǎŜ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ǾŠǘǑƛƴƻǳ ƴŜŘƻŘǊȌǳƧŜ όƪǊƻƳŠ 
ǘƻƘƻΣ ȌŜ ƧŜ ŘǊƻƎŀ ƧƛȌ ǇǌŜŘ ǘƝƳ ƴŀǎǘŀǾŜƴŀύΦ bŀ őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ǎŜ ƻōƧŜǾǳƧƝ 
ǊǻȊƴŞ ȊǇǻǎƻōȅΣ Ƨŀƪ ŘǊƻƎǳ ƻǑƛŘƛǘ ŀ ȊƝǎƪŀǘ ǘŀƪ Ȋŀ ƴƛ ǾƝŎŜ ǇŜƴŠȊ ƴŜōƻ ŀōȅ 
Ȋōȅƭƻ ǾƝŎŜ ƴŀ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ǇǊƻŘŜƧŎŜΣ ƪǘŜǊȇ ƧŜ ǘŀƪŞ ¦5Φ YƭŀǎƛŎƪȇƳ 
ȊǇǻǎƻōŜƳ ƧŜ ƻǑƛȊŜƴƝ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛΦ hōƧŜǾǳƧŜ ǎŜ ǘŜǊƳƝƴ αǾłȌŜƴȇ ƎǊŀƳά 
ƴŜōƻ αǾłȌŜƴł ƭŀƧƴŀάΣ ƪǘŜǊȇ ǾȅǎǘƛƘǳƧŜ ǎƪǳǘŜőƴƻǎǘΣ ȌŜ ǎŜ ƳƴƻȌǎǘǾƝ 
ŘǊƻƎȅ ǾȅŘłǾŀƴŞ Ȋŀ ƎǊŀƳ όőƛ ƭŀƧƴǳύΣ ǎƪǳǘŜőƴŠ ǘŞǘƻ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛ ōƭƝȌƝΦ  
YǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ŎŜƭƪƻǾŠ ƴŀǇǌƝő ǾǑŜƳƛ ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ ǾƴƝƳłƴŀ Ƨŀƪƻ ǎǘłƭŜ ǎŜ 
ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝΣ ǊŜǎǇŜƪǘƛǾŜ ǇǌƛōȇǾŀƧƝŎƝ ǇƻőŜǘ ƴƻǾȇŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ƪǘŜǌƝ 
ƴŀǎǘŀǾǳƧƝ ŀ ƳŀƧƝ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ȊōƻȌƝΦ ¢ƻ ǎŜ ǾǑŀƪ ǘȇƪł ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ŘǊƻƎ Ƨŀƪƻ 
ǇŜǊǾƛǘƛƴ ŀ ƘŜǊƻƛƴΦ tǊƻǘƛ ǘƻƳǳ ƧŜ ȊǌŜƧƳŠ ƧŜŘƛƴƻǳ ǎƪǳǇƛƴƻǳ ŘǊƻƎΣ ƪǘŜǊł 
Ƴł ƴŀ ǘǊƘǳ ǘŜƴŘŜƴŎƛ ƪŜ ȊǾȅǑƻǾłƴƝ ƪǾŀƭƛǘȅ  ƳŀǊƛƘǳŀƴŀ όǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ 
ǘŀƪŞ ƘƻǳōȅύΣ ƪǘŜǊŞ ōȅ  ōȅƭƻ Ȋ ǘŞǘƻ ǇŜǊǎǇŜƪǘƛǾȅ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞ 
v ōǳŘƻǳŎƴǳ ǾŠƴƻǾŀǘ ȊǾƭłǑǘƴƝ ǇƻȊƻǊƴƻǎǘΣ ƴŜōƻǙ ǎŜ Ƨŀƪƻ ƧŜŘƛƴł όǎǇƻƭǳ 
s ƭȅǎƻƘƭłǾƪŀƳƛ ŀ ŘŀƭǑƝƳƛ ǇǌƝǊƻŘƴƝƳƛ ƭłǘƪŀƳƛύ ǾȅƳȅƪł ƴŠƪǘŜǊȇƳ 
ȊłƪƻƴƛǘƻǎǘŜƳ őŜǊƴŞƘƻ ǘǊƘǳΦ 
tǊƻ ȊƻŘǇƻǾŠȊŜƴƝ ƻǘłȊƪȅ Ǉƻ ƪǾŀƭƛǘŠ ƘŜǊƻƛƴǳ ƧǎƳŜ ƳǳǎŜƭƛ ȊƻƘƭŜŘƴƛǘ ǾƝŎŜ 
ǊǻȊƴȇŎƘ ȊŘǊƻƧǻΦ {ƪǳǘŜőƴŠ ǎŜ ȊŘłΣ ȌŜ ǎ ǇǌƛōȇǾŀƧƝŎƝ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǎŜ ǇǊƻ 
ǳǊőƛǘƻǳ ǇǊƛǾƛƭŜƎƻǾŀƴƻǳ ǎƪǳǇƛƴǳ ȊƪǳǑŜƴȇŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ ȊƭŜǇǑƛƭŀ ƪǾŀƭƛǘŀ 
όǇƻƪǳŘ ƴŀ ƴƛ ƳŀƧƝ ǇŜƴƝȊŜύ ŀ ƧŜ ǘŜŘȅ ƳƻȌƴŞ ȊŀȊƴŀƳŜƴŀǘ ƧƛȌ ƻŘ 
poloviny 90. let v PrŀȊŜ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ȊƝǎƪŀǘ ǊŜƭŀǘƛǾƴŠ ǾŜƭƳƛ őƛǎǘȇ ŀ ƪǾŀƭƛǘƴƝ 
ƘŜǊƻƛƴΦ YǾŀƭƛǘŀ ƧŜ ǾǑŀƪ ǾŜƭƛŎŜ ȊłǾƛǎƭł ƴŀ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭƛ ŘŜŀƭŜǊŀ ŀ ǘƝƳ ǘŜŘȅ 
ƴŀ ƧŜƘƻ ǇƻǎǘŀǾŜƴƝ Ǿ ȌŜōǌƝőƪǳ ŀ ƪǾŀƭƛǘŠ ŎŜƭŞ ƘƻǊƴƝ őłǎǘƛ ǎƝǘŠ ȊŀƧƛǑǙǳƧƝŎƝ 
ŘƻǾƻȊ ȊŜ ȊŀƘǊŀƴƛőƝ ŀ ǇǊƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǎŀƳƻǘƴŞƘƻ ƧŜ ǘŜŘȅ ƪƭƝőƻǾŞ ȊƝǎƪŀǘ 
Ŏƻ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ƪƻƴǘŀƪǘ όǘŜŘȅ ƳƻōƛƭƴƝ őƝǎƭƻ ƴŀ ƪǾŀƭƛǘƴƝƘƻ ŘŜŀƭŜǊŀύΦ YǾŀƭƛǘŀ 
ŘǊƻƎȅ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ƧŜ ǾŜ ǾŠǘǑƛƴŠ ǇǌƝǇŀŘǻ ƳƴƻƘŜƳ ƘƻǊǑƝ ƴŜȌ Ƨŀƪ Ƨƛ ǇƻǇƛǎǳƧƝ 
ƴŠƪǘŜǌƝ ƻǎƭƻǾŜƴƝ ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘƛ ŀ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ Ǿ ƪǾŀƭƛǘŠ ŘǊƻƎȅ ƴŀ ǳƭƛŎƛ 
ŜȄƛǎǘǳƧƝ ǇǊƻǇŀǎǘƴŞ ǊƻȊŘƝƭȅ ƳŜȊƛ ŘŜŀƭŜǊȅΣ ȊŜƧƳŞƴŀ Ǿ ȊłǾƛǎƭƻǎǘƛ ƴŀ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƭłǘƪȅΣ ƪǘŜǊƻǳ ƧŜ ƘŜǊƻƛƴ ƴŀǎǘŀǾŜƴ ŀ ƧŜƧƝ ƪǾŀƭƛǘƻǳΦ bŠƪǘŜǌƝ 
z ǇŀǊǘƛŎƛǇŀƴǘǻ ǇǌƛǊƻǾƴłǾŀƧƝ лΣмƎ ƪǾŀƭƛǘƴƝƘƻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ƪ ǇƻǳƭƛőƴƝƳǳ 
ƳƴƻȌǎǘǾƝ лΣрƎ ŀ ǘǾǊŘƝΣ ȌŜ ǘƻ ƧŜǑǘŠ ƴŜƭȊŜ ǎǊƻǾƴŀǘΦ tǊȇ ƳƴƻƘƻ ƴƻǾłőƪǻ 
ǾŀǌƝ ƴŀ ǾŜƭƳƛ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ ŀ ǑǇŀǘƴŞ ŀǇŀǊŀǘǳǌŜ ŀ ȊŜ ǑǇŀǘƴȇŎƘ ǎǳǊƻǾƛƴΦ 
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tǊƻ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ ǘŀƪ ōȅƭƻ ǾŜƭƳƛ ŘǻƭŜȌƛǘŞΣ ȊŘŀ ƳŀƧƝ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ŀ ōƻƘŀǘŞ 
ƪƻƴǘŀƪǘȅ ƴŀ ǎŎŞƴŠΣ ƴŜōƻ ȊŘŀ Ƨǎƻǳ ƻŘƪłȊłƴƛ ƴŀ ƳŀƭŞ ǇƻǳƭƛőƴƝ ŘŜŀƭŜǊȅΣ 
ƪŘŜ ȊǌŜƧƳŠ ŘƻŎƘłȊŜƭƻ ŀ ŘƻŎƘłȊƝ ƪ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝƳ ƭƻƪłƭƴƝƳ ǾȇƪȅǾǻƳΦ tǌƛ 
ƴłƪǳǇŜŎƘ ǇǌƝƳƻ ƻŘ Ǿŀǌƛőǻ ōȅƭƻ ƳƻȌƴŞ ǇŜǊǾƛǘƛƴ ƴŀƪƻǳǇƛǘ ƛ Ȋŀ плл-
500,-κƎǊŀƳΦ hǾǑŜƳ ǇƻǳȊŜ Ȋŀ ǇǌŜŘǇƻƪƭŀŘǳ ƻǇǊŀǾŘǳ ŘƻōǊŞƘƻ 
ƴŀǇƻƧŜƴƝ ŀ ŘǻǾŠǊȅΣ őŜƘƻȌ ƴŠƪŘȅ ōȅƭ ǇƻŘƳƝƴƪƻǳ ǇƻŘƝƭ ƴŀ ǎƘłƴŠƴƝ 
ǎǳǊƻǾƛƴ őƛ ȊŀǇƻƧŜƴƝ Řƻ ŘƛǎǘǊƛōǳŎŜ ŘǊƻƎȅ ŘłƭΦ         
tƻǎǘǳǇƴŞ ȊƘƻǊǑŜƴƝ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǎǳǊƻǾƛƴ ǇǊƻ ǾȇǊƻōǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ȊŀǎłƘƭƻ 
ǾǑŜŎƘƴȅ ǊŜƎƛƻƴȅ ǎǘŜƧƴŠΦ {ǘŜƧƴŠ ǘŀƪ ǎŜ ŀƭŜ ǾŜ ǾǑŜŎƘ ǊŜƎƛƻƴŜŎƘ ōǊȊȅ 
ƻōƧŜǾƛƭƛ ƭƛŘŞΣ ƪǘŜǌƝ ƴŀŎƘłȊŜƧƝ ŎŜǎǘǳ ƛ ȊŜ ǎƻǳőŀǎƴŞƘƻ ǎǘŀǾǳ ŀ ȊƳŠƴƛƭƻ ǎŜ 
ƧŜƴ ǘƻΣ ȌŜ ƴŀǇǌΦ Řƻ Ǌƻƪǳ мффу ǾŜƭƳƛ ōŠȌƴȇ ŀ ǊƻȊǑƝǌŜƴȇ {ƻƭǳǘŀƴ ǎŜ ǎǘŀƭ 
ǾŜƭƳƛ ȌłŘŀƴȇƳ ȊōƻȌƝƳ ŀ ǇǌŜŘƳŠǘŜƳ ōŠȌƴŞƘƻΣ ƪƻƳŜǊőƴƝƘƻ ǘȅǇǳ 
prodeje. V ƴŜǇƻǎƭŜŘƴƝ ǌŀŘŠ ǎŜ Ǉŀƪ ƴŀ ƴŀǑŜƳ ǘǊƘǳ ǎ ŦŀǊƳŀƪȅ ƴŀǑƭŀ 
ǎƛŎŜ ƴŜ ǇƭƴƻƘƻŘƴƻǘƴłΣ ǇǌŜǎǘƻ  ƴłƘǊŀŘŀ Ȋŀ {ƻƭǳǘŀƴ ŀ ǘƻ Ǿ ǇƻŘƻōŠ 
aƻŘŀŦŜƴǳΦ {Ŝ ȊƘƻǊǑǳƧƝŎƝ ǎŜ ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƝ ǎǳǊƻǾƛƴ ǎŜ ȊǾȅǑǳƧŜ ƴŀǇŠǘƝ 
s ƧŜƧƛŎƘ ƻǇŀǘǌƻǾłƴƝƳΦ tǌŜǾƛǎ ǇƻǇǘłǾƪȅ ƴŀŘ ƴŀōƝŘƪƻǳ ǘŀƪ ȊǇǻǎƻōǳƧŜ 
ǊǻȊƴŞ ƪǌŜőƻǾƛǘŞ ŀƪŎŜ ŀ ȊǇǻǎƻōȅΣ Ƨŀƪ ǎǳǊƻǾƛƴȅ ȊƝǎƪŀǘΦ /Ŝƴŀ {ƻƭǳǘŀƴǳ ƴŀ 
őŜǊƴŞƳ ǘǊƘǳ ǎŜ ŀƪǘǳłƭƴŠ ǇƻƘȅōǳƧŜ ǇƻŘƭŜ ƪǾŀƭƛǘȅ ƪƻƴǘŀƪǘǳ ƻŘ млл-
170,-κƭŀƘǾƛőƪǳ Řƻ ǇǌƛōƭƛȌƴŠ нлл-300,-κƭŀƘǾƛőƪǳΦ 
¦ ȊƪǳǑŜƴŠƧǑƝŎƘ ǳȌƛǾŀǘŜƭǻ όŀ ǎƻǳőŀǎƴŠ ŘŜŀƭŜǊǻύ ƧǎƳŜ ǎŜ ǎŜǘƪŀƭƛ 
s ƴłȊƻǊŜƳΣ ȌŜ ǇǌƛȊǇǻǎƻōƻǾłƴƝ ŎŜƴ ƘŜǊƻƛƴǳ ƳŠƭƻ ǇǊǾƻǇƭłƴƻǾȇ 
ŎƘŀǊŀƪǘŜǊ ŀ ƻŘ ǎŀƳŞƘƻ Ȋŀőłǘƪǳ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ Ŏƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ǇƻǘƭŀőŜƴƝ 
ŘƻƳłŎƝ ǇǊƻŘǳƪŎŜ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ŀ ǇƭƻǑƴŞ ǎǘƛƳǳƭƻǾłƴƝ ǇǌŜŎƘƻŘǳ 
z ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ ǇǊłǾŠ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴΦ ½ŀƧƝƳŀǾŞ ƧŜ ǘƻǘƻ ƻȊƴŀőŜƴƝ ȊŜƧƳŞƴŀ 
ǇǊƻǘƻΣ ȌŜ Ǿ ǇƻŘǎǘŀǘŠ ǾǑŜŎƘƴŀ ŘŀǘŀΣ ƪǘŜǊł ƳłƳŜ ƪ dispozici, dokonce 
ǾőŜǘƴŠ ŘƻǇŀŘǻ ǇǊłŎŜ ǇƻƭƛŎƛŜΣ ǎǾŠŘőƝ ǇǊƻ ǘƻǘŞȌΦ !Ǚ ƧƛȌ ǎŜ ƧŜŘƴł ƻ 
ǎƻǳƘǊǳ ƻƪƻƭƴƻǎǘƝΣ őƛ ǘȅǘƻ ǊǻȊƴŞ ŦŀƪǘƻǊȅ ƳŀƧƝ ǾƝŎŜ ǎǇƻƭŜőƴȇŎƘ ǊƻǾƛƴ ƴŜȌ 
ȊƴłƳŜ ŘƴŜǎΣ ƧŜ ƧƛǎǘŞΣ ȌŜ ŎŜƭȇ ǇǊǻōŠƘ ǾȇǾƻƧŜ ŘǊƻƎƻǾŞ ǎŎŞƴȅ Ǿ Praze i 
jinde v 2w  ōŠƘŜƳ флΦ ƭŜǘΣ ƭȊŜ ȊŀǊłƳƻǾŀǘ ǇǊłǾŠ ǘƝƳǘƻ ǘǊŜƴŘŜƳΦ  
±ȅǳȌƛǘƝ ƳƻōƛƭƴƝŎƘ ǘŜƭŜŦƻƴǻ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛ ȊŎŜƭŀ ƻǾƭłŘƭƻ ƘƭŀǾƴƝ ǘǊƘΦ 
hōŜŎƴŠ ƴŜƴƝ ȊƝǎƪłƴƝ ǘŜƭŜŦƻƴƴƝƘƻ őƝǎƭŀ ƴŀ ŘŜŀƭŜǊŀ ǇǌƝƭƛǑ ǎƴŀŘƴŞ ŀ ƧŜ 
ǾŜƭƳƛ ŘǻƭŜȌƛǘŞΣ Ƨŀƪ ƧŜ ƪǘŜǊȇ ŘŜŀƭŜǊ ȊǾȅƪƭȇ ƴŀ ǇǌƛƧƝƳłƴƝ ƴŜȊƴłƳȇŎƘ 
ƴƻǾȇŎƘ ƭƛŘƝΦ hōǾȅƪƭŜ ǎŜ ƪƻƴǘŀƪǘȅ ȊƝǎƪłǾŀƧƝ ǇǌŜǎ ƧƛƴŞ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜΣ ǘŜŘȅ 
ǇǊƻŎŜǎŜƳ ǇǌƛǊƻȊŜƴŞƘƻ ȊŀǳőŜƴƝΦ aŀǎƛǾƴƝ ƴłǎǘǳǇ ǇǊƻŘŜƧŜ ǾǑŀƪ ȊǌŜƧƳŠ 
ǎƻǳǾƛǎƝ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ǎ ǊƻȊǾƻƧŜƳ ǘŞǘƻ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜ ŀ ǘƝƳ ƛ ƧŜƧƝ ŦƛƴŀƴőƴƝ 
dostupnosti. Na stranǳ ŘǊǳƘƻǳ ǾǑŀƪ ǎŀƳƻȊǌŜƧƳŠ ƧŜ ǘŀǘƻ ǘŜŎƘƴƻƭƻƎƛŜ 
ƳƴƻƘŜƳ ǾȇƘƻŘƴŠƧǑƝ ǇǊƻ ǇǊƻŘŜƧŎŜ ŀ ǎƪȇǘł ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ōŜȊǇŜőƴƻǎǘƛ 
ŘƝƪȅ ǇǊǳȌƴƻǎǘƛ ŀ ǊȅŎƘƭƻǎǘƛ Ǉǌƛ ǇǊƻŘŜƧƛΣ ƪǘŜǊŞ Ƨǎƻǳ ƪƭƝőƻǾŞ ǇǊƻ ǎƻǳőŀǎƴȇ 
ǾŜƭƳƛ ǊȅŎƘƭȇ ȊǇǻǎƻō ǇǊƻŘŜƧŜΦ tǊłǾŠ ǳ ǇǊƻŘŜƧŎǻ ǇǌŜǎ ƳƻōƛƭƴƝ ǘŜƭŜŦƻƴȅ 
je tlak ƴŀ ƻŘōŠǊ ǾŠǘǑƝƘƻ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ȊǌŜƧƳŠ ƴŜƧǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝΦ ¢Ŝƴǘƻ ǘƭŀƪ ǎŜ 
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ǇǊƻƧŜǾǳƧŜ ǇǌŜŘŜǾǑƝƳ ȊƘƻǊǑŜƴƻǳ ƪǾŀƭƛǘƻǳ ŀ ƴƛȌǑƝ ǾłƘƻǳ ǳ ƳŜƴǑƝŎƘ 
ƻŘōŠǊǻΦ bŠƪǘŜǌƝ ŘŜŀƭŜǌƛ ŘƻƪƻƴŎŜ ƻŘƳƝǘŀƧƝ ǾǻōŜŎ ǇǊƻŘŀǘ ŘǊƻƎǳΣ ǇƻƪǳŘ 
ƧŜ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ǇǌƝƭƛǑ ƳŀƭŞ ŀ ǇǊƻ ƴŠ ƴŜȊŀƧƝƳŀǾŞΦ ½ŀǘƝƳŎƻ ǘŜŘȅ ƴŠƪǘŜǌƝ 
ƪƻƴŎƻǾƝ ǇǊƻŘŜƧŎƛ ƴŀ ǳƭƛŎƛ ǳǾłŘŠƧƝΣ ȌŜ ǎŜ ǎƴŀȌƝ ǳ ǎŜōŜ ƴŜƳƝǘ ǾƝŎŜ ƴŜȌ 
2-о ǇǎŀƴƝőƪŀ ŀ ǾȅǳȌƝǾŀƧƝ ƳǊǘǾȇŎƘ ǎŎƘǊłƴŜƪ ŀǇƻŘΦΣ ǘŀƪ ȊŘŀǘƴŠƧǑƝ ŀ 
ǾȇƪƻƴƴŠƧǑƝ ǇǊƻŘŜƧŎƛ ƴŀƻǇŀƪ ǇǊŜŦŜǊǳƧƝ Ŏƻ ƴŜƧǾŠǘǑƝ ƻŘōŠǊ ƴŀǊłȊΦ ¢ƛǘƻ 
Ƨǎƻǳ ǘŀƪŞ ƳƴƻƘŜƳ ǾƝŎŜ ǇƻǳȊŜ ƴŀ ǘŜƭŜŦƻƴŜŎƘ ƴŜōƻ Ƨǎƻǳ ƛ ƳƻōƛƭƴƝ 
(v ŀǳǘŜŎƘΣ ǘŀȄƝŎƝŎƘ ŀǇƻŘΦύΦ tǌƛ ƴłƪǳǇǳ ǇǌŜǎ ƳƻōƛƭƴƝ ǘŜƭŜŦƻƴȅ ƧŜ 
ŘǻƭŜȌƛǘȇ ƻōƧŜƳ ŀ ŦǊŜƪǾŜƴŎŜ ƻŘōŠǊǳ  όƴŀ ǊƻȊŘƝƭ ƻŘ ǾŠǘǑƛƴȅ ǇǊƻŘŜƧŎǻ ƴŀ 
ǳƭƛŎƛύΥ őƝƳ ǾƝŎŜΣ ǘƝƳ ƭŜǇǑƝ ŎŜƴȅ ƛ ƪŀƭƛǘŀΦ 5ŜŀƭŜǌƛ ǘŀƪ ƳƻǘƛǾǳƧƝ ƪ co 
ƴŜƧőŀǎǘŠƧǑƝƳ ƻŘōŠǊǻƳ ŀ Ǿ Ŏƻ ƴŜƧǾȅǑǑƝƳ ƳƴƻȌǎǘǾƝΦ tŀƪ ƧŜ ƪǊƻƳŠ 
ƧƛƴŞƘƻ ŘƻǎŀƘƻǾłƴƻ ŘƻŘǊȌƻǾłƴƝ ƘƳƻǘƴƻǎǘƛ ŀ ŘǊƻƎŀ ƧŜ ǾȇǊŀȊƴŠ őƛǎǘǑƝΦ 
Z ŘǊǳƘŞ ǎǘǊŀƴȅ ǎŜ ǾǑŀƪ ǘŀƪŞ ǳƪŀȊǳƧŜΣ ȌŜ ǘŀǘƻ ǾǑŜŎƘƴŀ ǇǌŜŘŜǑƭł ȊƧƛǑǘŠƴƝ 
ƴŜǇƭŀǘƝ ǳƴƛǾŜǊȊłƭƴŠΣ ƴŜōƻǙ ƛ ȊƪǳǑŜƴƝ ŘŜŀƭŜǌƛ όƛ ƪŘȅȌ Ƨǎƻǳ ǎŀƳƛ ǾȇǊƻōŎƛύ 
ƴŜƳǳǎƝ ȊƝǎƪŀǘ ǾȌŘȅ ƴŜƧƭŜǇǑƝ ȊōƻȌƝ ƻŘ ǎǾȇŎƘ ŘƻŘŀǾŀǘŜƭǻ όőƛ ƪǾŀƭƛǘƴƝ 
ǎǳǊƻǾƛƴȅ ǳ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳύ ŀ ƴŠƪŘȅ ǘŀƪ ƴŜƳƻƘƻǳ όőƛ ƧŜƴ ƻƳŜȊŜƴŠύ ƻǾƭƛǾƴƛǘ 
ƪǾŀƭƛǘǳ ŘǊƻƎȅΣ ƪǘŜǊƻǳ Ǉŀƪ ǇǊƻŘłǾŀƧƝ ƳŜȊƛ ǳȌƛǾŀǘŜƭŜ őƛ ƴƛȌǑƝ őƭłƴƪȅ 
ǌŜǘŠȊŎŜΦ /Ŝƭȇ ǘǊƘ ƧŜ ǘŀƪ ƧŀƪȇƳǎƛ αȌƛǾȇƳ ƻǊƎŀƴƛǎƳŜƳάΣ ƪŘȅ ǎŜ ōƻƧ ƻ Ŏƻ 
ƴŜƧƭŀŎƛƴŠƧǑƝ ŀ ƴŜƧőƛǎǘǑƝ ŘǊƻƎǳ ƻŘŜƘǊłǾł ƻŘ ƴŜƧǾȅǑǑƝŎƘ ǇŀǘŜǊ 
ǊŜƎƛƻƴłƭƴƝŎƘ ŘŜŀƭŜǊǻΣ ŀȌ Ǉƻ ƪƻƴŎƻǾŞ ǎǇƻǘǌŜōƛǘŜƭŜ ŀ ƴƛƪŘƻ Ȋ ŘŜŀƭŜǊǻ 
ƴŜŎƘŎŜ ǊƛǎƪƻǾŀǘ ǎǘłƭŞ ǾŠǘǑƝ ȊłƪŀȊƴƝƪȅΣ ƳŀƧƝ-ƭƛ ǾȇōŠǊΦ ¢ƛ ǇǊƻ ȊƳŠƴǳ 
ǇƻƪǳŘ ǾȇōŠǊ ƴŜƳŀƧƝΣ Ƨǎƻǳ ƴǳŎŜƴƛ ƴŀƪǳǇƻǾŀǘ őŀǎǘƻ ǾȅǎƻŎŜ ƴŜƪǾŀƭƛǘƴƝ 
ŘǊƻƎȅ Ȋŀ αǾȅǑǊƻǳōƻǾŀƴŞά ŎŜƴȅΣ ŎƻȌ ƧŜ ȊǇŠǘƴŠ ƴǳǘƝ ƪŜ ȊǾȇǑŜƴƝ ŀƪǘƛǾƛǘȅ 
v ƻǇŀǘǌŜƴƝ ǎƛ ǇŜƴŠȊ ς ǘŜŘȅ ƪǊƛƳƛƴŀƭƛǘŠΦ         
½Ŝ ȊƧƛǑǘŠƴȇŎƘ ǾȇǎƭŜŘƪǻ ƧŜ ȊǌŜǘŜƭƴŞΣ ȌŜ ǳ ŘƛŦŜǊŜƴŎƻǾŀƴȇŎƘ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝŎƘ 
ǌŜǘŠȊŎǻ ǇŀƴǳƧƝ ƴŀ ƘŜǊƻƛƴƻǾŞ ǎŎŞƴŠ ǎƭƻȌƛǘŠƧǑƝ ǾȊǘŀƘȅΣ ƻ ƪǘŜǊȇŎƘ ǘƻƘƻ 
ǾƝƳŜ ǾȇǊŀȊƴŠ ƳŞƴŠ ŀ ƪǘŜǊŞ ƳŀƧƝ ƳƴƻƘŜƳ ǾȇǊŀȊƴŠƧǑƝ ƘƛŜǊŀǊŎƘƛȊŀŎƛ ŀ 
ǘǾǊŘǑƝ ǇǊŀǾƛŘƭŀ ƴŜȌƭƛ ǌŜǘŠȊŎŜ ŘŜŀƭŜǊǻ ǇŜǊǾƛǘƛƴǳ őŀǎǘƻ ƴŀǾłȊŀƴȇŎƘ ƴŀ 
ƧŜŘƴƻƘƻ ƴŜōƻ ŘǾŀ ǾŀǌƛőŜΦ tǊƻǘƻ Ƨǎƻǳ ǘȅǘƻ ǎƪǳǇƛƴȅ ƳƴƻƘŜƳ ǎƴŀŘƴŠƧƛ 
ƻŘƘŀƭƛǘŜƭƴŞΦ {ǊƻǾƴŀǘŜƭƴŞ ǎȅǎǘŞƳȅ Ǉŀƪ ŜȄƛǎǘǳƧƝ ȊǌŜƧƳŠ ǇƻǳȊŜ ǳ 
ƻǊƎŀƴƛȊƻǾŀƴȇŎƘ ǎƪǳǇƛƴ ŦǳƴƎǳƧƝŎƝŎƘ ƴŀ ǎǘŜƧƴŞ ōłȊƛ Ƨŀƪƻ ƧŜ ŘƛǎǘǊƛōǳőƴƝ 
ǎȅǎǘŞƳ ƘŜǊƻƛƴǳ ŀ ƪŘŜ Ǿŀǌƛő όǾŀǌƛőƛύ ǾȅǊłōƝ ŘǊƻƎǳ ǾŜ ǾŜƭƪŞƳ ŀ Ƴł 
ǇǌƛǘƻƳ ȊŀƧƛǑǘŠƴȅ ŘƻŘłǾƪȅ ƪǾŀƭƛǘƴƝ ǎǳǊƻǾƛƴȅ ŀ ƻŘōȅǘΦ   
[Şƪȅ ǇŀǘǌƝ ǎǘłƭŜ ƳŜȊƛ ǾŜƭƳƛ ƻōƭƝōŜƴȇ ƻōŎƘƻŘƴƝ ŀǊǘƛƪƭ ƴŀǇǌƝő ǾǑŜƳƛ 
ǎƪǳǇƛƴŀƳƛ όƳŞƴŠ ǇƻǳȊŜ ǾŜ ǎƪǳǇƛƴŠ мΦ ŀ нΦύΦ YǊƻƳŠ ǾŜƭƳƛ ŘƻōǊŞ 
ŘƻǎǘǳǇƴƻǎǘƛ ǎŜ ǳƪŀȊǳƧƝ ōȇǘ ƳƻȌƴƻǎǘƛ ƪƻƳōƛƴŀŎƝ ƛ ŘŀƭǑƝŎƘ ǵǇǊŀǾ ǎǘłƭŜ 
Ƨŀƪƻ ǾŜƭƳƛ ȊŀƧƝƳŀǾŞ ǇǊƻ ¦5Φ {ǘłƭŜ ȊǌŜƧƳŠ ȊǻǎǘłǾł ōȇǘ ǘŀƪŞ ƘƭŀǾƴƝƳ 
ȊŘǊƻƧŜƳ ǘŠŎƘǘƻ ƭŞƪǻ ǎȅǎǘŞƳ ǎŀƳƻǘƴȇ ς ǊŜǎǇŜƪǘƛǾŜ ǇǌƝƳƻ ƭŞƪŀǌƛ 
ǇƻŘƝƭŜƧƝŎƝ ǎŜ ƴŀ ǘƻƳǘƻ ǎǘŀǾǳ ŀ ǇǌŜŘŜǇƛǎǳƧƝŎƝ ǾŠǘǑƝ ƳƴƻȌǎǘǾƝ ƭŞƪǻ ƴŜȌ ƧŜ 












































































































































































































